
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 12:45:35) 
 
 Poštovani poslanici 25. saziva Skupštine Crne Gore otvaram Četvrtu śednicu prvog 
redovnog  proljećnjeg  zasijedanja  u 2016. godini, sa dnevnim redom koji smo dogovorili i koji ima 
tri tačke. 
 Stavljam Predlog dnevnog reda na glasanje. Za, protiv, uzdržani? 
 Hvala vam. 
 Glasao je 41 poslanik - svi su bili za. Utvrdili smo dnevni red Četvrte śednice prvog 
redovnog  proljećnjeg zasijedanja u 2016. godini. 
 Prva tačka je Predlog zakona o primjeni Sporazuma o stvaranju uslova za slobodne i fer 
izbore. 
 Predlog zakona podnijeli su poslanici Goran Danilović i Dritan Abazović. Izvjestilac 
Zakonodavnog odbora je koleginica Marta Šćepanović, a izvjestioca Odbora za politički sistem, 
pravosuđe i upravu nemamo.  
 Dobrodošli. Kad se nakončate,  recite da mogu da nastavim.  
 Predstavnici predlagača, želite li riječ? 
 Kolega Abazović želi u ime predlagača. 
 Izvolite, kolega Abazoviću. 
 Izvinite, kolega Abazoviću. Kolega Radulović želi riječ, traži proceduru.  
 Izvolite, potpredsjedniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (09.05.16 12:48:12) 
 
 Uvaženi građani Crne Gore, 
 Skupština Crne Gore koja je trebala da bude slobodni narodni dom, u koji se ulazi po jednoj 
proceduri koja je krajnje demokratska, u kome su predstavnici naroda Crne Gore je, nažalost, 
pretvorena u Sajovski bunker.  
 Danas osim 81 poslanika,  puta četiri i kusur i kada se dont prevede, puta cijela Crna Gora, 
ima 150 do zuba naoružanih policajaca, koji nikada nijesu bili u ovom domu. Ja kao 
potpredsjednik Skupštine ta lica ne poznajem, ta lica nijesu bila u ovom domu, ta lica nijesu  
potrebna ovom domu, jer ovom domu jedino su potrebni narodni poslanici, ugroženi građani i 
građani koji predstavljaju prestavnike civilnog sektora. Bilo da su omladinci, invalidi, novinari, 
razne druge asocijacije. Ne može se raditi u ovakvim uslovima. Nas 15 plus tri poslanika 
nezavisnih, garantujem u život niko neće prepasti. Mi smo sami, goloruki, ništa nemamo osim ovih 
transparenata, čistog obraza i pameti. I zato smo došli u ovu Skupštinu da razobličimo najveću 
krađu i izdaju Crne Gore. Ja kao inokosni organ ove Skupštine, kao predstavnik opozicije tražim 
pauzu da se ovi do zuba naoružani ljudi maknu iz Skupštine, da ostanu samo naši drugari, koji su 
bili protokolarno obezbjeđenje, sa kojima smo se šalili, koji su nam bili prijatelji.  
 Tražim kao potredsjednik Skupštine pauzu da se ta lica odstrane. Ta lica treba da brane na 
granicama Crnu Goru i da se bore protiv kriminalaca kojih ima danas u Crnoj Gori i u Vladi Crne 
Gore, a ne da se bore protiv prave opozicije. To je jedina istina. 
 Predsjedniče, i druga dva potpredsjednika, tražim da me podržite da bi vratili kredibilitete i 
da bi na određeni način podigli kredibilitet ove kuće. Ovo nije normalno, ovoga nema ni u 
Sjevernoj Koreji a ne u Evropi. Molim Vas, predsjedniče, tražim pauzu u ime opozicije. Došli smo 
nenaoružani, došli smo da branimo Crnu Goru, došli smo sa pameću, došli smo sa 
dokumentacijom. Ništa više. Ne želimo da nas policajci među kojima su bili i oni policajci jer sam 
ih prepoznao, predsjedniče, koji su nas pokušali tući. Jer ne može da nas niko potuče. Krili su se 
iza nas, tražili smo imena, prezimena. Duško Marković nas ne ferma, nije nam dao odgovor ko su 
ti ljudi. Znate li vi ljudi te ljude? Znate li ko su ti ljudi u Skupštini Crne Gore? Jeste li možda 
promijenili broj poslanika? Tražim pauzu i aut tim ljudima. Da ih izbacimo napolje. 
 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 12:51:40) 



 
 Hvala Vam, kolega Raduloviću. 
  Znači, 4. maja smo tražili informaciju od Ministarstva unutrašnjih poslova poslije kolegijuma 
da nas obavijesti o potrebi za povećanom bezbjednošću u Parlamentu, povećanim brojem 
policajaca i, u skladu sa Zakonom o unutrašnjim poslovima, uputstvo o štićenim objektima i 
ličnostima. Informaciju još nijesmo dobili, očekujemo je. Poslali smo novu urgenciju danas, jer 
bezbjednost Parlamenta je naravno nadležnost u našem zakonskom sistemu Uprave policije, 
odnosno Ministarstva unutrašnjih poslova. Specifično je, mi smo zgrada u kojoj se nalazi Trezor 
Crne Gore, pa je zato morala biti obezbjeđivana policija. 
 Molim vas, samo dajem činjenice. Kolega Medojeviću, samo dajem činjenice, nema 
nikakvog kvalifikativa. Znači, više puta smo pokušavali ono što je tradicija parlamentarizma u  
demokratskom svijetu, da parlament bude obezbijeđen od svojih službenika a ne od policije. 
Uvijek je bio isti odgovor - da je potrebno štititi i trezor, ne samo zgradu Skupštine. Zato do danas 
nismo riješili to pitanje da Skupština bude obezbijeđena od službenika koje bismo mi angažovali. 
Novom zgradom Skupštine, nadam se, to će se jedanput za vazda riješiti i parlament se vratiti  
demokratskoj tradiciji, kao i da nema osjećaja prijetnje od bilo koje druge vlasti parlamentu. Molim 
vas da se čujemo. Dakle, da nema osjećaja prijetnje od bilo koje druge vlasti Parlamentu, od 
izvršne vlasti. Zato postoji i podjela vlasti. U ovim okolnostima je tako. Činjenica je da moramo 
dobiti odgovor od nadležnih organa zbog čega je povećan stepen bezbjednosti. To je njihova 
obaveza, njihova zakonska dužnost. Na nama je da sačekamo taj odgovor. Ali, ono što je bitno da 
bismo danas nastavili rad - u ovoj sali nema povećanog broja policajaca, nema nijednog policajca, 
niti će ga biti. Ovo je suverena teritorija predstavnika naroda. Ovdje postoji samo jedna kategorija - 
direktno izabrani predstavnici naroda, poslanici. To se u demokratskim zemljama jasno zove 
izabrani političar. Vi ste predstavnici naroda kao jedan, a kao isti među vama imam dodatnu 
obavezu da štitim ovaj dom. Postoje puni uslovi da mi danas radimo, da nastavimo rad a da u toku 
dana dobijemo informaciju koja će vam odmah biti podijeljena i prezentovana. Znači, u ovoj sali 
nema nikakve prepreke da počnemo. 
 Izvolite, kolega Đukanoviću. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (09.05.16 12:57:23) 
 
 Predsjedniče Parlamenta, Vaše obavještenje je više nego nemušto. Danas ste se sjetili da 
u ovom parlamentu postoji državni trezor. Koliko mi znamo, taj trezor postoji već duže vremena. 
 Pričate da Vas javnost čuje da trenutno u Parlamentu nema policije, ali policija je na 
vratima koja su dva metra od ove plenarne sale. Takođe, da građani znaju, danas je u Parlamentu 
zabranjen ulazak bilo kojem građaninu. Jedino u Parlament mogu da uđu akreditovani službenici.  
 Zbog čega onda ovolika policija u zgradi Skupštine i zbog čega ovolika policija čak sa 
psima oko Parlamenta? Od koga se to neko boji? Kako mislite da održite ovo zasijedanje? 
Očigledno /Prekid/ državni udar da se vlast formira mimo volje naroda i za taj projekat želite da 
upotrijebite i golu silu.  
 Prema tome, tražim od Vas javno sa ovoga mjesta da tražite da naoružani ljudi, Vi ih zovete 
policija a mi nijesmo sigurni da je to sve policija, momentalno napuste Parlament. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 12:58:36) 
 
 Ponavljam, trezor je tu godinama i pokušaj da dobijemo naše obezbjeđenje Parlamenta nije 
nikakva nova činjenica. Većini je poznato i na kolegijumu i u javnosti da sam pokušao i da 
pripremim lokaciju za novu zgradu Parlamenta. Takođe, činjenica koja nije nova a koja ide teško 
zbog stanja u budžetu.  
 Ja ne vidim razlog ovolikog prisustva policije ako mene pitate ali nemam pravo da o tome 
odlučujem, osim da zaštitim unutrašnji dio Parlamenta, a vrlo brzo u toku dana i čitav Parlament 
od bilo kojeg većeg prisustva sile koja bi mogla biti prijetnja poslanicima. Ne vidim da je prijetnja 
poslanicima, a da to vidim, prekinuo bih zasijedanje. Mislim da normalno možemo raditi, da je 



astmosfera prava parlamentarna i da te okolnosti treba uzeti kao doprinos naš vraćanju najveće 
opozicione grupacije u Parlament i želji da idemo dalje po dnevnom redu. 
 Kolega Labudoviću, pa kolega Medojević. 
            Izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (09.05.16 12:58:38) 
 
 Gospodine predsjedniče, ako ste još uvijek predsjednik, 
 Vi dobro znate da smo i Vi i ja poodavno u ovom domu i da smo, ako ništa drugo, dan 
kasnije od trezora ušli u ovu zgradu. Prema tome, ta priča o tome kako se sad iznenada pojavila 
opasnost po trezor čak nije više ni.../Upadica/ 
 Trenutak, mene interesuje i tražim od Vas da Vi kao predsjednik Skupštine Crne Gore 
nama poslanicima i građanima Crne Gore javno objasnite jeste li Vi zvali ovu policiju. Ako je 
nijeste zvali, po čijem su naređenju ušli i ko je gazda u ovom domu? Da Vas zamolim, ovog 
momenta kad se prekorače vrata ulaza od Skupštine, ovo je unutrašnja stvar Vaša i nas 81 
poslanika i zaposlenih u ovom parlamentu. Ne nikakvog Duška Markovića, nijesmo mi njegovo 
privatno vlasništvo, pa sa sve trezorom i bez trezora. Da javno kažete, gospodine predsjedniče, u 
kameru jeste li ih Vi zvali. Ako nijeste, ko je naredio i zašto ste to dozvolili ako ste još uvijek 
domaćin ovog doma. Ako nijeste, putuj igumane i ne brini za manastir. 
 
 
 I PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 12:59:53) 
 
 Domaćin sam ovog doma još. Nijesam ih zvao jer nemam pravo da ih zovem. Postoji zakon 
iznad predśednika Parlamenta. Ako ne postoji iznad nekih drugih, za predśednika Parlamenta 
postoji zakon, Zakon o unutrašnjim poslovima, a na osnovu toga odluka o određivanju lica i 
aspekata koje obezbjeđuje Uprava policije i na osnovu toga Pravilnik o unutrašnjem redu u zgradi 
Skupštine Republike Crne Gore. Znači, ni u jednom dijelu nijesam nadležan, ali jesam politički 
nadležan da ako je ugrožen rad Parlamenta, ne dozvolim nikome da to uradi, pogotovo ne izvršna 
vlast.  
 Molim Vas, tražili ste odgovor, daću Vam odgovor. Nijesam rekako da je danas to zbog 
trezora, nema to veze nikakve sa trezorom danas. I ono što je najvažnije što sam rekao a što 
nijeste htjeli da čujete, tražili smo 4. maja odgovor od Ministarstva unutrašnjih poslova. Nijesmo ga 
dobili do danas, što će reći da ne rade svoj posao. To je prva stvar. Urgencija je danas, ako u toku 
dana ne dobijemo posao, imamo danas radni dan, imamo kolegijum zakazan u 18,30, odlučićemo 
da li sjutra možemo raditi u uslovima kada nemamo odgovor Ministarstva unutrašnjih poslova 
zašto je povećana bezbjednost i zašto je toliko policajaca u zgradi Skupštine. Ako nemamo taj 
odgovor, onda nemamo legitimno i legalno prisustvo sile. Biću vrlo precizan, znači ako nemamo 
taj odgovor, onda nemamo legitimno i legalno prisustvo sile. 
 Prema tome, danas da radimo, a nastavićemo. 
 Izvolite, kolega Medojeviću. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (09.05.16 13:01:37) 
 
 Zahvaljujem. 
 Predsjedniče, postoje zakonom definisane procedure podzakonskim aktima kada u zgradu 
crnogorskog parlamenta mogu da uđu predstavnici drugih vlasti samo na naš poziv. Izuzetno, ako 
se napravi bezbjednosna procjena da postoje bezbjednosne prijetnje, da neko ugrožava život 
poslanika, da neko ugrožava ovu instituciju, da neko ugrožava normalni rad ovoga parlamenta, 
samo će se u tim uslovima dodatno obezbijediti ova skupština.  
 Ko ugrožava živote bilo koga od vas? Ta policija je bacala bojne otrove, pucala gumenim 
mecima na nas, a ne na vas, po nalogu šefa ovoga režima. Prema tome, ovo je Parlament Crne 
Gore. Za Demokratski front je glasalo 80 hiljada ljudi koji traže da ih mi zastupamo u ovome domu.  



 U britanskom parlamentu, gospodine predsjedniče, u obezbjeđenju rade specijalci koji su 
obučeni u frakove sa bijelim rukavicama i drže ruke iza leđa kada se obraćaju poslanicima sa 
gospodine ili ser, zavisi od titule koju poslanik ima.  
 Uveo je neko ovdje, Milo Đukanović i Duško Marković, 150 zlikovaca sa pištoljima. Molim 
Vas, gospodine predsjedniče, ja sam poslanik koji predstavlja najmanje četiri hiljade građana. 
Četiri hiljade građana želi i traži od mene da zastupam njihove interese. Gospodine predsjedniče, 
nema parlamenta u svijetu koji za sebe kaže da je demokratski a dopusti da naoružani specijalci 
se šetaju po ovom domu. Molim Vas, predsjedniče. 
 Dobili ste zahtjev od najvećeg i jedinog opozicionog kluba u crnogorskom parlamentu da se 
da pauza i da ti ljudi ne budu u holovima. Gospodo, od nas vam ne prijeti nikakva opasnost. Nas 
je 15. Jesmo li četiri godine radili ovdje? Ko je napravio bilo kakav problem? Je li se neko plaši od 
nas ovdje? Pa što će vam specijalci, pa što će vam pištolji u Skupštini? Skrnavljenje Skupštine je 
da ulaze ljudi naoružani ovdje. Nemojmo da dozvolimo. Vi ovdje imate temu - Vlada tobožnjeg 
izbornog povjerenja, nekakav dogovor, nekakvo prevazilaženje izbornih krađa, a doveli ste 150 
naoružanih specijalaca suprotno zakonu, predsjedniče. Mogu doći ako postoji bezbjednosna 
procjena koja treba da definiše nivo bezbjednosne prijetnje, nosioce bezbjednosne pretnje, 
strukturu bezbjednosne prijetnje i da se prema tome primijene mjere bezbjednosti. 
 Da neće možda teroristi, partneri nekih kriminalaca u Crnoj Gori da upadnu u Crnu Goru? 
Ima li ovdje neko bezbjednosno rizičan? Molim vas, tražimo pauzu. Zaštitimo parlamentarizam u 
Crnoj Gori, zaštitimo republiku, nemojte da ovo bude policijska država. Izbacite naoružane 
specijalce iz Skupštine. To je sramota države Crne Gore i nas koji ovdje sjedimo, ali i vas, 
predsjedniče. 
  Molim vas, nikad nije bilo problema. Najveći jedini opozicioni klub u crnogorskom 
Parlamentu, za koga je glasalo 80 hiljada građana, traži pauzu i insistira da se iz ove zgrade 
narodne volje izbace nepotrebno angažovani ljudi. Vi ne znate ko zna i sa kojim namjerama ih je 
poslao. Ako Vi kao presjednik Paralamenta ne znate ko je poslao i zašto je poslao naoružane 
ljude, ko komanduje njima? Brano Mićunović, Duško Marković? Ko komanduje?  
 Molim vas da ispunite naš zahtjev, date pauzu i obavite razgovor sa ministrom unutrašnjih 
poslova i da mu naredite. On je organ izvršne vlasti. Nas je birao narod, a Duška Markovića je 
birao Parlament. Da mu naredite da izbaci ove siledžije i ove nasilnike kojih se mi, gospodine 
Krivokapiću, nijesmo plašili ni 17. oktobra, ni ujutru, ni uveče, ni 24. oktobra. Bili su pod maskama, 
nama je drago da ih vidimo kako izgledaju. Svakog smo fotografisali, tražimo imena jer će ovo 
nekad biti istorija.  
 Gospodine presjedniče, u duhu parlamentarizma, molim Vas dajte pauzu kao što ste uvijek 
davali i da se na Kolegijumu obratite neformalnim centrima moći. Ko je komandant ja ne znam. 
Vidite ko je komadant ovim ljudima. Ako Vi ne znate ko je komadant, vidite ko je komadant, da ti 
ljudi napuste ovu Skupštinu i zaista očekujemo svi poslanici iz crnogorskog Parlamenta, bez 
obzira na ogromne razlike koje imamo, ovaj put zaštite parlamentarizam i državu Crnu Goru. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:06:45) 
 
 Hvala, kolega Medojeviću.  
 Samo molim drugačije riječi za pripadnike policije, a ostalo su Vaši politički stavovi.  
 Molim generalnog sekretara da podijeli urgenciju, koju su poslali jutros ponovo, svim 
poslanicima da se zna kako su se obratili.  
 Koleginica Jonica. Da čujemo drugi klub. Izvolite. 
 
 
 
 SNEŽANA JONICA (09.05.16 13:07:07) 
 
 Predsjedniče Skupštine, u ime kluba poslanika Socijalističke narodne partije Crne Gore 
Vam se obraćam sa zahtjevom da ukoliko se u ovoj sali nalazi i jedan pripadnik Uprave policije 
koji se nije nalazio u ovoj zgradi prilikom prethodnih zasijedanja i u onim uobičajenim aktivnostima, 



ako može Uprava policije da ima uobičajene aktivnosti u ovoj zgradi, ukoliko vi nemate akt po 
osnovu kojeg se nalazi bilo ko iz Uprave policije u ovoj zgradi da vam je dostavljen, ukoliko niste, 
a rekli ste da niste dobili bezbjednosnu procjenu koja bi mogla da omogući eventualno ili da da 
razloge za takvo prisustvo, ja Vam se sad dodatno obraćam, a i kolegi koji nažalost nije trenutno 
tu presjedniku Odbora za bezbjednost i odbranu, kao zamjenik presjednika Odbora za 
bezbjednost, da date pauzu da se hitno sazove sjednica Odbora za bezbjednost, da se na nju 
pozovu rukovodilac Ministarstva unutrašnjih poslaova Duško Marković, direktor Uprave policije 
Slavko Stojanović i direktor Agencije za nacionalnu bezbjednost Dejan Peruničić da daju 
informaciju o bezbjednosnoj /Prekid/ koju su dužni istog momenta da daju. Da na na osnovu te 
informacije jasno definišemo da li postoje bezbjednosne procjene i rizici koji daju razloge za 
prisustvo Uprave policije ovdje ili ne i da na taj način, zaključkom Odbora za bezbjednost, date na 
osnovu tačnih i preciznih informacija onome kome su dužni da daju te informacije, nastavimo dalje 
da radimo, a ne u nedoumicama i čekanjima nam odgovore oni koji su dužni da nam odgovore.  
 Takođe pozivam kolege iz Demokratskog fronta koji su članovi Odbora za bezbjednost i 
odbranu, ukoliko se ova sjednica sazove, znam da bojkotujete Odbor za bezbjednost, zbog mene, 
ja se nadam da ćete preživjeti da prisustvujete ovoj sjednici zbog mene, da zajedno čujemo tu 
bezbjednosnu procjenu i na osnovu toga utvrdimo imaju li pravo ili ne da budu u ovoj zgradi. I iz 
kojih razloga, kojim povodom se pravi čitava ova priča sa prisustvom predstavnika Uprave policije 
i sa neupoznavanjem presjednika Skupštine kao nosioca zakonodavne grane vlasti, za mene prve 
grane vlasti u Crnoj Goril. 
 Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:09:03) 
 
 Nije samo za Vas, nego i za Ustav.  
 Kolega Radunoviću, izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (09.05.16 13:09:12) 
 
 Zahvaljujem. 
 Kao što znate, predsjedniče Skupštine, nas 81 ovdje može da i donosi najvažnije akte 
vezane za funkcionisanje države, donosi Ustav, donosi sve zakone. Prema tome, mi možemo da 
odlučimo ovdje valjda i o tome da li se neko od nas osjeća ugroženim i da zamolimo svi zajedno 
da napuste zgradu ljudi koji ne treba da budu u njoj.  
 Pozivam svakog poslanika koji osjeća strah, koji se boji od nečega, koji misli da ovi ljudi 
treba budu ovdje, da to kaže javno. Ako nema među vama ljudi koji se bojite da će se nešto danas 
desiti strašno, ja vas molim da svi zajedno onda odlučimo, pa onda ukoliko to ne bude 
ispoštovano, da proglasite državni udar. Da kažete da ako ovdje 81 nosilac narodne volje bude da 
naoružane osobe napuste zgradu Parlamenta, a MUP se ili već ne znam koja služba ogluši 
/Prekid/ na sceni je državni udar.  
 Hvala. 
 
 
 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:10:21) 
 
 Hvala. Kolega Simoviću, izvolite. 
 Molim vas, ne doprinosite riječima dizanju atmosfere. Dovoljno imamo vatre da ne treba 
dobacivati. Molim vas, ja ovdje čuvam red. Znači, bez riječi koje će dići temperaturu ovdje. Može, 
može. Molim Vas, kolega Raduloviću, Vi ste odgovorni kao i ja.  
 Izvolite. 



 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 13:10:53) 
 
 Doživio sam današnji dan kao priliku da u punom sastavu crnogorskog Parlamenta, uz 
prisustvo svih poslaničkih klubova otvorimo dijalog kao što smo to uvijek činili u ovom domu i bili 
dobar primjer za mnoge parlamente u regionu, a i šire od toga. Pozivam sve kolege i sve 
koleginice, pozivam sve poslaničke klubove da i danas damo prilog tome. Siguran sam da ćete, 
uvažavajući ovu početnu nervozu i poslije duže pauze, uprkos riječima dobrodošlice, da uvažite 
ovaj poziv za dijalogom pred očima crnogorske javnosti, sa odgovornom riječju. Slušaju nas 
građani Crne Gore.  
 Drugo, mislim da je red da vam odgovorim u odnosu na vaša već nekolika puta ponovljena 
pitanja da li se neko boji /Prekid/ obraćajući se razumio sam kolegama preko puta. Ne bojimo se. 
Ne bojimo se i nema razloga da se bojimo. Tu smo godinama, ne bojimo se riječi. Ne bojimo se 
različitih mišljenja, a obaveza je nadležnih državnih organa ne da se boje, nego da preduprijede 
ono što je bio pokušaj 24. oktobra prošle godine. To nije strah, nego odgovornost nadležnih 
državnih institucija.  
 Ja vas molim da ne mijenjamo teze, da ne proglašavamo današnji odgovor nadležnih 
državnih institucija da je to državni udar. Ne, to nije državni udar, /Prekid/  je pokušaj državnog 
udara 24. oktobra prošle godine.  
 I još nekolike molbe. Nemojte časne i odgovorne službenike Uprave policije koji su 
prirodom svoga posla svojim zaduženjima obavezni da čuvaju ustavni poredak ove države da ih 
danas iz ovoga doma nazivate zlikovcima. To su nečiji sinovi, to su časni i odgovorni profesionalci. 
Ako je problem što su obavljali svoju dužnost i što su sačuvali ustavni poredak ove države, neka 
im je to najveća mana, a ja kažem neka im je čast zbog toga. /Upadice/  
 Ja Vas molim, gospodine predsjedniče Parlamenta, da nastavimo sa radom po dnevnom 
redu. Upućeni su pozivi, dobićemo odgovore, ali ponavljam. Da li se ovim scenarijom želi pobjeći 
od dijaloga? Pozivam vas na dijalog. Izvolite da razgovaramo. 
 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:14:00) 
 
 Hvala, kolega Simoviću. 
 Kolega Kneževiću, dozvolite, dobićete riječ ako hoćete. Razumijem Vas, samo sačekajte. 
Razumjeću Vas jer, ja bih volio da se persiramo, kad sam ja bio na ulici, Vi ste bili na nekim 
drugim mjestima.  
 Prema tome, pa bolje da sam ostao na ulici, nego da od Parlamenta pokušavate da pravite 
ulicu. To neću dozvoliti. Samo polako, jedini način da se ovakve stvari rješavaju je institucionalno 
ponašanje svih nas. Nijesmo dobili poslije pet dana odgovor od nadležnih organa na koji smo imali 
pravo, a oni dužnost. Imamo nadležno radno tijelo koje se time bavi, predsjednik je tu. Ustav kao 
jednu temeljnu kategoriju predviđa civilnu kontrolu službi bezbjednosti. Vrh te civilne kontrole je 
upravo ovaj parlament. 
 Daću pauzu, molim vas, da bi se vratili normalnim temama koje su na dnevnom redu. 
Očigledno nećemo izaći iz tih tema. Parlament je kolektivno tijelo, koje mora da radi u normalnim 
uslovima po temama.  
 Daću pauzu, zamoliću predśednika Odbora da sazove radno tijelo, da pozove predstavnike 
nadležnih organa. Pet dana je bilo dovoljno da se napravi bezbjednosna procjena i dostavi ovom 
Parlamentu.   
 Molim vas, dobijamo razlog zašto je povećani broj pripadnika policije i ja vas molim. Uz sve 
probleme koje imamo u sprovođenju vladavine prava, uz sve slučajeve koje već javnost sve zna, 
kao zloupotrijebljene djelove policije. Jedini način da to rješavamo je poštujući sve one koji su 
neminovni u ovoj priči, a njih je ogromna većina, da rade svoj posao. Tu vas samo molim da 
tražimo riječi, da ne dižemo mi  riječi koje ne pristoje predstavnicima naroda. Imamo Odbor, 
imamo instituciju, izborićemo se za naše pravo.  



 Molim predśednika Odbora da sazove Odbor, da pozove predstavnike nadležnih organa i 
da ovo pitanje riješimo u sljedećih pola ili sat vremena da bismo normalno nastavili rad. Kao 
prethodno pitanje za današnji rad, tačno je da ne možemo govoriti o bilo kakvom povjerenju ako 
ne možemo imati povjerenje u normalan rad Parlamenta.  
 Dobićete riječ, neću nikoga uskratiti za riječ. Ovđe jedino kroz riječ možemo doći do 
odgovora. Znači, tačno je da ne možemo govoriti o bilo kakvom povjerenju. 
 Koleginica Kalezić, kolega Bojanić, kolega Predrag Bulatović. Izvolite. 
 Možemo li, predsjedniče Odbora, dobiti sjednicu Odbora? Da čujem predśednika Odbora.  
 Izvolite. 
 Jutros je bila śednica, ali sa drugom temom. 
 
 
 MEVLUDIN NUHODŽIĆ (09.05.16 13:17:30) 
 
 Po poslovničkoj proceduri, ako Vi kao predsjednik Skupštine tražite održavanje sjednice 
Odbora, poslovnička je procedura da Odbor mora održati sjednicu. Ja ne vidim da u ovom 
trenutku Odbor povodom ovog pitanja drži svoju sjednicu. Možda je bolje da Vi na kolegijumu još 
jednom sagledate situaciju i razloge o kojima kolege poslanici govore. Ja mogu da čujem jednu i 
drugu stranu kao poslanik i kao predsjednik Odbora, ali to za mene nijesu argumenti. Znači, priča 
o policiji, o velikom broju itd. Nemam taj osjećaj, ja ne vidim prisustvo tog broja ljudi, ja ne vidim 
duge cijevi, ja ne vidim nešto što vi vidite. /Upadice/ 
 Ja sam vas korektno saslušao i molio bih da i vi to učinite kad ja govorim.   
 Znači, ako je u pitanju vaš zahtjev, to je i moja poslovnička obaveza da zakažem sjednicu 
Odbora i možemo da raspravimo na ovu temu i o informacijama koje iznose kolege poslanici. U 
kojem vremenu, u kojem terminu to sad organizovati, nijesam siguran da to može tako baš 
ekspresno u ovom trenutku da se organizuje. 
 Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIKRANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:18:30) 
 
 Hvala, kolega Nuhodžiću. 
 Podsjetiću, sjednicu saziva predsjednik Odbora, ali je dužan da je sazove ako to traži 
trećina članova Odbora. Shvatio sam da ovdje postoji trećina članova Odbora koja traži sjednicu. 
Molim vas.  
 Kolega Nuhodžiću, zbog čega ja mislim da je dobra sjednica je fakat, a to je da pet dana 
imamo odgovor od nadležnih organa zbog povećanog prisustva policije u Parlamentu. Znači, 
nemamo odgovor. Da imamo odgovor, ja to ne bih tražio od Vas. Mi taj odgovor nemamo i bitno je 
da odgovor dobijemo. Kolege imaju pravo na taj odgovor, ništa više. I jeste politička činjenica i 
jeste da se kolege vraćaju u Parlament poslije sedam mjeseci, ako sam dobro izračunao, i toj 
političkoj sjednici moramo izaći u susret. Jedini je način dobiti dokument od nadležnih organa zbog 
čega je povećano prisustvo policije i nastaviti rad u tim okolnostima. Oni koji su ovlašćeni da 
procijene, a da mi politički vidimo da li postoje razlozi za to. To može Odbor, ne bih želio da 
sazivam Odbor mimo vas. 
 Koleginica Jonica želi riječ. 
 Izvinite, kolega Simović je tražio prije toga riječ. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 13:20:50) 
 
 Izvinite, nije preko reda. Jeste u odnosu na kolegu Bojanića i ustupam riječ kolegi Bojaniću, 
a ja ću nakon njega. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:21:28) 



 
 Ovdje je sve po proceduri, onda je teško uhvatiti. 
 Koleginica Kalezić, Mladen Bojanić, Predrag Bulatović, pa kolega Simović. 
 Izvolite. 
 Radimo na temi śednice Odbora. 
 
 
 SNEŽANA JONICA (09.05.16 13:21:29) 
 
 Ja se izvinjavam svima, ali uz saglasnost koleginice Kalezić i kolege Bojanića, za ovo preko 
reda. 
 Ponavljam, Odbor za bezbjednost je nadležan za nadzor nad radom Službe bezbjednosti. 
Ako postoji tijelo u ovoj Skupštini kojem je u bilo kojem trenutku svaki nadležni organ dužan do 
dostavi procjenu bezbjednosti, onda je to Odbor za bezbjednost. Ukoliko su se oglušili na Vaš 
zahtjev kao predsjednika Skupštine i člana Savjeta za bezbjednost Crne Gore, da dostave 
procjenu bezbjednosti na osnovu kojeg su određeni službenici ili nijesu danas u zgradi, ovo tijelo 
mora da reaguje. Postoji jedan model, da vi iskoristite vaše poslovničko pravo i da postoji drugi, 
rekli ste, trećina poslanika. Znači, trećina poslanika je ukoliko moj predlog za hitno, ali odmah 
zakazivanje sjednica Odbora za bezbjednost podržava kolega član Odbora iz SDP-a i troje kolega 
ispred Demokratskog fronta koji su članovi Odbora za bezbjednost. Znači, imamo pet članova 
ukoliko kolege iz Demokratskog fronta podržavaju zahtjev da se hitno sazove sjednica Odbora za 
bezbjednost, da nam se hitno dostavi pisana procjena bezbjednosti i akt o tome koji se službenici 
danas nalaze po osnovu kojeg akta u Skupštini Crne Gore, ko ih je angažovao i na osnovu čega. 
 Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:22:31) 
 
 Samo trenutak, koliko sam shvatio, nema trećine poslanika, jer kolege iz Demokratskog 
fronta  ne podržavaju inicijativu. U tom slučaju nema pravog dijaloga da se to riješi, onda ostaje 
druga opcija, a to jekolegijum. Ali, kolegijum se i obratio, a ne ja, nadležnim organima. 
 Kolega Nuhodžiću, izvolite, da zadržimo dijalog. 
 
 
 MEVLUDIN NUHODŽIĆ (09.05.16 13:23:36) 
 
 Evo u prilog dijaloga. Mi smo jutros imali sjednicu Odbora za bezbjednost i odbranu u 10 
sati i nikog nije bilo od kolega iz opozicije. Možda je bila prilika da na toj sjednici ovo sve o čemu 
danas pričamo kažemo i da napravimo dijalog i možda na sjednici koju smo imali u 10 sati 
dođemo do određenih stavova odbora po ovim pitanjima i činjenicama o kojima vi danas govorite.  
 Znači, ja ne vidim drugog načina osim kao predsjednik Odbora da poštujem Poslovnik. Sve 
što je u skladu sa Poslovnikom i poslovnički ja kao predsjednik Odvbora ću ispoštovati.  
 Organizovati sjednice Odbora na koje opet neće biti ljudi i ne možemo voditi dijalog, čuti i 
jednu i drugu stranu - ne vidim svrhu da držimo sjednice odbora gdje nećemo imati dijaloge i gdje 
te sjednice nijeće imati svoju efikasnost i neće postići neki svoj cilj.  
 To je moje mišljenje. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:24:36) 
 
 Hvala.  
 Slažem se sa Vama. Ako nema prisustva opozicije, Odbor nema svrhu.  
 Rekao sam opozicije i 1/3. /Upadice iz sale/ 
 Koleginica Kalezić, kolege Bojanić, Bulatović i Simović. Izvolite da završimo krug. 
 



 
 JELISAVA KALEZIĆ (09.05.16 13:25:02) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče Skupštine.  
 Ja sam se javila  na nešto što je očigledno podrivanje ovoga zbog čega smo se okupili, a to 
je istupanje potpredsjednika Simovića, koji je iskoristio, po mom mišljenju, zloupotrijebio mjesto 
potpredsjednika da kaže da je 24. oktobra bio pokušaj državnog udara. Zapravo, 24. oktobra je bio 
odgovor na policijski puč koji je urađen nekoliko dana prije toga. Ponavljam samo ono što sam u 
ovom Parlamentu 30. oktobra za vrijeme Premijerskog sata i poslaničkih pitanja rekla i niko nije 
demantovao. Još nešto, mi nijesmo dobili odgovore koje je tražio predsjednik Skupštine, ali 
nijesmo dobili ni odgovore koje su tražili poslanici. Izašao je gospodin Konjević, tada ministar 
unutrašnjih poslova, nije dao odgovore na moja poslanička pitanja. Odgovori su bili vrlo precizni. 
 Dakle, šta je sipano narodu u pluća? Ne samo suzavac, nego i bojni otrovi - institucije su 
zatajile. 
 Drugo, ja sam postavila pitanje - Ko je dao naređenje 18. oktobra da poslanik ne može da 
uđe u Skupštinu?  
 Molim vas, ja sam pokušala da uđem sa ugla Njegoševe i Karađorđeve ulice sama 
samcijata od 70 godina. Nikad nijesam dobila odgovor, zašto nijesam mogla da uđem u zgradu 
Skupštine. To je policijski puč. To je bio tada manifestovani, a od tada tihi policijski puč.  
 Ja imam razumijevanja za pripadnike policije. Ovog trenutka veliki broj tih ljudi su 
najugroženiji građani u Crnoj Gori. Zavisi im egzistencija od toga što mora da radi to što mu se 
kaže i nema kud, ali ovo što mi nijesmo dobili odgovor na upit predsjednika Skupštine šta se radi, 
ko ulazi u Skupštinu, sa kojim namjerama... 
 Dozvolite, možemo li da pretpostavimo da tu postoje i namjere izazivanja provokacije, pa 
makar to bila, gospodine predsjedniče, već smo ovdje formulisali, ja sama kroz samoironiju, 
paranoja trećeg doba, ali nije paranoja, nažalost. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:28:02) 
 
 Hvala Vam. 
 Kolega Bojaniću, izvolite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (09.05.16 13:28:10) 
 
 Zahvaljujem.  
 Dakle, javio sam se istim povodom kao i koleginica Kalezić. Tako da ću samo kratko da 
pozovem  gospodina Simovića, jer je uputio teške riječi, vrlo teške optužbe da je 24. oktobra bio 
puč, državni udar, pokušaj.  
 Bio sam tu, među tim hiljadama ljudi koji su bili. Ja ga samo molim javno da iznese dokaze i 
činjenice ili da uputi izvinjenje za netačne riječi koje je uputio ovdje prisutnima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:28:40) 
 
 Kolega Bulatoviću, izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (09.05.16 13:28:45) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, apelujem na Vas iako nemate podršku jednog 
značajnog broja poslanika koji traže Vašu smjenu, da radi časti i obraza, mislim da ga ipak imate, 
sačuvate dignitet ovoga doma.  
 I Vi i ja dobro znamo sa dvadeset i više godina iskustva da ovo što se danas dešava nije se 



dešavalo. To se dešava očigledno zbog poslanika DF-a, zbog veoma sumnjivog sporazuma i zbog 
potrebe da Vas smijene sa mjesta na kome jeste.  
 Gospodine Simoviću, te jeftine stvari o pučevima mogu da Vam prođu u saopštenjima, ali 
za ono što se desilo 24. oktobra snosićete  odgovornost svi. To je zločinačka, brutalna primjena 
sile od dijela policije, parapolicijskih snaga i kriminalnih struktura. Kriminalnih struktura koje su 
izlazile iz sjedišta zgrade Demokratske partije socijalista, hotela Podgorica i garaže hotela Crna 
Gora koja vam je bila posljednja odbrana, po vašem, ne znam od čega. Demonstracije su bile 
mirne, razbijene su zahvaljujući ljudima iz Vijeća za nacionalnu bezbjednost, koji treba da budu 
procesuirani od strane Specijalnog državnog tužioca zbog nezakonitih radnji i onoga što su radili 
protiv države, a ne da komanduje aktivistima DPS-a, kriminalnih strukturama i udruženim 
kriminalnim strukturama svih koje su sukobljene u Crnoj Gori to veče bile.  
 Gospodine Krivokapiću, mi smo Vama ponudili diljalog 24. oktobra i to je istina. Sa Vama je 
stupljeno u kontakt, ali Vi ni tada nijeste komandovali Skupštinom. Vi ni tada nijeste mogli da 
uđete ni na glavni ulaz Skupštine Crne Gore, Vama nijesu dali da uđete u Skupštinu jer je ova 
Skupština bila puna ko zna koga sve.  
 Vi, gospodine Krivokapiću, imate mnogo ingerencija dok ne budete smijenjeni ako budete 
smijenjeni.  
 Imate i ingerenciju, što nas u ovom trenutku ne interesuje, članom 63. Vi možete da 
zakažete to odmah. Član 63 Poslovnika možete, nemojte da tražite 1/3 poslanika. Vi to možete da 
zakažete. Ali, nije suština u Odboru zatovrenom za javnost. Neka Odbor ako treba da raspravlja, 
otvara, raspravlja u direktnom televizijskom prenosu pred licem čitave crnogorske javnosti, da 
vidimo šta je to bezbjednosna procjena.  
 Što se zlikovaca tiče, sada ću da Vam kažem, kospodine Krivokapiću, jednu stvar. U 6h 
ujutru 17. oktobra, kada je više od 500 specijalaca, policije nasrnulo na nas 30-tak, nije nas bilo ni 
40-tak, znali smo da će da se to radi, pretpostavljali smo da će to da se radi i nijesmo željeli da 
izazivamo veće posljedice bilo koje vrste.  
 Ovoga čovjeka, predsjednika jedne parlamentarne stranke Milana Kneževića, i ja se čudim 
zašto je ovako smiren, je mučki udario od strane Glavnog grada angažovan građanin Nikolaj 
Dragović, koji nije bio u radnom odnosu i čitava Crna Gora i vi kolege poslanici ćutite. Vašeg 
kolegu je udario angažovan uz asistenciju policije kik-bokser profesionalac. Postoji dokaz o tome. 
Ćute i mediji, ćuti i državni tužilac. Ćute svi. I Vi govorite o državnom udaru i o puču. To je ispod 
svakoga nivoa.  
 Pad jedne ograde će da ugrozi Crnu Goru. Kakva je to Crna Gora koja će zbog jedne 
ograde da bude ugrožena? Šta na kraju krajeva znači i da smo željeli svi da uđemo u ove 
institucije, u zgradu? Šta znači ulazak u jednu zgradu? Da li je ulazak u jednu zgradu pad države? 
Nije pad države, a nijesmo imali namjeru to da radimo. Željeli smo dijalog sa gospodinom 
Krivokapićem.  
 Mi smo poslali 27. septembra Vladi Crne Gore i svim parlamentarnim političkim partijama 
naš predlog da se formira prelazna Valada za fer i demokratske izbore. Dobili smo odmah odgovor 
Mila Đukanovića  negativan. Zna se ko je ćutao, zna se ko je pokušavao da ismijava i zna se da ti 
koji su pokušavali da ismijavaju danas žele da naprave najveću prevaru uz pomoć policije koja je 
u ovoj zgradi.  
 Gospodine Krivokapiću, ja Vas molim i tražim da se ova policija makne i ko zna ko je među 
njima. Bar jedan put ili dva puta ste imali sluha da u datom trenutku uradite nešto što u Vašoj 
stranci nijesu htjeli. Politički ne mogu da shvatim. Neke ličnosti koje su tražile u određenom 
trenutku da se preduzmu odgovarajuće mjere koje bi Crnu Goru dovele do građanskog rata,  
govore o istorijskom sporazumu, o potpisima koje stavljaju na istorijski sporazum. To je farsa.  
          Od nas fizički ne treba da se bojite, mi nijesmo nasilni. Politički treba i te kako, jer smo 
glavna i jedina opoziciona snaga koja će biti naspram Demokratske partije socijalista i neće vam 
dozvoliti ono što ste naumili da putem prevara, krađe izbora dođete do vlasti još jedan put, po ko 
zna koji put i da Crnom Gorom vladate apsolutno sa manje od 20% glasova građana koje dobijate 
na izborima.  
 Mi smo došli ovdje da argumentima vodimo raspravu. Nijesmo došli da se svađamo, došli 
smo da argumentima budemo oštri, ali nećemo dozvoliti i nećemo pristati da policija stražari. 
Osnovano sumnjamo da u ovoj zgradi su parapolitičke strukture koje postoje i u Vijeću za 



nacionalnu sigurnost, u Demokratskoj partiji socijalista. Ubacili su zlikovce koji su spremni da u 
datom trenutku urade sve to. Mi koji smo prošli 17. ujutru, 17. uveče, 18. uveče, nijesmo naivni da 
ne znamo kako je bivši direktor Uprave policije organizovao huligane da bacaju kamenje i da 
ostavi bez obezbjeđenja čitavu dionicu kuda smo prošli 18. uveče. O njemu, poziv specijalnom 
državnom tužiocu da na adekvatan način ga procesuira, Upravu policije i sve druge stvari i da ga 
procesuira za ovo što je njegov angažman u isceniranom državnom udaru, gospodine Simoviću. 
Nije bilo državnog udara. Vlast ako bi trebalo da se ruši na taj način nije potrebno onako da se 
uradi. Nemate vi snage za ozbiljnije suprotstavljanje građanima Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:35:57) 
 
 Hvala Vam. 
 Samo odgovor da dam, dobićete riječ. /Prekid/ 24. oktobar, da budemo jasni, a možete mi 
vjeovati, jer ako sam čemu posvetio život onda sam parlamentarizmu, od 1989. do sad sam stalno 
u ovim klupama sa malom pauzom u Beogradu. Kolega Bulatović i ja smo imali i većih izazova od 
ovog. 1999. godine je bio do sada najveći izazov za Crnu Goru i rješavali smo ga na način da smo 
sačuvali mir, živote građana Crne Gore i stabilnost u Crnoj Gori. I ja uvijek to ističem kao veliko 
dostignuće kolege Bulatovića kao lidera tada i nas koji nijesmo bili lideri tada nego mali kamičci u 
čitavoj toj priči.  
 24. oktobra sam htio doći u Parlament, vi to dobro znate, upravo zato što sam vidio da 
može biti ozbiljnih problema. Krenuo sam da dođem, možete provjeriti, trasa je bila obezbijeđena 
da dođem u Parlament, ali već prije mog dolaska je bačen suzavac. Znači, ja sam bio krenuo, 
mogli ste čuti na snimku da sam krenuo. To lako možete provjeriti. Molim vas, to lako možete 
provjeriti. I bio spreman da uzmem svoj dio odgovornosti, da sačuvamo mir i da se ne desi ono što 
se desilo. Moju ste želju i volju imali priliku da provjerite i u tim okolnostima koje znamo kakve su 
bile. Prema tome, dužnost predsjednika Parlamenta da sam radio u interesu poslanika, a vi ste 
tada bili ti poslanici drugih nije bilo ni u Skupštini ni ispred Skupštine. Prema tome, upravo želeći 
vas da zaštitim a ne nekog drugog. Ne policiju to je sigurno, nego vas.  
 Zašto se to tako desilo vrijeme će pokazati i 18. i 24. Nisam taj koji će lako izreći ocjene. 
Pošto sam bio sa ove strane sa koje ste vi sada, izdajnik, neprijatelj države i sve ostalo, znam 
kako to izgleda. Tako da vrlo dobro znam da ista usta mijenjaju izdajnike kako kad treba. Sad ste 
vi, nekad smo bili mi i ne bih olako nikoga kvalifikovao izdajnikom. Prema tome, očuvaćemo red. 
Odbor nema smisla da sazivamo i to je odgovor na Vaše pitanje, kolega Bulatoviću, ako nema 
predstavnika opozicije. Rado ću ga sazvati ako ćete doći na odbor. Sazvaćemo onda Kolegijum. 
Kolega Nuhodžić je uradio pravu stvar, dao nam je sve mogućnosti i dao realnu procjenu stanja. 
Nijesam taj koji želi da ga hvali, ali je to bilo tada tako - dao je realnu procjenu stanja. Neće biti 
opozicije, riješite to na Kolegijumu. Prihvatio sam sugestije i riješićemo to na Kolegijumu.  
  Molim vas ostavite se detalja. Sad stvar više nije u detaljima, sad je stvar u dosta čistim 
nijansama.  
 Kolega Simoviću, izvolite. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI  MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 13:39:19) 
 
 Prosto sa žaljenjem što moram prekinuti ovaj harmonični, očigledno, dijalog relaciji 
predsjednik Parlamenta - klub poslanika Demokratskog fronta, no ipak se javljam da bih prije 
svega pojasnio određene elemente gdje ste me danas, mene posebno, označili da sam napravio 
presedan, povrijedio nekoga, označavajući 24. oktobar onako kako sam ga označio. Uz jedno 
kratko posjećanje da svi pričamo i svima su nam puna usta vladavine prava, svi saopštavamo 
potrebu da državne institucije treba da rade svoj posao, da sve te državne institucije treba da budu 
nezavisne, samostalne u svome radu i uz podsjećanje da smo bili svjedoci da smo od onih koji 
danas kritikuju te državne institucije davali veoma snažne podrške, pohvale u odnosu na ono što 
su dometi rada tih državnih institucija.  
 Dakle, Milutin Simović nije 24. oktobar označio tim činom, nego je to uradila nadležna 



državna institucija, državno tužilaštvo, označavajući to kao ugrožavanje ustavnog poretka. Proces 
je u toku, razumio sam, proces nije dobio konačni pravni epilog. Kad dobije konačni pravni epilog, 
onda će biti adekvatne zakonske posljedice ili će ta nadležna državna institucija imati potrrebu da 
se izvini i podnese svoje konsekvence. Dakle, tu mjesta i uloge da pozivate Milutina Simovića da 
se izvinjava nema i nećete dobiti izvinjenje. Svakako iskazujući svoj današnji stav, iskazao sam 
svoj politički stav i tada i prije nego što je nadležna insitucija označila to i tada sam iskazao svoj 
politički stav jasno ukazujući da je bio u pitanju čin ugrožavanja ustavnog poretka. Ostavimo to 
nadležnim državnim institucijama. 
 Drugo, danas smo svjedoci da se iz jednog dijela Parlamenta govori o zlikovcima. Čuli smo 
to iz klupa kolega poslanika Demokratskog fronta. Govori se o profesionalcima koji su to danas,ne 
da bi uskratili bilo kome pravo ili da bi ugrozili bilo kome ljudsko dostojanstvo i osnovno ljudsko 
pravo, nego da bi obezbijedili sigurnost i pravo svima u ovom domu. Sa druge strane, danas smo 
čuli priču o zloupotrijebljenim policajcima. Ja ne mogu takođe to da razumijem, ko su ti 
upotrijebljeni i zloupotrijebljeni policajci. Ja ih doživljavam jednako. To su ljudi koji časno i 
odgovorno vrše svoj posao.  
 Danas se u ovome domu ne govori o suštini koja je, čini mi se, na sceni, o potrebi da se 
zloupotrijebi, odnosno da se napravi opstrukcija onoga na čemu smo na pragu, a to je sporazum, 
to je dogovor, to je rekonstrukcija 40. Vlade Crne Gore. O tome se najmanje danas govori. Time 
se želi, čini mi se, napraviti opstrukcija i dinamika u radu ukupnog sadržaja ove sjednice, 
podsjećajući da ova sjednica osim te prve dvije tačke ima i onu treću tačku dnevnog reda. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 13:43:27) 
 
 Ja se bojim da kolegi Simoviću treba policija da bi izglasao tu tačku, da mu treba policija da 
bi obezbijedio dovoljan broj glasova očigledno. Sad smo u stvari shvatili zbog čega je policija u 
Parlamentu, da bi kolega Simović imao dovoljno glasova, vjerovatno nedostajućih, al´ da ćemo to 
još brže riješiti, barem ćemo znati da policija glasa u Parlamentu.  
 Idemo redom, ko se do sad, kolega Popović, kolega Danilović, kolega Mandić i kolega 
Radulović. Završavamo. Izvolite. 
 
 
         ANDRIJA POPOVIĆ: 
         Zahvaljujem. 
     Sada smo čuli o čemu se ovdje radi. Ovdje je scenario pripremljen i to je legitimno pravo 
poslanika Demokratskog fronta. To cijenim, to je parlamentarno oružje. Mi znamo da u mnogim 
svjetskim parlamentima neki poslanici govore danima da bi se nešto spriječilo. Ovaj scenario je 
takav kakav je, ali ono što mene tišti, što bi trebalo da štiti naše građane - da li ova Skupština se 
može uopšte održati, da li se ova sjednica može završiti do planiranih oktobarskih izbora. Mnogo, 
bezbroj zakona, prijedloga zakona, akata čekaju u proceduri. Dakle, to je interes gradjana. Stalno 
se pozivamo na insteres gradjana a kada je to potrebno, zaboravimo na te iste građane. Mislim da 
se sjednica neće završiti do oktobarskih izbora. Mislim da se Skupština mora hitno raspustiti. Da li 
će se ići na izbore ranije ili u tom terminu koji je usaglašen je već drugo pitanje. Zahvaljujem. 
 
 
                 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 
                 Hvala. Pogledajte Ustav kada se može raspuštiti Skupština da ne bismo bili ispod nivoa 
ustavnog znanja elementarnoga kada se Skupština može raspuštiti. Naravno, to su uslovi koji se 
ustavno moraju ispuniti. 
            Kolega Danilović, kolega Mandić, kolega Radulović pa da idemo na Kolegijum, po 
predlogu kolege Nuhodžića. Izvolite. 
 
 



                GORAN DANILOVIĆ: 
              Gospodine Krivokapiću, u ime Kluba nezavisnih poslanika, nadao sam se da će to uraditi 
gospodin Bojanić pa nije, molim Vas da date pauzu. To ste bili dužni prije sat vremena da uradite, 
onoga trenutka kada je to zatražio jedan poslanički klub. Nemojte da na današnji dan izmišljamo 
nova pravila, svima nama koji smo ikad i jednu riječ rekli protiv prisustva policije u parlamentu to 
smeta, ne treba da nas čuvaju neka čuvaju oko parlamenta ili dje već treba, a Vi kornačno ako 
nemate komunikaciju, neka gospodin Simović zatraži da se dostavi konačno ova povjerljiva 
informacija. Kolega Simoviću, zašto su ovdje ljudi? Jesu li gladni, nijesu li gladni? Molim vas da ne 
pravimo javni teatar. Dajte pauzu i dajte informaciju zbog čega su ovdje ljudi, odnosno uklonite 
ljudi koji su tu. To je zahtjev u ime Kluba nezavisnih poslanika.  
            
 
            PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala Vam, uz spremnost za kritiku. Pauza se daje da bi imala svrhu, a da bismo na toj 
pauzi nešto riješili i zato je bilo potrebno doći do rješenja. Bilo je više inicijativa, pauza pa bez 
rješenja i pauza koju je predložio kolega Nuhodžić koja ima rješenje u sebi, a to je ako ne može 
Odbor, onda Kolegijum da dobijemo informaciju nadležnih organa zašto je tolika količina policije u 
parlamentu. Tu smo zatvorili krug. 
 Imamo još kolegu Mandića, kolegu Radulovića i idemo na Kolegijum.  
 Onda samo kolega Mandić i završavamo. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ: 
 Poštovani građani, Demokratski front je ušao ovdje u ovu salu da bi pred čitavom Crnom 
Gorom govorio o onome o čemu se govorilo 27. januara /Prekid/ najveću političku /Prekid/ u istoriji 
Crne Gore. Dakle, zbog toga smo tu i željeli smo da obavijestimo javnost u kakvim uslovima 
radimo. Bilo nam je važno da ljudi koji ne mogu da budu u Skupštini znaju koliko je policajaca 
ovdje, iza ovih vrata, da znaju kakve su mjere preduzete od strane izvršne vlasti i meni nije ovo 
prvi put da se sa ovim suočavam. 2008. godine nakon protesta oko priznavanja lažne države 
Kosovo, sjećam se, tadašnji generalni sekretar koji je iz Demokratske partije socijalista u jednom 
trenutku je u potpunosti preuzeo upravljanje ovom zgradom. Ušla je policija, ušli su psi, ne znam 
ko sve nije ušao u ovu zgradu. Sjećam se da je predsjednik parlamenta tada ulazio gotovo krijući i 
ponašao se kao gost, umjesto kao domaćin, u vlastitoj kući. To stanje se održava do danas. 
Zašto? Zato što je izvršna vlast prigrabila za sebe sve što može da se prigrabi i nadležnosti ovog 
parlamenta, nadležnosti Tužilaštva, nadležnosti sudstva. Ne iznenađuje mene ovo o čemu je 
govorio gospodin Simović. Ne plašimo se ni ja, ni gospodin Radunović, ni gospodin Knežević. Ne 
plačimo se ničega. Sjećamo se onih sramotnih scena za izvršnu vlast kada je 24. naveče ovdje 
bačen suzavac, kada su nas hapsili i doveli Crnu Goru na ivicu sukoba. Ja vam kažem da se 
danas Crna Gora nalazi na ivici sukoba. Vi to možete da vjerujete, a možete da ne vjerujete. Ako 
mislite da ovih 150 milicajaca i još nekolike stotine kući mogu da se nose sa narodom, vi se grdno 
varate. Nemojte da mislite da se može obezbijediti mir u Crnoj Gori što će neko da uzme pendreke 
i pištolje i da radi ono što je radio 24. oktobra naveče. Vi imate veliki problem ako mislite da se tim 
putem može doći do napredne Crne Gore koja će biti kuća za sve nas koji živimo u njoj.  
 Mi smo 24. naveče pokazali da sve ono o čemu je govorio Duško Marković i ostali  kako će 
se bacati bombe, kako će biti mrtvih, kako će biti svakakih čuda na protestima Demokratskog 
fronta su to najobičnije laži. Vidjeli smo zlikovce koje ste poslali na nas. Sve smo to vidjeli, sve 
smo to prihvatili, sve smo to preživjeli i došli ovdje da vam kažemo da to ne može tako. Možemo 
da pogledamo svakoga vas u oči, možemo sa svakim da pričamo, možemo od sada da se ne 
oslanjamo samo na one na koje smo trebali da se oslanjamo u pravnoj i regularnoj državi, da 
znamo da ova policija radi za svakog građanina Crne Gore, da ona poštuje zakone, ali kada smo 
vidjeli i shvatili da oni rade samo za tajkune, za one koji danas upravljaju Crnom Gorom, suprotno 
većinskoj volji naroda kršeći zakon i Ustav ove zemlje, polako malo. Neće to moći baš tako. 
Molimo vas, evo i pozivamo, nećemo da vas molimo, nego vas pozivamo - dajte pauzu. Zakažite 
Kolegijum, jer mi jedva čekamo da predjemo na one tačke dnevnog reda zbog kojih smo došli u 
parlament. Ovo je samo prethodno potreban uslov da raščistimo hoće li ova policija da napusti 



parlament ili neće. Što se nas tiče, može i da ostane, nemojte da mislite da ona nama smeta, 
može slobodno da ostane. Neka ostane tu zajedno sa vama, pjevajte, igrajte, neka udju i ovdje, 
neka sjednu dje je Vlada. Nama to ništa ne smeta, ali tražili smo nešto. Voljeli bismo da nas 
ispoštujete u demokratskoj proceduri. Kažem vam kakvo je stanje u Crnoj Gori, znamo da 
pokušavate slomljeni lonac da zakrpite tako što ćete sada, navodno, nekim sporazumom, navrat, 
nanos,  uz pomoć stranih ambasada da stvar dovedete do kraja, ali neće moći. 
 
 
            PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala Vam. 
 Kolega Stanišić, u duhu smirivanja atmosfere.  
 
 
 OBRAD MIŠO STANIŠIĆ: 
 Pa ja sam za to uvijek. 
 Prvo da kolegama iz Demokratskog fronta poželim dobrodošlicu u ovaj dom i vjerujem da 
im je tu mjesto bilo i da su izgubili ovih sedam mjeseci. Bolje im je bilo ovdje nego tamo gdje su 
bili. Zaista se radujem što su se vratili i razumijem njihov nastup današnji, ipak treba tražiti izgovor 
i alibi za ono gdje su bili u proteklom periodu. To potpuno razumijem, to je legitimno. Medjutim, 
ovdje se niko nikoga ne plaši, ni mi vas, pa prema tome mislim da nije bilo potrebe ni 4. maja da 
ulaze neke osobe bezbjednosno interesantne u ovaj dom. Nema potrebe. Možda je to /Polemika/ 
o poštenju nećemo. Kolega Mandiću, nijeste vi narod, nije Demokratski front narod, mi smo ovdje 
81 predstavnici naroda i nemojte sebi da dozvoljavate taj luksuz da kažete - mi smo narod. E mi 
ovdje predstavljamo narod i narod o nama donosi sud. Prema tome, nema potrebe ni da neko 
pokušava da nadje pomirenje u opoziciji zakazujući sjednicu Odbora za bezbjednost. Predsjednik 
Odbora je sve rekao. Kolegijum neka odluči. Kako god odlučite, 'ajmo da pričamo o onome što 
čekamo mjesecima da dodje na dnevni red. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala Vam.  
 Samo par riječi prije nego što odemo na pauzu. 
 U ovaj mjesec se mora ispričati i zato nijesam htio mi malo skratiti mogućnost da svi kažu 
što misle. Nije procedura, ali jeste korisno kao što vidite. Mnogo smo bolje sada nego što smo bili 
prije sat vremena. Imamo dogovor da to bude Kolegijum. Zakazujem Kolegijum za 10 minuta, a 
zavisno od toga ću vam javiti kad je nastavak śednice danas.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 15:08:02) 
 
 Poštovani poslanici 25. saziva, nastavljamo  Četvrtu śednicu proljećnog zasijedanja. 
 Dužan sam vam informaciju da bismo riješili spornost zbog koje smo i odložili, prekinuli 
śednicu na zahtjev Kluba poslanika Demokratskog fronta.  
 Kolegijum je održan i informisao sam Kolegijum da sam u kontaktu sa potpredsjednikom 
Vlade i rukovodiocem Ministarstva unutrašnjih poslova Duškom Markovićem dogovorio da se 
stanje policijskih snaga ovdje u Parlamentu vrati na redovan nivo i po sastavu i po broju. I koliko 
sam uspio da vidim i provjerim, to se i desilo, a uputili smo dopis da i dalje očekujemo procjenu na 
osnovu koje je došlo do povećanja broja pripadnika policije u Parlamentu. 
 Imajući u vidu da imamo sad faktički stanje koje smo željeli, redovno stanje obezbjeđenja u 
Parlamentu, više nema prepreka da nastavimo rad po utvrđenom dnevnom redu.  
 Prva tačka je Predlog zakona o primjeni Sporazuma o stvaranju uslova za slobodne i fer 
izbore.  
 Potpredsjednik Radulović hoće riječ po Poslovniku.  
            Izvolite. 



 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (09.05.16 15:09:22) 
 
 Uvaženi građani, sve se potvrdilo o čemu smo govorili, za što smo se zalagali i za što smo 
se borili, to sam i rekao na Kolegijumu. Predsjednik Skupštine je vjerodostojno prenio i sažeto ono 
što se desilo. Na Kolegijumu sam istakao da ova naša aktivnost je bila usmjerena da ovaj dom 
uistinu bude narodni dom, da u njemu nije potrebna policija i ukoliko neće Duško Marković da da 
informacije i da povuče, mi smo se već bili ranije dogovorili, a i saopštio sam to na Kolegijumu, 
nama neće smetati i pet puta više, niti u argumentu, niti u ponašanju, niti u strahu kojega nema i 
koji ne stanuje u našem domu. Prema tome, ljudi imaju neke mračne sile danas u Crnoj Gori koje 
mogu da tajno dovedu ovdje do zuba naoružane ljude. Na tri nivoa ih je bilo 150, samo jedan 
novinar je izbrojao da ih je bilo na ovom prizemlju preko 40. Prihvatamo tu argumentaciju, ali sam 
zahtijevao i sljedeće. 
 Ne može ovo da nam se dešava, ne mogu tajne sile, kriminalne ili nekriminalne da 
komanduju Crnom Gorom niti sa Skupštinom Crne Gore. Do śutrašnjeg početka zasijedanja 
ostajemo i upućen je ponovo zahtjev vršiocu dužnosti, faktički šefu tajne i javne policije u Crnoj 
Gori Dušku Markoviću, da da imena i prezimena ljudi koji su bili ovdje. Da ih istaknemo tačno da 
zna Crna Gora ko su i što su i da da procjenu bezbjednosnih razloga ko je, zašto i na koji način ih 
doveo ovdje i od čega su Crna Gora i ovaj veliki dom prepadnuti. 
 Tako da, predsjedniče, potvrđujem što ste rekli uz ovu argumentaciju. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 15:10:52) 
 
 Hvala Vam. 
 Ovu zemlju najbolje brane demokratija i parlamentarizam. Ne može je branit ni policija ni 
neko drugi ako nemamo te dvije kategorije u zdravom stanju.  
 Kolega Abazoviću, jeste li spremni u ime predlagača? Prva tačka dnevnog reda. Izvolite.  
 Predlog zakona o primjeni Sporazuma o stvaranju uslova za slobodne i fer izbore. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (09.05.16 15:12:05) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  
 Prije nego što počnem uvodnu riječ, želio bih da se osvrnem na dvije, tri stvari koje nemaju 
konkretno veze sa ovim predlogom zakona.  
 Prvo, s obzirom da se nijesam javljao ni u ime Kluba ni na Kolegijumu, podržavam 
inicijativu da se isprate svi nepotrebni pripadnici policije i da se atmosfera dovede u    
svakodnevno stanje kada radimo i kada smo radili u prethodnom periodu. Dakle, da se vratimo 
svakodnevnim aktivnostima i nema potrebe da uvijek kada se govori o nekim škakljivim temama, 
pogotovu koje imaju veze sa Vladom i sa prisustvom ministara i premijera u Skupštini, imamo 
ograde i pojačane mjere bezbjednosti. Mislim da to više govori o tim ljudima nego li o nama 
poslanicima. To je jedno.  
 Drugo, želim da podržim zahtjeve građana koji protestuju sa pravom već duže vremena, 
KAP-a, da ova Skupština izvrši ono što je sama zakonski odredila većinskom voljom poslanika. I 
treće, ovo je zaista jedan specifičan dan pa čestitam onima koji bi na neki način slavili dan 
pobjede nad fašizmom ili, kako već to kažu, dan Evrope.  
 Sada bih se vratio na materiju u ime predlagača. Naravno, tu je i kolega Danilović ukoliko 
bilo šta bude trebalo da se dopuni, da se ljepše kaže.  
 Poštovani građani Crne Gore, Crna Gora se 26 godina nalazi u svojim porođajnim mukama 
demokratije, sa tranzicijom koju nikako ne može da završi, nesmjenjivošću vlasti, sistemom gdje je 
jedna partija i jedan čovjek dominantan, koji je preuzet iz prethodnog komunističkog režima, koji 
nikako ne može da se demontira, da se promijeni i zbog toga ovako ne baš u jednoj dobroj 



atmosferi nego u jednoj čudnoj atmosferi nakon svega što se dešavalo prethodnih godina, nakon 
otkrivanja afere "Snimak", nakon velikog nepovjerenja koje je uvijek postojalo, kulminiralo tom 
atmosferom, nakon blokade rada Parlamenta, nekon bojkota određenih političkih struktura 
Parlamenta, nakon velikih narodnih protesta koji su se desili na jesen 2015. godine imali smo 
potrebu da uđemo u jednu novu, drugačiju fazu, vrlo čudnu sa nepredvidivim rezultatom. Ali, sve u 
želji da ostvarimo ono što je Ustav Crne Gore, a to je da građani imaju suverenitet, odnosno da 
oni jedini imaju mogućnost da biraju vlast koja je legitimna, neosporna i koja će kasnije moći da 
donosi kvalitativne odluke koje neće biti sporne.  
 Mi nemamo povjerenje u izborni proces, ni građani nemaju povjerenja u izborni proces, ni 
međunarodna zajednica nema povjerenja u izborni proces koji se dešava u Crnoj Gori. Više puta 
smo upozoravani i kroz Izvještaj Evropske komisije i kroz druge diplomatske kanale da zaista 
nešto na tom putu moramo da odradimo. Nije bilo lako, bilo je jako teško i jako zahtjevno i  sa 
neizvjesnim ishodom, ali smo 01. decembra ušli u nešto što se zvao parlamentarni dijalog i imali 
jasne i precizne zahtjeve. Ti zahtjevi su išli uvijek samo isključivo u jednom pravcu, a to je da 
imamo kontrolu i praćenje izbornog procesa, odnosno upotrebu državnih resursa protivno 
pravilima u korist jedne partije ili koalicije na vlasti. Čitava intencija je bila da vidimo kako tome 
možemo da stanemo na put.  
 Pominjao se toliko puta i od drugih kolega "makedonski model" i pokušali smo da uradimo 
sve, pokušali smo sa zahtjevom o tehničkoj vladi koji je bio početkom 2015. godine. Međutim, u 
ovom parlamentu i dalje nijesmo imali tu magičnu cifru od 41 da takvu Vladu zaista i stvorimo. 
Morali smo jednostavno da radimo nešto što je u domenu realnog.  
 Samo ću podsjetiti građane da ovaj proces jeste zakasnio i da su ga karakterisale brojne 
opstrukcije, prije svega, od Demokratske partije socijalista, a onda i vjerovatno i od nekih drugih 
aktera ili djelova aktera koji su bili učesnici procesa na ovaj ili na onaj način. U svakom slučaju, 
opozicija je imala sedam zahtjeva vezano za politički sporazum čiji je lex specialis samo 
dokument, odnosno zakon koji može da omogući njegovo sprovođenje. Imala je sedam zahtjeva. 
Od tih sedam zahtjeva šest je prihvaćeno, a samo jedan vezano za lokalne izbore u Tivtu nije 
prihvaćen. U tom duhu ne možemo da kažemo da se ipak nije napravio neki demokratski iskorak.  
 Da li je ovome postojala alternativa? Jeste, neko će reći - mogli smo protestima da riješimo 
sve. Za tako nešto nije bilo dominantno raspoloženje i onda smo morali jednostavno da učinimo 
ono što je možda manje popularno. /Upadica/ Nemojte da dobacujete, javite se, nikakav problem 
nije da odgovorim na to. Dakle, da uđemo u proces kontrole izbora i da kroz pet ministarstava što 
je bila prva ponuda, ponavljam zbog građana, i jedina koja je došla od Demokratske partije 
socijalista, da se metodom trgovine i ponudom funkcija rješava stvar - na to nijesmo pristali. Tražili 
smo da kontrola ide po dubini, da ide u 16 institucija sistema, važnih institucija, da ide u upravne 
odbore državnih preduzeća, da ide na lokalu, u sekretarijatima za finansije, da ide u ANB-u, 
popularnoj udbi koja nije transformisana nikad na pravilan način. I da naravno, kroz druge neke 
elemente, kroz izmjene zakona, prije svega, koji se odnose na medijsku tematiku ostvarimo nešto, 
ponavljam što bi trebalo da je Ustavom zagarantovano a to je da je građanin nosilac suvereniteta.  
 Da, neko će reći da je malo, neko će reći da je mnogo. Toliko je koliko je. U svakom 
slučaju, ljudi koji budu tamo sjedjeli, a o tome će biti riječi i u drugoj tački, neće biti ljudi koji će ići 
da bi zaštitili Vladu Mila Đukanovića, kako to neko voli da kaže. Ti ljudi tamo idu da bi kontrolisali 
izborni proces i da bi konačno počelo razvlašćivanje Demokratske partije socijalista. Da bi 
konačno nakon 25 godina počelo razvlašćivanje Demokratske partije socijalista i da bi građani 
Crne Gore, kao i svi ostali građani u Evropi, u svim evropskim državama, mogli da dođu do 
osnovnog temelja demokratije, a to je smjenjivost vlasti.  
 Jeste, što se konkretno lex specialisa tiče, bio sam fasciniran stepenom koliko su režimski 
mediji pokušavali iz dana u dan da ideju lex specialisa derogiraju, da je učine pravno ništavnom, 
da se rugaju nad njome želeći da ostvare dvije stvari. Jednu u koju su uspjeli, jednu u koju nijesu. 
Prvo, da sporazum propadne, što nijesu uspjeli i drugu koja nije manje važna, a to je da se sve 
ovo prolongira. U tome jesu uspjeli. Ne želeći da otvaraju teme gdje se zaista krši Ustav građana, 
gdje se krše svi zakoni vezano za organizovani kriminal, vezano za korupciju, vezano za 
raznorazne privatizacije, svi su se dohvatili da će lex specialis da derogira ustavni poredak i 
zakonski predak u Crnoj Gori. Takvo nešto nije tačno. Lex specialis jeste specijalan zakon zato što 
se mi nalazimo u specijalnom trenutku. Mi ne možemo svoj specijalni politički momenat u kome se 



nalazimo momentum specialis, da ga tako nazovemo, opšteg nepovjerenja u izborni proces da 
rješavamo preko zakona koji već imamo zato što se to do sada pokazalo kao nefunkcionalno. 
Morali smo da napravimo korak dalje, morali smo da napravimo zakon koji će naravno da derogira 
nekoliko drugih zakona, ali neće derogirati prvi zakon države, odnosno Ustav, nego će biti u 
skladu sa njim. 
 U ovih pet mjeseci cilj je da stvorimo što bolju atmosferu i da imamo izbore koji su praćeni, 
kontrolisani i od strane opozicije. Zaista, prvi put se dešava u Crnoj Gori, dešavalo se, nije jedina 
zemlja koja je primjer, ali jeste prvi put u Crnoj Gori da opozicioni ministri ulaze u Vladu isključivo 
zbog kontrole. Nema sprovođenja izbornog programa iz razloga što je potpuno nemoguće 
sprovoditi politiku u četiri ili pet mjeseci, to je svakome jasno. Ali, ako to bude vremenski period u 
kome ćemo fenomenološki pokazati da postoje fantomski birači, da postoje zloupotrebe, da 
postoje isplate koje se dešavaju i dan danas u ovom momentu dok mi pričamo o ovom poslu, 
ovom lex specialisu, da jednostavno ukažu, obavijeste javnost o istom, obavijeste nadležne 
institucije i prikažu stanje onakvim kakvo je realno. Nijesmo uspjeli u tome da ih potpuno /Prekid/ 
ali je to neki zadatak koji ostaje pred nama u narednom periodu do budućih izbora.  
 Sljedeće, lex specialis je predvidio način realizacije sporazuma. Način realizacije sporazum 
se odvija kroz nekoliko faza. Ona koja najviše interesuje građane Crne Gore jeste imenovanje 
četvorice ministara iz redova opozicije i potpredsjednika Vlade iz redova opozicije. Meni je lično, i 
više puta sam to javno ponovio, žao što u ovom procesu ne učestvuje više opozicionih aktera, 
odnosno više opozicionih subjekata, ali svako bira svoj put i niko ne može druge da optužuje sa 
manjim ili većim legitimitetom i sa manjim ili većim mogućnostima za političkom eksploatacijom da 
kaže da je njegov put najbolji, odnosno da je put onih drugih loš.  
 U ovom momentu mi nijesmo vidjeli da postoji veća mogućnost, nijesmo vidjeli da građani 
Crne Gore treba dalje da idu u podjele. Vidjeli smo mogućnost da donekle pomirimo protivničke 
strane koje jesu u Crnoj Gori, da atmosferu "noža", odnosno te velike podjele između opozicionog 
i pozicionog bloka na neki način premostimo u cilju stvaranja jedne dobre prakse, evropske prakse 
i nečega što bi trebao da bude kapital za našu evropsku budućnost. 
 Da li smo u tome postigli maksimalno, pokazaće vrijeme. Pred ljudima koji treba da budu 
imenovani zaista stoji vrlo složen zadatak, neće uopšte biti lako, ali svako ko se odlučio za 
potpisivanje sporazuma je ponio taj dio odgovornosti i ponijeće taj dio rizika. 
 Obaveza svih nas jeste da radimo i u čemu nema razlike, u čemu nijesam vidio razlike kod 
bilo kojeg političkog subjekta, izuzev možda kod vladajuće većine, jeste ta težnja za slobodnim i 
fer izborima. 
 Povodom ovog sporazuma i povodom ovog lex specijalisa postojala je neophodna podrška 
i civilnog sektora, postojala je neophodna podrška slobodnih intelektualaca, slobodnih medija. Sve 
u želji jednostavno da se testira i ovaj model koji bi trebao da nas povede ka slobodnim izborima. 
Da li neko ima zablude da će izbori u potpunosti biti regularni i da će oni zaista u potpunosti 
zadovoljiti neke demokratske evropske standarde? Niko nema zablude oko toga i to javno uz punu 
odgovornost mogu da ustvrdim. Ali ukoliko želimo da imamo izbore kao što smo ih imali nedavno 
u Tivtu, i kako što smo ih imali ranije, gdje će DPS na sve moguće načine, bez pogovora, koristiti 
sve mehanizme da bi došao do većine, onda je bolje birati put u kome će makar neke od tih 
poluga moći da im se oduzmu i makar ta njihova brzina manipulacija da se uspori. I ne bih, bez 
obzira što ću iskoristiti i u ime kluba svoju diskusiju, vjerovatno polemisati sa kolegama koji sa 
pravom imaju suprotna mišljenja, a i imaju pravo na to i to je apsolutno legitimno,  nikada rekao da 
se ovdje radi o izdaji bilo kakve opozicione ideje. 
 Bili smo ovdje i 27. januara, brzo ću završiti, nemojte da prekidate, i rekli smo sve što se 
moglo reći na dobar ili loš način. Rekli smo da je sve što je zasluženo, po mom mišljenju, trebalo 
da se kaže. Možda se nešto izostavilo. Lično sam rekao da čovjek koji je bio vođa te ekipe tada i 
danas nije, da tako kažem, osvojio legitimnu vlast nego je uzurpirao vlast. I nemam nikakve dileme 
da to ponovim - ja zaista smatram da je vlast u Crnoj Gori uzurpirana. Ali, da bi se mogli riješiti te 
uzurpiranosti i da bi mogli stvoriti uslove da zaista proiziđe jedna legitimna vlast koja se neće tako 
nazivati nego koja će se nazivati demokratskom, potrebno nam je da iskoristimo i ovaj 
mehanizam. Potrebno nam je da vratimo vjeru građanima da zemlja može da ide naprijed bez 
većih turbulencija, na miran način, na dostojanstven način i na način koji odgovara 
visokorazvijenim evropskim društvima. 



 I završavam, u predvečerju smo desetogodišnjice nezavisnosti Crne Gore. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 15:26:05) 
 
 Nemamo prenos trenutno na prvom kanalu. U redu, nastavite onda. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (09.05.16 15:27:50) 
 
 Nikakvih problema nema ima li prenosa ili nema. Biće dovoljno prostora za priču. 
 Logično je da je dnevnik i da će sada da govore da su došli policajci da bi štitili trezor koji je 
i onako prazan, ali dobro. Vratio se DF na RTCG. 
 U predvečerju smo desetogodišnjice nezavisnosti. Zemlja je takođe vrlo blizu da postane 
punopravna članica NATO-a. Zemlja je otvorila više od 20 poglavlja u evropskom integracionom 
procesu. I malo je tužno zbog svih nas ovdje mlađih i starijih da mi i dalje pričamo o kopenhaškim 
kriterijumima, odnosno o slobodnim izborima. Tužno je i žalosno. Ali, da možda nikad više ne bi 
došli u ovu situaciju u koju smo došli danas, da moramo da predlažemo specijalne zakone na 
bismo pokušali nekako da umanjimo zloupotrebe koje evidentno postoje, želim da apelujem na 
sve da razmislimo. Imamo dan, dva tri pred nama diskusija, da vidimo da zajednički pomognemo 
proces. Čak i oni koji direktno ne budu željeli da učestvuju u njemu mislim da je važno da  ga na 
neki moralni način podupiru, jer slobodni i fer izbori su nešto što je kapital svih građana i nešto na 
što svi mi treba da gradimo i našu evropsku perspektivu, ali i budući ekonomski razvoj ove zemlje. 
U to ime ja bih s ovim završio, spreman da odgovorim na sve nedoumice ukoliko budem znao i 
ukoliko budem imao mogućnosti i da se oko nekih političkih teza koje su se čule od strane kolega 
prethodnih dana osvrnem u svojoj drugoj diskusiji koja će biti u ime kluba. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 15:30:02) 
 
 Hvala Vam. 
 Nažalost, moraću dati pauzu da bi kolege iz opozicije mogli sa završetkom dnevnika 
nastaviti. Pauza 15-ak minuta. Žao mi je, nemamo prenosa.  
                                                                   /Pauza/ 
  
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 15:52:11) 
 
 Poštovani poslanici 25. saziva, nezaustavljivo nastavljamo rad danas sa prekidima, ali nas 
ne mogu zaustaviti ni policija,  ni dnevnici, ni sve ostalo. Śednica traje.  
 Idemo po redu u ime klubova, na to nema komentara.  
 Milutin Simović, Nebojša Medojević, Goran Danilović, Aleksandar Damjanović, Rifat 
Rastoder, Andrija Popović, Rešad Sijarić i Miloš Konatar. Pozitivna Crna Gora nije prijavila nikoga 
još. 
  A onda koleginica Draginja Vuksanović. To ćemo lako promijeniti.  
 Kolega Simoviću, izvolite. Vaših 10 minuta. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 15:53:05) 
 
 Hvala Vam. 
 Slažem se, važno je da stvari idu naprijed.  
 Poštovani građani, najčešće riječi koje su se čule evo već neko vrijeme na političkoj sceni 
Crne Gore su: dijalog, sporazum, povjerenje.  
 Složićemo se nadam se svi da je to put koji vodi dobru Crne Gore, dobru svih njenih 



građana, put koji je garancija ukupnog prosperiteta našeg društva. Garancija očuvanja 
najvrednijeg kapitala savremene Crne Gore, političke stabilnosti i uslov našeg unutrašnjeg razvoja 
i daljih evropskih i evroatlantskih integracija.  
 Voditi dijalog, postići sporazum, unaprijediti povjerenje su uostalom opšte civilizacijske 
vrijednosti. Predlagači ovog zakona u obrazloženju podsjećaju da je predsjednik Vlade 27. januara 
ove godine u ovom domu radi stvaranja uslova za osnaživanje povjerenja u izborni proces i 
eliminisanje razloga za osporavanje regularnosti predstojećih parlamentarnih izbora ponudio 
opozicionim političkim partijama ulazak u Vladu koju će činiti predstavnici i vlasti i opozicije.  
 Podržavajući dato obrazloženje predlagača, slažem se i sa njihovom konstatacijom da se 
prihvatanjem ponude politički subjekti obavezuju da rezultate izbora prihvate kao nespornu odluku 
građana Crne Gore.  
 Sporazum je izraz odgovornosti odgovornih političkih subjekata prema definisanim 
državnim interesima i ciljevima, a istovremeno najbolji odgovor na destruktivnu antidržavnu 
djelatnost pojedinih političkih partija koje i dalje sanjaju prošlost, bližu i dalju, sanjaju vrijeme u 
kojem bi namirivali istorijske račune. Račune sa antifašističkom, sa nezavisnom, sa evropskom i 
sa evroatlantskom Crnom Gorom. Posebna vrijednost Sporazuma i zakona o njegovoj primjeni je 
činjenica da je to bio unutarcrnogorski proces i rezultat kao zreo odgovoran i demokratski izraz i 
odgovor na potrebu cijelog našeg društva. Rezultat bez medijacije sa strane iako se prizivala sa 
različitim motivima. Neko da bi time pribavio izgubljeni politički legitimitet i autoritet, pothranio 
umišljaj važnosti i prikrio deficit podrške građana, a drugi da bi osporili demokratsku zrelost našeg 
društva i učinili upitnim dostignuti nivo integracija Crne Gore. I zbog toga takav put do Sporazuma 
i sam Sporazum i prateći zakon je u interesu dobru Crne Gore i dobru svih njenih građana. Ne 
samo kao potreba za prevazilaženjem aktuelnih političkih izazova, već kao novi prilog i novi dokaz 
demokratskog sazrijevanja spremnosti i sposobnosti našeg društva za stvaranje širih konsenzusa 
o važnim političkim pitanjima.  
 Demokratska partija socijalista je posvećeno i konstruktivno doprinosila dijalogu sa ostalim 
odgovornim političkim subjektima u cilju stvaranja svih pretpostavki za organizovanje izbornog 
procesa sa nespornim rezultatima jednako u svim fazama. Od usvajanja novog izbornog 
zakonodavstva, praćenja i podsticaja nadležnih državnih institucija za njegovu primjenu sve do 
završne faze, faze sporazuma i pripreme ovog zakona.  
 Temelj za postizanje sporazuma postavio je predsjednik Vlade i predsjednik Demokratske 
partije socijalista Milo Đukanović 27. januara ove godine u ovome domu.  
 Osnovni motiv premijerove ponude koju je tada iznio bilo je dodatno osnažiti političku 
stabilnost. Stabilnost koja je bila i uslov očuvanja Crne Gore od ratova, uslov obnavljanja 
nezavisnosti, brzih evropskih iskoraka i dobijanja pozivnice za NATO. Stabilnost koja predstavlja 
našu značajnu tekovinu i neophodnu pretpostavku za suočavanje sa svim budućim izazovima.  
Povod za tu ponudu je bilo uvažavanje kao objektivne činjenice nedostatka povjerenja dijela 
parlamentarnih partija, jednih prema drugima i prema izbornom procesu i prema izbornoj praksi. I 
ovom prilikom ne želim da insistiram da je ustvari riječ o slabostima tradicionalnih gubitnika koji ne 
žele da se suoče sa vlastitim slabostima, pa opravdanje za svoje poraze traže u ambijentu.  
 Takođe, ovom prilikom ne želim detaljno da podsjećam na pozitivne ocjene posmatračkih 
misija OEBS-a, ODHIR-a, Savjeta Evrope koje su nadzirale uostalom sve izborne procese u Crnoj 
Gori.  
 I ovom prilikom, ali baš kratko podsjećanje na rezultate posljednjih izbora u Tivtu, kao i na 
rast izlaznosti, što je najbolji dokaz povjerenja građana u izborni proces.  
 I konačno, ovom prilikom bih najmanje riječi trošio na komentar svojevrsnog ne samo 
političkog apsurda i na traženje odgovora na pitanje - a šta bi sa jednim političkim subjektom koji je 
svih ovih godina bio dio zajedničkih pobjeda. Pobjeda koje je slavio uvijek u prvom redu sa 
zapaženom strašću. Pobjeda na osnovu kojih je zauzimao i dalje zauzima brojna mjesta u 
državnoj strukturi, a sada na te iste izborne pobjede baca drvlje i kamenje.  
 Političkim sporazumom i pratećim zakonom otvara se mogućnost da odgovorni politički 
subjekti preuzmu dio odgovornosti i svojim učešćem obezbijede neposrednu kontrolu bitnih 
elemenata za izborni proces, uključujući biračke spiskove i kontrolu korišćenja državnih resursa 
kako na lokalnom, tako na i na državnom nivou. Za očekivati je od svih učesnika u ovom procesu 
da iskažu odgovornost i konstruktivnost, a ne da ovaj proces dožive kao priliku za blokadu 



institucija, blokadu privrednih subjekata, odnosno blokadu života u Crnoj Gori.  
 Ukupna javnost je svjedok odvijanja cijelog procesa koji je prethodio preuzimanju 
odgovornosti i bila svjedok procesa opozicione raspodjele funkcija. Taj proces je dosta toga 
pokazao. Pokazao je visoki stepen nepovjerenja među opozicionim partijama. Izostala je 
sposobnost postizanja unutar opozicionog sporazuma. Pokazao se i deficit kapaciteta kadrovskih 
resursa i spremnosti za preuzimanje odgovornosti, pa se podrška zatražila i od NVO sektora ne 
vodeći računa da se time urušava sistemska pozicija civilnog sektora ili, pak, razotkriva suština 
funkcionisanja dijela ovoga sektora.  
 Svjedoci smo novog priloga u tom pravcu zbog prihvatanja uloge zastupnika interesa 
pojedinih političkih partija ili grupacija. Demokratska partija socijalista procesu sporazumijevanja 
nije pristupila kao jednokratnom političkom rješenju. Naša želja i namjera je bila da to bude korak 
ka stvaranju političke prakse i ambijenta da se do odgovora na važna pitanja dolazi dijalogom i 
dogovorom. U ovaj proces DPS je ušao samoinicijativno, otvoreno i odgovorno pokazujući 
tolerantnost i u trenucima kada su neki sagovornici davali priloge za dijalog u vidu ultimatuma i 
ucjena. Tokom cijelog ovog procesa DPS nije brojao funkcije ni postojeće, niti tražio bilo koju novu 
u bilo kojoj grani vlasti ni u bilo kojoj državnoj instituciji. To je bio dokaz državne odgovornosti i 
dokaz snage Demokratske partije socijalista iz kojih je proistekla mogućnost da se opoziciji 
omogući neposredno učešće /Prekid/ i kontroli izbornog procesa. Ovom prillikom iskazujemo 
odnos poštovanja i visokog vrednovanja rezultata ministara koji odlaze iz 40. Vlade i koji su svoje 
mandate obavljali časno, odgovorno i posvećeno u ime Demokratske partije socijalista.  
 Sporazum je poruka kojom se potvrđuje novi iskorak u dostizanju demokratske zrelosti 
našega društva. On će vjerujemo biti model uspostavljanja nove političke prakse, novih političkih 
standarda, model okupljanja većeg broja političkih subjekata u cilju ostvarenja važnih državnih 
ciljeva na unutrašnjem i na integracionom planu. Očekuje nas novi susret sa voljom građana. 
Očekuju nas sljedeći parlamentarni izbori koji će dati najbolje ocjene svih dosadašnjih učinaka 
svih političkih subjekata, kao i ocjene svih programa i vizija razvoja. Očekuje nas glas naroda, kao 
i do sada. Hvala vam. 
 
 
 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 16:04:23) 
 
 Hvala. 
 Kolega Medojeviću, izvolite, u ime kluba Demokratskog fronta. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (09.05.16 16:04:28) 
 
 Poštovani građani,  
 Demokratski front se vratio u zgradu Skupštine Crne Gore zbog svojevrsne medijske 
blokade kojom je izložen svih ovih mjeseci u borbi za fer i slobodne izbore i koristim ovu priliku da 
vam se obratim. Naš zadatak na ovom zasijedanju jeste da raskrinkramo sve elemente ovoga 
sramnog kapitulističkog, kapitulantskog izdajničkog dogovora koji je postignut sa tajnim centrima 
moći jednog trojnog pakta prve familije, druge familije uz pečat jedne ili više stranih ambasada.  
 Poštovani građani Crne Gore, evo koliko traje ovaj prenos kakve su promjene sve se 
desile, ni jedan put kadar neće da prikaže ovaj naš slogan Sloboda ili ništa. Mi se na ulicama 
Podgorice i drugih gradova borimo za ono za šta su se borili naši preci, za slobodu i demokratiju i 
želimo da ukažemo da ovaj lex specialis ne govori o fer i slobodnim izborima, to nije tema. Jer, 
postoji samo jedan način da se od autokrata, diktatora koji dokazano kradu izbore i u uvodnom 
izlaganju predstavnika DPS-a čuli smo priznanje da oni kradu izbore, zato se pravi ovaj sporazum. 
To smo mi znali odavno, to je dokazano u aferi "Snimak", to je dokazano i u Beranama, to je 
dokazano i poslije pokradenih predsjedničkih izbora. Svi znaju, i Evropska unija i Vašington, da vi 
izbore kradete.  



 Problem je što vi izbore kradete sistematski i što od portira do predsjednka Vlade i 
predsjednika države svi učestvuju u toj krađi i ovaj lex specijalis ne dodiruje ključne poluge 
izbornih krađa, a to je uloga Agencije za nacionalnu bezbjednost koja obezbjeđuje logističku 
podršku za djelovanje monstruoznog modela sigurnog glasa. Ovaj Lex specialis ne pominje tu 
bazu sigurni glas koju popunjava 15.000 aktivista DPS-a koji su istovremeno informatori ili 
doušnici Službe državne bezbjednosti. Ovaj sporazum ne govori o tome da se na taj način uz 
korišćenje prljavog kapitala i novca, uz učešće organizovanog kriminala na protivustavan i 
protivdemokratski način obezbjeđuju takozvane izborne pobjede Demokratske partije socijalista.  
 Preko 80.000 fantom birača stoji u ovim spiskovima, u lex specialisu nema nikakvog govora 
o tome. Naprotiv, oni koji su prihvatili u ime ne znam koga, pošto u ime birača sigurno nijesu, 
pošto za njih niko nikad na izborima nije glasao na ovom političkom programu da unaprijed 
prihvate da će izbori biti regularni, a da ostanu svih mehanizmi izbornih krađa, ti snose istorijsku 
odgovornost da su uradili samo jednu stvar - pomogli opstanku jednog korumpiranog autokratskog 
režima Mila Đukanovića. Umjesto da su se borili onako kako se sve slobodoumne, slobodarske 
opozicije i slobodarski narodi bore, protiv diktatora koji krade izbore postoji samo jedan model - svi 
se udružujemo protiv diktatora, zaboravljamo na sve razlike, bojkotujemo nelegitimni Parlament, 
idemo na ulicu i pritiskom tražimo da taj diktator padne i onda kada padne diktator, onda se 
formira prelazna Vlada po modelu koministara koji treba da blokiraju mehanizme izbornih krađa 
koje je diktator razvio.  
 Kao što vidite, ovdje postoji visok stepen ljubavi, razumijevanja, simpatija između novih 
koalicionih partnera. Ovdje se ne radi, poštovani građani, o prelaznoj Vladi. Prelazna Vlada je ono 
što je tražio Demokratski front, da diktator padne, naročito poslije 24. oktobra kada je po njegovom 
naređenju sproveden brutalni teror protiv mirnih demonstranata koji su gađani bojnim otrovima, 
gumenim mecima, koje su jurili po Podgorici hamerima i koji su bili meta terora ovoga režima. 
Poslije toga dana opozicija je imala vrlo lak zadatak, svi su trebali samo da kažu - jesmo za 
dijalog, jesmo za stvaranje uslova za prve fer i poštene izbore, ali uslov je da Đukanović podnese 
ostavku, kao što su to uradile kolege u Makedoniji. Onda se radi ono što se radilo u Makedoniji. 
Smjenjuje se šef službe, smjenjuje se direktor policije, pokreću se krivični postupci, istrage protiv 
onih koji prisluškuju opoziciju, koji kradu izbore, koji štampaju lažne lične karte, koji 
zloupotrebljavaju onaj ključni resurs države i koji omogućavaju da se na izborima ne ispoštuje 
volja građana.  
 Poštovani građani, ovdje se ne radi o zakonu koji treba da obezbijedi fer izbore. Čuli smo i 
od predlagača - pokušaćemo malo da popravimo. Ne možete biti malo trudni ili mnogo trudni. Kad 
uđete u koaliciju sa DPS-om, vi ste trudni i čekajte dijete. Za devet mjeseci će doći plod ovoga  
trojnog pakta ili možda ranije. Prerano će se roditi na izborima koji neće biti demokratski, koji neće 
biti kontrolisani i koji će napraviti ono što se mi u Demokratskom frontu plašimo, razoriti 
demokratiju, razoriti one vrijednosti za koje se mi ovdje zalažemo, razoriti suverenost ove zemlje, 
jer oni koji potpisuju ove sporazume i koji ulaze u Vladu nemaju ni izborni legitimitet. Ko je glasao 
za URU Žarka Rakčeviča? Koga on zastupa u pregovorima? Samo svoje preduzeće.  
 Po Ustavu zna se kako se ulazi u vlast. U vlast se ulazi na izborima, u vlast se ulazi 
slobodno izraženom voljom građana na fer i demokratskim izborima. Da li mi, gospodo, uvodimo 
jedan novi metod da se tajni centri moći bilo da se radi o krupnom kapitalu, bilo da se radi o 
ambasadama, bilo da se radi o mafiji, bilo da se radi o medijskim tajkunima, dogovaraju suprotno 
Ustavu iza leđa narodu i formiraju vlast? Ovo što se dešava ovdje je najava jednog ozbiljnog i 
opasnog državnog udara, suspendovanja demokratije, suspendovanja republike. Znači, neko želi 
da vrši vlast bez volje građana, bez izbora, dogovorima sa vladajućom strukturom i što je 
najstrašnije uz instrukcije stranih ambasada. Suverenost pripada građanima Crne Gore. Građani, 
vi ste vlast u Crnoj Gori, vi ste vlasnici države Crne Gore. Samo oni ljudi kojima vi dajete glas i 
prenosite suverenost mogu formirati vlast i odlučivati o sudbini ove zemlje.  
 Ko je formirao ovaj sporazum? Svi znamo da je napravljen u hodnicima ambasada. Dakle, 
ko zastupa interese Crne Gore u ovom sporazumu? Niko. Čiji se interesi zastupaju? Zastupaju se 
interesi prve familije, druge familije, uz snažno učešće stranih faktora i stranih interesa.  
 Poštovani građani, Demokratski front se bori za fer i poštene izbore. Time se bori za 
demokratiju, time se bori za suverenost ove zemlje i mi vas upozoravamo, postojale su mnoge 
zemlje koje su prihvatile da imaju vlade koje se ne biraju na izborima već da predstavljaju agente 



stranih interesa i stranog kapitala. To je najveća opasnost u kojoj se nalazi država Crna Gora. 
Uvijek u našoj istoriji, poštovani građani, bili su okupatori koji su pokušavali silom da osvoje našu 
Crnu Goru, ali su uvijek prethodno prije sile nudili dijalog i nudi razna dokumenta, razne 
sporazume i svi su nudili da se bez otpora, bez borbe prihvati strana okupacija. Ovo je strana 
okupacija Crne Gore uz saglasnost određenih političkih struktura u Crnoj Gori. Mi vas pozivamo 
da se pridružite poštenoj i pravednoj borbi Demokratskog fronta koji  želi samo da niko ne smije da 
liši građanina Crne Gore svoga prava da on bira vlast. Prva i druga familija su se dogovorile, kao 
1998. godine, kada su napravile zajedničku banku, kada su napravile fondove, kada su napravile 
medije i to što vlasnici medija netransparentno tajno utiču na politički život Crne Gore uz da kažem 
pomoć i podršku nekih nevladinih organizacija je velika opasnost za Državu Crnu Goru. Ne može 
se vlast formirati na takav način, niti se može demokratija demonstrirati na taj način.  
 Poštovani građani, ja moram da vas pozovem da shvatite da se radi o jednom od 
sudbonosnih trenutaka u crnogorskoj istoriji. Ako dopustimo da kompanije, tajkuni, strane 
ambasade, da organizovani kriminal formiraju vlast i da ne dozvole građanima Crne Gore da na 
izborima formiraju svoju vlast, ulazimo u zonu gdje će država Crna Gora nestati i gdje se više vlast 
neće moći formirati na izborima. Ostaćete bez vaših prava. Uvode se takozvani kompradorski 
režimi. Argentini treba 100 godina da se povrati od jedne takve pogrešne odluke. Argentina je 
1929. bila bogatija od  Italije, pa su milioni Italijana išli u Argentinu da rade. Međutim, donijeli su 
pogrešne političke odluke, suspendovali su demokratiju, uveli su miješanje stranog faktora i uticaj 
stranih kompanija i domaćih korumpiranih lidera. Stotinu godina im treba da se vrate.  
 Poštovani građani, pazite dobro što se radi u Parlamentu narednih dana. Postoji samo 
jedan put kao što su i naši preci imali samo jedan put. Borba za slobodu, za nezavisnost, za 
osnovno ljudsko pravo da mi ovdje u Crnoj Gori, građani Crne Gore odlučuju o svojoj sudbini  i 
biraju vlast. Ovo što se dešava ovih dana, napadi na Demokratski front su napadi na demokratiju i 
napadi na osnovna ljudska prava. Razne nevladine organizacije tipa Daliborke Uljarević i drugih 
oficira za vezu sa amabasadama sistematski rade na razbijanju opozicionih partija, na vrbovanju 
poslanika koji postaju agenti stranih interesa, nelegitimnih interesa centara moći koji nikada nijesu 
izašli na izbore.  
 Prema tome, posebno se obraćam omladini, mladima u Crnoj Gori. Nemojte, da vjerujete 
da je prestalo važno biti patriota u Crnoj Gori. Nemojte da nam nametnu izdaju, da nam nametnu 
sluganstvo i da nam nametnu služenje bilo čijim interesima kao vrhunski prioritet i vrhunsku 
vrijednost Crne Gore. Opozicija je imala priliku da sruši ovaj režim. Svi zajedno 25, ostavka 
Đukanovića, on je morao da padne. Ući u izborni proces, zadržavajući na čelu službe čovjeka koji 
je čitav svoj angažman u službi posvetio prisluškivanju opozicije i protivzakonitom i 
neprofesionalnom radu i svih onih drugih struktura, prihvatiti da uđete u izbore, a da se zadrži 
sigurni glas, baza podataka u Nikšiću koja kontroliše 160.000 nesrećnika u Crnoj Gori koji moraju 
da glasaju za DPS da bi ostvarili svoja osnovna ljudska prava. Ući u izbore kada je već 40 miliona 
eura sklonjeno od šverca cigareta preko Kosova koje se radi pod ingerencijama Agencije za 
nacionalnu bezbjednost, tri godine švercuju za svoje šefove, zadnju godinu izbornu švercuju za 
kupovinu birača na izborima. Ući u izbore kada je ministar poljoprivrede podijelio 50 miliona dolara 
na potpuno nepoznat način bez ikakvih kriterijuma tajkunima DPS-a, jednom i koji se sam 
iznenadio koji nije ni znao da je dobio tri miliona eura, pa je s brda, s dola u Pljevljima otvorio neku 
fabriku, pa je morao da uzima proizvode iz Andrijevice, da bi napravio medijsko prisustvo, je 
ogromna odgovornost svih onih koji potpisuju ovaj sramni, izdajnički sporazum i koji unaprijed 
aboliraju DPS od izbornih krađa. 
 Što se nas tiče iz Demokratskog fronta, mi odbacujemo ovaj akt kao kapitulantski akt svake 
poštene opozicije i pozivamo građane da se pridruže borbi Demokratskog fronta za elementarna 
ljudska prava. Mi ćemo i dalje raditi sve što je u našoj moći da se borimo za fer izbore. Bez fer 
izbora nema demokratije, bez razvijene države nema ni bogate države. Pod ovim uslovima fer 
izbora neće biti. Biće još jedne krađe izbora, vidjeli ste ove uređaje u Tivtu. Dakle, na više mjesta 
može da glasa svaki DPS-ov aktivista sa falsifikovanim ličnim kartama. Građani Crne Gore moraju 
da znaju da je jedini način da se ovome stane na kraj jedinstvo svih slobodnih građana u Crnoj 
Gori. Demokratski front, kao jedina opozicija u crnogorskom parlamentu koja nije potpisala 
sporazum sa Demokratskom partijom socijalista, ostaje stožer i predvodnik u toj borbi. Mi vas 
pozivamo da nam se pridružite da odbranimo i demokratiju i naša osnovna ljudska pava. 



 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 16:17:29) 
 
 Hvala. 
 Kolega Goran Danilović. Izvolite. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (09.05.16 16:17:38) 
 
 Uvaženi građani, koleginice i kolege, ja sam jedan od potpisnika, jedan od dvojice i čini mi 
čast što sam to uradio sa gospodinom Dritanom Abazovićem, jednim od najmlađih poslanika u 
Parlamentu ovoga akta, koji je navodno napisao kako neko reče juče Duško Marković, a nas 
dvojica potpisali.  
 Uvažene kolege, imamo mi malo više strpljenja, uvaženi građani, nego što mnogi misle. 
Reći će sam Duško Marković je li napisao on ovaj sporazum, je li ga napisala neka ambasadorka, 
ili smo oko ovog sporazuma ne samo ove tri stranke, nego i četiri dobrano od zapete do tačke 
raspravljali. Nikome ne zamjeram što je na kraju odustao. Dali su mnogi nemjerljiv doprinos, ljudi 
su dane i sate provodili da napravimo sporazum koji nema istorijski karakter.  
 Uvaženi građani, lako je ne stati iza riječi. DEMOS šta je uradio i DEMOS će stati iza ovog 
sporazuma i dok god postoji i trunka nade da se sprovede, sprovoditi ga. DEMOS ne misli da je 
Milo Đukanović ...... i da Mila Đukanovića ne može niko pobijediti na izborima. Milo Đukanović za 
mene lično, koristim vrlo preciznu terminologiju, je političar prošlosti. Svjestan sam da ulazim u 
Vladu političara prošlosti, ali, uvaženi građani, molim vas da pratite narednih četiri ipo, pet mjeseci 
makar tako predano i pouzdano, kao što ćete narednih dva ili tri dana šta će se dešavati. Da je 
postojao drugi način nakon 15 godina otvorene borbe sa režimom gospodina Đukanovića, bio bih 
najsrećniji da nijesam morao uraditi ništa, a posebno ne nešto potpisati. Ipak, zato što vjerujem da 
revolucija donese uvijek gore od onih koji su bili prije revolucije, a ubijeđen svojim životnim i nešto 
malo obrazovnim iskustvom da je tako, pristao sam i pristajem da pokušamo ono što nijesmo 
nikada do sada. Da kontrolišemo vlast ni u jednom trenutku ne zaboravljajući da u ovu Vladu ne 
ulazimo da bismo ih podržali, nego kontrolisali. Ne ulazimo da bismo uživali blagodeti na četiri ipo 
ili pet mjeseci, nego da bismo radili krvavo do mjere da možda možemo reći - ljudi imamo poštene 
izbore. Ja ne očekujem za razliku od jednog od mojih kolega iz vladajuće koalicije koji je rekao da  
može uslijediti opstrukcija onih koji ulaze u Vladu, opstrukciju od pet ljudi koje je kandidovala 
opozicija. Ja očekujem opstrukciju od onih koji su predstavnici vlasti.  
 Vi znate, uvežene kolege, poznajete nas, mene bi bilo sramota da danas pričam o sebi i da 
ubjeđujem vas u to šta sam bio i to što će biti. Prepuštam ja to vremenu. Ponavljam, potpuno 
svjestan da ovaj sporazum je donijelo vrijeme u kojemu nažalost je malo prijatelja spolja, malo 
ljudi koji razumiju nesreću Crne Gore i koji su gurnuli Crnoj Gori nejakoj u demokratskom smislu 
da se dogovori iznutra. Ja bih bio najsrećniji, kada bi svima nama da nikome glava ne fali, da 
nikome  dlaka sa glave ne fali,  podijelili ordenje nakon svega ovoga i rekli - svaka vam čast, ali  
toga biva u Radovanu III  u dugom putovanju u Evropu. Ovo je  suva pragmatika i vrlo teška 
politika, težak život, život u kojemu sam ja posve siguran da smo svi bili bolji, davno bismo izašli iz 
ove muke  i  ne bi bilo danas potrebe da usvajamo Sporazum i da se dogovaramo kako po prvi put 
do poštenih izbora. Šta bude naša moć, uradićemo sve da izbori budu pošteni.  
 Građani treba da znaju bez potrebe da se unaprijed dokazujemo, da u ovih  pet mjeseci  u 
pet resora, uvažena gospodo, ništa neće biti isto. Ako bude isto, uvaženi građani, prosto vam bilo. 
Glasajte oni koji su bolji od nas. Najlakše je pobijediti protivnika u bijelim rukavicama. Nažalost, 
uvaženi građani, Mila Đukanovića nemoguće je pobijediti u bijelim rukavicama. Zbog toga što više 
ni jedna rukavica u Crnoj Gori nije bijela, nego prljava, mi tražimo svoju šansu istovremeno 
rizikujući svoj  politički  kredo, ali bez ustezanja to radimo. Nije važna sudbina pojedinca i nije 
važno hoće li mi neko reći kroz šest mjeseci - bio si u pravu, ili će mi kroz šest mjeseci reći - šta 
uradi sa sobom. Šta god sam odlučio, odlučio sam  samostalno, kao dokazani  izdajnik  svih ovih 
15 godina. Ali izdajnik koji je svakoga od vas koji je izdao  prije mene  ili će izdati  poslije mene 
spremam da pogleda u oči. Ja od svojih izdaja nijesam zaradio ni cent za svoju porodicu, nijesam 



oštetio za cent Crnu Goru. Meni ova  bitka ne treba za mene, Demosu ova bitka ne treba za 
Demos, ova bitka  treba Crnoj Gori. Ovo je neko morao da uradi.  
 Uvaženi građani, ako budete vidjeli da smo se obrukali, prosto vam bilo i naša. Promijenite  
svoju odluku i glasajte nekoga drugoga koji je bolji od nas. Ionako nijesmo nikad  imali mogućnost 
da postojimo samo godinu dana, da vas primoramo da budete naši pratioci na bilo koji način koji 
nije samo lijepa riječ. Volio bih da od ovoga svi izvuku korist. Mi koji ulazimo  u priču poštovanja 
sporazuma javno se obavezujemo da ćemo poštovati zakon i Ustav ne zato što je  dobar zakon i 
što je  Ustav nepogrešiv, nego zbog toga da  pokažemo da Crna Gora može doći do slobode ne 
samo kroz pušku, mačugu, toljagu, motiku, jednu, dvije, stotinu hiljada izgubljenih glava, nego 
jednom u trećem milenijumu u trenutku kad ja već više ne govorim o svom životu, nego o životu  
svoje djece, može doći na hrabar način, najhrabriji koji čovječanstvo poznaje - na izborima do 
slobode. Ako na izborima koje proglasimo slobodnim pobijedite, neka vam je prosto. Sve ću uraditi 
u vlastitoj moći, sve što budem umio i mogao, sve što sam naučio ovih 15 godina da u Vladi koja 
će sprovoditi lex specijalis shvate da ne postoje  samo ljudi koji klimaju glavom i ljudi koji su 
spremni da sprovode i proizvode politiku drugoga, nego i vlastita  moralna načela. Ne sporeći  da i 
na drugoj strani svakako postoje ljudi koji čista srca biraju vašu političku opciju, ja se njima 
obraćam podjednako kao i onima koji to rade  iz nevolje. Ni jedni, ni drugi nijesu izgubljeni za nas i 
za ovu cijelu priču. Bilo bi beskrajno lijepo da smo svi bili u ovome, ali mi makar nijesmo druge 
sprečavali da rade to što  je bila njihova  politička misija i misao. Nas jesu u ovome, ali ne ljutimo 
se. Neka bude tako. 
 Ne bi valjalo da potcjenimo javnost da potcijenimo opozicionog birača, čovjeka koji je  
rizikovao sve i kojega ni DPS Mila Đukanovića svemoćnog, a ne pristajem da je mitsko  biće, nije 
mogao deset, 15 i 20 godina privoljeti na svoju stranu. Ne vjerujem da će opozicioni birač potrčati 
kod onoga koji umije više da uvrijedi. Ja ću se obraćati opozicionom biraču kao najboljem u Crnoj 
Gori, poštujući svakog kojeg ste vi na pošten način osvojili.  
 Obraćam se opozicionom biraču koji je bio tvrđa i bedem i davao kvalitifikative različitim  od 
nas u opoziciji da smo bili godinu dvije, pet, deset ili dvadeset  izdajnici i strpljivo čekao da se  
svako od nas vrati u opozicionu priču i napravi opoziciono jedinstvo. Ja danas ne pozivam na 
opoziciono /Prekid/ da se sprovede sporazum, nego samo kažem u vlastito ime, u ime onoga ko je 
potpisao zajedno sa Dritanom Abazovićem usaglašeni tekst lex specijalisa na kojemu su radili 
mnogi, ali da ne budem provokativan pa da sada to saopštavam. Biće prilike u diskusijama.  
 Ja samo danas u svoje ime i u ime Demosa kažem privrženi onome što smo potpisali samo 
iz razloga što ne pristajemo da ste vi pametniji od nas i da ste nas nadmudrili. Ne, uvažena 
gospodo, znamo da sa druge strane imamo političku ekipu koja nije navikla da gubi. Ali vam 
obećavamo da se ove strane  iako nas je malo iako snaga nije  ravnomjerno  raspoređena, imate 
ljude koji znaju ušta su  krenuli i gdje su  ugazili i budite sigurni da ćemo poštujući zakon, Ustav i 
sami sebe uraditi sve da ovih  pet mjeseci budu najtežih pet mjeseci u vašoj vladavini. Dajemo 
vam tu riječ javno. Hvala vam lijepa. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 16:28:51) 
 
 Hvala Vama. 
 Kolega Damjanoviću, izvolite u ime Kluba poslanika SNP-a. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (09.05.16 16:28:54) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
            Poštovana Skupštino, poštovani građani, 
 Dozvolite na početku prvo da svim građanima Crne Gore čestitam Dan pobjede nad  
fašizmom, a naravno čestitaću Dan Evrope time što ću reći da ne bi bilo Dana Evrope da nije bilo 
Dana pobjede, i to treba reći ovdje sa ove govornice. 
 Takođe, se pridružujem apelu poslanika koji smatraju da Vlada mora da primjenjuje zakone 
koje je ovaj Parlament  donio i da u ovom slučaju Vlada mora odnosno resorno ministarstvo  da 



primjeni zakon koji se odnosi na obeštećenje bivših zaposlenim radnicima Kombinata  
aluminijuma. Sjutra je ovdje Vlada, biće prilike da se ona podsjeti na svoju obavezu, ali evo da  
iskoristim  i ovaj  momenat da to kažem. 
 Naravno, zadovoljstvo mi je prvo što je većina političkih partija koje egzistiraju ovdje u  
Parlamentu  pokazala odgovornost  prisustvom na ovoj  sjednici. Dakle, 16 čini mi se od 18 partija 
ovdje  prisustvuje  što dovoljno govori o ozbiljnosti ovoga akta i trenutku u kojem se nalazi Crna 
Gora. To je ono što je vrijedno poštovanja i nadam se da ćemo takvu odgovornost imati u 
nastavku sjednice, u smislu da ćemo čuvati  jedne od drugih i od teških riječi i od teških 
postupaka, jer ćemo morati da radimo zajedno i nakon što se eventualno usvoji zakon, nakon što 
dobijemo eventualno novu, odnosno  Vladu koja će dobiti nove ministre.  
 Vama, predsjedniče Parlamenta, ponovo mala zamjerka. Mala zamjerka na proceduri koja, 
čini mi se, svima nama izmiče. Ja sam od onih koji na proceduru proziva  znajući da nas jedino 
ona čuva, i od sebe samih i od izvršne vlasti. Ja ovdje imam izvještaj Zakonodavnog odbora o 
ovom predlogu akta. Nemam izvještaj Matičnog odbora, skraćeni postupak predviđa da Parlament 
treba da ostavi rok matičnom odboru koji  možda  ne mora dostaviti Izvještaj ovom domu, radi se o 
veoma bitnom  aktu i bila je elementarna potreba da dobijemo taj Izvještaj.  
 Druga stvar. Ovo je Predlog zakona  o primjeni Sporazuma  o stvaranju uslova za slobodne 
i fer izbore. Smatram da kad već i u samom   imenu zakona  imamo Sporazum, odnosno kada se   
Predlog zakona poziva na Sporazum bilo je elemenata  i potrebe da taj  Sporazum bude  na stolu, 
da svi poslanici ovdje koji učestvuju u raspravi  imaju Sporazum i njegove elemente, pa da onda 
možemo da objedinjeno raspravljamo i o Predlogu zakona, o pojedinim odredbama i o tom samom 
Sporazumu jer je faktički zakon taj koji sprovodi Sporazum. Malo smo uskraćeni za elementarne 
informacije, što je vrlo neubičajno kada se radi o ovako bitnom aktu o kojem danas raspravljamo. 
Dalje, ukazujem i na određeni protok vremena za koji naravno  svako ima svoju di odgovornosti. 
27. januara ovdje je bila priča o mogućnosti da se izmijeni, odnosno rekonstruiše Vlada u smislu 
ulaska opozicije u Vladu. 1. februara počela priča o radu na lex specialisu, odnosno sporazumu, a 
evo paradoksalno je da smo već u maju, odnosno 9. maja na tačno pet mjeseci od dana kada su 
predviđeni redovni parlamentarni izbori i polako smo svi došli u jednu nedoumicu - da li zaista i oni 
koji vjeruju da se nešto može uraditi sporazumom i oni koji to ne vjeruju da li se može za ovih pet 
mjeseci uraditi dovoljno kako bi dobili elementarne uslove za fer i slobodne izbore. Kako bi se 
građani konačno u desetom izbornom ciklusu, računajući i referendum o državno-pravnom 
statusu, mogli izjasniti slobodno. No, vrijeme će pokazati, neko je od aktera ovdje već to rekao, i 
vrijeme će na kraju krajeva suditi i smjestiti sve nas voljom tih birača, ako ona bude slobodna, 
tamo gdje smo zaslužili. 
 U startu takođe da iznesem stav da će Klub poslanika Socijalističke narodne partije Crne 
Gore, a shodno našem Statutu i odluci Glavnog odbora uskratiti podršku lex specialisu. Ja sam, 
naravno, o takvom stavu imao prilike da diskutujem na Glavnom odboru SNP-a, i zadržaću se na 
tome da sam imao drugačiji stav u smislu i odnosa prema Sporazumu i odnosa prema lex 
specialisu i prema dinamici svega ovoga, ali to je unutarpartijska stvar. Naravno, kao poslanik koji 
poštuje odluke partijskog organa glasaću i poštovaću onako kako je to uradio, ovoga puta, glavni 
odbor SNP-a. 
 U odnosu na pojedina tehnička rješenja samog zakona, bez namjere da relativizujem sami 
akt i bez namjere da mu dajem manji značaj nego što zaslužuje, smatram ipak da su ključne stvari 
koje su se ticale rada na Sporazumu, rješenja u Sporazumu i nekih stvari koje ne treba očekivati 
paradoksalno od zakona koji ćemo donijeti, već od načina na koji će prije svega predstavnici 
opozicije ili dijela opozicije pokušati da primijene rješenja iz Sporazuma i da obezbijede ono što je 
suština a to je kontrola izbornog procesa. I odmah da kažem, lično što se mene tiče biću najžešći 
kritičar svih onih propusta koje će, prije svega, opozicioni predstavnici napraviti ili mogu napraviti u 
Vladi u smislu stvaranja tih uslova i kontrole izbornog procesa i zaista se neću štedjeti da to javno 
ovdje objelodanim i da im kažem u lice, ali ću svakako biti podrška svemu onome što se može 
uraditi i svemu onome dobrome što treba uraditi u pokušajima za koje vjerujem da su iskreni da se 
kako tako dođe do fer i slobodnih izbora koje, ponavljam, devet puta nijesmo do sada imali od 90-
te do danas, računajući i 10-ti referendum o državno-pravnom statusu. Pa neka ovo bude ne treća 
nego deseta sreća da konačno ova država dobije fer izjašnjavanje građana da pobijedi ko pobijedi 
i da dođe do neophodnih političkih promjena u Crnoj Gori nakon 10 godina jedne te iste 



paradigme, jer čini mi se da smo svi polako svjesni i ovi koji glasaju vlast i ovi koji glasaju opoziciju 
da ovoj državi nema naprijed bez tih političkih promjena. Možemo mi da se vrtimo u krug, može 
biti dobro ovdje jednoj maloj eliti, možemo mi govoriti ovdje da je zakon i sporazum sve u ovom 
trenutku. U ovom trenutku je najveći problem gola egzistencija najvećeg dijela građana Crne Gore.  
 Loš životni standard, 10 godina propuštenih šansi, 10 godina prilika koje ova država nije 
iskoristila. Ja naravno adresiram krivicu na one koji su najodgovorniji bili ne umanjujući svoj dio 
odgovornosti kao poslanika, pa i opozicije ovdje u Parlamentu, ali malo smo čini mi se otišli daleko 
i malo smo zaboravili na svakodnevni život običnog građanina, na ono što mi kao predstavnici 
ovog zakonodavnog doma svi moramo da uradimo a da bi svima njima bilo bolje. Makar da im je 
kao što je većini od nas ovdje u Parlamentu.  
 U odnosu na sama rješenja koja se tiču zakona čini mi se da smo zahvaljujući jednom 
medijskom spinu koji je dolazio od jednog dijela, nažalost, režimskih medija, ovdje dobili uglavnom 
priču o raspodjeli funkcija, kadrova i o tome ko će biti na kojoj funkciji, ko će što da radi. Malo se, 
ili gotovo nimalo vremena nije potrošilo na ključne stvari koje se tiču tih obezbjeđivanja fer i 
slobodnih izbora, od biračkih spiskova, prava na to ko može da glasa, prava na to kako će doći do 
toga prava, odnosno na ovaj dio koji se tiče medijske podrške, promjenu televiziji koje su uzele 
same po sebi ogromni protok vremena gdje smo, naravno došli svi u situaciji da umjesto o ovome 
govorimo još u februaru, martu, govorimo na svega pet mjeseci uoči izbora.  
 I čini mi se da je zadnji momenat da, kako god bude ovdje ishod glasanja o predlogu ovog 
zakona, o predlogu za izbor novih članova Vlade i o predlogu za razrješenje predsjednika 
Parlamenta, da se  malo svi zapitamo jesmo li mi ovdje ovlašćeni da trošimo i ono malo vremena i 
resursa i snage naših građana koje predstavljamo u nekim beskonačnim svađama i raspravama ili 
da svako iz svog dijela pokuša da uradi ono što treba za ovu državu, da ponese svoj dio 
odgovornosti i oni koji će ući u tu vladu, jer će biti kažnjeni ako ne ispune ono što su ovdje rekli, 
što su obećali, kao i ovi koji kritikuju sa većom ili manjom žestinom, jer će biti kažnjeni ukoliko se 
ispostavi da je ovaj dio opozicije koji je ušao u tu Vladu i nešto napravio u smislu tih uslova za fer 
izbore. Tako da, ne u poziciji bilo kakvoga mirotvorca ili nekoga neutralca, a ima jedna crnogorska 
vezano za neutralce, nje često volim da se sjetim, nego u poziciji nekoga ko želi zaista da gleda 
pozitivno na neke stvari koje će doći u budućnosti, na neki pokušaj da se ostvari kakva takva 
elementarna stabilnost i politička i ekonomska da bi se mrdnulo naprijed jer smo u jednom 
začaravnom krugu, želim da vjerujem da će ljudi koji će obavljati te odgovorne funkcije, ne samo u 
Vladi već i u određenim institucijama koje su nabrojane ovdje kroz ovaj predlog zakona i u samom 
sporazumu, odraditi svojski iskreno i najbolje u stručnom smislu ono što mogu da nam svima 
obezbijede uz, naravno kontrolni mehanizam ovoga parlamenta, te neke uslove koje mi i dalje 
nemamo.  
 Poziv svim kolegama ovdje da ostanemo u Parlamentu, da ovdje budemo žestoki kritičari i 
da budemo žestoka politička batina za svakoga ko ne radi ono što je obećao i ko radi kontra 
interesa parlamentarne manjine ili ti opozicije ili onoga što samog sebe naziva opozicijom.  
 Sa nekom nadom da će vrijeme pred nama donijeti političke promjene i da će ovaj narod i 
građani /Prekid/ naše pomoći znati da te političke promjene sprovedu zbog njihove djece, zbog 
naše djece, ja ovdje želim da zaustavim moju diskusiju. Kažem, ostajem pri onome što sam rekao, 
Klub poslanika SNP-a ne može podržati lex specijalis, ne može podržati ni predlog Mila 
Đukanovića za izmjenu u Vladi Crne Gore, jer je takav stav Glavnog odbora. Lično znam kako ću 
se odnijeti u budućem periodu u odnosu na ovo ovdje o čemu raspravljamo. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 16:39:28) 
 
 Hvala, kolega Damjanoviću. 
 Dugujem Vam odgovor oko sporazuma. Predlagači nijesu našli za shodno da ga predlože, 
a zakon je u formalno-pravnom smislu bio u redu, ja ga nijesam mogao, nego pustiti u proceduru. 
Znači, zavisno od predlagača da li će dostaviti sporazum kao dio informativnog materijala uz 
zakon koji je pravni akt. Mogli su ga dostaviti. Ako imate želju, mi ćemo to uraditi. 
 Pitanje za kolegu Abazovića i za kolegu Danilovića. 
            Izvolite. 



 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (09.05.16 16:40:03) 
 
 Uz izvinjenje kolegama i kolegi koji će sada nakon mene imati diskusiju, da negdje 
pokušamo da do glasanja, je li tako, obezbijedimo, da imamo taj Sporazum ovdje pred nama, jer 
je on defakto, defakto aneks ovoga predloga akta, odnosno jedno drugo prati i mi faktički ne 
možemo raspravljati o svakom detalju lex specialisa ukoliko nemamo pred nama i sporazum na 
koji se isti naslanja. Ukoliko je to moguće. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 16:40:30) 
 
 Moguće je, javan je dokument. Uradićemo to, podijelićmo ga. Javni je dokument i ako je to 
potrebno za bolje određenje, podijelićemo ga. Svim poslanicima ćemo podijeliti. 
 Imamo u ime Socijaldemokratske partije Crne Gore koleginicu Draginju Vuksanović. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ (09.05.16 16:40:58) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Uvažene kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore,  
 Ono što želim da konstatujem jeste da u Crnoj Gori nema, niti su stvoreni uslovi za fer, 
slobodne, a samim tim i demokratske izbore. Rezultat ove konstatacije ima za cilj sljedeće: 
potpisan je Sporazum koji treba da dovede do fer, slobodnih i demokratskih izbora. Ovaj 
sporazum treba da se primijeni. Primjena ovog sporazuma, tj. njegove implementacije nema 
ukoliko se u ovom Parlamentu ne glasa pozitivno o predlogu lex specijalis zakona, to jest Zakona 
o primjeni sporazuma o stvaranju uslova za slobodne i fer izbore.  
 Sam predlog zakona koji je stigao u proceduru od naših kolega može se posmatrati iz dva 
ugla -  prvi je politički a drugi je pravni. Zašto je na prvom mjestu stavljen politički ugao? Naime, od 
kada sam ja konkretno došla u ovaj parlament za poslanika, uvijek su se mogle čuti priče da nema 
fer, slobodnih i demokratskih izbora i u cilju realizovanja istih ovdje su se organizovale, odnosno 
formirale odlukom Kolegijuma predsjednika Skupštine različite radne grupe. Prije svega veoma 
važna je ovdje bila Radna grupa o paralmentarnom dijalogu. Bile su i druge brojne radne grupe 
koje su radile na veoma važnim zakonima, kao što je Zakon o finansiranju političkih subjekata 
izbornih kampanja, gdje ključne norme regulišu zabranu zloupotrebe državnih resursa. U ovom 
momentu kada govorimo o političkom uglu moglo se sada maltene reći u posljednjem momentu - 
uradite najviše na potpisivanju ovog sporazuma.  
 Kada govorimo o političkom momentu, smatramo legitimnim potpisivanje ovog sporazuma i 
glasanje o ovom zakonu. Samim tim dolazimo na teren pravnog momenta za koji sam rekla da se 
upravo ovaj Predlog zakona može posmatrati iz pravnog ugla.  
 Prije nego što kažem svoj pravni stav vezano za ovaj zakon, želim da ukažem da mi 
pravnici koristimo u pravnoj teoriji dva termina. Prvi termin je legitimno, a drugi termin je legalno.  
 Legitimno prevedeno sa pravnog jezika znači opravdano. Kad govorimo u jednoj društvenoj 
zajednici opravdano, mislimo opravdano da nešto bude prihvaćeno od strane naroda.  
 Sa druge strane, imamo izraz  "legalno"  što znači zakonito. Zakonito znači da se zasiniva 
na nekom punovažnom pravnom osnovu, koji će istovremeno biti podoban za sticanje nekog 
prava čiju ćemo mi sadržinu da vršimo. U tom dijelu često se može desiti da nešto bude legalno, 
ali da nije od naroda opavdano, to jest legitimno. Samim tim to je neprihvatljivo i u tom dijelu 
možemo govoriti duralex - sedlex. Da je loš zakon koji nije prihvaćen za narod, jer je loš jer nije 
prihvatljiv za narod, samim tim znači i dobar zakon, jer on važi i samim tim što važi on se mora 
primjenjivati dok je na pravnoj snazi.  
 Iz drugog ugla, ako nešto može biti legalno a da nije legitimno imamo situaciju kada je 
nešto legitimno, a u tom kontekstu može da pobudi dilemu da li je i legalno.  
 Ovdje se postavilo pitanje dileme, da li je ovaj Lex specialis ustvari legalan u smislu 



poštovanja pravne procedure, to jeste da li je ovaj zakon u saglasnosti sa nekim drugim 
sistemskim zakonima ili se njim krše neke norme sistemskih zakona.  
 U tom dijelu želim da se pozovem na pravnu maksimu koja kaže "Lex specialis derogat ..... 
generale" što znači da ovim specijalnim zakonom se derogiraju norme drugih nekih opštih zakona. 
Mi ćemo na ovom mjestu reći sistemskih zakona.  
 Kad kažemo derogirati, to znači da se za ovu posebno pavnu situaciju, odnosno poseban 
predmet o kojem svi ovdje govorimo ne mogu primjenjivati opšte pravne norme. U tom dijelu ovdje 
se dovodi u pitanje, odnosno neće se primjenjivati neke norme Zakona o radu, a  u dijelu 
postavljanja ljudi odgovornih na određene pozicije neće se primjenjivati Zakon o državnim 
službenicima i namještenicima. 
 Pravna teorija se dugo bavila ovom pravnom maksimom i kada čitate mišljenja profesora sa 
pravnih fakulteta iz Beograda, Splita ili iz inostranstva, vidjećete da se često čak koristi pod 
izrazom "derogirati", što se ja lično ne slažem, čak i izraz "poništenje", što znači da Lex specialis u 
određenom momentu čak poništava norme onog sistemskog to jest opštevažećeg zakona.  
 U tom dijelu kada govorimo o primjeni ovog Lex specialisa, možemo slobodno na ovom 
mjestu primjeniti načelo da ove Lex specialis samo za ovu posebnu situaciju sa tačno određenim 
rokom trajanja derogira opštu normu, a samim tim i neki sistemski zakon. Ako se vratimo na onaj 
politički ugao, onda možemo reći da obzirom na cilj koji svi želimo ovdje postići ovo je i opravdano, 
to jest legitimno. Ako možda i u nekom određenom dijelu i nije ispoštovana izborna procedura, ono 
što je legitimno ono je opšteprihvaćeno ako želimo da imamo slobodne, fer i demokratske izbore. 
 Ono na što želim da ukažem jeste da je Zakonodavni odbor jednoglasno prihvatio ovaj 
predlog zakona. Ukazali smo i sugerisali predstavniku predlagača na izvjesne pravno-tehničke 
korekcije i predstavnik predlagača se sa time saglasio, što znači da će Zakonodavni odbor ovdje 
imati u Plenumu tri amandmana. 
 U ovom političkom momentu, u ovoj situaciji ovo je bilo jedino legitimno, to jeste opravdano 
prihvatljivo za sve one koji žele da se sprovede procedura demokratskih, fer i slobodnih izbora.  
 Što se tiče buduće Vlade koja će biti rekonstruisana, očekujemo od svih novih ministara koji 
bi bili u toj Vladi, konstantan rad, danonoćni rad. Ja vjerujem da će taj konstantan rad rezultirati 
svakodnevnim kontaktom sa javnošću, što podrazumijeva da se svi mi ovdje a i građani 
informišemo o svakom koraku koji je napravljen, o svakoj odluci sa kojom se eventualno ministri u 
toj novoj Vladi, ministri novi nijesu saglasili. Očekujemo od njih da obrazlože zašto se sa nečim 
nijesu saglasili ili se, pak, jesu saglasili i da imaju konstantan kontakt sa medijima i sa NVO 
sektorom.  
 Njihov zadatak neće biti lak. Neko će reći da li se za ovako kratko vrijeme može nešto i 
učiniti. Ja vjerujem da će ovdje kvalitet pobijediti kvantitet to jeste kvantitativnu dimenziju u 
vremenu. Želim da ukažem, upravo iz ovih razloga što svi težimo organizovanju i izborima koji će 
imati slobodan, fer i demokratski duh i karakter, a to trebaju da imaju jer idemo u Evropsku uniju, 
na to da je ovo legitimno i da će Socijaldemokratska partija glasati za ovaj predlog Lex specijalisa. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 16:48:43) 
 
 Hvala, koleginice Vuksanović. 
 Kolega Andrija Popović u ime Kluba tri partije. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (09.05.16 16:48:53) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovane građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, poštovana Skupštino,  
 Na samom početku želio bih da kažem da bi mi možda trebali kao Skupština Crne Gore da 
pošaljemo neku poruku, možda je to i najveći trenutno problem u Crnoj Gori, da se organizujemo 
kao poslanici da idemo da tražimo malog Ognjena Rakočevića.  



 Može to sad zvučati ovdje demagoški, ali bi to bila možda najjača poruka svim državnim 
organima da ćemo prevrnuti svaku stopu crnogorsku da malog Ognjena pronađemo.  
 Drugo, naravno, čestitka građanima, građankama Crne Gore povodom Dana Evrope, 
povodom Dana pobjede nad fašizmom uz podsjećanje da je Crna Gora prva, odnosno crnogorski 
ustanici su 13. jula 1941. poveli Evropu u borbu protiv fašizma.  
 Što se tiče Lex specialisa, lex specijalis ili zvaničan naziv Zakon o primjeni Sporazuma o 
ostvarivanju uslova za slobodne i fer izbore, suspenduje ustavnost i zakonitost i usvajanje takvog 
zakona je put u pravnu anarhiju. Lex specijalis je zakon kao i svaki drugi zakon i, kao što mu samo 
ime kaže, on mora biti u skladu sa Ustavom Crne Gore.  
 Politička podloga za ovakav zakon je Sporazumom između vlasti i dijela opozicije o 
izbornom povjerenju, kojim se faktički uvodi politička diktatura stranaka u rješavanju 
fundamentalnih ustavno-pravnih pitanja kao što je formiranje vlasti.  
 Na ovaj način se vrši dopuna vlasti mimo fundamentalnog ustavnog određenja koje 
imperativno propisuje da se ne može uspostaviti niti priznati vlast koja ne proističe iz izborne volje 
građana izražene na demokratskim izborima. Naglašava se da se ovim zakonom vrši 
rekonstrukcija Vlade. Pa zar se rekonstrukcija Vlade ne vrši iz redova pobjedničkih partija ili 
eventualno iz redova nestranačkih ličnosti koji su istaknuti stručnjaci za određenu oblast, a ne čak 
van parlamentarnih političkih subjekata koji do sad nijesu učestvovali ni na jednim izborima kako 
na državnom, tako i na lokalnom nivou? Ovakav politički specijalitet kuće Crne Gore ne pamti 
svjetski parlamentarni sistem. Liberalnu partiju živo interesuje ko će ga takvog podržati. Smatramo 
da se nikakvim lex specijalisom ne može steći izborno povjerenje, već se to može postići jedino i 
isključivo profesionalnim i zakonitim radom nadležnih državnih institucija. Lex specijalis kaže da će 
predstavnici opozicije na funkcijama ministara, pomoćnika ministara, rukovodećim mjestima u 
javnim preduzećima, kao i bordu direktora poslovnih subjekata u većinskom vlasništvu države 
imati posebna ovlašćenja - pravo supotpisa, kao i puni uvid u sve odluke koje se odnose na 
upotrebu državnih resursa.  
 U načelu, Liberalna partija smatra da će doći do ozbiljnog narušavanja pravnog poretka u 
dijelu nepoštovanja procedura uspostavljenih sistemskim zakonima, a tiču se izbora ljudi na 
pojedine funkcije. Lex specijalisom predstavnici političkih partija preuzeli bi, mimo konkursa, 
rukovodeća mjesta u upravama, agencijama i preduzećima u državnom vlasništvu. Jasno je da je 
ovakvim zakonom nemoguće ne prekršiti osnovne odredbe Ustava Crne Gore. Njime se 
suspenduje ustavnost i zakonitost na rok od pola godine do proglašenja konačnih rezultata izbora 
krajem oktobra ove godine. Liberalna partija je mnogo puta ukazala da je takvo kršenje Ustava i 
zakona za nas neprihvatljivo. Liberali su uradili sve da se stabilizuje život u Crnoj Gori. U oktobru 
2015. godine smo prvi od crnogorskih političkih subjekata predložili Rezoluciju o stabilizaciji 
političkog i parlamentarnog života, koju Skupština Crne Gore nije tada prihvatila da bi se poslije 
sedmomjesečne blokade života u Crnoj Gori slična pretočila u Sporazum o stvaranju uslova za 
slobodne i fer izbore, koji je Liberalna partija nevoljno potpisala da bi dala šansu održavanju 
slobodnih i fer izbora. Ali, sada je već jasno da dio opozicije i pored svega, pored blokade rada 
Skupštine Crne Gore u dužem vremenskom periodu, elektronske identifikacije birača, potrošene 
ogromne energije i miliona eura, neće priznati validnost narednih parlamentarnih izbora već će ih 
proglasiti lažiranim, sumnjivim, pokradenim. Onda se postavlja pitanje - čemu služi čitav ovaj 
politički cirkus, koja je njegova svrha, osim uvođenja anarhije u državu.  
 Zbog svega navedenog, Liberalna partija neće podržati Lex specijalis. Liberalna partija će 
do kraja poštovati predizborni sporazum sa DPS-om iz 2012. godine, kao i postizborni sa ostalim 
partnerima na državnom nivou, ali iz tih sporazuma niđe ne proističe da treba da podržimo 
protivustavni i protivzakoniti lex specijalis i mješovitu, skoro koncentracionu Vladu, u najmanju 
ruku sumnjivog legitimiteta. Dijalog i konsenzus u svakom, posebno demokratskom društvu 
poželjni su i jako je dobro što dijalog vodi ka djelimičnom konsenzusu u Crnoj Gori. Međutim, iz 
tog konsenzusa treba da proisteknu dogovori kojima se ne povređuju ustavna načela i 
uspostavljeni sistemi.  
 Liberalna partija je zbog svega što se događa na crnogorskoj političkoj sceni sve 
pesimističnija u pogledu mogućnosti opstanka naše krhke demokratije. Izgleda, spremamo se da 
pobijedimo kakvu-takvu pravnu državu i izvršimo puč u Crnoj Gori. 
 Na kraju, postaviću jedno pitanje predlagačima, postaviću pitanje Ustavnom sudu, 



Zakonodavnom odboru, našim poznatim ekspertima Blažiću i Mitriću koji su u toj materiji. Jasno je 
i nesumnjivo da mi ovdje sada suspendujemo Ustav, suspendujemo zakone na rok od pet, šest 
mjeseci, do kraja oktobra, do proglašenja konačnih rezultata izbora. Mi suspendujemo Ustav, 
suspendujemo mnogo zakona kroz ovaj lex specijalis. Interesuje me što se događa sa svim 
ostalim zakonima. Da li mi samo taj dio suspendujemo, a ostali su važeći? Što se događa za ljude 
koji urade u ovom periodu krivična djela, prekršajna djela? Da li će oni biti sankcionisani ili, ako ne 
važe svi ovi zakoni, kako će važiti ovi ostali? Eto, molim vas da mi odgovorite na to pitanje iako 
možda izgleda ovako pojednostavljeno, ali veoma logično, da znaju ljudi kako će se ponašati do 
kraja oktobra. Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 16:58:42) 
 
 Zahvaljujem kolegi Popoviću.  
 Predlažem da nastavimo s diskusijama. U ime Kluba Bošnjačke stranke prijavio se kolega 
Rešad Sijarić.  
            Izvolite, kolega. 
 
 
 REŠAD SIJARIĆ (09.05.16 16:58:57) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 U ime Kluba poslanika Bošnjačke stranke građanima Crne Gore čestitam Dan pobjede nad 
fašizmom.  
 Ideju o formiranju vlade izbornog povjerenja među prvima plasirala je Bošnjačka stranka, 
snažno podržavajući politički dijalog i potpisnike Sporazuma o stvaranju uslova za slobodne i fer 
izbore. Opštepoznato  je da je lex specijalis pravna doktrina koja se odnosi na tumačenje zakona i 
može se primjenjivati u domaćem i međunarodnom pravu u kontekstima. Lex specialis je zakon 
kojim se uređuje poseban predmet, a potiče od latinske pravne maksime lex specijalis derogat legi 
generali. Po ovoj doktrini, zakon kojim se uređuje određena tema jači je od zakona koji regulišu 
samo opšta pitanja. Načelo ili kriterijum lex specijalis kao sredstvo razrješavanja sukoba između 
normi samo je jedna od mogućih primjena ideje lex specialis derogate legi generali. No, ukoliko 
derogacija nije nužno povezana s pravnim antinomijama, može doći do derogiranja i među 
normama koje su međusobno kompatibilne. Specijalne i opšte norme mogu biti međusobno 
kompatibilne ili inkompatibilne s obzirom na njihov način .... kvalifikacije, te specijalno mogu 
derogirati opšte i obrnuto, a derogacija može izostati zavisno od toga kako su propisana različita 
pozitivna pravna uobličenja u norme koje se primjenjuju. Najzad, do derogacije može doći i zbog 
razloga različitih odnosa specijalnosti među normama. Treba znati da je načelo lex specijalis 
derogate legi generali neutralno u odnosu na razlog derogacije. Ono nam govori da specijalna 
norma derogira onu opštu, ali ne i zašto. Specijalne i opšte norme mogu se i ne moraju derogirati 
iz razloga različitih od međusobne specijalnosti. Najzad, među specijalnim i opštim normama 
problem derogacije javlja se bile one međusobno kompatibilne ili ne. U oba slučaja derogacija se 
opravdava različitim razlozima kako to i pokazuju pozitivni pravni poreci različitih država Evropske 
unije i međunarodnog prava. Lex specialis, kako samo ime kaže, predstavlja specijalni zakon. On 
je specijalni u tom smislu što se njegovim donošenjem, ustvari, poništava opšti zakon koji uređuje 
neku oblast, pa se postupa po njemu iako protivrječuje zakonu koji je u hijararhiji iznad njega, Lex 
specialis derogate legi generali.  
 U konkretnom slučaju, prijedlog specijalnog zakona o primjeni sporazuma o stvaranju 
uslova za fer i slobodne izbore znači da se ovim zakonom jednostavno rečeno u drugi plan 
stavljaju pojedini pozitivni zakoni i propisi. Prije svega, to se odnosi na Zakon o državnim 
službenicima i namještenicima. Kada se radi o posebnom zakonu Lex specialis, onda je normalno 
da se on razlikuje od opšteg zakona. Može mu biti i protivan sve dok nije protivan Ustavu i 
protivan načelima pravnog sistema.  
 Naravno da su takvi zakoni kao što je i Prijedlog zakona o primjeni sporazuma o stvaranju 
uslova za fer i slobodne izbore kad se donose sa posebnim političim namjerama i idejama, 



drugačiji od nekih opštih zakona i ti zakoni se donose, jer se želi ubrzati procedura i postići 
konkretan cilj. Pored različitih mišljenja i tumačenja Prijedloga zakona o primjeni sporazuma o 
stvaranju uslova za fer i slobodne izbore, od toga da je njime povrijeđen Ustav Crne Gore, 
odnosno izborna volja građana Crne Gore, mišljenja sam da je navedeni prijedlog zakona u 
pravnom smislu Lex specialis zakon, kojim se želi postići opšti konsenzus o stvaranju uslova za 
fer i slobodne izbore. Radi ostvarivanja uslova za osnaživanje povjerenja u izborni proces i 
eliminisanje razloga za osporavanje regularnosti redovnih parlamentarnih izbora, opozicionim 
političkim partijama je ponuđen ulazak u Vladu koju bi činili predstavnici vlasti i opozicije. Kako su 
sporazum o stvaranju uslova za fer i slobodne izbore potpisale i podržale političke partije koje su 
na parlamentarnim izborima osvojile većinu, podržale ga značajne organizacije i udruženja dovodi, 
do toga da usvajanjem ovog zakona neće biti povrijeđen legitimitet niti volja građana Crne Gore.  
 Takođe, pošto je u pitanju Lex specialis zakon on po samoj prirodi je takav zakon da po 
strani stavlja neke druge zakone od momenta donošenja sve do momenta do kada on važi. U 
konkretnom slučaju do objavljivanja konačnih rezultata izbora. Tako da njime nije povrijeđen ni 
legalitet. Lex specialis obezbjeđuje da dogovoreni model praćenja i kontrole korišćenja državnih 
resursa tokom parlamentarnih izbora ima uporište u pravnom sistemu Crne Gore. Propisuje se da 
se bez sprovođenja procedure propisane posebnim zakonom i mimo utvrđenog broja 
sistematizovanih radnih mjesta postavlja visoki rukovodni kadar. Prijedlogom zakona posebno se 
propisuje način postavljanja generalnog inspektora u Agenciji za nacionalnu bezbjednost - ANB i 
za tufunkciju može se postaviti lice za koje je prethodno utvrđeno da ne postoji bezbjednosni rizik 
u skladu sa Zakonom o ANB-u. 
 Generalnog inspekota postavlja Vlada na inicijativu ministra izabrani iz reda opozcije. 
Smatra se da je generalni inspektor postavljen ako za njegovo postavljenje glasaju svi članovi 
Vlade. Smatram da je procedura postavljenja generalnog inspektora složena, te da je ovo pitanje 
trebalo regulisati na način da na prijedlog opozicionih ministara predsjednik Vlade imenuje 
generalnog inspektora. Prijedlogom zakona decidno je propisano da licima postavljenim i 
angažovanim u skladu sa ovim zakonom funkcija, odnosno angažman prestaje danom utvrđivanja 
konačnih rezultata izbora za poslanike u Skupštini Crne Gore u 2016. godini u skladu sa Zakonom 
o izboru odbornika i poslanika. 
 Na kraju, Klub poslanika Bošnjačke stranke će podržati predloženi zakon, jer po našoj 
ocjeni nije u suprotnosti sa Ustavom Crne Gore i isti obezbjeđuje da naredni parlamentarni izbori 
budu znatno regularniji i slobodniji u odnosu na dosadašnje. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:06:02) 
 
 Hvala Vama. 
 Imamo još jednu diskusiju iz kruga uvodnih izlaganja. Tu diskusiju u ime Kluba poslanika 
Albanska alternativa će dati kolega Miloš Konatar. 
 Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (09.05.16 17:06:22) 
 
 Kao što znate, naš klub ima dva subjekta. Ja ću govoriti u ime građanskog pokreta URA. 
 Kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore, ja bih se pridružio takođe čestitkama 
povodom Dana pobjede nad fašizmom, što jeste jedan od najznačajnijih dana u istoriji Crne Gore, 
uopšte jedan od najznačajnijih dana u istoriji cjelokupne ljudske civilizacije. Takođe, pridružio bih 
se apelima da se riješi problem ljudi, radnika koji već nekoliko dana se okupljaju ispred Skupštine 
Crne Gore. Kao poslanik ovog zakonodavnog doma apelujem da se poštuje zakon i da se ljudima 
koji se već danima okupljaju omogući da ostvare svoja zakonom predviđena prava.  
 Kada je u pitanju ovaj predlog sporazuma zajedno sa Lex specijalisom, poštovani građani, 
ovaj sporazum zajedno sa Lex specijalisom predstavlja početak razvlašćivanja Demokratske 
partije socijalista. Ovaj sporazum predstavlja uvod u promjene u Crnoj Gori i pobjedu demokratske 
Crne Gore nad apsolutističkom i poludiktaturom DPS-a. Sporazum o slobodnim izborima 



predstavlja prekretnicu razvlašćivanja Demokratske partije socijalista, jer on omogućava po prvi 
put da autokratska i apsolutistička vladavina Demokratske partije socijalista bude kontrolisana od 
strane četiri ministra, plus jedan potpredsjednik i plus dva pomoćnika u Vladi Crne Gore. Takođe, 
opozicija će ovim sporazumom kontrolisati 16 vrlo značajnih institucija koje su imale izuzetno 
veliku, nažalost, ulogu u svim izbornim zloupotrebama i zloupotrebama državnih resursa u 
predizborne svrhe. Između ostalih, tu imamo i Zavod za zapošljavanje, i Fond PIO, i Investiciono-
razvojni fond, da ne nabrajam dalje.  
 Takođe, ovim sporazumom se opoziciji omogućava da u svakoj opštini, sekretarijatima za 
finansije imamo kontrolore i da kontrolišemo finafnsijske tokove i plaćanja u opštinama u Crnoj 
Gori. Pored ovih institucija, imaćemo i preduzeća koja imaju javna ovlašćenja na lokalnom nivou. 
Takođe, i poslovni subjekti koji su u većinskom državnom vlasništvu biće pod kontrolom 
predstavnika opozicije u narednom petomjesečnom periodu.  
 Poštovani građani, zašto ovaj sporazum predstavlja prekretnicu? Iz prostog razloga jer se 
ovim sporazumom onemogućava Demokratska partija socijalista da sprovodi politiku jedan 
zaposleni četiri glasa. Ovim sporazumom se onemogućava da na izborima glasaju mrtvi, oni koji 
nijesu upisani u birački spisak ili da glasači DPS-a glasaju jedan, dva ili deset puta. Takođe, ovo je 
način da se spriječe metode iz dobro poznate afere "Snimak" i ovo jeste način da kontrolišemo 
jednokratna socijalna davanja, ovo jeste način da kontrolišemo i da prečistimo birački spisak koji je 
u nadležnosti Ministarstva unutrašnjih poslova i konačno ovaj sporazum uzima poluge vlasti iz 
ruku Demokratske partije socijalista i daje ih opoziciji. 
 Poštovani građani, Lex specialis sa sporazumom o kome ćemo se izjašnjavati u sljedećih 
nekoliko dana predstavlja uvod u promjene u Crnoj Gori i tu niko ne treba da ima bilo kakve 
dileme. Kao što je profesor Milenko Popović prije neku noć rekao, koji je kandidat za 
potpredsjednika Vlade, put od hiljadu milja počinje jednim korakom. Ovo jeste taj prvi korak kojim 
smo mi krenuli u promjene u Crnoj Gori.  
 Zašto je ovo prvi korak ka promjenama? Pa zato što je premijer Đukanović prije šest 
mjeseci rekao da nema govora o tome da opozicija uđe u Vladu izbornog povjerenja. Nije mu 
padalo na pamet da dozvoli predstavnicima opozicije bilo kakvu kontrolu izbornih zloupotreba i 
zloupotreba državnih resursa u predizborne svrhe. Šta imamo danas? Danas imamo potpuno 
drugu priču. Ne radi se o ni o kakvoj velikodušnoj ponudi premijera Đukanovića, radi se o realnosti 
u Crnoj Gori, radi se da je opozicija u Crnoj Gori uspjela, kao što sam već rekao pored četiri 
ministarstva i potpredsjednika Vlade, dva pomoćnika ministara da dobije značajne državne 
institucije kojima će kontrolisati izborni proces u oktobru. Takođe, opozicija ovim sporazumom ima 
veliku priliku da nikada više ne dozvoli da Demokratska partija socijalista pobijedi na izborima tako 
što će koristiti metode iz afere "Snimak". Ovaj sporazum omogućava opoziciji da iskontroliše 
izborni proces na način da premijer Đukanović više nikada ne može formirati Vladu tako što će 
pobijediti na pokradenim izborima u Crnoj Gori. Ovaj sporazum je značajna prekretnica i 
predstavlja uvod u promjene u Crnoj Gori.  
 Na kraju, ovo jeste pobjeda demokratske Crne Gore. Ovo jeste pobjeda demokratske Crne 
Gore zato što u Crnoj Gori trenutno nema demokratije u pravom značenju riječi kakva bi ona 
trebala da bude. Trenutno u Crnoj Gori imamo, kao što sam već rekao, autokratsku, apsolutističku 
vlast Demokratske partije socijalista i što je još gore, ta vlast je dobijena vrlo upitno na vrlo 
sumnjivim i vrlo vjerovatno kradenim izborima. Upravo zato vlada izbornog povjerenja, tj. kontrola 
vlasti od strane opozicije, predstavlja pobjedu demokratske Crne Gore. Upravo zato je ovaj 
sporazum jedini način u ovom trenutku da građani Crne Gore u oktobru slobodno i bez pritisaka 
glasaju na sljedećim izborima. Jer, ne smijemo zaboraviti da bez slobodnih izbora, bez 
kontrolisane vlasti, mi ne možemo govoriti o demokratiji. Bez slobodnih izbora nema demokratije i 
mi do sada nijesmo imali slobodne izbore u Crnoj Gori i zato ulazimo u ovaj proces da se 
građanima prvi put u istoriji višepartijskog parlamentarizma omogući da na izborima u oktobur 
glasaju slobodno.  
 Poštovani građani, vrlo je važno i to želim da podvučem, ovaj sporazum, implementacija 
ovog sporazuma, Lex specialis, ne znači nikakvu koaliciju sa Demokratskom partijom socijalista. 
Ovaj sporazum omogućava tehničku vladu sa jasnim i jednim ciljem, a to je omogućavanje uslova 
za slobodne i fer izbore u Crnoj Gori. Ništa više nije predmet rada ove vlade. Ova vlada, buduća 
vlada koja treba da bude formirana, ima samo jedan cilj a to su slobodni i fer izbori u Crnoj Gori. 



Sada imamo dvije mogućnosti u ovim realnim okolnostima u kojima danas živimo u Crnoj Gori. 
Prva mogućnost je da uđemo u arenu, da se borimo i da građanima omogućimo osnov 
demokratije a to su slobodni izbori. Druga mogućnost je da stojimo sa strane i da gledamo kako 
DPS krade još jedne izbore, ili da budemo svjedoci još jednom tivatskog scenarija. Lično sam u 
životu bio borac, bilo kakva da je životna situacija bila i uvijek sam birao borbu a ovaj sporazum, 
primjena ovog sporazuma, predstavlja borbu za slobodnu i demokratsku Crnu Goru. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:15:57) 
 
 Zahvaljujem kolegi Konataru koji je svojim izlaganjem završio uvodna izlaganja u ime Kluba 
albanska alternativa uz jednu malu napomenu i prosto razumio sam da je stara kineska poslovica 
da put od 1000 milja počinje prvim korakom a ne izreka uvaženog, razumio sam, kazali ste, 
profesora Milenka Popovića. /Polemika/ 
  Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (09.05.16 17:16:34) 
 
 Zbog građana bih želio da ponovim. Ne radi se, naravno, o umotvorini profesora Popovića. 
Radi se o tome da je on u TV emisiji citirao staru kinesku poslovicu da put od 1000 milja počinje 
jednim korakom. Mislim da su građani gledali tu emisiju i svi znaju o čemu je bilo riječi. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:17:03) 
 
 Zahvaljujem. Mislim da je ipak bilo korisno i ovo pojašnjenje. Hvala Vam, kolega. 
 Sada pitam predstavnike predlagača da li žele, nakon uvodnih izlaganja, da se osvrnu na 
uvodne diskusije uz napomenu i podsjećanje na pravilo u radu u našem domu da nakon izlaganja 
predstavnika predlagača uvodničari imaju pravo da daju komentar komentara predlagača. 
Možemo tu biti malo tolerantniji u odnosu da nije predlagač Vlada, nego su predstavnici 
predlagača poslanici, pa još opozicioni poslanici, pa ako bude interesa za tim unutaropozicionim 
dijalogom biću tolerantan za dijalog.  
 Izvolite, kolega Abazoviću. Nastavićemo sa dijalogom. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (09.05.16 17:18:08) 
 
 Hvala, potpredsjedniče Simoviću. Što se mene, tiče vrlo sam raspoložen, imamo svi pravo 
na komentar, tako da pozivam kolge da to iskoristimo.  
 Htio sam da se osvrnem, bilo je jedno pitanje vrlo korektno kolege Popovića i bilo je par 
nekih teza na koje bih se osvrnuo. Pitanje je bilo vrlo korektno i apostrofirano je bilo da je upućeno 
predlagaču i nekolicini pravnih eksperata koji postoje u Crnoj Gori. Pomenuti su, a ja ih neću ih 
pominjati, uz sav respekt koji imam prema nekima od njih. 
 Bilo je da li će lex specialis suspendovati ostale zakone. Ne, apsolutno ne. Lex specialis je 
nešto što poznaje naš Ustav, one ne suspenduje Ustav. On suspenduje nekoliko zakona na 
jednom kraćem vremenskom periodu, a većina tih zakona vezani su za radne odnose. Apsolutno 
nijesam pobornik nikakve teze da je, iako nijesam pravnik, ali spreman sam da bilo gdje testiramo, 
ozbiljni su pravnici radili na ovom dokumentu, i spreman sam imenom i prezimenom da stanem iza 
toga, da testiramo i na nekim drugim instancama ako to bude bilo potrebe. On samo omogućava 
nekolicini ljudi, desetinama ljudi da u jednom kratkom vremenskom periodu ukoliko promijene svoj 
radni status, da mogu nesmetano, nakon što istekne rok lex specialis, nakon  održavanja 
parlamentarnih izbora da mogu da se vrate na svoja radna mjesta. Mi to smatramo korektnim. 
Zaista neko da uđe u kontrolu od par mjeseci i da jednostavno kasnije ne može da se vrati na 
mjesto je nepravedno prema tim ljudima, a plus je demotivirajuće. Morali smo da pronadjemo 



mehanizam da im to omogućimo. Rekao sam  lex specialis, momentum specialis, moraće neki 
zakoni da se derogiraju na četiri mjeseca ali to je i suština svakog lex specialisa. Zato se i zove lex 
specialis jer što derogira neke druge zakone. Ustav apsolutno ne. To je moje mišljenje, a 
pravnicima koji su se javili imaju pravo i to je dobro, sigurno će pomoći u raspravi, kao i medijima 
koji su toliko bili zapeli da se radi o nekom derogiranju i suspendovanju ustavnog poretka, mogu 
samo da kažem sljedeće: da lex specialis nije najveći problem ove države i da se okrenu na druge 
stvari, na druge probleme, počeviši od onog neustavnog kojima smo ukrali gradjanima 10 miliona 
eura za taksu za gorivo, preko drugih stvari koje nam se dešavaju svakodnevno, za koje znamo 
da su neustavne i protivzakonite a nijesmo spremni javno da o njima govorimo. To je jedno. 
 Drugo, osvrnuo bih se na izlaganje gospodina Simovića. On će iskoristiti priliku da se žali, 
naravno, da odgovori ukoliko bude smatrao da treba. Rekao je da je ovo bila izdašna ponuda i da 
je premijer dao nešto opoziciji. Sada parafraziram naravno, ne mogu da Vas iscitiram do kraja, ali 
mogu da vam kažem sljedeće - 30. januara 2016. godine, poštovani građani, premijer je izjavio da 
su pregovori propali, da nema nikakvih uslova da se dalje nastavlja u ovom pravcu. I što se onda 
desilo? Dvije nedelje je bila neka paraliza i nakon toga od onih 7 zahtjeva usvojili su šest. Tu 
nema nikakve izdašne ponude, nema nikakve velikodušnosti, nego je to iznuđeno rješenje. Molim 
vas radi logike elementarne, da li postoji stepen demokratičnosti u svijetu da neko dobrovoljno želi 
da da vlast nekim drugima? Ne, apsolutno ne, to je iznuđeno. To je iznuđeno na sve moguće 
načine zbog nečega što jesu naši integracioni procesi i zbog nečega da ne ostane mrlja nakon 
parlamentarnih izbora 2016. godine. 
 Još je nekoliko teza bilo interesantnih za polemisanje. Jedna je uloga ANB-a. Opozicija je 
izdejstvovala da se uđe u ANB, svidjelo se to nekome ili ne. I da li je to dovoljno, ostaje pitanje, ali 
iznuđeno da po prvi put predstavnik opozicije bude u toj organizaciji. To je najveća istina. Tako da 
ne bih baš omalovažavao tu čpinjenicu. 
 Drugo, vezano za legitimitet, evo, vjerovatno će u dijalogu biti puno prostora da se i oko 
toga govori. Legitimitet se iscrpljuje ovdje u ovom konkretnom slučaju od broja poslanika koji budu 
podržali ovaj zakon. Mi smo ovdje predstavnici građana, nekome se sviđamo, nekome se ne 
sviđamo, ali nismo došli sa ulice niti smo ovdje instalirani. Došli smo jer su nas izabrali građani. 
Jeste, istina je, slažem se da je došlo do tektonskih poremećaja na opozicionoj i pozicionoj sceni u 
protekle dvije godine, da su nastali brojni novi subjekti, da se raspala i vladajuća koalicija i da 
Gordijev čvor vezano za stvarni legitimitet treba da se presječe na izborima. Ali da bismo mogli da 
idemo na izbore, makar oko toga se možemo složiti, moramo imati uslove da bi na njima uopšte 
učestvovali. 
 Vezano za stavku da ćemo priznati izbore. To nije nikakva transendentalna stavka. Ja želim 
da ubijedim građane - nije to ništa izvan iskustva i nije to dogma da se rezultat izbora mora 
priznati po svaku cijenu. Kontrola počinje, sporazum može da traje i dva dana, ko može da 
garantuje da će realizacija sporazuma da stigne do oktobra? Možda nakon mjesec odustanemo 
od ovoga. Ne možemo da govorimo da po svaku cijenu ćemo priznati rezultate izbora. Ako se 
bude otkrilo dovoljno nepravilnosti, pa valjda te izbore i da hoćemo, ne bismo mogli da priznamo 
ako su oni urađeni van zakona ili ako se na njima utvrde brojne nepravilnosti. Je li to zdrava 
logika? Je li to nešto što je normalno?  
 Da, mi smo potpisali, ako se sve bude realizovalo kako treba, spremni smo da onima koji 
zaista budu pobijedili na tim izborima čestitamo. Ali ako sve ne bude bilo kako treba, pa logično je 
da to nećemo priznati. 
 Komentare tipa da se ovo stvaralo u nekim hodnicima ambasada smatram zaista 
neutemeljenim. Znam da neki imaju iskustva sa hodnicima, ali ovo se definitivno stvaralo u 
Parlamentu Crne Gore na vrlo jedan izdašan i korektan napor, uz veliki trud i uz velike opstrukcije. 
I što se tiče zadnjeg dijela, vezano za NVO sektor i pominjanje nekih ljudi, ja zaista ne bih ulazio u 
to. Mislim da nije dobro da pominjemo ljude koji nijesu prisutni, koji ne mogu da odgovore, ali sam 
isto tako vrlo zahvalan i pomenutoj nevladinoj organizaciji i drugim nevladinim organizacijama koji 
su pružili svoju, prije svega, logističku podršku, a izrazili jednu spremnost da u narednom periodu i 
značajnije pomognu kontrolu izbornog procesa. Mislim da je to važno. Slobodni izbori ne treba da 
budu interes samo političkih subjekata i ljudi koji se bave politikom na profesionalan način već svih 
građana i samim tim smatram da je bilo čija ekspertiza u ovom dijelu zaista blagotvorna i više 
nego dobrodošla.  



 Možda sam propuštio neke stvari, ali vjerovatno će kroz dalji dijalog biti mogućnosti da se  i 
na to odgovori. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:26:53) 
 
 Hvala. 
 Zahvaljujem kolegi Abazoviću. 
 Imamo tri prijavljena komentara. Ja sam prijavio komentar i direktno sam pomenut od 
kolege Abazovića, komentar je prijavio kolega Popović i kolega Medojević. 
 Dozvolite mi da odgovorim kolegi Abazoviću u odnosu na dileme koje je postavio u odnosu 
na sadržaj mog uvodnog izlaganja. 
 Kolega Abazoviću, ne mogu da se otmem utisku da replicirate sami sebi, jer, kolega 
Abazoviću, vi ste predlagač ovoga zakona. Sastavni dio ovoga zakona je obrazloženje, a sastavni 
dio toga obrazloženja je poglavlje II - razlozi za donošenje zakona. U tim razlozima jasno ste 
kazali da je radi stvaranja uslova za osnaživanje povjerenja u izborni proces i eliminisanja razloga 
za osporavanje regularnosti predstojećih redovnih parlamentarnih izbora, predsjednik Vlade Crne 
Gore, na sjednici Skupštine od 27. januara 2016. godine, ponudio opozicionim političkim partijama 
ulazak u Vladu, koju bi činili predstavnici vlasti i opozicije. I u drugom stavu ste jasno kazali, na 
osnovu prihvaćene ponude politički subjekti koji su potpisali ili podržali Sporazum o stvaranju 
uslova za slobodne i fer izbore obavezali se da rezultate izbora organizovanih u skladu sa ovim 
sporazumom prihvate kao nespornu odluku građana Crne Gore.  
 U svom uvodnom izlaganju samo sam citirao riječi vas predlagača iz obrazloženja i 
normalno iskazao svoj politički stav u odnosu na vrednosnu ocjenu kako se Demokratska partija 
socijalista ponašala u cijelom ovom procesu. Kazao sam veoma kontruktivno i veoma odgovorno u 
svim fazama ovoga procesa, od faze donošenja novog izbornog zakonodavstva, od faze 
podsticaja i praćenja implementacije izbornog zakonodavstva, sjetimo se radne grupe koja je 
radila čitav decembar i januar, do ove završne faze, faze sporazuma i faze pripreme ovoga 
zakona. Ja mislim da su ovo činjenice koje ne mogu da se spore. I svakako, kazao svoj politički 
sud da je temelj cijelog ovog sporazuma upravo postavio predsjednik Đukanović u ovome domu 
27. januara, upravo onako kako ste Vi kazali u svom uvodnom obrazloženju. Tako da ja tu ne 
vidim da sam bilo koji vrednosni sud mimo ovoga kazao osim što sam citirao Vaše riječi iz Vašeg 
obrazloženja, slažeći se u potpunosti sa tim obrazloženjem. Hvala vam. 
 Kolega Andrija Popović ima sada riječ. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (09.05.16 17:30:03) 
 
 Zahvaljujem. 
 Htio bih da se osvrnem na ovo što je predlagač rekao. Naravno, ja se sa njim ne slažem. 
Ovdje je jednostavno svima jasno da dolazi do suspenzije Ustava, mnogih zakona, ali ono što je 
interesantno - mi suspendujemo i Krivični zakonik Crne Gore. E sad, desiće se situacija da mi 
suspendujemo 20 članova Krivičnog zakonika Crne Gore, a onih ostalih 300 ne. Ko je taj ko će 
procjenjivati koje članove nekog zakona ili zakonika suspendujemo a koje ne?  
 Predlagač je rekao da nekoliko desetina ljudi ulazi u vlast, u Vladu. To je preko 200, jeste 
nekoliko desetina, to je 25 desetina ako ćemo tako. Preko 200 ljudi ulazi na ovaj ili onaj način, ali 
to toliko nije ni bitno, ali je bitno principijelno nešto da kažem. Naravno, nijesam ja ovdje advokat 
Pozitivne Crne Gore koje nema, da se podsjetimo svi zajedno 27. januara ove godine Pozitivna 
Crna Gora je podržala Vladu i uslovila premijera Đukanovića ulaskom opozicije u tu istu mješovitu 
polukoncentracionu Vladu, više ne znam ni kako se zove. Viseća jeste. Poslije toga kreće 
haranga, drvlje i kamenje od tog istog dijela opozicije na Pozitivnu Crnu Goru, politička korupcija, 
politički kriminal. Na krilima tog političkog kriminala takozvanog Pozitivne taj dio opozicije ulazi u tu 
istu Vladu. Pa stvarno ovo što se događa u Crnoj Gori mislim da nema niđe, ali ovdje neće 
principijelno da se govori o tome. Jer, svi zaboravljaju što je bilo juče, a ne što je bilo prije  mjesec, 
dva ili tri. 



 Da li je to politički, moralno, da li je to politički pošteno, da li je to politički pravedno? Mislim 
da nije.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:32:57) 
 
 Hvala.  
 Imamo proceduru kolege Radunovića. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (09.05.16 17:33:04) 
 
 Da Vam zahvalimo predsjedavajući što ste nam dostavili ovaj sporazum kako smo tražili 
maloprije. Međutim, zbog građana Crne Gore, a i zbog nas poslanika ovdje, moramo nešto da 
razjasnimo. Ovo je Sporazum o stvaranju uslova za slobodne i fer izbore i ja sam u saznanju, 
konsultovao sam se i sa kolegama iz Kluba, da je ovaj sporazum potpisao i Srđan Milić, 
predsjednik Socijalističke narodne partije, a ovdje nema njegovog potpisa. Samo da razjasnimo - 
Da li je SNP povukao potpis ili uopšte nije potpisao? Ovo da bismo znali kako ćemo da se 
odnosimo prema svim grupama u ovom Parlamentu. Jer, za nas nije isti odnos prema onima koji 
su potpisali sporazum i prema onima koji nijesu potpisali sporazum. Evo da pričam i zbog građana 
Crne Gore.  
 Sporazum su potpisali: Demokratska partija socijalista Milo Đukanović, Socijaldemokratska 
partija za Ranka Krivokapića njegova potpredsjednica Ljubisavljević, DEMOS Miodrag Lekić, 
Bošnjačka stranka Rafet Husović, Pozitivna Darko Pajović, Socijaldemokrate Ivan Brajović, URA 
Žarko Rakčević, Albanska alternativa Djerdj Camaj, FORCA Nazif Cungu, Hrvatska građanska 
inicijativa  Marija Vučinović i Liberalna partija Crne Gore Andrija Popović. Zaista mislim da bi bio 
red da makar znamo da li je potpisan ili nije taj sporazum od strane kolega. 
 Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:34:30) 
 
 Reagovali ste proceduralno. Meni ste se obratili, uvažavam to, ali bez razloga ste se meni 
zahvalili zbog sporazuma koji je podijeljen poslanicima po vašem zahtjevu, razumio sam, 
poslanika Demokratskog fronta brzoj reakciji. Dakle, zahvalnost razumio sam predsjedniku 
Parlamenta jer je taj zahtjev njemu upućen i brza reakcija predsjednika Parlamenta u odnosu na 
ono što je bio zahtjev Poslanika Demokratskog fronta. Ja da sam bio u poziciji da mi se uputi taj 
zahtjev i to očekivanje, ukazao bih da nijesmo u mogućnosti da vam taj akt dostavimo jer to je akt 
koji nije ušao zvanično u skupštinsku proceduru, nije zaveden u skupštinsku arhivu i sačuvao bih 
to dobro pravilo u ovome domu da se akta mogu dijeliti na ona akta koja uđu u zvaničnu 
skupštinsku proceduru, koja su zavedena u skupštinskoj arhivi. Politički mislim da nema ništa 
sporno, da je to javni dokument, da je javnost upoznata ko su potpisnici sporazuma. Takođe je 
javnost upoznata i ko su oni koji su naknadno odlučili da potpišu taj sporazum. 
 Prema tome, ja prosto i sam nijesam u posjedu tog nekog konačnog dokumenta koji 
iskazuje sve te političke činjenice. Želio sam na ovakav način da vam ukažem na to da je 
zahvalnost upućena meni bila suvišna. 
 Izvolite, kolega Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (09.05.16 17:36:10) 
 
 Gospodine Simoviću, ja ovo nijesam rekao da biste Vi to iskoristili za  neki obračun Vaš sa 
predsjednikom Skupštine. To me ne zanima, nego kao poslanika koji treba da se odredi prema lex 
specialisu kojim se sprovodi ovaj sporazum. Pa valjda moramo da znamo ko je potpisao ovaj 



sporazum. To je osnovno. Može li neko u ovoj sali da nam kaže da li je SNP potpisao sporazum ili 
nije? Samo da znamo. Ne morate Vi da budete taj, može neko drugi. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:36:40) 
 
 Kolega Radunoviću, ja Vas uvjeravam da nema nikakvog političkog obračuna sa, kao što 
kažete, predsjednikom Parlamenta. Svoja različita mišljenja iskazujemo i to najradije kad smo 
prisutni obojica u sali. Toga se ne stidimo, saopštavamo to javno i ova moja reakcija nije bila 
usmjerena ni u primisli u odnosu na tu političku kvalifikaciju, nego samo u potrebi da sačuvamo 
ono što su već odavno ustanovljene procedure u ovom domu, da se razlikuju skupštinska akta, 
skupštinski dokumenti u odnosu na ono što su sporazumi političkih partija i subjekata.  
 Procedura, kolega Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (09.05.16 17:37:22) 
 
 Gospodine Simoviću, znam da Vi imate problem da branite određene stvari. 
 Poslanici Demokratskog fronta naglašavaju crnogorskoj javnosti da vrhovni pravni akt na 
kome se temelji ovaj Zakon lex specialis jeste sporazum. Znači, sporazum je stavljen u rang 
Ustava i on je za ovaj dom ranga Ustava, gospodo pravnici, jer se na bazi ovog sporazuma koji je 
potpisan, a koji ste vi saopštili je ilegalan, ja vjerujem da jeste, jer je potpisivan tajno više se ne 
zna ko je sa kim  pregovarao, ovo je za nas veoma važno da znamo šta se krije iza ovoga zakona 
jer mnoge stvari će biti definisane na osnovu ovog političkog sporazuma.  
 Mi nijesmo tražili ovaj sporazum. Tražio je predstavnik SNP-a, koliko se meni čini, gospodin 
Damjanović, a mi zahvaljujemo što ste ga dali. Nama je ovo bitno da bismo mogli dvije stvari da 
imamo pred sobom. Prvo, da znamo ko je politički podržao ovaj sporazum, jer je to za nas bitno 
radi određenja u mnogim političkim stvarima i drugo, da bismo mogli da govorimo i da diskutujemo 
validno o samom lex specialisu. 
 Gospodine Simoviću, kategorija sporazuma je postala zakonska kategorija ovdje, a 
inverzivno ona je vrhovni akt za lex specialis. Vi to veoma dobro znate. Vi nijeste znali ni jedan 
ilegalni dokument jer ne znamo o čemu se radi, ali je dokument koji je trebao da bude dostavljen 
kao sastavni dio svega ovoga. To smo mi tražili. Interesuje nas ko je od subjekata sve to potpisao, 
ko nije, ko je povukao potpis itd. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:38:23) 
 
 Kao što vidite, kolega Bulatoviću, želim da budem principijelan. Dakle, možda politički od 
mene i neočekivano. Očekivano bi možda bilo da svu ovu priču i ovaj dijalog otćutim i negdje da 
kažem u toj tišini "uživam" u tom nekom unutaropozicionom obračunu. To ostavljam opozicionim 
partijama, nastavite taj dijalog. Ja sam pričao samo sa aspekta procedura u ovome Parlamentu.  
To je moja ideja bila.  
 Kolega Bulatoviću, izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (09.05.16 17:39:52) 
 
 Gospodine Simoviću, ovo što Vam je gospodin Knežević sa mjesta rekao, mi imamo pravo 
na naš stav. I mi smatramo, građani će da presude, da smo ovdje u ovoj sali jedini opozicioni 
subjekt. To je naše pravo poslije ovog sporazuma i poslije lex specialis. To mi smatramo. Mi ćemo 
voditi raspravu o tome, pa ćemo argumentima da vidimo. Ali, vi nemojte da pokušavate jednu 
krucijalnu ustavnu stvar u Crnoj Gori, a to je da je sporazum osnov za donošenje zakona. 
Sporazum je zakonska kategorija, formalno-pravno gledajući sporazum je u rangu Ustava u 
odnosu na ovaj lex specialis. Pitajte koga god hoćete od pravnih stručnjaka, ali nama to nije cilj 



time da se bavimo. Mi nećemo time da se bavimo, nego želimo da se bavimo time šta je u suštini 
ovaj sporazum lex specialis. To je rekonstrukcija Vlade Mila Đukanovića. Ovo nije Vlada 
povjerenja. Ovo je rekonstruisani kabinet Mila Đukanovića, čovjeka koga neko ko će da uđe u 
njegovu Vladu, da kritikuje i ko je podržao sporazum itd.  
 Dakle, nemojte da manipulišete svađom između nas, mi se ni sa kim ne svađamo, mi smo 
opozicija. 
 Drugo, samo da znamo i učinite javnim sporazum. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:40:56) 
 
 Evo ja još jednom u dobroj namjeri da omogućim sada već razumijevanje unutar kluba 
samoga, da vas zamolim da damo riječ kolegi Medojeviću, koji je prije 15 minuta tražio komentar 
na izlaganje predlagača.  
 Kolega Medojeviću, ako... Izvolite. 
 Kolega Radulović, proceduralno. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (09.05.16 17:41:40) 
 
 Građani Crne Gore, pogledajte ova dva dokumenta. Ova dva dokumenta su ista 
dokumenta. Na moju mejl adresu je upućen mejl u ataču Demokratskom frontu - Poštovani, od 
Socijaldemokratije partije Crne Gore, u prilogu vam, u ime DEMOS-a, SDP-a i URA, dostavljam 
Predlog sporazuma o stvaranju uslova za slobodne i fer izbore. S poštovanjem, predsjednik te 
partije Ranko Krivokapić.  
           Debelo sam ga analizirao i vidio da ovaj sporazum, to ću tek upoređivati, predstavlja 
najveću obmanu i izdaju Crne Gore. Od 30% plusa koje Milo Đukanović dobija na izborima 
krađom biće 28%. To je ovaj sporazum. O tom sporazumu ćemo govoriti kasnije.  
 Baš me interesuje da li je u pitanju osim ovih koji su potpisali ovu izdaju je i SNP Srđana 
Milića, Jonica koja je izjavila, prije dvije noći, da je potpisala ovaj sporazum, da li su ga potpisali pa 
ga povukli ili je gospođa Jonica govorila neistinu na televiziji, ne znam koja bješe ono televizija. Za 
mene su sve iste, malo se razlikuje Televizija Vijesti od portala i tabloida Vijesti. Gospodo, 
pričaćemo o sadržajnosti, nemoj da se smiješ ništa, jer je ova Crna Gora moja koliko i vaša koji 
ste potpisali. Ovaj sporazum se zove izdaja. Pričaćemo o njegovoj sadržajnosti śutra. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:43:50) 
 
 Hvala.  
 Imamo još jednu proceduralnu reakciju. Koleginica Marković. Zbilja Vas molim, ne zbog 
Vas nego zbog prethodnih proceduralnih reakcija, da pokušamo da ih sačuvamo u nivou 
procedure. Izvolite. 
 
 
 DANIJELA MARKOVIĆ (09.05.16 17:44:06) 
 
 Hvala Vam, potpredsjedniče.  
 Ne shvatam, ako se pominje SNP, pominjem se i ja. Ja to tako lično shvatam. Svako 
pominjanje SNP-a je pominjanje i Danijele Marković. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:44:23) 
 
 Mislio sam da Vi nećete narušiti proceduralnu reakciju kao što moram konstatovati da su 
kolege to uradile. 



 
 
 DANIJELA MARKOVIĆ (09.05.16 17:45:16) 
 
 Radi se o sticanju jeftinih političkih poena. Da li je i ko potpisao ili nije potpisao i šta je 
potpisao. Sve je jasno, sve je rečeno, sve je objavljeno. Mi ništa krili nijesmo. Imali smo odluku 
Glavnog odbora. Danas ovdje Front ne treba na račun SNP-a da stiče jeftine poene, nema 
potrebe za tim. SNP je uvijek izašao i na proteste. Prva sam udostojila vaš protest i došla. Prema 
tome, ne stičem nikakve jeftine poene. Da li će ko da potpiše, njegova politička volja. Da li su tu 
svi složni ili nijesu, to je opet unutarpartijska stvar. Ali, vi danas da ovdje prozivate SNP na jeftin 
način i da ste vi jedina opozicija. Otkud ste vi jedina opozicija? Otkud ste vi, gospodo iz Fronta, 
jedina opozicija? Ko smo mi onda? Za šta se ja borim 25 godina?  
 Gospodine Đukanoviću, borba je ovdje bila dok ste vi šatore širili, a ja sam bila i tamo i 
ovdje i branila lično vas i vaše drugove. Mislim da je neprimjereno i nezahvalno da se tako 
ophodite prema SNP-u. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 17:45:56) 
 
 Hvala Vam. Molim vas da završimo s proceduralnim reakcijama. Da li ćete dozvoliti da 
kolega Medojević uzme komentar?  
             Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (09.05.16 17:46:13) 
 
 Ovdje je upravo problem koji je i predlagač rekao, da oni ljudi koji nijesu ovdje su kreatori 
ovog trojnog pakta između prve i druge familije. To je ključni problem. Problem je nastao u 
opoziciji kada je Pokret za promjene 2009. godine ponudio svim opozicionim partijama jedan 
dokument da se ne ulazi s DPS-om nikad ni u predizbornu ni u postizbornu koaliciju. To se nije 
dopalo vlasnicima Vijesti koji su već tada u 50% njihov vlasnik je bio Fond iza kojeg stoji Džordž 
Soroš. Dva ostala suvlasnika su krenula brutalno da razbijaju Pokret za promjene i opoziciju i to 
nastavljaju do danas. Vlasnik Vijesti ili vlasnici Vijesti koji nijesu nikad izašli na izbore danas imaju 
više poslanika u ovom domu, imaće tri ministra i potpredsjednika Vlade. Je li to demokratija? Je li 
to kršenje Ustava? Gospodine Popoviću, to je apsolutno kršenje Ustava. Kako može neko da 
bude ministar, a da iza njega ne stoji izborna volja građana? To je nemoguće. Radi se o državnom 
udaru, radi se o paktu.  
 Ko je prisilio Đukanovića da da ponudu 27. januara? Možemo govoriti da je to Pozitivna 
Crna Gora i mi smo to nazvali političkom korupcijom, znači ona je otvorila vrata, to može biti jedan, 
a drugi da je to ambasada. Nema trećeg. Treći faktor je Demokratski front i protesti koji su izazvali 
političku krizu i koji su onda bili ključni faktor zbog čega je Đukanović ponudio da se spasi kao i 
1993, kao i 1998. godine. Uvijek kada je bio u krizi on nađe među opozicionarima lažnu opoziciju, 
Novaka Kilibardu, Žarka Rakčevića. Kada je '98. godine ta ekipa ušla u vlast, Zakon o restituciji da 
mu se vrati zemlja, da spusti PDV, prodao je crnogorske zastave po duplo većoj cijeni, kineske, za 
Pokret za nezavisnost i sada nama drži predavanja ko je građanska opozicija i nama drži 
predavanja kako se Crna Gora mijenja.  
 Prema tome, problem je upravo taj što je druga familija postala politički faktor mimo izbora, 
uz kolaboraciju sa stranim faktorom, možda i bezbjednosnim. Pitanje je da li je i bezbjednosni 
strani faktor uključen preko tih struktura ovog fonda u kreiranje političke scene u Crnoj Gori. To je, 
ljudi, okupacija, to je državni udar, mi treba da se suprotstavimo tome. Demokratski front želi da 
govori istinu. Ovo nije prelazna vlada, ovo je rekonstrukcija kabineta Mila Đukanovića, koji je, 
takođe, pristao na pritiske zbog Telekoma, zbog šverca, zbog ne znam čega, morao je da pristane 
na to, ali ne u interesu Crne Gore nego u interesu ambasade koja je zastupala interese strane 
zemlje. Samo Demokratski front ovdje štiti interese građana Crne Gore. Građani, samo mi. 
Griješili smo, griješimo, griješićemo, ali mi zastupamo 80.000 birača i svaki birač Demokratskog 



fronta je glasao da se Milo Đukanović sruši, a ne da se bude ministar i da se ulazi u njegovu 
vladu. To je izdaja birača, to je izdaja opozicionog tijela. 25. oktobra smo vas zvali da dođete i 
podržite nas i da tražimo ostavku Mila Đukanovića. Izvinjavam se, potpredsjedniče, samo malo.  
          Jesmo li prije dva dana ponudili opoziciji kompletnu vladu? Jesmo li rekli, evo, mi nećemo 
da učestvujemo u Vladi, evo vam, nemojte se ćerati i sramotiti oko raspodjele funkcija i praviti 
cirkus od opozicije? Evo vam sva vlada, svih 23 ministra i predsjednik i sve kontrolišite. Niko nije 
smio da nam odgovori. Od koga? Od ambasade. Prema tome, zemlje u kojima ambasada formira 
Vladu su marionetske, protektorati, udaranje na suverenitet Crne Gore. Ne može se vlast praviti 
nikako osim na izborima. One partije koje su rekle u izbornoj kampanji - hoćemo s DPS-om, mogu 
da formiraju vlast, prirodno. Ili, hoćemo s Demokratskim frontom. 
 Građani, postoji DPS, režim Mila Đukanovića i Demokratski front. Svako ko nije pristupio 
borbi za slobodne izbore ne za Demokratski front, nego za slobodne izbore, pristupio je očuvanju 
jednog autokratskog sistema, autokratskog režima, spasio Mila Đukanovića kao što su to radili 
Novak Kilibarda i Žarko Rakčević '98. godine. Prema tome, ovdje su stvari vrlo jasne. Ne 
vrijeđamo nikoga, govorimo preciznim političkim jezikom. Tražimo da se ovdje građani Crne Gore 
zbog medijske izolovanosti, jer su i režimski mediji i mediji druge familije apsolutno zatvorili sve 
kanale. Otišla je Radojka, šta se desilo? Samo predstavnici ovih potpisnika imaju pravo na 
televiziju. Mi se javljamo za slobodne teritorije iz parkova i to nam se predstavlja. Pazite, političke 
organizacije iza koje stoje 80.000 birača. Ko stoji iza ovih potpisnika? Na kojim su oni izborima 
dobili glasove? Ulaze u Vladu, imaju ministre i hoće da utiču bitno. Znači, onaj ko nije smijenio 
šefa državne bezbjednosti taj nema pojma. Izvinite, potpredsjedniče, vrlo je važno pitanje. 
 Ostaviti šefa državne bezbjednosti, a misliti da će generalni inspektor koji je odgovoran 
direktoru i koga direktor poziva da vrši inspekciju u službi državne bezbjednosti, koga imenuje 
Vlada i to uz saglasnost ministara DPS-a, pa to znači da će biti postavljen neko ko ima saglasnost 
Mila Đukanovića ili neće biti postavljen. Ko može za dva, tri mjeseca da očisti 80.000 fantoma iz 
biračkog spiska? Makedonci koji su smijenili ministre, smijenili šefa službe, protiv njega pokrenuli 
krivičnu prijavu i otvorili krivični proces, posle pet mjeseci nijesu /Prekid/ nego su izašli iz Vlade.  
 Prema tome, gospodine potpredsjedniče, onaj ko prihvata časnu riječ Mila Đukanovića da 
neće krasti ove izbore, prihvata ovakve nikakve kontrolne mehanizme. Ne dira ključne mehanizme 
za krađu izbora, a sada kaže ... 
 
 
                                                                      /PREKID U SNIMANJU/ 
 
             MILUTIN SIMOVIĆ: 
             ... ovoga zakona u drugom poglavlju Razlozi za donošenje ovoga zakona, u kojem se 
jasno kaže: "Razlozi za donošenje ovoga zakona su skopčani sa činjenicom da je predsjednik 
Vlade 27. januara, u ovome domu, ponudio opoziciji da budu dio Vlade".   
 Dakle, ja samo citiram predlagače, a razumijem političku potrebu da se stalno vraćamo na 
početak dijaloga, ko je počeo, zašto ga je počeo i sl. Ali, tema dnevnog reda je lex specialis, ja 
samo uporno citiram obrazloženje predstavnika predlagača. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 18:02:45) 
 
 Samo mi dajte zakon da vam pročitam preambulu. Znači u preambuli stoji sporazum, 
obrazloženje zakona nije dio zakona, a preambula jeste dio, ne normativnog, ali jeste dio 
objavljivanja zakona. Prema tome, dio objavljivanja zakona i objavljuje se u službenom listu. 
Obrazloženje se ne objavljuje i nije dokument. Ne, ne moramo znati što je istina, bar elementarna 
istina bar ona koja piše. I u sporazumu se zna na osnovu čega je došlo do sporazuma. Na osnovu 
partijskog dijaloga čak su navedene dvije tačke dnevnog reda kako je to išlo, ali ok. To je politička 
borba.  
 Kolega Danilović da odgovori samo na ovo, zatekao sam to, bilo je specifično. Kolega 
Simović je presjedavao pa je bio dijalog između njih dvojice,  zato završavamo dijalog.  
 Izvolite, do šest i po ćemo obaviti onda ćemo se vratiti u /Prekid/ na Kolegijum.  



            Izvolite. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (09.05.16 18:03:46) 
 
 Ja ću vas kasnije pošteđeti, meni je bilo vrlo važno da ovo sa gospodinom Simovićem 
raščistim.  
 Ne radi se o tome, gospodine Simoviću, nemojte ni da pokušavate, rekao sam vam 
maloprije. Ne plašim se ja svog stava pa da ga suočim sa najrođenijima i sa onima koji me uopšte 
ne vole. Ali vi izigravate ovaj sporazum, kao što ste odugovlačili godinama za izborno 
zakonodavstvo i ne želim više time da se bavim. Vi sami pokazujete da nijeste pročitali sporazum, 
zbog toga, gospodine Simoviću, što su vas kasno uključili. Vi biste znali ovo što vam je sada 
gospodin Krivokapić rekao, ako vas baš interesuje, gospodine Simoviću, pa evo da mogu ljudi da 
napadaju koliko god hoće i otvoreno, a imam svjedoke i među vašim ljudima koji su ovo pisali.  
 Znajući šta je obrazloženje, pogledali smo samo formu, a sve ovo, gospodine Simoviću, što 
čitate u sporazumu sam svojom rukom zajedno sa kolegama pisao. Imate privilegiju da to 
provjerite kod svih ostalih. Dakle, nemojte ni da pokušavate. I ako vi mislite da ću ja biti 
impresioniran time što ste vi nama nešto kao ponudili, ja vas sad pozivam, dok se god možete 
predomisliti, ako vam može biti, evo do sjutra veče, evo do preksjutra. Ako vam se čini da je ovo 
nezgrapno i neskromno sa moje strane što vam prigovaram, vi povucite potpis, ionako se niste 
sjetili da kažete, da pročitate, a sami ste tražili ovo ko je potpisao sporazum. Preskočili ste prvo 
svog lidera. Dakle, potpisao iako je prethodno rekao da ga neće niko reketirati. Ne znam kako je 
ovo doživio, ali je potpisao i rekao da je ovo 98% onoga što je ponudio. Možda, ja se u 
matematiku ne razumijem kao on, ali neće biti da je tako. Hvala lijepo.  
 Ja sam predlagač i nadam se da razumijete da mora biti moja posljednja iako ne želim da 
više vam objašnjavam nešto što je vama poznato. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 18:05:52) 
 
 Minut da se razjasnimo. Molim Vas, kolega Medojeviću. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (09.05.16 18:06:05) 
 
 Očekivao sam da će se iz zakona pročitati taj dio elemenata koji se tiču sporazuma o 
kojima se piše u obrazloženju, a nema ih u osnovnom tekstu zakona.  
 Dakle, nema pominjanja u tekstu osnovnog zakona sporazuma, u ovom dijelu i 
parlamentarnog dijaloga, nego se pominje u obrazloženju ključna politička činjenica da je temelj 
toga sporazuma i temelj ovoga zakona postavio predsjednik Vlade 27. januara u ovome domu 
upravo onako kako ste i sami napisali. Ja želim da to još jednom ponovim. 
 I, gospodine Daniloviću, nemojte nas čikati sa tom ponudom. Odustanite, nemojte. Čikali 
ste nas u više navrata u onim trenucima kada ste postavljali ultimatume i ucjene. I mi smo govorili 
to su ultimatumi, to su ucjene i to smo jasno saopštavali pred crnogorskom javnošću. I uvijek smo 
govorili - idemo ka sporazumijevanju, jer to je dobro Crne Gore i neće ultimatumi i ucjene usporiti 
Crnu Goru u postizanju sporazuma. Nemojte više i to je sve znak snage Demokratske partije 
socijalista. Izvolite, usvojimo zakon. Izvolite, napravimo rekonstrukciju četrdesete Vlade koliko je 
sjutra, izvolite zauzmite ona mjesta u resornim ministarstvima u odnosu na one pozicije koje ste 
ponudili u vašoj jedinstvenoj ponudi. Izvolite, definišite svoje kadrove po dubini institucija, izvolite 
iskontrolišite korišćenji državnih resursa i biračke spiskove. I nađimo se i vidimo se na sljedećim 
parlamentarnim izborima i budete ponovo poraženi kao što ste bili do sada. Zato što vam narod 
Crne Gore ne vjeruje. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 18:07:11) 



 
 Izvolite. Vi ste predlagač. 
 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (09.05.16 18:07:58) 
 
 Gospodine Krivokapiću, trebali ste ranije da prekinete dijalog jer smo mi već to završili, ali 
dali ste prekorednu gospodinu Simoviću. Nijeste bili upućeni, pa ću ja evo kratko. 
 Gospodine Simoviću, nije čikanje nego imam osjećaj da cijelo vrijeme hoćete da dokažete i 
pokažete kako je nešto zahvaljujući gospodinu Đukanoviću i njegovoj ponudi od pet mjesta. Da 
vam kažem vrlo otvoreno odmah, to je od njega tražila Pozitivna Crna Gora, govorim vrlo jasnim 
jezikom. Da nije dala podršku, danas bismo govorili vjerovatno o tehničkoj Vladi u kojoj vas ne bi 
bilo.  
 Nakon što ste dobili podršku tamo gdje je nijesmo očekivali kod opozicione partije, bili smo 
prinuđeni da s vama pregovaramo. Ako je vama isto ponuda od pet, pa još dva pomoćnika, pa još 
16 državnih firmi na nivou direktora pomoćnika sa specijalnim ovlaštenjima, pa po dubini još 200 
ljudi, vama svaka čast i svaka vam čast što to potpisujete i ja kažem - ko je god pomogao da 
potpišete evo i to da demistifikujem - svaka vam čast. Ako je to neko od onih aktera i ambasada 
koje smo željno očekivali da pomognu demokratske procese u Crnoj Gori, hvala im. Ako je bilo ko 
od onih koji su nas godinama zapuštali, a onda ste se sjetili da kažu - nemojte više tako. Ako je 
neko od onih koji vas je postavio rekao - ne možete više ovako, nego ćete morati malo i da se 
dogovarate, neka je prosto. 
 Dakle, nemam ja taj problem da javno kažem. Do juče smo svi željeli i vi i mi i svako treći 
da se dopadnemo svijetu. Ja danas znam da protiv svijeta ne mogu, ali znam tačno šta sam sa 
vama dogovarao i znam tačno kakav smo sporazum postigli i da iz tog sporazuma izvire lex 
specialis i zato sam potpisao lex specialis. Zbog toga, gospodine Simoviću, što smo dominantno 
na njemu mi radili, znajući da nijesmo ni približno ostvarili ono što treba Crnoj Gori i da vas ne 
možemo pobijediti lex specijalisom, ne možemo ni sporazumom, možemo samo na izborima. Ja to 
želim. A ovo samo treba da smanji vašu mogućnost manipulacije samo je to bio nesporazum 
između nas. Ja tu stavljam tačku. Dakle, nema pokušaja da vas nadigramo sporazumom ni lex 
specialisom, ali to je bio uslov da pokušamo da vas dobijemo na izborima i ja se ne bojim tog 
obračuna sa vama na poštenim izborima. Nek pomogne svak koliko može da izbori budu pošteni i 
izbori će biti pošteni. Definitivno neće jedan ministar moći to sam, ali možda svi zajedno hoćemo. 
Ne bude li tako, javnost vama, javnost nama pa šta nam bog da.  
 Hvala lijepa. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 18:09:05) 
 
 Hvala. 
 Idemo sad kolega Popović. Nijesam ispratio, Vi ste imali učešće u raspravi i onda je bio 
komentar na Vaše izlaganje jel te? A ko je imao komentar?  
Kolega, da sačekamo onda proceduru kolege Bulatovića. Izvolite.  
 Ovo je procedura, a kod Vas je komentar. Procedura ima prednost, odgovor na komentar 
ok, ali procedura ima prednost.  
 Izvolite. Dobićete riječ, imamo još vremena. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (09.05.16 18:11:23) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, 
 Dok je predsjedavao gospodin Simović, ja sam mislio da smo nas dvojica raščistili pitanja, a 
on je iskoristio pobočno da mi stavi u usta nešto što nisam rakao, da sam ja govorio o tome da se 
sporazumom i ovim zakonom suspenduje Ustav. Nas uopšte u Demokratskom frontu ta pravna 



materija ne interesuje. Samo smo željeli da kažem sljedeću stvar, a to je da je sporazum uveden u 
zakon i da je on iznad zakona i da nije sporazum, mi se vama zahvaljujemo što ste udovoljili 
gospodinu Damjanoviću, da dostavite sporazum. Da nije sporazuma, mi ne bismo imali pojma šta 
se bira pod specijalnim uslovima. Da nije sporazuma, koji ste vi nama donijeli, mi ne bismo znali 
šta ovaj zakon znači. Ko se bira bez konkursa, ko se bira sa kojom platom i tako dalje. Ovaj zakon 
to definiše. Da nije sporazuma, mi ne bismo znali za fondove, ne bismo znali za administrativna 
mjesta, savjetnička mjesta, mjesta sekretarica i tako dalje. I to je taj istorijski sporazum, a inače 
sporazum ovdje kaže jednu stvar i tu ću se složiti sa Vama, gospodine Simoviću. Sporazum 
velikim štampanim slovima kurzivom kaže da je Đukanović ponudio ulazak u Vladu. I to je 
rekonstruisani kabinet Mila Đukanovića a ne Vlada izbornog povjerenja koju ste svi nazvali da je to 
politička titulacija da bi se zadovoljili tamo u nekim razgovorima. Dakle, to je rekonstruisana 40. 
Vlada Mila Đukanovića. 
 Gospodine Krivokapiću, Vama pitanje. Vi se ovdje dičite parlamentarnim dijalogom, o tome 
ćemo u diskusiji da kažemo. Dužni ste da date odgovor crnogorskoj javnosti i lex specialisom i 
ovim sporazumom je uveden parlamentarni dijalog kao kategorija koja će sve što Vlada ne može, 
što ne može Skupština, da pozovete vrhovnog državnog tužioca, specijalnog državnog tužioca, ali 
mi ne znamo ko. Da li vi koji ste potpisali sporazum ili oni koji su potpisali sporazum i nijesu ušli u 
Vladu? Uvodite novu kategoriju. Naravno, Demokratski front je van toga i mi ćemo se boriti kako 
smo sve to rekli, kao što je i pozicija i jedinstvene opozicione liste koja je zakonska kategorija 
potpuno nejasna. Šta je to jedinstvena opoziciona lista kada je DF opozicija a mi nijesmo na toj 
listi? To je problematična stvar. Ali recite oko parlamentarnog dijaloga, kada je on prestao da 
postoji? Jednog trenutka kada je lična frustacija Mila Đukanovića prema vama dovela do toga da 
se ukine parlamentarni dijalog, parlamentarnog dijaloga nema i ima nešto što se zovu tajni 
pregovori, nakon čega je došao ovaj sporazum koji je potpisan. Gdje, kada, ko ga je potpisao? To 
javnost mora da zna, to moramo mi da znamo. Ako je ovo istorijska stvar, zato mi na tome 
insistiramo i to je bitna stvar. Ovo nije politikantstvo, ovo je vrlo važna stvar da mi vidimo u kakvoj 
pravnoj , kakvoj političkoj, kakvoj državnoj situaciji se nalazimo da bi mogli da ocijenimo iz ovog ili 
onog ugla. Vama je ovo pitanje i očekujem odgovor. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 18:12:24) 
 
 Odgovoriću, vrlo važna odgovornost za sve nas, ali zbog građana još više. Ovo nije stanje 
redovnosti u političkom sistemu, kada političke partije moraju sjesti za sto i prvo političkim 
sporazumom, to su druge zemlje radile početkom 90-ih, tzv. "veliki okrugli stolovi", praviti 
tranzicione vlade da bi se organizovali slobodni i fer izbori. To su radile sve zemlje. Crna Gora je 
dobila tu čudnost da se to prvi put desilo 2016. da su sjeli, ne svi, nije bilo vas, ali veliki dio 
predsjednika parlamentarnih partija. Samo trenutak, objasniću. Znači, to je dokaz da stanje 
redovnosti nije u našem političkom sistemu kad je potrebno da se dogovaramo o elementarnoj 
stvari, o slobodnim i fer izborima. I parlamentarni dijalog je krenuo, trajao je sve vrijeme, 
sporazumom je samo dat drugi način vođenja, on ima inkotinijum, što bi rekli. Sad će 
predsjedavati neizmjenićno vlast - opozicija, nije prekinut. Ako uporedite sporazum od 19. 
februara, koji je podijeljen novinarima i ovaj sada, imate ista poglavlja samo preformulacija, fali 
Tivat od kategorijalnog aparata, sve ostalo je isto kao 19. februara. Tako da je dijalog trajao i traje, 
samo je promijenjen način predsjedavanja. Sada će naizmjenično predsjedavati vlast i opozicija, 
to znači sva opozicija koja želi da parcipira u dijalogu. To znači potencijalno. I vi ako želite 
participirati u ovom trenutku u dijalogu, ali to je politička kategorija. Dobila je i pravne elemente, to 
je jasno, ali u osnovi je ovo politički dogovor i dokaz da je naš pravni sistem nije mogao da 
obezbijedi slobodne i fer izbore i to je politička dijagnoza ovog stanja da pravni sistem nije mogao 
da obezbijedi slobodne i fer izbore u Crnoj Gori. Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (09.05.16 18:16:43) 
 
 Obraćam se predsjedniku Skupštine Crne Gore gospodinu Ranku Krivokapiću. U 



prethodnom izlaganju reagovanju gospodina Bulatovića nijesam primjetio nikakvo pozivanje na 
bilo koji član Poslovnika. Kolega Popović čeka na riječ i zato Vas molim da mi kažete šta je tu kod 
Vas bilo proceduralno osim nastavka političkog dijaloga ili političke priče. Kao poslanik ovdje 
čekam da dodjem na red da govorim i stoga imam u pitanju dalje procedure dalja pitanja, do kada 
ćemo raspravljati ovu tačku, ne samo danas nego i sjutra. Drugo pitanje i predlagaču i vama - do 
kada je moguće podnijeti amandman na lex specialis. Amandmani nijesu specifični na ovaj zakon 
jer mislim da je cilj da se ovaj lex specialis ne usvoji do desetogodišnjice nezavisnosti, pa možda 
je bitno da se do tada taj amandman da. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 18:17:40) 
 
 Reći ću Vam šta je tu procedura. Procedura je upravo to da imamo politički akt i lex 
specialis i da imamo spornost o pravnoj validnosti, da imamo potrebe da objasnimo jer imamo 
particitet političkog sporazuma, koji je ostao za jedan zakon. To je činjenica koja se ne da baš tako 
lako razumjeti jer nije redovna a kolega će Popović dobiti riječ do kraja. Radimo do 18 i 30, da 
bismo mogli nastaviti Kolegijum i plan za sjutra.  
 Kolega Bulatoviću, da završimo ovo. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (09.05.16 18:18:38) 
 
 Gospodine Krivokapiću, znate da ja imam parlamentarno iskustvo. Vi znate da sam bio 
džentlmen i dopustio sam ovaj upad sa strane da bi se crnogorskoj javnosti pokazalo da čak i kod 
predstavnika manjinskih partija raste nervoza što se vratio Demokratski front da ukaže na politički 
bućkuriš u kome učestvuje i gospodin koji je maloprije govorio. Postavio sam pitanje, veoma 
važno Vama, parlamentarni dijalog koji se odvijao u Skupštini i ono što ću se složiti sa 
gospodinom Simovićem, ovo nije medjunarodna intervencija, dešavalo se u Bijelom salonu bez 
posredovanja EU, gdje je gospodin Drobnič bio nijemi posmatrač. Čutio, bilježio, šta je radio 
nemam pojma. Crna Gora je u jednom trenutku imala međunarodno posredovanje i pregovore koji 
nijesu bili direktni zato što je bio specifičan trenutak. Nemam ništa protiv dijaloga, gospodine 
Krivokapiću. Imam protiv Vašeg odgovora a on je sljedeći. Vi nijeste rekli kada je i čijom odlukom 
suspendovan parlamentarni dijalog. Parlamentarni dijalog je podrazumijevao da njime 
predsjedava predsjednik Skupštine uz učešće svih drugih. Poštovani građani, svi znate da od 
odredjenog trenutka, tražim kojeg trenutka, je sklonjen gospodin Krivokapić. Šta o njemu politički 
mislim, to ću reći kada bude trenutak njegovog nepovjerenja, ali taj parlamentarni dijalog je 
ustanovio tajne pregovore svih sa svima, svih sa DPS-om, odredjenih ljudi sa Milom 
Đukanovićem, učešće ambasada o čemu je govorio gospodin Medojević, medijskih koncerna i 
svega ostaloga što se želi ovdje prodati da je istorijska stvar. Molim vas, konkretno  pitanje i jeste 
proceduralna stvar - Kada je ukinut parlamentarni dijalog, a on se vraća na osnovu nekog letećeg 
potpisa koji je bio 26? I to poštujem. To je vaše opredjeljenje, mi o tome ne učestvujemo. Kada ste 
Vi prestali da budete medijator, odnosno čovjek koji zakazuje sastanke i kada je počelo da se 
obavljaju tajni sastanci svih sa svima? Za neke znamo, za neke ne znamo, ali nam to nije bitno. 
Vidimo suštinu ovoga sporazuma i svega onoga što ovdje znači rekonstrukcija kabineta Mila 
Đukanovića. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 18:21:09) 
 
 Rekao sam a Vi me nijeste čuli. Nije dijalog uopšte prekinut, samo je promijenjena forma 
dijaloga. Predstavnici opozicije su rekli, postoje uslovi kada premijer prihvati uslove i onda ćemo 
pisati sporazum. Nije više bilo potrebe za direktnim pregovorima, jer je papir ponudjen u formi. 
Jedan element je izaostao, kategorijalno, auo detaljima je bilo izmjena. Kategorijalno je izostao 
samo Tivat. Znači, dijalog nije prekinut ni jednog trenutka. Ja ga ovog trenutka mogu sazvati ako 
bude potrebno, da bismo ga nastavili a poslije mene predstavnik vlasti ili predstavnik opozicije, 



zavisi kako mene tretirate. Svejedno je. Ušlo se u jednu formu u sporazumu, naizmjenično 
predsjedavanja. Znači, nije prekinut samo je promijenjena forma rada. Ostalo je da se tada, bez 
direktnog dijaloga, ostvaruju forme. Podsjetiću vas, predstavnik Evropske unije je, uprkos 
protivljenjima, prisustvovao. Međutim, dijalog je dobio podršku, i to piše u sporazumu, 
predstavnika Evropske komisije i Evropskog parlamenta. Vrlo direktne podrške, vidjeli ste, javne, 
čak i personalne, da budem do kraja precizan. Tako da smo imali javne podrške Evropskog 
parlamenta i Evropske komisije, ali nije bilo posrednika nego samo, kako ste Vi rekli, nijemog 
svjedoka, i tu ste tačno rekli formulaciju koja je najpreciznija.  
 Kolega Lekiću, izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (09.05.16 18:22:39) 
 
 Proceduralno i s primjedbom Vama, predsjedniče, ne zato što nisam došao na red da 
govorim, nije nikakva šteta, govoriću sjutra, ali mislim da široko vodite ovu sjednicu. Podržavam 
ovo što je rekao kolega Nimanbegu, ovo je zanimljiva tema, vrijedna je rasprave i svaki detalj 
treba da se raspravi. Ne sputavam ničije pravo da se postavljaju pitanja. Međutim, ovo je jedan 
dijalog koji je otišao van ove uže teme lex specialisa, a brinem samo zbog vremena jer ovako će 
se odužiti. Mi moramo da imamo ishod i finale svega ovoga. Očekivali smo da će to biti danas, 
sjutra, tako da će svako imati pravo da kaže. Da vas zamolim da malo efikasnije i preciznije vodite 
sjednicu i da ovo ima svoj tok jer se rasplinulo na teme, s ozbirom da ima televizijskih emisija, 
mogućnosti sučeljavanja i mogu da se osvijetle svi ovi problemi. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 18:23:41) 
 
 Naslijedio sam malo dijaloga više nego što sam ostavio, usudio bih se reći.  
 Ne možete komentar, to je bila procedura, nije Vas pomenuo. Onda Vi imate prednost u 
odnosu na kolegu Popovića. Nijesam uhvatio. Ok. Bio sam koncentrisan na sadržinu. Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (09.05.16 18:24:17) 
 
 Gospodine Bulatoviću i gospodine Krivokapiću, ovo obraćanje je obojici. Vi zato što nijeste 
dobro vodili danas sjednicu, dok je gospodin Bulatović pogriješio u potpunosti ono što je rekao. 
Nemam nikakvu nervozu zbog dolaska Demokratskog fronta u parlament. Ne, posebno zbog Vas 
jer ste vi interesantan sagovornik. Vi ste koncizni, imate svoju politiku s kojom se apsolutno ne 
slažem u nekim djelovima, NATO znamo, Kosovo znamo.  
 Ono što je nekoncizno u Frontu ili u izlaganju danas, danas sam čuo kao poslanik u ovom 
domu da je četiri puta izvršen državni udar u Crnoj Gori od oktobra 2015. godine do danas. Četiri 
puta je izvršen. Ne samo Vi, da ne bih pominjao sve parlamentarce koji su to radili. Čak 
predsjednik Parlamenta govori o stanju, kako se on izrazio, neredovnosti. Da li je stanje 
neredovnosti nastalo kada se pokrenula inicijativa za smjenu predsjednika Skupštine ili prije ili 
poslije?  
 Stoga, radujem se dolasku Demokratskog fronta u ovaj parlament jer su i oni bitan mozaik 
za demokratiju u Crnoj Gori, a manjinske partije će ostati na onome - mi smo uvijek bili za jednu  
politiku poštujući naše snage. Sjećate se, mi smo bili i '98. godine za jednu politiku koja je danas 
na snazi, koja je podržana od Evropske unije. Podržana je i od tih ambasada što gospodin iz 
Fronta pominje, gospodin Medojević i ambasada integracije u NATO. Ovom društvu treba 
konzistentnost u politici i zbog toga ono što je gospodin Bulatović danas rekao nije tačno. 
Dobrodošli u ovaj dom. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 18:26:38) 
 



 Kolega Nimanbegu, Vi to znate, ali ja ću vam reći. Neredovnost je ušla u parlament kada je 
počela politička korupcija, kupovina poslanika i partija, ali to je bilo mnogo prije pokretanja 
inicijative za smjenu predsjednika Parlamenta. To je neredovnost koja je dovela do ovoga što je 
potpisano. Ovo nije predsjednik Parlamenta sam potpisao, nego je jedanaest političkih subjekata 
koji priznaju da je neredovnost. Ovo se ne potpisuje u redovnom stanju. Ako mi nađete zemlju da 
se ovo potpisuje u redovnom stanju, promijeniću svoje znanje iz političkih nauka, a vi mi to 
dokažite. Ovo je neredovnost i to je najblaža riječ, kada se usvaja lex specialis u jednoj zemlji 
povodom temeljnih političkih pitanja - izbori da je to redovno stanje. To je najblaža riječ. 
Upotrijebio sam neredovnost, nijednu drugu riječ.  
 Izvolite, kolega Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (09.05.16 18:27:40) 
 
 Više puta su me spomenuli u diskusijama i predlagači. Naravno, nijesu slušali moju 
diskusiju.  
 Liberalna partija je nevoljno potpisala Sporazum o stvaranju uslova za slobodne i fer izbore 
da bi se ti isti slobodni i fer izbori na neki način raspisali i da bismo došli do njih. Liberalna partija 
nije znala na što će ličiti lex specialis koji suspenduje Ustav i zakone ove države. Rekli su da će ga 
praviti najveći pravni stručnjaci. Ovo su pravila đeca koja nijesu zakoračila na Pravni fakultet. Jer, 
u stalnom sam kontaktu s našim najznačajnijim pravnim stručnjacima koji to potvrđuju.  
 Dakle, ako bismo promijenili svih 22 člana lex specialisa, što je gotovo nemoguće, mi ne 
bismo povrijedili na neki način možda Ustav i toliko zakona. Ovo je sporazum partija. On ima 
stepen akta ustavnog karaktera, što je pravni apsurd. U tome je čitav problem. Najmanje je važno 
ođe hoće li Liberalna partija podržati lex specialis ili neće. Ima vas 48, 49, 50 koji ćete ga podržati, 
neka vam je sa srećom, a mi nećemo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 18:29:39) 
 
 Dogovorili smo Kolegijum u 18:30 h da dogovorimo način rada.  
 Da ne bude polemično, jer će se otvoriti nove polemike. Na Kolegijumu može to da kaže 
predstavnik DPS-a oko procedure. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (09.05.16 18:30:12) 
 
 Zbog sjutrašnjeg našeg rada, da podsjetim da je danas na dnevnom redu Zakon o primjeni 
Sporazuma o sprovođenju fer i slobodnih izbora. To je jedan sporazum koji je došao kao dijalog 
vlasti i opozicije, kao kraj nečega što mi danas ovdje treba i u ovih nekoliko dana da usvojimo. Ali, 
Vi nas, predsjedniče, s Vašom pričom danas od šest sati, nijesu kolege imale mogućnost ni da 
daju komentar, Vi nas vraćate na početak. Vi nam dajete definicije, objašnjavate sporazum, kako 
je šta bilo, kako je šta teklo. To znamo i mi, znaju i građani, upoznati su i samo smo izgubili danas 
vrijeme umjesto da su kolege imali priliku da diskutuju. To je u krajnjem i sporazum koji, sada 
vidim, Vi nijeste ni potpisali već ste ovlastili Vašu potpredsjednicu.  
 Prema tome, molim Vas da za sjutrašnji rad na Kolegijumu sada dogovorite da budemo 
konstruktivni, da budemo efikasni i da govorimo o zakonu. Toliko. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (09.05.16 18:31:19) 
 
 Meni je žao što Vi opet nijeste u pravu, ali sat vremena me nije bilo ovdje, izračunajte koliko 
je bilo diskutanata u tih sat vremena. Molim Vas, slušajte sada kada pitate. Mene nije bilo više od 
sat vremena ovdje, pa ćemo izračunati koliko je bilo diskutanata u mom odsustvu od sat vremena, 
pa ćete vidjeti kako je išla ta rasprava u mom odsustvu. Naslijedio sam dijalog koji nije bio 



povodom rasprave, nego je bio dijalog pobočnih replika, suštinskih, onda je to trebalo privesti 
kraju. Naslijedio sam ga, nijesam ga pokrenuo. To možete pregledati snimak pa ćete viđeti. Ja 
sam naslijedio ne raspravu, nego pobočne replike. Nijesam mogao da uništim dijalog kolege 
Simovića. 
 Hvala vam. 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:25:29) 
 
 Poštovani poslanici 25. saziva, drugi dan smo rasprave Četvrte ṡednice proljećnjeg 
zasijedanja u 2016. godini. 
 Juče smo bili u aktivnom radu, ali manje produktivni. Danas ćemo pokušati da budemo 
produktivniji.  
 Prijavljeno je ukupno 32 poslanika, za sada, 22 iz opozicije, što bi značilo ako bi se svi javili 
do kraja da bi to bilo pet sati i 20 minuta čiste rasprave bez ostalih elemenata našeg osebujnog 
parlamentarnog života.  
 Dogovor je sa kolegama da budemo striktni 10 minuta, 10 minuta striktno da bismo ušteđeli 
na vremenu i da bismo se kretali kroz dnevni red primjerenom dinamikom. 
 Prvi  je danas, u raspravi, prijavljen kolega Đukanović iz Demokratskog fronta. 
 Kolega Radunović hoće proceduru. 
 Samo da pomognem, ni prve, ni druge, ni treće vrste. Dio dogovora je urednost, upravo to. 
Procedure neće biti danas, bilo kakav oblik rasprave, samo povreda Poslovnika, izvolite, što sam 
povrijedio Poslovnik u pet rečenica koje sam rekao. 
 Izvolite. 
 
 
 JANKO VUČINIĆ (10.05.16 12:26:58) 
 
 Nijeste povrijedili ništa niti ste što pogriješili Vi sami, nego smo svi zajedno ovdje pogriješili 
jer se bavimo Sporazumom, bavimo se jednom farsom, a ne elementarnim životnim problemima 
naših građana, naših radnika koji su izgleda zaboravljeni od ove skupštine. Juče smo imali ovdje  
150 naoružanih milicajaca i od Skupštine  napravili bastilju ili garnizon, ne znam što, a ispred nas  
je bilo 300, 400 radnika koji čekaju da im se realizuje zakon koji smo mi donijeli ovdje, u ovoj 
skupštini. Zato apelujem na nadležna ministarstva da realizuje taj zakon. Takođe, apelujem na  
sve poslanike koji su glasali za taj zakon, a i one koji nijesu glasali za taj zakon, da apelujete i Vi 
da dođu da se realizuje Zakon o izmirenju obaveza prema radnicima KAP-a i Zakon o budžetu 
kojim su određena sredstva za isplatu njihovih otpremnina, jer su to oni zaradili u Kombinatu 
aluminijuma koji se danas  pljačka. To je jedna stvar. Dozvolite mi. 
 Druga je stvar, da apelujem na Ministarstvo rada i socijalnog staranja i Ministarstvo 
ekonomije  jer tamo ispred njihovih vrata leže petorica radnika Toščelika koji opravdano  traže da 
se ispune njihovi zahtjevi, kao ostalim radnicima Toščelika i imam informaciju da je jednom 
radniku pozlilo  i da se nalazi u teškoj situaciji. Zato, ako ne mogu da im riješe probleme  neka ta 
gospoda iz Ministarstva rada i socijalnog staranja i Ministarstva ekonomije primi te ljude na 
razgovor i da popriča sa njima  kao sa ljudima, a ne da se  ophodi prema njima kao da su 
životinje, koje leže ispred njihovih vrata. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:28:54) 
 
 Hvala Vam kolega.  
 Specifičan je problem pa sam zato dozvolio, jer nije vezan za naša unutrašnja 
nadgornajvanja  nego za našu zajedničku obavezu, a to je da poštujemo  zakon prema radnicima 
KAP-a. Tih pet miliona i  četiristo, ako se ne varam cifra je tačna, i ostalo što ste Vi spomenuli,  
upravo je zato cilj da što prije izađemo iz ove rasprave  da bi Vlada  u punom sastavu obavila taj 
posao. Bilo koja Vlada  mora ispoštovati zakon. 
 Izvolite. 
 



 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (10.05.16 12:29:26) 
 
 Eto reći ću Vam ja zbog čega se javljam. 
 Ustaljena je praksa u ovom parlamentu  da prvi uzima riječ u raspravi poslanik iz najvećeg 
kluba, ako sam dobro razumio, Vi ste rekli da ima deset prijavljenih iz klubova, koji pripadaju vlasti, 
a počinje se sa gospodinom Đukanovićem. Da li to znači, da ovdje neko pokušava da  opstruira  
dijalog i da li se  povlače  iz diskusija gospoda iz DPS-a? Da bi se ovo što prije  završilo  i da bi se 
ova bruka  nekako makla sa ekrana  državne i ostalih televizija koje  prenose, ili je nešto drugo 
posrijedi. Znači, zar ne bi trebalo po redu da  se sada obrati prvo poslanik DPS-a? Ako nije tako 
recite zbog čega. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:30:14) 
 
 Samo da odgovorim ako može. 
            /Upadice/ 
 Kolega Medojević, nemojte toliko da se bojite ambasade. 
 Znači, kolege iz DPS-a su  kao i svako od vas. 
 Kolega Medojeviću, nema potrebe da  dobacujemo.  
 Kolega Medojeviću, mogu li da dođem do riječi? 
            /Upadice/ 
           Kolega Medojeviću, kad mi budemo Njemačka onda ćemo biti lakše dogovorljivi, bojim se, 
oko svih stvari. Nemojte sad, dozvolite mi da objasnim kolegi Radunoviću. Jednako je pravo  
poslanika, a znam poslanika koji se po četiri godine nijesu javili za riječ. A znam jednog u 
Saveznom parlamentu, pet godina je tada trajao mandat, jer je bio produžen mandat godinu dana, 
pa se nije javo ni tih pet godina, nijedan put za riječ. Tako da su mi poznati i ti slučaji,  i to je pravo 
poslanika. Čitav mandat da se ne javi za riječ. 
 Kolege iz DPS-a mislim da žele da doprinesu, i to su najvili na  Kolegijumu, brzini rasprave i 
povukli su se iz rasprave za sad. Hoće li se javiti u međuvremenu, ima komentara i svega ostalog,  
viđećemo. 
 Kolega Simoviću, izvolite. Kao predsjednik Kluba. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 12:32:06) 
 
 Pa evo, kao predsjednik Kluba i prosto bih uvažio Vašu spremnost da date objašnjenje u 
ime Demokratske partije socijalista. Ipak dozvolite da ja dam obrazloženje, zbog čega Klub 
Demokratske partije socijalista na ovakav način danas pristupa ovom današnjem  plenumu.  
 Dakle,  prosto je bilo očekivano da kolegama  koji nijesu bili  sedam mjeseci  u ovom domu, 
da prosto damo veći prostor, veći broj diskusija. Da  damo prostor da  vas čuje ukupna crnogorska 
javnost  da saopštite svoje stavove. I da prosto ono što je bio deficit vašeg prisustva  u 
prethodnom periodu da nadomjestite siguran sam da  u narednim danima  i narednim mjesecima.  
 Klub Demokratske partije socijalista  vidjeli ste juče je bio tokom cijelog dana  u punom 
sastavu i dao puni doprinos  u jučerašnjoj raspravi  nijesam baš vidio vaše klupe da su juče bile  u 
cjelosti popunjene.  
         Želimo da damo doprinos i još jednoj našoj zajedničkoj ideji, mislim našoj zajedničkoj 
potrebi. Mislim da nema potrebe da ovaj plenum proizvodi neke nove nesporazume, jer mislim da 
svaka svađa produbljuje nesporazum, i konačno mi mislimo da na mnoge stavove će se najbolje 
odgovoriti  ipak tišinom. Mi ćemo, za sad,  da odslušamo vaše  stavove. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:33:19) 
 
 Kolega Radunoviću, nećemo voditi raspravu, tražili ste odgovor - dobili ste odgovor. 



 Molim vas. 
            /Upadice/ 
 To je politička kvalifikacija. 
 Kolega Đukanoviću, izvolite. 
 Kolega Đukanoviću, ovo je bila jedan- jedan  poslovnički. 
            /Polemika/ 
 Izvinjavam se, kolega Đukanoviću. Izvolite. 
 
 
 NADA DROBNJAK (10.05.16 12:34:25) 
 
 Rijetko koristim proceduru, ali danas zaista imam potrebu da se obratim. Prije svega 
crnogorskim građanima jer Vi ste juče propustili priliku da im pošaljete poruku, a i danas, da u 
Skupštini Crne Gore ni juče ni danas  nije bilo 150 naoružanih ljudi, a ta poruka  stvara veliku 
uznemirenost  kod građana i građanki Crne Gore. Mi u Skupštini i svi oko Skupštine znamo da to 
nije tačna informacija, ali veliki broj građana van Podgorice, van Crne Gore,  se interesovao kakva  
je situacija i da li smo  mi zaista bezbjedni. I molim Vas da se ta informacija od 150 ljudi sa  drugim 
cijeva  više ne pominje jer to nije tačna informacija. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:35:05) 
 
 Molim Vas, obratila se meni, nije Vama. 
 Kolega Medojević, molim Vas da odgovorim koleginici na  ono što me pitala. 
 Ne znam što je danas tolika nervoza, veća nego juče. Izgleda da ste došli sa boljom 
demokratskom  kondicijom sa  mitinga, nego što smo je ovdje zajedno  stvorili u  Parlamentu. 
Veća je demokratija  na mitingu, izgleda. 
 Znači, koleginice, svaki poslanik može sam da procijenjuje koliki je broj policajaca. Ono što 
je činjenica da mi ne znamo koliko je policajaca bilo u zgradi. To je prva stvar, da ne znamo. Ono 
što znamo, a to je da se stanje vratilo u normalu poslije dogovora potpredsjednika Vlade i mog. 
Koji je broj bio ne znamo, dugih cijevi nije bilo to smo svi viđeli, a bitno je da je sada stanje 
redovno i da je crnogorski Parlament i tada funkcionisao redovno. Nikakve vanrednosti nije bilo 
osim u broju policajaca, ali u načinu rada nije bilo nikakve vanrednosti. Mogli smo raditi i u tim 
uslovima sasvim redovno, ali došli smo do toga da neka bezbjednosna ugrožavanja koja su 
postojala, koja su dobili poslanici danas, taj dio  obraćanja policije, su  riješena,  i ne bismo se 
vraćali na nešto što je bilo. Crnogorski Parlament radi u normalnim uslovima pred normalnim  
obezbjeđenjem i ajmo tako dalje. Nemojmo otvarati teme koje smo mislili da smo zatvorili juče, 
nemojmo da se vraćamo na bezbjednost. 
 Kolega Đukanović, hoće da priča o zakonu. 
 Molim vas. 
           /Upadica/ 
 Imamo Odbor za to. 
 Kolega Bulatović, pomognite mi kao jedan od doajena u Parlamentu da ovo dovedemo u 
red. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (10.05.16 12:37:15) 
 
 Gospodine predsjedniče ja Vas molim da sada na početku pročitate spisak govornika i 
redosljed govornika i da ga zaključimo. Da se ne sjeti neko naknadno da dođe poslije iscrpljene 
diskusije. Mi ćemo tokom diskusije sve da objasnimo što ne možemo kroz proceduru. Pročitajte 
koji je to redosljed i da podvučemo crtu. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:37:44) 



 
 Kolega, molim vas.  
 Kolega Stanišiću, opominjaću pojedinačno.  
 Molim vas, Vi nijeste neko ko je od juče u Parlamentu. Ovim mlađima se to može i dozvoliti, 
ali Vama ne.  
 Možete, kad završim ja sa njima, možete proceduru.  
 Znači, neki su mlađe kolege i Vi to znate. Vi ste čovjek koji je važan u Parlamentu i molim 
Vas da pomognete, kao što je kolega Bulatović pomogao.  
 Znači, mi smo dogovorili, da će svi poslanici koji budu htjeli da govore dobiti riječ. 
  Za sada su kolege iz DPS-a, kao što ste čuli, ustupili prostor. Ako se budu negdje javili mi 
ne možemo uskratiti to pravo, isto kao nekom od vas, ko se nije javio do sada. Ili da ograničimo 
vremensku raspravu i onda ćemo znati kada je taj trenutak.  
 E pa onda dozvolite mi, ako nema vremenskog ograničenja rasprave svi poslanici koji se 
budu javljali dobiće riječ. Naravno da bismo održali nešto što je praksa Parlamenta, neću dozvoliti 
da se iz jedne partije svi poslanici jave na kraju, pa da govore svi poslanici iz jedne partije na 
kraju. Da bismo bili fer. Ali, ćemo dozvoliti nekoliko, ako bude trebalo - i to je fer. Ono što je 
činjenica, ako je  neko od vas i od vaših nešto propustio - dobiće riječ. Dobiće riječ, jer ste Vi to 
tražili. 
  Nemamo vremensko ograničenje, govoriće svi kada je prilika nekim redom koji zajedno 
imamo. Jesmo li se razumjeli? 
 Kolega Raduloviću, izvolite.  
 Potpredsjednik Radulović, maloprije se javio, izvinjavam se. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (10.05.16 12:39:12) 
 
 Zbog javnosti Crne Gore sa gnušanjem odbijam svako manipulisanje oko broja. Osjećao 
sam se juče neprijatno, ne zbog sebe nego zbog ovog parlamenta, jer prezirem strah. Samo 
novinar "Vijesti" je prebrojao 40 ljudi koji su bili u holu.  
 Koliko ih je dolje bilo? Koliko ih je bilo na mome spratu? Zar je to nama potrebno, 20 ili 
150? Ovdje piše nešto što je strašno, ali to ćemo sjutra. Kaže - "na osnovu bezbjednosne 
procjene", tražiću koja je to bezbjednosna procjena. Da li je to na osnovu nečega što su krali 
laptopove iz mog kabineta dok sam bio odsutan ili nešto drugo, četvrto ili peto.  
 Presrijetanje telefonskih razgovora ili nemam pojma čega. To je strašno.  
 Strašno je da je ovdje bila koncentracija ljudi koje ne poznajemo, koji su bili naoružani s 
pištoljima, s mecima u cijev. 
 Zašto? 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:40:17) 
 
 Hvala Vam.  
 Kolege, a i u životu je tako. 
 Daću Vam riječ.   
 Posebno nas biraju kao poslanike da rješavamo probleme,  a ne da se vraćamo na riješene 
probleme. Juče smo riješili taj problem i nemojte da idemo nazad. Juče smo ga riješili. Kad se 
pojavi rješavaćemo ga i ṡutra. Ako se  pojavi, ili  danas,  rješavaćemo ga. Nemojte da se vraćamo  
na juče. Imamo dovoljno problema ispred nas da se ne vraćamo na ono što je bilo juče.  
 Kolega Stanišiću, je li potrebno da se vraćamo na juče?  
 Izvolite. 
 
 
 OBRAD MIŠO STANIŠIĆ (10.05.16 12:41:12) 
 
 Gospodine predsjedniče,  



 Vama se lično obraćam, jer ste se Vi meni lično obratili poslije mnogo komentara koji su bili 
sa jedne i sa druge strane.  I Vi ste jedino našli da mene opomenete po imenu i prezimenu. A prije 
toga je teklo. Je li to Vaša sloboda ili Vaš neki ustaljeni običaj u zadnje vrijeme? 
 Ali, zbog naših korektnih odnosa i prije i sada, ja Vas molim da imate iste aršine prema 
svima, a ne samo prema meni. Jer kad kažete - gospodine Stanišiću, ja sam onda uvjeren da 
mislite na DPS. Da smo mi ti koji remetimo.  
 Ja Vas molim, kao predsjedavajućeg i kao čovjeka, kojega sam za ovaj mandat i za 
prethodne mandate u kojima sam ja bio, cijenjen i uvažavan, da to ne koristite jedino prema meni. 
Dok drugi pričaju Vi nikoga nećete po imenu i prezimenu da pomenete.  
 I dalje, da Vam kažem, Vaša je praksa da se na kraju ne govori iz istog kluba. Vi dobro 
znate da se glasalo o povjerenju Vladi 27. januara ove godine i da su tri poslanika iz istog kluba, 
koji nije parlamentarni klub, koji su sa liste sasvim druge partije došli, formirali neki klub koji uopšte 
nije učestvovao na izborima, da su oni govorili jedan za drugim. Njih trojica kao zadnji. 
 Znači, nemate aršine prema svima iste. Ja Vas ovo upozoravam kao čovjeka kojeg ja 
cijenim i kao kolegu i kao poslanika, da to ubuduće prema meni ne koristite. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:42:45) 
 
 Ja sam, kad sam Vas opomenuo, upozorio upravo to da neke mlađe kolege to sebi mogu 
dozvoliti.  
 Kolegu Medojevića sam upozorio tri puta prije toga, kao što ste čuli. Po imenu, Medojević 
ima samo jedan, tri puta. Molim vas, sad govorimo kolega Stanišić i ja. Upravo sam to naglasio, da 
ste Vi jedan od doajena u ovom parlamentu. Da će Vaš autoritet doprinijeti da se smiri stvar, kao 
što je kolega Bulatović doprinio da se smiri stvar. Samo u tom smislu. Samo u tom smislu sam to 
istakao, da mi pomognete sam čak rekao. Da mi pomognete, da uvedemo stvar u red. Samo tako, 
ne da bih Vas nešto posebno negativno, nego pozitivno istakao, ali u želji da mi pomogne. Jer 
kolega Knežević je bio u dijalogu, kao što znate on je mlađi i neđe mu moramo dozvoliti da  priča i 
nije mi bila želja ništa drugo, vjerujte mi.  
 Molim vas, molim vas, samo trenutak.  
 Ne, ovdje ćemo... /upadice/ 
 Molim vas, Parlament koji priča samo u proceduri očigledno da nije sposoban da se bavi 
suštinom. 
 Samo trenutak. 
 Kolega Medojeviću, ja mogu sačekati se uvede tišina u Vladu, u Skupštinu, pardon.  
 Ne, ne, neka bude tišina da bi svi govorili. 
 I kolega Stanišiću, 
 Ja sam i danas rekao, i danas sam rekao da ne budu svi na kraju, a da može nekoliko ako 
bude prifalilo.  
 Vrlo precizno, pogledajte stenogram pa ćete čuti. Da bude nekoliko, ali da ne budu svi na 
kraju. Razumijem ako se desi da niko ne govori, a dvojica, trojica mogu, ali  ne svih 20 i to sam 
tako i rekao. To sam tako i rekao upravo znajući da se može desiti, ali po istom principu kao što se 
tada desilo, a nijesam se śetio toga što ste mi Vi pomogli i hvala Vam što ste me podsjetili da smo 
to tada uradili zajedno.  
 Oko čega je procedura?  
 Oko spiska govornika, može, to može. 
 Hajde, izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (10.05.16 12:45:06) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, procedura je bitna za demokratiju. Procedura nekada 
može da bude vrhunska politika.  
 Da ste dobar političar pokazali ste time što ste proceduralnim korišćenjem Poslovnika, 
mogućnost Vaše smjene prolongirali za više mjeseci, doveli Demokratsku partiju socijalista u 



situaciju da mogu da Vas ne smijene pod određenim okolnostima do izbora.  
 Znači, što se procedure tiče nije to neki redosljed tamo ima li neko kravatu ili nema neko 
kravatu. E sad se vraćam na ovo pitanje. 
 Mi smo bili dužni, svi, da dostavimo spisak govornika do početka sjednice. Je li tako 
generalni sekretare? Jeste. I svi smo dostavili spisak govornika. I zaključen je spisak govornika sa 
onim što se zove dogovor na Kolegijumu, zaključen.  
 Ja tražim od predsjednika Skupštine da pročita naglas ko je odustao iz DPS-a. 
 Nema šta da nam dajete ili ne dajete, mi imamo pravo na diskusiju. Imamo pravo na 
repliku.I samo da se zna ko je odustao i da se ne počne Skupština o ovome dok se ne završi 
spisak govornika. Jer nećemo da ostavimo na volju bilo kome da pravi manipulaciju, pa će da se 
dosjete naknadno.  
 Ne, ne, ko je odustao - kraj, pa ćemo preći na drugu tačku. Ako ne možete to da uradite 
sada, pauza - Kolegijum, pa se dogovorite. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:46:40) 
 
 Molim vas, molim vas, samo malo strpljenja.  
 Kolega Raduloviću samo trenutak.  
 Znači, ostala su tri poslanika DPS-a, kolega Sekulić, koleginica Tanasijević i kolega 
Nuhodžić. To su troje koji će govoriti u ime DPS-a. 
 Kolega Sekulić, da i on je na spisku.  
 Znači, čuli ste koje su troje poslanika iz DPS-a koji će govoriti. Molim vas, nije moje da 
čitam ko je odustao, stvarno nemojte me ćerati da budem "gumica" ovđe za spisak, dobićete ga 
ako trebate, pa ga čitajte sami. /upadice/ Dobićete, molim vas, kolega Medojeviću, pomognite mi 
da ovo ide demokratskim redom. Ali, pritom, kolega Bulatoviću, kao prvi među jednakima, a 
dogovor je da ne limitiramo, ponoviću, ako se neko javi neću mu skratiti riječ. Ovo je upravo to, ne 
dajem ja riječ, riječ pripada vama. Prema tome, riječ pripada vama, a dogovor pravimo zajedno. 
Dogovor je zajednički bio da ne ograničavamo raspravu ko bude htio da se javi - javi. Ono što 
neću dozvoliti da 30 poslanika, izvinite kolege iz DPS-a, budu svi na kraju, na primjer. To ne mogu 
da dozvolim, ali dozvoliću ako se neko dodatno javi. Neće se javiti, čuli ste kolegu Simovića, 
imamo troje samo koji su se javili i idemo da radimo.  
 /upadice/ 
 Ako je to problem, kolega Sekulić, evo kolega Sekulić je spreman. Izvolite, evo izvolite. 
Kolega Bojanić, izvolite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (10.05.16 12:48:29) 
 
 Zahvaljujem, samo kratko, biću vrlo racionalan... 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:48:47) 
 
 Kolega Vukoviću, molim Vas ... /polemika/ 
 Kolega Vukoviću i Bulatoviću, vi ste doajeni ovog parlamenta, molim vas. Jutros sam pričao 
o tome, kolega Vukoviću, ovdje ste 25 godina, molim Vas. Pa vas dvojica ste ovdje da čuvate red, 
da mi pomognete, a ne da pravite nered. Molim vas, riječi pristojan, nepristojan, nijesu riječi koji se 
lako izriču ovdje, ajmo. Niko ođen nema "titulu za pristojnost", niko nije "položio za pristojnost", 
prema tome - molim vas. Kada neko donese "doktorsku diplomu za pristojnost" onda ćete moći da 
dijelite lekcije. Izvinjavam se. Izvolite kolega Bojaniću. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (10.05.16 12:50:16) 
 



 Samo kratko, neću puno vremena oduzimati, čuo sam usput negdje u hodniku, da je 
gospodin Obrad Mišo Stanišić, ako sam dobro čuo, dovodio u pitanje legitimnost ovog Kluba, 
samostalnih poslanika i poslanika u tom klubu. Je li tako? Jesam li dobro čuo? Gospodine 
Stanišiću, u ovom klubu su dva člana sticajem okolnosti iz vlasti, i od ta dva člana, njihovim 
glasanjem, vaša Vlada je opstala, tako da sprovedite legitimnost i ta dva člana i ta dva glasa kada 
se glasalo o opstanku vaše Vlade. Nekom drugom prilikom ćemo ako treba i dalje raspravljati. 
Zahvaljujem. 
  
 
            RANKO KRIVOKAPIĆ: 
  
            A onda će on imati riječ, dobiće on riječ poslije Vas. Vi ste njega prozvali.../upadice/ 
 Tačno je, nijeste po imenu, ali jeste. /upadice/  Nijeste. Izvolite. 
 Kolega Bojaniću pogriješili ste, prozivali ste ime. Izvolite. 
 
 
 OBRAD MIŠO STANIŠIĆ (10.05.16 12:50:37) 
 
 Gospodine predsjedavajući, samo da Vam kažem, najmanje sam očekivao od kolege da će 
se on javiti, zato jer je prepoznao sebe, a ja njega nijesam računao ni u jedan klub. Na njega 
uopšte nijesam mislio i neka bude rasterećen toga. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:50:55) 
 
 Pomoći ću. Kolega Bojanić vodi Klub koji nije mali, koji ima 12 poslanika. Izvinite, i taj klub 
je legitiman u ovom parlamentu, kao Klub jeste. Molim vas... /polemika/  
 Klub u ovom parlamentu, nijesam rekao poslanici. Izvolite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (10.05.16 12:51:26) 
 
 Gospodine Stanišiću, već kada ste isprovocirali, ne znam po čemu ću biti zapamćen za 
vrijeme ovog svog mandata u Skupštinu, ali znam po čemu ćete Vi biti upamćeni. Uporediću  Vaš 
angažman ovdje sa nekad poznatim fudbalerom, Bajrom Župićem, članom "Partizana" 80-ih 
godina koji je bio vrlo skromnih fudbalskih kapaciteta, veoma skromnih. Ali je bio prvotimac, iz 
jednog prostog razloga, njegov zadatak je bio da kvari igru protivnika. Tako negdje da Vas 
doživljavam kao nekoga iz Vašeg tima sa striktnim zadatkom. Tako ćete ostati upamćeni da 
kvarite igru, a siguran sam da Vas niko upamtiti u Crnoj Gori neće po nekom Vašem stavu ili nekoj 
da kažem dobroj diskusiji. Zahvaljujem. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:51:51) 
 
 Nema više procedure... /polemika/ 
 Da čujem član poslovnika, Vi to bar znate i što sam povrijedio Poslovnik? 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (10.05.16 12:52:36) 
 
 Gospodine predsjedniče, ako to još uvijek jeste, pozivam Vas na član Poslovnika koji 
reguliše ispravku pogrešno navedenih podataka.  
  
 
            RANKO KRIVOKAPIĆ: 



  
            Nema toga. 
  
            EMILO LABUDOVIĆ: 
  
      Ima, i tražim od Vas kada uđemo u raspravu o Vama, reći ću. Jeste političar i stalno 
pokušavate da procedurom zamaglite suštinu. Ovdje sam ustao da podržim gospođu Drobnjak. 
Ona je potpuno u pravu. Juče u Parlamentu nije bilo 150 naoružanih policajaca, bilo ih je 156. Ako 
gospođa Drobnjak zna koliko ih je bilo tačno i posebno ako zna zbog čega su bili ovdje, kolegijalno 
je, red je i obaveza - da nam to saopšti. Jer odavde izaći nećemo što to nećemo raščivijat. Ko je 
prijetio Parlametu, ko je prijetio Vama, ko je prijetio bezbjednosti Crne Gore do mjere da naoružate 
onolike ljude i dovedete ih ovdje u Skupštinu? To neko mora da odgovori. Ako Vi nijeste u stanju, 
a Vi ste najodgovorni onda pozivam gospođu Drobnjak da nam ona pomogne. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 12:52:39) 
 
 Gospodine Labudoviću odgovorili smo na to pitanje i riješili smo to. Inače, kolega 
Labudoviću, jedan Vaš lider, partijski tada, je rekao da je procedura jedna od suštinskih elemenata 
demokratije. Tadašnji Vaš predsjednik partije, države i svega ostaloga, tako da ako ne vjerujete 
meni, vjerujte njemu.  
 Kolega Sekuliću hvala Vam što ćete Vi prvi početi, iako nijeste prvi bili prozvani. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (10.05.16 12:54:08) 
 
 Hvala Vam gospodine predsjedniče. 
 Uvažene kolege dozvoliti da nas sve zajedno podsjetim da je na dnevnom redu Predlog 
zakona o primjeni Sporazuma o stvaranju uslova za slobodne i fer izbore. 
 Slušao sam pažljivo sve ono što je juče rečeno i čini mi se da se otvorilo nekoliko pravnih i 
nekoliko političkih dilema. Dozvolite mi da pokušam da odgovorim na one dileme koje se makar 
tiču uloge Demokratske partije socijalista u čitavom ovom procesu i ono što je dio pravnih dilema, 
prije svega. Da li će Vlada koja bude izabrana po ovom sporazumu imati ustavni legitimitet? Hoće, 
bez ikakve dileme. O tome su juče govorile moje kolege pravnici, bez obzira ko sačinjavao tu  
Vladu, ako ima većinu u ovom parlamentu, od 41 poslanika on ima pun legitimite. Bez obzira kako 
tu Vladu zvali, zvali je Vladom izbornog povjerenja, zvali je 41. ili 42. Vlada ili jednostavno zvali 
"Vladom Mila Đukanovića" po premijeru i mandataru. 
 Uvažene kolege dozvolite da kažem još par riječi o lex specialisu. Nema nikakve dileme da   
ovaj lex specialis na određeni rok, to je do održavanja izbora, derogira dio pravnoga sistema Crne 
Gore. Taj dio pravnog sistema nije veliki, to je svega nekoliko članova koji se tiču radno-pravnih 
odnosa i vjerujem da tu nemamo nikakve dileme. Ako ima neko tu dilemu zna se gdje može ta 
dilema da se otkloni. Tu je Ustavni sud Crne Gore koji jedini mjerodavan da kaže da li je nešto po 
Ustavu ili nije. Čini mi se da su nam mnogo interesantnije političke dileme koje su se otvorile. 
Posebno je pitanje zašto je Demokratska partija socijalista ušla u čitavi ovaj proces i zašto danas 
raspravljamo o ovom sporazumu, uz napomenu da smo tri mjeseca radili zajednički na ovom 
sporazumu sa dijelom kolega iz opozicije i da zaista mislim da treba da budemo ponosni i mi i oni 
koji su potpisali Sporazum. Vjerujem da će puno toga pozitivnog donijeti i onim kolegama, 
odnosno koleginicama koji nijesu učestvovali u ovom procesu, ali će imati benefite od ovog 
procesa. Da li je bilo pritisaka na Demokratsku partiju socijalista? Odmah da vam kažem - nije. 
Znam da je veoma teško iz vizure predstavnika male političke partije koja ima jedinu brigu da brine 
o svojim funkcionerima, čak ni o svom članstvu, vrlo je teško razumjeti Demokratsku partiju 
socijalista. Dozvolite da vas podsjetim na nekoliko ključnih momenata u novijoj istoriji Crne Gore. 
Svi sporazumi na koje se danas pozivaju kolege iz opozicije su mogli da budu potpisani samo zato 
što je to bila volja i želja Demokratske partije socijalista. Znači, za razliku od naših kolega mi ne 
brinemo samo o svojim funkcionerima i o svom članstvu, mi imamo obavezu prema svim 



građanima Crne Gore. Upravo zbog te odgovornosti kada smo imali ono što se naziva naraslim 
nepovjerenjem u izborni proces, jednostavno smo rekli Demokratska partija socijalista nema šta 
da krije, idemo zajednički u izbore, ali da taj proces dovedemo do te mjere otvorenosti da nema 
nikakve dileme kada proces bude završen, da se izborni rezultati priznaju. 
 Uvažene kolege, ne treba takođe zaboraviti da smo na izbore mogli da pođemo i bez ovog 
sporazuma, uz podsjećanje da smo zajedno radili na izbornim zakonima i da smo te izborne 
zakone doveli do kraja, da smo zajedno glasali za njih i da smo, već prve lokalne izbore na kojima 
je testiran taj novi izborni sistem, održali u Tivtu. Naravno, neću podsjećati na rezultat zato što je 
to bilo skoro i vjerujem da svi znate i šta je uradila Demokratska partija socijalista i što su uradile 
neke druge partije. Ali, kažem još jedanput, željeli smo da ono što je izborni proces u Crnoj Gori 
učinimo nespornim. Vjerujem da nakon oktobarskih izbora ničega više neće biti spornog. Međutim, 
ostavljam pravo, kao što je to pravo bilo i do sada, našim kolegama iz opozicije kojima se izborni 
rezultati ne sviđaju, da kažu da nešto nije u redu. Ja nemam tu dilemu da sjutra kada 
Demokratska partija socijalista pobijedi na oktobarskim izborima da ponovo neće biti optruskcije 
od strane kolega iz opozicije. Znači, tu dilemu nemam i ne mislim da će tu dilemu razriješiti ovaj 
sporazum i ne mislim da će to što će čitav izborni proces  kontrolisati kolege iz opozicije, da će to 
donijeti nešto novo. Vjerujem da će makar učiniti građanima Crne Gore jasnijim o čemu se radi. I 
kažem još jedanput, ovo samo predstavlja snagu Demokratske partije socijalista i odgovornost 
prema svim građanima Crne Gore, ne samo prema svojim biračima nego prema svim građanima 
Crne Gore. 
 Naravno, podsjetiću takođe da je Demokratska partija socijalista bila protiv bilo čije 
medijacije. Zašto? Smatramo da imamo dovoljno demokratske zrelosti i mudrosti da o ovim 
pitanjima raspravljamo sami u Crnoj Gori i da dođemo do zajedničkih rješenja. I bili smo u pravu. 
Drago nam je što se čitav proces odvijao pred očima naših partnera i prijatelja iz Evropske unije, 
da bi otklonili bilo kakvu dilemu. Kažem još jedanput, u istorijski mnogo izazovnijim vremenima 
znali smo da nađemo pravi odgovor, kako mi, tako i kolege iz opozicije. I čini mi se da negdje, da 
uvijek moramo da imamo negdje u primjesi to da radimo zajednički ili da nam je dužnost da 
radimo zajednički za dobrobit svih građana Crne Gore.  
 Ne treba zaboraviti da je Demokratska partija socijalista imala mudrosti i u vremenima 
podjele unutar DPS-a, potpisivanjem Sporazuma sa dijelom opozicije. Vjerujem da se takođe 
dobro sjećamo da je Demokratska partija socijalista imala mudrosti i razumijevanja i za sporazum 
koji smo potpisali i 1999. godine, tu sjede i akteri tog sporazuma, naše kolege iz opozicije. Evo 
sad slavimo 10 godina od crnogorske nezavisnosti, da vas samo podsjetim da je Demokratska 
partija socijalista imala mudrosti da potpiše Beogradski sporazum i da na taj način otkloni bilo 
kakve dilem kada je u pitanje priznanje referenduma od strane međunarodne zajednice. Da smo 
održali referendum bez saglasnosti međunarodne zajednice taj bi referendum i dan danas izazivao 
podjele u Crnoj Gori.  
 Takođe vas podsjećam da smo odmah nakon izbora 2006. godine jasno saopštili našim 
kolegama iz opozicije da smo spremni da radimo zajednički za dobro Crne Gore.  
 Ovo podsjećam samo zbog toga da se vidi kontinuitet političkog djelovanja Demokratske 
partije socijalista i da jasno naznačimo da ovaj sporazum jeste zajednički sporazum DPS-a i 
opozicije, ali isto tako biće zajedničko dobro građana Crne Gore. Ali da nema nikakve dileme do 
njega niko nije došao tako što je neko pritiskao Demokratsku partiju socijalista, nego zato što je 
Demokratska partija socijalista imala mogućnost da vidi dalje nego neke druge partije i anticipira 
ono što se dešava u budućnosti. Kažem još jedanput, vjerujem da, nakon oktobarskih izbora, neće 
biti nikakve dileme, makar za građane Crne Gore, da je izborni proces fer, da nemamo potrebe da 
na bilo koji način koristimo državne resurse. Uostalom previše smo jaka partija da bismo na bilo 
koji način zloupotrijebili ono što je povjerenje građana Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:01:42) 
 
 Hvala kolega Sekulić i na uštedi vremena. Oko sedam minuta ste govorili.  
 Kolega Đukanoviću sada ste Vi na redu.  
 Komentar ima kolega Pavlović u ime Kluba poslanika Demokratskog fronta.  



 Izvolite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (10.05.16 13:01:55) 
 
 Poštovane građanke i građani, evo čuli ste duhovitog gospodina Sekulića  ili da preciznije 
kažem grotesknog gospodina Sekulića, makar je groteskno bilo ono što je govorio. Ne govorim o 
izgledu nego o sadržaju onoga što je rekao tj. osnovna teza.  
 Osnovna teza je - DPS je odlučio da više ne krade izbore. To je ovako kad se sumira ono 
što je sad rečeno. Baš je odlučio, kao što je bio odlučio u Tivtu. Nezapamćena izlaznost neki tamo 
analitičari kažu, pa kako objašnjavate činjenicu da je gro opozicije ili gotovo u ovome trenutku sva 
opozicija, u stvari jedina opozicija Demokratski front, bojkotovao te izbore. Oni kažu - pa građani 
su prepoznali značaj izlaska na izbore i glasanja za DPS. Glupost.  
 U Tivtu je izašlo više hiljadu i trista. Nezapamćena izalaznost, jedino na referendumu je bila 
veća izlaznost. Hiljadu i trista izašlo više nego ikada tj. više nego prošli put i baš svih hiljadu i trista 
je glasalo DPS. Tačno toliko je imao više glasova DPS. Toliko o odluci DPS-a da više ne krade  
izbore.  
 Želim da kažem jednu stvar. Gospodin Sekulić je ovdje pokušao, i da kažem objašnjavao 
je, zašto ustvari je DPS potpisao ovaj sporazum i zašto je ušao u ovaj aranžman. To nikome više 
ne treba objašnjavati. To je potpuno jasno, poštovane građanke i građani Crne Gore. Što bi onaj 
ko je namagarčio nekoga, objašnjavao zašto ga je namagarčio. Jasan je motiv toga koji je 
namagarčio. Onaj ko je namagarčen i koji svojim pristajanjem na to namagarčivanje cijelu Crnu 
Goru gura ka još jednoj izbornoj krađi DPS-a u oktobru, taj treba da objasni. Pravo pitanje je zašto 
je ova druga strana pristala da potpiše ovakav sramni sporazum sa vama. To je pravo pitanje 
građani i građanke Crne Gore. Zašto su prihvatili da potpišu? Prva stavka u tom Sporazumu je da 
unaprijed priznaju da će DPS organizovati tj. Milo Đukanović organizovati poštene izbora u 
oktobru. To su potpisali Lekić, Rakčević i Milić sa Milom Đukanovićem. Mački dati da čuva 
džigericu, pa posle tvrdiš da će ona to sigurno pošteno uraditi. Ma, daj koga bre vi zezate! Ovdje 
se radi o tome da oni treba da objasne crnogorskoj javnosti zašto su potpisali blanko, to što gura 
Crnu Goru ka još jednoj izbornoj krađi, pri tom znajući da nemaju niti kapaciteta da spriječe tu 
krađu, niti oružja da spriječe tu krađu itd. A što se tiče pritisaka, gospodine Sekuliću, pa znate li 
kako se zovu ovi ministri -  "ponoćni ministri". U 23.30h u petak uveče Milo Đukanović je na brzinu 
zatvorio tu priču i poslao Parlamentu zvanični dopis. Znate li zašto? Zato što je toga dana sreo 
ambasadorku koja mu je rekla:" Zatvaraj, zatvaraj priču". A znate li zašto? Zato što je prije toga 
Demokratski front izašao sa ponudom, poštenom, patriotskom - evo vam, pozvao opoziciju, ajde 
da srušimo DPS, evo vam svi mandati u toj Vladi. Formirajte Vladu bez DPS-a i bez DF-a. DF se 
ne bori za fotelje. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:05:27) 
 
 Hvala Vam. 
 Kolega Sekuliću izvolite i molim Vas u tri minuta, svi kod komentara. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (10.05.16 13:05:32) 
 
 Hvala gospodine presjedniče.  
 Uvaženi kolega Pavloviću uvrede su posljednje utočište ljudi koji nemaju argument, ali 
dozvolite samo par napomena.  
 Prvo, znači veća izlaznost u Tivtu je odgovor na vaše proteste. Građani Tivta su jasno rekli 
da žele Crnu Goru bez podjela, bez podjela koje vi pokušavate da nametnete građanima Crne 
Gore.  
 Druga stvar, nemojte iz vaše političke vizure, ljudi koji podliježete pod raznim pritiscima, da 
posmatrate Demokratsku partiju socijalista. 



 Treća stvar, nemojte sa vašim dojučerašnjim kolegama, da se obračunavate preko leđa 
Demokratske partije socijalista. 
 Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:06:18) 
 
 Hvala.  
 Sljedeći prijavljeni je kolega Đukanović, a da se pripremi kolega Šehović.  
 Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (10.05.16 13:06:27) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Da bi se ostvario neki cilj, kako u životu tako i u politici, važno je da se ispune neke 
osnovne pretpostavke.  
 Kao prva pretpostavka je da je taj cilj realan i ostvariv, a kao druga pretpostavka je da se 
čovjek bori za ostvarenje tog cilja i da istinski vjeruje da se taj cilj može ostvariti.  
 Šta je cilj Demokratskog fronta?  
 Nažalost u 21. vijeku cilj Demokratskog fronta je da se vlast formira na osnovu slobodno 
izražene volje građana.  A kako će se formirati na osnovu slobodne izražene volje građana ako 
nemamo poštene izbore? Sva priča o slobodnim i fer izborima Demokratskog fronta stala je u 
jednoj paroli - sloboda ili ništa - vrlo jasno i vrlo precizno. Kako se boriti za to? Sve političke 
organizacije, da je sreće, trudile bi se da im ovaj postulat bude prioritet u svom djelovanju. Na 
žalost, mi imamo jednu političku organizaciju koja već 27 godina uzurpira političku scenu Crne 
Gore i koja na sve načine se trudi da spriječi slobodno iskazivanje volje građana Crne Gore. 
Dokaza ima bezbroj i čitava ova diskusija bi bila mala da se nabroje sva nepočinstva Demokratske 
partije socijalista u želji da spriječi slobodno izraženu volju  građana. 
 Samo da vas podsjetim, a podsjećaćemo vas i po sto puta, niko od vas neće da odgovori 
kako može broj birača da se poveća za 25 godina za 125 hiljada, a broj stanovnika za svega 5 
hiljada. Ćutite i mislite da je to pametno i da je to mudro, kao što nas je skoro naučio gospodin 
Simović. Takođe, postoje pravosnažne sudske presude prema aktivistima DPS-a za kupovine 
ličnih karata. Postoje pravosnažne sudske presude za kupovinu glasova. Dokumentovani listinzi 
koliko plaćate ljudi po jednom biračkom mjestu, dokumentacija koja je zaplijenjena u Beranama. 
Preko 50% birača sa jednog biračkog mjesta prima određene finansijske naknade od 
Demokratske partije socijalista. Vi ste ismijavali opoziciju kad smo vam 20 godina pričali da 
zloupotrebljavate državne resurse prilikom zapošljavanja dodjeljivanja socijalne pomoći, dodjele 
kredita. A kad je obznanjena afera "Snimak" šta se desilo? Demokratska partija socijalista je 
zajedno sa SDP-om na sve načine opstruirala zaključke Anketnog odbora.  
 I u Crnoj Gori nemamo odgovor na jedno osnovno i najjednostavnije pitanje, a to je ko je 
organizovao krađu izbora u Crnoj Gori i ko dalje planira da organizuje tu krađu. Nema institucija 
koje će to da saopšte a svi građani Crne Gore to znaju. Da podsjetim, organizatori krađe izbora u 
Crnoj Gori su: predsjednik DPS-a Đukanović Milo, zamjenik predsjednika DPS-a Marković Duško, 
bivši potpredsjednik DPS-a Marović Svetozar, politički direktor DPS-a Milošević Tarzan, bivši 
potpredsjednici Gvozdenović Branimir i Lukšić Igor i tako dalje. Čitava diskusija bi mogla da traje 
tako što bih nabrajao funkcionere Demokratske partije socijalista. Državni organi na notornu 
činjenicu ćute i sad hoćete Sporazumom da nas natjerate da mi povjerujemo da će ta ista ekipa 
organizovati poštene izbore u Crnoj Gori. Samo jedan od ovih što sam do sad nabrojao nije više u 
rukovodstvu DPS-a, on se nalazi u Spužu, a kompletna ova ekipa će da učestvuje u toj Vladi 
sramnog naziva - izbornog povjerenja. Sa ovim ljudima ne može da se pravi Vlada izbornog 
povjerenja. Meni je žao što su pojedine kolege iz opozicije promijenile svoj stav. Prije nekoliko 
godina su pričali da mijenjati DPS iznutra je ravno ludilu i da je to smiješno. Što su prihvatili da uđu 
u tu Vladu? Nije mi jasno.  
 Kad je Demokratska partija 24.oktobra maltene bila na koljenima kolege iz opozicije 



umjesto da podrže Demokratski front pridružili su se Demokratskoj partiji socijalista. Demokratski 
front je proizveo krizu u Crnoj Gori i vi ste to nevoljno konstatovali u ovom sporazumu i lex 
specialisu. Šta je sramota? Vi ste krenuli da pregovarate sa onim političkim grupacijama koje 
nemaju veze za političkom krizom, a sve u želji da se slučajno te opozicione stranke ne bi 
pridružile Demokratskom frontu. Jer vi nijeste imali odgovor!  Zato kažem da ste bili na koljenima. 
Vi nijeste imali odgovor za zajedničko djelovanje opozicije.  
 Nažalost, dio bivših opozicionih kolega odlučio je da ode sa vama. Ne mogu da prihvatim i 
ne mogu da se pomirim da su između dokazane opozicije izabrali saradnju sa Duškom 
Markovićem, Rankom Krivokapićem i Milom Đukanovićem. Čime je to glavni pregovarač 
Demokratske partije socijalista, Duško Marković, mogao da zaduži te opozicionare? Taj odgovor 
očekujemo da dobijemo u ovom parlamentu. Da građane Crne Gore podsjetim, ko je god pravio 
neku koaliciju ili dogovor sa DPS-om taj je nestao sa političke scene. Godine 1998. Novak 
Kilibarda i Žarko Rakčević dobili su sedam mandata u Vladi i to u Vladi Filipa Vujanovića. Svi 
znamo kako su oni politički završili. Kilibarda je postao sinonim za razne političke stvari, nije 
možda mjesto u ovom parlamentu da spominjem i ljudsko i političko bezčašće. Žarko Rakčević 
pokušava da se vrati poslije 15 godina na političku scenu.  
 Takođe, i Liberalni savez je 2001. godine napravio dogovor sa Demokratskom partijom 
socijalista, dao joj je manjinsku podršku. Šta se desilo sa Liberalnim savezom? I on je nestao sa 
političke scene. Vjerovati da se sa ljudima koji su organizovali krađu izbora u posljednjih 25 godina 
sa četiri ministarstva može nešto promijeniti za četiri mjeseca, od kojih je mjesec i po kolektivni 
godišnji odmor, to zaista vrijeđa zdravu inteligenciju, vrijeđa zdravu logiku. U svakom slučaju mi ne 
pristajemo na to. Nastavićemo borbu za slobodu, sloboda nema cijenu. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:14:53) 
 
 Hvala, kolega Đukanoviću. 
 Imate komentar kolege Abazovića, imate repliku kolege Miloševića, po imenu i prezimenu 
ste ga spomenuli.  Rekli ste da je na listi krađe glasova u vrhu.   
 Kolega Miloševiću, izvolite, Vi imate prvi. /upadice/ 
 Ne možete proceduru. 
 Kolega Miloševiću, izvolite, imate pravo na repliku. Jeste li tražili repliku? Pa rekao sam 
imate pravo na repliku. 
 
 
 TARZAN MILOŠEVIĆ (10.05.16 13:15:30) 
 
 Neću otvoriti prostor za dalju priču.  
 Prvo, opozicija nastavlja ongdje gdje je stala. Stalno traži problem u DPS-u. Nikad da nađe 
problem u svojim redovima. Zbog toga je rezultat upravo takav ovdje. U krađi izbora, u 
nepametnim građanima, u građanima koji ne znaju da se odrede prema onome što je za njih 
dobro. Demokratska partija socijalista pobjeđuje na izborima zbog toga što ima jasan program, što 
ima jasnu viziju razvoja Crne Gore i zbog toga što ima najveće povjerenje građana Crne Gore. 
 Program opozicije stalno je baziran na mržnji, na animozitetu prema vlasti, a nikad na 
saradnji. Ovoga puta Demokratska partija socijalista je ponudila saradnju opozicionim partijama, 
da zajedno dođemo do izbora koji će biti priznati od strane svih subjekata u Crnoj Gori. Jedan dio 
opozicije je pobjegao od toga, jedan dio je prihvatio da zajedno sa nama napravi Vladu koja će 
provjeriti sve ono u šta se sumnjalo u prethodnom periodu. Siguran sam da će rezultat toga  biti u 
još ubjedljivijoj pobjedi Demokratske partije socijalista zbog toga što građani i dalje nama najviše 
vjeruju i imamo najviše povjerenja.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:17:19) 
 



 Hvala Vam. 
 Ne, nemate, bila je kazna.  
 Komentar. Nemojte proceduralno, ne, dobio je dva minuta i nije iskoristio nego minut i 
nešto.  
            /upadice/ 
 Kolega Abazoviću izvolite, što želite Vi? Nijesam shvatio. Izvolite. 
            /polemika/ 
 Molim vas, objasniću prije nego Vam dam riječ. Molim vas, da objasnim zbog svega 
ostaloga.   
 Kolega Đukanoviću, molim vas. Možemo li da se čujemo? Precizno ću reći.  
 Znači, nemate pravo kad se pominje lider partije, inače bi se DPS dizao non stop. Dizao bi 
se non stop, u ime Mila Đukanovića. Ovdje je uvedeno pravilo da se replika daje samo kad je neko 
od vas poimenično prozvan. Pošto Vi nijeste prozvani, nemate pravo. Imate pravo na komentar. 
  Izvolite, komentar - tri minuta. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (10.05.16 13:18:49) 
 
 Nije problem, samo želim prije nego što odu ove skunde da pojasnim da bi negativne 
konotacije, i to izuzetno tvrde, na koje kolege iz Fronta apsolutno imaju pravo i došli smo ovdje da 
bi vodili dijalog, da moraju da budu tretirane kaznenim replikama. Eto za ubuduće, ali nikakav 
problem nije što se mene tiče ja sam spreman cijeli dan da vodim dijalog. Ne, ali moram da 
odgovorim čisto  radi javnosti. Ne u redu nikakav problem nije.../upadice/ 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:19:19) 
 
 Izvolite kolega Abazoviću, molim vas nemojte da mu dobacujete. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (10.05.16 13:19:25) 
 
 Ima ovđe vjerovatno i ljudi koji su bili akteri, ja sam mlađi.  Tada zaista jako mlad, kad je taj 
sporazum, građana radi, okrenuo Crnu Goru ka svom evropskom putu i udaljio je od politike 
Slobodana Miloševića.  Svidjelo se to nekome ili ne. 
 Drugo, na te izbore nakon tog sporazuma, koliko ja znam, učestvovali su svi.  Ponavljam da 
ima  aktera, mogu da ustanu i da kažu imaju li suprotne informacije od ovih. Nijesam siguran da je 
nakon tog sporazuma neko od tadašnjih političkih aktera odsustvovao o tome.   
 Tako da nije lijepo da pričamo o ljudima koji nijesu ovdje. Ja sam potpredsjednik 
Građanskog pokreta URA. imaću potrebu da objasnim i druge stvari, a imaću i drugih svojih deset 
minuta, sada sam samo htio ovu intervenciju, pošto se i više puta  napominjala.  
 Ponavljam, ako neko smatra da takvi sporazumi, koji su dobrotvorni za jedno društvo, za 
jednu državu, koji su odvojili zemlju od jedne politike koja je dokazano poražena svugdje pa i u 
Haškom tribunalu. Zaista ne bih imao što više da dodam, dragi građani, makar ne u ovom  
javljanju. Ali spreman sam, naravno, da vodimo zajednički dijalog do kraja i da razjasnimo, ne 
samo ovu  dilemu, nego i druge dileme koje su juče ovđe apostrofirane, a koje su se najviše ticale 
legitimiteta poslanika i nekih grupacija koji su učestvovali u pregovorima. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:21:18) 
 
 Hvala kolega Abazoviću. 
 Izvolite odgovor na komentar, kolega Đukanović. Izvolite. 
 



 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (10.05.16 13:21:24) 
 
 Zahvaljujem gospodinu Abazoviću, što mi je dao priliku da pojasnim neke stavove. Mislim 
da sam se trudio da ne budem preoštar u prethodnoj diskusiji. Jer, zaista ovo što su uradili 
vjerovatno bi se neki stavovi saopštili kojima nije objektivno mjesto u ovom parlamentu. Hvaliti se 
da se 1998.godine nešto spasilo - spasila se koža Demokratskoj partiji socijalista. I uporno u ovom 
parlamentu, kod velikog broja poslanika preovladava jedan stav - suprotstaviti se svemu što je 
kontra DPS-a. Suprotstaviti se svemu što je nacionalno srpsko i pristati da je bolje sarađivati s 
kriminalcima, lopovima i ubicama nego sprovesti demokratske reforme u Crnoj Gori. Kad zaživi 
demokratija svaka ideja je otvorena, ali jednom velikom broju političkih organizacija i pojedinaca to 
smeta. To što se desilo 1997. godine, kad je DPS potpisao sa Rakčevićem i Kilibardom  
sporazum, ako to naziva da je dobar dokument, onda mi potpuno živimo u drugim koordinantnim 
sistemima.  Gospodine Abazoviću, što nijeste digli glas u Nikšiću kad je Pozitivna postavljala 
onakve uslove Demokratskom frontu, da se formira vlast? 
 Gospodine Abazoviću, zar Vam ne smeta ni malo kad u Ulcinju primite Hašima Tačija? Ali 
zato nećete da se oglasite kad neki srpski političar dođe u Crnu Goru i kad vlast brutalno krene da 
se obračunava sa tim političarem. Nijesam čuo Vaš jasan glas da se tome suprotstavite. Ne 
prihvatamo i dok u nama ima i jednog damara za pravdu, nećemo prihvatiti da Žarko Rakčević i 
Ranko Krivokapić, zajedno sa liderom DPS-a, odnosno posebno njih dvojica, predstavljaju 
opoziciju Crnoj Gori. To je sramotno, to je neprihvatljivo, to vrijeđa zdravu pamet. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:24:01) 
 
 Kolega Đukanoviću, sad ste me već prozvali poimenično, a tu sam. Molim vas, ja ne 
predstavljam nikoga bez SDP, molim vas. Nemate pravo nažalost. 
 Kolega Đukanoviću, znači ja samo predstavljam Socijaldemokratsku partiju Crne Gore. 
Nikako opoziciju, ni malo ne pretendujem da vas predstavljam. Nemam nikakvo pravo na to, iako 
ću reći - ne bi Sporazuma bilo da nije bilo vaše aktivnosti, ne bi do Sporazuma došlo. Prema tome, 
optužuju se razne ambasade. Ja mislim da je veća zasluga vaša, što je došlo do Sporazuma, 
nego bilo koga drugoga od tih koje ste Vi spominjali. 
 Ja mislim da je to neka sinergija potrebe Crnoj Gori da se dođe do slobodnih i fer izbora. 
Svako vidi različito taj put, ali mislim da su tu opozicione partije, svaka dala na svoj način kako je 
viđela svoj doprinos. Vaš je vjerovatno u mnogo čemu specifičan, ako ne i odlučujući. Tako da - to 
je moje, a ne predstavljam vas. Niti bih vam išta uzeo i ponovo sam vas  zvao sve vrijeme na 
parlamentarni dijalog. Završiću, ništa negativno nijesam rekao. I jednostavno sam želio i sad želim 
da vas vidim u toj Vladi. 
 Kolega Knežević. Izvolite.  
            /Upadice/ 
        Nemate, ovo je bila replika. Prozvali ste me po imenu i prezimenu i rekli ste čak za sramotno 
izvinite, ali to Vas nijesam prekidao. Uptorijebili ste riječ sramotno, ali eto, o tom-potom.  
 Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.05.16 13:25:53) 
 
 Gospodine Krivokapiću, kao neko ko je 17, 18. i 24. oktobra sa desetinama hiljada građana 
pretrpio brutalnu represiju od strane vašeg ministra, vašeg potpredsjednika partije da nikad više 
Vaše interese i kombinatorike ne dovodite sa slobodnim protestima Demokratskog fronta. Jer, kao 
što znate, 24. oktobra ste bili pozvani da se pridružite među slobodne ljude, ali ste dobili telefonski 
poziv koji Vam je rekao da ćete ostati bez glave ukoliko dođete sa građanima i sa slobodnom 
Crnom Gorom. Zato Vas molim, kao jedan od aktera slobodnih narodnih protesta, da nikad više ne 
spominjete da je do Sporazuma došlo zahvaljujući nama, jer da smo željeli da trgujemo sa 



Đukanovićem, davno smo mogli napraviti tu trgovinu. Za razliku od Vas, uvijek ćemo biti preko 
/prekid/ sa Đukanovićem. Uvijek ćemo biti, i gledaćemo se preko bojeve municije izgleda od 
strane Đukanovića, gumene municije, suzavaca represije, krivičnih i prekršajnih prijava. Između 
Vas i nas su civilizacijski ponori, gospodine Krivokapiću, i nemojte nikad više Vas i nas da 
miješate. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:27:19) 
 
 Hajde ovako, da se složimo oko onoga oko čega se slažemo, oko civilizacijskih ponora 
između vas i mene, oko toga se slažemo za početak.  
 Druga stvar, neću vikati, nema potrebe da vičem ođe, čućete me dobro. Nisam rekao da ste 
vi nego da su protesti dali, što bi rekli, snažan doprinos da do Sporazuma dođe. Više od nekih 
koje vi optužujete za to da su oni na to uticali. To nije nikakva uvreda nego je to kompliment. 
Mislim da je vaš cilj bio upravo da protestima to postignete. Da li je to rezultat koji ste vi htjeli 
postići, to je drugo pitanje. /upadice/ 
            Molim vas, ja sam Vas slušao vrlo pažljivo. Kolega Radunoviću, ne bojte se moje riječi. Ne 
vrijeđam, pričam činjenice.  
 Ta energija protesta je dala snažan zamah da do nečega dođe. Svakome je jasno da se vi 
s tim ne slažete, ne moram ja to da objašnjavam i da ne mislite da je to dobro, ali se ta energija 
pretočila u nešto. To nije nikakva optužba nego pohvala niti je preuzimanje te energije u vaše ime. 
To je vaša energija, vi ste je stvorili, ja je samo konstatujem i ništa više od toga. Nije to željeni 
rezultat za vas, ali je to činjenica. Ne morate se složiti s mojom ocjenom. Nije zlonamjerna, a da li 
je tačna? 
        Oko drugog, oko protesta, nisam niđe pobjegao, vi to dobro znate, a možete i provjeriti. 
Krenuo sam da dođem, krenuo sam, bio sam izašao iz kuće, da dođem ođe i spriječim da se desi 
bilo što ružno što se nikad nije desilo u crnogorskom Parlamentu, neću upotrijebiti čak ni tu riječ 
da ne bih bio zloslutnica. Dobro znate da sam bio krenuo, ne iz nikakvog svog partijskog interesa, 
ni ličnog. Doći pred ljude koji nisu neko ko me podržava je bio samo jedan cilj, da vas kao 
poslanike zaštitim od bilo kakve mogućnosti da se nešto desi što se poslije možda dešavalo. Time 
nije komandovao ministar unutrašnjih poslova. Na terenu ne komanduje ministar unutrašnjih 
poslova. Vi to dobro znate. Komanduje onaj ko vodi jedinicu na terenu.  
       Molim vas, govorim činjenice, možete me opovrgnuti, ako hoćete, to ne potpisuje ministar 
unutrašnjih poslova nego na terenu odlučuje onaj ko vodi jedinicu i operaciju. Da je to mislio 
ministar da radi, da puca na vas, vjerovatno bi bio spreman da puca i na mene jer sam i ja bio 
krenuo da dođem. Prema tome, vi to dobro znate i nikakve tu zavjere nije bilo s naše strane da 
vam se šteta napravi.  
 Kolega Kneževiću, bio sam u suzavcu, u protestima, i u Crnoj Gori, i u Srbiji. Bio sam na 
protestima i u Srbiji. Ako nisam prvi, ono sam drugi koji je govorio s balkona Demokratske stranke 
iz Crne Gore, da vas podsjetim samo to. Prema tome, nijesam bježao od toga da se borim za 
demokratiju i u Srbiji i u Crnoj Gori. Mislim da je demokratija, to je rekao kolega Đukanović, za 
nas, čini mi se, upravo tako da otvorimo prostor slobode đe će svi moći da iskažu svoj stav, i u 
Srbiji, i u Crnoj Gori, i bilo đe na Balkanu. Prema tome, nemojte provjeravati moju posvećenost 
demokratiji jer traje dugo. Na kraju, i sada vidite da pokušavam da doprinesem da se desi mirna 
tranzicija vlasti u Crnoj Gori. Upotrijebio sam riječ -mirna- upravo s željom da do nje dođe. Moguće 
da nije tačno što pričam, završavam tu, neću dalje.  
 Prema tome, kolega Kneževiću, nikakvu namjeru nijesam imao da preuzmem vašu 
energiju, vaša dostignuća, samo da uvažim činjenicu da je to uticalo na proces i ništa više od toga. 
Nikakvu drugu pretenziju nisam imao.  
 Izvolite. Odgovorite ako ste mislili da sam nešto netačno rekao. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (10.05.16 13:31:14) 
 
 Predsjedniče, bez želje da otvaramo teme koje smo otvarali, mislio sam i zatvorili, ali mislim 



da nema potrebe da objašnjavate ulogu ministra unutrašnjih poslova, svoju ulogu sam objasnio, u 
ovom parlamentu i u javnosti i donosio odluke koje su u skladu sa zakonom. Ko smatra da odluke 
koje su donošene nijesu u skladu sa zakonom, ima odgovarajuću, svako će ostati u istoriji zapisan 
na određen način, svako iz svoga ugla i što se tiče... /polemika/  
        Imali smo priliku da vidimo. Dužnost koju sam objavljao mi ne dozvoljava da neke informacije 
saopštim, a biće prilike pa ćemo to i saopštiti. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:32:24) 
 
 Kolega Kneževiću, pomozite da smirimo malo ove pobočne stvari. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.05.16 13:32:54) 
 
 Molim vas da iskoristite autoritet predsjednika stranke i da bivšem ministru unutrašnjih 
poslova, ministru finansija u najavi, date nalog da ovdje pred crnogorskom javnošću saopšti sve 
tajne i polutajne informacije koje ima i sva saznanja što se tiče Demokratskog fronta, i 24. oktobra, 
i 17. ujutru, i 17. uveče, i 18. uveče, i od 27. septembra od kako smo počeli ili od kada smo se 
rodili u Kliničnom centru u Podgorici do današnjeg dana. Vjerujem da udbaške arhive odlično rade 
i odlično funkcionišu. Sve što imate za ove ovdje ljude iz Demokratskog fronta iznesite pred 
crnogorskom javnošću bez ikakvih problema. 
 Sada želim Vama da se obratim i da Vas pitam, Vi ste bili krenuli, rekoste, od kuće. Đe Vi 
živite? Živite li u Podgorici ili živite na Sinjajevini? Sat i po vremena je proteklo od našeg poziva 
Vama do Vašeg kretanja iz kuće, do bacanja suzavca. Kakvo je to Vaše kretanje bilo, gospodine 
Krivokapiću? Pozivam Vas, ako nije tačna informacija da ste dobili poziv da će Vam, u slučaju da 
krenete kod slobodnog naroda, biti otkinuta glava, da je provjerimo na poligrafu. Evo, pred 
crnogorskom javnošću Vi i ja da idemo na poligraf da provjerimo da li Vam je zaprijećeno da će 
Vam se otkinuti glava ukoliko krenete prema Skupštini Crne Gore da budete sa slobodnim 
građanima. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:34:42) 
 
 Kolega Kneževiću, 
 moja kuraž se duže provjerava od Vaše. Mnogo duže. Čak sam duže u opoziciji bio od Vas, deset 
godina, i to u antiratnoj opoziciji, śedi čovjek pored Vas tu koji to može reći. Ne ja, nego čovjek koji 
śedi pored Vas. Moju kuraž nećete Vi provjeravati, postoji neko drugi ko je kuražan. Da sam 
krenuo, lako je provjeriti, na tim istim vezama koje ste slušali i koje su snimljene, provjerite je li 
najavljeno da dolazim. Tu su vam moji savjetnici kojima sam rekao da se spreme da dođu sa 
mnom, ne mogu sam doći u Skupštinu pred ljude i provjerite sve. I trasa i sve. Izašao sam bio iz 
kuće, lako je provjeriti.  
 Prema tome, čuo sam detonacije i shvatio da se nešto dešava. Čuo sam detonacije i 
shvatio šta se dešava. Ako ste me mislili zvati, mogli ste me pozvati dan ranije da vidite hoću li 
doći, a da ja dolazim na vaš poziv na miting, moram reći da nijesam ni gledao miting, između 
ostalog, bio sam kući, i to je lako provjeriti. Pošto sam štićeno lice zna policajac đe sam bio i 
odakle sam izašao, a Javni servis je, da je bog, više puta snimao zgradu đe živim i kod afere 
"Snimak", pokušajući da mi namjesti da je s mog mejla to pošlo, pa su promašili, pa kameru stavili 
ispred kuće. Iz ove kuće je, kažu, pošao mejl, to još nemam odgovor, pa je promašen, pa je 
komšija stradao zbog tog slučaja. Prema tome, lako ćete to provjeriti.  
         Nemojte moju kuraž provjeravati. Ponavljam, provjerite je u Beogradu, provjerite moju kuraž. 
Ne morate samo u Crnoj Gori, a ja vama da dolazim na vaš poziv kada vi na mitingu nešto zborite, 
dozvolite, ni ja vas tako ne bih zvao, pa nemojte ni vi mene, nemojte ni vi mene tako zvati. O 
kuraži se nećemo još mjeriti. Još morate dobro da protrčite da bi došli do moje kuraži. I da meni 
neko prijeti glavom ne bih śedio i glasao protiv Vlade. To je mnogo veći čin nego doći na jedan 



miting. Mnogo je nekome važnija Vlada nego moje prisustvo na mitingu. Prema tome, nemojte da 
brinete oko toga.    
 
/upadica/ 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:37:54) 
 
 Kolega Kneževiću, Vi ste mlad čovjek, samo trenutak.../upadice/  
         Ja kad bih htio da zborim o Vama lično, ja bih to mogao da uradim, ali ja poštujem, molim 
Vas, saslušajte me, ja Vas slušam. Ne možete čuti kad ne želite nikoga da čujete, to je problem, 
ne želite nikoga da čujete.  
 Vi pričate o kuraži, ja samo branim svoju čast kad me pokušavate Vi optužiti za kukavičluk. 
Ja samo branim svoju čast i vrlo lako mogu da je dokazujem. A Vi možete da se drčite koliko god 
hoćete ovdje. Pokažite se u obje kategorije. Pokazali ste se tamo, pokažite se u demokratiji, ovđe, 
da ste u stanju da vodimo dobar dijalog i da gradimo nešto što će dovesti do slobodnih i fer izbora 
poštujući one koji vjeruju da je to put. Da li je to put? Možda i nije. Ono što sam siguran da će biti 
samo jedan put na kraju. Hoće li to biti vaš put protesta? Ne isključujem, to uopšte ne isključujem. 
Ili će to biti ovaj put koji je sporazuman. Na kraju će se sliti u jedan put. Oba neće moći ostati, to 
vam garantujem. Ili će se svesti tamo kod vas u protestu ili ovaj sporazum, vrijeme će pokazati. 
 Ovi ljudi su uzeli odgovornost za ovaj put sporazuma, vi ste uzeli odgovornost za put 
protesta i ja sad da me pitate ne znam šta će biti konačni odgovor. Ali, ta priča o kuraži, neko mi 
zaprijetio, itd.  27 godina sam ovdje i kao što vidite nije mi niko mogao zaprijetiti. Znaju to ljudi i na 
ličnom nivou i na nekom drugom i ne pokušavajte tako, a ja ću vaše dostojanstvo čuvati iako Vi to 
ne radite sa mojim. Iako Vi to ne radite sa mojim, a nešto sam malo stariji pa sam valjda i zaslužio 
nešto malo više. 
 Izvolite, procedura. 
 
 
 MILORAD VULETIĆ (10.05.16 13:39:47) 
 
 Zahvaljujem gospodine predsjedniče uz jednu napomenu da pokušam malo da relaksiram 
stvar. 
 Mi imamo jednu knjigu  pred sobom koju smo zajednički usvojili, a zove se Poslovnik 
Skupštine Crne Gore, koji valjda sve nas obavezuje na način rada, ponašanje i čuvanje digniteta 
ovoga doma. Ja bih Vas molio kao predsjedavajućeg ove sjednice da o tome vodite računa. 
Nijesam baš siguran u prethodnom periodu da je to ispoštovano do kraja, posebno baveći se 
odredbama od člana 102 do člana 109. Nazivati nekoga kriminalcima, lopovima, ubicama - vrlo je 
teška kvalifikativa. 
 Drugo, i ono što je jako bitno, molio bih da mi dozvolite još malo vremena jer ću, vjerovatno, 
odustati od svoje priče. Možda nekih minut vremena još. Mene ne iznenađuje to što su neki došli 
da nas raskrinkaju, kako kažu sve zajedno. A raskrinkali su sami sebe na ulici, od 400 hiljada spali 
su na nekih 200-300 pristalica. O tome najbolje govore građani, gospodine predsjedniče. Izbori u 
Tivtu su pokazali i sada meni nije jasno kao članu vladajuće partije - ko je krao izbore ranije ako je 
Demokratska partija socijalista u Tivtu porasla za pet mandata. Pa ispada tako. 
 Druga stvar, koja je jako bitna, drugi će biti ministri u Vladi, što mislim da je dobro jer se tu 
vidi kapacitet svakog pojedinca. Kratko, rekao bih - bolje u Vladu nego na džadu. Mi ostali, 
zajedno sa građanima, pratićemo sve ove procese, a građani su glavni parametar za sva buduća 
dešavanja i znaće prema ovome kako se dogovaramo, kako radimo, da se opredijele na narednim 
izborima. 
 Nikada mi neće biti jasno, i time završavam, ja da sam vječiti gubitnik, da gubim 20 godina 
da ne dam svoje mjesto nekome drugom, pa to je mimo nekog političkog rezona. Da ne kažem, da 
ne budem nepristojan, jer uvažavam lično sve te ljude i poziciju i opoziciju, ne bih želio da me 
neko pogrešno shvati ili lično da shvati, ali definitivno neka logika i u politici postoji. A logika u 
ovom parlamentu je ovaj valjda Poslovnik i molim vas da zajedno ga poštujemo. 
 



 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKPIĆ (10.05.16 13:42:55) 
 
 Jeste, s njim ste počeli, u međuvremenu ste ga prekršili i s njim ste završili. 
 Hvala. Taman sam mislio da se složim sa Vama, ali nijesam mogao. 
 Ajmo na raspravu. 
 Kolege Šehovića nema.  
 Kolega Pavlović je tu, izvolite. /upadica/ 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (10.05.16 13:43:26) 
 
 Gospodine Krivokapiću,  
 Zanemarili ste jednu suštinsku stvar. Kad sam rekao da, a to konkretno mislim i na Vas i na 
Demos i na URU, o DPS-u da ne govorim, o Bošnjačkim strankama da ne govorim, o Albanskim 
stranakama da ne govorim, to su stranke vladajuće koalicije, za njih važi parola da realizujemo 
stranačke interese, a demokratija će kasnije doći. Ni jednom nijeste osporili to, a to je takvo 
ponašanje, složićete se u političkoj praksi ima veze sa fašizmom. Izigravate opoziciju, a nijeste bili 
spremni da zajedno sa ostalim opozicionim strankama smijenite vlast Demokratske partije 
socijalista u Kotoru. Ipak, kod vas, bez obzira što se trudite svojim rječnikom, svojim ponašanjem 
da budete demokrata, to je daleko od toga i na žalost moramo konstatovati da je to mnogo bliže 
fašizmu. Ovo su argumentovani stavovi koji se ne mogu demantovati i koje je vrlo lako provjeriti.  
 Pa pogledajte u Kolašinu, tri odbornika, mi smo pristali, u Kolašinu smo s tri odbornika koje 
vi imate pristali da vam damo svu vlast. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:45:13) 
 
 Kolega Đukanoviću otišli ste predaleko, ovo je rasprava. Dovoljna je teza o fašizmu, pa da 
sada raspravljamo tri sata. Ovo ću Vam samo odbiti na nedostatak političkog obrazovanja, to oko 
fašizma, ništa drugo. Inače ne mogu polemisatai sa tom činjenicom jer bi otišli predaleko, ali eto 
teška riječ, preteška riječ ali evo, biću tu. /upadice/  
         Više struke, pa ne može ni šovinizam, ne može šovinizam, Vi znate u mojoj familiji ima i 
jednih i drugih i trećih, u najužoj familiji. Prema tome ne može ni šovinizam, čak suprotan dokaz 
kako vaspitavam svoju đecu. Znači, to je samo dokaz kako vaspitavam svoju đecu, ali dobro.  
 A u Kotoru, pogledajte koliko vas dođe na sjednicu kada treba. Vazda neko fali kad treba. 
Toliko o toj snazi opozicije.  
 Kolega Pavloviću izvolite. 
 Ne možete. Ne možete, Vi ste prozivali, nije Vaša zadnja. Vi ste se javili poslije moje replike 
i dao sam vam riječ, poslije hoćete opet. 
 Kolega Pavloviću izvolite. 
 Rekli ste fašizam, tu je trebalo da pričam pet sati, poslije toga. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (10.05.16 13:46:11) 
 
 Dozvolite mi samo na početku, ja se nijesam javljao proceduralno, ali želim na početku kao 
neko ko je učestvovao na svim ovim dešavanjima, na svim protestima, ko je 20 dana dijelio istu 
sudbinu sa ogromnim brojem ljudi ko je popio i suzavac i batine i šok bombe itd. Moram da kažem, 
moram da reagujem na ovo na što su već reagovali moje kolege djelimično, na jednu hipokriziju 
koju Vi ovdje širite. 
 Gospodine Krivokapiću, beskrajno je licemjerno kada neko ko je prepoznat kao glavni 
opstruktor cijele ideje koju su nosili protesti, kao glavni borac protiv protesta, kao neko ko je 
zloupotrijebio energiju protesta, da u svojoj šatl diplomatiji po Briselu i po drugim centrima 
evropskim, ubjeđuje kako treba Milo Đukanović da ostane i da se sa njim pravi Vlada. Kako je to 



neralan zahtjev. Kada taj izjednačava i u istu rečenicu stavlja časne, hrabre, patriotske proteste 
desetina hiljada Crnogoraca, Srba, Hrvata, Muslimana, Albanaca, Bošnjaka, desetina koji su ovdje 
bez ikakvog interesa izašli da se bore za svoje osnovno ustavno ljudsko pravo, da svaki čovjek 
ima jedan glas. Kada neko stavi to u istu rečenicu ja ne mogu da sačuvam prisebnost. Nemojte 
molim vas to više da radite. Nemojte. Posebno je licemjerno kada nakon svega toga Vi još.... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:48:12) 
 
 Kolega Pavloviću, prekinuću Vas, jer pustio sam Vas šest puta da kažete - licemjerno. 
Samo očekujte da ja Vama kažem sličnu kvalifikaciju. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (10.05.16 13:48:20) 
 
 Posebno je tri tačke, kada Vi ne samo da se zaustavite na tome nego još Vi i najavljujete 
možda izlazak na proteste. Ma dajte, pa tu priču slušamo već osam mjeseci. To su samo strategije 
borbe protiv protesta, jer oni pregovori koje ste Vi ovdje pokrenuli su bili u stvari glavno oružje 
borbe protiv protesta, protiv slobodnih izbora, protiv većinskog raspoloženja građana Crne Gore, a 
za očuvanje Mila Đukanovića. Nemojte molim vas, više to da radite.  
 Sad mi dozvolite da u deset minuta kažem, ako pretjeram malo nadam se da ćete me 
tretirati na isti način kao i ostale i da ćete mi dati malo vremena više. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:49:06) 
 
 Na isti način kao ostale. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (10.05.16 13:49:18) 
 
 Da, hvala. 
 Poštovani građani, 
 kao što vidite, oni koji su do juče sebe deklarisali kao opoziciju, oni koji su tražili i dobili glasove 
vas građana da sruše režim Mila Đukanovića, da stave tačku na njegovu 27 godina dugu 
atokratiju, oni sada ulaze u Đukanovićevu Vladu. Dakle, to je naravno, sramotna prevara glasača 
ovih preletačevića koji su u procesu "kilibardizacije", to čuh kolegu, Slavene hvala, ovo je zaista 
onako sadržajna invencija jezička. U procesu "kilibardizacije" sramotna prevara glasača koja 
zaslužuje najoštriju osudu, ali poštovane građanke i građani Crne Gore, to je prije svega njihova 
lična bruka, to njima ide na obraz. Sa tim će se oni nositi. Čast i bruka žive dovijeka.  
 Ja se neću  time više baviti, što bi narod rekao, sami pali, sami se ubili. Oni su istovremeno, 
poštovane građanke i građani Crne Gore, potpisivanjem ovoga sramnog sporazuma napravili 
ogromnu štetu svima nama, ovoj državi i ovome narodu. U ovom sporazumu koji su potpisali sa 
Milom Đukanovićem oni su unaprijed priznali rezultate izbora u oktobru. Iako odlično znaju da 
Đukanović za oktobar priprema još jednu izbornu krađu. Pa Tivat je to pokazao, a gospodin 
Tarzan je maloprije to u stvari i potvrdio. Još ubjedljivije će pobijediti oni u oktobru. 
 Oni su svjesni toga da se priprema izborna krađa, a istovremeno su svjesni da oni nemaju 
niti kadrovske sposobnosti, a nemaju bogami niti istinske želje da to zaustave. Opet su potpisali. 
Potpisali su unaprijed da će ti izbori koje Milo Đukanović organizuje biti pošteni. Mislim da je to 
svakome u Crnoj Gori jasno da je to najobičnija neviđena glupost. Dati mački kako rekoh malo 
prije da čuva džigericu i pri tom tvrditi da će ona to pošteno obaviti, pa to je najobičnija glupost. 
Sad kako ne bi odmah bili od javnosti osuđeni kao obične prodane duše, kao prevaranti, 
kolaboracionisti  i izdajnici, oni zato još uvijek pričaju ovu šuplju priču. Do duše sve sramežljivije, 
jer oni sami u nju ne vjeruju. O tome kako će oni ipak zaustaviti Đukanoviću izbornu krađu. Za tu 
potrebu, za potrebu obmanjivanja crnogorske javnosti tajkunski mediji već danima prave mit od 



priče o nekakvim super minstrima koji će zaustaviti izborne krađe i pričaju bajku o nekakvih 200 
ljutih kadrova koji će ući po dubini. Po kakvoj dubini? Nemojte se sprdati sa ovim narodom.  
 Poštovani građani, zaista mi nije namjera da trošim vrijeme na ove nebitne detalje i na ove 
nebitne likove. Oni su samo obični pioni. Uostalom ti tobošnji super ministri su već sami počeli da 
se ograđuju, već su počeli da javno priznaju da, kako kažu, ne mogu uraditi bog zna šta u pogledu 
sprečavanja izborne krađe. Eto pije neku noć na tajkunskoj televiziji ovoga njihovog u stvari 
osnivača i vlasnika pravoga dvojica ulazećih ministara se složiše da na raspolaganju imaju 
maltene sam mjesec, dva i da će oni raditi danonoćno, ali da se ne može uraditi bog zna šta i da 
se u tom vremenu u stvri može uraditi kako rekoše samo jedna stvar, iščistiti birački spisak. Za 
mjesec dana.  
 Poštovani građani, pa ne postoji ništa ilustrativnije što tako zorno govori o njihovoj 
nekompententnosti od ove izjave o čišćenju biračkog spiska za mjesec dana. Evo samo da vas 
podsjetim, za one koji ne znaju, mada je kolega Medojević to juče takođe iznosio. U Makedoniji uz 
podršku Evrope natjerali su na ostavku desetogodišnjeg šefa režima koji je bio ključna figura 
mehanizma izborne krađe, od prilike kao Milo Đukanović u Crnoj Gori. Smijenili su šefove javne i 
tajne policije, potpuno su eutanizirali tajnu službu. Otkrili su stotine hiljada ličnih karata 
pripremljenih za izbornu krađu, locirali su fantomske birače oko 330 hiljada. Njihova Državna 
izborna komisija je formirala hiljadu mobilnih ekipa koje su na terenu indetifikovale te fantome i 
nakon 10 mjeseci napornog rada, poštovane građanke i građani Crne Gore, u Makedoniji oni su 
uspjeli da izbrišu tek polovinu fantom birača iz spiska. Upravo zato što taj posao nije dovršen oni 
su opet na ulici i neće da izađu na izbore koje su zajedno sa prethodnim režimom dogovorili 
termin. Neki novi Milov ministar kojeg vam ovi tajkunski mediji predstavljaju kao super eksperta, 
koji će zaustaviti izbornu krađu, taj novi Milov ministar vam obećava da će oni za mjesec, dva 
dana iščistiti birački spisak. Dakle, uraditi ono što Makedonija nije mogla da uradi za deset 
mjeseci.  
 Znate li kako bi, poštovane građanke i građani, moji Zabjelčani rekli? Može, može ako će ti 
Milo pomoći u tome. Mislite li da će vas Milo pomoći u čišćenju biračkog spiska? Prvo, da kažem 
da ja zaista nemam riječi za ovakvu nekompententnost i za ovako igranje sa budućnošću ove 
države. Da parafraziram, dugogodišnjeg Milovog specijalca za rasturanje opozicije, ovo je ili 
glupost, odnosno totalna neupućenost ili je najobičnije bestidno laganje ili je oboje. Što bi rekao 
Sigmun Frojd, otac psiho analize: prvi znak gluposti je potpuno odsustvo stida. E ovdje se o tome 
radi, poštovane građanke i građanai Crne Gore. Potpuno odsustvo stida.  
 Poštovani građani, poštovani prijatelji, vi koji i pored ovih otrežnjujućih činjenica i dalje 
vjerujete da će super ministri ipak očistiti birački spisak i ipak omogućiti fer izbore, znam da će vas 
ovo razočarati ali moram vam saopštiti još jednu lošu vijest. Čišćenje biračkog spiska, poštovane 
građanke i građani Crne Gore, poštovani prijatelji, to čišćenje biračkog spiska koje je jedini još 
argument kojim nešto mašu ovi ulazeći ministri se ne nalazi u ovome sporazumu, nigdje to nije 
predviđeno kao jedna od stvari koje će se uraditi od strane ove Vlade.  
 Sada nakon što su pale sve maske, poštovane građanke i građani Crne Gore nameće se 
nekoliko načelih ključnih pitanja u čitavoj ovoj priči. Ta pitanja glase: zašto su oni koji su doveli 
sebe do ovog sramotnog integrisanja u najkriminalniji /prekid/ u Evropi i koji Crnu Goru guraju ka 
još jednoj izbornoj krađi, zašto su izabrali da se okrenu Đukanoviću, a ne Frontu i narodu? Zašto 
su odbacili takozvani "makedonski scenario"? To je evropski scenario, to je Evropska unija 
donijela u Makedoniju, model Demokratskog fronta, koji je u stvari oslonjen na taj scenario i 
okrenuli se pregovaranju sa izvorištem svih problema u Crnoj Gori. Da li im je bio motiv  
poboljšanje izbornog ambijenta? Sad vidimo da nije. Evo i oni sami njihovi ti super ministri priznaju 
da se u ovome okviru ne može bog zna šta uraditi. Da li su na tu stranu režimsku krenuli zbog 
fotelja pa ne možemo ni to reći da je jedini razlog. Jer, da su se rukovodili samo foteljama  oni bi  
prihvatili našu velikodušnu ponudu koju smo javno saopštili u petak ujutro - hajde da obalimo 
Vladu Mila Đukanovića, imamo većinu. Pa uzmite sve mandate u Vladi, uzmite sva ministarstva. 
Demokratskom frontu  ne treba  ništa. Nijesu to prihvatili. Možda su se opredijelili  na ovu 
režimsku stranu, a ne na stranu Demokratskog fronta i naroda zbog, kako često znaju reći, 
koncepcijskih razlika sa DF-om, pa nije ni to. Eto, recimo, naša zadnja ponuda bila je da prave 
Vladu i bez DPS-a i bez DF-a.  
 Ne, poštovani građani, oni su potpisali ovaj sramni sporazum i ušli su u Milovu Vladu, 



potpuno svjesni da, kako i sami  kažu, ne mogu ništa  bitno promijeniti, jer im je tako naloženo. O 
tome možda najbolje svjedoči razvoj događaja nakon naše ponude. Prisjetite se šta se desilo. U 
četvrtak Đukanović je rekao da  će da čeka do utorka, a u petak, nakon ponude koju je saopštio  
kolega  Radunović, odmah je uslijedio sastanak s ambasadorkom, pa hitno zatvaranje te priče, pa 
onda ... Molim vas. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:58:34) 
 
 Hvala, kolega Pavloviću. 
 Nemojte me moliti, dao sam Vam dvanaest minuta. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (10.05.16 13:58:44) 
 
 Gospodine Krivokapiću, nisam tražio proceduralno na početku. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 13:58:46) 
 
 Zašto biste tražili proceduralno, izvinite? Da me vrijeđate. Ajte, molim Vas. Dvanaest 
minuta je pričao.  
 Molim Vas, nećete ništa novo reći, a mogu Vam dati još jedan minut. Izvolite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (10.05.16 13:59:09) 
 
 Sve to, i odnos posebno medija, i režimskih, i tajkunskih koje su potpuno prećutale našu 
ponudu, sve to jasno govori da zadatak čitavog ovog projekta nije da se napravi Vlada koja treba 
da organizuje fer  izbore. Već je stvarni zadatak projekta da se sačuva  Milo Đukanović  i da mu se 
dozvoli još jedna izborna krađa. Eto to, poštovani građani, predstavlja ključ čitave ove priče. Taj 
stvarni zadatak koji se sada ogolio, on objašnjava sve. Objašnjava zašto se ova pregovaračka 
ekipa predavno borila protiv protesta? Zato što im je naloženo da treba da se sačuva Milo 
Đukanović. Zašto su 24. oktobra odbili da nam se pridruže, kada je Đukanović bio na koljenima? 
Zato što im je naloženo da se sačuva Milo Đukanović. Zašto su potrčali da pregovaraju sa 
Đukanovićem umjesto da ga ruše sa nama i sa narodom? Zato što im je naloženo da se sačuva 
Milo Đukanović. Zašto su potrčali da pregovaju s Đukanovićem umjesto da ga ruše s nama i s 
narodom? Zasto što im je naloženo da se sačuva Milo Đukanović.  
 Konačno, to objašnjava i zašto potpisuju ovaj sramni sporazum i ulaze u  Milovu Vladu 
kada i sami kažu da ne mogu tamo ništa uraditi. Zato što im je dat zadatak da sačuvaju Mila 
Đukanovića, a to, drugim riječima, znači da im je dat zadatak da mu dozvole i da mu posluže da 
prikrije još jednu izbornu krađu koju priprema za oktobar. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 14:00:31) 
 
 Pogledajte na sat. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (10.05.16 14:01:37) 
 
 Samo još pola minuta. E, sada, poštovane građanke i građani, slijedi pitanje koje se logično 
nameće. Ko je taj ko im je dao ovaj sramni izdajnički anticrnogorski zadatak? Pa njihovi osnivači i 
vlasnici, druga porodica, oni su im dali taj zadatak. Pod čijim uticajem, na čiji zahtjev, i zašto su im 
dali ovaj sramni izdajnički zadatak? Jer, svaka izdaja ovakvog formata, ulazak par mjeseci u 



Đukanovićevu Vladu i legitimisanje Đukanoviće izborne građe, to mora imati neku cijenu. Mora 
donijeti neku korist izdajniku.  
 Mislim da odgovor na prvo pitanje manje više svi znamo. Na to pitanje ko je i zašto 
zainteresovan da Milo Đukanović opstane i da njegova lopovska mašina pokrade još jedne izbore, 
zainteresovane su strukture organizovanog kriminala. Lopovski lobi koji pod Đukanovićevim 
patronatom krade državu i zainteresovane su ambasade. E, to je ključ. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 14:01:53) 
 
 Hvala Vam. Čuli smo to. 
 Mislim da sam Vam pomogao što je dovoljno 15 minuta, da je više bilo bi preteško.  
 Kolega Pavloviću,  
posvetili ste mojoj malenkosti par minuta, potpuno nezasluženo. Moram priznati, potpuno 
nezasluženo ste posvetili meni par minuta. Prvo, ne radi se o nikakvoj zavjeri, radi se o konceptu 
vjerovanja da se kroz dijalog ove stvari moraju rešavati. Ništa drugo. Da su vaši protesti uspjeli 
vjerovatno ne bi trebao dijalog da počne 1. decembra jer ste ih vi vodili od septembra. Znači da je 
to uspjelo, 1. decembra, tri mjeseca su prošla da je to uspjelo što ste vi htjeli ne bi bilo prilike ni za 
dijalog, mislim. Molim vas, slušao sam njega pažljivo i pored uvreda hipokrizija, licemjerja itd. 
Nikakve šatl diplomatije nije bilo. Normalan princip, a Vi to znate. Ako bi to neko mogao da zna, 
onda Vi sigurno to možete da znate, da Evropska unija traži od nas u svim fazama dogovor, 
institucije, a institucija je Parlament. Nisam formirao ne znam kakav dijalog, nego parlamentarni 
dijalog, gdje ste sve vrijeme bili pozvani. Mogli ste učestvovati, mogli ste na proteste ići posle toga. 
Niko vas nije sprečavao da vi posle dijaloga idete i na proteste. Nikakav problem nije bio ni za to. 
Niko vas nije isključivao i niko nije htio da prigrabi proteste. Suprotno. Trebalo je da uđete u čitav 
proces. I, ako mene pitate, a sjećam se vi ste nudili kao premijera, što znači da Đukanović ostane, 
vrlo ćemo lako to utvrditi.  
  Na kraju, mislim da ste vi glavna podrška, neki od vas, nesvjesno. Neću vas optužiti 
za namjeru da to hoćete da uradite, ne mislim da vam je to namjera, ali ste vi glavna podrška Mila 
Đukanovića. Nesvjesno, što je najgore, ali to vas ne opravdava. Nesvjesno ste mu vi glavna 
podrška stvaranjem atmosfere nestabilnosti u Crnoj Gori, stvaranjem atmosfere sukoba u Crnoj 
Gori. Bez podrške ikog iz međunarodne zajednice, vi ste glavna podrška Milu Đukanoviću, 
ponavljam nesvjesno. Ja to nijesam rekao. Kolega Radunoviću, mislim da vi to radite loše, a ne ni 
sa zlom namjerom ni sa manjkom pameti nego da to radite loše. Neka to bude moja greška. 
Dozvolite da i ja imam pravo na grešku. Mislim da ste mu vi nesvjesno glavna podrška, a vrijeme 
će pokazati. Rekao sam prije, moguće da sam potpuno ja u krivu, moguće da ste vi u krivu, 
vrijeme će pokazati, i završeno.  
  Nemate nikakvo pravo, nije ovo komentar, on je mene po imenu i prezimenu 
vrijeđao. Ovo je replika. Proceduralno se nije obratio. Koleginica Ćatović je prva. 
 
 
 MARIJA ĆATOVIĆ (10.05.16 14:05:13) 
 
 Predsjedniče, stvarno bih Vas zamolila na dostojanstvo ovog doma i da se vratimo onome 
što je tema i da o tome razgovaramo. Zaista, moram da kažem da je više dosta pominjanja 
predsjednika naše partije i našu partiju na ovakav način. Jer, neka preispitaju gospoda da li 
postavljaju, ali moram samo da kažem da je pitanje državnosti ovdje problem, jer su građani to 
vidjeli i to prepoznali. Oni su sami izjavili da će postaviti pitanje preispitivanje državnosti Crne 
Gore. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 14:05:59) 
 
 Dobili ste komentar. Izvolite. 
 



 
 KOČA PAVLOVIĆ (10.05.16 14:06:12) 
 
 Prvo, samo da se osvrnem na ovo što ste Vi rekli na kraju. Zašto bježite od toga da se čuje 
istina? Nije mi jasno. Samo da suočimo argumente. Vi kažete da mi stabilizujemo DPS. Milo 
Đukanović je 24. bio na koljenima. To smo mi uradili. Sada je stabilizovan. To ste vi uradili. 
Nemojte stvarno da ovaj narod. Znate kako, kada je Mladić bombardovao Sarajevo, kaže rastegni 
im pamet. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 14:06:13) 
 
 Kolega Pavloviću, može li samo jedno kratko pitanje? Koliko ima dana između 24. oktobra i 
1. decembra? Koliko ima dana? Saberite broj dana između 24. oktobra i 1. decembra, pa sa tih 
koljena kako sam ga ja mogao dići na noge, hajde mi recite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (10.05.16 14:06:51) 
 
 Gospodine Krivokapiću, đe ste Vi bili 26, 27. i 28. oktobra? Gospodine Krivokapiću, 
slažemo se mi oko elementarnih demokratskih načela i uzusa. Dijalog, kako da ne. Ono što Vi, u 
stvari, predlažete, Vi hoćete da uvedete nas u dijalog s lopovima oko zajedničkog projekta.  
 E to ne može, i pri tom lopovi je vlasnik cijelog projekta, 70% on odlučuje o tome đe će projekat i 
kako će da se razvija. To ne može. 
 Znači, evo sada kažem i da kažem ovo što je koleginica rekla, koleginica koja je 
dušebrižnica za državnu suverenost itd. Da vam kažem, ovo je gaženje suverenosti države. 
Građani su izvor suverenosti, borba za slobodne izbore je borba da svaki građanin ostvari svoje 
ustavno pravo na slobodan glas, to je izvor državne suverenosti. Oni koji kradu na izborima, oni 
gaze državnu suverenost, a pogotovo oni koji se trude i prihvataju da se organ i vlasti ove države 
dogovaraju negdje van institucija ove države, to je bre pretvaranje Crne Gore u "banana državu", 
to mi nećemo dozvoliti.  
 I najtragičnije što ove deset godina ovoga đira koji ste napravili i ovu državu opustošili, vi 
sada se dičite i nešto slavite - desetogodišnjicu. Pa nakon 10 godina ovoga lopovluka koji nije 
zabilježen u istoriji Crne Gore vi se vraćate na mjesto zločina i hoćete da do kraja zgazite zadnje 
niše suverenosti ove države. Hoćete da institucionalizujete maltene dogovaranje sastava vlada 
koje nemaju nikakav legimimitet  u nekoj tamo ambasadi.E to neće proći, gospođo. 
 Da vam kažem još jednu stvar, gospođo. Ovaj narod je zadnjih dana u potrazi za ovim 
nesretnim dječakom autističnim koji se izgubio, pokazao da je mnogo bolji od političke elite koja ga 
jaše 27 godina. Da je najobičnija režimska podla laž da svaki narod zaslužuje vlast kakvu ima, 
ovaj narod ne zaslužuje vas, ovaj narod je pokazao da želi da se bori za ovu državu. Vi sve 
vrijeme pokušavate nas da potpuno ostavite bez nade da utrete svaku mrvu solidarnosti među 
nama, da utrete svaku mrvu dostojanstva, ponosa, patriotizma u ovoj državi. E ne, ovi ljudi su 
pokazali zadnjih dana, bez vas, nije to slučajno, bez policije,  bez vojske, bez DPS-a, pokazali su 
da će oni da brane ono što jeste Crna Gora. A Crna Gora nije utemeljena ni na kakvoj pljački. 
Crna Gora mit, naš identitet je utemeljen na pobjedama i crnogorski narod će pobijediti, nije prvi 
put. Sve što je izborio teško je izborio, ništa mu lako nije palo. Mi znamo koliko je teško dokazivati 
narodu da je prevaren, da vi hoćete da ga prevarite s ovim sporazumom. 
 Mark Tven je rekao - lakše je prevariti narod nego mu dokazati da je prevaren. Mi to znamo 
gospođo. Vi to odlično znate. Vi idete da varate narod to vam je lakši posao.  Mi ćemo im dokazati 
da su prevareni i pozivam sve građane Crne Gore, ove koji su zadnjih dana pokazali da imaju 
srce, da imaju obraz da ideja patriotizma i solidarnosti nijesu zatrti u Crnoj Gori, pozivam ih da 
nam pomognu da zaustavimo ovaj... /prekid/ 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 14:10:35) 



 
 Hvala vam. 
 Ne možete, Vi ste komentarisali njegovo izlaganje, imate pravo na raspravu ako hoćete. 
 Sljedeća je koleginica Kalezić. 
 Nema procedure, ima replika, kolega Knežević jer je prozvan po imenu, koleginica Ćatović 
ga je prozvala po imenu. /upadice/ 
 Provjerićemo tu informaciju, provjerićemo. 
 Kolega Kneževiću izvolite. Provjerićemo sad. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.05.16 14:11:12) 
 
 Pa evo, pošto je gospođa Ćatović u svom proceduralnom reagovanju imala jedan digresivni 
lamet nad državnošću Crne Gore zabrinuta da Milan Knežević, predsjednik Demokratske narodne 
partije, ne obnovi kojim slučajem zajedničku državu. Ja samo želim, javnosti radi, jer vidim da 
nema  televizijskog prenosa, jasno mi je zašto ga nema, da relaksiram gospođu Ćatović i da tim 
dušebrižnicima za crnogorsku nezavisnost kažem jedan stih jedne pjesme, koja je čini mi se 
pobijedila na "Mesamu", mada ne slušam tu muziku, "Mirno spavaj nano sve je zaključano". 
 Ono što želim da kažem jeste da ste upravo, gospođo Ćatović, ne Vi lično nego kao 
personifikacija partije Demokratske partije socijalista, privatizovali Crnu Goru u ovih 10 godina i da 
se taj san o nezavisnosti u stvari pretvorio u košmar i da građani koji su glasali za nezavisnu Crnu 
Goru sada govore - ovo nije ono. A da je to tačno govore i ankete koje je radila Demokratska 
narodna partija i koje govore da bi u ovom trenutku za nezavisnu Crnu Goru glasalo 50,3% 
građana. To nije moja krivica, gospođo Ćatović, nego krivica ovih ljudi koji su, dozvolite da 
završim, koji su ovih 10 godina od Crne Gore napravili privatnu prćiju. 
 A to ako mislite da će neko meni da zabrani da poslije 10 godina obavim niz aktivnosti, kao 
podsjećanje na pokradeni referendum, grdno ste se prevarili. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 14:13:40) 
 
 Nemate, Vi ste ga spomenuli, nemate proceduralno. 
 Morate paziti, ne ne Vi ste njega, tražili ste proceduru i rekli ste - gospodin Knežević hoće 
da ukine državu, to je vrlo precizno. Morate znati proceduru i čuvajte se.  
 Koleginice Kalezić izvolite. 
 Javite se u raspravi koleginice, pa možete reći što hoćete. Izvolite. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (10.05.16 14:14:05) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, poštovana Skupštino, poštovani građani, prije svega ovi 
koji su ispred Skupštine kad god zasijeda, od nevolje, a i mnogi koji bi se pridružili, a možda ne 
mogu ni da plate da dođu i svi ostali koji pratite sjednicu. 
 Ja ću ukazati na neke paradokse, svima su pred očima, ali su utoliko oštriji paradoksi što se 
ovdje nastoji demantovati suština. Sporazum koji smo tek juče dobili, većina poslanika, se naziva 
Sporazum za stvaranje uslova za slobodne i poštene izbore. Ovo "fer" ja prevodim na srpski, 
mislim da treba svoje riječi koristiti. Dakle, ako se stvaraju slobodni i pošteni izbori, onda je sasvim 
blizu pameti da do sada to nije bilo ili u potpunosti ili u velikoj mjeri ili uopšte.  
 Drugo, ovdje se preskače činjenica kojoj smo bili svjedoci i oni koji smo učestvovali u 
raspravi o povjerenju Vladi i oni koji su to gledali preko malih ekrana, da 27. januara tekuće godine 
Vlada nije dobila povjerenje, Vlada je isposlovala opstanak. To je nešto što ne može nikakvim 
eufemizmima da se prekroji. To je bilo poslovanje. Završilo se kako se završilo. Ja nijesam od te 
struke da cijenim da li je bila politička korupcija ili nešto drugo, ali jesam od onih građana koji od 
tada nose mučan utisak o ovome što nam se događa.  
 Dakle, u Sporazumu stoji da je predsjednik 40. Vlade Crne Gore ponudio opozicionim 



parlamentarnim partijama ulazak u Vladu. Ovo su stvari koje ne smiju da se događaju. Mi nijesmo 
tako nepouzdanog pamćenja, a i bilo je skoro. Međutim, ja ću napraviti jedno poređenje, biće i 
zanimljivo, može i da se provjeri. Švedska Socijaldemokratska partija je imala kontinuitet od 43 
godine vladavine, od neke '33 do '76 godine. Dakle, prije 40 godina su izgubili izbore od 
Građanske koalicije. Zašto? Zato što je Građanska koalicija u izbornom programu ponudila 
smanjenje poreza. I znate šta se desilo? Smanjeni porezi su doveli do demontiranja, da kažem i 
zdravstvenog sistema i obrazovnog sistema i sistema socijalne zaštite i ko zna čega i poslije toga 
su naravno se Socijaldemokrati vratili ponovo na vlast.  
 Zašto ovo ističem? Zato što su švedski Socijaldemokrati imali fantastične rezultate. Ja sam 
kao mlada članica jedne parlamentarne delegacije jugoslovenske bila neposredno prije tih izbora u 
Švedskoj i razgovarala sa sagovrnicima koji su nam tamo bili predviđeni, ali su nam pokazivali 
stvari za koje smo se mi interesovali.  
 Dakle, u to vrijeme Švedska je bila ideal socijalizma, jer sam ja došla iz socijalističke zemlje 
i vidjela šta znači, na stranu što je kraljevina, na stranu kapitalizam, ali to je to.  
 Međutim, 25 godina kontinuiteta vlasti DPS-a nam daje jako lošu sliku po svim 
parametrima, po svim sistemima, zdravstvo, školstvo, socijalna zaštita i što je najtragičnije i 
najgore ekonomija, propadanje ekonomije. I što je još tragičnije stvaranje nevjerovatnih socijalnih 
razlika koje u Crnoj Gori nikad nijesu postojale u toj srazmjeri. U siromašnoj Knjaževini i Kraljevini 
Crnoj Gori možda je bilo nekoliko porodica za takve prilike bogatih, ali su razlike bile relativne u u 
poređenju sa današnjim. To sve stvara nevjerovatnu tenziju, nevjerovatnu napetost u društvu. Tu 
napetost mi svi osjećamo. Osjećamo je kao gubitak povjerenja u vlast, u institucije i što je još gore 
gubitak povjerenja međusobnog. Gubitak povjerenja među nama i što je tragično gubitak 
povjerenja u porodicama što dovodi najveći broj ljudi u stanje očajanja. Da li je neko to 
programirao? Ja se u to neću upuštati, ali mislim da je očajnim ljudima lako manipulisati. Zašto? 
Zato što smo skloni samozavaravanju. Skloni smo da očekujemo neki boljitak da bi se malo 
olakšalo, da bi se preživjelo. Ali, nema perspektive i to je ono zbog čega postavljam pitanje, 
iskreno postavljam pitanje sebi, javnosti i kolegama iz Demokratske partije socijalista.  
 Da li uopšte neko misli da DPS može da bude na vlasti neograničeno?  
 Ne može.  
 Prosto to nije moguće, to nije prirodno. Argument - rezultati su loši. Rezultati su u nekim 
elementima tragični. Molim vas, ako jedan broj ljudi koji vodi ovu državu živi nezavisno od njenih 
sistema, od školskog, od zdravstvenog od normalnih komunikacija, on ima vjerovatno mnogo 
drugačiju predstavu, a shodno privilegijama  koje ima bogami ima i neki nerealni optimizam. 
Optimizam koji liči na euforiju. Svaka euforija je opasna, pa čak i kada smo vrlo srećni pa nas 
ponese neka euforija i tu smo opasni.  
 Dakle, sad se vraćam ponovo na početak, ali ne na Švedsku nego na Crnu Goru.  
 Kad je počelo da raste nepovjerenj? To bi bila duga priča, ja inače izgubih i sa Švedskom i 
sa ovim ostalim upoređenjima vrijeme. Ali, mislim da je usijanje ovog nepovjerenja i raspada 
socijalne kohezije u Crnoj Gori počelo poslije predsjedničkih izbora 2013. godine. 
 Moje zapažanje je, da bi Demokratska partija socijalista da je malo imalo empatije prema 
sopstvenom narodu tada shvatila da treba te izbore pustiti da se završe onako kako zakon 
omogućava i da pobijedi gospodin Miodrag Lekić, što je paradoksalno, to bi bio veliki alibi za 
Demokratsku partiju socijalista za koju ja ne navijam naravno, ali bi bilo istovremeno i jedna 
infuzija optimizma za sve građane da može da ide kako treba. To bi se naravno odrazilo na sve 
povoljno i smanjilo nepovjerenje koje je od tada samo eskaliralo. Sjetimo se, ja u tome nijesam 
učestvovala, neki od vas jesu, na višemjesečni rad na novom izbornom zakonodavstvu. Moj utisak 
kao obične građanke trećeg doba naglašavam, je da je to bilo jedno vrlo neprijatno zamajavanje 
javnosti i građana i da se doziralo, doziralo da dođe do ovoga do čega smo došli.  
 Protesti, završiću gospodine Simoviću brzo, ja znam da Vam je neprijatno ovo sve što 
slušate, ali činjenice su takve.  
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 14:24:08) 
 



 Ja samo ukazujem na Vaše vrijeme, da je isteklo.  
 Izvolite, završite. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (10.05.16 14:25:45) 
 
 Dakle, da, da, u pravu ste.  
 Dozvolite mi da završim ili da sjednem.  
 U redu.  
 Dakle, nepovjerenje je počelo da eskalira poslije predsjedničkih izbora i ono raste na način, 
sad se vraćam u svoju ulogu domaćice, ako koristite ekspres lonac, prvo provjerite da li ventil radi. 
Ovdje je ventil zatvoren. Ovdje je ventili zatvoren, može da se desi nešto zbog čega ćemo svi da 
postradamo, i još nešto, mirno razrješenje krize koja je u Crnoj Gori došla do razmjera za 
uvođenje vanrednog stanja, moja ocjena, iza koje stojim. Vanredno stanje se ne uvodi samo kad 
su poplave i kad je zemljotres, ne daj Bože, a očekujemo ga. Vanredno stanje se ne uvodi kad se 
narod buni, vanredno stanje se uvodi kad se raspada sistem, a sistem se raspada.  
  
 
            PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ: 
 Hvala Vam.  
 Koleginica Bošnjak, izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (10.05.16 14:25:49) 
 
 Poštovani građani i građanke Crne Gore, 
 Obraćam se isključivo vama, jer ova Skupština je u institucionalnom,  a i u ljudskom smislu 
za mene prestala da postoji 17. oktobra u zoru, kada je brutalno pogažen Ustav i kada je 
pretorijanska garda šefa režima podmuklo u osvit zore tukla i hapsila poslanike koji su 21 dan 
istrajno i mirno protestvovali tražeći fer i slobodne izbore. A konačno je ova institucija sahranjena 
ono veče 24. oktobra kada je pretvorena u bunker u kome su prežali do zuba naoružani plaćeni 
kriminalci i batinaši željni akcije, a  nama poslanicima je onemogućen pristup, nama koji smo 
samo bili naoružani poslaničkim legitimacijama.  
 I prećutno je ovdje u ovom "pokojnom domu", postignut konsezus da se o tome ne priča i 
taj sramni konsezus kojim su izdali svoje kolege  je u stvari preteča ovog sporazuma ili ti akta 
izdaje i pakta sa kriminalnim i korumpiranim režimom. Zato se obraćam samo vama poštovani 
građani i građanke, jer ste vi jedini partneri koje mi imamo. Od monstruoznog Đukanovićevog 
režima, sve je bilo očekivano, ali nije makar, ne tako očigledno, od onih koji su se predstavljali 
opozicijom. No maske su pale i narode Crne Gore, sad je više nego jasno, ko je samo jedva čekao 
mig pa da se  prikloni vođi. Vođa ih je za čas oko fotelja okupio jedinstveni su tu, a naše pozive za 
razgovor prije nego što su krenuli u pregovore sa vođom su ignorisali. I sad bi valjda trebalo da se 
pravimo da to ne vidimo, kako bi bili  politički kulturni, jer su im ovih dana puna usta političke  
kulture, e pa žao mi je. Prema takvima niti želim da budem kulturna niti obzirna jer oni to nakon 
svega ne zaslužuju. Zato koristim priliku, poštovani građani i građanke, da se javno izvinim i 
zamolim za oprost sve vas koje sam ja, što kroz lične kontakte a što kroz javne nastupe ubijedila 
da na predsjedničkim izborima daju svoj glas Miodragu Lekiću, jer on to očigledno nije zaslužio. 
Ono što ne mogu da mu oprostim je to što je građanima  pokušao da ubije nadu, što je tako lako, 
kao kad otresete trunku sa ramena, otresao i odrekao se onih koji su u političkom smislu u 
kampanji ginuli za njega. Čak se usudio, vrlo drsko, da sve nas koji smo 24. oktobra gutali 
suzavce,  šok bombe, gumene metke i batine stavi u istu ravan sa kriminalcima i huliganima koji 
su nas sakriveni iza maski i štitova, pod punom opremom, kao zečeve lovili po predgrađima 
Podgorice. I što je najbolnije, javno je, bez imalo uzdržavanja i obzira stao u odbranu ministarske 
fotelje Raška Konjevića, onog istog Raška koji je naredio da se onako brutalno truju i prebijaju 
građani. Između njega koji je naredio tu brutalnu akciju i vas koji ste mu dali glas, on je odabrao 
njega. I što je vrhunac apsurda i moralnog posrnuća Crne Gore, da je taj makar formalni 



nalogodavac, naredbodavac, trovanja i prebijanja građana bestidno odgovara sad u ime opozicije. 
E, pa u ime izdajničke opozicije može, ali u ime istinske opozicije zaista ne može. To se ne prašta 
i zato imam grižu savjest i poštovani građani zbog toga što sam imala pogrešnu procjenu i 
vjerovala da Miodrag Lekić je taj koji može da vrati narodu nadu i da donese promjene i zato vas 
javno molim za oprost. A ovi sad politički lešinari, beskrupulozno - na našoj muci, krizi koju smo mi 
izazvali, pokušavaju da profitiraju i ušićare. Bez imalo stida oni su prezreli, podsmijavali se i 
nipodaštavali našu upornost. Naših 21 dan proveden na asfaltu, pod šatorima. Oni koji su se 
gnušali, znate onog čuvenog pečenog praseta, ali im zato nije zasmetalo brutalno gaženje Ustava 
i zakona ove zemlje niti im je zasmetalo prebijanje njihovih kolega poslanika. Nije im čak 
zasmetalo to ni da stave potpis sa monstruoznim kreatorom čuvenog "Snimka". Oni koji nijesu 
osjetili ni suzavce ni šok bombe, već su udobno zavaljeni u svojim foteljama čekali rasplet 
događaja, su se sad licemjerno usudili da  pregovaraju u naše i u vaše ime i misle da im to prođe 
tako lako. Umjesto da su nam se pridružili nakon 24. oktobra, da dokrajčimo diktatora koji je već 
bio u političkom nokdaunu, oni su mu pružili ruku da ustane bjanko dajući legitimitet još jednoj 
izbornoj građi koja nam se sprema. I ovaj lex specialis danas, ova smijurija, to je samo finansijski 
iskaz dobijenih fotelja ove gospode što je jedva čekala da uđe u Vladu. Ni slova tu nema, ni o 
biračkom spisku ni o prebivalištu ni o bilo kojoj vrsti kontrole. Tu samo imate, kako će ko da se 
zaposli, kakvu će platu da prima, koga će da dovede da zaposli od savjetnika, to je ta realizacija. 
Nigdje ni slova o kontroli izbornog procesa, niti u Sporazumu niti u lex specialisu.  
 Tako da poštovani građani i građanke za ovo postoji samo jedna jedina riječ, a to je - 
izdaja. I znam uvaženi građani, da ćete znati da to kaznite. Sloboda ili ništa! Mi idemo dalje, 
odustati nećemo, protesti i krećemo u borbu makar se scena rasčistila i zna se "ko je vjera, a ko je 
nevjera"  u ovoj zemlji.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 14:32:35) 
 
 Sljedeći učesnik u diskusiji je  kolega Emilo Labudović. 
 Izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (10.05.16 14:32:57) 
 
 Uvaženi građani, gotovo mi je izlišno i .../upadice/ 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 14:33:12) 
 
 Kolega Raduloviću, kolega Emilo želi da uzme riječ.  
  /upadice/ Hvala. 
 Izvolite kolega Labudoviću. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (10.05.16 14:33:30) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani građani možda bi najbolje bilo da nakon ove diskusije koju ste upravo čuli, a koja 
je nastavak  javnog časa anatomije političke scene Crne Gore i tom metodom ... sekcije da 
priložim diskusiju, ali neću. Obećao sam i sebi i onima koji su me delegirali u ovaj dom da ću to što 
su tražili od mene da kažem i reći. 
 Ovdje ste poštovani građani ova dva dana bili u prilici da čujete sagledavanje ovog pitanja 
sa više aspekata, pa čak i sa onog koji je po meni najbitniji i kojeg ću se ja držati u ovom svom 
slovu, a to je sa moralnog aspekta.  
 Možda je iluzija u zemlji u kojoj odavno nema morala ili je pao ispod svake cijene govoriti o 



moralnom aspektu u politici, jer kažu da je u politici sve dozvoljeno. Međutim, čak i u takvoj politici 
mora da postoji crta ispod koje se ne može, ako hoćemo da budemo ljudi. Kažu da nije problem 
biti heroj, potreban je samo pogodan trenutak, višak adrenalina i eto vas u istoriji. Kažu da je još 
lakše biti  kukavica. Takođe je potreban manjak tog adrenalina i pogodan trenutak i ostati vječito u 
istoriji zabilježen kao takav. Ali kažu da je najteže biti čovjek, i to onaj za koga je Gorki rekao "da 
gordo zvuči, jer za to su ponekad potrebna i tri života".  
 Dakle, poštovani građani, o ljudima i neljudima je riječ, jer postoje brojne međe i brojne 
linije podjele. Ljudi se dijele na ove i na one,  na ovakve i na onakve. Ali se sve na kraju svede na 
onu podjelu koja je starija i od samog čovječanstva, na ljude i na neljude. Veliki renesansni  
pjesnik Dante Aligijeri kad je pisao svoju "Božanstvenu komediju", polazeći od činjenice - da su svi 
ljudi osim Boga grešni, rasporedio ih je u svom prvom pjevanju zvanom "Pakao" u devet  krugova. 
I znate ko je u devetom najdubljem krugu tik do Lucifera i tik do Jude? Izdajnici. Svrstani u četiri 
kategorije.  
 Dakle, uz noge đavolu i uz noge najvećem izdajniku koje pamti ljudska civilizacija koji je 
izdao i samoga Hrista. Ali, i od te izdaje ja bih rekao da postoji dublja izdaja. I najgora je izdaja 
ona koja je pra početak svih drugih, a to je kad čovjek izda sebe. Kad pljune na sopstvenu sliku u 
ogledalu, kad okrene list i odrekne se svega  onoga što ga je definisalo i kao čovjeka i kao javnog 
djelatnika i bilo u kom drugom pogledu. Ta izdaja, mora da boli i taj bol ne može biti nadoknađen 
nikakvom drugom privilegijom. Ali, da sam bio u vrijeme kada je Dante to pisao šapnuo bih mu da 
odmah pored izdajnik stavi i licemjer. Ne bih bio pošten ni prema sebi ni prema drugima ako to ne 
bih preveo na stanje u ovom domu. Jer, ovdje takođe, obitava, i danas i juče, ćuti stranka koja je 
sve ove dane učestvovala u čitavom ovom rašomonu. Čas potpisivala, čas odbijala da potpiše, 
čas i potpisivala i nije potpisivala, da bi na kraju od cijele priče odustala, ne iz principijelnih razloga 
već iz činjenice da joj nije udovoljeno u mjeri u kojoj je smatrala da joj to pripada. U isti koš, 
gospodo, i isti stepen odgovornosti. Pred vremenom koje dolazi.  
 Ovdje je bilo govora o pojavi koja se zove "kilibardizacija". To više nije pojava. To je izgleda 
postao sindrom. S žalošću moram da konstatujem, gledano iz ugla mene kao Srbina, da izgleda 
da dubinu srpske izdaje još niko nije izmjerio. Od Vuka preko Vuka, pa preko ovih današnjih samo 
se ponavlja istorija. I samo onda kada vam se učini -  kad nam se učini, da smo na korak do 
ostvarenja sna, uvijek se javi neko ko čitavu stvar pokvari. Ovdje je ovaj dom pretvoren u nešto što 
nikada bio nije. U političku berzu. U trgovinu u kojoj se samo nudi, ispostavljaju zahtjevi, plaća i 
potkusurava. I kao što je Hrist upao u hram u Jerusalimu da rastjera trgovce, jer im tamo nije bilo 
mjesta, došli smo da istjeramo trgovce iz ovog doma, da ih javno žigošemo i da kažemo da je ovo 
dom koji mora da vodi računa o onome što nam je narod, birajući nas ovdje delegirao, a ne o 
sopstvenim interesima. Do neba se zahvaljujem gospodinu Vuletiću na onoj devizi - neko će na 
džadu, a neko će u Vladu.  
 E, pa, gospodo, moramo tačno da razjasnimo na koji način, čijom voljom i čijim mandatima i 
čijim glasovima se ide na džadu, a čijim se mandatima i čijom se voljom i pronevjerom i izdajom 
ide u Vladu. Jer, ne možemo biti u pravu i jedni i drugi, a birani smo od istih ljudi i birani smo istim 
glasovima. Ali, najveća od svih prevara koja se ovdje pokušava prodati jeste da oni koji ulaze u 
Vladu i dalje sebe hoće da smatraju opozicionarima.  
 Čovjek sam koji mnogo drži do toga da ono što govori zasnuje na činjenicama, pa sam 
provjerio u rečniku stranih riječi i znate šta piše za opoziciju, da je to stranka ili grupa stranaka 
koje se suprotstavljaju programu i radu vladajuće stranke. Može li se biti u Vladi i biti opozicija? 
Znate koja mi se asocijacija javlja kada je to u pitanju? Davno negdje kada sam bio mlad, mnogi 
od vas to i ne pamte, bio je hit jedan roman jednog zagrebačkog autora čiji je naslov bio "Pazi 
kako da ostanem nevina". Pa, neće moći.  
 U ovoj situaciji imamo sljedeće. Navodno Vladu izbornog povjerenja. Pazite, Vlada izbornog 
povjerenja na kojoj su, na jednoj strani dojučerašnji izdajnici, strani plaćenici, neprijatelji države, a 
s druge strane lopovi, kriminalci, proneveritelji izbora, autori "Snimka" itd. Da apsurd bude najveći, 
tamo su prvi pohrli oni koji su prvi javno uprli dokazom u vlast Mila Đukanovića kao kradljivca 
izbora. Prvi čovjek koji mu je pružio podršku i koji mu je podaturio rame da se osloni kada je 
klecnuo 24. oktobra, bio je onaj koji se do juče hvalio kako je on objelodanio aferu "Snimak". 
Dokle, gospodo, pokušavate i mislite da će vam proći da obmanjujete ovaj narod?  
 Sljedeća, takođe, veoma opasna obmana zbog koje želim da upozorim građane jeste što 



se ova Vlada i čitava ova ujdurma pokušava predstaviti kao lijek za aktuelnu političku situaciju u 
Crnoj Gori. To vam je, gospodo, rečeno rečnikom savremene medicine, kada na tijelo koje je po 
svim organima došlo u stepen metastaze - djelujete šećernom vodicom. Nema od toga posla. 
Jedini način da se sve ovo završi jeste da se prestane s trgovinom, da se posluša ili da se prihvati 
predlog Demokratskog fronta. Evo vam gotovo bojno polje, evo vam prilika da formirate Vladu bez 
onih koji su Crnu Goru doveli do ovoga zbog čega danas ustajemo. Ako vam mi ovakvi kakvi 
jesmo smetamo, imaćete našu podršku, a mi ćemo vas gledati sa strane. Ne, gospodo, ovo nije 
ona priča iz četvrtog osnovne, o tome kako prevesti na drugu stranu kozu, vuka i kupus jer kupus 
je pojeden, koza je odavno odrana, a bogami se ni vuku ne piše dobro.  
 Na kraju, nemojte ovo da shvatite kao vaš lament nad prilikama koje su se pružale dosad i 
koje još uvijek postoje da ovaj posao uradimo ljudski i pošteno i opoziciono. Ne, mi smo ovdje 
samo došli da spasimo naš obraz, da javno kažemo da ćemo mi na džadu jer u tu Vladu Mila 
Đukanovića, kako god je zvali, davno smo se obavezali da nećemo. Što se ovih drugih tiče, 
pozvaću se na jednog poznatog srpskog pjesnika iz Crne Gore "vrijeme koje dolazi sve će vas do 
jednog nabiti na surov i sirov kolac istorije i to neomašćen". Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 14:43:58) 
 
 Procedura? Kolega Bulatović ima proceduru. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (10.05.16 14:44:06) 
 
 Zamolio bih vas, gospodine potpredsjedniče, dovoljno je vremena prošlo, vidimo da neko 
odustaje, neko nije u sali itd, da znamo ko i kada govori, da se ne kalkuliše. Nama nije problem. Mi 
smo ovdje spremni da vodimo dijalog, žestoku raspravu, ali očigledno ne bi bilo dobro da se vodi 
monolog na kraju. Ako možete, posle diskusije gospodina Bojovića da vidimo ko će da govori još 
iz DPS-a, ostalih klubova i da to napravimo. Da znamo da bi mogli da planiramo vrijeme. Nama 
nije problem da samo mi govorimo, nikakav problem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 14:44:48) 
 
 Hvala Vam. 
 Dobili ste odgovor od DPS-a i jasnu najavu ko će govoriti. Najavili smo tri učesnika u 
diskusiji, kolega Sekulić koji je već iskoristio pravo, zatim kolega Nuhodžić i koleginica Branka 
Tanasijević, uz naše dato obećanje da to neće biti zadnji govornik nego ćemo u skladu sa 
uobičajenom proporcijom rasporediti. Dakle, u odnosu na broj već prijavljenih diskutanata biće 
prilike.  
 Najaviću ko su sljedeći diskutanti, poslije kolege Bojovića, cijeneći prisustvo u sali. To je, po 
meni, kolega Mladen Bojanić, nakon kolege Bojanića je koleginica Đurašković, zatim Obrad 
Gojković i Veljko Vasiljević. Miodrag Lekić je bio prijavljen, nije u sali, Dritan Abazović je, takođe, 
bio prijavljen, nije u sali. Razumjećete da nijesam mogao da pominjem ta imena. Kazali smo da 
nikome nećemo uskratiti pravo. Vjerujem da je ovo prilika za dijalog. Hvala vam.  
 Kolega Danilović, u ime predlagača. Izvolite, to je vaše pravo. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (10.05.16 14:46:30) 
 
 Uvaženi građani, uvažene koleginice i kolege,  
 U ime predlagača trebalo bi da branim Sporazum, ali nije nešto posebno napadnut. 
Iskoristiću ovu priliku da se obratim javnosti, vjerovatno rizikujući, ne ulazeći u to šta su prava 
predlagača i šta nijesu, kaznenu repliku i gospodinu Andriji Mandiću, predsjedniku Nove srpske 
demokratije, mom dojučerašnjem stranačkom kolegi i prijatelju.  



 Dakle, nije nama problem, ni meni kao predstavniku predlagača da oćutim koju god hoćete 
uvredu, spreman da odgovorim tišinom, spreman da odgovorim riječju, ali ja držim riječ datu prije 
godinu dana da neću uraditi ništa da vama iz Demokratske partije socijalista bude lakše. 
 Moguće zaista, da u percepcijama ljudi koje sam poznavao politički potez može biti izdaja 
može biti veleizdaja. Zajedno smo svojevremeno znali da karakterišemo pojedince. Možda smo 
bili u pravu, a možda smo i mašili, kao veleizdajnike i arhiizdajnike, ali ja ne mislim da je ovaj 
sporazum ni vele, ni arhiizdaja, nego pokušaj da po prvi put u istoriji Crne Gore bez krvi, naše krvi, 
krvi naše djece, dođemo do pobjede, jer ponavljam Mila Đukanovića ne smatram mitskim 
čudovištem. Bez ikakvih kontrola ranije znali smo da ga pobijedimo na izborima, a kasnije da tu 
pobjedu izgubimo za pregovaračkim stolom, jer nije bilo volje da oni koji su govorili da su 
opozicija, budu opozicija. Bez imalo sentimentalnosti, nego kao kolega kolegi, ja pitam kolegu 
Andriju Mandića, da on kaže jer ja sigurno neću diskutovati na ovu temu više.  
 Kada i gdje, po njegovoj informaciji sam ja izdao i koga? Kada i gdje sam ja bio Milov 
ministar i Milov igrač? Kada i gdje u međusobnim odnosima sam ja branio više Mila nego ono što 
sam svojom rukom upisao u program stranaka koje smo zajedno vodili?  
 Dopušteno je uvažene kolegenice i kolege, da jedni drugima kažemo sve, ali ima i 
najkrupnija riječ. Ja sam spreman da oćutim tu riječ, jer držim do one moje date prije godinu dana.  
 Nije pošteno i nije korektno, znati nekoga tako dobro i dozvoliti da, iz bilo kog političkog 
reda, se o nekome tako govori. Spreman sam apsolutno, kao predlagač ovog lex specialisa da 
objašnjavam svaki detalj, zašto ovako, a ne onako. Svjestan da se Milo Đukanović ne moža dobiti 
ni jednim sporazumom izuzev izborima. Siguran, da je samo izborna pobjeda nad Milom 
Đukanovićem pobjeda Crne Gore. Siguran u to kao što sam bio siguran u najsvetije stvari u životu. 
  Svaka druga pobjeda nad Milom Đukanovićem, koja nije izborna, može biti krvava i da 
presjedne. Ja ne tražim od kolega koji misle ili ne misle kao ja, da bilo šta rizikuju. Rizik smo 
preuzeli na sebe. Sve što smo uradili dobro, nek podijele svi, sve što bude da smo uradili loše 
neka bude samo naše.  
 Svaki čovjek kojega smo mi razočarali ima mogućnost da bira, gdje god hoće.  
 Dakle, moj doprinos, pokušaj da sačuvamo jedni drugima dostojanstvo, koliko je to 
moguće, zbog eventualno onoga što će uslijediti nakon izbora. Da spasimo sebe i budućnost Crne 
Gore, da objavimo kako možda može biti mogućnosti, da ipak napravimo većinu bez DPS-a. Ili da 
ostavimo mogućnost vama koji se nijeste uprljali, kako vi kažete koalicijama sa DPS-om, nikad, da 
to uradite sami, me obavezuje, da danas samo govoreći o Sporazumu govorim i o međuljudskom. 
Kako god želite.  
 Ja ću održati riječ datu i danas, ne morate me opominjati, kolega Simoviću, znam odlično 
da vrijeme ističe i da imam pravo da govorim tako. Možete reći na kraju da nijesam bio u konteksu 
ali budite sigurni, da ova diskusija može samo doprinijeti, a neću odmoći.  
 Dakle, potpuno spreman i staložen da oćutim sve što sam oćutao do sada. Ja samo hoću 
da pošaljem tu poruku i imam na ovo pravo nakon 15 godina i gospodinu Andriji Mandiću, da on 
zna da sam ja onaj isti. Onaj isti koji je bio prije godinu dana, da sam promijenio političko oruđe, ne 
i političku pamet, da je žalosno da u njegovom prisustvu bilo ko o Goranu Daniloviću koji je 15 
godina opozicionar, govori u ovakvom kontekstu. Što se mene tiče, spreman do kraja da izdržim, 
ali sasvim izvjesno, očekujem da ljudi koji me poznaju, malo bolje biraju riječi.  
 Javnost neću podsjećati, ko je gdje bio u minulih 15 godina,  gdje je god ko bio prosto mu. 
Ja jednom kad se sa ljudima pomirim ja to držim trajno. Nikad se trajno nijesam posvađao, ali je 
jedno izvjesno i time završavam.  
 Ovaj lex specialis sam potpisao u najboljoj namjeri za Crnu Goru. Spreman lično, zbog toga 
što ovdje nema lične odgovornosti, da podnesem sve posljedice. Nimalo politički naivan, znajući 
da ulazim u nešto što narod zove "zmijinjak", kako god ga hoćete zovite. Dakle, ako danas ne 
znam gdje sam, nijesam znao nikad. Ne očekujem solidarnost od onih koji traže svoj politički put, 
ali očekujem korektnost od ljudi koji znaju da je u Crnoj Gori najteže biti izdajnik, jer je 
konkurencija užasno velika. Nema nikoga, ko bar jednom bar nije izdao.  
 Ja ovim završavam, saslušaću i odgovor gospodina Mandića, a onda ću se  pojaviti kad 
budem imao potrebu kao predlagač, opet da kažem eventualno nešto što bude predmet 
interesovanja za ovaj sporazum. 
 Hvala vam najljepša. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 14:54:17) 
 
 Hvala Vama.  
 Kolega Mandiću. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (10.05.16 14:54:22) 
 
 Moram da kažem da mi je veoma drago, da poslije dugo vremena pred javnošću Crne 
Gore, Goran Danilović, čovjek sa kojim sam 15 godina zajednički vodio bitke, zajednički osnivao 
Novu srpsku demokratiju, zajedno sa svim ljudima koji su danas i u rukovodstvu i u članstvu Nove 
srpske demokratije, da danas, evo želi ovu otvorenu scenu i želi ovaj dijalog.  
 Ja neću da koristim nikakvu kaznenu repliku, komentarišem njegovo izlaganje i moram da 
istaknem i da podsjetim, da mi je jedino žao, što se ovako meni nije obratio 25. oktobra, kada smo 
ovdje progutali suzavac, kada sam bio uhapšen, zajedno sa Slavenom Radunovićem takođe, 
njegovim dugogodišnjim prijateljem. Nego sada, pred javnošću Crne Gore, a on dobro zna, da mi 
nikad, ni ja sam, niti on zajedno sa mnom nijesmo čitali diskusije poslanika. Svako u našoj stranci, 
svaki naš poslanik diskutuje saglasno svojoj pameti, svom uvjerenju i politici koju zastupa. Tako i u 
poslaničkom Klubu Demokratskog fronta, svako govori onako kako misli, a ja ću govoriti onako 
kako mislim, kada dođe moj red.  
 Neke diskusije, koje su ovdje bile, obilovale su sa velikom snagom, oštrom retorikom, ali 
takođe i sa istinom.  
 Želim Goranu da kažem, da kada smo prije nešto više od godinu dana se rastajali u Novoj 
srpskoj demokratiji, na tom Glavnom odboru, bila je velika polemika da biramo između Miodraga 
Lekića i Nebojše Medojevića. To je bila navodno linija podjele koja je trebala da bude u Novoj 
srpskoj demokratiji. Jedna od najvećih mojih grešaka, a to je bio dug prema našem osnivaču 
stranke profesoru Božu Bojoviću, koji je prvi ukazao na Miodraga Lekića, kao predsjedničkog 
kandidata, ali jedan od najvećih mojih grešaka je, što sam uopšte ulazio u jednu vrstu političke 
avanture, razgovarajući sa Miodragom Lekićem i tražeći da on bude predsjednički kandidat. Da mi 
je neko prije godinu ili nešto više od godinu dana, da mi je neko ponudio opkladu i rekao da će za 
nešto više od godinu dana Goran Danilović, zamjenik predsjednika, jedan od osnivača Nove 
srpske demokratije. Jedan od najboljih poslanika u ovoj Skupštini, jedan od najtvrđih zastupnika 
opozicije, biti ministar policije u Vladi Mila Đukanovića, ja bih prihvatio tu opkladu da to neće biti 
tako. Bio bih spreman da dvoje moje djece stavim na tu opkladu da to ne može da se desi. Ali, evo 
život je takav, putevi politički su različiti. Prije godinu dana odabrali smo svi da idemo različitim 
putevima. Ja mislim i to sam rekao da ono što smo zajednički radili da je to bilo dobro, mislim da 
sam nastavio putem koji smo zajednički osmislili, ja se nijesam mijenjao, neko se drugi mijenjao. 
Možda je to dobar put.  Ja ne mislim da je dobar, niti ovi ljudi misle da je dobar, a siguran sam da i 
oni ljudi koji su glasali Demokratski front ne misle da je to dobar put. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 14:58:05) 
 
 Hvala Vam. 
 Biće još prilike. 
 Kolega Danilović želi komentar, odgovor na komentar.  
 Kolega Mandiću, da li je u redu? Jeste? 
 Izvolite kolega Daniloviću. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (10.05.16 14:58:13) 
 
 Ja neću pominjati porodice, zahvalan sam kolegi Mandiću na objašnjenju, iznio je dileme, 



dobro me poznaje. On kaže da nije vjerovao da ću ja ući u Vladu Mila Đukanovića, nek to ostane 
tako. Vrijeme koje je pred nama nije dugačko, nijesam ušao po koalicionom sporazumu, nego po 
lex specialisu koji važi pet mjeseci. Sud meni, sud njemu - pa ko šta makne. Znam odlično gdje 
sam krenuo i zašto sam krenuo i ovo neko mora da uradi. Pozivam vas da iskoristite šansu koju je 
dio opozicije spreman da pruži cijeloj javnosti. 
 Kolega Mandiću, Vama hvala na biranim riječima, a ne hvala na tome što drugi ljudi znajući 
da Vi‚ vjerovatno lično nećete, ne biraju riječi i ja se ne ljutim. Nijesu ih birali ni dok smo bili 
zajedno. U svakom slučaju meni je drago ako postoji šansa da današnji izdajnici i patriote jednog 
dana zajedno naprave vladu koja će biti vlada mimo Mila Đukanovića, bez Mila Đukanovića. Ne 
pravim ja veliku razliku niti se bojim što je predsjednik Vlade Milo Đukanović. Zna Milo Đukanović 
da Goran Danilović nikad neće biti njegov ministar, zna to i Andrija Mandić. Nije Goran Danilović 
15 godina potrošio da ga potroši Milo Đukanović o kojemu nikad nijesam rekao jednu lijepu 
političku riječ. Ali, Goran Danilović ima odgovornost 45- godišnjaka, čovjeka kojemu je bilo dosta 
revolucija u kojima su uvijek gori dolazili nego što su odlazili. 
 Dakle, uvažene dame i gospodo, uvaženi građani, lako je istrpjeti i tvrdu i grubu i 
nezasluženu riječ ako imate cilj. Ja ga imam. Pozivam opoziciju, onu za koju radimo veliko djelo i 
onu za koju smo izdajnici, da se strpe četiri i po mjeseca, trpio sam i ja 15 godina, 15 godina u 
istim redovima i u istoj klupi. Volio bih, znajući kapacitet pojedinih opozicionara, da 16. ili kojeg već 
oktobra proglasimo pobjedu opozicije. Nemojte samo da dođete u priliku da se opet ne možemo 
radovati zbog toga što se opozicija unaprijed podijelila.  
 Umijem, znate me odlično, da odgovorim na svaku riječ, ništa se nije promijenilo. Ali ima 
vremena kad nije vrijeme za odgovor. Ja ću moj odgovor dati ovdje u ovom parlamentu kroz pet 
mjeseci. Daću ga sasvim sigurno i biće onakav kakav sam zaslužio i ni malo mi nije žao ako 
zaslužim da potpišem svoj politički kraj, trajalo je dovoljno. Ali, uvaženi građani ovo jednom neko 
mora da uradi. Goran Danilović će biti, ako me izglasate, ministar unutrašnjih poslova, a ja vam 
dajem riječ da u tom ministarstvu za sljedećih pet mjeseci nikad i ništa više neće biti isto. Ni jedna 
krupnija riječ od te. Spreman da se ovdje  vratim i podnesem izvještaj, prije svega građanima, a 
ova lična komunikacija, ne zamjerite na njoj, možda je i posljednja, meni je bila neophodna iz 
prostog razloga što je meni lako da se nosim s kolegama iz DPS-a, znaju me i znam ih. Teško je 
kad moram da objašnjavam neke stvari koje su svima očigledne. Razumijem pozicioniranja, 
razumijem da treba uzeti glasove, ali pomogao sam vam. Pomogao vam je Demos. Ako griješimo, 
ako smo u velikoj zabludi, svi će oni kod vas i neka im je srećno, ja znam da će biti na dobrom 
mjestu. 
 Evo, to je moja posljednja riječ i neću odgovarati više niti koristiti priliku da polemišem s 
kolegom Mandićem. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 15:01:23) 
 
 Hvala Vam.  
 Kolega Mandić je predložio ipak, tražio je da se nastavi ovaj dijalog i predlažem u par 
minuta da završite ovaj dijalog. 
 Kolega Mandiću, Vi ste prvi. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (10.05.16 15:03:09) 
 
 Da ne bi bilo nikakve zabune da tražim da ovo bude posljednja, ne smeta mi ništa ako će 
kolega Danilović da uzme riječ poslije ovoga što ću reći.  
 Dakle, Goran Danilović, Andrija Mandić, Slaven Radunović, Strahinja Bulajić, Milutin 
Đukanović, Emilo Labudović  i Budimir Aleksić imali su vrlo otvorenu i direktnu podršku da Nova 
srpska demokratija formira vlast sa Demokratskom partijom socijalista i da to podrže najvažnije 
srpske adrese. S nokta smo to odbili. Zašto? Zato što nije postojalo objašnjenje za one ljude koje 
mi predstavljamo da je to u njihovom interesu, osim što bi bilo tumačeno da je to u interesu 
nekolicine ljudi koji žele da postanu ministri, direktori i koji moraju da prihvate program Vlade 



Demokratske partije socijalista.  
 Šta je program Vlade Demokratske partije socijalista? Onaj program koji će realizovati i 
ovim sporazumom se pridržavati. Crna Gora na putu prema NATO-u neće se zaustavljati ovih pet 
mjeseci nego će ići onim tempom kako ste planirali, Crna Gora neće prekinuti odnose sa lažnom 
državom Kosovom, i Crna Gora neće ukinuti sankcije Rusiji. To su te tri stvari koje se sigurno 
neće desiti u ovih pet mjeseci. A to su takođe one stvari koje su bile preduslov za ulazak Nove 
srpske demokratije u bilo kakav koalicioni aranžman sa Demokratskom partijom socijalista, to smo 
zajedno odbili.  
 Ne vidim razloga zašto bi danas mijenjala svoje uvjerenje Nova srpska demokratija. 
 I drugo, ono što je važno mi smo kao stranka suočili se sa jednom jezivom, podlom i 
odvratnom ponudom od Pozitivne Crne Gore kada se formirala vlast u Nikšiću. Evo, vrijeme je 
majstorsko rešeto. Sve i da postoji opoziciona većina, nakon tih oktobarskih izbora ja sam siguran 
i to želim da se zabilježi, da će opet od strane ambasada i njenih eksponenata, biti ispostavljeni 
uslovi Novoj srpskoj demokratiji i drugim djelovima Demokratskog fronta, prvenstveno mislim na 
Demokratsku narodnu partiju, da prihvatimo opet one uslove koji su nam takođe dolazili iz 
ambasada kada je bila vlast u Nikšiću. I da znate sad, ne morate da nam šaljete ništa, odmah 
neka pođu oni koji žele sa Demokratskom partijom socijalista, jer Nova srpska demokratija se 
neće mijenjati u tom pravcu, jer mislimo da je to pogrešan pravac i da imamo za politiku koju 
vodimo snažnu podršku srpskog naroda, jer smo jedini ovdje predstavnik tog naroda koji u svom 
imenu ima riječ srpska.  
 Dakle, važno mi je  da to znamo, važno mi je i da rsčistimo poziciju ove vlade, tu se ne radi 
smao o čišćenju biračkog spiska, /prekid/ da ide u Varšavu kada se bude razgovaralo o NATO-u, 
vidjećemo da li će da se zaustavi išta od tih procesa, svakako da neće. Ja mislim i siguran sam da 
to nije dobar put ni za Novu srpsku demokratiju ni za Demokratski fornt i zato smo na ovoj strani 
zajedno sa narodom na ulicama. 
 Žao mi je jedino što ovako otvorene priče nije bilo i nakon onih naših protesta koji su bili 
veličanstveni i koji su ovaj režim bili bacili na koljena. Da smo imali malo više podrške, malo više 
solidarnosti, sve bi bilo drugačije, ovako tu smo gdje smo. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 15:06:47) 
 
 Hvala. 
 Kolega Danilović ne želi da dalje učestvuje. 
 Imate pravo, tako smo se dogovorili, izvolite kolega Daniloviću. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (10.05.16 15:06:58) 
 
 Kratko, ja sam u ovom parlamentu bio i sa ovog istog mjesta govorio o kolegama s kojima 
nijesam pričao kad su hapšeni. Uspješno ili manje uspješno rekao sam šta sam mislio i rekao sam 
da za to neko mora da odgovara i stojim iza tih riječi. Da li je to neko zapamtio ili nije, to mene ne 
zanima. Ja sam moj dug, kao poslanik, saopštio i zbog toga izašao iz Parlamenta sve dok nije 
otvoren politički dijalog. Da li sam to uradio pametno dobro, da li sam govorio lijepo, da li je lijepo 
govoriti lijepo o ljudima  s kojim ne razgovarate, ne znam, ostavljam to javnosti da prosudi. Ja sam 
moj dug odužio. Zahvalan sam na ovome što, na žalost, smo ipak morali javno. 
 Vjerujem da nije tako daleko da se strpimo i da vidimo ko će šta uraditi. Lako je govoriti i ja 
to umijem, biće mnogo teže da se radi. Izabrao sam da radim - sam pao sam se ubio, ali neću 
sigurno, a da ne pokušam. Sve što sam imao da kažem rekao sam ranije i više nemam ni jednu 
riječ da dodam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 15:08:26) 
 
 Hvala. 



 Dozvolite da vas upoznam sa redosljedom diskutanata u jednom dijelu našeg današnjeg 
rada. 
 Dakle, najavio sam već kolegu Bojovića, najavio sam kolegu Bojanića, koleginica 
Đurašković, kolega Gojković i nakon kolege Gojkovića kolega Lekić, jer je bilo interesovanje u 
odnosu na taj neki, da kažem, paket sljedećih diskusija. 
 Kolega Abazoviću, Vi ćete biti u sljedećem, nakon kolege Vasiljevića, pa onda Vi. I onda 
ćemo imati jednog poslanika iz DPS-a. Dakle, biće jedna diskusija iz DPS-a i mislim da smo time 
napravili jednu dobru ravnotežu. 
 Hvala kolega Bulatoviću. 
 Dakle, pozivam kolegu Bojovića da uzme riječ. Izvolite kolega. 
 
 
 VLADISLAV BOJOVIĆ (10.05.16 15:09:25) 
 
 Poštovani građani,  
 Siguran sam da je i poslije ove rasprave koja je prethodno vođena važno da nastavimo da 
razobličavamo ono što se danas dešava na političkoj sceni Crne Gore. 
 Poštovani građani,  
 Ovo o čemu danas raspravljamo i što je na dnevnom redu nije nikakav lex specialis, već 
obični blef specialis u čijoj pozadini stoji organizovana i dogovorena prevara i izdaja opozicionih 
birača, a sve pod pokroviteljstvom jedne ambasade, znamo svi koje. Ovo je organizovana prevara 
koja se prvo pojavila u oblilku jednog Sporazuma, a da je ovo prevara i izdaja govori sve ono što 
se u vidu sramne trgovine foteljama dešavalo između pregovarača i potpisnika Sporazuma 
prethodnih nedjelja. Ovo nije Sporazum koji ima za cilj formiranje prelazne vlade, koja bi 
organizovala prve fer i demokratske izbore u Crnoj Gori, već se ovdje radi o rekonstrukciji kabineta 
Mila Đukanovića. Ovdje se radi i o koalicionoj Vladi na čijem čelu ostaje Milo Đukanović. Ovo je 
koncept organizovane prevare i izdaje opozicionih interesa, direktna podrška režimu, ali i direktna 
podrška jednog broja nekada opozicionih stranaka NATO integracijama Crne Gore, opet kažem, 
sve to pod pokroviteljstvom jedne ambasade, a znamo o kojoj je ambasadi riječ. 
 Ono što je dogovoreno na tajnim pregovorima, je sramni surogat prelazne Vlade, 
izvrgavanje ruglu same ideje prelazne vlade. Ovo je zloupotreba legitimnog zahtjeva za 
formiranjem vlade izbornog povjerenja, i ovo je pokušaj da se jedna takva ozbiljna inicijativa 
potroši i kompromituje. 
 Poštovani građani, dio nekada opozicionih političkih partija je svjesno pristao da postane 
paravan za još jednu izbornu krađu koju projektuje Demokratska partija socijalista u oktobru 
mjesecu ove godine. Pozitivna Crna Gora je, kako vidimo, samo pripremala teren za nastup 
ključnih aktera prevare i izdaje opozicionih interesa. Sjetimo se da su potpisnici ovog sramnog 
sporazuma prvobitno optuživali Pozitivnu Crnu Goru za političku korupciju, da bi onda najprije još 
jednom i po ko zna koji put odbili poziv Demokratskog fronta da nam se pridruže na protestima 
nakon što je izglasano povjerenje uz političku korupciju Vladi Mila Đukanovića, a onda su isti ti na 
platformi iste te Pozitivne i uz mentorstvo i medijaciju Ranka Krivokapića, a onda i na osnovu 
tajnih pregovora koji su vođeni uz koordinaciju jedne ambasade, pružili ruku spasa Milu 
Đukanoviću i krenuli da dogovaraju ulazak u njegovu Vladu.  
 Posebno ističem sljedeće - potpisnici Sporazuma nisu ni jednom saopštili da su sigurni da 
će obezbijediti makar minimalno poštene uslove za izbore koji predstoje, ali su se zato obavezali 
da će bezuslovno da priznaju rezultate ovih izbora. Takođe je važno da iako su akteri potpisanog 
Sporazuma prvo optuživali DPS da krade izbore, to im nije smetalo da u Sporazumu eksplicitno 
prihvate i obavežu se da će da slijede nelegitimnu politiku Demokratske partije socijalista koja je 
proistekla iz pokradenih izbora. To su ključne i najvažnije tačke ovog sporazuma znate za koga-  
za Mila Đukanovića. Upravo je Milu Đukanoviću bilo najvažnije da taj dio, nekada opozicije, u 
političkom smislu navuče da potpišu ove dvije tačke Sporazuma. A kako vidim, u Sporazumu nije 
unesena ni obaveza raspisivanja referenduma o članstvu Crne Gore u NATO-u, što je, kao što 
znamo na sva zvona najavljivano.  
 Od Vlade koja broji 22 člana, ovaj dio opozicije koji se sada hvali i junači je dobio samo 
četiri ministarska mjesta. Dakle, samo je priča za naivne da će sa četiri resora uspjeti da spriječe 



DPS u projektovanoj izbornoj krađi. Ovo nije nikakvo širenje defektizma, ovo su činjenice.  
 Dalje, ovo nije pobjeda opozicije, ovo je scenario dogovoren na tajnim pregovorima, po 
kojima dio nekadašnje opozicije umjesto da se pridruži nama da tražimo ostavku Mila Đukanovića 
i da rušimo Mila Đukanovića, pruža mu ruku spasa. I zbog toga smo imali, poštovani građani, 
najveću opstrukciju protesta u trenutku kada su protesti imali najviše šansi da uspiju, dakle odmah 
nakon 24. oktobra. I u tom trenutku smo svi mogli da vidimo da imamo sinhronizovanu opstrukciju 
protesta, opstrukciju koja je išla sinhronizovano od strane dijela opozicije i režimskih struktura. Šef 
režima je planirao da čitavu opoziciju uvuče u "Prokrustovu postelju". Neki su, kako vidimo, odmah 
prihvatili da u nju uskoče. Mi u Demokratskom frontu ni u tu njegovu postelju, ni u bilo koju drugu 
postelju sa njim nećemo.  
 Danas se jasno vidi ko je spreman da sarađuje sa DPS-om i prije,ali i poslije ovih izbora i 
ko je jedina opozicija koja je ostala istinskim, iskrenim opozicionarima Crne Gore. Demokratski 
front je, sada je potpuno jasno, jedini takmac DPS-a, jedini istinski protivnik šefa režima. Nije ni 
čudo da smo izloženi ovakvoj medijskoj blokadi. Ako su građani, i pored toga što je to mučno i 
teško, ipak pratili javni servis prethodnih dana, vidjeli su da jedino Demokratskog fronta, odnosno 
njihovih predstavnika nije bilo u emisijama na režimskom servisu iako je smijenjena Radojka 
Rutović. Tako da se prirodno nameće pitanje da li su pojedine stranke formirane i da li su pojedini 
lideri postali lideri da bi se u srećnom sticaju okolnosti i u što kraćem roku domogli koalicije sa 
Milom Đukanovićem. I dok su oni iznenađivali i zbunjivali jedni druge u prethodnih nekoliko 
nedjelja trgujući foteljama, nadgornjavajući se oko funkcija, svi su zajedno pokušali da zbune i 
prevare građana Crne Gore. Mi smo u ova dva dana apsolutno razobličili čitavu operaciju, čitav 
projekat koji je zamišljen. Mislim da je građanima već sad sve jasno. 
 Potpisnici ovog sporazuma su legitimisali Mila Đukanovića kao neprikosnovenog vođu i 
premijera. To je poseban problem. Takođe istom tom Milu Đukanoviću su se na ponižavajući način 
prethodnih dana nudili ne bi li baš njih prihvatio za partnera, a ne nekog drugog. Milo Đukanović 
kao premijer, svi to dobro znamo, je garant političke korupcije, garant izbornih zloupoteba, garant 
krađe izbora, a onda i garant nastavka pljačke Crne Gore. Potpisnici Sporazuma su prihvatili da im 
kreator i arhitekta afere "Snimak" bude šef i na taj način su ga direktno amnestirali za krađe svih 
prethodnih izbora koje je prethodno pokrao. Danas se jasno vidi da nismo svi isti, jer mi to nikada 
sebi nećemo dozvoliti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 15:18:34) 
 
 Hvala Vama. 
 Kolega Bojaniću, izvolite. 
 Kolega Bojaniću, kolega Knežević se interesovao da li imamo obezbijeđen TV prenos, 
odgovor je potvrdan. Dogovor je da ide kajron na prvom kanalu da će u 15.30h ići direktan prenos 
na drugom kanalu. Tako, obezbijeđen je TV prenos i nema problema da se čuje glas poslanika. 
 Izvolite, kolega Bojaniću. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (10.05.16 15:19:12) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani potpredsjedniče, poštovane kolege, poštovani građani, oni koji su u direktnom 
prenosu, 
 lex specialis je proistekao iz Sporazuma, to je jasno, pravni akt, odnosno pretočen 
Sporazum u pravni akt, nešto u čemu nijesam učestvovao. Ne ulazeći u razloge zašto i negdje se 
ne bih ni bavio odredbama tog samog zakona jer i ne znam šta je dogovarano za vrijeme tih 
pregovora i sklapanja Sporazuma. Čak je ostalo negdje nejasno ko je sve i potpisao  
Sporazum.  
 Ono čime bih pokušao da se bavim su razlozi, odnosno uzroci ovog pravnog akta i 
posljedice koje će on imati. Negdje smo kao razloge imali navedeno da je to bio neki ultimatum 
jedne, nazovi opozicione partije. Ne vjerujem u tom. Mislim da je ono bila jedna predstava, mogu 



reći dobrog scenarija, ali loših glumaca kada je ova Vlada dobila povjerenje. Trebala je da se 
napravi neka dramatičnost i bože moj, neko spašavanje države. Mislim da je svakome jasno da od 
toga nema ništa, da to nije bio razlog.  
 Drugi razlog je takozvana velikodušna ponuda premijera. Ja ni u to ne vjerujem, jer niko nije 
sebe razvlastio, a naročito vladari poput našeg premijera. Treći razlog je međunarodni pritisak. Ne 
bih rekao da je baš toliko međunarodni pritisak koliko bih rekao da je međunarodna zajednica, 
onaj dio međunarodne zajednice sugerisao potpisivanje Sporazuma i premijer je tu jedan od 
razloga. Pored ove zloupotrebe resursa, opšte poznate, i nešto što zna da čita signale 
međunarodne zajednice koja u tom momentu od njega očekuje, odnosno da preko njega završe 
stvari kod nas.  
 Podsjetiću da je čitao dobro dok je bio Milošević jak, čitao je signale od Miloševića, kad je 
Milošević oslabio znao je i te kako da pročita signale zapada. I tu smo gdje smo.  
 Vrlo otvoreno ću reći da mislim da je glavni razlog zašto takvi signali dolaze, samo se 
izvinjavam ako može samo za koncentraciju, jer da ne kažem opet biću prozvan, gospodina koji 
stalno ima nešto da kaže dok ja govorim, da ga barem opomenete da me pusti da ispričam ovo do 
kraja, a ako već ima neki komentar neka pritisne taj taster pa da mi da, jer uporno..... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 15:22:10) 
 
 Kolega Bojaniću, vjerujte ja nijesam čuo glas u sali, moguće. Ne zna koji zvuk dolazi do 
Vas, ali ja prosto nijesam čuo nikakve.  
 Kolega Bojaniću, izvolite, nastavite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (10.05.16 15:22:37) 
 
 Ono što treba Crnoj Gori u očima zapada je takozvana Potemkinova demokratija. Treba 
naročito u narednih godinu, jer treba da verifikuje 20 i kusur zemalja pozivnicu za NATO Alijansu. I 
treba da tome svijetu, svojim parlamentima, daju privid da je u Crnoj Gori sve u redu. Sa toliko 
neukusa to rade da, evo izvjesni gospodin - Danijel Server je juče izjavio, ne ulazeći u njegovu 
stručnost - da Crnoj Gori nedostaje samo dobra opozicija. Zamislite taj neukus, doći u Crnu Goru i 
izaći i reći - "Crnoj Gori nedostaje samo dobra opozicija". Još gora stvar, nakon smjene 
uređivačkog tima RTCG cijelo jutro je išao kajron na Javnom servisu sa ovom porukom - Crnoj 
Gori nedostaje samo dobra opozicija.  
 Dakle, Potemkinovu ekonomiju imamo već dugo, sad smo dobili Potemkinovu demokratiju. 
Imao privid u ekonomiju i govorio sam, jednu digresiju kratku, jer se sad spinuje javnost sa tim  
uspjehom Crne Gore koja je dobila spor na arbitraži i neće platiti 100 miliona za Željezaru. Ona 
ista Crna Gora koja je dala 33 miliona za Željezaru i nije žute banke dobila i niti će dobiti kroz 
garancije nazad, kroz stečaj. Ali bože moj, to je ekonomski uspjeh što nismo platili 133 nego samo 
33. Ušteđeli smo 100 miliona. Svaka čast Vladi Crne Gore, bravo im ga.  
 Naravno, uz to ide priča o ekonomskim benefitima, kampanja članstvo u NATO. Samo ću 
podsjetiti građane, vratite se 10 - 15 godina, sjetite se ogromne kampanje koja je pratila 
privatizaciju, sjetite se koje su benefite navodili da ćete dobiti od privatizacije, a evo vidite što 
imate. Samo su dobile političke i biznis elite, a korist od toga su imale od ove integracije imaće 
samo političke i vojne elite. Tako da, nek se zamisle građani, da li da vjeruju ovo što im se kaže ili 
da vjeruju svojim očima.  
 Šta su posljedice ovog akta? Ono što je činjenica, svidjelo se to nekom ili ne, da potpisnici 
ovog sporazuma ulaze u veliki rizik, jer u zavisnosti šta će se uraditi za ovih četiri - pet mjeseci 
štetu ili koriste će da trpi cijela opozicija. Ja neću govoriti teškim riječima, ne pada mi na pamet, 
neću govoriti o nikakvim izdajama i ne smatram, da budem iskren, da se radi o izdaji, hoću da 
vjerujem da je to njijhov način borbe za fer i slobodne izbore. Nemam problem sa tim. Na njima je 
ta odgovornost da je podnesu. Ono što dodatno im daje odgovornost, koliko sam čuo iz 
dosadašnjih diskusija svega šest poslanika iz opozicije će glasati za ovaj sporazum. Šest od 36, ja 
volim brojkama da se služim, to je 1/6 opozicionih poslanika glasa za Sporazum, odnosno 16% 



opozicionih, koji se barem izjašnjavaju da su opozicione. SDP ja ne računam u opozicione i treba 
da prođe puno vremena da bi oni mene uvjerili da su oni opozicioni poslanici. Za sada ih ne 
tretiram tako.  
 Sad smo svi u dilemi, otvoreno treba reći da li sve gurnuti na njih, svu odgovornost? Da li 
im dati ruku i pomoći? Ja mogu da kažem i jedno i drugo, ali negdje u poziciji sam da nemam 
političku partiju srećom ili nesrećom iza sebe, ali je tako. Ovo govorim, kažem sam za sebe bez 
ikakvih obaveza da se pravdam bilo kakvom glavnom odboru ili predsjedništvu. Ovih četiri, 
odnosno pet ljudi su, negdje moji neki manje neki više, i lični prijatelji, kolege, šest kolega koji će 
glasati za ovaj sporazum, odnosno za lex specialis su takođe moje kolege, neke i više od kolega i 
tokom vremena su mi postali i bliski prijatelji, tako da ja sigurno im neću ni jednu ružnu riječ  reći o 
tome.  Čak  što više,  bez obzira u sav rizik  koji to nosi, ako negdje  procijene  da im moja 
malenkost  može pomoći da bar za jedan  promil uspijemo da smanjimo  šanse DPS-u da  ukrade  
i sljedeće izbore  imaće moju podršku. Bez obzira da kažem što smatram  da u ovom momentu  
nije dobar njihov potez prvestveno zbog vremenske  distance,  možda je ovo imalo smisla  prije 
neke pola godine, bojim se da je danas  jako malo vremena, bojim se da je njihova  snaga  mala, 
sa ovih nekoliko  da kažem ministara bez  obzira na to  u dubini šta god  se desilo. Ali bez obzira 
na sve to i dalje još jednom ponavljam ukoliko negdje bilo ko pokuša, ja sam vrlo spreman 
odnosno mislim da mogu  pomoći u tom dijelu, vrlo sam raspoložen da ima dam ruku  po tom 
pitanju. 
 Tako da negdje tu bih završio mislim da sam  bio dovoljno jasan i da sam dao svoj  stav, a 
da niko ne prepričava  moje stavove. Da zaključim time. Neću dati podršku, da budem jasan, neću 
dati podršku ovom lex specialisu i naravno neću dati podršku kad bude glasanje za tu Vladu. Ali o 
Vladi ćemo detaljnije i o personalnim rješenjima govoriti kad bude ta tačka na dnevnom redu. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 15:28:34) 
 
 Hvala Vam. 
 Koleginica Đurašković sada ima riječ, neka se pripremi kolega Gojković. 
 Izvolite, koleginice. 
 
 
 LJILJANA ĐURAŠKOVIĆ (10.05.16 15:28:44) 
 
 Žao mi je što govorim u vrijeme kada je prvi dnevnik na  televiziji  u 15.30 h, ali šta možemo 
tako mi je izgleda  zapalo. 
 Poštovani građani, osjećam potrebu, a i dužnost da kao jedan od aktivnih učesnika  
protesta  upoznam vas sa nekim činjenicama  koje zbog medijske  blokade  do sada možda niste 
imali prilike da saznate i čujete.  Prema zvaničnom izvještaju  pripadnici svih jedinica MUP-a Crne 
Gore 24. oktobra 2015. godine, ispalili su ukupno 145 projektila suzavaca, 47 ručnih suzavaca, 13 
šok bombi, a policija je koristila sljedeća hemijska sredstva. BRS AF-1 eksplozivna hemijska  
ručna bomba sa praškastim suzavcem CS1 koji se prilikom eksplozije rasprši  u okolni vazduh  
izazivajući privremeno  onesposobljavanje ljudi  bez zaštitne  maske u trajanju od 10-ak minuta. 
BRS AG-1 pirotehnička ručna bomba  punjena suzavcem CS. Suzavac CS je onesposobljavajući 
bojni otrov,  sa mogućim dugoročnim efektima djelovanja na disajne organe i deset mjeseci  nakon 
trenutka eksplozije. Molim gospodu iz režije da zumiraju ove fotogragfije, ovo je za naše građane  
koje te noći nijesu bili sa nama i ovo je za građane  koji nijesu služili vojni rok i ne znaju ovo o 
čemu sam ja danas  pričala.  
 Dalje, sljedeće je bila ručna šok "fleš" bomba, koja kod nezaštićenog ljudstva izaziva  
privremeno sljepilo, gluvoću, zujanje u ušima i gubitak  kordinacije i  ravnoteže. Suzavac je bačen  
ispred Skupštine na Bulevaru svetog Petra, u Njegoševom parku, na Blažovom mostu, u Ulici 
slobode, kod hotela "Crna Gora", kod zgrade "Pinka", u Karađorđevoj ulici na Mostu braće 
Zlatičanin, kod hotela "Nikić" u Bulevaru Džordža Vašingtona, kod Hrama Hristovog Vaskrsenja  i 
na svim kružnim tokovima na izlazu i prilazu Podgorice. Parametar kojim se prikazuje kako na 



ljude  utiče izlaganje određenoj koncentraciji čestica u određenom vremenskom periodu, razlikuje 
se  prema nivoima toksičnosti - i  ima tri nivoa.  
 Prvi nivo - koji kod običnih ljudi izaziva nelagodu i blagu iritaciju disajnih organa, efekti 
nijesu trajni i ne onesposobljavaju ljude, a simptomi prestaju sami prestankom izloženosti 
česticama.  
 Drugi nivo - je koncentracija CS čestica u vazduhu zbog kojih ljudi osjećaju sljedeće  
siptome: nadražaj očiju, peckanje, nemogućnost gledanja  i jako suzenje, kašalj, otezano disanje i 
gušenje, u nekim slučajevima ova koncetracija može izazvati i trajne posljedice ili može potpuno 
onesposobiti  čovjeka  da pobjegne sa mjesta  gdje je povećana koncetracija. 
 Treći stupanj - je koncentracija CS čestica iznad koje se čovjekov život dovodi u pitanje tj. 
izloženost tolikoj koncentraciji koja može dovesti do smrti. Osim same koncentracije bitna je i  
vremenska izloženost istoj. Stručnjaci kažu, da koncetracija CS čestica od četiri miligrama po 
kubnom metru je dovoljna da rastjera demonstrante u roku od minut, a koncetracija do deset 
miligrama  po kubnom metru  u istom periodu može rastjerati istreniranu vojsku. Površina  na kojoj 
je bio protest  i na kom se  desila inicijalna  intervencija policije ima  površinu oko 17 hiljada i 500 
kvadratnih metara. Prema policijskom izvještaju u periodu od 22 h do 22h i 30 minuta je na 
označenoj  površini bačeno ukupno 72 projektila, suzavca, 16 ručnih bombi BRS AF-1,11 ručnih 
bombi BRS AG -1 što znači preko 100 suzavaca. Što je prema specifikaciji proizvođača ukupno 
pet hiljada  i 478 grama CS čestica ili oko pet i po miliona miligrama čestica. Čestice CS su teže 
od vazduha, pa se nakon inicijalnog raspršavanja polako spuštaju prema tlu, ostajući na  površini  
koja se tretira kao kontaminirana. Slike sa protesta pokazuju da se oblasti čestica nijesu  
rasprostirale visočije od  šest do osam metara. Što znači, da je ukupna  zapremina  označenog  
prostora  ispred Skupštine  oko 140 hiljada kubnih metara,  to je površina  pomnožena sa visinom  
od osam metara. Tako kažu stručnjaci.  
      Dana 24. oktobra, vjetar je bio zanemarljivo mali u Podgorici, što znači, da je  
rasprostranjivanje čestica  išlo sporije, čak se i  par dana  nakon protesta  osjećao suzavac ispred 
Skupštine. Ispred Hrama i još neki suzavci koji su ispaljeni ne ulaze u ovaj  izvještaj jer to nije 
sabrano.  
     Dakle, koncetracija CS čestica u  noći 24. oktobra između 22 sata i 22 i 30 mogla je 
teorijski dostići i do 39 miligrama po kubnom metru što se može okončati i smrtnim ishodom ili 
trajnim  posljedicama po zdravlje. Narod je bio izložen  više nego  prekomjernim  dozama otrova, a 
svi su ćutali niko da se  oglasi ni makar da  poduči građane  šta da rade. Ćutalo je i Ministarstvo  
zdravlja, ćutao je i Institut  za javno zdravlje, a ćutale su i naše kolege. Podgorica je bila "Aušvic" 
na otvorenom i bio je otvoren  lov na ljude.  
     Gospodo, nijeste nas  prepali, nijesmo zaboravili, nije nas strah, a nijesmo ni oprostili. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 15:36:00) 
 
 Hvala. 
 Kolega Gojković je sljedeći učesnik u raspravi, neka se pripremi kolega Lekić. 
 Izvolite, kolega Gojkoviću. 
 
 
 OBRAD GOJKOVIĆ (10.05.16 15:36:10) 
 
 Hvala potpredsjedniče, poštovane kolege, poštovani građani, 
 Ja ću svoje izlaganje dati kao nezavisni poslanik i smatram kao kolega Bojanić da je to 
dosta značajno jer nas, nezavisne poslanike, ne povezuju nikakvi stavovi iz  stranačkih organa, 
glavnih odbora itd. Možemo da govorimo sa jednom dozom relaksiranosti i nadam se da će 
javnost shvatiti šta želim da poručim.  
 Molim Vas da upozorite kolege, ne mogu da se skoncetrišem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 15:36:52) 



 
 Evo ja pokušavam i molim vas još jednom da čujemo kolegu Gojkovića. 
 Izvolite. 
 
 
 OBRAD GOJKOVIĆ (10.05.16 15:36:57) 
 
 Znači, nedavno u predsjedničkoj  kampanji u Hrvatskoj jedan od kandidata je izrekao jednu 
rečenicu koja je meni značajna, on se predstavio Hrvatskoj izbornoj javnosti rečenicom - zakoni to 
smo mi.  Misleći na cijelu Hrvatsku, građane i državu itd. To mi se jako svidjelo i smatram da je 
jedna prava rečenica, i da jedna država, i građani jedne države treba da se predstave na taj način.  
 Da li se mi danas Evropi, javnosti Crne Gore, regionu predstavljamo sa ovim zakonom na 
taj način? Ne, ovo danas po meni je poruka koju treba da ocjene građani Crne Gore, ovo je 
poruka partije -  to smo mi. Građani to ni u kom slučaju ne treba da prihvate. Treba da ignorišu 
ovu sjednicu, ignorišu ovu odluku i ovaj zakon.  
 Zbog čega je to tako? Prije svega vidim da se danas na ovoj sjednici potenciraju isključivo 
partijski interesi, a to nije dobro s obzirom na situaciju u kojoj se Crna Gora nalazi. Ono što se 
danas pokuša stvoriti privid da se ovdje radi, da se stvari pokrenu na bolje i da treba očekivati 
boljitak u neposrednoj budućnosti. Međutim, ono što mogu odgovorno da tvrdim ovdje radi se o 
pokušaju političkih partija da se "dokotrljaju" do izbora 9. oktobra ove godine.  
 Upotrijebio sam namjerno termin "dokotrljaju" jer je Crna Gora u sveopštoj krizi, u političkoj, 
ekonomskoj i svakoj drugoj. Pa su i političke partije u krizi i na neki način pokušavaju od  javnosti 
da prikriju koliko je duboka ova politička kriza u Crnoj Gori i da se domognu ili da se "dokotrljaju" 
izbora 9. oktobra. Javnost to ne smije nikako da prihvati.  
 Koji su argumenti ove moje tvrdnje? Pa sam naziv zakona, Zakon o Sporazumu stvaranja 
uslova za slobodne i fer izbore. Ja moram da kažem da je ovaj naslov ovoga zakona izuzetno 
reduciran i da uzroci koji su doveli do ovoga nijesu isključivo izborni, izborni proces itd.  
 Šta su argumenti da bih to potvrdio? Želim da kažem da je do razlaza u vladajućoj koaliciji 
došlo prije svega nesaglasjima oko privatizacije ekonomske politike i da je to nešto što je proizvelo 
socijalne probleme u Crnoj Gori, ekonomske probleme i svake druge probleme koji ozbiljno prijete 
da ugroze državu Crnu Goru. Prije svega mislim na stavove Socijaldemokratske partije koja je bila 
član te vladajuće koalicije, koja se raspala upravo zbog toga, a značajan je pokazatelj da su oni 
ukazivali na to. 
 Druga star, protesti Demokratskog fronta nisu bili isključivo protesti koji se tiču izborne 
problematike. Na protestima Demokratskog fronta su potencirani i ekonomski problemi i korupcija i 
kriminal itd. Nuđena su rješenja, bez obzira koliko se ja slagao sa njima ili ne, da se to rješava u 
jednom paketu, ponudom da se stvori prelazna vlada i da se napokon izađe iz tog ćorsokaka. 
Smatram da su takvi zahtjevi bili opravdani i da je sveopšta klima u Crnoj Gori to potvrđivala. 
Potvrdu za svoje argumente nalazim i u stavu kolega iz SNP-a, koji ne znam da li je javnost dobro 
shvatila, kada su uslovili svoj ulazak i potpisivanje ovog sporazuma tim da sprovode politiku svoje 
partije, ako uđu u Vladu. Normalno da je to jedan korektan predlog s obzirom da se vidi da u ovom 
sporazumu nema nikakvog programa, ovdje se radi samo o izbornom procesu da uopšte nije 
definisano šta treba da radi ta vlada, kako da rješava probleme itd.  
 I četvrta stvar svakako najznačajnija, uzrok da danas o ovome raspravljamo o ovaom 
zakonu- tu su prije svega socijalni problemi. Protesti radnika i pritisak koji postoji u javnosti da se 
ovi problemi rješavaju. Ali, evo,  kad bi se fokusirali da isključivo izborno zakonodavstvo i izborni 
proces da su oni problemi u Crnoj Gori i da oni treba da se rješavaju ispod jednog ovakvog 
naslova i ispod uslova za slobodne i fer izbore.  
 Nas pet poslanika iz ove skupštine, pojedinačno, ne kao članovi političkih partija podnijeli 
smo inicijativu za ocjenu ustavnosti Izbornog zakona imajući namjeru da se i u Crnoj Gori biraju 
poslanici i odbornici na način kako se to bira i u drugim zemljama regiona gdje bi se direktno na 
osnovu osvojenog broja glasova dobijali mandati. Ponudili smo sve političke partije da potpišu 
jedan takav akt, nijedna politička partija nije iskazala zainteresovanost da se promijeni izborno 
zakonodavstvo i da se na taj način direktno biraju predstavnici naroda, a što bi po mom mišljenju 
značajno doprinijelo rješavanju problema u Crnoj Gori. O čemu se radi? O onome što stalno 



ukazuje i Savjet Evrope i Evropska komisija o liderskim pozicijama u našim političkim partijama 
koje biraju jednostavno poslušnike i onda je pitanje koliko su ti poslanici, odbornici uopšte 
nezavisni u svom radu. Oni zastupaju partijske stavove i onda dođemo do ovakve situacije da 
državu vodi jedna partija kao Demokratska partija socijalista, po volji jednog čovjeka.  
 Znači, nečemu takvom je moralo da bude mjesto u Sporazumu ili je moralo makar biti 
razmotreno. Zbog građana još jednom ponavljam, nijedna politička partija u Crnoj Gori nije 
pokazala zainteresovanost za tako nešto, a kada bi sada napravili istraživanje javnog mnjenja, 
garantujem da bi 85% javnosti bilo za takvo rješenje. Građani neka sami izvuku zaključak zašto je 
to tako i ko tu štiti svoj interes,  da li se štite interesi građana ili interesi političkih partija?  
 Zatim, činjenica recimo da preduzeće za Morsko dobro u pet godina dalo dva i po miliona 
za sponzorstva, da je brodogradilište "Bijela" dalo milion itd. Zar se to nije moglo kroz ovaj 
sporazum odrediti da se donese zakon o zabrani sponzorisanja iz javnih preduzeća, već isključivo 
iz budžeta opština i države, da bi se to kontrolisalo, a ne na ovaj način da to kontrolišu pojedinci. 
Znači, to se moglo institucionalno urediti. Da ne idemo dalje sada, zar  se nijesu mogle ove iste 
institucije gdje mi sada šaljemo, kao predstavnike, obavezati da šestomjesečno dostavljaju u toku 
izbornog procesa izvještaje Državnoj revizorskoj instituciji i na taj način da institucije prave uvid. 
Sve je to moglo, ali izgleda da nije postojala dobra volja.  
 I na kraju kad se sve ovo sabere ni tada nije bilo moguće, zato što nije moguće. Nije 
moguće da se pravi sporazum sa nekim ko treba krivično da odgovara, u ovom slučaju afera 
"Snimak"- nije se krivično odgovaralo. Da li to mi kao političke partije, politički činioci šaljemo 
poruku građanima, recimo koji su nešto ukrali, da oni imaju sada pravo da sa državom prave 
sporazum, da država stavi čuvara pokraj njih da ne kradu više. Da li je to rješenje, da li bi to iko 
pametan i da li se to može tako raditi? Uporedite to malo sa jednim ogromnim aparatom kod 
države, vidjećete da su takve stvari nemoguće. Da ne govorim o onom čuvenom amandmanu 
"cvetić" i to je moglo da uđe u ovaj sporazum, da ne važe glasovi koji su obilježeni itd.  
 Znači, kad se sve ovo izanalizira vidi se isključivo entencija političkih partija da doguraju, 
"dokotrljaju" se do izbora 9. oktobra, uzmu mandate i da se nastavi dalje kao što se do sada 
radilo. Javnost ima jasnu poruku da se DPS mora demontirati, ali javnost tako jasno poručuje da 
nije bitno ako neko ne radi ime onoga ko to radi. Znači, oni traže da onaj ko dođe posle njega to 
radi kako treba. Potpuno je nebitno da li se neko ko ne radi kako treba zove DPS ili bilo kako 
drugačije ako ne radi kako treba. Tu je poruka javnosti vrlo jasna.  
 Ovaj sporazum omogućava da se posle 9. oktobra nastavi možda pod nekim drugi imenom 
da se radi isto kao do  sada. I to ne treba dozvoliti.  
 Šta je trebalo da bude dio ovoga sporazuma koji je po meni najvažniji i ja bih ga u tom 
slučaju vjerovatno i podržao. Znači, moralo se Sporazumom definisati kako će se formirati Vlada 
posle 9. oktobra. Zbog čega?  
 Znači, ukoliko se dozvoli da političke partije posle 9. oktobra formiraju Vladu od toga nema 
sreće. Političke partije koje su trenutno u Crnoj Gori su pokazale svoj kvalitet i Crna Gora traži 
nešto kao što je tehnička vlada i to je trebalo definisati ovim sporazumom s obzirom na situaciju u 
kojoj se Crna Gora nalazi. Crna Gora se nalazi u katastrofalnoj privrednoj situaciji, kriminal, 
korupcija, situacija u pravosuđu itd. Rješenje toga nije u formiranju vlada kao što se to do sada 
radilo. Te vlade koje budu formirane na taj način će nastaviti sa problemima istim kao do sada. 
Ono što želim da kažem, poseban aspekt ove priče da politički problemi koji postoje u Crnoj Gori 
se mogu riješiti za 24 sata, ali ekonomski i privredni problemi i kriminala i korupcije će biti potrene 
decenije. Građani treba da shvate da ovo nije nikakva bitna sjednica, nikakva bitna odluka, 
nikakav bitan dan, niti će se ovdje nešta danas značajno promijeniti  nabolje. Ovakvih sjednica će 
biti na desetine i građani će biti s istom patetikom koju danas slušaju, sa istom ubjedljivošću 
ubjeđivani da će biti bolje dok se ne dogura do 9. oktobra, do dana izbora, a od tada ponovo po 
starom.  
 Još samo jedna rečenica predsjedniče. Poseban dio priče koju javnost mora da čuje, mora 
da zna da je ovaj sporazum diktiran iz krugova koji nijesu iz Crne Gore i to prije svega iz zemalja 
koje su članice NATO pakta. Očigledno je da žele da stvore privid stabilne države, države koja 
funkcioniše da bi se u Parlamentu izglasao ulazak u NATO pakt.  
 Ono što je interesantno u svoj toj priči i što će se ponavljati ubuduće u to sam siguran, da ih 
ne interesuje ni socijalni problemi u Crnoj Gori, ni nezaposlenost, ni privatizacija, ni kriminal, ni 



korupcija daju prioritet ovome. Znači, morate potpisati Sporazum, mi želimo izbore bez prigovora, 
a onda odluka u Parlamentu za NATO pakt. Kako su tretirani građani Crne Gore? Ne interesuju ih 
njihovi problemi. Tako će postupati i ubuduće. Isključivo njihovi problemi, a nama će ovdje 
nametati rješenja. Znači, ni u kom slučaju ne želim ovo da podržim. Smatram da ovo nije rješenje i 
posebno potenciram građanima da razmotre ovaj aspekt o kojim govorim da ne smiju dozvoliti da 
država Crna Gora i građani Crne Gore žive pod geslom partije - to smo mi. Svaka čast partijama, 
ali kao nezavisni poslanik možda imam veću slobodu da kažem to i smatram da je utemeljeno. 
 Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 15:47:51) 
 
 Kako kaže narod: "tuđa ruka ne češe".  
 Kolega Pavloviću tražili ste komentar. Izvolite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (10.05.16 15:48:01) 
 
 Kolega Gojkoviću, kolega po suzavcu, kolega sa protesta, pomenuli ste i na jedan potpuno 
dobronamjeran način razmatrali cijelu situaciju nakon izbora 9. oktobra, govorili ste o konceptu 
Vlade. Ali, mislim da ipak ovaj trenutak nameće jedan zahtjev visoke odgovornosti, mnogo veće 
nego do sada. Mi moramo biti svjesni činjenice kakav je ambijent u kome se nalazimo. Ja sam u 
svom izlaganju pomenuo, ali nijesam dovršio, vezano za to zašto ovi ljudi ulaze u ovu vladu, a 
gotovo da kažem unisono priznaju da ne mogu ništa bog zna kako učiniti. Mislim da su i ostali iz 
Kluba nezavisnih poslanika govorili o tome i dosta kvalitetno argumentovali. Pa upravo zato što se 
pravi Vlada, ova Vlada koja se pravi, obećano im je da će biti i poslije izbora. To je razlog. 
Naravno, upravo se to pravi da kažem u krugovima ili se sugeriše njen sastav iz onih krugova o 
kojima vi govorite. Van institucionalnih krugova, van državnih krugova. Neko spolja, ko nažalost 
ima svoj poslanički klub, jedna ambasada ima svoj poslanički klub u ovoj Skupštini - ona sugeriše. 
I onda se vade iz te cijele situacije u koju guraju čitavu Crnu Goru. Čitavu Crnu Goru svojim 
potpisom na Sporazum u kome je prva stvar - oni su potpisali već da će izbori biti pošteni koje će 
Milo Đukanović organizovati u oktobru. Pa Milo je zato i potpisao taj Sporazum, potpuno je to 
jasno. Da bi se izvadili iz te situacije sad neki od njih kažu - mi ćemo izaći iz te Vlade ako ne budu 
izbori. Daj nemojte, ozbiljni smo ljudi. Ne možete da izađete, preuzeli ste obavezu. Ne pitate se. 
 Dakle, ono što nam slijedi gospodine Gojkoviću jeste hvaljenje situacije. Sada će isti ovi koji 
su prvo najavljivali kako će žestoko da se bore da zaustave izbornu krađu, pa ulaze sad u Vladu, 
već su počeli da prave distancu, a sad nam slijedi hvaljenje situacije. Situacija je dobra, već smo 
uradili. Ambijent nam je gotovo kao u Švedskoj. To će da se dešava. Zato je nama potpuno 
neodrživa bilo kakva podrška tome takozvanome naporu, jer taj napor nije iskren, taj napor je 
folirantski. Svaka podrška tome naporu, njihovome, bi u stvari bila podrška Milu Đukanoviću. 
Podrška legitimisanju te farse koju je on već demonstrirao u Tivtu šta namjerava da uradi.  
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 15:51:05) 
 
 Hvala Vam. /upadice/ 
 Moram, ali samo neka bude procedura. 
 
 
 OBRAD MIŠO STANIŠIĆ (10.05.16 15:51:18) 
 
 Gospodine predsjedniče, ja Vas molim kao predsjedavajućeg da zaštite diplomatski  kor u 
Crnoj Gori od napada. I ništa više. 
 
 



 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 15:51:30) 
 
 Ja sam čuo više asocijacija opozitnih o diplomatskom koru, jedne su pro-NATO, a druge su 
anti-NATO. Prema tome, da je neko spomenut ja bih reagovao kolega Stanišiću u pravu ste. Nije 
niko pomenut govori se apstraktno, govori se samo - neke ambasade. Ima ih 27, koliko ja znam. 
Teško je pogoditi koja je.  
 Izvolite odgovor.  
 Ja mislim da je to moguće neko ... ili neko, ali ne mogu da pogodim. 
 
 
 OBRAD GOJKOVIĆ (10.05.16 15:52:14) 
 
 Predsjedniče, evo vidim da ponovo iz DPS-a pokušavaju da izbace loptu u aut, ali to im je 
taktika.  
 Gospodine Pavloviću, postoje stvari koje usložnjavaju ovu priču, koju ja nijesam stigao da 
objasnim u svom izlaganju.  
 Ipak u ovoj cijeloj ovoj priči situacija je bila jasna, postojali su izlazi, postojala su dva 
koncepta. Jedan je bio koncept DPS-a, drugi je bio Demokratskog fronta, ja sam ih podržao. U 
mnogim stvarima se ne slažem sa njima, ali oni su nametnuli javnosti svoj koncept. Prvi koncept je 
bio koncept DPS-a, da se to svede na Sporazum o stvaranju uslova za slobodne i fer izbore. To je 
nešto što reducirano, što samo daje mogućnost političkim partijama da osvoje mandat ili više. Ono 
što je bio koncept Demokratskog fronta, koliko sam ja shvatio, je bio predlog o prelaznoj Vladi, 
gdje ste vi čak ponudili sva mjesta da ne učestvujete, ali da se rješavaju ova pitanja. Pa bi danas 
imali dokument koji bi govorio možda i o pojedinačnim privatizacijama i Institutu "Simo Milošević"  i 
zabrani SAJ-a. Zabrana SAJ-a mora da bude u ovome, ali bez ugrožavanja bezbjednosti.  
 Ja sad pitam ko ima hrabrosti da potpiše nešto ovako, a jedna takva organizacija koja je 
tukla ovaj narod gdje je dokazano, nije krivično odgovarala. Uz puno poštovanje bezbjednosti 
Crne Gore i mogućnosti da se nađe način. Znači, ovdje je postojao jasan koncept kako se moglo 
riješiti pitanje političkog izbora i prava  nekoga da izabere. E to je ono što je meni dalo za pravo da 
ja kažem da se partije bore za mandate, da ih ne interesuju građani Crne Gore. Ne interesuje ih 
nezaposlenost, ne interesuje ih ništa, a 9. oktobar je prilično daleko. To vrijeme treba popuniti, a  
to vrijeme će se popunjavati ovakvim sjednicama. Ja ne želim u tome da učestvujem! Kao 
nezavisni poslanik imam pravo to da kažem, ovdje pred javnošću. 
 Što se tiče nezavisnosti poslanika odgovorno ovdje tvrdim, bez obzira što smo mi kao 
poslanici, ja i kolega Bojanić - kao samostalni i nezavisni,  svih 81 poslanik bi ovdje trebalo da smo 
nezavisni. Je li tako? Bez obzira što smo  članovi političkih partija.  
 Ono što javnost treba da gleda, pogotovo u sljedećem periodu, sve manje će biti nezavisnih 
poslanika. Već su pokrenute akcije prema 9. oktobru da se iz interesnih grupa formiraju političke 
partije. I  to se neće moći regulisati. Samo pogledajte lokalne izbore u Herceg Novom! Šta se 
desilo, a niko ne odgovara zbog toga. Milion eura je uloženo, privatno, u formiranje televizije koja 
je zatvorena sjutradan. Onda, zvanično rečeno, uložili smo milion eura da srušimo vlast u Herceg 
Novom. Niko nije reagovao. Da li to sada sprečava ovaj sporazum?  Nemojte, niko ne reaguje, ni 
tužilac. Uzeo sam kao primjer Herceg Novi, nemojte mi zamjeriti. Tako da postojala su dva 
koncepta, postojala su dva izlaza. Pitanje političkog izbor. Onaj ko je napravio taj politički izbor, ja 
u to ne želim da u tome učestvujem, i ono što građanima treba da postane jasno, da prepoznaju 
šta su partijske potrebe, partijski interesi od onoga što su interesi naroda, jer to se mora razdvajati.  
 U tom smislu, samo jedna rečenica, još jednom da potenciram. Neka javnost prosudi o 
tome, mi smo ponudili političkim partijama inicijativu za izmjenu izbornog zakona, da se dio 
poslanika bira direktno. Ni jedna politička partija nije pokazala zainteresovanost, napravite 
istraživanja javnog mnjenja 85%, 90% javnosti je za to. 
 Eto toliko. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 15:55:25) 
 



 Mi smo uveli drugi princip - poslanici se kupuju direktno. Za to im ne trebaju partije, za 
kupovinu im ne trebaju partije. 
 Poslanik Lekić. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (10.05.16 15:55:58) 
 
 Imajući u vidu da se radi o jednoj kompleksnoj temi i za 10 minuta je zaista teško osvijetlili 
sve aspekte. Tim prije što je mnogo toga ocjenjivano, negirano, kandidat jedan, podatak 
gospodina Bojanića koristan svakako, da je malo članova u opoziciji koji su u ovom sporazumu i u 
ovoj inicijativi. To je ovako bilo korisno da čujemo. Ali, ja vama dodajem da nije sputana inicijativa 
drugih, alternativna inicijativa, od tih 30 poslanika opozicionih, tako da im ja unaprijed želim sreću, 
ako imaju neku bolju ideju. Imajući u vidu broj i kvalitet ljudi za očekivat je da se to desi.  
 Dakle, rekao sam da ću se možda osvrnuti na neke ocjene, ali neću na sve, naravno 
osvrnut ću se na one ozbiljne, na one neozbiljne, neutemeljene, agresivne sigurno neću. Jedan od 
aspekata ovih dana, odnosno juče i danas, koji se pokrenuo, a bio je u javnosti, to je da li je sve 
ovo legitimno pravno i otvorila se ta tema odnosa prava i politike i da lex specialis nije legitiman. 
Mislim da se tu prilazi dosta jednostrano. Pravni sistem jeste sistem i treba da bude odvojeni 
sistem, autonoman sistem, ali s druge strane on je dio ustavno pravnog sistema. Pravni sistem ne 
smije pred politikantstvom da se relativizira, a u političkim inicijativama on čini kompaktnu cjelinu i, 
na kraju krajeva, ustavno pravni sistem je mnogo širi od pravnog i, ne slučajno, Ustav se i definiše 
kao pravni i politički akt. Ima puno razloga da smatramo legitimnim političke inicijative koje se 
poslije pretaču u pravne okvire. Tu imamo jedan klasičan primjer te situacije. Na kraju krajeva, u 
drugim zemljama proteklih godina bile su krize, prije svega ekonomske, formirane su prelazne 
vlade u Italiji i Grčkoj čak od članova koji nemaju nikakve veze sa parlamentom. Dakle, moguća je 
politička inicijativa kao legitimna ako je demokratska, ako služi Ustavu. i idejama Ustava.  
 U tom smislu, mislim da se radi o potpuno legitimnoj inicijativi stanovištva pravnih normi i 
ovo je polemika koja se izazvala i u javnosti. Na kraju krajeva, politika determiniše u širem smislu i 
pravo, na neki način prava politika, u Aristotelovom smislu, dakle kao društvena zajednica.  
Citiraću jednog poznatog pravnika, zapravo čuvenog pravnika iz Beograda, jugoslovenskog 
pravnika Milana Bartoša koji je jednom rekao -  da priznanje jedne zemlje je politički čin s pravnim 
posljedicama. Političke inicijative imaju i pravne posljedice. I, da završimo ovaj dio o pravu i 
politici. Mislim da u ovom slučaju imamo jednu potpuno legitimnu realnost.  
 Tačno je da se ovaj zakon bazira na političkom sporazumu. Dobro je kolega Damjanović 
juče podsjetio da je potrebno podijeliti taj politički sporazum iako je on podijeljen svima u opoziciji, 
svako je imao priliku da učestvuje i da pristupi tom Sporazumu. Tu su dati osnovni sadržaji o lex 
specialis je realizacija ovog sporazuma. Danas se dosta, odnosno juče neprecizno, pa i netačno 
saopštavalo o inicijativi premijera Đukanovića koji je velikodušno dao itd. Ko je ovo sve ozbiljno 
pratio, zna fino da je ovo krenulo s političkim dijalogom u Parlamentu, uz sve kontroverze, sve 
simpatije i antipatije tog čina, a nastao je kao posljedica institucionalne blokade našeg sistema i u 
tom smislu ovo je krenulo 1. decembra. Krajem godine premijer je negdje rekao da je to 
reketiranje ako se očekuje da opozicija uđe u vlast i došlo je do raznih dinamika i situacija. Želim 
da kažem da je korisno što imamo svi ovaj sporazum. Naime, u Sporazumu se pokušava ući u 
epicentar afere "Snimak". Nemam potrebe da čitam i nabrajam institucije koje su obuhvaćene, ali 
Zavod za zapošljavanje, Fond rada, Direkcija za javne radove, 16 institucija. To je epicentar afere 
"Snimak" koja, kao što znamo, nije imala svoj pravni i politički ishod. Ovo je reakcija na 
nepostojanje tog ishoda, jedan ozbiljan pokušaj da se uđe, neko je rekao u osinjak ili ne znam 
kako, tako mi mislimo iz opozicije, da to sve kontrolišemo.  
 Što je ambijent u kome se sve ovo dešava? Dešava se ambijent momenta "specialis", dakle 
degradacija, urušavanje života, insitucionalnog, političkog, posebno ekonomskog i izbori koji se 
negiraju kao regularni. Time se ne bavi samo opozicija u Crnoj Gori, bavi se Evropska unija. U 
posljednjem izvještaju se, takođe, govori o neregularnim izborima. Prema tome, to je poraz 
političkog sistema i vladajuće politike da na nekom parlamentarnom dijalogu koji nije u aulama, 
nije u institucijama, da zakonom lex specialis, kako se zove taj zakon, zakon o stvaranju uslova za 
fer izbore, dakle ovo je pokušaj da se kompenzira totalna kriza u zemlji.  



 Želim da podsjetim još nešto. Da smo mi u opoziciji proteklih godina imali upravo kao 
primaran cilj stvaranje uslova za fer i slobodne izbore i na tome smo zajedno radili. Što opozicija 
ima kao cilj? Ima dva cilja, valjda, u ovom trenutku, u ovoj godini. To je da se obezbijede uslovi za 
slobodne izbore i drugi cilj da se pobijedi na tim izborima. To je važan cilj i treba da ga imamo u 
vidu, da osvojimo pobjedu. To možemo da uradimo kroz dva elementa, po mom mišljenju, da 
demontiramo jedan sistem koji je baziran na nekontrolisanoj vlasti, voluntarizmu i, s druge strane, 
da, takođe, zadobijemo povjerenje građana. To je zadatak opozicije, takođe. Sve ovo što 
govorimo je u funkciji da li zadobijamo povjerenje ili ne zadobijamo povjerenje. Zbog toga je težina 
javne riječi vrlo bitna.  
 Mi smatramo da je potrebno obezbijediti fer uslove i pobijediti na izborima, a vjerovatno ne 
treba da podsjećam da smo to zajednički radili, zajednički se borili za sve to. Mi smo 21. marta u 
ovom parlamentu, ova strana ovdje koja sjedi, koja sada formalno nije zajedno, i dalje želim da 
vjerujem, makar u iluziji, da nešto što nas povezuje je jače nego što nas razdvaja, ako nas 
povezuje politički angažman da pobijedimo na izborima, usvojili smo izborne zakone, podsjećam 
sve, pobijedili smo, odnosno izborili smo ih zajedno s DPS-om. Dakle, bila je potrebna 
dvotrećinska većina i set izbornih zakona je pokrenut s ove strane i zajedno smo glasali s DPS-
om. Zatim smo u januaru 2015. godine sve opozicione snage uključujući i Demokratski front 
pokrenuli inicijativu za osnivanje prelazne vlade, ponudili drugim političkim strankama. Svi smo 
imali inicijativu i ozbiljan rad da dođemo do fer izbora i da na tim izborima pobijedimo. Vidite, neko 
je ostao pri toj ideji, neko nije, legitimno jedni i drugi. Mi smatramo da ovim sporazumom, koji je u 
isto vrijeme i hrabar i riskantan, možemo da institucionalnom kontrolom dođemo do fer izbora. 
Nalazimo se četiri, pet mjeseci do izbora. Imamo dvije mogućnosti da očajavamo, da spremamo 
alibi za poraz u, vjerovatno, neregularnim izborima, da imamo Tivat na državnom nivou, to je 
jedan scenario i, drugi, da nešto uradimo, da nešto pokušamo. Ovo je ozbiljan pokušaj. Ko ima 
bolji, neka mu je sa srećom! Odustaćemo od ovoga, ali ne vidimo ga u ovom trenutku, nažalost.  
 Da privedem kraju. Želim da kažem da će ovo možda biti "Sizifov posao", vidjećemo da li 
će biti. Daćemo sve od sebe da budemo ozbiljni, da budemo transparentni, da pokažemo 
drugačije učešće. I, ponavljam, sve je dobro i sve je pozitivno u ovoj inicijativi i biće za dobrobit 
opozicije. Neka sve negativno pripadne nama koji smo u ovome učestvovali.  
 Na kraju, moram da, ne polemišem nego da prethodnom govorniku saopštim, da je potpuno 
netačna i vrlo agresivno netačna konstatacija i zamolio bih Vas, gospodine Gojkoviću, da pazite 
što govorite, dakle netačno da ikakve veze sa svim ovim, tvrdim, imaju i strane ambasade i NATO 
pakt. To je jedna podmetačina, provincijska, neprihvatljiva i direktno je odbacujem kao isinuaciju. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:07:21) 
 
 Hvala Vam. 
 Komentar koleginica Bošnjak. 
 Replika kolega... /upadica/ Pa,  prvo replika ima prednost. 
 
 
 OBRAD GOJKOVIĆ (10.05.16 16:07:33) 
 
 Ja vidim, gospodine Lekiću, sa dužnim poštovanjem, da ste Vi već s pozicije vlasti vrlo 
arogantno napali moje izlaganje. Samo pokazuje da se već diferenciramo, da smo mi opozicija, a 
vi vlast. 
 Molio bih Vas samo da dovršim ovo. Pred licem crnogorske javnosti želio bih da mi objasni 
neko kako je u srijedu prije izbora u Tivtu, moguće proglasiti Mila Đukanovića lopovom i ne 
učestvovati na izborima, a u ponedjeljak potpisati sa njim Sporazum? Objasnite mi Vi to, evo ja 
Vas pozivam da mi objasnite. Objasnite crnogorskoj javnosti, u srijedu ste, ne Vi nego kompletna 
opozicija koja je bojkotovala izbore, nazvala Mila Đukanovića lopovom, kad su prošli izbori u 
ponedjeljak ste saopštili da se Sporazum mora potpisati. Hvala. 
 
 



 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:08:25) 
 
 Nemate, ovo je replika, jer ste ga po imenu spomenuli. Rekli ste gospodin Gojković, da 
niste rekli gospodin Gojković, mogli smo da tumačimo koji je prethodni, ali kako ste rekli gospodin 
Gojković, direktno je bilo ko je. 
 Koleginice Bošnjak izvolite. Ime je spomenuto, to je najvažnije. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (10.05.16 16:08:43) 
 
 Ogromna je razlika između nas i Vas na žalost, 80 hiljada birača koji su Vama dali glas, Vi 
ste tako ladno njih otkačili, kao kad trunku sa ramena maknete, između njih koji su ginuli u 
kampanji za Vas i Mila Đukanovića, izabrali ste Mila Đukanovića i stavili ste potpis na Sporazum 
zajedno sa kreatorom afere "Snimak". I to ste vrlo svjesni, iako se često pozivate na aferu 
"Snimak". I to je jedna ogromna razlika i mi to nazivamo izdajom jer iko od tih birača da je znao da 
ćete to uraditi sigurno ne bi glasao za Vas. I ono što hoću da kažem zato sam imala i potrebu,  
neku unutrašnju, grizla me savjest što sam ubjeđivala te ljude da glasaju za Vas i imala sam 
potrebu da javno se izvinim i zamolim za oprost sve one koje sam ja, kroz javne nastupe ili u 
direktnom kontaktu, na neki način vrbovala, da daju podršku Vama i toj ideji za koju sam smatrala 
da je superiorna. Međutim, Vi ste iznevjerili, ali ja znam da je ovaj narod hrabar i da će znati to da 
kazni. I sve je ovo sad smušeno što mi sad možemo da čujemo od Vas, zbog toga što praktično 
ne postoji alibi za ovo što ste uradili.  
 Vi ste ušli u rekonstrukciju kabineta Mila Đukanovića za koga tvrdite da je kreator afere 
"Snimak" i sve ono što mi njemu kažemo javno i otvoreno. E pa sa takvim nekim se ne stavlja 
potpis i nemoćni ste, i sami priznajete da ste nemoćni ni kadrovski niti imate vremena da bilo šta 
uradite, a nemate ni želje ni volje, jer da imate imali bi drugačiji lex specialis i drugačiji Sporazum. 
Pristali ste bjanko da potpišete da ćete priznati izbore, a već ste svjesni da izbori će biti pokradeni, 
pa kažete - eto  možda će se malo nešto promijeniti. E pa mi smo imali superiorniji projekat jer ste 
pitali da li je neko imao bolju ideju. Superiornija ideja je bila da bude prelazna Vlada bez Mila 
Đukanovića. I to je moglo i moglo je do prije neki dan kada smo otvoreno dali opoziciji, jer nismo 
se borili za fotelje i rekli, ajte svi vi što se nazivate opozicijom, imamo svi zajedno većinu, 
Demokratski front neće prihvatiti ni jedno ministarsko mjesto, ako smo mi ti koji navodno se 
gnušate, mi smo ona seljačka opozicija, a vi ste navodno građanska opozicija, evo vam sve fotelje 
i dajte da oborimo Mila Đukanovića.  
 Zadatak je bio drugi. Šta je tu prevagnulo to Vi najbolje znate. To treba da objasnite javnosti 
i gdje se to kreiralo, da li se kreiralo u ambasadama, ili se kreiralo u nekim drugim centrima moći? 
Ali, jedno znam, niste imali petlju da sačuvate i svoj izborni rezultat za predsjedničke izbore kada 
ste pobijedili, nego ste olako prepustili Filipu Vujanoviću da bude predsjednik ove države. A mogli 
smo da branimo sve zajedno, ali niste Vi dali. I ove kolege ovdje da li je to neki paničan strah od 
protesta, ja ne znam, ali ove kolege ovdje su na sebe preuzele, da kažem gnjev naroda koji je 
tražio od vas da protestvujemo i da zadržimo tu pobjedu. Niste to uradili, zbog čega sad ja ne 
znam, to je na Vama da objasnite, a mislim da je ovo jedan sraman čin u istoriji će ostati kao 
izdaja. Ja ovo drugačije ne mogu da nazovem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:11:48) 
 
 Hvala Vam. 
 Poslanik Lekić, izvolite imate pravo na odgovor na komentar. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (10.05.16 16:12:43) 
 
 Ja sam rekao da baš i neću na sve ocjene i neadekvatne intervencije reagovati, ipak ova je 
direktna. Zahvaljujem gospođi Bošnjak na ovoj podršci koju mi je dala da se osvoje ovi glasovi, to 



sada čujem i vjerujem da je tako. Kad smo već kod tih cifara 82 hiljade, pa dobro osvojio sam i 
156 hiljada. Hvala Vam i na tome što ste mi pomogli, ali nisam, uvijek se zna, uvijek sam u 
terminologiji govorio pristojno, uvijek sam govorio da je osvojio opozicioni kandidat i kad već 
pravite taj izazov da sam osvojio onda da nabrojim i ove podatke da bi javnost imala sve podatke.  
 Vidite, vi upotrebljavate riječi oštre, one govore uvijek o nekome kome se upute i o samom 
sebi, to je poznata istina. Ali, ja vas moram podsjetiti da prije ovog sporazuma, prije lex specialisa, 
prije protesta, vi ste, ne Vi lično, ali iz vaše stranke osuli takvu paljbu, jedno granatiranje verbalno 
sa svim ovim repertoarom, udba, ambasade, da ne nabrajam, mučna je ta terminologija i ta tema. 
Dakle, krenulo je to mnogo prije Sporazuma. Prema tome, motivacija je druga, mislim da je to 
sasvim jasno. 
 Predlog da se glasa nepovjerenje Vladi, predlaže se, pa da li ima većine, kako će Demos, 
kako ću ja reagovati? Rekao sam juče u intervjuu, ponavljam, ako se ovdje stvori većina da se 
obori Vlada Mila Đukanovića, Demos glasa za nepovjerenje jednako kao 27. januara kad smo bili 
ovdje i glasali nepovjerenje. Problem je u tome što te većine nema. Ako je ustanovite, ako se 
pojavi - glasamo.  
 Evo da vam kažem još sljedeće - kada se formira ova vlada, ako se formira, i pokrene se 
opet ideja nepovjerenja, bez obzira što ćemo da participiramo na određeni način, rekli smo 
kontrolni  način, eminentno kontrolni način, glasaćemo i tada nepovjerenje Vladi. Mislim da je to 
potpuno sve, sasvim jasno.  
 A ova izdavanja svjedočanstava o tome ko je izdajnik, mislim prepuna je ta naša istorija te 
sportske discipline, govorim ovako malo da omekšam temu, ali tema je tragična. Ona je sada u 
ovom repertoaru farsična, ali ona je bila tragična u našoj istoriji, to dobro znaju i sa ove strane, jer 
to je išlo uz izdajnika i sluga stranom okupatoru, beše li tako, tragična je tema. Sada je malo 
farsična. Vidite, bilo je predloga, čini mi se poslije referenduma, da premijer Đukanović i on izdaje 
neka svjedočanstva - zahvalnice onima koji su glasali za nezavisnost. Dakle, ima puno ovih koji 
daju svjedočanstva. Mislim bolje da ostavimo to da se ne busamo. 
 Još nešto da vam kažem, juče je bio lajtmotiv u ovom parlamentu - ne plaši se niko nikoga. 
Evo da završim ja ovo moje izlaganje koje je možda bilo u prvom dijelu o politici, pravu i 
profesorsko, pa da završim i ja kao drugi - ne boji se niko nikoga. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:16:31) 
 
 Hvala Vam. 
 To je onda dobar parlamentarizam kad se niko nikoga ne boji. 
 Kolega Abazoviću, izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (10.05.16 16:16:50) 
 
 Predsjedniče, ja mislim da nijesam sad po redu na način kako je redosljedom prozvao 
kolega Simović. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:16:55) 
 
 Ima linije pa nijesam uhvatio signaturu. 
 Kolega Vasiljeviću, možete sad Vi odmah. Možete.  
 Hvala kolega Abazoviću, nismo uhvatili, ove saobraćajne znake nisam uhvatio, Vi ste 
poslije njega. 
Izvolite kolega Vasiljeviću. 
 
 
 VELJKO VASILJEVIĆ (10.05.16 16:17:13) 
 



 Hvala. 
 Obzirom da nema mnogo poslanika DPS-a, nema ovih na koje se imenica izdajnik direktno 
može odnositi u Parlamentu koji sjede tu.  Reći ću građanima Crne Gore da ovaj sporazum i ovaj 
lex specialis nije nikakva važna priča i Demokratski front i poslanici Demokratskog fronta su se 
vratili da objasnimo i da razobličimo  političku stvarnost u Crnoj Gori.  
 Pod broj jedan, sam naslov, odnosno naziv zakona kao što je rekla profesorica Jelisava 
koja kaže Zakon o primjeni Sporazuma i stvaranju uslova za fer izbore, čim se nešto stvara znači 
da toga nema, znači, da su dosad svi uslovi bili pokradeni, što mi tvrdimo već odavno. 
 Pod broj dva, svi koji su mislili da treba demontirati ovaj sistem  iz ovih ili onih razloga 
trebalo je da izađu na demokratske, mirne proteste sa Demokratskim frontom i taj bi posao bio 
dosad završen. Znači, protesti su bili kao što rekoh demokratski i mirni  nikoga nijesmo zvali  u boj, 
ko je mislio da treba da se mijenja  mogao je da izađe i završena priča. I da završimo i ovu  stvar. 
Znači, gotovo 30 godina vlasti DPS-a, a sedamdeset godina suverenosti Republike Crne Gore da 
se ne bismo  mnogo prsili deset godina takozvane nezavisnosti, jer Crna Gora je i te kako zavisna 
od raznih faktora i od mnogo toga i od mnogo čega. Ja cijenim drugačije mišljenje i  polarizaciju u 
Crnoj Gori. Gdje se građani dijele na one koji  smatraju da je stanje  u Crnoj Gori  dobro da  
ekonomija cvjeta, da je  zaposlenost  dobra, da su dobre plate,  dobre i sigurne  penzije, dobro 
školstvo, dobro je zdravstvo, dobar je univerzitet nema pljačkaških privatizacija, nema korupcije, 
nema organizovanog kriminala i glasaju za DPS. Tako misle, to je legitimni stav potpuno. Ja to 
cijenim, ne možemo svi misliti istom glavom. 
 Postoje i drugi građan. Drugi građani misle da u Crnoj Gori može bolje, može više. Da 
sistem i takozvane institucije sistema treba reformisati i da treba formirati odgovornu i smjenjivu 
vlast. Znači, odgovornu i smjenjivu vlast. Ne da se ustoliči nova vlast  pa da joj ne može niko ništa 
i da može da radi šta god hoće kao i ova do sada. Znači, ključne rijeći su odgovornosti i 
smjenjivost vlasti i ono što vas najviše boli i zbog čega ste spremni za još jedan lopovski izborni 
krug, to je nacionalizacija opljačkane imovine do koje će kad  tad doći. Na ovo polarizovano stanje 
u Crnoj Gori, u crnogorskom društvu režirana je i osmišljena politička scena u ovom parlamentu  i 
van Parlamenta. Znači, sve političke stranke koje nemaju jasan stav o tome  jesu li vlast  ili su 
opozicija, hoće li da se mijenja  sistem ili da se šminka, hoće li da se pogađa Tužilaštvo ili neće 
itd, sve te prišivene stranke i služe samo da opozicione glasove prenesu DPS-u u određenom 
momentu. Da li po političkoj pogodbi ili za pare, ili za neku ucjenu od strane ANB-a  to je već 
druga stvar.  
 Uvijek je DPS kreirao i planirao takozvanu lažnu opoziciju, od SDP-a preko Novaka i 
Slavka, pa do današnjeg dana do takozvane Pozitivne Crne Gore i ovog sad što se dešava u 
Parlamentu.  Znači, poslanici i stranke koje su mandate dobile od opozicionih birača na platformi 
da se zamijeni  i rekonstruiše  ovaj sistem  ne mogu nikako da  spašavaju režim DPS-a,  sa plitkim  
i sramotnim obrazloženjima, a da se to ne nazove izdaja na bilo koji način. Kako su se sada stvari 
pokazale opozicija je Demokratska narodna partija, Radnička partija, Pokret za promjene, Nova 
srpska demokratija. I opozicija je složna da bismo preduprijedili ove medijske ispade i medijske  
priče oko nesloge u opoziciji. Znači, ta imenica - opozicija ne može se, vidite i sami građani, 
odnositi na bilo koga. Mi smo ovdje svi složni, nastupamo jedinstveno, zamjena sistema koji se 
bazira na svim ovim osnovama koje sam rekao je naš cilj i drugoga načina nema. Dokaz da 
Demokratski front misli iskreno i dokaz da je ovo u pitanju čista izdaja je i ponuda Demokratskog 
fronta,  takozvanim opozicionim strankama da sa Frontom formiramo drugu vladu, tehničku vladu  
ili da je nazovemo vladu nacionalnog spasa ili bilo kako, u kojoj Demokratski front neće 
učestvovati  ako se nekome ne sviđamo. Jer nas ne interesuje fotelje već da smijenimo režim Mila 
Đukanovića. Ova ponuda nije  prihvaćena, ona i danas važi, i to je najbolji dokaz ima li izdaje ili 
nema izdaje. Ovaj sporazum, takozvani Sporazum o stvaranju uslova za slobodne i fer izbore je 
uvod u političko pokrivanje najveće izborne krađe koja se sprema za oktobar. Zloupotrebe novog 
izbornog zakonodavstva i njegove primjene i njegovog falsifikovanja. Mi smo tražili da se uvede 
elektronska identifikacija birača. Viđeli smo kakvi su vaši identifikatori, tražili smo da se birački 
spisak uradi po Ustavu, ne po nekom zakonu, ovome ili onome koji neka skupština može da usvoji 
li ne usvoji, da se nekome sviđa ili ne sviđa. Nego po Ustavu Crne Gore smo tražili birački spisak, 
rezidencajlni uslov, pa ne bi bilo 80-90 hiljada  birača koji nemaju pravo da glasaju u Crnoj Gori. U 
Crnoj Gori biračko pravo imaju građani koji nijesu sudbinom vezani za Crnu Goru, koji plate i 



penzije zarađuju  po inostranstvu, a dolaze za sitne pare  i u posjetu rođacima da nama kroje 
političku scenu u Crnoj Gori i to sva Crna Gora zna.  
 Dakle, ključ je birački  spisak  po Ustavu i evidencija ličnih karata koji ima MUP pa da mi to  
uporedimo i da vidimo ko krade i ko laže. Ima još malo vremena pa ću govoriti malo i o ovim 
takozvanim institucijama sistema pošto su im pune ruke i puna usta,  naročito ovima koji se dobro 
ojadili od vladavine ovih 20 i kusur godina.Evo da počnem od Tužilaštva. Svi znamo dobro da u 
Tužilaštvu ima sada zaposlenih od sitnih lopova, pa do direktnih saradnika mafije koji kreiraju 
optužnice, kriju ili podmeću dokaze zavisno od toga kakav je cilj i šta treba kome da se uradi. Koji 
ćuti malo sramotnu kupovinu Aluminijskog kombinata, na primer da to kažem jer to je bruka za svu 
Crnu Goru, da se podigne kredit, a založi se imovina pa još nije kupljena pa se onda  kreditom 
kupi ta imovina, pa to nema u Rodeziji. Ali nije bitno ima li ili nema u Rodeziji i ovo je neka vrsta 
Rodezije, bitno je što Tužilaštvo ćuti na sve  to. Pravosuđe - sudije se i dalje biraju  po poslušnosti 
i po partijskom ključu, bez ikakve odgovornosti i sa zloupotrebom instituta nezavisnosti pravosuđa. 
Policija - osim časnih službenika policije koji se bore protiv kriminala i koji pokušavaju da spasu 
Crnu Goru i da je sačuvaju svima je jasno da postoje i kriminalci i parapolicijske snage, da njima 
pravosuđe i Tužilaštvo ne može ništa. Još se ne zna kojih je tridesetak  nesoja  napalo Mija 
Martinovića, na  onakav način. I šta treba da  on uzme sjutra i da otkriva ko je i šta je, a optužili su 
dva čovjeka i nikome ništa - "izio vuk magarca". Zavod za zapošljavanje - jedan zaposleni četiri 
glasa. Ministarstvo poljoprivrede - jedna krava pet glasova. Vlada Crne Gore koja je rasprodala 
sve moguće što se moglo prodati, od obale do preduzeća, do jezera, rijeka, Elektroprivrede, 
Rudnika. Sve što se moglo prodati i zadužuje Crnu Goru svaki dan oko milion i po eura. Znači, 
svaki dan po milion i po eura i time se kupuje socijalni mir. Ili Parlament, koji je većinom glasova 
DPS-a i SDP-a, i još ponekoga, usput  donio sramotne  i glupe  zakone iz oblasti privatizacije. Ja 
nikoga ođe ne smatram glupim, svi ste vi intelektualci, imate akademsko obrazovanje, ali ovi 
zakoni jesu glupi i sramotni su, a vi ste ih donijeli. A to će samo reći jednu stvar  da imaju 
vaninstitucionalne moći koje vama diriguju kako ćete vi da glasate i šta ćete raditi. Jer ovo 
monstrum ne bi dobio ovakve zakone na koje se sad pozivate da bi  se opravdale ovakve 
privatizacije. Zbog toga mi tražimo da se ovaj sistem demontira, da se ustanovi novi sistem, da se 
ustanovi odgovornost. I od toga  sljedećeg, ko će da dođe - da odgovara za ovakve stvari.  I sve 
da bude po zakonu. Imali smo priliku, nijesmo je iskoristili. Ne želim samo da ostane priča da je 
nesloga u opoziciji. Ovi koji podržavaju ovakav sistem,  koji sam ukratko opisao, nijesu u opoziciji. 
I da smo jasni. Tu je tačka. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:26:06) 
 
 Hvala Vama na uštedi vremena,  i to se može  i u kraće, kao što vidimo. 
 Kolega Abazoviću, izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (10.05.16 16:26:15) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore, 
 Na početku odmah da kažem da, prije nego što pređem na razrađivanje svojih teza, da me 
raduje istupanje nekoliko kolega iz Kluba nezavisnih poslanika koji su vrlo, po meni, na  korektan 
način ukazali na neslaganje vezano za lex specialis i za Sporazum u cjelosti. Ali prihvatili jednu 
činjenicu koju i mi prihvatamo  kao takvu. Mi koji smo potpisnici Sporazuma zaista preuzimamo 
političku odgovornost za ono što se bude dešavalo. Na taj način, po mom skromnom sudu, 
pravimo korist svima i ovom dijelu opozicije  koja  nas optužuje, u koliko mi ne  budemo na  visini 
zadatka to će značiti da su potvrđene njihove teze i oni će jednostavno moći da uzmu zasluženo 
te opozicione birače. S druge strane, valjda je interes svih da imamo slobodne izbore ili slobodnije 
izbore i na taj način i taj dio se zadovoljava.  
 Ono što želim prije nego što krenem konkretno da razrađujem neke stvari za koje sam 
smatrao da treba reagovati i ranije, ali evo, ispoštovao sam da sačekam svoju diskusiju jeste da 



kažem kolegama iz DF-a, što se mene lično tiče, a i kolege Konatara, dajte mi taj papir, prvi ću da 
potpišem za nepovjerenje Vladi. Dajte mi, molim vas, evo javno se obavezujem ako treba da se 
potpišem, mislim da tri glasa iz Pozitivne Crne Gore za to nemamo. Nije tačno da smo se oglušili. 
Odmah su me na konferenciji za novinare nakon vaše izjave koju nisam čuo pitali šta mislim o 
tome. Rekao sam da je ideja interesantna, ali da mi se ne čini realna. U ovom trenutku kažem da 
nije realna.  
 Što se mene i kolege Konatara tiče, dajte mi papir, odmah ću sada da se potpišem, istog 
momenta, da nemamo nikavu zabludu i dilemu oko toga. Da smo mogli da formiramo tehničku 
vladu bez DPS-a formirali bismo je. Želim isto da vas podsjetim da ste i Vi rekli u svojim izjavama 
prije 24. oktobra, naravno stvari nakon 24. nijesu iste, da je i DF spreman da u prelaznoj vladi ima 
mjesta i za DPS. Evo papira. Rekli ste da ima mjesta i za DPS. Bio je 24. oktobar. Hvatate se za 
proteste. Jeste, ti protesti su bili veličanstveni. Ali, nažalost, zbog onoga što se tamo desilo, vaših 
tvrdnji i mojih tvrdnji iznesenih ođe 27. oktobra kada je bila sjednica, da je UDBA dala značajan 
doprinos da se razbijaju takvi protesti, mojih tvrdnji koje se poklapaju s vašima, ti protesti, 
nažalost, nisu završili onako kako treba. Kolega Konatar je bio na tim protestima. Javno sam ih 
podržao. To nije ništa. On je bio, bili su odbori Građanskog pokreta URA iz Nikšića i Podgorice. 
Bio je naš forum mladih. Vi želite to sada da svojatate. Nema nikakvih problema da nije bilo one 
intervencije policije, one sramne intervencije policije 17. ujutro ne bi ništa bilo ni 24, s tim sam 
saglasan, ali to je sada, nažalost, prošlo vrijeme. Bili smo ovđe, počeli smo dijalog 21. decembra 
ove godine, 27. se neslavno završila politička korupcija u ovom parlamentu u kome se pokazalo 
da DPS, ipak, političkom korupcijom dolazi do većine. Morali smo da pređemo na alternativna 
rješenja kako bi elementarno omogućili izlazak na izbore, a samim tim i kontrolu izbornog procesa. 
Što je, ponavljam, nešto što ide u korist svih, i onih koji podržavaju Sporazum, i onih koji ne 
podržavaju Sporazum.  
 Što se legitimiteta tiče, složio bih se s nekim tezama koje je iznio i profesor Lekić, ali želim 
neke da kažem i sa svog aspekta. Jeste, matematika je čudna. Neko će reći da SDP možemo 
ubrojiti u Vladu, neko u opoziciju, neko će reći da ne možemo. Sve je to relativno. S druge strane, 
imamo iz kolege iz SNP-a koji su potpisali Sporazum, ali naravno svi poslanici zadržavaju pravo 
da se prema ovom aktu odnesu onako kako oni misle da treba. U svakom slučaju, legitimitet ovoj 
odluci će dati većina poslanika koji ovdje sjede. Čule su se raznorazne izjave. Čule su se izjave da 
je nemoguće da neko ko nije učestvovao u izborima bude sudionik u Vladi. To su nebulozne 
stvari. Evo, nemojte da idete u Italiju. Pođite u Hrvatsku. Doveli su premijera koji je iz Kanade, koji 
slabo i poznaje hrvatski jezik, ali taj čovjek legitimitet crpi od većine poslanika koji su mu omogućili 
da obavlja tu funkciju koju obavlja. Nemojte, molim vas, s takvim tezama jer nisu dobre.  Bila je 
teza da ne može da se bude malo trudan ili puno trudan. Pitam javno kolegu koji je to saopštio 
neka mi objasni kako je to da budem trudan kao muškarac. Neka objasni kako je to da budem 
trudan. Zbog toga što se bunio, pominjao je sporazume, a do 1999. godine je radio u Vladi Mila 
Đukanovića. U 2007. godini s vođom kriminalne grupe je pravio pregovore u ime cijele opozicije za 
Ustav i, njesam tada bio u politici, ali to se lako može pročitati, iznevjerio očekivanja opozicije. 
Sada treba mi da se proglašavamo izdajnicima, mi smo prevaranti, mi radimo za DPS, a ti koji to 
izjavljuju oni ne rade, oni rade nešto što je korisno, što je dobro i što je protivno DPS-u. Nije tako, 
gospodo. Ne želim da rušim opozicione mostove. Trudio sam se u svoje tri godine nastupa u 
ovom parlamentu da zaštitim, koliko je moguće i, skladno svom znanju, svoj opozicioni dug. To ću 
raditi i ubuduće.  
 Drugi kolega me je prozvao danas da se nisam javio kada su u pitanju prava Srba. Nije 
tačno. Javio sam se više puta kada su u pitanju prava Srba. Nema nikakve dileme, lako je 
provjeriti, postoje razni sajtovi i ponosan sam na to. Ne branim niti Srbe niti Albance niti 
Crnogorce. Trudim se da u svom političkom djelovanju branim ljude i građane i između njih ne 
pravim razliku. Opet ću to raditi svidjelo se vama ili ne, podržavali vi to ili ne.  
 S druge strane, rekli ste mi da sam se rukovao sa stranim, jesam kao dio tadašnje vlasti u 
Ulcinju, više na svu sreću nisam dio vlasti, svaki je državnik sačekan na isti način iz bilo koje 
države da je došao. Da je došao iz Srbije na isti način bi bio dočekan. To govorim odgovorno, 
pošteno i bez ikakvih rukavica. Sa istim gospodinom kojeg ste pominjali se rukovalo čitavo 
rukovodstvo Republike Srbije više puta, što isto tako pozdravljam jer mislim da dobra 
međususjedska saradnja i međudržavna saradnja jeste važna ako ovaj region bude želio da ima 



bilo kakvu perspektivu koja nije perspektiva sukoba.  
 Što se tiče DPS-a, nemam što da kažem osim da sam ponovo, nisam apsolutno iznenađen 
nego jednostavno čovjek koji ima potrebu da opstruira čitav proces zbog koga smo došli u ovu 
situaciju da danas razgovaramo o tome, a ne prije pet dana, premijer Đukanović, prvo nas je 
odugovlačio s onom ostavkom Radojke Rutović, prvo nas je tu izvozao. Sada isto radi vrlo slično, 
izjavljuje neke izjave da opoziciji treba ovo, da imamo viška opozicije. Nemamo mi viška opozicije, 
mi ovđe samo imamo manjka vladavine prava. Ova zemlja nema ni višak vlasti ni višak opozicije. 
Ima manjak vladavine prava i manjak institucionalnog djelovanja. I, završena priča. Zbog toga, 
moramo da radimo ove presedane, zbog toga nam trebaju lex specialisi, zbog toga nam trebaju 
raznorazni sporazumi da bi mogli da postanemo ozbiljna i normalna država.  
 Što se nas tiče, mi smo potpisali ovu zajedničku izjavu, neko je naziva deklaracija, neka 
bude zajednička izjava, da nećemo ni predizborno ni postizborno ići u koaliciju s Demokratskom 
partijom socijalista. To je ono što je naša poruka našim biračima i građanima koji žele da podrže 
Građanski pokret URA. Svi oni koji žele to da urade, nema nikakvih problema, mogu to da urade. 
Svi oni koji ne žele to da urade, isto je to njihovo legitimno pravo. Nisam da se ruše mostovi, 
nisam neko ko želi bilo kakvu svađu, naročito s opozicijom koja se pokazala da je nepokolebljiva u 
raznoraznim situacijama. Nadam se da ćemo poslije 9. oktobra ili 16. kojeg god bili izbori, 
zajednički formirati vlast koja će biti neosporna bez Demokratske partije socijalista. Nadam se, 
vjerujem i mislim da međusobni napadi najviše koriste DPS-u, da međusobni opozicioni napadi 
koriste DPS-u i da se DPS-u tome slasti i da je DPS priželjkivala ovaj scenario u kojem ćemo mi u 
državnom parlamentu, između ostalog, da se između sebe junačimo i da tako pokušavamo da 
ispoljimo ko je i u čemu veći opozicionar.  
 Da, složio bih se, i time završavam, dozvolite samo još četrdesetak sekundi, složio bih se s 
tezom gospodina Bojanića, mi preuzimamo ovu odgovornost. Vremenski period jeste kratak, nije 
bilo alternativnih rješenja. Ako je bilo i ako neko ima alternativna rješenja neka ih ponudi, pošteno 
je i potpuno politički ispravno. Želio bih da to bude glavna poruka da svi zajedno moramo da 
gledamo ne unazad nego unaprijed. Ako gledamo unaprijed, ako gledamo u budućnost, onda 
moramo da znamo da smo, ipak, potrebni jedni drugima. Ne mora da znači da će neko od nas, ja 
lično ili neko drugi, biti u parlamentu u narednom sastavu. To nije stvar koja je bitna, ali je bitna i 
kada se sretnemo na ulici i kada se sretnemo na političkom skupu ili bilo gdje da između nas 
postoji minimum međusobnog poštovanja i na taj način da gradimo budućnost. Ako želimo da 
spalimo sve mostove, da srušimo sve mostove, da svakoga ko ne misli isto kao mi ili kao naša 
politička opcija, proglasimo izdajnikom, ja mislim da smo na pogrešnom putu i to nije put koji će 
ovu zemlju temeljno da promijeni, pa čak i ako padne DPS. Mi moramo svi zajedno, ovo je poruka 
opoziciji, da pokažemo da znamo da vladamo na drugačiji način od njih i da ne pravimo iste 
greške kao oni. Ako oni žele podjele, mi treba da pokažemo da možemo da vladamo bez podjela. 
Ako oni žele šikaniranja mi treba da pokažemo suprotno. To je ideja normalne i zdrave opozicije u 
Crnoj Gori i ja se nadam da će svi zajedno, bez obzira na legitimne stavove koji su se čuli danas 
ovdje i koji će se čuti naravno i narednih dana, juče, bez obzira na legitimne stavove da zaista u ni 
jednom momentu ne pokleknemo i da znamo da gledamo unapred. 
 Naš cilj je jasan da imamo slobodne izbore i da pobijedimo DPS. I zbog toga tražimo 
podršku. Zahvaljujem. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:38:30) 
 
 Hvala. 
 Samo polako kolege, morate naučiti Poslovnik. Ime nije ni jedno spomenuo. Stavove, 
molim vas, ja nijesam dužan da pamtim šta je ko rekao, znači, molim vas, neće se mijenjati 
Poslovnik za to što volite svoje citate. Nema citata, on saopštava stavove, nikoga nije prozvao, 
pravo je svakom dato, isto to radi i kolega Lekić, nije spomenuo ni jedno ime, a teza može biti 
ovakva i onakva. 
 Komentar imate kao Klub. Izvolite ispolemišite sve teze koje ste čuli. 
 Izvolite. 
 



 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (10.05.16 16:39:09) 
 
 Gospodine Krivokapiću, ja tražim repliku. 
 Ako se citiraju dvije rečenice koje sam ja saopštio i stave se u negativni kontekst, a ne 
spomene se moje ime, nemam znači pravo na repliku, a da je tu spomenuto ime imao bih pravo. 
Gospodine Krivokapiću, nemojte da karikirate stvar, nemojte da karikirate stvari, to ne može.  
 Gospodine Krivokapiću, znate čemu bi to vodilo, neko bi mogao tri stranice da citira nekog 
a da taj nema pravo na repliku. 
 Molim Vas, ja kao repliku ovo tretiram, a Vi odlučite kako ćete. 
 Gospodine Abazoviću, kad sam rekao i imao sam tezu da ćete između Srba i kriminalaca 
izabrati kriminalce, zanemariti demokratiju, znate na šta sam mislio? Mislio sam na Nikšić. Vaš 
tadašnji predsjednik opštinskog odbora Pozitivne, a i sad je član URE, isto gdje ste vi, jasno je 
saopštio, a svjedok je predsjednik opštinskog odbora SNP -a iz Nikšića, da ne mogu oni da 
prihvate da Srbin bude kandidat za gradonačelnika. Sitne, deklarativne izjave da su Srbi ugroženi, 
znate gdje to može da pije vodu? Nigdje.  
 Gospodine Abazoviću, ubijeđeni smo da Vi ponekad lijepo nešto saopštite, ali iskreno ne 
stojite iza toga. Kad ste se ogradili od ponude, od uslova, ultimatuma koji je Pozitivna ispostavila 
Demokratskom frontu u Nikšiću da se formira lokalna vlast, tamo je bila Srebrenica, tamo je bilo 
Kosovo, tamo je bio Slobodan Milošević. Do dana današnjeg nijeste se ogradili i saopštili da to 
nijesu vaši stavovi.  
 Jedno je deklarativna sitna izjava za neke novine, a drugo je suština. Ja danas odgovorno 
tvrdim da i danas ako vam bude izbor između Srbina demokrate, ne ove što ih vi pakujete, no 
istinski iz Nove srpske demokratije i Demokratskog fronta i kriminalaca, a kriminalci su za NATO, a 
Srbi protiv NATO, vi ćete podržati kriminalce. Nije to vaš samo problem ovdje. Dosta stranaka koje 
se predstavljaju građanske i demokratske u suštini su svu politiku usmjeri protiv Srba, a one su 
šovinističke stranke. A kasnije ću razvijati neke teze koje sam ovdje saopštio. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:42:13) 
 
 U čemu je povrijeđen Poslovnik? 
 Procedura. 
 
 
 OBRAD MIŠO STANIŠIĆ (10.05.16 16:42:19) 
 
 Gospodine predsjedniče, samo da Vas upozorim, trebali ste da gospodina koji je sada 
diskutovao da upozorite da ne može on da kaže da su svi građani Crne Gore, osim Srba, 
kriminalci. A ja mislim da niti su Srbi ni Crnogorci ni bilo koji drugi narodi kriminalci. A on je rekao 
Srbi i kriminalci. Prema tome, gospodine predsjedavajući morali ste to da ..... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:42:56) 
 
 Nije to rečeno kolega, nije to problem. /upadice/ 
            Nije kolega, dobio je kolega Đukanović. 
 Zaboravili ste Poslovnik, žao mi je, replika je samo ako se ime spominje. 
 Izvolite kolega Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (10.05.16 16:43:17) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 Evo čisto da bi razriješili dilemu između komentara i replike, imamo isti aršin, ja sam ujutru 



tražio kaznenu, nije bilo moguće. Tako da je u vidu komentara. 
 Gospodine Đukanoviću, hvala Vam, mislim da korektno iznosite svoje stavove, na tome 
sam Vam zahvalan i mislim da na ovaj način možemo zaista da vodimo konstruktivan dijalog. Ja 
ću pokušati da Vam odgovorim. Da li ćete biti zadovoljni sa odgovorima to je pitanje. 
 Prvo pitanje između Srba i kriminalaca, rekao sam Vam svoj stav i nemam nikakav problem 
niti smo ga tada imali. Štitim čovjeka, niste ga pomenuli imenom što je korektno, štitim čovjeka koji 
je moj lični prijatelj, to je neosporno, za koga i Vi znate pošto dolazite iz te sredine, da nema takvih 
aspiracija. Mislim da je ovo sad u dijelu vašeg političkog marketinga, ne znam koliko će Vam 
pomoći, ali mislim da nije korektno da tako govorimo o ljudima koji imaju istinsku građansku 
svijest.  
 Što se tiče ultimatuma Pozitivne Crne Gore, da sam bio zadovoljan kako je Pozitivna Crna 
Gora vodila svoju politiku vjerovatno bih bio  u Pozitivnoj Crnoj Gori. Jesam se ogradio, jesam i to 
je tačno gospodine Radunoviću. Ja nisam pobjegao nikad, nego Vi čujete samo ono što vama 
odgovara, a ono što treba da čujete ne čujete. Rekao sam u televizijskoj emisiji kod gospodina 
Petra Komnenića, pričao sam o ovome i rekao sam da sam saglasan da je to bila velika politička 
greška. Saglasan sam da je bila velika politička greška koja je puno koštala građane Nikšića, prije 
svih, ali i opozicione političke subjekte, ponajviše Pozitivnu Crnu Goru. Tako da nije lijepo na taj 
način da pokušate nešto, da tako kažem, politički da profitirate. Ako mislite da tako treba mi smo 
tada napravili grešku, bila je loša procjena. To sada kolege iz Pozitivne žele da svale, da tako 
kažem, svale svu krivicu na mene. Ako će nekome zbog toga biti lakše ja je u potpunosti 
prihvatam. Bilo je puno članova predsjedništva, svi su mogli da kažu da taj dokument nije dobar, 
mogli su da se pobune, tada smo pogriješili, htjeli smo da napravimo univerzalnu stvar, napravili 
smo veliku grešku, ja sam sa tim saglasan. Ne znam šta više želite da od ovoga priznam. Ali, ne 
možete sada da čitav rad nečiji, nije stvar u izjavama, ne hvalim se ja izjavama, Vi ih zaista 
minimizirate, ja nisam izjavljivao za novine, ja sam izjavljivao iza ove govornice ovdje kao neko ko 
je nacionalni bekgraund manjinskog naroda. I nije mi žao, ja ću ih ponoviti. Nemojte da takve 
stvari minimizirate, a da uvećavate stvari za koje ste sami svjesni da sam lično nisam mogao, pa i 
da sam htio da napravim neku katastrofalnu grešku. Nijesam mogao da to uradim, a da drugi ljudi 
nisu bili saglasni sa time.  
 I molio bih Vas da ljude koji nisu prisutni i koji ne mogu da Vam odgovore da ih ne 
pominjemo i ne ubacujemo u ovaj naš politički kontekst, a mi svakako možemo ovdje voditi dijalog. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:46:54) 
 
 Hvala. 
 Spomenuli ste ime kolege Radunovića, nepotrebno ste rekli - kolega Radunović. 
            Izvolite, replika. 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (10.05.16 16:47:04) 
 
 Zahvaljujem. 
 Umiljato jagnje dvije majke sisa. To je gospodin Dritan Abazović dobro izučio. Juče je bio 
izuzetno blijed kad je imao izlaganje. Prvo kad je izlagao ovaj predlog i uopšte mu se ne čudim, 
znam da je to teško, posebno njemu mladom čovjeku koji još uvijek ima žara u sebi, sad se malo 
povratio od juče, nije lako bilo braniti ono što je juče radio. Opet je upao u neke zamke. Rekao je, 
između ostalog - uostalom jesmo li legitimni ili ne vidjeće se nakon glasanja, ova će Skupština da 
da toj Vladi legitimitet. Tačno, ova Skupština će da da toj Vladi legitimitet sa šest glasova opozicije 
i sa svim ostalim glasovima iz dosadašnje vlasti Mila Đukanovića, a Vi hoćete da budete i 
opozicija i vlast. E ne može gospodine Abazoviću, zato što 30 poslanika opozicije neće glasati za 
ovo, i još tri iz Pozitivne, očigledno ni oni neće da glasaju za ovakvu vlast, a bili su izdajnici prošli 
put. Evo mladi gospodin Konatar, sjećam se i bilo mi je drago kad sam pročitao njegovu izjavu, 
kad je rekao - ulazim ovdje samo sa jednim ciljem, da sačuvam jedno opoziciono mjesto. Sjutra će 
gospodin Konatar da digne ruku za Vladu Mila Đukanovića, a neće dići ovi iz Pozitivne. Samo da 
se nešto razumijemo. Slušali smo vas svi sve vrijeme. Imali ste artiljerijsku podršku svih medija, 



nevladinih organizacija, svih koji su naslonjeni u tim B i u onaj skup koji finansira nekoliko 
fondacija oko Američke abmasade. Imali ste, Dritane i ti to znaš, jer samo tako možes ovako 
samouvjereno da kažeš - mi opozicija. Vi niste opozicija, vas je šest, a 36 poslanika opozicije 
ovdje ima koji su izabrani na izborima - 30 je protiv ove Vlade. Prema tome, ovo je Vlada koja će 
da bude izabrana od strane DPS-a, Demosa, Socijaldemokrata, Bošnjaka, Albanaca, mislim 
vjerovatno samo gospodin Nimanbegu i ovih šest poslanika koji su učestvovali na izborima, ali na 
listama koje su se direktno suprostavljale listi Mila Đukanovića.  
 Naša lista se zvala Demokratski front, zato što smo samim imenom front željeli da 
pošaljemo poruku biračima tada, da mi samo frontalno možemo na Mila Đukanovića. Nikakvi 
dogovori, nikakve "oblande" koje se koriste da bi se ušlo u njegovu Vladu. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:49:06) 
 
 Hvala Vam. 
 Repliku ima kolega Konatar, kolega Nimanbegu nema repliku jer nije spomenut u 
negativnom kontekstu.  
 Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (10.05.16 16:50:23) 
 
 Poštovani građani,  
 Danas smo svjedoci ovdje, vrlo strpljivo slušamo, jednog horskog izliva prilične nekulture u 
odnosu prema kolegama poslanicima. Prilične nekulture. Ovo je druga strana medalje svega 
onoga što radi DPS preko svojih režimskih medija do sada. DPS od svog osnivanja po Crnoj Gori 
traži izdajnike i na njima baštini svoju politiku. Mi danas ovdje slušamo horsko pjevanje i priču o 
izdajnicima koji hoće da prevare građane Crne Gore. To nije tačno. Nije tačno, iz razloga koji sam 
rekao juče, ponoviću ga opet. Građani Crne Gore ovdje se ne radi ni o kakvoj koaliciji sa 
Demokratskom partijom socijalista. U pitanju je tehnička Vlada koja ima samo jedan cilj - 
organizovanje slobodnih i fer izbora, sviđalo se to nekome ili ne. Da su moje riječi potkrijepljene 
papirom, da moje riječi nijesu prazna priča kao što smo slušali cijeli dan danas, ponavljam praznu 
priču, mi danas slušamo praznu priču bez pokrića. Ovo je pokriće, ovo je zajedniča izjava, 
deklaracija u kojoj se potpisao i predsjednik Građanskog pokreta URA gospodin Žarko Rakčević, 
da Građanski porekt URA neće ulaziti u predizborne ni postizborne koalicije sa Demokratskom 
partijom socijalista.  
 Zbog toga moj glas u Parlametnu nije glas za Demokratsku partiju socijalista nego je moj 
glas u Parlamentu glas za Sporazum i za način da onemogući Demokratsku partiju socijalista i 
Mila Đukanovića da ikad više pobijede na kradenim izborima u Crnoj Gori. Ovo je glas za 
Sporazum koji treba da onemogući da bilo kada u budućnosti neko formira Vladu tako što će 
osvojiti kradene glasove na izborima. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:52:57) 
 
 Hvala Vam.  
 Komentar je na izlaganje kolege Abazovića imao u ime Posebnog kuba posanika, da 
budem precizan, poslanik Gojković. 
 Izvolite. 
 
 
 OBRAD GOJKOVIĆ (10.05.16 16:53:10) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Poštovane kolege,  



 Kad smo već ušli u tu priču Srbi i ostali i tako dalje, ja moram da kažem da bih se prije 
oslonio na gospodina Dritana Abazovića u životu nego na mnoge druge. Mislim da i drugi to tako 
ovdje misle, samo to nije razjašnjeno do kraja kako treba.  
 Zašto sam se javio za komentar? Gospodine Abazoviću, da sam zastupnik ideje o članstvu 
u NATO-u postupio bih isto kao i Vi. To je politika, Vi se zalažete za NATO i vidite da je to jedan 
put kako možete ostvariti svoj cilj. Ono što ja ne mogu da budem saglasan sa Vama i postavljam 
pitanje krajnje korektno, da li je politički sebično da šest mjeseci prije izbora političke partije 
potpisuju jedan ovakav Sporazum o fer izborima, a nigdje nema govora o ekonomiji, o kriminalu, o 
korupciji, Savjetu za privatizaciju i svemu što se dešavalo?  
 Zašto ovo postavljam? Zato što znam sigurno da je DPS bio uslovljen od strane zemalja 
NATO alijanse da se Sporazum mora potpisati, da moraju napraviti određene ustupke. Kada ste 
već to potpisivali mislim da je bila dobra šansa da se u taj Sporazum unesu i socijalni problemi, i 
privatizacija, i kriminal, i korupacija i jedinice SAJ-a i tako dalje. Ono što ne mogu da budem 
saglasan sa Vama, što je očigledno iz svega ovoga, da su političke partije dale prioritet izborima, 
madnatima, a da se nije mislilo na građane, što nije dobra poruka. Već sam skrenuo pažnju u 
svom izglaganju da nešto tako građani treba i da ne prihvate.  
 Znači, poznajući Vas kao korektnog političara smatram da ste napravili jedan veliki propust, 
politički normalno, i iz ovoga su svega građani Crne Gore mogli da imaju značajne benefite a nisu. 
Smatram da je mnogo bolja solucija bila da se podrži Demokratski front i da bi to ohrabrilo možda i 
neke druge faktore opozicije da se ova vlast smijeni i da se formira jedan drugi koncept koji bi 
obuhvatio sve, i ekonomiju i izbore i tako dalje. Ovako ostaje ružan utisak da političke partije misle 
samo o izborima, o svojim mandatima, a šest mjeseci do izbora, plus kad se formira Vlada, država 
Crna Gora u ekonomskom kolapsu, ovaj narod treba da čeka možda još osam, i deset i 12 
mjeseci pa ako se nešto desi. Ako DPS bude na vlasti - sve ponovo. Tako da ne vidim logiku u 
svemu ovome. Toliko, hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:55:39) 
 
 Ovakvi periodi se u istoriji zovu "smutna". U ruskoj istoriji je bio jedan period "smutna" kad 
se mijenjala vlast, ovamo onamo. Šveđani su bili na vlasti jedan period, čak su Šveđani bili jedan 
period na vlasti u Moskvi. Tako da su ta vremena "smutna" i nije čudo da nije sve jasno. 
 Izvolite, kolega Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (10.05.16 16:55:56) 
 
 Hvala predsjedniče.  
 Gospodine Gojkoviću, želim prvo da Vam zahvalim na vrlo korektnom izlaganju, na lijepim 
riječima vezno za mene. Dijelim Vaše mišljenje u jednom domenu koji mislim da je važan za 
građane, a to je da u mojoj percepciji političih prilika u Crnoj Gori ja smatram da imamo manje 
ideoloških razlika u odnosu na neke lične animozitete. Mislim da ti lični animoziteti često 
onemogućavaju da dođemo do nekih dogovora. Ovo, naravno, ne važi za naš odnos koji je vrlo 
korektan, a ja se zaista trudim da takav bude i sa svim ostalim poslanicima. 
 Vi ste pomenuli dvije stvari koje su zaista značajne. Ja sam Vam zahvalan na tome. Prvo, 
to što što ne podržavate članstvo u NATO, to je apsolutno Vaše pavo i ništa nemate manje prava 
da to iskažete u odnosu na mene koji imam suprotan stav vezano za to. Ja se zaista trudim i 
borim da u jednom zajedničkom dijalogu ljudima objašnjavamo i pozitivne i negativne strane, a da 
u konačnici oni odluče da li zaista Crna Gora treba da postane članica NATO-a ili ne. To je jedno.  
 Drugo,  rekli ste da li je politički sebično?  Zaista se radi o kratkom vremenskom periodu, u 
potpunosti se slažem sa Vama. Mislim da smo mi imali jednu "pobjedničku situaciju" da tako 
kažem u martu mjesecu, ali to je neko prokletstvo naše političke scene, težnja za 
proceduralizmom. Ovu zemlju zaista guše procedure. Procedure, to je isto kao kad vadite 
građevinsku dozvolu ili oćete nešto da završite. Nikad ne možete da završite kompletnu 
papirologiju, to nas gura u korupciju,  i zbog takvih proceduralizama mi smo izgubili dva mjeseca i 



više i tu sam potpuno saglasan sa Vama. Ali, Vi ste pomenuli jednu instituciju koja je mračna i koja 
mislim da tišti i mene i Vas podjednako u tom bih se složio. To je Savjet za privatizaciju, jedna 
mračna korupcionaška institucija koja je donijela mnogo pogrešnih odluka za Crnu Goru. Ja samo 
želim da vas navedem na paragraf 2 prvog poglavlja, koji se naziva - strukture i zadaci Vlade 
izbornog povjernja. Ne mislim da će biti od neke velike koristi ali zaista nije šteta da se čuje. Taj 
paragraf kaže ovako - politički subjekti iskazuju spremnost da zakon ili odluke od posebnog 
značaja - od posebnog značaja, usvajaju konsezusom. Ovo je poruka građanima. Građani Crne 
Gore mi smo Buljaricu spasili makar do oktobra. Mi smo Solanu spasili makar do oktobra. 
Objasniću vam kako. Nema odluke Savjeta za privatizaciju koja ne bude bila plod konsezusa. Ako 
tih pet ministara opozicionih budu htjeli da rade isto kao Demokratska partija socijalista ja ću doći 
ovdje da se izvinim i jednostavno da se pospem pepelom i da dam ostavku.          /upadice/ 
 Piše, piše, tako da nije sve toliko da tako kažem izgubljeno, to su strateške stvari, treba ih 
sačuvati i ja se nadam da će neka Vlada koja će doći poslije 9. oktobra zaista drugačije se odnositi 
prema našim resursima i neće raditi onakve, ponavlja katastrofalne greške koje osjećate i vi u 
Herceg Novom i mi u Ulcinju  i drugi građani širom Crne Gore.  
 Tako još jedanput zahvaljujem na vašu vrlo korektnu raspravu i mislim da je ovo način na 
koji treba voditi dijalog bez obzira na sve razlike političke na koje apsolutno imamo pravo. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 16:59:46) 
 
 Tu je precizirano da Vlada odlučuje o svim odlukama Savjeta - konsenzusom. 
 Evo, da ne čitam ja pročitaće ga neko od vas.  
 Nemam baš svaki papir pri ruci, evo probaću.  
 Evo, sad ću ga naći, imam skoro sve. /upadice/ 
 Ne, ne, nijeste me razumjeli.  
 Treća strana, druga je, nije treća, o opštim odredbama je.  
 Čitam, hvala kolega Nimanbegu. 
 Svi akti Savjeta za privatizaciju moraju biti potvrđeni konsenzusom na Vladi Crne Gore u 
periodu od konstituisanja Vlade poslije izbora, do konstituisanja Vlade. To vam je struktura 
državne administracije i posebni subjekat u većinskom državnom vlasništvu, politički 
sporazum./upadice/  
 Imate, imate, taj sam vam podijelio. Taj je konačan. /upadice/ 
 Svi akti za privatizaciju .... 
 Znam jer sam tu normu tražio, pa je znam.  
 Hvala.  
 Kolega Vučiniću možete li Vi? 
 Izvolite. 
 
 
 JANKO VUČINIĆ (10.05.16 17:01:16) 
 
 Poštovani građani i građanke, poštovani obespravljeni narode, 
 Obraćam se vama koje je režim pretvorio u žrtve tranzicije, gubitnike, moderne robove, a Crnu 
Goru pretvorio u privatnu i mafijašku državu. Ali, to režim ne bi mogao da učini, a da nije bilo 
izdajnika kao što je i ovaj sporazum plod jedne nove izdaje, a tu izdaju oni brane sada tišinom, 
ćutanjem i bježanjem, a ponekog su zadužili da retorički brani neodbranjivo i da zamaže tu izdaju i 
da zamaže oči narodu.  
 Na početku mog izlaganja želim da istaknem tri istinite tvrdnje pa neka se i ponovim, jer 
istinu treba ponavljati.  
 Prvo što hoću da kažem je da smo svi svjedoci da se ovdje krajem januara mjeseca 
odigrala prvljava politička trgovina i korupcija zahvaljujući kojoj je režim opstao. Prilikom toga je od 
onih koji su učestvovali u toj trgovini i korupciji na krajnje drzak način iza ove skupštinske 
govornice ubjeđivan narod da je to urađeno u ime viših ciljeva i državnih interesa pri čemu se 



vrijeđala inteligencija naroda. Jer koliko je ta priča bila ubjedljiva oni koji su to uradili nijesu mogli 
ubijediti ni njihovog poslanika nego je pobjegao od njih, a onda nakon te prevare i izdaje dobili su 
obezbjeđenje da ih čuva od naroda sa kojim su se pokušali sprdati.  
 Druga tvrdnja koju hoću da istaknem je da uvijek može biti gore od goreg. Tako da su tu 
prevaru i izdaju nastavili oni koji su sjeli za sto sa šefom režima, Milom Đukanovićem. Sjeli su za 
sto sa njim da pregovaraju i na taj način dali mu legitimitet. Tačnije njegovoj Vladi, koja je prvo 
nastala na osnovu krađe na izborima, a onda je opstala na osnovu političke korupcije koja se 
desila ovdje u januaru i pomogla diktatoru Milu Đukanoviću da se pred međunarodnom 
zajednicom lažno predstavi kao demokrata koji čini ustupke lažnoj opoziciji.  
 Sada se ponavlja slična priča, ona iz januara, i ubjeđuje se narod da se Milo Đukanović ruši 
na takav način što ga prihvataju za šefa. Njega, Mila Đukanovića kao glavnog organizatora svih 
dosadašnjih izbornih krađa i prevara pred kojim će mirno da stoje kad ih bude postrojavao u zgradi 
Vlade. Čudan način za rušenje diktatora, je li tako Milutine Simoviću što mi se smješkaš nešto 
pdmuklo, ko što samo znaš da radiš.  
 Ne može onaj ko pretenduje da bude ministar unutrašnjih poslova biti taj ministar, može 
samo biti prvi pendrek Mila Đukanovića, je li tako Milutine Simoviću, smiješi se još podmuklo. 
 I  treće, ono što je najglavnije i što treba jasno i glasno kazati i podvući, da nije bilo 
Demokratskog fronta i protesta koje smo organizovali sa građanima koji su smogli snage da se 
pobune protiv takvih kao što si ti Milutine Simoviću, poltrona i ostalih koji su lojalni šefu režima, ne 
bi bilo nikakve političke krize niti pregovora niti bilo kakvog sporazuma ... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:05:29) 
 
 Kolega Vučiniću samo malo.  
 Neću Vam trošiti vrijeme, ali .../polemika/ 
 Ne, ne, neću ...  
 Tim prije da sačuvamo ovaj ... 
 Nijesam ništa uzeo, ne, nego samo nemojte kolegu na taj način zvati. 
 
 
 JANKO VUČINIĆ (10.05.16 17:05:54) 
 
 Sve ono što je DF uradio i doveo režim do pred sam kraj i pad lažna opozicija je uništila i 
omogućila Milu Đukanoviću da se izvuče i da opstane. Oni koji su sjeli za sto sa njim da 
pregovaraju, sa šefom režima, su sav naš trud, rad i žrtvu obesmislili i nakon toga sve pretvorili u 
farsu i napravili cirkus u kojem je umjesto Mila  pala Radojka.  
 Sporazum o navodnom izbornom povjerenju je poštovani građani čin veleizdaje naroda koji 
su sa Milom Đukanovićem potpisali Miodrag Lekić, Žarko Rakčević i ostali sateliti.  
 Sporazum o navodnom izbornom povjerenju se ne može reći ni u kom slučaju da je 
potpisan između vlasti i opozicije. Za opoziciju se zna šta je - političke partije koje su protiv vlasti i 
čiji je cilj smjena vlasti. Potpisnici ovog sporazuma su održali vlast i održali režim. A veliko je 
pitanje da li se potpisnici ovog sporazuma mogu smatrati uopšte političkim subjektima pogotovo 
opozicionim. Jer su jedni nevladine organizacije ili građanski pokret, drugi partija koja se nije 
izmjerila na izborima i nema politički legitimitet, a treći su bili doskora vlast iz čijih redova je bio 
ministar unutrašnjih poslova koji je naređivao da se narod na protestima prebija i truje i koji je nas  
pokušao da ubije, a onda se nakon toga pojavio kao pregovarač ispred opozicije. Na osnovu 
takvog Sporazuma se usvaja lex specialis ili bolje rečeno se legalizuje politička korupcija, prevara, 
izdaja. Ovaj zakon samo predstavlja tačku na političku korupciju i sve je to izvedeno pod 
izgovorom navodnog spašavanja države od destruktivnih elemenata i viših državnih ciljeva, a sada 
se to pravda kontrolom režima da ne krade izbore na način što će postati dio tog istog režima. 
Koliko se može uopšte imati povjerenja u izborni proces kojim rukovodi niko drugi nego 
organizator svih dosadašnjih izbornih krađa i prevara. Zato, evo predlažem da se ovaj lex specialis 
nazove "zakonom o jarcima koji će čuvati kupus" što bi najbolje odgovaralo efektu koliko će se 
ovakvim zakonima i ovakvom rekonstrukcijom Vlade vratiti povjerenje u izborni proces. Zbog čega 



je sve ovo urađeno? Pravi odgovor se može naći u Njegoševim stihovima, pa da se usudim da 
citiram: "šta je čovjek ko slabo živinče, med  za usta i hladna prijenja, a ne za mlada i vatrena". Od 
kada je svijeta i vijeka, bilo je i ljudi koji su podmitljivi, koji su slabi na srebrenjake, na materijalna 
dobra ili na funkcije, tako se dogodilo i ovoga puta. Princip je isti ostalo su nijanse. Ova pozorišna 
predstava se bliži kraju, namjera je da se zadnji čin odigra ovdje u plenarnoj sali, jer treba ubijediti 
narod da ne vjeruje svojim očima nego što im potpisnici Sporazuma kažu. Zbog toga smo se mi iz 
Demokratskog fronta vratili u Parlament, da ukažemo na prevaru i na izdaju naroda. Svi smo bili 
očevici da je Vlada Mila Đukanovića opstala na račun političke korupcije.  Nakon toga, umjesto da 
se izađe na ulicu i zajedno sa narodom poništi ta sramna odluka, preostali dio opozicije, takozvani 
ostatak opozicije, sjeda za sto sa Milom Đukanovićem i daje legitimitet njegovoj Vladi i ozakonjuje 
tu političku trgovinu i prevaru. To nije urađeno ni zbog kakvih viših interesa, ni zbog zaštite države, 
niti zbog zavođenja demokratije ili kontrole nego da bi jedni napunili džepove, a drugi ušli u vlast i 
prigrabili funkcije. Eto tako to radi Milo Đukanović- nekom srebrenjak, nekom fotelju, a on ostaje 
čvrsto u sedlu da mamuza narod i državu. 
 Na kraju da kažem, da ovo više nije Skupština, ovo je pričaonica u kojoj se ne donose 
nikakve odluke. Ovaj lex specialis ako usvojite Milo Đukanović će poštovati isto kao onaj Zakon o 
izmirenju obaveza prema KAP-u. Zato radnici, evo da iskoristim priliku da ih pozovem, i da im 
kažem da je ovo njihova Skupština i da je koliko sjutra uđu ovdje u Skupštinu i da traže da im se 
realizuje ono što im je dužno realizovati po zakonu i da im se isplate te otpremnine koje su krvavo 
zaradili u Kombinatu aluminijuma.  
 Evo na kraju, da završim sa parolom - dolje izdajnici, dolje lažna opozicija, sloboda ili ništa. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:11:44) 
 
 Hvala. 
 Repliku ima kolega Simović, svi ste čuli razloge. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (10.05.16 17:12:05) 
 
 Pa, ne, upravo ustajem samo da kažem da ne želim da iskoristim pravo na repliku. Ostajem 
dosljedan početnoj poruci iz Kluba Demokratske partije socijalista, da na uvrede i klevete ćemo 
odgovoriti ćutanjem, odnosno tišinom, a posebno kad se tim uvredama želi nadomjestiti 
nedostatak argumenata.  
 Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:12:33) 
 
 Kolega Radunoviću. Izvolite. 
 Da se pripremi koleginica Jonica, pa kolega Peđa Bulatović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (10.05.16 17:12:43) 
 
 Evo da pomognem, ja mislim da ovo odgovaranje tišinom, koje nije samo upriličeno od 
strane kolega iz DPS-a nego i od ostalih članova buduće koalicije, nema za cilj da samo nam date 
šansu kako rekoste da možemo da kažemo što mislimo, jer mi naravno naših 10 minuta imamo, 
zaslužili smo ih na izborima od svojih građana, ništa nas vi ne čašćavate. Nego ima za cilj nešto 
drugo, da se ovaj jad i ova muka koju prolazite danas, a ne toliko vi koliko naše kolege iz bivše 
opozicije, što prije završi, jer oni već sanjaju samo fotelje za neki dan i samo čekaju da se ovo 
završi kažu proći će i ovo i jednog momenta ja ću da sjednem tamo narod će zaboraviti.  Potrudit 
ćemo se da narod ne zaboravi.  
 Vrlo često se čulo danas, čule su se riječi kao izdaja, izdajstvo i slično. Ja bih u slučaju 



naših kolega prije rekao da je u pitanju da su se polakomili. Jer, znate kako i Vidkun Kvisling i 
Novak Kilibarda po kojima smo dobili /upadice/. Molim vas, to su političari i Vidkun Kvisling je 
norveški političar, Novak Kilibarda je dugogodišnji političar, ja sam glasao za njega. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:13:51) 
 
 Samo trenutak kolega nemojte.... /upadice/ Hoćete li me saslušati? Vrijeme stoji neću vam 
ništa prekratiti, daću i dodatak nije nikakav  problem. Imam samo molbu, a Vi ocijenite. 
 Znači, prof.dr Novak Kilibarda nije više aktivni političar Vi to znate. Nije aktivni političar 
molim vas. Kvisling je osuđen kao izdajnik i ratni zločinac. Molim vas. /upadice/ 
            Ja ću samo reći, a Vi me ne morate  ispoštovati, samo ću reći, neću ništa ružno reći, 
nadam se. /upadice/ 
 Molim vas. Samo dvije riječi da kažem, pa dobro kolega Radunović će nastaviti.  
 Radi se o čovjeku koji nije više aktivan u politici u dubokoj starosti, molim vas kolege, dajte 
jednu rečenicu pa neću vas posjeći, neću vas posjeći. Ja samo plediram - dozvolite. 
 Radi se, ponoviću, o čovjeku koji više nije aktivan u politici koji je u zrelim godinama, 
upotrijebiću tu formulaciju i mislim da nije više red da ga uzimamo. Imamo mnoge druge floskule ili 
mnogo druge metafore, mnoge druge metonimije, da je bog, ovdje postoji paleta izdajništava. 
Tako da nađemo nekoga drugoga. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (10.05.16 17:16:21) 
 
 Gospodine Krivokapiću razumio sam što ste mislili da kažete.  
 Mogu li da nastavim?  
 Nijesam zaista spreman da slušam provociranje nikakvo. Evo, ja se ne slažem sa Vama 
prvo ne znate šta sam htio da kažem. Htio sam da kažem da ni jedan čovjek koliko ga god mi 
proglašavali izdajnikom, on za sebe to ne smatra. Kada je bilo koja odluka u pitanju, čovjek 
pokušava sebe da ubijedi da je u pravu da bi mogao na miru da zaspi. Ni Vidkun Kvisling ni Novak 
Kilibarda nijesu od prvog momenta znali kako će da ih zovu kasnije i vjerovatno su mislili da rade 
nešto dobro, a da nijeste u pravu i da je gospodin kojeg pominjemo itekako aktivan u politici, kad 
god treba priskočiti u pomoć Milu Đukanoviću. Pročitaću vam sad njegovu izjavu od prekjuče i ona 
govori mnogo stvari, baš o ovom sporazumu, nijesam ga slučajno izabrao. Evo šta kaže Novak 
Kilibarda o Sporazumu. Mediji, može svako da pogleda, možete da nađete na internetu: - 
Đukanović je nesporno veliki harizmatski lider i najveći dobitnik ovog sporazma sa dijelom 
opozicije. Njegov interes da ovako sarađuje sa opozicijom je sigurno u interesu DPS-a. Put Crne 
Gore u NATO je neizbrisiva staza njene budućnosti i ovim sporazumom se omogućava da članice 
NATO-a vide kako mi ovdje demokratski rješavamo probleme. Pa nastavlja gospodine 
Krivokapiću, odlična stvar koju donosi ovaj sporazum, ovo treba da čuju moje kolege iz opozicije, 
je marginalizacija Demokratskog fronta. Jer, je Demokratski front problem za sve ono što žele 
Novak Kilibarda i Milo Đukanović. To treba da znate i samo ću da citiram jednog svog prijatelja 
kako sa Fejsbuka, tako i u životu, koji kaže na kraju -  da je veliki problem naših kolega zbog toga 
što kuku tome koga DPS hrani, a Kilibarda brani. Toliko i hvala vam što ste mi dali ... 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:17:36) 
 
 Ja se Vama izvinjavam nijesam znao da je aktivan u politici i legitimno je. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (10.05.16 17:17:50) 
 
 Potpuno je u redu i meni to potpuno odgovara. Sada možemo da /prekid/ o ministarskim 
mjestima je dokaz da partije koje učestvuju u svemu ovome, u ovoj trgovini koja je trajala do prije 



neki dan, one koriste rekonstrukciju Vlade Mila Đukanovića praktično za zadovoljenje nezasitih 
potreba i ambicija svojih.  
           Sa sedam minuta smo pali na četiri i po, gospodine Krivokapiću, sa sedam minuta na četiri i 
po. Vratite vrijeme. Ne morate na 10 vratite na 7 i po, sve po pravdi, ne tražim više. Nema veze, 
zapamtite, pa ćemo ući tri u minusu. 
       Trgovina koju smo gledali prošlih nekoliko dana gdje se čekalo koga će da izabere Milo 
Đukanović za svog omiljenog opozicionog političara sa kojim će da gradi izborno povjerenje, 
stvorila je jedan takav ambijent, moram da priznam ja lično se gadim, a vjerovatno i puno građana 
Crne Gore. Jer navodno s jedne strane ljudi hoće da ruše režim Mila Đukanovića, s druge strane 
stoje u redu i čekaju hoće li ih izabrati ili neće taj Milo Đukanović. Kako ćemo da znamo po kojem 
kriterijumu je izabrao jedne, a ne druge, jer očekuje od ovih da kolabiraju bolje od onih drugih ili, 
šta je razlog? Kako su dovedeni ljudi uopšte u tu situaciju, da čekaju da Milo Đukanović bira ko će 
da bude taj dio opozicije sa kojim će on da gradi izborno povjerenje. E u tom, poštovani građani, 
grmu leži zece. Jer, valjda su se zapitale moje kolege, njih šest koji će da podrže ovu Vladu, kako 
su to oni baš izabrani, kako je to baš njih zapalo da oni sruše iznutra Mila Đukanovića, odakle 
njima takva moć da neprikosnovenog, harmizmatskog lidera, kako reče gospodin Kilibarda, oni 
tako uzdrmaju iznutra i obezbijede za tri - četiri mjeseca slobodne i fer izbore? Jesu li se zapitali, 
je li to neka natprirodna sila? O čemu se tu radi? Ili su samo prihvatili činjenicu da su prihvatili 
ulogu marioneta tuđe države koja ima svoje interese. Ovo nije nikakva priča, gospodo, koju 
slušate pored TV ekrana, nije nikakva priča o zavjeri, neki iluminati, Vatikan... Ne, ovo je potpuno 
normalna stvar, jedna važna, jedna od najvažnijih svjetskih država i njena ambasada u Crnoj Gori 
imaju svoje legitimne države interese. Ja, kao poslanik, i svi ovdje ljudi uvažavamo njihovu 
potrebu da se bore za svoj državni, nacionalni, geostrateški interes. To nije ništa strašno i to treba 
da radi svaka ambasada. Isto kao što svaki izabrani predstavnik građana jedne države treba da 
brine o interesima tih građana, a ne o interesima te druge države, osim kada imate "putera na 
glavi" pa morate da slušate druge da bi vas zaštitili da ostanete na  vlast. Baš se to dešavalo u 
Crnoj Gori. Ovdje se sklopio jedan ambijent u kojem su se našli s jedne strane, ta ambasada koja 
ima svoje geostrateške ciljeve, kažem potpuno legitimne. Američka ambasada nije to nikakva 
sramota, nemojte da prozivate pa to je jasno potpuno. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:21:18) 
 
 Kolega Radunoviću, molim Vas nemojte da spominjete druge države... 
  
            SLAVEN RADUNOVIĆ: 
  
             Gospodine Krivokapiću, Vi ne možete da zaštite toliki broj ljudi kako ste krenuli. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:22:01) 
 
 Samo da pomognem, mi imamo obavezu  da poštujemo ugled drugih država. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (10.05.16 17:24:47) 
 
 Ja molim moje kolege da ja ovo raspravim sa kolegom Krivokapićem. Ja sam vrlo 
afirmativno govorio o njihovom poslu, jer oni se bore za interese svoje države i meni je to, kao 
građaninu, sve jasno... 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:24:49) 
 
 Sve dok govorite u načelu - poštujem, bez titulacija, kao i kod imena poslanika. Izvolite. 



 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (10.05.16 17:24:56) 
 
 Dozvolite, neka se na mene naljute građani, neka se naljute, ja sam odgovoran. Vjerujte. 
  
 
            RANKO KRIVOKAPIĆ: 
  
     Kolega Radunoviću, mi smo državni poslanici, nijesmo mi poslanici partija samo, mi 
predstavljamo državu. 
  
 
           SLAVEN RADUNOVIĆ: 
  
         Mi predstavljamo građane, a država postoji da bi servisirala građane, građani su osnova, ne 
država. 
  
 
           RANKO KRIVOKAPIĆ: 
  
         Kolega Radunoviću, imamo obavezu prema međunarodnim odnosima da poštujemo druge 
države.   
 
 
           SLAVEN RADUNOVIĆ: 
 
        Ja ničim, izvinite, ničim nijesam uvrijedio ni jednu državu. Pričam ovdje o našim ljudima koji 
su se polakolimili i koji su iskoristili priliku da kada je nekom zatrebalo da ih izvuče iz njihove 
duboke političke nebitnosti, u koju su upali isključivo svojim nečinjenjem, svojim pasivnim 
ponašanjem, čekajući da vlast padne sama od sebe. Kada se javio neko ko im je ponudio da 
učestvuju u ovom čitavom događaju, da im da snagu, da im obezbijedi, kako rekoh maloprije, 
tešku medijsku artiljeriju, da im omogući, između ostalog da mogu da čikaju Mila Đukanovića 
danas, jer Milo Đukanović ima puno "putera na glavi". Oni su ušli u tu priču i zanemarili su  
mogućnost, a  pošto ih je više pitalo danas kako se ovo drugačije moglo riještiti da je bilo načina 
mi bi to drugačije riješili. Sada ću da ih podsjetim: ima li građanina Crne Gore koji ne zna da je 25. 
oktobra izašao jedan od lidera, da ne pominjem imena ovgdje ga nema sada, i rekao što je bilo 
bilo je. Bilo je razlika medju nama, bilo je ružnih riječi, ali vrag je odnio šalu. Napolje svi iz 
Skupštine, svi izađite na ulicu. Šta mislite koliko bi trajala Vlada Đukanovića? 10 dana. Mislite li da 
je ta ista međunarodna zajednica ne bi podržala čitavu Crnu Goru koja bi bila na ulicama? Ne, 
lovilo se u mutnom, lovilo se na sitno, prihvaćena je ruka, prihvaćena je uloga servisera tuđih 
obaveza i tuđih želja u Crnoj Gori da bi se sada izgiravalo ovdje, kako je neko  opozicija. Mene ne 
boli što neko pregovarao ovdje, neka to radi, ali treba da se zna da ne pregovara u ime opozicije. 
Pregovaraju ovdje šest poslanika koji su izabrani sa opozicionih lista. Šest poslanika i tri iz 
Pozitivne koji nijesu tu, pa ne znamo hoće li glasati. Znači, šest poslanika. Čitavo vrijeme, 
određeni mediji, njihove predloge nazivaju opozicionim poslanicima. Njihov ulazak u Vladu- 
opozicija ulazi u Vladu. Građani Crne Gore, opozicija ne ulazi u Vladu, jer kada uđe u Vladu više 
nije opozicija. Ovo je samo jedan od oblika šarenog papira u koji je ovaj čitavi proces umotan. 
Imamo kao ne znam kakvu garanciju nekakvu deklaraciju da se neće ulaziti sljedeći put u Vladu 
Mila Đukanovića. Opet će se naći neki razlog. Opet će se naći neka oblanda, opet će biti neki viši 
ciljevi. Znači, ne vjerujem u te potpise, ne vjerujem u te potpise zato što su neki danas, tj. sjutra će 
da glasaju za ovu Vladu, bili sa mnom na listi i bili veliki protivnici. Da ste ih pitali da li postoji  
ikakva šansa da uđu u Vladu Mila Đukanovića, pod bilo kojim okolnostima, oni bi rekli - pa jesi li 
lud Slavene. E sada su se stvari promijenile. Za nas ovdje se stvari nijesu promijenile. Ja samo 
tražim od građana Crne Gore da razumiju da to što smo izgubili ovih pet mjeseci u pregovorima i 



što ćemo da izgubimo sljedeća četiri mjeseca, ništa dobiti nećemo. Nas ne zadovoljava to što će 
neko od njih da kaže - jao, pogriješili smo, jao nismo ništa napravili. Oni su, ovo je vrlo bitno da 
znaju građani Crne Gore, svojim potpisom na ovaj sporazum upropastili najvažniju opciju koja je 
ostala slobodnim građanima - bojkot izbora. Oni su priznali unaprijed rezultate izbora i svi će, 
jasno to stoji iz ovog sporazuma, na izbore. Prema tome, građani, upropašteno je posljednje što 
nam je ostalo da se ulicom i bojkotom svih opozicionih grupa, izborimo za poštene i fer izbore, ili 
da se ti izbori na koje bi izašla sama Vlada Mila Đukanovića tj. njegova partija i njeni sateliti, da se 
ponište nakon što ih niko ne bi priznao. To je upropašteno i to treba da znaju svi. Svi oni koji se 
pitaju zašto i kako bojkot, sada neka znaju. Sve su ove partije, nažalost, i kolege čuli smo sinoć i 
potvrdu od kolegenicije iz Socijalističke narodne partije, i oni su potpisali Sporazum, i oni su ga 
potpisali i oni su potpisali i ako je nažalost izostao onaj dio koji se tiče obaveznog referenduma koji 
se očekivao. Očekivali smo svi to i radovali se tom uslovi koji je SNP bio postavio, a od njega su 
odustali u međuvremenu. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:27:14) 
 
 Hvala Vama, ali razumite me, Vi ste i predsjednik Odbora za evropske integracije, očekuje 
se od mene i od Vas da smo tu precizniji od ostalih. 
 Vi ste htjeli komentar, kolega Konatar želi komentar na Vas kolega Radunoviću. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (10.05.16 17:27:34) 
 
 Hvala. 
 Poštovani građani, mi danas imamo jednu nevjerovatnu situaciju, nevjerovatnu situaciju da 
dio opozicije ovaj sporazum jutros od 12 sati predstavlja kao pobjedu DPS-a i kao poraz opozicije. 
To je nevjerovatno da neko ko sebe smatra opozicijom ovo predstavlja kao pobjedu DPS-a nad 
opozicijom. 
 I još jedna stvar, pošto je pomenuto da dio opozicije koja je potpisala Sporazum bježi, ne 
sluša, ćutanjem bježi od odgovornosti, ovo ću da vam kažem, vrlo pažljivo sam vas slušao sve od 
jutros. Nisam se makao odavde, svakog od vas pojedinačno mogu da pogledam u oči, svakog od 
vas pojedinačno. Vi sa pričom o izdaji, sa prevarom građana, pričate praznu priču koja je druga 
strana medalje priče i vokabulara Demokratske partije socijalista.  
 Građani Crne Gore, gospodin Abazović je prije mene rekao, pošto smo od jutros čuli dvije 
teze. Prva teza je ponuda DF-a za rješavanje političke krize - Vlada u kojoj neće učestvovati DF i 
DPS. 
 Građanski pokret URA i ja i gospodin Abazović, opet to ponavljam, istoga momenta kad 
donesete papir kojim tražite povjerenje Vladi, imate naše potpise da ne bi bilo nikakve dileme, ali 
morate prvo dobiti podršku poslanika Pozitivne Crne Gore.  
 Koalicija sa DPS-om javna riječ i javni potpis nas obavezuje. Građanski pokret URA neće 
ulaziti ni u predizborne ni u postizborne koalicije sa DPS-om. Apsolutno nemamo nikakav problem, 
ja neću reći ni jednu ružnu riječ o bilo kome od vas, o bilo kome od vas nećete čuti ružnu riječ. Ali 
ono što bih vas zamolio, kad već govorite o Sporazumu, mi smo imali sad slučaj da ga niste dobro 
pročitali i da ga niste ni dovoljno pročitali spremajući se za ovu raspravu, pa nismo znali da se bilo 
koja odluka Savjeta za privatizaciju ne može donijeti bez konsenzusa na Vladi.  
 I još jednom na kraju, pošto se pominju neke kolege ja ih neću pominjati jer ne mogu 
odgovoriti, iz nevladinog sektora, neki političari ovdje iz DF koji su dobrano išli sa sveščicom i sa 
hemijskom kod tih istih kojima sad nešto prepisuju, da čuju savjet i da ih poslušaju i kamo sreće 
da su ih poslušali nego su nastavili po svome i vidimo gdje su došli. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:31:25) 
 
 Hvala Vam. 



 Kolega Radunoviću izvolite odgovor na komentar. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (10.05.16 17:31:29) 
 
 Naravno znam da gospodin Konatar nije mislio na mene jer bi to rekao, pretpostavljam. 
 Što se tiče Pozitivne Crne Gore koju pominjete više puta danas i kako ona ne bi potpisala, 
ja ne znam bi li potpisala, ona se legitimisala isto kao vi. Potpisala je ovaj sporazum, rekli su da su 
opozicija, tražili su mjesta iz opozicione kvote. Nemam nikakvog razloga, uz to vidim da neće 
glasati za Vladu, a vi hoćete. Samo da vam kažem još jednu stvar, zaista ne želim da budem grub, 
ali gospodin koga ste vi zamijenili nije glasao za onu vladu, on se nije ovdje pojavio. Znači da 
pomenemo gospodina Perića, on se nije ovdje pojavio, on je vratio svoj mandat i taj mandat sad 
ide Milu Đukanoviću. Direktno Milu Đukanoviću, ne ne, samo da se razumijemo. To što vi imate 
iza leđa, ponavljam treći put - tešku medijsku artiljeriju, što svako veče na televizijama gostujete i 
pričate svoju priču, što se lažno predstavljate kao opozicija, to vas ne opravdava i ne čini 
pravičnim. Ne, ne. Vi samo igrate igru koju mnogi od vas nisu ni svjesni. Zato sam rekao da ste se 
mnogi polakomili, zato vas ja i ne nazivam izdajnicima. Ja to nisam rekao, ja kažem vi ste se 
polakomili. Dobili ste priliku da budete bitni, a niste je zaslužili.  
 Kako možete kad ovdje sjedi 15 poslanika i još tri poslanika ovdje koja su iz Kluba 
nezavisnih, koji su sve ono prošli i nekoliko poslanika iz Socijalističke narodne partije. Vi na onoj 
energiji i na onim žrtvama jašete danas i potpisujete sa Milom Đukanovićem. Mi nismo htjeli da 
potpišemo, mi koji smo digli bunu mi smo tražili druge uslove, a ne ovakve uslove. Vi 
zloupotrebljavate ovo, zapalo vas je, ovo liči, kao jedna partija pokera koju sazove vrhunski kockar 
i prevarant. Nećemo ovdje govoriti ko je, podrazumijeva se ko je, i nekoliko ljudi koji znaju da 
pojma nemaju da igraju karata, ali imaju tuđe pare i kockaju se u tuđe pare i nije ih briga što će da 
izgube tuđe pare jer ih nisu ni zaslužili, ali su se igrali sa šefom. Igrali su se sa velikim igračem. To 
ste htjeli. Znači, nije problem, sve vi ovo možete da uradite, ali će da se zna.  
 I nije meni cilj da dobijem vaše glasove, evo Dritane sad ovdje, obraćam se poluprijateljski, 
nadam se da neće tražiti repliku, nije nama cilj da uzmemo vaše glasove kad vi pogriješite, nama 
je cilj da oborimo režim Mila Đukanovića. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:34:26) 
 
 Hvala. 
 Koleginice Jonice, izvolite. 
 Neka se pripremi kolega Bulatović. 
 
 
 SNEŽANA JONICA (10.05.16 17:34:36) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Koleginice i kolege, poštovani građani, meni je cilj danas da pričam o lex specialisu, jer 
cijela Crna Gora sluša svašta nešto ova dva dana i svašta očekuje od tog lex specialisa. Naročito 
onaj veliki ili najveći dio Crne Gore koji pretpostavlja one  koji su protiv ove vlasti, očekujući da će 
na taj način opozicija zaista uspjeti da kontroliše zloupotrebu državnih resursa i očekujući da će 
lex specialis poboljšati poziciju koja može obezbijediti fer i slobodne izbore. 
 Iz tih razloga, prvo rekli smo da Klub poslanika SNP neće glasati lex specialis iako smo 
smatrali da se ova pitanja mogu rješavati samo zakonima. Iz tih razloga sam prije par dana vrlo 
jasno i imenom, bez obzira na moguće replike, rekla da smatram da se radi o tekstu koji je 
napisao Duško Marković, a potpisali kolege Abazović i kolega Danilović. I drago mi je što je kolega 
Abazović tu jer smo juče o tome razgovarali, jer sam ga pitala - u redu je, razumijem Danilović je 
kandidat za ministra pa potpisuje, a što tebi bi da potpišeš ovaj  tekst? Kolega dobro zna o čemu 
smo juče razgovarali. Obećala sam mu da ću danas potpuno jasno u raspravi reći zbog čega to 
mislim i stavku po stavku objasniti građanima kako ovaj tekst neće obezbijediti ono što nam je 



svima bio cilj, nego će obezbijediti ono što je bio cilj ovome za koga ja kažem da ga je izdiktirao, a 
to je Duško Marković.  
 Pitao me je kolega Abazović - Snežana, pa ajde napiši amandmane. Neću Dritane - rekla 
sam. Imaš ga u opozicionom tekstu koji je u kabinetu gospodina Krivokapića, kod njegovog šefa 
kabineta. Opoziciona verzija lex specialisa je imala odlično rješenje. 
 Što se desilo, ko je otrgovao pet najboljih normi iz opozicone verzije za nešto drugo, ja ne 
znam. I to je jedno pitanje. 
 Drugo pitanje - zašto ovaj tekst lex specialisa nije potpisao, i opet ću imenom i prezimenom 
da bi konačno i Crna Gora dobila odgovor, Ranko Krivokapić, ili ti neko iz SDP-a? Zašto nema tri 
potpisa Ranka Krivokapića? Prvo - zašto nema potpisa Ranka Krivokapića, predsjednika 
Skupštine na Sporazumu? Jedini lider koji nije potpisao sporazum. Zašto nema potpisa ni Ranka 
Krivokapića ni nikoga iz SDP-a, znamo da imamo uvaženih profesora prava u klubu SDP-a, nego 
niko iz SDP-a nije potpisao ovaj tekst lex specialisa i zašto nema potpisa Ranka Krivokapića na 
tekstu u kojem se kaže da nema koalicije sa DPS-om ni prije ni poslije izbora? Interesantno je 
kako je gospodin Krivokapić nekako bio odsutan svaki put kad je trebalo  da se potpiše na neki od 
ovih akata i možda za to postoje razlozi i korisno je da Crna Gora nakon ove moje diskusije dobije 
odgovor i zato sam toliko puta ponovila ime da biste iskoristili pravo na repliku, nakon toga što 
završim. 
 Sad da se vratim zašto mislim da je tekst pisao Duško Marković. Pa znate kako ovim 
tekstom zakona su statusno poniženi, ovlašćenjima limitirani ili narodski rečeno vezane su i ruke i 
noge svakom opozicionaru koji bi trebao da pođe da vrši kontrolu ili da vrši određene poslove u 
bilo kojoj državnoj instituciji, liše ministara. A ministri su nestali iz zakona iako su u opozicionom 
tekstu bili definisani i ministri, a i o tome ću nešto poslije reći. 
 Ovim zakonom su s druge strane, kao "bijeli medvedi", zaštićeni svi oni iz DPS-a koji treba 
da se pomjere sa svoje funkcije, kako bi na njihovom mjestu došao neko iz opozicije da vrši 
kontrolu. Zašto to kažem? Postoji jasna definicija što znači mirovanje radnog odnosa u Zakonu o 
radu. U lex specialisu, mi imamo definiciju, da direktor nekog fonda, za koji smo mi tvrdili da se 
tamo zloupotrebljavao državni resurs, jer smo ga zato tražili da dobijemo kontrolu ili direktora toga 
fonda, pođe kući i prima platu, iako sjedi kući dok neko na njegovom mjestu obavlja taj posao u 
ime opozicije i da se vrati na radno mjesto danom proglašenja rezultata izbora. Dakle, ne izborom 
nove Vlade, kako je pisalo u opozicionom tekstu zakona, nego danom proglašenja rezultata 
izbora, da dobije plaćeni odmor od države za prethodnu zloupotrebu državnih resursa. Dok će 
opozicionar koji dođe na njegovo mjesto, kako je napisano u ovom zakonu, sačekati da mu Vlada 
napiše papir da je ovlašćen da bude to i to. Pa onda, kako u zakonu piše, s tim papirom treba da 
pođe u tu instituciju u kojoj ima pravo da bude pomoćnik ili direktor sa određenim ovlašćenjima.  
Onda treba da dođe kod toga direktora što će da prima platu dok će kao da kontroliše šta će on da 
radi i kad dođe kod toga direktora treba da kao siroče kruži po instituciji sa papirom i da kaže - 
meni su iz Vlade dali ovaj papir pa bi ja ovđe trebao da vas kontrolišem. Kakvi su neki koji treba 
da se pomjere sa mjesta možda će mu reć - nije danas tu direktor pa dođite za tri dana. Pa će on 
da dođe da ga kontroliše, dok ovaj što sjedi kući i što je zloupotrebljavao resurse prima platu. Taj 
što treba da vrši ovlašćenje u ime opozicije nema pravo na radno pravni status, kako je bilo 
definisano u opozicionom predlogu zakona, niti na i jedno pravo definisano Zakonom o državnim 
službenicima i namještenicima, bez da radi to što radi vezanih i ruku i nogu, kako je propisano 
ovim zakonom. 
 Pa onda imate detalj više, umjesto norme iz opozicionog teksta zakona gdje je pisalo - 
svako onemogućenje vršenja ovlašćenja predstavnika opozicije smatraće se krivičnim djelom, jer 
za očekivati je da ih neko opstruiše u kontroli. Mi nemamo tu rečenicu, da slučajno neko ko bude 
opstruisao toga iz opozicije ne nastrada, ali imamo normu da su odgovorni ovi iz opozicije, da 
moraju da poštuju zakon kad dođu tamo. 
 Dakle, ljude imenujete, vezujete im ruke i noge, ne dajete im nikakva ovlašćenja. Nemaju 
radno-pravni status i još ih šaljete da im još neko tamo nešto smjesti i još oni budu odgovorni i  
završe kao oni koji nisu radili kako treba, a ne nešto drugo.  
 Ono što takođe jako smeta u čitavoj ovoj priči način na koji su definisani državni resursi bili 
u opozicionom tekstu zakona, a kako su definisani u ovom predlogu zakona. Od vrlo široke 
formulacije, jer mi dobro znamo šta sve su bili državni resursi kad ih je koristio i iskoristio više puta 



ovaj potencijal sa ove strane koji sjedi u Vladi Crne Gore, a to je bila definicija - svaka aktivnost 
koja predstavlja upotrebu bilo kojeg javnog dobra, je preformulisan na nešto što meni liči na veliko 
sužavanje, a to je sredsta budžeta Crne Gore i budžeta opštine, nepokretne i pokretne stvari, 
sredstva za finansiranje plaćenog reklamiranja u Crnoj Gori.  
 A onda neki rokovi koji se nekim čudom pojavljuju pa mi se juče objašnjava da je, da kada 
se kaže "može" važnije nego kada se imperativno kaže da se praćenje i kontrola korišćenja 
državnih resursa "vrši" za period od dana izbora članova Vlade u skladu sa Sporazumom itd.  
 Dakle, ako se izaberu sjutra ili prekosjutra, kako smo krenuli ko zna kad, do tada će ovi da 
čine što čine pa će jednog dana kad se izaberu tada oni da "vrše". A ima u jednom stavu da mogu 
možda i od početka fiskalne godine, ali "može". A što znači "može"? Da može da bude i 
opstrukcije za to "može" jer nije imperativno. A zašto nije imperativno? Opet nešto ne znam jer je 
u ovom opozicionom tekstu zakona bilo jako mnogo imperativno, i zašto ja kažem da je ovo pisao 
Duško Marković. Ma, rečenice mu prepoznajem kao u svakom tekstu gdje je nagrdio Crnu Goru 
đe god je njemu trebalo. Ja ne znam stvarno kako ste to dozvolili sebi. I do kraja đe je definicija 
opozicije koja je postojala u opozicionom tekstu zakona koja je osnovno pravilo kad pišete zakon? 
Možda je problem zbog lokalnih samouprava, možda je problem kako ćemo mi ovu normu, kako 
se određuje predstavnik opozicije u lokalnim samoupravama, da primijenimo i onda je trebalo 
izbjeći.  
 Jer, ne zamjerite predsjedniče Skupštine, opet po Vama - Kotor, vi ste vlast u Kotor, a dragi 
Vam kolega iz Demos-a i URE opozicija. Sad će oni da kontrolišu vas tamo, znači to je tamo 
opozicija. U Plužinama SNP samostalno vrši vlast, DPS zajedno sa vama svi ste opozicija, će da 
vrši kontrolu. U Pljevljima ni SDP, ni Demos, ni URA nemaju odbornike ko će da vrši kontrolu, a 
divlja predsjednik opštine i ovaj kao i svi prethodni, liše onih koji su bili iz SNP-a, a zna to najbolje i 
narod u Pljevljima i budžet Pljevalja svaki put kad ga se DPS dohvati. 
 Dakle, jedno, drugo, treće, mogla bih lako ređati od opštine do opštine. Mojkovac, hoće li 
da ga kontroliše DPS, jedino je predstavnik opozicije, ako naravno kad nemate SNP u priči, a 
nemate SNP u priči, čovjek koji je do prije par godina bio predsjednik opštinskog odbora DPS-a, 
pa greote sad se tolko udaljio ili je možda po zadatku se malo izmakao. On će da iskontroliše one 
s kojima je drugovao prije toga. Dakle, sveli smo ovo na jedan apsurd. Od ovoga nema kontrole. 
 I vraćam se na priču o ministrima. U opozicionom tekstu zakona su bili definisani ministri. 
Ovih dana se pričalo što će ministri da rade, hoće li samo da kontrolišu ili će da rade tekuće 
poslove. Potpuno je jasno definisano i Ustavom i svim ostalim da moraju da vode ministarstva. 
Nekome je smetalo što smo mi pričali da će morati neke programske ciljeve neki da sprovode, a 
čini mi se ti programski ciljevi da ih je iko pročitao, znali bi da su dobro za Crnu Goru. Ali, ako je 
problem to što ja očekujem da će ministar rada i ministar finansija, mada imam problem kad 
pričam o ministru finansija -  budućem, moći da kontrolišu samo od "početka fiskalne 2016. ili od 
toga kad bude izabran". A ja sam se iskreno nadala da ću jednog dana, makar jednim danom pa 
bilo koji opozicionar kad uđe u Vladu Crne Gore pod bilo kojim uslovima, saznati ko je, đe i zašto 
upotrijebio onih 35 miliona eura iz Fonda za profesionalnu rehabilitaciju lica sa invaliditetom. Nikad 
im traga nije bilo i sigurna sam da su čak i ta sredstva otišla i da su zloupotrijebljena negdje u 
izborne svrhe, vrlo jasno definisano davana nekim licima da bi za uzvrat bili dobijeni glasovi.I 
nemamo ni to jer to je bilo pet godina unazad da se tih 35 miliona eura ukralo. Pa što ćemo onda, 
što će nam ministri. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:45:40) 
 
 Hvala Vama kolegenice Jonica na preciznom čitanju zakona. Uspjeli ste da me pomenete 
više puta čak i od Duška Markovića, što doživjeću kao posebno priznanje.  
 Ne mogu na sva pitanja odgovorit, a na ona tri koja su vas posebno interesovala.  
 Sporazum je potpisala potpredsjednica Socijaldemokratske partije, a Vi bi kao neko ko se 
snažno zalaže za afirmaciju žena u politici, ona je potpisala i rekao sam šta je politički razlog. 
Politički razlog je progon koji DPS vrši mimo zakona, bezakonje u politizaciji javne uprave. Znači, 
to je bio razlog da se pokaže na taj progon i bezakonje koje se radi, nas neće spriječiti da 
nastavimo borbu protiv toga i svega ostaloga od neke osobe koja je progonjena u toj čitavoj priči i 



zato je kolegenica potpisala. Ja potpuno stojim iza tog potpisa, kao da sam ga ja potpisao, moje 
ime je tamo, a njen potpis kao politički čin pokazivanja stanja stvari da Vlada kreće od potpunog 
nepovjerenja, nikakvo povjerenje. SDP nema nikakvo povjerenje u tom dijelu, ali će pokušati da 
dođe do tog povjerenja, da ga izradi. Vidimo to kao jedan od dva moguća puta. Jedan put je ovo 
što radi Demokratski front, drugi je ovo što mi radimo i vi što radite. Valjda je tu negdje između, u 
ta dva puta.  
 Drugo pitanje oko zakona -  nijesam pisao zakon. Vi ste imali predstavnika u pisanju 
zakona. Ja ga nijesam pisao nijesam imao vremena, tako da ga nijesam mogao ni potpisati u toj 
čitavoj priči.  
 I treće što mislim da je najvažnije, mislim da je to najvažnije pitanje. Zašto SDP nije stavio 
potpis na ovu - jednu od mnogih deklaracija opoziciji? Ja mislim da sam pročitao u zadnjih dva tri 
mjeseca nekolike deklaracije o nenapadanju, a śutradan su se napadali međusobno predstavnici 
opozicije. Bukvalno je danas potpisano a śutradan je čini mi se jedan poslanik koji śedi u prvom 
redu napao ovog drugog s kojim je potpisao. Tako da nešto do sada nijesam vidio efekat tih 
potpisa, ali, suštinski je bio razlog. Razlog je bio suštinski. Tu ponudu sam dobio to jutro i SDP je 
imao svoju formulaciju i ja ću vam je reći.  
 Socijaldemokratska partija neće samostalno, znači odričemo se svoje samostalnosti. 
Odričemo se svoje samostalnosti koja je izdržala provjeru i jedina u ovom parlamentu izdržala 25 
godina. Jedina je izdržala 25 godina. Nećemo samostalno, bez ostala dva politička subjekta koji 
su tada sa nama i sada su sa nama u Sporazumu, ogovarati ni predizborne ni postizborne 
koalicije sa bilo kim, ne samo sa DPS-om no sa bilo kim. To je bila naša ponuda.  
 Znači, sa bilo kim i ne samostalno. Odričemo se samostalnosti i sa bilo kim. Znači, sa DPS-
om pod jedan, ali i sa bilo kim drugim. I to je naš način, molim vas, to je naš način da se dođe do 
mirne tranzicije vlasti. Naravno, opozicione šanse da pokaže zrelost da kooperira, da se svako 
odrekne dijela svoje samostalnosti na putu do toga.  
 Naravno, ono što ja očekujem, a istorija će to pokazati, DPS neće ostati ucijelo, tako da je 
to pitanje vremena, pitanje je vremena kada će se ta "rimska imperija" raspasti, a raspale su se i 
veće imperije. Eto,  to je moja replika na vaše izlaganje.  
 Kolega Danilović ima komentar i kolega Abazović ima komentar.  
 Izvolite.  
 I kolega Pavlović ima komentar. 
 Izvolite, tri komentara.  
 Labudović, izvinjavam se.  
 Ne možete obojica, iz Kluba može samo jedan.  
 Dovoljni ste Vi meni, onda Vi u ime Kluba.  
 Izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (10.05.16 17:49:45) 
 
 Dakle, ja sam jedan u ime Kluba. Imam potrebu da, meni ponekad i previše vjerujte, da 
postavim gospođi Jonici nekoliko pitanja. Ali, prije toga moram da iznesem jednu konstataciju. Do 
zadnjeg slova se slažem sa vašom analizom ovoga lex komedijalisa, pardon lex specialisa koju 
ste iznijeli ovdje. Zaista vrlo precizno ste pokazali kakva je to pravna konstrukcija koja ne bi prošla 
ni prvu godinu pravnog fakulteta, ali da ostavimo to po strani mene interesuje sljedeće. 
Učestvovaste li vi u pisanju istog? I drugo, da li bi ta ista argumentacija stajala da je kojim 
slučajem glavni režiser ovog vodvilja i inspicijent ove predstave prihvatio vašu ponudu o ona dva 
ministr? Da li bi i u toj varijanti lex specialis, komedijalis zvali ga kako god hoćete bio ovako 
napadnut?  To prvo.  
 Drugo, pitali ste gospodina Krivokapića što je potpisao i što nije potpisao? To su za 
političara njegovog kalibra, pitanja za vrtić.  
 Zna Ranko dobro šta treba, kad treba, kome treba i gdje treba potpisati. On se u tome do 
sad izgubio nije i neće, ali mi evo par dana nikako da utvrdimo šta je sa vašim potpisima. Čas ste 
potpisali, čas nijeste potpisali, čas i jeste i nijeste, čas opet nijeste. Daj,  kumim vas bogom, da se 
jednom prestane sa tom igrom žmurke i da se ovdje jasno zna ko je za šta i ko je protiv čega.  



 I treće, tvrdite da ste za to da rušite Vladu Mila Đukanovića. Ovog momenta imate 40 
glasova za to. Zamolite i Gencija Nimanbegua da vam se pridruži i Nik Đeljošaj ionako u vašem 
klubu i Milo Đukanović ovoga časa pada ovdje. Bez ceste, bez Vlade povjerenja i bez ičega. Što to 
ne uradite? Kome vi evo ovoliko vremena zamazujete oči i igrate čas na jednu, čas na drugu 
kartu. Mnogo je brate i od vas. Jeste da ste majstor igre u zadnje vrijeme i predsjednik vaše partije 
zaista zaslužuje da bude zamjenik onoga o kome, kad je meni replicirao gospodin Krivokapić, 
danas govorio i koga pozdravljam u spuškom zatvoru, ali ako je i od njega - mnogo je.  
 Izjasnite se, recite pred licem crnogorske javnosti, u ovom momentu vas gleda bar 60% 
Crne Gore, za šta ste, za šta nijeste i hoćete li to što tvrdite da hoćete? 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:52:35) 
 
 Dozvolite samo ... 
 U redu, izvolite pa ću reći. 
 
 
 SNEŽANA JONICA (10.05.16 17:52:41) 
 
 Gospodine Labudoviću očekivala sam, makar zbog onih par godina, onih par časnih godina 
koje ste bili u SNP-u da ćete neke rečenice izbjeći, ali o svakome govori ono što on priča. Govori i 
o Vama i o danima koje smo proveli zajedno. Ali, zdravo bili svako bira svoj put.  
 Hajde da idemo po redu. Što se potpisa tiče, vezano za rušenje Vlade Mila Đukanovića, pa 
Vi znate da je SNP vazda to potpisivao i što se nas tiče imate te potpise.  Ali da mi prekratimo da 
se ne nagađa oće li Pozitivna, neće Ranko Krivokapić. Jeste li valjda shvatili da neće on, on neće 
u Kotoru da smijeni vlast DPS-a, a hoće u Vladi Crne Gore. Evo, dajte mu da potpiše, evo 
smijenismo ga. Dako naćeramo i Pozitivnu onda. Nemojte da kružimo "kao kiša oko Kragujevca". 
Nijesu htjeli da smijene vlast DPS-a u Kotoru, a hoće na nivou Crne Gore. Pa nemojmo da 
pričamo bajke, to je jedno. 
 Drugo - lex specialis, isto bi pričala ali ne bi bio isti zakon, jer SNP-ovih ministara i ljudu u 
državnoj administraciji ne bi bilo uz ovakve uslove. Ne pada nam  na pamet da nikoga šaljemo da 
se neđe slika, niti da dobije funkciju niti da upiše nešto u biografiju. Vi dobro znate koga smo i 
imenom i prezimenom bili kandidovali, najčasnije, najsposobnije, najodgovornije za one resore 
koje smo predlagali i takva nam je bila namjera da predlažemo i nadalje po nivou u državnoj 
administraciji, ali ne da im se neko tamo sprda. Ne da zloupotrijebimo povjerenje naroda da oni to 
ne mogu da urade tamo kad ih pošaljemo, nego da obezbijedimo zakon koji će im omogućiti da 
zaista ostvare ono za šta smo odlučili da im damo podršku da to rade.  
 Prema tome, ovakav zakon sve i da smo dobili svih pet ministara, ne bi se usvajao što se 
SNP-a tiče. Ja vam odgovorno tvrdim da je od onoga sekunda kada smo vidjeli tekst zakona, to 
tako definisano u Klubu SNP-a. Da, učestvovali smo izradi, i ja, čuli ste me 10 puta pričam o 
opozicionom tekstu zakona. Evo je verzija preda mnom iz koje sam rekla kolegi Abazoviću da mu 
ne bih ja pisala amandmane, uzmite od šefa kabineta Ranka Krivokapića pa neka Vam da 10 
normi koje će napraviti od ovoga nešto, ali ubacite i ministre i definišite još ponešto. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:55:11) 
 
 Molim vas, jedna kratka  riječ.  
 Ne možete Vi, ne, ne možete.  
 Da ja nešto završim, ovo je replika po Poslovniku. Opet me je prozvala.  
 Premijer Milo Đukanović mene je zvao opozicija dok sam bio i u vlasti, a kamo li sada.  
 Molim vas, zvao nas je opozicija. Tri godine nas sve zove - opozicija u vlasti. I on zna da 
smo mi opozicija i dok smo u vlasti bili. Za vas mnoge postoji smunja i dok ste opozicija da ste 
opozicija, a za nas nije bilo ni kad smo bili u vlasti. Prema tome glasali smo protiv Vlade i 
glasaćemo opet samo vi skupite to što vam fali. Donesite vi to, lako ćemo to završiti. /upadice/ 



 Samo trenutak, samo trenutak.  
 Ja sam se ogriješio o kolegi Daniloviću, on je predlagač, tražio je riječ prije svih ostalih na 
komentare, a ja mu je nijesam dao. Ogriješio sam se.  
 Svima fali najmanje 30.  
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (10.05.16 17:56:16) 
 
 Ako može.  
 Zahvaljujem, gospodine predsjedniče.  
 Nije ovo dug ni prema kome nego upravo prema godinama i prema ljudima koje sam 
proveo u izvornom SNP-u. SNP u kojem sam ja bio i u kojem sam ja pripadao ovakav zakon ni 
pogledao ne bi, a kamo li radio na njegovoj izradi. I nema tih časnih kandidata i tih ljudi koji mogu 
da opravdaju činjenicu da je doživotno opozicioni SNP pristao na igru Mila Đukanovića. Ja se tim 
časnim ljudima koji su glasali nekad za mene, danas ove druge, izvinjavam ali nijesam ja vodio 
SNP i nijesam ga ja doveo tu gdje jeste. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 17:56:59) 
 
 Kolega Daniloviću, izvolite.  
 Izvinite što nijesam shvatio .... 
 /upadice/ Imate kometnar. 
 Da čujemo kolegu Danilovića. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (10.05.16 17:57:05) 
 
 Uvaženi građani, koleginice Jonice,  
         Ja sam danas obećao da ću polemisati sa onima koji budu govorili o lex specialisu. Hvala 
Vam što ste bili precizni. To što ste dama Vas obavezuje više da budete otmeni u diskusiji i da 
govorite onako kako jeste. Nijesmo djeca, ima ovdje i krupan kadar da slika i mene i Vas. Ja sa 
teškom mukom na ovo pristajem, jer smo bili cijelo vrijeme tokom pregovaranja u stalnom kontaktu 
sa rukovodstvom Socijalističke narodne partije. Koleginice Jonice, istina je neumoljiva. Žao mi je 
što ste me natjerali zbog ovog poređenja sa ljudima sa kojima ne bih da se poredim, da Vam 
kažem sad taksativno, vrlo kratko, istinu lex specialis je usaglašen, pa potom tek potpisan 
Sporazum. Na lex specialisu, koleginice Jonice, je radio vaš predstavnik. Ja tako o svom kolegi 
koji je radi ne bih govorio u ludilu. Neću ni sada ime da mu pomenem, ali ću vam reći jednu stvar 
koju javnost može vrlo lako da provjeri. Kad je krenula parlamenatarna grupa većine da radi 
predlog lex specialisa odgovarajući na predlog koji smo im mi poslali mailom mi smo odbili da 
dođemo na sastanak, a onda je uslijedio mail u kojem je pisalo da nam šalju Predlog na kojem je 
radio DPS, Pozitivna i SNP-e. Ja taj mail imam. Možete Vi da mašete glavom koliko god hoćete. 
Ja sam spreman, s obzirom da me prozivate dva dana, a ja džentlmenski ćutim, da vam ovo 
potvrdim.  
 Ničega od ovoga ne bi bilo da nije bilo nezgrapnog i nekorektnog zahtjeva od vaše strane 
da dobijete više nego što se može. Ima li ikoga u Crnoj Gori ko može da razumije ovo što Vi danas 
pričate, a da ste tražili i dobili mandat na Glavnom odboru da potpišete Sporazum, da ste radili na 
lex specialisu ne manje nego predstavnik Demosa i ovo što ste Vi rekli da je radio Duško Marković 
je odbijeno sa naše strane iako je stigao mail da je na njemu radio i predstavnik SNP-a. Možete Vi 
da mislite šta god želite, ali ovo je jedina i suva istina. Vi možete da polemišete sa nekim ko nije 
bio u procesu, ja jesam. Meni je žao što tu nema gospodina Milića, koji mi se zahvaljivao na 
korektnosti, ovako kako ste Vi nekorektni, on je govorio da sam bio korektan i da su predstavnici 
Demosa bili više nego korektni kad je u pitanju ponuda Socijalističkoj narodnoj partiji.  
 Niko neće razumijeti durgačije, nego kao vašu razočaranost time što nijeste dobili, a imali 
ste ponudu koja je bila više nego korektna. Zašto ste to uradili? Zašto ste se poigrali sa ljudima, ja 



to vama ostavljam, ali vam sigurno neću dopustiti da Vi govorite, koji nijeste bili u procesu, kako je 
neko drugi napisao tekst Sporazuma i kako ga je uradio Duško Marković. Ja vam odgovaram vrlo 
javno i precizno, ako ga je neko pisao onda je Duško Marković i vaš predstavnik. Sigurno nije 
opozicija u tom obliku koji Vi kritikujete. Nije tačno da ste vi odustali od lex specialisa u trenutku 
kad se pojavio, nego ste potpisali Sporazum u trenutku kad je lex specialis bio usaglašen, kada 
više nije bilo mogućnosti da se promijeni jedno slovo u lex specialisu. Po tom lex specialisu ste 
tražili, uvažena koleginice, dva ministarstva i cijela ova priča je iz tog razloga. Nije to dostojno 
velike partije kakva je bila vaša, nije to dostojno ni naše komunikacije. Ja bih sve ovo prećutao i 
pustio da se Vi iznesete u javnosti sa ovom pričom da nije ove nekorektnosti, da Vi meni docirate 
kao opozicionarka, nekome ko se navodno ponio neopoziciono, da sam potpisao tekst koji je 
uradio neko drugi. Evo vi ne potpisujete tekst koji je radio vaš čovjek. Ja ga potpisujem zato što je 
ovdje, evo mi kolega o kojem ja pričam ostavio deset mjeseci rada.  
 Mogu da vam pasus po pasus čitam gdje su njegove primjedbe, na usaglašenom tekstu lex 
spcialisa. Ako vas nijesu informisali o ovome evo ja to danas nerado radim. Nemojte, nije 
korektno, treba podnijeti do kraja. Ja vam ne zamjeram što vi nijeste htjeli sa nama da 
pregovarate, sa nama u kompletu prema DPS-u vodili ste paralelni dijalog. Ja sam navijao da se 
dogovorite, ali nije moglo nikako koleginice da nipodaštavate nas da se vi dogovorite i da poslije 
toga, ja da ste se dogovorili nikad ne bih rekao da to nije moj lex specialis. Rekao bih - da, ali se 
dogovorio SNP-e. Nije pošteno. Znaju ljudi koji su u svemu ovome učestvovali u ime vaše stranke 
da je ovo suva istina. Ja Vam još jedanput kažem, objaviću u medijima, izvinjavam se gospodine 
Krivokapiću, objaviću u medijima tu korespodenciju u kojoj sekretar Vlade Crne Gore u sadašnjem 
sastavu obavještava Radnu grupu da šalju predlog na kojem su radili DPS, predstavnik SNP-a i 
Pozitvine Crne Gore. Ja ću vam to dati, a Vi onda objasnite javnosti šta je istina, a šta nije. 
Nemojte više, pustite ta priča nikoga niti interesuje, niti zanima, jer smo svi pratili i svi vidjeli o 
čemu se radi.  
 Žao mi je zbog kolega sa kojima imam izuzetno korektan odnos i koji su časno rekli, ne, mi 
odustajemo, ali ovakva vrsta agresije da smo sad mi krivi, a ne vi koji ste na takav način postupali, 
niti mi je jasan niti znam čemu vodi. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 18:02:48) 
 
 Hvala Vam. 
 Kolega Predrag Bulatović. 
 Sad bih ja nešto molio, da bismo stigli da završimo večeras da se zadržimo striktno. Ajde 
da pomognemo, kolega Bulatoviću. 
 Hvala na pomoći, kolega Abazoviću. 
 Izvolite, kolega Bulatoviću. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (10.05.16 18:04:13) 
 
 Dame i gospodo, poslanice i poslanici Skupštine Crne Gore,  
 Nastaviću tamo gdje se maloprije nešto čulo. Želim da kažem da je parlamentarni dijalog 
preminuo onog trenutka kad je došla do izražaja frustracija Mila Đukanovića Rankom 
Krivokapićem i od tada do danas svi vode tajni pregovori. Poštovani građani, samo zadnjih pet do 
sedam minuta unazad vidjećete da ono što sam ja juče rekao, da se pregovaralo svak sa svakim, 
svak sa DPS-om, a Milo Đukanović koga je on odabrao i kao posljedica istorijske priče dobili smo 
Sporazum i lex specialis.  
 Dakle, nešto što je rezultat tajnih pregovora Demokratski front neće, sasvim sigurno, 
podržati. Prva stvar, ova Vlada je koaliciona Vlada. Pročitao sam ja dobro i sporazum i lex 
specialis, prošao sam ja u svojoj karijeri mnogo ozbiljnijih stvari od ovih, mnogo tačaka i mnogo 
zareza i ovo ne treba mnogo pameti da se pročita. Ovo je jedna obična prevara. Ovo je koalicioni 
sporazum jednog broja ličnosti, političkih subjekata da probaju da uđu u Vladu Mila Đukanovića da 
bi tamo ostali. Milo Đukanović radi drugu stvar. Pokušava da apsolutno osvoji vlast u Crnoj Gori, 



sam, bez onih koji žele da uđu tamo, a ovi koji žele da se usekaju u Vladu sada samo treba jednu 
sitnicu da ostvare, da pređu u cenzus. Cenzus je Mont Everest za neke ličnosti i za neke 
političare. Za neke političare koji su bili visoko pozicionirani, za neke političare koji su slavljeni da 
nijesu uradili ovo što su uradili bili bi i respektabilni i bili bi respektovani.  
 Zato je centralno pitanje za Demokratski front, i poštovani građani za Crnu Goru, da se 
utvrdi ko je opozicija, DF je sasvim sigurno opozicija i to je veoma važno da se zna. O izdajama i 
drugim stvarima možemo da pričamo koliko god hoćemo. Bio sam i ja izdajnik, bio sam izdajnik 
kad sam radio istorijske stvari, ali sam danas preko puta Mila Đukanovića, protiv Mila Đukanovića i 
ni pod razno ovaj tekst podržao ne bih. Rasturanje lex specialisa je napravljeno maloprije. Ja time 
neću da se bavim. Mogu da se kontrolišu finasnije od početka godine, a ne moraju. Najbolji zakon  
koji postoji u ovom parlamentu je usvojen konsenzusom, višegodišnjim radom je  Zakon o 
parlamentarnom nadzoru službi bezbjednosti  ANB-a  i policije.   
 Poštovani građani, da li mi kontrolišemo ANB? Ne. Imamo dobar Zakon, ne zbog Odobra 
nego je napravljen sistem,  najbolji  Zakon nije omogućio da se ostvari suštinska kontrola. Žao mi 
je što tu nije jedan poslanik, stručnjak za bezbjednost,  da je tu pomeo bih ga imenom, da mu dam 
mogućnost da reaguje. On je prije mjesec dana, rekao punu istinu. Agencija za nacionalnu 
bezbjednost se ne može kontrolisati jer postoje paralelne službe van Agencije za nacionalnu 
bezbjednost. I koga proba ovdje neko, ko se zove opozicija do danas, a od danas nije, da 
pokušava da uvjeri nas u Demokratskom frontu da će generalni inspektor, koji je marginalna 
ličnost, koja se  jedina  bira konsenzusom i to je jedino što je konsenzus, da kontroliše Agenciju za 
nacionalnu bezbjednost.  
 Dame i gospodo digli ste čitavu dževu oko kamera u Kotoru. Kotor je grad gdje ratuju 
klanovi kriminalne bande itd. Čak je i u jednom trenutku i predsjednik SDP-a bio izložen  pokušaju 
antetanta od strane tih kriminalnih bandi. Nikoga nije bilo briga za to kad je bio u ljubavi sa DPS-
om. Samo te kamere. Ono o čemu je gospodin Medojević govorio - gdje je služba za  
presluškivanje vojske Jugoslavije, državne zajednice  Srbija i Crna Gora, govore da nijeste tu 
kontrolu napravili. Ja sam govorio o tome da je ova Vlada koaliciona. Zašto? Zato što je Milo 
Đukanović  predložio da se ona rekonstruiše. U prvom stavu je  rekao da morate da vodite spoljnu 
politiku i unutrašnju politiku u skladu sa  programom DPS-a, Bošnjačke stranke i SPD-a, ono što je  
usvojeno 2012. godine. Ovo je Vlada za kontrolu izbora? Nije tačno, Đukanović je fino rekao i 
sjutra će vam reći, traži od ministara da budu kompetentni i da rade svoj posao. Što će reći da 
Zakon koji je usvojen i  primijenjen do sada, uspješno primijenjen, o naknadama majkama mora 
da bude uredno isplaćivan. To će da bude prvi izazov ministra koji će da se bavi socijalnim  
davanjima.  
 Prema tome, ovo je  jedan ugovor između DPS-a i jednog broja političkih partija koje su 
bivše opozicione  partije i bivši opozicioni  političari.  
 Poštovani građani, ja sam učestvovao u mnogim razgovorima i objedinjavao, u svoje 
vrijeme, opoziciju. Davao mandate  partiji koja je  bila najjača, da bi srušili režim, a ovdje se 
zamalo pobiše oko nekoliko fotelja. Pa sam bio izdajnik kad sam davao mandate. Tačno je da Milo 
Đukanović nije mitsko biće. Izgubio je izbore 2001. godine. Koalicija Zajedno za Jugoslaviju, koju 
sam ja tada predvodio, i Liberalni savez su imali većinu. Zašto su imali većinu? Zato što je bila  
jedna snažna partija koja to više nije, na kojoj sam ja bio na čelu tada. Zato što je pretresen birački 
spisak  i to je poenta čitave priče. Više desetina hiljada  fantom birača smo izbacili,  bez ovih lex 
specialisa, iz biračkog spiska. I zato što organizovani kriminal nije mogao da dejstvuje jer su neki 
važni ljudi iz organizovanog kriminala bili spriječeni da to rade. Šta ste vi uradili oko toga? Ništa, 
nijeste uradili ništa. Ima li drugi recept? Ima, recept je bio DF dok je bio ucijelo, dok nije počeo 
pokušaj razbijanja DF-a, a na sreću DF je i dalje najjači. Ne samo po broju poslanika, broj 15, 
nego i po svim relevantnim istraživanjima smo najjači, poslije Demokratske partije socijalista. I 
postaje jasno zašto se bilduju neke ličnosti, zašto se bilduju neke političke partije, da bi ovaj 
sporazum dobio na legimitetu. Ovaj sporazum ne važi ništa bez Demokratskog fronta. 
Demokratski front ne podržava ovaj sporazum, Demokratski front se ne obavezuje da će 
sprovoditi politiku Vlade koju su preuzeli neki, NATO politiku, antirusku politiku i još niz drugih 
obaveza koje su obaveza na međunarodnom planu. A odluke u ovoj Vladi je poželjno da se 
donose  konsenzusom.  Nije obaveza. Odluke na Vladi se donose na način kako je to  definisano 
Poslovnikom ili drugim aktima.  



 Poštovani građani, oni će da kontrolišu Mila Đukanovića - u Vladi koja će imati 22 člana, 
nevladine organizacije imaju pet, mislim nije bitno koliko ko ima, bitno je da će Demokratska 
partija socijalista će imati 12 -  što je više od  50%. 50% Demokratska partija socijalista  u toj Vladi 
donose odluke komotno, postoji mehanizam da se to sve definiše. Dubina i širina, 200 mjesta  šta 
je 200 mjesta naspram 20 hiljada aktivista Demokratske partije socijalista koji su već obavili  
posao. Šta je 200 mjesta u odnosu na nekoliko hiljada i hiljada DPS-ovaca koje ovim lex 
specialisom ne možete da zaustavite. Jedino rješenje  je bilo, a pozivali smo vas, Front kada je bio 
ucijelo i dalje je ucijelo nego kada su pokušali da ga razbiju je rekao - prelazna vlada bez Mila 
Đukanovića. Ali smo tada bili za proteste, mi smo se razišli zbog protesta, mi smo pozivali 
opoziciju, sve vas smo pozivali da protestvujemo od jula mjeseca. Budite ubijeđeni, išli su i pisani 
zahtjevi. Sada nas neko poziva da govorimo ovako i onako, kada su nas odbili deset puta.  Sigurni 
budite da smo svi zajedno započeli 27. septembra i bez Ranka Krivokapića i bez Pozitivne Crne 
Gore ne bi  mogla Pozitivna da uradi političku korupciju koju je uradila, a mi smo vas pozivali 
poslije 24-og i odbijali ste nas. Najviše nas je odbijala URA i njen građanin predsjednik koji čeka 
da uleti u Vladu. 
 Na kraju, najveći problem opoziciji čini jedna grupacija  u Crnoj Gori, politički, finansijski i 
biznis partner Mila Đukanovića, koja je govorila o tome prije referenduma - prvo država pa 
demokratija. Ja sam Vama gospodine Krivokapiću govorio da će država  biti privatna  i veliko Vam 
hvala što ste 27. januara podsjetili na te riječi, da ćete Vi biti u poziciji da ne možete da 
kontrolišete  proces stvaranja privatne države. Sada ti isti  govore - prvo NATO integracije, pa će 
sve ostalo i zato je uz NATO podršku ovaj sporazum i zato je nepoželjan Demokratski front. Na 
kraju želim da kažem sljedeće, smijenili ste Radojku Rutović, ali na Televiziji Crne Gore je format 
obavještavanja isti. Mogu li da dođu prestavnici Demokratskog fronta da objasne svoje viđenje  
ovog sporazuma lex specialisa? Nego ista lica, iste ličnosti, isti analitičari pričaju između sebe. I ne 
samo na toj televiziji, nego na TV Pink i na Prvoj televiziji, a na TV Vijesti  u tim sučeljavanjima  
nema šanse da može da dođe neko iz Demokratskog fronta, da ne govorim o predstavnicima  
rigidne politike koju oni smatraju da je nazadna, jer radi za DPS. Čuli smo ovdje njihove 
eksponente koji kažu da mi radimo za DPS, time što smo primili suzavce, zato što smo tu noć,   
zajedno sa narodom, dobili bojne otrove.  I sve ovo što je gospođa Đurašković rekla, to  nijesu bili 
suzavci, to je bilo trovanje  svakoga i ti podaci  treba da se pomnože  sa tri puta, to nijesu tačni 
podaci Vi ste uzeli podatke  koji su oni štelovali i to je bila katastrofa, to je pokušaj državnog 
udara.  
 Gospodine Krivokapiću, potpuno je logična matrica na kraju došla, ja se Vama zahvaljujem, 
zato što ste na desetogodišnjicu pokradenog referenduma ušli u ovaj sporazum koji na određeni 
način derogira poslije deset godina ono što se zove demokratija i pravni poredak u Crnoj Gori. Lex 
specialis,  Sporazum koji ste radili, tačno je -  ima svoju istorijsku dimenziju jer  govori o tome da  
za deset godina,  zahvaljujući ovom režimu, Crna Gora nije ostala, nije mogla da dobije korak 
naprijed. Podatak koji je iznio gospodin Knežević je iz dva relevantna istraživanja koja mi radimo i 
nas ne može da niko naduvava ili razduvava, govori da je 50,3% na pitanje da je danas 
referendum da bi glasalo za nezavisnost. To je mnogo manje  i to je čak uz ono što se zove krađa 
tada  vrlo malo to je katastrofa, govori o podijeljenom društvu, da vam kažemo da i nećete riješiti 
problem time što će u spisak neprijatelja Andrije Mandića, Nebojše Medojevića i Milana 
Kneževića, o meni da ne govorim, biti dodat i Ranko Krivokapić. To ne rješava problem pravne 
države, karaktera Crne Gore. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 18:17:35) 
 
 To im samo povećava troškove, da štampaju toliko novina i medija. Da vam pomognem, 
kolega Bulatoviću, nisam ni ja bio tri godine na javnom servisu. Kažem kao pokazatelj selekcije. 
Hvala Vam na pomoći. Kolega Abazović pomaže već drugi, treći put. 
 Molim vas da budete precizni jer nećemo završiti do 19.20 h. Kolega Branko Radulović, 
kolega Strahinja Bulajić, kolega Milan Knežević, kolega Andrija Mandić i koleginica Branka 
Tanasijević. /upadice/  
       Kolega Abazović je odustao, moram njemu dati, odmah da vam kažem. Pa, i on je imao 



običan komentar. Običan komentar je novih šest minuta. Onda nećemo završiti večeras, to je 
jedini razlog, ništa drugo.  
 Izvolite, kolega. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (10.05.16 18:18:54) 
 
 Zahvaljujem.  
 Čitav dan sjedim, nijesam se ni mislio javljati. Stvarno mislim da ste i Vi trebali reagovati. 
Uvaženi poslanik Bulatović stalno ponavlja pokradeni referendum. Dan 21. maj 2006. godine je za 
većinu ljudi u Crnoj Gori sveti datum. Da podsjetim, tada je prvi put u svjetskoj istoriji bio kriterijum 
da većina ima 55%. Svuda postoji većina 50% plus jedan glas, ovdje je bila većina 55%. Slična 
situacija, poslije deset godina od obnove nezavisnosti, nažalost, u pravu je u tom dijelu poslanik 
Bulatović. Ponavlja se sada kada mi izmišljamo nešto što ne poznaje svjetski parlamentarizam. To 
je lex specialis, to je ta mješovita Vlada, Vlada izbornog povjerenja, gotovo koncentraciona Vlada 
itd.  
 Svakako od Vas, predsjedniče, očekujem da na te neke stvari koje vrijeđaju Crnu Goru, 
vrijeđaju veliki broj građana Crne Gore reagujete. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 18:20:30) 
 
 Daću Vam riječ, ali i ja sam prozvan. Kolega Bulatović to je govorio sve vrijeme. Ništa to 
nije novo, činjenica. Na nama je da djelima dokažemo ovaj drugi dio priče, da je ova država 
funkcionalna i da nije privatna. Taj dio je potvrdila međunarodna zajednica i on je nesporan. 
Država je priznata u Ujedinjenim nacijama. Može neko reći da ne postoji, može neko reći da je 
nema, s tim ne mogu polemisati. Moj stav se zna. Ako ništa drugo, pisao sam Deklaraciju o 
nezavisnosti, tako da se moj stav zna o tome. Ne mogu kolegu Bulatovića, to što govori sve 
vrijeme, negirati ga. Njegovo je pravo da to kaže. 
 Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (10.05.16 18:21:11) 
 
 Poštovani građani, nedavno sam sa predsjednikom Demokratske narodne partije, 
gospodinom Kneževićem, bio u Moskvi. Bili smo i u Ministarstvu spoljnih poslova i želimo dobre 
odnose sa Rusijom, ali smo i jedan i drugi vrlo jasno rekli našim ruskim partnerima da smo mi 
opredijeljeni za evropske integracije. Prema tome, opredjeljenje za evropske integracije 
Demokratske narodne partije je nesporno. Ali, ne možete ući i postati član evropske porodice ako 
imate ogranizovani kriminal, ako se kradu izbori.  
 Ovdje je fakat da je referendum pokraden. Ja sam gospodinu Krivokapiću, u jednoj emisiji 
na televiziji, možda smo tada zadnji put bili na televiziji i jedan i drugi, uručio bijelu knjigu, je li tako, 
gospodine Krivokapiću? Bili smo kod Nevenke Ćirović, sa 1300 strana dokaza o krađi 
referenduma. I ja danas govorim o pokradenom referendumu. Znam da je to problem. Nastati kao 
država na pokradenom referendumu da bi šef režima i šef DPS-a napravio privatnu državu, to 
jeste problem. Mi govorimo o tome i deset godina kasnije mi smatramo da smo se tada zalagali za 
ispravnu stvar i da je referendum pokraden. To vas može da izluđuje u političkom smislu koliko 
god hoće, ali vi treba da uradite nešto drugo. Vi ste u vlasti koja ne samo da krade izbore nego 
pljačka ovu državu i potpuno ste dali legitimitet svemu tome.  
 Danas povodom svega ovoga još jedanput želim da kažem da je centralno pitanje i 
Demokratski front tvrdi, neka građani prosuđuju, da smo mi jedina opozicija, prava i istinska 
naspram Demokratske partije socijalista. Mi smo garant da Demokratska partija socijalista neće 
osvojiti apsolutnu vlast i da može da ode u opoziciju. Onima koji traže sa nama dijalog i birane 
riječe mogli su da nam se priključe onda kada je to bilo neophodno, kada je Vlada već bila pala 
zahvaljujući protestima Demokratskog fronta, da pribjegnu jednom jedinom načinu, a to su 



protesti. Pad Vlade na ustavan način i izbor prelazne Vlade bez Mila Đukanovića i bez lidera 
političkih partija.  
 Sada imamo jednu Vladu iza koje stoji jedna interesna grupacija koja je željela od Mila 
Đukanovića da preuzme vlast u jednom trenutku, ali im je on omogućio raniji biznis. On im je 
rekao hoćete li biznis, može, ali ne može vlast. Ako hoćete vlast, onda ćemo da vidimo kako ste 
do biznisa došli. Zbog toga treba Demokratski front da ćuti. Neće. Probali su da nas reketiraju. 
Nas ne može niko da reketira. Mi idemo da štitimo interese građana Crne Gore kojih je 80 /prekid/ 
ne podržava DPS. Jer, vaših 30 mandata prevedeno na ukupno biračko tijelo, a to vam je 
najslavniji rezultat, tih 30 mandata prevedeno ukupno na biračko tijelo, kada se još makne izborna 
krađa, to je manje od 20% biračkog tijela s kojim apsolutno vladate Crnom Gorom. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 18:24:38) 
 
 Hvala.  
 Kolega Branko Radulović. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (10.05.16 18:24:42) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, vratio sam se i Demokratski front se vratio jednokratno u ovu 
Skupštinu isključivo zbog istine, isključivo zbog budućnosti Crne Gore, isključivo zbog nečega što 
znači odbrana obraza. Jer, u medijskom mraku Crne Gore spremala se najveća izdaja i spremala 
se druga stvar, da nam se uzme obraz i da u istoriji Crne Gore Demokratski front i ja kao dio njega 
ostanemo zabilježeni u negativnom smislu.  
 Viđeli ste, građani Crne Gore, samo ova dva, tri dana kako gravitacija ide i kako istina 
isplivava na vrh, vidjeli ste što se sve dešavalo. Građani Crne Gore, vama ću se obratiti tri puta u 
ova dva, tri dana. Danas ću biti u profesorskom maniru, ovo što je Peđa moj drugar rekao, da smo 
mi prava alternativa. Ali, Peđa, uvijek kaži i programska i politička i svaka druga alternativa 
Đukanovićke Crne Gore je Demokratski front. Drugi dan ću da kažem personalno od Mila 
Đukanovića do onih koji su ušli zbog njega, u brk, ko su i što su. Treći dan ću govoriti o svojoj 
ličnoj tragediji, a to kroz priču sa Krivokapićem, da nas dvojica koji smo se zalagali 1990. godine i 
krv davali za Crnu Goru, nije ovo naša država i to je naša tragedija. Ovo je teritorija koja se zove 
Crna Gora, a ja nemam drugu državu niti ću je ikad imati. Umrijeću ođe, vratio sam se u nju, borio 
sam za nju i do kraja ću ostati dosljedan. 
 Građani Crne Gore, mi se nalazimo u dubokoj krizi. Za večeru ijemo naše potomstvo. To 
niko na svijetu ni hanibali nijesu radili, ni životinje koje imaju taj nagon, mi to radimo. Građani Crne 
Gore, svake godine se 300 miliona zadužujemo, trošimo posljednje resurse. Sljedeći period, pošto 
izbori ne znam da li će biti ili neće biti, možda ih nećemo dozvoliti, zavisi od vas građani Crne 
Gore hoćete li biti kroz dvije ili tri noći kad se bude glasalo ispred, zajednički da se borimo za Crnu 
Goru, od vas zavisi i nas prave opozicije.  
 Sljedeći period će odrediti da li će Crna Gora ostati za kamenice kao Đukanovićeva Crna 
Gora u svim njenim negativnim atributima ili će Crna Gora biti država svih građana Crne Gore. 
Nikada da se ne pomene referendum nego ovo da bude srećan dom za sve nas, tome smo se 
podredili mi u Demokratskom frontu.To je naš put, istorijski put, koji je počeo 2010. godine. Sa 
ovim predlogom platforme građani Crne Gore da se okupimo programski. Moji drugari su junački 
stali iza toga.  
 Građani Crne Gore, rješenja smo dali za sve. Pitam vas, i opoziciju i vlast i nevladin sektor, 
ima li što što ste pametno rekli ili drugačije rekli nego što postoji u ovom programu. 
 Treću stvar, samo do Crne Gore slobodne možemo proći kroz nekoliko etapa. I na kraju tih 
etapa neka svako neka izađe, to je prelazna Vlada zato što nijeste legitimni. Nijeste izašli iz volje 
građana, s time pokazujete da ste nelegitimni. To je prelazna Vlada, to je sinhronizovano 
djelovanje sve opozicije, to je pobjeda sinhronizovanih demokratskih snaga na izborima. Uđite 
zajedno s nama u Vladu, i manjine, da budemo ona prava tranziciona vlada. Za dvije, tri godine 
možemo napraviti reviziju pljačke, lopovluka, lustraciju - možemo stvoriti osnove za razvoj 



demokratskog održivog razvoja. Pa onda da održimo slobodne izbore, i neka ide svako 
samostalno. DPS ne bi bio na tim izborima. U pravu je Ranko kad kaže - ne bi bio DPS, svi bi bili 
zajedno sa onim nesrećnim Budvaninom, svi bi bili u zatvoru. To je istina građani Crne Gore, pa 
neka svaki poslanik nosi svoj glas, nek se bruka i neka demokratski točak se vrti kroz Crnu Goru. 
Ja sigurno da neću izaći na tim izborima. Ali, ako ne bude tih izbora boriću se do kraja života za  
te izbore. 
 Ima nešto što je najveća obmana i zato te prozivam Dritane i ostali, ovo je platforma 
Demokratskog fronta koju smo mi napravili. Pitam i vas i druge - pogledajte samo ove brojke 
monstruma koji se zove izborna krađa ove vlasti. Da li možete vi da to smanjite od 30% na nula ili 
ćete smanjiti od dva do 3%? Što ste upropastili onda tu šansu, posljednju koja je bila. A sad ću 
izbrojati koje sve pozive smo vam slali, plakali, molili, kumili ne da bi branili nego da zajednički 
dođemo do prelazne Vlade.  
 Slušajte ovo građani Crne Gore državni sektor, na državnom nivou ima 16 ministarstava, 
51 upravu, zavod, agenciju, 51 hiljadu zaposlenih, sve oni koji su glasali i koji glasaju ovu vlast. Na 
lokalnom nivou isto toliko aparačika 10.500, koliko je to Dritane? To je 61.000.  
 Slušaj dalje Dritane što si potpisao - javni sektor ima preko 61,000. Onamo đe je država 
vlasnik, većinski vlasnik ima li jednoga od nas i naših famelja da je zaposlen tamo? Koliko ima 6. 
781, u društvima đe je takođe kapital ove države 9.070, u realnoj ekonomiji, u finansijama, 
uslugama i u svim ostalim. Kažite koja firma može da radi na konkurentskim osnovama koja ne 
dobije zeleni karton od DPS-a i te vrhuške?  Hoćete li da nabrajam sve firme koje su i što su.  
 Dalje, ono što je strašna obmana, Abazoviću, to je ono što ođe nema, što su moja braća 
Makedonci časniji i pošteniji nego što smo mi, nažalost. Uvijek sam mislio obratno, koji birački 
spisak vi rješavate s 80 hiljada? Iz čega proizilazi birački spisak? Iz tri stvari. Prebivalište, jeste li 
ga riješili -  prebivalište? Koliko ima ljudi koji u Crnoj Gori, žive desetinama godina van Crne Gore i 
ne žive ovdje, ne znaju bre crnogorski niti srpski niti naški, što ga ja nazivam naški jezik srpsko-
hrvatski. Ne znaju, nažalost, no su otišli trbuhom za kruhom iz ove naše države, to je naša 
tragedija.  
 Pitam drugu stvar, znači ovđe ih ima na desetine hiljada avionima čuvenim i ono kad je bio 
Nebojša kandidat za predśednika, kad sam ih vidio onako kad smo davali podršku kod Sahat kule, 
tiranska registracija, ne zna ni jedan naški, ni jedan naški ne zna i onda zaokružuju.    /upadice/ 
 Molim te, nije tvoja Crna Gora više nego moja. Što ćete da uradite s ovim biračkim 
spiskovima? Priča mi onaj gore, od ovoga ministra "fajnog" policije, znaš što tražim jedino - da mi 
obznani dokumenta, tajne dosijee i špijune ove vlasti. To od njega jedino tražim. Ostalno ne može 
ništa. Vi ste dali legitimitet ovoga svega. 
         Kakav ANB? Pa ima bre da mu se sprdaju, da mu zvižde kroz hodnike - ua budalo jedna bre 
što  tražiš tu. Jedan jedini čovjek. Znaš đe će biti ANB, i đe je ANB - u "Maši", i ona druga kafana 
kako se zove? Sprdaće se sa njim. Što može taj nesrećnik da uradi u ANB-u? Ništa! Da li će on 
izvaditi sva dokumenta napolje, da li će sve sigurni glas, da li deskriditacija neistomišljenika, da li 
hiljade lopovskih i kriminalnih stvari koje se rade u ANB-u. Ono što je tregedija, da ne pričamo o 
prijatelju Duška Markovića koji je tamo. Peđa, čega bješe on direktor ili šef, antikorupcije? Njegov 
pašenog ili ne znam što je, to je sprdačina bre.  
 Građani Crne Gore da znate nešto, duša me boli, srce me boli kad neko za onu ljepotu, za 
onu snagu, za onu mladost, za onu multietničku Crnu Goru đe su sve zastave bile svezane u 
jedno, na ovim protestima, kažu kvalifikacije neke koje su laž. To nije istina bre, to je sva Crna 
Gora bila zajedno tu. Ubačeni su bili drogaši iza "Maše". Sve znamo, drogaši iza "Maše2 da nas 
razbiju. Jesmo li trebali krvoproliće tu da izazovemo? Nismo htjeli, zato nam puno zamjeraju što 
nijesmo poginuli. Kako da nosim na duši nečije potomstvo. Zvali smo vas ljudi. Evo samo kratko. 
Ovo su sva dokumenta crno na bijelo.  
 13. jula Strahinja je govorio na velikom našem skupu u Beranama i sve vas pozvao da 
dođete s nama 27. septembra. 15. septembra, prije toga, Demokratski front je rekao sporazum ... 
političke saglasnosti, ne s Milom Đukanovićem i bojkot parlamenta i svi zajedno. Pa 29.01. 2016. 
svim partijama, pa je Demokratski front i Bečiću i svima ostalima poslao, i Ranku Krivokapiću 
poslao da svi zajednički djelujemo. Onda smo vas ponovo ođe pozvali, pa sam ja nešto i mrčio 
tamo. Tako da ovo 2%, zbog 2% energiju, kritičnu energiju i šansu, nije ovo bre ko će ima dva ili tri 
poslanika. Vi ste krivi za tri milijarde eura koje će ove godine otići tajkunima. Jeste li vi svjesni, 



autoput takođe, ne umijete ni dionicu od Podgorice do Budve da napravite. No kad dođe 
Đukanović sjutra objasniću mu kako se to radi. Je li vam jasno što ste vi napravili? Mi, ako ne 
budu slobodni, mi ćemo nositi ne znam što, a nema, ti si izgubio šansu Crne Gore. Ti si omogućio 
dalju pljačku Crne Gore, ti si omogućio pustoš Crne Gore, ti si to zabetonirao, ti nemoj za svoju 
sudbinu to je sudbina sve Crne Gore i ne znam kako da vas čovjek nazove. To ću Lekiću śutra 
reći i Mišku Peroviću, koji onako  bezočno laže kroz svoje ..., a Đukanoviću u brk, kao što znam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 18:38:11) 
 
 Hvala. 
 Koleginice Tanasijević. Izvolite. 
 Izvolite kolega Abazoviću, tri puta ste odustali, replika je, tri puta je odustao od komentara. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (10.05.16 18:38:48) 
 
 Aplaudirao sam profesoru, ne bih je doživio kao neprijateljsku. /upadice/ I roditeljska, može 
i tako. Profesore, sa nekim od Vaših teza bih se složio sa nekim ne bih zaista. S ovim finišom da 
mi toliko dajete na značaju da sam nešto prevario Crnu Goru, figurativno, mislim da ipak ne stoji. 
Hoću da Vam kažem sljedeće. Vi ste rekli, uz svo poštovanje, možda samo je tehnička greška, ali 
da bude istinito, rekli ste da se zadužujemo 300 miliona. Ne, mi se zadužujemo 650 miliona, jedan 
milion i 800 hiljada eura dnevno. Svaki dan i zbog toga moramo da smijenimo vlast između 
ostalog. Rekli ste za Makedoniju, meni je žao i to je manjkavost da tako kažem, opozicionog 
jedinstva u Crnoj Gori, što mi ne možemo da imamo u potpunosti "makedonski scenario". Meni je 
žao. Ja bih volio da ga imamo, volio bih da imamo opoziciono jedinstvo, pokušavam da dam 
možda skroman doprinos tome, ne ide, ali ipak pokušavam i nastaviću u tom pravcu. Nadam se 
da ću na toj strani naći ljude koji su spremni da stvaramo opoziciono jedinstvo, kako bi mogli da 
imamo da tako kažem Vladu, koja će da obori Đukanovića. To je jasno. Vezano za birački spisak 
ja želim da Vam kažem sljedeće.  
 Vezano za birački spisak za pitanje koje je stvarno hipotetički što ste Vi stvarno uradili do 
sad. Polako, niko nije ni ušao tamo, kako da uradi kad niko nije ni ušao tamo. Ali, želim da Vam 
kažem profesore sljedeće. Da je u momentu kad se desio 24. oktobar opozicija zaista imala 
ministra unutrašnjih poslova, najmanje što bi očekivali od njega, najmanje jeste da pokrene 
postupak za smjenu direktora policije. To čekam i sada da se desi. Najmanje šta bih očekivao od 
nekoga ko nije bio opozicioni, nije bio opozicioni, bio je pozicioni i radio je kako je radio sve ok.  
         Ali kažem sad, /upadice/ dozvolite, ja sam intelegentan, ali on više tamo nije, nadam ste da 
ste i vi intelegentni da to prihvatite. Taj čovjek više tamo nije.  
 Vezano za ANB, pa svako bi volio da nekako preuzme čitavu vlast, više puta smo pričali o 
toj tehničkoj vladi. Ljudi, to nije bilo realno, desila se politička korupcija 27. januara. Evo stojimo na 
raspolaganju da probamo još jedanput da testiramo volju svih poslanika ovdje. To bi najbolje bilo 
da imamo Vladu bez DPS-a na taj način bi sigurno osigurali fer i slobodne izbore, a i oni bi mogli 
tačno da izbroje koliko ljudi stvarno njih podržava. Kada bi krenuli sa pozicija - opozicija na izbore, 
saglasan. Ali, to nije realno. Tako da bolje je da imamo jednog čovjeka ili ni jednoga i vi se i sa 
time ne slažete. Bolje da imamo jednog čovjeka, generalnog inspektora, nego ni jednog. I 
najvažnija stvar, sa time završavam, uz zaista dobre namjere koje sam vidio kod profesora da 
ukažem neke eventualne greške i na neke eventualne političke propuste. Želim da kažem 
sljedeće. Ako ovo ne uradimo, ostanemo da tapkamo u mjestu, ako ovo ne uradimo, ako makar sa 
tih pet ljudi ne probamo nešto da razotkrijemo, nešto da uradimo mi ćemo imati, poštovani 
građani, Tivat - na državnom nivou. Imaćemo apsolutnu pobjedu DPS-a, ja sam siguran da ni vi to 
nećete. Ako nećete dajte da zajednički pomognemo tim ljudima koji su preuzeli odgovornost da se 
manipulacije izbornog sistema odnosno onoga što je manipulacija izbornog procesa zaustavi. Ja 
mislim da je to korektno, možda nije dovoljno, ali svako će nositi svoje političko breme, a to ko je 
koliko unazadio Crnu Goru, to je tema za širu raspravu, nemam sad vremena ali raspoložen sam 
da u narednim danima i o tome zaista ovako korektno raspravljam.  



 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 18:43:29) 
 
 Koleginice Tanasijević. Izvolite.  
 Ne, ovo je bila replika, nije kaznena nego replika, nema kaznene, ne postoji. Ajde korektno 
da čujemo taj minut. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (10.05.16 18:43:46) 
 
 Znači, krajnje korektno. 
 Gospodine Abazoviću, da Vam kažem nešto, prebivalište je jedno od stvari koje 
determinišu izbore, da možeš da glasaš. Prebivalište se radi na sljedeći način, kao u Hrvatskoj, 
mobilne ekipe sa tri čovjeka idu od kuće do kuće i utvrđuje se tačno ko je ovđe sa prebivalištem, 
ko nije sa prebivalištem. 30 do 40 hiljada ljudi nijesu sa prebivalištem u Crnoj Gori, ja ih znam na 
desetine, gdje su otišli trbuhom za kruhom. Gospodine Abazoviću, da li Vi znate Afi sistem - prst, 
da nema ništa od toga. Suština je sljedeća, u kritičnoj energiji, da je stvorimo na demokratski 
način. Izađite iz toga. Izaćemo iz Parlamenta, hajdemo napolje. Hajdemo zajedno,  da 
bojkotujemo izbore svi zajedno,  da izazovemo nove izbore, svi zajedno. Pa mislite da se 
Evropskoj uniji dolazi u Makedoniju? Ne, zato što su Makedonci rodoljubi. Zbog toga je Evropska 
unija i Sjedinjene Američke Države, da ste vi došli na proteste, da smo mi stvorili tu kritičnu 
energiju davno bi bili prelazna vlada. Izgubili ste gospodine Abazoviću sa ovim šest, sedam 
mjeseci. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 18:45:19) 
 
 Hvala. 
 Koleginice Tanasijević izvinite evo sad ću Vam dati riječ, ima brižnika oko Vas, više brinu 
nego ja.  
 Izvolite. 
 
 
 BRANKA TANASIJEVIĆ (10.05.16 18:45:26) 
 
 Poštovani predsjedniče, poštovani potpredsjednici, poštovane kolege poslanici, poštovani 
građani, 
 Zbog atmosfere koja je već dva dana prisutna u ovom domu, na početku želim da kažem 
da ću se u svojoj diskusiji držati dogovora koji smo uspostavili na početku današnjeg dana, a to 
znači da ću poštovati dogovoreno vrijeme za raspravu, koristiti primjerenu terminologiju propisanu 
Poslovnikom Skupštine Crne Gore. To je moj odnos prema Skupštini Crne Gore, koju poštujem 
kao instituciju, to je moj odnos prema vama kao kolegama koji predstavljate  građane Crne Gore.  
 Pri tom želim da istaknem, da se politički duboko ne slažem sa najvećim brojem 
diskutanata, ali smatram obavezom da vas i nas poštujem kao građane, i kao ljude. Zato kada 
kažem, poštovani poslanici, tako sam vam se obratila na početku, to podrazumijeva moj odnos 
prema vama, prema vašem građanskom profilu.  
 Takođe, kada kažem poštovani građani, to se odnosi na sve građane bez obzira na razlike i 
ubjeđenja jer svako ima pravo da bude tamo gdje on misli da treba.  To se odnosi naravno i na 
vas kao reprezente tih građana na sve one koji prate ovu raspravu, na one koji glasaju DPS ili bilo 
koju opozicionu partiju.  
 Međutim, ovo je obaveza koja je propisana Poslovnikom Skupštine Crne Gore, ali izgleda 
da smo mi suspendovali Poslovnik i da se on sve češće zaboravlja u Parlamentu. Proceduralna 
reakcija je inače u ovom domu nažalost, ja ću reći nažalost, izgubila svaki smisao, jer kršenje 



procedure se nekad dešavalo svakodnevno, nekada svakosatno, a sad i sve češće, tako da sam 
ja koristila ovu formu da bih saopštila svoj stav. Nijesam ni htjela da reagujem proceduralno i to je 
moj izbor.  
 Zato bih ja željela, a ne da molim vas da to uradite, da se obratim svim kolegama 
poslanicima da se poštuje građanski i lični profil svih onih kojima se obraćamo. Što se tiče 
političkih sredstava koliko god ona bila žestoka sva su dozvoljena pa se mogu i koristiti onako 
kako svako od nas misli da treba. Sad bih nešto rekla o Predlogu zakona o primjeni Sporazuma o 
stvaranju uslova za slobodne i fer izbore. Pravno tumačenje lex specialisa, pojam legaliteta, 
legitimiteta, derogiranja zakona, sve je to bilo predmet rasprave jučerašnjeg skupštinskog dana i 
imam utisak da se više o lex specialisu razgovaralo juče nego danas. Ja se za to u svojoj diskusiji 
neću baviti pravnim aspektom ovog zakona, na kraju nije mi ni struka, to su uradili i rade pravnici. 
U sociološkom smislu Predlog zakona o primjeni Sporazuma o stvaranju uslova za slobodne i fer 
izbore predstavlja poziv svim političkim subjektima na zajedničko stvaranje uslova za slobodne i 
demokratske izbore. To jeste novo iskustvo u političkom životu Crne Gore i izazov je od 
suštinskog značaj za njenu političku scenu. Izazov jer se radi o vrlo osjetljivom pitanju koje 
zahtijeva ozbljnost u pristupu i političku zrelost kojom se pokazuje odnos prema državi i prema 
građanima.   
 To je situacija koja podrazumijeva odgovornost svih učesnika procesa do nivoa da niko ne 
može insistirati na alibiju da nije učestvovao jer je neučestvovanje u ovom slučaju potpuno jasan i 
nedvosmislen politički stav koji nikoga ne može abolirati od odgovornosti. Dakle, da bi ostvarili cilj i 
predstojeće izbore održali u atmosferi povjerenja umjesto konflikata i nedoumica potrebna nam je 
razboritost i odlučnost, uzajamno uvažavanje, umjesto kontinuiranog optuživanja, veća društvena i 
politička solidarnost i saradnja. Da se Demokratska partija socijalista bez ograničenja zalaže za 
ovakav koncept i da je potpuno orjentisana prema stvaranju uslova za osnaživanje povjerenja u 
izborni proces i eliminisanje razloga za osporavanje regularnosti predstojećih redovnih 
parlamentarnih izbora najbolje govori činjenica da je u januaru mjesecu sam premijer pokrenuo 
inicijativu za provjeru povjerenja Vladi, kao jedno od legitimnih demokratskih sredstava da bi se 
preispitao kvalitet rješenja koja nudi vladajuća struktura u jednoj državi.  
 Ova inicijativa je bila poziv na parlamentarni dijalog kojim je Vlada pokazala spremnost da 
ponudi odgovore na sva pitanja koja su predmet pažnje predstavnika građana, a samim tim i 
građana Crne Gore. Takođe, pokazatalj je nepostojanja barijera prema autocenzuri, kao i 
spremnosti da se prihvati kritički stav, sugestija, preporuka ili mišljenje koji su u interesu građana 
Crne Gore.  
 Na sjednici Skupštine koja je održana 27. januara 2016. godine Vladi Crne Gore je 
izglasano povjerenje. Na istoj sjednici premijer Đukanović je, odgovarajući na zahtjev Pozitivne 
Crne Gore, opozicionim političkim partijama ponudio ulazak u Vladu koji bi činili predstavnici vlasti 
i opozicije. Ovakva ponuda je dobila podršku Evropske unije i međunarodnih subjekata i 
predstavlja konstruktivan pristup u politici, čin otvorenosti za saradnju i najbolji je pokazatelj 
demokratskog pristupa razvijene političke kulture, što direktno korespondira sa visokim stepenom 
odgovornosti u odnosu na građane. Pošto je ponuda konkretizovana, a potom i prihvaćena od 
velikog broja političkih subjekata pristupilo se izradi Sporazuma o stvaranju uslova za slobodne i 
fer izbore. Za postizanje takvog cilja od značaja je i činjenica da su politički subjekti iskazali 
spremnost da zakone ili odluke od posebnog značaja usvajaju konsenzusom da bi se ... procesi u 
Crnoj Gori odvijali predviđenom dinamikom što je od značaja i za državu i za njene građane. Tekst 
Sporazuma je usaglašen i potpisan od strane 12 partija, što je bitna činjenica, što govori u prilog 
da je dijalog najbolji način za postizanje dogovora koji obavezuje sve koji su njegovi učesnici. 
 Između ostalog, Sporazumom je utvrđena potreba donošenja posebnog zakona kojim bi se 
pravno precizirala rješenja iz Sporazuma tako da je urađen lex specialis koje je predložen 
Skupštini na usvajanje. Cilj ovog usvajanja ovog zakona je osnaživanje povjerenja između 
političkih subjekata, a što je od izuzetnog značaja za promjenu navika i ukupne političke slike Crne 
Gore, jer timski rad i podjela odgovornosti kao uslov za realnu procjenu društvene stvarnosti još 
uvijek nijesu na poželjnom ili zadovoljavajućem nivou u Crnoj Gori. Često je prisutno posmatranje 
sa strane i bez učestvovanja što rezultira proizvoljnim, pogrešnim ili političkim motivisanjem 
tumačenjem podataka, odluka i rješenja. Odnosno, kritika sa distance je uvijek komforna pozicija 
jer je mnogo lakše kritikovati donosioca odluka nego učestvovati u odlučivanju.  



 U tom smislu smatram da će zajednički rad u Vladi na ostalim nivoima promijeniti ustaljene 
obrasce otkloniti mnoge dileme, povećati stepen povjerenja i odgovornosti i stvoriti povoljnu 
političku klimu za organizovanje parlamentarnih izbora.  
 Sada bih željela da pročitam jedan član lex specialisa, ono o čemu se ovdje najmanje 
govori, jer se pominju i koalicije i prevare i tako dalje, a to je član 7 gdje se kaže, da lica 
postavljena u smislu člana 4 i 5 ovog zakona prate i kontrolišu korišćenje državnih resursa, 
odnosno resursa opštine Glavnog grada, Prijestonice.  I bez njihove pisane saglasnosti ne može 
se zasnovati niti radni odnos, niti odobriti korišćenje državnih resursa u ministarstvu i drugom 
organu uprave, fondu, zavodu, odnosno resursa opštine kako bi se u izbornom procesu spriječilo 
njihovo korišćenje suprotno zakonu. 
 Imala sam potrebnu, smatram da je u ovom članu 7 suština lex specialisa i odgovor na 
mnoge diskusije koje su danas bile ovdje. Sva postavljena lica prema lex specialisu imaju pravo 
na mirovanje radnog odnosa kod poslodavca i da se vrate na iste poslove na kojima su radili prije 
postavljanja. Predviđeno je takođe da postavljenim licima funkcija prestaje danom utvrđivanja 
konačnih rezultata izbora za poslanike u Skupštini Crne Gore u skladu sa Zakonom o izboru 
odbornika i poslanika. Posmatrano u cjelini politički procesi koji su u toku, a koji su inicirani od 
strane premijera Đukanovića predstavljaju civilizacijski i demokratski iskorak koji je izazov i za 
mnogo razvijenije i uređenije parlamentarne sisteme nego što je crnogorski.  
 To kažu drugi o nama, ali je naše prokletstvo je da i u prošlosti i sada nas drugi uvijek vide 
bolje nego mi sami sebe. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 18:54:59) 
 
 Hvala Vam i izvinite na ovom žamoru, pokušavali smo da uglobimo vrijeme da završimo 
danas tačku dnevnog reda i to je jedini razlog. Izvinjavam se. 
 Kolega Kneževiću, hoćete li Vi da bi smo ugrabili to što se predsjednici partija, jer kolega 
Bulajić ako uzme riječ neće moći Knežević i Mandić završiti. Ne možemo sjutra zbog jednog 
čovjeka počinjati tačku.  
           U redu, kolega Bulajiću, izvolite. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (10.05.16 18:55:25) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uvažni građani Crne Gore, 
 U ova dva dana čulo se mnogo toga iz najrazličitijih uglova o temi o kojoj se raspravlja. 
Vjerujem da nema stanovnika u Crnoj Gori koji nije proteklih nedjelja i mjeseci čuo za taj termin 
koji neupućenom može da djeluje kao čudo neviđeno, u kafani na ulici, u preduzeću, pod uslovom 
da ima još neko da radi, o medijima i da ne govorim, dakle, lex specialis. 
 Mnogima su usta puna lex specialisa, a da većina i ne zna o čemu se radi, zašto se donosi 
takav zakon i u kakvom pravno političkom ambijentu. Sličan tretman elektronskih i štampanih 
medija nije baš često viđan.  
 Dakle, poštovani građani, izvinite zbog slobode jednog inženjera, ali generalno šta je to lex 
specialis,  i ovaj zakon o kome se dana ovdje govori? Pa najprostije rečeno to je specijalni zakon. 
Zašto specijalni? Specijalni zbog toga što takav zakon kada dobije podršku u Parlamentu 
poništava zakon ili može biti i zakone po kojima se neka pravna materija uređuje. Kada se takav 
zakon donese i kada dobije neophodnu podršku, onda se naravno, po njemu postupa i ako je ama 
baš svakome od donosilaca jasno da nije u saglasju sa zakonom ili zakonima koji su u hijerarhiji 
iznad njega. Jednostavno, kazano dozvoljava se kršenje, odnosno bolje rečeno ozakonjuje se 
poništavanje važećeg zakona. Zašto? U ovom slučaju jer su se tako dogovorili određeni politički 
subjekti. Kako su se dogovorili? Narod bi rekao - lijepo. Aktuelni premijer je, po mom sudu, 
vjerujem jasnih razloga, vjerujem od nekoga iznuđenih, procijenio da je potrebno, možda i mimo 
volje, da rekonstruiše svoju Vladu, pa je ponudio nekim opozicionim političkim subjektima da uđu u 
sastav njegove Vlade. Čudno je da se rekonstrukcija ne vrši od kandidata, sa uslovno rečeno 



pobjedničke izborne liste, osim ako nije u pitanju stvaranje terena za otvoreno koaliranje. Dakle, 
ko je htio da uđe - ušao je, i to je rezultiralo potpisivanjem nekog Sporazuma. Šta se dešava? 
Čitam stav 2 tačke 2 iz obrazloženja Zakona za donošenje lex specijalisa i kaže - na osnovu 
prihvaćene ponude, dakle imali smo neku ponudu, pa je ta ponuda prihvaćena, politički subjekti 
koji su potpisali ili podržali Sporazum o stvaranju uslova za slobodne i fer izbore, obavezali su se 
da rezultate izbora organizovanih u skladu sa ovim sporazumom prihvate kao nespornu odluku 
građana Crne Gore. Potenciram da je to na osnovu prihvaćene ponude da su se obavezali da to 
prihvate kao nespornu odluku i tu nema ništa nejasno.  
 Poštovani građani, u skladu s tim sporazumom, a ne sa bilo čim drugim, mada smo 
maloprije čuli da je prvo bio završen lex specijalis, a potom Sporazum iz koga lex specijalis u 
stvari izvire. Bilo kako bilo, šta smo dobili u pravnom smislu? Dobili smo da su taj Sporazum i 
Ustav, u najboljem slučaju, praktično stavljeni u istu ravan. Sada, što se izbora tiče, da tako 
kažem, imamo dva ustava. Koliko znam, svaki zakon koji se donosi, pa i ovaj specijalni zakon 
mora da bude u skladu sa Ustavom kakav god taj Ustav bio. Sporazum je praktično suspendovao 
Ustav, odnosno njegov član 2 u kojem decidno stoji - ne može se uspostaviti niti priznati vlast koja 
ne proističe iz slobodno izražene volje građana na demokratskim izborima, u skladu sa zakonom.  
 Postavlja se pitanje da li će ta rekonstruisana Vlada predstavljati rezultat slobodno izražene 
volje građana. Po mom dubokom uvjerenju, apsolutno ne. Mada, istini za volju, taj član 2 je već 
odavno suspendovan i ovo mu nije prvi put. Svakako bi bilo zanimljivo šta bi se desilo ukoliko bi 
neko podnio Ustavnom sudu inicijativu za ocjenu ustavnosti ovog lex specijalisa, a što može da se 
desi. Jer, po Ustavu, ukoliko i to nije suspendovano, svako ima pravo da traži ocjenu ustavnosti, 
čini mi se član 151, 152, tu je negdje. Ako bi Ustavni sud donio, po mom mišljenju, jedinu moguću 
presudu, i proglasio ovaj lex specialis neustavnim, kako bi se takva presuda odrazila po svježe 
rekonstruisanu Vladu, imajući u vidu da su odluke Ustavnog suda obavezne i izvršne. 
 Neko je dobro primijetio da, s obzirom da se ne radi ni o kakvoj novoj vladi već o 
rekonstruisanoj 40. Vladi premijera Đukanovića, pitanje je onda čemu uopšte lex specialis. 
Zanimljiva situacija da Vlada koja je dobila krajem januara povjerenje u ovoj Skupštini, sada 
poslije tri, četiri mjeseca ulazi u rekonstrukciju. Ako se u ustavno sudskoj praksi, dakle govorim u 
kondicionalu, Ustav tretira kao najviši pravni akt neke zemlje koji nema pravne praznine, čemu i 
otkud onda potreba za donošenjem lex specialisa koji još pritom proizilazi iz nekog Sporazuma, a 
sada smo saznali da je lex specijalis donesen prije Sporazuma iz koga izvire. Onda će zajednički 
da stupe na snagu, odnosno danom objavljivanja specijalnog zakona stupa na snagu i tekst iz 
koga izvire ovaj zakon. 
 Poštovani građani, razlozi mogu biti ovakvi i onakvi, održivi ili ne, iskreni ili ne, racionalni ili 
ne, kako god bilo, uvjeren sam da je samo jedan racionalan razlog u pitanju. Taj razlog se zove 
Demokratski front. Problem su protesti, problem je poziv na bojkot, problem je interes jedne 
zapadne ambasade, problem je da se, zaista, konačno dese pošteni i pravični izbori s 
nedvosmislenom i neupitnom voljom birača, problem je istina. To je pravi razlog što se potpisao 
Sporazum i što će se, vjerovatno, izglasati ovaj lex specialis. Onaj ko ovo bude danas izglasao 
mora da zna da ulazi u opasnu zonu već viđenog 1998. i 2001. godine u direktno kršenje Ustava, 
prije svega njegovog člana 2, a posebno je pitanje nepoštovanja i izigravanja volje opozicionih 
birača, a bogme i ne samo opozicionih.  
 Poštovani građani, nikakav sporazum i nikakav specijalni zakon ne mogu nadomjestiti, ne 
mogu ni sakriti vašu istinsku pojedinačnu biračku volju bez obzira na unaprijed prihvaćenu 
obavezu priznavanja rezultata oktobarskih izbora kao nespornih, pa šta god bilo. Ovaj sporazum 
sa svojim specijalnim zakonom ne daje niti jednu garanciju da će vaša istinska volja biti 
ispoštovana na narednim parlamentarnim izborima. Ako je neko, makar i na trenutak to bilo, 
pomislio da će ovim putem sebi da obezbijedi dugotrajnije mjesto u izvršnoj vlasti, mislim da je u 
popriličnoj zabludi. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 19:04:25) 
 
 Hvala.  
 Kolega Knežević. Izvolite. Poitajte.  



 Može ako kolega Knežević bude poštovao vrijeme. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.05.16 19:04:35) 
 
 Tužni skupe, pripala mi je, udio, obaveza da se ispred Demokratskog fronta danas oprostim 
od ostatka opozicije koja zauvijek, po dubini i širini, odlazi u prostranstva Demokratske partije 
socijalista, gdje će ih dočekati onaj kome su pisali i to po slovu Sporazuma, u vidu političkog opela 
koji im je pročitao Milutin Simović. Onaj kome su pisali danas je izjavio da ih je primio u Vladu 
zbog terapeutskog djelovanja. Onaj kome su pisali tj. Milo Đukanović je potpisnike i partnere, kako 
se blagoizvolio izjaviti Milutin Simović, danas označio kao bolesne ljude. Ima li većeg argumenta 
nego da danas oni koji stavljaju potpis s Milom Đukanovićem povuku taj potpis zato što ih je 
označio kao medicinske slučajeve i da je ovaj njihov ulazak u Vladu, u stvari, terapeutsko 
djelovanje.  
 Kakav je ovaj politički sporazum? Toliko je dobar da svi bježe od njega koji su ga potpisali, 
a niko ne smije da povuče potpis. Ovo je kapitulacija, slobodni građani Crne Gore, a na 
kapitulaciju se u Crnoj Gori uvijek odgovaralo ustankom. Zato je naša obaveza u Demokratskom 
frontu da podignemo demokratski ustanak odmah nakon potpisivanja ove kapitulacije. Da 
paradoks i poniženje budu što veći, ta kapitulacija je potpisana 9. maja na Dan pobjede.  
 Svako ovdje od nas traži odgovor zašto ne predložite. Evo da vam predložimo. 
Demokratska partija socijalista ima 30 poslanika. Većinu u ovom Parlamentu čine 41. Ako ste svi 
opozicija kao Demokratski front, hajde da ga obalimo noćas bez televizijskog prenosa, bez ikakvih 
pauza, bez bilo čega. Hajde da uradimo ono zbog čega smo vas pozivali od 27. septembra do 
današnjeg dana. Ajte, ako ste opozicija, obalite Mila Đukanovića. Znate li šta vam je rekao Milo 
Đukanović danas - "imali smo malo više opozicije nego što nam je trebalo". Eto kako vas 
doživljava vaš partner i čovjek sa kojim ste postigli istorijski sporazum. U stvari to nije vaš partner 
nego je to šef. Zamislite taj dogovor o sudbinskoj istoriji zemlje koji potpisuje Milo Đukanović, koga 
ste optužili da je pokrao sve izbore do današnjega dana, sve čega se dotakao uključujući i 
referendum. Zatim, Miško Perović i Željko Ivanović, vlasnici "Vijesti" koji su bezuspješno pravili 
nekoliko političkih partija i svaka se završila "političkim abortusom". Njih dvojica neodoljivo 
podsjećaju na onog unuka i đeda u "Varljivom ljetu '68." koje glume Slavko Štimac i Mija Aleksić 
gdje on njega gura plažom a ovaj mu govori - možda mi je ovo Petre posljednje veče u životu. E 
tako su njemu izgleda ovo svaki put posljednji izbori, pravi nove partije i svaku put te partije 
prevesla i prevede kod Demokratske partije socijalista. Dalje, grupa građana koju su začeli ti 
vlasnici "Vijesti" koju predvodi, ko drugi bez Žarko Rakčević, onaj koji vam je prodavao kineske 
zastave po stostrukim cijenama na kojima su bili crnogorski grbovi, onaj od koga sada očekujete 
podršku i koji se vraća na mjesto zločina iz 1998. godine. Takođe, koncer "Vijesti" i nevladina 
organizacija dobijaju dva ministra, niti su gledali izbora, niti su provjerili svoju volju na izborima 
2012. godine. Nijeste bili u pravu gospodo. Protestujem, zaboravili ste da u ovom sporazumu i 
stavite i potpis američke ambasadorke. Ako je ko zaslužio da bude premijer ove i ovakve Vlade to 
je ona. Želim, građani Crne Gore, da znate da je ta gospođa najzaslužnija što su postojali tajni 
pregovori i zato što je čitavu tu tzv. državnu elitu i dio opozicije, dozvolite... 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 19:09:32) 
 
 Ne mogu dozvoliti. Isto tako bih Vas prekinuo da pričate o ruskoj ambasadi. To bih isto 
prekinuo da neko priča o ruskoj ambasadi  isto bih Vas prekinuo po istom principu. /Polemika/ 
  
 
            MILAN KNEŽEVIĆ: 
 Dozvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 19:10:23) 



 
 Neću dozvoliti, opomenuo sam Vas. Imamo obaveze kao država. Vi ste ... /upadice/... 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.05.16 19:11:46) 
 
 Gospodine Krivokapiću, nemojte da trošimo vrijeme, dozvolite da završim. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 19:11:48) 
 
 Trošićemo vrijeme,  imamo obaveza, poštujemo ugled drugih država. 
  
 
            MILAN KNEŽEVIĆ: 
  
            Onda ću ja sjutra da završim. 
  
 
           RANKO KRIVOKAPIĆ: 
  
        Američka ambasada, molim vas, sada ćete me čuti, pa da naučite nešto ako ništa drugo. 
/upadice/    
 Pa to je Vaša šteta velika, velika šteta. Ja od Vas mogu ponešto da naučim, omdah da 
Vam pomognem. Pa mogu, sigurno po nešto. Slušajte me polako, znači, radi se, svaka ambasada 
u ovoj zemlji je predstavnik svoje vlade i države. Nije to ambasada - kuća, zgrada i ambasador, 
nego je to predstavnik svoje države i zato je ekselencija u ovoj državi. Od šefa države je 
predstavljen i predstavlja suverenitet druge države u našoj zemlji. Da je bilo koja ambasada, ako 
neko krene da napada rusku ambasadu isto ću ovako reagovati, kako Vi sada govorite. Zato što 
sam čuo u javnosti takvih teza, ali ovdje u plenumu se to neće čuti ni prema ruskoj ni prema 
američkoj ambasadi, prema tome ni prema bilo kojoj drugoj.  
 /upadice/ 
 Molim vas, imamo nešto što se zovu i dužnosti, a to je dužnost poslanika Crne Gore. Mi 
smo poslanici Skupštine Crne Gore ne nekog privatnog udruženja i molim vas bez titulacija, to je 
radio kolega Medojević, bez titulacija imate to pravo, a neke ambasade, neke ambasade, 
ponavljate koliko hoćete, ali molim vas bez titulacija. Hvala . 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.05.16 19:12:47) 
 
 Gospođa Margaret.... 
  
 
            RANKO KRIVOKAPIĆ: 
  
           Hvala Vam. Molim Vas, ja Vas persiram. Kolega Kneževiću, smirite se Vi. Molim vas, ako 
se ne možete, ja se ne bojim američke ambasadorke, niti bilo koga, a pogotovo ne vas iz ruske 
ambasade,  pogotovo, molim vas bez titulacija. Pomognite mi..../upadice/ 
 Ja sam dužan da Vas upozorim ako se ne držite tema, a kamo li čega drugoga. Pogledajte 
Poslovnik, ja Vas puštam da pričate što hoćete samo branim interes države, ništa više. Rekli ste 
dovoljno puta ime sada govorite ambasade i ništa više. Eto, pomažem Vam da nastavimo ovo. 
Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.05.16 19:12:56) 



 
 I umjesto što Migo Stijepović po podgoričkim ulicama uoči desetogodišnjice Dana 
državnosti kači državne zastave, najbolje bi mu bilo da okači zastave, sliku američke 
ambasadorke na svakom trgu, na svakoj ulici, jer je ona "capo di tutti capi" u Crnoj Gori. Mi smo 
pod protektoratom, mi smo pod kapitulacijom i onda kada mene optužuju da ja želim da obnavljam 
zajedničku državu, optužuju me oni koji su u hodniku čekali na prijem kod nje, koja im je sastavila 
ministarska mjesta, odredila kvote i na kraju kada je viđela da se ne dogovaraju kako treba pitala 
ih - šta čekate i presjekla je u petak sastavši im Vladu. Eto to vam je državnost Crne Gore i srećna 
vam državnost Crne Gore Crnogorci,  21. maja 2006. godine. Kada čujete sada da se ovdje radi o 
jednom fleksibilnom Sporazumu, Vladi izbornog povjerenja, o lex specialisu, ja ću građani Crne 
Gore da vam kažem  - ovo nije lex specialis. Ovo je politički "seks specijalis" gdje je bio svako sa 
svakim i gdje su se svi utrkivali da budu sa Đukanovićem, izuzev Demokratskog fronta. Znate li 
gdje se prvi put upotrebio elektronski čitač? Između opozicije jer su bili ljubomorni koliko su se 
puta pojedinci srijetali sa Đukanovićem pa su morali da im očitavaju otiske prstiju jer su se borili za 
naklonost Mila Đukanovića i oni se ovim sporazumom obavezuju da će poštovati spoljnu i 
unutrašnju politiku Crne Gore, da će poštovati haos u koji je Đukanović uveo Crnu Goru. Sada 
kada slušam kako lamentiraju nad sudbinom radnika KAP-a, dođe mi da povratim, dođe mi da im 
kažem - kako vas nije sramota. Evo vam sada prilika da sa tim radnicima KAP-a koji su 
danonoćno bili sa ljudima iz Demokratskog fronta na ulici ubezbijedite njihova prava. Nećete ih 
obezbijediti i to svi znamo u Crnoj Gori. Jedva čekam da vidim tu izdajničku sjednicu Vlade gdje 
ćete se persirati sa Milom Đukanovićem, dok će nas hapsiti, podizati krivične prijave i dok ćete na 
svaki način pokušavati da nas proglasite kao državne elemente. Neko je rekao ovdje od kolega iz 
DPS-a - bolje u Vladi nego na džadi. Ja ću da vam kažem , bolje pod šatorom nego sa aligatorom. 
Još da znate gospodo kolege iz opozicije ko je vas poznavao ni Darko Pajović im neće teško 
pasti. Još nešto da znate, ova sprdnja, ova sprdnja od ovog političkog "seks specijalisa" svoj 
"politički orgazam" doživljava činjenicom da onaj ko nas je tukao 24. oktobra sa pozicije ministra 
policije sada postaje opozicionar i pregovara opozicione kvote da uđe  u Vladu dok njegov šef 
partije nije izašao iz vlasti. Eto to je sprdnja poštovani građani Crne Gore. Eto do čega su nas 
dovele inostrane ambasade. Eto izgubili smo Crnu Goru prije nego što smo je i dobili. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 19:16:16) 
 
 Izvolite kolega Mandiću, imate tih 10 minuta./upadica/ 
 U redu nećemo onda završiti danas. Izvolite, nećemo završiti danas. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (10.05.16 19:16:29) 
 
 Znam, sve je ok, ali dozvolite. 
 Predsjedniče tražio sam kaznenu repliku zato što je kolega Knežević negativno, samo 
repliku, zato što je kolega Knežević negativno govorio o subjektu kojem ja pripadam... /upadica/ 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 19:16:59) 
 
 Ne dajemo repliku bez za ime. Molim Vas, kolega Đukanoviću, čekajte... /upadica/ 
            Kolega Pavloviću, molim Vas da sjednete, a ja ću objasniti. 
 Ne možete imati repliku jer Vas nije po imenu spomenuo. Pomenuo je političke subjekte. 
Na političke subjekte ne dajemo komentare. Ne dajemo replike samo komentare. Ako ste 
pomenuti poimenično dobićete repliku, ako nijeste onda samo komentar. Vrlo precizno. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (10.05.16 19:17:46) 
 



 Mislim da nijeste precizni.  
 Što se mene tiče ja mogu dijalog da vodim do ujutru. Mislim da nije u redu. Vrlo negativno 
/upadica/ tako da bi trebalo da se ponašamo u skladu sa Poslovnikom, a ne u skladu sa Vašom 
voljom.  
 Da završim. 
 Gospodine Kneževiću, samo sam je javio u vezi pominjanja Građanskog pokreta URA i 
čovjeka koji nije ovdje pa samim tim ne može da vam odgovori, a stalno ga spominjete. Stalno ga 
pominjete - nije ovdje. /upadice/  
           Molim vas dozvolite. Izaći će na izbore, i ući će ovdje, ne znam u čemu je tu problem. Ali 
ako smo ga mi delegirali da u naše ime pregovara, a jesmo ođe dvojica, onda ni tu ne vidim 
problem. Vi ga vidite. Plus da kažem, kao što ste vi nas zvali tako smo i mi vas zvali u 
parlamentarni dijalog i vi ste to odbili. Pa, molim vas, i da potpišete Sporazum i da skladno vašoj 
proporciji koja je neosporno velika takođe učestvujete i date doprinos tome. Znači, molim vas, 
zvali smo jedni druge.  
 Vezano za sporazum ja sam rekao '97. godine je potpisan taj Sporazum. Taj Sporazum je 
bio istorijski u tom trenutku jer je zaokrenuo politiku zajedničkog DPS-a koji se podijelio u kojem 
ste vi, neki od vas učestvovali, okrenuo se od onoga što je politika Slobodana Miloševića. Ako vi 
mislite da je bilo bolje da se ostane na politici Slobodana Miloševića, to je vaš politički stav. Mi sa 
tim nijesmo saglasni, isto kao što danas nismo saglasni. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 19:19:52) 
 
 Kolega Abazoviću, samo  trenutak, da vam pomognem. 
 Možemo li saslušati kolegu u miru, i kolega Milošević, ne vidim Vas od govornice ali Vas 
čujem. 
 Izivolite kolega Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (10.05.16 19:20:12) 
 
 Dobro, u redu, vidim da nijesmo svi raspoloženi da slušamo, ali jesmo raspoloženi da 
napadamo jedni druge. Ja sam saslušao, znači '97. godine je bio taj sporazum. Vaš politički stav 
je da je to bilo tada pogrešno, naš politički stav je da je to tada bilo ispravno. Da li je to omogućilo 
nekim kriminalnim strukturama da opstanu na vlasti, niko to nije želio. Gospodin Rakčević je 
napustio Vladu 2002. godine, a SDP nije. Da mu je bilo stalo do te vlasti vjerovatno bi ostao tamo 
do 2016. godine. Molim vas, to je jedno. 
 I vezano za ove zastave. Da oću da budem maliciozan rekao bih da vam te zastave 
smetaju, zato ih stalno pominjete, ali neću. Neću apsolutno svako ima ima red.  
            /upadice/ Evo vi kažete vi potvrđujete, tako da to je vaš problem. Samo želim da kažem 
sljedeće - u knjizi koju sam ja imao prilike da dobijem i da pogledam, Pokreta za nezavisnost, stoji 
da je čovjek Žarko Rakčević donirao 6.000 zastava Crne Gore. Pa, nemojte molim vas, vrijednosti 
30.000 evra, tako da nije lijepo da pričamo o ljudima koji nisu ovdje. Vi možete da raspravljate, nije 
ništa sporno, da iznesete svoje argumente, ali na ipak jedan korektan način. Nemojte da me 
dovodite u situaciju da budem advokat određenih. Ne samo političkog subjekta kojeg predstavlja 
gospodin Rakčević, jer mi je to nekako politička obaveza, nego i drugih osoba koje ovdje 
pominjete, a koji nisu iz sfere politike sa kojima ste, koliko znam, do juče bili jako dobri prijatelji i 
imali neka dobra savezništva. Tako da, molio bih, čisto radi korektnosti, da se čuvamo teških riječi. 
Nema potrebe za nekim iznuđenim situacijama i iznuđenim replikama. Toliko, zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 19:22:22) 
 
 Hvala.  
 Kolega Kneževiću izvolite. 



 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.05.16 19:22:25) 
 
 Gospodine Abazoviću, Vi ste rekli suštinu - da je čitav problem Građanskog pokreta URA u 
tome što čovjek nije ovdje. To je suština. Dakle, čovjek niti se pojavio na izborima, znajući njegov 
politički habitus, glasao je sigurno Demokratsku partiju 2012. godine. Onda je nakon egzodusa u 
Pozitivnoj Crnoj Gori preko vlasnika "Vijesti" ponovo formirao novi Građanski pokret, niste vi 
formirali stranku, niste vi stranka, vi ste Građanski pokret. I sad taj čovjek koji je 2012. godine 
glasao Demokratsku partiju socijalista, u ime opozicije, dogovara kvote. I sada pitaju nas u čemu 
je problem? Eto u tome je problem. To je silovanje demokratije, to je silovanje svega onoga na 
čemu se temelje zakoni ove države i, ako hoćete to je silovanje zdravoga razuma, gospodine 
Abazoviću. I nema korektnosti, to je suština. Šta očekujete od mene sad korektnos? Čovjek je 
donirao 6.000 kineskih zastava, a prodao je 50.000 i znači - to je bilo gratis. Između ostalog, 
gospodine Abazoviću, taj čovjek je multimilioner u Crnoj Gori. Da neće sve biti da je stekao 
prodajući brašno, mekine i kokice po Crnoj Gori? Neće baš biti gospodine Abazoviću, nego je 
njegovo bogatstvo sticano u periodu kada je bio u Vladi Mila Đukanovića. Gospodine Abazoviću, a 
njega je smijenio, nije ga smijenio Milo Đukanović, smijenio ga je ovaj koji će sada biti smijenjen, 
smijenio ga je Ranko Krivokapić. Tako da nemojte Vi, nema potrebe da branite Žarka Rakčevića.  
 Ja sam gospodine Abazoviću, samo da vam kažem, Žarko, ja sam Žarka Rakčevića 
napadao nekoliko puta u javnosti i slobodno može da mi odgovori i sigurni budite kad god mi bude 
odgovorio tako ću politički da ga "izdevetam" da mu više nikad  pasti na pamet neće da polemiše 
makar sa Milanom Kneževićem. To Tam tvrdim gospodine Abazoviću. 
 A što se tiče zastava Crne Gore gospodine Abazoviću, nemojte u to da ulazite. Evo sad 
Vam najozbiljnije kažem, jer ja znam, sjutra ne daj bože da državnost Crne Gore bude ugrožena ja 
znam pod kojom bi bio zastavom. A pod kojom bi Vi bili zastavom gospodine Abazoviću? To je 
veliko pitanje. I zbog toga što sam do sad bio korektan prema Vama nemojte više da ulazimo u 
bilo kakvu polemiku jer bih mogao da otvorim neke američke dane iz stipendija Milana Roćana, 
molim Vas gospodine Abazoviću. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 19:25:00) 
 
 Kolega Knežević, ispravka, kolegu Rakčevića... /Upadice/ Kolega Knežević, molim vas 
samo jednu rečenicu, ja ne znam kako elemente parlamentarizma još ne možemo naučiti, da jedni 
druge slušamo.  
 Kolega Kneževiću, ja nisam smijenio kolegu Rakčevića, on se povukao iz politike 2001. Ja 
ga nisam smijenio, on se povukao.  
 Ovako, znači ostao je još jedan prijavljeni diskutant kolega Mandić.  
 Prenosa više nema, tako da možemo śutra ujutro počet sa time. Izvolite. I kolega Nuhodžić, 
dvojica su ostala.I kolega Nimanbegu, trojica su ostala. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (10.05.16 19:25:51) 
 
 Pa ja evo želim, što se tiče mene i nema televizijskog prenosa, da kažem da neću 
diskusovati po ovoj tački dnevnog reda. Prosto ako nema televizijskog prenosa,nonda mislim da 
nema smisla jer su poslanici Demokratskog fronta danas bili toliko ubjedljivi i briljirali da jedna 
diskusija više ili manje ne bi promijenila današnje bilanse nastupa Demokratskog fronta. 
 Dakle ja ću sjutra kada bude se raspravljalo oko rekonstrukcije 40. Vlade premijera Mila 
Đukanovića diskutovati, uzeću prvu i završnu riječ. Razgovaraću sa kolegama iz Demokratskog 
fronta, tako da ću imati prilike da nadoknadim i ovu današnju diskusiju.  
 Svima je jasno i ne sumnjam da je mogao neko steći drugi utisak izuzev onoga da 
Demokratski front neće podržati ovaj predlog zakona, zato što je on štetan, za to što on nije dobar, 
zato što on nije u interesu većine građana Crne Gore i za to što on udara direkno na tekovine 24. 



oktobra, onog velikog datuma Crne Gore kada je aktuelni režim i premijer Milo Đukanović bio na 
koljenima. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (10.05.16 19:27:06) 
 
 Hvala Vama, kolega Mandiću.  
 Kolega Nuhodžić je takođe odustao i kolega Nimanbegu. Tako da smo završili ovu tačku 
dnevnog reda. 
Hoćemo li Kolegijum sada ili ujutro?  
 Kolegijum sada, od ujutro kreće nova tačka. Vidimo se na Kolegijumu za deset minuta, a u 
12 da krenemo śutra. 
 Śutra u 12 krenemo, a Kolegijum u 11 i po, dogovoreno. 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 13:30:20) 
 
 Poštovani poslanici 25. saziva, nastavljamo Četvrtu śednicu proljećnog zasijedanja. 
 Poštovani predsjedniče Vlade i članovi 40. Vlade. 
 Dobili smo Predlog za razrješenje jednog broja ministara i izbor više ministara i dva 
potpredsjednika Vlade, 40. Vlade Crne Gore. 
 Izvinjavamo se zbog prekida, ali prekid je bio, kao što dobro znate, iz političkih razloga, 
priprema za onoga što smo raspravljali oko lex specijalisa, a i on se zove Zakon o sprovođenju 
sporazuma.  
 I sljedeća faza je Predlog za razrješenje i izbor određenog broja članova Vlade. 
 Predsjednik Vlade je tu sa članovima  Vlade. 
 Predsjedniče Vlade želite li riječ? Izvolite. 
 
 
 MILO ĐUKANOVIĆ (13.05.16 13:31:33) 
 
 Poštovano predsjedništvo, poštovani poslanici ...... (Prekid...) 
 ( Poslanici Demokratskog fronta iz klupa skandiraju:"Milo, lopove")  
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ:        
 Molim Vas kolege...Molim Vas kolege...  
 
 MILO ĐUKANOVIĆ:           
 Bravo, kreteni. 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 13:31:40) 
 
 Molim vas, molim vas kolege. 
 Molim vas, prekid sjednice. Dajem pauzu.  
 Prekidamo sjednicu. 
         Nastavak sjednice 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 20:14:19) 
 
 Poštovani poslanici 25. saziva, poštovani građani Crne Gore,  
 Danas smo u Skupštini Crne Gore imali težak incident. Nije prvi, ali nadamo se da će biti 
među posljednjima. Kao predstavnici naroda, kao najodgovorniji da ovaj visoki dom bude poruka 
demokratije i temelj stabilnosti demokratije u Crnoj Gori, u ime Parlamenta se izvinjavam svim 
građanima Crne Gore na incidentu, a tim povodom, koristeći svoju obavezu iz Kodeksa, za težu 
povredu Kodeksa izričem javnu opomenu poslanicima Demokratskog fronta. Imajući u vidu da je 
parlament   vlast koja je u odnosu ravnoteže i kontrole s drugim vlastima, ali izvorna vlast za druge 



vlasti, za sudsku i izvršnu, dugujemo izvinjenje i premijeru za nemile riječi koje je čuo u ovom 
Parlamentu i nemile događaje. Time izražavamo i svoju odgovornost prema izvršnoj vlasti u 
današnjem incidentu.  
 Parlamentarizam poznaje ovakve događaje. Oni nijesu nego za kritiku, ne zaslužujemo 
riječi razumijevanja, ali su dio političkog života u svim demokratijama i razvijenijim demokratijama 
od naše i bilo ih je ranije u crnogorskom Parlamentu. Vinovnici su i tada bili i s jedne i s druge 
strane. Svi su nekad neđe bili grešni u ovom procesu, ali današnji događaj je imao posebnu težinu 
imajući u vidu situaciju u kojoj se Crna Gora nalazi. Crna Gora je već dugo u stanju koje traži 
dijalog, dijalog koji je bio u parlamentu, ali van redovnog rada parlamenta. Od 1. decembra traje 
dijalog da bismo došli do zajedničkih rješenja i smirivanja političkih tenzija u Crnoj Gori. Ovaj 
događaj je dodatno urušio mnoga dostignuća koje smo postigli u ovih poslednjih sedam, osam 
mjeseci.  
 Zahvaljujem se kolegama iz Kolegijuma na današnjem naporu da prevaziđemo ovu 
situaciju u kojoj je bilo mnogo zainteresovanih da do toga i ne dođe. Dajem posebno zahvalnost 
kolegama potpredsjednicima i članovima Kolegijuma na naporu koji su uložili da danas pošaljemo 
ovu poruku građanima i da i u nepotpunim uslovima pokušamo da nastavimo rad.  
 Javna opomena je za teže povrede Poslovnika. Sljedeća sankcija za teže povrede 
Poslovnika je udaljavanje sa sjednice. Molim kolege da ovo shvate kao sljedeći potez u slučaju da 
se isti incidenti ili slični incidenti ponove. Pozivam vas na zajedničku odgovornost. Pet mjeseci 
smo do izbora. Izbori treba da se odvijaju u mirnoj atmosferi, da budu praznik demokratije jer smo 
to odgovorni prema građanima, a to je i dio naše obaveze da im tu atmosferu obezbijedimo. 
Ovakve poruke iz parlamenta su sve samo ne doprinos tome. Koliko god bili naši partijski interesi 
važni, oni mogu imati samo jedan zajednički cilj, da služe građanima Crne Gore.  
 Dozvolite mi nešto lično. Skoro 13 godina predsjedavam ovim parlamentom. Mogu reći da 
sam čitav život proveo u parlamentarizmu, računajući federalne parlamente, parlamentarne 
skupštine i predsjedavanje najvećom parlamentarnom skupštinom na svijetu. Ovaj parlament je 
bio za ponos kao institucija ove države prema svim izvještajima Evropske unije i ocjenjivanja, po 
političkim kriterijumima i po najbolje. Danas smo to urušili u velikoj mjeri i trebaće dosta 
zajedničkog truda da se vratimo negdje đe smo prije ovoga bili ili možda još i prije ovog događaja, 
u nekim mjesecima prije, gdje su se desila i druga urušavanja parlamentarizma. 
 Prema tome, poštovane kolege, shvatimo ovo kao trenutak pune odgovornosti 
preispitivanja prema javnosti. Još jedanput se izvinjavam javnosti Crne Gore na ovom nemilom i 
teškom incidentu.  
 Poslanik Bulatović. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (13.05.16 20:19:55) 
 
 Reagujem povodom Poslovnika i kršenja Poslovnika s vaše strane, u ime Demokratskog 
fronta. Pošto ste vi o nama govorili malo duže, dozvolićete mi tridesetak sekundi da se osvrnem 
na to. Vi ste pogriješili i prekšili Poslovnik i Kodeks. Vi nemate pravo da izreknete javnu opomenu. 
To pravo ima, na osnovu Kodeksa i prekršenih mjera, da uradi Odbor i to pojedinačno za 
poslanika. Vi ste ovdje izrekli mjeru svakom poslaniku Demokratskog fronta, što ne poznaje ni 
Poslovnik niti Kodeks ponašanja. Mislimo da se urušavanje parlamenta dešava i gaženjem 
Kodeksa i gaženjem Poslovnika, odnosno procedure. Vaše jedino pravo jeste bilo da dok smo 
govorili to što smo govorili, a o tome ću reći nešto, ili da nas opomenete ili prekinete sjednicu.  
 Ovdje je problem nastao, gospodine predsjedniče Skupštine, i ja želim radi crnogorske 
javnosti i onoga što se zove i dignitet ovog doma, dignitet našeg kluba da kažem sledeće. Incident 
je nastupio nakon utvrđene pauze s vaše strane kada je premijer uvrijedio poslanike 
Demokratskog fronta i on je istom mjerom uzvratio. I, obavještavam vas sledeće. U ime Kluba 
poslanika Demokratskog fronta, tražim od Vrhovnog državnog tužioca da prijetnje koje je premijer 
uputio poslaniku Janku Vučiniću da će on posebno da mu plati, a to ste i vi čuli, a imajući u vidu da 
je za vrijeme njegove vladavine više od 30 nerasvijetljenih ubistava, šta ta prijetnja znači Janku 
Vučiniću. Nas nije strah od Mila Đukanovića ni od ovog režima. Da nas je strah mi ne bi bili ovdje.  
 Dakle, gospodine Stankoviću, umjesto što šaljete preko medija to, ispitajte ovu tvrdnju o 



kojoj je riječ ovdje. Još nešto što želim da vam kažem jeste da tražimo, takođe, da riječi koje su 
izgovorene na liniji Raško Konjević, vi i Milutin Simović o tome da ćete jedni drugima reći oko 24. 
šta se dešavalo, da se učini javnim.  
 I, na kraju, mi ostajemo dosledni našem stavu koji smo izrekli ovdje kolektivno za Mila 
Đukanovića i nema potrebe da se mi izvinjavamo njemu. Vi se izvinite u njegovo ime, a on treba 
da se izvine nama i crnogorskoj javnosti za to što je uradio, izazvao incident. Plus vi ste bili dužni 
da spriječite četiri osobe koje se vide na snimku da su bile naoružane i krenule put nama s 
naoružanjem, da se i to utvrdi.  
 Gospodine Stankoviću, vidite na koga su ti ljudi krenuli i zbog čega. Ni na koga mi nijesmo 
fizički nasrnuli. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 20:23:01) 
 
 Dugujem odgovor. Može biti da, tumačenje kodeksa je široko ili nedovoljno precizno, Odbor 
je za to nadležan, tražite sjednicu Odbora i procijenite da li sam ja upotrijebio više ovlašćenja nego 
što imam. Ne isključujem tu mogućnost, ali smatram je primjerenom u ovom trenutku.  
 Za sve ostalo, takođe pozivam nadležni odbor, ne treba da to bude ruka predsjednika koji je 
bio, a snimak je pokazao, u funkciji nečega što mu ne pripada, zaustavljanja težih incidenata, da 
naš nadležni odbor i za kodeks i naš nadležni Odbor za odbranu i bezbjednost ispitaju ukupno 
djelovanje i bezbjednosnog sektora u tom incidentu, ali da izađemo iz toga. Parlamentarizam ne 
može samo da se svodi na činjenice mora da ima i puno povjerenja i puno zajedničke dobre vjere. 
Međusobnim optuživanjima nećemo predaleko stići.  
 Ponavljam, nalazimo se pet mjeseci pred izbore, to traži smirivanje ne zaoštravanje stanja i 
svako ima svoj dio odgovornosti. Možda neko dobije na kraći rok, ali ćemo svi zajedno izgubiti, ali 
ćemo svi zajedno izgubiti i to je važnije od bilo kojeg našeg pojedinačnog interesa. Tome služi 
parlamentarizam i taj zajednički duh parlamenta moramo da vratimo. Pozvao sam nadležan odbor. 
Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (13.05.16 20:24:37) 
 
 Molim vas.  
 Ne treba vi da pozivate nadležni odbor, ja pozivam Ivicu Stankovića i Milivoja Katnića, da u 
televizijskom prilogu Televizije Vijesti, sa titlovima od dva 21 sekund do dva i 24 sekunda, vidi koji 
su to naoružani ljudi bili ovdje i koja je njihova funkcija bila. Premijer je uputio i to je najupečatljivija 
stvar čovjeku koji je neustrašiv prijetnju da će posebno da mu plati  u prisustvu naoružanih osoba. 
Imajući u vidu da u ovoj državi, od kad je on premijer je više od 30 nerasvijetljenih ubistava mi to 
shvatamo veoma ozbiljno.  
 Dakle, vi možete da se izvinite u vaše ime, u naše ime ne možete. Vi možete da izreknete 
što god hoćete mimo Poslovnika i mimo kodeksa, mi želimo raspravu, mi želimo suočavanje sa 
argumentima, mi očekujemo i premijera da dođe da ukrstimo argumente u jednoj koja će biti što 
se nas tiče veoma argumentovana, kako god hoće, što se toga tiče.  
 Demokratski front smatra da to što ste vi uradili nije u skladu sa Poslovnikom i sa Etičkim 
kodeksom, vi jedini imate pravo da stavite na glasanje da se izbaci jedan po jedan, imenom i 
prezimenom poslanik Skupštine na osnovu odluke Skupštine bez pretresa. I mi smo rekli, ako 
donesete takvu odluku morat ćete to da uradite silom, jer se mi nijesmo ogriješili ni o birače, ni o 
ovaj dom, niti o Crnu Goru, niti od vladavinu prava za razliku od premijera. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 20:25:17) 
 
 Hvala. 
 Ako neko želi da to zatraži ja ću to staviti na glasanje. Do sada to niko nije zatražio u ovom 
plenumu, iako neko zatraži, ja ću to staviti na glasanje.  



 Hvala vam.  
 Kolega Simoviću. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (13.05.16 20:26:42) 
 
 Hvala vam. 
 Pa evo i ja u formi procedure, ali i više od toga, kao što je to uradio i prethodni poslanik koji 
je uzeo učešće u raspravi. 
 Više zbog potrebe da se obratim građanima Crne Gore. Jer, danas je ukupna crnogorska 
javnost, ali nažalost ne samo crnogorska, svjedočila incidentu u Skupštini Crne Gore koji su 
izazvali poslanici Demokratskog fronta.  
 Danas nije zaštićen  integritet našeg zakonodavnog doma Skupštini Crne Gore. Danas nije 
zaštićena institucija Vlade Crne Gore i institucija predsjednika Vlade Crne Gore, koji je danas 
došao da predloži popunu sastava 40. Vlade i to sa novim članovima Vlade najvećim dijelom iz 
dijela opozicionih partija.  
 Molim vas, taj kontekst samo da imamo u vidu. I to kao odgovoran čovjek, kao odgovoran 
predsjednik Vlade i odgovoran političar i to sve sa ciljem primjene sporazuma o stvaranju uslova 
za sprovođenje slobodnih i fer izbora. Uprkos svemu tome, i takvim namjerama i takvoj 
odgovornosti, danas smo bili svjedoci ataka na sve ove institucije koje sam nabrojao, ataka na 
novi demokratski iskorak Crne Gore, mislim na sporazum. I  primijetimo sve to uoči, za koji dan, 
očekivanog sigurnog potpisivanja protokola o pristupanju Crne Gore sa NATO-m. I primijetimo, a 
nije teško to sve izanalizirati, uoči skorog obilježavanja 10 godina nezavisnosti Crne Gore i njenog 
međunarodnog priznanja i sve to je ipak više od jednog incidenta koji se dešava u Parlamentu 
Crne Gore današnjeg. To je atak na sve zajedničke vrijednosti našega društva, atak na naša 
zajednička većinska integraciona dostignuća i danas kažemo od interesa za sve građane Crne 
Gore. Demokratska partija socijalista je već osudila ovako moram kazati jer to zaslužuje 
vandalsko, nevaspitano ponašanje poslanika Demokratskog fronta, ponašanje koje ste već 
demonstrirali na ulici i danas su takvo ponašanje prenijeli u ovaj dom i time pokušali da nastave 
blokadu rada Parlamenta. Sve viđeno. Insistirali smo da predsjednik  tokom cijelog dana na tri - 
četiri kolegijuma, nikakva tajna nije, bilo je više svjedoka, manje više svi predstavnici kolegijuma 
da predsjednik Parlamenta preduzme adekvatne mjere, ni manje ni više, nego mjere koje su u 
skladu sa Etičkim kodeksom poslanika, kodeksom kojeg smo nedavno usvoji u ovom domu, za 
kojeg smo svi kazali da je novi iskorak ovoga doma. Mislim, da smo glasali za taj Etički kodeks 
skoro svi poslanici, možda jedan nije ako me sjećanje dobro drži. Insistirali smo da se izrekne 
mjera udaljavanja sa današnje sjednice upravo onako kako je sada protumačio član 20 Etičkog 
kodeksa poslanik Bulatović.   
 Nažalost, gospodin Krivokapić nije  iskoristio svoje pravo, svoju obavezu i kao predsjednik 
Parlamenta i kao predsjedavajući u tom momentu, kaži mu kao najodgovorniji za odnos prema 
gostima u ovom našem domu. Svi smo odgovorni, ali prvi među jednakima je ipak predsjednik 
Parlamenta. No, konačno mi smo potpuno sigurni da će kazna za ovakvo ukupno ponašanje brzo 
stići od Vrhovnog sudije, od naroda Crne Gore na očekivanim, skorašnjim, oktobarskim 
parlamentarnim izborima.  
 Takođe, dozvolite da podijelim i svoje razmišljanje i uvjerenje, da za čovjeka ne postoji veća 
kazna od one kojom može kazniti samog sebe. Danas, smo nažalost imali priliku i da se uvjerimo 
u to, gledajući najprimitivniju demonstraciju nedostatka osnovnih civilizacijskih normi  ponašanja.  
 Ponavljam, narod je mudar i sve vidi i sve prepoznaje i svima je sve jasno. Jasne su uloge i 
ko je scenarista i ko je režiser, i ko su izvođači, podizvođači, ko su pomagači i svi oni zajedno su 
danas dali jedan neslavan prilog za parlamentarizam Crnoj  Gori.  
 Predsjednik Vlade je uputio Parlamentu predlog za izbor dijela članova 40. Vlade i u ulozi 
predlagača odgovorno krenuo sa namjerom da da obrazloženje. Kako priliči predsjedniku Vlade, 
očekujući priličnu atmosferu u domu gdje sjede predstavnici naroda.To mu nije dozvoljeno čime 
mu je uskraćeno i njegovo ustavno pravo. 
  Takođe, dozvolite da   
predsjednik i članovi Vlade ne žele niti hoće da budu u ovom domu suočeni sa današnjim 



događajima i načinom kreiranja i obezbjeđivanja uslova za minimalno korektan odnos, dok se u 
skladu sa našim pravilnikom, našim etičkim kodeksom ne izreknu adekvatne predviđene mjere za 
aktere današnjeg incidenta. 
 Predlog koji je predsjednik Vlade dao u pisanoj formi, koji se nalazi na klupama svih 
poslanika i očekujući do kraja otvoreno i šaljući poruku da će taj predlog dobiti potrebnu većinu u 
ovom domu, Klub poslanika Demokratske partije socijalista u daljoj raspravi će uzeti primjerenu 
mjeru učešća. Ponavljam, primjerenu mjeru učešća, očekujući i vjerujući da će se u narednom 
periodu u ovom domu stvoriti uslovi da će se u svim situacijama predlagati adektavni odgovori od 
nadležnog i nadležnih, od odgovornog i odgovornih. U svakom slučaju sve nadležne institucije su 
pokazivale i pokazaće punu spremnost za adekvatne odgovore i za ove prolazne, ali ipak 
ovovremene i sve buduće izazove pred kojima se nalazi naše društvo i svi građani Crne Gore. 
Kazao sam, šire malo procedure, ali dozvolite da sam ispred najbrojnijeg kluba poslanika 
Demokratske partije socijalista imao  obavezu, imao sam potrebu da saopštim ovakve stvari. 
Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 20:36:03) 
 
 Ja ću odgovoriti da je ovo bilo po proceduri. 
 Znači, vi ste čuli da sam se izvinio predsjedniku Vlade, pri tom mislim da u 28 godina ovog 
parlamenta nikad nisam imao incident, nikad, a bio sam skoro devet godina opozicioni poslanik. I 
bio sam u ovom parlamentu kad su nas zvali bandom izdajničkom s ovoga mjesta.  
 Premijer je imao nekolika incidenta i izvinjavao se i Parlamentu i javnosti u ovom 
parlamentu. Znači tu postoji razlika, da ne govorim da je ovaj parlament nazivan diktaturom, da je 
ovaj parlament nazivan diktaturom i nije bilo izvinjenja. Ali, ja sam se, kako što ste čuli, omah 
izvinio, a ko je povrijeđen u Parlamentu trebao se mene obratiti da ga zaštitim, jer ovđe niko nije 
pozvan da uvodi red niti da dijeli etikete poslanicima, nego je pozvan da se meni obrati da ga 
zaštitim. Nisam čuo ni jednu riječ da mi se neko obratio, da ne govorim o tome da me nije zvao ni 
predsjednikom parlamenta, legalno izabranog predsjednika Parlamenta, a kao što vidite ja se opet 
izvinjavam u ime ove institucije drugoj instituciji. I to su istine lako provjerljive, svima dostupne i 
vrlo važne. Odnos dvije vlasti mora ležati na kontroli i balansu, na kontroli i balansu. Niko ovdje 
neće određivati kad u parlamentu postoji red za održavanje sjednica nego ovaj parlament.To ne 
pripada predsjedniku Vlade nego ovom parlamentu i kao što vidimo Parlament se održava. Svako 
ima svoje ustavno ovlašćenje iz ustavne nadležnosti. Kao što premijer odgovara za red na Vladi 
tako mi ovđe odgovaramo za red ovđe. 
 I još jedna činjenica, čitam Poslovnik - mjere udaljenja sa sjednice, a on je akt po svakoj 
hijerarhiji veći od kodeksa, po pravnoj snazi veći od kodeksa, po obimu zahvata organizacija i 
svemu ostalom što se njime reguliše, veći od kodeksa. Mjere udaljenja sa sjednice izriče 
Skupština na predlog predsjednika Skupštine, bez pretresa, ali Skupština izriče tu mjeru.  
 Ne želim da pravimo analize koji su incidenti bili teži u ovom parlamentu. Ovaj sad je najteži 
jer se sada desio i desio se u vrlo osjetljivom trenutku političkom u Crnoj Gori i za to ima dodatnu 
težinu. Ali, ko hoće da institucije funkcionišu neće pokušati ni da ih ignoriše, niti da ih suspenduje. 
Time uzima odgovornost dodatnu za ono što smo raspravljali prilikom povjerenja Vladi. Da se ne 
vraćemo na one ocjene političke koje su tada izrečene u odnosu prema Parlamentu, o stanju 
Parlamenta i o nemjerama prema Parlamentu. Prema tome, pozivam ponovo na .... odgovornost. 
Naša koliko kod bila kakofonija bilo sa koje strane, činjenice neće moći potrijeti. Parlament je 
odgovoran, izvinio se premijeru za incident jedan. Ja sam to lično uradio ne ulazeći u detalje koje 
sam naveo da sam ja ovdje dužan da štitim i njega i red, kao što štitim svakog od vas, ali je takva 
situacija treba dovesti u odgovornost i balans dvije vlasti. Parlament ima uslova za rad, Parlament 
ima uslova za rad, isti smo odgovorni da se tome povinujemo. Ako nema uslova za rad, radimo 
pred javnosti Crne Gore, oni će to viđeti, ona će to viđeti i izmjeriće, kao što će izmjeriti ko je što 
radio u ovim trenutcima koji su se dešavali nemili u Parlamentu i lako će se viđeti čija je namjera.  
 Možete. 
 
 



 MILUTIN SIMOVIĆ (13.05.16 20:40:37) 
 
 Pa evo, ja mislim da ste vi potpuno u pravu kad kažete da ste se izvinili predsjedniku Vlade, 
trebali ste to i ranije, trebali ste i ranije ne čekajući 21 skoro čas, postojale su i druge mogućnosti, 
druge komunikacije, tog izvinjenja nije bilo. I to trebali ste upravo da se izvinite u ime kolega 
poslanika Demokratskog fronta i u svoje ime. Zašto u svoje ime?Zato   što vi rekoste kakofonija, 
ali je ukupna crnogorska javnost primijetila tu muzičku pauzu od 25 sekundi koliko je trebalo 
predsjedavajućem da prekine sjednicu, 25 sekundi se uživalo u incidentu, odobravalo, izrazom lica 
se govorilo i to je nešto što meni lično u cijeloj ovoj današnjoj priči smeta. 
 A šta se želi? Želi se ovdje predstaviti neko herojem. Ne, ne, molim vas, ja znam da bi vi 
uzimali rado riječ, nijeste opominjali, ja očekujem... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 20:42:35) 
 
 Kolega Simoviću nastavite. Izvinite. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (13.05.16 20:42:42) 
 
 I do kraja, što se tiče ponovo tumačenja etičkog kodeksa i Poslovnika. Predsjednik 
parlamenta je i po Poslovniku imao obavezu i dužnost da sam predloži mjeru udaljenja. Član 107 
stav 3 jasno kaže - mjeru udaljenja sa sjednice izriče Skupština na predlog predsjednika Skupštine 
bez pretresa. Dakle, nije bilo predloga, nije bilo izjašnjenja.  
 A Etički kodeks je do kraja jasan. Upravo onako kako je kazao poslanik Bulatović. Udaljenje 
u trajanju od jednog dana izriče predsjednik Parlamenta. Mi smo tražili i tražimo adekvatnu mjeru, 
adekvatnu mjeru. Pravo je predsjednika Parlamenta da izrekne ...(Prekid)... adekvatnih mjera, na 
onakav inicident izrekne mjeru koju je izrekao. Mi smatramo da to nije adekvatna mjera i zbog 
toga ovakav odnos prema daljem toku sjednice....... ali ponavljam, sa željom da je ubrzamo, sa 
željom da završimo sve tri tačke dnevnoga reda, sa željom da dobijemo rekonstruisanu 40. Vladu 
kao izraz implementacije sporazuma o sprovođenju slobodnih i fer izbora. Šta hoćete više? Šta 
hoćete, da budemo ovdje meta vaših ispada, onakvog ponašanja? Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 20:44:32) 
 
 Idemo na raspravu.  
 Potpredsjednik Mustafić, pa kolega Mandić. Izvolite, nisam Vas vidio, izvinjavam se. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (13.05.16 20:44:49) 
 
 Tražio sam riječ, kolega Radunoviću, valjda imam pravo. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 20:44:56) 
 
 Kolega Radunoviću, ja ću voditi ovdje sjednicu. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (13.05.16 20:45:02) 
 
 Je li problem neki? Ako jeste ustupiću riječ, ja sam se prije javio i nećete vi to određivati kad 
će go da govori ovdje. 
 Poštovani građani, mi smo već iskazali svoj stav, dakle, poslanici Bošnjačke stranke i 



Bošnjačka stranka ukupno osuđuje današnje verbalno nasilje viđeno u Skupštini od strane 
poslanika Demokratskog fronta i smatramo da je prenošenje ulične retorike sa protesta u državni 
Parlament nedopustivo, da se time unižava i devalvira ugled Skupštine, nanosi šteta, pogotovo 
kada je riječ o poslanicima ... građana. Neprimjerenim i incidentnim ponašanjem ugrožava se 
kapacitet institucija, a oni koji stoje iza ovog scenarija trebaju biti svjesni da time direktno podrivaju 
insitiucije i nanose štetu demokratskim procesima u Crnoj Gori.  
 Mislimo da bi najbolji izlaz iz ove situacije bio skraćenje mandata Parlametna i u najhitnijem 
roku dogovor i odluka o održavanju, odnosno raspisivanju vanrednih parlamentarnih izbora. 
Vjerujem da  ovim dijelim stav većeg dijela demokratske javnosti u Crnoj Gori a vjerujem i da na 
sličan način sve ovo vide predstavnici međunarodne zajednice koji sve ovo pažljivo posmatraju. O 
samoj temi koja je na dnevnom redu, o rekonstrukciji 40. Vlade mi ćemo se izjasniti, svoj politički 
stav kazati u ponedeljak, nadam se, a ovo je bio stav uz još jedno pridruživanje izvinjenju koje je 
upućeno iz ovog doma, prije svega građanima Crne Gore, u ime onih koji jesu naše kolege, ali koji 
očigledno ne shvataju ovaj dom na način na koji bi trebali shvatiti ovaj dom. Naravno, svim 
građanima Crne Gore i institucijama čiji je ugled ovdje danas ugrožen i devalviran, a prije svega 
Skupštine Crne Gore. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 20:47:30) 
 
 Hvala kolega Mustafiću. 
 Kolega Mandiću, kolega Konjeviću, kolega Bojaniću i završavaćemo i kolega Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (13.05.16 20:47:35) 
 
 Mislim da je veoma važno da razjasnimo neke stvari. Ovo je Skupština Crne Gore u kojoj 
se danas nije desilo ništa strašno. Ovdje danas niko nikoga nije udario, ovdje se danas 
polemisalo, razgovaralo, iznosili različiti argumenti. Demokratski front je uradio samo ono što je 
obećao građanima Crne Gore, pogotovo onim građanima koji su danima pa i mjesecima 
protestovali zajedno na poziv Demokratskog fronta. Saopštili smo prije nego što smo se vratitli u 
Skupštinu Crne Gore da ćemo proteste unijeti ovdje. To smo uradili prvi dan kada smo ušli u hol, 
ovdje u skupštinskom holu. Danas smo to uradili, jer smo tek danas dobili priliku da dođe premijer 
i Vlada da to lično saopštimo. Dakle, nije bilo nekog incidenta i ne vidim razlog zašto se pravi 
ovoliko velika drama kao što se pravila one večeri oko jedne prevrnute ograde da bi se nakon toga 
upotrijebili hektolitri suzavca, da bi se prebijali i hapsili ljudi po Podgorici. 
 Meni se niko nije izvinio kao poslaniku ove Skupštine, niti gospodinu Kneževiću, niti 
gospodinu Radunoviću, što su ... sasvim slučajni tipovi u uniformama uhapsili. Nijesam primijetio 
da se neko izvinio niti ja tražim, odmah da se razumijemo. Ništa ni od koga ne tražim. Vi se borite 
na jednoj strani, mi smo na drugoj strani. Kao što i danas slušamo ove plačne glasove ovdje, ne 
zna se ko se kome ulizuje, ko se kome izvinjava. Mislim da je vrijeme da sa tim prestanemo, da 
znamo da je ovo, ako želimo da gradimo demokratsko društvo, da u demokratskom društu se 
podrazumijevaju različita mišljenja, podrazumijeva se oštra retorika. Pa prije sto godina 
demokratskog predsjednika Vlade Srbije Nikolu Pašića su znali da uhvate za bradu. Šta je prošlo 
Vinston Čerčil, šta je prošao de Go, Helmut Kol je primao nokaute po Njemačkoj, ujedinitelj 
Njemačke. Ovdje u Skupštini Crne Gore pravi se sveta krava od jednog čovjeka koji je došao, koji 
je krenuo da saopšti nešto, a mi mu saopštili ono što mu saopštava hiljade i hiljade građana Crne 
Gore, ali to ne može da se vidi na medijima koji su zatvoreni. Ovo je jedino mjesto odakle su 
poslanici mogli da saopšte ono što misle ljudi koji su nas poslali u ovu skupštinu.  
 Nama ovdje niko nije poslodavac, pogotovo nije rukovodstvo Skupštine. Naši poslodavci su 
ljudi koji su nas glasali. To su oni ljudi koje ste vidjeli ovdje isped Skupštine Crne Gore. Nemojte vi 
nama da pričate o ugledu, nemojete vi nama da pričate o visokom domu. Ja se sjećam u 
Njemačkoj bio je i gospodin Bulatović sa mnom, bio je gospodin Nebojša Medovijević, kada su 
nama objašnjavali kako smo mi jedna evropska opozicija a u Albaniji postoji jedan ... čovjek zove 
se Edi Rama koji non stop protestuje protiv demokratski izabranog predsjednika Sali Beriše. 



Prošlo par godina, evo opozicija stalno kuc, kuc na vrata, stalno izigravajući navodno evropsku 
opoziciju ili djelovi opozicije, a Edi Rama, predsjednik vlade Albanije koji je dozvoljenim 
demokratskim metodama od kojih su bili najvažnij protesti oborio njihovog predsjednika Vlade i 
preuzeo upravljanje Albanijom.  
 Demokratski front hoće da obori premijera Đukanovića i Vladu Demokratske partije 
socijalista. To otvoreno kažemo i to mu danas kažemo u Skupštini. Evo ga pozivamo da dođe u 
ponedeljak, mi smo rekli to što smo rekli, evo ja mu garantujem da više niko neće saopštiti ništa, 
da neće biti ovoga što jedans ovdje saopšteno. Večeras nema, poštovani građani, nikog od strane 
Vlade, nema poslaničkog kluga DPS, samo je tu potpredsjednik Milutin Simović. Evo ih pozivamo 
da dođu u ponedeljak, da nastavimo razgovore, mi smo prenijeli poruku građana Crne Gore, da se 
ne bježi sa ovoga mjesta i da niko ovdje za ovom govornicom ne vježba pozu za spomenik 
razmišljajući kako je velika ličnost i kako ga čeka na svakom trgu u Podgorici ili u nekom drugom 
gradu takav jedan oblik koji je zauzeo ovdje iza ove govornice.  
 Pozivamo Vladu, pozivamo Demokratsku partiju socijalista da nastavimo ovaj razgovor, mi 
imamo mnogo toga što želimo da im kažemo, mi smo fer borci, mi se borimo otvoreno za naše 
političke ciljeve, nikome se ne izvinjavamo, nikome se ne skrajnjujemo, najmanje želimo bilo kome 
da se ulizujemo. Mi smo odgovorna opozicija, slijedimo ono što smo obećali građanima 
2012.godine da ćemo se boriti protiv ove Vlade i da ćemo ako nam se ukaže priilka, a vjerujem da 
smo blizu toga da je oborimo i da ćemo uspostaviti bolju vlast u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 20:52:20) 
 
 Hvala. 
 Kolega Konjević, najavio sam predstavnike klubova, pa kolega Bojanić. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (13.05.16 20:52:34) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče Skupštine. 
 Uvažene kolege, najprije poštovani građani,  
 Danas je dosta teško biti poslanik imajući u vidu da jedan dio parlamentarnog života koji 
postoji drugdje, ali smo se nadali da neće na ovakav način  biti iskazan u crnogorskom parlamentu 
se ipak desio. Ali, negdje kao odgovorni predstavnici građana koji su nas birali da ih 
predstavljamo, negdje ne bilo od mene rečeno kao najbolji među njima, danas smo ipak pokazali 
da nismo najbolji među njima. Dozvolili smo da se desi jedan težak incident koji će se dugo 
prepričavati kao primjer neparlamentarnog ponašanja u crnogorskom Parlamentu. 
 Sada bismo mogli analizirati, različito politički misliti, parlament služi da različito politički 
mislimo, ali iz tih različitih političkih razmišljanja mislim da večeras možemo da iznesemo jedan 
zajednički zaključak da danas baš nijesmo bili na nivou pred crogorskim građanima, da će 
naravno crnogorski građani, odnosno građani Crne Gore, izvinjavam se, svako cijeniti na svoj 
način i da ovaj događaj koji se desio osim što zaslužuje izvinjenje na način na koji ga je saopštio 
predsjednik Parlamenta, iskazali potpredsjednici Parlamenta i vjerovatno se pridružio najveći broj 
predstavnika poslaničkih klubova prosto treba da bude jedan brzo zaboravljeni dan u crnogorskom 
parlamentarizmu  koji će trajati, koji će trajati. Vjerovatno će se i dešavati slični, vjerujem manji 
incidenti ali da iz ovog događaja danas izađemo snažnije sa pokušajem da to poljuljano povjerenje 
koje prevashodno mi kao poslanici danas imamo prema crnogorskim građanima u radu ovog 
parlamenta u ovom sazivu parlamenta do oktobra mjeseca pokušamo povratiti jedno. Naša je 
obaveza da stvorimo atmosferu, ne samo uslove nego i atmosferu, a atmofera je dio uslova da 
imamo fer i slobodne izbore sredinom oktobra 2016. godine. Neko je rekao, sa tim se slažem, a na 
tim izborima naravno jedini sudija kome to Ustav daje pravo jesu građani.  
 Ono što je sada strašno važno da ovaj nemili događaj ne koristimo na bilo koji način u 
stranačke svrhe u ovom ili onom kontekstu. Već sam imao priliku i to me zaista u određenom 
kontestu iznenađuje od potpredsjednika Mustafića, da već ono što je potpisala Bošnjačka stranka 
prije 10-tak dana, mastilo se nije osušilo a već se predlaže nešto drugo. Nije ni to problem. Ali, 



dozvolimo, nije ni to problem, legitimno potpuno, ali dozvolimo da ovaj događaj, mislim na 
Sporazum koji smo potpisali, ali dozvolimo ili potrudimo se da iz ovog događaja izađemo kao 
institucija jači, jer ovim građanima ukoliko je to moguće, ovim građanima su potrebne institucije a 
ne poslanici koji su bili danas u crnogorskom parlamentu. Mislim na sve nas, naravno.  
 Potrebne su institucije, mi smo u ovoj instituciji prolazni, zato nam je mandat četiri godine, a 
ova institucija ostaje i poslije 2016. i poslije 2020. godine. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 20:56:28) 
 
 Kolega Bojaniću.  
 Izvolite. Vi u ime Kluba. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (13.05.16 20:56:37) 
 
 Zahvaljujem, poštovani predsjedniče.  
 Već kad ste me prozvali prijavio sam se, ali ovo nije rasprava ni daleko od one, samo malo, 
izvinjavam se.  
 Dakle, ovo nije rasprava kako smo se dogovorili da nastavimo ustvari sa radom večeras. 
Bio je neki dogovor šta god da se danas desilo, ne ulazeći u kvalifikacije, da mi nastavimo sa 
radom i da govorimo o toj tački koja je na dnevnom redu, pa čak i bez Vlade da počnemo. Alii 
stvarno nijesam došao da slušam zloupotrebe procedure i da čujem političke stavove od dva 
potpredsjednika, pa čak do toga da se raspisuju izbori. Stvar je bila dogovora da dođemo, da 
krenemo s ovom tačkom, da pričamo o rekonstrukciji ili Vladi izbornog povjerenja, kako ko smatra 
tu Vladu. 
 Što se tiče članova Kluba samostalnih poslanika, mi smo veoma raspoloženi za diskusiju, 
ali ne večeras i ne u ovakvim uslovima, naravno kada se steknu uslovi govorićemo svi o svemu 
tome. Na kraju krajeva, da vas sve podsjetim, naročito dva potpredsjednika, ovo nije prvi incident 
u ovoj Skupštini, ali različiti su aršini. Bilo je ovdje vrijeđanja i s druge strane ka poslanicima, ali 
tada se očigledno prešlo preko toga da bi se sada s druge strane vratilo suprotno. U svakom 
slučaju, zaključujem time. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 20:58:11) 
 
 Poslanik Popović. Izvolite i vi svoju proceduru. Ima prenosa. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (13.05.16 20:58:23) 
 
 Hvala.  
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore,  
 Libelarna partija je prije par sati izrekla svoj stav o ovom nemilom događaju koji se danas 
desio u parlamentu. Mogu da kažem i da ponovim ono što sam rekao prije par dana u Skupštini, 
na sjednici Skupštine, to je rekao i potpredsjednik Mustafić. Smatram da je jedini način da se sve 
ovo na neki način završi je raspisivanje izbora u nekom objektivnom prvom roku. Objektivan prvi 
rok je početak septembra ove godine. I da se sada raspišu izbori oni se ne mogu raspisati prije 
kraja jula mjeseca. Vjerujte, u ovom sazivu neće biti bolje, biće svaki dan sve gore. Ovo se mora 
prekinuti.  
 Ono što me je danas najviše povrijedilo kao čovjeka je kako smo dočekali gosta u najvišem 
crnogorskom domu. Da li bi to iko od nas uradio u svojoj kući, pa da mu dolazi najveći krvnik. Da li 
bi to iko od vas uradio u svojoj kući? Ovdje smo nas 81 poslanik domaćini. Dakle, došao je, bez 
obzira na njegovo ime i prezime, na njegovu funkciju, došao nam je gost. To je ono što je 
nedopustivo. Sve ostalo, politički razlozi, to cijenim mi se razilazimo u mnogim stavovima i to je 



parlamentarizam, to je sve shvatljivo, ali ljudski nije dočekati tako gosta. Molim da naše ponašanje 
uskladimo s onim što je bila najveća odlika crnogorskog Parlamenta. Mislili smo da se ne može 
desiti nama ono što se dešavalo u mnogim parlamentima. Čitav svijet se na neki način danas ruga 
sa nama, čak i zlonamjerno, svakakve informacije su krećale iz Crne Gore. U nekim momentima 
su rekli da je čitava Skupština Crne Gore opkoljena ogromnom masom naroda, ali u takvim 
situacijama svako će na neki način da profitira.  
 Mislim da je nesrećno rješenje što smo se mi večeras skupili, trebalo je na neki način da se 
ovo malo smiri, pa u poneđeljak jovo nanovo. Mislim da ova poruka koju smo htjeli da pošaljemo 
noćas narodu nije dobra. Jer, bar ono što znam, kako je dogovoreno bilo na Kolegijumu, ovo sada 
što se događa ovdje i koja se priča priča, to nema veze s onim što je bilo na Kolegijumu prije nekih 
možda sat vremena. Tako da bi bilo dobro da, čak možda ne i poneđeljak, utorak, srijeda, četvrtak 
da se nastavi sjednica sa svim ovim, ali da se ozbiljno razmisli o hitnom raspisivanju izbora. 
Ponavljam, u ovom sazivu biće sve gore, nemojte da neko ima iluzije da će biti bolje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 21:02:54) 
 
 Hvala.  
 Kolega Nimanbegu i završavamo. Dogovor je da radimo do devet. Izvolite, kolega 
Nimanbegu. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (13.05.16 21:03:04) 
 
 Hvala vam, predsjedniče Parlamenta.  
 Poštovani gospodo poslanici i poslanice, javio sam se za riječ jer želim uputiti poruku i 
nama ovdje, pojedinačno svim poslanicima, političkim partijama i građanima Crne Gore. Nadam 
se da će neko prenijeti ovaj govor i da ćete pažljivo slušati. Sigurno polazeći od veličine mog 
političkog subjekta, često se u ovom domu ograničavam u iznošenju političkih kvalifikacija, jer 
apsolutno poštujući demokratska prava da se svako ponaša onako kako želi dok ne ugrozi onog 
drugog, mislim da je svako odgovoran za svoje ponašanje i teško da se može dovesti u situaciju 
da ima kolektivne krivice. Stoga ja želim osuditi ono što je bilo danas u ovom parlamentu. Danas u 
ovom parlamentu je igra demokratije, igrana previše i preširoko i preslobodno i nažalost 
građanima Crne Gore je poslata poruka o neredovnosti ili veoma teškoj političkoj situaciji u Crnoj 
Gori.  
 Možda sam ja u manjini od poslanika koji mislim da to nije tako. Ja mislim da to nije tako, 
da je vjerovatno u političkim elitama došlo do raznih kalkulacija na koji način ćemo doći do 
glasova, do pozicija za izbore. Građani Crne Gore razmišljajte dobro, političke elite u Crnoj Gori 
razmišljaju o glasovima i o foteljama. Glasovi znače vlast. Građani Crne Gore, moji prijatelji su 
zvali da vide kako smo. Mi smo sasvim dobro i svako pojedinačno, ali ona poruka iz ovog doma je 
opasna i građani Crne Gore ne nasijedajte na te poruke. Ne nasijedajte na poruke tolike 
nestabilnosti, tolike ugroženosti, ova država, kako god vama teško zvučalo, bilo kojim političkim 
subjektima koji ne dijelite taj stav je lider u ovom regionu u evropskim integracijama, je lider u 
ovom regionu u NATO integracijama.  
 Govorim u evropskim integracijama jer mi svakodnevno jačamo vladavinu prava. A da bi 
vam to dokazao i oni iz opozicije koji su danas izigrali parlamentarizam i govorili riječi koje su 
procijenili da trebaju govoriti, po meni su rušenje poslaničkog digniteta, su glasali za izborni zakon 
koji će omogućiti vladavinu prava i jačanje povjerenja u izborni proces. Izabrali smo sa dvije 
trećine Vrhovnog državnog tužioca, Agencija za borbu protiv korupcije. Mi kao Albanci se dobro 
sjećamo koja su nam bila prava ovdje 91. godine, gospodo, i ne želimo da se takvo stanje vrati, ne 
želimo da se to stanje vrati ni 91. ni 97. Želimo razmišljati o 2020. i 2050. godini. 
 Ja želim uputiti poruku mojim glasačima. Ovo vam je pravi dokaz da moj govor, prvi govor u 
ovoj Skupštini 2009. kad sam govorio da su položaj i prava Albanaca u sjenci odnosa između Srba 
i Crnogoraca, na žalost i dan danas imperativ. Istinito. Naša prava se teško  teško ostvaruju u ovoj 
državi zato što je ovdje polarizacija političkog sistema i dalje velika. Na političkim elitama je 



odgovornost da ovaj politički sporazum i politički dijalog cijene i njeguju jer mislim da ovim 
rješenjima bi bilo dobro za sve nas.  
 Stoga želio sam doći večeras na skupštinu da pošaljemo koliko je moguće građanima 
poruku redovnosti. Ono što je bilo danas nije primjereno i mislim da je bilo da se proglase ili 
raspišu vanredni izbori da je odgovornost na političkim elitama za poziciju i poruku koju šalju 
građanima, a ona treba da bude da u ovoj državi ima perspektive za sve. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 21:08:22) 
 
 Hvala kolega Nimanbegu. 
 Nema više prijavljenih. Samo će kolega Mustafić dobiti riječ, jer ga je kolega Konjević 
pomenuo poimenično, on smatra da je to bilo negativno. Izvolite. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (13.05.16 21:08:37) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Ja mislim da je korisno što smo večeras počeli rad i što smo se ovako lijepo ispričali. Ja 
razumijem stav kolege Konjevića u potpunosti i pridružujem se takođe apelu, pošto je on podržao 
ovaj apel za smirivanje tenzija i potpuno je to normalno i tako treba da se ponaša u ovom domu, 
ali kolega Konjeviću, ako se pozivamo na principijelnost oko potpisa, oko sporazuma, ja mislim da 
vi nemate dovoljno kredibiliteta da se pozivate na principijelnost, jer čitava Crna Gora svjedoči o 
vašoj principijelnosti, vaše partije, poštovanje Poslovnika, poštovanje načina na koji ste ušli u 
koaliciju 2012. godine i na izbore i došli u ovaj parlament, itd. I naravno, posebno kao ministar 
unutrašnjih poslova, ako smatrate, a bili ste ministar u dugom periodu vrlo uspješni, ako smatrate 
da je sve ovo što se dešavalo i što se dešava ovih dana normalno i da ovo proizvodi dobru 
atmosferu za sprovođenje sporazuma, onda se ne razumijemo. 
 Ja mislim da je, dakle to je stav političke partije, politički stav, ja imam pravo na politički 
stav, da je jedini logičan izlaz iz ovoga raspisivanje vanrednih parlamentarnih izbora, pa ko šta 
ponese. Možda neko ima strah i možda bi neko htio da prolongira izbore za dvije godine, mi taj 
problem nemamo i sigurno ćemo ovaj stav ponoviti. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (13.05.16 21:10:09) 
 
 Hvala vam. 
 Nastavljamo u ponedjeljak. U 11 je Kolegijum, u 12 bi trebalo da bude nastavak sjednice. 
 Hvala vam. 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 13:15:11) 
 
 Poštovani poslanici 25. saziva, nastavljamo Četvrtu sjednicu proljećnog zasijedanja po tački 
dnevnog reda Predlog za razrješenje i izbor članova 40.Vlade Crne Gore. 
 Dogovor kolegijuma je da nastavimo i u ovim uslovima, nisu se svi sa tim saglasili, jer  neće 
biti predstavnika Vlade, što je presedan, ali i u tim uslovima je dogovor da radimo, u želji da kroz 
taj rad doprinesemo zajedničkom cilju a to je odlučivanje o tačkama koje su na dnevnom redu. 
Kako god ko mislio i želio da se izjasni o tome, imajući u vidu ukupno zajednički konstatovano 
političko stanje, onda je ovo način da nastavimo svoje parlamentarne obaveze.  
 Prije prelaska, vidim da ima više kolega koji  traže po proceduri, izrazio sam u vaše ime 
saučešće povodom smrti malog Ognjena ali i zahvalnost svima, a ta tragična smrt je ujedinila Crnu 
Goru u dobrim namjerama i sa dobrom tradicijom solidarnosti i brige da se okupimo kad je teško. I 
molio bih da makar dio toga duha zajedništva, jedinstva, sloge koje su pokazali u teškim 
trenucima, građani Crne Gore, prije svega, i time nam dali primjer da i mi prenesemo u ovaj 
parlament da shvatimo da ima na kraju mnogo više stvari što nas okuplja nego što nas razdvaja i 
da život ide i mimo naše želje ili umišljenosti da smo centar životnih dešavanja u Crnoj Gori. To je 



pouka za sve i molba da u tom duhu danas nastavimo svoj rad. Ponavljam, u vaše ime sam izjavio 
saučešće porodici i zahvalio  građanima Crne Gore. 
 Kolega Damjanović je bio prvi, pa kolega Bulatović. Samo molim vas, kolega Damjanoviću, 
tačku Poslovnika, đe sam povrijedio Poslovnik, jer moramo biti striktni da bismo čuvali red. 
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (16.05.16 13:17:44) 
 
 
 Pozivam se na član 96 stav 1 Poslovnika gdje uvodnu riječ o predlogu akta dobija 
predlagač i pozivam se naravno na član Poslovnika koji definiše proceduru predlaganja članova 
Vlade. 
 Ja ću negdje da iskažem stav Kluba poslanika Socijalističke narodne partije Crne Gore, 
poštovani predsjedniče i poštovana Skupštino i poštovani građani, jer sticajem okolnosti zbog 
sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, na kojoj sam predsjedavao, govorilo se o 
životnim temama, nisam bio u prilici da prisustvujem kolegijumu koji je istovremeno bio zakazan. I 
ne znam kakva je vrsta dogovora na kolegijumu,ali ovdje želim da  zapitam nekoliko stvari. Prije 
svega, gdje je ovdje predlagač akata koje treba da razmotrimo u okviru ove tačke dnevnog reda, a 
to su Predlog za razrješenje, po ovom novom aktu, tri člana dosadašnje Vlade, Predlog za 
imenovanje pet članova nove vlade, odnosno, i još jedan predlog koji je naknadno stigao 13. maja 
za još jednog člana Vlade. 
 Mislim da bi , kako ste sami rekli, ovo bio presedan da se u ovako ozbiljnu raspravu, ako mi 
se danas čini, pet mjeseci prije krajnjeg roka za održavanje redovnih parlamentarnih izbora, uđe u 
raspravu bez detaljnog obrazloženja od strane predstavnika predlagača. U ovom slučaju 
predsjednika Vlade ili ovlašćenog zastupnika, ukoliko je predsjednik Vlade opravdano spriječen da 
prisustvuje. I smatram da se teško može voditi dijalog, je li tako, koleginice Kalezić, kada nemamo 
drugu stranu prisutnu.  
 Ovdje cijenim prisustvo svakog od poslanika koji je ovdje došao u Parlament, kao što 
cijenim razloge za pojedine poslanike koji danima ne prisustvuju ovdje na sjednici, ali smatram da 
taj dijalog između predstavnika Vlade, predsjednika Vlade i ministara, odnosno predstavnika 
predlagača i poslanika ne može da se zamijeni dijalogom unutar poslaničkih klubova ili dijalogom 
između političkih partije koje su ovdje u parlamentu. Ponavljam njih je 18. Dakle, dijalog nam je 
neophodan.  A naš dogovor je ovdje u Klubu bio, i o tome je generalni sekretar informisan, da svi 
učestvujemo u raspravi oko predloga za članove Vlade i razrješenje članova Vlade.  Mi ne 
možemo učestvovati kada nema predstavnika predlagača. Na taj način ćemo nesvjesno doprinijeti 
vjerovatno racionalizaciji, ubrzanju toka ove rasprave koja isuviše dugo traje i koja rezultira sa 
stotinak i više akata koji čekaju pa neki i  godinu, dvije dana, stari i više, ali ukazujemo da će se, 
praveći se ovaj presedan, ponovo napraviti prostor da se i  ubuduće kada budu neke slične stvari 
ovdje u ovom parlamentu se dešavale da ponovo pravimo određene popuste ili koncesije. Da 
ponovo imamo takozvanu invalidnu raspravu, koja je ovdje nemoguća bez prisustva predstavnika 
predlagača, u ovom slučaju predstavnika Vlade. 
 Ovo je stav SNP-a, naravno kolege koje žele da rade u ovakvim uslovima, svakako to 
mogu da učine i bez nas. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 13:21:09) 
 
 Bili smo po Poslovniku, ja ću pokušati da kažem ono što je elementarno parlamentarno, 
Ustavno pravo. 
 Ovo jeste nepoštovanje Parlamenta ali mi smo odgovorni prema javnosti i mi smo izabrani 
od građana i odgovorni smo prema njima i njima se suštinski obraćamo, tako da postoje rijetki 
trenuci, a rijetki je trenutak kada se formira prelazna vlada u jednoj zemlji, to je rijetki trenutak u 
Crnoj Gori prvi put za sprovođenje izbora, izbornog povjerenja, gdje  politički razlozi ponekad 
suspenduju i taj veliki pravni razlog a to je odnos između Parlamenta i Vlade. 



 Kolegijum je smatrao da je to ovaj trenutak i da u ovom trenutku razlog korisnosti, 
strahovitosti, i pokušaja da izađemo iz ove mrtve političke tačke je trenutno iznad onoga što je bila 
naša ustavna obaveza i principi podjele vlasti i međusobne kontrole. Više od toga ne mogu vam 
reći, uz poštovanje vaših pravnih stavova i vašeg prava da imate predlagača u sali.  Hvala.  
 Kolega Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (16.05.16 13:22:20) 
 
 Ja se, gospodine predsjedniče, pozivam na nekoliko članova i na Ustav koji se tiču ove 
tačke dnevnog reda, prije svega na Ustav. Po Ustavu Crne Gore predsjednik Vlade ili mandatar su 
jedini ovlašćeni da izlože program, da izlože sastav ili promjenu sastava Vlade što Ustav definiše 
ili naš Poslovnik. S druge strane, shodna primjena koja se odnosi na zakone se primjenjuje 
vjerovatno i na ovo i vrlo jasno se kaže da u uslovima kada je predlagač Vlada, ona ima pravo da 
odredi dva, najviše dva ovlašćena predlagača za odbranu zakonskog projekta. 
 Valjda je, kako neki kažu, a mi u DF-u mislimo istorijski sporazum leks specijalis izbor 
Vlade, toliko zaslužio da postoji neki ovlašćeni predlagač, ako ustavni predlagač neće. 
 Dakle, u uslovima u kojima radimo, radimo suprotno Poslovniku, suprotno Ustavu, suprotno 
zakonu i ne znam zbog čega. Dozvolićete mi da obrazložim jer je stvar veoma važna. Reći ću šta 
je stav DF oko toga.  
 U ovom parlamentu je bio trenutak kada je predsjednik Vlade nazvao nekog poslanika 
bitangom, i to nije prvi put da se on na jedan neprimjeran način  odnosio i prema poslanicima, 
prema poslaničkim klubovima, prema partijama. Govorim u ovom parlamentu, i to je istina. U 
ovom parlamentu su bile tuče ovih 10 godina. Nemojmo da govorimo o ljepoti crnogorskog 
parlamenta, i zalijetali su se ljudi na predsjedavajućeg u svoje vrijeme i to je tačno. I tukli su se 
poslanici, i to je tačno, ali su se tukli u italijanskom paralmentu, da ne govorim o nekim drugim 
parlamentima. Mi smo nastavili rad, dali smo primjedbu vezano za  ono što se zove  opomena 
koja je nama izrečena  i smatramo da  nije  u skladu sa  Poslovnikom, smatramo da je to  neka 
mjera političkog kompromisa.   
 Želim da kažem sljedeću stvar u ime DF-a, pošto se ovdje žele izreći stavovi  da je 
Demokratski front druga strana  DPS-a, što je notorna neistina i mi to odbacujemo, i da mi zajedno 
sa DPS-om želimo da opstruiramo  sporazum. Ovdje je kolega Mandić pozvao premijera da dođe,  
ja mogu da kažem, ako on neće, neka odredi  ovlašćenog predlagača, što se nas tiče  nama je 
savršeno  svejedno. Može bilo ko od onih koji su sa njegovim mandatom  da dođu da sjede, ne 
zbog nas, nego zbog ovog parlamenta  i budućih odnosa, jer pravimo nešto što je neustavno. 
Nama je jasno da predsjednik, što se DF-a tiče, politički nema hrabrosti da dođe. Mi više 
skandirati nećemo, ali mi hoćemo u lice da mu kažemo i obrazložimo ono što su stavovi DF-a i 
stavovi građana  već 20 godina i  stavovi građana  koji smo  izrekli u Skupštini Crne Gore. 
Nećemo  parolama, nego argumentima. Ovdje se stvarala klima  dva dana da Demokratski front  
ratuje sa opozicijom, sa bivšom opozicijom, mi smo  sada kada je došao premijer pokazali da smo 
glavna  snaga  u odnosu na  Demokratsku partiju socijalista i odnosu na njega. Ali ja samo da 
podsjetim jednu stvar, poslanici Demokratskog  fronta su jedini došli ovdje na vrijeme 4.maja, 
4.maja je  zakazana sjednica Skupštine.  
 Poštovani građani, 4.maja  neko je nekome dao ultimatum u pregovorima  oko kadrovskih 
rješenja, oko fotelja, oko sporazuma itd, to je  istina, i to je nepobitna istina. To nema veze sa 
skandiranjem  Demokratskog fronta premijeru  i verbalnim stvarima koje  su se ovdje  desile nakon 
toga.   
 Druga stvar,  mi smo  i u četvrtak došli ovdje na vrijeme,  premijer nije  došao. nneko je 
njemu postavio pitanje  procedure, neko je njemu postavio  pitanje kako će se glasati i ovdje,  
gospodo,  od 1.decembra  se vodi  navodno istorijska rasprava  i neće biti da je jedan  prekid 
sjednice  ugrozio taj sporazum.  

Što se sporazuma tiče, samo da kažem sljedeću stvar, i moram da odgovorim  u ime 
Demokratrkog fronta. 1997. godine  neko kaže bio je istorijski sporazum, sad ću da kažem  o 
tome. Bio je istorijski sporazum... Molim vas, dozvolite mi da obrazložim. Mi smo ponudili 
kompromis neka  dođe ko god hoće  iz Vlade, znamo da premijer ne smije da se suoči sa nama, 



ne smije,  20 metara je daleko odavde. Ali o istorijskom sporazumu, gospodine  Krivokapiću, jedan 
građanin,  današnji građanin je uspio da partiju izvede  van Parlamenta, pa je na osnovu  tog 
istorijskog sporazuma napravio  koaliciju sa DPS-om i na leđima  DPS-a  do dana današnjeg  
bitiše u političkom životu. Pošto je on sada u  statusu građanina, on potpisuje  sporazum danas, 
da bi iz  statusa građanina  ušao u  Vladu, kako  Milo Đukanović sinoć reče, i nakon izbora. Toliko 
o tome. 
 Na kraju,vrlo važna stvar. Ovdje smo tražili u ime Demokratskog fronta  i dalje tražimo od 
Vrhovnog državnog tužioca da odgovori,  pošto je  ekspresno tražio da se  vidi šta je bilo  u petak, 
prostorije Rradničke partije su  kamenovane  u subotu. Ovdje je i najstrašnija stvar  koja je bila, 
prijetnja koju je  Milo Đukanović  izrekao Janku Vučiniću, prijetnja, ja sam rekao, u uslovima kada 
je pod njegovom vladavinom više od  30 nerasvitljenih ubistava. Mi se  ne bojimo nikoga, najmanje 
Mila Đukanovića i njegovih  službi itd. Pozivamo Vrhovnog državnog tužioca da da odgovor za to, 
za naoružana lica  koja su neovlašćeno ušla ovdje bez ikakve potrebe, naoružana lica. Još 
jedanput potenciramo, na kolegijumu su pale teške riječi između bivšeg  ministra unutrašnjih 
poslova i potpredsjednika Skupštine iz DPS-a, o tome da jedni drugima znaju šta je bilo 
24.oktobra.  
 Gospodine Stankoviću, ja vas u ime DF-a obavještavam, ispitajte šta oni znaju jedni o  
drugima, šta je bilo 24.oktobra, jer je za nas veoma bitno.  
  Mjesec dana se ovdje  otezao sporazum zbog rasprave o  foteljama. Prvo je bio ultimatum 
SNP-u koliko može, šta može i koliko ne može, treba da potpiše... Namjerno pominjem,  neka 
izvole da kažu iz jednog jedinog razloga, da Demokratski  front  ne sprečava  da se taj  sporazum 
materijalizuje. MI jedva čekamo da se podijelimo na one koji su otišli sa Milom Đukanovićem u 
koaliciju, šta da rade - da naprave koaliciju, kako je on rekao, nakon izbora,  i Demokratski front  
koji ostaje čvrsto  na opozicionim  stvarima. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 13:30:03) 
 
 Ovo je bilo u ime Fronta. Žele li druge partije? Čuli smo SNP, Front. 

Ne možete,  po jedan u ime kluba je  rekao, nijesam limitirao kolegu  Bulatovića, čuli smo. 
Hajde da krenemo u raspravu,  imate deset minuta rasprave  pa recite to u raspravi. Molim  vas. 
Bio sam krajnje fer. 

Da čujem šta sam povrijedio Poslovnik, ali nemojte da tražite više prava  od drugih. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (16.05.16 13:30:44) 
 
 Samo sam želio da ukažem, vama se obraćam kao nekome ko je govorio o principima  
parlamentarizma. 
 Gospodine Krivokapiću, ovdje se ne radi samo o vrijeđanju parlamenta u smislu tumačenja  
ovog i ovakvog  ponašanja premijera. Na ovoj tački dnevnog reda on se  ne pojavlljuje,  njegova 
vlada se ne pojavljuje. To jeste vrijađanje parlamenta, ali nije samo to. Kada uzmete u obzir   
njegovu izjavu da on neće doći u parlament  dok se parlament  njemu ne prilagodi, dok se iz toga 
parlamenta  ne maknu ti i ti, to je ogoljavanje  u suštini jednoga  projekta. Pravo jedne percepcije 
koja je antidemokratska, antiparlamentarna, a onda jednog projekta  u kome učestvuju svi ovi koji 
će sada ući u koaliciju, a to je projekat u kome treba  da se napravi parlament koji se sviđa Milu 
Đukanoviću, a iz koga treba da se makne  Demokratski front. 
 Poštovani građani, to može samo na osnovu krađe izbora, a mi to nećemo dozvoliti. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 13:31:53) 
 
 Hvala vam. 
 Nijesu ovo dani kada ćemo proslaviti svoj parlamentarizam, čudo da je to tri dana prije 
potpisivanja pristupnog protokola u NATO, ali svako nosi svoju odgovornost.  



 U  ime DPS-a je bio  prijavljen kolega  Stanišić. Odustao je kolega Stanišić. Hvala vam. 
 Drugi je u ime Kluba  Demokratskog fronta  poslanik Andrija Mandić. Izvolite, deset minuta. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (16.05.16 13:32:27) 
 
 Hvala. 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore, 
 Za izgradnju kompromisa  i neophodnog  narodnog jedinstva koje  priželjkuje svaka država 
potrebno je  prvo  čista namjera, potrebna je jedna dobra želja da se taj posao dovede do kraja  i 
svakako velika politička  vještina.  Prije više od godinu dana, kada je  u okviru Demokratskog  
fronta otvorena rasprava  za nuđenje jednog takvog kompromisa, ostavarivanje  jednog novog  
narodnog  jedinstva, iz razloga što Demokratska partija socijalista  i njen predsjednik  kradu 
izbore, a nesumnjivo je dokazano i potvrđeno  da se to desilo na predsjedničim izborima, 
dokazano je  kroz aferu "snimak" i druge dokaze da se to desilo 2012.godine,  uspjeli smo da u 
samom Demokratskom frontu  iskristališemo jednu ideju da kolegama iz drugih stranaka 
ponudimo prelaznu vladu koja bi organizovala i  pripremila  prve fer  i poštene izbore.  Nije to 
nama bilo lako, vodile su se rasprave  sa zaključcima  koji su bili veoma  rastegljivi od toga šta ako 
dobijemo negativan odgovor  do argumenata  da  treba upotrijebiti  sva dozvoljena  demokratska  
sredstva,  pritisak sa ulice da  dođemo do prelazne vlade koja bi garantovala održavanje  prvih fer  
i poštenih izbora.  
 Na toj priči došlo je i do podjela u Demokratskom frontu i oni koji su danas Demokratski 
front odlučili su se  da nastave  putem koji smo zajednički bili kreirali da izvršimo pritisak na 
Demokratsku  partiju socijalista  i obezbijedimo to narodno  jedinstvo,  odnosno  obezbijedimo 
organizovanje  prvih poštenih i fer izbora iz kojih bi se pojavila neka nova vlada. Nije to prvi put da 
se pokušava u Crnoj Gori, podsjetiću vas da je 1993. jedinstvena Demokratska partija socijalista u 
jednom teškom ratnom vremenu pokušala da izgradi jednu vladu narodnog jedinstva tako što je 
pozvala i uključila u sastav sve tadašnje parlamentarne opozicione stranke, a bile su i određene 
nestranačke ličnosti.  
 Nakon nekolika mjeseca, opozicione stranke su uočile da to nije vlada narodnog jedinstva, 
nego da je to vlada koja treba da pomogne ostvarenju programa DPS-a i one su se povukle. Neki 
su ostali dalje u Vladi, ali uglavnom ta ideja vlade narodnog jedinstva nije zaživjela u teškom 
vremenu ratova, u vremenu kada je rukovodstvo Demokratske partije socijalista svojim 
pristalicama i pristalicama tadašnje ideje zajedničke države dijelila oružje širom Crne Gore. O 
tome postoje i dan-danas zapisi, kako se oružje dijelilo, kao što se dijelilo uoči referenduma, kao 
što se dijelilo 1997. kada se zastupala neka druga ideja.  
 Dakle, imali smo probleme, nijesmo ostvarili nacionalni konsenzus. Pokušali smo ove 
godine, nije nam pošlo za rukom. Iz prostog razloga što je pritisak Demokratskog fronta bio toliko 
ubjedljiv da smo bili na domaku cilja, ali su neki drugi odlučili da naprave pogodbu sa režimom 
koja po našoj procjeni nije dobra i koju će, kako smo sinoć slušali predsjednika Demokratske 
partije socijalista, svakako biti opet u korist Demokratske partije socijalista, kao što je to bilo i 
1993. kada se pravila ta vlada tzv. narodnog jedinstva.  
 Šta danas možemo da radimo u ovoj Skupštini, o čemu možemo da raspravljamo? Prvo 
želim da obavijestim građane da ovdje danas nema Vlade. Danas nema ovdje nijednog 
predstavnika, oni se nalaze udaljeni 30 ili 40 metara od ove sale, vjerovatno prate ovaj televiziski 
prenos, ali niko ne želi da dođe da suoči argumente sa nama. Posebno ne žele da dođu oni koji 
pričaju o promjeni civilizacijskih krugova, to su glavni ljudi za podjelu oružja i izazivanje 
građanskog rata kojeg su pripremali u Crnoj Gori početkom 90 godina. 
 Danas je Crna Gora podijeljeno društvo, danas je Crna Gora društvo koje se suočava sa 
mnogim problemima, od ekonomske krize, političke krize, moralne krize, duhovne krize i danas je 
Crna Gora pod komandom određenih ambasada koje imaju konkretan plan gdje da smjeste Crnu 
Goru i koje upravljaju ucijenjenim ljudima iz Vlade Crne Gore. Te ambasade usmjeravaju tokove i 
siguran sam da učestvuju u izgradnji ovog sporazuma koji nije sporazum o nacionalnom 
konsenzusu, nego je sporazum za odbranu Demokratske partije socijalista i po mom uvjerenju za 
odbranu personalno prvog čovjeka Demokratske partije socijelista.  



 Ja mislim da je Crna Gora krenula pogrešnim putem, da u Crnoj Gori, uz svu želju nekih 
krugova da se promijeni tako lako civilizaciski krug kojem je pripadao ovaj narod hiljadu godina,  to 
neće baš ići tako lako. Koliko god da ste se trudili prethodnih dana, što smo ovdje u Skupštini 
Crne Gore prenijeli poruku koju uzvikuju desetine i desetine hiljada građana, a to su između 
ostalog i pristalice Demokratskog fronta i oni koji podržavaju Demokratski front i druge prave 
opozicione stranke, koliko god da ste se trudili da predstavite da je to nešto nebitno, da je to nešto 
što je ispod nivoa, moraćemo se prisjetiti da je ovdje u Crnoj Gori mnogo toga bilo ispod nivoa. 
Mnogo je neriješenih ubistava, ova zemlja je opljačkana, danas se stiglo do dna jer se grebe iz 
zadnjih pora društva još negdje ako je ostalo nekog nacionalnog bogatstva.  
 Ovi ljudi koji pripadaju Vladi Crne Gore, koji su danas odsutni i koji ne mogu da trpe 
poglede poslanika Demokratskog fronta, oni su ti koji su opljačkali Crnu Goru. Oni su 
najodgovorniji, jer smo mi početkom 90-tih godina bili svi na otprilike podjednakom nivou ličnog, 
porodičnog i drugog bogatstva.  
 Danas imamo situaciju da su nezasluženo, jer niko nije od njih  otkrio internet, niti napravio 
neki veliki izum, niti napravio neki veliki projekat, nego se samo pljačkom svojih najbližih, pljačkom 
svojih sunarodnika, pljačkom svojih sugrađana, pljačkom građana Crne Gore prelivalo nacionalno 
bogatstvo koje je pripadalo nekada podjednako građanima Crne Gore, a sad je to prenijeto na 
nekolike porodice ili na nekolike ortačke organizacije koje čine te porodice. To je ono što moramo, 
poštovani građani, da mijenjamo.  
 Tehnika manipulacije ovog režima koji ima snažnu podršku vodećih centara moći iz NATO 
država, tehnika manipulacije koja se ovih dana emituje preko svih medija koji su pod kontrolom je 
da je nemoguće promijeniti ovaj režim, nego da treba napraviti neko mršavo poravnanje sa ljudima 
koji su pljačkali Crnu Goru. Mi mislimo, kada vam se obratimo, kada vas pozovemo, kada nam se 
priključite kao što ste nam se priključili 24. oktobra, da možemo da napravimo veliki iskorak. Da ne 
smijemo da pristanemo na lažne kompromise koji su u funkciji odbrane lokalnog diktatora, nego 
da moramo da se tome suprotstavimo i Demokratski front je spreman da zajedno sa vama bori se 
protiv ove vlasti, a najefikasnije je sredstvo ono sredstvo koje se koristi i u drugim evropskim 
zemljama. 
 Bilo bi mi veoma važno da saznamo ovih dana dok traje ova rasprava ko su ljudi koji su 
ponižavali i hapsili poslanike Demokratskog fronta, koji su ponižavali građane Crne Gore, koji su 
bili okupljeni ispred ove Skupštine, ko su ljudi i kako su zadužili policijsko naoružanje, kako su 
zadužili policijske uniforme. Da li postoje o tome materijalni tragovi, o strukturi tih osoba, tih bića, 
koje su tako surovo zloupotrebljene i upotrebljene u borbi protiv vlastitog naroda. To je važno jer 
tek nakon toga možemo da vidimo kakvi su lični kvaliteti onih osoba koje pričaju o tome kako treba 
promijeniti civilizaciski krug i kako oni vjeruju u neke nove vrijednosti zapadne demokratije kao što 
smo sinoć imali prilike da slušamo premijera Đukanovića koji nije želio ovdje da dođe, ali je zato 
otišao na jednu televiziju da bi se odatle obratio građanima Crne Gore.  
 Imao je našu poruku, mi smo vam prenijeli ono što su građani govorili prethodnih mjeseci 
na trgovima Crne Gore, vi znate da će to da govore gdje god se pojavite narednih dana i gdje god 
budete na javnom mjestu, čekaće vas ti povici, ali smo obećali da niko od nas neće to danas 
saopštiti jer smo željeli da otvorimo i ove teme.  
 Da vidimo u čemu je problem. Nije problem kada neko bije Milana Kneževića, kada se tamo 
vuku i rastežu sa Slavenom Radunovićem ili hapse Andriju Mandića ili druge poslanike 
Demokratskog fronta, to nije poniženje, ali je poniženje kada se ovdje čuje jedan povik koji se čuje 
u parlamentima svih zemalja, a pogotovo protiv diktatora koji traje 27 godina i koji nam objašnjava 
da je tu voljom naroda.  
 Dakle, imamo problem, imamo različite režime, imamo podijeljenu Crnu Goru i priču o 
nacionalnom konsenzusu koji će se navodno sada uspostaviti tako što će pet ili šest poslanika 
opozicije dobiti više ministarskih mjesta nego što imaju poslaničkih mandata u ovoj Skupštini. To 
nije nacionalni konsenzus. Koliko god pričali o ovim lažnim anketama, koliko god saopštavali priču 
o namještenim ispitivanjima javnog mnjenja kako bi pokušali da srozate Demokratski front, vrlo 
dobro znate na terenu kakva je situacija. Vrlo dobro znate na terenu da Demokratski front je danas 
jedina politička snaga u Crnoj Gori koja može da okupi na političkoj ideji onoliki broj ljudi koji će ih 
javno podržati kao što podržavaju nas. To čak ne može da uradi ni Demokratska partija socijalista 
na političkoj ideji, ne govorim o konceptima, ne pričam o proslavama, govorim o političkoj ideji. 



Zašto? Pa, najavljivao se negdje neki kontramiting, ali kada se sabralo i procijenilo da taj 
kontramiting bi pokazao da je Demokratska partija socijalista slabija od Demokratskog fronta, 
onda je najbolje ići utabanim stazama, koristiti razne domaće i međunarodne agenture i 
predstavljati građanima ispitivanja javnog mnjenja.  
 Poštovani građani, čak i u Velikoj Britaniji, ovo mi je važno da znate pošto znam da vas 
bombarduju svake večeri, čak i u Velikoj Britaniji gdje je rađeno ispitivanje javnog mnjenja, 
posljednji izbori su pokazali da ta ispitivanja o sigurnoj pobjedi laburista bila su potpuno pogrešna. 
Sva naša ispitivanja javnog mnjenja u Crnoj Gori pokazala su, a pogotovu je to bilo na posljednjim 
predsjedničkim izborima gdje kandidat opozicije nije mogo ni da dođe do 30%, a pobijedio, 
pokazala su da je to samo jedno najobičnije sredstvo u rukama režima. Zato je važno da ovdje 
otvorimo priču, da pozovemo još jednom premijera da ostvari dijalog sa Demokratskim frontom, da 
ostvari dijalog sa  onom opozicijom koja nije ušla  u ovu njegovu igru, nego tražimo da se vratimo 
svi na početak i formiramo prelaznu vladu kako je predlagao Demokratski front prije više od 
godinu dana. To je Vlada koministara u kojoj  se ne bi nalazio nijedan lider bilo koje političke  
organizacije u ovoj skupštini. To je ispravan put, to je put nacionalnog konsenzusa. Sve ovo ostalo 
je igra koja, po mojoj procjeni, jedino ide u prilog Demokratskoj partiji socijalista i par ambasada 
koje stoje iza ovoga. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 13:45:05) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Lekić. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (16.05.16 13:45:11) 
 
 Poštovane kolege poslanici, ja sam već uzimao riječ povodom leks specijalisa gdje sam 
pokušao da objasnim čitavu ovu inicijativu, njene elemente. Dakle, politički dogovor, leks 
specijalis, onda je došla na red i ova faza formiranja vlade. Pokušaću da se ne ponovim i želio bih 
odmah da ukažem ono što svi znamo u Crnoj Gori, da vlada duboka kriza,da ta kriza zahtijeva 
odgovore.  
 Dakle, vjerovatno smo na posljednjim instancama krize političke, institucionalne, moralne, 
ekonomske, i sve to zatijeva odgovore. Nalazimo se u izbornoj godini, i pored toga što politička 
elita je dužna da predloži neke odgovore na ovakvu krizu, ova činjenica da smo u izbornoj godini 
govori o  značaju i ulozi, razumije se, građana koji su suvereni u političkom smislu i u tom smislu 
to će biti susret političkih subjekata i građana. Tako da smo mi zaključili da ipak u čitavoj ovoj 
kompleksnosti treba dati prednost izborima, uslovima izbornim, tom ishodu i mislimo da ta velika 
demokratska pobjeda Crne Gore treba da se desi na  izborima.  
 Tačno je da je situacija atipična zato je i ova vlada koja će se formirati vrlo atipična, i mi 
smo sada u fazi kada ona treba da se konstituiše u uslovima na svakom koraku neuobičajenim, da 
ne kažem nenormalnim.  
 Tako na primjer, nema premijera danas ovdje, da obrazloži predlog. Mi smo razumjeli ovu 
igru i protivnika sporazuma i ovog koncepta, ima onih koji su zatvoreni protivnici. Ima onih koji su 
otvoreni, više cijenim ove otvorene, kažu što misle, makar smatrao da  nijesu u pravu. Ali, nekoliko 
je bilo provokacija da se želi oboriti ovaj sporazum. To je bila ona faza osporavanja ministra itd. a, 
danas je ova faza da po nekim formalnim pravilima sjednice ne bi trebalo ni da bude. U tom 
smislu, kolega Damjanović je dobrim dijelom u pravu, u formalnom smislu. Međutim, mi nećemo 
nasjedati na ovu provokaciju, premijer se opredijelio za ekspoze u jednom televizijskom studiju, ja 
ga neću komentarisati, mogu da dijelim neke stavove prethodnog diskutanta. Naročito u dijelu 
civilizacijskih krugova, jedan usuđujem se reći diletantizam. Znači, ne samo skromno poznavanje 
pojmova nego nastavak jedne opasne igre podjela u Crnoj Gori.  
 Na kraju, krajeva sama činjenica da premijer ne predlaže članove Vlade, on treba da 
pročita ovdje članove Vlade koje smo mi predložili, govori takođe o atipičnosti situacije. Vlada, 
tačno je, imaće svoje predstavnike vlasti i opozicije, i to je atipično. Mnogo toga je atipično i ne 



sumnjam da će ovo biti jedna situacija koja neće biti jasna mnogim građanima, do momenta kada 
počnemo da radimo. Dakle, mi  želimo da s jedne strane učestvujemo u određenoj političkoj 
kohabitaciji u smislu da ćemo doprinositi funkcionisanju sistema, a s druge strane valjda niko 
nema iluziju da ćemo biti vlada u vladi. Da ćemo ostvarivati ono što smo naumili, a to je kontrola 
izbora. Meni je drago da se podsjetilo da  ideja prelazne vlade je stara ideja, da su je predlagali 
mnogi, da je to bila ideja saradnje u nekom smislu sa DPS-om. Znači sve te prelazne vlade, sve te 
varijacije su podrazumijvale saradnju sa DPS-om, i tu nema ništa novo. Bitno  je i suštinski kako 
će se raditi u toj vladi. Tako da mi i dalje mislimo, ako doprinesemo, a trudićemo se iz sve snage, 
da dođe do fer izbora, da smo mi ostvarili naš zadatak. U tom smislu nam je žao što nismo 
zajedno sa drugima iz opozicije, respektujući njihovo pravo da ne izaberu taj metod. Ja mislim da 
će  javnost brzo  uočiti da će  predstavnici Vlade iz opozicionih redova  biti drugačiji u poimanju 
politike, shvatajući politiku kao čežnju ka opštem dobru. Da će biti drugačiji u kompetentnosti, da 
će biti stručni, kompetentni, da će biti takođe u jednoj pristojnoj javnoj varijanti skromnoj i to su 
naši ciljevi i ja sam siguran da ćemo ih ostvariti.  
 Ponavljam da pred ovakvom situacijom krađe izbora moraju biti neki odgovori i bilo ih je i sa 
više strana. Dakle i Evropska unija u dužem periodu napominje, insistira na prioritetnosti izbornih 
uslova, opozicija ima dugu istoriju traženja tih situacija, dakle i učešća u prelaznoj vladi, jedino je 
vladajuća stranka imala svoje oscilacije. Na početku vrlo oštro protiv, premijer je rekao negdje da 
je on protiv reketiranja opozicije i onda je išla jedna revolucija koja je stigla do toga da vjerovatno 
pod određenim pristicima se došlo do ove mogućnosti formiranja prelazne vlade. Ona će trajati 
četiri mjeseca, neko će reći malo je vremena vjerovatno. Ja ne žalim što je malo vremena, bilo bi 
napada da to traje, da je to ugodno opoziciji. Interesije me više ova procesna dimenzija nego 
vremenska, založićemo se stvarno da doprinesemo da pobijedi u oktobru demokratska Crna Gora 
i da opozicija pobijedi kao preduslov za početak reformi političkih, demokratskih, ekonomskih, 
moralnih. Tako da ja ne vidim  da postoje u izbornoj godini ciljevi važniji od ova dva. To je imati fer 
izbore i pobijediti na tim fer izborima. Mi ćemo se truditi da pokažemo i ozbiljnost, a razumije se i 
kritičnost, iznad svega biće to princip javnosti koji će biti dominantan u našem radu i pored svih 
ovih poteza i danas odsustva premijera, što nas ne uzbuđuje, on je sa svojom vladom. Ovo je 
druga vlada, ovo je vlada koja tamo dolazi. Znam da je atipično, ali i to govori da počinjemo već da 
imamo distancu sa obije strane. Želim da kažem da će Demos veoma ozbiljno raditi na ovim 
poslovima sa maksimalnom transparentnošću i naravno sa kolegama koji su se opredijelili da 
učestvuju u inicijativi, a svi drugi koji budu imali bolje inicijative, ubjedljivije, uglednije, pametnije, 
moralnije i tako dalje, želim im puno uspjeha. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 13:54:58) 
 
 Znači, imamo konfederalnu ili podijeljenu vladu. 
 Hvala vam. 
 Sljedeći je kolega Damjanović, oni su kao klub rekli da ne žele riječ. 
 Kolega Džavid Šabović u ime Socijaldemokratske partije. Izvolite. 
 
 
 DŽAVID ŠABOVIĆ (16.05.16 13:55:10) 
 
 Hvala. 
 Uvaženi predsjedniče Parlamenta, gospodine Krivokapiću, poštovane kolege, nažalost, 
nema premijera i predstavnika Vlade da i njima iskažem moje poštovanje, budući članovi Vlade  
kojih takođe nema, poštovani građani,  
 Kako što znate, ja ni postojeću vladu nijesam glasao. Prije stotinjak dana glasao sam i 
protiv povjerenja ovoj vladi, koja se pokušava spasiti političkom korupciom, kao što danas vidimo, 
nije uspjela. Vlast ne vidi da je došla u fazu kada se problemi ne mogu riješiti korupcijom zbog 
koje su uostalom i nastali. Problemi tako postaju samo očigledniji i unutrašnjoj javnosti. Teško to 
može vidjeti vlast koja ne vidi da oni koji su je podržavali danas, na žalost, ispisuju svoju đecu iz 
škola i napuštaju zemlju, jer za njih nema posla kako bi tu đecu mogli prehraniti. Njihova đeca se 



ne javljaju na tendere za izgradnju hidrocentrala, oni i njihova djeca će  plaćati  struju koju će 
proizvoditi premijerov sin, čak moraju platiti i deset miliona premijerovom bratu zbog grešaka 
premijerove vlade. Zato ću naravno glasati da se takva vlada mijenja  boljom. Doduše, nije još 
uvijek to ona za koju bih ja bio, a zna se, to je vlada svih samo ne oni, svi mi ostali samo ne DPS, 
pa pustio bih nekog iz DPS-a, samo ne bih premijera. 
 Još uvijek nije cijela kakvu bih je želio, ali je svakako bolja od postojeće i potpuno suprotna 
od one kakvu premijer želi. Pošto znamo šta premijer želi, ono što ne želi i protiv čega je bio 
čvrsto, a to je formiranje vlade izbornog jedinstva, mora biti dobro. Neki funkcioneri DPS-a kažu da 
je vlast nešto dala opoziciji. Nijeste mi dali ništa što nijeste morali, i to usljed unutrašnjeg i 
međunarodnog pritiska, koji je posljedica izbornih krađa, koje su konstatovane pravosnažnim 
sudskim presudama. Čak ste i predsjednika Parlamenta, zbog poziva predstavnika Evropske unije 
da prisustvuje dijalogu, optuživali da zloupotrebljava funkciju.   
 Podsjetiću vas sve da je premijer rekao u decembru da bi vlada kakvu nam je sada on 
predložio bila ne samo crnogorski nego istorijski globalni fenomen. Danas nam predlaže, iako ga 
nema da taj svoj predlog brani, ono za šta je prije par mjeseci tvrdio da se nikada na svijetu nije 
desilo.  To nam na najbolji način govori kako i koliko premijer upravlja sopstvenim potezima, što 
nekome možda i može biti drago, ali na žalost za državu nije dobro. Posebno što ne mijenja 
mišljenje da bi obezbijedio bolju poziciju za državu, upravo suprotno  - prinuđen je da sluša da bi 
pokušao spasiti sebe po cijenu državne štete. Iz Moskve jave da mora da raspisati referendum za 
NATO, a iz Vašingtona da mora prihvatiti Vladu izbornog jedinstva. Pošto mi, na žalost, dok sam 
bio momak ni viski ni votka nijesu bili strani, votka nešto bliže, da vam kažem da vam miješanje 
viskija i votke neće riješiti probleme, naprotiv, mamurluk će biti težak i dugotrajan. Naša je 
obaveza da od toga pijanstva kojim premijer pokušava pobjeći iz stvarnosti spasimo državu.  
 Neki poslanici DPS-a, naravno neću ih komentarisati, jer znam ako ih pomenem da će 
ekspresno biti predloženi za neku od funkcija u Generalnoj skupštini Ujedinjenih nacija, 
Parlamentarnoj skupštini Savjeta Evrope ili Evropskom parlamentu, zato ću ovog puta, da ih ne 
ofiram, sjetno kažu - nije htio da vam vrati dva ministra, a sad je pristao da vam da pet. Nemojte 
da vam je žao, i da ste vratili oteto, ispoštovali riječ, a posebno premijer sopstveni potpis na 
sporazumu, SDP bi se i dalje borila protiv potkradanja Crne Gore. Godinama smo od vas zbog 
toga bili optuživani, a ja bih i moje kolege rekli, hvaljeni da smo opozicija u vlasti, i jesmo. Borba 
za zaštitu državnih interesa nije nešto od čega ćemo odustati, bili u vlasti ili ne.  
 Boriti se protiv zloupotrebe vlasti  znači biti odgovorni dio vlasti.  Naše neslaganje sa vama 
se prvenstveno odnosilo na koncept ekonomskog razvoja i vladavine prava. U suštni radi se o 
istom.  Ono što je za DPS razvoj kosi se sa onim što mi smatramo da je vladavina prava.  
 Optuživani smo takođe i tada da zaustavljamo navodno razvoj u Budvi, danas se vidi sa 
ovim dogovorima iz Spuža da smo tada sprečavali kriminal, a ne razvoj. Takvom konceptu se 
danas sudi. Počelo je na lokalnom nivou, ali svi znamo da će po istom konceptu, ako Bog da, biti 
suđeno i na državnom nivou. Da bi se zaštitili odgovornosti za korupciju pribjegava se političkoj 
korupciji. Svi su, nadam se i premijer, na primjeru Budve mogli vidjeti da to nikoga ne može da 
zaštiti od odgovornosti. U januaru sam rekao da ste pokušali da rušite druge partije pa i moju, a 
najviše ste oštetili sopstvenu. Iz moje ste povukli one kojima je najvažnija vlast, izdaće i vas kad 
dođe vrijeme, a iz sopstvene otjerali one koji nešto politički misle i znače. Tada sam poručio, 
moguće je kupiti par ministara, možda i nekoliko poslanika, mada sve to teže i teže, ali je 
nemoguće zaustaviti vrijeme. Zbog toga ovoliki strah i očajnički potezi. Uzalud ste dovukli ljude iz 
Beograda, uzalud trujete Crnu Goru, sve vam je džabe, više ne možete kupiti "ni minut ni dva".  
 Ovo sam rekao tada, prije stotinak dana, a priznavanje poraza je došlo ranije nego što sam 
i sam očekivao. Da bi prikrio veličinu svog poraza premijer je za gospodina Vujovića, koji ima više 
godina radnog iskustva na ozbiljnim poslovima nego što je premijer imao godina života kad je 
preuzeo rukovođenje Vladom, rekao da nema iskustva da vodi Ministarstvo poljoprivrede, na kraju 
je morao da prihvati tog nestručnog, da ga predloži za potpredsjednika Vlade. Kad nijeste ništa 
naučili iz poraza, želim da vjerujem da ste nešto naučili iz ovog poraza. Nadam se da uviđate da 
vam povratak politici 90-tih ne može sačuvati vlast.  
 Politički kraj ne možete izbjeći, sada više ni odložiti, ali ono što možete jeste da ne pljujete 
po onome pozitivnom što ste nekad uradili. Čestitke Šešelju, četničkom vojvodi, kojeg glasate za 
počasnog građanina, pokreti i slične aktivnosti su očajnički potezi kojima se ne možete spasiti. 



Takvim aktivnostima samo pljujete u lice onima koji vas još uvijek podržavju. Izvinjavam se što 
moram ime da pomenem, ne negativno, nisu ni Ljerka, ni Andrija, ni Rešad, ni Meco, ni Halil, ni 
Luiđ zaslužili takav vaš odnos, nijesu Albanci, Hrvati i Bošnjaci zaslužili da na njihovoj podršci i u 
nihovo ime podržavate Šešelja i druge saveznike iz vremena koje smo mislili da su za nama. 
Nijesu ništa manje to zaslužili ni građanski, ni antifašistički Crnogorci i Srbi, ili možda baš jesu svi 
koji su do sada tolerisali vaše zloupotebe.  
 Završiću kao i prethodni put, za nekoliko dana proslavićemo deceniju nezavisnosti i ono što 
me najviše boli je to što su nakon deceniju nezavisnosti  najnezadovoljniji oni koji su se borili za to, 
a ne oni koji su bili protiv toga. Danas ste proganjali nas koji smo od početka bili za nezavisnost 
ove zemlje, jer vas našim postojanjem podsjećamo na istoriju koje se ne treba stidjeti, a oni koji se 
svoje istorije stide sa razlogom se budućnosti boje. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 14:04:36) 
 
 Hvala, kolega Šaboviću.  
 Kolega Pajović nije tu. Kolega Nimanbegu je tu. Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (16.05.16 14:04:45) 
 
 Hvala vam, predsjedniče Krivokapiću.  
 Poštovane koleginice poslanice, poštovane kolege poslanici,  
 Evo, ja moram proceduralno reći da je meni lično žao što nema nikog iz Vlade da nam 
obrazloži Predlog, jer u svakom slučaju ovo je jedan korak na koji se Vlada odlučila, na koji se 
jedna velika većina u Parlamentu odlučila svojim potpisom na Sporazum o postizanju uslova za fer 
i slobodne izbore i smatram da bi diskusija bila sigurno kvalitetnija i da argumenti ne bi ličili na 
monolog i cijele diskusije.  
 Želio bih iz moga gledišta reći što je jedan od uzroka cijelog ovog sporazuma i krenuću iz 
fokusa manjinskih nacionalnih partija i moje partije. 2012. godine je poslije dužeg vremena u ovom 
parlamentu izgubljen monopol SDP-a i DPS-a.  Tim izborima DPS i SDP više nijesu bili oni koji su 
bili tas na vagi jedni drugom ili je bio SDP-DPS-u, te su manjinske partije rekao bih dosta zrelo 
napravile međusobni sporazum i s tim međusobnim sporazumom su dobile zajednički ponudu od 
koalicije Evropska Crna Gora za stvaranje vlade i većine u Crnoj Gori. Sigurno da  je to rezultiralo i 
promjeni političkog kursa i promjeni političkog ponašanja pojedinih subjekata u ovom parlamentu. 
Imali smo i takve političke subjekte koji su u euforiji ulaska u političkoj sceni sa samo sedam 
poslanika nudili koaliciji manjinskih partija sa pet da napravimo zajednički vladu, odmah poslije 
izbora,  i zbilja se pitam na što bi ličila ta vlada sa 12 ili 15 poslanika i ko bi dao većinu.  
 Sigurno da je lijepo da se medijski eksponiramo, sigurno da nekom to godi, ali treba imati 
političke mudrosti i zrelosti i stati na loptu i procijeniti dobro situaciju. Mi smo procijenili da su naši  
dugoročni interesi oni interesi koji su interesi i građana Crne Gore, to je produbljenje evropskih 
integracija i integracija u NATO.  
 Smatram da ovim političkim sporazumom koji je ovdje postignut i koji bi trebao da se 
ovjekovječi glasanjem nove vlade premijera Đukanovića u ovom parlamentu, sporazum koji daje 
nadu da će političke tenzije, razni polovi koji ovdje postoje zrelije ući u odnose gdje ćemo i 
kvalitetnije i brže se integrisati u Evropsku uniju i NATO integracije.  
 Normalno da mi je jasno da pojedine političke partije ili politički subjekti ne gledaju na to sa 
odobravanjem. Ni mi Albanci nijesmo zadovoljni kakva nam je situacija. Ima dosta stvari koje 
želimo da budu bolje, da budu kvalitetnije i da budu brže. Ali, u ovakvoj  polarizaciji političke scene 
mi često budemo oni koji smo gubili u ovim političkim sučeljavanjima i zato mi relaksirano i danas 
možemo govoriti o svim ovim problemima i reći naše stavove. U radnoj grupi FORCA je kvalitetno 
uzimala učešće i radila, a  ne kao neki politički subjekti koji čak nijesu ni dolazili redovno na 
sjednice. Sigurno želimo da se upotreba resursa ograniči u cilju korišćenja za izbore. Ono što je 
bila praksa iz prošlosti zajednički moramo otkloniti. Da li ima uslova da se to radi u sledećih pet 
mjeseci ili već četiri?  



 Oni politički subjekti koji su to uzeli kao rizik, ja pozdravljam taj njihov rizik jer ipak pokazuje 
dio zrelosti da se ovo društvo više mane ili kloni polarizacije, svađa i da zajednički se otklone 
nedostaci koje svi smatraju da štete demokratiji.  
 Ono što u političkom dijalogu svi zajedno nijesmo uspjeli realizovati, to je treći dio koji je bio 
planiran, dio za medije. Mediji u Crnoj Gori imaju dosta veliku odgovornost za ovakvu situaciju  u 
kojoj se mi nalazimo ili situaciju  kako percipira građanin Crne Gore da se mi nalazimo.   
 Nedostatak profesionalizma, političke ambicije, možda i vlasnika ili rukovodećih timova 
dovode do toga da se  bezrazložno blate, posebno bih rekao manjine u pojedinim medijima i 
politički lideri. Smatram da je to jedino kratkoročno, jer će vrijeme sigurno pokazati da su naši 
stavovi koji su bili od ranih 90-tih pa do danas nepromijenjeni i isti. Mi nijesmo doprinijeli 
podjelama, čekamo i guramo da se naši zahtjevi realiziraju jer naši zahtjevi su demokratski, oni su 
jasni i koristiće cijeloj demokratizaciji našeg društva. Zbog toga ja mogu najaviti da ćemo mi 
glasati za ovakav predlog Vlade i za ovakav sporazum koji je dat putem leks specijalisa, jer 
nijesam imao priliku da govorim u toku te rasprave. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 14:11:54) 
 
 Hvala, kolege Nimanbegu. 
 Kolega Dritan Abazović. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (16.05.16 14:11:59) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  
 Na početku odmah da kažem u svoje  lično ime i u ime Građanskog pokreta URA, da  
ponašanje Vlade Crne Gore vezano za ovo pitanje jeste  skandalozno.  
 Nikome oni ne nedostaju, apsolutno nikome ne nedostaju u ovom parlamentu, ali mislim da 
ipak pokazuju veliko nepoštovanje prema ovom najvišem zakonodavnom organu kakav god on bio 
i koliko god se on njima svidio ili ne.  
 Drugo, ne očekujem ništa drugo od poslanika DPS-a nego u narednoj nekoj fazi nakon 
ovog bojkota da odu i da protestuju protiv sebe samih. Mislim da bi to bila prikladna naredna faza.  
 Zašto ovo govorim?  Iz prostog razloga.  
 Poštovani građani Crne Gore, najmanje ko je želio ovaj sporazum je Demokrataska partija 
socijalista i najviše ko je opstruirala ovaj sporazum je Demokratska partija socijalista.  
 Prvo su 18. februara nakon, samo da bih bio precizan, u vremenskim periodima, prvo kada 
se radilo o njihovoj vladi, o isključivo njihovoj vladi, ne o ovoj prelaznoj, bili su tu po 10 sati na dan, 
svaki dan premijer lično i cijela vlada, sve dok se nije sprovela politička korupcija su sjedjeli tu vrlo 
zabrinuti što će se desiti. Sada kada treba da se bira prelazna vlada sa pet opozicionih ministara 
koji trebaju da pokušaju da u jednom kratkom periodu, u tome sam sagalasan ali koliki je toliki je, 
sprovedu izbornu kontrolu, sad ih nema i izmišljaju raznorazne, da tako kažem, razloge.   
 Da kažem vezano za ono što se desilo. Ja se nijesam najavio u petak veče, nijesam se 
javio za riječ jer sam vidio da diskusije nijesu nešto ni miroljubive, nego su isključivo političke, što 
dolikuje ovom domu, ali ne momentu u kojem su se desile. Želim da kažem sljedeće, da je takav 
rečnik u ovaj parlament uveo premijer Đukanović, bio sam tada jedan od aktera, ali on je uveo 
rečnik koji je krajnje neprikladan i pozivao na obračun, a htio je da se pokaže kao žrtva da je neko 
na njega nasrtao. To nije tačno. On je pozivao na fizički obračun. Bilo je međusobnog verbalnog 
sukoba, ali na fizički obračun je on pozivao, to tvrdim kao jedan od svjedoka koji je s ovog mjesta 
gledao što se dešava.  
 Dana 18. februara je odbio sve inicijative opozicije i rekao je da za njega nije prihvatljivo 
ništa drugo osim, eventualno, da s par ministara klasičnom političkom trgovinom na koju je 
navikao, da tako kažem, situira Vladu i nagomilano nezadovoljstvo građana dovede do te mjere da 
se jednostavno ti izbori ipak održe pošto je bilo raznoraznih prijetnji koje ostaju na snazi da bi 
moglo da bude bojkota izbora ili da bi moglo da bude stvaranje neke atmosfere koja nije 



adekvatna. To mu nije bilo dovoljno. Nakon toga je pokušao s opozicionim partijama, 
kvaziopozicionim partijama koje su učestvovale u političkoj korupciji da minira opoziciju. Cijelo 
vrijeme je pokušavao da minira opoziciju. Nakon toga su mu pale i neke druge, ali ne bih želio 
zbog korektnosti prema kolegama, neke druge ideje da sabotira taj sporazum. Kada mu sve to nije 
uspjelo onda je pokušao da sporazum sabotira načinom što će da pokuša da ponizi kandidate koje 
je predložila opozicija. Pogledajte čuda, poštovani građani, za jednog od kandidata je rekao da je 
nekompetentan, a između ostalog da ne zna engleski jezik. Evo, pristajemo da on lično testira 
njegovo znanje engleskog jezika. Ako čovjek ne položi onda neka propadne čitav sporazum, 
apsolutno neka se ne odustane od ovoga.  
 Takve neke manipulacije, takve neke zavrzlame da nisu kompetentni ljudi koji nemaju mrlje 
u svojim biografijama, a da jesu kompetentni ljudi koji imaju po više krivičnih prijava, da jesu 
kompetentni ljudi koji su rasprodali Crnu Goru, koji su je totalno devastirali, to je nešto što je 
nemoguće da se prihvati kao zdrava logika. I danas, kada ta Vlada treba da se izabere i kada ti 
kandidati kakvi god bili trebaju da se predstave, izmišljaju se načini da nema uslova da se radi. 
Uslova ima da se radi, ali čini mi se da nema hrabrosti da se radi. E, to je problem. Ali, iako smo 
odlučili, jer sam izgubio pet minuta na ovo, da tako kažem, prvo svoje uvodno izlaganje, ima 
uslova da se radi i mi ćemo raditi i bez Vlade jer smo zakonodavni organ koji je njima dao mandat 
i želimo da damo mandat opozicionim ministrima da pokušaju da, u jednom kratkom vremenskom 
periodu, izvrše kontrolu izbornog procesa. Naglašavam, u svoje lično ime i ime Građanskog 
pokreta URA, da njegova kandidatura za potpredsjednika Vlade u vidu gospodina koji je sada 
ministar poljoprivrede Petra Ivanovića ne može da bude dio paketa. Molim predsjednika 
Parlamenta da ni u kojem slučaju ne bude zajedničko glasanje za ono što je dio sporazuma i za 
ono što je dio njegove kombinatorike koja me apsolutno ne interesuje i koju apsolutno ne 
podržavam.  
 Želim da kaćem sljedeće, poštovani građani. Možete da nas kritikujete koliko god hoćete, 
na to apsolutno imate pravo, ali ne možete da kažete da ovo nije pokušaj, odgovorni pokušaj da 
se nešto u ovoj zemlji promijeni kada je u pitanju izborni proces. Svjesni smo mjesecima da se 
napravio budžet koji je bio izborni budžet, da su se silu na sramotu povećale plate funkcionerima u 
javnom sektoru, da se svakodnevno zapošljavaju ljudi, da su se pravili planovi za zapošljavanje po 
stotinama ljudi u ministarstvima. Ako želite da ovakvu atmosferu imamo do kraja, do oktobra 
mjeseca, mi mislimo da to nije u redu. Da li će ti ljudi uspjeti svaku stvar da iskontrolišu, vjerovatno 
neće, ali da li će njihovu izbornu manipulaciju umanjiti u značajnoj mjeri, mi vjerujemo i spremni 
smo da platimo tu političku cijenu, vjerujemo da je to moguće. Zašto, poštovani građani? Zbog 
toga što se ovdje, ljudi, izgubila linija koja razdvaja politiku i organizovani kriminal. Ovo je zemlja 
koja je izgubila liniju između onoga što je podzemlje i onoga što je bavljenje javnim poslovima i 
javnom politikom.  
 Poštovani građani, kroz dva najbitnija procesa se manifestuje vladavina Demokratske 
partije socijalista. To su izborni proces i investicije. To su dvije glavne sfere kroz koje se ostvaruje 
ono što se ostvaruje. Izbori služe da bi dali lažni legitimitet jednoj grupi ljudi da rasprodaje zemlju, 
jednoj grupici ljudi da rasprodaje zemlju. Znate li zašto je bila poslednja ostrukcija vezana za 
sporazum? Jer je Savjet za privatizaciju najavio da će se Buljarica prodavati po 22 eura po 
kvadratu. Zbog toga ne treba da budu opozicioni ministri u Vladi. Zbog toga i gospodin Đukanović 
ne želi u Savjet za privatizaciju. Zbog toga što u sporazumu piše da nijedna odluka Savjeta za 
privatizaciju ne može proći makar do održavanja parlamentarnih izbora i do konstituisanja neke 
nove većine. To je problem. Zbog toga, građani Crne Gore, nemojte misliti da je odluka ovih 
opozicionih subjekata bila jednostavna. Nije bila jednostavna, ali nije bilo alternative. I sada stoji 
ponuda opozicionim kolegama, da uzmu sve što žele da uzmu po dubini, da uđu i zajednički 
kontrolišu izborni proces, da uradimo nešto zajednički da imamo fer izbore, da imamo slobodnije 
izbore.  
 Što se tiče legitimiteta, legitimitet je apsolutno neosporan. On proizilazi iz ljudi koji sjede u 
ovom Parlamentu. Hoću da napomenem da je 75% poslanika koji ovdje sjede predstavljajući 
različite političke subjekte potpisalo sporazum. Tačno, imamo i potpisnike koji neće da budu u 
procesu, imamo i tu vrstu novotarije na političkom nebu Crne Gore, ali u svakom slučaju 75% 
različitih subjekata koji imaju manji ili veći broj predstavnika u ovom domu je jednostavno stavilo 
potpis na taj sporazum.  



 Zbog toga, ministrima koji budu, ako budu, izabrani, a nadam se da hoće, želim puno 
uspjeha. Želim da pozovem sve građane Crne Gore, s tim ću završiti, ne samo predstavnike 
civilnog sektora nego sve građane koji nas svakodnevno susreću na ulici ili na drugim mjestima da 
pomognu da ono što su njihova saznanja vezano za manipulacije da kažu, da vidimo da li 
možemo nešto da procesuiramo. Potpuno sam saglasan s gospodinom Lekićem koji kaže da bi u 
ta četiri mjeseca trebalo demonstrirati da se može upravljati na drugačiji način, da se može 
komunicirati na drugačiji način, da se pokaže jedna otvorenost koja zasad nedostaje i da 
zajednički opozicija slavi na slobodnim izborima koji treba da budu u oktobru.  
 Još jedna stvar. Bila je prezadnja, a ovo je zadnja. Politika je satkana u teškim i lakim 
odlukama. Teške odluke nose veliku odgovornost. Ovo je teška odluka subjekata koji su prihvatili 
da u njoj budu, ali jeste vizionarska. Zašto je vizionarska? Zbog toga što mislimo da vlast ne treba 
da se mijenja ulicom iako je ova vlast došla ulicom. Valjda je najbolji primjer zašto ne treba da se 
mijenja ulicom upravo ova vlast koja je došla ulicom. Drugo, zato što se ne sjećam, ali jesam 
najmlađi apsolutno, možda mi memorija ne dostiže toliko u prošlost, da je nekada u Crnoj Gori 
postojala veća međunarodna podrška jednom zajedničkom opozicionom djelovanju nego li što je 
to sada slučaj. To što neko hoće to da potcijeni i kaže da se ovdje ostvaruju drugi interesi koji 
nijesu interesi Crne Gore, to apsolutno odbacujem kao netačno i kao samo jedan dio panfleta i 
političkog marketinga na koji svako ima pravo. Ne, za stolom u parlamentarnom dijalogu su bili 
predstavnici Evropske komisije. Mi pokušavamo da budemo dio te zajednice, da izvršimo obaveze 
prema toj zajednici, da postanemo dio kluba. Oni su bili uključeni u ovo i mi mislimo da sve ono 
što je satkano u dokumentima, raznim dokumentima Evropske komisije, u izvještajima, u Crnoj 
Gori, gdje se govorilo mnogo i o neslobodnom javnom servisu i o neslobodnim izborima i o 
korupciji  i o nedostatku vladavine prava jednostavno satkalo u ovaj sporazum kao pokušaj 
iznalaženja rješenja. Ne, u Crnoj Gori jasno, ali i u regionu mislim da nema idealnih političkih 
projekata, ali definitivno pokušaja da se podjele u Crnoj Gori umanje i da se izborni proces dovede 
koliko toliko u red, zaista mislim da se ovome može odgovoriti. Najveća odgovornost će biti na 
ljudima koji će, da tako kažem, obavljati te značajne funkcije, oni će, u svakom slučaju, imati 
podrćku da to rade. Vreme je kratko i za to pozivam sve da još jedanput da tim ljudima 
pomognemo jer je interes slobodnih izbora, odnosno interes da imamo izbore koji su slobodni i fer, 
nije interes jedne ili dvije grupacije, ili tri grupacije, to je interes svakog slobodnog građanina Crne 
Gore i to nije interes samo jedne partije koja 25, odnosno već sada i 26 godina, suvereno vlada 
Crnom Gorom i rasprodaje sve ono što su njena nacionalna dobra. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 14:25:41) 
 
 Hvala vam. 
 Procedura.Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (16.05.16 14:25:50) 
 
 Hvala vam. 
 S obzirom da se ovdje vrlo često, a znam da vi vrlo dobro znate proceduru, pa me čudi 
kako vam to promiče, a ponekad i vi zloupotrebljavate na isti način, pominje prelazna vlada, nova 
vlada, to je nešto što je već zaživjelo u medijima, naravno to je projekat, danas se ovdje bira pet 
novih članova Vlade, tj. šest, izvinjavam se šest, tako da bih volio javnosti da saopštite kako ćemo 
se izjašnjavati o tim novim članovima Vlade, pojedinačno ili u paketu. Radi se o klasičnoj, znači 
suštinski i shodno zakonu, rekonstrukciji Vlade, 40-te Vlade Mila Đukanovića u kojoj se biraju neki 
ministri iz DPS-a, tj. članovi Vlade, a neki iz drugih stranaka koji će od ovog momenta da budu dio 
Vlade. Znači samo da se vratimo, pošto insistirate na tome, u strogo proceduralni tok, da nam 
kažete kako i da ponovite pred građanima Crne Gore radi li se ovdje o rekonstrukciji ili o prelaznoj 
vladi. Ako je prelazna treba da znamo gdje prelazi ta vlada, a čuli smo juče premijera da,   
otprilike, on ima planove iste sa ovim ministrima, kako sad tako i poslije oktobarskih izbora. Hvala. 
 



 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 14:27:08) 
 
 Hvala vam. 
 Ne znam  đe ste to uhvatili, nema nijedna u zakonu riječ "rekonstrukcija", nema ni u Ustavu, 
a mi nemamo zakon o Vladi, tako da to ne može da stoji. Ovo je izbor, prvo razrješenje a onda 
izbor novih članova 40. Vlade. 
 Međutim, jedini dokument kad Vlada se zove 40. mi je kad se obraća Skupštini. Vi nećete 
naći nijedan dokument Vlade sa tom oznakom, ni zapisnik, ni odluku, ni zaključke, ništa đe piše 
40. vlada. Tako da jedini dokument đe Vlada se poziva sebe 40. je onaj kad smo je izabrali, i to je 
odluka o izboru 40. Vlade i ovaj kad se obraća za izmjene. 
 Ovo jeste izbor, razrješenje i izbor novih članova Vlade. Biće, ista je Vlada, nije dat novi 
mandat Vladi, nije pala prethodna Vlada, ovo je ista Vlada, politički se može zvati kako hoćete, vi 
ste je zvali na razne načine, ja sam je zvao politički. 
 Oko izbora, shodno našem ustavnom sistemu, naš ustavni sistem je ustavni sistem 
suštinski parlamentarne demokratije, pogotovo u ovom dijelu izbora Vlade i razrješenja Vlade. 
Vlada se bira na prvoj sjednici zajedno sa programom. Istovremeno se glasa program Vlade i 
Vladin kabinet, da ga ja sad politički nazovem. Međutim, razrješenje pojedinačno, hipotetički može 
se desiti da premijer predloži razrješenje a da ga Skupština ne razriješi, taj ministar ostaje u Vladi 
voljom Parlamenta.  
 Pošto je pojedinačno razrješenje, pojedinačno će se birati novi članovi Vlade. 
 Nije prošao, nije član Vlade, proći će oni koji dobiju 41 u ovom parlamentu. Siguran i tako 
će biti. 
 Bio sam dovoljno jasan, nadam se pomalo edukativan. 
 Kolega Suljo Mustafić. 
 Ovo je bilo proceduralno i korisno. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (16.05.16 14:29:14) 
 
 Interesuje me zašto smo dobili u materijalu samo za jednog ministra biografiju a za ostale 
ministre nismo, odnosno za ove predloge za ministre.  
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 14:30:02) 
 
 One su bile dostavljene, vjerovatno se to desilo, one su vam dostavljene bile u onom prvom 
dopisu. Onda je greška, izvinjavam se. Molim vas da biografije budu priključene tome, dobićete 
biografije. 
 Hvala na pomoći. 
 Može li kolega Mustafić? Može, hvala vam. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 14:30:15)                
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovane koleginice i kolege poslanici, poštovani građani, 
 Bošnjačka stranka je u petak nakon nastajanja incidenta u Skupštini Crne Gore iskazala 
svoj politički stav inspirisan tim događajima i ukupnom atmosferom da je najbolje da se prekine 
ovakvo stanje skraćenjem mandata Parlamentu i dogovorom oko raspisivanja izbora. Međutim, 
očigledno da ta inicijativa nema dovoljan broj političkih subjekata koji bi je podržali i mi smo uz 
Liberalnu partiju ostali usamljeni u tome. 
 Bošnjačka stranka sigurno želi stabilizaciju političkih prilika i smirivanju tenzija. Nijesmo 
nikada svoj trenutni interes politički pretpostavili opštim ciljevima ili kompromisima. Zaista iako 



smatramo da je naš stav o prijevremenim izborima najbolje rješenje u ovoj situaciji, priklonićemo 
se većini političkih subjekata i mišljenju da se ipak da šansa političkom sporazumu i onome što iz 
njega proizilazi. 
 Prijedlog za rekonstrukciju 40. vlade ili Vlade izbornog povjerenja, kako je zovu, predstavlja 
prozivod političkog sporazuma i lex specijalisa, nastalih nakon višemjesečnog dogovaranja, rada 
radne grupe i usaglašavanja lidera političkih partija. Sporazum sadrži i razrađenu ponudu 
premijera Đukanovića kojom se izlazi u susret opoziciji da u spornim resorima izvrši dodatnu 
kontrolu, eventualne zloupotrebe državnih resursa. 
 Za rad javnosti da podsjetimo - Bošnjačka stranka se uvijek zalagala za dogovor i bili smo 
uvijek spremni da na djelu dokažemo da smo subjekat političke stabilizacije i kompromisa između 
vlasti i opozicije. Prvenstveno za to što smo pobornici dijaloga i što smatramo da je budućnost 
Crne Gore u snazi institucija i stabilnosti demokratije. Dakle, predstavnici naše stranke su možda i 
pri ukazali na mogućnost širenja kapaciteta izvršne vlasti, uvođenja boljih kontrola, odnosno 
revizora pa i ministarskih resora, u cilju dublje kontrole državnih resursa, pogotovo u onim 
institucijama gdje su iskazane sumnje u raspolaganju državnim resursima. Smatramo to 
višestruko korisnim i za rad sprovođenja neposrednih izbora koji će uslijediti najvjerovatnije u 
oktobru, ali i zbog toga što Bošnjačka stranka nikada nije zloupotrebljavala državne resurse u cilju 
boljeg rezultata na izborima.  
 Podsjetimo takođe da je javno iskazan stav Bošnjačke stranke, politički subjekat Pozitivna 
Crna Gora pretočila u platformu, nakon što je premijer Đukanović iznio svoju ponudu opoziciji za 
ulazak u vlast. Mislimo da u tom smislu Pozitivnoj Crnoj Gori pripada posebno priznanje jer je dala 
ključni doprinos u stabilizaciji političkih prilika i otvaranju mogućnost da se izvrši bolja kontrola 
državnih resursa. Danas je pred nama predlog premijera oko pet novih imena u resorima i mi 
treba da se o tome izjasnimo. Ministarstvo finansija, Ministarstvo unutrašnjih poslova, Ministarstvo 
rada i socijalnog staranja, Ministarstvo poljoprivrede i mjesto, novo mjesto potpredsjednika Vlade.  
 U međuvremenu je pristigao još jedan predlog za još jednog potpredsjednika Vlade. 
 Ovaj prijedlog premijera Đukanovića, ako dobije povjerenje poslanika, sigurno je i 
programski i suštinski ista vlada koja je dobila povjerenje ove skupštine krajem 2012. godine na 
početku mandata, kao i 27. januara ove godine kada smo obnovili povjerenje toj vladi. Naravno, 
dolazi do značajnih personalnih kadrovskih promjena u određenim resorima jer su to mjesta koja 
su poziciji bila posebno interesanta sa aspekta kontrole resursa. Za to se neću baviti personalnim 
rješenjima jer su opozicione partije vjerovatno procijenile da su  njihova najbolja rješenja za ove 
resurse ona koja su predložili. O svim tim rješenjima daćemo i svoj iskaz prilikom pojedinačnog 
glasanja o kandidatima. Međutim, moram iskazati žaljenje zbog nekoliko veoma bitnih činjenica 
koje se uočavaju kada pogledam predložena rješenja. Prvo, smatramo da je bilo važno da 
potpisnik sporazuma bude ujedno i konstituent Vlade, a to je pojedinačno najjači opozicioni 
subjekat i zapravo jedina partija u opoziciji s nespornim legitimitetom SNP.  
 S druge strane, u širem smislu smatramo da je tu mjesto i najjačoj opozicionoj grupaciji s 
izbora, Demokratskom frontu, bez obzira na duboke političke razlike koje imamo s tom grupacijom. 
Ovom prilikom iskazujemo zadovoljstvo, bez obzira na sve što se dešavalo prethodnih dana, zbog 
povratka Demokratskog fronta u poslaničke klupe.  
 Dakle, ne ulazeći u razloge zbog čega SNP ili DF ne žele biti ili nijesu u ovoj Vladi, što će 
oni sigurno najbolje objasniti, samo konstatujemo da partije koje su dale svoje prijedloge i koji će 
imati svoje ministre predstavljaju manji dio opozicije i, da se niko ne uvrijedi, s priličnim deficitom ili 
potpunim odsustvom izbornog legitimiteta.  
 Takođe, smatramo da se u ovoj Vladi trebala naći Pozitivna Crna Gora i po nespornom  
opozicionom izbornom legitimitetu i po činjenici da je njihova platforma dovela do ponude 
premijera Đukanovića kojom se ova Vlada konstituiše. Uočavamo i činjenicu da među predloženim 
imenima nema lidera partija makar onih koji ulaze u Vladu. Smatramo da je bilo važno da njihovi 
lideri upravo preuzmu odgovornost za vođenje važnih resora, a ne da se odgovornost delegira 
negdje drugdje ili čak u nevladin sektor. No, to je put koji je odabran od strane tri opozicione partije 
koje ulaze u Vladu, a svako doživljava politiku i odgovornost na svoj način.  
 Vjerujem da će njihovi kadrovi dati sve od sebe da se iskontrolišu državni resursi, da ništa 
ne bude zloupotrijebljeno, to je svima nama u interesu, da sve institucije koje su njihove 
ingerencije budu kontrolisane i da tako uđemo u izborni proces s punim povjerenjem. Međutim, 



očekujemo da niko nema ambiciju da zaustavi život u Crnoj Gori time što kontroliše ili rukovodi 
određenim resorom. Smatramo da će novi ministri jednako predano raditi na daljim reformama, 
očuvanju stabilnosti, javnom redu i miru koji su bili ugrožavani više puta nekoliko mjeseci, 
pogotovo tokom anti NATO protesta krajem oktobra mjeseca, da će, takođe, novi ministri   brinuti 
o socijalno ranjivim kategorijama, socijalama, nadoknadama, penzijama, o subvencijama, o 
kreditnim davanjima u poljoprivredi, da će se i dalje misliti na privrednike, na obaveze koje dolaze 
u turističkoj sezoni, na izgradnju autoputa i na sve ostalo što je dio privrednog ambijenta. Kontrola 
resursa podrazumijeva kontrolu zloupotrebe, a ne zaustavljanje života ili budžetskih obaveza.  
 Ono što, ipak, smatramo najvažnijim u ovom trenutku jeste ono od čega sam krenuo u 
ovom izlaganju, a to je da će rekonstruisana 40. Vlada u kontinuitetu, dakle suštinski i programski, 
biti ona vlada koja je dobila naše povjerenje dva puta u ovoj Skupštini, prvenstveno zbog 
ostvarivanja najvažnijih državno vanjskih političkih ciljeva koji je rezultirao dobijanjem pozivnice za 
učlanjenje Crne Gore u NATO i napredovanja u evropskim integracijama za otvaranje poglavlja i 
svih društvenih reformi.  
 Bošnjačka stranka s punom odgovornošću za vođenje državne politike učestvovala je do 
sada u izvršnoj vlasti i s posebnom brigom i potrebom za unapređenjem manjinskih prava, 
povećanje zastupljenosti manjinskih prava u institucijama, ujedno brinući o interesima svih 
građana. Dakle, mi želimo da se nastavi ovim putem bez obzira na personalni sastav Vlade ili 
promjene u nekim resorima. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 14:38:05) 
 
 Hvala, kolega Mustafiću.  
 Izvolite. Idemo u raspravu poslije vaše procedure, a prvi će biti kolega Koča Pavlović. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (16.05.16 14:38:14) 
 
 Ne znam da li imam pravo na komentar, ali proceduralno se vama obraćam. U svojim 
izlaganjima svako od nas treba da se drži činjenica u najvećem mogućem i dostizivom obimu. 
Gospodin Mustafić je u svom izlaganju rekao nešto što je, ne komentarišem nego samo ukazujem 
da ne može, ne komentarišem jer znam da nemam pravo, ali iznositi nešto što nije činjenica koja 
je opštepoznata građanima Crne Gore prosto nije dobro ni za onog koji to radi, ni za nas ovdje, ni 
za građane. Protest 24.oktobra je bio protest prije svega protiv strahovitog urušavanja i privrede i 
društva i različitih sistema. Puno je tamo bilo ljudi protiv učlanjenja u NATO pakt, ali ne svi. Zato, 
ne treba to tako proglašavati. Samo istine radi i oprostite ako sam zadržala skupštinu. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 14:39:31) 
 
 Dali ste kolegi Mustafiću pravo na repliku, a radi se o sljedećem što je za nas problem. Mi 
se, nažalost, oko elementarne činjenice više ne slažemo i zato smo u tako dubokoj krizi. Tako da 
ni vi ni kolega Mustafić ili ja i neko drugi ne vidimo isto činjenice. To je samo dijagnoza stanja, 
možda čak pojavno jedan od lakših oblika da se vidi u kojem je stanju politički život u Crnoj Gori.  
 Izvolite, kolega Mustafiću. 
 
 
  PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 14:40:07) 
 
 Neću koristiti pravo na kaznenu repliku iako na to imam pravo po Poslovniku nego samo ću 
veoma kratko. Koleginice Kalezić, uvažavam vaše mišljenje kao i mišljenje svih poslanika, ali 
dozvolite mi imamo pravo na svoj politički stav, mi smo ga već iskazali više puta i za nas je to 
nesporno, da je dominantni karakter tih protesta bio antinatovski. Zadržavamo pravo na svoj 
politički stav, imate svoj stav. To je jedno.  



 Drugo, suština je u tome da mi smatramo da će ova Vlada biti Vlada kontinuiteta i da će 
nastaviti ka NATO integracijama istim onim obimom kao što je to radila i do sada, da će svi ministri 
dati svoj doprinos NATO integracijama Crne Gore, kao i svim ostalim stvarima. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 14:40:52) 
 
 Hvala.  
 Krećemo u raspravu. Sada mogu komentari. Imamo 27 prijavljenih diskutanata za sada, 
bez završnih riječi, bez DPS-a, bez SNP- a i bez Pozitivne i bez završnih riječi. Za sada je samo 
jedan prijavljen za završnu riječ, vjerovatno će ih biti još. Okvirno to može biti preko 30.  
 Izvolite, kolega Pavloviću. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (16.05.16 14:41:20) 
 
 Odmah na početku, zbog jednog besomučnog sijanja magle na javnoj sceni, zbog 
bezočnog, bestidnog, licemjernog zavođenja naroda koje se stalno pokušava obaviti kroz razne 
medije, pogotovo medije koji su u vlasništvu porodice koja ima svoju partiju ođe, jednu ili dvije, 
želim da kažem, čuli ste, poštovani građani i građanke Crne Gore, kaže ovaj projekat ima široku 
međunarodnu podršku. U suverenim državama stepen miješanja ambasada u ovaj projekat se 
naziva nedozvoljeno miješanje u unutrašnje stvari neke države.  
 Druga stvar, kaže se morali smo ovo da uradimo jer, pobogu, nije bilo alternative. U 
svakom trenu trajanja protesta Demokratski front je dnevno pozivao, ponekad i više puta, ostatak 
opozicije da nam da podršku, nama i protestima, znajući da samo u jednom trenu da smo uspjeli 
napraviti konsenzus unutar opozicije na platformi protesta, mi bismo imali makedonski scenario. 
Milo Đukanović bi završio svoju političku karijeru. Šta smo imali umjesto toga? Imali smo da smo 
25. oktobra prve kritike, prve napade, prva blaćenja protesta doživjeli od kolega iz opozicije, pa 
žustri Žarko je bio prvi koji je rekao - pobogu nasilni protesti, maltene policija je jedva svoju živu 
glavu sačuvala, pa je zato morala onako da reaguje. Morala da ćera narod, da razgoni narod na 
buljuke po Podgorici.  
 Šta se sada dešava? Sada imamo ovdje insajdere koji imaju podatke o tome da je to bio 
jedan kriminalni plan, sve od ubačenih provokatora, pa do onih SAJ-ovaca i kriminalaca koji su to 
veče bili naoružani, kojima su date uniforme itd. Pozivam Ivicu Stankovića da na bazi izjave koju je 
Ranko Krivokapić, predsjednik Parlamenta dao na Kolegijumu u petak 13. odmah, demantujete da 
to niste rekli i nema problema, da otvori istragu u kojoj će saslušati i gospodina Krivokapića i 
gospodina Markovića i gospodina Konjevića i gospodina Đukanovića i Slavka Stojanovića i 
Veljovića i Peruničića, u čijoj kancelariji su se dešavali ti finalni dogovori oko tog kriminalnog klana. 
Da usput, da ne traći vrijeme, neka usput ispita sve one laži koje su iznijete o 17. oktobru, kada 
smo prebijani, na pješačkoj zoni poslanici su zaustavljeni, bačena na njih hemijska sredstva, 
nasrnuto je fizički zato što smo, navodno, išli da okupiramo Skupštinu, i nikom ništa.  
 Šta se dešava, gospodine Stankoviću? U Ulici slobode su nas zaustavili i napali. Šta se 
dešava sa onim lažima o tome da nas Rusi finansiraju? 
 Dakle, poštovane građanke i građani Crne Gore, zašto neko par mjeseci pred izbore, zašto 
ovi strankoidi sastavljeni od preletača, par mjeseci pred izbore ulaze u Đukanovićevu vladu, 
potpuno svjesno da ne mogu ništa uraditi, pa oni to sami kažu da ne mogu ništa uraditi, ne mogu 
bog zna šta uraditi. Zašto? I meni je to pitanje se nametalo - zašto ulaze. Ja znam, tu mogu neke 
koristi, možda neko može neki dug da reprogramira, možda nešto da se završi u pravosuđu, 
tužilaštvu, da se neko oslobodi itd. Ali sve to mi je bilo premalo jer je bruka prevelika. 
 Sinoć je šef režima u stvari skinuo veo sa te tajne, potvrdio tačnost toga što Demokratski 
front od samog početka govori, saopštio je da se ova vlada pravi s ambicijom da u istom sastavu 
nastavi da vlada i poslije pokradenih izbora, jer samo na pokradenim izborima ova nova DPS-ova 
ekipa može napabirčiti nekakvu većinu. Ovaj tajni plan je DF obznanio prije više mjeseci, a sada 
ga je učinio javnim šef ovog kriminalnog režima. I govorili smo tada crnogorskoj javnosti da je 
upravo to mamac na koji su se upecali DEMOS i URA, na obećanje Mila Đukanovića i na garanciji 



ambasade da će ih šef režima, nakon pokradenih izbora zadržati u svojoj vladi. Jedini uslov je bio 
da ovi strankoidi u vlasništvu druge familije unaprijed priznaju izbore, da unaprijed priznaju da će 
izbori biti pošteni, a ne smiju unaprijed da obećaju da će oni zaustaviti izbornu krađu. Pa svakome 
normalnome je jasno o čemu se tu radi. Dakle, unaprijed su priznali da će izbori biti pošteni, 
unaprijed su legitimisali pripremljenu izbornu krađu Mila Đukanovića sa onim samim sporazumom. 
  A da bi se odbranili od tih naših tadašnjih tvrdnji, oni su, sjetite se, poštovani građani, 
potpisali onu stupidnu deklaraciju po kojoj navodno oni nikada neće sa Đukanovićem - niti prije niti 
poslije izbora. E evo, Đukanović sinoć reče da je plan da idu zajedno poslije izbora, a oni ćute, oni 
ćute. Zašto ćute? Zar nije to suprotno njihovoj prevarantskoj deklaraciji? Njihovo ćutanje, 
poštovani građani je odobravanje. Njihovo ćutanje govori da je njihov šef, novi šef sinoć tačno 
zborio da je od početka baš to bio plan da ova koalicija prve i druge familije koju su sastavili pod 
patronatom ambasada nastavi da vlada i poslije izbora.  
 Poštovani građani, ko se topi za slamku se hvata. I to važi jednako i za Đukanovića i za ove 
strankoide porodice Perović. A kako se brzo tope, ja vjerujem da će ova koalicija prve i druge 
familije izaći zajedno na jednoj listi i na ove dolazeće, oktobarske izbore.  
 Poštovani građani, da bi ostvarili ovaj papirni plan potrebno je da pokradu izbore jer ova 
Đukanovićeva vlada ima većinsku podršku samo u prevarantskim sontažama uvoznih  
Vučićevićevih nazovi istraživača i nazovi analitičačra, pa od ovog Ipsosa i Bešić bi se sramio. E tu 
izbornu krađu, poštovane građanke i građani, DF neće dozvoliti. Spriječićemo je svim 
demokratskim mehanizmima koji nam budu na raspolaganju. 
 Poštovani građani, u mjesecu u kome obilježavamo deceniju referenduma, DPS zatvara 
krug i skupa sa doskorašnjim opozicionarima stavlja ovaj sramotni pečat na svoju lopovsku viziju 
Crne Gore, viziju u kojoj Crna Gora nije ništa drugo nego privatna firma, ništa drugo nego jedan 
najobičniji plac koji oni mogu prodati,  pokloniti, prepustiti svakome kome oni žele. Dakle, 
najobičniji plac koji oni mogu pretvoriti u banana državu. U tu lopovsku viziju prve familije, familije 
Đukanović sada se kao ravnopravni akcionar želi ugurati i druga familija, familija Perović preko 
ovog koalicionog sporazuma i ove koalicione vlade sastavljene od strankoida porodice Perović i 
režimskih partija porodice Đukanović. Licemjerno je i bestidno što se to širenje lopovske koalicije, 
širenje lopovskog otkosa čiji je cilj još jedna izborna krađa ovom pljačkom i ovom opljačkanom i 
prevarenom narodu pokušava predstaviti kao nešto upravo suprotno, kao borba za poštene 
izbore, kao borba protiv izborne krađe.  
 Tokom protekle decenije od referenduma do danas, poštovane građanke i građani Crne 
Gore, ovdje su lopovi i izdajnici države postali suvereni, suvereno i bez straha su krali ovu državu i 
ovaj narod i suvereno i bez straha su izdavali državne interese Crne Gore drugim državama i 
drugim centrima međunarodne moći. Sada ti arhilopovi sramnim dogovorima o priznavanju krivice 
legalizuju pokradeni plijen, plaćaju minimalne novčane i dobijaju minimalne zatvorske kazne. Sada 
ti izdajnici državnih interesa što su suvereno i bez straha krčmili državnost ove države u minuloj 
deceniji, sada oni treba da budu nagrađeni još jednom izbornom krađom. 
 Pozivam ambasade i ambasadorke koji su dogovorili i napravili ovu sramnu 
anaticrnogorsku koaliciju da istoga trena prestanu da se miješaju u naša unutrašnja pitanja, da 
prestanu da dave crnogorski narod i državu zbog svojih interesa. Pravljenje ove nove vlade bez 
legitimiteta, ove koalicione vlade prve i druge familije predstavlja korak dalje u razdržavljenju 
države Crne Gore. Ovim sramnim, podlim, izdajničkim projektom čiji je cilj omogućavanje još jedne 
izborne krađe Milu Đukanoviću, režim pokušava napraviti završni korak u pravcu konačnog i 
trajnog pretvaranja Crne Gore u banana državu, u banana državu čija unutrašnja i spoljna politika 
neće biti vođena od strane legitimno izabranih narodnih predstavnika i čije će se vladle, baš kao i 
ova koja je danas pred nama, sastavljati van institucija ove države. 
 Zato je beskrajno licemjerno i podlo bombardovati ovaj opljačkani i prevareni narod  pričom 
o proslavi 10 godina navodne suverenosti. Nema ovaj narod šta da slavi. Mi koji smo glasali za 
suverenu Crnu Goru ovoga mjeseca obilježavamo 10 godina prevare. Posebno je što na slavljenje 
tobošnje suverenosti ovaj prevareni narod pozivaju oni koji su svom snagom svih ovih godina 
gazili i zatirali svaku šansu Crne Gore da postane suverena, demokratska, poštovana evropska 
država.  
 Jednako je licemjerno ovo slavljenje dana Evrope, dana evropskih vrijednosti, dana slobode 
i demokratije koje organizje ambasada Evropske komisije u Crnoj Gori. Ambadasa evropske 



institucije koja je svojom šizofrenom politikom dvostrukih standarda dala puni i ključni doprinos 
opstanku Mila Đukanovića i formiranju ove sramne antidržavne, anticrnogorske koalicije prve i 
druge familije. 
 Ja mislim, poštovani građani, da prva familija ima razloga da ovoga mjeseca proslavi 
desetogodišnjicu postojanja i rada njihove privatne firme koja se zove država Crna Gora. Treba 
Đukanović da proslavi tu desetogodišnjicu kao desetogodišnjicu velike pljačke, kao 
desetogodišnjicu svoje slobodne i suverene krađe ovog naroda i nadam se, a vjerujem da nijesam 
jedini da će im to biti posljednja proslava. 
 Isto je i sa drugom familijom, i ona treba da se pridruži slavljenju prve familije, jer je ova 
privatna država Crna Gora izrasla iz njihove zajedničke banke, iz zajedničke banke prve i druge 
familije, iz te njihove zajedničke lopovske firme. Zato je ova koalicija prve i druge familije, ova 
politička koalicija koju postavlja danas Milo Đukanović samo politička emanacija njihovog 
suštinskog kriminala.  
  
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 14:54:28) 
 
 Hvala vam. Imate komentare.  
 Poslanik Konatar i poslanik Popović. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (16.05.16 14:54:40) 
 
 Hvala. 
 Kolege poslanici, poštovani građani, najviše sam se javio zbog vas. Postoji jedna stara 
poslovica koja kaže: "Ako laže koza, ne laže rog".  
 Ovo je zajednička izvjava koju je potpisao predsjednik Građanskog pokreta URA, koju 
znaju svi poslanici u crnogorskom parlamentu,  crnogorska javnost, i ja ću je pročitati još jednom, 
zbog vas, poštovani građani: "Obavezujemo se da nećemo ulaziti ni u predizborne, ni u 
postizborne koalicione saveze sa Demokratskom partijom socijalista na narednim parlamentarnim 
izborima koji su planirani za oktobar 2016. godine. U Podgorici dana 26.04. 2016. godine."  
Potpisom je stao iza ovoga i predsjednik Građanskog pokrega URA gospodin Žarko Rakčević.  
 Vrijeme je majstorsko rešeto, poštovani građani, i vrijeme će suditi o riječima i djelima svih 
nas. Ja vas pozivam da vjerujete u ono što imate kao dokaz, a praznih priča, neutemeljenih izjava, 
jakih riječi, busanja u prsa slušali smo proteklih dana, izgleda ćemo slušati još. I moram reći da me 
posebno stid i sramota što i vi i ja moramo da prisustvujem međuopozicionoj svađi, 
međuopozicionim napadima i sukobima i sve to da bi se Demokratska partija socijalista sladila kao 
što se sladi i danas.  
  Ja vas pozivam, vjerujte onome što je fakat. Vjerujte onome što je potpis, vjerujte 
ljudima koji staju iza svog potpisa. Još jednom ponavljam  i pozivam kolege da se koliko možemo 
suzdržimo zbog opozicione javnosti. Izbori su u oktobru, poslije oktobra mjeseca i posle izbora 
ipak, htjeli mi to ili ne, ako želimo da smijenimo Demokratsku partiju socijalista, a ja želim da 
vjerujem da nam je to zajednički cilj, ipak ćemo morati da se okrenemo jedni drugima i tada ćemo 
morati svi da se pogledamo u oči. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 14:57:37) 
 
 Hvala vam.  
 Poslanik Pavlović. Izvolite.  
 Kolega Konatar je poštovao vrijeme. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (16.05.16 14:57:43) 



 
 Hvala. 

Dakle, ja mislim da je neozbiljna priča o validnosti potpisa onih koji su  u javnosti zadnjih 
mjeseci bili poznati po raznoraznim ultimatumima, pomjeranjima, potpisima, ovim - onim, ali da se 
ne bavim time. Ovo  što je danas pred nama ovdje jeste imenovanje Vlade, koalicione Vlade. Ovo 
je nova koalicija DPS-a i strankoida porodice Perović. Prema tome, već je to pogažena jedna od 
stupidnih tvrdnji koje su sadržane u onoj deklaraciji. A drugu tvrdnju koja je tamo sadržana da se 
neće ni poslije izbora ići sa Đukanovićem, Đukanović je već demantovao, znači vrlo jasno je   
razotkrio taj tajni plan o kome mi  sve vrijeme govorimo. 
 Evo, mislim, nije korektno, nije korektno. Šta mi imamo, šta Crna Gora ima od izvinjenja?  
Znači, logika koja se ovdje želi predstaviti jeste, vjerujte, sačekajte malo, ovo-ono, pa ćemo. 
Obećavate li išta? Ništa ne obećavate. A ako ništa ne uradite, ako budemo, a bićemo, znači 
Đukanović je već pripremio izbornu krađu, to smo viđeli u Tivtu.  
 Kažete, želim da vjerujem da će izbori biti itd, ali potpisali ste da će izbori biti pošteni. Na 
kraju kada se napravi ta izborna krađa, šta imamo mi od toga? Šta imamo od vašeg izvinjenja? Ja 
ću vas zvati prevarantima, zvaću vas lopovima opozicionih glasova sve dok to ne napravite, kad 
napravite ja ću vam se izviniti. E, ja mislim da je to princip koji vi predlažete.  Evo, mislim da je 
pošteno.  
  Dugo postoji ova država i ovaj narod. Ova država i mi sami u njoj, naš crnogorski 
identitet, ništa od toga nije izgrađeno na laži, na izdaji, na predaji. Zato vas, poštovani građani, sve 
pozivam da pomognete Demokratskom frontu jer mi se nećemo predati, nećemo se prodati, 
nećemo dozvoliti da Crnu Goru pretvore u banana državu. Nema predaje, nema prodaje, nema 
povlačenja, to je danas jedini crnogoski slogan iza koga treba stati na političkoj sceni. Vjerujte 
nam, nećemo im dopustiti ono što su napisali u svojim planovima, što su uobličili tamo u nekim 
diplomatskim kuloarima, što bi rekao narod,  te njihove papirne planove "razbucaćemo kao prase 
masnu vreću". 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 15:00:17) 
 

Hvala vam. 
Kolega Popoviću, izvolite, komentar. 

 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (16.05.16 15:00:24) 
 
 Zahvaljujem.  

Nadam se da mi neće kolega Pavlović zamjeriti, evo dajem mu još prostora za priču.  
 Nijesam se javio ranije, možda i proceduralno da kažem da je u petak 13. bila prva runda 
ovog meča koji će trajati, strah me je, i više od tri runde.  
 Naravno, u petak 13. Liberalna partija iznijela je svoj stav o  svemu tome, na kraju nije se 
ništa strašno desilo. Evo, hvala bogu, nije nikome falila dlaka sa glave. Eto, jedino što zamjeramo, 
kako smo dočekali gosta, a sve ovo što radi Demokratski front mislim da nije ni loše. Malo vatre 
treba u ovom parlamentu, ali između nas poslanika. Dakle, između nas poslanika.  

Ovdje bezbroj puta se čula priča, neke zapadne ambasade da su nas naćerale da 
prihvatimo ovakvu vladu, mješovitu vladu izbornog povjerenja, koncentracionu vladu, ne znam ni 
sam više kako da je zovem. Analogno onome što se dešavalo 2006. na referendumu za obnovu 
nezavisnosti Crne Gore, kad su nas kao dio državne zajednice naćerali na onakve ponižavajuće 
uslove, da podsjetim, tada smo morali da ispunimo uslov 55% za, najmanje, što ne poznaje 
demokratski svijet, svuda je 50% plus jedan glas. Tada je, da podsjetim, preko 230 hiljada glasova 
bilo za, 185 hiljada glasova protiv, uglavnom nekih 46 hiljada glasova je bilo više za nego protiv 
obnove nezavisnosti Crne Gore. E sad me interesuje, i zato nije dobro što nema predlagača, 
nema Vlade, ja ne vjerujem u to, ali me zanima da li nas je ponovo međunarodna zajednica sada 
kao nezavisnu državu naćerala na ponižavajuće uslove da mi biramo mješovitu vladu kakvu ne 
poznaje demokratski svijet. Dakle, to je nepoznato u svijetu da se ovakva vlada pravi na ovaj 



način. Eto, to je ono što  bih volio da mi neko odgovori, iako ja u to ne vjerujem, ali da mi jasno 
odgovori da li smo mi i kao nezavisna država morali da podnesemo ultimatum od međunarodne 
zajednice. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 15:03:55) 
 
 Rekli ste "neko".  
 Možda bih vam ja mogao pomoći. Rumunija ima takvu Vladu trenutno. Trenutno ima 
Rumunija kao zemlja Evropske unije, prelaznu Vladu. Premijer je bivši komesar za poljoprivredu, 
čudno kod nas nije mogao biti poljoprivrednik. Premijer je bivši Komesar za poljoprivredu, to je 
trenutno u Evropskoj uniji što postoji i postoji  u Makedoniji ali ta ne funkcioniše.  
 Pod krivičnom prijavom je otisao. 
 Izvolite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (16.05.16 15:04:43) 
 
 Ovo je bilo simpatično, pitanje je koliko znam bilo upućeno meni, a odgovorio je gospodin 
Krivokapić, ali je stao na jednom mjestu i ja sam očekivao da će on odgovoriti na onaj drugi dio. 
Da li je tačno da postoje tu neki diplomatski uticaji, nečasni, koji ruše .... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 15:05:03) 
 
 Ja čekam repliku, samo sa prvo dao komentare. Čekam repliku, bez brige. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (16.05.16 15:05:06) 
 
 Dozvolite samo da završim, imaćete priliku, javite se za komentar.  
 Slažem se sa ovim teoretičarima države i prava, postoji ovakav model vlade, ali ne postoji 
niđe na svijetu, i tu se slažem sa ovim koji me je pitao, ne postoji nigdje na svijetu da tu vladu 
predlaže nevladina organizacija. To ne postoji. Ministre u toj vladi da predlaže nevladina 
organizacija, to ne postoji i to nema ni u Rumuniji, niti je bilu u Italiji, niđe nema. Pogotovo ne da  
tajkuni, lobiji, finansijski, bankarski, medijski i tako dalje da imaju svoje ministre u vladi, toga niđe 
nije bilo.  
 Da ne govorim o tome da je skandalozno da se ta vlada pravi u diplomatskim kuloarima, pa 
to je svakome jasno. Ja znam da je ova koaliciona vlada prve i druge familije i to je valjda 
svakome već postalo jasno. Postalo je jasno i po ponašanju super ministara koji sada ćute. Više 
niko ne pominje onih 200 hajduka što treba da uđu po dubini i tako dalje. Dakle, ona neće 
suštinski ništa uraditi oko poboljšanja izbornog ambijenta, ali sam siguran da će se u ovom 
kratkom vremenu do izbora neki krediti reprogramirati na štetu ove države, kao što sam siguran u 
to da će pravosuđe prve familije i zajedničko tužilaštvo prve i druge familije osloboditi Milku i Bosu, 
crnu i plavu. To je pravi naziv ove koalicije. Ova koalicija bi trebalo da se zove koalicija crna i 
plava. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 15:06:42) 
 
 Kolega Pavloviću, nemojte dame spominjati, nisu u političkom životu. Ne postoji nikakva 
veza sa političkim životom. Nisam se prepoznao, čuvam dignitet ovog parlamenta. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (16.05.16 15:06:51) 



 
 Ovdje se spomenuo 13. petak, 13. je bio za toga nedodirljivoga, opasnoga, svemogućega 
gospodara sudbina u Crnoj Gori, kome je pala maska ovdje. Ovdje mu je pala maska ili precizno 
da kažem, oduvali smo je sa našim skandiranjem. I šta je onda ostalo od toga, šta smo mogli da 
vidimo? Dakle, mi smo ga nazvali pravim imenom i on se odazvao. Pravim imenom. Šta je onda 
mogla javnost da vidi? Mogla je da vidi jednoga ogoljenoga, jadnoga, maloga, potrošenoga, u 
kriminalu i korupciji ogrezloga balkanskog autokratu koji je još na slobodi, samo zato što 
bespogovorno sluša direktive ambasade. Ona drži ključeve njegove slobode. Sramota je, po mom 
mišljenju, za jednu veliku zemlju i njenu ambasadu, sramota je za najveću svjetsku demokratiju, 
sramota je da bilo gdje po svijetu, a pogotovo na ovom Balkanu, čak i u Crnoj Gori, igra svoju 
globalnu igru moći sa ovakvim lišama kakva je potrošeni crnogorski autokrata. Još je veća 
sramota naša ako dozvolimo da ga bilo koja ambasada suprotno volji naroda drži na aparatima.  
 Sramota je naša ako dozvolimo da nam bilo koja ambasada gazi na državni suverenitet, 
ako dozvolimo da nam bilo koja ambasada sastavlja i postavlja vladu, da se ovdje ponaša kao 
domaćin, a ne kao gost. Sada je trenutak, poštovane građanke i građani Crne Gore, da pokažemo 
da Crna Gora ima snage, da ima hrabrosti, da ima mudrosti, da ima skoposti da postoji kao 
suverena država. Ako ovo prećutimo, nema suverene Crne Gore. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 15:08:48) 
 
 Kolega Pavloviću, samo nekolike naznake jer ste me prozivali za mnoge stvari za koje ne 
mogu biti zaslužan, da upotrijebim tu riječ, ali opet činjenice služe da biste potvrdili to što zborite 
prethodnim ponašanjem. Da vas podsjetim, uz ne mali pritisak, a to sam govorio kod glasanja o 
povjerenju Vladi, ovo je replika, nemate pravo, jer ste me po imenu prozvali, samo da vam kažem i 
nije polemisanje nego činjenica. Gospodin Solana, tada visoki predstavnik Evropske unije za 
vanjsku politiku, tražio je da glasamo sporazum, nismo ga glasali. Mislim da je on moćniji od bilo 
koje ambasade u tom trenutku bio, pa SDP nije glasao sporazum. Što više, povukao je povjerenje 
toj vladi, bili smo vlast i kolega Rakčević je bio u Vladi, povukli smo povjerenje toj vladi, izašli iz te 
vlade i suštinski ukinuli legitimitet. Tako da su to činjenice. Ne mislite valjda da partija koja može 
da se odupre ... na čelu te partije da sad može neko drugi da uvodi i ukida suverenitet. Mislim da 
je visoki predstavnik stvorio državu koju su mnogi zvali "solanija", a SDP za to nije glasao. Tako 
da poštujte ono što su činjenice, ništa više od toga. Ne želim da polemišem, nego samo kad me 
prozivate, SDP i mene, moram dati činjenice, da se śetimo svi zajedno koliko je ko otporan na 
međunarodne pritiske i koliko je ko nezavisan bio i ostao. 
 Naravno, SDP sarađuje sa međunarodnom zajednicom, i to je prepoznato kao poštovanje 
prema SDP-u kao najstarijem subjektu na međunarodnoj sceni koji je član asocijacaija od 
Sociijalističke internacionale do evropskih socijalista i to su činjenice, ali to nije nešto čega treba 
da se stidimo, nego nešto čime se ponosimo. Ovo je je bila replika i ništa vas nijesam urvijedio 
koliko mi se čini. Samo činjenice dao. 
 Izvolite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (16.05.16 15:10:48) 
 
 Gospodine Krivokapiću, vi ste sad dali sebi repliku, replicirali meni na moje pominjanje vas 
poimenice koje je u stvari bilo prethodno isprovocirano vašim dobacivanjem meni, neslužbenim 
javljanjem. Niste se javili u odgovor na komentar, Andrija Popović je komentarisao moje izlaganje. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 15:11:17) 
 
 Mene ste vi sprominjali u raspravi, a ne komentarom. Ja sam na vašu raspravu reagovao. 
 
 



 KOČA PAVLOVIĆ (16.05.16 15:11:19) 
 
 Gospodine Krivokapiću, Beogradskog sporazuma se sjajno sjećam. Sjajno se sjećam one 
beskrajno uvredljive argumentacije DPS-a i Mila Đukanovića zbog čega se to radi i tako dalje, 
pozivao se na neki član 80 Ustava i tako, vi ćete se sjetiti.  
 Vi ste glasali protiv toga, a ja sam govorio ovdje sa ovih stepenica ispred Skupštine, ja sam 
govorio ovdje sa ovih stepenica ispred Skupštine, sada se i vi i ja ponosimo time. Znate koliko je 
bilo ljudi tu? Stotinak, nije ni stotinak bilo. Ono što je tužno, gospodine Krivokapiću, da danas niko 
od vas nema više tu petlju. Danas je Crna Gora manje suverena država nego tada. Gospodine 
Krivokapiću, samo jedna stvar, nemojte da se kitite  međunarodnom saradnjom. Ako ko ima 
intenzivnu međunarodnu saradnju, ako ko razgovara sa svojim sestrinskim partijama u zapadnoj 
Evropi, to je Pokret za promjene. Ovih dana nam je delagacija konzervativaca britanskih ovdje, ili 
ćete možda reći da je to nebitno. Nemojte molim vas, ja se zalažem evo 20 i nešto godina za Crnu 
Goru za koju ćemo mi određivati šta je naš interes, a nećemo se rukovoditi veličinom podrške 
međunarodne zajednice oko temeljnih pitanja naše budućnosti. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 15:13:00) 
 
 Hvala.  
 Vanjska politika u principu treba da bude konsenensualna politika ozbiljnih država i nadam 
se da ćemo doći do te faze u nekom vremenu ispred nas, za nadati se, ali nije lako u kratkom 
vremenu. Deset godina je kratak period za tako istorijske konsenzuse ostvariti. Vi ste nas 
prozivali, nisam imao namjeru da se hvalim, nego ste me prozivali, ako nas već prozivate moram 
reći činjenice.  
 U ime klua može samo jedan komentar. Izvinjavam se, kolega Popović je iskoristio to 
pravo. Biće još diskutanata, pa iskoristite tu mogućnost, iz Fronta su svi prijavljeni.  
 Izvolite, kolega. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (16.05.16 15:13:42) 
 
 Moram u ovoj proceduri, pošto govorite o nekom vremenu koje je davno bilo, bilo je veoma 
važno, to je bila Vlada u kojoj ste vi bili manjinska vlada. Znači, mandati koje ste vi imali su bili 
nebitni za funkcionisanje vlasti. Ta vlada je pala zato što je jedna druga partija izkazala 
nepovjerenje toj vladi, a ta parija se zvala Liberalni savez. 
         Ja vama ne sporim nekoliko stvari za razliku od vašeg nasljednika, odnosno prethodnika. Ne 
sporim nekoliko stvari i moram da kažem da u ovom trenutku to što ste uskratili povjerenje Vladi 
Mila Đukanovica izaziva bar kod mene jedan lični respekt. Ali, ovo što mi govorimo kao poslanici 
DF-a nema veze sa prošlošću. Ima veze sa upornim nastojanjem nekih građana koji nijesu u 
parlamentu, koji su eksponenti nekih porodica, ambasada i tako dalje, da pokušaju  da prevare 
opozicione birače. Gospodine Krivokapiću, Socijaldemokratska partija ne može da uzme nijedan 
glas srpskog biračkog tijela, bivšeg bloka za zajedničku državu, opozicije, a oni sa kojima ili koji su 
protiv NATO-a. Vi tu igrate, za razliku od nekih drugih, igru koju možemo i da razumijemo. Ovi 
drugi kojima ste vi pokriće su ti koji pokušavaju da naprave prevaru, pokazuju razne sporazume i 
žele da uđu u Vladu da bi u njoj ostali. Mislim da u ovom trenutku u spisku neprijatelja Mila 
Đukanovića, koje on proglašava neprijateljima Crne Gore, uz nas ovdje koji smo prisutni, i vi ste 
nadodati. Ne sporim vam neke stvari koje su bile, ali ipak Liberalni savez je mogao da pravi 
koaliciju sa nekim drugim, pa nije. Oni su uskratili tu podršku. Ne sporim da su vas zvali u Brisel. I 
vas i izvjesnog gospodina koji je možda bio tada na čelu Liberalne partije ili Liberalnog saveza. Ne 
znam, ali su glavni igrači na političkoj sceni, glavne stranke željele da naprave neki sporazum, da 
pokušaju da prevaziđu podjele u Crnoj Gori koje su, nažalost, sada izoštrenije nego ranije upravo 
zbog ovoga što je gospodin Koča Pavlović govorio. Zbog pljačke Crne Gore i zbog toga što je 
Crna Gora postala privatno vlasništvo Mila Đukanovića, njegovih prijatelja i nažalost tu su se 
uključili još neki koji su bili njegovi politički i finansijski partneri tada, a i sada su. 



 
 
 PREDSJEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 15:16:47) 
 
 Hvala vam. 
 Samo jedna riječ oko toga, bio sam možda čitavih devet godina takođe na listi gospodina 
Đukanovića. Nijesam ja došao na njegovo nego on na moje i dobro je da nikada neću doći na 
njegovo i dobro je da ja nikad neću doći na njegovo što se tiče politike. To je dobro, a mislim da bi 
njemu bilo bolje da on dodje na moje. 
 Kolega Obrad. Izvolite. 
 
 
 OBRAD GOJKOVIĆ (16.05.16 15:17:19) 
 
 Gospodine predsjedniče, poštovane kolege, poštovani građani, 

Bilo je dosta govora da li je Vlada trebala da bude tu ili ne, i premijer. Mislim da bi bilo bolje 
da su tu. Međutim, s druge strane postoji druga strana medalje - bili su oni puno puta tu, i bez 
obzira na argumente koje je opozicija imala i dobre namjere, nikada ništa nijesu prihvatili niti je išta 
bolje promijenjeno iz tog odnosa vlasti i opozicije tako da smo danas u situaciji kakvoj jesmo. 
Znači, potpuno je svejedno. 
 Moj osjećaj neki je da bi poslanici trebalo makar danas da nastupaju iskreno i objektivno, 
bez političkih kalkulacija i da narodu ne bude lažnu nadu da će 10. oktobra biti sve bolje, bajno i 
sjajno i tako dalje. Svaki pametan čovjek će reći  da za bolje u Crnoj Gori su potrebne decenije, 
decenije. Znači, kada se probudimo 10. oktobra pred nama će biti decenije koje će biti isto ovako 
loše kao što su ove sada. Problem ovoga sporazuma je što on ne sadrži ništa od programa kako 
te decenije da se skrate. Možda na pet, sedam ili osam godina. Zbog toga ne podržavam ovaj 
sporazum. Prije svega, mislim da ovaj sporazum je plan političkih potreba za izbore 9. oktobra. 
 Neću podržati Vladu premijera Đukanovića i njegovu rekonstrukciju iz razloga koje bi sveo 
na dva glavna razloga, a to su državni i lokalni razlozi. Prvo ću o ovim državnim razlozima. U 
Crnoj Gori su trenutno velike tenzije, ne samo ovdje u Parlamentu, nego i u javnosti. Zbog čega su 
te tenzije? Te tenzije narastaju i mnogi pomažu tim tenzijama. Zbog čega je to tako? Rekao bih da 
javnost ima nepogrešiv osjećaj da je dosta toga skriveno od javnosti. Po meni dvije osnovne stvari 
koje su skrivene od javnosti to je prije svega problem da Crna Gora postaje zona uticaja centra 
moći izvan Crne Gore  i ona dobija gospodara. Mnogi će reći ništa čudno, postoji u Evropi i neke 
druge zemlje koje su male i svaka je od njih pod nekim stranim uticajem. Medjutim, mi smo se do 
sada hvalili da imamo nezavisnu državu, da smo mi svoj na svome i tako dalje. E pa čini mi se da 
javnost osjeća da to polako prestaje da bude i da plaćamo račune koje neko drugi napravi umjesto 
nas, tj. Vlada premijera Đukanovića. Prije svega mislim na NATO integracije, tako NATO 
integracije moramo da platimo račun i da se iz pojedinih ambasada, moje kolege koje su to rekli, 
to je očito jasno i slažem se sa tim, ispostavljaju računi da bi se napravio privid stabilnosti u Crnoj 
Gori za parlamentarne izbore, onda se glasalo o NATO integracijama u Parlamentu. To je jedna 
stvar. Javnost ne želi da joj se radi sve iza leđa, na skriven način, rekao bih na podmukli način.  
 Druga stvar, formalizuje se još jedna stvar koja je možda još gora od ove. To je da se 
zvanično pravi podjela izmedju gubitnika tranzicije i onih iz partija kriminala, korupcije i tako dalje, 
na dvije klase u Crnoj Gori. S tim da ove žrtve tranzicije nikad neće imati šansu da makar pristojno 
žive u Crnoj Gori. Javnost i to polako osjeća. Imao sam slučaj prije par dana, jedan moj prijatelj 
me je zaustavio, pričali smo malo, kaže mi da je klečao na koljenima ispred đece da uče engleski i  
kompjutere i objašnjava zašto. Kaže, to je jedina šansa da pobjegnu odavde. Gdje smo došli? 
Mislim da je taj čovjek sasvim realan, sasvim realan. To su rezultati politike u Crnoj Gori. 
 Treća stvar, koja je klučna u svemu ovome, i smatram da tu javnost nije dobila ni minimum 
informacija kako su tekli ovi pregovori, da tu ima mnogo skrivenoga, ponešto je izašlo. Vidimo da 
se tu razgovaralo na tri-četiri kolosjeka, svak sa svakim.Sad su sa svakim, jer je tu bila politička 
retorika, u stvari samo za hvatanje što boljih pozicija za izbore koji su tek za pet mjeseci. Da li se 
ovih pet mjeseci moglo bolje iskoristiti? Mislim da jeste. Taj sporazum je morao da bude sasvim 
drugačiji. Imali ste ponudu DF-a, imali ste ponudu da to bude i program neki kako bi rješavao ove 



probleme. To su državni razlozi i mogli bi o tome da govorim, ali evo da vidimo koji su to lokalni 
razlozi. Nijesu lokal-patriotski. Mislim da bi svaki od 81. poslanika mogao ovdje da napravi spisak 
kao ja i da svi možemo da čitamo te spiskove. Daću vam primjer Herceg Novog kako to izgledaju 
rezultati Vlade Crne Gore, a može svaki poslanik u svom gradu.  
 "Boka", 10-ak hotela, 1200 zaposlenih, predsjedniče Skupštine, sada 23 zaposlena. 
Srušeni hoteli, uništene 100 miliona eura."Prvoborac" preko 1000 zaposlenih, danas nijedan.  
"Mještovito" 500 zaposlenih, izdali su objekte, vrlo malo zaposlenih, 10-ak zaposlenih. Luka 
"Zelenika" ogroman kapital koji stoji zatvoren, zaključan, koji se može lako srediti. Ništa od toga. 
PKB 500 zaposlenih, ostalo je 10-ak , sve uništeno. "Južni Jadran" prodat za 200 i nešto hiljada 
maraka, sa akcijama od milion eura, samo petina toga je prodato za 12 i po miliona i nijesu plaćeni 
porezi na to. Vojna bolnica, ništa od investicija, 12 miliona hipoteka nad objektima Vojne bolnice. 
Brodogradilište, 100 zaposlenih, ostalo ih je 150 sa platom od 193 eura. U isto vrijeme kada mi 
zatvaramo Brodogradilište, ne znam je li to vama poznato, predsjedniče Skupštine, Brodogradilište  
u Rijeci pravi ekstra profit. Isto tako kao kod nas u Crnoj Gori, a naši radnici dobijaju 190. eura. 
 Nešto posebno interesantno, što me zaintegriralo, a radi se o izjavi čini mi se gospodina 
Mujovića iz istražnog zatvora gdje je on govorio o prodaji lokaliteta Arza prekoputa Mamule. On je 
to pomenuo. Lokalitet Arza, tvrđava koja je kulturno-istorijski spomenik , 200 godina star, znate li 
kako je uknjižena, predsjedniče? Kao stambena zgrada. Nadam se da će ovo neko čuti i provjeriti, 
20013. kao stambena zgrada. Nijesam ekspert za to a  preko puta je Mamula koju smo isto tako 
prodali , koja će vrlo brzo biti stambena zgrada. Ne bi me čudilo da pojedinci iz DPS-a u njoj imaju 
svoje vile za desetak godina.  
 Institut "Simo Milošević", predsjedniče, skrećem vam pažnju  da je 19. novembra potpisan 
ugovor o prodaji Instituta. Koliko se sjećam, a ne mogu da dodjem do tog ugovora jer je tajan, 6 
mjeseci je bio rok da potpišu, da plate 10 miliona. Taj rok ističe za dva dana. Nema ništa od toga. 
Čeka se 9. oktobar  jer je neko obećao da će dati urbanistički plan od 600-700 stanova i 150 kuća 
oko Titove vile. Evo ja ovdje, tužilac ovo sluša, neka isprati situaciju. Ukoliko ne isplate ovo u roku 
od dva dana, a postoji mogućnost po ugovoru da im se produži taj rok.Ovdje imate 600-700 
miliona eura koje su upropašćeni, skoro kao auto put. Ja postavljam sad pitanje - da li normalan 
čovjek iz Herceg Novoga može da glasa, ovo je lako provjeriti, zna cijeli grad, zna cijela Crna 
Gora, može tako i u Pljevljima i u Podgorici i u Nikšiću, svuda isto, da li može da glasa za Vladu 
premijera Mila Đukanovića? Ja mislim da ne može, ja mislim da ne može i misao koja mi se 
stalno, neko upoređenje koje mi se vrti po glavi, svi smo gledali film Maratonci trče počasni krug, 
čini mi se da Demokratska partija socijalista hoće da trči taj počasni krug i da su oni u stvari ta 
porodica Topalović koja je uništila crnogorsku politiku, a nadam se da neće uništiti crnogorsku 
državu i naše predivne gradove i bogatstva koja je imala ova država i ovaj narod ne zaslužuje da 
živi kako živi danas, zaslužuje da živi mnogo bogatije i srećnije sa mnogo boljim školstvom, 
zdravstvom i svim ostalim što nam resursi omogućavaju. 
 Vrijeme će pokazati ko je bio odgovoran ko neodgovoran, ja ovo sigurno neću podržati. 
Demokratska partija socijalista ima masu alata i instrumenata da i dalje zloupotrebljava izbore, 
dovoljno je da uvedu porez, nezvanični porez, normalno, na biznismene koji su im bliski da svaki 
od njih da novac kojim lako ponovo mogu da kupe izbore. 
 Po meni Demokratska partija socijalista je akcionarsko društvo. Jednu akciju ima onaj ko 
proda glas za 50 eura. Odbornik ima 10 akcija, poslanik ima vjerovatno 1000 pa do onog glavnog 
koji ima vjerovatno miliione akcija. Na žalost, mi smo u toj priči predviđeni da budemo, ne ja kao 
poslanik, ali sigurno masa građana, da budemo robovi, robovi i to vam ne smijemo da dozvolimo. 
Čini mi se da oni ne bi mogli da dišu bez gubitnika tranzicije. Za njih je sasvim normalno da se 
ljudi loše osjećaju, loše žive i da je to u stvari ono što hrani taj njihov organizam. 
 Sada ako je plata negdje, najniža plata oko 200 eura, ja mislim da bi se oni našli u grdnom 
problemu kada bi ta plata kojim slučajem porasla na 250 eura, to bi bila panika kod njih. Samim 
tim bi vrlo teže mogli da kupuju glasove, itd. 
 Pozivam i javnost Crne Gore, i sve druge političke faktore, da se uozbiljimo i da uradimo 
nešto da se ovo promijeni i da pokraj ovakvog bogatstva, ja se nadam samo u Herceg Novom, 
koliko je to, zaslužujemo da živimo mnogo bolje. Hvala, predsjedniče. 
 
 



 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 15:27:12) 
 
 Hvala vama, ali demokratija se probija užasno sporo kao i pravda, ali je nezaustavljiva. Bilo 
je raznih prostora. 
 Kolega Bulatoviću, izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (16.05.16 15:27:27) 
 
 Gospodine predsjedniče, evo nema Vlade, nema DPS-a, tu je uglavnom DF. Mi imamo 
zahtjev, pauza dok traje Dnevnik pa nakon toga da nastavimo s raspravom, da se bar nekome 
obratimo, mi imamo potrebu i želju da se obraćamo građanima i da se ne preklapaju te dvije 
stvari. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 15:27:55) 
 
 Ide na Drugom kanalu, ali u redu je, 20 minuta, da ne pravimo spor oko 20 minuta. U redu, 
20 minuta pauze.  
 
     -Pauza- 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 15:56:22) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, tačno u 16 sati, poslije pauze nastavljamo sa radom. 
 Dajem riječ poslaniku Slavenu Radunoviću, a neka se pripremi poslanik Bojanić. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (16.05.16 15:56:32) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovane dame i gospodo koji pratite ovo preko malih ekrana, pošto u sali, osim mojih 
kolega izi Fronta i još nekoliko poslanika, nema nijedan poslanik Demokratske partije socijalista, 
nema nijedan poslanik stranaka koje danas ulaze u vlast, nema nijedan član Vlade, samo bih prvo 
da ih sve podsjetim, kad su prebacivali poslanicima Demokratskog fronta da logoruju po šatorima i 
kako zarađuju svoje plate a nisu u sali i ne bave se klasičnim skupštinskim radom, a mi im 
objašnjavali da smo odgovorni samo svojim glasačima i da ćemo se boriti za njihova prava na 
način kako mi mislimo da treba najbolje, evo sad da ih podsjetim da i oni to rade. Danas je što se 
tiče makar Demokratske partije socijalista, od najvećeg interesa da se sakriju u mišiju rupu i da ne 
čuju kritike iz Demokratskog fronta. A nažalost, danas se kritike Vladi Mila Đukanovića mogu čuti 
samo iz klupa Demokratskog fronta i nekoliko nezavisnih poslanika. 
 Želim da počnem svoju diskusiju sa političkom azbukom koja, nažalost, izgleda mnogima u 
Crnoj Gori nije poznata. Prvo, kad se neka vlada proziva prelaznom, i to se kaže da je to između 
vlasti i opozicije, da bi mogli tako nešto da kažemo, zar bi stvarno mogli da kažemo da je opozicija 
zastupljena u toj vlasti, trebalo bi makar polovina ili jedan više od polovine poslanika iz opozicije 
da glasa za takvu vladu. Radi se o klasičnoj podmetačini, samo šest poslanika, ponavljam šest od 
36 poslanika opozicije ovu vladu podržava. 
 Možda je ovo A od političke azbuke, a ne ono što sam rekao maloprije, to je da glasanjem 
za Vladu Mila Đukanovića svako ko je digao ruku postaje podržavalac te vlade i postaje vlast. Zato 
molim ovom prilikom u ime Demokratskog fronta, službu Skupštine da nakon ove sjednice 
oslobodi slobodnu teritoriju gdje sjede poslanici Demokratskog fronta i ostali opozicioni poslanici 
od ljudi koji podržavaju vlast Mila Đukanovića. Znači, tražimo strogo kako je u svim parlamentima 
svijeta, da razdvojite ovu skupštinu na ljude koji podržavaju premijera i njegovu vladu od ljudi koji 
su protiv. To je osnov. Ne pristajemo ni na kakvo šminkanje ove prevare birača. Znači, nikad niko 



nije ušao u neku pravaru a da je tvrdio da je to prevara, svako je to umotavao u neki ukrasni papir 
pa se to i danas radi.  
 Dok je bila pauza rekoše mi da je zamjenik predsjednika Vlade, gospodin Marković, 
odgovorio jednom od prethodnih diskutanata iz jedne od stranaka koje ulaze u Vladu, koji je rekao 
da će oni da budu vlada u Vladi, nema vlade u Vladi, DPS to neće dozvoliti. Znači, oni su u prilici, 
pošto još nije bilo glasanje, da se predomisle. Imaju jasan odgovor da im se to što su zamislili, 
navodno što su zamislili, ja ne mislim da su zamislili to ali tako makar kažu, da im se neće 
dozvoliti. Znači, neće moći da budu vlada u Vladi, mogu da budu samo dio Vlade Mila Đukanovića 
i da sprovode njegovu politiku, kako to reče i potpredsjednik Skupštine Suljo Mustafić, to će da 
bude vlada kontinuiteta 40. Vlada Crne Gore. 
 Ali, mnogo je učesnika ove zavjere prema biračima u Crnoj Gori koji pokušavaju da ovo 
upakuju u jedan paket koji bi mogao da bude prodat opozicionim biračima. Uporno pričam o 
opozicionim biračima, jer onima koji podržavaju DPS, pa čak i onima koji podržavaju SDP koji se 
sad prikazuje kao opoziciona stranka ovo ništa nije strano, oni su bili na istoj izbornoj listi, 
Konjević, ministar policije dojučerašnji, od sjutra će biti ministar finansija, tu nema nekih izmjena. 
To nas, pravo da vam kažem, mnogo ne pogađa, oni su i dobili legitimitet na listi Mila Đukanovića. 
 Naravno, ovdje je problem što treba dio opozicionih birača da se prevede opet na stranu 
Vlade. Svaki put kad Milu Đukanoviću prifali po 5-6% pred neke izbore, on pronađe saradnike, on 
pronađe ljude koji to urade, svaki put je to umotano u drugačiju foliju. On kao stari komunistički 
kadar, mislim na Đukanovića, pokušava da reinkarnira iluziju demokratičnosti i multipartizma u 
strogo kontrolisanoj diktaturi, na sličan način kako je to radio Josip Broz. 
 Reći ću zbog čega to radi Milo Đukanović. On je iskusan političar, on je preživio 1989., on 
je preživio pad Berlinskog zida koji se desilo u čitavoj Evropi zato što je Josip Broz prije toga 
uspio, vrlo mudro, vrlo državnički, da stvori iluziju kod građana da ovdje postoje neke političke 
slobode i da ovdje ima više nekih političkih pravaca, stvarajući razne saveze socijalističke 
omladine, socijalističke saveze radnog naroda i slično, vijeće udruženog rada. I to je prošlo, jedino 
su u Crnoj Gori i u Srbiji opstali režimi i to tadašnjeg Saveza komunista Srbije i Crne Gore jer je 
Josip Broz vrlo vješto izbjegao zamku koju nisu uspjeli da izbjegnu drugi diktatori komunistički u 
Evropi. 
 Sad Milo Đukanović pokušava potpuno istu stvar da proda građanima Crne Gore. Znači, 
građani Crne Gore, vama se sprema velika prevara uključivanjem u Vladu nekoliko predstavnika 
opozicije, i to potpuno nelegitimnih predstavnika, iz više aspekata. Tu je pričano više puta zbog 
čega sve oni nisu legitimni, jedni što su izabrani sa liste vlasti, jedni što uopšte nisu partija nego su 
grupa građana i jedni koji su napustili najtvrđu opozicionu partiju, znači to su osnovni razlozi. Oni 
treba da odglume tu iluziju, kod građana da se stvori ta iluzija, da u stvari postoji neka široka vlada 
izbornog povjerenja. U tome učestvuju mediji kojima to odgovara i centri van Crne Gore kojima to 
odgovara, naravno zbog njihovih interesa. Svi glume u svemu ovome kako se praktično dešava 
neka revolucija parlamentarna u Crnoj Gori, kako je pronađen neki specijalni način za 
prevazilaženje problema, a na sceni ostaje i u sedlu ostaje najveći diktator kojega Evropa ima. 
 Citiraću sada jednog od najboljih mladih političara iz Nove srpske demokratije, našeg 
odbornika iz Nikšića Marka Kovačevića koji kaže: "Partijska misao, sekularno sveštenstvo, 
malograđanština i organizovani kriminal su četiri stuba borbe protiv politike Demokratskog fronta u 
Crnoj Gori. Njih centri moći kojima služe, unutrašnji i spoljni, hrane i afirmišu. Partijska misao ne 
polemiše sa datim političkim razlozima Demokratskog fronta, već nastoji da Demokratski front 
bude uklonjen onoliko grubo koliko bude potrebno, ali sa težnjom da se privid demokratskog 
društva očuva. Zato je zadata skoro svim medijima cenzura prema Demokratskom frontu. Ne 
treba izvještavati ništa, osim onoga što u očima naroda može da ih degradira." Odgovor svakom 
slobodomislećem građaninu je jasan, zbog čega je sve što se kreće u Crnoj Gori krenulo na 
Demokratski front. Zato što smo mi jedina opasnost za režim Mila Đukanovića. Zato što smo mi 
prvi primijenili koncept protiv kojeg on nema odbrane. Zato što smo mi digli narod na ulicu, zato 
što smo mi stvorili atmosferu koju on nije mogao da prevaziđe, nego je morao da zovne u pomoć 
prijatelje i neprijatelje, takozvane, s druge strane. 
 Pošto imam malo vremena samo ću da iskoristim još priliku da podvučem jednu vrlo važnu 
stvar koju smo juče čuli i to se nadam da će da bude početak odmotavanja jednog važnog klupka. 
Juče je na kolegijumu kod predsjednika, prekjuče pardon, u petak, na kolegijumu kod predsjednika 



Skupštine u jednom momentu kada je nastala žučna rasprava između članova kolegijuma iz SDP-
a i potpredsjednika Milutina Simovića, gospodin Konjević, koji je bio ministar u vrijeme 24. oktobra, 
rekao - Milutine, nemoj tako jer ću progovoriti o 24-om, ne želim više da gubim obraz zbog vas, 
zbog 24-og. Na šta je Ranko Krivokapić dodao - imao bih i ja što da kažem o 24-om, Milutine.  
 Ovo su vrlo bitne stvari, vezane i za izbor ove vlade. Prećutkuju se stvari koje mogu da 
budu metod ucjene Mila Đukanovića, a građani Crne Gore koji su bili trovani, tučeni, hapšeni, ne 
mogu da dobiju odgovor. Je li ovo taj princip transparentnosti koji nam se nudi? Je li moguće da 
ovdje nosioci najviših državnih funkcija kriju  istinu od građana Crne Gore da bi trgovali sa Milom 
Đukanovićem? Pomenuo sam samo ovaj slučaj, tako ima i drugih razloga za sumnju da su se i 
drugi uključili na sličan način u sve ovo. Naravno, njihove informacije dolaze iz Ambasade. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 16:07:47) 
 
 Zahvaljujem kolegi Radunoviću.  
 Samo jedna opaska - nijeste bili na tom kolegijumu. (Govor iz klupa) Naravno, naravno, ali 
nijeste bili na kolegijumu tako da ne znate punu informaciju.   

Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (16.05.16 16:08:02) 
 
 Hvala, gospodine Mustafiću. 
 Tačno je da ja nijesam bio na tom kolegijumu, ali na kolegijumu su bili svi ostali članovi. Ja 
sam se raspitao kod kolege Đukanovića, kod kolege Radulovića i kod kolege Bojanića, druge 
nijesam pitao, svi su odgovorili da je bilo ovako. E sad ja vas pitam, je li bilo tako? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 16:08:24) 
 
 Dakle, ja se neću o tome izjašnjavati, jer kolegijum je interna stvar ove Skupštine. Mislim da 
nije dobro da izlaze neformalne priče van kolegijuma. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (16.05.16 16:08:38) 
 
 Dobro. 
 Zahvaljujem vam na odgovoru, gospodine Mustafiću, meni dovoljno, građanima Crne Gore 
dovoljno. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 16:08:42) 
 
 Hvala vam. 
 Poslanik Bojanić je sljedeći, a neka se pripremi poslanik Popović. Izvolite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (16.05.16 16:08:44) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi potpredsjedniče. 
            Uvažene kolege, uvaženi građani, 
 Jako je čudno danas diskutovati o Vladi bez bilo koga iz Vlade u klupama, bez bilo koga iz 
DPS-a, i negdje vjerujem da oni ovo slušaju, pa evo da se ja nadovežem na prethodnu diskusiju 
kolege Radunovića  i da  ih pitam da li će i ovaj put bit principijelni pa će se odreći ove dnevnice s 



obzirom da su to uvijek tražili od opozicije kad je nema u skupštinskim klupama. To je jedna stvar, 
na testu je, znači, njihova principijelnost.  
 Sačekaću, pošto faktički imamo svega dva poslanika, da me čuju pa možda i oni odgovore, 
samo da se završi diskusija.  
 Podsjetiću takođe na još jednu principijelnost. Prije par dana poslanici vlasti su se utrkivali 
da osuđuju, kako su oni rekli, uvrede prema premijeru. Malo da vratim film unazad, pa da vas 
pitam koliko ste bili principijelni kad je premijer ovdje vrijeđao poslanike. Tada ste ćutali kao 
zaliveni. Tada niko nije riječi progovorio, nikome nije palo na pamet od poslanika vlasti da se 
saglasi sa predlogom koji sam ja iznio na kolegijumu, da se traži osuda premijerovih riječi i 
izvinjenje. Ćutali ste kao zaliveni. Toliko o principijelnosti poslanika vladajuće koalicije ili elite, kako 
god govorili.  
 Dakle, slušao sam premijera juče, bilo mi je interesantno da čujem njegovu zamjenu teza 
koju uvijek iznosi kad nema koga da ga pita, naročito novinara, do kraja da objasni te stvari, pa da 
krenem od toga da ovu vladu svakako podržati neću, samim tim što je 40-ta. Dakle, to je ona 
vlada i gro ministara na čelu sa premijerom su i dalje u toj vladi i nakon ovog glasanja.  

Neću je podržati prvenstveno iz ekonomskih razloga, odnosno rezultata ekonomske politike 
koju vodi. Čuli smo premijera da se hvali da je za 10 godina porastao bruto proizvod Crne Gore za 
nekih 65-70%. Da, ali je zaboravio da kaže kako to da je dug porastao za 417%. Dakle, javni dug 
Crne Gore za 10 godina je porastao za 300.000.000 više nego što je porastao bruto proizvod. 
Toliko o rezultatima ekonomske politike i toliko o efektima rasta bruto proizvoda. I   hoćete da 
kažete da je to održivo i da je to dobro? Naravno, nema nikog odavde da odgovori. 
 Ja se nadam da neko sluša iz DPS-a, pa evo bar da dođe da me demantuje ovih sedam-
osam minuta koliko imam, izazivam ih da dođu i da daju  repliku ili komentar na sve ovo. 
 Kažu, nezaposlenost je popravljena. Slovima i brojevima 10.000 je više nezaposlenih za 10 
godina danas, nego prije 10 godina, 10.000 je više nezaposlenih. Trgovinski deficit nikad veći, 
odnosno nikad manja pokrivenost u zadnjih 10 godina izvoza uvozne robe. Dakle, ne da nijesmo 
popravili to kako smo uvijek pričali i svim vladama zadnjim, naročito ovoj posljednjoj glavni cilj je 
bio supstitucija izvoza - uvoza. Nikad gore nijesmo imali rezultate.  
 Naravno, reći će da njih narod voli, a ja sam koristio termin da su to u stvari, kako kaže 
književnik, "ribari ljudskih duša" i nažalost sve vrijeme pletu mrežu i naravno kroz takav način 
održavaju se na vlasti. Negdje sam nedavno pročitao neki drugi termin, o istom se radi, ali bio mi 
je interesantan, kaže da su ovi, otpirlike bih to mogao primijenit na ovu Vladu, preprodavci 
prioriteta, odnosno prvi prodavac je premijer a svi ostali nižeg ranga su preprodavci prioriteta. 
Nažalost u ograničenim resursima kakva je Crna Gora preprodaju se biznis elitama javni tenderi, 
koncesije, prostorni planovi, javno-privatno partnerstvo, to je ka biznis elitama. I naravno, oni koji 
su prvi na prioritetu imaju kontra, u trgovini uvijek ima nešto kontra, negdje je novac, a negdje su 
glasovi. Kako je niža struktura onih koji prodaju svoj glas, tako to više ide ka davanju glasova. Vrlo 
jednostavna matrica koja već traje, potvrđena hiljadu puta i na kraju krajeva to smo dobili i kroz 
"snimak" i naravno sve to i dalje održava ovu vlast, tu je gdje je.  
 Što se tiče ovih izmjena ministara, ja neću koristiti i nijesam u parlamentu nikad ni koristio 
grube riječi, ali rekao sam onda da ja ne mogu da podržim ni Sporazum iz prostog razloga što 
mislim da ima mnogo više nedostataka nego eventualno benefita koje može da donese, u prvom 
redu mislim da je kratko vrijeme. Sve ovo je možda, možda, kažem s velikom rezervom, imalo 
smisla prije nekih pola godine, godinu, danas četiri-pet mjeseci pred izbore bojim se da ovo više 
nema smisla.  
 Naravno, naići će na opstrukciju DPS-a, dodatno će izgubiti neko vrijeme. Mnogo toga je 
već odrađeno u predizbornoj kampanji, čitamo da su već raspisani oglasi završeni za prijem 
novozaposlenih, odnosno tokom sezone, već su obezbijeđeni ti glasovi. Već su finansijske 
benefite elite ostvarile. Podsjetiću na zvaničan podatak ministra finansija koji sam dobio, da je 
samo za auto-put 42,5 miliona bilo oslobađanje PDV-a, za 345 kompanija koje su podizvođači. 
Dakle, već u ovom momentu 42,5 miliona su podizvođači na izgradnji autoputa oslobođeni PDV-a 
što bi negdje trebalo da odgovara da su oni izvršili ili treba da izvrše, je li, ovih dana nekih 220 
miliona usluga ili roba da su prometovali. Ajde, zapitajte se gdje je to četvrtina već troška za auto-
put potrošena. Znači, već su te stvari završene.  
 Takođe, svjesni smo da postoje nelegalni tokovi novca. To ministar finansija neće moći da 



isprati. Ne jedan, nego tri. To su nelegalni tokovi novca koje svi znamo odakle su, i to nema u 
Vladi, i to ne mogu ministri da prate. Naravno, neće ni u bilo kojoj drugoj instituciji, jer to u 
institucije ne ulazi. Ne možete ni po dubini da pratite institucije, nelegalne tokove novca, jer ti 
nelegalni tokovi su van institucije od početka.   
 Što se tiče personalnoga imenovanja, pošto tako ćemo i glasati, hoću da budem potpuno 
jasan. Nemam problem sa četiri opoziciona predstavnika za ministra poljoprivrede, 
potpredsjednika Vlade, policije i šta je četvrti - finansija. Imam za ministra finansija, dobro, nije ni 
važno. 
 Problem mi je, uz sve uvažavanje, evo nema gospodina Raška Konjevića, cijenim njegovih 
zadnjih par mjeseci rada, ali ja ne zaboravljam tako lako, nijesam zlopamtilo, žao mi je što nije tu, 
možda će se pojaviti - 28.10. jedan sam od potpisnika našeg kluba sa pitanjem  tadašnjem 
ministru unutrašnjih poslova Konjeviću, sa pitanjima šta se dešavalo 24.oktobra, koji su politički 
službenici, imenom i prezimenom, učestvovali u prebijanju određenih građana, koji je rok da se ta 
imena otkriju i objelodane, ko će pored neposrednih izvršilaca snositi komandnu odgovornost i da 
li će ta dgovornost stizati do prvih odgovornih ljudi Uprave policije i MUP-a. Dan danas nemam taj 
odgovor.  
 Dodatno bih ga takođe pitao, to je javna tajna, evo sad će se baviti finansijama, da li zna da 
su hotelski računi onih policajaca koji su došli u Podgoricu plaćani kešom na recepcijama tih 
hotela. Odakle keš policiji da plaća račune po hotelima? Gdje su te pare, odakle su one stvorene, 
to bi kao ministar policije trebalo da zna, a evo mu i prilike kao ministar finansija da se raspita, ako 
već nije znao. Tako da uz sve uvažavanje gospodina Konjevića kao kolege, ja ne mogu da mu 
dam glas.  
 Takođe htio bih da pitam gospodina Tarzana Miloševića, vidio sam ga na početku, 
obradovao sam se da će biti. Htio sam da ga pitam, s obzirom da je politički direktor DPS-a, da li 
će pokrenuti isključenje onih lica iz vrha DPS-a koja evo ovih dana javno priznaju da su dio 
kriminalne strukture i da će biti osuđeni odnosno to je već pravosnažno stanje i tim što oni potpišu 
i da li će time DPS nam dati do znanja da su oni dio cijele ekipe ili će se njih odreći i isključiti ih iz 
DPS-a kao nekoga ko nije postupao po nalozima DPS-a. 
 Htio sam i da pitam premijera, vrlo mi je interesantna, indikativna izjava od prije nekoliko 
dana o Američkoj privrednoj komori, danas sam iskoristio priliku i pitao na Odboru za ekonomiju, 
pitao sam predstavnike Centralne banke da li oni išta znaju o najavi Vlade da će subvencionirati 
bankarske kredite stranim investitorima koji doću u Crnu Goru da grade hotele visoke kategorije. 
Vrlo mi je interesantno. Odgovor je njihov bio da oni nijesu nadležni za to, nijesam ni očekivao bolji 
odgovor. Hoću da pitam premijera, je li to socijalna politika ... izbrišu, ja nemam problem ako je i to 
tako, ali toliko je licemjerno zvati se Demokratska partija socijalista a ovamo dati benefite stranim 
investitorima, subvencionirati im kredite kojim treba da dođu i da grade u Crnoj Gori hotele od 
depozita građana i privrede Crne Gore. Nevjerovatan je nonsens. I ja tvrdim sada da to je samo u 
funkciji predizborne kampanje i dodvoravanja američkim investitorima. Neka objasni premijer, kad 
već nije tu neka se javi sjutra pa neka objasni građanima Crne Gore da li je to mislio samo na 
investitore koje dolaze sa američkog tržišta ili eventualno sa nekog drugog. Zašto tu pravi 
problem, zašto samo diskriminiše ove ostale? Zašto to domaćim investitorima ne uradi? Evo ja ću 
da se prijavim za kredit od crnogorske banke sa subvencijom Vlade Crne Gore pola kamate, da 
gradim hotel u Crnoj Gori. Jesam li ja neki investitor onda? Tuđim parama gradim hotele po Crnoj 
Gori, i to naziva stranim investitorom.  
 Ja ne dijelim mišljenje sa velikom većinom kolega da je toliki veliki pritisak od stranih 
ambasada izvršen prema premijeru i ostalima da postpisuju sporazum. Ja mislim da premijer 
Đukanović ide na dodvoravanje njima ne bi li ga još malo zadržali i da ne bi vadili one optužbe 
koje imaju protiv njega. I ne da ga oni ucjenjuju, i ne da oni direktno traže, nego da on anticipira  
šta se može desiti, tu je vješt, svaka čast, i da unaprijed ide, dodvorava se svima vani ne bi li 
ostao tu gdje je.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 16:21:52) 
 



 Zahvaljujem. 
 Molim sve kolege da se pridržavaju datog vremena, da ne bi ulazili u prekid, nema potrebe 
za time zaista.  
 Kolega Bulatović. Izvolite, pravo na komentar.  
. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (16.05.16 16:22:03) 
 
 Gospodine Bojaniću, vi ste u jednu ruku naš kolega po suzavcu i po nasilju države i 
kriminalnih struktura od 17. i 24. oktobra uveče, kada se sve to desilo sa punim znanjem ministra 
unutrašnjih poslova koji ulazi u Vladu izbornoga povjerenja. Ali, vi gospodine Bojaniću, uz veliko 
poštovanje prema vama, ne možete malo da budete dobri sa opozicijom, a malo sa bivšom 
opozicijom i morate da se opredijelite, da kažete - da, ovaj čovjek koga ja cijenim i koga cijenim do 
ovog trenutka ulazi u Vladu koja neće moći da kontroliše prljave i sive tokove, to su desetine i 
desetine miliona i kada glasate za ta četiri ministra vi glasate za to da nema kontrole. Kada 
glasate za te ministre, glasate da neće biti čišćen birački spisak, kada glasate  za te ministre, vi 
glasate za to da neće biti zaustavljeno duplo glasanje što je osnov krađe na izborima. Zato vas ja 
pozivam,  pošto ste vi šef kluba u kome ima mnogo ljudi koji ulaze u direktni pakt sa DPS-om, 
nakon glasanja ove vlade, da se konačno opredijelite. Ovo je koaliciona vlada DPS-a i tih ljudi koje 
ćete vi da glasate, to je vlada Mila Đukanovića, to je vlada u kojoj neće biti vlada u Vladi, kako 
smo maloprije čuli. 
 Gospodine Bojaniću, vi kao čovjek koji ste protiv NATO-a, čitajući Sporazum, znate da su 
svi oni dužni nekome kome je NATO navodno sedma rupa na svirali, ja ne smijem da kažem je li 
za NATO ili protiv NATO-a, ima kao bela lala da realizuje NATO integracije sve do onoga trenutka 
kada se dese izbori.  
 Gospodine Bojaniću, sinoć je na svjetlost dana iznio Milo Đukanović da je to vlada koja će 
nastaviti da funkcioniše, ako budu u prilici da budu većina, i u tom sastavu nakon izbora. 
Poznajući vas, da ste bili sa nama u teškim trenucima, poznajući vas kao principijelnog čovjeka, 
anti-NATO aktivistu, prosto ne mogu da vjerujem da vi glasajući za tu vladu sve one ljude koji su 
protiv NATO-a, a vas podržavaju zbog toga, možete da obmanete na taj način. Ovo je vlada koja 
će da sprovodi NATO politiku, ovo je vlada koja će da sprovodi potpunu politiku Američke 
ambasade koja je između ostalog tu vladu sačinila. Zato vas na to upozoravam. 

I još nešto, ja želim da i vi kao član kolegijuma, jer su ovdje rečene stvari koje mi naziremo i 
koje znamo, da su kriminalcima dijeljena oružja, uniforme, to je bilo na kolegijumu, da pozovemo 
Ivicu Stankovića da ispita ove ljude, jer mi osnovano sumnjamo da su mirni protesti srušeni silom 
da bi pokušao da se napravi ovaj sporazum i toboš dijalog. Mi nijesmo željeli da rušimo institucije, 
niti bilo što da radimo, osim da izdejstvujemo izbore koji treba da budu fer i demokratski preko 
prelaza vlade. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 16:25:34) 
 
 Hvala kolegi Bulatoviću.  
 Izvolite pravo na odgovor, poslaniče Bojaniću. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (16.05.16 16:25:56) 
 
 Zahvaljujem. 
 Gospodine Bulatoviću, hvala vam što ste mi pružili priliku da dodatno pojasnim moje 
stavove. Jeste, ja sam govorio i prije par dana još kada smo oko leks specijalisa imali raspravu i 
tada sam već bio jasan, ali evo, ponoviću još jednom.  
 Ja ću glasati protiv zakona leks specijalisa, sporazuma,  ja cu glasati  i protiv ove vlade, da 
to potvrdim i što se tiče toga mislim da sam tu potpuno jasan. Ja sam rekao da nemam  ništa 



protiv i sada ću to ponoviti, da pokušaju ministri,  ovi koji su prihvatili sporazum, da se bave time 
čim su namijenili da se bave. Ja mislim da su  pogriješili. Ali negdje iz nekih odnosa  kolega i   
nekih i prijatelja  neću nijednu grubu riječ reći, nema potrebe za tim, jer imam  korektan lični odnos 
i odvajam taj neki lični odnos od političkog njihovog djela, i mislim da tu ništa nije sporno. 

Što se tiče  ovog da ste me nazivali protivnikom NATO-a, aktivistom, nijesam ja  protivnik 
NATO-a,  ja sam protiv punopravnog  članstva Crne Gore u NATO. Ja sam  za razvijanje  
partnerstva za  mir  za NATO-om, do krajnje granice, ali da ne učinimo taj zadnji  korak, jer nam  
članstvo  punopravno  u NATO  ništa dobro  neće donijeti,  osim  političkim i vojnim elitama  Crne 
Gore. Ništa novo,  nešto već viđeno  u svim zemljama,  čak sam vrlo ubijeđen  da ćete i danas čuti 
od građana  mnogih zemalja da im apsolutno ništa nije donijelo članstvo punopravno u NATO, 
osim  tim elitama, naravno, kojima  zna se  šta sve to  donosi.  
 Na kraju krajeva, svoj stav sam vrlo jasno saopštio gospodinu Stoltenbergu i tada  mu  
rekao da prave grašku, vrlo otvoreno i javno, da NATO pravi grešku jer umjesto da ima dobroga 
partnera u   Partnerstvu za mir,  dobiće lošega člana  u članstvu NATO. Iz dva razloga.  Pvo što je 
vrlo diskutabilna, da se zadržim na tom terminu, podrška građana  Crne Gore pristupanju NATO 
paktu. Druga stvar, što smo daleko od onoga što oni navodno traže od nas, navodno kažem,  
poštovanje puno vladavine prava. Ne bih rekao da im je to nešto mnogo bitno.  

Što se tiče kolegijuma, nemam namjeru da ovdje javno prepričavam stvari. Jeste bilo,   
otvorila se ta  priča,  to će svako da kaže od onih koji su imali šta da kažu po tom pitanju. Ja tu 
nemam  nikakvu dilemu, gospodina  Konjevića sam javno  prozvao i danas da nam kaže šta se 
dešavalo 24.oktobra. Naravno, kao građanin koji je potpuno svjestan svoje odgovornosti, ako 
bude bilo potrebe, ono što sam ja  čuo mogu i da potvrdim, ono što nijesam čuo ću demantovati, 
ali nemam razloga da  to ovdje govorim  i da prepričavam  razgovore na kolegijumu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 16:29:37) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bojaniću. 

Dajem riječ poslaniku Popoviću, a neka se pripremi poslanica Bošnjak. Izvolite, poslaniče 
Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (16.05.16 16:29:43) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
 Imamo ovdje jednu veoma interesantnu  parlamentarnu  političku situaciju, koja je 
vjerovatno nedoživljena  u svijetu. Dakle, ovo je još jedan  crnogorski  politički specijalitet  koji se  
niđe u svijetu  ne može  probati. U Parlamentu je prisutna opozicija, a gro vlasti nije tu. Opozicija u 
svim svjetskim parlamentima kao vid svoje političke borbe uglavnom ne prisustvuje sjednicama 
parlamenta, a ovdje se dešava situacija da vlast ne prisustvuje sjednicama parlamenta i da 
Skupštinu  potpuno prepušti opoziciji. Ali eto, vjerovatno ćemo dosta toga probati, iskušati do kraja 
ovog  saziva, do oktobra.  

Što  se tiče  Predloga za razrješenje i izbor članova  40.  Vlade Crne Gore, vlast i dio  
opozicije  potpisali su Sporazum o stvaranju uslova za fer i slobodne izbore čiji je cilj ulazak 
opozicije u  vlast i državne  institucije  u cilju sprečavanja  zloupotreba državnih resursa  za 
parlamentarne  izbore u oktobru ove godine. Rekonstruisana vlada  će biti izabrana  u Skupštini 
na osnovu posebnog zakona leks specijalis. Dijelu opozicije  će pripasti  nekoliko ministarskih 
mjesta kao i pomoćničke funkcije sa posebnim ovlašćenjima u ministarstvima  zdravstva i 
prosvjete. Dijelu opozcije će osim toga pripasti i više od 50 funkcija u javnim preduzećima i 
privrednim subjektima u državnom vlasništvu kao i oko 150 mjesta na  admistrativnom i 
savjetničkom  nivou.  

Činjenica je da dio ljudi  državu doživljava kao svoje  dobro, jer samo svoje dobro može biti  
predmet  trgovine  kao što se ovih dana  trguje funkcijama po Crnoj Gori. Dogovor kuću gradi, 
kaže stara  poslovica, ali ima  dogovora  zbog kojih se  kuće  i razgrađuju. Proces ulaska  dijela 



crnogorske  opozicije  u  Vladu  započeo je glasanjem za povjerenje  toj istoj Vladi. Vlada je taj 
test   prošla  zahvaljujući podršci jedne opozicione  partije - Pozitivne Crne Gore. Pozitivna je 
svoju podršku Vladi 27.januara uslovila otvaranjem Vlade za ulazak opozicije, nakon toga ta ista 
opozcija je svoje kolege iz opozicione Pozitivne Crne Gore  nazivala raznim imenima, osuđujući ih  
za navodnu političku trgovinu i korupciju i na taj način ih nagradila zbog toga što su im omogućili 
ulazak u vladu izbornog povjerenja. Tom logikom gledano, pristanak  premijera Đukanovića  da 
prihvati ulazak  dijela opozicije  u njegov kabinet  plod je političke korupcije.  
 Politika bi trebala biti stvar  principa, a i kad to nije  uvijek bi trebala biti stvar zakona. Ako 
prihvatite da ubirate plodove  korupcije onda ste i vi  korumpirani, kaže zakon, samo što se 
prihvatanje ulaska u kabinet  Đukanovića pravda višim, narodnim, državnim interesima, jer će za 
državu sigurno biti bolje  kad umjesto  njihovih, na funkcije prijeko potrebne za izgradnju izbornog 
povjerenja među crnogorskim partijama, dođu naši. Do onog do čega se nije moglo ni izborima, ni 
procedurama, ni zakonom, doći će, izgleda, političkim dogovorom partija. Ali ti  dogovori  imaju 
jedan problem - kako sprovesti  taj dogovor  kad više nema nikakvog  povjerenja,  u toku je 
politički rat  svih protiv  svih. A što se tiče kadrova  počev od rukovodećih pozicija  pa do izvršnih 
mjesta u državnoj upravi, zakon je potpuno jasan i tu dileme nema. Mora se sprovesti zakonska 
procedura  za bilo koje radno mjesto, prvo ide  postupak internog oglašavanja  unutar  organa,  
zatim između organa i ukoliko ne bude  kandidata  raspisuje se javni  konkurs. Na taj javni 
konkurs, koji je ustavni princip, može da se javi bilo ko, ko god smatra da ispunjava uslove 
propisane  konkursom. To je zakon i toga se moramo držati, ili čim se  ukazala prilika, a zarad 
viših interesa,  postavićemo mimo zakona na neka mjesta neke  naše ljude  kako bi zamijenili 
neke njihove  ljude na tim istim  mjestima, a sve za naše dobro  i naravno  u interesu građana. Ali 
kojih građana?  
 Dakle, predložena mještovita  koncentraciona vlada ili kako god je nazvali, nije odraz volje 
građana  na izborima. Član 2 stav 3 Ustava, suverenost - ne može se  uspostaviti  niti priznati  
vlast koja ne proističe iz  slobodno izražene volje  građana  na demokratskim izborima u skladu sa  
zakonom. Interesantno je da  kolo uglavnom vode  partije koje  nijesu ni  postojale  ni učestvovale  
na izborima oktobra 2012.godine, neki njihovi ministri,  uz sve dužno popštovanje,  uskaču u Vladu 
sa ulice,  bez ikakvog  izbornog  legimiteta.  

Zbog svega navedenog Liberalna partija neće podržati ovaj politički dogovor, bićemo 
uzdržani povodom izbora mještovite vlade. Velika podrška Liberalne partije stvaranju uslova za 
slobodne i fer izbore, iako danas je jasno da ih dio parlamentarnih političkih subjekata neće 
priznati, a s druge strane uskraćivanje podrške dijelu mješovite vlade koja nije odraz većinske 
volje građana i koji su bez izbornog legitimiteta. 
 Generalno, radi se gotovo o koncentracionoj vladi jer će u njoj biti većina parlamentarnih 
stranaka, bez Liberalne partije i još nekih, uz dvije vanparlamentarne, što je crnogorski specijalitet 
koji se niđe drugo u parlamentarnom svijetu ne može probati. Koncentraciona vlada se formira u 
posebnim situacijama, kod elementarnih nepogoda, vanrednog ili ratnog stanja i u njoj učestvuju 
sve parlamentarne partije, a to stanje nemamo sada u Crnoj Gori. Po Liberalnu partiju, sve 
zajedno ovo je uvođenje bezvlašća. Na vlast će doći neko ko nije potvrđen voljom građana. 
 Liberalna partija je jedna od rijetkih parlamentarnih stranaka  koja neće biti dio ovakve, 
gotovo koncentracione vlade, vjerujte nije nam krivo, čak naprotiv.  
 Zbog svega navedenog Liberalna partija neće podržati leks specijalis, a Liberalna partija će 
do kraja poštovati predizborni sporazum sa DPS-om iz septembra 2012. godine, kao i postizborni 
sa ostalim partnerima na državnom nivou. Ali, iz tih sporazuma niđe ne proističe da treba da 
podržimo protivustavni i protivzakoniti leks specijalis i mješovitu, skoro koncentracionu vladu, u 
najmanju ruku sumnjivog legitimiteta.  
 Dijalog i konsenzus u svakom, posebno demokratskom društvu poželjni su i jako je dobro 
što dijalog vodi ka djelimičnom konsenzusu u Crnoj Gori. Međutim, iz tog djelimičnog konsenzusa 
treba da proisteknu dogovori kojima se ne povređuju ustavna načela i uspostavljeni sistem.  
 Da je vječna Crna Gora. Ušteđeću 40 i nešto sekundi. Zahvaljujem. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 16:39:01) 
 



 Hvala vam. 
 Slažem se sa vama samo u tome da je vječna Crna Gora. 
 Poslaniče Kneževiću, komentar na poslanika Popovića, izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (16.05.16 16:39:08) 
 
 Zahvaljujem. 
 Gospodine Popoviću, ja moram da vas u ime Kluba Demokratskog fronta zamolim da 
odmah vratite diskusiju koju ste prepisali od gospodina Emila Labudovića, jer sve ovo što ste vi 
saopštili je u stvari stav kolege Emila Labudovića koji je nama danas saopštio, sve ove teze koje 
ćete vi da izgovorite sada u 20 do četiri. I ja vas molim kao dokazanoga liberala, borca za slobodu 
i za vječnost Crne Gore, zaboravili ste da je vječna i dijaspora, da vratite diskusiju kolegi 
Labudoviću. 
 Sad želim da polemišem sa ovom dominacijom DF-a. Mi smo pozvali gospodina 
Đukanovića i rekli mu - ne boj se, dođi u Skupštinu, mi ćemo ti garantovati bezbjednost, neće ti 
niko ništa. Ako ne smiješ ti, pošalji Duška, ako ne smije Duško, pošalji Vujicu, ako ne smije Vujica, 
pošalji Ivana, ako ne smije Ivan, pošalji ovoga, pošalji onoga, pa sve zaključno do čistačice u Vladi 
ili do Rafeta Husovića. I oni neće da dođu. Neka što neće da dođu... 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 16:40:34) 
 
 Kolega Kneževiću, ja vas molim da vodite računa o dignitetu ljudi i poslanika i ministara, u 
ovom slučaju ministara.Ja vas molim, čistačice nijesu u Vladi. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (16.05.16 16:40:45) 
 
 Čistačice nisu u Vladi. Na žalost, dozvolite, na žalost, kako vode Vladu bolje bi bilo da su 
čistačice u Vladi nego ovi koji su u Vladi. I ne vidim šta je tu loše što uporedimo čistačice i 
ministre. Da nisu oni visokomoralniji i boljih ljudskih kvaliteta što su ministri, od čistačice koja radi 
za 150 eura.Nemojte da vrijeđate radničku klasu i ljude koji primaju 150 evra čisteći ono što ostaje 
iza njih tamo u tim kabinetima. Molim vas, gospodine Mustafiću, nemojte da vrijeđate radničku 
klasu, i zaustavite mi vrijeme.  
 Dakle, mi smo ih sve zvali, gospodine Popoviću, i onda smo dobili od kolega iz opozicije, 
još možda 24 sata će biti opozicija, da smo se mi dogovorili sa DPS-om o svemu ovome. I vidite, 
danas nema nikoga iz Vlade, nema nikoga iz DPS-a, nema nikoga od ovih koji ulaze u Vladu, sad 
je došao kolega Abazović. O kakvom se sad tu dogovoru radi? Molim vas da vaša saznanja, kao 
potpisnik koalicionog sporazuma, da se ovdje radi o brutalnoj političkoj korupciji, saopštite pred 
crnogorskom javnošću. 
 Znači, neko je uzeo pare iz dijela opozicije da uđe u Vladu Mila Đukanovića. Jer, vi kažete 
ulazak je klasična politička korupcija. A zna se, citirali ste član zakona, zna se šta se odnosi na 
političku korupciju Mila Đukanovića, vi kažete - ulazak je klasična politička korupcija. Ili je neko 
dobio pare, ili je neko dobio nekretnine, ili je neko dobio funkciju, ili je neko dobio nešto četvrto ili 
peto. I molim vas da kao član Vlade, potpisnik tog koalicionog, član Vlade naravno, vi ste čini mi 
se potpredsjednik Crnogorskog olimpijskog komiteta, saopštite ko je uzao pare iz dijela opozicije 
za ulazak u Vladu i kakvi su to modeli korupcije i ko ih je dao, i to pošteno pred crnogorskom 
javnošću. 
 Dozvolite molim vas, to je vrlo važno, prekidali ste me, gospodine Mustafiću, ona čistačica 
je mogla da očisti čitav hodnik koliko smo vi i ja pričali, dozvolite. 
 Hvala vam, potrudiću se da završim za minut. 
  Gospodine Popoviću, molim vas, pozovite Raška Konjevića da dođe ovdje i saopšti svoja 
saznanja o 24. oktobru koja je saopštio Milutinu Simoviću na kolegijumu, kojima je prijetio rekavši - 
ako ne budete ućutali, ja ću sva svoja saznanja vezano za 24. oktobar da saopštim. 



 Ja sad vas pitam, pošto ste vi govorili da se radi o ustavnom nasilju da treba šatore 
buldožerom pobacati u Moraču, da nas treba privesti poznaniju prava. Vi ste  bili zabrinuti za nas 
tamo ispred, za saobraćaj na Bulevaru Svetog Petra Cetinjskog, da vas pitam - da li mi treba da 
znamo ovdje i crnogorska javnost kojim kriminalcima u Crnoj Gori je 24. oktobra dijeljeno oružje 
bez registarskih oznaka, bez brojeva, da bi pucali u sopstveni narod, tj. da bi pucali u Demokratski 
front. Danas ovdje nema ni Raška Konjevića, ni Milutina Simovića, ni ikoga od tih ljudi koji znaju 
to. E, ja im sada poručujem - nema šanse, u mišiju rupu da se sakriju izaći će ovo na vidjelo, 
istrešćemo ih iz njihovih političkih dogovora, da ne kažem nešto drugo. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 16:44:16) 
 
 Zahvaljujem i molim kolege da se pridržavaju vremena i Poslovnika, a i vokabulara.  
 Izvolite, kolega Popoviću, odgovor na komentar. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (16.05.16 16:44:25) 
 
 Poslaniče Kneževiću, ja ne znam odakle da krenem. Uživam, inače, u raspravama sa vama 
ovdje. Vidim da smo vam ovđe ostali jedino nas troje i gospodin Mustafić i sad se istresate na nas. 
 A nijesam vam ja Tarzan Milošević, nijesam vam ja Milutin Simović, đe ste se na mene 
našli sa svim ovim vašim političkim štosevima istresati. 
 Par stvari koje sam uspio da zapazim što ste rekli. Ispada da sam ja vidovit i da sam znao 
što će da pripremi poslanik Labudović koji će, pretpostavljam, koliko sam ja vas shvatio, poslije 
mene da govori. Pa dobro, prvi put u životu da sam vidovit, uglavnom nijesam takav bio. 
 Ovo stvarno jeste, mogu to da se saglasim sa vama, to sam i rekao na početku moje 
diskusije, stvarno neobična situacija. Kao vid političke borbe opozicija ne dolazi u parlament 
gotovo u svim parlamentima svijeta. Ovdje kao vid političke borbe vlast ne dolazi u parlament i 
prepušta Skupštinu opoziciji.  
 Ovo što ste govorili o političkom kriminalu, korupciji, vi ste mene vjerovatno pogrešno 
shvatili. Ja sam rekao da  taj dio opozicije koji ovako se gura, skače da uđe u Vladu, da su oni 
optuživali Pozitivnu Crnu Goru za politički kriminal i korupciju, a na valu te političke korupcije, 
navodne, i kriminala oni danas ulaze u vlast. Da nije bilo Pozitivne, ne bi bilo danas nikakve vlade 
mješovite. Još ste nekoliko tvrdnji izrekli, rekli ste da ja pozovem poslanika, bivšeg ministra 
unutrašnjih poslova. Što ću ga ja pozivati on je dio opozicije, valjda ćete ga vi pozvati, a ne da ga 
ja pozivam. Što ću ja njega pozivati, hoćete ga vi pozvati? On će se vama odazvati, a ne meni. On 
je sad dio opozicije. Ima mnogo toga neobičnog ovdje, ali u svakom slučaju, na gro vaših tvrdnji 
sam odgovorio, a nešto vjerovatno sam i preskočio. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 16:47:27) 
 
 Zahvaljujem se poslaniku Popoviću. 
 Dajem riječ poslanici Bošnjak, a neka se pripremi poslanik Konatar. Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (16.05.16 16:47:41) 
 
 Poštovani građani, 
 Danas ovdje, u ovoj pokojnoj instituciji, treba da se verifikuju ministarski mandati posrnulim 
opozicionarima koji su pristali da uzmu učešće u rekonstrukciji kabineta Mila Đukanovića, vođe i 
naredbodavca onog sramnog pira kada su njegovi pretorijanci i njegove SS kriminalne jedinice, 
takozvani SAJ, krvnički gazile, pendrekale i trovale mirne demonstrante željne slobode onog 24. 
oktobra prošle godine. Očigledno im više ne smeta da budu dio tima idejnog tvorca i stratega afere 
"snimak", koje su im do skoro bila puna usta. Ne smetaju im ni svakodnevna poniženja koje im 



priređuje, a sad znamo i zašto. Jer ovo nije Vlada do izbora, već kako nam otkri sinoć tu tajnu 
diktator, to će biti vlada kontinuiteta koja će poslije još jednih pokradenih izbora nastaviti da 
funkcioniše. Pa šta je to drugo nego najveća izdaja?  
 Na početku, da ne bi bilo nikakavih dilema, želim da poručim Đukanoviću, koji hrabro uteče 
od istine koja mu se sasula u lice, da je on najveće zlo koje je zadesilo Crnu Goru i više je on štete 
nanio ovoj državi čak i od svih elementarnih nepogoda, pa čak više nego svi osvajači koji su kroz 
istoriju harali ovim prostorima. Ne samo zbog toga što je uništio kompletnu privredu, niti zbog toga 
što je podijelio ovaj narod, osiromašio ga i oglodao do kosti, ostalo je samo još i njih da im skrcka, 
ne toliko ni zbog toga što su na račun građana on i njegova familija stekli milijarde, niti što nas je 
trovao i prebijao onog 24. oktobra, već zbog toga što je degradirao i uništio moralni kod ovog 
naroda, sve one moralne vrijednosti, ono čojstvo i junaštvo koji su nekad krasili Crnogorce. Uništio 
je generacije mladih ljudi  kojima je za uzore nametnuo njegovu kriminalnu bratiju, razni polusvijet, 
Brkovića, Barovića, Šariće, Kaliće, Mićunoviće, Subotiće, kojekakve starlete, što im je materijalno 
postalo jedino važno, a duhovno su potpuno prazni. Ne znaju ni ko je bio Gaudi, ni Modiljani, ni 
Čajkovski, nisu čuli ni za Danila Kiša. Od te duhovne bijede se teško oporavlja, za to su potrebne 
generacije. Bestidno je  osnovao i svoj univerzitet da bi štancovao generacije ispranih mozgova i 
klimoglavaca bez svog stava, mada je i tamo sloboda počela da nalazi ljude. Moralna degradacija 
na kojoj ovaj Đukanovićev truli režim istrajava se ne prašta, jer šteta je neprocenjiva. Zato im 
poručujem - ne damo vam budućnost naše djece. 
 Poštovani građani, jedno znam. Svima pa i onima najnajivnijima je jasno da apsolutistički 
režimi, posebno oni okoreli u višedecenijskom kriminalu i korupciji, ne mijenjaju se iznutra. 
Posebno ne sa diktatorom na čelu. Toga su i te kako svjesni i ovi posrnuli opozicionari, bježeći od 
odgovornosti vruć krompir uvaljuju nepolitičarima i evo već danima vas pripremaju da neće moći 
mnogo uraditi, da je vrijeme iscurelo. Jedan kandidat ove posrnule opozicije za Milovog ministra 
iskreno reče: "Naša javnost koja je opoziciono nastrojena verovatno očekuje da mi možemo da 
promenimo vlast. Ja to ne kažem, mi nemamo šanse da promenimo vlast. Promena vlasti je 
ozbiljna stvar." To je neozbiljno, profesore Popoviću, i time mi je veće razočaranje što ste se vi 
toga i prihvatili.  
 Poštovani građani, očigledno, mile im fotelje, pa ne odustaju iako su već unaprijed spremni 
na novu krađu koju su kroz sporazum unaprijed onako blanko legitimisali. Sve ih je diktator, kako 
jedan naš saborac reče, provukao kroz svoj korupcionaški afiš sistem i eto ih sad identifikovanih i 
podobnih u njegovim minstarskim foteljama. Ne samo do izbora, nego i nakon njih. Svjesno su 
pristali da budu marionete u lutkarskom pozorištu diktatora Đukanovića, što zaslužuje, poštovani 
građani, samo duboki prezir, a bi da im to ako kako može prođe nezapaženo. E pa neće moći. Ta 
izdaja se mora kazniti. Od SNP-a me to nije iznenadilo. Kad god im se ponudila neka fotelja, nikad 
niijesu mogli da odole. Od Pešićeve u Državnoj revizorskoj instituciji, pa Božovićeve u Savjetu 
Centralne banke, Laloševićeve u Azmontu, Šljivančaninove u Sudskom savjetu, Ćorićeve u 
Državnoj izbornoj komisiji i tako redom. Ovog puta su se u toj pohlepi i preigrali, znate onu "ko 
traži veće izgubi iz vreće". Da su bili drugačiji, davno bi diktator pao.  
 Pozitivna je od početka jasna i dosljedna Dragu Đuroviću. Kod njih nema  nepoznanica. 
Tek ćemo vidjeti šta su oni istrgovali na ovoj političkoj buvljoj pijaci. Bivši diktatorov vicepremijer, 
biznismen Rakčević, takođe je jasan, ništa novo. Zaškripalo u biznisu Šajo grupe, pa se dosjetio 
patriotizma i odbrane državnih interesa, a brani državu tako što pruža ruku diktatoru. Sve tako 
mudro, emancipovano, a nadasve građanski, ono što kažu da mi ne umijemo. E pa da im 
poručimo, umijemo ali nećemo, jer sa diktatorom nema pregovaranja. Ali ovi pripejd Crnogorci su 
uvjek tu da se navodno zabrinu za državu, a u stvari isključivo brinu za svoj džep. Veća opasnost 
za državu ne postoji od ovog Đukanovićevog kriminalnog režima kome pružate pojas za 
spasavanje. Želimo i mi mirnu tranziciju vlasti, ali sa ovakvim diktatorom i onom sad već potpuno 
ogoljenom lažnom opozicijom dobićemo u najboljem slučaju tranziciju Milove privatne države u 
Blažov naslijeđeni feud. Ali ako u vama, poštovani građani, ima ijedan živi damar vaših predaka, 
to im ne smijemo dozvoliti. Ja hoću da vjerujem u vas. Ovi posrnuli vole za sebe da koriste 
sintagmu građanska opozicija, a onda smo mi istinski opozicionari, izgleda, neka seljačka 
opozicija. E pa hoću da im poručim da sam zaista vrlo, ali vrlo ponosna što nijesam kao oni. Jer ko 
o čemu - provincijalci o građanštini. To što oni pokušavaju tako seljački da nas na ovaj način 
omalovaže, ne umanjuje našu snagu, naprotiv. O našim bivšim saborcima ništa drugo nemam da 



kažem već jedan duboki prezir i jedno kajanje i traženje oprosta od svih vas za grešku koju smo 
učinili promovišući buduće izdajnike.  
 Čekam, evo, Milovog ministra unutrašnjih poslova Gorana, da vidim da li će istražiti ko je 
prebio Mija Martinovića, Nikolu Bajčetića, ko je naredio da se prebiju i uhapse poslanici, da se 
truje i batina narod i sva ona sramna dešavanja 17, 18. i 24.oktobra. Neka pita Raška i Ranka, 
izgleda da sve znaju, ali od straha ili kankulantski ćute. Ali neka upamte da dok je nas, nećemo 
dozvoliti da se to zataška, nekažnjeno prođe niti da se zaboravi iako sve češće ovi naši bivši 
tišinom odgovaraju na to. Baš kao njihov sad koalicioni kolega Simović koji je uveo to pravilo na 
ovoj sjednici.  
 Poštovani građani, hoću da vjerujem da je u vama, iako napaćenima, osiromašenima i 
umornima, ostalo još makar zrno onog hrabrog čojskog i sojskog što je krasilo Crnogorce i da 
nećete dozvoliti da ova izdaja poljulja  vašu nadu u promjene. Znajte, pokušali smo da učinimo sve 
za jedinstvo opozicije, ali između nas i Đukanovića, oni su odabrali Đukanovića. Da li zbog sujeta, 
da li zbog kukavičluka, neke druge slabosti ili čistog pragmatizma, jer ovo je ipak dugoročni 
projekat, a ne ad hok kako se pokušavaju i predstaviti, to oni treba da objasne, ali nema predaje 
mi idemo dalje, bunt, sloboda ili ništa.  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 16:56:17) 
 
 Hvala koleginici Bošnjak. 
 Riječ ima poslanik Konatar, a neka se pripremi poslanik Vučinić. Izvolite, poslaniče Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (16.05.16 16:56:22) 
 
 Hvala.  
 Poštovani građani, kolege poslanici,  
 Zbog javnosti Crne Gore, prije svega, želim da ponovim, Vlada izbornog povjerenja koja će 
biti formirana na osnovu Sporazuma o slobodnim i poštenim izborima u Crnoj Gori predstavlja 
uvod u razvlašćivanje DPS-a. Oni se tog razvlašćivanja boje. Ova scena iz Skupštine Crne Gore 
gdje nema nijednog poslanika Demokratske partije socijalista dovoljno govori i dovoljno prezentuje 
njihov strah od onoga što slijedi u naredna četiri mjeseca u Crnoj Gori.  
 Ova tehnička Vlada, poštovani građani, ne znači bilo kakvu koaliciju s DPS-om. Ova Vlada 
se formira isključivo s jednim ciljem. To je da omogući slobodne i poštene izbore u Crnoj Gori. 
Ovaj sporazum i opozicioni ministri koji će zauzeti svoja mjesta u Vladi izbornog povjerenja 
predstavljaju uvod u promjene i predstavljaju pobjedu demokratske Crne Gore nad apsolutističkom 
i poludiktaturom DPS-a.  
 Poštovani građani, vi ne zaslužujete ovakav život kakav danas svi živimo u ovakvoj Crnoj 
Gori. Vi zaslužujete život dostojan slobodnih ljudi, u bogatoj, prosperitetnoj i sigurnoj državi Crnoj 
Gori. Da bi mi kao građani živjeli slobodno, da bi bili slobodni ljudi, da bi živjeli od svog rada, a ne 
da bi radili samo da bi preživjeli, da bi bili sigurni u naprednoj i bogatoj Crnoj Gori, da bi se 
uspješno borili protiv korupcije i organizovanog kriminala, poštovani građani, Crnoj Gori su zato 
neophodne promjene. Da bi došli do tih promjena za kojima vapi Crna Gora, da bismo ih sproveli, 
mi moramo smijeniti lošu, bahatu i neodgovornu vlast DPS-a. Da bismo ih smijenili, mi moramo 
pobijediti na izborima. Da bi pobijedili na izborima, ti izbori moraju biti pošteni. To je misija 
Građanskog pokreta URA. Misija je da spriječimo DPS da krade izbore, da prečistimo birački 
spisak, da regulišemo socijalna davanja, da spriječimo ucjene ljudi da moraju glasati za 
Demokratsku partiju socijalista, da spriječimo trgovce ljudskim dušama, da na nesreći 
obespravljenih građana Crne Gore osvajaju svoju vlast. Ako sve to uradimo, konačno Crna Gora 
može postati slobodna i demokratska.  
 Nema demokratije, poštovani građani, bez slobodnih i poštenih izbora. Upravo je to naš cilj, 
poštovani građani. Slobodni i pošteni izbori. Nema govora ni o kakvoj koaliciji s Demokratskom 
partijom socijalista iako horski to slušamo prethodnih dana. Sve ovo što radimo kao Građanski 
pokret URA radimo da bi rezultati narednih i svih budućih izbora po prvi put bili izraz vaše 



slobodno izražene volje na izborima.  
 Poštovani građani, zapitajte se šta je alternativa ovom sporazumu, šta je alternativa u ovom 
trenutku, ulasku opozicionih ministara u Vladu i kontroli? Možemo da gledamo još jednu 
predstavu, još jednu simulaciju izbora na kojima DPS već utvrđenim mehanizmima iz afere 
"Snimak" kupuje lične karte, ucjenjuje ljude i krade glasove. Možemo da budemo svjedoci još 
jednog tivatskog scenarija, ali, poštovani građani, mi u ovom trenutku ne želimo da se povučemo. 
Ne želimo da prepustimo pobjedu DPS-u. Ne želimo da gledamo sa strane kako kradu još jedne 
izbore. To je glavni motiv, to je glavni cilj, to je glavna misija potpisanog sporazuma i ulasku 
opozicionih ministara u Vladu Crne Gore. Od opozicionih ministara u Vladi očekujemo da ne 
dozvole da DPS ikada više formira Vladu tako što će pobijediti na kradenim izborima. Ne samo 
DPS nego bilo ko ikada više u budućnosti Crne Gore.  
 Poštovani građani, šta znači Vlada izbornog povjerenja? Ona znači da imamo ministra rada 
i socijalnog staranja koji će spriječiti, koji ima za cilj da spriječi politiku jedan zaposleni - četiri 
glasa, koji ima za cilj da spriječi da se socijalna davanja u Crnoj Gori isplaćuju isključivo po 
partijskoj pripadnosti. Vlada izbornog povjerenja znači da imamo ministra unutrašnjih poslova koji 
će prečistiti birački spisak. Vlada izbornog povjerenja znači da imamo ministra finansija koji će 
kontrolisati državne tokove novca. Vlada izbornog povjerenja znači da imamo ministra 
poljoprivrede koji neće zloupotrebljavati pomoć poljoprivrednicima za kupovinu glasova već za 
razvoj poljoprivrede u Crnoj Gori. Ova Vlada, poštovani građani, znači da uzimamo poluge vlasti iz 
ruku DPS-a i da ih dajemo opoziciji.  
 Poštovani građani, jednu stvar je vrlo važno da zapamtite. Ovaj sporazum predstavlja 
svojevrstan poraz Demokratske partije socijalista. Ovaj sporazum nije po volji DPS-u, u to budite 
sigurni. Zbog toga se DPS cijelo ovo vrijeme skrivenim i neskrivenim mehanizmima trudi da 
opstruira sprovošenje sporazuma i formiranje Vlade. Poštovani građani, izbori su sredinom 
oktobra ove godine. Svaki politički subjekt na političkoj sceni Crne Gore će učestvovati na ovim 
izborima. Niko vam neće reći danas da neće učestvovati na ovim izborima. Svi će, ponavljam, 
učestvovati na ovim izborima.  
 Pitam vas, poštovani građani, sljedeće: Da li je bolje da u susret sledećim izborima imamo 
čovjeka iz opozicije koji će biti u ANB-u i kontrolisati rad ANB-a? Da li je bolje da imamo našeg 
čovjeka na čelu Zavoda za zapošljavanje Crne Gore koji je sinonim politike jedan zaposleni - četiri 
glasa. Da li je, poštovani građani, bolje da imamo svog čovjeka u Upravi za nekretnine. Da li je 
bolje da imamo svog čovjeka u Poreskoj upravi. Da li je bolje da imamo svog čovjeka u 
Investiciono razvojnom fondu? Da li je bolje da imamo opozicione ljude u svakom opštinskom 
sekretarijatu za finansije u Crnoj Gori koji će kontrolisati opštinske tokove novca? Razmislite, 
izbori dolaze, svi će učestvovati na njima, da li je bolje da imamo tu kontrolu ili da gledamo sa 
strane i da sve to prepustimo DPS-u.  
 Poštovani građani, više puta je ponovljeno i ja ću više puta odgovoriti, da ovaj sporazum 
znači koaliciju s Demokratskom partijom socijalista i posle izbora. Poštovani građani, to je jedna 
neistina, to nije tačno, mi smo se ovom deklaracijom, ovom izjavom obavezali da nećemo posle 
izbora ući u koaliciju s Demokratskom partijom socijalista. E, sada, ako kolege žele da vjeruju više 
premijeru Đukanoviću, ako su u tome pronašli izvor istine, pa na osnovu toga dokazuju svoju 
tvrdnju, a čuli smo nekoliko puta premijer Đukanović je rekao, premijer Đukanović je rekao. Ako, 
ćete vi da vjerujete premijeru Đukanoviću, samo izvolite, vjerujte. 
 Svima želim da poručim, a posebno građanima Crne Gore - ovo što radimo, radimo za 
dobro Crne Gore i naši dokazi za to nijesu prazne riječi, naši dokazi za to nijesu busanje u prsa. 
Naši dokazi će, poštovani građani, biti naša djela, a vi i samo vi, poštovani građani, na osnovu tih 
djela možete da nam sudite.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 17:07:09) 
 
 Hvala vam.  
 Poslanik Radunović ima komentar na vašu diskusiju. Izvolite. 
 



 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (16.05.16 17:07:17) 
 
 Dragi kolega Konatar, ja vam potpuno vjerujem, potpuno vjerujem da ste iskreni i da 
vjerujete u ovo, pa vas moram podsjetiti. Vi ste ovako vjerovali i Pajoviću Darku, isto ste ovako sa 
žarom branili ideju Pozitivne - naravno ta ideja ne postoji, to je čuveni treći put ni sa ovim ni sa 
onima - kad smo vam mi govorili, i vama i kolegi iza vas i još mnogima koji su bili u Pozitivnoj,  da 
se sprema prevara, treći put uvijek završava kod režima, nijesu svi iskreni kao vi, vi ste isto ovako 
govorili kao danas, vidjećete djela, vrijeme pokazuje itd. Vrijeme je pokazalo. Nemojte da se ljutite 
na nas ako imamo malo više iskustva ili malo više saznanja od vas. Ja sam siguran da su vas kao 
mladog poslanika, čovjeka koji vjeruje da stvari mogu da budu bolje, ubijedili i pokušali da ubijede, 
a to je jedini način da ih vi zastupate, da stvarno misle ono što govore. Ali, to nije tako. Vi nijeste. 
Jeste li vi pregovarali sa  Duškom Markovićem, tajno, mislite li da vi više znate od Mila Đukanovića 
što su Žarko Rakčević i Duško Marković govorili? Ne, gospodine Konatar, problem je u tome što ja 
vama vjerujem, ali nije sva moć, kad je URA u pitanju ili ova koalicija, u vašim rukama, nije. Ja 
vam ponavljam. Ja sam vjerovao da ste vi iz najboljih namjera u Pozitivnoj, ali vaš trud i rad vas i 
ostalih ljudi koji su bili u Pozitivnoj, koji su se poslije  predomislili, doprinijeli su da Pozitivna Crna 
Gora dobije sedam poslaničkih mjesta, od kojih je dio pošao direktno za glasanje za Vladu Mila 
Đukanovića. U prvom a u drugom i svi ostali, ne brojeći Mladena Bojanića. Znači,  kad pričate o 
svemu ovome ne možete vi da se pozivate nama danas na neki potpis nekog sporazuma u Crnoj 
Gori u kojoj niko ne drži ni do riječi, ni do potpisa, ni do bilo čega. I mi zbog tog potpisa treba vama 
da vjerujemo i kad se sve upropasti i kad sve bude gotovo da čujemo vaše izvinjenje ili još jedan 
prelazak u drugi poslanički klub.  Mi od toga nemamo ništa. Kad kažem mi, mislim na građane 
Crne Gore. Rekli ste u jednom momentu kad ste počinjali - ovdje nema DPS-a, evo to je dokaz da 
su se uplašili. Nijesu se oni od vas uplašili, gospodine Konatar, ne mislim od vas lično nego od 
URE, ni od DEMOSA, ni od SDP-a. Znate vi dobro zašto ih ovdje nema. Nema   gospodina 
Đukanovića jer mu je rečeno ovdje da je car go, u oči. Zbog toga ga nema, ni njega, ni njegovih 
drugova, a ne zbog vas. Pa ne boji se on vas, vi ste branitelj, treba da sjedite u njegovom 
kabinetu, ima da vam drži čas i kad prekoračite govor, ne boji se on vas.  
 Pomenuli ste šta je alternativa, sve ste napravili da upropastite alternativu i onda pitate šta 
je alternativa. Anestezirali ste bunt građana, dajući ruku Milu Đukanoviću, anestezirali ste bunt 
građana. I dan-danas imamo šansi, bolje da se odlože izbori specijalnim zakonom za jedan ili dva 
mjeseca, a da mi svi zajedno danas izađemo iz ove skupštine i da delegitimišemo vlast Mila 
Đukanovića i da ga natjeramo da nam ponudi pravu prelaznu vladu s procentualnim učešćem  
opozicije. Znači pola, a ne ovo što vi završavate danas za njega. Ovo je pomoć Milu Đukanoviću, 
koliko god se vi trudili da prikažete drugačije.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 17:11:13) 
 
 Hvala Vam. 
 Izvolite, poslaniče Konatar, odgovor na komentar. Imate još jedan komentar nakon toga. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (16.05.16 17:11:19) 
 
 Najveću pomoć koju Milo Đukanović dobija u proteklom periodu i koju je dobio neposredno, 
dobija od vas, svjesno ili nesvjesno. Ponavljam, svjesno ili nesvjesno. 
 Ja sam, gospodine Radunoviću, bio na protestima 24.oktobra i ja sam  popio suzavac više 
od većine članova gradskih odbora iz Podgorice. URA iz Nikšića bila je na protestu i tada i nedelju 
dana prije toga. Poslije  one sramne intervencije policije ujutru prema vama. I ko je tada pomogao 
gospodinu Đukanoviću? Vi što nijeste shvatili da mi tamo nijesmo samo zbog vas, nego je tamo 
velika većina građana došla kao odraz bunta, a ne zbog bunta Demokratskog fronta, i vi nijeste bili 
u stanju da shvatite da u tome trenutku to više nijesu protesti Demokratskog fronta. Pozivali ste na 



način - zovemo vas, a boga molimo da ne dođete. Pozivali ste nas na način, da bukvalizujem, kao 
što je neko rekao - ološi iz ostatka opozicije, priključite nam se, ili ostanite da budete ološ. Na 
takav način pozivate opozicione kolege.  
 Gospodo, evo već nekoliko dana pominjete vašu ponudu za formiranje tehničke vlade u 
kojoj neće biti DF-a i DPS-a. Je li gospodin Abazović rekao, ja ponovio, imate prve naše potpise 
za tu inicijativu, obezbijedite većinu, dajte papir, prvi ćemo potpisati? Ali, to vi treba da 
obezbijedite, a ne mi, to vi treba da obezbijedite, a ne mi. To je vaš predlog, obezbijedite, mi smo 
rekli potpisaćemo, obezbijedite, rekli smo potpisaćemo. Transparentan je bio proces, gospodine 
Radunoviću, transparentan je bio proces pregovora. Pregovori su trajali od 1.decembra, bio je 
potpuno transparentan. Ja se, gospodine, nikad sastao sa Milom Đukanovićem nijesam, nemojte 
to mene da pitate, nemojte to mene da pitate. Izvolite recite, ja vas pozivam, pa kažite mjesto i 
vrijeme kada. 
  Ja vas i dan-danas pozivam, dođite, imate sva naša mjesta koja mi imamo po dubini. Je li  
vama u interesu da kontrolišete i da prečistite birački spisak? Jeste. Dođite da ga kontrolišemo 
zajedno. Je li vam u interesu da spriječimo izborne zloupotrebe? Dođite da ih kontrolišemo 
zajedno, imate otvoren poziv naš, izvolite. Ali vama to u ovome trenutku nije u interesu. Nemojte  
krivce da tražite u Građanskom pokretu URA, jer mi, za razliku od vas, ja ću vam opet reći, ne 
želimo da spalimo mostove saradnje sa vama. Zbog čega vi to radite? Šta je vama u interesu? Vi 
prozivate na narodnim skupštinama poslanike kao izdajnike, to vam je u interesu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 17:15:37) 
 
 Ja vas molim da završite.  
 Kolege, ja vas molim, dobacivanja sa mjesta ne prihvatamo kao priču. 
 Izvolite, kolega Gojkoviću.  
 
 OBRAD GOJKOVIĆ (16.05.16 17:16:19) 
 
 Gospodine Konatar, ja vam neću ništa spočitavati, mislim da smo mi u stanju da napravimo 
jedan konstruktivan dijalog oko ovoga. Međutim, želim da vam kažem neke primjere kako je to 
izgledalo u nedavnoj prošlosti.  
 Ljudi u političkoj kampanji sa sve ikonama pravoslavne crkve zaklinjući se protiv DPS-a i 
protiv NATO-a, okupljaju narod zajedno sa crkvenim velikodostojnicima koji nisu iz Crne Gore, 
srećom, idu u kampanje i zaklinju se na ikonu da neće sa DPS-om i sa NATO-om. Znate li gdje su 
danas? Sa DPS-om i u prvim redovima kampanje za NATO. Kako se osjećaju danas ti ljudi? Ja 
ništa ne spočitavam sa ovim, tako da naše političko iskustvo u Crnoj Gori je vrlo različito. Lako se 
pređe taj korak političkih potreba, država ugrožena, obaveze, mi moramo da spasimo državu, 
NATO i pogotovo vi gdje imate NATO integracija i tako dalje, to je sasvim razumljivo. Ja vam tu 
ništa ne spočitavam, želim samo da vam kažem da su postojali i drugi načini da se ovo rješava.  
 Vi ste rekli - ovo nije po volji DPS-a. Mnogo toga nije bilo po volji njima zadnjih 25 godina, 
ali se odmah oni prilagode. Vi kontrolišete državne resurse, oni odmah razvijaju dugi program, 
eliminišu, znači, uhvatiće privatnike, novac, kriminalce i tako dalje. Zloupotreba državnih resursa i 
tako dalje, oni znaju da je to pred očima javnosti, predstavili su to na anketnoj komisiji da je to plod 
stranih obavještajnih službi i tako dalje, a svi su otvoreno govorili da su krali izbore. Postojala je 
solucija, nova, protiv DPS-a. Zašto političke partije gledaju svoje interese, zašto niko ne izađe sa 
ovim programom koji ću ja sada da saopštim? Zašto političke partije nisu tražile od DPS-sa da 
smanji državni aparat za 20% sljedećih pet mjeseci, lokalne aparate birokratske za 30%, da 
naplati 50% poreza i da pokrene raskid privatiizacije? Zato što to DPS ne bi prihvatio. To je 
siguran pad DPS-a. Tu bi se stvari izvele na čistac. Međutim, ovako kako ovo izgleda ja sam 
siguran da će DPS sve ovo vješto izigrati i oni su već daleko odmakli što se toga tiče. 
 Biću slobodan pred crnogorskom javnosti, što se tiče biračkih spiskova, da će rezultati te 
kontrole i rada biti minorni, to će se brojati možda na prste dvije ruke slučajeva koji su dupli birači i 
tako dalje, od toga nema ništa.  
 Poštovani građani, nemojte dati glas nijednoj političkoj partiji koja na izbore ne izađe sa 



programom smanjiti državni aparat za 20% i lokalne aparate za 30%. Ko vam god to ne garantuje 
taj vas laže. Sve ovo drugo je priča, plus kriminalci itd. To je priča i to je ono što je po evropskim 
normama. Zna Evropa koliko treba po broju stanovnika da bude službenika. Zašto se to u Crnoj 
Gori ne smanjuje i zašto ni jedna politička partija, čak ni osim DPS-a, ne izlazi sa tačnim podatkom 
koliko treba smanjiti? Zato što političke partije vide rezervu za biračko tijelo. Narod ne kaže samo 
smijenimo DPS, narod kaže ne želimo da i drugi budu kao oni. To je poenta priče. Znači, ne 
borimo se da maknemo DPS pa da mi sjutra radimo isto. Ovo mora da bude potpuno druga priča. 
Ko ne izađe jasno sa ovom pričom taj će voditi istu politiku kao DPS. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 17:19:48) 
 
 Zahvaljujem. 
 Izvolite, kolega Konatar, odgovor na komentar poslanika Gojkovića. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (16.05.16 17:19:58) 
 
 Zahvaljujem. 
 Kolega Gojkoviću, apsolutno saglasan, ne sa vama, sa vama svakako mogu voditi i treba 
da vodimo jedan normalan, kulturan dijalog bez obzira što različito mislimo. Ja ću uvijek voditi 
takav dijalog i sa kolegama iz DF-a, zato što je meni bilo koji opozicioni poslanik i biće mi uvijek 
miliji nego poslanik DPS-a. Rekao sam, mene je sramota što se se DPS naslađuje opozicionom 
svađom ovih dana. To je ono što mi ne smijemo da dozvlimo.  
 Gospodine Gojkoviću, vrijeme je majstorsko rešeto. Taj primjer ne mora da označava 
pravilo. Znači, ne mora i ne smije da označava pravilo, a vrijeme će pokazati i djela svih nas će 
reći o nama u budućem periodu. Ne prazne riječi, nego djela. Djela neka pokažu i neka kažu o 
svima nama. Ja i dalje vjerujem, ja sam rekao kad je bila rasprava o leks specijalisu, ja sam u 
životu takav, uvijek ću izabrati prije borbu nego da budem pasivni posmatrač sa strane. Ako već 
izlazimo na izbore, a ja opet ponavljam, a građani će biti svedoci, da li će svi izađi, a hoće, na 
sljedećim izborima. Da li je bolje da na sljedeće izbore izađemo tako što ćemo kontrolisati i to što 
imamo da kontrolišemo preko pet ministara u Vladi, preko dva pomoćnika, preko 16 institucija po 
dubini u državnoj upravi. Da li je bolje da imamo kontrolore u tim institucijama ili da ih nemamo? 
Mislim da je, s obzirom da ćemo da igramo izbornu utakmicu, bolje da ih imamo i bolje da 
spriječimo DPS, pa makar i za 20%, nego da ostavimo ovako kao što je sada.  
 Hoću da se borimo i neću da prepustim DPS-u da bez borbe krade još jedne izbore, a 
kradu ih i afera "snimak" je pokazala to. Mislim da je i simbolički važno da opozicija uzme i Zavod 
za zapošljavanje i ostale institucije koje su simboli afere "snimak". Molim vas, ako drugačije 
mislim, ako imamo drugačije puteve, ako imamo drugačije vidove borbe protiv Đukanovića i DPS-
a, trebamo li zbog toga da spalimo sve mostove saradnje, jer znamo da poslije izbora mi moramo 
sarađivati ako želimo da ih smijenimo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 17:23:12) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Konatar. 
 Poslanik Vučinić ima riječ. 
 Procedura, može, naravno. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (16.05.16 17:23:18) 
 
 Gospodine Mustafiću, gospodin koji je sad diskutovao je pomenuo DF u negativnom 
kontekstu. Rekao je da su ovo unutaropozicioni sukobi. Ovo nisu unutaropozicioni sukobi. Onaj ko 
ulazi u Vladu Mila Đukanovića nije opozicija i nemojte, molim vas, da sluđujemo ovaj narod. 



Možete da uradite što god hoćete, to je vama na obraz, to će ostati u istoriji, ali nemojte da 
sluđujete ovaj narod. Onaj ko je u Vladi Mila Đukanovića taj nije opozicija. Vi ste do juče tvrdili da  
i onaj ko glasa za Vladu Mila Đukanovića ne može biti opozicija. Valjda ćete glasati za ovu vladu? 
Prema tome, molim vas da raščistimo to. Meni je ta priča o tome da je vama bliži Demokratski 
front nego DPS jedna neiskrena priča, jer kada se neko oženi sa jednom ženom a drugu ubjeđuje 
da mu je bliža onda taj misli da je to žena lakog morala i želi od nje da napravi ljubavnicu.  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 17:24:31) 
 
 Kolega Pavloviću, moraću ubuduće da isključim govornika ako bude zloupotrebljavao 
proceduru.  
 Kolega Vučinić sada ima diskusiju, a neka se pripremi poslanica Kalezić. Izvolite. 
 
 
 JANKO VUČINIĆ (16.05.16 17:24:43) 
 
 Ja sam moje izlaganje današnje htio da počnem sa uzvikom - dolje izdajnička i mafijaška 
Vlada, dolje  kriminogeni režim, ali kako su utekli predstavnici Vlade i premijer, onda su mi uskratili 
to zadovoljstvo, jedino mogu da kažem dolje bjegunci.  
 Poštovani građani i građanke, poštovani opljačkani, prevareni narode, obraćam se vama  
koje je režim Mila Đukanovića pretvorio u socijalne slučajeve, najamnike i nadničare, gurnuo vas u 
bijedu i siromaštvo, doveo do prosjačkog štapa i gladi, a od vaše države Crne Gore stvorio privatni 
posjed za njega, njegovu familiju i prijatelje. Na tome se diktrator nije zaustavio. Malo mu je što ste 
nadničari i najamnici, što ste gola i gladna sirotinja, nego hoće da vas pretvori u roblje pa je 
najavio novi zakon o radu, u kojem neće više biti disciplinskog postupka kako bi vas lakše tjerali i 
ostavljali bez posla, nećete smjeti da se razbolite, jer u tom slučaju nećete više imati radnog 
mjesta i posle ukidaju ugovore o radu na neodređeno vrijeme. Vas su ucjenjivali jer ćete tako 
morati glasati za njih. Drugim riječima, Milo Đukanović hoće da stavi samare na ono malo radnika 
što je preteklo ispod njegove britve. Ove odredbe Zakona o radu su navodno glavni razlozi koji su 
naveli poslodavci kao primjedbe i glavnu prepreku za biznis investicije, a sve je to skuvano u 
kuhinji američke privredne komore. 
 Laž je da su biznis barijera u Crnoj Gori ove odredbe koje su navedene, biznis barijera u 
Crnoj Gori su mito i korupcija, odnosno ljudi koji sjede u crnogorskoj Vladi mimo volje naroda 
zahvaljujući izbornim krađama i prevarama i koji za svaki posao traže mito.  
 Poštovani građani i građanke, glavni cilj ove farse koju nazivaju rekonstrukcijom Vlade je  
da se u Crnoj Gori uspostavi i formira vlast koja će biti sastavljena od oligarha, mafije, izdajnika 
kontrolisanih od ambasada svjetskih moćnika i koji će raditi u njihovom interesu. Namjera je da se 
sve to uradi, da se mimo volje naroda od Crne Gore napravi protektorat i kolonija. Danas, umjesto 
izbora tehničke vlade, koji je predlagao Demokratski front i koja bi bila bez Mila Đukanovića kao 
glavnog organizatora svih dosadašnjih krađa i prevara, koja bi na pravi način omogućila 
sprovođenje slobodnih i poštenih izbora, spriječila dalju poharu Crne Gore i oslobodila Crnu Goru 
iz čeljusti organizovanog kriminala, ovdje se u parlamentu privodi kraju jedna farsa iza koje stoji 
prevara i izdaja naroda. Lažna opozicija je ta koja je izdala i koja se prodala za novac i funkcije i 
naplatila debelo to što je spasila šefa režima i šefa mafije od sigurnog pada. Kobajagi oni biraju 
četiri nova ministra i jednog potpredsjednika Vlade koji treba da naprave čudo i da kontrolišu Mila 
Đukanovića koga ne može kontrolisati ni Amerika. A zašto bi ga i oni kontrolisali kada Milo 
Đukanović na ovom parčetu Balkana najbolje odrađuje poslove za njih, bolje nego ijedna njihova 
služba? To je navodno predlog opozicije. A ja bih rekao da su oni predložili te ministre po nalogu 
Mila Đukanovića, jer pogodniji izbor nije ni on mogao naći, pa im je izgleda naredio - izaberite mi 
dvojicu mojih koji su do sada se skrivali među vama i trojicu koji ne znaju ništa o onome đe ću ih 
postaviti, pa da završimo i ovu pozorišnu predstavu oko rekonstrukcije Vlade, ali prije nego što 
završimo tu farsu malo ih izmiješajte pa ću ih onda prihvatiti. Mogu se u vladi đe šefuje Milo 
Đukanović promijeniti svi ministri do jednoga, u toj vladi će se raditi kako se dogovori oligarh 
Đukanović sa svojim ljudima sa kojima je zarobio Crnu Goru, naravno uz pokroviteljstvo i 



aminovanje Američke ambasade. Mogu se svi ti ministri, i stari i novi, igrati ministara, neko sa 
pendrekom kao ministar unutrašnjih poslova, neko sa digitronom kao ministar finansija, može i 
ovaj novi ministar poljoprivrede pušiti i ljubaviti o trošku države, ali će se raditi kako to Đukanović 
kaže.  
 Džabe se tamo neki Rudović iz nevladine organizacije URA šepuri pred kamerama i 
izigrava nekog važnog tipa koji će da kontroliše mafiju. Džabe su vam promjene i po dubini i po 
širini kada ste prihvatili i priznali za šefa Mila Đukanovića, za džabe ste sve krečili. 
 Ovđe smo u parlamentu, ne tako davno, čuli lijepe stihove koji su na pravi način oslikavali 
stanje u našem društvu, pa je bilo rečeno - slujšaj vođu striktno, ne treba ti glava, opusti se druže, 
nek ti mozak spava, ruka vođi treba, kad te gleda digni je do neba i tako dalje. Ali, šta se to 
dogodilo u međuvremenu i kako su oni koji su bili bar deklarativno protiv vođe da su se sada 
priklonili i priznali vođu, kako bi to narod jednostavno i prosto objasnio- para vrti đe burgija neće ili 
strah životu kalja obraz često.  
 A vođa ko vođa, prisutan je svuda. Gdje god zagrebete, ispod bilo koje privatizacije ili 
važnijeg posla gdje se moglo ugraditi i uzeti od države i naroda, eto ga vođa ili neko vođina 
rodbina, kum ili prijatelj. Od prve pa do zadnje privatizacije koje su učinjele da od naše privrede ne 
ostane kamen na kamenu stoji vođa, evo i sada iza nečuvene pljačke i hajdučije u Kombinatu 
aluminijuma i Rudnicima boksita, stoji vođa, a oni koji se tamo predstavljaju kao vlasnici, koji vode 
stečajni postupak, i sve to uz podršku Ministarstva ekonomije, samo su izvođači radova za vođu. 
Tako danas istjerani radnici iz tog istog Kombinata aluminijuma koji se bezobzirno pljačka, obijaju 
pragove i blokiraju saobraćajnice da bi došli do onoga što su zaradili i što im zakonski pripada, a 
vođa im to ne dozvoljava. I dok se oni ne mogu naplatiti i doći do svog novca što im je zakonom 
određeno, vođin brat se iz budžeta već odavno namirio i uzeo više od 10 miliona eura i to na 
osnovu izgubljene dobiti koliko bi dovoljno bilo da se namire sva radnička sirotinja iz KAP-a, iz 
Fabrike elektroda, iz Košute, kao i oni sa Fonda rada. Vidimo kako danas ta odnarođena i 
kriminogena vlast rješava životni problem bivših radnika "Radoja Dakića", čekajući da se to uradi 
prirodnim putem, jer od 1800 radnika 400 je završilo svoj život, od kojih veliki broj samoubistava 
zbog dugova, bolesti i siromaštva. Dok danas 90% ljudi u Crnoj Gori jedva sastavlja kraj sa krajem 
i živi dan za danom ne znajući kako će preživjeti sljedeći, vođin najveći problem je koji će staviti 
sat na ruku, da li onaj od 100 ili onaj od 300 hiljada eura.  
 U svijetu se čude kako to iz jedne male i siromašne Crne Gore, njen premijer je u vrhu 
najbogatijih evropskih i svjetskih državnika. Za mnoge u svijetu je to neobjašnjivo, ali za nas koji 
smo očevici pohare i rasprodaje Crne Gore, to je sasvim razumljivo. Sve ovo što je urađeno sa 
Crnom Gorom koja je nemilice pljačkana i uništavana od kvazipolitičkih kriminalnih struktura iz 
Demokratske partije socijalista i od strane njihovog vođe Mila Đukanovića kao i sve buduće što se 
namjerava uraditi sa Crnom Gorom je razlog i poziv  na  bunt i otpor i zato, narode, svi na džadu 
da rušimo izdajničku Vladu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.05.16 17:34:56) 
 
             Hvala vam.  
  Poslanica Kalezić ima riječ, a neka se pripremi poslanica Dragičević. Izvolite. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (16.05.16 17:35:05) 
 
 Potpredsjedniče Mustafiću, poštovana Skupštino i prije svega poštovani građani, uz 
pozdrav, ako su još tu, radnicima Kombinata aluminijuma koje ću pomenuti još i kasnije ako 
stignem. Ja sam bila u nedoumici ne da li da učestvujem na sjednici, to obavezno uradim sem kad 
sam baš nešto veoma spriječena, nego da li da učestvujem u raspravi, jer predlagača nema. Da li 
to znači da je predlog povučen, ovo kažem ozbiljno, ili nešto drugo ili možda i vrlo neprijatna stvar 
budući da su svi, sve kolege iz poslaničkog kluba DPS-a izašle? Da li je to ignorisanje ove 
skupštine? 
  Sve to, ako pogledamo kako brzo napreduje kriza koju smo konstatovali još na 



početku ovog mandata, koja je konstatovana i u kampanji za parlamentarne izbore, dakle sve to 
ukazuje da je pitanje dijaloga zaista neophodno, bez obzira na sve ono što opozicija iznosi, s 
pravom što iznosimo i uočavamo već toliko dugo kao vrlo loše nasleđe i rezultat dugogodišnje 
vladavine DPS-a, bez obzira na sve, 2/3 Crne Gore ne može da odbaci 1/3 Crne Gore. Po mojoj, 
krajnje možda neutemeljenoj, ali mislim baš ne sasvim neutemeljenoj procjeni, DPS može da 
dobije do 30% ne glasova biračkog tijela, nego glasova onih koji izlaze na izbore.  
 Dakle, smatram i dalje da niko nema pravo da odbaci bilo kog građanina,  bilo koju 
grupaciju, i to jeste razlog za dijalog, a posebno u ovako dubokoj, teškoj i opasnoj  krizi u Crnoj 
Gori. 
 Međutim, dobih danas pozivnicu za proslavu decenije obnove nezavisnosti i onda sam se 
zapitala šta je građanin Crne Gore dobio za ovih 10 godina. Jednostavno sam zamislila poklon, 
jednu kutiju lijepo upakovanu, prigodno upakovanu i otvorih tu kutiju. Može ovo da izgleda kao 
patetika, ali ovo je naša svakodnevica. Ja ću vam samo saopštiti prizore koje sam vidjela u tom 
poklonu, koje gledam svakodnevno i slušam svakodnevno.  
 Dakle, koliko ljekara ne može da živi od svojih plata, koliko ljekara nema stanove? Danas 
sam razgovarala sa jednom izvanarednom mladom ljekarkom, možda ima 42 godine, nijesam 
pitala, izuzetan specijalista, muž joj takođe radi u državnoj instituciji, imaju dvoje djece i podstanari 
su. I sada su gurnuti u ovu akciju 1000+ stanova od koje će samo koristi da imaju banke koje 
imaju nedozvoljeno visoku kamatu od skoro 4%. Nigdje u svijetu se za te programe ne daje takva 
zelenaška kamata, kamate su tu do 2% u vrh glave, i niže. Dakle, u tom paketu ima toliko i toliko 
ljudi koji čekaju da dobiju stalni posao, a gospodin premijer im je poručio da će Vlada tražiti, zbog 
poboljšanja poslovnog ambijenta, da do tri godine može da se ne daje stalni ugovor. Šta to znači? 
Da se prebroje oni koji imaju dvije godine i da paze za koga glasaju u oktobru. To je sve u tom 
paketu koji sam ja dobila danas uz ovu pozivnicu.  

Šta se tu nalazi jedino koje može da obraduje jedan broj građana Crne Gore, nalazi se ta 
šarena laža koja se zove - ulazak Crne Gore u NATO. Zašto kažem šarena laža? Zato što nam 
neće donijeti ništa, niti će nas zaštititi, niti će nam pokrenuti ekonomiju, ništa nam neće donijeti 
osim dodatnih troškova i smanjenja suverenosti, defakto smanjenja suverenosti, to je potpuno 
jasno. Dozvolite, kolega Bojanić je rekao, ja nijesam, kaže, protiv NATO pakta. U redu, poštujem 
mišljenje, poštujem jako ljude koji jesu, jer imaju svoje razloge, svoje uvide, ali kaže - ja sam protiv 
ulaska Crne Gore u NATO. 
 Želim da kažem, ja sam i protiv NATO pakta, koliko god to zvučalo opasno. Zašto? Zato što 
imam troje djece i zato što ne smatram da je NATO pakt organizacija koja ne bi naudila pojedincu, 
beznačajna sam osoba u Crnoj Gori i generalno, ali svako javno iznošenje ovakvih mišljenja 
uopšte nije naivno. Dakle, jesam protiv NATO pakta i jesam protiv ulaska Crne Gore u NATO pakt, 
prije svega. A zbog čega? Kolege, nemojte da mislite da je patetika, ovo je realnost. Mislim da 
svakog visokog zvaničnika NATO pakta koji tu dolazi i objašnjava nam situaciju i kaže da smo 
spremni, zreli, da smo najbolji upravo za NATO pakt, treba prvo povesti na Kliniku za hematologiju 
Kliničkog centra Crne Gore, a poslije toga na Kliniku za onkologiju. Nije, gospodine Mustafiću, ako 
je bilo klimanje glave na ovu moju izjavu, pođite pa vidite, imamo svi svoje bližnje i sami sebe i 
znamo kakva je to rastuća nevolja i pošast, a ministar zdravlja kreše sa 16 miliona predviđenih za 
medicinski materijal, kreše na pet miliona tek tako. Gdje će tih 10 miliona da ode?  
 Ponovo gledam tu finu kutiju šarenu spolja. Šta je unutra? Unutra za 10 godina nema ništa 
osim upetostručen državni dug na 620 hiljada stanovnika, mi ne znamo da li je to dvije milijarde i 
200 ili dvije milijarde i 500. Tu nalazim parče auto-puta, jako čudno, prije nego što je počeo da se 
gradi već je poskupilo to parče za 120 miliona. Radnicima, svim radnicima koji nijesu dobili ono što 
ih je sledovalo po kolektivnim ugovorima, pa i radnicima Kombinata aluminijuma od kojih su 
možda još neki ispred zgrade, odgovoreno je zaključkom Vlade od 28. aprila da implementacija 
ovog zakonskog rješenja koje se odnosi na njihove zahtjeve je nesprovodljiva. Zašto? Zato što 
Vlada nema te pare. Vlada je imala te pare za kursne razlike za auto-put  koji još nije počeo i koji 
ne samo da će nas i dalje uvlačiti u nevolje i dugove nego je to potpuno očigledno. U mnogim 
detaljima prosto nemam mogućnosti da to saopštim, dakle u toj kutiji koju smo dobili od Vlade 
Crne Gore za poklon za 10 godina, ovdje kaže nezavisnosti, oprostite Crna Gora je i u SFRJ bila 
suverena republika sa svim prerogativima prvo kao SRJ, a poslije državna zajednica Srbija i Crna 
Gora, i ne treba zaista se koristiti eufemizmima koji dovode veliki broj građana u zabludu, a 



koristiti se u cilju podgrijavanja nekog patosa bez podloge. Dakle, od 45. godine, septembra čini 
mi se, Crna Gora ima definisane republičke granice i sve ono, evo gospodine predsjednik 
Skupštine je tu, sve ono što jednu državu čini suverenom državom, s tim što su nam u SFRJ 
prigovarali, onako kroz šalu, bratski, da smo mi jednakiji od ostalih jer toliki koliki smo bili imali 
smo sve po paritetu.  
 Dakle, šta ovo znači? Ovo znači još jedno lažno pakovanje praznine da bi se prikrila jedna 
vrlo velika muka velikog broja građana, ispražnjeni svi fondovi koje je Crna Gora imala u trenutku 
kada je ova u kontinuitetu vlast došla. Ti fondovi su nestali, i Fond PIO itd. Da li biste mi dozvolili 
još jednu kratku metaforu? 
 U građevinarstvu, u arhitehtonskom projektovanju, postoji pravilo zavisno od veličine i 
oblika objekta, da se moraju, to je prosto pravilo u projektovanju, praviti dilatacije. Zašto? Zbog 
toga što uvijek može da dođe do potresa, do različitog opterećenja. Dilatacija omogućava da ne 
dođe do štete kojom se može narušiti stabilnost objekta i kojom se može nanijeti veća ili manja ili 
katastrofalna šteta.  
 Dužina vlasti DPS-a izgleda kao veoma dugačak objekat bez dilatacije. Šta može da se 
očekuje? Da svaki potez izazove nekontrolisano pucanje, dakle nekontrolisano pucanje Crne Gore 
koja nam je svima na srcu. To koliko nam je važna Crna Gora ne određuje kako je ko glasao na 
prvom referendumu ili na drugom referendumu i da li je uopšte glasao. Ovaj razgovor s opozicijom 
razumjela sam kao hitno razmatranje te situacije, prevelika je dužina, a priprema se potres. Mi 
smo u velikoj opasnosti kao društvo. To ne mora niko nikome da dokazuje, ko osjeća svoj narod to 
može da vidi svakog dana kada iz kuće izađe, a bogme i prije toga. Zahvaljujem na dodatnom 
vremenu. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 17:48:30) 
 
 Daću vam komentar, samo dvije riječi. Koleginica me pitala neke stvari koje su moja struka, 
a jedna koja je njena struka. Premijer je ovdje govorio o dva mosta, jednom željeznom, čvrstom i o 
drugom, SDP-u, koji nije tako čvrst i tako metalan. Upravo je to tako kako ste vi rekli. Oni jesu taj 
veliki metalni most bez dilatacije.  
 Nešto ste me pitali oko državnosti, suverenosti i nezavisnosti. Crna Gora je povratila 
državnost po onom osnovnom elementu teritorija, narod i vlast. Suverenost je vrhovna vlast, nije 
imala vrhovnu vlast i nije bila suverena u tom smislu riječi u međunarodnom pravu i nije bila 
nezavisna jer se to negdje jednači sa suverenošću u međunarodnom pravu, ali je zato stajalo 
pitanje na referendumu nezavisnost i puni međunarodno pravni subjektivitet. Tako stoji pitanje na 
referendumu upravo zbog toga dijela jer sam taj dio, hajde opet će me neko optužiti da sam nešto 
uradio. Tako da je imala državnost, ali nije imala nezavisnost i suverenost, pritom je bilo odredbi u 
Ustavu Crne Gore iz 1992. koje su smanjile tu državnost u odnosu na onu iz Ustava 1974. godine. 
Jer, 1992. godine više nije imala pravo da daje saglasnost na uvođenje vanrednog stanja na svojoj 
teritoriji, a imala je to u SFRJ. Tako da su neki elementi državnosti padali, vremenom nijesu bili 
jačani. Nije politička nego, što bi rekli, više informativna rasprava.  
 Imate komentar dvoje kolega, kolege Kneževića i kolege Popovića, pa će biti prilike.  
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (16.05.16 17:50:23) 
 
 Duže bi trajalo to kroz komentar, a evo, valjda ćete me razumjeti. Čudi me nereagovanje 
predsjedavajućeg, da li je to bio kolega potpredsjednik Mustafić ili vi, na izlaganje uvažene 
koleginice Kalezić koja je veoma uvredljivo govorila o NATO-u. Nisam tu da branim NATO. Ona je 
pomenula toliko stvari. Zbog toga što je ona protiv NATO-a mogu da stradaju njenih troje đece. 
Prosto ne mogu da shvatim da tu nije bilo nekog reagovanja. U NATO savezu su 28 
najrazvijenijih, najdemokratskijih država svijeta. Da li ima nešto demokratskije od tih 28 država? 
Nema. Da li će biti za 10, 50, 200 godina ... biti.  
 Ovo što se tiče Crne Gore, dio nas je rekao zbog čega u NATO, ali to nije razlog da sa tako 



uvredljivom retorikom. Potpuno poštujem te stavove, Crna Gora je podijeljena po tom pitanju. Da li 
ih je 50% i nešto za ovo ili ono potpuno je nevažno. Pretpostavljam da će doći čak i do 
referenduma. Tu će doći do demokratskog izjašnjavanja, ali stvarno molim da poštedimo građanke 
i građane Crne Gore tako uvredljive retorike i za i protiv. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 17:52:22) 
 
 Ovo je, ipak, komentar, dozvolićete, moram joj dati odgovor. Nijesam predsjedavao tada o 
NATO-u, bio sam samo ovaj dio oko državnosti. Nisam bio oko NATO-a prisutan, ne mogu da 
pomognem jer nisam bio tu. Ovo je bio komentar, ali nije ništa loše da se vi raspravite oko toga. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (16.05.16 17:52:37) 
 
 Pomenula sam nešto što nije uvredljivo. Rekla sam, Crnoj Gori se u tom slikovito opisanom 
poklonu daje ulazak u NATO pakt kao šarena laža. Zašto je šarena laža? Svi znamo šta znači to. 
Nešto što će nas samo zavarati, suštinski nama se time ništa ne poboljšava. Grčka i Turska su 
obije članice NATO pakta među prvima, je li tako, da li je to spasilo grčku privredu do sada, da li je 
Turskoj omogućilo ulazak u Evropsku uniju? Ne bih dalje da komentarišem, to svi znamo.  
 Drugo, nije uvredljivo. Zašto? Zbog toga što je taj isti NATO pakt bombardovao i sve nas, i 
mene, i moju djecu. Bila sam od dvoje djece odvojena tih 78 dana i svakog dana kada se 
probudim prvo pomislim jesu li preživjeli, a sada me prati jedna duga i teža briga, neka su zdravo, 
kako će se to odraziti na zdravlje.  
 Da li smo mi kao narod koji mnogo teškoća ima u svojoj istoriji, ne ličnoj, privatnoj, ali u 
porodičnim svakako, da li smo spremni da tek tako pređemo preko toga. Niko nikad od zvaničnika 
ove države nije stao na biljegu, pa kada bilo koji zvaničnik od država koje su učestvovale u 
bombardovanju Crne Gore i Srbije dođe kod nas prvo kaže - znate, vi ste uradili to i to, vi ste nam 
dužni svake godine deset miliona u zdravstveni fond jer mi više ne možemo, ljudi umiru zato što 
ne mogu da se liječe. Vi ste dužni da otvorite sve evropske klinike u vašim državama da prihvatite 
naše građane jer ste ih vi razboljeli. Ovo nije patetika, ovo je realnost. Niko nas nije zastupio. Niko 
građane ove zemlje nije zastupio posle 1999. godine da kaže - da, to je bila greška, to se sada 
priznaje, to sada svjetski zvaničnici priznaju. Uostalom, to sam juče pročitala, studenti jednog 
američkog koledža su odbili da sjede na strani gdje sjeti Madlen Olbrajt, da ne prepričavam 
događaj.  
 Dakle, postoji svijest o tim greškama, ali nama, ako hoćemo samo racionalno, važno je šta 
nam je dobro za kuću, pa eto nešto ćemo malo i da pregrmimo i da zaboravimo, mada ne mislim 
da treba. Šta donosi članstvo u NATO paktu, ne pitam. Pripadam onima koji smatraju da nam 
donosi više nevolje i troška nego bilo čega drugog. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 17:56:55) 
 
 Koleginice, hvala. 
    Reći ću vam vrlo precizno, imamo mi i drugih članova familije, najužih, koji su bili pod 
bombama, i to većim nego ove što su padale na Crnu Goru, u jednom od srpskih gradova đe su 
žestoko padale bombe, đe je krevet išao do plafona, pa čak i te žrtve bombardovanja bi sad neke 
bile za NATO. Vojni savezi su uvijek višeslojne odluke. Ne može se nikad desiti da je vojni savez 
jednoznačna odluka, ima dobrih i loših stvari, samo je pitanje što će prevagnuti u vremenu, ne čak 
ni u trenutku donošenja tih odluka. Jedna od najbombardovanijih zemalja u Drugom svjetskom 
ratu je sada jedna od temeljnih zemalja NATO-a. Upravo je bombardovana od svih glavnih drugih 
članica NATO-a. Istorija, čudni tokovi, ne bih ulazio dalje, ali imamo svi  članove familija koji su 
prošli i teža bombardovanja nego mi u Crnoj Gori.  
 Kolega, izvolite, ja sam pričao s koleginicom.  Ako ona ima nešto da mi kaže, ok, vi  je ne 
morate zastupati. 



 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (16.05.16 17:58:17) 
 
 Dozvolite, nijeste vi pričali s koleginicom, nego sa čitavom Crnom Gorom koja prati ovaj 
prenos i iskoristili ste priliku, komentarišući koleginicu, da tumačite što bi žrtve NATO 
bombardovanja Srbije danas uradile i da promovišete na jedan vrlo neprijatan, nepristojan način. 
  
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
            To je vaša procjena. 
 
 
            SLAVEN RADUNOVIĆ: 
 Ma nemojte, molim vas. Kažete danas bi mnogi od tih žrtava bili za NATO.  
 
   PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ:  
             Nijesam rekao mnogi, nego neki. 
            
              SLAVEN RADUNOVIĆ: 
  To je promocija NATO integracija kroz zloupotrebu vaše pozicije koju imate u Skupštini 
Crne Gore. 
  
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 17:59:10) 
  Rekao sam neki. Za neke znam sigurno, mogu vam ih dovesti. 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ: 
 Zar nije dovoljno što po čitavi dan iz svih televizora, radio-aparata, kompjutera ispadaju 
glave koje promovišu NATO integracije od para građana Crne Gore, nego morate da 
zloupotrebljavate i vašu stolicu. Nije korektno. 
 
 PREDSJEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

Žao mi je što nijeste bili u sali. Kolega Popović i koleginica Kalezić su imali raspravu i dio 
nerazumijevanja po toj temi, ja sam samo pokušao da to riješimo ja i koleginica. Koleginica je vrlo 
rečita u toj oblasti, uvijek potencira tu priču. Prva je došla sa gregorijanskom lentom ovđe. 
Smatrao sam kao potrebu da uvedemo manje emocija a više racionalnosti u tu priču, ništa više.  
 Kolega Kneževiću, izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (16.05.16 17:59:50) 
 
 Uvažena profesorice Kalezić, ja nijesam namjeravao da ovako počnem moj komentar 
vama, ali želim da informišem vas, upravo zbog ove polemike i zloupotrebe od strane 
predsjednika Skupštine, da sam jutros u tri sata po drugi put ispratio moju brataničnu od 15 godina 
u Bolonju, ali ne da  se upoznaje sa ljepotama Bolonje i ljepotama Italije, nego da ide na dodatni 
pregled zato što djevojčica se već tri godine bori sa teškim oblikom tumora. Drugi put u godinu 
dana ide za Bolonju, a imala je dvije operacije i to u Beogradu. I sada kažem, gospodine 
Krivokapiću, da je NATO najveći zločinac i u Prvom i u Drugom svjetskom ratu i od Prvog  
svjetskog rata i od Drugoga svjetskog rata do današnjih dana, koji je pokušao i pokušava da uništi, 
da zatre budućnost crnogorskog i srpskog naroda. Po broju oboljenja smo prvi u Evropi,  
Crnogorci i Srbi. Budimo se s tumorima, liježemo s tumorima, doručkujemo osiromašeni uranijum, 
povraćamo osiromašeni uranijum. MIlijardu i po godina treba osiromašenom uranijumu koji su 
posuli po Crnoj Gori da se ovdje razloži.  
 Kada govorimo o tim posledicama 1999. godine svi zaboravljamo šta se desilo posle 20 
godina. Teže je ono posle 99-te godine nego onih 78 dana sa kojima smo se borili protiv NATO 



agresora. I zašto ovdje da ne kažemo da je NATO okupirao Crnu Goru.  
NATO ambasade su okupirale Crnu Goru i ovdje svi znamo da NATO ambasade 

sastavljaju ovu vladu čiji će jedini zadatak biti da se ovdje u Skupštini izglasa učlanjenje Crne 
Gore u NATO, zato što svi dobro znaju da je većina građana protiv učlanjenja u ovaj agresivni 
savez koji nas je bombardovao do iznemoglosti tako sadistički i tako fašistički. I ja vam sada 
kažem da je NATO pakt najveća fašistička pošast koja je zadesila Crnu Goru, Srbiju i 
čovječanstvo i stojim iza tih riječi. Toliko su potrovali i pobili ljudi da smo u Crnoj Gori mogli da 
napravimo dva grada koji bi mogli da se zovu "onkologija" zato što nam se djeca liječe po 
čitavome svijetu. Upoznali smo Evropu, upoznali smo svijet, ali ne zbog edukacije, ne zbog 
obrazovanja, nego zbog toga što su prinuđeni da se liječe po čitavoj Evropi jer ovdje ne postoje 
uslovi.  
  Želio sam da vas pitam, profesorice Kalezić, da li vi smatrate  da u ovom sporazumu, 
pošto taj dio nijeste komentarisali, obavezu sprovođenja unutrašnje i spoljne politike buduće vlade, 
da li ta obaveza podrazumijeva da će se oni koji sjutra budu ušli u Vladu da dosledno  sprovode 
unutrašnju i spoljnu politiku obavezati i već su se obavezali s obzirom na spoljnopolitičke prioritete 
države Crne Gore, da sjutra bez izjašnjenja građana glasaju za učlanjenje Crne Gore u NATO u 
Skupštini. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 18:03:16) 
 
 Nijesam shvatio što da polemiše sa vama, neke stvari ne mogu da shvatim. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (16.05.16 18:03:25) 
 
 Nijesam rekla da ću podržati ni Sporazum, mogu samo formalno, deklarativno da ga 
podržavam, nemam nikakvog uticaja, ni leks specijalis, ali sam rekla da sam za dijalog, jer ne 
može jedan dio Crne Gore da baci drugi dio Crne Gore. Dakle, mi jedini izlaz iz ove krize možemo 
da nađemo u tome da se razgovara i da se tako stane na put ovim dugim tvorevinama opasnim po 
sve nas bez dilatacije. Da je razgovor započet na vrijeme, mi smo mogli da imamo tu, ja to 
nazivam ekspertskom vladom, razni su termini bili u upotrebi, već krajem novembra. Izgleda da je 
sporo dolazilo do svijesti aktuelnoj Vladi Crne Gore koliko smo u opasnosti i nažalost, sada mi se 
čini da je to dodatno zamagljeno iluzijom da je nešto riješeno Sporazumom i leks specijalisom. (...) 
rekla da sam podržala ovaj model, ali jesam za razgovor, mnogo suštinskiji, mnogo iskreniji i 
mnogo javniji. 
  
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 18:05:00) 
 
 Hvala vam. 
  
 
 LJERKA DRAGIČEVIĆ (16.05.16 18:05:44) 
 
 Da pozdravim ovo nas malo što je u Skupštini, ali dom pozdravljam u svakom slučaju, ovaj 
visoki, pozdravljam vas predsjedavajućeg i pozdravljam uvažene građane Crne Gore.  
 Kad sam 2009. godine u 24. sazivu ušla u  Parlament imala sam čast  da  predsjedavam  
Parlamentu, jer sam bila najstarija  od poslanica i  poslanika  u tom sazivu, to  je bilo 24. saziv.  Ja 
sam kad sam govorila  kad sam pozdravni govor imala  i kad sam rekala što ćemo predijeliti  kako 
da radimo u  Parlamentu, možda  iz ličnih razloga  najprije, a možda   i ponukana onim što sam 
ranije gledala  na sjednicama  Skupštine koje sam uvijek kad sam  bila u prilici voljela da gledam. 
Ja sam ponovila staru dubrovačku mudrost  koja je na dovratku  Duždeve palate uklesana u 
kamenu  gdje kažu da gdje se ulazi u ovaj visoki dom, što će reći parlament, ili kako ga ko zove, 
sve ono privatno se ostavlja vani i brine se samo o državnom. To sam  ponovila, nije moja 



mudrost, nego dubrovačka, a vjerojatno da znate da je to republika mala bila i da se  par stoljeća  
održavala dok nijesu velike sile našle  načina kako da je unište, da bi došli najprije do "bijelog 
zlata" ili solane koja je bila i da bi ih malo onako sredili na moru. Tako da izgubivši svoju republiku 
nijesu izgubili ovo što piše  na Duždevoj palati. Nažalost,  to se nije baš uvijek poštovalo u ovom 
domu. Ja ne mogu da kažem da u prošlom sazivu nije bilo grubih riječi, bilo je, bilo je  svađa, ali to 
je više bilo verbalno, možda  i dva puta  da je nešto tu  ispred sale  dolazilo do nekih  incidenata,  
nije bilo tako strašno. Sve u svemu,  imali smo jedan  odnos  poslanik prema poslaniku, vrlo 
korektan. Nažalost,  to se poslije malo izgubilo. I kad je bilo rečeno da se  pravi kodeks za 
poslanike meni je malo bilo čudno, jer pretpostavila sam da svi poznaju bonton, bilo da je poslovni,  
bilo da je ovaj svjetovni, da ga  poznaju, da to nije nešto što je neohodno. Onda mi je objašnjeno 
da to imaju svi evropski parlamenti. Ja sam naš parlament  nekako smatrala  iznad  tih evropskih, 
iako smo mi  mnogo  mlađi u tom  parlamentarizmu bili, i bilo mi je malo krivo. Međutim, eto na 
žalost, bio je taj  petak  koji mi je teško pao, mnogo mi je teško pao. Ja nijesam ničiji arbitar, neću 
da govorim, ja  sam u tom momentu pomislila  na građane Tivta, na  one koji su izašli nedavno na 
izbore i vjerujem da svi građani Tivta sve dobro vidjeli, da im ja ne moram govoriti  što se desilo, 
pa sad neka vide kome, kako i šta su dali glas i neka se dobro zamisle kome će glas dati na 
državnim izborima  u oktobru. Ovo im poručujem najtoplije, jer glasači Hrvatske građanske 
inicijative kao i ja, mi smo kršćani, a u kršćanstvu je  poznata izreka "Ko tebe kamenom ti njega  
kruhom". Vidjeli su da baš to nije tako, pa sad neka se  malo zamisle  što da rade i kako pogotovo  
za oktobar nek se zamisle.  

Ja moram da kažem još i to da tome svemu doprinijeli su dosta i mediji,  čulo se  ovdje  
danas  u ovom visokom domu, doprinijeli su  mediji. Isto tako da poručim svim građanima Crne 
Gore da ne vjeruju uvijek sve medijima, jer mediji  pišu ono kako oni hoće, oni vole da iznesu 
nešto što će biti u tom momentu interesantno da im bude list čitaniji od drugoga. I nemojte,  
građani dragi moji Crne Gore, padati na te stvari, nego  pogledajte, evo sve vam je transparentno, 
vidjeli ste sve što je bilo, donesite  sud i onda  kažite što i kako, a nemojte medijima baš toliko da 
vjerujete. To vam je moja topla preporuka, jer oni su krenuli već u kampanju za oktobar, i to 
bezdušnu kampanju.  

Moram da kažem ovim članovima Vlade, ali mene je uvažena  koleginica  danas pretekla, i 
treba, mlađa je, treba duže da živi od mene. Ja sam htjela isto  da pitam zašto nijesmo dobili  
životopis ili kurikulum, kako hoćete, ovih budućih ministara. Mi poznajemo uvaženog kolegu  
Danilovića,  poznajem uvaženog kolegu  Konjevića, ja slučajno znam uvaženog  gospodina  
Vujovića, ali bez obzira na to  ipak mislim da je bio red da dobijemo to. Posebno nema nikoga da 
nam  ništa objasni, da kaže da bar znamo, jer ne mora svako da čita ono što neko piše ili daje ili 
gdje ko radi. Znate, svak misli o onome  što njega u tom momentu zanima, a puno građana više 
vole da dođu do nekakvog dinara da mogu da prežive nego da čitaju ko je Ljerka, ko je Janko, ko  
je Marko. Tako da mi je to malo bilo čudno, da to nijesmo dobili, jer smo uvijek dobijali.  
 Što se mene lično tiče, vidjeću, milo mi je da se glasa odvojeno, to mi je drago i onda ću se  
opredijeliti prema onome  kako se  predstave onim čim se predstave i valjda ćemo dobiti nešto.  
 Što se neovisnosti Crne Gore tiče,  ja dolazim iz  partije koja je u svom programu imala tu 
neovisnost Crne Gore, koja je  principijelana  i onaj princip koji smo usvojili  prvog dana od njega 
ne  odstupamo, ne odstupamo pa da nam je rođeni brat ili dijete u pitanju. Znači, ono što mislimo 
da ne vrijedi nećemo podržati i reći ćemo što mislimo da vrijedi, uvijek ćemo da zaštitimo sve 
vrijednosti. Ponavljam, možda sam dosadna sa tim, kao papagaj ponavljam, sve ono što se ja 
borim za Hrvatski narod u Crnoj Gori, nije to ni više ni manje nego što je za sve građane Crne 
Gore. Jednako svi plaćaju poreze, jednako su bez posla. Neko je pitao vi sigurno nemate  nekoga 
ko  nije zaposlen,  ja i u  najužoj familiji imam  pet nezaposlenih  osoba od 24 do 40 godina, ali što 
ćemo, tako je kako je. Prvi put sam u petak pala, to priznajem, ja koja sam težak optimista, 
nepopravljivi optimista, u petak sam tako pala, vjerujte, da još ne mogu doći k sebi. I nadam se da 
se više nikad taj petak neće ponoviti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 18:15:07) 
 
 Daću vam riječ, samo da kažem nešto  što je  opšte mjesto, nije ni NATO, nešto što sam 



zaboravio reći a bitno je za sve nas. Ja mislim da je bitno, ne mora biti, ovdje se više ne  zna šta je 
bitno. Neđe sam pod utiskom toga što vi pričate  o događaju sjetio se  početka  parlametarizma, VI  
vijek prije nove ere. Prvo pravilo koje je bilo uvedeno u ekleziji u Grčkoj bilo je - na grubost 
odgovorite  pristojnošću, prvo pravilo VI vijeka prije nove ere. Solonov svitak dug je nekih šest 
metara, eto ga u Britanskom muzeju, prvo pravilo koje piše -  na grubost  odgovorite  pristojnošću. 
Znali su na početku kako se  treba ponašati u parlamentu. I  to je pravilo koje treba za sve da važi. 
Sa koje god strane dolazila  grubost, danas  je sa jedne, sjutra sa druge, ali je to pravilo koje sam 
ja pokušavao da primjenim. 
 Kolega Labudoviću, izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (16.05.16 18:16:15) 
 
 Gospodine Krivokapiću, potpuno se slažem sa vama, ali je adresa pogrešna. To što ste 
ovoga časa rekli trebali ste da se okrenete u tom pravcu. No, dobro. 
 Gospođo Daragičević, ja zaista nemam namjeru ni sa vama ni sa bilo kime u Crnoj Gori da 
se takmičim i nadgornjavam kad je riječ o ljubavi prema Crnoj Gori i brizi prema državi. Vjerovali vi 
to meni ili ne svejedno mi je, Crna Gora je moj izbor, ja spadam u one koji su mogli davno da odu i 
to ne trbuhom za kruhom, nego na poznatu adresu sa poznatom situacijom. Ali mojim izborom 
Crna Gora je moja kolijevka i moj grob.  
 Prema tome, nemojte, molim vas, po sistemu "ćerku kara - snahi prigovara", da nam 
podmećete takav odnos prema državi.  
 Drugo, još manje imam namjeru da se vama ili bilo kome u ovoj državi i van nje izvinim 
zbog petka 13-og. Bilo je priče ovdje da to nije neka novost. Ali vjerujte, ono što se  desilo ovdje 
bio je vrisak poniženih i uvrijeđenih i izgubljenih u kaljugama tranzicije, koji su nas obavezali da 
onome koji je najveći krivac za to gdje su oni i Crna Gora, to kažemo u brk, jer je vladala fama da 
Milu gospodaru i Milu britvi niko to ne smije da kaže u lice, kazali smo. I nijesam očekivao od vas 
da se vi pridružite tome vrisku, ali sam očekivao od vas i od gospodina predsjednika ovih dana da 
čujem da vrištite po jednom drugom pitanju. Vi dolazite iz Budve, to je 20 i nešto kilometara od 
Kotora. Gospodin predsjednik je iz Kotora i nadam se da ide da posjeti svoje roditelje, svoj rodni 
grad, ali svaki put kad uđe i izađe iz Kotora snimljen je. I vi ćutite, ćuti država, ćuti policija, ćuti 
vlast, ćuti vaš premijer nad činjenicom da čitav jedan grad kojim se vi ponosite s pravom i Crna 
Gora se s pravom ponosi, šačica kriminalaca drži u svojoj ruci i snima ne jednu ulicu, ne jednu 
zgradu i ne jednu kuću, nego čitav grad uključujući i tunel kojim gospodin Krivokapić, a i vi kad vas 
put nanese, u Kotor ulazite i izlazite. Očekivao sam da vrisnete zbog činjenice da je drugo lice 
vaše partije i vaš sugrađanin javno optužen i proglašen krivim kao vođa kriminalnog ranga i danas 
to priznao, a vi umjesto sveg, samo zato što je vama dobro, što je dobro partiji koju vi 
predstavljate, briga vas za one koji stoje danima na kiši prekoputa i u čije ime smo mi onoga dana 
ono skandirali. Ja se ne osjećam krivim, ja se osjećam ponosnim što sam imao priliku da u njihovo 
ime, jer ja što sam imao da kažem premijeru, kad god mi se ukazala prilika rekao sam mu to u brk. 
Ono sam uradio u njihovo ime i ponosan sam na tu činjenicu. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 18:19:53) 
 
 Izvolite, koleginice Dragičević. 
 
 
 LJERKA DRAGIČEVIĆ (16.05.16 18:19:56) 
 
 Uvaženi kolega, ja vas smatram vrlo ispravnim i pametnim čovjekom, onda vi mene nijeste 
razumjeli.  
 Ja sam lijepo rekla da ja nijesam arbitar niti ikome da spočitavam. Meni je bilo teško, jer tu 
su bile kolege, ispred mene ovdje, meni je bilo teško. Meni nije bilo teško što ste vi vikali. Dobro, 
skandirali, kako god hoćete, meni nije bilo teško što se našao neko da odgovori ili ne odgovori. 



Kada sam vidjela da se sve grunulo tu, meni je bilo toliko teško, teško mi je palo, vjerujte mi da mi 
je teško palo, niti vama spočitavam, jer da vam spočitavam ja bih se javila u petak pa bih vam brk 
u brk sve rekla. Nego spočitavam svima onima koji su tu učestvovali jednako i rekla sam vam, da 
mi je brat rođeni jednako ću to reći. I ja se uopšte ne pravdam, jer meni je strašno teško. Ja 
nijesam rekla da drugima nije palo teško. Ali meni, ja sam ovom parlamentu, ja sam bila tako 
ponosna na ovaj parlament i tako sretno dolazila ovdje. Jutros kad sam trebala da krenem, meni je 
nešto stalo u prsi da me boli, jednostavno to je tako, ja ne mogu. Znate da sam nepopravljivi 
optimista, pa mogu i ja nekad pokleknuti. Najmanje bih vama spočitavala što se tiče države, 
vjerujte ni ja drugu nemam. Ja volim ovu državu, ja bih voljela da je najbolja na svijetu i da nikome 
ne fali ni ptičjega mlijeka. Ali, nažalost, tranzicija je tranzicija. Prije par noći sam gledala film 
2001.godina u Bolonji, kad su pobili kad je izašlo 200.000 studenata, intelektualaca, kada je G8 
zasijedala u vezi globalizacije. To kad sam vidjela onda, vjerujte, sad malo drugačije gledam sve 
drugo. Bila sam zaboravila to, iskrena da budem, zaboravila sam bila.  
 Prema tome, nemojte molim vas, ja sve ono što imam uvijek kažem i ne volim da mi se 
meće u usta nešto što nijesam rekla. Jednostavno, bilo mi je teško. Dozvolite, ja sam bliže po 
godinama vašim roditeljima nego vama i dozvolite mi da mi je bilo teško.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 18:22:39) 
 
 Svakome je moralo biti teško, jer to nije dobar dan za parlamentarizam, i to je dio 
parlamentarizma, nije kraj demokratije, molim vas. 
 Izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (16.05.16 18:22:58) 
 
 Ja vas razumijem, kao što razumijem moju majku. Ali ne razumijem, gospođo Dragičević i 
gospodine predsjedniče Parlamenta, zašto vam nije bilo teško onda kad su vaše kolege i njihovu 
djecu i porodice, jer smo mi na onaj protest izašli zajedno sa porodicama, onako bjesomučno tukli, 
rastjerivali i vijali po gradu kao najokorelije kriminalce. Zašto vam nije bilo teško i zašto ste glasali 
da se uzme imunitet vašim kolegama, zamislite, pod monstruoznom optužbom obaranja ustavnog 
osnova ove države i kad su ih hapsili kao posljednje kriminalce? Pitanje je isto bilo ovo o čemu vi 
govorite, dostojanstvo doma, nema dostojanstva skupštine bez dostojanstva poslanika, a vi ste 
ćutke klimali i glasali ovdje kad su hapsili poslanike, nema veze ko su.  Gospodine Krivokpiću, to 
je i vaša sramota, kad su hapsili narodne predstavnike, potpuno je slučajno što su iz 
Demokratskog fronta, mogli su tako biti i biće možda nekad u nekoj situaciji neki drugi. Narodni 
poslanik, znate, po Ustavu je nedodirljivo lice čak i za krivično djelo koje se kažnjava do pet 
godina, a njih su hapsili samo zato što su bili tamo, uključujući i koleginicu koja se samo tu našla s 
namjerom da podrži najčasnije protest obespravljenih, gladnih i poniženih. Te kriterijume morate 
ujednačiti pa da se onda međusobno vjerujemo. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 18:24:56) 
 
 Koleginica Dragičević, pa ću ja. 
 
 
 LJERKA DRAGIČEVIĆ (16.05.16 18:25:02) 
 
 Nema problema, jer ja sam uvijek mislila da je dijalog u Parlamentu, odmah to da vam 
kažem, a tada sam bila u bolnici. Imam dokumentaciju, mogu vam je donijeti, ali za mene je 
dijalog u Parlamentu. Eto samo toliko. 
 



 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 18:25:18) 
 
 Čekajte, moram ja nešto odgovoriti, prozvao me je kolega Labudović više puta.  
 Mislim da je u utorak kolega Bulatović zborio o mojoj ulozi u Kotoru i odnosu sa tim 
narkoklanom, tako da ja to ne mogu bolje reći od njega. Jedina paljevina kola na političkoj osnovi 
je bila mome kumu  koji je inače Hrvat i ne radi ništa u državnim poslovima. Znači, ne radi ništa u 
državnim poslovima i Hrvat je. Jedina paljevina kola tim povodom, kad se bunio zbog bez tendera 
davanja Kneževe palate ovaj put u Kotoru toj grupi. Toliko o našem moralnom kapacitetu i kuraži, 
da nam manjinski narodi tu moraju stati ispred nas, da branimo imovinu Kotora.  
 Drugo, pogledajte listu glasanja kod imuniteta. Znači, molim vas, ja sam bandoglav dosta 
često, pa onda imam pravo na mišljenje i ako griješim.  
 Koleginica Kalezić, da završimo. Izvolite, završavamo, izvolite, ako nešto imate. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (16.05.16 18:26:34) 
 
  Kao stari profesor volim činjenice da se kažu i da ne bude nejasnoće. Mene nije policija 
uhapsila,  zaštitili su me, ali to je bila ova obična policija. Da su bili specijalci vjerovatno bih 
postradala, jer bi me pregazili. Ovi su zaista ne samo pristojno nego veoma prisno me zaštitili i čak 
poslije tamo smjestili da dođem k sebi. Šta sam tada vidjela? Na žalost, mi nijesmo dobili, ja lično i 
drugi poslanici koji su tražili odgovore za postupke vlasti i specijalaca te večeri, nikakav odgovor 
nijesmo dobili. Koleginica Đurašković je sjajno navela činjenice, a ja tragam za tim šta sam ja kao i 
većina ljudi koji su bili tamo udisala kad mi jako pozlilo. Može da se objasni godinama. Međutim, 
suština je u sljedećem - tamo su u prvim redovima bila djeca. Ja sam poslije provjerila u policiji, 
nešto što po zakonu ne može, bili su pitomci Vojne akademije. Ovo je provjereno poslije. Nećemo 
otvarati, ali istine radi treba saopštiti, jer i to je u onom paketu sa sjajnim omotom, znate. Još je 
toga bilo, ali ne može da stane u priču. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (16.05.16 18:28:32) 
 
 Danas svi moramo biti svjesni koliko je neophodno da institucije rade i žive i onda neće biti 
rješavanja problema na ulici.  
 Hvala vam. Nastavljamo u podne śutra.  
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 12:17:49) 
 
 Poštovani poslanici 25. saziva nastavljamo raspravu o razrešenju i izboru pojedinih članova 
Vlade, 40. Vlade. I po redosledu juče smo najavili kolega Bojović je prvi, a da se pripremi kolega 
Strahinja Bulajić. Kolega Strahinja Bulajić, pa kolega Goran Danilović, pa Veljko Vasilijević, 
Vasiljević pardon, pa Radovan Asanović, pa onda tako. Nema niko iz DPS-a, ne učestvuju u 
raspravi, ne učestvuju u raspravi niko iz DPS-a.  
 Kolega Bojoviću, možete li? Izvolite. 
 
 
 VLADISLAV BOJOVIĆ (17.05.16 12:18:49) 
 
 Poštovani građani, 
 Vlada o kojoj evo već dva dana raspravljamo i koja treba da bude formirana i izglasana u 
ovom parlamentu nije nikakva nova Vlada izbornog povjerenja već je u pitanju jedna ili, bolje reći, 
još jedna višestruko neligitimna Vlada šefa režima. Kad to kažem mislim na sledeće: ovu Vladu 
čak treba da čine partije vlasti koje su na tu poziciju vlasti došli putem izborne krađe, ali i one 
partije koje nikada nisu učestvovale na izborima i nisu dobile mandat od građana da ulaze u Vladu 
Mila Đukanovića. Uz njih, kako vidimo, u Vladu, mada je to prosto i apsurdno, nevjerovatno ulaze i 
predstavnici NVO sektora i medija. Osim toga ova Vlada je nastala na konceptu koji je osmišljen u 



Američkoj ambasadi. To moram otvoreno reći, ali i na temeljima političke korupcije, ne samo one 
koja se desila u parlamentu kada je Pozitivna Crna Gora glasala za povjerenje Vladi.  
 Takođe, svi članovi ove Vlade koja treba da bude formirana trebaju da nastave 
bezpogovorno da slijede i sprovode politiku šefa režima,  dakle i politiku, potcrtavam, NATO 
integracija. Ovo je posebno važno da znaju svi oni anti NATO opredeljeni građani Crne Gore.  
 Na desetogodišnjicu pokradenog referenduma i formalnog uspostavljanja projekta privatne 
drževe šefa režima i njegovih poslovnih prijatelja, suverenitet Crne Gore je definitivno i do kraja 
predat u ruke Američkoj ambasadi, bolje reći američkoj ambasadorki, u vidu ovog potpisanog 
sporazuma i Vlade koja je postignuta, odnosno dogovorena na osnovu tajnih pregovora koji su 
vođeni.  
 Ova Vlada koja treba da bude formirana je prevarni i perfidni projekat u službi NATO 
integracija i to je njena prva karakteristika. S tim u vezi treba ukazati na sledeće: Ranko Krivokapić 
predsjednik SDP-a i Socijaldemokratska partija nisu u stanju da privuku ni jednog anti NATO 
opredeljenog birača u Crnoj Gori, ali su zato to u stanju da urade njegovi partneri koji zajedno sa 
njim sada ulaze u Vladu Mila Đukanovića i koji upravo zbog toga što imaju namjeru da prevare 
anti NATO opredeljene birače sve ovo vrijeme imaju jedan krajnje nedefinisan i nejasan stav 
povodom NATO integracija.  
 Mi iz Demokratskog fronta imamo obavezu da zaštitimo državu Crnu Goru od 
neprimjerenog miješanja stranih ambasada u unutrašnja pitanja ove države, od prakse političke 
korupcije, ali i od nelegitimne politike ove vlasti kakva je politika NATO integracija.  
 Prva odrednica ove Vlade, ovo je paravan Vlada šefa režima, ovo je Vlada koja treba da 
bude pokriće odnosno alibi šefu režima da pokrade još jedne izbore. To je uostalom i sam 
Đukanović rekao kada je objašnjavao da prosto podrazumijeva da oni koji su potpisali sporazum i 
obavezali se da će priznati izbore ma kakvi oni bili, da će oni to sasvim izvjesno i učiniti.  
 Druga odrednica ove Vlade, ovo je adaptirana NATO Vlada prilagođena ciljevima i 
interesima NATO pakta. Oni koji u nju ulaze iz redova bivše ili lažne opozicije nadaju se da će 
upravo zbog projekta NATO integracija tu i ostati, što je takođe šef režima i najavio.  
 Treća odrednica ove Vlade, ovo je lakrdija od prelazne Vlade, ovo je sramna simulacija 
prelazne Vlade i perfidna, ali ipak providna prevara građana Crne Gore. U pozadini ovakvog 
projekta, i to treba ukazati, zasigurno stoje i lični interesi i duboko pohranjene ambicije i apetiti 
pojedinaca iz nekadašnje opozicije koji prihvataju da postanu sateliti Mila Đukanovića i da mu 
pruže podršku.  
 Potpisnici sporazuma su svjesno pristali da postanu izlazna strategija Mila Đukanovića i nije 
to urađeno zbog navodne stabilizacije prilika u Crnoj Gori već prije svega i isključivo zbog 
stabilizacije, pozicije šefa režima i stabilizacije izvjesnosti NATO puta Crne Gore. Budite ubijeđeni 
da Demokratski front to neće dozvoliti da se realizuje.  
 Takođe, u ovom trenutku moram da se posebno pozabavim jednim od kandidata za 
ministra, pretpostavljate o kome se radi, dakle o Rašku Konjeviću koji nakon MUP-a treba da 
preuzme ni manje ni više nego ministarstvo finansija. On je saopštio na Kolegijumu Skupštine i 
ako sada javno o tome neće ništa da kaže da zna određene činjenice o 24. oktobru koje su 
kompromitujuće za vrh režima i za čitav režim, ali neće još uvijek da kaže to javnosti. 
 Dakle, podsjećam  - u brutalnoj i protivzakonitoj intervenciji policije, ali i parapolicije i 
kriminalnih struktura 17. oktobra ujutru, nakon što je poslanik Milan Knažević, moj kolega i 
predsjednik Demokratske narodne partije mučki udaren od strane izvjesnog Nikolaja Dragovića, 
profesionalnog kik-boksera obučenog u uniformu vatrogasca i posut biber sprejem u oči. Moja 
malenkost je to jutro bila uhapšena. Ali znate zašto i znate u kom trenutku? Kada sam bio svedok 
brutalnog prebijanja i pokušaja ubistva Dušana Kneževića, zaposlenog u Demokratskoj narodnoj 
partiji. Dakle, ja sam kao poslanik to jutro uhapšen samo zbog toga što sam bio svedok pokušaja 
ubistva, zato što sam pokušao da spriječim brutalno prebijanje i iživljavanje nad jednim mladim 
čovjekom koga je samo mladost i snaga spasila da ne bude ubijen. Ti uniformisani pojedinci, jer ja 
ne znam da li su u pitanju policajci, pošto niti su nam dostavili rešenje o zabrani skupa, niti su nam 
najavili intervenciju to jutro niti su nam dali rok da se uklonimo, dakle ta uniformisana lica su 
brutalno gazila nogama jednog mladog čovjeka u glavu, između ostalog, iživljavali se nad njim 
nekoliko minuta. Dakle, Raško Konjević je nakon toga i pored naših poziva odbijao da dostavi 
kompletan snimak MUP-a o događaju  17. oktobra ujutru i u ovom trenutku mi imamo samo 



montirane snimke od tog jutra. 
 Takav jedan čovjek koji je stajao na čelu MUP-a 17. i 18. i 24. sad treba da bude izabran za 
ministra finansija i da sprečava Mila Đukanovića u izbornoj krađi, a prethodno je spašavao režim 
Mila Đukanovića i štitio ga od naroda. 
  Dakle, veoma nam je važno i zbog 17. ujutru i 17. uveče i 18. uveče jer su i tada 
povređivani ljudi i 24. oktobra, da nam Raško Konjević ovdje prvo objasni zašto nije želio da 
dostavi kompletan snimak čitavog događaja, ali i da kaže sve ono što zna od 24.  
 Da se samo još kratko osvrnem na ovo što se planira da radi, odnosno što je projektovano 
da se uradi sa navodnom vladom izbornog povjerenja, a zapravo koalicionom Vladom Mila 
Đukanovića.  
 Nije tačno, polemišem sa onima koji pripadaju nekadašnjoj opoziciji a koji sada planiraju da 
uđu u Vladu Mila Đukanovića, dakle nije tačno da je režim opstruirao ovaj sporazum i formiranje 
ove vlade. Režim je sve učinio da stvori ambijent i ohrabri potpisivanje ovog sporazuma, da one 
koji su potpisali sporazum u političkom smislu navuče da to urade jer to njemu savršeno odgovara. 
Takođe, ova vlada  podmeće javnosti da je jedino moguće i realno rješenje u ovom trenutku. 
Apsolutno nije tačno. Nisu akteri ovog sporazuma tražili ostavku šefa režima i kreatora afere 
"Snimak". Nisu se pridružili Demokratskom frontu i na kraju nisu podržali i prihvatili našu ponudu 
da svi zajedno srušimo ovu vladu i smijenimo Mila Đukanovića. 
 Takođe, nije tačno da je jedini posao i cilj ove vlade da se spriječe izborne zloupotrebe. 
Postoji, to je juče i Duško Marković rekao, čitav niz aktivnosti koje će oni morati da sprovode, kao 
politiku Mila Đukanovića, između ostalog i prije svega, govorim o politici NATO integracija koju će 
morati striktno i bez pogovora sprovoditi.  
 Poštovani građani čim režimski javni servis Crne Gore ovoliko podržava potpisnike 
sporazuma i buduće članove ove vlade, apsolutno vam je jasno o čemu se ovdje radi i koliko ovaj 
scenario odgovara šefu režima. 
 Završavam za minut, molim vas dozvolite. 
 Potpisivanje navodnog sporazuma o nesaradnji sa DPS-om i prije i poslije izbora je, svi 
smo shvatili, jedan jeftini gaf i pokušaj kamufliranja koji apsolutno neće proći kod građana Crne 
Gore, a u isto vrijeme vidimo da potpisnici sporazuma gorljivo brane nešto što je  apsolutno u 
interesu šefa režima. Oni koji su danas, kako vidimo, postali sastavni dio projekta za spašavanje 
Mila Đukanovića i koji su svoje pregovore pretvorili u jednu smiješnu lakrdiju i predstavu o 
cjenkanju u foteljama, nama su nekada prigovarali da neozbiljno i neodgovorno vodimo proteste, 
samo da bi pronašli izgovore da nam se ne pridruže.  
 Dok se dešavala borba za fotelje i rvanje za fotelje, prolazili su mjeseci a raspisano je na 
stotine oglasa za partijska zapošljavanja, a niko od potpisnika ovoga sporazuma nije ni pokušao 
da to preduprijedi i spriječi. 
 I da završim, dakle Demokratski front, apsolutno nije druga strana medalje ovog režima i 
DPS-a kako je to neko u nedostatku argumenata i u nemoći saopštavao. Demokratski front je na 
drugoj liniji fronta u odnosu na DPS. I gospodo potpisnici sporazuma i bivši opozicionari, pošto ste  
žalili zbog naše retorike prethodnih dana i vi i predstavnici DPS -a da vam kažem još jednu stvar. 
Dakle, mi vam nismo rekli ni približno onoliko koliko ste vi zaslužili imajući u vidu da ste spasili 
Mila Đukanovića i omogućili mu da još neko vrijeme nastavlja da pljačka Crnu Goru i sprovodi 
nelegitimnu politiku NATO integracija. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 12:31:30) 
 
 Hvala vam. 
 Kolega Strahinja Bulajić, a priprema se Goran Danilović. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (17.05.16 12:31:42) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Neću ništa novo reći ako se skromno saglasim i potvrdim ispravnost davnašnje premise da 



spoljna i unutrašnja politika moraju da budu vođene moralnim i etičkim vrednosnim kriterijumima. 
Do kraja takve vrijednosti dijele i sve velike svjetske religije. Bez takvih vrijednosti nije moguće ni 
stvaranje minimuma korektnih odnosa u nekom društvu ali ni u međudržavnim odnosima, 
pogotovo ako se radi o zemlji takvih gabarita kakva je Crna Gora.  
 Jedno je sigurno, politika bez etičkih normi neminovno uvodi društvo u stanje izraženog 
konfliktnog potencijala u nazadovanje i forsirana, rekao bih geometrijskom progresijom, formira se 
plodno tlo na kome buja politička, ekonomska, socijalna, moralna i svaka druga kriza. Kao ozbiljni, 
odgovorni i izabrani od strane građana dužni smo da posmatramo realnost, povlačimo paralele, pa 
samim tim da donosimo i određene zaključke.  
 Ne abolirajući ni sebe ni kao građanina, ni kao člana i funkcionera jednog parlamentarnog 
političkog subjekta, uočavam da kod našeg običnog prosječnog čovjeka tokom posljednjih 
dvadesetak godina preovaladava, rekao bih stav da su moral i politika u crnogorskoj političkoj 
realnosti nespojive kategorije. Nerijetko se saopštava, opet stav, po kome postoje političari koji 
svojim ponašanjem svjesno ili nesvjesno, ali veoma toksično utiču na opšti društveni politički 
status čovjeka i pojedinca. S obzirom na tako jasno izražen stav, mislim da to zaslužuje veoma 
ozbiljnu političko, ekonomsko, socijalno duhovno, psihološku analizu portreta crnogorskog 
političara. Takozvanom tranzicijom, odnosno preplivavanjem iz jednog u drugo društveno 
uređenje, što je kod nas u pubertetskom zanosu simpatično nazvano - demokratske promjene ili 
mlada crnogorska demokratija, stvoren je strahovit galimatijas u poimanju, a samim tim i 
prihvatanju moralnih normi i etičkih načela u politici. Prirodno, to se odrazilo na čitavu zajednicu u 
Crnoj Gori, a u pojedinim segmentima do neprepoznatljivosti. Nametnut iz stranih centara, a bez 
razmišljanja sa naše strane, prihvaćen je takozvani tranzicioni proces na neoliberalnoj, pokazalo 
se pogrešnoj, a u međuveremnu od mnogih autoriteta i već odbačnoj ekonomskoj matrici, te uz 
opljačkanu privredu po društvo poguban način privatizacije društvene imovine uz armiju otpuštenih 
i obeshrabrenih radnika, ogromnih razmjera korupcije, sistemskog organizovanog kriminala, uz 
sve elemente neokolonijalizma, te uz doslednu primjenu divljeg kaubojskog kapitalizma, bukvalno 
su s noge na nogu išutirane moralne i duhovne vrijednosti tradicionalnog društva Crne Gore.  
 S druge strane, sa zapada su plasirane, a  kod nas nekritički prihvaćene mnoge pogubne 
navike koje nemaju nikakve veze sa našom tradicijom, sa našim načinom života niti sa našim 
mentalitetom, ali koje nemilosrdno razaraju društvo i uporno ruše temelje naše tradicionalne 
porodice. 
 Poštovani građani, bez namjere i bez želje da bilo koga povrijedim, ali kakve su moralne 
norme ljudi koji se po mom mišljenju bave jednom časnom djelatnošću kakva je politika, a koji su 
tu istu djelatnost pretvorili ili planiraju da je pretvore u nekakvu finansijsko političku privilegiju, 
često bez ikakvih referenci u životu, nedokazani u svojoj struci i često neostvareni na mnogim 
poljima životnog djelovanja. Kako je poimanje etičkih načela političara koji su tek tu i tamo samo 
liznuli moć vlasti, a koji već očekuju odnekud razne ovakve ili onakve privilegije, vodeći se prije 
svega ličnim, mnogo manje stranačkim, a o ideološkim razlozima ne želim ni da razmišljam, jer je 
ideologija kod njih potemkinovo selo, a sve to usput prezirući izbornu volju birača i pri tom se ne 
ustručavajući da ulaze u potpuno neprincipijelne koalicije. 
 Veliki politički protivnici koji se prije toga izvrijeđaju čak i na ličnoj ravni, pod direktnim 
nadzorom ambasade postaju više nego poželjni partneri. Brak iz računa pod tuđim 
pokroviteljstvom trajaće dok se pokrovitelj ne odluči na neko novo miješanje karate, a efekat po 
građane, plašim se, biće porazan iz sasvim trivijalnog razloga, jer je te pokrovitelje ama baš briga 
za naše građane. 
 Logično je pitanje - kako to da sve te razne gimnastike pojedinaca iz naše političke realnosti 
prolaze kod građana i koji je razlog za to. Naravno, kako se kaže, nizak nivo političke kulture, 
svijest građana, teško političko nasljeđe, orgomna apatija, strah za  egsistenciju porodice, 
neshvatljiva  politika mišje rupe kod takozvane intelektualne elite, poslovničko kratko  pamćenje 
građana  itd.itd.I eto ko je spreman na to nije preveliki problem  da se manipuliše  pogotovo sa 
pozicija vlasti i još u sve resurse koje  stoje na raspolaganju.  
 Posebno je pitanje, da li se društvo uopšte bori  protiv neetičnosti u politici  ne postoje 
izrađene norme  ponašanja, niti sankcije sa  aspekta političke odgovornosti. Ako su a uvjerene 
sam da jesu kriminal i korupcija u Crnoj Gori nataknutog sistemskog  karaktera, da li ima dileme  
da je i ne etičnost u političkom životu  ove zemlje problem nametnutog sistema, ova dva, rekao 



bih,  čuda koja su  nas našla  nije teško dokazati, zar treba dokazivati finansijsku korupciju, 
organizovani kriminal, političku korupciju, prekrajanje izborne  volje birača  itd, itd.  Postalo je 
normalno i etički  prihvatljivo da političar odnosno,  bolje reći, lice koje želi da se bavi politikom  na 
izborima  dobije povjerenje birača na jednoj listi,  na bazi određenog programa,  i onda  očas posla  
obrete se na  dijametralno suprotnoj strani od liste koja ga  kandidovala.  Reći će neko  - pa dobro,  
to je u redu i to je po zakonu i ja ću morati  da to prihvatim, jer  to zaista  zakon dozvoljava. Ali kao 
čovjek onda moram da osim etičnosti  tog pojedinca postavim i pitanje onog što je mnogo važnije, 
etičnosti zakona, ali i  pravnog sistema koji dozvoljava  uzgoj neetičnosti u  političkom životu Crne 
Gore. Principijelnost  i doslednost   postaju zanemarene, bolje rečeno zaboravljene  kategorije i na 
njih se gleda  kao  na nešto retrogradno i prevaziđeno. Nije dobro  i nije korisno za društvo  
ignorisati načela etičnosti, prilikom donošenja  političkih odluka. Makar ja bio i potpuno naivan, ali 
demokratija  bez takvih načela  nema kud drugo do totalitarizam  i diktaturu.  
 Poštovani građani, prosto nužno je  u ovom kontekstu da se postavi  i ova  tema o kojoj 
danas raspravlja Skupština. Neko će reći ovo je veliki demokratski  iskorak ili naši zapadni prijatelji 
su vrlo zadovoljni, ili postignut je veliki uspjeh  itd.itd. Ali o kakvom se  to iskoraku ili uspjehu radi? 
Generalno - šta je to uspjeh u politici, koliko će taj takozvani uspjeh da traje, na bazi čega se došlo 
do tog takozvanog  uspjeha, u čemu se to uspjelo i kakve će da budu  posledice  toga uspjeha? 
Koja je prava  odnosno stvarna  svrsishodnost  takvog činjenja i djelovanja?  
 Poštovani građani,  ubijeđen sam da bi nas ova, a i mnoga  druga  nepostavljena  pitanja 
samo vratila na temu morala, etike, ljudskosti i aspektima ljudskog činjenja. Kako god bilo, u 
osnovi, u bazi, u temelju svih kriza u Crnoj Gori, a koje su pretočene  u jednu ogromnu  razarajuću 
krizu nalazi se  duhovna  kriza, kriza čovjeka  pojedinca  i njegovih sopstevenih vrijednosti. I 
najveće  imperije u svjetskoj istoriji propadale su zbog  moralne i  duhovne  truleži.  
 I na kraju, poštovani građani, 
 Koalicija Demokratski front i dalje će spremno, ali kao i do sada  uvijek  u dogovoru sa 
svojim članstvom, sa svojim simpatizerima, principijelno i dosledno utemeljeno i argumentovano, 
pošteno i  pravično, svim demokratskim sredstvima zastupati interese ... (Prekid).. moralni i 
duhovni preporod kao temelj svemu. Za bolji status  socijalnu i ekonomski ugroženih, 
omalovaženih i poniženih, na sve načine obmanutih i diskriminisanih, zalagati se za mir, a 
posebno za ravnopravnost za sve građane  bez obzira na  pol, vjeru ili naciju. Nikada nećemo 
zastupati, niti na bazi bilo kakvog sporazuma ili lex specialisa, niti na bilo koji način biti saučesnici 
u zamjeni istine za laž, iskrenost za licimjerne, ozbiljnosti za neozbiljnost, interesa naših građana 
za rad  tuđih interesa, upodobljavanju promjene svijesti našeg čovjeka tuđim željama, naše 
tradicije i načina života za tuđi. 
 Poštovani građani, sasvim na kraju. Čini mi se da je riječ Svetog Petra I i Petra II življa 
danas nego ikad. I kao tužbalica i kao kletva. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 12:42:46) 
 
 Hvala Vam. 
 Kolega Danilović je tu. 
 Izvolite, poslaniče Daniloviću. 
 Sljedeći je Vasiljević, najavio sam ga. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (17.05.16 12:43:00) 
 
 Uvaženi građani, 
 Već sam govorio  oko sporazuma i trudiću se da u dva dana ne ponavljam istu priču,  i 
naravno trudiću se da  podjele  ne produbljujem naročito  ne na veselje gospode iz Demokratske 
partije socijalista koje evo danas ovdje i nema. Nemam pravo na  uvredljivost,  ja sam se  tog 
prava dobrovoljno odrekao. Svakako nije lako otrpjeti bilo koju ličnu kvalifikaciju, ali kao što sam 
obećao  ja ću to uraditi  iz razloga što vrijeme pred nama tek može pokazati da li je neko imao 
časnu namjeru, da li se obrukao  ili nije, potpuno svjestan  rizika, kao i stranka  kojoj pripadam, 



dobrovoljno taj rizik prihvatam i nadam se da će biti dovoljno snage da iz svega ovoga izađemo 
jači.  
 Uvaženi građani, ja ću komentarisati  samo one navode koje mi se čine  makar bili 
saopšteni i sa vrlo tvrdim i jakim kvalifikacijama, kao stavovi koje možda javno treba pojasniti. Da li 
se sprema velika  prevara opozicionih birača? Bilo bi zaista nekorektno da pet mjeseci pred izbore  
povećate jedno, a poslije izbora  uradite drugo i to bi, a ima i zato primjera bila klasična prevara. 
Ja sada uvaženi građani Vas pitam, može li Vas  prevariti neko ko javno kaže da,  hoćemo da  
potpišemo sporazum, hoćemo po lex specialisu, da uđemo u Vladu i da probamo da kontrolišemo 
izborni proces prvi put u parlamentarnu istoriju  Crne Gore, sa pozicije  opozicionih poslanika. Svi 
Vi uvaženi građani, koji ste do sada 27 godina bili protiv politike Mila Đukanovića, od mene imate 
poštovanje  i znam da je Vama nemoguće manipulisati. Ako znate jasno i javnu ovu našu ponudu 
ne očekujemo ni od jednog čovjeka  koji je protiv  sporazuma, da śutra glasa DEMOS  da li 
očekuju druge  potpisnice to je njihova stvar. Mi ne - vrlo javna i jasna poruka. Ukoliko se ne 
slažete birajte one koji su po vašoj mjeri. Što se nas tiče ljutnje nema. Ja lično neću čekati sud 
javnosti. Dogodili se  nakon sledećih izbora  i stojim iza toga javno i lično, da bilo koja opoziciona 
parlamentarna  stanka, bila ona  potpisnica  Sporazuma ili ne bila, bude   na brojanju  jača od 
DEMOSA ja ću sud o sebi izreći odmah potom. 
 Dakle, javno se obazujem da Vama  kojima se nemoguće udvarati, vama koji ste odoljeli  
politici Mila Đukanovića 27 godina, podnesem račun. Definitivno nije nam milo što se različiti 
putevi  u Crnoj Gori doživljavaju kao pristajanje uz onoga i ovoga, moje političko  iskustvo  na svu 
sreću nije malo i u ovom Parlamentu sam  pratio, vidio, gledao, kako se potpisuju Sporazumi sa 
Demokratskom partijom socijalista koji su imali i sa ove pozicije  danas to kažem  istorijski 
karakter.  Oni koji su ga potpisivali spašavajući mir u Crnoj Gori ne mislim da su uradili lošu stvar. 
Možda će vrijeme pokazati da su tada uradili mudro. Nijesam siguran da sam tada, kao vrlo mlad 
čovjek možda mislio ovako smireno o tome što se uradilo. Ali, godine potom su pokazale da je to 
bio dobar izbor. Bio je to dobar izbor i za narod kojemu ja pripadam. Bio je to dobar izbor i ja taj 
hrabar izbor poštujem. Bio sam među onim ljudima koji su vjerovali da s Đukanovićem ne treba 
raditi ništa, ni potpisivati sporazume, ni praviti ustave, jer tada sam smatrao poslije toga se ne 
može ostati na nivou opozicionom. Možda me vrijeme demantovalo, možda je ipak moglo. 
Ostavljam javnosti da procijeni je li moglo ili nije. Rekoh, nemam pravo na ličnu uvredljivost, ja 
sam je i očekivao, ali imam pravo na nju da ne odgovaram.  
 Što se tiče toga da možete prevariti opozicionog birača u Crnoj Gori mislim da se radi o 
potpuno nesuvisloj konstataciji. Kako prevariti slobodne ljude koji su pružili otpor Đukanoviću svih 
ovih godina, odoljeli svim njegovim ponudama i privilegijama? Kako sa javnom ponudom ne 
sporeći ni jednog trenutka težinu zadatka koji je pred nama?  
 Danas sam uzeo da govorim i više zbog trojice ljudi koji su nestranačke ličnosti i oni su 
spremni uvažena gospodo, uvaženi građani da im sudi javnost nakon svega što budemo radili. Da 
vidimo umijemo li, znamo li i možemo li. 
 Ne tražim nikakve izgovore niti tražim unaprijed opravdanje, čak ne tražim ni podršku. Ne 
očekujem ni saradnju. Sami izabrali, sami nosimo do kraja. Nikakve potrebe da se iza bilo koga 
zaklanjam i od bilo koga da molim i tražim podršku da radimo zajedno, izbor je na svakome 
pojedinačno. Hoćete li da radimo zajedno? Hoćete ili nećete , ja ću izbor da poštujem. Sasvim 
izvjesno, građani, ja jedino što mogu da garantujem da bude li ovdje konačno glasanja i bude li 
izbora, ova ministarstva koja su pripala opoziciji po Lex specialisu, po Sporazumu, precizno neće 
biti više ista. Za jedno vam pouzdano tvrdim, bez obzira na kratkoću vremena da će biti drugačije. 
To obećavam i svim ljudima iz civilnog sektora koji su dali nemjerljiv doprinos da svojevremeno sa 
DPS-om izglasamo izborno zakonodavstvo. Nije naš zadatak da sada predlažemo nova nego da 
primijenimo ono što nije htio DPS dvije godine. 
 Nije mi bila razumnjiva, iskreno, uvredljivost premijera Đukanovića. Meni je drago što danas 
nije ovdje. Do poslednjeg trenutka ima šansu da povuče listu koju je na naš predlog, saopštio. Ja 
neću biti nimalo razočaran. Nije mi bila nimalo normalna uvredljivost čovjeka koji je u ovaj 
Parlament uvredljivost unio. Prvo su poslanici postali bitange, pa tek poslije toga su poslanici 
odlučili da kažu nešto i premijeru.  
 Ne postoji ni jedna riječ, ni za jednog političara, ni za jednog kriminalca u Crnoj Gori koju ja 
ovdje sa različitih pozicija, sa različitih mjesta, dominantno sa jednog u minulih 15 godina nijesam 



rekao. Ali, to je stanje stvari. Mi se razlikujemo samo u terapiji. Ja sam siguran da ovo što mi 
radimo može nanijeti nama štetu, ali nama šteta - naša šteta. Neko drugi će iskoristiti prednosti, 
jedan izgubi - drugi dobije i eto sreće za Crnu Goru. 
 Ne bih se osvrtao izuzev samo kroz jednu činjenicu na istraživanja javnog mnjenja koje 
uglavnom u Crnoj Gori naručuju oni koji imaju novca, a imaju novca u Demokratskoj partiji 
socijalista nesumnjivo. Jedno mene raduje šta god vi o tome mislili, nije bitno kako ko stoji i na tim 
naručenim ili nenaručenim, objektivnim ili neobjektivnim istraživanjima, opozicija ovakva 
posvađana međusobno uvredljiva ima impresivan broj glasova, podršku bez izborne kampanje u 
međuvremenu. Ja sam sasvim siguran da to može i bolje, da možemo uraditi i više. Ne vjerujem 
premijeru Đukanoviću, javno  to kažem i naravno da, bez ikakvog skrivanja, ulazim u Vladu u kojoj 
je on predsjednik Vlade. Bilo je kroz istoriju saveza onih koji su pravljeni iz nužde, koji nikome 
nijesu služili na čast i na ponos. Ja imam mnogo više radosti da se prisjetim u minulih 15 godina 
političkog života nego što je ova. Ovo je obaveza koju dobrovoljno preuzimam, vjerujući da se 
može bez revolucije i bez krvi pobijediti Milo Đukanović. Bio bih presrećan onoga trenutka kad je 
SDP odlučio da uskrati podršku Vladi u kojoj je bio da je sva opozicija ostala jedinstvena i da nije 
bilo onih koji su tu Vladu spasili, danas bismo vjerovatno govorili o drugačijoj Vladi. Međutim, 
dogodilo se šta se dogodilo. Đukanović je, iako ovdje nije došao i hvala mu na tome što nije 
došao, što se mene tiče ne osjećam nedostajanje, saopštio kako on planira nešto slično i poslije 
izbora.  
 Rakao bi narod, a ja ću to reći  vrlo plastično,  takođe dugo je do murava. Vidjećemo 
gospodine Đukanoviću da li ste Vi uopšte u prilici da bilo šta i bilo kome nudite poslije izbora. Naša 
namjera nije da Vi nudite, nego da mi nudimo. Volio bih, ni na tome ne insistiram, ni to ne molim, 
da oni koji su danas protiv politike Mila Đukanovića mogu ostaviti samo jedan most, mostić, vrljiku 
kako god hoćete preko koje možda možemo zajedno biti nova parlamentarna većina, ali nije na 
meni da ja odlučujem šta je politika drugih, nek bira svak svoj politički put na način na koji misli da 
je to najbolje, na način na koji misli da je to najcjelishodnije. Od viška riječi umije da zaboli glava, 
nas koji ulazimo unutra može od manjka djela. Trudiću se da radim, da ne govorim, da  
obećavam, odnosno da ne obećavam nego da pokažem za kratko vrijeme zajedno sa svojim 
prijateljima da ipak ima nade da se nešto može uraditi i da možda na kraju svih priča, prvi put u 
istoriji Crne Gore na parlamentarnim izborima može pobijediti opozicija. Može pobijediti neko ko 
se ne slaže s politikom Mila Đukanovića. Ta politika nas je skupo koštala, ta politika nas je dovela 
do ovoga dokle nas je dovela. Nimalo nijesam gadljiv na ocjene da se radi o neprincipijelnom 
savezu. Jedini saveznik nas koji ulazimo unutra je vrijeme koje je ispred nas i to vrlo kratko. Ako 
smo mi neki bili strpljivi i godinama da pustimo da u nekom trenutku sumnjiv opozicionar dokaže 
da je opozicionar vjerujem da građani umiju da procijene ko je, šta je i gdje je.  
 Završću poslednjom rečenicom koja je slična i onoj koja je izgovorena na početku.  
 Ne možete prevariti opozicionog birača, ja ga uvažavam i javno im saopštavam, imate 
različite opozicione ponude. Naša je Sporazum, Lex specialis, kontrola po dubini.  
 Uvaženi građani ako vam je to sumnjivo prosto vam bilo, ja ću vaš sud potpuno ispoštovati. 
Definitivno ne bi bilo logično, ne bi bilo pametno da mislim da su ljudi maloljetni i da ne umiju da 
prepoznaju političku opciju koja je najbolja. Što se nas tiče taj sud javnosti izborimo li se za 
poštene izbore biće konačan. Hvala lijepo. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 12:56:42) 
 
 Hvala kolega Daniloviću.  
 Kolega Vasiljević, izvolite.  
 Povreda Poslovnika, kolega Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (17.05.16 12:56:53) 
 
 Gospodine predsjedniče Vama se obraćam,  
 Ovdje je jasno da je Ustav pogažen, pogažen je Poslovnik.  



 Predsjednika Vlade nema i mi smo to konstatovali da ga nema zato što se prepao 
Demokratskog fronta, od naših argumenata. Ali, su poslanici DPS-a pod naredbom predsjednika 
Vlade, druge grane vlasti, od straha gologa od njega od Demokratskog fronta, odje odsutni i 
primaju platu za svoje odsustvo. Mi nijesmo devet mjeseci učestvovali u radu ali smo ispunjavali 
van Parlamenta ono zbog čega nas je narod birao. Prvo pitanje vama jeste, kako mi možemo da 
izreknemo njima sankciju i mogu li ti ljudi da prevladaju strah. Jedino ako su pod šatorima ili ako 
pokušavaju na Trgu Ivana Milutinovića da naprave binu, ako su kišni uslovi da ne pokisne 
premijer, onda je to opravdanje. 
 Druga stvar, vi ste nama izrekli javnu opomenu na koju nijeste imali pravo, mi smo to rekli, 
ali je jedno vrlo važno pitanje. Opravdano odsutan je bio Nebojša Medojević. Mislimo da ta javna 
opomena vaša ne može da važi za njega iz jednog prostog razloga što Nebojša Medojević, kada 
je sluh u pitanju, skandiranje, pjesma i tako dalje je među nama na prvom mjestu. I ako nema 
javnu opomenu, a ne bi trebalo da ima, onda bi bilo red, radi jednakosti kluba, da i on to pravo 
dobije da ga iskoristi. On ne može biti kažnjen u odsustvu. Bilo bi potpuno nelogično , nepravedno, 
van pameti i tako dalje.  
 (Upadica) 
 Ako se vrate on to pravo neće, ali nije bitno hoće li ga iskoristiti ili ne, ali da mu se to pravo 
ne uskrati. Zahvaljujem. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 12:59:02) 
 
 Hvala vam. 
 (Upadica) Samo trenutak, odgovaram, pa nije procedura vaše pravo nego moje. 
 Poslanici DPS-a imaju pravo, kao i vi, da ne učestvuju u radu i da bojkutuju parlament, osim 
ako ne slave ovo priznanje krivice svog drugog čovjeka. To bi možda negdje mogao da 
razumijem, a kolega Medojević nije mogao biti kažnjen a računam da bise solidarisao sa vama i 
nije mogao da bude kažnjen. (Upadica). Nije mogao biti kažnjen jer nije bio tu.  
 Kolega Vasiljević izvolite. 
 Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (17.05.16 12:59:47) 
 
 Kao što vidimo poslanika osim nezavisnih poslanika i poslanika Demokratskog fronta nema 
u sali. Nas od četiri ... 
 PREDSJEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 I ja sam poslanik. 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ 
 Dobro, to znamo. Od četiri govornika do sada tri su bila iz Demokratskog fronta . Interesuje 
nas raspored sljedećih govornika da ne bude sada da samo govori Demokratski front a pri kraju 
ravnopravno Demokratski front i ostali. Želimo pravu informaciju i da vodite računa o redosledu. 
Po nama onda ispada da nema niko više da govori osim poslanika Demokratskog fronta. Tražimo 
od vas preciznu informaciju ko su sljedeći govornici, iz kojih političkih stranaka da bi Skupština 
mogla normalno da radi. Zahvaljujem. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 13:00:42) 
 
 Precizno, osim vas iz Demokratskog fronta, da budem lakši u objašnjavanju, tu je kolega 
Djeljošaj, i tu su završne riječi i kolega Stanić.  
 Odustali su , odustalil su. 
 Čuli ste precizno. 
 Izvolite.  
 Proceduralno kolega Medojević. Izvolite. 



 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.05.16 13:01:19) 
 
 Gospodine predsjedniče, takodje se vama obraćam zbog medjunarodnih obaveza koje su 
iskrsle u poslednji trenutak, nijesam bio u prilici da, zajedno sa svojim kolegama  i drugovima i ako 
smo uvježbavali a ja sam imao i posebne muzičke obaveze u tom horskom nastupu, želim da 
kažem da u potpunosti se slažem sa svim što su kolege uradile. Da sam bio ovdje skandirao bih 
maksimalno koliko god mogu i da takodje vas pozovem, da u skladu sa Poslovnikom i meni 
odredite kaznu kao i svim kolegama u poslaničkom klubu. Ili da ja sada vas primoram da vi meni 
odredite kaznu. 
 RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Ne morate, ne morate, izreći ću vam kaznu.  
 Ne morate kazniću vas na riječ, što bi se reklo, vjerujem vam na riječ i kazniću vas zbog 
toga. Evo, izričem javnu opomenu i kolegi Medojeviću, jer mu vjerujem na riječ da bi to uradio. 
 Hvala vam. 
 Izvolite kolega Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.05.16 13:02:26) 
 
 Gospodien Krivokapiću, tražim pojašnjenje od vas: čitajući ovaj spisak diskutanata do kraja 
dana, a imajući prethodnu informaciju koju ste saopštili da su poslanici Demokratske partije 
socijalista otišli ispred KPD Spuž da dočekaju predsjednika političikog savjeta , želio bih da 
razjasnimo dilemu da oni nakon tog dočeka i njegovog ispraćaja za Budvu se slučajno ne vrate i 
onda uključe u raspravu. Znači, samo da budemo u potpunosti sa procedurom. Da li se oni nalaze 
na spisku i da li će se , možda, uključiti pošto budu dočekali i ispratili Svetozara Marovića iz Spuža 
za Budvu.  Takodje imam još jednu potrebu za pojašnjenjem šta je sa Socijaldemokratskom 
partijom? Da nijesu i oni pošli da dočekaju i isprate Svetozara Marovića ili se radi o nekim drugim 
razlozima a tiču se 24. oktobra i priče koju želimo ovdje da otvorimo ko je dijelio bojevu municiju i 
oružje maskiranim kriminalcima da prebijaju i proganjaju građane podgoričkim ulicama. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 13:04:05) 
 
 Kolega Kneževiću, možda ne vidite mene, ja nemam neke karakteristike za gledanje, ali 
koleginicu Vuksanović da ne vidite to je već opasno, to je već opasno. Bila je tu i jutros kada smo 
počeli, tako da već zabrinjava da ne vidite, a ovo šta kolege iz DPS-a rade, to je njihovo pravo.  
 Kolega Vasiljeviću, izvolite. 
 
 
 VELJKO VASILJEVIĆ (17.05.16 13:04:22) 
 
 Poštovani građani, u Skupštini imaju samo dva poslanika SDP-a, poslanica Ljerka 
Dragičević , koleginica Jelisava Kalezić, kolega Mladen Bojanić, kolega Novica Stanić i poslanici 
Demokratskog fronta pa ću se obratiti isključivo vama. 
 Dakle, Demokratski front ne traži izdajnike, niti špijune. Izdajnici i špijuni su na žalost, to 
mogu da kažem kao Crnogorac u Crnoj Gori, u mnogo velikoj ponudi nego što je potražnja, tako 
da im je cijena mala. Neću se ni ja, to su ekonomske norme, to svak zna, to se uči na prvoj godini 
ekonomije, i moguća je prevara opozicionih birača. To dobro znamo, dobro znaju građani Crne 
Gore, sva Crna Gora i region to zna, tzv. "Pozitivna Crna Gora" to je klasična prevara birača, 
imamo sada nove stranke koje su projektovane i napravljene za klasičnu prevaru birača sa istim 
likovima iz "Pozitivne Crne Gore" i sa istim tzv. trećim putem. 
 Neću vrijeđati nikoga, nema potrebe, svak može da se prepozna, gradjani kojima odgovara 
ovakva situacija, poštenije je da glasaju za DPS ako misle da je sve OK. Ako nije onda neka 



glasaju za onoga ko bi stanje da promijeni, da promijeni sistem i da opčljačkani novac vrati u 
državne tokove. Od strane mnogih medija, od strane tzv. intelektualaca, sitnih profitera iz tzv. 
nevladinih organizacija, digla se ovih dana velika povika na poslanike Demokratskog fronta i na 
Demokratski front u cjelini zbog toga što smo u Skupštinskoj sali skandirali "Milo lopove". Ljudi ne 
shvataju da je premijer prvi čovjek režima koji je doveo do pljačke Crne Gore i da on snosi ličnu i 
komadnu i kolektivnu odgovornost . To je jedini razlog, tako da nema niko da razmišlja zbog čega 
je tu. 
 Druga stvar, Crna Gora je Republika već 70 godina. Ove godine slavimo 70 godina od kako 
je Crna Gora Republika,  pa valjda je više Skupština simbol Republike nego što je premijer, ili 
Vlada ili policija ili tužilaštvo simbol republike. Prema tome, što se tiče državnog statusa i 
komparacije tzv. institucija sistema najveći dignitet i autoritet u Republici ima Skupština i mi imamo 
apsolutno pravo da kažemo da nijesmo zadovoljni i da kažemo ono što mislimo. 
 Protiv nas odredjeni poslanici, nema ih sada tu, i medijske kuće tzv. javni mediji  kažu da 
treba država da sankcioniše, država pod znacima navoda ili bez znaka navoda ili para država nije 
bitno, to moramo znati, da treba da preduzme sankcije protiv Demokratskog fronta zato što smo 
mi  
ugrozili državu 24.oktobra i ugrozili smo državu pod znacima navoda 13.maja 2016.godine. 
Crnogorac, poznati, Luj XIV je prije 350 godina rekao - država to sam ja. Za njega se makar 
vezuju te riječi. Nijesam siguran da je to tako, ali definitivno država nije niko, država nije ličnost. 
Država to smo mi, država je i Demokratski front. U Demokratskom frontu imate konstituenta koji je 
glasao za Ustav, ne možete nam spočitavati da smo mi protiv države. Mi smo protiv pljačke, 
poštovani građani i zato smo da se opljačkani novac i imovina vrati u državne tokove jer je to jedini 
način da ova dražava krene, a ne da ide stalno u propast. Ova proslava koja će biti sad za 
nekolika dana takozvane nezavisnosti Crne Gore. Tvrdim da je Crna Gora bila više nezavisna u 
svakoj zajednici od SFRJ, od FNRJ , uglavnom, pa preko SFRJ pa do SRJ nego što je nezavisna 
danas. Nadam se da ćete se i Vi složiti, predsjedniče parlamenta.  
 Danas smo zavisni od stranih faktora, zavisni smo od kriminalnog kapitala, zavisni smo od 
podjela koje se nameću ovdje i zavisni smo od pameti koju ćemo mi imati ili nemati da te podjele 
prevaziđemo. Zbog toga moramo znati da su svi, apsolutno svi, činioci ovog parlamenta koji danas 
pokušavaju da izigravaju opoziciju u Vladi, što je potpuno nemoguće, imali priliku da su htjeli da 
smijene režim Mila Đukanovića na vrlo jednostavan način. Da su 25.oktobra posle kriminalne 
akcije parapolicijskih i paradržavnih struktura došli u ovu Skupštinu, ne ispred Skupštine nego u 
ovu skupštinu i rekli  - e pa drugari nećemo tako, mi ćemo da sjedimo ovdje i nećemo se pomjeriti i 
nećemo raditi ono što je planirano dok se ne smijeni i dok Milo Đukanović ne podnese ostavku. Pa 
bi danas bila druga priča. Ne bi bilo četiri ko ministra ili ministra koja se popunjavaju mjestima 
treće pozivaca. Ko ne zna šta je trećepozivac neka pročita.  
 Zašto se čelnici ovih takozvanih opozicionih partija nijesu prihvatili ovih zamjenjujućih ili 
komparirajućih ministarskih mjesta nego su delagirale trećepozivce? Zato što znaju da su ta 
mjesta direktno osuđena na propast. Ne postoji ni jedan ministar koji sad ulazi u Vladu da je 
prethodno bio u politici da već nije kompromitovan i da zbog toga može jednostavno da uđe u 
Vladu, nema šta da izgubi.  
 Što se tiče države, nažalost to moram da kažem i takozvanih institucija sistema, kad se 
pokrene ovaj tužilački postupak, mi poštujemo državu, želimo da poštujemo institucije, kad se 
pokrene ovaj postupak protiv poslanika Demokratskog fronta ja bih Vas zamolio, predsjedniče 
parlamenta, da koristeći vaš autoritet urgirate kod tužilaštva da protiv nas postupak vodi Romina 
Vlahović, ako ikako može. Ako možete to da učinite da bi smo vidjeli koji je to dignitet državnih 
institucija koje mi želimo da poštujemo, a onakve su kakve su.  
 Druga stvar, mi ne želimo da mijenjamo ljude, nijesam ja ubijeđen da je od ministra 
finansija bolji novi ministar finansija ili da će ministar policije biti bolji od ministra finansija niti da će 
novi ministar rada i socijalnog staranja biti bolji od staroga u to ni malo nijesmo ubijeđeni, naprotiv 
mi smo ubijeđeni da mnogi ljudi nezavisno od političkog opredjeljenja, mi smo politički protivnici, 
mogu dobro i odlično poznaju svoj posao i mogu odlično da ga rade ali u drugom sistemu. U 
ovome sistemu ne može da uradi niko ništa, zato što je sistem takav, zatvoren i kontrolisan je 
paradržavnim organima zbog čega sam napravio i ovu simboličnu akciju prema vama da nam 
omogućite da se tako postupak protiv nas vodi.  



 Poštovani građani, protivustavno ponašanje i djelovanje i informisanje svih medija, svih 
institucija vlasti, svih takozvanih državnih institucija je da je Demokratski front protiv države i da 
smo mi ovdje napravili bilo šta protiv države. Mi smo ovdje svi za državu. Ja bih vas zamolio 
predsjedniče parlamenta da još nekolike riječi kažem, a to je da ova Vlada, takozvana Vlada 
izbornog povjerenja ne može dovesti nikako do ovih rezultata za koje je formirana. Takođe, želim 
da kažem građanima Crne Gore da predstavnici URE nijesu bili na protestima. Želim da vjerujem 
da su neki od njih kao građani bili na protestima, nijesam mogao da vidim u 30 hiljada ljudi ko je 
bio ko nije, ali URA je deklarativno, moguće da su bili kao građani, deklarisala naše proteste kao 
protivdržavne, kao prosrpske, kao protiv NATO-a, kao proruske i tako dalje. To pogledajte u 
medijima.  
 Takođe,  želim da kažem da naše kolege iz SNP-a, koji su bili sa nama na protestima i koje 
sam ja vidio, nikad nijesu pozvali svoje biračko tijelo koje je čisto opoziciono da se pridruži  
protestima, a delegirali su dva svoja člana bili za mjesta ministarska u ovoj takozvanoj visećoj 
Vladi koja premijer nije prihvatio iz njemu znanih razloga. Tako da građani jednostavno budu 
upućeni u te činjenice i da znaju da se građanima može manipulisati. Mora se znati da li ste za 
sistem, za ovaj režim, da država funkcioniše ovako kako funkcioniše ili ste da se to promijeni. 
Kozmetičke promjene ovoga sistema su nemoguće. Zbog toga mi nećemo podržati ni Lex 
specialis niti ćemo podržati ovu viseću Vladu. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 13:13:48) 
 
 Hvala Vam. 
 Izvolite. Kolega Đukanović Milutine. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (17.05.16 13:13:56) 
 
 Gospodine Krivokapiću, u ime Kluba Demokratskog fronta tražimo pauzu i da zakažete 
Kolegijum, jer zaista je, evo kamera najbolje govori, koliko su zainteresovani poslanici o, kako vi 
kažete, istorijskom sporazumu. Ili je ovo bježanje od argumenata Demokratskog fronta, ali zaista 
je neprimjereno raspravljati u ovakvim uslovima. Demokratskom frontu to ne smeta. To najviše 
govori o potpisnicima sporazuma. Sve su političke stranke, osim Demokratskog fronta, potpisale 
taj politički sporazum, a sad bježe da ne raspravljaju o tom sporazumu. Pozivam vas da date 
pauzu i zakažete kolegijum, jer zaista je ovo neprimjereno raditi u ovakvim uslovima. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 13:14:43) 
 
 Nije prvi put da je sala poluprazna, da budemo vrlo direktni. Ja nikad nijesam rekao da je 
ovo istorijski sporazum, nećete naći moju izjavu da sam rekao da je ovo istorijski sporazum. Ne 
mislim da je to neka istorija, nego je nužda, a mi ćemo nastaviti rad vjerovatno u istom ovom 
sastavu i poslije toga i ne vidim nikakvu promjenu. U redu, uvijek kad neko traži pauzu, davali smo 
pauzu. Učestovali su potpisnici sporazuma kolega Danilović je urpavo pričao, malo prije, 
koleginica je tu.  
 U redu, dajem pauzu, Kolegijum sazivam u roku od 15 minuta i nastavljamo u 14h. Izvolite. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 14:39:42) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, nastavljamo, posle Kolegijuma, rad četvrte sjednice po tački 
Izbor i razrješenje pojedinih članova Vlade. Prvi je u raspravi kolega Emilo Labudović. Izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (17.05.16 14:40:00) 



 
 Gospodine odlazeći predsjedniče, poštovani građani,  
 Obratiću se prvo generalnom sekretaru Skupštine i zahtjevu mog kolege Slavena 
Radunovića, da se nakon što se u ovom domu izvrši politička diferencijacija na vlast i opoziciju, to 
isto uradi i fizički u ovoj sali i da se jasno odredi gdje ko sjedi. Dodaću i svoj zahtjev da se 
istovremeno izvrši i osveštanje ovog dijela Skupštine kako bi se očistio od zle magije, svih uroka i 
čini. Gospodine potpredsjedniče Mustafiću, vama je to možda smiješno, ali ja, u ime Kluba i nas 
hrišćana, to tražim. U svakom slučaju da to uradi sveštenik Srpske pravoslavne crkve.  
 Gospodine predsjedniče u odlasku, pravo da vam kažem nijesam izgorio zbog činjenice da 
ovih preko puta nema, ali važno mi je da ste vi tu, još ovo koliko jeste, iz više razloga. Zato ću se 
na početku ovog mog slova ponovo vratiti na petak 13. ne zbog baksuzluka i ne zbog toga što nije 
dovoljno rečeno već zbog ove kakofonije koja oko toga vlada, kako u medijima, u nevladinom 
sektoru, u Skupštini, da pojasnim neke stvari.  
 Prvo, ovdje je rečeno da se u ovom Parlamentu nije desilo ništa što se ne dešava u 
parlamentima s mnogo dužom demokratskom tradicijom od Japana preko Novog Zelanda, Velike 
Britanije, Njemačke, Italije i, koliko znam, niko nikad te parlamente nije nazvao varvarskim i niko 
nikad poslanike koji su izazivali te navodne incidente kao višak političke energije nije nazvao ni 
kretenima, ni ne znam kako. Ja bih tom spisku parlamenata u kojima se to dešava dodao i 
Parlament one kvazidržavne tvorevine Kosovo, gdje mjesecima opozicija baca suzavac i truje 
svoje kolege, pa nijesam čuo da je neko iz tog orkestra riječ rekao protiv toga da to osudi, a kamoli 
da potrči da povuče ono sramno priznanje tog nedonoščeta američke spoljne politike koje je 
zauvijek obrukalo Crnu Goru. Toliko o tome.  
 Želim, takođe, da se osvrnem i na tvrdnju kako je sve to bilo dogovoreno i da javno priznam 
da jeste. Jer, mi smo ozbiljan poslanički klub i mi ništa ne radimo tek onako. Dogovorili smo se sa 
onima koji su nas delegirali ovdje i to smo najavili. I, što je rekao Matija Bećković, blago 
iznenađenima. Oni su od nas tražili da onaj uzvik, a rekao sam juče poniženih, gladnih i 
uvrijeđenih prenesemo ovdje i saspemo u lice gospodaru koji ih je doveo na tu ulicu i koji ih je 
doveo u to stanje poniženosti i uvrijeđenosti. Isto tako je istina da se nijesmo dogovorili s Rankom 
Krivokapićem. Jer, da smo se ikad mogli s Rankom dogovoriti, ovo bi već davno bilo završeno i 
Crna Gora bi već bila na putu ozbiljne političke i demokratske tranzicije.  
 U prilog tome, ispričaću vam jednu anegdotu iz moje porodice. Moj brat od ujaka Radmilo 
zvani Bele, veliki Srbin i opozicionar, u vrijeme kada je Ranko još uvijek kalkulisao da li da 
preuzmemo Podgoricu zajedno ili ne, na pitanje kako je, odgovorio je - možete misliti kako sam 
kada mi je sav nad u Ranka Krivokapića. Prema tome, s Rankom se dogovarali nijesmo i nećemo, 
ali s onima koji su nas poslali ovdje hoćemo, jesmo i uvijek ćemo se dogovarati jer mi nijesmo 
ovdje pali s neba nego smo ovdje njihovom voljom i imamo obavezu prema njima.  
 Takođe, ovdje je razbijen jedan tabu koji u Crnoj Gori, nažalost, vlada od Petrovića na 
ovamo, a to je tabu gospodara, gospodara koji drži Crnu Goru u svojoj šaci i kome se ne smije 
izbijeliti zubi. Jer, ovaj klub nikad nije i neće pristati na varijantu da je bilo ko gospodar u Crnoj 
Gori mimo volje građana Crne Gore, jedino može biti njoj na čelu. Sindrom gospodara 
podrazumijeva i sindrom slugeranstva, a niti to pripada Srbima i Crnogorcima, niti kroz istoriju, niti 
kroz njihov moralni habitus, niti po bilo kom kriterijumu. Zato smo tom gospodaru, toj britvi pred 
kojom svi šene i pred kojom svi drhte javno u lice kazali to što smo trebali da mu kažemo.  
 Takođe, želio bih da kažem riječ, dvije oko tvrdnje kako smo navodno obrukali Skupštinu. 
Ja to s indignacijom odbijam i javno tvrdim, ovo je jedini momenat zbog koga bih volio da su 
kolege od preko puta prisutne, da je brukanje Skupštine počelo davno. Ova Skupština je obrukana 
onog momenta kada su pohrlili, samo se pitam kako danas mogu da pogledaju u oči Andriju 
Mandića, Milana Kneževića, Slavena Radunovića, kada su pohrlili da im skinu imunitet zbog 
monstruozne optužbe, izmišljotine koja, citiraću Ranka Krivokapića - ili je posledica apsolutnog 
neznanja ili nečega mnogo goreg, da su oni navodno ustali protiv ustavnog uređenja. Ne mora 
čovjek da zađe na Pravni fakultet, pa čak ni na ovaj momišićki, da zna šta je ustavno uređenje i da 
Milo Đukanović nije ustavno uređenje. Nije to čak ni ova Skupština. Ovo je zgrada i to ruinirana, 
nedovoljna i nedostatna, ali ustanova je ono što mi radimo, odluke koje donosimo, prava koja 
proizvodimo ili uskraćujemo. Jer, po toj logici, ne daj bože da ovo izgori ispalo bi da je Crna Gora 
pretrpjela državni udar i da je promijenila ustavno uređenje.  



 Takođe je istina, gospodin Krivokapić će se složiti sa mnom, da je srozavanju ugleda ovog 
doma najviše doprinio sam premijer koji je koristio svaku priliku i svako mjesto da ponizi ovaj 
parlament, da ponizi njegove poslanike. Jedino čime sam iznenađen kada je u pitanju petak 13. 
jeste činjenica da poslanik koga je najviše uvrijedio u ovom domu ustane prvi da ga brani. To me 
je dovelo do jednog od najozbiljnijih pitanja s kojim sam se i kao građanin i kao poslanik suočio 
ovih dana - koji je to najmanji zajednički politički i lični imenitelj da oni koji su se do juče, a evo čuli 
smo i ovih dana, do zla boga hvatali, u političkom smislu, za vratove danas jedva čekaju da padnu 
jedni drugima u zagrljaj. Zar nije prvi ovdje Darko Pajović prstom upro u Mila Đukanovića i 
bjelodano dokazao da je lopov političke volje građana Crne Gore. Zar nije jedan od potpisnika 
ovdje za njega rekao da je međunarodni kriminalac, a ovaj mu uzvratio da je on politička 
radodajka koja se previše nudi, pa zbog toga mu ne želi izaći na TV duel. Zar nije, zar nije i zar 
nije.  
 Gospodine Krivokapiću, vi me, takođe, čudite. Tek ste razveli brak s Milom Đukanovićem i 
on jedva  čekao da vas iznogeta iz ovoga doma, iz te stolice, a vi opet glavački tamo. Pod lažnim 
izgovorom gospodine Krivokapiću da je u pitanju Crna Gora, ne daj bože da zavisi od vas dvojice 
osvanula ne bi, a kamo li bila vječna.  
 I na kraju sam došao do zaključka da jedino što vas veže mogu biti dvije stvari. Jedna je 
njegovo visočanstvo evro i ovdje je javno spočitana cifra od 400 hiljada evra za nečiju podršku, ja 
je svojim ušima čuo, a u kuolarima i javnosti se pominju milioni kojima je plaćena podrška ovoj 
Vladi. Još jedno tamo gdje nijesu pare očigledno da ona bezbol palica obojena crveno bijelim 
prugama i sa onim bijelim zvezdicama koja dovodi u red tamo gdje nema reda.  
 Prema tome, ja kao partizanovac pogotovu ne mogu to da prihvatim. I na kraju ovdje sam 
čuo, ako mi dozvolite gospodine Krivokapiću pošto se rastajemo još koji minut, .... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 14:50:07) 
 
 Ja sam partizanovac, dozvoliću. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (17.05.16 14:50:12) 
 
 Ovdje sam čak i od onih koji ulaze u taj poligamni brak čuo da u retorici političkoj nije došlo 
do promjene ni za jotu. Ovdje se još uvijek oni koji su potpisali sporazum i koji će se tu za koji dan 
zakleti kao novi članovi 40. Vlade Mila Đukanovića zaklinju da su opozicija. Pa zašto onda ćute 
pred očiglednom matematičkom ponudom koju nudi Demokratski front, a koja glasi - ako je to 
istina. Ako govore istinu i ako ne lažu, onda nas opozicionara u ovom domu ima 42. Što će nam 
bilo što, kad možemo da Mila Đukanovića i njegovu vlast za koju je bjelodavno da je sve ovo 
prouzrokovala, da završimo za jedan dan. Ne gospodo, to je zamajavanje i bacanje prašine u oči i 
pokušaj da se po ko zna koji put žedni narod Crne Gore, žedan pravde prije svega i slobode i 
onda bogami i hljeba, po najmanje igara koje mu se spremaju, prevede preko vode.  
 I na kraju, žao mi je što nema Obrada Gojkovića, on je tu vašu družinu uporedio sa 
porodicom Topalovića iz onog filma "Maratonci trče počasni krug". Ne gospodine Krivokapiću vi 
ste svi do jednog samo Pantelija Topalović koji je u testamentu zapisao: Sve svoje ostavljam 
samo sebi. Žao mi je, ući ćete u istoriju kao neko ko je mogao, ali nije imao petlje i zato mi nije žao 
što odlazite. 
 Da ste zaista na umu imali to u šta se zaklinjete, a to je dobro Crne Gore Milo Đukanović je 
davno mogao da bude politička prošlost. Ovako srećan vam put, a budite sigurni nakon 10.oktobra 
vi će te zauzeti i to osveštan ovaj dio, a mi ćemo bogami morati onamo da se selimo i tada ćemo 
ga osveštat iz istih razloga.  
 Zahvaljujem. (Aplauz). 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 14:52:25) 
 



 Treba da mi se zahvalite, jer ste me toliko puta  prozvali da bi trebao jedno 15 minuta da 
odgovaram, ali ajd, ja nikad nisam bio član Vlade, pa sam tolerantan, pa sam tolerantan.  
 Koleginice... 
 Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.05.16 14:52:53) 
 
 Mi smo imali konsultacije tokom pauze, u svijetu novih događanja i potpisivanja sporazuma 
o priznanju krivice predsjednika političkog Savjeta Demokratske partije socijalista Svetozara 
Marovića. Pošto je on, a vi ste, nadam se, tu dovoljno kompetentni da me ispravite ako griješim, 
sam priznao da je vršio krivična djela i nije htio da se izloži sudu koji bi sudio na osnovu dokaza i 
svjedoka. Da li je šef kriminalne organizacije u Budvi, koju čine svi do jednoga i funkcioneri 
Demokratske partije socijalista sa kojom i vi potpisujete sporazum o povjerenju, tako malo dosta 
čudno zvuči da imate povjerenje u takve tipove. Ali nas sada interesuje, da bi izbjegli kazne ili 
opomene u narednom periodu možemo li mi s obzirom na činjenicu da je Svetozar Marović 
priznao da je vršio teška krivična djela i da je krao od države da Svetozara Marovića u diskusijama 
zovemo lopovom, a da .... kaznu. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 14:54:00) 
 
 Ako poštujemo, ako poštujemo nezavisnost opstruiranja vlasti, ali samo trenutak, onda 
moramo ispoštovati da je ovo njegovo potencijalno priznanje.Ja  ga nijesam vidio, nego sam vidio 
na medijima. Mora to da potvrdi Viši sud, da taj sporazum potvrdi Viši sud, kao sporazum, a 
priznanje je tu svakako, ali sve dok sud to ne potvrdi ne možete ga nikako zvati. Nego, molim vas, 
najviše što možete predsjednik Savjeta Demokratske partije socijalista, tako da smo tu jasni.  
 Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.05.16 14:54:48) 
 
 Bez obzira što naravno tu ima političke konotacije, ali ima i pravne konotacije, ima i 
međunarodne konotacije. Sticajem okolnosti, izučavao sam sporazum o priznanju krivice koji su 
potpisali menadžeri Mađar Telekoma prilikom privatizacije crnogorskog Telekoma sa Njujorškim 
sudom, gdje su priznali da su korumpirali visokog funkcionera Crne Gore kome smo skandirali 
moji prijatelji, a ja u mislima ono što mislimo da jeste, da su ga korumpirali 7,3 miliona eura. Oni su 
u tom sporazumu koji je napisan prihvatili da sarađuju sa pravosuđem bilo koje zemlje koja je 
oštećena tom transakcijom i da budu uvijek na raspolaganju pravosuđu, a tamo u cjenovniku 
pošto je, ako nijeste gledali taj sporazum, mislim da je vrlo interesantan tamo postoji cjenovnik na 
osnovu čega je odrezana kazna 96 miliona dolara njemačkoj mađarskoj kompaniji. Nije to od oka 
metodom. Jedna od specifikacija u toj kazni jeste preventivno djelovanje, da se ne ponovi krivično 
djelo i da oni priznaju ne samo krivično djelo nego i društvenu odgovornost za štetu koju su 
napravili pa samim tim i određenu stigmatizaciju društva zbog toga što su izvršili krivično djelo na 
štetu Crne Gore, a platili Budžetu Sjedinjenih Američkih Država. Zato mislim da nijeste u pravu 
gospodine predsjedniče, ovdje se ne radi o presudi suda. Ja bih poštovao da je gospodin Marović 
izašao na suđenje, odbio da prizna i izložio se presudi suda ove grane vlasti o kojoj vi govorite a 
koja je nezavisna. On je sam priznao da je lopov i da je pokrao ovu zemlju za više stotina miliona 
eura. To radeći zbog svoga interesa da bi sebi smanjio kaznu i da bi zadržao što više opljačkanog 
novca. Tako da mislimo, gospodine predsjedniče teško da se u parlamentu može izbjeći druga  
kvalifikacija ako je sam Svetozar Marović priznao da je lopov, a da nama pod prijetnjom kazne 
zabranjujete da ponovimo to što je on priznao, a jedino ako ima - nije presuda, to je priznanje, da 
je presuda ja bih vas razumio, ali priznanje je, mislim da nijeste u pravu. 
 
 



 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 14:57:06) 
 
 Priznanje koje čeka presudu, presuda se mora donijeti, presuda se mora donijetii. Za sve 
nas je posebno teško što je to nekad bio predsjednik parlamenta. Tako da, ovoga parlamenta.... 
Molim vas, sačekajmo da sud to formalno potvrdi, da to sud formalno potvrdi, do tada je on ... 
Molim vas, molim vas, sačekajmo da sud to formalizuje u tom trenutku je to osuđeni građanin, za 
krivično djelo, do tada nije osuđeni građanin nego je građanin koji je priznao krivicu i do tada je on 
na funkciji predsjednika Savjeta Demokratske partije socijalista, e tada možete govoriti o njemu 
kao predsjedniku Savjeta Demorkatske partije socijalista. Dok je na toj funkciji on je političar, nije 
više građanin, nego je i dalje političar.  
 Koleginice Đurašković, izvinite.  
 Kolega Pavloviću. Izvolite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (17.05.16 14:58:12) 
 
 Ništa gospodine Krivokapiću pošto se ne čuje bili su nam isključeni mikrofoni, ja samo želim 
da uobličim ovo što mi se čini potpuno razumnim, razumnim minimumom odbrane digniteta 
jednoga parlamenta. Da, kada kako vi kažete sud to prihvati da onda vi iskoristite svoje pravo i da 
kažem uvažite svoju obavezu da zaštite obraz ovoga parlamenta, da na neki način reagujete uz 
sankciju. Moramo nekom sankcijom reagovati na činjenicu da je doskorašnji predsjednik 
parlamenta još uvijek aktuelni predsjednik ovih savjeta, ove partije s kojom vi idete ponovo u 
koaliciju. Nije se krevet  još ohladio, ponovo idete sa njima u ovaj isti krevet, moramo  nekako 
zaštiti od toga obraz ovoga parlamenta. Evo, nedavno ste krenuli nama da suprotno poslovniku 
izričete nekakve opomene zato što smo onoga koji je ovđe bio nazvali  njegovim pravim imenom, 
a on se suprotno Poslovniku izričete nekakve opomene zato što smo onoga koji je bio nazvali 
njegovim pravim imenom, a on se ...(Prekid)... sve ono što smo mi znali kakav je. Mislim, da bi bilo 
u redu da zaštite ovaj Parlament od ovoga priznanja, sramnoga priznanja. To nije samo priznanje 
šta je Sveto Marović radio nego i priznanje cijeloga sistema u ovoj državi. On jeste iskaz toga 
sistema, on je paradigma  vlasti sa kojom vi ulazite u koaliciju. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 14:59:40) 
 
 Hvala vam. 
 On je samo predsjednik Demokratske partije socijalista i ništa više, to je jedina funkcija.  
 Hvala vam.  
 Molim vas da idemo dalje, ni za jednu državu nije nimalo lijepo, kad najviši državni 
funkcioneri priznaju takva djela. I krenuo je novi postupak, ne samo to. 
 Izvolite koleginice Đurašković, izvinite. 
 
 
 LJILJANA ĐURAŠKOVIĆ (17.05.16 15:00:20) 
 
 Poštovani građani, 
 Iluzorno je pomisliti da će izborni sporazum lex speciijalis i dopunjena 40.Vlada, a vi je 
krstite kako god hoćete Vlada u kojoj će biti jedan broj novih ministara u narednih par mjeseci 
ispred nas  uspjeti da promijeni višedecenijske nagomilane probleme u Crnoj Gori, a to su 
problemi sumnjivih privatizacija širom zemlje, problemi ugašenih fabrika i preduzeća, drastičan 
pad standarda građana, visok stepen nezaposlenosti, medijski mrak. Činjenica da omladina bježi 
iz zemlje jer se na Zavodu za zapošljavanje nalazi preko 10 hiljada visokoškolaca. Neki to ružno 
nazivaju odliv mozgova, a to su naša djeca. Probleme urušavanja zdravstvenog i obrazovnog 
sistema i dovođenje istih na najniže grane. Kao građanka Ulcinja, nabrojat ću dostignuća Vlade u 
mom gradu. To su uništeni čuveni hoteli: Galeb, Jadran, Lido, Republika. Uništena Solana "Bajo 
Sekulić", odnosno rudnik bijelog zlata, uništeno Građevinsko preduzeće "Primorje", uništena 



fabrika Ćilimara gdje  su naše vrijedne žene ručno tkale čuvene ćilime, uništeno Trgovačko 
preduzeće, lokalno saobraćajno preduzeće i ima još toga dalje.  
 Vratiću se na Vladu. Ovo je kraj maja, a u avgustu mjesecu su kolektivni godišnji odmori u 
Vladi i u državnim ustanovama a izbori su po planu i programu 9. oktobra. Priznat ćete isuviše 
kratko vrijeme za bilo što. Onaj ko misli da će naredni izbori biti demokratski i slobodni, samo zbog 
jednog potpisanog sporazuma, živi u zabludi i grdno se vara, a potpisnici sporazuma i predloženi 
novi ministru su se obavezali da preuzimaju obavezu da rezultate izbora u oktobru prihvate kao 
odluku građana Crne Gore, e to je suština svega. Takvo ponašanje, sada već bivših opozicionara 
vraća nas na jednu temu kojom smo još prije godinu, a možda i više, naslutili ovakav razvoj 
situacije na političkoj sceni. To je politika trećeg puta, koja je srećom već pokazala svoje pravo 
lice, kako na državnom tako i u nekim opštinama. Time, što su opcije trećeg puta po pravilu rušile 
izbornu volju birača i pravile koaliciju sa režimom. Parafrazirat ću jednog uglednog političkog 
teoretičara iz regiona koji je svojevremeno konstatovao da takozvana politika trećeg puta uvijek 
završi u gravitacionom polju režima. To je idealna varijanta za one koji najčešće nemaju svoj stav 
o bilo kojoj temi, nemaju nikakvu inicijativu, pokušavaju da se bezbojnom i bezličnom pričom 
provuku do svog osnovnog cilja ulaska u vlast i prisvajanje privilegija. Takva politika je počela sa 
Pozitivnom na lokalnim izborima u Nikšiću i Podgorici, a sada tim trećim putem do koalicije sa 
DPS-om idu  ideološki svaki drugi nasljednici Pozitivne. Zato je i danas prilika da građane 
upozorimo na djelovanje takvih organizacija, koje se predstavljaju kao opozicione na kritici režima, 
osvajaju opozicione glasove, a onda ih nakon izbora predaju u ruke vladajućoj strukturi. U slučaju 
DEMOS-a i URE došlo je do unapređenja tehnike prevara koje nudi treći put. 
 Dakle, ove stranke nijesu ni učestvovale na izborima, nego sad sa blago rečeno otetim 
mandatima ulaze u koaliciju sa vlašću i sa te pozicije se nude za fotelje u Vladi. To već nema više 
nikakve veze sa politikom, već sa pomanjkanjem vrijednosti, ali te vrijednosti su kod pojedinaca 
izčezle 17, 18. i 24.oktobra, kada su, umjesto  da se pridruže Demokratskom frontu i slobodnim 
građanima Crne Gore i da zajedničkom borbom oborimo režim, odlučili da ćute i čekaju, kao što 
su ćutali, kada su im hapšene i prebijane bivše kolege i prijatelji. Sad znam, zašto su ćutali i šta su 
čekali, to vide svi građani Crne Gore, ćutali su da se nebi zamjerili budućem poslodavcu, a čekali 
su da budu dio koalicije sa DPS-om koja znači i koaliciju sa svim onima koji su u oktobru prebijali i 
trovali slobodne građane.  
 Jedina pozitivna strana ovog koalicionog sporazuma je da je došlo da se razbistri komplet 
politička scena u Crnoj Gori. Sa jedne strane je Demokratski front, grupe građana, nestranačke 
aktivnosti i slobodni građani, svi oni koji žele promjene, a sa druge strane su svi ostali. Promjene 
niko ne može spriječiti ni bivša opozicija, ni zarobljene državne institucije. To je proces koji je 
krenuo 27.septembra i koji ćemo privesti kraju kako bi Crna Gora osjetila duh slobode i 
demokratije. 
  Ponosna sam, što sam od 27.septembra sa slobodnim ljudima, ponosna sam na njih i na 
sebe što smo izdržali sve i svašta u našoj borbi za slobodnu Crnu Goru, a najviše sam ponosna 
na to što tu borbu nastavljamo sa još većim žarom i vjerom u pobjedu.  
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 15:06:54) 
 
 Hvala koleginice.  
 Sljedeći je Novica Stanić, nije iz DF-a, kao što vidite nije sigurno.  
 Izvolite kolega Staniću. 
 
 
 NOVICA STANIĆ (17.05.16 15:07:12) 
 
 Pošto sam ja rođen na selu, ja ću se obratiti ovako. 
 Poštovani seljani i građani Crne Gore, kad se jednom bude proučavala ova 2016.godina, 
odnosno njena prva polovina govoriće se o godini sporazuma, jer se prave sporazumi u Spužu i 
ovdje u Skupštini Crne Gore.  
 Ja ću danas govoriti o ovome u Skupštini Crne Gore. Dakle, sporazum o stvaranju uslova 



za slobodne i fer izbore. Ovdje u naslovu fali jedna riiječ, koja, prve slobodne i fer izbore u Crnoj 
Gori. Pazite mi smo  u ovu raspravu počeli 9.maja na dan Evrope, a mi u nezavisnoj Crnoj Gori. 
Dakle, u evropskoj, reformskoj, uspravnoj,   pronatovskoj i nezavisnoj Crnoj Gori borimo se za 
prve slobodne i fer izbore i to radimo u godini i mjesecu kad se slavi 10 godina navodne 
nezavisnosti i radimo to u Skupštini oko koje je napravljen tor. Ja sam dijete sa sela i ja sam 
starijim bratom, radio  predstavljanje  tora svako 15 dana. I evo prvog zadatka toj budućoj Vladi 
izbornog povjerenja da predstavi ovaj tor, ne treba on više oko Skupštine, valjda nas brane od  
ovih radnika KAP-a koji traže svoja prava po zakonu koji je donijela ova Skupština. Dakle, ovaj tor 
neka premjeste oko Vlade Crne Gore. I ja vjerujem da će ova Vlada funkcionisati po starom 
crnogorskom principu - samo pošteno pa ko koga prevari.  
 Ja sam 1991. godine u ovoj istoj sali kao opozicioni poslanik, dakle , sa najdužim 
opozicionim ....  
 Molim.... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 15:09:31) 
 
 Kolega Staniću, ja nijesam čuo taj crnogorski princip - samo pošteno pa ko koga prevari.  
 Stalo Vam je vrijeme.  
 Ja ga nijesam čuo kao crnogorski ... 
 Molim vas, molim vas, stalo je vrijeme kolegi Staniću. 
 Kolegi Staniću je stalo vrijeme. 
 Prema tome shvatiću to kao vrijeđanje jednog naroda.  
 I molim vas, ostavimo se toga.  
 Izvolite. 
 
 
 NOVICA STANIĆ (17.05.16 15:09:54) 
 
 A ja ću ovu Vašu intervenciju shvatiti tako da će ovi budući ministri raditi pod palicom Mila 
Đukanovića, kako on kaže tako će i biti.  
 Dakle, neće biti ko koga prevari, nego svi složno da prevare narod.  
 Dakle, 1991. godine u ovoj istoj sali sam izgovorio kao opozicioni poslanik i dakle poslanik 
sa najdužim opozicionim stažom u Evropi, da žena ne može biti malo trudna, nego ili je trudna ili 
nije trudna. Tako i stranka, ne može biti -  ili si vlast ili si opozicija, ne može i jedno i drugo, malo 
jedno malo drugo.  
 U Crnoj Gori, evo posle 26 godina opozicionog staža dočeko sam da doživim i to. Ali, ja 
vam tvrdim ko sa DPS-om ore zna se čime vlači, pa neka se pripaze ovi. Evo vam primjera - 
Narodna stranka zna se gdje je završila, Liberalni savez Slavka Perovića, SDP u Tivtu od četiri 
odbornika na poslednjim izborima spali na dva, Pozitivna Crna Gora evo postala nevidljiva. Ja se 
izvinjavam ako su tu, možda ih ja ne vidim, možda su nevidljivi, ali to je sudbina onih koji oru sa 
DPS-om. Ja tvrdim da je misija ove Vlade izbornog povjerenja nemoguća misija. Zašto? Zato što u 
Crnoj Goru postoje para institucije. Zato što postoji para budžet. Afera "snimak" nije riješena ni 
pravno ni politički, 24. oktobar, meni je suzavac u krvi. Ja sam gutao suzavac i 1998. pred ovom 
Skupštinom, a gutao sam ga i 24. oktobra i moram da priznam poštovani seljani i građani Crne 
Gore, da je ovaj u suverenoj Crnoj Gori 100 puta otrovniji i 100 puta  jači. Od onog prvog su mi 
suzile oči, od ovoga se zamalo nijesam srušio ovdje u parku.  
 Afera "Telekom," afera "Listing" ništa nije riješeno. Ima li rješenja, je li bilo rješenja? Jeste. 
Prelazna Vlada bez lidera stranaka. Evo da ne kažemo samo bez Mila Đukanovića nego bez 
lidera svih stranaka. Ima jedan recept Titov, koji je on primjenjivao, do duše on je neprimjenjiv 
danas u 21. vijeku. Znate šta je on radio? Kad bi on dolazio u posjetu nekom gradu, policija je 
preventivno hapsila sve, bilo kog razloga ako su bili nešto sumnjivi. E, kad bi se ova Vlada 
preventivno uhapsila kad se raspišu izbori možda bi bili fer i slobodni i demokratski, ali to 
očigledno nije izvodljivo.  
 Ovdje su potpisnici ovoga Sporazuma, ja sam to čuo, a i Crna Gora je čula, rekli da je 



Vlada izbornog povjerenja iznuđena. Tačno, ko je iznudio? Protesti u organizaciji Demokratskog 
fronta broj jedan,  što ste i vi priznali. Ti protesti su 24. oktobra prerasli u opštenarodni bunt, a 
onda je došla prekomjerna upotreba sile. I drugi činilac, što bi rekli braća Hrvati, međunarodni 
čimbenici.  E, koji su motivi jednih i drugih? Motiv Demokratskog fronta je da se sruši režim Mila 
Đukanovića. Koji je motiv međunarodnih čimbenika? Ja bih rekao da se sačuva vlast Mila 
Đukanovića i da se stvori od Crne Gore jedno veliko potemkinovo selo. Ovde je prividno  sve  
mirno, ovde je sloga, vladavina prava, može da se donese odluka u Skupštini o ulasku u NATO, a 
ova Vlada je bila i anti srpska i anti radnička i anti ruska i anti pljevaljska.  
 Pazite šta je bilo u Pljevljima. Afera "snimak" osuđeni, neću da pominjem imena. Direktor 
Osnovne škole "Ristan Pavlović" v.d. sekretari u lokalnoj upravi i danas rade, odbornica u 
Skupštini opštine Pljevlja, rukovodilac područne jedinice Pljevlja Direktorata za vanredne situacije 
MUP-a Crne Gore. I  danas svi na funkcijama, direktor filijale ne Šeste banke, nego Prve banke u 
Pljevljima i svi na funkcijama i šta mislite da neće ovo da rade što su radili, a jedini i najpošteniji 
među njima Juso Ajanović nije uslovno osuđen i treba da ide u zatvor. Tvrdim i tražim od Filipa 
Vujanovića kao što je pomilovao izvjesnog Koljčevića za krađu glasova neka pomiluje i gospodina 
Jusa Ajanovića.  Ako već nisu optuženi, je li neko vjeruje da je Juso Ajanović mimo naredbe Filipa 
Vukovića, predsjednika DPS- a u Pljevljima, Milutina Simovića, koordinatora za Pljevlja i Suada 
Numanovića, nadležnog ministra, radio to što je radio. Pozivam Vrhovnog državnog tužioca da 
ovo ispita, jer ovo je ovako.  
 Pazite dalje, ja tvrdim da je knez Potemkin bio Crnogorac, jer da nije bio iz Crne Gore ne bi 
to radio što je radio, 78. godina u prošlom vijeku, otvaranje Fabrike montažnih kuća u Velimiru 
Jakiću, prisutan Veljko Milatović predsjednik Crne Gore. Znate šta su uradil, pustili ventilaciju i 
nagovorili radnike da lupaju po daskama, nikakvog puštanja fabrike, nikakve proizvodnje. I to nam 
se ponavlja 2016. u aprilu ove godine, otvaranje Peletare u Vektri Jakić. Prisutna ambasadorka 
Ujedinjenih Arapskih Emirata njena ekselencija Hafsu Al Ulamu, potpredsjednik budući Vlade Crne 
Gore kako se zove, Petar Ivanović. Ja predlažem da on bude predsjednik za arapske integracije 
pošto od evropskih integracija neće biti ništa. Treba ozbiljno razmiliti da Crna Gora bude jedna od 
Emirata, pa ako  je Petar Ivanović u stanju da kupi pelet od Biotela Andrijevica da na džakove 
nalijepi naljepnice Vektre Jakić, a zaboravi da skine WEB sajt Biotela iz Andrijevice, onda će i 
Crnu Goru uvesti u Arapske Emirate i to uspješno.  
 Kralj Nikola je negdje u svojoj odžakliji sakupio Crnogorce, gospodine Medojeviću samo 
ako mogu ... 
 Dakle, Kralj Nikola je jedanput u svojoj Odžakliji sakupio Crnogorce i onako pola u šali 
pitao, ko najviše laže u Crnoj Gori, a neko je iz jednog ćoška rekao - gospodaru onaj kome ne 
smije to da se kaže.  
 E, danas smo mi stigli u Crnu Goru u kojoj smije da se kaže i zna se ko najviše laže i ko 
krade, evo 13. je ovdje u lice rečeno. Marović je priznao da je radio to što je radio, a ja vam tvrdim 
da se otvore crne kutije, a crne kutije su  Marković potpredsjednik Vlade, pa i ovaj dosadašnji 
ministar unutrašnjih poslova. Kad se otvore te crne kutije Boga mi će se znati i ko je ubijao po 
Crnoj Gori.  
 Predsjednik Opštine Pljevlja gospodin Đačić ne da od septembra, dakle od septembra kad 
je Pokret za Pljevlja podržao proteste Demokratskog fronta, ne da pare Pokretu za Pljevlja koje 
nam pripadaju. Dakle, on ne daje iz svoga džepa nego ono što nam po zakonu pripada, ali mu 
može da bude. Crna Gora je puna malih ... pa svi su dobili po minut, valjda mogu i ja.  
 Dakle, Crna Gora je puna malih Đukanovića koji bi htjeli da budu veći od predsjednika 
Vlade Crne Gore. 
 I na kraju, evo ja vam tvrdim, nastavili se ovim putem ova Vlada Crne Gore čiji je 
predśednik Milo Đukanović slobodno može za sledeći jubilej 20 godina Crne Gore da se proglasi 
Odborom za svadbe i sahrane i ja u to ime završavam moju diskusiju - da je vječna Crna Gora -  
dolje Vlada Crne Gore. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 15:18:43) 
 
 Hvala Vam. 



 Komentar imamo kolega Radunović, nadam se da je oponiranje....    
  SLAVEN RADUNOVIĆ (17.05.16 15:18:44) 
 Naravno, ja se sa najvećim dijelom diskusije kolege Stanića slažem, ali je napravio jednu grešku. 
Rekao je da se ovdje trenutno potpisuju dva sporazuma. Jedan politički, a drugi sporazum o 
priznanju krivice. Ja mislim da su oba sporazuma sporazumi o priznanju krivice. Znači, ovaj 
sporazum o kojem je on više pričao o navodnoj Vladi izbornog povjerenja je sporazum krivice i to 
višestrane. Pod patronatom nekoga sa strane Đukanovi je prihvatio neke partnere u Vladu da bi 
oni mogli da se igraju ministara, a da on sa druge strane dobije unaprijed priznanje nove krađe 
izbora koja će se desiti za četiri - pet mjeseci, a onda će iz svega toga korist da izvuče onaj koji ih 
je sastavio jer će ti poslanici tako dobijeni da u crnogorskom parlamentu proglase priključenje 
NATO-u bez referenduma. 
 Ovo je jedan pravi sporazum o višestranom priznanju krivice sa svake strane po malo, 
svako dobija po nešto, Đukanović odlaže ono što se desilo njegovom dugogodišnjem 
potpredsjedniku, ali zato dobija partnere koji će da mu verifikuju izbornu krađu i na kraju će to sve 
neko treći da iskoristi. Pošto ima još nekoliko minuta do dnevnika, pustiću gospodina Stanića ako 
ima šta da mi odgovori. Izvolite. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 15:20:42) 
 
 Izvolite. 
 
 
 NOVICA STANIĆ (17.05.16 15:20:45) 
 
 Ja se bojim da nema vremena jer imam loše iskustvo sa javnim servisom. Kada sam god 
govorio u ovom terminu oni puste reklame.  
 Gospodine Radunoviću, mislim da ovdje nije ništa sporno. Ono što je nesumnjivo, da više 
ni oni koji su bili u Vladi do sada Crne Gore, ne spore da su svi izbori pokradeni do sada. Jedino 
ne priznaju da su najvažniji izbori oni kada se glasalo o statusu Crne Gore, referendum, da nisu 
pokradeni, a pokradeni su ti najviše i najteže je bilo tada. Pravo da vam kažem kad se jednom 
steknu uslovi a steći će se, ničija nije gorela do zore, mora se to pitanje ponovo otvoriti na dnevni 
red da se na demokratski način to riješi. Što se tiče Novice Stanića, samostalnog poslanika, 
predsjednika Pokreta za Pljevlja koji je podržao proteste Demokratskog fronta, ja neću glasati za 
ovu Vladu, to je jasno.  
 Što se tiče sledeće tačke dnevnog reda, evo da kažem i to, pošto ja ujutru idem za 
Beograd, neću učestvovati u toj raspravi, prepuštam da se to unutar familije riješi. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 15:22:14) 
 
 Hvala, kolega Staniću.  
 Po dogovoru sa kolegijuma dajem pauzu do deset do četiri, nastavljamo u deset do četiri. 
Prvi u raspravi je kolega Bulatović, kolega Gjeloshaj je odustao. Izvolite. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 15:59:14) 
 
 Poštovani poslanici 25. saziva, poštovani građani, nastavljamo četvrto (proljećnje) 
zasijedanje po tački Razrješenje i izbor članova Vlade. U nastavku prvi riječ ima poslanik 
Bulatović. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (17.05.16 15:59:52) 
 



 Zahvaljujem, gospodine predsjedniče.  
 Dame i gospodo, maloprije tokom pauze, gledao sam Dnevnik Televizije Crna Gora i oni 
kažu poslanici DF-a pričaju sami sa sobom. To je jedna matrica koja ovih dana treba u javnosti da 
kaže da sa nama neka ko da razgovara, da smo mi nekulturni, da smo nepristojni i druga matrica 
jeste tzv. opoziciona svađa.  
 Poštovani građani, "veliki" Milo Đukanović zvani Milo britva pobjegao je od Demokratskog 
fronta. Pobjegao je od argumenata koje smo trebali da mu saopštimo ovdje da je on opljačkao 
Crnu Goru, da je on Crnu Goru unizio, da je on Crnu Goru pretvorio u privatnu državu i od toga 
neće moći pobjeći jer Demokratski front nastavlja tu svoju borbu. Pored toga, od rasprave s nama 
pobjegli su i poslanici opozicije koja je još uvijek opozicija dok ne uđe u Vladu, to je bivša 
opozicija. Mi smo praktično ovdje otpočeli proces raskrinkavanja jedne prevare, nečega što je 
stvarno u istoriji Crne Gore nezabilježeno. Nas ovdje pozivaju bivši opozicionari pomirljivo da ne 
palimo mostove, da ne spaljujemo saradnju jer  navodno, kako oni kažu, po istraživanjima javnog 
mnjenja imamo više od DPS-a, pa da budemo zajedno nakon izbora. To je još jedna podvala i 
velika prevara i nešto što učvršćuje riječi Mila Đukanovića da ulaze u Vladu da nastave s njim.  
 Poštovani građani, ta naručena istraživanja možda daju deseti neki dio ili 0,1 više nego 
DPS, ali kada se to stavi u Dontovu formulu, formulu koju mnogi od njih ne znaju, a željeli su da 
vode Crnu Goru, to nije ništa specijalno, na taj način se obračunavaju mandati. Svako to 
istraživanje ima dvije zakonitosti. Prva, Đukanovićeva partija je prva, a prva sledeća je na jednu 
trećinu od Mila Đukanovića, što po Dontovoj formuli njemu samom daje 41 mandat i plus svaka 
politička partija koja je njemu lojalna ne zbog nacionalnih interesa. Žao mi je što nema Bošnjačke 
stranke da vidimo šta su oni s njima privatno dogovorili ne u ime bošnjačkog naroda nego privatno 
da bi ga podržali 2012. godine i da ga podrže sada i da budu najsnishodljiviji  kada je on u pitanju 
na ovom skupštinskom zasijedanju. Ta istraživanja imaju za cilj i da naduvaju neke koji po 
istraživanjima nijesu takvi da bi dali legitimitet ovom sporazumu. Sada oni nas pozivaju na 
saradnju da ne spaljujemo mostove.   
 Poštovani građani Crne Gore, izdržao sam deset i više godina raspeća špijuna UDBE i 
mnogih drugih koji su me svrstavali preko puta kod Mila Đukanovića. Ja sam i dalje protiv njega i 
skandirao s posebnim uživanjem ono što su naše kolege uradile u petak zato što on jeste to i zato 
što sam ja u opoziciji, a on je tamo. Znate li šta znači, poštovani građani, jedinstvo opozicije? 
Vodio sam jednu veliku moćnu stranku koja se i sada zove Socijalistička narodna partija, ali tada 
je bila moćna i bila je strah i trepet. Mandate koji su pripadali Socijalističkoj narodnoj partiji davao 
šakom i kapom da bi se ujedinili i da bi pobijedili. I pobijedili smo 2001. godine, s Liberalnim 
savezom imali smo većinu tada. To je istina i to su fakti. Onaj ko napušta najjači opozicioni savez 
koji se zove Demokratski front kada je imao 30%. 30% jedan opozicioni savez i politički subjekat je 
garant za pobjedu čak i kada krade izbore. Takav subjekat je garant da se protestima može doći 
do fer i demokratskih izbora. Ti ne mogu da zovu na ujedinjenje. Ja sam 2002. godine iako je meni 
pripadalo jer su neki u opoziciji govorili da neko drugi treba da bude predsjednički kandidat, a meni 
je pripadalo, to mjesto ustupao drugima, pa su pobjegli s megdana. Da mi tu demistifikaciju 
skinemo, odnosno da mistifikujemo te stvari o tome da nas neko sada zove da se ujedinimo i da 
po principu pocijepajmo Demokratski front, pocijepamo i jednu i drugu opozicionu partiju, pa ćemo 
se ujediniti, pa ćemo biti veći. Ne, to je projekat Američke ambasade, Sjedinjenih Američkih 
Država, da se najjača opoziciona grupacija, jedina iskrena i istinska i ovi ljudi ovdje su sasvim 
sigurno opozicionari i protiv Mila Đukanovića. Mi imamo ideološke razlike, ali imamo jedan 
zajednički imenitelj, a to je da promijenimo vlast u Crnoj Gori. Toliko oko te saradnje. Zato, sve 
ovo što se dešava može da se podvede pod neznanje, pod sujete ili nešto što sasvim znači 
pružanje ruke Milu Đukanoviću kada je on bio na koljenima 24. oktobra.  
 Poštovani građani, mi znamo iz Demokratskog fronta da na tom mitingu nijesu bili sve 
podržavaoci Demokratskog fronta, ali to su bili ljudi željni promjena u Crnoj Gori. To su bili ljudi koji 
su željeli da se dođe do fer i demokratskih izbora mirnim i demokratskim putem. Ovaj sporazum 
lex specijalis i Vlada želi da se zaboravi 24. oktobar, 24. oktobar je zloupotrijebljen od jedne grupe 
političara da uđu u Vladu, da pruže ruku Milu Đukanoviću i da naprave Vladu koja je koaliciona 
vlada. Zašto je koaliciona? Zato što u sporazumu jasno piše da se mora realizovati program DPS-
a i SDP-a, jer ta Vlada danas počinje na programu DPS-a i SDP-a, a to su NATO integracije. Ova 
Vlada je NATO Vlada. Jer, Demokratski front ima jaku snagu protiv NATO-a, jer smo našli 



zajednički imenitelj da mi koji smo protiv NATO-a organizujemo anti NATO kampanju. 
Demokratski front treba da se progoni, Demokratski front treba da bude pod sankcijama političkih 
subjekata.  
 Ova Vlada je Vlada koja neće vršiti kontrolu izbora. Da li je ova Vlada izraz snage 
Demokratske partije socijalista, to je druga teza. Ne, to je velika nemoć Demokratske partije 
socijalista nakon 24.oktobra, nakon 27. septembra, mi smo je zaljuljali, Demokratski front. 
Demokratski front sa svojim višenedeljnim protestima koji su brutalno uništeni. Hoćete li da 
govorimo o tome? Imam ovdje u mobilnom telefonu snimak da je među policijom bilo tri do pet pod 
fantovkama ljudi. Znate kada sam  ja to snimao izvjesni starješina Mugoša pozdravljam te. 
Nastaviće se život gospodine Mugoša, pokušao si da me udariš u ruku, da mi izbaciš telefon uspio 
si, jer ga nijesi uspio da ga uzmeš. U mobilnom telefonu imam ljude sa pod fantomkama u šest 
sati ujutru, šta će oni da rade sa regularnom policijom? Taj snimak postoji, a taj Mugoša je želio da 
taj snimak ne bude.Šta rade policajci pod fantomkama, osim da nekoga likvidiraju da nekoga na 
mig nekoga drugoga urade ovu ili onu radnju. To je bilo zločinačko jutro za demokratiju Crne Gore, 
to je bilo zločinačko jutro za Crnu Goru. Zato i dalje ostajemo pri zahtjevu da to što je bilo na 
kolegijumu nije interna stvar. Da svi akteri sa kolegijuma i oni koji znaju ko je možda želio krv 
24.oktobra nevinoga naroda da progovori. Nema pomirenja u Crnoj Gori, nema fer izbora, nema 
demokratije, dok se vinovci ne kazne. Preda mnom, pred mojim očima je pod komandom 
funkcionera Ministarstva unutrašnjih poslova i policije  izvršena komanda da jedan mladi čovjek 
bude mučki tučen, zlostavljan, jedino što me tada interesovalo  jeste da li je taj čovjek živ. Riječ je 
o Dušanu Kneževiću, koji je svako veče bio tu da ne govorimo o nasilju nad Nikolom Bajčetom, 
koji je osuđen itd. Ali, posebno govorim o Dušanu Kneževiću. Pitao sam Nikolu Janjuševića, šta 
radiš čovječe, ubiste čovjeka, malo im je bilo što su ga na asfaltu tukli pet do sedam ljudi, nego su 
ga na najbrutalniji način prebacili preko ograde gdje ga je drugi dio kriminalaca prihvatio  da ga 
tuče, samo zato što je snažan i samo zato što je mlad je preživio. Napravili smo sve kontrole i sve 
pretrage. Šta je on uradio? Uradio je samo to što je sa nama, što podržava opoziciju, zato što je 
od kada je postao punoljetan od Socijalističke narodne partije do danas na strani opozicije i oni to 
znaju. Nema budućnosti Crne Gore, dok se ti ljudi ne privedu pravdi. Da li će, ... evo izvinjavam 
se. Pošto kažu da vodimo monolog, ja razgovaram sa građanima Crne Gore koji nas podržavaju i 
koristimo šansu, jer smo  u medijskoj blokadi, da ovdje se obratimo građanima da saznaju i ove 
druge stvari koje nemaju prilike da saznaju.  
 Poštovane bivše kolege iz opozicije, od 13.jula 2015.godine, od kada je Strahinja Bulajić u 
ime nas pročitao oglas mi vas pozivamo, pozivamo vas na saradnju, pozivamo vas da zajedno 
organizujemo  proteste. Nudili smo vam sporazume, pozivali smo vas da dođete, pozivali smo vas 
evo i danas smo vas pozivali da budete sa nama, odbijali ste taj poziv, a ja sam vam rekao, neka 
izvoli ko god hoće, da oponira jednoj jedinoj mojoj riječi iz prošlosti, kako se objedinjava i kako se 
ide zajedno na jednu listu u jednu kolonu. Znate, kada su se branili predsjednički pokradeni izborti 
2013.godine, oko tada predsjednika Demokratskog fronta je stala čitava oplozicija, stao je i 
značajan dio Socijaldemokratske partije i to je istina. Mislim, gospodine Krivokapiću, da je jedna 
od najvećih grešaka, jeste što nijeste tada podržali naš zahtjev da se donese specijalni zakon o 
poništavanju predsjedničkih izbora. Crna Gora bi bila danas potpuno drugačija. Ali, zašto ja to od 
vas da tražim, kad onaj ko je bio prvo pozvan da brani svoju pobjedu, to nije tražio. Prvo, pozvani 
nije to branio. Da li će biti mirne tranzicije vlasti i to je još jedna obmana, mirna tranzicija vlasti. 
Znači, da su se dogovorili da Milo Đukanović ne bude više na vlasti. Taj dogovor može da bude, 
da je napravljen u Američkoj ambasadi. Tako predstavlja dio opozicije, ako imate najveću 
međunarodnu podršku, a želite da smijenjite Mila Đukanovića. Demokratski front je mogao da 
bude kooperativan na  različite načine, znate šta mislimo najveći dio od nas vezano za ambasade 
Sjedinjene Američke Države itd. itd. Za promjene Mila Đukanovića, za prelaznu Vladu i bez nas 
bili smo uvijek spremni. Ne, ovo je trebalo da se napravi projekat Vlade koja treba da nastavi 
proces NATO integracija. 
 Što se kontrole tiče, kontrole sam već rekao nema, to je programska Vlada NATO Vlada. Ali 
samo da kažemo - birački spisak, gdje je u sporazumu birački spisak, tamo se kriju zloupotrebe. 
Kriju se zloupotrebe u onim izmanipulisanim ljudima koji žive van Crne Gore godinama. Da li će 
biti kontrole glasanja duplog glasanja itd.  
 Poštovani građani Crne Gore, dame i gospodo,  



ono što je najteže od svega jeste da mi treba da vjerujemo  nekim potpisima i nekim izjavama 
ovdje 1.decembra i to je moja zamjerka i Demokratskog fronta gospodinu Krivokapiću, što je 
otpočeo parlamentarni dijalog jer je taj parlamentarni dijalog ugušen prevarom na način što je dato 
pitanje povjerenja Vladi. Ne treba za to mnogo pameti, to nije politička da kažem egzibicija i 
umotvorina. to je najprimitivniji politički potez nekoga ko želi sebi da sačuva vlast. Kada vodite 
dijalog, onda treba da vodite pošteni dijalog, kada vodite dijalog i varate, a pitanje povjerenja je 
varanje, ja sam nekim mojim prijateljima i prije nego što je počeo parlamentarni dijalog rekao šta 
će Milo Đukanović da uradi. Jer, očigledno diktator kome zavisi i sloboda od toga hoće li biti na 
vlasti i napravio pitanje povjerenja Vladi i uništen je parlamentarni dijalog i gospodine Krivokapiću 
ne možete sporiti. Vodila se rasprava svak sa svakim, vodila se rasprava sa Duškom Markovićem, 
Milom Đukanovićem, šta je kome obećavano, šta je sve izdilovano, da bi Đukanović saopštio da 
će ovo da bude Vlada, ne kažem sa svima i ne mislim da su svi akteri iz ovih opozicionih struktura 
učestvovali u tome, samo neki i samo pojedinačno.  
 Prema tome, da postoji međunarodna podrška za promjene u Crnoj Gori, ta međunarodna 
podrška bi bila upućena i razgovoru i želja da se razgovara i samom Demokratskom frontu. 
Demokratski front je bio na meti onih koji su tražili prelaznu Vladu, Demokratski front treba da se 
marginalizuje.  
 I na kraju, ono što je fakat i ono što je istina. Ova istraživanja na koja se ovdje nažalost 
pozivaju neki političari iz bivše opozicije, neki mediji to promolišu da opozicija ovakva na Milovim 
istraživanjima ima više od DPS-a su istraživanja koja služe samome DPS-u, služe stavljanja 
određene linije legitimizacije ove prevare, koja se ovdje dešava. Demokratski front ovdje ima 
najviše poslanika - 15, Demokratski front  i po istraživanjima koje Demokratska narodna partija 
radi i nećemo da kažemo sa kime radimo jer će da bude pritisak na te ljude je i po tome 
Demokratski front ubjedljivo najača politička snaga mi se sporimo oko tih istraživanja. Ima ljudi koji 
kažu da su sva istraživanja i ja to podržavam pod kontrolom DPS-a itd. itd. Ali, ja sam sinoć 
gospodine Krivokapiću u jednoj televizijskoj emisiji namjerno, ne govoreći predstavniku Vlade 
istraživanje koje smo napravili sa jednom kućom, sa jednom istraživačkom kućom nijesam htio da 
kažem koja. Jer, kad su lagali o istraživanjima prije dvije godine, saopštio da podrška NATO-u su 
u stvari obrnuta od onoga što nacionalni koordinatori govore. Normalno je, jedan od uslova jeste 
borba protiv korupcije i organizovanog kriminala. Kako će Međunarodna zajednica blagonaklono 
da gleda na  ono što se zove farsa o priznavanju krivice. Opština Budva je oštećena samo ona za 
blizu 500 miliona evra, a to se završava dogovorom od 20 hiljada evra da neko plati malim 
zatvorskim kaznama, a posljednji pregovori se završavaju na način da mi ne znamo o čemu se 
radi. Govorim o organizovanom kriminalu i korupciji ne govorim o drugim stvarima.  
 Dakle, poštovani gospodine Krivokapiću, hvala vam što ste me istolerisali. Mi smo ovdje 
došli da vodimo dijalog i da razbijemo u param - parčad ovaj sporazum. Što se vas tiče, vi ste na 
putu koji je 20 godina i više od 20 godina i zato što vi potpisujete to nama ne smeta. Ali, oni koji su 
sa vama i za vama i koji kažu da će u Vladi, kontrolišu Vladu za ova četiri - pet mjeseci, da smo 
svi opozicija. Ne, nijesmo svi opozicija.  
 Zaključujem.  
 Svako ko je potpisao sporazum, svako ko uđe u Vladu, svako ko glasa Vladu, svako ko ne 
osudi takvu Vladu kao Vladu Mila Đukanovića tj. kabinet Mila Đukanovića za Demokratski front je 
vlast i s punim pravom se ovdje traži da oni koji su dio vlasti ne sjede iza nas. Jer, znate i slika 
nekada govori, a to je opozicija samo što su oni u Vladi, a oni više nijesu u Vladi. Već 30. kada 
bude zasijedanje Skupštine, nekim od tih ministara ćemo mi kao Vladi da postavljamo poslanička 
pitanja, a poslanička pitanja se ne mogu postaviti opoziciji, postavljaju se vlasti.  
 Hvala vam na prekoračenju što ste mi dozvolili. 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 16:18:12) 
 
 Hvala. 
 Iako SDP raste i po 50% u tim istraživanjima i demantuje predstavnike DPS-a, po njihovim 
istraživanjima ja im ne vjerujem, odmah da vam kažem, tako da budemo načisto oko toga, kao 
neki beneficijar rasta, ne vjerujem tim istraživanjima.  
 Kolega Raduloviću. Izvolite. 
 



 
 BRANKO RADULOVIĆ (17.05.16 16:19:55) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, Peđa je moj veliki drugar kao svi ovi iz Demokratskog fronta 
jer semo se sažmali u nečemu što je ljudsko i pošteno, hrabro i alternativno. Pa me onda moj 
koncept u potpunosti razbio. Pričao mi je o Dontu, Peđa je bio moj prvi profesor izborne 
matematike u mom kabinetu i kaže da sam mu bio najbolji đak, prije pet - šest godina. Peđa je 
opet pomenuo kada smo bili od fukara napadnuti, krvnika i ne mogu ... bili smo prvi, bile su naše 
famelje s nama, naše ćerke, naši sinovi, naša braća, moj Žuti je došao sa drugoga kraja svijeta. 
Hvala ti Žuti, mnogo te volim. I onda, kad sam čuo takve laži, neistine o našem junaštvu, kad nas 
etiketiraju prave za ne smijem kažem po Vujakliji danas, sad ću reći Ranku da sam proučavao 
Vujakliju , da sam došao do prve riječi, jer ne mogu bez po narodski da govorim. .... Kao što sam 
ustreptio u petak veče, kada su me ... 100 puta zvali, imao sam prvi srčani napad u životu, a nikad 
se ne bojim, jer sve emotivno doživljavam. A ona bitanga je namigijući se prošla onudije i nasmijao 
se. To je razlika između bitange i čovjeka u Crnoj Gori. Između Đukanovića i mene. 
 Izvinjavam se.  
 Pokušao sam gospodine Krivokapiću po Vujakli da vidim kako se .... pokušao sam da bi 
sebe prevaspitao  po Vujaklije pa da vidim kako se zove izdajnik, kako se zove lopov, kako se 
zove kukavica, kako se zove fukara i onda sam vidio da se lopov zove neprotivzakonito  otuđenje, 
ali to bi mi skratilo ove deset minuta, a ista je sadržajnost. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 16:22:34) 
 
 Samo možete koristiti tako. Kao što je za laž u parlamentu se kaže neistina. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (17.05.16 16:22:36) 
 
 Znači ja vama kada zavučem ruke u džep i vama građanima ja sam to uradio, nijesam 
lopov nego protiv zakonito. Samo ću nešto i molim vas da mi zaustavite vrijeme u ovome.  
 Čuo sam mnogo neistina, mnogo spinovanja o tom petku veče. Gospodo, nikad u životu me 
niko nije uvrijedio kao on. Televizija Vijesti su imale kadar ovdje, ne ovdje uzeo sam i CD.  
 Znači, građani Crne Gore,  šefu režima sam rekao da vrati mi državu, on me opsovao. Ja 
sam rekao građani Crne Gore, ja tebi neću  oca i majku, ali pazi se kunem ti se u Petra ovo ti neću 
zaboraviti. On je dalje nastavio, ja sam dalje krenuo ono što ste čuli. On je pozivao na tuču, a ja 
kad me neko pozove još kad mi nije ni do koljena, nije u mojoj krvi građani Crne Gore, da te neko 
psuje  da  ga barem ne pomrkiš, nije u mojoj krvi da lažem, nije u mojoj krvi da ustuknem. Nije, 
obrukao bih sebe, obrukao bih potomstvo, obrukao bih Crnu Goru.  
 Tako da vrhovni državni tužioc,.... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 16:24:05) 
 
 Mogu li ja sada prekinuti? Kolega Raduloviću , ne zato što ste rekli nešto ružno, juče sam 
pokušao posavjetovati sve nas ovdje koji smo na temi koja će trajati izgleda.  
 Juče sam navodio prvi princip parlamentarizma, prvi princip parlamentrizma od 6. vijeka 
prije nove ere. Znači, imali ste iste probleme kao mi. Solomon ga je napisao, Aristotel prepisao i 
sačuvao -  na grubost odgovaraj pristojnošću, to je prvi princip parlamentarizma. Znači, svi 
zajedno moramo znati da na grubost moramo odgovarati pristojnošću. Završio sam sa tim.  
 Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (17.05.16 16:24:42) 
 



 Gospodine Krivokapiću, ovo vrijeme zato što sam se javio proceduralno molim vas, na nulu 
ćete mi vratiti. Pozivam vrhovnog državnog tužioca, znači pozivam njega, nemojte da me šaljete  
kod neke gospođe tamo ne želim. Hoću kod vas  i kod specijalnog državnog tužioca. Sve što sam 
rekao, hoću da potvrdim. Vrhovni državni tužioče, ukoliko si vrhovni državni tužioc pozovite me.  
 Gospodine Krivokapiću, ta ličnost je ovdje poslanike nazivala prostitutkom, pedofilom, 
fukarom, pozivala bitangom, pozivala ovako - mrš.  
 Gospodine Krivokapiću, to kod mene ne ide, ja nikoga nijesam nazvao i niti ću nazvati. 
Znate li što je moj glavni problem, kako kao neko ko vjeruje u boga, da kada on prođe i kada ga 
vidim ono što mi je rekao, a što kamere nijesu zabilježile, kako da ne skočim na vrh njega. Kad 
budete, da bogda da vam žive roditelji hiljadu godina, kad nemate gdje kad ostanete sami u 
životu, sjećat ćete se mojih riječi, mojih riječi. A na ovo kolege, što vi ste toboš za moju smjenu, 
odgovorit ću vam - pi. (Aplauz) 
 Ova Skupština treba da zasluži profesora doktora Branka Radulovića, koji se vratio u Crnu 
Goru zbog Crne Gore, nije dobio ništa ni nokat od Crne Gore, bez jad i čemer. A vi koje sam vas 
branio 90. godine i bio ustaša zbog vas, koji sam bio na Bijelom Polju u prvom i u drugom 
autobusu. Koji sam sad veliko četnik. Ne ja sam samo borac za građansku Crnu Goru i ostaću 
tako. Da li će mi biti uzaludna borba nije od mene nego od vas. Sram ve bilo i stid, ko sve 
potpisuje. Ali o tom ćemo, dat ćete mi prilike, da pokažem i svoj sivi i kad sam i što sam, a ne ono 
što lažu  Miškove Vijesti. 
 Gospodine Krivokapiću ja sam pozvao tri čovjeka na ovu moju diskusiju - Mila Đukanovića 
utekao je, Miodraga Lekića, poslaniče Lekiću, izvolite dođite tu, hoću s Vama da ukrstim 
argumente, jer sam Vam sve živo dao. Da li Vi znate ili ne znate, što činite ja nemam pojma, ali Vi 
radite za Mila Đukanovića, ovako kao što činite, kao što ste do sad činili i kao što ćete ubuduće 
činiti. Hoću s vama da ukrstim argumente, jer ste Vi bili neko kome sam  sve živo dao. I na kraju,  
o Mišku Peroviću. To želim danas da iskoristim, gospodine Krivokapiću, i vratite me na nulu, 
molim vas. Ne može Crna Gora ovako uzvodno, ne može, u pravu ste, Krivokapiću. Ja ću živjeti u 
djelima neke druge generacije ako ja neću uspjeti. Nema šanse da će Crna Gora biti ovakva, 
nikakva, nakaradna, Đukanovićeva Crna Gora, ... Crne Gore nego će biti Crna Gora i Bošnjaka i 
Albanaca i Muslimana i svega ostalog. Imam ođe slike s Albancima, ali o tome ću pričati kada 
bude moja smjena, tzv. smjena. Ako ne bude nekih ođe, znate, ja sam već odredio svoju stolicu, 
onu ođe. Znate li kako je čist vazduh onamo na visini. Ođe neću śeđet s nekim. To vjerujte mi. S 
nekima neću śeđet jer je prof. Radulović elita za takve. Kakav sam, takav sam.  
 Građani Crne Gore, u pitanju je velika igra. Slušajte me, građani Crne Gore. U pitanju je 
igra, saglasje potpuno i međunarodne zajednice i tzv. domaćih elita, igra u kojoj se može Crna 
Gora  zabetonirati u nesojsku Crnu Goru, đe će biti moja pogibija, ljudska i svakakva druga 
pogibija, đe će ono što Đukanović kaže - Nikad u Crnoj Gori nije bilo svetije, je li tako, Krivokapiću, 
nego odnos oca i sina. To je sveta vertikala. Kada on  - ja sam moga sina vaspitavao da on bude 
genije. Što je s 50.000 momaka koji su završili na najvećim univerzitetima svijeta, jesu li to 
retardirane ličnosti? Oni nemaju šanse ni mogućnosti. On je najveći manipulant na svijetu, to da 
znate, građani Crne Gore. Moja borba je u tome da budemo kao Island, od 3% na 0% da budemo 
naše proizvodnosti. 
 Građani Crne Gore, znajte kada je u pitanju, ne vjerujte nikome, vjerujte samo svojoj državi. 
Zato sam zborio hajmo da napravimo zastavu i himnu, hajmo da napravimo i Ustav, hajmo da 
napravimo nešto u kome će biti ustavno rodoljublje, gdje ćemo plakati svi kada se himna Crne 
Gore pjeva, svira. To je naše pravo. Nema modela za takvu državu, ali ima unutrašnji konsenzus, 
građani. Svaka velika sila, je li tako, Krivokapiću, ima dvojni aršin, ima jedan aršin, unutrašnji, da 
je svoj model i demokratija do beskraja, a spoljašnja politika je politika interesa. Danas kada mi 
neko priča da postoji samo jedna istina u svijetu, taj pojma nema. Svaki dan se mijenja ona, takvi 
su dinamični procesi. Dolazi neko, misli biće treći svjetski rat. Ranko misli da će biti ponovo hladni 
rat. Mislim da će biti nešto što je katastrofa. Slušajte nešto. Ubijeđen sam sto posto, to su mi rekli, 
da je interes Crne Gore Crna Gora spržena država, Crna Gora nema unutrašnju tražnju da bude 
ekonomski interesantna. Crna Gora ima dvije stvari. Ona je još kolektor prljavih novaca  i ruskih i 
pojma nemam kojih oligarha. Meni su isti, znak jednakosti ako nisu prošli pravi proces. 
 I, drugo, što mi je rečeno i u njemačkom i u češkom parlamentu. Ljudi, tačno da treba 
saglasje Vlade i Parlamenta za vojnu bazu, ali oni projektuju to ođe. I, ko mi kaže da je NATO 



dobar ili da nije NATO dobar, pojma taj nema. Taj pojma nema. Što ako prođe konvoj izbjeglica? 
Hoćete li mi reći koliko su svi oni nesrećnici u Siriji ostali, a koliko su ubačeni elementi. Što ako 
smo NATO? Što se dešava u svim državama? Nikad se to više kod njih ne desilo. Ko je to 
napravio, i to domicijelni. Shvatate li vi u šta vodite Crnu Goru kada kažete za NATO i pjevate za 
NATO ili protiv NATO-a. To treba razviti u Crnoj Gori i treba odlučiti na kraju referendumom, da se 
pitamo.  
 Sada pomažem za magistarski, ne pomažem nego gledam i onda sam, kao što umijem, 
proučavao i proučavao. Hipotekarna kriza, ljudi, samo da znate koji su globalni interesi, fukarski. 
Dio ekonomskog sistema. Ekonomski sistem je podijeljen na tržište kapitala, je li tako, Medo, i 
tržište novca, a tržište kapitala opet je podijeljeno na četiri, pet tržišta. Jedno je najmanje tržište 
hipoteka. Što su napravili veliki Amerikanci? Pokrali sve živo i odmah se izvukli iz krize. Ko je 
platio krizu? Kod nas još nije ni došla. Bogati su još bogatiji, sirotinja još siromašnija. To je efekat 
svega. Što treba odgovoriti što kažem sve, to je unutrašnji konsenzus, društveni, svakakvi drugi. 
Ne može u Crnoj Gori da bude. Zašto ne može da bude?  
 Mislio sam da rečem o trojici ljudi. Prvi je Đukanović. Spremio sam mu, njemu dolaze teški 
dani. Hajde po Vujakliji kako da mu kažem, pošto su ođe činjenice, 100 godina postoji. Ovo je 
krivična prijava, drugari za KAP, direktna šteta dvije milijarde, godišnje indirektna jednu milijardu. 
Toliko u Evropi nosi 80 do 100 hiljada prerađenog aluminijuma. Ko proizvodi ovo? On je kriv za 
sve. Svu dokumentaciju imam. Htio sam da mu rečem ovo da sigurno, ja kada kažem rumunski ili 
kada kažem vječiti zatvor, to je ovo. Ima i nešto što sam htio da mu predložim, ali vidim da on 
nema petlju za to. Kako završavaju velike vojskovođe, kako završavaju veliki državnici, kako 
završavaju veliki Crnogorci da bi spasili svoj narod i da bi sačuvali obraz? Popuše poslednju 
cigaru, sjednu u svom kabinetu, reču sekretarici idi, stave pištolj ovdje i urade to junački. To bi mu 
bio jedan od izlaza, ali on nije dostojan toga. Nema figurative, Peđa, od mene, direktno.  
 Miodragu Lekiću, nijesi došao, neću da govorim, ali ćemo nastaviti našu priču. Miško 
Peroviću, ovo  ću ti kada budem govorio tvojoj, mojoj i Ranka Krivokapića Crnoj Gori ću ti crno na 
bijelo pokazati što radiš od Crne Gore. Građani Crne Gore, dok ima Demokratskog fronta, kunem 
vam se u sve što imam, vjerujte mi to, biće nade, programske, održive, građanske, ljudske, 
poštene, istorijske Crne Gore. Kada nas ne bude neće biti nade. Biće nešto što će biti 
improvizacija, banana država ili nemam pojma što.  
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 16:36:50) 
 
 Hvala vam.  
 Izvolite, kolega Đukanoviću. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (17.05.16 16:36:59) 
 
 Poštovani građani, zaista je teško govoriti posle ovako emotivnog i iskrenog govora prof. 
Radulovića, ali ću se potruditi da ukažem na neke činjenice i da podsjetim građane, pošto građani 
dosta lako zaboravljaju, šta se sve dešavalo u prethodnom periodu.  
 Prošle godine u martu mjesecu, možda i februaru, 36 poslanika opozicije je tražilo prelaznu 
Vladu kao jedini garant za održavanje prvih poštenih i fer izbora u Crnoj Gori. Kako je završio taj 
zahtjev 36 poslanika, to je svima poznato. ....socijalista i SDP, su glatko odbili predlog kompletne 
opozicije. DPS je čak bio i toliko drzak da nije ni želio da razgovara o mogućnosti formiranja 
prelazne vlade, čak je i ismijavao takve predloge. 
 Naravno Demokratski front kao ozbiljna politička partija nije mogao da ispostavi zahtjev pa 
kad neko odbinje taj zahtjev da kaže - dobro, vi nećete to, mi ćemo da budemo i dalje dio 
parlamentarne rasprave, itd. Demokratski front suočen sa činjenicom da vladajuće stranke ne žele 
da se formira prelazna vlada koja bi održala prve fer i poštene izbore, donio je odluku u 
Beranama, 13. jula da se pokrenu građanski protesti. I građanski protesti su, ili narodni kako ih 
neko zove, su otpočeli 27. septembra prošle godine.  
 Takođe, važno je saopštiti činjenicu da je Demokratski front pozvao sve opozicione političke 
partije da se pridruže Demokratskom frontu i da zajedno organizujemo te proteste kako bi na taj 
način došli do prelazne vlade i do prvih fer i poštenih izbora u Crnoj Gori, a samim tim i to je uslov 



da konačno u Crnoj Gori dobijemo slobodno društvo.  
 Brutalna akcija policije 17. oktobra nad mirnim demonstrantima i hapšenje građana i 
poslanika Demokratskog fronta, bio je okidač za buđenje narodne energije u Crnoj Gori. Želja 
građana za slobodom najbolje se manifestovala na velikom narodnom protestu 24. oktobra koji je 
održan u Podgorici. Suočen sa do tada neviđenom masovnošću i odlučnošću građana i svjestan 
činjenice da se narod probudio, ujedinio i pobunio, aktuelni režim pokreće sramotnu akciju, tako je 
moram nazvati mada mislim da je to blag izraz, razbijanja i gušenja protesta. 24. oktobra režim 
prikazuje svoje pravo i mi mislimo jedino lice, a koje je u suštini jedno brutalno i kriminalno lice. 
Policija, zajedno sa kriminalcima od kojih neki nose fantomke, a neki policijske uniforme, kreće 
divljački na mirni i okupljeni narod koji ničim nije izazvao takvu akciju policije i kriminalaca, 
potpuno svjesno koristim termin policije i kriminalaca jer tu razlike nikakve nema. Divljanje SAJ-a i 
ostalih policijskih i kriminalnih struktura u cilju razbijanja protesta može se opisati samo jednom 
rečenicom. Na sceni je bio državni teror i terorizam. Drugačije se ne mogu opisati akcije policije 
kod Hrama Hristovog vaskrsenja, na Zabjelu, kod autobuske stanice, koje su nekoliko kilometara 
udaljene od mjesta gdje se održavao skup.  
 Skandalozno hapšenje, mimo Ustava i zakona predsjednika Nove srpske demokratije i 
poslanika Andrije Mandića  i njegovo precizno i brzo lociranje, dok je po Podgorici još trajao 
državni teror, samo je dokaz da je kriminalni režim sve osmislio i planirao i prije nego što je i skup 
počeo. Na žalost, niko od naših opozicionih kolega nije osudio hapšenje Andrije Mandića, a 
kasnije i Slavena Radunovića. Samo u ovakvoj Crnoj Gori može da se desi da za ovaj državni 
teror odgovaraju dva policajca koja su prebijali Mija Martinovića, a svi smo vidjeli da je najmanje 
20 ljudi, 20 policajaca - kriminalaca prebijalo Mija Martinovića. Do dana današnjeg nijesu 
identifikovani policajci koji su prebijali mlade učesnike demonstracija kod zlatare u Podgorici. 
Takođe, nije do dana današnjeg identifikovan policajac koji je brutalno nasrnuo na urednika .... 
Gojka Raičevića. Samo u Crnoj Gori može da se desi da komandant SAJ-a ne zna ko ga je vozio i 
ko je divljao po podgoričkim ulicama. Samo u Crnoj Gori može da se desi da se do danas ne zna 
ko je izlazio iz centrale Demokratske partije socijalista i koji su to ljudi koji su kasnije uočeni ispred 
Skupštine Crne Gore, koji su vrlo agresivno nastupali prema policiji i bili okidač i alibi za 
bezobzirnu i unaprijed planiranu policijsku akciju razbijanja protesta.  
 Poštovani građani, ovom divljačkom akcijom su rukovodili, po hijerarhiji nabrajam: 
predsjednik  Vlade, potpredsjednik Vlade zadužen za bezbjednost, ministar unutrašnjih poslova i 
direktor policije. 
 Neko će se zapitati zbog čega sve ovo pominjem, kad su sve ovo opštepoznate činjenice. 
Pominjem iz jednog jedinog razloga, isti ovi komandanti kriminalno policijskih struktura biće 
članovi nove, odnosno rekonstruisane takozvane Vlade izbornog povjerenja. 
 Ono što nama najviše smeta, na žalost, šest opozicionih poslanika iz URE Žarka Rakčevića 
i DEMOS-a Miodraga Lekića, između saradnje sa Demokratskim frontom i saradnje sa Milom 
Đukanovićem, Duškom Markovićem i Raškom Konjevićem, izabrali su Mila Đukanovića, Duška 
Markovića i Raška Konjevnica. 
 Koliko je ovo paradoksalna situacija, na želost, govori činjenica da je politički ideolog 
liderima DEMOS-a i URE niko drugi no Darko Pajović koji je simbol političke korupcije u Crnoj 
Gori. Da su ostale opozicione stranke podržale predlog Demokratskog fronta da se formira 
koministarska, odnosno proporcionalno snazi stranaka, prelazna vlada i naravno bez lidera 
stranaka, danas bi mogli govoriti o elementarnim uslovima za održavanje izbora. Misliti da se sa 
četiri ministra za četiri mjeseca može kontrolisati kriminalna vlada, ravno je diletantizmu. Nemušti 
odgovori da je to bilo jedino moguće jednostavno nijesu tačni. Da su ostale opozicione stranke 
podržale zahtjev Demokratskog fronta i da su barem zaprijetile bojkotom parlamenta ili protestima, 
danas bi imali vladu bez DPS-a. 
 Gospodo, bivši opozicionari, i ove mrvice  koje ste dobili, to treba da znaju svi građani Crne 
Gore,  dobili ste samo iz jednog razloga, iz golog straha aktuelne vlasti da se ne pridružite 
Demokratskom frontu. Nijesu vam to dali zbog njihovog straha od vas, jer ne znam kojim ste to 
potezom vi ugrozili aktuelnu vlast, već od straha da se opozicija ne ujedini. I vi ste proces 
sprečavanja, ujedinjavanja opozicije zajedno sa ostalim potpisnicima sporazuma, uspješno uradili i 
za to ste  nagrađeni sa nekoliko ministarskih mjesta. 
 Gospodine Krivokapiću, želio bih da mi malo produžite vrijeme, želim sa građanima Crne 



Gore da podijelim jedno saznanje sa sjedniceKkolegijuma predsjednika Skupštine koji je od vitalne 
važnosti za sve procese koji su se dešavali do sada i koji će se dešavati u budućnosti. 
 Sastanci Kolegijuma nijesu nikakvi tajni susreti, već sastanci predsjednika i potpredsjednika 
Skupštine sa predsjednicima poslaničkih klubova. Na tim sastancima u nekoliko navrata 
predsjednik parlamenta i predsjednik Kluba poslanika SDP-a nezadovoljni sa odlukom 
rukovodstva DPS-a o učešću gospodina Ranka Krivokapića u događanijima od 13. maja u ovom 
parlamentu, jasno su zaprijetili predsjedniku Kluba poslanika DPS - a Milutinu Simoviću da je 
Dušku Markoviću bolje da pazi šta priča jer oni znaju mnogo o događajima od 24. oktobra. U 
jednom momentu Raško Konjević se obratio Milutinu Simoviću riječima - neću ja zbog vas, misleći 
naravno na DPS, da gubim obraz zbog 24. oktobra. Već na Kolegijumu pozvao sam gospodina 
Krivokapića  i gospodina Raška Konjevića, da saopšte sve što  znaju o 24.oktobru i danas ih 
pozivam  da saopšte  sve što  znaju  o događajima  od 24.oktobra.  
 Gospodine  Krivokapiću, onaj ko štiti kriminalce  gori je od kriminalaca. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 16:48:17) 
 
 Kolega Đukanoviću, naravno navikao sam da mi dijele moralne pridike, ali sam još više 
navikao da vrijeme mi potvrdi, tako da nemam nikakve strahove  tih potvrda i nešto mi je kolega 
Bulatović je rekao prošle sedmice o tom mom strahu od kriminalaca i o mojoj  borbi protiv  
kriminala  generalno. Mnogo toga znamo od 7.oktobra 1988.godine do 16.oktobra mogu da 
predvidim 2016. To je gomila vremena, kao što vidite, od oktobra do oktobra, od 7.oktobra 
1988.godine, tako da lične impresije i lično znanje nijesu dovoljne za postupke, kad bih imao više 
činjenica  ja bi to već uradio i bez vašeg prozivanja. Ali naravno, mozaici  se sklapaju, vrijeme 
uvijek sklopi mozaik i dobijete više informacija, i na kraju  sklopite čitav mozaik. 
 Ono što danas znam je mnogo više od onoga što sam znao 24.oktobra, mnogo više nego 
što sam znao 24.oktobra i vrijeme protiče,  kao što i o  ljudima mnogo više znam nego što sam 
znao prije pola godine, godinu. Na kraju, viđeli ste moju pratiju da nijesam  znao, a sad znam, a 
nijesam znao, a sad znam, tako da  vjerujte mi da je isti princip kakav je bio u partiji, takav je i još 
mnogo odgovorniji  u Parlamentu i  zakonskim procedurama. Tako da bez  brige  moju  
posvećenost  i SDP-a  pravdi, koliko god se mi politički razlikovali u nekim drugim kategorijama  
dijametralno,  ideološkim kategorijama, dijametralno, mislim da nam možete vjerovati da je 
posvećenost pravdi, vladavini prava  naš  zajednički imenitelj . 
 Ne, ovo je odgovor na vaše prozivanje mene, ne bi ja pričao na tu temu da me nijeste 
prozivali.  
 Kolega Knežević.  
 Izvolite, kolega Kneževiću. 
 Izvolite, minut. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (17.05.16 16:50:11) 
 
 Moj utisak je  da ste, u prvom redu gospodin Konjević, da je raspolagao  sa nekim 
argumentima  od kojih je čini mi se gospodinu Simoviću bilo vrlo, vrlo neprijatno. Možda je to moj 
subjektivni  utisak, ali ja mislim da i ostali članovi  Kolegijuma to mogu da podijele sa mnom. 
 Takođe, jedno suštinsko pitanje   mora ovdje da se   postavi.  
 Vi ste gospodine Krivokapiću sa SDP-om 20 godina u vlasti. Nekad ste imali četiri ministra, 
nekad tri, do skoro ste imali tri ministra i imali ste mjesto predsjednika Parlamenta, i Vi gospodine  
Krivokapiću sa  takve pozicije  javno priznajete  da nijeste  mogli ili nijeste htjeli, ja dodajem, da 
iskontrolišete  i spriječite  izborne krađe Demokratske partije socijalista. Zbog, čega nas sad  
gospodine Krivokapiću, ubjeđujete  da će četiri nova ministra, a sad i bez funkcije  predsjednika  
Parlamenta  biti u stanju da iskontrolišu  izborni proces  i spriječe krađu. Znate li gospodine  
Krivokapiću koliko će da nam znači kad  15 dana pred izbore  saopštite  da je ovaj sistem  
nemoguće kontrolisati, pa Vi ste najbolji primjer, da se ovaj sistem  ne može kontrolisati. Morate 
da odgovorite, kad ste bili neiskreni. Onda kad ste bili u vlasti sa DPS-om ili sad. Jer ne može da 



se ponašate jednako. Tada nijeste mogli da iskontrolišete, a sada ćete moći, a mnogo ste  više  
mehanizama imali u prethodnom periodu, računajući da ste upravljali i ovim Parlamentom. To su  
nepobitne činjenice. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 16:52:11) 
 
 Reći ću Vam nijesu nepobitne, ista je želja i namjera da to iskontrolišemo sad više možemo 
jer nijesmo samo mi nego su tu još dva  politička subjekta, računamo sa novim sposobnostima, a 
viđeli ste da su  neki od nas bili posrnuli u toj vlasti  još poodavno, da ne kažem preuzeti 
poodavno, a to se sad pokazalo. Vi znate i u elementarnoj ličnoj bolesti ne ispliva bolest odmah, 
nego ispliva na površinu posle nekog vremena. Tako je i sa društvenim bolestima, a i ljudskim 
posrnućima ta činjenica . Mi smo odavno imali taj problem, sad je isplivao. Dolaze kolege  iz 
opozicije sa novom snagom da to zajedno pokušamo. Pri tom, viđeli ste Makedoniju, potpisan je 
sporazum uz prisustvo i međunarodnih  činilaca  zvanično, pa sad na izbore ne izlazi niko bez 
jedna partija, vladajuća partija, čak i premijer je promijenjen, pa sad izbora neće biti. Čak sad   i 
Evropska unija   je izdala saopštenje da ne postoje uslovi za izbore i ako je istekao rok za predaju 
lista.  
 Prema tome, daleko je do oktobra. Pokušaće se,  ako se vidi da se ne može  vrlo jasno 
ćemo izaći i saopštiti ovome popravke nema, mora se ići u soluciju novu i tražiti rješenje. Prema 
tome, vrlo jasno pokušaćemo ne uspijemo, objavićemo i tražiti podršku druge stvari. I to je jasno.  
 Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (17.05.16 16:53:47) 
 
 Gospodine Krivokapiću, Vi ste  potpisali da ćete priznati  rezultate  izbora unaprijed, šta  
nama znači i čitavoj opozciji odnosno sada evo ostao je Demokratski front, što ćete 15 dana pred 
izbore  konstatovati da nijeste uspjeli. VI ste čitavu onda opoziciju  prevarili, šta nam znači što ćete 
Vi  podnijeti ostavku, neko iz DEMOSA  podnijeti ostavku, o toga niko koristi siguran sam neće 
imati. Najopasniji u čitavoj vašoj priči, mislim i na SDP, DEMOS  i URA je sledeće. Ušli smo u 
nešto strašno riskantno, da, da ušli ste u nešto  strašno riskantn. Vi tim stavom sami potvrđujete 
da ne vjerujete  u to. Zbog čega kolege iz DEMOSA   i URE nijesu se  priključili Demokratskom 
frontu barem u bojkotu parlamenta  i prijetnjom protestima. Demokratska partija socijalista je bila 
na koljenima, Vi ste joj pomogli da ustane. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 16:54:47) 
 
 Pitate me suvišne važne stvari  u osnovnoj kategoriji, a  to je kako dođi do slobodnih fer 
izbora. Ponoviću, a najbolje  da imate  primjer  da imate i paralamentarno iskustvo, u Makedoniji 
su potpisali  ušli, pokušali. Evropska unija garantovala i ne ide. Prema tome, i ova tri subjekta,  
neću sa drugima polemisati samo sa kolegom Đukanovićem. Molim Vas, ja Vas slušam.  
 Znači, priznaćemo izbore ako budemo u toj Vladi, ako je napuštimo i kažu onda  sporazum 
se ne poštuje, da se zakon ne poštuje nikakvo priznanje neće  biti, nikakvog priznanja neće biti. 
Što će biti  o tom po tom, o tom po tom. Za sad idemo institucionalnim putem  koji smatramo da je 
za građane Crne Gore bolji. Da li griješimo? Rekao nam je kolega Danilović, ako smo mi pogriješili 
Vi ste partijski korisnici toga, ali nama (upadica) znam da Vas ne zanima, ali nas sve zajedno 
zanima da moramo doći do slobnih i fer izbora, to nam je zajednički interes i da zajedno moramo 
čuvati  kutije. Je li nam to zajedniči interes? Jeste. Prema tome, dozvolite da se u tome nađemo, 
ako niučemu drugome se ne možemo naći. Ovo je put  za koji mislimo da je  bolji, ja sam  i onaj 
dan rekao bio je utorak čini mi se, vrijeme će pokazati hoćemo li svesti u jedan put na ovaj ili onaj 
način, jedan put sporazuma, ili jedan put koji Vi za koji se Vi zalažete , put protesta, ali to je 
demokratija. Treba pokušati sve ono što je na raspolaganju kao kod ljekova, lakše ljekove da bi 
ste išli u teže ljekove, to je demokratija  i liječenja društva.  Naravno za to smo  u više partije i ne 



slažemo se, ali  to je i moje viđenje demokratije  da upotrijebim tu formulaciju, to je moje viđenje 
demokratije   nije vaše. 
 Kolega Pavlović, imalo smo nas dvojica raspravu i nemoj te se miješati, a ne možete onda 
ću otvoriti  raspravu sa vama, čeka... (upadica)  
 Nemate pravo. 
 (Upadica) 
 Izvolite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (17.05.16 16:56:55) 
 
 Gospodine Krivokapiću, da ne bi nastavili da zamajavamo crnogorsku javnost, jedno prosto 
pitanje. Zašto ste od početka  insistirali na tome  da je moguće obezbijediti  poštene i fer izbore, a 
da Milo Đukanović, ostane na čelu te Vlade? To ste Vi  insistirali u diplomatiji svojoj po Briselu  i 
Vašingtonu.Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 16:57:25) 
 
 Nisam insistirao  na tome, ali sam to smatrao mogućim rješenjem. Znači, prema tome  kao 
što znate  glasao sam protiv  njegove Vlade. 27.januara sam glasao protiv njegove Vlade, da sam 
mislio da  je on dio rješenja  ne bi glasao za to. Mislim da je on problem, a ne dio rješenja 
problema. Ali sam smatrao realističnim da u parlamentarnom dijalogu to može biti mjera da 
dođemo do dogovora.  I to jeste bila mjera da dođemo do dogovora. Ne mislim znajući, a i vi to 
znate bolje nego ja, da ta partija ima unutrašnju demokratiju, da  može dogovoriti nešto mimo 
njega. I to je vrlo prosto. To je vrlo prosto, to svi znamo. Nema unutrašnju demokratiju, da nešto 
možtee dogovoriti mimo njega i onda znate da imate pregovarača koji je jedini mogući pregovarač, 
nemate drugu soluciju.  To je elementarno pregovaračko pravilo. 
 Izvolite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (17.05.16 16:58:18) 
 
 Gospodine Krivokapiću, 24. oktobra postojala su dva modela, teoretska. Jedan praktični, mi 
smo ga implementirali i pozivali vas da nam se priključite. Taj model je model bez Mila 
Đukanovića. Vi ste ti koji ste pokrenuli  dijalog. Prethodno dogovorili to sa međunarodnom 
zajednicom. Dakle, dali prednost modelu đe će Milo Đukanović ostati na čelu te Vlade. Molim vas, 
nemojte da izbjegavamo sad, to je suština. Suština jeste u tome da ste htjeli Vladu bez Mila 
Đukanovića došli bi kod Demokratskog fronta i Vi i URA i Demos. Ali vi niste i uspjeli ste njih da 
ubijedite, da odete zajedno u bijeli salon kod Mila Đukanovića i sve što se bude desilo u narednom 
periodu je vaša odgovornost, a iz te odgovornosti vas ne može abolirati nikakvo izvinjenje. Dosta 
je za 20 godina podrške koju ste davali Milu Đukanoviću, nema nikakvog izvinjenja. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 16:59:31) 
 
 Cuo sam vas. Ne tražim nikakvo izvinjenje. Ne možete ništa dodati. Nisam ovdje na ... 
ministra, što bi rekli nijesam na premijerskom satu. Molim vas, završamo tu sa jednom rečenicmo. 
Samo ću jednu rečenicu reći.  
 Kao što znate predsjednik Vlade je bio protiv dijaloga i bio je protiv prisustva  Evropske 
unije. Prema tome da sam to dogovarao sa njim ne bi bio ni protiv dijaloga ni protiv prisustva 
Evropske unije, to je rekao u intervju čini mi se u "Živoj istini" 26. decembra, provjerite ako meni ne 
vjerujete. Prema tome, nikokvog dogovora nije bilo nego čak suprotno, bio je i protiv dijaloga i 
prisustva Evropske unije.  
Kolega Knežević će dobro reprezentovati vaše interese. (Upadica)  



 Ne niko me nije spriječio da krenem. Odmah ću vam reći, niko me nije spriječio da krenem, 
spriječile su me samo detonacije i suzavac koji je ovđe bačen.  
 Kolega Kneževiću, izvolite. 
 Izvolite. 
 Niste jedini, prema tome nemojte se stiđeti. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (17.05.16 17:00:26) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Ja bih da ukažem na stalno kršenje Poslovnika. Ovo se ne odnosi na današnju diskusiju, 
razmišljam o tome stalno. Odnosi se na to da mi moramo da imamo vrijeme trajanja, diskusije na 
ekranu kao što imaju svi parlamenti svjetski. Gledamo RTS, gledamo HRT, naravno obraćam se 
javnom servisu da se zna tačno koliko ko diskutuje, analogno sportskim dešavanjima. To je kao u 
košarci, vaterpolu, da jednoj ekipi vrijeme napada traje 20 sekundi, a drugoj minut i 20.  
  Tako da molim, da mislim da to nije veliki tehnički problem, da se u uglu ekrana tačno 
vrijeme diskusije navede, jer mi to stalno radimo, mislim da to nije neki veliki  problem za njih da to 
urade. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:01:50) 
 
 Slažem se sa vama potpuno. Jedan od potpredsjednika još prije godinu dana kad smo 
posjetili jedan parlament neću imena koristiti  je bio zadužen da promijenimo softver da mi to 
radimo u našem prenosu. I treba da se promijeni softver da upravo ide jedan krug koji bi tačno 
pokazivao koliko je ostalo i brojčano i grafički. Da i mi to radimo nezavisno od javnog servisa. Mi to 
odmah dajemo našoj, mi vršimo prenos, ne vrši javni servis, po našem je logistika i to treba uraditi 
potpuno se slažem, a može i javni servis mimo nas da to uradi, ali je to naša obaveza. Slažemo se 
do kraja.  
 Kolega Kneževiću, izvolite. 
 Nemojte proceduru. Kolega je bio potpuno u pravu, kolega Popović, ništa drugo nije uradio 
nego pomagao. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (17.05.16 17:02:22) 
 
 Gospodine odlazeći predsjedniče ja se potpuno slažem sa kolegom Popović, ali Vas hoću 
da odabavijestim. Današnju raspravu sve medijske javne kuće krste kao raspravu Demokratskog 
fronta samog sa sobom, kao da smo politički autisti koji e tako zaigrani u pijesku vremena, daleko 
od svih na pustom ostrvu nešto blebeću sebi u bradu. To što oni nijesu imali petlju .... ( Upadica). 
Nemojte tako. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:03:09) 
 
 Kolega Labudović, hvala Vam.  
 Vi niste autisti, vi se obraćate građanima, a to je smisao svih nas. Prije svega ne jedni 
drugima nego građanima. Njima polažemo račune, ne jedni drugima. Prema tome, nikakav gubitak 
nemate zbog toga, imate svoje stavove, saopštite ih javnosti.  
Kolega Kneževiću, izvolite po istom principu što kažu. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.05.16 17:03:28) 
 
 Slobodni građani Crne Gore, ja želim da iskažem zadovoljstvo zbog toga što je 



Demokratski front ono što vam je obećao noć uoči ulaska u ovu zgradu i ispunio. Razbili smo 
Vladu Crne Gore, razbili smo Demokratsku partiju socijalista sa satelitima, razbili smo 
Socijaldemokratsku partiju i razbili smo opoziciju koja želi po dubini i širini, koliko sjutra da se 
klizeći zaleti kod Mila Đukanovića.  
 Žao mi je što kamere javnog servisa ne mogu da prenesu ovdje ovu sliku, a ja ću to 
metaforički da objasnim. Poštovani građani, sorali smo ih kao baštinu. Tamo ne postoji ništa ni 
Vlada, ni DPS, ni socijaldemokrate, ni SDP, ni opozicija, izuzev koleginice Draginje koja je izgleda 
usamljeni pupoljak  kojeg naša freza Demokratskog fronta nije potkupila sa sobom u ova dva 
dana. ( Aplauz). I ovaj novi ministar, ne znam da li je više Popović  ili Vujović može komotno ovdje 
sad da usadi zabraz luka i salate, prije će nići, nego što će ovdje nići glave ministara i poslanika 
Demokratske partije socijalista sa satelitiima. Ali ja znam da onaj koji je utekao u petak okružen 
obezbeđenjem koje je upalo naoružano do zuba ovdje, da se obračunava sa 15 golorukih 
poslanika Demokratskog fronta, sve je ovo gledao iz svog kabineta uz čašu martela i pljuje ekran 
gledajući poslanike Demokratskog fronta i dok gospodin Đukanović pljuje, ja želim da ga upoznam 
sa nekim ljudima.  
 Ovo je Dušan Knežević, zaposlen u Demokratskoj narodnoj partiji, koga su 17. oktobra 
ujutro  prebijale maskirane kriminalne grupe, samo zato što radi u Demokratskom frontu, i samo 
zato što je bio uz Milana Kneževića, Predraga Bulatovića i ostale funkcionere Demokratskoga  
fronta koji su se to jutro suprotstavili protiv zakonitom ponašanju policije. Njega je prvi udario 
zamjenik direktora policije Nikola Janjušević, inače kadar Sociijaldemokratske partije i to mučki sa 
leđa. ( Upadica)  Bivši kadar toga trenutka, bivši kadar Socijaldemokratske partije koji je uradio 
ono što ne bi uradio niko svjestan, normalan i odgovoran udarajući mučki ljude sa leđa.  
 Ovo je Zoran Mustur, koga su 18. oktobra kriminalne grupe sa fantomkama kamenovale 
dok je branio policiju od onih koji su ubacili te kriminalne grupe da kamenuju policiju i da optuže 
Demokratski front. Čovjeku su se dva dana i dvije noći borili za život i sva sreća da je ostao živ.  
 Ovo je Predrag Mitrović, član Opštinskog odbora Demokratske narodne partije, gospodine 
Đukanoviću, kojega je vaš policajac gumenim metkom pogodio, ni manje ni više nego u glavu, 
poštovana Crna Goro.  
 Ovo je Velimir Eraković, koga 17. oktobra ujutru tuče nekoliko policajaca pod maskama. 
Ovaj kružić ovdje ne možete vidjeti je Nikola Bajčetić koga gaze policajci i maskirane hulje 17. 
oktobra ujutro. 
 Želim da znate, gospodine Đukanoviću, i vi bivša opozicijo, da Vlada u koju ulazite je 
krvava Vlada.Vi ste krvavi ministri i ne može vam biti savjest mirna dok god se ne otkriju počinioci 
ovih gnusnih zločina protiv slobodnih ljudi, koji su bili na  Bulevaru Svetoga Petra Cetinjskog od 
27.septembra do današnjeg dana. Ovo je Vlada abortusa, uma, logike, politike i svega normalnog 
u Crnoj Gori. Jer, da nije tako ne bi Raško Konjević, koji je naredio prebijanje slobodnih građana 
Crne Gore, sada iz redova opozicije postajao ministar finansija. I ja ga pozivam ovdje, pred 
vaskolikom Crnom Gorom, nemoj da se kriješ po hodnicima, dođi ovdje da ukrstimo argumente i 
da kažeš ko ti je naredio da prebijaš narod i ne postoji ministarska rupa, fotelja na ovoj kugli 
zemaljskoj od koje ćeš se sakriti Raško Konjeviću. Jer, će kad, tad, pravosudni sistem Crne Gore 
tebe, Duška Markovića i Mila Đukanovića poslati da grijete postelju, koju vam grije sada Svetozar 
Marović, koji je predsjednik vašeg političkog Savjeta. U našem narodu kad nakoga zalude, kad 
nekoga zatrave, kažu dali su mu macinu travu, e ja ovdje mogu da kažem da je njima data Milova 
trava. I gledajući sve ovo što se dešava od 1.decembra, ja sam intenzivno čitao knjjige iz 
psihologije i došao sam do jednog logičnog zaključka. Bivša opozicija je sve vrijeme bila 
zaljubljena u Ranka Krivokapića, a Ranko Krivokapić je i dan danas zaljubljen u Mila Đukanovića.  
 Mi smo poštovani građani, žrtve neuzvraćene političke ljubavi na realciji Ranko Krivokapić - 
Milo Đukanović i bivša opozicija. To je Bermudski trougao, to je mračni politički trougao Crne Gore 
u koji su se  upetljale i određene ambasade. Iz tog političkog trougla ponekad iskrsnu  određene 
političke olupine poput Žarka Rakčevića. Taj čovjek je fenomen, 1996.godine nije ni ušao u 
parlament, a 1997.godine sklopio je sporazum sa Milom Đukanovićem i postao potpredsjednik 
Vlade. Dvadeset godina kasnije, niti je ušao u parlament, niti ima jednoga poslanika, sklapa 
sporazum i opet dobija potpredsjednika Vlade. Nama ne trebaju izbori, nama ne treba parlament, 
nama treba samo da umjesto vječne Crne Gore, bude vječan Žarko Rakčević. To je fenomen, ljudi 
moji. Objasnite mi fenomen čovjeka koji je svoju ljubav prema Crnoj Gori dokazao tako što je 



prodavao kineske zastave gdje su udarali pečate, takozvanoga grba naopačke i čovjek koji je 
prodao po riječima Dritana Abazovića, preko 50.000 zastava, a gratis je bilo 4.000 i sad taj čovjek 
treba da uđe u Vladu i da kroji kapu. I znate zašto sam ja protiv toga, zašto se nije pojavio na 
izborima? Zato što je to jedan od najvećih srbomrzaca u Crnoj Gori. To je čovjek koji je 
1999.godine želio Crnu Goru da dovede na ivicu građanskog rata. Ovdje postoje ljudi koji su bili 
potpisnici toga sporazuma i to je čovjek koji se gnuša svega srpskog u Crnoj Gori. Pošto je Dritan 
Abazović meni govorio da je on trebao da bude na našoj listi, znate li zašto se nije našao na našoj 
listi. Zato što nije mogao da podnese  da ispred njega  na listi bude Srbin iz Nove srpske 
demokratije. Zato Žarko Rakčević nije bio na listi Demokratskoga fronta i mi smo morali da ga 
istjeramo sa te liste, jer ko se gnuša Srba u Crnoj Gori ne zaslužuje da bude u Crnoj Gori i ne 
zaslužuje da ima bilo kakav dijalog sa nama.  
 Dalje, iz tog zaljubljenog triler, političkog i svakog drugog trougla iskrsavaju i Vijesti. Ja ću 
vam objasniti, poštovani građani, zašto su Željko Ivanović i Miško Perović ljuti na Demorkatski 
front. Zato što su 24.oktobra u noći naših protesta nas pozvali i tražili od nas da proglasimo 
pobjedu, da  smjenjujemo Đukanovića, Ranka Krivokapića i Žarka Rakčevića, proglasimo za 
pobjednike protesta ljude koje smo zvali od 27.septembra da nam se pridruže. Samo zato što je 
Ranko Krivokapić rekao da se radi o tehničkoj Vladi i od tada Kolegijum i Vijesti počinju samo sa 
pričom o Demokratskom frontu. Ja sam uvjeren da Željko Ivanović i Miško Perović imaju naše da 
vudu lutke u redakciji Vijesti i svakoga dana kada ih mi pomenemo, oni nas bodu iglama. Ali, 
pravo da vam kažem to ne dopire do nas, mogu samo da se iskomate sami među sobom.  
 Ono što takođe želim ovdje da saopštim i da potenciram. Ovdje neke evropske, građanske 
vrijednosti, ovdje pominju Getea, Tomasa Mana, Aristotela potenciraju ljudi koji su do prije 20 
godina u onom socijalizmu držali svezane koze na balkonu i nije to ništa sporno. Sporno je možda 
to što je to bilo na petom ili šestom spratu. Ali, ti ljudi sada ne mogu meni da govore  o tome da je 
možda bolje čitati prije Getea, nego čitati Puškina. Jer ja i evropsku i rusku i američku književnost 
poznajem bolje nego svi ti kreatori tih i takvih vrijednosti.  
 Svi su dobili po 25 minuta, ja ne tražim 25 minuta, znači.... ja Vas.... ja završavam za tri 
minuta. Dozvolite mi. 
 Onda kad ostanu bez svih argumenata, pojavi se Ipsos, a znate li šta je Ipsos poštovani 
građani? To je jedan gospodin zove se Srđan Bogoslavljević, kome glava  uglavnom služi za 
šišanje i za brijanje, ali on izuzuetno dobro šiša i brije Demokratsku partiju socijalista, jer ona 
njemu godinama naručuje istraživanja, a on ih za određene potrebe objavljuje. Dan uoči ove 
Skupštine, izašlo je istraživanje javnoga mnjenja, gdje se Demokratska partija socijalista nalazi na 
45%, a jedna partija koja sada želi da uđe u koaliciju sa Demokratskom partijom socijalista, na 
16% da bi se poslala poruka - e, ovako se vodi politika. Nemojte, da se borite protiv Đukanovića, 
nego treba da  sarađujete sa njim i onda će građani da vas uvaže. Da vam kažem na što to liči. 
Postojala je u jednom kraju Crne Gore jedna djevojka koja je 25 godina onako birala, mjerkala 
partnere, mijenjala ih na sve strane i kada je došlo vrijeme za udaju, jedva je uhvatila jednog 
mogućeg potencijalnog mladoženju. Ali, pošto je on čuo za njenu biografiju, nećkao se i premišljao 
se da li da ima išta sa njom i ona je kao posljednji argument, da ga natjera da je oženi rekla: "Pitaj 
moju majku, kakva sam ja đevojka bila".  
 Poštovani građani, pitajte Ipsos i Srđana Bogosavljevića, kakva je Demokratska partija 
socijalista i sve će vam biti jasno. Pošto su se ovdje pominjali nekakvi Topalovići i ja se svima 
slažem. Znate li na koga meni liči ovaj ostatak opozicije? Upravo na jednog lika, junaka iz 
Maratonaci trče počasni krug ali ne na Lakija nego na Đeljku. Znate to je onaj koji je prevario 
narod, prevario svoga kuma i onda je polu go  pobjegao da napravi krematorijum, a tamo ga je 
sačekao deda Maksimilijan u liku Mila Đukanovića, ubacio ga u krematorijum i tata spalio Đeljku.  
 Dakle, od opozicije bivše ostali su samo dugmići, ala ga je opravio svaka im čast. (Aplauz) 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:16:49) 
 
 Hvala vam.  
 Završen je počasni krug, pa evo počasni krug, otrčali ste počasni krug. 
 



 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.05.16 17:17:01) 
 
 Evo ja samo želim da pokažem još jednu fotografiju. Dozvolite. 
 Poštovani građani, na ovoj fotografiji nalazi se premijer i američka ambasadorka. Ona mu je 
stavila neki šareni samar preko vrata i oni jedu tortu koju je ona pripremila. Poštovani građani, sve 
što je spremila ova gospođa, a pojede je Đukanović, to ćemo mi da povratimo i to treba da znate 
da je čitava ova priča o istorijskom sporazum, o strašnim dometima, svi ti veliki, visoki, državni 
funkcioneri stali uz rašu ove gospođe. I ta priča Milo ovo, Milo britva. Kakva britva, to je blitva, koju 
je skuvala američka ambasadorka a sada je kusaju zajedno između opozicije pojedinci koji žele da 
mu ulete u južni dio Vlade. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:18:02) 
 
 Hvala Vam. 
 Mogu samo u moje ime, ne mogu više, u ime drugih, ali rekao bih dvije stvari. To da se ne 
slažemo u razumijevanju politike to je svima jasno, Vi i ja, ali da se tako malo razumijete u ljubav 
to mi je baš onako tužno. Ko misli da postoji ljubav između mene i Mila Đukanovića taj baš ništa 
ne zna o ljubavi. Osim ako pod ljubavlju ne podrazumijeva mazohizam, a pošto nisam mazohista 
tu ljubavi nema, odmah da vam kažem i to bi ste barem morali znati kao profesor književnosti, niti 
imalo ljubavi tu nema.  
 Još jedna rečenica, dugujem to. Ja garantujem, ako nešto znači moja riječ, a provjerava se 
stalno, neđe i promašim vjerovatno, da kolega Konjević ama baš ništa nema sa svim tim mračnim 
stvarima koje ste naveli ođe i to završavamo.  
 Izvolite, kolega Popović, procedura. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (17.05.16 17:18:59) 
 
 Ovo je proceduralni komentar. Prvo se pitam što ja ne izađem i slušam sve ovo, mislim da 
ste vi trebali da prekinte izlaganje poslanika Kneževića. Ovo je nedopustivo za ljude koji nijesu tu. 
Govorim konkretno o gospodinu Rakčeviću. Nijesam ja tu ni pozvan da ja branim Žarka 
Rakčevića, vi ste sigurno pozvaniji, vi ste njegov koalicioni partner, ali je stvarno ovo prevršilo 
svaku mjeru puštati ovakve diskusije i da ovo čitava javnost mora da sluša o ljudima koji nijesu tu. 
Molim Vas da vodite Skupštinu kako treba i da prekinte u nekom tom određenom momentu kad 
vidite da je to potpuno ispušteno iz ruku. Znam i čak poštujem ostrašćenost, emotivnost poslanika 
Kneževića, kako on ulazi u te neke diskusije, ali stvarno prećera. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:20:21) 
 
 Ovako, nekolika principa.  
 Kolega Rakčević i ja smo predsjednici partija koji imaju klubove u ovom parlamentu, imamo 
klubove u parlamentu isto kao što, molim vas nemojte ako vam se ne sviđa me prekidati, isto kao 
što prozivaju Mila Đukanovića koji ima klub u ovom parlamentu ja ih ne prekidam, Ranka 
Krivokapića ja ih ne prekidam, Žarka Rakčevića ja ga ne prekidam, vlasnici "Vijesti" javne su 
ličnosti, imaju novine i računam da će mu odgovoriti na ovo. Znači, svi koji su u javnom životu 
moraju biti predmet prozivanja.Prema tome, predsjednika Đukanovića će braniti DPS, kolegu 
predsjednika Rakčevića će braniti klub u kojem su dva njegova poslanika, SDP-e će braniti ili 
mene će braniti Klub SDP-a u kojem su šest poslanika i to je princip.  
 Kao što vidite, to što je rekao za mene kolega Knežević nije bilo ništa blaže u čitavnoj toj 
priči. Imao sam vrlo mali komentar, ali vjerujte mi to su politički subjekti koji imaju svoje poslanike 
ođe i oni neka ih brane, uključujući i SDP-e, URU i DPS koji su bili prozivani i još po neko je bio 
prozivan, ako se ne varam. Molim vas, završili smo kolega Popović i ja, ovo je bilo proceduralno. 



Nema riječi. Ne možete, ovo je bila replika, jer ste Vi mene prozvali barem deset puta. 
 (Upadica) 
 Nemate što, pustio sam Vas i preko vremena da pričate. Pričao je 12 minuta.  
 Izvolite, ali nemojte da više idemo dalje, pri kraju smo. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.05.16 17:22:20) 
 
 Gospodine Krivokapiću, da bih ja Vama vjerovao ovo što ste Vi meni rekli, zbog javnosti, 
što ste Vi meni rekli o ulozi gospodina Konjevića, mislim da je korektno da gospodin Konjević dođe 
ovdje i da to raspravimo oči u oči. Mislim da je to pošteno i zbog Vas i zbog gospodina Konjevića i 
zbog crnogorske javnosti. Da Vam kažem nešto, u stvari da poručim Milutinu Simoviću, nemoj da 
misliš Milutine što sad nisi ovdje da ćeš pobjeći od ove priče i ove rasprave kad bude treća tačka. 
Nema šanse da ćeš pobjeći dok ne otvoriš usta o svemu onome što se dešavalo 24.oktobra. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:23:03) 
 
 Hvala Vam. 
 Kolega Medojeviću, izvolite.  
 Kolega Labudoviću, već ste više puta zloupotrijebili pravo na Poslovnik.  
 Da čujem član Poslovnika. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (17.05.16 17:23:12) 
 
 Vi ste upravo povrijedili Poslovnik u dijelu iznošenja netačnih navoda i podataka. Sad ću 
vam reći.  
 Nemate pravo čak ni sa tog mjesta da govorite nešto što ne stoji. Kao što je tata spalio 
Đenku, Vi ste ovog momenta spalili ministra policije tvrdeći da on nema nikakve veze sa krvavom 
vartolomijskom noći od 24. Gospodine Konjeviću, izvinjavam se gospodine Krivokapiću, a nema 
neke razlike, je li moguće da ministar policije izvede onoliku armadu na cestu a da pri tom nema 
pojma šta se dešava. Njegove su ruke krvave do lakata sve dok ovdje nama kao kolegama i 
građanima Crne Gore ne objasni šta se desilo i zbog čega on kao ministar nije reagovao. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:24:24) 
 
 Hvala Vam. 
 Zloupotrijebili ste. Ništa od toga nijesam rekao što ste Vi naveli. Rekao sam drugačije. 
 Kolega Medojeviću, izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.05.16 17:24:40) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Na samom početku želio bih da ponovim ono što sam danas rekao da mi je izuzetno teško i 
žao što nisam bio u petak u mogućnosti, zbog iznenadnih međunarodnih obaveza, da zajedno sa 
svojim drugarima, hajducima savremene Crne Gore kažem istinu čovjeku koji 27 godina 
zloupotrebljava sve funkcije na kojima je bio i koji je doveo državu Crnu Goru u stanje da se svi mi 
koji smo 90-tih godina borili se protiv tog Đukanovića i protiv velikosrpskog agresivnog 
nacionalizma kojeg je tada aktivno zastupao i sanjali san o nezavisnoj državi Crnoj Gori, da nas je 
sada sramota od te iste države upravo zbog tog čovjeka.   
 Dakle, sve ono što ste mu rekli, poštovani drugovi, braćo i prijatelji, sestre, izvini Ljiljo, u 
potpunosti odgovara istini. Želim sada samo da se prisjetimo malo, a pošto nema kolega iz DPS-a 



nemam ovdje s kim da razmijenim ovu diskusiju osim sa predsjednikom Parlamenta, koga ovdje 
sada pozivam u svojstvu svedoka.  
 Državu Crnu Goru na ovaj način Milo Đukanović je 1998.godine pokušao da odbrani tako 
što je kao saradnik službe Državne bezbjednosti Srbije i njenog šefa Jovice Stanišića 90. godine 
bio postavljen u Crnoj Gori da zastupa interese Srbije i službe Državne bezijednosti Srbije zajedno 
sa profesorom Veselinom Vukotićem, koji je vrbovao krajem 80-tih godina zbog raznoraznih sitnih, 
kokošarskih prekršaja u Beogradu. 1998.godine kako tvrde kolege iz URE nije bio obračun sa 
Slobodanom Miloševićem, već je bio obračun Mila Đukanovića i njegove zločinačke organizacije 
oko kontrole šverca cigareta koji je tih godina iznosio 100 miliona eura u Crnoj Gori, milijardu eura, 
kolega Popoviću u Srbiji. To je bio kolač oko koga su se posvađale porodica Milošević i porodica 
Đukanović, zbog čega je ubijen Vanja Bokan i zbog čega je Cane Subotić u saradnji sa Milom 
Đukanovićem i po naređenju Jovice Stanišića preuzeo kompletan šverc cigareta i od Crne Gore 
napravio platformu za mafijaške aktivnosti koja do dan danas traje. Ja i Vi treba da se stidimo 
zbog toga, kolega Popoviću. Ukrao je našu Crnu Goru, što je rekao profesor Radulović. Vi ste 
trebali da skočite da mu kažete - vrati crnu Goru Goru lopove. Vi, zajedno sa profesorom Brankom 
Radulovićem, Kočom Pavlovićem, ja bih mu to rekao i još po nešto da sam bio.  
 Gospodine Krivokapiću, Vas pozivam kao svjedoka, 1998.godine Crna Gora je uništena. To 
nije bio pakt za nezavisnu Crnu Goru, to je bio mnogo opasniji pakt sa đavolom. Miško Perović je 
napisao čuvenu kolumnu "Pakt o pomirenju, pakt o ne napadanju" gdje su Miško Perović i antiratni 
profiteri dogovorili sa Đukanovićem da postanu milioneri, da prodaju ideju nezavisne Crne Gore, 
zajedno su osnovali banku,  zajedno su osnovali investicione fondove, postali milioneri i zajedno 
su uradili 1998. godine nekoliko stvari. Kolega Krivokapiću, pozivam vas kao svjedoka, bili ste, 
znate da sam bio u ime Socijaldemokratske partije pregovarač s DPS-om oko važne, strateške 
stvari u Crnoj Gori. Crna Gora je nestala 1998. godine, ona koju smo mi sanjali, pravna, 
demokratska, razvijena, slobodna, socijalno pravedna, Švajcarska, gdje su ljudi trebali da imaju 
plate po 10.000 eura danas da je pobijedio koncept razvoja, koncept demokratije, pravne države. 
Ta Vlada 1998. godine je prihvatila koncept neoliberalnog kapitalizma. Je li tačno, kolega 
Krivokapiću, da je ta Vlada uništila, zatvorila i rasprodala crnogorske banke, liberalizovala 
bankarski sektor i pare naših građana dala stranim bankama? Dvije milijarde eura novca 
crnogorskih građana je ... u stranim bankama, ali nije u Crnoj Gori, poštovani građani. Dvije 
milijarde eura vaših para nisu u Crnoj Gori. Probajte, pođite u banke da ih podignete, pa ćete da 
vidite šta će strane banke da vam kažu.  
 Da li je ta Vlada , kolega Krivokapiću, liberalizovala spoljnu politiku i uvela nultu carinsku 
stopu za poljoprivredne proizvode i sahranila crnogorsku proizvođačku industriju hrane i 
poljoprivrede? Da li je ta Vlada sprovela koncept masovne vaučerske privatizacije kao autor jedine 
knjige u Jugoistočnoj Evropi o masovnoj vaučerskoj privatizaciji? Tada sam govorio da će biti 
masovna prevara, da se masovna vaučerska privatizacija sprovodi da bi se obogatilo nekoliko 
prijatelja Mila Đukanovića. Milo Đukanović je lično nagovarao ljude, obmanjivao, to je prevara, 
lično je pozivao ljude da ulože vaučer u Eurofond s obrazloženjem Eurofond je osnovao moj 
prijatelj. To bi se u Americi hapsilo. To je davanje lažnih informacija finansijske prirode, 
nagovaranje ljudi na prevare, to bi u Americi bilo uhapšeno odmah, da je javni funkcioner 
nagovarao građane da ulože novac u firmu njegovog prijatelja. Govorio sam uložite u firme, uložite 
u Telekom, Jugopetrol, Elektroprivredu. Ko je mene poslušao tada zaradio je, ko je poslušao 
Đukanovića bio je prevaren.  
 Je li istina, gospodine Krivokapiću, da je ta Vlada organizovala najveći šverc u istoriji Crne 
Gore po optužnom predlogu italijanskog tužioca Šelzija? Za dvije godine iz Crne Gore, pazite 
državnim avionom, u vlasništvu države, avionima Montenegro erlajnza, privatnim avionima, 
iznešeno je milijardu i dvjesta miliona maraka novca iz u dvije firme, jedna na Kipru, jedna u 
Lihtenšajnu. Je li to Vlada SDP-a, Narodne stranke i DPS-a, Mila Đukanovića, Žarka Rakčevića, 
Novaka Kilibarde? Je li to Vlada u kojoj je mafija preuzela Crnu Goru? Je li to Vlada u kojoj je 
mafija institucionalizovana kao politički faktor u Crnoj Gori? Da li je to Vlada, znači jedna stvar, 
neoliberalni koncept koji vodi ka modelu spržene zemlje, uništenju privrede, dužničkom ropstvu, 
siromaštvu, socijalnoj jednakosti i krahu zemlje, druga stvar povezivanje s špekulativnim svjetskim 
kapitalom tzv. globalnim bankarskim fašizmom? Ta Vlada je uvela Glenkor Marka Riča, jednog od 
predstavnika globalnog špekulativnog kapitala, bez tendera, bez procedura, uz podršku Medlin 



Olbrajt i američkog ambasadora u penziji Sklara koji je aktivno lobirao tada za interese Standard 
banke i interese američkih investitora. Kada govorim bankarski špekulativni kapital ne mislim na 
Sjedinjene Američke Države, Linkolna, Džefersona, Martina Lutera Kinga, Kenedija. Ja cijenim 
američku istoriju, to je civilizacijska, to je zemlja koja je dala najsnažniji doprinos razvoju 
demokratije, ljudskih prava, razvoju tehnologije. Govorim o poslednjem govoru predsjednika 
Kenedija koji je rekao - američki narod će upravljati ovom zemljom. Neće upravljati tajni centri 
moći. Ubijen je posle mjesec dana. Ne govorim o teoriji zavjere.  
 Danas vam Demokratski front poručuje isto. Tada je 1998. godine uveden špekulativni 
kapital u Crnu Goru. Mafija br.1, neoliberalni kapitalizam i svjetski špekulativni kapital. Na malu 
Crnu Goru, bez demokratske tranzicije, bez institucija, s premijerom sklonim korupciji i s jednom 
elitom koja je tu, ta tri đavola, ta tri jahača epokalipse predstavila kao nacionalni interes i ko je god 
protiv mafije, ko je protiv špekulativnog kapitala, ko je protiv pljačkaške privatizacije , protiv je Crne 
Gore. Ja sam, građani Crne Gore, protiv takve Crne Gore. Naša Crna Gora je lijepa, umivena, 
slobodna, ujedinjena, razvijena, pravna država, Švajcarska. Tada je uništena privreda Crne Gore.  
 Gospodo, ne može se razvoj jedne zemlje bazirati na uslugama. Nađite mi jednu bogatu 
zemlju u kojoj usluge imaju visoki procenat učešća u GDP-u. Postoje usluge koje su vezane za 
industrijsku proizvodnju i za strukturu nacionalne privrede, konsultantske, projektantske, to su 
usluge koje su produktivne i koje stvaraju nacionalno bogatstvo. Šta znači danas tržište radne 
snage u Crnoj Gori, 55% zahtjeva za tržište snage u Crnoj Gori traže nekvalifikovanu radnu 
snagu. Ne treba vam nikakva škola. To je proizvod neoliberalne ekonomije. To je proizvod ovoga 
što se dešavalo i do čega smo došli. 
 Poštovani prijatelji, Milo Đukanović prvi put pominje nezavisnu Crnu Goru 2004. godine 
nakon pravosnažne presude Vrhovnog kasacionog suda u Napulju koji kaže da je to opasni 
međunarodni kriminalac koga treba uhapsiti jer zbog pozicije koju obavlja može da utiče na 
svjedoke i na dokaze. Ovo nisam rekao ja, kreten, majmun, idiot, ovo je presuda Vrhovnog 
kasacionog suda. Kada je Vrhovni kasacioni sud Italije rekao da on kao predsjednik države članice 
nema imunitet, on je rekao idemo u nezavisnost Crne Gore. Kakva je to država, gospodine 
Krivokapiću, koja je nastala zbog imuniteta mafijaškog predsjednika? Da vas podsjetim, mafija 
Santa Korona, gospodine Popoviću, funkcionisala je u Crnoj Gori. Svi znamo Ćića Prudentina, on 
je bio jedan od bosova Santa Korone. Svi su govorili fin neki čovjek, pristojan, igra karte, pije 
domaću lozu, čašćava. Tek posle smo saznali da se radi o jednom od najopasnijih bosova 
najmonstruoznije italijanske mafije.  
 Ta tri elementa u saradnji s četvrtim, dakle s izdajom gigantskih razmjera koje su napravili 
antiratni profiteri, birajući između Đukanovića i demokratije izabrali su Đukanovića i to dobro 
naplatili. I tada je bila izdaja, kolega Krivokapiću. Bio sam izdan od Socijaldemokratske partije i od 
Žarka Rakčevića lično. Draži mu je bio Novak Kilibarda i zahtjev za zaštitu Predraga Drecuna koji 
je učestvovao u prvoj korupcionškoj privatizaciji u Crnoj Gori, a to je privatizacija Instituta "Simo 
Milošević" u Igalu nego pozicija člana Predsjedništva Socijaldemokratske partije. I, gospodin 
Krivokapić ne znam da li zna, bez razmišljanja prodao me je kao da me nikad nije znao u životu. 
Uveo je Zakon o restituciji i vratio sebi zemlju, smanjio PDV na brašno zbog njegovog mlina, 
prodao je 60.000 zastava koliko voli Crnu Goru. Ja Crnu Goru volim i ništa od nje nisam dobio. 
Nisam zaradio centa na Crnu Goru. Zaradio sam na znanju i van Crne Gore. Gospodine 
Krivokapiću, ako mogu još, važna je tema, ako mi dozvolite da dam poentu. Nije vas bilo ovdje, mi 
smo diskutovali sami sa sobom tako da ćemo sada sami sa sobom da nastavimo ovdje. 
Gospodine Krivokapiću, dozvolite da završim konstrukciju.  
 Dakle, od tada Crna Gora potpada pod kandže dvije opasne strukture, globalnog kriminala i 
globalnog bankarskog kapitala špekulativnih razmjera. Gdje se spajaju te dvije stvari? Spajaju se 
u prodaji Crnogorske komercijalne banke u kojoj su profitirale porodica Perović i porodica 
Đukanović i dolazak Pitera Manka u Tivat koji je jedan od predstavnika te međunarodne globalne 
špekulantske strukture. Mala Crna Gora bez institucija, bez demokratije, bez jedinstva, bez 
spoznaje o tome što znači neoliberalni pljačkaški kapitalizam, što znači šurovanje s mafijom je bila 
pojedena već tada 2001. i 2002. godine i tada je počela priča o nezavisnosti Crne Gore.  
 Sada ću vam citirati, gosodine Krivokapiću, jednog od kandidata, mislim da zaslužujem po 
više osnova da mi date samo malo vremena, dakle, citiraću, nažalost, ministra poljoprivrede u 
novoj Vladi koji je tada rekao, neka me demantuje ako može, Crna Gora je postala nezavisna od 



Srbije, a nije nezavisna od mafije. Sada je on ministar u Vladi mafije. Moje veliko ljudsko 
razočarenje, ministar poljoprivrede, član Upravnog odbora Grupe za promjene   i jedan od mnogih 
koji su izdali misiju grupe za promjene i politiku kojoj su sami pripadali.  
 Dakle, da okončamo priču, Crna Gora je već godinama zarobljenik, ne Ambasade 
Sjedinjenih Američkih država i Sjedinjene Američke države su zarobljenik Vol Strita i krupnog 
kapitala i ako pratite sada predsjedničku debatu u Sjedinjenim Američkim Državama, .... ne nije 
predaleko, vidjećete da se u Sjedinjenim Američkim državama vodi polemika samo jedna - da li će 
Sjedinjenim Američkim državama da upravlja narod ili tajkuni sa Vol Strita.  
 Ovo što mi raspravljamo u Crnoj Gori, gospodine predsjedniče Parlamenta, je potpuno ista 
dilema - da li će Crnom Gorom da upravljaju građani na fer i slobodnim izborima, da biraju vlast ili 
će se vlast birati na relaciji prodica Đukanović - porodica Perović uz asistenciju neke od ambasada 
koje zastupaju krupni kapital.  
 Građani Crne Gore, zemlje koje upadnu u kandže globalne mafije, globalne bankarske 
špekulativne strukture, bez radnih institucija,  bez jedinstva su osuđene na propast. I zbog toga, 
građani Crne Gore, postoji jedna politička organizacija, jedina koja je autonomna politička 
organizacija, koja sama donosi odluke, koja se bori za suverenitet građanina, da građani biraju 
svoju vlast ima alternativni ekonomski program. Mi ćemo sve to što su popljačkali vratiti, mi ćemo 
osnovati nacionalno jezgro ekonomije i omogućiti zapošljavanje mladih ljudi u Crnoj Gori. Mi ćemo 
od ove Crne Gore napraviti Švajcarsku ako vi to građani hoćete. Ako nećete, ako želite Kolumbiju 
na Jadranu, ako želite Latinsku Ameriku, ako želite da se vlast mijenja dogovorima tajkuna, stranih 
obavještajnih službi ili agenata krupnog kapitala, srećna vam bila takva Crna Gora. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:39:47) 
 
 Hvala vam. 
 Imate komentare, kolega Popović, pa kolega Abazović. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (17.05.16 17:39:53) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslaniče Medojeviću, ja pretpostavljam da ste vi htjeli mene da uvučete u raspravu sa 
svim ovim prozivkama.  
 Ja izuzetno cijenim ono što vi govorite i puno, mnogo puta i podržavam vaše stavove, ali ja 
vas sada pozivam kao svjedoka, 2008. i 2009. je 23. saziv Skupštine Crne Gore. Ja sam u tom 
sazivu bio u drugoj polovini, dakle 2008 -2009. ja i vi smo sjedali ovdje u prvoj klupi, do tada ja vas 
nisam poznavao. Tada vi ste na neki način prvi put mi sa te strane počeli otvarati oči i govorili ste 
mi - vidiš li onog poslanika, naravno sada ne pričam možda i malo banalizujem, vidiš li onoga 
poslanika onamo, e taj ti je ukrao tri miliona. Vidiš li onoga onamo iza, taj je ukrao sedam miliona. 
Ja u tom momentu, dakle, nadam se da se nećete naljutiti, bezbroj puta kasnije sam čuo veoma 
logične vaše diskusije, ali od tog momenta ja prosto ne znam kada vam mogu vjerovati, kad vam 
ne mogu vjerovati, jer ja sam tada pitao, pa čekajte, poslaniče Medojeviću, naravno to je bilo prije 
osam godina, ima li neko tu da je ukrao 10 hiljada, 20 hiljada, nemoguće da su toliko miliona 
pokrali.  
 Naravno, imamo mi u Crnoj Gori veliki problem što mi male lopove vješamo a pred velikim 
lopovima skidamo šešir, kako kaže ona njemačka poslovica. 
 Ja, Liberalna partija smo nezadovoljni, relativno nezadovoljni sa onim što je urađeno u 
Crnoj Gori, naročito za ovih 10 godina od obnove nezavisnosti Crne Gore. Može li bolje? Mora 
bolje. Ima tu puno ljudi sa puno putera na glavi, to je činjenica. Naravno, ne može to dokazivati 
Andrija Popović ni Liberalna partija. To moraju da dokažu nadležni državni organi.  
 Kako ćemo se mi svi zajedno izboriti protiv tih ljudi u ovom trenutku ne znam, ali u svakom 
slučaju mislim da je Crna Gora ipak bolja nego što je bila prije 10 godina, nego što je bila prije 20 
godina. Da li to ide usporeno, ide usporeno. I ja sam nezadovoljan sa tim ali svi zajedno moramo 
da uradimo da to na neki način promijenimo. Zahvaljujem. 



 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:43:01) 
 
 Hvala kolega Popoviću. 
 Kolega Medojeviću izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.05.16 17:43:06) 
 
 Kolega Popoviću, 
 Ovdje se ne radi o političkim razlikama niti o ideološkim razlikama, država je u pitanju, 
supstrat države je u pitanju. Dakle, ako vi imate osuđenog kriminalca, osuđenog u Italiji ne u Crnoj 
Gori, osuđenog kriminalca vi idete - kažete ja vjerujem da  s njim nešto mogu da se dogovori. Ma 
koga će bre, ko će njega da kontroliše. To je paralelni sistem moći, 15 hiljada aktivista DPS-a 
uvezanih u AMB, mafija, prljavi novac, šverceri cigareta, i vi ćete za četiri mjeseca nešto tu da 
uradite, gospodine Krivokapiću. Ko će da uradi to? Samo postoji jedan model - blokada. Ja vam 
govorim šta je iskustvo drugih zemalja u tranziciji.  
 Od diktatora, čovjeka koji krade, bio on komunistički diktator, vojna hunta, korumpirani 
diktator, Milo Đukanović, očekivati da će on dobrovoljno da vas pusti da vi kontrolišete njegove 
mehanizme, to je zabluda. Znači, ja gospodine Popoviću, govorim  o sljedećem - mi nismo 
suverena zemlja. 98. nam je uzeta ekonomska suverenost, ubačen je špekulativni kapital, 
opljačkana je država kroz savjet za privatizaciju, sve sam ja to govorio prije nego što se desilo, 
evo svjedoka, sa mnom je bio. Znači ovo nije naknadna pamet. Upozoravao sam i govorio ljudi ne 
tim putem. Na predsjedništvu Socijaldemokratske partije Žarko je samo govorio  šta da radimo ne 
možemo sad, moramo zbog Crne Gore. Koje Crne Gore? On je zbog te Crne Gore postao 
milioner poslije, a Crna Gora propala. 
 Znači, ovdje se radi o tome, kao 98. što su nam uzeli ekonomsku suverenost, sada žele da 
razbiju politički sistem, vrijednosti ove zemlje. Ne može neko biti ministar u Vladi Crne Gore koga 
predlaže neko ko nije bio na izborima, jer taj nema izborni legitimitet. Kome odgovara taj ... ? 
Odgovara onome ko ga je predložio. A ko ga je predložio, građanin ga je predložio koji ima svoj 
legitimni interes. 
 Znači, mi ovdje govorimo da vlasnici Vijesti koji nisu učestvovali na izborima imaju 
poslanike u parlamentu. Osnovali su Pozitivnu Crnu Goru, poslije toga su osnovali Uru. Ljudi, to je 
tajni sistem moći. Pošteno je kao Beruskoni da osnuju stranku da znamo da imaju medijsku 
koncentraciju,da se javno objavi koliko medija imaju uticaj u kojem mediju i da se politički bore. 
Ovo je tajno djelovanje, subverzivno djelovanje, ovo je kažnjivo po Ustavu Crne Gore, zabranjeno. 
Zabranjeno je tajno djelovanje tajnih organizacija. Vlasnici Vijesti jesu dio tajne organizacije. Zašto 
tajne? Zato što eksponiraju druge ljude, izbacuju druge igrače, neće sami da izađu da iskažu svoje 
legitimne političke interese. Ovo je razaranje političkog sistema Crne Gore, razaranje demokratije, 
razaranje ustavnog poretka i ovo je najopasnije što se desilo u Crnoj Gori. Šta će sjutra, hoće li 
sjutra kineska kompanija da ima svoje poslanike ovdje s ugovorom od milijardu eura? 
 Znači, najvažniju stvar koju smo ovdje rekli, ovdje je neko opljačkao državu Crnu Goru sve 
busajući se u grudi. Imamo i činjenice gospodine Popoviću da je predsjednik političkog savjeta i 
glavni ideolog Demokratske partije socijalista, ključni kreator politike Demokratske partije 
socijalista, bivši potpredsjednik Vlade, predsjednik Parlamenta, predsjednik Savezne države, 
priznao da je šef kriminalne grupe.  
 Ja sam prije dvije godine poslao ministru unutrašnjih poslova Rašku Konjeviću, ministru za 
manjinska prava  i Ombudsmanu inicijativu za zabranu rada Demokratske partije socijalista kao 
zločinačne organizacije. Još mi niko nije odgovorio. Mi obećavamo iz Demokratskog fronta da 
jednog dana, ako bog da, demokratske snage dođu na vlas nema tu podjela ko je Crnogorac, ko 
je Srbin, ko je ova, ko je ona politička partija. Crna Gora traži od nas jedinstvo, traži hrabrost i traži 
otpor, traži pobunu. Demokratski front se pobunio, a ovi su nas izdali. Izdali bre, znate šta znači 
24. oktobra poći na pregovore s Milom Đukanovićem. Izvinite gospodine Krivokapiću. 
 Znate li kolega Popoviću, šta znači poći na dijalog sa Milom Đukanovićem, poslije ovih 



rana, poslije ovih rana. Znate li šta to znači? Kao kad dođete na ne daj bože, na mjesto 
saobraćajne nesreće, vidite ranjene i umjesto da im pomognete, vi ih izdžeparite, uzmete im 
novčanike i pokradete. To je uradio DEMOS, URA i SDP i umjesto da nam pomognu pokrali su 
nas, odžeparili (aplauz). Uzeli su naše lične karte i rekli - evo gospodine Đukanoviću, mi smo 
opozicija.  
 Prema tome, gospodine Popoviću, ja sanjam tu Crnu Goru kao i vi. 
 Ali, ovo nije  ta Crna Gora. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:47:55) 
 
 Hvala Vam.  
 Kolega Abazović ima dva prava, jedno je poimenično, drugo u ime kluba.  
 ( Dobacivanje iz sale) 
 Poslanik Abazović ... 
 To je komentar onda , komentar . 
 Izvolite, komentar ako Vas nije poimenično pomenuo. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (17.05.16 17:48:25) 
 
 Imam pravo na repliku.  
 Možete da vratite komentar koliko god želite, ali gospodine Krivokapiću ako želite da me 
saslušate ... 
 Više puta, više desetina puta u negativnom kontekstu. Ako mislite da je u pozitivnom, sve 
ok. Dajete gospodinu Medojeviću još 10 minuta nakon ovoga, nemojte da mislite da neću da 
vodim dijalog, ali hoću da imamo neka elementarna pravila. Možeš samo izvoli. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:49:02) 
 
 Znači, precizno ću reći, samo trenutak, prvo da odgovorim kolegi Abazoviću zaslužio je.  
 Ne da je negativno bilo, maksimalno negativno što se kaže, ali nije Vas poimenično nego je 
partiju i kolegu Rakčevića, kolegu Rakčevića. 
 Molim vas, molim vas.  
 Kolega Radunoviću, kolega Radunoviću dozvolite mi da završim ovo.  
 Molim vas kolega Knežević, kolega Radunoviću molim Vas, pričam ja sa njim a ne Vi. Vi ne 
možete da pričate sa njim, ja mogu da pričam sa njim.  
 Znači, kolega Abazoviću tačno je to, pomenuo je u negativnom serijalu kolegu Rakčevića, 
ali po Poslovniku. Znači, ne zato što navijam za kolegu Medojevića, navijam za vas i kolegu 
Rakčevića, da budem vrlo otvoren.  
 Replika se daje kad vas pomene po imenu i prezimenu.  
 Stranku ne dajemo iako u Poslovniku tako stoji. Ne dajemo, ne dajemo, jer bismo morali 
davati svaki put kad pomenu premijera Đukanovića.  
 Tako, molim vas, molim vas. Dozvolite mi da objasnim. Znači, postoji u Poslovniku i ta 
mogućnost klubu replika, ali ne dajemo jer bi bilo, opozicija je tada protestovala sva, još prije 
godina mnogo, mnogo godina unazad, da je bilo kod svakog pominjanja premijera da DPS ima 
replike i onda smo ušli u to pravilo koje traje godinama, da nema replike u ime kluba, da ima 
poimenična replika ako neko pomene kolegu poslanika. U ovom slučaju tačno je, predsjednik 
vašeg pokreta nije u parlamentu pa je situacija teža, pa je situacija teža.  
 Molim vas, ali isto se to dešava kad pominju premijera Đukanovića, DPS ne dobija repliku 
iako, ne dobijaju, nikad je nijesu dobili, nikad nijesu dobili . 
 Molim vas, traže, ali je nikad nijesu dobili. Nikad DPS nije dobio repliku na pominjanje 
premijra Đukanovića, dobijaju je samo poimenično. Prema tome imate pravo na komentar, žao mi 
je, ali je tako.  



 Naveo sam vam što je princip, ne zato što se slažem sa principom nego zato što je to 
princip koji funkcioniše, izvinite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (17.05.16 17:51:18) 
 
 Nebitno, predsjedniče idemo dalje da ne gubimo vrijeme.  
 Prvo da kažem prije  samo ako dozvolite makar ove sekunde da mi se ne oduzmu . 
 Prvo da kažem .... 
 Prijateljski da kažem, ovdje sam bio svaki dan, više nego li drugi poslanici, bio sam svaki 
dan. Danas sam zbog obaveza koje sam zakazao prije dva mjeseca morao da ostanem u Ulcinju 
duže  a ne da bih izbjegavao diskusiju. Nisam je nijedan dan izbjegao, sjedio sam ovđe, pričao 
koliko sam znao i umio. Samo toliko da ne bude da sam kao drugi poslanici izbjegao da budem 
danas ovdje.  
 Gospodine Medojeviću, sada ću se obratiti Vama u komentaru, Vi ćete odgovoriti što imate.  
 Meni je žao što Vi na svaki način želite da spalite te mostove sa opozicijom i da zarad 
Vašeg ličnog, isključivo  interesa Vas i Pokreta za promjene želite konstantno da  iznošenjem 
neistina pokušate da se vratite u političku orbitu iz koje ste davno ispali i sa ovakvim vašim tezama 
ćete i dalje sebe samo udaljavati iz te neke normalne orbite. A reći ću vam i zašto. Tu je u pravu 
gospodin Popović, zato što Vama gospodine Medojeviću apsolutno ništa se ne može vjerovati. 
Možda su neke tačne teze s kojima Vi polemišete ali većina stvari nisu tačne.  
 Prvo da kažem javnosti radi, ne radi vas. Ne branim ja ovdje gospodina Rakčevića niti 
URU, niti bi je branio od Vas, niti bi se javio na komentar, ali javnosti radi moram da kažem.  
 Prva stvar, Vi ste bili u toj Vladi 1998-1999. godine. Vi ste bili u toj Vladi. Bili ste u 
predsjedništvu SDP-a, Vi gospodine Medojeviću.  
 Rakčević kad je bio u  Vladi uveo je, priznajte to ako želite makar jednom istinu da kažete, 
akcize na cigarete. Prvi put je Crna Gora 50 miliona eura naplatila poreza od akciza na cigarete, 
prije toga nije bilo akciza. Pokrenuo prodaju Vladinih aviona, koji jeste, nosili su pare od šverca. Je 
li to istina ili nije istina?  
 Ustanite posle i recite  je li istina ili nije istina? 2002. godine kada ga  je Milo Đukanović 
prevario i otišao u Beograd bez ikakvih konsultacija, potpisao beogradski Sporazum, čovjek je 
napustio Vladu.  
 2002. godine kažem, 2002. godine i to ćete da proglasite nečasnim.  
 A da vam još jednu stvar kažem, zakona kojim se pozivate da je vratio zemlju Zakonom o 
restituciji, još jedna neistina.  
 On je zemlju vratio Zakonom o eksproprijaciji, ali to je potpuno nebitno. Bitno je samo da 
želite da manipulišete po svaku cijenu. Po svaku cijenu želite da manipulišete. 
 Još jednu stvar da vam kažem, ako je toliko nepošten zašto ste toliko godina bili u njegovoj 
kući i imali kancelarije? A zašto ste pošli kod nepoštenog čovjeka? Zašto ste pošli kod nepoštenog 
čovjeka?  
 I još jedna stvar da vam kažem gospodine Medojeviću, 2004. godine lako je provjerljivo 
građani, na You Tube, 2014. na aisberg izazovu, ledenom izazovu, Vi čovječe pozivate Žarka 
Rakčevića kao biznismena koji je pokazao da se može na drugi i pošteniji način voditi biznis u 
Crnoj Gori i on da se polivate vodom.  Pa ja Vas pozivam da se još jedanput polijete ladnom 
vodom da bi vidjeli kad pričate istinu. Danas ili juče ili prije godinu dana ili sjutra. Polijte se više 
tom vodom da ne bi ulazili stalno u probleme oko ovih stvari. 
 I oko tih zastava, ako mislite da je nešto neregularno ili oko bilo čega podnesite krivičnu 
prijavu protiv njega. Meni ćete pomoći, pomoći ćete i ostalim građanima, ali nemojte bezveze da 
širite neistine samo da bi pokušali da napravite sebi neku bolju političku poziciju koja vam ne 
treba. Vjerujte ne treba.  
 I želim da Vam kažem iako mi je žao, uvijek ste mi bili simpatični i podržavao sam vas u par 
navrata. Uvijek ste mi bili simpatični i podržavao sam vas u par navrata. Čovječe, Vi ste jedan od 
glavnih razloga opstanka Mila Đukanovića, svidjelo se Vama  to ili ne. Možete da se smijete. Vi ste 
jedan od glavnih uzroka opstanka Mila Đukanovića i pustite nas da pokušamo nešto da uradimo, 
ako ne uspijemo još bolje za vas. Ako ne uspijemo još bolje, vi ćete to kapitalizovat politički, Vi 



ćete reći - evo uspjeli smo, oni nijesu uspjeli, mi smo bolji, super, mi nećemo biti ovdje i sve ok, o 
čemu se radi. Ali,  želite stalno neistinama da pokušavate da ionako krhko opoziciono tijelo još 
više da razvodnite. Stvarno nije korektno i nije fer i ja vas pozivam ništa drugo samo da pokušate 
u nekim navratima makar da date neki dodatni impuls sebi da zaista govorite istinito i da onim 
ljudima s kojima ste zajedno i sarađivali i u čijoj ste kući bili ne pričate loše. Zašto? Zato što više  
govori o Vama nego li o tim ljudima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 17:56:21) 
 
 Hvala.  
 Kolega Medojeviću, izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.05.16 17:56:23) 
 
 Kolega Abazoviću, Vi ne možete da znate o čemu ja pričam, jer ste tada bili u osnovnoj 
školi, možda u srednjoj, ne možete da znate.  
 Dakle, nijeste uopšte bili svjesni ovoga o čemu ja pričam i zato sam pozvao gospodina 
Krivokapića kao svjedoka.  
 Žarko Rakčević je mene lično Nebojšu Medojevića izdao kao čovjeka. Ako jednom izda, 
izdaće i drugi put.  
 Nebojša Medojević nije izdao nikad nikoga, ni druga, ni brata, ni prijatelja, ni partiju, ni 
program, ni suprugu, ni porodicu, ni dijete, nikad nikoga.  
 Prema tome, kad ja kažem da me izdao, nije meni teško sa djetetom od dvije godine bez 
posla, po naredbi korumpiranog Drecuna. 
 Pa šta Vi mislite sjutra da vam neće isto takva situacija biti, da će neko reći - slušaj nemoj 
ovaj šverc preko Rožaja to je Duško Marković, ne diraj to,  to je za Crnu Goru.  
 Šta ćete Vi da radite? Da zbog toga izađete iz Vlade.  
 Kad uđete jednom, ušli ste.  
 Vi možda  iskreno vjerujete. Ja Vam to odbijam na neiskustvo. Ova Vlada je formirana pod 
uticajem stranog faktora.  
 Koliko puta ste davali ultimatum Đukanoviću, posebno gospodin Lekić, jedno 15 puta. Ja 
mislim da je on to vjerovao. 
 Ali stigne listica preko kurira iz Američke ambasade, kurir K iz Američke ambasade stigne 
listica, vraćaj se na pregovore.  
I Milo Đukanović je malo bolje informisan nego vi. Vi ćete kao  bele lale ako pređete cenzus, a 
nećete  sa ovakvom izdajničkom politikom vi ćete lijepo u Vladu Mila Đukanovića. Zato što je to 
rekla listica koju je donijela kao kurirka Mara. Vi ne znate u kakvo se đavolje uplećete i zato vas mi 
vraćamo. Vratite se bre  komšijama, braći, šta vi mislite da je bilo lako meni i Andriji da napravimo 
dogovor. Dvije najrazličitije partije, političke partije na političkom aspektu Crne Gore bili su Pokret 
za promjene i Nova srpska demokratija. Poslije usvajanja ustava, gdje su bili ogromni animoziteti, 
mi smo smogli snage da   napravimo tu platformu. Znate li ko je krenuo da ruši Pokret za 
promjene? Pitajte kolegu ispred vas. Miško Perović i vlasnici Vijesti. Znači Miško Perović i vlasnici 
Vijesti po nalogu stranog faktora su krenuli da razbijaju dogovor Srba i Crnogoraca u Crnoj Gori. 
Kad smo rekli niko sa DPS-om, nijesu potpisale kolege iz SNP-a, svi smo potpisali, tu je začetak 
Demokratskog fronta. Kada sam ja, tom Žarku Rakčeviću rekao: Žarko molim te, oprostio sam mu 
kao hrišćanin, oprostio sam mu izdaju 1998.godine, ugrozio je egzistenciju moje porodice, ja sam 
tada bio meta 1999.godine. Evo prozivam Ranka Krivokapića još jednom, a ima još ljudi koji to 
znaju, bivši ministar policije Andrija Jovićević, kakva je moja pozicija bila 1999.godine. Evo 
pozivam Ranka Krivokapića još jednom, a ima još ljudi koji to znaju, bivši ministar policije Andrija 
Jovićević, kakva je moja pozicija bila 1999.godine. Poslije svega što se dešavalo u Crnoj Gori i u 
Kombinatu i svega ostaloga.  
 Dakle, mi smo tada napravili prvi korak.Pozvao sam Žarka Rakčevića, oprostio sam mu - 
ajmo da pravimo novu Crnu Goru, ajmo dogovor, objasnio sam mu model Demokratskog fronta. 



Znate šta mi je rekao gospodine Krivokapiću, molim te kaže ja sa tobom mogu uvijek, a ja ne 
mogu sa Andrijom Mandićem i Goranom Danilovićem da sjedim u istoj prostoriji, to je rekao. Ja 
mogu da se zakunem na koga god hoćete i ja govorim uvijek istinu i samo istinu, ako ne govorim 
istinu sto posto, to je kad napadam DPS više nego što treba, e tu možda pretjeram  po neki put, ali 
bog će mi oprostiti. Jer se borim protiv sotona, pa će mi bog oprostiti i dati snagu da to uradim. 
 Samo izvinite gospodine Krivokapiću, pošto je bilo više pitanja. 
 Dakle, Mišku Peroviću je nuđeno srpsko-crnogorsko pomirenje, srpski intelektualci 
potpisali, Miško Perović u zadnjem trenutku ne potpisuje. Opet ceduljice iz Ambasade, morate da 
shvatite da je jedina  autonomna politička organizacija u Crnoj Gori Demokratski front. Griješili 
smo, griješimo, griješit ćemo, ali izdati nećemo. Borićemo se za interese Crne Gore i niko 
upravljati Crnom Gorom ni Frontom neće osim građana Crne Gore i funkcionera Demokratskog 
fronta. (Aplauz) 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 18:00:47) 
 
 Hvala vam.  
 Kolega Abazoviću, želite li još jedanput jer je...? 
 Previše puta je pomenuto.... 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (17.05.16 18:01:03) 
 
 Ne, ne nije nikakav problem. Vi ste me pustili da prekoračim. Kolega Medojević nije rekao 
ništa neočekivano, on se opet vratio na Demokratski front, na što ima pravo. U mojem 
subjektivnom mišljenju koje iznosim pred javnošću ja nijesam vama rekao da ste vi nekoga izdali, 
iako u političkom smislu jeste, vi ste izdali puno ljudi u političkom smislu. Vi ste izdali puno ljudi u 
političkom smislu. Ja ne želim sad da širim raspravu.  Ima tih ljudi u ovoj sali, ima tih ljudi vani. Vi u 
političkom smislu, ja u ljudskom nijesam rekao ništa, niti sam pominjao niti vašu porodicu, niti ono 
što ste vi govorili. Vi nastavite tako, ja mislim da to nije put i apsolutno vas u tom nekom navratu 
neću sputavati, niti na to imam pravo, što sam imao rekao sam vam, tu sam za dalju raspravu. Što 
se tiče Demokratskog fronta, više puta sam puta napomenuo, vi želite da potencirate priču podjela 
koju potencira DPS. Niti smo bili u toj priči, niti ćemo ikada biti u toj priči. Mi smo građanski 
subjekat, kod nas ima ljudi svih nacionalnosti, svih vjera i svi su više nego dobrodošli. I mi smo tu 
da bi, neću poimenično mogu vam reći  odmah čim se ugasi ovaj mikrofon. Jer, ne želim da 
licitiram sa ljudima na taj način, ko je Srbin, ko je Albanac, ko je Crnogorac. Mi smo tu da bi 
pomirili Crnu Goru, pokušat ćemo da damo doprinos tome, ali ovakve diskusije tome sigurno neće 
doprinijeti. Nego će doprinijeti da se ona matrica koju je postavio DPS samo i na izborima na neki 
način kapitalizuje. Eto. 
 Ako vam je to  cilj, svaka čast samo naprijed, nastavite tako. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 18:02:55) 
 
 Kolega Medojeviću ja Vas sad molim, sad slušajte mene, prozvali ste me toliko puta. Kao 
iskusniji kolega, dobili ste dovoljno vremena, kolega Abazović nije rekao ništa  polemično, pozivao 
je na mir, na smirenje, ništa polemično nije rekao, ništa polemično nije rekao. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.05.16 18:03:22) 
 
 Ja kao stariji kolega, iskusniji kolega koji je prošao mnogo u Crnoj Gori, ja sam izdajnik od 
1989.godine, ja sam hapšen zbog  mitinga mira  protiv politike koju je predvodio Milo Đukanović, 
od 1989.godine. Što bi rekao Đorđe Balašević: "1989.godine". Te ja sam prošao mnogo u ovoj 
Crnoj Gori i ja sam shvatio da je glavna podjela upravo o tome što neko sa strane, ne vi, daje 



definiciju ko je građanski političar u Crnoj Gori. Kakva je definicija, morate biti apsolutni poslušnik 
Američke ambasade i ne smijete dozvoliti sebi .... da ispoštuju svoja prava. 
 Ne, ne izvinjavam se, nijesam ništa, ne molim vas, ja samo kažem šta je građanski. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 18:04:15) 
 
 Kolega Medojeviću, opet ste ušli u polemiku.  
 Sad pokazujete da nijeste ni stariji ni iskusniji od kolege Abazovića. On je nepolemično 
rekao, on je rekao sve nepolemično. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.05.16 18:04:23) 
 
 Ne, ne nisam nepolemično. Ja sam rekao neko ko je prošao....Znači, mi moramo 
24.oktobra bila je dilema svakoga od nas, svi smo bili na testu da razmišljamo i vi i svi drugi u 
opoziciji, da li ćemo se pridružiti Demokratskom frontu u časnoj borbi u otporu jednom diktatoru, 
lopovu, kriminalcu, mafijašu ili ćemo s njim u pregovore. Vi ste odabrali da idete sa njim u 
pregovore. To je legitiman izbor. Mi to doživljavamo kao našu izdaju, to je legitimno sa naše 
strane. 
 Prema tome, dokle god se  u Crnoj Gori ne uspostavi takva politika koja neće isključivati 
Srbe iz političkog života i koja će tražiti da Srbi budu anti Srbi i da pljuju na sebe, da bi bili ministri 
policije, e.... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 18:05:17) 
 
 Molim vas, nemojte da vrijeđate, nije niko pljuvao na Srbe da bi bio ministar policije. Znači 
niste, niste pomenuli a znamo što ste nacrtali.  
 Znači sad ja moram reagovati. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.05.16 18:05:27) 
 
 Ja nisam nikoga pomenuo, Raško Konjević je Srbin iz Zenice. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 18:05:31) 
 
 Molim vas, molim vas, da stanemo na to. 
 Znači, ako se politički ne slažemo ne mijenjamo svoje nacionalne odrednice, ne mijenjamo 
svoje nacionalne odrednice. Prema tome, niti je vama neko rekao da niste više Crnogorac što ste 
u Demokratskom frontu, niti bi ...., to je njegovo pravo, to je njegovo pravo. 
 Molim vas, da svodimo to. Ostao je još, ostalo je još samo završna izlaganja da bismo śutra 
išli na treću tačku. Završna izlaganja su prijavili kolega Mandić, kolega Abazović i kolega 
Rastoder. 
 Vi ste prvi, idemo od manjih ka većim. 
 Za ovu tačku dnevnog reda, ovo je završno izlaganje za ovu tačku dnevnog reda. Ako 
možemo. 
 Izvolite kolega Abazović, ako bude iz SDP-a, iz Kluba samostalnih poslanika, ne mogu 
nikako da pogodim. Izvinite i kolega Mandić, iz DPS-a niko nije prijavio.  
 Izvolite kolega Abazoviću, vaša završna riječ. Imate 10 minuta i završnu riječ. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (17.05.16 18:06:39) 



 
 Vjerovatno neću ni iskoristiti, nijesam ni znao da ću da budem toliko brz. Pa nema nikakvih 
problema, uvijek se može oko nekih stvari diskutovati. 
 Poštovani predsjedniče, poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore‚ 
 Evo bliži se kraju ova druga tačka crnogorskih prilika vezano za stvaranje Vlade izbornog 
povjerenja koja je predviđena sporazumom o slobodnim i fer izborima. I zaista nemam, mislim da 
se toliko toga i čulo i pozitivnog i negativnog vezano za to i vi ćete na kraju to i procjenjivati, ali ono 
što je suština priče jeste sledeće: Crna Gora se nalazi zaista u jednom vrlo složenom političkom 
momentu. U izuzetno podijeljenom društvu u kojem danas bivstvujemo sa strukturama vlasti koje 
su ne promjenljive ne od 90. godine, ne od 1991. nego od 1945. Zemlja koja nikad nije uspjela na 
slobodnim izborima da promijeni vlast. Zemlja u kojoj vlada  partija kao kontinuitet komunističke 
partije i jedan vođa, upućuje na vrlo veliku negaciju linije između onoga što se zove crnogorsko 
podzemlje i onoga što se zove crnogorska politička scena. Zbog svega ovoga bilo je neophodno 
da se uradi ono što se moglo uraditi. Protesti koji su bili 24. dali su veliki doprinos, da tako kažem, 
povećali su pritisak na vlast da i oni prihvate da će, ukoliko i dalje budu nastavili da kradu izbore, 
ljudi na ulici smjenjivati vlast.  
 Poštovani građani Crne Gore, samo vas podsjećam da je ova vlast koju ne možemo da 
smijenimo upravo došla s ulice. Šta je poenta priče? Poenta je da oni koji se na ulici bore za vlast 
svim sredstvima i koji su spremni da rizikuju svoj život da bi došli do te vlasti, na isti način su 
spremni da rizikuju svoj život da ne bi otišli s vlasti. To su najbolje osjetili ljudi koji su 24. bili na 
ulici od strane policije i to osjećamo u svom svakodnevnom životu. Nemojmo da mislimo da će 
režim Mila Đukanovića da se demontira na način koji bismo mi željeli, da će to da bude da će 
čovjek doći i reći - evo, ja više ne želim ovdje da vladam. Ne, mi mu moramo oduzeti poluge.  
 Ovaj sporazum nije idealan i ni u jednoj svojoj diskusiji nisam rekao da je on idealan i da on 
nije mogao da bude bolji. Kolege iz Kluba nezavisnih poslanika i druge kolege su navodili neke 
primjere u kojem pravcu je trebao da ide sporazum da bi on možda bio još bolji. Istina, nije se to 
postiglo, ali od sedam zahtjeva koje je opozicija imala na početku na stolu usvojeno je šest. Da li 
je to dovoljno da imamo slobodne izbore, pokazaće se kroz četiri, pet mjeseci kada ti izbori budu 
održani.  
 Takođe, želim da ponovim ono što se desilo u Makedoniji jer smo to često citirali i uzimali 
kao jedan pozitivan primjer, gdje se uplela i Evropska unija, gdje su se upleli i strani zvaničnici 
tvrdeći da nema uslova za slobodne izbore. Tamo se promijenio i premijer, što je bio jedan od 
zahtjeva koji se stvorio, ali su i dalje izbori pod znakom pitanja, odnosno sigurno će biti 
bojkotovani od svih stranaka osim od vladajuće stranke. Mi ne mislimo da Crnu Goru treba da 
guramo u dalje krize. Mi mislimo da treba da pokušamo da nešto uradimo.  
 Poštovani građani Crne Gore, je li bolje da opozicija ima svog čovjeka koji možda neće 
raditi ništa u Fondu za zapošljavanje nego da DPS ima čovjeka koji će samo da zapošljava, iz 
dana u dan da otvara konkurse i da zapošljava partijske militante. Je li bolje da opozicija ima 
ministra unutrašnjih poslova koji, ako ništa neka proba da otkrije što se desilo 24. oktobra nego li 
da nam potpredsjednik Vlade koji ionako popunjava pet, šest resora, to zabrani da znamo da 
imamo pravo na istinu sve do 9. oktobra. Je li, poštovani građani, bolje da Buljaricu ili Solanu, 
mračne ugovore koje pripremaju za crnogorsko primorje čiji žiranti pogrešne ekonomske politike 
treba da postanemo svi mi građani Crne Gore sa svojom imovinom je li bolje da ih spasimo do 
oktobra, ako bog da posle oktobra da to promijenimo u potpunosti i da valorizujemo na pravi 
način, a da zaštitimo sve spomenike prirode ili da je bolje da ih pustimo da to raskrče u ovih četiri, 
pet mjeseci, a posle neće biti važno da li će i ko će osvojiti vlast.  
 Poštovani građani Crne Gore, u politici nema idealnog puta i nema puta koji je lagan, ali 
ima nešto što bi trebalo da bude vizija i ima nešto što bi trebalo da bude projektovani razvoj za 
ubuduće. Želim da kažem jedan lični primjer. Danas su u gostima u Crnoj Gori, bili su da posjete 
Ulcinj, imali su želju da zajednički porazgovaramo, grupa univerzitetskih profesora iz Švajcarske. I 
oni su rekli, nakon što su čuli sve što su čuli, zar vi mislite da stvarno može da se demontira jedan 
sistem na takav način na koji ste krenuli, odnosno da li proteste kao takve u potpunosti isključuje. 
Ne, ne isključuju ih u potpunosti, ali dajte da radimo poteze koji će da ujedinjuju ovo društvo. Dajte 
da pokušamo da napravio politički dijalog da pronađemo konsenzus koji će da ujedini ovo društvo. 
Nemojmo stalno da se brojimo ka Crnogorci, Srbi, Albanci, Bošnjaci, Hrvati i drugi koji su 



podjednaki u Crnoj Gori. Ne možemo na taj način da stvorimo građansku državu. Ne možemo da 
se svađamo oko nacionalnih tema dok nam se pljačka sve postojeće u ekonomskom smislu.  
 Šta će nam na kraju država, postavljalo se uvijek ono pitanje da li prvo država ili 
demokratija, pa su neki rekli prvo država. Države bez demokratije nema. To svakome neka bude 
jasno. To može da bude samo državoid, to ne može da bude država jer ne može da zadovolji sve 
ono što podrazumijeva jedan uspješan demokratski sistem. Mi želimo da probamo u ovome. 
Želimo da uđemo u svaku lokalnu samoupravu. Želimo da pregledamo analitičke kartice. Želimo 
da vidimo da li se i kako se od našeg zajedničkog novca finansira izborna kampanja DPS-a i 
njegovih satelita. Mi to želimo da provjerimo. Pozivamo i ostale kolege da nam u tome pomognu. 
Ispravno je, legitimno je misliti da je ovo pogrešan način, ali nije korektno da uništimo sve 
opoziciono jedinstvo koje je ianako krhko ili nepostojeće samo da bi ušićarili jedan mandat više ili 
jedan mandat manje na narednim parlamentarnim izborima. Nije to dobro. To je nešto što će samo 
da homogenizuje Demokratsku partiju socijalista.  
 Poštovani građani, teza premijera da ovo nije model samo do izbora nego da može da 
bude i posle izbora, samo govori o njegovoj nesigurnosti, samo govori o tome da on nije siguran 
da će ponovo biti u prilici da sastavi vlast i da od sada traži partnere da bi podijelio odgovornost 
koje neće dobiti. U vidu Građanskog pokreta URA to neće dobiti, dajem vam časnu riječ. Ne znam 
što više da vam kažem. Imamo i potpisan dokument, u tome definitivno ni na jedan način neću 
učestvovati. Mislim da je to odraz njegove slabosti. Mislim da je ogromna nervoza u DPS-u i 
možete to i sami da osjetite zbog dolazaka opozicionih ministara i opozicije po dubini, ne zato što 
ćemo u kratkom vremenskom periodu uspjeti da ostvarimo spektakularne rezultate nego što ćemo 
biti svjedoci njihovog pada. To nijedan službenik ne želi. To možemo da osjetimo u razgovoru s 
bilo kim ko danas radi u državnoj upravi, a ko je korumpiran. Isto kao što možemo da osjetimo kod 
građana koji nisu korumpirani, koji su časni da im je drago da će se pojaviti neko ko će možda o 
nekim stvarima o kojima oni ne smiju da pričaju reći nešto javnosti Crne Gore.  
  Nemojte da vjerujete niti u ankete, niti u ono što serviraju režimski mediji. Vjerujte u svoje 
srce. Vjerujte da ova zemlja jedanaestogodišnjicu može da dočeka kao zemlja koja je završila 
tranziciju prostom i mirnom smjenom vlasti. Vjerujte da u njenoj Vladi treba da bude više Srba, a 
ne manje Srba nego što ih ima u Vladi Kosova. Vjerujte u državu koja će biti majka svih građana, 
koja će sve tretirati na isti način. Nemojte da se zaluđujete da smo u deset godina napravili nešto 
ako smo bili šampioni Evrope u vaterpolu, što je sjajan rezultat i ako smo u predvorje NATO 
integracija. Sjetite se samo koliko je afera bilo u ovih deset godina. Sjetite se da smo isti 
zarobljenici, isti ljudi koji su se pojavljivali u referendumskoj kampanji pojavljivaće se i u narednoj 
kampanji. Nemojte da mislite da u ovoj zemlji nema ...(Prekid)... osim tih ljudi koji već 25 godina 
na sve moguće načine maltretiraju javnost i isisavaju državne resurse. Vjerujte da Crna Gora 
može biti drugačija. Svi treba da vjerujemo da Crna Gora može biti drugačija, poštenija, bolja, 
organizovanija, sa 600.000 stanovnika treba da ima mnogo veći životni standard. Nemojte da 
mislite da je bilo teško napraviti ovakav ekonomski uspjeh sa 700 miliona duga, u Danu 
nezavisnosti Crne Gore na 2,4 milijarde. Nemojte da mislite da je ispravna ekonomska politika i da 
vjerujete da je ispravna ekonomska politika da se zadužujemo milion i osamsto hiljada eura 
dnevno.  
 Mislite da ovdje planirate svoju budućnost. Pomozite da učinimo sve da izbori budu 
slobodni i fer. Ko bude pobjedio na izborima neka mu je sretno. Ko god pobijedi neće mu biti lako. 
Iskreno vjerujem da opozicija može da pobijedi. Do kraja ću biti posvećen toj ideji.        
 Politički ne mogu da nađem i zajedniči rečnik u ovih nekoliko dana da učinim sve da to ne 
narušimo. Neka svako  uzme svoj dio kolača koliko bude zaslužio, ali dajte da u konačnici imamo  
kraj tranzicije u Crnoj Gori. Dajte da u konačnici  uspijemo da ovu zemlju normalizujemo, 
dovedemo u jedan red koji bi bio prikladan, koji bi bio  častan i koji bi odgovarao onome  što treba 
da bude  slavna istorija ove države. Svi oni koji u tome neće  da učestvuju imaju apsolutno na to 
pravo, a svi oni koji u ovom momentu su izabrali  sporazum i dijalog  umjesto  ulice dozvolite im da 
i to njihovo pravo  na kraju za četiri mjeseca  će građani prosuđivati. I završavam, ne bih toliko 
kritikovao  naše međunarodne partnere. Ja mislim da nam je ta  podrška potrebna, ja ne mislim da 
je to nešto čega treba da se bilo ko stidi. Mi treba da zaštitimo  svoj državni interes, a mi izgleda  
sami,  mnogi se sa ovim  neće složiti,  nijesmo i dalje sposobni da potpuno sami rješavamo  sva 
svoja pitanja.  



 Mislim da to nije nešto što krasi samo  Crnu Goru već i druge  zemlje u regionu, dajte da 
učinimo sve  sa onima koji zaista mogu da pomognu  da se ovaj proces  na jedan  kvalitativan 
način dovede do  kraja, i da  smjena DPS-a  koja, ponavljam, i u ovom trenutku je  izvjesna  je 
vjerujte kako god izgledalo, ako ništa dugo  zbog njihove   totalne  izolacije. Zato pozivam sve. 
Molim Vas ovo je završna riječ. Pozivam sve,  odužio sam, pozivam  i one koji su sada u koaliciji 
sa Demokratskom partijom socijalista, pozivam ih da razmisle dobro, da ne trebaju da budu  
privesci priveska jedne  partije i da  izolujemo Demokratsku partiju socijalista. Neka se ona sladi u 
svojoj snazi, neka se ona sladi  u svojoj snazi koja je  snaga   tigra na papiru ili jednog naduvenog 
balona  koji će  prije ili kasnije da  pukne  i da se raspadne u param parčad. Važno je samo da kad 
se to desi i kad taj balon  pukne  da te posledice  ne budu velike nego da  postoji jasna kvalitativna  
altenativa  koja će iz te  praznine  uspjeti da uradi  jednu ispunjenost koja će biti dovoljna da se 
poboljša životni standar i  poboljša  ukupna politička  klima u Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 18:20:36) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Rastoder, u ime Socijaldemokratske partije, onda kolega Mandić u ime 
Demokratskog  fronta. 
 Izvolite. 
 
 
 RIFAT RASTODER (17.05.16 18:20:47) 
 
 Poštovani predsjedniče, kolegince i  kolege poslanici, poštovani građani, 
 U istinu što neko reće evo  učestvujemo u završnici  zaista neobičnog  čina -  rekonstrukciju 
aktuelne Vlade  u zajedničku Vladu ne definisane  parlamentarne većine i dijela opozcije  i sve to 
bez  premijera. Sličnu nedavnu ponudu  opozcije kao  što je  poznato SDP je odbio ne želeći da 
učestvuje  u ..... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 18:21:22) 
 
 Samo trenutak, kolega Rastoderu. Samo trenutak, kolege, molim vas, da se čujemo. 
 Izvolite, nije bila loša namjera nego gužva. 
 
 
 RIFAT RASTODER (17.05.16 18:21:28) 
 
 Slično nedavnu ponudu, ponoviću, opozicije kao što je poznato SDP je zaista  odbio ne 
želeći da učestvuje u  prekompoziciji ni parlamentarne većine  ni Vlade bez novih izbora. Premijer 
međutim je sam to ponudio na javnom  zasijedanju Skupštine  do duše ne i prvi put  potpuno 
slična Vlada sa istim premijerom funkcionisala je  podsjetimo u periodu od 5.februara  do 16.juna 
1998.godine. Sastavljena je bila od jednog dijala  ondašnjeg DPS-a  i opozicije što će  reći ne radi 
se  ni o kakvom balkanskom već o premijerovom  izumu  koji je  potom ugrađen i u međustranački 
sporazum koji je rezultat  više mjesečnog  političkog dijaloga i  ja ga kao takvog u svoje ime Kluba 
Socijaldemokratske partije pozdravljam. I ako sam  jednako kao što sam imao kritičan stav,  
prema januarskom pokušaju  zamagljivanja  najnovije političke  krize obezbjeđivanjem  povjerenja 
Vladi prilično diskutabilnom prekompozicijom parlamentarne većine veoma skeptičan  i  prema 
tome da se samom rekonstrukcijom Vlade može  išta  obziljnije promijeniti , u istiniskom vraćanju  
poljuljanog međusobnog i naročito  povjerenja u izborni proces,  ovo jeste na neki način okvir 
mogućeg  i realnog u ovom trenutku  i jeste određeni zanak da za demokratskiju  Crnu Goru ima 
ipak nade.  
 U tom smislu, u sve pravno tehniče i suštinske  rezerve pozdravljamo i predlog posebnog 
Zakona o primjeni postignutog sporazuma  kao i predlog konkretnih kadrovskih rješenja 



rekonstruisane Vlade. Ne mogu međutim, a da  i ovom prilikom ne iskažem žaljenje  što je 
sporazum ostao ograničenog  dometa. Cilj mu je kao što se naznačava  i odredbom člana 1 stav 1 
ovog zakona, stvaranje uslova za podizanje povjerenja i izborni  proces tokom sprovođenja izbora  
za poslanike u 2016.godini. Nije očigledno iskorišćena prilika da se učini dodatna  ekspertska  
analiza same izborne kao i druge odnosne zakonske regulative u smislu identifikovanja  i 
otklanjanja moguće i njenih  nedostatnosti za efikasnije predupređivanje i naročito  znatno 
rigoroznije, sankcionisanje svih mogućih  zloupotreba, i to što se kaže za sva vremena, a ne samo 
za predstojeće izbore. Tu je svakako i potreba da se dodatno objektivizuje  način raspodjele  
takozvanih rasutih glasova, kao i da se sadašnje glasanje  poslaničkih lista na neki način usaglasi 
sa ustavnom odredbom o personalnoj pripadnosti mandata itd. i tome slično. No tu je što je, i 
dogovorenost  tada valja sprovesti  ili bar dodatno ne zbunjivati  javnost kojekakvim opstrukcijama  
ili dilemama oko toga  šta je zaista prioritetni cilj rekonstruisane Vlade.  
 Naime, u svo  uvažavanje  i iskreno priželjkivanje   svake moguće unutar nacionalne 
harmonije, ubijeđen sam da je  prioritet bar ove Vlade  prije svega  civilizacijsko  građansko 
pomirenje ili tačnije saglasje  u stvaranju uslova  za sprečavanje  i sankcionisanje  svih mogućih 
krađa, države i građana, i posebno sprečavanje najprimitivnije moguće krađe, krađe glasova 
građana  na izborima. Naravno, kao što rekoh, ona se ne može  spriječiti samo rekonstruisanom 
Vladom makar  opozicioni akteri  i to svi bez obzira na učešću i projektu ukoliko ne želi izbjeći 
ulogu pukog legimitizatora ili posmatrača rezultata  predstojećih izbora, morali bi čim prije 
razmisliti od dodatnom zajedničkom mehanizmu kontrole  predstojećeg  izbornog procesa. 
Naravno i svim  drugim vidovima  predizborne  i posle izborne saradnje. Ključno je svakako koliko 
će bilo pojedinačno ili zajedno znati i moći ponuditi adekvatnu novu političku viziju odnosno 
alternativu o dosadašnjem načinu vršenja vlasti. Okvir te vizije  za SDP je  pravna i što pravednija  
evroatlantska  Crna Gora, svi građana i naroda  koji tvore njeno realno društveno  i državotvorno 
biće i svi koji drže  i dok god drže  do tog i takvog  okvira i vizije, mogu računati na SDP kao 
najpouzdanijeg partnera  ili pak političkog protivnika  bez obzira na  formu  trenutnih pozicija i  
odnosa. 
 Na kraju.  
 Uvaženi predsjedniče, ako mi dozvolite iskoristio bih ovu priliku, čini mi se  da je prava  
prilika, da se pridružim pozivima  nadležnim činiocima u  sadašnjoj, a moguće evo i  u toj 
inoviranoj Vladi i drugim u državi pozvanmi činiocima, da se   konačno stvore uslovi za 
ostvarivanje  prava  radnika koji danima već ovdje u novije vrijeme, a od ranije mjesecima  već  
sretamo ovdje sve... doma. Radi se o radnicima  Kombinata aluminijuma. Naravno, vjerujem da 
takvih zahtjeva  i problema  ima još. Sve ih treba na neki način tretirati što je moguće 
ravnopravnije, ali niko nema pravo da dovodi u pitanje  sprovođenje  zakona  koji je ovaj dom već 
usvojio i koji niko u ovom  času ne može dovesti    osnovano u  pitanje. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 18:27:32) 
 
 Hvala kolega Rastoder. 
 U ime Kluba  Demokratskog fronta poslanik Mandić. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (17.05.16 18:27:39) 
 
 Gospodine predsjedniče, dame i gospodo, poštovani građani, 
 Evo vidjeli ste ovih  prethodnih dana  kao se bori i kako govori Demokratski front . 
Nekada bi urednik "Dana" Nikola Marković koji je znao da cijeni ovakve naše nastupe citirao u 
naslovu jedan poznati grafit iz Nikšića "Kud ćeš pile pod kamion". Nijesmo mi iz Demokratskog 
fronta i naši poslanici koje ste imali prilike danas i prethodnih dana da gledate, tako superiorni u 
ovoj političkoj borbi zbog toga što smo mi neki nadljudi ili imamo posebne vještine u odnosu na 
druge poslanike, nego iza nas stoji pravda i istina, iza nas stoje građani Crne Gore koji su sve ovo 
godine podržavali opoziciju. Oni od nas traže da se ovako borimo, oni od nas traže da ne budemo 



kompromiseri na štetu njihovih interesa i oni znaju da smo mi još nešto više od godinu dana 
predložili ideju prelazne Vlade onima koji su krali izbore, poslali jednostavu porku - evo ste na 
osnovu krađe vladali tri godine, vama su najvažnija materijalna dobra za te tri godine napravili ste 
čitav niz ugovora kojima ste dodatno popunili vaše džepove. Ajmo ovu poslednju godinu dana da 
utrošimo kako bi od Crne Gore napravili demokratsko društvo kako bi održali prve poštene izbore i 
kako bi se nakon tih prvih poštenih izbora konstituisala vlast na osnovu većinske volje građana. Ta 
konstitucija te nove vlasti može da se obezbijedi tako što bi izbore organizovala i pripremila 
prelazna Vlada u kojoj niko ne bi imao većinu. Mi smo predlagali više modela. Jedan od modela je 
bio po proporcionalnom metodu, drugi model je bio prema tome da u svakom ministarstvu bude 
vlada sastavljena od najmanje dvojice ljudi predstavnika vlasti i predstavnika opozicije, Vlada 
koministara. Zalagali smo se za to da u Vladi niko nema većinu. Zbog čega smo to radili? Zato što 
ovo što danas imamo to znači da na sjednicama Vlade gdje se odluke donose većinom 
Demokratska partija socijalista koja ima 30 poslanika u ovoj Skupštini od 81  ima gotovo 2/3 
Vlade.  
 Dakle, Demokratska partija socijalista i njen predsjednik na ovoj Vladi koju zovu i Vlada 
izbornog povjerenja mogu da donesu kakvu god žele odluku, mogu da tu odluku i sprovedu i mogu 
preko odluka Vlade da kontrolišu rad svakog ministarstva. Dakle, neko ko je manjina u ovom 
parlamentu u Vladi ima skoro 2/3 i neko je u ime nas koji smo osmislili ideju prelazne Vlade za 
koju smo se borili, za koju smo krvarili, za koju smo bili trovani, proganjanji, hapšeni, neko je tu 
našu ideju i muku zgrabio, neko ko nema nikakve veze sa tom borbom jer smo se mi prvi pobunili, 
iznijeli je na lice javnosti, okupili narod, izašli sa tim narodom ispred Skupštine Crne Gore, 
diktatora bacili na koljena i kada je stvar trebalo privesti do kraja pojavila se iznenada neka 
ceduljica iz ambasade, kako to voli Nebojša Medovjević da kaže, koja je sve usmjerila u drugom 
pravcu. Mi smo oni ljudi koji smo bili na asfaltu ranjeni, jedna veoma lijepa metafora, jedan lijepi 
opis te scene koji su tako ranjeni bili opljačkani i sa našim dokumentima i našim ispravama stiglo 
se tamo do željenog cilja, a željeni cilj je da se uđe u Vladu Mila Đukanovića.  
 Socijaldemokratska partija koja je u prethodnih 20 godina bila koalicioni partner 
Demokratske partije socijalista imala je hiiljade ljudi po dubini u državnom aparatu. Imala je 
zavidan broj ministarskih mjesta i nije mogla ništa da iskontroliše. Na kraju je taj aparat smoždio 
Socijaldemokratsku partiju, iščupao polovinu njenih kadrova, a po terenu sve preveo u 
Demokratsku partiju socijalista ili preveo najveći broj njenih ljudi koje su oni imenovali na 
najodgovornije funcije da u ime Socijaldemokratske partije kontrolišu poslovanje i angažmane 
Demokratske partije socijalista. To se ranije desilo Narodnoj stranci. To se desilo svakoj stranci 
koja je ušla u ovakvu kombinaciju sa Demokratskom partijom socijalista. Sada da znate, to će da 
se desi i ovima koji sada ulaze. Od ovih 200 ljudi koji ulaze po dubini podvući ćemo crtu, pa ćemo 
vidjeti 01. oktobra koliko je od tih 200 hrabrih, odlučnih i strašnih ostalo sa onima koji su ih 
postavili tamo, imenovali, a koliko će da pređe na stranu Demokratske partije socijalista. Evo živi 
bili pa vidjeli, ja to sada govorim kao što sam govorio kada se sprovodila masovna vaučerska 
privatizacija iz ovog parlamenta da ne želim ni ja ni moja porodica da učestvujemo u legitimisanju 
crnogorskih milijardera, u pljački Crne Gore, nego sam saopštio tada javnosti da ćemo mi naše 
vaučere pocijepati. Zato što je najveći broj građana Crne Gore svoje vaučere dao za 20 ili 30 eura, 
dobio flašu piva, a nekolicina njih iz prve, druge, treće, pete, porodice postali milioneri i to navodno 
sve u skladu sa zakonom, a svi smo znali od početka da je ta igra pokera bila namještena i da se 
znalo ko treba da dobije, a ko treba da izgubi.  
 Tada sam poručivao, saopštavao i danas mogu ponosno da kažem da sam obavještavao 
građane Crne Gore da ćemo biti opljačkani. Danas 200 po dubini, dobro, evo 200 po dubini, ako 
ćete da uđete tamo, vidjećemo 01.oktobra koliko je od tih 200 po dubini lojalno onima koji su ih 
imenovali a koliko će da ih bude na strani Demokratske parije socijalista. To je nama dobro 
poznato. Ova igra sa đavolom, a probali su mnogi, ona ne može da da dobar rezultat za opoziciju. 
Nijesmo mi naivni. Imala je Nova srpska demokratija ponudu prije vas da uđe u Vladu 
Demokratske partije socijalista, ali smo imali iskustva, znamo šta se desilo sa Narodnom 
strankom. Da budem iskren nijesmo željeli ni da izdamo one koji su osnovali Srpsku narodnu 
stranku i Narodnu socijalističku stranku, od kojih je i nastala Nova srpska demokratija. Prosto smo 
željeli koliko god da smo imali problema sa pojedincima, koliko god da smo se mimoišli, nastale i 
neke nove stranke, ali smo željeli da sačuvamo tu osnovnu nit da mi nećemo da izdamo, da mi 



nećemo da se prodamo, da ćemo mi da sledimo ka ostvarenju naših programskih ciljeva zbog 
kojih smo se i okupili u nekadašnjoj Srpskoj narodnoj stranci i u sadašnjoj Novoj srpskoj 
demokratiji.  
 Želim danas, javno, posle ovog veličanstvenog nastupa da se zahvalim Nebojši 
Medojeviću, da se zahvalim Pokretu za promjene i to radim u ime nas i Nove srpske demokratije i 
Demokratske narodne partije i svih drugih, Radničke partije i svih drugih konstutuenata 
Demokratskog fronta. Vi ste prva stranka i izvorni crnogorski suverenisti spočetka 90-tih kada sam 
ja bio na ratište, bili smo studenti, Nebojša i ja, i nijesmo mogli nikako da budemo u 
komunikacijama, bili smo na različitim stranama. Nije nama bilo lako da sjedemo zajedno, ali vi ste 
prvi Crnogorci suverenisti koji nijeste tražili od Srba da se promijene, podese, izdaju svoje vlastito, 
nacionalno, političko, istorijsko utemeljenje u Crnoj Gori da bi bili zajedno. Dogovorili smo se, sva 
prava svima. Željeli smo da sa nama budu i ovi ljudi koji su danas okupljeni oko "Vijesti". Ja sam 
razgovarao sa Miškom Perovićem, predložio mu ideju o deklaraciji koju bi potpisali intelektualci 
Srbi i Crnogorci. Na kraju sam bio izigran i osnovana je Pozitivna Crna Gora koja danas održava 
ovu Vladu, ali ste vi kolege iz Pokreta za promjene pokazali nacionalnu odgovornost kao 
predstavnici crnogorskog naroda, jer znate da Crna Gora počiva upravo na tom odnosu dvije 
većinske nacionalne grupacije koje su i rođaci. Svi smo nastali od istog naroda ali mi danas 
pripadamo u dva različita naroda. Zbog toga je važno bilo za Crnu Goru ovo što smo uradili 
zajedno.  
 To danas pokušava da osimulira onaj koji je upropastio naš državni projekat. Da je 
Saveznu Republiku Jugoslaviju za koju je na referendumu 1992.godine glasalo 264 hiljade ljudi, 
zastupali oni koji su vjerovali u ideju ujedinjenja mislite li da bi ona završila ovako, nego su je 
zastupali oni koji u to nijesu vjerovali, a tu prvo mislim na Mila Đukanovića. Kao što je našu ideju, 
našu želju, našu vjeru i sve ono što su stvorili naši preci 1918. on izdao, a bio je zadužen da to 
brani. Tako je iskompromitovao ideju izvornih crnogorskih suverenista, jer je 2006.godine napravio 
privatnu državu koja je danas iskompromitovana zemlja. Sada možete vi izvorni crnogorski 
suverenisti, ima vas dovoljno u ovoj sali, možete vi o vašem projektu da mislite isto kao što sam ja 
mislio o našem, da Savezna Republika Jugoslavija će biti vječna, da onaj Ustav koji smo usvojili 
neće se mijenjati, da će to sve ostati tako, ali današnja Crna Gora zbog tog čovjeka i zbog ovih 
poteza kojim ga održavate na vlasti danas je Crna Gora spaljena zemlja duboko podijeljena po 
svim šavovima, nacionalnim, ekonomskim, privrednim, moralnim, duhovnim. Zbog čega je to tako? 
Danas pokušava da odsimulira, on da odsimulira ono što.........  uradili u Demokratskom frontu. 
Demokratski front se razlikuje od Narodne sloge po tome što je ovo koalicija koja je nastala na 
vrijednostima, a Narodna sloga je koalicija koja je nastala za podjelu mandata. Za to se i raspala 
odmah nakon osvojenog broja mandata koji je bio toliki ili onoliki. Ova je koalicija uspostavljena na 
vrijednostima i ova koalicija će da pobijedi jer mi vjerujemo u ovo što zastupamo. Mi ovo ne 
radimo za novac, niti smo spremni da se prodamo diktatoru, niti se s nama može upravljati iz 
ambasada, niti se nama mogu slati cedulje i oni Srbi koji se nalaze u Demokratskom frontu ne 
mogu da se promijene baš tako lako.  
 Imala je Nova srpska demokratija mnogo predloga, imala je mnogo predloga da se mi 
promijenimo, da se podesimo, da uradimo ovo ili da uradimo ono, da bi to bilo nagrađeno na ovaj 
ili onaj način. Ti predlozi su dolazili nekada iz vani, sa najvažnijih srpskih mjesta, sa najvažnijih 
srpskih adresa. Nekad su dolazile i same  stranke. Ali, nijesmo bili spremni da se promijenimo, 
nijesmo bili spremni da izdamo, jer znamo da ćemo među našim rođacima Crnogorcima, pronaći 
one koji neće tražiti da budemo poniženi kao što je neko pokušavao da nas ponizi u Nikšiću.  
 Podsjetiću vas, ovi što danas pričaju - nemojte spaljivati mostove prema opoziciji, čuvajte 
jer poslije izbora mi ćemo malo sad sa Milom, ali ćemo ga prevariti pa ćemo nakon toga biti sa 
vama. Ti su u Nikšuću bili i nogama i rukama protiv toga da Srbin ne može da bude predsjednik 
Opštine Nikšić a da prethodno  ne pristane na svakakvu vrstu poniženja. Stizali su nam ultimatumi 
i to obično oko dva sata poslije ponoći. I danas se priča o podjelama, priča se o mirenju, a svi 
zaboravljaju jednu stvar, da ovdje postoji jedna veoma brojna, istorijski utemeljena nacionalna 
populacija, ona populacija koja nastavlja tradiciju srpske Crne Gore i srpske državnosti Crne Gore 
koja je  u kolegama iz Pokreta za promjene, u kolegama koji su izvorni suverenisti pronašla 
partnere s kojima će da radi zajedno na dobro svih građana Crne Gore. I nećemo dozvoliti ni 
diktatoru, ni bilo kome, ni onima koji su otpali od nas, ni bilo kome drugome da skrenemo sa tog 



puta. 
 Evo završavam sa ovim, prije godinu dana na glavnom odboru Nove srpske demokratije 
otvorila se jedna lažna dilema - da biramo između Miodraga Lekića i između Nebojše Medojevića. 
Glavni odbor Nove srpske demokratije, naravno razumio je da to nije biranje između dvojice 
pojedinaca, nego između vrijednosti za koje se zalažemo. Odabrali smo bez razmišljanja da 
radimo zajedno sa Nebojšom Medojevićem, jer smo nas dvojica zajedno sa kolegama iz DF-a bili 
ti koji su pozvali Miodraga Lekića da se ponovo uključi u politički život Crne Gore, da ga 
podignemo do neslućenih političkih visina i očekivali da ostane na onome što smo se dogovorili na 
početku. Da ni pod jednim izgovorom niko od nas ne smije otići sa Milom Đukanovićem i 
Demokratskom partijom socijalista. Mi smo taj posao takav mogli da završimo i bez pozivanja 
Miodraga Lekića i bez njegovog učešća u Demokratskom frontu. 
 Dakle, poštovani građani, Demokratski front i ovog trenutka upozorava i poziva ostatak onih 
ljudi koji još uvijek tvrde da su opozicija i to može trajati do sjutra poslije podne, prije nego što uđu 
u Vladu Mila Đukanovića. Ne pozivamo sada Socijaldemokratsku partiju koja je napuštila Vladu, 
oni će sami donijeti odluku, ali oni koji su dobili glasove opozicionih glasača da odmah prihvate 
ponudu koju je dao Demokratski front i da saopšte da će zajedno sa nama raditi na tome da se 
formira prelazna vlada i da do te prelazne vlade dođemo i protestima. Ne plašite se protesta. Prije 
nego više od godinu dana kada sam otvorio tu priču o protestima, zapamtio sam poglede svakoga, 
zapamtio sam kako je ko izgledao. Niko nije mogao da vjeruje da to može da da rezultata, a 24. su 
se mnogi utrkivali da budu zajedno sa nama. Pozivamo vas, vjerujte mi imamo plan za sve. Evo 
pokazali smo vam 24. da može da se obori diktator. Ako sada odustanete i ako se priključite i 
budete zajedno sa Demokratskim frontom, vjerujte vrlo brzo ćemo imati pravu prelaznu Vladu, 
Vladu bez Demokratske partije socijalista jer ćemo biti, jer ćemo izvršiti takav pritisak sa ulice da 
diktator mora da odstupi. A kao međukorak, možemo svi da napuštimo ovu skupštinu, kada 
napuštimo ovu skupštinu, okupimo se sa narodom ispred nje, diktator mora da se povuče. 
 Pozivamo vas na hrabru i časnu akciju. Sve ovo drugo je muljanje i petljanje i na kraju će 
biti samo mnogo onih koji su iskompromitovani, ali svakako da će biti i onih drugih koji će moći 
svakoga da pogledaju u oči i koji će podsjetiti građane Crne Gore šta smo pričali ovdje u maju 
2016. godine u ovoj skupštini. Hvala. (Aplauz) 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (17.05.16 18:43:26) 
 
 Hvala vam. 
 Ovim smo završili drugu tačku dnevnog reda. 
 Śutra je treća tačka i glasanje o sve tri tačke, tako da kolege su tražile da počnemo u 12, ali 
ćemo ići brzo i nećemo završavati dan dok ne završimo sve. 
 Ne, ne. Moramo, ja sam na dnevnom redu, nema odlaganja. 
 Hvala vam. Vidimo se śutra. 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 13:32:27) 
   
 Poštovani poslanici 25. saziva Skupštine Crne Gore, prelazimo  po dogovoru na treću tačku 
dnevnog reda -  Predlog za razrješenje predsjednika Skupštine Crne Gore Ranka 
Krivokapića. 
 Predlog za razrješenje je podnijelo 36 poslanika.  

Otvaram pretres. Obaviješten sam da u ime predlagača neće biti  obrazloženja. Dogovorili 
smo se da u ime klubova  uvodna izlaganja idu redom: poslanik Vuković, poslanik Knežević, 
poslanik Bojanić, poslanik Damjanović, poslanik Šabović, poslanik Kalač, poslanik Popović i 
poslanik  Abazović. To je  u ime klubova, deset minuta bez komentara. 
 Izvolite, kolega Vukoviću. 
 
 
 MIODRAG VUKOVIĆ (18.05.16 13:33:34) 
 
 Hvala. 



 Poštovane kolege, uvaženi građani, 
 Poslanički Klub Demokratske partije socijalista je pokretač i vidjeli ste, jedan od potpisnika  
inicijative za glasanje o razrješenju predsjednika Parlamenta Crne Gore. Odluku da koristimo ovo 
poslovničko pravo donijeli smo prije nekoliko mjeseci, iako su se, moram reći ne našom voljom, 
unazad nekoliko godina počele slagati kockice čiji dovršeni mozaik neumoljivo zahtijeva  jednu 
takvu inicijativu. Mi smo poslanički klub najbrojnije, najorganizovanije partije  u našoj državi,  
dominantan smo činilac svih parlamentarnih sastava Crnogorskog parlamenta od obnove 
parametarizma. Ponosni smo na sve što smo uradili do sada  u ovom visokom domu, u ovoj 
važnoj instituciji pravnog, političkog i ustavnog poretka. Zajedno sa svim  drugim demokratskim 
subjektima  doprinosili smo i sa zadovoljstvom mogu reći, dominatno, odlučujuće uticali na   
emencipaciju institucionalnu, prethodno normativnu izgradnju svega demokratskog u našoj 
zajednici, posebno na situiranju, stabilizaciji i promiciji crnogorske Skupštine kao najvažnije 
političke institucije  u državi. Jedno vrijeme smo, da i na to posjetim, političke ideje  partije   koju 
predstavljamo, odnosno te ideje su bile legitimno većinske, odlučujući kreatori prethodno rečenoga 
u posjlednje dvije decenije,  uz adekvatnu  podjelu odgovornosti taj značajan posao radili smo i 
danas radimo sa drugim ozbiljnim  političkim konstituentima ovog doma. Kreirali smo i kreiramo 
demokratsku sadašnjost i budućnost naše zajednice, fabrika smo zakona, institucija koja  je do 
sada,  bar zahvaljujući nama, uvijek  vodila  računa da bude  odgovorna prema  obavezama, ali 
još više prema ustavnom položaju kreiranom za Parlament kao političkog predstavnika svekolike,  
ne samo  političke  različitosti, bogastva demokratske Crne Gore.  
 Zahvaljujući nama, ali i partijama koje su zajedno odlučivale u interesu građana i države, u 
okviru ustavnih i zakonskih ovlašćenja, prava i obaveza ovog visokog doma, uspješno smo, 
ponoviću - nažalost  do sada, rješavali sva pitanja iz naše nadležnosti. Nažalost,  pitamo se zašto 
ne i sada. Blagovremeno smo reagovali na sve izazove na pravi način, donosili smo odluke od 
sudbinskog pa iistorijskog  značaja za građane i našu družavu. Bilo je i kolebanja, dilema koje su 
nas svojim intenzitetom  možda za trenutak zaustavljale, ali nikada nijesmo odustajali niti posrnuli 
pod teretom  različitosti, bilo koje nužne  rizičnosti, bilo koje nužne  odluke. Mislim da ne treba 
temeljitije podsjećati na prethodno ostvareno, što je pored ostalog ili prije svega  neupitna  potvrda 
ovoga o čemu govorim. Parlament je do sada  bio ili bila je to institucija  kada se poštuje kao dom 
jake, ozbiljne, ali prije svega odgovorne riječi. Zavrijedili smo mjesto visokorangirano u ocjenama 
ne samo domaće javnosti, demokratske javnosti, nego prije svega, a do toga nam je stalo, od 
strane naših inostranih partnera, da je Crna Gora u cjelini gledano najbolja priča na Balkanu, da je 
uzor drugima, da je sa njom dobro sarađivati, već sjutra je imati u društvu demokratskih naroda i 
država. Sve u svemu, vraćanje državnog dostojanstva, zatvaranje, mogu slobodno reći, 
višedecenijskog  lutanja  Crne Gore u potrazi za pravim državnim indentitetom i odgovarajućim 
državnim statusom urađeno je dominatno  i odlukama uz temeljnu osnovu, početnu odluku naroda 
naše države i ove institucije  kao i ostalih institucija  koje čine naš parlamentarni odnosno  politički 
ustavni sistem.Obnovili smo nezavisnost  kao suverena  država, vratili se punim imenom i 
prezimenom  u međunarodne organizacije i institucije, na putu smo koliko je sjutra da apsolviramo 
građanske državne i demokratske  ambicije da se priključimo  Evropskoj uniji i da postanemo dio 
kolektivnog sistema  odbrane.  

Ipak, o današnjem trenutku. Procedura je, kolege, kičma demokratije, poštovanje  
propisanog  je uslov njenog  postojanja. Ignorisanje, zloupotreba, voluntarističke interpretacije, 
politizacija je  put  koji uvijek vodi kompromitaciji pa i nestanku demokratije, pa i parlamentarne,   
ili prije svega parlamentarne, sa njom se počinje. 
 Klub DPS-a  je u prethodnim sazivima pa i u ovom insistirao na poštovanju Poslovnika, ali 
prije svega zbog poštovanja značaja ove institucije i naših obaveza prema građanima i državi, 
konkretno izbornoj volji crnogorskog birača. 
 Unutrašnja organizacija ovog parlamenta i podjela obaveza za nas je uvijek bio put za 
podjelu odgovornosti da ostvarimo ono što je dužnost ovog doma. Čitavu unutrašnju skupštinsku 
infrastukturu prilagođavali smo legitimnom rasporedu političke snage među konstituentima 
crnogorskog Parlamenta. Predsjednik Parlamenta je našom odlukom u vremenima ili u vremenu 
koalicionih parlamentarnih većina uvijek bio iz redova koalicionog partnera naše Demokratske 
partije socijalista. Međutim, važnije od toga je obaveza da svi tako raspoređeni uvijek imamo pred 
sobom obavezu da zakonima i drugim parlamentarnim sredstvima promovišemo većinsku volju 



suverena u našoj državi, volju građanina Crne Gore. Posljednje tri godine, makar vidljivo, neke 
stvari su opasno krenule nepoznatim uporednoj parlamentarnoj praksi standardima i vrijednostima 
savremenih parlamentarnih demokratija. Već je bilo, ako ne u ovom parlamentu a ono u posjlednje 
vrijeme u javnosti, političkoj i inoj, mnogo riječi o tome. Istina, pod izgovorom osvajanja novih 
parlamentarnih svjetova počela je opasno da se briše razlika između većine i manjine koju je 
napravio upravo građanin na izborima. Opasnije tim prije jer je u praktičnom ponašanju ta razlika 
ne samo brisana nego se konstituisala neka nova politička stvarnost, uz izgovor i samo izgovor da 
su poslanici, da smo mi, mimo svijeta slobodni do neupitnih granica ili čak i bez granica, 
suspendovao se i sami pokušaj promocije preko zakona inače legitimne politike i namjere. 
 Nije sporno da mi, bili iz većine ili manjine u ovom domu, glasamo protiv projekata Vlade 
ako mislimo da su loši, da mogu biti bolji, ali je ne samo sporno nego i neprihvatljivo da se u 
Parlamentu konstituiše zahtjev, a zatim većinski obezbijedi odlukama, zakonima i drugim, najblaže 
rečeno neusaglašenim sa globalnim i legitimnim politikama čak i potpuno suprotnim onome što 
nas kao većinu i manjinu drži u ovom domu.  
 Protestovali smo, tražili da se zaustavi ignorisanje Poslovnika, rizično igranje sa ustavnim 
obavezama. Rečeno je već, takođe, obogaćena je na nepotreban način parlamentarna praksa sa 
namjerama, nažalost i ostvarenjima, da se u Parlamentu bude oponent većini iskazanoj kroz 
stavove Vlade i da se taj status prije toga i ne formalizuje na ustavan, zakonom propisan način. 
DPS je, rekoh već, tri godine na neprihvatljivo parlamentarno ponašanje naših kolega, reći ću 
direktno - iz nekada jedinstvenog SDP-a, da budu vlast u Vladi a opozicija u Parlamentu, 
upozoravao ali bez uspjeha.  
 U ovom trenutku definitivno ne možemo da pristanemo, ne zbog nas nego zbog ustavnog i 
političkog zdravlja države i društva, da budemo mimo svijeta. Da ovaj visoki dom bude vođen od 
strane već dokazanog pobornika politike apsolutnog oponiranja i odbijanja svega što znači 
demokratsku razvojnu ambiciju Crne Gore. 
 Glasanje protiv razvojnih projekata u ovom parlamentu, glasanje za zakone kojima se 
udara u temelje ekonomske, socijalne i političke stabilnosti države, glasanja protiv Vlade u ovom 
domu za sve ozbiljne i principijalne dovoljan je razlog da stanu iza pomenute inijacijative i traže 
vraćanje situacije u Parlamentu u redovne i očekivane gabarite.  
 O političkim konotacijama i implikacijama sadašnje nevesele parlamentarne stvarnosti 
mogao bih govoriti ispred kluba i u svoje ime. Reći ću samo jedno, u 2015. godini ovaj dom je 
usvojio 125 zakona, uz ostalo. Već smo u petom mjesecu tekuće parlamentarne godine, koliko 
smo za ovo vrijeme od toga uradili, zabrinjavajuće je, upozoravajuće je.  
 Upalilo se crveno, stvari se moraju nazvati pravim imenom. Jednom riječju, tražimo da 
nastavimo promišljeno, da idemo dalje. Niko nikoga ne treba da ubjeđuje da u ovom trenutku kada 
smo mi u pitanju bitan uslov je da se eleminišu razlozi posrtanja i lutanja u poslednje tri godine, 
posebno zadnjih nekoliko dana vrlo vidljivo.  
 U Klubu DPS-a vjerujemo da je naš zahtjev utemeljen ... i zbog nas i zbog demokratije, ne 
može drugačije. Ako se prihvati naš zahtjev, kolege, biće prilike da govorimo i o učincima, kao što 
smo to uvijek činjeli, govorili kao pravim i iskrenim partnerima svim demokratiji naklonjenim 
strukturama u ovom domu.  
 Hvala vam, hvala na dozvoli za prekoračenje. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 13:44:05) 
 
 Hvala vama. Izvinite, bilo je u određenim trenucima žamora, pa sam zato lupao, a ne zato 
što ste prekoračili, niste vi prekoračili ništa. Niste, niste.  

Najavio sam kolegu Kneževića, a priprama se kolega Bojanić. 
 Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.05.16 13:44:21) 
 
 Slobodna Crna Goro,  



 Dozvolite prvo da najiskrenije poželim dobrodošlicu kolegama iz Demokratske partije 
socijalista, nadam se da su shvatili da njihove metode političke borbe ne daju rezultate i da 
odgovornost zbog kojih su ih izabrali građani 2012. godine treba da podijele profesionalno, 
dostojanstveno i da ne mogu da bojkotuju rad ovog parlamenta a da ne bojkotuju restoran i 
blagajnu.  
 Dakle, gospodo, dobrodošli u ovaj hram demokratije, dobrodošli na ovu raspravu i nadam 
se da ćete posle one nemoći od petka do današnjeg dana ipak pokazati malo demokratske 
kondicije da vodimo raspravu. Dobro nam došli.  
 Sada ću početi sa citatima: "Milo Đukanović predstavlja visoko stablo u istorijskoj šumi Crne 
Gore", "Povratak Mila Đukanovića na poziciju premijera je nešto najbolje što se Crnoj Gori moglo 
dogoditi u aktuelnom teškom ekonomskom momentu", "Nije lako biti najprvi, nije lako voditi, a ovu 
koaliciju vodi lider Milo Đukanović, koji omogućuje da naprijed Crna Goro bude stalno i sigurno", 
"Milo je svake godine bolji". 
 Pogađajte, poštovani građani, ko je ovo izjavio, a nije Beba Džaković - gospodin Ranko 
Krivokapić, predsjednik Skupštine Crne Gore. Zato bih ja ovaj moj skromni esej nazvao "Od oca 
nacije do političke halucinacije", jer ne mogu drugačije objasniti suštinu da ste sa Demokratskom 
partijom socijalista od 1998. godine stekli punoljetstvo i da ste sve ovo gdje se danas nalazi 
crnogorsko društvo zajedno srušili i poravnali.  
 Možda vi, gospodine Krivokapiću, niste vodili, odnosno vozili buldožer koji je rušio Crnu 
Goru, ali ste na nekim stranicama tog buldožera glavnom vozaču dodavali vodu, brisali mu čelo i 
sipali gorivo i usmjeravali ga malo lijevo, malo desno, ostalo ti je tamo malo nisi potkrpio, a tamo 
malo nisi uništio. Sada kada govorimo da DPS krade i sada kada govorimo da je Milo Đukanović 
lopov, treba ovdje da kažemo istinu - oni su krali zajedno sa vama, krali su za vas, a evo jedno 
logično objašnjenje. Ako stvarate vladu izbornog povjerenja i tvrdite da su svi izbori od 1998. 
godine do današnjega dana pokradeni, što i mi tvrdimo, onda je to dokaz da ste, gospodo, kad ste 
dobijali mandate na listi koju je ovako herojski vodio Milo Đukanović i vi bili saučesnici u toj krađi i 
tu nema drugog objašnjenja i nema drugog pojašnjenja. 

Zašto da ovdje sad govorimo u rukavicama? Odgovaralo vam je, gospodo iz 
Socijaldemokratske partije, jer ste se skrivali iza navodne obnove državnosti, jer ste se skrivali oko 
donošenja Zakona o državnim simbolima, kada je pola Crne Gore koje je predstavljala opozicija 
bilo van ovog parlamenta. Kada ste bježali od parlamentarnog dijaloga, vama je odgovaralo da 
budete sa Demokratskom partijom socijalista. Ali, ta obnova državnosti je pratila upravne odbore, 
pratila je aerodrome, pratila je fondove, pratila je zapošljavanja, pratila je cementiranje privatne 
države. Na aerodromima  u Podgorici i u Tivtu se niko nije nit vjenčao, nit oženio, niti udao u 
zadnjih 10 godina. Znate li zašto? Zato što su svi najbliži rod, braća, sestre, otac, majka, đed, 
baba, sestre od ujaka, brat od tetke. Tamo nema veselja, nema ni u nekim drugim upravnim 
odborima i nije to samo karakteristika Socijaldemokratske partije nego i Demokratske partije 
socijalista, koja je zajedno sa vama krala i bilo je lijepo i vjerujem da je bilo lijepo držati ruku na 
srcu, a drugu držati u džepu.  
 Sad je meni jasno, zašto je himna "Oj svijetla majska zoro" produžena za dvije strofe, što 
duže traje - lakše se iz stojećeg položaja krade. To ne mislim na vas, gospodine Krivokapiću, da 
ne bude zabune, ali ste stvarajući taj osjećaj kvazinacionalne odgovornosti omogućili ovim ljudima 
da stvore privatnu državu. I kakve su nam tekovine na desetogdišnjicu crnogorske nezavisnosti? 
Bivši predsjednik Skupštine, na zdravlje vama, koji je sjedio tu, bivši predsjednik državne 
zajednice, bivši potpredsjednik Vlade je juče izašao iz zatvora tako slvaodobitno priznavši da je 
vođa kriminalne mafijaške organizacije, koja je Crnu Goru oštetila po nekim pričama 15, a po 
nekim pričama 450 miliona evra i za to će da plati 50.000 evra.  
 Poštovani građani Crne Gore, srećna vam nezavisnost. Kad budete 21.maja tamo na trgu 
slavili sa kreatorima ovakve nezavisnosti, neka vam pred očima bude lik Svetozara Marovića, 
onako filozofski iznurenog i izmučenog, koji je oštetio državu Crnu Goru prema sopstvenom 
priznanju 15 miliona evra, koji je bio vođa kriminalne organizacije i koji je bio jedan od glavnih 
kreatora privatne države. Sada vas ja pitam na čemu ste formirali crnogorsku nezavisnost, na 
krađi glasova, na krađi države, na krađi naše budućnosti. Od 2006.godine vodi se najstrašnija 
kampanja protiv onih koji su  bili u bloku za zajedničku državu i protiv onih koji sada kažu da su se 
razočarali i da nijesu vjerovali da će se stvoriti takva nezavisna Crna Gora. Protiv ovoga čovjeka 



ovdje, Predraga Bulatovića, vođe bloka za zajedničku državu i nekadašnjeg lidera opozicije je 
vođena najstrašnija haranga od 2000.godine pa skoro do današnjih dana, od toga da je agent Mila 
Đukanovića, da se tajno i javno sretao sa njim, da je pravio nekakve kompromise, da je prodavao 
izbore, da je prodavao referendum, a na kraju desilo se da oni koji su ga optuživali sada jedva 
čekaju da se završi ova rasprava i da postanu janičari Mila Đukanovića. A taj Predrag Bulatović u 
Demokratskom frontu prekoputa  vas, prekoputa Mila Đukanovića biće zajedno sa nama i 
skandiraće "Milo, lopove" dok mu bude grlo davalo.  
 Govorimo figurativno, podsjećanje. Dok smo mi, gospodine Krivokapiću, bili institucionalno 
u svakom smislu gonjeni kao zvijeri, vi ste ganjali međunarodnu karijeru. Letjeli ste avionima, 
citirali ste Sartra, citirali ste Frosta, citirali ste Vadslava Klausa, citirali ste Vadslava Havela, 
Helmuta Kola, vodili ste sa sobom svu tu i elitu i bili ste  predsjednik Skupštine OEBS-a. Oni su 
sve vrijeme dok ste vi to radili, kupili fakture đe ste popili dojč kafu, kad ste popili cijeđenu 
pomorandžu, da li je čistačica pospremila dobro vaš sto i da li bolje čiste u Simovićevom kabinetu 
ili u vašem kabinetu. 
 Sada, gospodine Krivokapiću, imajući sve to u vidu, da vas vratim, daćete mi još dva 
minuta, ipak je ovo svečani događaj. Vi ste imali priliku 2013. godine i poziv Demokratskog fronta  
da izglasate ovdje leks specijalis i da obalimo predsjedničku krađu inaugurisanje Filipa 
Vujanovića, po treći put da bude predsjednik države protivustavno i protiv volje građana Crne 
Gore. Nakon lokalnih izbora 2014. imali ste ponudu Demokratskog fronta da u Podgorici, 
Pljevljima, Bijelom Polju, Baru, svugdje gdje postoji mogućnost napravite koaliciju sa 
Demokratskim frontom i to nijeste uradili, gospodine Krivokapiću, nego ste rasuli opozicionu 
energiju i pokušali ste sa vašim diplomatskim manirima da razbijete Demokratski front, što vam 
nije uspjelo, dijeleći ga na građanski podobne i na onu seljački, ruralnu ili kleronacističku opoziciju 
sa periferije, kako vole mene da okvalifikuju u određenim krugovima ovih dukljanskih institucija. 
Ono gdje vam ja nudim sada priliku, da se suočimo pred čitavom Crnom Gorom, nebitno da li ćete 
vi ostati u toj fotelji ili ne, da sva  vaša saznanja koja imate za 24.oktobar ovdje podijelimo pred 
crnogorskom javnošću. Ko je od političara iz vrha DPS-a i iz vrha Vlade planirao likvidacije lidera i 
poslanika Demokratskog fronta 24.oktobra? Ko je zadužio automate, heklere, pištolje, da sa 
fantomkama i pod uniformom speciijalnih antiterorističkih jedinica proganja građane Crne Gore, sa 
posebnim osvrtom na lidere opozicije?. 
 Gospodine Krivokapiću, vi ste bili pozvani da dođete u Skupštinu i da zajedno sa 
predstavnicima Demokratskog fronta uđete na glavni ulaz sa nama. Vi ste nam saopštili da nećete 
da dođete i da nam ostavljate da uđemo na stražnji ulaz. 
 Poštovani građani, posebno vi  koji ste bili 24.oktobra, želim da vam kažem šta bi se desilo 
da smo ušli na stražnji ulaz. Poslanici i funkcioneri Demokratskog fronta bi ušli na stražnji ulaz, a 
huligani koje su poslali ljudi koje vi dobro znate, izazvali bi incidente, došlo bi do krvoprolića, a 
Demokratski front bi bio optužen da se sklonio u Skupštinu Crne Gore po vašem nagovoru dok 
ubijaju ljude po podgoričkim ulicama.  
 Sada se vama obraćam, gospodine Simoviću. Imamo li mi iz Demokratskog fronta pravo da 
živimo, imamo li mi pravo da protestujemo, imamo li mi pravo da budemo građani Crne Gore ili vi 
imate pravo da u vašim institucionalnim podrumima pravite liste za odstrel funkcionera 
Demokratskog fronta i da ćutite o tome nekoliko mjeseci i bježite od suočavanja ovdje? Danas 
ćete morati da kažete kome je dijeljeno oružje iz mafijaških krugova i klanova da ubija poslanike 
Demokratskog fronta i ko je naredio brutalno ubijanje građana Crne Gore 24.oktobra, kažem 
brutalno ubijanje jer je prava sreća što niko nije nastradao.  
 Sada se obraćam ovom ovdje Rašku Konjeviću. Ustani i kaži sve što znaš, jer ne postoji ...  
  

PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 13:58:34) 
 
 Kolega, pogledajte koji je to minut. 

 
 
MILAN KNEŽEVIĆ (18.05.16 13:58:37) 

  
Vrlo je važna tema. 



 Evo, ustani i kaži sve što znaš o 24.oktobru, podijeli sva saznanja. Da li smo mi rušili 
ustavni poredak ove zemlje ili ste vi, naređujući hapšenja i prebijanja funkcionera Demokratskog 
fronta od 17. oktobra do današnjeg dana, učestvovali u državnom udaru i puču razgoneći narod 
24. oktobra i praveći od njih žrtve?  
 Gospodine Krivokapiću, pozivam vas da ovdje otvorimo priču o 24. oktobru. Ako je tačno da 
vam je neko prijetio, bez obzira na, što sam rekao, civilizacijske razlike između nas dvojice, prvi ću 
da stanem da vas odbranim. Prvi ću da stanem da odbranim i Raška Konjevića ako je spreman da 
kaže istinu, a ako nije spreman da kaže istinu, odgovaraće zajedno s onima koji su naredili 
prebijanje građana 24. oktobra. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 13:59:03) 
 
 Hvala. Bio sam tolerantan jer sam ja tema, pa onda moram dozvoliti da kažete to što 
hoćete o meni. 
 Najavio sam kolegu Bojanića, a priprema se kolega Damjanović. Izvolite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (18.05.16 13:59:57) 
 
 Zahvaljujem.  
 Uvaženi predsjedniče, uvažene kolege,  
 Cijeneći dramatičnost ove sjednice i stepen ozbiljnosti ove tačke, jer vidim da su poslanici 
DPS-a došli, da im je ovo daleko važnije i zanimljivije nego ko čini Vladu Crne Gore, Klub 
samostalnih poslanika će dati svoj puni doprinos raspletu ove drame i to, naglašavam, zbog 
stepena ozbiljnosti kojim pristupate ovome. Prije toga da podsjetim da govorim u ime Kluba ovoga 
puta, dakle u ime svih članova Kluba, ne govorim u svoje ime i da vas podsjetim ko čini ovaj klub. 
Dakle, imamo 11 poslanika ili 13,6% od ukupnog broja poslanika u ovoj Skupštini. Od toga imamo 
četiri člana DEMOS-a, dva poslanika demokrata, dva poslanika socijaldemokrata, jednog 
poslanika Pokreta za Pljevlja i dva nestranačka kandidata. 
 Uoči ovdje sjednice imali smo sastanak Kluba, bilo je razmjene mišljenja u korektnoj 
atmosferi, iako smo svi različiti, bilo je veoma sadržajne rasprave na sjednici kluba i, na vaše 
iznenađenje, vjerovatno, donijeli smo jednoglasan stav Kluba samostalnih poslanika. Da ne bi bilo 
zabune, pročitaću vam taj stav, cijeneći ozbiljnost i vaša ozbiljna lica, kako ste prišli ovoj tački, 
tumačeći ... borbi uopšte da tumačimo Ustav, Poslovnik.  
 Mnogo puta smo tumačili kako je kome odgovaralo. Vidim da su svi do jednog iz SDP-a i 
DPS-a bili zainteresovani da se konačna odluka donese po pitanju tumačenja Ustava i Poslovnika, 
tako da ću vam pročitati, da ne bi bilo zabune, jasan jednoglasan stav članova Kluba samostalnih 
poslanika - svaki član našeg kluba, bilo da se radi o članu političke stranke ili nestranačkom 
poslaniku, donijeće odluku shodno svom političkom uvjerenju, a imajući u vidu opšte dobro, što 
god to značilo. Tri vrste odluke, svaki poslanik može da glasa za, može da glasa protiv, a može da 
uopšte ne glasa. Mislim da smo ovim stavom dali puni doprinos stepenu ozbiljnosti ove tačke, 
dramatičnosti i nekom opštem dobru, da ponovim, Crne Gore, šta god to značilo. Time ću zaključiti 
raspravu. Ovo je samo zvaničan stav Kluba. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 14:03:33) 
 
 Hvala, kolega Bojaniću.  
 Izvolite, kolega Damjanoviću, SNP. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (18.05.16 14:03:35) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  



 Poštovana Skupštino, poštovani građani,  
 Dozvolite da na početku diskusije probam da se negdje nadovežem na izlaganje mog 
prethodnika kolege Milana Kneževića koji je negdje u svojoj diskusiji ukazao na proslavu koja se 
organizuje na trgu. Samo je propustio da kaže da se taj trg od juče, prekjuče zove Trg 
nezavisnosti. Podsjetiću kao paradigmu politike DPS-a i SDP-a koja nas je negdje zatekla od te 
1998, naročito 2006. godine, da smo, takođe, uoči referenduma, kao dio predizborne kampanje 
DPS-SDP koalicije vezane za referendum promijenili tada ime trga jer smo se svi negdje dičili, je li 
tako, Trgom Ivana Milutinovića, u Trg Republike. Taj Trg Republike je trajao deset godina, tačno 
onoliko vremena koliko je bilo neophodno da negdje svi spoznamo da mi faktički vjerovatno i ne 
živimo u državi republikanskog uređenja i da nama Trg Republike i ne treba. Tako da mijenjamo 
imena trga kako mu vrijeme dođe i biće prava zagonetka kako će se ne za 100 nego za desetak 
godina zvati taj isti trg. O tom potom. To je paradigma DPS-SDP politike od, što se mene tiče, 
1990. jer devet puta do sada kao birač koji sam stekao pravo glasa glasam protiv takve politike ili, 
što se nekog tiče, 1998. godine. I ja se, kolega Kneževiću, s radošću sjećam tog vremena kada 
smo pokazali narodno jedinstvo mi koji smo glasali za tradiciju, za ostanak zajedničke države i 
kada je, istina, Predrag Bulatović na čelu Socijalističke narodne partije Crne Gore vodio Pokret za 
zajedničku državu na čelu SNP-a. Da samo negdje pokušam da zaokružim ovu paradigmu vezano 
za trg.  
 Što se tiče ove sjednice, podsjećam da se bliži kraj jedne neuobičajeno interesantne 
sjednice koja je s nikad manje tačaka, nikad agilnijom raspravom izazivala pozornost javnosti i da 
tu pozornost javnosti zadržimo još i danas, a da, nadam se od sjutra, krenemo s ozbiljnim radom o 
ozbiljnim aktima kako bi omogućili makar ono što mi možemo da uradimo ovdje u parlamentu. 
Negdje da život ne staje ovdje u parlamentu nego da građani od tog našeg rada vide kakve vajde. 
Očekivanje Kluba poslanika je da, uz uvažavanje svakog onog ko danas ima potrebu da diskutuje, 
a mi ćemo dati doprinos racionalizaciji, da danas zaokružimo i završimo ovu čudnu raspravu i da 
sa novom Vladom, bez nove Vlade, s novim ministrima, bez novih ministara, s novim 
predsjednikom, bez novog predsjednika Parlamenta, nastavimo parlamentarizam. Moja molba i 
očekivanje, kolegi Kneževiću, da će ostati ovdje u Parlamentu da daju doprinos, jer se pokazalo 
da ima smisla da se bude ovdje u Parlamentu, da se da doprinos u ovih tri mjeseca koji predstoje 
do kraja jula kako bi se javnosti dobro pokazalo ko ovdje misli da fingira. Kolega Radunoviću, 
obraćam se kolegi Kneževiću, loše ste se prepoznali. Ko ovdje izigrava ili ne izigrava opoziciju.  
 Što se tiče tačke dnevnog reda, podsjetiću da, kada je biran predsjednik Parlamenta, za 
njega je glasalo 46 poslanika, nevažeći njegov glas koji je bio ovdje jasan i javan. Činjenica je da 
su tada dva poslanika od 36 iz opozicije dala glas predsjedniku Parlamenta. Meni i Klubu 
poslanika SNP-a je bilo čudno da tada neko iz opozicije glasa za predsjednika Parlamenta, alal 
njemu vjera, ko je prepoznao u tom momentu da treba da podrži dio DPS-SDP koalicije. Čisto 
podsjećanje svima nama. Pravo poslanika i tada kao i sada i, kao što je kolega Bojanić to rekao, 
svako glasa po svojoj savjesti.  
 S druge strane, podsjetiću da je predsjednik Parlamenta od 2003. godine biran četiri puta i 
da je na funkciji neuobičajeno dugo za parlamente gdje je dinamika promjene predsjednika 
parlamenta mnogo živahnija nego dinamika promjene nekih drugih funkcija. To negdje 
korespondira s činjenicom da mi 25 godina ili 18, kako mu drago, imamo jednu te istu vlast i ne 
vidim razloga zašto bi to bilo pretjerivanje u mandatu predsjednika Parlamenta kada neki drugi 
predsjednici države ili Vlade itd. imaju iste ili mnogo duže mandate nego predsjednik Parlamenta.  
 Činjenica br. 2, da se i oko nje zamislimo.          

U odnosu na razlike, prije svega ideološke prirode između SNP-a, kao u ovom trenutku 
najjače opozicione partije sa brojem poslanika u ovom parlamentu da i to ponovim, i SDP-a, da 
samo iskažem da su one opštepoznate i da se mi mnogo u čemu razlikujemo. Mi nikad nećemo 
oprostiti DPS-SDP koaliciji, u ovom dijelu SDP-u, na onome što je SDP uradio po pitanju Srpske 
pravoslavne crkve, zatiranja srpskog jezika, pa ako ćemo i stava oko jedne odluke za koju se 
zalažemo, a to je da odluku o punopravnom članstvu u NATO mora donijeti ovaj narod na 
referendumu, znajući da je stav SDP-a da on podržava članstvo, a SNP-a da smo mi protiv, da i to 
rasčistimo. 
 U odnosu na ovaj kolegijalni dio i dio načina rada ja iskazujem zadovoljstvo kao poslanik 
koji sam ovdje osam godina, ili tek osam godina, kako mu drago, neka to neko tumači, da smo 



negdje zaista u zadnjih nekoliko godina kao parlament pojačali svoju nadzornu i kontrolnu ulogu 
što je nesumnjivo i doprinos predsjednika Parlamenta zajedno sa doprinosom svih nas ili svih onih 
u ovom parlamentu, a ne misle svi tako, da ovaj parlament mora da jača svoju nadzornu i 
kontrolnu ulogu i da bude "politička batina" za vladu koja ne radi dobro. Tako da odbijam ja s 
indignacijom sve teze da se došlo u diktaturu parlamenta, jer ova sjednica a i ono što je slijedilo ili  
ono što je prethodilo i ono što će da slijedi nakon ove sjednice, govori da nema diktature 
Parlamenta već samo pokušaj da imamo jednu podjelu vlasti u ovoj državi koja jedino kao takva 
ovu državu može da vodi naprijed.  
 U odnosu na ono što nas čeka, kako god bio ishod ovog glasanja, ne dramatizujući ništa 
posebno, ni glasanje oko leks specijalisa ni glasanje oko razrješenja članova Vlade, ni glasanja 
oko izbora novih članova Vlade, glasanje oko razrješenja predsjednika Parlamenta, sjutra ukoliko 
se predsjednik Parlamenta razriješi glasanjem, i oko novog predsjednika Parlamenta, jeste to da 
nas u ovih tri mjeseca čeka ogroman posao. U jednoj ravni pokušaj da svako iz svog ugla, mi iz 
ugla opozicije, sjutra neko iz ugla nove Vlade obezbijedi uslove za fer i demokratske izbore kojih 
nemamo u devet ciklusa i u desetom referendumu, i nikad ovdje neću odustati od teze da, ako 
imamo nelegalne i nelegitimne izbore u ranijim periodima, da referendum nije  takav. O tome 
svjedoči i Bijela knjiga čiji je jedan od autora SNP, zajedno sa Narodnom strankom i 
Demokratskom srpskom strankom i ostalim intelektualcima, s time što ovdje želim da kažem, 
gospodine Krivokapiću, ne obraćajući se vama, već obraćajući se svima nama, da dozvolimo da 
sjutra, što god da se danas desi, imamo suštinski parlamentarni život. Pa ja ovdje želim da 
konačno vidim izvještaj o radu Vrhovnog državnog tužioca, izvještaj o radu sudova, izvještaj o 
radu Centralne banke, mnoge predloge zakona, neke stare po pet godina, koje život znače, pa da 
ja pitam tog Vrhovnog državnog tužioca - kakav je to sporazum o priznanju krivice za četiri godine 
za nekih 15, 20, 30 miliona eura, da pitam je li to primjereno stepenu učinjenje, da kažem, krivice 
ili da u izvještaju o radu sudova polemišem imamo li to najbolje sudstvo ili sudstvo najbolje u ovoj 
podjeli vlasti ili na terećem mjestu onako kako ja to vidim.  
 Dakle, da negdje zaokružim s time da ćemo naravno, nakon današnjeg glasanja, očekivati 
da sjutra vi ili neko ko na vaše mjesto sjedne u ovih tri mjeseca do kraja jula, da kad će realno 
trajati parlamentarni život, učini sve da ne umanjujemo značaj Parlamenta, da jednostavno 
pokušamo da, a imajući i situaciju i  pretpostavljam Vladu sa pojedinim opozicionim, je li tako, ili od 
danas opozicionim predstavnicima, uradimo sve kako bi stvorili objektivne i fer uslove i kako bi sve 
partije, relevantne partije u ovom domu mogle da izađu na izbore i da se okušaju na tim izborima. 
Ukoliko te uslove ne stvorimo, bojim se da ćemo ući u jednu nestabilnost za koju ne znam ni sam 
kako je možemo riješiti. 
 Dakle, apel da i ova današnja sjednica bude doprinos da se sjutra nastavi normalan život, 
da ne izgleda da čitav život počinje i staje ovdje u Parlamentu. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 14:13:29) 
 
 Hvala, kolega Damjanoviću. 
 Kolega Džavid Šabović, a pripema se kolega Kalač. 
 
 
 DŽAVID ŠABOVIĆ (18.05.16 14:13:38) 
 
 Uvaženi predsjedniče Krivokapiću, poštovane kolege poslanici, 
 Okupismo se danas da na deceniju nezavisnosti smijenimo jedinog iz državnog vrha koji je 
za njenu nezavisnost bio od početka, i to po nalogu onih koji su deceniju i po prije ovog zadnjeg 
organizovali i referendum protiv nezavisnosti. Oni, izgleda, na svakih 15 godina mijenjaju 
ideologiju, pa im sada trebaju oni što Šešelju čestitaju slobodu. Ne čuh ga juče da čestita izlazak 
iz Spuža onome drugome, i da mu je i za njega kao i za Šešelja milije da je na slobodi. I dalje 
čašćavaju vojvode i prave ravnogorske pokrete. Ako vam ovo zvuči nevjerovatno, pitajte njegove 
ratne saoborce iz 92. godine koliko je tada bilo nevjerovatno da će podržati nezavisnost.  
 Šta će biti buduća ideologija, to ne zna čak ni šef Političkog savjeta i organizovane 



kriminalne grupe, a  to će pokazatai porfolio Prve banke.  
 Mogu li Medo? Oprosti, mogu li? Pušti me da pričam, pa se slaži ili ne slaži. 
 Velika mana Ranku je i to što nije optužen da je on ili neko njegov stekao nezakonito makar 
neki euro na račun države. 
 Da objasnim, ja bih rekao euro, vi drugi biste rekli milion, jer vi ispod miliona ne brojite, ali 
za njega čak ni uvezeni medijski šljam ne laže da je nešto nezakonito stekao. A kada je ideolog 
šef organizovane krimiinalne grupe, to je zaista velika zamjerka. I treba inicirati smjenu, ne može 
partija kojom rukovodi šef organizovane kriminalne grupe trpjeti takvoga na čelu Skupštine, vaši 
se milioni pored njega jasnije vide. On svjedoči da je moguće baviti se politikom i na drugačiji 
način, a vama treba politika samo da je ogadite ljudima, da pokažete da se time bave samo 
nemoralni. Sve drugačije treba stvoriti, to je jedini način da se obeshrabre ljudi i vrši pljačka. 
 Kažu - ne možeš ti biti predsjednik Skupštine. Pa ... nema nijednu hidrocentralu. Kako ti da 
predsjedavaš kad ti brat nema banku? Pa za tebe nijedno tužilaštvo, čak ni ovo preko bare, nije ni 
čulo, a kamoli podiglo optužnicu, a ti hoćeš da budeš prvi među jednakima, i to među onima koji 
samo nejednake prihvataju za prve. Misliš da ti to što si predsjedavao najvećom parlamentarnom 
skupštinom na svijetu daje za pravo, drugačiji kriterijumi nas ovđe opredjeljuju. Ovako nešto 
poručuju poslanici DPS-a. Tačnije, ne poručuju oni, poručuje šef organizovane kriminalne grupe, 
oni samo prenose i podižu ruke. I opet problem pokušava riješiti korupcijom, pa i da uspijie, kao da 
to nešto rješava. Kao da je u januaru nešto riješilo. Pa pokušao je i onaj kome se sudilo zbog 
korupcije korumpirati sudije i tužioce, pa šta je dobio? Povećanje kazne. Morate se navići da 
nijesu svi korumpirani.  
  Neki mi od njih čak ličei na lopova koji, dok ga vode u zatavor, pokušava pokrasti 
sprovodnike. Ne znam je li beskrupuloznija pljačka građana ili je iritantniji način na koji trošite tako 
stečene pare. I ne smeta vama Ranko, vama smeta simbol, smeta vam neko ko je bio za 
nezavisnost od početka i nije se uprljao nakon 25 godina. I kada ćuti, vi ga čujete kako vas 
proziva. Vi gotovo da ga napadate u samoodbrani, ali to vam je jalova politika. Nećete vi biti ni 
bolji ni pošteniji i da njega nema. Manje bi se vidjelo ukoliko nijeste, to ste u pravu.  

Vi znate bar da ja nijesam klimoglavac, ali sam ponosan danas dok ga hvalim. Ne zbog 
njega, sa njim pričam drugačije, on to zna, nego zbog vas jer vas tako kudim. On je sve što vi 
nijeste ili on nije ono što ste vi, pa kako vam je milije. A nije da nijeste mogli i vi biti mnogo bolji. 
Nije da nijeste imali sposobnosti, možda i više, ali su vam drugi bili prioriteti. Vi ste birali, ne znam 
što ste sada ljuti. Ne zavidimo  mi vama na bankama, hidrocentralama i jahtama, ali vi nama i te 
kako zavidite na imidžu, a ne može oboje, što bi rekli stari - ne može i pare u džep i obraz na 
mjesto. Nikad nije ni moglo. 
 Meni je čak drago što ovo radite. Ovako vaša politika postaje očiglednija. Ne odričete se 
šefa kriminalne grupe - đe ćete na sebe - a smjenjujete Ranka. U istom danu u ove dvije 
aktivnosti, zaštitom šefa kriminalne grupe i napadom na Ranka, najbolje je sublimirana vaša 
politika.  

Neću danas pominjati sunarodnike i predstavnike drugih manjinskih naroda, dosta sam ih 
podsjećao, ako su me čuli. Ako oni i misle danas da treba da smjenjuju predstavnike one politike 
koja je prema nama manjinama imala najbolji odnos zadnjih 25 godina, neka to i rade. Lako je 
zaokružiti ono što kaže šef kriminalne grupe, dići ruku ili pritisnuti taster, teško je donijeti ispravnu 
odluku u ime hiljada ljudi koje predstavljamo. Teško je reći tim ljudima koji su 90-ih proganjani da 
danas u njihovo ime i po nalogu onoga koji je progonio učestvujete u satanizaciji onoga i politike 
koja nas je zajedno štitila. Ali neka svi nose svoj teret. Neki koji još pamte 90-te godine i javno 
prave takav otklon, oni to smiju učiniti javno. Ja im javno odajem priznanje. A, nije tu Đeljošaj. 
 Uvijek sam kritičan prema predstavnicima DPS-a, bio sam i juče i danas. Naglašavam da 
tamo postoje mnogi pošteni ljudi, za koje ja ne umijem naći objašnjenje zašto ovo trpe i zašto ... 
glas. Mnogi, čak većina od njih, žive samo od plate, od njih očekujem da makar glasajući tajno 
kažu - ja ovo neću da radim, ovo je previše i ovo je sramota. Da to uradi danas i za sebe i za Crnu 
Goru, ako ne može i ne smije javno, onda tajno. Neće onaj koji vas ne ubjeđuje argumentima 
nego na drugi način znati da ste to baš vi. U suprotnom svi ćemo znati da nijeste.  Veliko je biti 
poslanik, posebno za onoga koji je toga svjestan. Veliko je biti dostojan toga. Danas je svakog od 
vas zapalo da od vas zavisi većina. Svi ste vi 41. Dobro, nijeste baš svi, svi osim bivešeg ministra 
poljoprivrede i sadašnjeg potpredsjednika Skupštine koji jedva čeka da se popne na višu stolicu, 



jedino je on prvi đe ne treba. Svi ostali mogu biti 41.  
 Sve vrijeme ponavljam da nijeste svi isti, očekujem da bar jedan danas od vas to i pokaže. 
Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 14:22:27) 
 
 Hvala, kolega Šaboviću. Prefaliste me, što bi rekli.  
 Kolega Kalač, izvolite. 
 
 
 ALMER KALAČ (18.05.16 14:22:40) 
 
 Hvala, predsjedniče Parlamenta.  
 Uvažena skupštino‚ uvaženi građani,  
 Bošnjačka stranka je na prošlim parlamentarnim izborima nastupila samostalno i na taj 
način ostvarila svoj legitimitet, a ne u sklopu koalicije gdje se ne može sa sigurnošću utvrditi njen 
status.  
 Želim naglasiti da Bošnjačka stranka ima mandat u ovom parlamentu od preko pet hiljada 
glasova po jednom poslaniku što spada među najskuplje. Događaji u ovom domu koji su se desili 
predhodnih dana nijesu nešto čime se možemo ponositi. Ne ličimo na onaj parlament iz ranijih 
godina a ta zasluga se ne može pripisati cijelom parlamentu već pojedincima i pojedinim političkim 
subjektima.  
 Bošnjačka stranka je potpisnik Sporazuma o stvaranju uslova za fer i slobodne izbore kako 
bi se i predstavnicima opozicije omogućio ulazak u Vladu i u prvom licu demantovale sve ove priče 
o navodnim krađama i zloupotrebama.  U ovom domu 27. januara 2016. godine glasali smo o 
povjerenju Vladi. Kako joj predsjednik Parlamenta a i njegova partija nijesu ukazali povjerenje, 
trebalo je shvatiti da od tog trenutka ne pripada parlamentarnoj većini, a sasvim logično i 
primjereno političkoj praksi je da predsjednik Parlamenta bude razriješen. Logično je bilo i da 
nakon toga sam podnese ostavku.  
 Način na koji je odlagana ova tačka govori o tome da se  predsjednik Parlamenta teško 
prilagođava novim okolnostima i pripadanju opoziciji, ali po sopstvenom izboru. Za očekivati je bilo 
da tu činjenicu prihvati mnogo prije nego njegove partijske kolege u lokalnim parlamentima. 
Međutim, oni su mnogo prije njega razumjeli da su opozicija, sazvali sjednice na kojima se glasalo 
o njihovom povjerenju. Do sada nijesmo čuli ni u jednom slučaju da Socijaldemokratska partija 
raskida koaliciju po osnovu koje je sa nekoliko procenata glasova na listi Evropska Crna Gora Milo 
Đukanović dobila 30% vlasti. Zadržavajući taj procenata pokušava se nametnuti kao lider 
opozicije.  
 Poređenje Crne Gore sa zemljama iz okruženja i nestabilnost, a to smo juče čuli, konkretno 
sa Makedonijom, nema utemeljenja. U toj zemlji je pa skoro vanredno stanje i ni približno 
stabilnosti koju ima Crna Gora.  
 Završnica jučerašnje rasprave o rekonstrukciji Vlade gdje smo čuli da su se pojedini hvalili 
učešćem u ratu u okruženju, upravo otkriva prave namjere pojedinih subjekata i igra na kartu 
ujedinjenja a sve na račun brisanja afirmacije manjinskih naroda. Mi ne želimo takvu Crnu Goru. 
Mi hoćemo Crnu Goru u kojoj ima mjesta za sve bez obzira na vjersku, nacionalnu, političku ili bilo 
kakvu drugu pripadanost.  
 Bošnjačka stranka kao i druge manjinske partije od samog početka insistira na dogovoru 
oko svih spornih pitanja kroz održiva zakonska rješenja zasnovana na Ustavu Crne Gore.  
 U našem parlamentu se veoma često koriste termini i primjeri iz sporta, pa ću i ja danas 
jednim takvim primjerom prikazati zbivanja kod nas. Ono što danas radi predsjednik Parlamenta je 
identično situaciji kada bi jedan od igrača nosio dres čija  jedna polovina ima boje i oznake jednog 
tima, a druga polovina drugog. U takvoj situaciji taj igrač šutira na oba gola u zavisnosti koji mu je 
bliži i povoljniji za postizanje poena kako bi bio proglašen za najboljeg strijelca. Za očekivati je da 
se na kraju prikloni pobjedničkom timu koji god to bio. Upravo takvo ponašanje za nas je 
neprihvatljivo i razlog zbog kojeg tražimo smjenu predsjednika Parlamenta.  



 Ni u jednom trenutku ne želim umanjiti dobro učinjeno za Crnu Goru u prethodnom periodu, 
kako od strane predsjednika, tako i od njegove partije, a neću isticati ono za šta smatram da je 
učinjeno loše i što se pokazalo kao loše. 
  Predsjedniče Parlamenta, želim naglasiti da ste veoam korektno i primjereno vodili 
Parlament u prethodnom periodu, da ste radili na razvijanju dijaloga i unapređenju demokratije. 
Takve poteze povlačili ste na međunarodnom planu, ali i na lokalnom nivou, taj doprinos 
parlamentarizmu  je velik i nesumnjiv i ni u jednom trenutku ne želim da ga dovodim u pitanje.  
 Nažalost, u poslednjem periodu od vas i od predstavnika vaše partije upućene su teške 
riječi na račun Bošnjačke stranke, ali i drugih manjinskih partija. Smatram ih neprimjerenim, ali ja u 
ovom trenutku neću odgovarati na iste bez obzira što zaslužuju odgovor istom mjerom i sa 
argumentacijom. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 14:27:25) 
 
 Hvala, kolega Kalač.  
 Kolega Popoviću, izvolite.  
 Neka se pripremi kolega Abazović. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (18.05.16 14:27:32) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore,  
 Na samom početku bih htio da kažem par riječi koje se tiču bivših radnika Kombinata 
aluminijuma Podgorica. Da podsjetim da smo mi u ovoj skupštini usvojili Zakon o izmirenju 
obaveza prema radnicima KAP-a i da podsjetim da smo usvojili i zaključke kojima smo rekli da će 
se ta dugovanja izmiriti prema njima do marta 2016. godine. Ti ljudi su i danas po kiši, po suncu, 
na ulici. To se mora riješiti i ja apelujem na nadležne državne organe da to hitno urade. Da li će to 
uraditi za dva dana, za 15 dana ili za mjesec, zakon se mora ispoštovati.   
 Što se tiče razrešenja predsjednika Skupštine Crne Gore, gospodina Ranka Krivokapića, 
poslanici, tačnije nas 36, 45% od ukupnog broja, pokrenuli smo inicijativu za razrješenje 
predsjednika Parlamenta Ranka Krivokapića sa te funkcije u februaru ove godine. U obrazloženju 
tog istog prijedloga navodi se da je klub poslanika Socijaldemokratske partije na vanrednoj 
sjednici Skupštine Crne Gore 27. januara, na kojoj je Vlada dobila povjerenje, glasao protiv, čime 
je ta stranka jednostrano raskinula sporazum o zajedničkom političkom djelovanju od 06.novembra 
2012.godine koji su zaključili DPS, SDP, Liberalna partija, Demokratska partija, Bošnjačka 
stranka, koalicija Forca za jedinstvo i Hrvatska građanska inicijativa. Sporazum je potpisan, 
između ostalog, u cilju formiranja skupštinske većine iz koje će nastati buduća Vlada Crne Gore, 
kao i podrške Vladinim aktivnostima. Članom šest sporazuma, partije potpisnice su se obavezale 
da podrže izbor predsjednika Skupštine iz redova Socijaldemokratske partije. Gospodin Krivokapić 
je kao predsjednik SDP-a upravo glasovima te parlamentarne većine 06.novembra 2012. izabran 
za predsjednika Skupštine.  
 Glasanjem protiv povjerenja Vladi SDP je prestala da bude nosilac prava iz sporazuma. 
Razrešenje Krivokapića predstavlja uslov da se nova politička realnost nastala glasanjem Kluba 
poslanika SDP-a protiv Vlade u Skupštini Crne Gore usaglasi sa naprijed navedenim činjenicama i 
sa demokratskim standardima i parlamentarnom praksom.  Liberalna partija je na sjednici lidera 
političkih partija održanoj 01.februara ove godine prva od političkih subjekata principijalno 
pokrenula pitanje razrešenja predsjednika Skupštine Crne Gore Ranka Krivokapića poslije 
jednostrane odluke SDP-a da raskine koaliciju na državnom nivou i time pređe u opoziciju. Zašto 
to nije parlamentarna većina realizovala u februaru za vrijeme vanrednog zasijedanja Skupštine 
Crne Gore kad je imala sva proceduralna prava je upitno.  
 Jasno je da predstavnik opozicije ne može biti predsjednik Skupštine Crne Gore, odnosno 
predstavljati većinu u najvišem crnogorskom domu, kao što to nije praksa ni u jednom svjetskom 
parlamentu. Time smo izrerkli svoj politički principijelni a ne personalni stav o tom pitanju. Što će 



se dešavati na tajnom glasanju o razrešenju predsjednika Skupštine, nije u našem domenu, jer 
nije provjerljivo i ne znamo što je čiji trenutni politički interes. Činjenica je da se gospodin Ranko 
Krivokapić i SDP poslije nekoliko mjeseci opozicionog djelovanja vraćaju u čudnu vlast i sada je i 
smjena gospodina Krivokapića na neki način obesmišljena.  
 Dakle, gospodin Krivokapić nas je sve zajedno nekoliko mjeseci proceduralno i 
vanproceduralno "prevodio žedne preko vode". Parlament i zakonodavna vlast su blokirani 
mjesecima. Nikome od nas, a posebno građanima Crne Gore nije u interesu da se tako stanje 
nastavi do novembra ove godine kada će se u najboljem slučaju konstituisati novi saziv 
crnogorskog parlamenta. Zato vas sve molim da konačno mislimo na građane Crne Gore, a ne na 
nas same.  
 Na kraju želim da se u ime Liberalne partije i svoje ime zahvalim gospodinu Krivokapiću, 
bez obzira hoće li ostati sa te strane stola ili će doći sa ove strane stola, na veoma konstruktivnoj 
saradnji, na doprinosu koji je nesporano dao, naravno, i državi Crnoj Gori i svim procesima koji su 
trajali poslednjih 13 godina. Naravno, u politici ne stoji ono "konac djelo krasi". Bez obzira na sve 
ovo što se dešavalo u proteklih par mjeseci sigurno je da je njegov doprinos dobrom radu 
crnogorskog parlamenta, naravno, ako zanemarimo ovih nekoliko mjeseci, jer praktično crnogorski 
parlament od početka godine i ne funkcioniše. U svakom slučaju, vjerujem da će se donijeti 
svrsishodna odluka i bez obzira na sve Parlament mora da nastavi jačim ritmom u interesu 
građana, u interesu svega onoga što sam rekao. Znamo i sami da dosta akata čeka u proceduri, 
sad je to već i nekoliko stotina. 
 Što se tiče Force i Hrvatske građanske inicijative oni su, mislim, na fonu ove moje diskusije. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 14:35:13) 
 
 Hvala, kolega Popoviću, na lijepim riječima. 
 Kolega Abazović. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (18.05.16 14:35:26) 
 
 Zahvaljujem, poštovani predsjedniče. 

Poštovane kolegince i kolege, poštovani građani Crne Gore, 
 Prije nego što počnem diskusiju o ovoj tački dnevnog reda, samo dvije tehničke napomene, 
neće uzeti više od 30 sekundi. Jedna je da se ja pridružujem ovome što je i kolega Popović rekao, 
po ko zna koji put se pridružujemo svi zajedno naporima da se pomogne radnicima Kombinata 
aluminijuma koji protestuju toliko dugo ispred i da se ispoštuje ono što je donešeno u ovom 
parlamentu. To je jedno.  
 Drugo, želio bih da skrenem pažnju da ne bi izazvalo neke kontroveze u javnosti. Bilo je 
dileme vezano za novi Rječnik u izdanju Crnogorske akademije nauka i umjetnosti i sporne 
odrednice vezano za narod i kome sam pripadam. Ja sam se čuo sa ljudima iz Crnogorske 
akademije nauka i umjetnosti, sa nekolicinom o kojima imam jako lijepo mišljenje i nadam se da 
nije bilo neke zle namjere, tako sam i ubijeđen, ali da bi bilo dobro da se te eventualne nedoumice 
zaista otklone kako ne bi ta tema izazivala neke dublje podjele koje nijesu nikome potrebne i u 
cilju jačanja našeg multikulturalnog društva. Nadam se da i drugi će podržati takve napore da se 
pojasnimo, a dozvolite sad da se vratim na diskusiju. 
 Mi smo već duži vremenski period žrtve brakorazvodne parnice Socijaldemokratske partije i 
DPS-a. Meni je drago što je došlo do te brakorazvodne parnice, meni je zaista drago. Više puta 
sam i lično u javnim nastupima kritikovao politiku SDP-a i konkretno gospodina Krivokapića. 
Mislim da je dobro isto kao što bih volio da i manjinske partije u jednom trenutku odluče da pređu 
na sunčanu stranu ulice, odnosno da zaista shvate da ovo nije put kojim Crna Gore treba da ide. 
Kako to biva u brakorazvodnim parnicama, žena za muža priča sve najgore, otvara se taj prljavi 
veš i mislim da to nikome na kraju ne koristi, a ponajmanje onima koji su donedavno bili u ljubavi, 
a istina je kada su ova dva subjekta u pitanju nikad se ne zna da li će opet nastaviti svoju ljubavnu 



avanturu. 
 S tim u vezi želim da kažem sledeće: Iz Građanskog pokreta URA ovdje su dva poslanika, 
jedan je iz Albanske alternative, naravno, svako će se izjasniti onako kako misli da treba, ali naš 
generalni stav je da mi niti smo gospodina Krivokapića postavili na to mjesto na kojem jeste, niti 
ćemo ga mi smjenjivati.  
 Ono što ja mislim o gospodinu Krivokapiću jeste sledeće: Mislim da je on odličan, evo da i 
ja iskoristim taj sportski žargon, odličan igrač. Igrač koji zna sve o tom sportu koji igra, ali je čovjek 
koji ... i previše gnjavi loptu. On ne želi  da se dobacuje, on je neko ko je soler, koji poznaje sve, ali 
jednostavno u neodlučnosti svojih poteza često dovede sebe u situaciju u koju je doveden. 
Umjesto da on, više puta mu je bilo i nuđeno, sruši Demokratsku partiju socijalista, došao je u 
jednu čudnu situaciju da oni eventualno danas smijene njega.  
 Želim da kažem da je gospodin Krivokapić imao neke poteze koji moraju da se priznaju da 
su vrlo korektni i demokratični. Na kraju, on je pokrenuo parlamentarni dijalog, on je doveo 
gospodina Drobniča, dao je najveći doprinos da gospodin Drobnič bude za stolom u tom 
parlamentarnom dijalogu. Mislim da je funkciju predsjednika obavljao najbolje u posljednjih 12 
godina, mislim da niko u posljednjih 12 godina nije bio bolji predsjednik od njega. Isto tako 
smatram da je povećao međunarodni kredibilitet time što je bio izabran u najveću parlamentarnu 
organizaciju, bio je predsjednik Skupštine OEBS-a, ali da te optužbe da je ovdje uveo neku 
parlamentarnu diktaturu zaista ne stoje i one mogu da budu samo izgovor ljudima koji ne razumiju 
demokratiju. Ne razumiju demokratiju zato što su u demokratiju upali sa pripravničkim stažom i sa 
ulice. 
 Ako bismo svi mi kao poslanici uvijek glasali onako kako nam paratija nalaže, onda nam ne 
bi trebao parlament, mogli bismo da glasamo iz kuće. Ako niko ni u jednoj situaciji ne može da 
promijeni svoje mišljenje ili da svojim diskusijama pokuša da skrene pažnju da možda u nekoj 
tački ne treba podržati ono što je partijska direktiva, onda nam ne treba parlament. Parlamentarci 
treba da su autonomni i ja mislim da je gospodin Krivokapić, bez obzira na sve političke razlike 
koje postoje i koje su evidentne između nas, ipak na neki način omogućio da i takva vrsta 
parlamentarizma započne, odnosno da taj neki veći stepen autonomije bude kod samih poslanika. 
 Što se tiče Demokratske partije socijalista i njihove želje da se što više ubrza ova smjena, 
evo da vam kažem, juče kada se pričalo o Vladi vi niste bili tu, bojkotovali ste. Ne znam, uzećete 
dnevnice za to, samo kad drugi bojkotuju da ih ne optužujete za to. Na to apsolutno imate pravo, 
što se mene tiče uzmite duple, ali ja se bojim i želim da uputim tu poruku javnosti da ne bi bilo 
ovoga glasanja o sporazumu da nema tačke dnevnoga reda o smjeni gospodina Krivokapića. 
Vama se samo zbog ove tačke žuri, vama se ne žuri zbog slobodnihi izbora. Vama se ne žuri 
zbog toga što neki ljudi treba da počnu kontrolu izbornog procesa, vama se žuri samo da 
zadovoljite ego svoga predsjednika koji se lično htio u jednom momentu obračunati sa 
gospodinom Krivokapićem s kojim je toliko puta sklapao te koalicije. I to je zaista nekorektno. 
Nekorektno je prema javnosti. Nijeste došli ovdje da bi branili Vladu Crne Gore, a došli ste ovdje 
sada da bi smjenjivali predsjednika Parlamenta.  
 Nema nikakve dileme, moja malenkost lično i kolega Konatar nećemo glasati danas, 
nećemo glasati uopšte. Nijesam pravnik, nemam pravo možda da ulazim u tumačenje procedura, 
ali imam pravo kao političar i kao građanin da kažem svoje mišljenje. Ako potegnete za tim, a 
vjerovatno zbog političke korupcije nećete imati potrebe, ako potegnete za tim da sa manje od 41 
glasom smijienite predsjednika Parlamenta, još jednom, ko zna koji put ćete izblamirati državu 
Crnu Goru, njene najviše političke organe i uvešćete nas u daljnje gaženje Ustava i svih mogućih 
procedura.  
 Dakle, ako ste namaknuli taj 41 glas - dobro, ako ne - imate par sati da izvršite raznorazne 
kupovine neophodne da dođete do te većine, podijelite još neki stan ili makar garsonjeru i 
jednostavno onda na taj način ostvarite ono što jeste većina. 
 Sve one stranke koje u nekom momentu odluče da napuste Demokratsku partiju socijalista 
više su nego dobrodošle i to je jedini način da krenemo u promjene. Ja čestitam SDP-u za ono što 
je uradio u posljednjih nekoliko mjeseci. Neki ljudi poput gospodina Šabovića su to mnogo ranije  
učinjeli javnim  i smatram da je to dobar primjer i dobar način da učinimo nešto korisno za našu 
zemlju. 
 Ponavljam, mi nećemo glasati ni za niti protiv, jednostavno nećemo uopšte uzeti taj listić. A 



evo, kao najmlađi brojao sam glasove kad je gospodin Krivokapić bio tu postavljen, raspoložen 
sam ako neko to rasporedi da ih brojim, pa bio, da tako kažem, otklonjen sa toga mjesta ili bilo mu 
izglasano to nepovjerenje, ili bilo mu izglasano to povjerenje, ja se nudim, možda nepristojno, da i 
u tom sistemu pomognem ako treba, kad već neću glasati.Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 14:44:56) 
 
 Hvala vam. 
 Nadam se da ćemo za početak ovako male izbore organizovati da budu nesporni. Za 
početak da izmamo izbore na 81 bez identifikacije da budu nesporni, da ne kažem pošteni, ali da 
budu nesporni, barem toliko. 
 Idemo na raspravu. Prvi kolega Emilo Labudović pa koleginica Draginja Vuksanović. 
 Izvolite, kolega Labudoviću. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (18.05.16 14:45:16) 
 
 Ako može, zaustavite mi vrijeme dok kolege izađu, da se malo provjetri situacija. 
 Gospodine Krivokapiću, gospodine predsjedniče Parlamenta, 
 Vi vjerovatno primjećujete razliku u mom obraćanju vama u odnosu na juče, ali uvjeravam 
vas da to nije rezultat promjene mog stava i mišljenja prema vama, već činjenice da sam saznao 
da je već obezbijeđena dovoljna kvalifikovana većina za vašu smjenu, tako da moj lični stav i stav 
našega kluba više nijesu važni. Ali, ja ću ga ipak iznijeti. 
 Nebrojeno sam puta u ovih više i ne pamtim koliko godina dok smo dijelili ovaj prostor, bez 
zazora, a to ću učiniti i danas bez obzira na sav politički rizik, imao petlju da kažem da vas cijenim 
kao političara i da vas smatram jednim od najboljih političara ne samo u Crnoj Gori nego i u 
regionu. Ali vas upravo iz tog stava i iz tog odnosa smatram više nego odgovornim za ukupno 
političko, ekonomsko, socijalno i iznad svega moralno stanje u kome se danas nalazi Crna Gora. 
 Vi ste, gospodine Krivokapiću, bez obzira što još formalno tu stojite, za mene i kao čovjek i 
kao političar sa te stolice otišli davno. Otišli ste onoga dana kada ste dozvolili da se u ovaj visoki 
dom, kako to vole da kažu, unesu političke tezge i obavi najprljavija politička trgovina koju pamti 
ovaj parlament. Nije bila prva, priznajem ali je bila toliko očigledna, toliko prljava da joj nema 
presedana. I umjesto, makar i po cijenu da budete i razapeti kao Hrist, prevrnete te političke tezge 
i tada napustite tu stolicu i pridružite se zdravim demokratskim snagama koje su tražile promjene, 
vi ste po ko zna koji put ostali da oklijevate i da čekate za vas neku povoljniju priliku. 
 Meni je, iskreno da kažem, žao što vi odlazite. Ne zato što će Crna Gora time nešto izgubiti, 
već zato što će na tu stolicu, umjesto vas, sjesti gori od vas. To je prvo. A drugo, žao mi je što ne 
odlazite u paketu, što ne odlazite zajedno sa Milom Đukanovićem i Demokratskom partijom 
socijalista i što vašu smjenu ne vrše oni koji na to jedino imaju pravo, poslanici opozicije u ime 
građana Crne Gore kojima ste se zajedno popeli na glavu i ispraznili i đudu i džep. Ali neka vam 
bude za utjehu da postoji pravilo da kad ode drugi, ne znači da uskoro neće i prvi. Imamo 
bjelodanih dokaza, tako da se ništa ne sjekirate, vi samo idete par mjeseci prije vašeg političkog 
dojučerašnjeg kompanjona, a onda ćete, hvala Bogu i hvala građanima Crne Gore, u političku 
penziju i na marginu istorije.  
 Podugačak bi bio spisak političkih nepočinstava za koje ste odgovorni vi i vaša partija. Ali  
najveće vaše nepočinstvo jeste što ste ovoliko godina bili asistent i jatak Demokratskoj partiji 
socijalista. Sve što je uradila Demokratska partija socijalista, a u dva dana rasprave koja je 
prethodila smo dokazali, sve njene zasluge su istovremeno i vaše zasluge. To što ste vi 
povremeno vršili izlete  povodom određenih pitanja bilo je samo pokušaj obezbjeđivanja rezervne 
pozicije za ne daj bože. Podvlačim, sposobni ste, obaviješteni ste i znate da anticipirate neka 
društvena kretanja, ali kad je trebalo i kad ste morali da učinite odlučujući korak i da DPS konačno 
ostavite samog na bojnom polju - ne. Vi ste uvijek bili tu da pritrčite, da podmetnete rame i da mu 
pružite oslonac. Evo samo nekoliko oblasti u kojima ste vi najzaslužniji za totalnu derogaciju i 
demokratskih uzusa i tradicije Crne Gore.  



 Prije svega ću se osvrnuti na državnu tradiciju. Vjerujte, dužan sam, bez obzira što sam bio 
jedan od najboljih đaka beranske Gimnazije, da se mom pokojnom profesoru istorije izvinim za 
peticu koju mi je nezasluženo dao, jer i pored činjenice da sam znao gotovo sve važnije datume  iz 
istorije Crne Gore i sve važnije bitke koje je ona vodila, nikad nijesam znao za nekakav Tuđemil i 
nikad ne bih vjerovaro da se u tradiciji crnogorske vojske koja obiluje sjajnim datumima odnekud 
iščeprka baš taj datum za njen dan.Eto, samo toliko, a toga bi bilo, nego nemam vremena, do 
prekosjutra.  

Odnos prema srpskom jeziku. Gospodine Krivokapiću, kao neko ko je stalno htio sebe da 
istakne kao demokratu evropskog formata učinili ste presedan nezabilježen u istoriji demokratije,  
prećutali ste i ugazili u osnovni princip demokratije, a to je da određena prava  određuje princip 
većine. I pored činjenice da srpskim jezikom u Crnoj Gori govori jedina nesporna većina, vi ste 
učinili to što ste učinili i prvi i skoro jedini u zvaničnu dokumentaciju i zvaničnu korespondenciju 
uveli taj nekakav crnogorski jezik, iako čak to ni oni koji su vam naložili da to uradite nijesu uradili.  
 Takođe, ne mogu da vam zaboravim kao Srbin i kao parlamentarac vaš odnos prema 
Srpskoj pravoslavnoj crkvi. To što ste uradili prema crkvi koja je stvorila Crnu Goru je nečuveno. 
Ja znam da ste vi ateista i vjerovatno se Boga ne bojite, ali ja vam kažem, postoji neko 
univerzalno pravilo koje glasi: "Ne može se zlo raditi, a dobru se nadati". Ili ste možda računajući 
da ćete prije ili kasnije, a evo stiglo je i to vrijeme, otići u političku penziju, računali da ćete se 
zamonašiti i biti iguman u nekom od manastira Miraša Dedejića, ako uspije da ih nahvata i otme. 
Ja vam kažem - putuj, igumane, i ne brini za manastir, pa makar ga i Miraš Dedejić pravio.  

Ono što posebno želim da istaknem danas kao razlog zbog čega mi u suštini neće biti žao 
što idete jeste što ste sve ovo vrijeme bili svojevrstan lakmus papir Demorkatske partije socijalista 
koji je ona kad god je trebalo da ispita dokle može da ide u svom gaženju tradicije, kulture, 
duhovnosti, moralnosti i svega onoga što je Crnu Goru činilo Crnom Gorom, a nisu je činjele ni 
fabrike, ni industrija, ni poljoprivreda, ni išta drugo, uvijek isturala vas i vi ste i voljno i nevoljno  išli  
do najkrajnjijih granica kad je prijetilo da stvar pukne i da ode po trista kolovoza. Pri tom, čak ni 
onda kad ste znali, a znam da ste znali, da činite nešto što niko vaš prije nije učinio i ne bi učinio, 
vas to nije obavezalo.  
 I na kraju, treba li da kažem i ono šta nijeste učinili sa tog mjesta, a trebalo je da učinite. 
Prije svega, ja vam isto dugujem zahvalnost za neki lični odnos koji smo međusobno ovdje gradili 
kao parlamentarci, za vaš odnos prema ovom klubu takođe, za vaš odnos prema parlamentu kad 
je o predsjedavanju ovom parlamentu riječ i za još mnogo toga. Ali, gospodine Krivokapiću, sve je 
to malo pred činjenicom da nikad nijeste bili u stanju ni kao demokrata, ni kao političar, ni kao 
predsjednik stranke da učinite onaj odlučujući iskorak i onaj odlučujući korak koji bi danas Crnu 
Goru već vodio putem demokratizcije i mirne tranzicije. Uvijek ste silom, voljom ili kako god, vaša 
je lična stvar i ja neću to preispitivati, htjeli i ostajali u sjenci Mila Đukanovića i Demokratske partije 
socijalista. Ja znam da su i vaše brojne kolege vršile pritisak na vas ili da nijesu htjele da se 
odreknu brojnih sinekura, jer kako bi drugačije ljudi koji su primali platu manju od moje i tu moram 
da odam priznanje premijeru što me je nazvao kretenom, jer zaista jesam kreten kad od moje 
plate poslaničke, sramota me da kažem, jedva preživljavam, a vaše kolege svake godine 
prijavljuju ušteđevinu od 50 do 100 hiljada evra. Pa, gospodine Krivokapiću, kako? Ako je to neka 
alhemija, ja vas molim naučite me,  prijeko su mi potrebne neke pare. Ali ako računate da ću ih 
steći tako što ću glasati za neku od tih vaših kombinacija, grdno se varate. Vi ste znali, znali bolje 
čak i od državnog tužioca, šta vaš prethodnik i šta vaš koalicioni partner radi po Budvi i sve ste 
vrijeme čekali, sve ste vrijeme ćutali, sve ste vrijeme cinculirali, da upotrijebim tu riječ mada je 
gruba,  čekajući pogodan trenutak kada ćete to politički da naplatite. Čak i činjenicu da je vaš rodni 
grad zarobljen, da ne možete doći kući, da ne možete izaći iz kuće a da oni koji vas prate i pri tom 
nijesu iz državne bezbjednosti ne znaju svaki vaš korak, i o tome ste ćutali  i ćutite.  
 Gospodine Krivokapiću, sve se to na kraju mora platiti, došlo je vrijeme da vi to danas 
platite. Kažem, jedino zbog čega žalim jeste što to nije našom zaslugom, jer ste nas iz 
Demokratskog fronta najviše u političkom smislu i zadužili. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 14:57:03) 



 
 Ja bih mogao početi odgovarati, ali trajaće. Sve je replika, sve mene prozivate. Ali dvije 
stvari moram reći. Pokušavam da iznesem fakte, a fakti su ponekad najopasnija stvar, izgleda. 
Najopasnije je pričati istinu, sve ostalo je manje opasno. Sve ostalo je manje opasno, jer za istinu  
vas mogu uhvatititi što ste pogriješili, za laž nema hvatanja, ona je svuđe.  

Prvo kolege da odbranim. Kolege koji su sa mnom u poslaničkom klubu nemaju nikakvu 
ušteđevinu, to možete provjeriti, a to i znate. Ovi koji su sa mnom u poslaničkom klubu, koji su 
ostali, a za one koji su otišli ne mogu garantovati.  
 Molim vas, ja sam vas slušao.  

Ima čudan problem s vremenom. Mislim da u politici se mora  vrijeme mjeriti u cjelini. Ne 
možete jedno vrijeme koje vam se ne sviđa zaboraviti, a jedno u kojem mislite da ste dobri pamtiti. 
Ja pamtim, kolega Labudoviću, mene i vas od prvog dana u ovom parlamentu. Ja sam bio 
predsjednik Komisije za informisanje, a vi član te komisije. Tada socijalističke i komunističke, jer je 
to Parlament 1989. koji je izabran sa liste raznih društvenopolitičkih organizacija. Vi ste došli u ime 
Televizije. Pamtim čitavo to vrijeme. Ne možete period koji je mnogo gori od ovog mog perioda 
presjedavanja ovom parlamentu po svakoj kategoriji, ali po svakoj kategoriji, ljudskoj, moralnoj, 
ekonomsko-socijalnoj kako ste vi rekli, po svakoj kategoriji, docirati sa neke velike visine. Znači,  
politika koju ste vi vodili dok ja nijesam postao predsjednik Parlamenta, računam do 1998. ili 2003, 
manje je bitno, u moralnom smislu, u socijalnom, ekonomskom gora je od ove koju sam ja 
predstavljao, čak i u svojim lošim oblicima koje vi navodite. Biću vrlo precizan, to je bila politika 
rata, politika hiperinflacije, gdje smo primali po dvije marke, politika opšte pljačke. Sva pohara koja 
se desila u Crnoj Gori sada se ne može mjeriti sa poharom koja je napravljena na prostoru 
Jugoslavije tada. Znamo svi, od telefona i krava sa dubrovačkog ratišta pa do nadalje. (Govor iz 
klupa) Reći ću to, kolega Mandiću, znate da imam toliko moralnog kontinuiteta. Rekao sam, 
pohara koja se desila posle, pohara koja se desila posle, molim vas. Hajde da i mi i vi, ili ja i vi, 
dođemo do još jedne konstatacije. Sva je povika bila da kada je SDP ode u opoziciju sve će biti u 
redu u Crnoj Gori. Evo, pošli smo u opoziciju i šta nas je dočekalo? Molim vas, ja sam vrlo strpljiv , 
kao što vidite, i kada su stvari neke koje su lične. Ja ne govorim lične stvari, govorim o pojavama 
političkim. Znači, govorim o političkim pojavama. Sva je povika bila da kada SDP dođe u opoziciju 
sve će se promijeniti. Evo, promijenili smo se, neću dijagnozu praviti . Tu smo, evo da vidimo što 
možemo pomoći. Ništa više od toga, što možemo pomoći. Otišli smo svojom voljom u opoziciju, 
glasali smo protiv Vlade i čujemo samo napade da smo krivi za sve, da smo isti, tako dalje i tako 
dalje. Nama je zajednička pouka da svi treba da se mijenjamo. Moguće da ja ne mogu početi 
vjerovati u tom smislu, jer nisam taj tip filozofije, ali u svakom slučaju nisam rušio crkve, nisam 
napadao crkve, nisam otimao crkve. Imam pravo na svoju vjeru, u tome što mislim da je crkvena 
istorija Crne Gore, crkvena istorija Crne Gore, a ono što možete biti sigurni, mislim da i to pitanje 
možemo rješavati, ali ne tako što ćemo jedne druge titulisati i proglašavati đavolom, nego što 
ćemo pričati na tu temu i ostaviti vremenu da nekako tu stvar rješava. To je ono što moramo 
pokazati da se promijenimo makar koliko se Vučić promijenio u Srbiji, da bismo svi zajedno mogli 
da mijenjamo Crnu Goru. Svi se nešto moramo promijeniti nabolje da bismo zajedno mogli 
mijenjati Crnu Goru. Završiću tom rečenicom, neka to bude dio prvog susreta mog i Andrije 
Mandića, rekli smo jedan drugome - pošten protivnik je pola prijatelj. Tako živimo i danas. 
Protivnici jesmo, ali obojica jedan za drugog smatramo da smo pošteni ljudi i tako živimo i danas, 
sa svim političkim razlikama ali sa osnovnom vrlinom da vjerujemo jedan drugome da smo pošteni 
ljudi. Mislimo da je to dovoljno za početak da mijenjamo Crnu Goru, a treba se mnogo toga 
promijeniti. To nije dovoljno, SDP sigurno - malo ruku, malena i snaga - treba i opozicija i onaj 
časni dio vlasti, da upotrebim tu formulaciju, i da to zajedno uradimo. Narod strada, narod strada, 
narodu je sve gore, a nama kako god da je nije nam tako teško. Evo, vidjeli ste, nijesam želio ništa 
da ispolemišem, nego da pokušam da smirim stvari da dodjemo sa zajedničkom porukom na 
kraju. 
 Hvala za lijepe riječi. 
 Replika, izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (18.05.16 15:03:00) 



 
 Zaista razumijem da je vama težak dan, ne kažem zbog toga što gubite funkciju, nego što 
ste danas glavna i jedina tačka dnevnog reda. Samo mi objasnite kako da diskutujemo na temu 
razrješenje predsjednika Skupštine a da ga ne pominjemo. Hoćete li svaki put da dobijete repliku? 
Pa nemojte. Moramo da imamo pravo na komentar. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 15:03:26) 
 
 Bez brige, neću, ovo sam smatrao za početak jer smo kolega Labudović i ja, čuli ste, u 
ovom domu napravili kontinuitet od skoro 30 godina. Samo sam to uzeo. Daću mu, svakako, nije 
bilo ništa uvredljivo i daleko od toga, a pogotovo nije bilo ništa lično negativno.  
 Samo izvolite, nijesam reagovao i na mnogo teže kvalifikacije. Izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (18.05.16 15:03:47) 
 
 Gospodine Krivokapiću, tačno je da se mi poznajemo dugo. Ja sam upravo sa stanovišta 
tog našeg poznanstva ostao najkorektniji koliko sam mogao da budem i nijesam vas optužio ni da 
ste uzeli ni da nijeste uzeli i nijesam vas uveo ni u jednu sferu osim u sferu politike.  

Što se tiče onog vremena koje vi meni spočitavate, isti sam onaj. Buditge sigurni. Tada sam 
bio patriota, bio uz svoj narod, biću i danas. Vi koji ste bili na drugoj strani, o tome će istorija da 
kaže, ali je činjenica sljedeća - gospodine Krivokapiću, ovu su Crnu Goru više obrukali navodni  
antiratni profiteri nego oni koji su razvlačili kredence i krave iz okoline Dubrovnika. I nije Crna Gora 
prodata tada, i nije Crna Gora obrukana tada, i nije Crna Gora klekla tada. Ne, gospodine 
Krivokapiću, prodaje se i prodana je otkako je počelo vaše zajedničko, da ne kažem političkim 
rečnikom rečeno zločinačko udruženje sa Milom Đukanovićem. Vi ste mu bili jatak, ne kažem da 
ste se u svemu slagali, ali mi nikad nijesmo čuli da se vi u nečemu krucijalnom ne slažete. Pola 
vam je primorja, odakle dolazite, rasprodato. Pomenuo sam vam Kotor, da vam ne pominjem kako 
vas, evo da kažem, ne u ljudskom nego u političkom smislu nije stid da sjedite u stolici u kojoj je 
sjedio čovjek koji je opljačkao 400.000.000 evra i pri tom priznao da je lopov. Pa dajte, kumim vas 
bogom. Da vam kažem nešto, znam da postoje razni odnosi prema politici i razni ekonomski 
kriterijumi šta politika donosi a šta ne donosi, ali da bi čovjek mogao da opstane u zemlji kakva je 
Crna Gora mora da postoji crta u moralnom smislu ispod koje se ne smije, gospodine Krivokapiću. 
Nijeste preskočili tu crtu, nijeste, sve vrijeme ste bili uz one za koje ste  znali da nose kapom i 
šakom. Bili ste i uz svoje kolege koje nijesu danas ovdje, zato su vas ostavili, za koje ste takođe 
znali da nose i kapom i šakom, a onda vi danas dolazite ovdje i prodajete meni svoje poštenje. Da 
sumnjam u njega, ja bih vam u brk rekao, ali znate li kako se zove onaj koji lopovu pridržava 
merdevine i kako prolazi pred sudom? Dobar ste pravnik, znate to. Prema tome, taj grijeh nosite i 
od toga grijeha ni Miraš vas ne može oprostiti, a bogami se bojim ni Vladika Amfilohije vam tu ne 
bi mogao pomoći. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 15:06:39) 
 
 Nazdravlje meni, što bi rekao Zoran Đinđić, ko se plaši grijeha taj ne ide u politiku.  
 Idemo dalje. Čuli smo vas, dao sam vama posljednju riječ, kao što vidite nemam problema 
sa tim.  
 Koleginica Vuksanović. Izvolite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ (18.05.16 15:06:52) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uvaženi predsjedniče Parlamenta, kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore, 



 Inicijativa za razrješenje gospodina Krivokapića kao predsjednika crnogorskog parlamenta, 
naravno da se mora dovesti u vezu sa imenom čovjeka koji je ujedno i predsjednik 
Socijaldemokratske partije.  
 Mislim da ovoj inicijativi nije problem gospodin Ranko Krivokapić kao predsjednik 
Parlamenta i njegovo razrješenje, koliko je u pitanju gospodin Ranko Krivokapić kao predsjednik 
Socijaldemokratske partije. Mislim da je tu problem mnogo veći i mnogo dublji. 
 Zašto? Zato što su gospodin Krivokapić i Socijaldemokratska partija vrlo neugodni svjedoci 
svih djela, a i onih nedjela u proteklih 25 godina. 
 Znamo li izreku da je istorija učiteljica života? Stoga smatram da slijedeći onu maksimu 
latinsku "Repettitio mater studiorum est" - ponavljanje je majka učenja, potrebno je ipak na neke 
lekcije iz istorije podsjetiti. Istorija je pisala i pisaće i dalje svoje redove i nju niko ne može izbrisati 
bez obzira da li se nečijom odlukom neko nalazi na nekoj funkciji ili ne. 
 Socijaldemokratska partija i gospodin Krivokapić nisu vodili politiku rat za mir. Gospodin 
Krivokapić i Socijaldemokratska partija nisu deportovali Muslimane. Gospodin Ranko Krivokapić i 
Socijaldemokratska partija nisu bili saučesnici Kaluđerskog Laza i Bukovice. Ko je to radio? Ko je 
učestvovao u tome? Upravo oni koji su pred referendum u Crnoj Gori napravili otklon od te i takve 
politike. Čestitamo. Slijedili su programske ciljeve Socijaldemokratske partije, jedine partije u 
istoriji crnogorskog parlamentarizma koja je do sada, a od svog osnivanja, ostvarila sve svoje 
strateške ciljeve. Tako ćemo raditi i dalje, u interesu građana Crne Gore i ove države.  
 Međutim, kada smo zajedno obnovili nezavisnu državu Crnu Goru, postavlja se pitanje 
zašto je neko i s kojim ciljem ušao u taj projekat. Tu tek na djelu počinjemo da se razlikujemo, ali 
ostajemo dalje s našim koalicionim partnerima, i to smo rekli kada je bila ona tačka dnevnog reda 
o neizglasavanju povjerenja Vladi, da bismo doveli Crnu Goru u Evropsku uniju i NATO. Jer, to je 
jedan od programskih ciljeva koje je Socijaldemokratska partija zacrtala svojim osnivanjem. Onda 
se dešava, šta? Nijesu gospodin Ranko Krivokapić i Socijademokratska partija napravili ovoj 
državi štetu time što su prodali Kombinat aluminijuma, a šteta od te prodaje i takve privatizacije 
mjeri se sa 134.000.000 eura. Socijaldemokratska partija je zato spasila Elektroprivredu i spriječila 
potapanje Tare i prodaju Elektroprivrede za nekih dvadesetak miliona. Znamo koliko više vrijedi 
Elektroprivreda Crne Gore.  
 Socijaldemokratska partija i gospodin Ranko Krivokapić nisu donijeli odluku o pogubnim 
privatizacijama u Crnoj Gori koje su hiljade, hiljade i hiljade radnika ostavili bez svojih radnih 
mjesta. Socijaldemokratska parija i gospodin Ranko Krivokapić nijesu donijeli odluku o prodaji 
15.000.000 kvadratnih metara Solane za 800.000 eura, što je po metru kvadratnom mnogo jeftinije 
nego jedna kafa koju ćete popiti u jednom lokalu. Socijaldemokratska partija Crne Gore i gospodin 
Ranko Krivokapić nisu glasali u ovom parlamentu za štetne ugovore kojima se ne prodaje nego 
rasprodaje državna imovina Crne Gore. Nije tačno, kako neki ovdje tvrde, da smo mi zaustavili 
razvoj i razvojne projekte. Mi smo htjeli, ali nažalost nijesmo imali podršku onih koju smo trebali da 
imamo u ovom parlamentu, da zaustavimo dalji sunovrat i poharu državnih resursa koji nisu ničija 
prćija već pripadaju građanima Crne Gore. I kada konstatujemo idemo dalje, šta se dešava s 
Buljaricom, za koliko će to novaca da se proda metar kvadratni Buljarice? Kakav je to Predlog 
zakona koji je trebaLo da uđe u Skupštinu Crne Gore o eksproprijaciji, kojim se udara na pravo 
svojine građana koja je zaštićena Ustavom Crne Gore? Učestvuje li u tome gospodin Krivokapić i 
Socijaldemokratska partija? Ne. Ko učestvuje u tome? Učestvuju oni za koje je moj uvaženi kolega 
Džavid Šabović rekao sljedeće: "Oni koji se stide svoje prošlosti boje se svoje budućnosti jer su 
upravo oni donosili takve odluke u sadašnjosti".  Mi smo se takvim odlukama suprotstavljali. Zato 
mi sada ovdje smetamo.  
 Ono što želim da ukažem jeste da gospodin Ranko Krivokapić kao predsjednik 
Socijaldemokratske partije i ovog parlamenta, svi smo toga svjesni, uradio je najviše kako na 
afirmaciji parlamenta tako i na afirmaciji Crne Gore u međunarodnoj zajednici. Za ovu moju tvrdnju 
postoje dokazi. Dobro se sjećamo perioda kada su bile svježe one postreferendumske podjele, 
kada je gospodin Krivokapić pisao Ustav Crne Gore i vrlo teško u takvim uslovima, svjestan tih 
događaja, obezbijedio dvotrećinsku podršku za izglasavanje Ustava Crne Gore u Skupštini Crne 
Gore. Gospodin Krivokapić je u Ustav Crne Gore uveo državne simbole, grb, zastavu i himnu.  
 Jednom prilikom je premijer nazvao ovo vladanje u parlamentu diktaturom nesposobnosti, a 
predsjednik Parlamentarne skupštine NATO-a gospodin Majkl Tarner je 7. decembra 2015.godine 



uputio čestitku upravo gospodinu Ranku Krivokapiću za pozivnicu koju je Crna Gora dobila za 
pristup i članstvo u NATO-u, čestitajući lično njemu na liderstvu Crne Gore u NATO integracijama. 
Smatram da je ovo što sam navela uspjeh gospodina Krivokapića, ali prvenstveno uspjeh 
crnogorskog parlamenta i crnogorske države i ovo je uspjeh Socijaldemokratske partije.  
 Bez obzira na to da li će biti ovdje izglasano razrješenje predsjednika crnogorskog 
Parlamenta i predsjednika Socijademokratske partije ili ne, ono što istorija napiše niko ne može 
izbrisati. Naša djeca, naši unuci i praunuci čitaće o našim imenima i prezimenima i odlukama koje 
smo donosili u ovom parlamentu.  
 Ono što je sigurno jeste da se mi ovdje nemamo čega stidjeti. Mi smo branili državu i 
državne interese. Osnovni postulati na kojima počiva politika naše partije koju predvodi gospodin 
Krivokapić su demokratska, građanska, multietnička Crna Gora koja treba i koja će politikom SDP-
a počivati na principima vladavine prava. Samo ukoliko poštujemo principe vladavine prava 
možemo imati pravnu državu. Pravna država i ostvarivanje principa vladavine prava 
podrazumijeva, šta - legitimitet pravnih normi u njihovom donošenju, a legalitet pravnih normi u 
njihovoj primjeni. Nezakonite odluke koje uništavaju državne resurse i koje otimaju od građana 
ono što im pripada nisu politika Socijademokratske partije. Tu je naša mana. Zato mi smetamo, ali 
će Socijaldemokratska partija na čelu s gospodinom Krivokapićem i dalje ostati da svjedoči, da 
bivstuje, da se bori za principe građanske, multientičke države koja će odvesti Crnu Goru u 
Evropsku uniju i NATO.  
 Ime gospodina Krivokapića, Socijademokratske partije i svih onih drugih koji se zalažu za 
slične principe i dobrobit građana ove države biće upisani zlatnim slovima u istoriju Crne Gore. 
Kako će oni koji su glasali za rasprodaju državnih resursa i poharu, a dokaz tome je da u ovoj 
državi koja broji 650.000 stanovnika, što je četvrtina stanovništva grada Beograda, građani ne žive 
pristojno. Je li moguće da na deset godina nezavisnosti Crne Gore naši građani nisu zaslužili 
pristojan život? Građani će prepoznati politiku SDP-a i gospodina Krivokapića. Slijedićemo sve 
one principe koji nas vode dalje. Jednog dana ćemo biti svi srećni u ovoj našoj državi Crnoj Gori.  
 Gospodine Krivokapiću, hvala vam za sve što ste uradili za crnogorski parlament i 
crnogorsku državu, što ne znači da ishod glasanja možda neće biti drugačiji od onog što većina 
ovdje očekuje, to ćemo tek da vidimo. Ono što želim da ukažem jeste da Poslanički klub 
Socijaldemokratske partije neće uzimati glasačke listiće, što znači da neće učestvovati u glasanju 
povodom ove tačke dnevnog reda. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 15:17:09) 
 
 Hvala vam.  
 Komentar imaju kolega Bulatović i kolega Lekić, dvojica lidera na jednu damu. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (18.05.16 15:17:19) 
 
 Gospođo Vuksanović, moram da vam kažem jednu stvar. Biti predsjednik pa ne biti 
predsjednik nije kraj života i nije kraj političke karijere, jeste kraj za nekog i slobode ako nije pošten 
čovjek.  
 Prema tome, kakva god odluka bude danas, mislim da se politički život u Crnoj Gori neće 
zaustaviti i ako bude smjena, protivnici Ranka Krivokapića, posebno iz DPS-a, ovi kojhi nema tu, 
možda mogu da budu na trenutak samo sretni i zadovoljni. Tako da vam zamjeram na ovim 
riječima koje su bile na kraju, riječi zahvalnosti. Nebitna stvar je biti ili ne biti predsjednik. Neki su 
bili predsjednici Skupštine, neki će proći i funkcije predsjednika države, predsjednika vlade, pa će 
ući u istoriju negativno. Nemojte mnogo da se uzdate u istoriju, nju uglavnom pišu pobjednici, a 
najviše je falsifikuju oni koji kradu, oni koji postanu pobjednici krađom. Tako da se za mjesto mora 
boriti mukotrpno i nakon jednog izglasavanja nepovjerenja, neke smjene, ostavke i tako dalje. Ne 
zamjerite, govorim sa malo dužim političkim stažom i spremnošću da ovdje se borim protiv ovih 
kojih nema, koji su opljačkali, uništili Crnu Goru. Na žalost, najviše u vremenu kad ste vi sa njima 
bili koalicioni partneri. Znate, mnogo stvari se rješava ne ni na Izvršnom odboru DPS-a nego se 



rješava u kabinetima predsjednika Vlade, na kućnim sjedjeljkama, u nekim kafićima, to je veoma 
poznato. Samo da vas podsjetim, 2005.godine je izvršena prodaja Kombinata aluminijuma. To je 
bilo prije referenduma, a kada je Tara u pitanju moram da kažem nije mogla Socijaldemokratska 
partija sama da to izglasa, protiv toga su bile i neke druge političke partije, pa i partija kojoj sam 
tada ne slučajno nego veoma namjerno bio predsjednik, a neki ljudi sjede ovdje koji su pravili 
ekonomske analize tada a nisu bili poslanici. Gospodine Damjanoviću, govorim li istinu? 
 Ono u čemu ću sa vama da se složim, problem je Socijaldemokratska partija i ne smjenjuje 
se predsjednik Skupštine nego se smjenjuje predsjednik Socijaldemokratske partije. Probalo se 
prvo da se preuzme Socijaldemokratska partija pa se razbila ta politička partija i taj scenario je 
veomapoznat .  

Sada oko nekih stvari, daleko ste otišli u prošlost, to su složene stvari, složena materija. Ja 
se sa gospodinom Krivokapićem u mnogo stvari ideoloških, političkih apsolutno ne slažem. Mi 
ćemo se dogovoriti kako ćemo da glasamo. Kada govorite o simbolima, ja bih ga smijenio slatko. 
Ja sam taj zakon koji je donešen dok smo mi bili van, nazvao Rankovim zakonom, zakonom SDP-
a, a prije svega mislim na zastavu i mislim na himnu. Evo, odmah bih pritisnuo da bude smijenjen. 
Ovdje je materija složena, i mi smo uveli 24.oktobar, uveli smo pitanje koje je za nas veoma 
važno.  
 Moram da vam kažem, gospođo Vuksanović, a može potpuno i gospodin Krivokapić to da 
kaže, imao sam ja razgovor sa njim kao tada predsjednik Socijalističke narodne partije, kasnije mi 
je dopalo da vodim Blok za očuvanje zajedničke države. Rekao sam mu u njegovom kabinetu, on 
je to parafrazirao, nije moje ime upotrijebio, - pomoći ćeš Ranko Milu Đukanoviću da stvori 
privatnu državu, jer on se ne bori za nezavisnost Crne Gore nego za privatnu državu. To mu je 
rekao Predrag Bulatović u njegovom kabinetu. Rekao mi je da će moći da kontroliše. Rekao sam 
mu  - ne, nećeš ništa moći da kontrolišeš. Ja sam vjerovao da on vjeruje da može da iskontroliše. 
On je postao sve vrijeme saučesnik onoga što se deset godina dešavalo, a juče je 
materijalizovano na određeni način, biće materijalizovano narednih dana kroz procesuiranje, 
kazne i tako dalje, onih visokih državnika, funkcionera koji su učestvovali u pljački i pohari Crne 
Gore. Ništa nije, samo je vrh ledenog brijega dotaknut. Suština tek slijedi i da li će Crna Gora biti 
država vladavine prava to je pitanje.  
 To je jedna od najvećih odgovornosti, zabluda, kako god hoćete, kada je u pitanju Ranko 
Krivokapić. Dakle, ne odlučujemo mi ovdje od 90-te do 2016.godine, ovdje se odlučuje od dana 
kada je gospodin Krivokapić napravio veliku grešku, po mom sudu. To je pitanje povjerenja Vladi. 
Mi smo zvali iz Demokratskog fronta gospodina Krivokapića da sa mjesta funkcije predsjednika 
Skupštine izvede i Socijaldemokratsku partiju i druge partije, da protestujemo, da dođemo do 
prelazne vlade, jer velika je težina kada protestuje i predsjednik Skupštine protiv onoga što se 
zove izborna krađa za fer i demokratske izbore i to zajedno sa svojim ideološko-političkim 
pritivnicima. To je njegova velika grešaka bila. Ogromna greška, ali ona nije pomenuta danas u 
našem uvodnom izlaganju, pomenut je 24. oktobar i mi smo tražili saznanja od gospodina 
Krivokapića te vrste. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 15:23:37) 
 
 Hvala vam. 
 Koleginice Vuksanović, izvolite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ (18.05.16 15:23:41) 
 
 Zahvaljujem uvaženom kolegi Bulatoviću. Ja vas jako cijenim, to znate, i cijenim vaše 
političko iskustvo koje je duže od moga, ali želim da vam par stvari pojasnim.  
 Prije svega, kada je u pitanju zahvalnost koju sam uputila gospodinu Krivokapiću jasno sam 
precizirala sledeće - kako god ko danas glasao u ovom parlamentu, ne može a da ne kaže da 
djelovanje gospodina Krivokapića nije afirmisalo crnogorski parlament i crnogorsku državu u 
međunarodnoj zajednici.  Mi smo, dok je on bio na ovom mjestu i sada je, stekli veliki ugled i u 



regionu i u međunarodnoj zajednici. U tom dijelu svako ovdje ko sjedi ne može da govori krivo, 
može samo da kaže hvala mu na tome, jer je afirmisao crnogorski parlament i crnogorsku državu.  
 Sa druge strane, kolega Bulatoviću, želim da vam ukažem da sam jasno rekla da smo mi 
ušli u koaliciju sa DPS-om i ulaskom u koaliciju mi smo ostvarili kao Socijaldemokratska partija 
jedan od ključnih naših programskih ciljeva - nezavisnu Crna Gora. Takođe sam rekla da su nam 
očigledno ciljevi bili različiti i rekla sam u čemu smo se razlikovali. Naravno, to je dovelo do ovoga 
do čega je dovelo - izglasavanja nepovjerenja Vladi, ali smo bili sa DPS-om jer je trebalo ostvariti i 
druge strateške programske ciljeve koje je SDP postavila, a to je put u Evropsku uniju i put u 
NATO. Da je to bilo ostvareno, odavno bismo mi izašli iz koalicije, pa bismo se možda zajedno sa 
svima koji su pošteni građani, bez obzira kojoj političkoj partiji pripadali, borili protiv pohare Crne 
Gore.  
 Za razliku od nas, gospodine i kolega Bulatoviću, ovo je istorijska činjenica, kad ste vi bili u 
koaliciji sa DPS-om tada je bilo ratno stanje u bivšoj Jugoslaviji, raspala se bivša Jugoslavija. 
Znači i vi ste bili u koaliciji sa DPS-om u jednom momentu. Ista partija, pardon, ista partija, bili ste 
u istoj partiji, ja sam tada bila malo mlađa. Evo i mi smo se rastali. Sad sam upravo rekla, rastali 
bismo se mi i ranije da smo ostvarili strateške ciljeve koje smo postavili, ali evo, još malo je ostalo, 
izašli smo prije toga. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 15:26:06) 
 
 Komentar, poslanik Lekić.  
 Nema ovdje nekoga da se nije rastajao prije ili kasnije od nekoga u političkom životu, tako 
da ne mislim da ima iko ko može docirati ovdje drugima za razvode, ali o tom - potom.  
 Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (18.05.16 15:26:23) 
 
 Poštovane kolege, ja koristim izlaganje moje sugrađanke poslanice Vuksanović da kažem 
nekoliko riječi, da odmah izrazim određeno čuđenje da ovako važna tema protiče bez predlagača, 
jer ovo je zaista krupna tema. Mogućnost izglasavanja nepovjerenja predsjedniku Skupštine i da 
umjesto čujemo argumente veoma detaljne mi koji nismo u toj akciji, ni za ni protiv, nismo 
uključeni u formalnom smislu, sad treba da uzimamo riječ da pretresamo biografiju gospodina 
Krivokapića. Imao bih i ja šta da kažem, ali mi se čini dosta neumjesnim, posebno ne bih pravio 
nikakva sumiranja. Radi se o mladom čovjeku koji nastavlja i ne bih davao neki komemorativni 
karakter ovoj analizi, nego gledao dalje. Politika jeste u dinamičkim ravnima. Bilo je u zrelim 
zemljama raznih situacija, Čerčil je bio član Konzervativne stranke pa je prešao u Liberalnu, pa se 
vratio u Konzervativnu, Musolini je bio veliki socijalista, postao je fašista i tako dalje, ima evolucija i 
tema je zaista veoma kompleksa.  
 Ja sam se javio primarno zbog sledećeg - poslanik Abazović je pomenuo jedno pitanje koje 
mi se čini jako važnim i dajmo da pokušamo da ga razjasnimo da ne bismo došli do nekog finala 
sa mogućim vrlo neprijatnim, da ne kažem skandaloznim dimenzijama. Naime, poslanik Abazović 
je rekao da se ne zna što je većina, što je legitimna većina za odluku, da li 41 poslanik od strane 
onih koji predlažu ili prosta većina, većina prisutnih. To su dvije realnosti potpuno različite i to je,  
mislim, vrlo značajno da razjasnimo. Meni je dužnost da to kažem, ali evo, vidjećemo dalji tok 
stvari.  
 Naravno, kad sam već uzeo riječ, predsjednik Krivokapić ima više faza u svom političkom 
životu, ja nisam njegov biograf, on je bio opozicioni poslanik u saveznom paralamentu, imao je 
jedan angažman vrlo otvoren, hrabar. Nije lako bilo u saveznom parlamentu se boriti za ideju koju 
je zastupao. Ima fazu vlasti i tu bih ja imao primjedbe na dva elementa. Prvi je jedan dubok proces 
kriminalizacije crnogorskog društva gdje Krivokapić, makar nemao direktni upliv, ipak na neki 
način jeste dio establišmenta. I drugi, za njegov format i njegovu pretenziju državničku, a ima 
pravo na to da pretenduje po svom obrazovanju, po svojoj nekorumpiranosti, recimo i to da od 
protivnika niko nije pokrenuo nijedan koruptivni momenata i to je sve čini mi se bitno za sumiranje, 



ali mu zamjeram u tom formatu državnom da je morao imati više sluha i smisla za poštovanje 
dualizma u Crnoj Gori na nacionalnom i kulturnom planu. U jednom trenutku ja sam vidio čak 
opsesivne momente jedne strane. Ali to je legitimno, ja ne mislim da sam ja korektor tih situacija, 
ali izražavam određenu rezervu.  
 I treća faza - glasanje u Parlamentu protiv povjerenja Vladi i u tom smislu mi smo postali na 
neki način saradnici uz razlike koje i dalje imamo, tako da bez pretenzija, nikakve rekapitulacije, 
neko je rekao ovdje da na kraju krajeva istorija sudi, da nju pišu pobjednici, a nju pišu i osvetnici i 
plaćenici i tačna je ona misao da se istorija najviše falsifikuje dok se stvara, i to je naš problem. Da 
demistifikujemo tok sadašnjeg zbivanja u Crnoj Gori, pa ćemo istoričarima ostaviti za njihovu 
priliku.  
 Dakle, predsjedniče, smatram vrlo bitnim ovaj momenat formalni - koja je većina potrebna 
za izglasavanje povjerenja ili nepovjerenja. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 15:31:27) 
 
 Koleginica Vuksanović. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ (18.05.16 15:31:33) 
 
 Hvala vam, uvaženi kolega Lekiću, što ste mi dali povoda da reagujem.  
 Mislim da, kada su u pitanju pravnici u ovom parlamentu, apsolutno nema dileme kojom 
većinom će se odlučivati o ovoj tački dnevnog reda. To je toliko jasno. Svako ko je položio 
predmet Uvod u pravo, svaki student  pravnog fakulteta koji je naučio i sprema ispit Uvod u pravo i  
bavi se poglavljem koje se odnosi na tumačenje pravnih normi, jasno će izvesti pravni zaključak o 
tome kako treba ovo primijeniti. 
 Ono što želim da kažem kao pravnik i kao neko ko je profesor na Univerzitetu, da prije 
svega tumačenje o Ustavu daje Ustavni sud, ali dopustite mi da na ovom mjestu ja ne tumačim 
normu nego više da govorim o svom mišljenju kao neko ko se bavi ovom materijom i da u tom 
dijelu primijenim svoje znanje koje ja sam stekla iz Uvoda u pravo, a vjerujem da nije skromno.  
 Član 91 Ustava Crne Gore, u stavu 1 piše - Skupština odlučuje većinom glasova prisutnih 
poslanika na sjednici kojoj prisustvuje više od polovine svih poslanika, ako Ustavom nije drugačije 
određeno. Znači stav 1 upućuje na prostu većinu.  
 Međutim, nastavljamo dalje - kada su u pitanju amandman 4 koji je kasnije ugrađen u 
Ustav, citiram sad ovdje u ovom dodatom, znači to je stav 2 - većinom glasova svih poslanika, što 
je apsolutna većina 41, Skupština donosi zakone kojima se uređuje, i onda se taksativno nabraja 
koji su to zakoni da sad ne čitam i ne oduzimam vrijeme, i onda dolazimo do tačke - odlučuje o 
skraćenju mandata, misli se na mandat Skupštine, odlučuje o razraješenju predsjednika Crne 
Gore, bira i razrješava predsjednika i članove Vlade i odlučuje o povjerenju Vladi, imenuje i 
razrješava zaštitnika ljudskih prava i sloboda i dalje shodno primjeni ide na izbor vrhovnog i 
državnog tužioca itd.  
 Kao što možemo primijetiti u ovom stavu člana 91 Ustava Crne Gore, nigdje se ne pominje 
većina kojom se razraješava predsjednik Parlamenta ili bira predsjednik Parlamenta.  
 Kada imamo ovakvu jednu pravnu situaciju koja nije predviđena ni Poslovnikom, a nije 
predviđena ni Ustavom, a odnosi se na predsjednika Skupštine Crne Gore, onda se to pravo zove 
pravna praznina, pa se postavlja pitanje kako se ta pravna praznina popunjava. U tom dijelu vrlo je 
značajno poznavati različite načine tumačenja pravnih normi, posebno poglavlje udžbenika Uvod u 
pravo. Pa sam se ja, naravno bavila, čitanjem profesora, čuvenog Radomira Lukića i svih drugih 
profesora prava i ovdje se samo može primijeniti metod analogije ili tumačenje pravne norme po 
sličnosti. To podrazumijeva konkretno u slučaju, da ako govorimo o načinu biranja i razrješenja 
predsjednika i članova Vladle, analogno će se isti stav i način odnositi i na razrješenje 
predsjednika Skupštine.  
 Zašto? Za to što, ovdje je znači namjanje dato, po Ustavu Crne Gore ovo je parlamentarni 
sistem uređenja vlasti gdje Parlament i predsjednik Parlamenta su po hijerarhiji drugi. Prvi je 



predsjednik države, predsjednik Parlamenta je drugi, predsjednik Vlade treći.  Ne može biti da se 
članovi i predsjednik Vlade razrješavaju apsolutnom većinom, a da se predsjednik Parlamenta 
razarješava prostom većinom. I to je jasno kao dan, ko hoće da tumači pravo i ko zna da tumači 
pravnu normu. U tom dijelu mislim da sam vam pojasnila koji metod tumačenja ovdje treba 
primijeniti. U konačnom, ako se ne budemo dogovorili konačnu riječ daće Ustavni sud, vidjećemo 
da li će Ustavni sud tu postupati po načelima pravne struke i nauke ili nekako drukčije, ja u to neću 
da ulazim, a praksa je do sada bila da se predsjednik Parlamenta bira sa 41, da je o njegovom 
razrješenju do sada odlučivalo 41. A da se mi manemo prakse, ja ne želim da govorim ovdje o 
praksi, ja sam ipak neko ko 15 godina podučava studente i student pravnog fakulteta koji je 
položio Uvod u pravo ovo treba da zna, a ne diplomirani pravnik. Zahvaljujem. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 15:35:50) 
 
 Hvala, koleginice. 
 Dnevnik je, 10 minuta pauze. Samo 10 minuta pauze. 
 Sljedeći je kolega Pavlović pa poslije kolega Bralić. 
 
      

- Pauza - 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:07:14) 
 
 Poštovani poslanici 25. saziva Skupštine Crne Gore, nastavljamo treću tačku četvrte 
sjednice proljećnog zasijedanja. 
 Kolega Koča Pavlović je na redu, a priprema se kolega Izet Bralić. 
 Izvolite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (18.05.16 16:07:42) 
 
 Poštovane građanke i građani Crne Gore,  
 Moram na početku odmah da kažem da mi nije baš najprijatnije da pričam na ovu temu. Ne 
zato što ja gajim neko poštovanje prema gospodinu Ranku Krivokapiću ... (Prekid) 
   

Poštovane građanke i građani Crne Gore,  
 Dakle, treći put da ponovim da  mi nije  najprijatnije da govorim  na ovu temu, na temu 
ostavke, to jest smjenjivanja   Ranka Krivokapića, ne zato što ja gajim neko posebno poštovanje ili 
uopšte gajim poštovanje prema Ranku Krivokapiću, nije to slučaj, niti zato što mislim da je on 
radio nešto dobro za ovu državu i ovaj narod. Dapače, mislim da su SDP na čijem je čelu i sam 
gospodin Krivokapić nanijeli ogromnu, nemjerljivu štetu ovoj državi i ovome narodu.  
 Zašto mi je neprijatno? Prosto, ja nijesam čovjek koji je sklon da zlurado likuje na političkim 
sahranama, a ovo jeste politička sahrana.  
 Dakle, ja zaista imam posebni razlog zbog čega kao neko ko je takav ne volim da pričam 
na ovoj tački dnevnog reda jer gospodin Krivokapić je prepoznat i ja sam prepoznat, čini mi se, ili 
precizno da kažem, ja sam prepoznat kao neko prema kome gospodin Krivokapić gaji neskriveni 
animozitet. To je on više puta ponovio i upravo da se ne bi pogrešno shvatilo da je to neka 
osvetoljubivost, nije mi prijatno da govorim na ovu temu, jer prosto ja nijesam kao gospodin 
Krivokapić.  
 Zato sam ovu diskusiju uobličio da bude manje lična a više da se odnosi na SDP, čiji je lik 
reprezentativni gospodin Krivokapić.  
 Teško je u 10 minuta, poštovane građanke i građani Crne Gore, sabiti kritiku 
sedamnaestogodišnje saradnje SDP-a u pljačkanju, ponižavanju i brukanju ove države, u 
svađanju, trovanju i sluđivanju ovog naroda. Ova opljačkana, ponižena, obrukana, posvađana, 



sluđena Crna Gora je čedo decenijske ljubavi DPS-a i SDP-a.  
 Što se mene tiče, oni su jednako krivi za to, jednako odgovorni. Čak mogu da kažem da po 
onoj logici po kojoj neko ko vam je nekad bio blizak pa se raziđete, pa on zagazi u neki kriminal, 
onda  se više ljutite na njega nego na ostale, da kažem profesionalne kriminalce, deklarisane 
kriminalce, kriminalce koji ovih dana potpisuju priznanja o tome da su kriminalci, onda se više 
ljutite na one koji su vas izdali i okrenuli vam leđa, okrenuli leđa vašem snu i prešli na stranu onih 
kriminalaca, sa priznanja, i pomogli im u tom kriminalu prema našoj državi i prema ovom narodu.  
 Dakle, dok je DPS bjesomučno pljačkao ovu državu, SDP je toj pljački davao patriotsku 
obrazinu. Dok je DPS brutalno gušio svaki pokušaj nas iz opozicije da kako-tako utemeljimo 
nekakve institucije ove države, SDP je bjesomučno širio laži po Evropi, Americi o navodnim 
Đukanovićevim reformama. Dok je DPS neštedimice krčmio državnost naše države, SDP je 
ubjeđivao ovaj sluđeni narod da je baš to put izgradnje suverenosti. SDP je taj koji je od 
ambasada napravio ono što one danas jesu. Dakle, SDP je taj koji je ambasade od gostiju u našoj 
državi pretvorio u one koji sastavljaju Vladu ove države. SDP je ovu državu podveo stranim 
ambasadama. Zašto? Pa prosto zato što im je bio značajniji njihov partijski interes nego interes 
države. Značajniji im je bio njihov partijski interes nego interes državne suverenosti, a bez tih 
ambasada, bez značajne uloge tih amabasada u našem političkom životu SDP bi bio sveden na 
ono što on u stvari jeste, na ništa.  
 SDP je podvodio i opoziciju Milu Đukanoviću. Čelnik SDP-a će ostati u istoriji upamćen kao 
majstor sitne političke korupcije i kao glavno Đukanovićevo oružje za razbijanje opozicionog 
jedinstva.  
 Uostalom, poštovane građanke i građani Crne Gore, koncept opozicije u vlasti koji je 
instituciolizovao SDP u dogovoru sa Milom Đukanovićem, svakome razumnom dovoljno govori.  
 Opozicija u vlasti znači u stvari vlast u opoziciji. Kako? Pa evo ovako: Opozicija u vlasti je 
dugo bila šarena laža da se zavede nesposobni i korupciji skloni dio pozicije, kako bi SDP postao 
ono što Đukanović želi. Dakle, kako bi SDP postao vlast u opoziciji, lider opozicije, a to je uvijek 
značilo, poštovane građanke i građani Crne Gore, da nema nikakvog prostora bilo kakvom 
opozicionom jedinstvu nakon toga.  
 SDP je bio prvi koji je Parlament pretvorio u pijacu. Pozitivna Crna Gora je proizvod SDP-
ove škole.   
 Da se makar oko jedne stvari složim sa jednim kvaziintelektualcem, bivšim novinarom 
"Radoja Dakića" i medijskim pacerom - Crna Gora je pretvorena u bordel. DPS je vlasnik bordela, 
a u tom prljavom poslu pretvaranja Crne Gore u bordel SDP je bio glavni svodnik. SDP je bila 
madam ovog bordela u koji su zajedno s DPS-om pretvorili Crnu Goru. Deset godina je kako nam 
je DPS ukrao san i taj san svih nas suverenista pretvorili su u splačine, a SDP nas je uvjeravao da 
su te splačine maksimum onoga što možemo ostvariti. To je bila prava uloga SDP-a sve ove 
godine. Sada im je jedino opravdanje da nijesu mnogo ukrali, ne toliko mnogo kao DPS. Ovaj 
narod jeste opljačkan i jeste sluđen i jeste ponižen, ali još nije lud i pamti malo duže nego što to 
SDP misli. Zar mislite da će ovaj narod preko noći zaboraviti da je SDP bio najtvrđi i najdosledniji 
u partijskom zapošljavanju. Kolega Milan je govorio o aerodromima i napravio jednu veoma 
duhovitu dosjetku, rekao je da su ti aerodromi firme u kojima nema slavlja, niko se ni sa kim ne 
ženi, ne udaje se niko ni za koga jer su svi rođaci međusobno.  
 U tom vašem kriminalnom ponašanju, vašoj dosljednosti u tom kriminalnom zapošljavanju 
vam se i DPS divio. SDP je svjetski unikat. To je jedina partija u svijetu čiji su svi članovi primali 
platu iz budžeta. Zato je jednostavno ukloniti s političke scene, tako što ih prosto skineš s budžeta. 
To im se sada dešava.  

SDP će nakon što uskoro napusti političku scenu ostati upamćen kao rodonačelnik politike 
koja se temeljila na antisrpstvu. U tom smislu, SDP je samo druga strana jedne anticivilizacijske, 
antigrađanske, antidemokratske medalje, medalje nacionalšovinizma. S jedne strane je pokojna 
Kilibardina Narodna stranka u Crnoj Gori, a s druge su ovi patrijarsi crnogorskog šovinizma 
Socijaldemokratska partija Žarka Rakčevića i Ranka Krivokapića. Zahvaljujući politici SDP-a u 
Crnoj Gori je od nacionalnog opredjeljenja napravljena politička kategorija. Posljedice te političke 
razorne reforme na svakodnevni život u Crnoj Gori su bile višestruke. U kadrovskom smislu, to je 
dovelo do mobilizacije mediokriteta koja je nezabilježena dosad u Crnoj Gori. Onaj Grk što je veći 
Crnogorac od svakog Crnogorca, veći Bošnjak od svakog Bošnjaka, veći Hrvat od svakog Hrvata, 



onaj Grk iz Ulcinja, vaš zaposlenik donedavni, što mrzi Srbe svugdje po regionu, tačnije svugdje 
gdje mu se plati, on je otjelotvorenje te politike mržnje i otjelotvorenje kadrovske politike SDP-a, 
mediokritet, moralno dno ... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:18:58) 
 
 Kolega Pavloviću ... 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (18.05.16 16:19:02) 
 
 Izvinite, mediokriteti, moralno dno, manekeni mržnje, ali sve za pare. To je vješano na 
kadrovski čiviluk SDP-a i DPS-a svih ovih godina.  
 Posljedice te antisrpske politike SDP-a u sferi kulture, obrazovanja i jezika danas su svima 
vidljive, pa neću govoriti o nakaradnoj jezičkoj reformi i o razornoj tzv. reformi visokog obrazovanja 
koje su kadrovi SDP-a sprovodili.  
 Takođe, kolega Labudović je pomenuo to kao karakteristiku vladavine gdje je SDP bio 
glavni ideolog - reinterpretacija istorije, bliže i one dalje. Poštovani građanke i građani Crne Gore, 
komite i zelenaši su inaugurisani u centralne istorijske ličnosti Crne Gore. Oni Crnogorci i Srbi koji 
su dok se ratovalo ubijali isključivo druge Crnogorce i Srbe, od njih smo napravili junake na koje 
treba da se ugledamo. Reinterpretacija iz skorije istorije, posebno uloge SDP-a, evo i danas smo 
bili svjedoci, kaže - mi smo nezgodni svjedoci. Mi vas pozivamo, kažite, svjedoci ste, znamo da 
ste svjedoci šta se dešavalo 24-og. Pozivamo vas, kažite, vi ste čudni svjedoci, svjedoci koji ćute i 
svoje ćutanje uvijek prodaju negdje drugo, suprotno interesu građana države Crne Gore. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:20:47) 
 
 Kolega Pavloviću, svodite raspravu. Dvanaesti minut je prošao. (Koča Pavlović: I drugi su, 
molim vas.) Nije niko više od toga. Nemojte da se hvalite nedjelima drugih. Mogao bih i ja da 
kažem "i drugi su". 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (18.05.16 16:20:55) 
 
 Nametala se slika, poštovani građanke i građani Crne Gore, po kojoj ni sunce ne bi izašlo 
da nema SDP-a. Generalno, o tom stupidnom, šovinističkom, mediokritetskom reinterpretiranju 
istorije dovoljno govori ono što je pomenuo kolega Emilo, slavljenje Tuđemilske bitke, kao da se u 
Crnoj Gori nije mogla naći neka druga bitka koja bi bila slavljena i uzeta za taj datum. Uzeta je 
Tuđemilska bitka. Mislim da niko u Crnoj Gori ne zna ko se s kim tukao u toj čuvenoj bitci. Ta 
stupidna i neutemeljena arhaizacija i dopisivanje nacionalne istorije, to tumaranje po milenijumima, 
u stvari govori o jednom potpuno pogrešnom, nakaradnom putu pokušaja izgradnje crnogorskog 
identiteta. Taj koncept tzv. antipodnog identiteta po kome ste vi Crnogorac samo u onoj mjeri u 
kojoj niste Srbin ili ste neprijatelj Srba, taj se koncept, poštovane građanke i građani Crne Gore, 
Bošnjaci, Albanci, Hrvati, Muslimani, taj se koncept uopšte ne razlikuje od onoga vi ste Crnogorac 
u mjeri u kojoj ste protiv Bošnjaka, Muslimana, što je bilo sa početka 90-ih. To je isti koncept, isti 
šovinistički koncept.  
 Prema tome, poštovane građanke i građani Crne Gore, to je bio koncept pokušaja izgradnje 
crnogorskog identiteta koji je više dijagnoza nego koncept. Istorijografija koja se re-kreirala, koja je 
trebala da podrži taj koncept je takođe više dijagnoza nego istorijografija. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:22:57) 
 



 Hvala, kolega Pavloviću. Mislim da je s uvredama dovoljno. Istrpio sam uvreda već 15 
minuta, dijagnoza, šovinisti, nacionalisti, to su sve stvari koje... Dozvolite, nisam vas prekidao, 
došli ste do 14. minuta. Ne znam što ćete veću toleranciju od mene. Ne mogu reći hvala. Bilo je 
toliko uvreda da ne mogu reći hvala, ali dobro. Nijesu lične nego su još gore od toga, kolektivne. 
Lična se da pretrpjeti.  
 Komentar ima kolega Rastoder. 
 
 
 RIFAT RASTODER (18.05.16 16:23:28) 
 
 Ne znam ima li svrhe komentar, može se to čak i vama uputiti. Ipak, ovo što je kolega 
Pavlović govorio ne da je ispod svakog nivoa, ispod njegovog je nivoa, čak ispod njegovog nivoa, 
prešlo je svaku mjeru, tako da ste i vi mogli reagovati, ali evo, morao sam da reagujem. Prvo, 
izdali ste ovaj narod, Crnu Goru itd. Izdali smo zato što smo htjeli s nekim da napravimo tu Crnu 
Goru ili da sačuvamo tu Crnu Goru, bolje reći, jer ona je napravljena i 1000 godina traje, da ne 
budemo pretenciozni, nego da obnovimo, da je sačuvamo i da učvrstimo njenu državnost.  
 Ponudili smo to svim dobronamjernim građanima i učinili sa onima s kojima smo mogli u 
tom trenutku. Zahvalan sam zbog toga svima onima koji su u tome učestvovali. Držim da smo mi 
zahvalni i treba da budu svi oni koji drže do Crne Gore zahvalni na tome. Sada smo izdajnici, 
kriminal itd. Da li je to neki usud Crne Gore ili ta svijest da čim nešto meni se ne sviđa onda i Crna 
Gora i sve sa njom neka ide samo da je do moje politike. Pitanje je sada, možemo razgovarati oko 
toga, da li smo trebali i kada smo, jesmo li mogli ranije izići iz Vlade, a činili smo to u datim 
trenucima. Onog trenutka, recimo, kad su, kolege, naši partneri pokušali da to nazovu 
taktiziranjem oko savezne države, mi smo tada napustili Vladu, izazvali nove izbore i prije novih 
izbora i na novim izborima dobili garancije da ćemo ići ka nezavisnosti. Onda smo išli, ostvarili je i 
zahvalni smo zbog sveg toga. Veoma je nekorektno barem SDP nazivati izdajnicima u tom dijelu.  
 Drugo, kako smo kad glasali itd, može li postojati opozicija u Vladi. Moram reći, stavovi su 
me podsjetili upravo na onu matricu koja kaže da nema nikakvog drugačijeg mišljenja, ili je ono ili 
je ovo. Ne. Postoji glava, postoji sloboda i da vam pravo kažem, barem sam se ja rukovodio tim, 
naravno, pravio ponekad kompromise sa sobom, ali rukovodio da makar meni bude savjest čista 
kad glasam. Držim da je to ono što smo gajili u SDP-u i da to treba gajiti pa kako god ga zvali, 
opozicijom u vlasti ili ne znam što, slobodno neka ga zove, to je za mene i za nas sloboda 
mišljenja, sloboda izražavanja, sloboda stava.  

Konačno, anti-Srbi. Molim vas, neću vas podsjećati na sve, a možda i vi znate, 
potpredsjedica partije je bila godinama gospođa koja se izjašnjavala kao Srbin i koja je bila veoma 
uvažena i dan danas je uvažena članica, a da ne govorim o drugome. To bi bilo protiv naše 
savjesti, protiv politike, protiv svega onoga kako mi doživljavamo politiku. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:27:26) 
  

Hvala. 
 Da budemo striktni, kolega Pavloviću, izvolite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (18.05.16 16:27:32) 
 
 Poštovane građanke i građani Crne Gore, i Kilibarda je bio Srbin. Ja sam ovdje govorio o 
izdaji, ne države, nego sna, o izdaji sna. Deset godina nakon referenduma na kome smo izglasali 
suverenost mi pričamo i pokušavamo da se izborimo za prve slodobne izbore, za prve poštene 
izbore. Deset godina nakon suverenosti mi konstatujemo da je čak intenzivirana u ovome 
desetogodišnjem periodu izborna krađa. Izborna krađa, da vas podsjetim, poštovane građanke i 
građani Crne Gore, znači krađa suvereniteta, jer je izvor suvereniteta ove države građanin. Kada 
vi ukradete ljudima glas, pravo na slobodan glas i preuzmete na sebe pravo da vi određujete 
koliko će ko procenata da uzme, kao da ste Ipsos, kada to uradite, vi ste udarili na temelje 



suverene države, vi gazite suverenost te države. 
 Druga stvar, 17 godina ja vjerujem da Milo Đukanović nije sudbina Crne Gore i da krađa 
nije sudbina Crne Gore i da ovo sve što se dešvalo, a što je nečasno, nije sudbina Crne Gore, a u 
ovo nas je uvjeravo 17 godina SDP. Nakon svega, ja mislim da će SDP nakon skorog nestanka sa 
političke scene ostati upamćen po ovoj poslednjoj, finalnoj, ključnoj podršci koju je dao održanju 
Mila Đuakanovića. Kada smo ga bili na koljena obalili 24-og, poštovane građanke i građani Crne 
Gore, vi zajedno sa nama, vi, obalili smo ga na koljena bili, tada je krenula operacija spašavanje 
vojnika Rajana. Spašavanje Mila Đukanovića, pregovori, diplomatija, Brisel, Vašington i 
uvjeravanje svih da mi ne smijemo da imamo, ne daj bože, makedonski scenario, da se makne 
Milo Đukanović. Pa makedonski scenario je evropski scenario, Evropska komisija ga je donijela u 
Makedoniju. Ovdje se prestavljao od strane SDP-a, DPS-a, njihovih medija, kao nešto što je 
straštno, neka zavjera. 
 Dakle, ono što ostaje nejasno, svakome, evo i meni - zašto Đukanović smjenjuje Ranka 
Krivokapića nakon što je Ranko odigrao ključnu ulogu u spašavanju Mila Đukanovića. Pa ambicija 
Ranka Krivokapića, neutemeljena ambicija, došla mu je u političkom smislu glave. Sve je bilo 
dobro dok nije povjerovao gospodin Krivokapić ... svemoćni i da su mu ovi prijatelji iz ovih 
pregovora, ova neformalna tročlana koalicija, da su mu prijatelji i povjerovao je da on može biti 
naslednik Mila Đukanovića. Evo danas, gosodine Krivokapiću, vaši partneri iz ove pregovaračke 
trojke se opraštaju od vas. Zaboravili su, poštovane građanke i građani Crne Gore, da je ostanak 
Ranka Krivokapića na mjestu predsjednika Parlamenta bio jedan od uslova tobožnjih za 
održavanje poštenih izbora. To je pisalo u prvom dokumentu, jesmo li to svi zaboravili? 
 Ja ću završiti ovo, gospodine Krivokapiću, vama se obraćajući i pitajući vas - kad su vas 
pustili niz vodu? Da li nakon razgovora sa Milom Đukanovićem, onih koji su imali tajne, da li nakon 
razgovora u ambasadi? 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:31:23) 
 
 Ima važnijih stvari od toga puno, od vaših pitanja.  
 Ima nas puno neprijatelja. Kolega Medojeviću, vi znate koliko sam ja bio stao iza vas. 
 Mogu li ja da dam riječ nekome? 
 Kolega Braliću, izvolite. 
 
 
 IZET BRALIĆ (18.05.16 16:32:09) 
 
 Hvala vam, predsjedniče Parlamenta. 
 Poštovane kolege poslanici, poštovani građani, 
 Skoro su tri decenije od kada sam kao mladi ljekar postao nevoljni svjedok i učesnik 
dešavanja prvo na jugoslovenskom, a zatim na ovom našem crnogorskom prostoru. Odrastao 
sam i formirao se u onoj našoj lijepoj i srećnoj Jugoslaviji, koju smo svi voljeli. Na posao sam 
čekao nakon završenih studija tri dana, zato što sam završio u petak pa sam morao sačekati 
ponedeljak. Pripravnička plata je tada iznosila 1.500 marka. Zbog toga su svi mladi ljudi tada 
izuzetno cijenili ikonu toga vremena, gospodina Anta Markovića. Kao mnogima iz tog vremena 
uzor u životu mi je bio Ernesto Če Gevara, mladi ljekar i revolucionar. Taj uzor me je, kada je 90-
tih počela varnica nacionalizma, svrstao u antiratni pokret, odnosno, današnji SDP. Bilo je to 
veoma teško vrijeme. Mediji su postali ratnohuškačka pozornica, nacionalizam je dopingovan na 
državnoj televiziji danonoćno.Svi koji su digli glas protiv tog ludila satanizovni su i proglašavani 
izdajnicima. Beograd kao glavni grad je bio centar zbivanja. U isto vrijeme antibirokatskom 
revolucijom obezglavljena Crna Gora postala je mjesto straha za sve one koji su drugačije mislili, 
a pogotovu za nacionalne manjine.  

Negdje u to vrijeme, 1992. godine, u ratnom vihoru jedan mladi vojnik, musliman po vjeri iz 
Crne Gore upućen je iz kasarne u Senti sa još devet vojnika na specijalni zadatak. U povratku su 
svi bili zarobljeni u Slavonskom Brodu. Nakon golgote i izvođenja pred streljački vod, ponuđene su 
im putovnice da idu na zapad. Oni koji su odbili pušteni su i dovezeni do granice. Nedugo nakon 



toga optuženi je kao dezerter i izveden pred Vojni sud u Beogradu. Pokušavao sam nešto učiniti, 
pomoći. Pošao sam u Beograd kod svog prijatelja ljekara sa kojim sam dijelio studentski život. 
Beograd je tada bio poraženi grad. Klizio je ka monoetničnosti. Kolega me je toplo i ljudski primio, 
ali bio je nemoćan da pomogne, jer tada je od vojske bilo veoma opasno tražiti pomoć za nekoga 
čije ni ime ni prezime nije zvučalo patriotski. To je bilo isto kao i 1941. tražiti spas za Jevreje u 
Berlinu. Predložio mi je da pokušamo kod njegovog ujaka za kojeg mi je rekao da ako iko postoji u 
Beogradu ko hoće da pomogne, to je on.  

Ubrzo smo se našli pred zgradom na kojoj je pisalo "ovo je ustaški stan". Primio nas je 
prefinjeni sijedi gospodin. Počeo sam kao da sam se pravdao što sam musliman i tražim pomoć u 
Beogradu. Prekinuo me je riječima: "Znam, sine, oni drugi kod mene odavno ne navraćaju bez 
bombe". Nakon kraćeg razgovora i kafe uputio nas je na svog prijatelja uz pismo rukom ispisano. 
Pošli smo kod penzionisanog visokog vojnog oficira. Nakon što je pročitao pismo i na sitne 
komade ga  pocijepao, vojnika smo obišli zajedno u zatvoru na Auto komandi, mnogo stepenica  
ispod zemlje, u tamnici od kamena punoj vlage. Ta slika mi je i danas pred očima. Ubrzo nakon 
toga vojnik je oslobođen i pušten kući. Moj kolega ljekar je kasnije napustio Beograd, njegov ujak 
je završio u egzilu u Beču, penzionisan oficir me zamolio da mu nikad ime ne spomenem jer ima 
djecu. Vojnik sada živi u Rožajama, radi kao stolar i ima četvoro sjajne djece. 

 Zašto vam sve ovo pričam? Vojnik je moj brat, gospodin na čijem ulazu je pisalo "ovo je 
ustaški stan" bio je Bogdan Bogdanović, bivši gradonačelnik Beograda. Zbog tog predivnog 
čovjeka ja i danas volim i Beograd i Srbiju i moja porodica, jer zemlja koja iznjedri takvog čovjeka 
se mora poštovati.  

U isto vrijeme u Crnoj Gori je vladalo ludilo, hapšene su i prebijane vođe manjinskih naroda, 
prekrajane granice među opštinama, strah je postao sastavni dio svakodnevice, dobro je izgubilo 
bitku sa zlom. U tom bezumlju ućutaše i crkva i džamija, progovoriše njeni poglavari. Dešavao se 
duhovni i moralni sunovrat. Nestadoše  komunisti, intelektualci postadoše ugašeni fenjer, roditelji 
djecu počeše sklanjati vani, nacionalistička začaravanja su postala stil udarnog Dnevnika, 
stvarana je mentalna klima za ljude sa  nadimcima škorpije, bijeli orlovi, kornjače. To ludilo je 
pokretalo točkove ljudi i koji nijesu bili za to zlo. Svakodnevno je zlo evoluiralo, Jugoslavija je već 
tada bila leš, zaudaralo je i ovdje u Podgorici. Svima kojima je građanska pripadnost bila ispred 
etničke su proglašavani za izdajnike, glavni izdajnici režima bili su Sociijaldemokratska partija i 
Liberalni savez, baš kao i danas. Sve jače se čuo zvuk zatvarača i topova, rušeni su građovi - 
Dubrovnik, Vukovar, Sarajevo, Mostar. Iz svih gradova se čuo vrisak nekih ljudi koje smo voljeli, 
vrisak ljudi koji su voljeli nas. Socijaldemokratska partija se suprotstavila tom ludilu koliko je snage 
imala, pa možda i više.  

Negdje u to vrijeme desila su se dva svijetla slučaja. Šumadinci su odbili da idu na Vukovar, 
sa Cetinja se govorilo "sa Lovćena vila kliče, oprosti nam Dubrovniče". Istovremeno iz tog 
ambijenta kao svjetionici u mraku su iznikli najbolji i najplemenitiji izdanci savremene Crne Gore 
Slavko Perović, Žarko Rakčević, Ranko Krivokapić i neki ljude koje danas vidim i sa desne strane. 
SDP i Liberalni savez i Monitor kao brana bili su zaštita za sve građane, a posebno za manjine. 
Zbog svoje misije, našli su se na udaru službi, medija, pa i svoga naroda, ali poklekli nijesu nikada 
ni do danas. Beograd sa dva miliona stanovnika je imao Bogdana Bogdanovića, Crna Gora je 
imala i Slavka i Ranka i Žarka i Monitor. Njima su tada zabranjivane ulice vlastite države od 
Virpazara do Berana, trpjeli su linč i probleme. Protiv njih je u ovom domu vođena hajka baš kao i 
danas, čitana pisma anonimnih autora, suđeno njihovim starim roditeljima, napadani u 
autobusima, sa ove govornice su inspirisani njihovi napadači, grobnice su im skrnavljene. Sve je 
bilo za džaba, oni nijesu klekli, odbranili su obraz države, svoga naroda  i manjine.  

Zato ću se posebno obratiti pripadnicima manjinskih naroda koji sjede u ovom domu. 
Sjetimo se toga vremena, ovo je nastavak toga progona na malo drugačiji način. Zlo sjeme 
nacionalizma je zakopano, ali ne tako duboko pod zemljom, može lako proklijati, ove godine smo 
imali tri podsjećanja na to. Vojvode postaju počasni građani i to jednoglasno, čestita se Šešelju 
sloboda, registruju se četnički ravnogorski pokreti. To su samo opomene koliko je to zlo plitko 
ispod površine.  
 Danas se glasa o Rankovoj smjeni. Velika stvar hoće li ostati na čelu Skupštine. Ne gubi on 
ništa, gubi ovaj dom i gubi Crna Gora. Danas se ovdje sudi antipljačkaškoj politici, pokušava se u 
ovom domu ukloniti zadnji svjedok minulog zlog vremena. Rankov progon će biti nastavljen i 



nakon smjene, vidjećemo to ubrzo, za minut - dva. Iz ovog doma je prognan Slavko, prognan 
Žarko, ostajao je samo Ranko. Većina je tada gledala kako se bombarduje Dubrovnik, gađa 
Sarajevo, gledali zločin uživo i ćutali  SDP je govorio tada, govori i sada - kad u ovom domu ne 
bude Ranka, ćeraće vas. Kolege iz manjinskih partija, vi glasate kao pojedinci, a odgovornost će 
biti  kolektivna. Podržavajući progon ovakvih ljudi vi činite moralno ubistvo ovoga naroda. 
Zanemarite izborni interes, jer trenutni interes može ubiti dušu ne samo vašu već i naroda.  Mogao 
je i SDP latiti nacionalistički bajrak i pod njime dobiti izbore, ali nije, spašavao je obraz i države i 
manjina.  
 Ja hoću ovo da kažem da iz ovih klupa odem mirne savjesti, a ako ovo prođe na ovakav 
način, u ovim klupama će ostati odijela bez ljudi. 
 Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:42:16) 
 
 Hvala. 
 Komentar, poslanik Labudović. Izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (18.05.16 16:42:24) 
 
 Gospodine Braliću, čekao sam evo skoro četiri godine i dočekao da konačno progovorite i 
da skinete onu masku ljekara humaniste, socijaldemokrate, kojom ste se vješto prikrivali evo tri i 
po godine. Vi, naravno, na to što ste rekli imate pravo, došli smo konačno do stepena demokratije  
kad čovjek zaista ima pravo da kaže sve što misli. Ja vama samo zamjeram što to što mislite 
nijeste rekli na vrijeme, nego sam bio u prilici da vas u mnogim stvarima podržavam, računajući da 
iza vas ipak stoji čovjek koji nosi neke drugačije manire. Pobrojali ste ovdje mnogo čega, vile, 
orlove, sokolove, ne znam kakve, ali nijeste pomenuli ni "zelene beretke" ni mnogo čega drugoga 
što takođe ide u paketu. Ali rekoste, svjedok ste i nevoljni učesnik vremena koje je prošlo, pa vas 
kao svjedoka i nevoljnog učesnika vremena pitam, a sad mi je jasno zašto obožavate  Bogdana 
Bogdanovića, zato što je bio jedan od rijetkih srpskih kvaziintelektualaca koji je tražio da se 
bombarduje njegov grad. Bivši gradonačelnik toga grada... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:44:08) 
 
 Kolega Labudoviću, čovjek je preminuo, ta propaganda je netačna. To je dio propagande. 
Molim vas, taj čovjek je napravio spomenik u Jasenovcu, niko od vas nije dobačio ni dva put da 
vidi Jasenovac, a ne da napravi spomenik u Jasenovcu. Taj čovjek je projektovao spomenik u 
Jasenovcu, a ne neko ko brani srpstvo. Molim vas, čovjek nije u političkom životu, čovjek je 
preminuo i nemojte da mu stavljate u usta riječi koje nijesu tačne, koje su propaganda i nemojte 
time da operišemo. Poštujmo ga, makar poštujmo ono što je napravio, spomenik u Jasenovcu, bar 
ga zbog toga poštujte. Ima dovoljno nas živih, ima dovoljno izdajnika u ovom parlamentu, sa 
svake strane, ovđe je jedina većina izdajnici. Ovđe je jedina stabilna većina izdajnici.  Sve ostalo 
su manjine, samo je pitanje dana đe će vas ko zalijepiti da ste izdajnici.  

Možete, ali da ne vrijeđate. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (18.05.16 16:45:12) 
 
 Gospodine Krivokapiću,  
 Dva puta sam bio u Jasenovcu, a Bogdana Bogdanovića sam cijenio dok se nije pokazao 
onakvim kakvim se pokazao, ali o tom - potom. 
 Dozvolite sad da gospodina Bralića pitam sljedeće: Ako je tačno sve to što ste rekli, a vi 
tvrdite i zalažete svoj moralni integritet da jeste, a pri tom zaboravljate činjenicu da dolazite iz 



višenacionalne sredine gdje druge nacionalnosti, mimo vašeg naroda, postoje tek u tragovima, 
zaboravljate činjenicu da ste svaki put bili prekretnica u političkom odlučivanju u Crnoj Gori, bilo 
kad je o izborima riječ, bilo kad je biranje predsjednika, pa čak i onda kad je po treći put mimo 
Ustava biran, kad je referendum u pitanju, i ni jednom se ne zapitaste gdje je vaša krivica u 
činjenici da te i takve po kojima ste vrijeme koje je prošlo zapamtili po zlu i dalje održavate na 
vlasti.  
 Domaćin ste u Crnoj Gori, ja vam to priznajem, ali smeta li vam kao domaćinu činjenica da 
se više ni frižider ne smije otvoriti od nekakvog Poše, jer se bojim da će otud da iskoči i da me 
zgrabi za uši i da me odvede pravo u NATO, jer  takve pošasti Crna Gora nije doživjela ni u 
vrijeme Turaka. I oni su nas znali ostaviti na miru, a Poša nikako. Vi kumujete takvoj vlasti, toj i 
takvoj poziciji ove države, okrivljujući neke, navodno, koji su nekad bili, zaboravljate činjenicu da je 
sve to o čemu ste vi govorili rađeno u vrijeme kad je Milo Đukanović bio visoki funkcioner i najviši 
funkcioner Crne Gore, a bogami visokokotirani u saveznoj državi. I sad, sve ne valja, samo vam 
valja Milo, sve ne valja i ni za šta nijeste odgovorni, samo ste iskoristili to što navodno možete 
uvijek da uprete prstom u njega, da fino ostvarite mnoge benefite i da trajete 19 godina u ovoj 
vlasti.  
 Đe je tu vaša odgovornost, gospodine Braliću? 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:47:33) 
 
 Hvala vam. 
 Izvolite, kolega Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.05.16 16:47:43) 
 
 Gospodine Krivokapiću, 
 Smatram da je trebalo da upozorite vašeg stranačkog kolegu kada je govoreći o 
događajima iz prošlosti samo jednog čovjeka od dva miliona ljudi koji žive u Beogradu ili osam 
miliona ljudi koji žive u Srbiji, nazvao simbolom čovjeka, simbolom građanstva, a u Crnoj Gori 
samo tri čovjeka. Smatram da je to jedna tako brutalna kategorizacija, ne samo za Srbiju nego i za 
Crnu Goru, jer ovdje niko nema pravo da određuje mjeru ljudskosti, ni u prošlosti, ni u sadašnjosti, 
a još manje u budućnosti. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:48:40) 
 
 Kolega Kneževiću, on je upravo naveo Beograd i to teško vrijeme, ističući ljude, upravo 
hvaleći, svi su spomenuti Srbi. Znači svi su spomenuti Srbi i što je vrlo važno, kudio je politiku a ne 
narod. Narod je isticao, časnost, hrabrost, odlučnost i Bogdana Bogdanovića i nespomenutog 
penzionisanog oficira koji je pustio zatvorenike itd. Dakle, sve su to bili časni ljudi, a pogrešne 
politike. Narodi ostaju, a politike prolaze. Nema naroda koji nije imao pogrešne politike. Mnogo 
veći narodi od Srba, a da ne pričam koliko veći od Crnogoraca, imali su najpogrešnije politike u 20 
vijeku, pa nijesu krivi narodi. Znači, nijesu krivi narodi, a imali su najpogrešnije politike u 20. vijeku, 
vjerovatno najveći evropski narodi. I nemojte to da jednačimo, nikad. (Upadica)  
 Ne, ne, izvinjavam se, pričamo o greškama. Najveći narodi u Evropskoj uniji, izvinjavam se. 
 Tako da to moramo shvatiti kao princip politike svi zajedno, to je elementarna lekcija iz 
politike, da ne vežemo narod za naše pogrešne politike. Ne mogu Crnogorci odgovarati za moju 
politiku niti Srbi za vašu politiku, nego naše partije i zato smo registrovali partije, ne narod. Znači ja 
pričam kategorijalno, ne kritikujem ni vas ni nas, nego pričam kategorijalno. Mi smo odgovorni za 
naše politike, ne naši narodi i to je nešto što se moramo složiti, ne znam šta je tu sporno. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.05.16 16:50:28) 



 
 Ja se slažem sa vama, trebalo je prvo da to saopštite vašem kolegi. Ovdje nema mi, ni vi. 
Hoću samo da kažem da kategorizacija koju je uptorijebio gospodin Bralić, vezano za Crnu Goru, 
mene mnogo više dotiče nego što je pomenuo Beograd.  
 Pravo da vam kažem, gospodine Krivokapiću, ne bih vam se pomjerio ni za jotu da ste veći 
Crnogorac od mene i upravo je to pogrešna premisa da se ovdje nalaze Srbi, ovamo se nalaze 
Crnogorci i sada ja ovdje reagujem kada se pomene Beograd, a ne reagujem kada se pomene 
Podgorica, kada se pomene Crna Gora.  
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:51:09) 
 
 Kolega Kneževiću, stotinu puta sam rekao da u svakoj našoj porodici ima nacionalno i 
jednih i drugih, u najužim porodicama, u svakoj našoj porodici, i da je to ta naša velika muka i za 
to ne treba naše partijske politike miješati u nacionalne. Mislim muka ako mi to zloupotrebljavamo.  
 Mi smo tu kao Afrika, ogromni resursi a nedostatak znanja da od tog napravimo rezultate. 
Tako i mi, ogromni nacionalni resursi, nedostatak našeg znanja da od toga napravimo rezultat 
politički, kao što i danas čujemo, kao što i danas čujemo koje su to optužbe. 
 Izvinite, kolega Braliću, pokušavam da dovedem na kategorijalni nivo ovu našu raspravu. 
Izvolite. 
 
 
 IZET BRALIĆ (18.05.16 16:51:49) 
 
 Uvaženi kolega Labudoviću,  
 Potpuno mi je jasno kada neko kritikuje Srbe i Srbiju da se vi javite, ali kad neko pohvalno 
govori, da tako ljubomorno nastupate, da ne dozvolite da se govori o čovjeku koji je, po meni, 
napravio mostove koje nikad niko neće moći srušiti između moje porodice, mojeg naroda i moje 
sredine. Toliko o tome. 
 Ne znam gdje ste se vi prepoznali, vjerovatno kada sam pomenuo Dnevnik. To je ono što 
vjerovatno je bila inicijalna kapisla kod vas da se javite na moju diskusiju.  
 Da vam kažem, gospodine Labudoviću, da pripadam zaista grupi ljudi koja prepoznaje 
samo dobro i želim da pričam samo o dobrim stvarima. Ne zbog toga što nemam hrabrosti, imam 
je koliko god ko zatraži, ali ne želim da uđem u diskusiju koju vi priželjkujete i koju ste godinama 
sa javnog servisa sijali. Ja pamtim to vrijeme i upravo sam pričao o tom vremenu. Ja sam i tada 
kritikovao Mila Đukanovića, kada ste vi bili sa njim i sprovodili njegove naloge i sijali njegovu 
politiku. Onog momenta kada se Milo Đukanović odvojio od vas i od vaše politike, ja, moja 
porodica i moja partija su podržali jer smo smatrali da on pravi novu politiku i novi iskorak. Onog 
momenta kada vidimo da ide u pogrešnom pravcu, mi smo jasno, kao što smo tada jasno saopštili 
da podržavamo politiku, zapravo je tada Đukanović, praveći otklon od vaše politike, svoju partiju, 
kako on kaže gabaritnu, preusmjerio na ostvarivanje ciljeva Socijaldemokratske partije. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:54:30) 
 
 Hvala.  
 Procedura, kolega Bulatoviću pomozite mi kao doajen ovdje. Sljedeći je kolega Vladislav 
Bojović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (18.05.16 16:54:42) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, obraćam se vama da date jedan odgovor da se javnost 
ne bi uznemirila.  
 Nekoga ko  nije u javnom životu neću da pominjem, ali ovdje je maloprije rečeno o tome 
progonu koji će da bude protiv vas, ove su vas kolege vaše već smijenile sa dužnosti, ni o tome 



neću da govirim, ali dajte, molim vas, odgovor. Ko je ovdje protjerivao iz Parlamenta Žarka 
Rakčevića? To je po mom sudu notorna neistina. On se predstavlja žrtvom.  
 Ja sam 1988 - 1989. godine bio učesnik oktobarskih i januarskih događaja, promjene 
tadašnjeg rukovodstva u Socijalističkoj Republici Crnoj Gori, i evo sjedim u opoziciji. Sa mnom 
zajedno u tom organizacionom odboru bio je jedan broj ljudi, nama ključnih ljudi, Momir Bulatović 
nije u vlasti, ali su, gospodine Krivokapiću, neke vaše kolege koje su rušile to komunističko 
rukovodstvo sada u Vladi, jedan je potpredsjednik, jedan je ministar Mila Đukanovića. To je istina, 
ima fotografija iz tog vremena i imam dokumentaciju. A progonjeni Žarko Rakčević je direktno 
posle dolaska sledeći dan kad je uspio miting, ušao u Vladu, pa još jedanput u Vladu i ispada 
progonjen čovjek. On je građanin koji kroji Sporazum, on nije progonjeni čovjek. Ja vama odajem 
priznanje, pa makar bio kritikovan, 1999. godine jeste bio istorijski sporazum i ja sam zbog tog 
sporazuma dijelom od jednog broja ljudi bio razapinjan kao izdajnik itd. Vi sta za taj sporazum bili, 
a Žarko Rakčević nije bio za taj sporazum, bio je za uvođenje Crne Gore u sukobe. Ali, on je za 
svaki sporazum i za svaku revoluciju iz koje može da uđe u Vladu i 1997. je uletio u Vladu kada je 
Socijaldemokratsku partiju poslije dva mjeseca vođenja te partije izveo van Parlamenta. I sada 
kao građanin hoće na osnovu ovog sporazuma da uđe u Vladu. Kako je on progonjeni čovjek?  
 Ja tražim odgovor od Ranka Krivokapića da javnost ne bi bila uznemirena. Taj čovjek nije 
progonjen.  
 Drugoga neću da pominjem jer nije u javnom političkom životu, a ja vjerujem da ćete se vi 
nekako snaći i bez funkcije predsjednika Skupštine. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 16:57:22) 
 
  
 Molim vas, kolege. Kolega Šaboviću, samo trenutak.  
 Da se vratimo u sadašnjost, a da pokušamo zajedno da ... nekako budućnost. Znači, nije 
progonjen. U Crnoj Gori ima raznih stvari, istrpjeli smo sve, ići ćemo dalje, pokušavamo da 
napravimo zajedno za budućnost. Dajte da napravimo nešto zajedno za budućnost. A nije 
progonjen Žarko Rakčević ništa. On je lider jednog pokreta i on sam može da kaže ako jeste.  
 Kolega Bojoviću, izvolite. Vi, na sreću, manje pamtite što je ponekad dobro, pa ćemo više o 
budućnosti i sadašnjosti. 
 
 
 VLADISLAV BOJOVIĆ (18.05.16 16:58:21) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani građani, ja bih želio da podsjetim javnost šta je danas ključni politički događaj u 
Crnoj Gori.  
 Ključni politički događaj u Crnoj Gori nije smjena Ranka Krivokapića. Ključni politički 
događaj u Crnoj Gori je formiranje nove koalicione Vlade na čijem čelu ostaje Milo Đukanović na 
temelju prevare opozicionih birača i izdaje opozicionih interesa.  
 Podjednaku odgovornost za ovakav ishod tajno vođenih pregovora pod patronatom 
Američke ambasade imaju i oni politički subjekti koji su potpisali Sporazum sa šefom režima i 
ulaze u vladu šefa režima i oni koji su potpisali Sporazum a ne ulaze u vladu. Podjednaku 
odgovornost imaju i oni koji nijesu potpisali Sporazum, ne ulaze u vladu, ali su od samog početka 
podržavali ovakav scenario i učešćem u takozvanom parlamentarnom dijalogu davali legitimitet i 
opravdanost čitavom procesu.  
 Međutim, posebnu odgovornost za ovakav razvoj odgađaja i ovaj ishod događaja kroz 
formiranje još jedne prevarne Vlade Mila Đukanovića ima gospodin Ranko Krivokapić.  
 Da krenemo redom.  
 Vi ste, gospodine Krivokapiću, na čelu stranke koja je 2012. godine bila u koaliciji sa 
Demokratskom partijom socijalista na izborima i učestvovala u predizbornoj kampanji. I nije 
problem samo to što ste vi u toj kampanji 2012. godine hvalili Mila Đukanovića, uzdizali ga u 
visine, veći je problem to što su kadrovi vaše partije 2012. godine učestvovali u izbornim 



zloupotrebama i sprovodili zloupotrebu državnih resursa na brutalan i bezosjećajan način. Primjer 
za to je otkriće od prije nekoliko mjeseci u Pljevljima da je kadar Socijaldemokratske partije na 
čelu Uprave za šume potpisivao rešenja o dodjeli po pet metara drva bez naknade za ogrev za 
više od 100 građana opštine Pljevlja i to samo četiri ili pet dana pred same izbore.  
 Dakle i vi ste, gospodine Krivokapiću, bolje reći vaši tadašnji kadrovi, iako je ovaj o kome 
govorim sada kod Ivana Brajovića ali je tada bio kadar SDP-a, učestvovali u izbornim 
zloupotrebama i pomagali šefu režima da pokrade izbore.  
 Dalje, vi nijeste, gospodine Krivokapiću, željeli da podržite leks specijalis o poništavanju 
predsjedničkih izbora koji su bili pokradeni, bez obzira što ste galamili o Filipu Vujanoviću vašu 
poznatu galamu.  
 Takođe, nijeste podržali ni predlog izvještaja povodom afere "snimak". Nijeste podržali 
predlog izvještaja koji je trebalo da osudi zloupotrebe u izbornom procesu koji je trebalo da 
proizvede procesuiranje visokih funkcionera DPS-a i zbog vas i samo zbog vas, odnosno zbog 
SDP-a je ankentni odobor za aferu "snimak" završio tehničkim izvještajem.  
 Dalje, vaš partijski saborac Raško Konjević rukovodio je policijom dok su policijske i 
kriminalne strukture u sadejstvu brutalno razbijale mirne demonstracije 17, 18. i 24. oktobra i 
iživljavale se nad demonstrantima. Dakle, vaš partijski saborac je tada komandovao policijom. 
Tada, podsjećam javnost, nijesu samo prebijani i proganjani građani na ulicama Podgorice, tada je 
bombardovan hram Hristovog vaskrsenja  i to je prvi put da se tako nešto dešava u Crnoj Gori.  
 Takođe, 24 oktobra vi nijeste došli na naš poziv da otpočnemo dijalog o formiranju prave 
prelazne vlade. Nakon 24. oktobra, međutim, vi ste lično svojim političkim odlukama i svojim 
političkim postupcima sve uradili da se zataška brutalna demonstracija sile od strane policije, 
parapolicije i kriminalnih struktura.  
 Pokrenuli ste navodni parlamentarni dijalog sa ciljem da relativizujete proteste i da 
razvodnite energiju protesta kako bi na kraju opet sačuvali fotelju Milu Đukanoviću. Nakon 
izglasavanja povjerenja Vladi uz političku korupciju, i sami ste govorili o tome, vi gospodine 
Krivokapiću niste napustili Parlament bez podnošenja ostavke, ali evo sada sve dolazi na svoje, i 
niste tada željeli, bez obzira što ste govorili o političkoj korupciji na osnovu koje je opstala Vlada 
Mila Đukanovića, da se pridružite vaninstitucionalnom obliku vršenja pritiska na Mila Đukanovića 
da podnese ostavku i da se formira prelazna vlada bez njega kao kreatora afere "snimak" na 
njenom čelu. Umjesto toga dali ste sebi za pravo da nakon skoro 20 godina koalicije sa šefom 
režima tajno dogovarajući novu koaliciju sa šefom režima određujete šta je mjera opozicionih 
interesa, što u vidu saopštenja SDP-a, što u liku gospodina Raška Konjevića.  
 Pazite, vi ste 18 godina držali vreću DPS-u, a onda ste odjednom uobrazili da možete da 
budete mjera opozicionih interesa i da opredjeljujete opozicionu politiku.  
 Ono što je posebno važno za nas koji se snažno protivimo učlanjenju Crne Gore u NATO   
je to što ste vi ponovo podredili demokratiju u Crnoj Gori, ovog puta projektu NATO integracija, ali 
moram reći da ste ponovo podredili demokratiju u Crnoj Gori pokušaju da po svaku cijenu očuvate 
sebe i svoje partijske saborce, ali vidimo i neke druge da uvedete na pozicije vlasti i da očuvate te 
privilegije. Istina, to ne radite u posljednje vrijeme tako ponizno i servilno kao što radi Bošnjačka 
stranka, ali to radite vrlo smišljeno i ciljano.  
 I opet ističem, desio se politički apsurd da su se neke opozicione partije, sada već bivše 
opozicione partije, u borbi protiv DPS-a odmah opredijelile za partnerstvo sa Rankom 
Krivokapićem i SDP-om, odbijajući čak i da sa Demokratskim frontom potpišu sporazum o 
minimumu političke saglasnosti zajedničkom djelovanju. Umjesto toga, te bivše opozicione partije 
prihvatile su poziv vaš, gospodine Krivokapiću, da uđete u pregovore sa Đukanovićem i na kraju 
čak podržite koncept Pozitivne Crne Gore kako biste na kraju napravili sa šefom režima koalicionu 
vladu. 
 Gospodine Krivokapiću, završavam, po svemu sudeći vi ste uspjeli da postanete neformalni 
lider jednom broju sada već bivših opozicionih partija, koje sada uvodite u Vladu u kojoj već 
bitišete, ali je svima pa i vama jasno da vi ne možete kreirati politiku Demokratskog fronta niti 
možete biti mjera opozicionih interesa. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 17:07:08) 



 
 Hajde da oslušamo i ovo. Hajmo dalje. 
 Kolega Genci Nimanbegu je trebao biti sada, a onda Janko Vučinić. 
 Izvolite, Janko, da se pripremi koleginica Ljerka Dragičević. 
 
 
 JANKO VUČINIĆ (18.05.16 17:07:21) 
 
 Poštovani narode,  
 Na početku izlaganja hoću da ponovim po ko zna koji put da smo mi ovdje u Parlamentu 
prvenstveno da rješavamo životne probleme građana i da im svojim radom olakšamo život koji je 
za većinu građana u Crnoj Gori postao neizdržljiv i nepodnošljiv. Da to zakonski uređujemo i da se 
ti zakoni primjenjuju. Ali, daleko od toga. Svaki dan smo suočeni sa životnim problemima građana, 
ovih dana najviše sa problemima radnika KAP-a koji nas svojim prisustvom ispred Parlamenta na 
to podsjećaju i dočekuju nas, nekoga sa zvižducima, a nekoga i sa aplauzima. Ali tih aplauza je 
sve manje i to sa pravom, jer smo pokazali da smo nemoćni da ono što smo odlučili ovdje u 
Parlamentu i pretočili u zakon, da to i realizujemo.  
 Nemoćni smo da primoramo izvršnu vlast da vrši svoju ustavnu obavezu i da primjenjuje 
zakone koje donosi zakonodavna vlast. Izvršna vlast u Crnoj Gori ignoriše i obesmišljava rad 
Skupštine. 
 Kao predlagač zakona kojim je bilo predviđeno da se radnicima Kombinata aluminijuma 
izmire otpremnine, kada se nađem ispred tih ljudi, ne znam šta drugo da im kažem osim istine, a 
istina je jedna - ne da Milo Đukanović da se sprovede taj zakon i da se prema njima izmire 
obaveze. Zato hoću da pitam vas sve ovdje prisutne koji ste glasali za taj zakon, da li postoji način 
da se Milo Đukanović primora da poštuje zakone i da omogući istima onima koje je istjerao na 
ulicu da dođu do svojeg novca na koji zakonom imaju pravo. 
 Ovaj zakon je donesen ovdje u Skupštini, o kojem pričam, i potpisan je od strane 
predsjednika države i od strane predsjednika Parlamenta. Bivšim radnicima KAP-a je potvrđeno 
od obojice da je zakon validan i da se mora primijeniti. Ali što je bolje kad ni jedan ni drugi zajedno 
sa ministrom finansija koji dijeli njihovo mišljenje, nemaju nikakve moći ni uticaja da bi se taj zakon 
i realizovao. Je li to, drugim riječima, priznanje da je Milo Đukanović sam sebe stavio iznad 
najviših institucija u Crnoj Gori? 
 Pa evo i da pitam predsjednika Parlamenta kad dolazi na posao ovdje u Skupštinu kuda 
prolazi, jer više je svakoga sramota da gotovo mjesec dana prolazimo pored tih ljudi koji su debelo 
zašli u sedmu deceniju života, koji su ograđeni od nas metalnim ogradama, pa nas je sve sramota 
da ih gledamo mjesec i više dana da tu protestuju, a mi da im ne možemo pomoći i da im ne 
možemo omogućiti da dobiju ono što smo ovdje u Skupštini odlučili i što smo pretočili u zakon. 
 Ovdje se prethodnih dana vodila rasprava o sporazumu izbornog povjerenja i leks 
specijalisu za njegovu primjenu. Taman kao što poštuje i ispunjava ovaj zakon tako će Milo 
Đukanović poštovati i taj sporazum o izbornom povjerenju i taj famozni leks specijalis. Vi koji ste 
Mila Đukanovića prihvatili za šefa i zanosite se da ćete ga kontrolisati u njegovoj namjeri da 
pokrade naredne izbore, hajde da nam sada kažete da li ga možete primorati da postupi po ovom 
zakonu o izmirenju obaveza prema bivšim radnicima KAP-a.  
 Evo da vidimo od ovih koji su prisutni, ne znam je li tu prisutan i kandidat za ministra 
finansija, ajko je može se i desiti da postane ministar finansija, da li će on smoći snage pa da 
mimo volje šefa Mila Đukanovića isplati otpremnine bivšim radnicima KAP-a ili će drugi kandidat 
za ministra unutrašnjih poslova primijeniti silu pa će na te radnike KAP-a sjutra, prekosjutra krenuti 
sa suzavcima, pendrecima, šok bombama i onim što smo navikli od policije. 
 Što se tiče sporazuma i rekonstrukcije Vlade mnogo puta smo čuli od onih koji su branili taj 
sporazum i pozivali se na onu narodnu poslovicu - vrijeme je majstorsko rešeto, pa evo ćemo, ako 
budu oni izabrani vidjeti za nekoliko dana kako će to vrijeme pokazati i kako će oni raditi, a evo im 
prvo da se dokažu na primjeni toga zakona. 
 Možda je ovo malo izvan teme, ali to su životni problemi građana, životni problemi bivših i 
sadašnjih radnika i želio sam tome da posvetim pažnju. 
 Od sporazuma se ne živi, ne živi se ni od lex specijalisa, ne živit se ni od toga ko će 



predsjedavati ovom skupštinom. Ti radnici koji ovdje protestvuju žive od onoga što su zaradili, što 
im zakonski pripada i od čega trebaju da zadovolje i podmire najosnovnije životne potrebe.  
 Što se tiče ove tačke dnevnog reda i aktuelnog predsjednika Skupštine, činjenica je da ga 
malo ko može zamijeniti na pravi način, uzimajući u obzir njegovo političko iskustvo, političku 
umješnost, vještinu vođenja Skupštine, demokratičnost, ali to je samo jedna strana medalje. 
 Druga strana medaje je ona što odlazeći predsjednik Parlamenta bio je dugo i dugo u 
koaliciji sa DPS-om. Neću ni pogriješiti ako kažem da je bio .... 
...sa onima koji su izveli poharu Crne Gore i zajedno sa njma učestvovali u toj pohari, jer je bilo sa 
njima u vlasti i vršiio vlast u Crnoj Gori. Kaže se za to da neko je punio vreću, neko je državo 
vreću, jesu li se posvađali, to što su vadili iz vreće pa nepravedno podijelili to oni znaju između 
sebe, ali niko se sa foteljom nije rodio, niti se iko vjenčao sa funkcijom, niti postoji bilo ko bez koga 
se ne može. Zato šta se dugo može reći predsjedniku Parlamenta nego da putuj predsjedniče, ne 
misli na Skupštinu. Tu ima zamjenika, evo tu je najbliži profesor Radulović, ali čini mi se da će ... 
neko drugi.  
 Za nekoliko dana se sprema i proslava deset godina od kako je Crna Gora povratila svoju 
nezavisnost. Ovu godišnjicu, na žalost, Crna Gora ne slavi kao slobodna neko kao privatna 
država. Danas postoje dvije Crne Gore. Jedna je Crna Gora u brojkama sa ... statistističkim 
podacima, Crna Gora sa razgledina i sa javnog servisa i druga Crna Gora stvarna i realna s 
uništenom privredom i opljačkanim narodom. Nikad se više nije zloupotrebljavalo ime Crne Gore 
nego ovih godina. Koliko ih samo ima što se krijući iza crnogorske zastave i pričom o ljubavi 
prema Crnoj Gori su napunili džepove pljačkajući Crnu Goru. Oni su bili najgrlatiji trubeći na sva 
zvona kao da su je oni stvorili, odbranili gotovo da su je izmislili, a za većinu njih pravi razlog te 
lažne ljubavi prema Crnoj Gori bilo je najobičnije koristoljublje.  
 Ima li išta licemjernije nego oni koji su se prodali, naplatili to što su podržali mafijaški režim i 
što su najzaslužniji što danas umjesto slobodne Crna Gora postoji kao privatna i mafijaška država, 
pravdaju to višim državnim interesima i zaštitom države. Ta njihova drskost je išla toliko daleko da 
su Crnu Goru štitili i od nas poslanika Demokratskog fronta, a ja im kažem bolje da su je štitili od 
njih samih, od Demokratskog fronta joj ne prijeti nikakva opasnost. Ono što je sigurno, kad bi 
zatrebalo svi iz Demokratskog fronta bili bi na braniku odbrane Crne Gore, a pod kojom zastavom 
bi bili i gdje bi pobjegli ili se sakrili oni što prosipaju ljubav prema Crnoj Gori ovih dana to je veliko 
pitanje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 17:18:29) 
 
 Hvala, kolega Vučiniću. 
 Ja sam primio radnike KAP-a, ali važnije od svega toga je da ih čujemo i da se to riješi. 
Tako da, ako bude ministar, to mu je prioritet da se time bavi, kolega Konjević ako bude ministar.  
 Kolega Nimanbegu, hoćete li pustiti koleginicu Dragičević, jer je malo više čekala od vas, 
izvinite, džentlmenski. 
 Izvolite, koleginice Dragičević. 
 
 
 LJERKA DRAGIČEVIĆ (18.05.16 17:19:00) 
 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedniče Skupštine.  
 Uvažena Skupštino, uvaženi građani,  
 Ja sam mislila da neću govoriti, međutim, moram da kažem nešto, a to je da po sporazumu 
koji smo potpisali kao Hrvatska građanska inicijativa sa koalicijom "Za evropsku Crnu Goru" po 
članu šest bilo je da podržimo predsjednika Skupštine i mi smo to uradili. Međutim, iznenadio nas 
je sam čin 27. januara, ali svak ima svoje principe. Svak ima svoj način kako će da se bori za ono 
što mu treba i očekivali smo da ćete vi, gospodine predsjedniče, sami podnijeti ostavku, a kako 
niste zbog principa potpisali smo inicijativu i ostajemo pri inicijativi.  

Ja osobno moram da kažem da ste vi meni puno pomogli kad sam došla u Parlament 
2009.godine, da je uvijek bila korektna saradnja i zbog te saradnje koja je bila korektna možda da 



sam nešto drugo očekivala, ali eto. Nadam se da nećemo ostati na tome. 
 Ja se nadam da neće ostati na tome, da ćemo se mi još gledati, danas ćemo vidjeti kako će 
proći glasovanje, ali eto, pošto dolazim iz partije koja principe svoje jednostavno voli da podržava 
nismo mogli reagirati nego baš onako principijelno kako smo krenuli tako nastavljamo. Ne u 
ovome nego u svemu. Sve ono što smo rekli da će da bude tako će i biti do kraja našeg bitisanja u 
političkom životu Crne Gore. Meni je drago da sam danas čula i jedno i drugo i treće. Neko voli, 
neko ne voli, neko priča, neko priča drugo, svak ima pravo da priča i da osjeća kako on misli da je 
najbolje. Ja vam sad kažem da ostajemo pri onome što smo potpisali, a želja nam je velika da ipak 
uvijek bude vječna Crna Gora. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 17:22:06) 
 
 Hvala vama. 
 Koleginica Bošnjak pa kolega Nimanbegu. 
 Imate pravo na komentar, ali hajde pomozite mi ovaj put. Biće drugih diskutanata, pa posle. 
Hvala, kolega Kneževiću. 
 Izvolite, koleginice.  
  
 BRANKA BOŠNJAK (18.05.16 17:22:26) 
 
 Poštovani građani,  
 Koristim ovu priliku da direktno, ovako oči u oči ponovim neka pitanja koja sam ranije u 
otvorenom pismu upućivala predsjedniku Skupštine, ali odgovora nije bilo. Možda budem sada 
bolje sreće. 
 Poslije svega što se desilo tokom protesta u organizaciji Demokratskog fronta ne mogu da 
ne ponovim i adresiram neka pitanja upravo vama, predsjedniče Skupštine, jer ste upravo vi imali 
obavezu i vaša je dužnost bila da čuvate dignitet institucije poslanika i našeg zajedničkog doma na 
čijem se čelu nalazite. Dakle, možete li mi konačno odgovoriti na pitanje: Ko je suspendovao 
Ustav i zakon i Pravilnik o kućnom redu u Skupštini Crne Gore i zabranio poslanicima da kad oni 
to žele uđu u svoj dom, prvo poslanici Kalezić 18.oktobra pa onda svima nama 24. oktobra? Ko je 
to naredio? 
 Da li je to onaj tadašnji vaš jedini preostali ministar, sad kolega poslanik, a izgleda ubrzo 
kolega ministar opet ali sad finansija, po nalogu diktatora, a uz vašu prećutnu saglasnost. Znam 
da odlično znate da ne biraju oni nas već mi njih i ne polažemo mi njima račune, ni diktatoru ni 
njegovim ministrima već oni nama. Niste imali pravo na ćutanje.  
 Recite otvoreno, ko nas je svrstao u poslanike drugog reda samo zato što tražimo istinsku 
prelaznu vladu i borimo se za fer i poštene izbore. Treba li da okačimo žute trake? Uostalom, mi 
smo odabrali legitiman način političke borbe i vrlo smo autonomni i ne čekamo da nam stigne neka 
listica iz stranih ambasada već sami donosimo odluke. Je li to problem koji nas diskriminiše? Jako 
me zanima da mi objasnite zašto ste nam isključivo nudili sporedni ulaz 24. oktobra. Vidim da je 
on u međuvremenu prerastao u VIP ulaz, ali u suštini to je sporedni ulaz Skupštine.  
 Naravno, da smo to odbili. Ne zato što bolujemo od nekih sujeta, a poniziti nas ne možete. 
Mislim da niste htjeli da vidimo da ste naš Parlament,  našu kuću, instituciju ove države, da ste nju 
pretvorili ono veče u kasarnu punu, ne vojske, već plaćenih batinaša i kriminalaca dovucenih 
sa svih strana. Ponzili ste ono veče i građane Crne Gore, jer njihove predstavnike, a bilo je preko 
20.000 građana, nijeste pustili, a pustili ste ove neljude koji su bili spremni da ubiju za diktatora, da 
se iživljavaju i jedva su čekali akciju, kao kerovi su prežali u našem domu. Njih ste pustili, a nama 
ste spustili rampu. E, to se ne prašta. Tražim i odgovor zašto ste  nemušto ćutali dok su diktator i 
njegovi poslušnici sinhronizovano deklamovali o pokušaju nasilnog ulaska poslanika u ovaj dom. 
Dozvolili ste im da nas nazovu nasilnicima, nas koji smo naoružani samo poslaničkim 
legitimacijama mirno čekali satima da se razmakne špalir diktatorovih kerbera, da bi ušli u ovaj 
dom. Pošto imatete titulu emeritusa i puno ste putovali, recite mi da li postoji ijedan parlament u 
svijetu koji je suspendovao pravo predstavnika naroda da uđe u svoj dom. 
 Onog 17. oktobra ujutru pogazili ste parlamentarizam kada ste dozvolili da nas ispred naše 



kuće u osvit zore, mučki kako to samo kukavice znaju, udaraju i hapse diktatorovi kerberi i vaši 
partijski kadrovi skriveni iza štitova, kaciga i fantomki. Oćutali ste i to, predsjedniče Skupštine. Tog 
jutra naš parlament je umro. Što se mene tiče i vi zajedno sa njim, u političkom smislu.  

Takođe nas zanima da li nas smatrate teroristima, jer ni jednom riječju nijeste osudili to što 
je Specijalna antiteroristička, naglašavam antiteroristička jedinica, toga jutra učestvovala u 
batinjanju i hapšenju nas poslanika koji nijesmo pružali nikakav otpor. Po kom tom zakonu 
diktatorove SS jedinice su asistirale komunalnoj policiji? I to ste prećutali. Da li je to demokratija? 
Vjerujte da vaše ćutanje na sve ovo i urušavanje digniteta poslanika i našeg zajedničkog doma je 
jadnije nego oni pendreci i udarci štitovima i ojačanim čizmama, a vjerujte da sam ja bila modra od 
njihovih čizama, a to vaše ćutanje odzvanja, iritira više nego onaj suzavac i šok bombe kojim nas 
je tada diktator, preko vašeg ministra, počastio.  
 Uspjeli ste da pogazite ovu instituciju jer ste birajući između nas, vaših kolega, a bilo nas je 
dvadeset troje ono veče, i batinaša, stali na stranu batinaša, makar ćutali. Tada je sahranjena ova 
institucija i zato mi je vrlo degutantno ovo horsko pjevanje o urušavanju ovog visokog doma, 
pojedinih i bivših i sadašnjih poslanika te raznih režimskih kerbera, analitičara i NVO aktivista koje 
režim posegne sa čiviluka kada god mu treba i čiji svileni stomačići naviknuti na apanaže i 
grantove ne mogu da svare onaj Milov petak 13. u Skupštini Crne Gore, ali zato lijepo su svarili 
ovo prebijanje i trovanje nas poslanika koji nijesmo pružali nikakav. otpor. To  im je, očigledno, 
palo kao melem na te njihove svilene stomačiće. Toliko je politička i medijska i navodna 
intelektualna scena u vječnoj nam Crnoj Gori postala jadna, jedna ustajala kaljuga, da sam vrlo 
ponosna što mi uspijevamo da budemo čisti jer građani će to umjeti da cijene.  
 Želim samo da kažem još jednu stvar, pričala sam u prošloj diskusiji, koja se odnosila na 
izbor, odnosno na rekonstrukciju Milove vlade. Rekla sam da je on uništio moralni kod ovog 
naroda. Vjerujte da sada, kroz ovu vašu smjenu, odnosno ovu inicijativu za vašu smjenu, to 
isplivava još više na vidjelo. Pogledajte kakva je Crna Gora. Znači, kada krene neko da tone, toliko 
je onih bliskih, a vi sada znate ko je bio blizak vama a ko vas je tako hladno napustio, odnosno još 
više izdao i još više pokušao da vas kazni i potonete još više. To je ono što boli i to je ono što ne 
mogu diktatoru da oprostim. Vama ne mogu da oprostim, mogu negdje da razumijem do 2006. 
ponašanje SDP-a. Poslije 2006. godine imali ste vi partnere i na ovoj strani za evropske integracije 
i za NATO integracije. Ali, vi ste se radi nečeg drugog okrenuli DPS-u. Nije ovo ona država koja se 
sanjala 2006. godine. Ovo je vječno nešto drugo, ovo je jedna prevara i kao što neko reče ovdje, 
slavićemo 10 godina prevare i improvizacije države a ne ono što je trebalo da bude ova država. 
 Voljela bih da dobijem odgovor na ova pitanja. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 17:30:42) 
 
 Pokušaću. Meni je žao, a možemo zajedno pregledati snimak, ako se oko činjenica ne 
možemo usaglasiti. Nisam ćutao, nego sam, kada sam rekao da uđete na zadnja vrata, ponudio 
sam da dođem i da uđem zajedno sa vama. U istoj ponudi da dođem sa vama. Znači, nijesam vas 
poslao na zadnja vrata, kako god hoćete, na mala vrata na koja inače ulazim, nego sam se istog 
trenutka ponudio da uđem sa vama. Znači toliko, ponavljam, vi ste bili u drugoj situaciji, prijetnji, 
opasnostima, sve to razumijem, percepcija je drugačija, događaji se brzo kreću. Bio sam u takvim 
situacijama i znam da je tada sve realno, biološki je to tako kod svih nas. Znači, pogledajte, zbog 
činjenice i povjerenja među nama, ljudskog povjerenja. Ne da vas pošaljem na mala vrata, da vas 
neko dočeka, nego da ja uđem sa vama na mala vrata. (Upadica)  
 Kolega Radunoviću, ne komuniciram sa vama nego sa komuniciram sa njom. Molilm vas, 
molim vas. 
 Biram one za koje vjerujem da će mi vjerovati što pričam . 
 Pogledajte sami. Znači, nikakve zavjere, nikakve moje želje da znam šta je unutra, samo 
nešto odgovornosti da budem sa vama ako prijeti opasnost kada uđete u Parlament. Samo te 
odgovornosti, samo te odgovornosti. Ponudio se, objavio, kao što znate, krenuo, iako nikakve 
najave nije bilo da ćete me zvati, iako ničeg slično. Vjerujte da je bar namjera kod mene bila 
dobra, ako ništa drugo. Ne nudi se čovjek da dođe na miting đe je 10.000 ljudi protiv njega, 10.000 
ljudi protiv njega sa nekom zlom namjerom, da sam dođe i da se vama pridruži da uđete u 



Parlament. (Upadica) 
 Neka svako broji kako hoće, neka svako broji kako hoće. Bili su građani Crne Gore. 
  Znači, da udjem sa vama i tu mi vjerujte, u dobroj namjeri. Ponavljam, dobili ste direktan 
odgovor, ako ne čujete, pogledajte snimak, pogledajte tajming. Možda je bolje da sam ćutao, ali 
kao što vidite, nisam ćutao a nisam imao obavezu da dođem u tom trenutku tu, niti kao 
predsjednik Parlamenta to radim. Parlament je u posebnom režimu bio, prijavljeni su bili protesti, 
tu nema predsjednik Parlamenta što da radi, među nama rečeno, kao što  nije imao onaj dan što 
da radi dolje, što bi rekli Amerikanci, u floru. Drugi predsjednici parlamenta prekinu sjednicu i izađu 
preko vrata, kao što znate. Nisam izašao preko vrata. Ostao sam sa vama tu. Znači, imate sve 
moje radnje koje mogu da tumače koje su mi namjere. Drugi predsjednici - prekid i iziđu preko 
vrata. To ne radim, kao što ste viđeli, nikad, nego sam dio ovog zajedničkog života, ođe život 
provodimo. I ja sam ga proveo, takoreći čitav radni vijek. Naravno, ostajemo u Parlamentu, bio 
sam osam godina u opoziciji i mnogo gorega opozicije. Tačno je, složiću se sa vama, u nekim 
elementima mnogo gore je sada nego što je bilo tada. Pošto sam bio tada opozicionar, u nekim 
elementima vidim veće opasnosti, vidim veće opasnosti, ali je to izazov demokratije. Deset godina 
nezavisnosti države ne može biti presuda nezavisnoj Crnoj Gori i nije to Crna Gora ni kako sam ja 
sanjao, ako vam nešto znači. ... i druge funcije po snazi u ovoj državi, nije, ali sam to javno rekao. 
Ko je rekao 2003. godine da neće  postati predsjednik Parlamenta ako ne ode vrhovni državni 
tužilac?  To je tri godine prije referenduma, i čekao sam da ode vrhovni državni tužilac. Jesam li se 
krio? Je sam li znao da će poći, je li SDP bio toliko moćan tada? Nije. Stavio sam ovu fotelju 
ispred principa da on mora poći. Molim vas, pa cijenite nešto što je urađeno. Ako ne cijenimo jedni 
drugima to što je dobro urađeno, ući ćemo u taj brlog da smo svi isti kao neki drugi, a nijesmo svi 
isti kao neko drugi. Djela sude. Znači tada nijesam pristao da budem predsjednik Parlamenta 
koliko mi je bilo bitno da sjednem, nego sam čekao i podnio je tada vrhovni državni tužilac 
ostavku, prvi put u istoriji Crne Gore da ga je neko uslovio i da je podnio ostavku. Ko je uveo u 
rečnik "trule daske", ko je uveo poharu u Crnu Goru, ko je svaki put glasao protiv KAP-a, ko je 
organizovao javnu raspravu oko KAP-a, ko je dovodio investitore da pokušamo da spasimo stvar? 
Kome su ovdje skandirali radnici KAP-a da niko nije oštetio Crnu Goru kao ja, da sam ja najveća 
štetočina Crne Gore - oni koji su primali duplo veću platu od mene a bili su sindikalni rukovodioci. 
Sve sam to prošao i nijesam odustao, vjerujte mi na riječ. (Upadica) 

Neću da se pozivam na to. Neću da se pozivam na to, ali kolega Medojević mi je, zajedno 
smo pisali prvu odluku o kontroli privatizacije. Čim sam ušao u vlast podnio sam tu odluku o 
kontroli privatizacije i još važi ta odluka o kontroli privatizacije od 1998.godine. Ništa drugo nije 
napisano tada. Čim sam ušao u vlast. Svu svoju imovinu sam šest godina prije Zakona o konfliktu 
interesa deponovao u Skupštinu Crnu Gore da se vidi što sam imao kada sam ušao u vlast, 
objaviću sada kada izlazim što imam, koja je razlika. Molim vas, 1998. godine sam deponovao to.  
 Možete me tumačiti ovako ili onako, pokušavam da pričam činjenicama. Da li sam kriv za 
nešto? Za mnogo šta sam kriv, vjerovatno, ali moramo tumačiti namjeru kod svakog od nas, kod 
svakog od nas moramo viđeti namjeru. Ovo shvatite kao znak poštovanja, ovakav način razgovora 
sa vama, ništa više.  
 Samo izvolite, ali pozitivno ste pomenuti. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (18.05.16 17:36:06) 
 
 Gospodine Krivokapiću, nadam se da primjećujete da su nastupi poslanika iz Pokreta za 
promjene dodatno emotivno obojeni i da su usmjereni na jednu istorijsku optužbu, ne krivičnu, ne 
političku, ne pravnu, istorijsku optužbu. Vjerovali ste više Milu Đukanoviću nego Nebojši 
Medojeviću. Molim vas, vjerovali ste. Zajedno smo bili na sjednici kada sam rekao Veselinu 
Vukotiću da Predlog zakona o privatizaciji znači kraj Crne Gore i tada ste me i te kako podržali, bili 
smo u manjini u Socijaldemokratskoj partiji. Ja sam to rekao Veselinu Vukotiću kojeg je poslao 
Milo Đukanović, nije smio ni da dođe na sjednicu. Izabrali ste, ne govorim o personama, dvije 
vizije Crne Gore, niste izabrali hrabru odluku jer je hrabra odluka biti protiv rata, hrabrije je bilo  
stati na branik povampirenom fašizmu s raznih strana. Izvinjavam se, gospodine Krivokapiću, 
važno je između mene i vas, zato kažem bilo je mnogo hrabrije pozvati ljude tada da budu 



dezerteri, što sam ja uradio, to je bilo tada mnogo hrabrije nego danas da sjednete zajedno sa 
Andrijom Mandićem, Nebojšom Medojevićem i ovim ljudima ovdje i da napravite promjene u Crnoj 
Gori. Niste imali istorijske hrabrosti da izaberete, izabrali ste opciju koja je dovela Crnu Goru do 
faze njenog nestajanja u pravnom, a mogu da kažem i u mnogo važnijem, gospodine Krivokapiću, 
istorijskom, moralnom kontekstu.  
 Zato, gospodine Krivokapiću, nadam se da ove diskusije poslanika Pokreta za promjene 
prepoznajete ne kao lično obraćanje vama niti bilo kojem kolegi iz Socijaldemokratske partije već 
kao istorijsku distancu vezano za jednu odluku da se bilo kakva državnost Crne Gore može braniti 
bilo kakvim trulim kompromisima. Nema države bez demokratije, nema države bez slobode i prvo 
moramo da se izborimo za slobodu i demokratiju, a tek onda za državnost. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 17:38:39) 
 
 Kolega Medojeviću, preživjeće Crna Gora i gospodina Đukanovića i mene. Naučiće jednu 
veliku istorijsku lekciju, da nije dovoljno imati nezavisnost nego da se mora praviti država kako 
treba da bude. Vi ste vidjeli, kada smo mislili da je prilika spremna, mi smo povukli potez. Kada 
smo dobili poziv za NATO, mi smo povukli potez. Bez ikakve dileme smo otišli u opoziciju. Nije se 
tada moglo znati da ćete vi uspjeti da išćerate parlamentarni dijalog, vi ste ga omogućili, a ja sam 
samo vjerovao da je to bolji način. I tada i svaki put sam rekao - izvolite, uđite u Vladu, danas ako 
hoćete da uđete u Vladu, evo vam mjesto SDP-a. Nisam rekao da vam pada na pamet nego sam 
rekao to je bilo naše gledanje na stvar. Mi smo postigli dva cilja, nezavisnost i završiću tu. Posuda 
je napravljena barem u tom bezbjednosnom dijelu, a da li će trebati potpuno da se mijenja tečnost, 
mislim da će se u mnogo čemu mijenjati tečnost u toj posudi Crne Gore, ali mi idemo u opoziciju. 
Izvolite, bićemo zajedno na zadatku da obezbijedimo demokratske izbore. To je za početak 
zajednički zadatak.  
 Da vas podsjetim, jedini prigovor, da budem pošten prema kolegi Izetu Braliću, jedini 
prigovor na krađu za predsjedničke izbore je podnio SDP, naši ljudi su čuvali kutiju i podnijeli taj 
prigovor. Ta dva čovjeka su išćerana, a nije bio njihov kandidat, nije bio ni kandidat koga su tada 
doživljavali baš kao bliskog našoj politici, pa smo principijelno branili kutije. Prema tome, cijenite 
ono što smo dobri, ono što smo loši kritikujte, nikakvih problema nema. Nismo savršeni čim smo 
bili u vlasti koja je ovakva, ali to je jasna stvar.  
 Imao sam dijalog s kolegom Medojevićem i koleginicom Bošnjak. Mnogo je s troje da vodim 
dijalog. Izvolite. 
 
  
 BRANKA BOŠNJAK (18.05.16 17:40:31) 
 
 Nisam dobila odgovor za 17. oktobar, a meni je 17. oktobar bio vrlo važan. Vi znate da ja 
nemam običaj ni da komuniciram, zovem ili tako... (Predsjednik Ranko Krivokapić: Sedamnaesti ili 
osamnaesti?) Sedamnaestog ujutru, kad niste odreagovali i kada je antiteroristička jedinica 
pomagala komunalnoj policiji kao da smo mi neki teroristi. Posle 20 spavanja pod šatorom na 
asfaltu, oni su došli u zoru, u dvadeset do šest, brutalno, sve su nam stvari ostale u šatorima, lap 
topovi, telefoni, maltene su nas opljačkali, nije ni važno, ali smo ispali kao teroristi jer je 
antiteroristička jedinica pomagala komunalnoj policiji sve pod fantomkama i imamo čak i slike tih. 
Niko nije odreagovao. Vi znate, mislim da vam se nikad nisam obratila niti vas zvala telefonom, ali 
sam poslala SMS i vašem ministru i vama da kažem koliko me je zaboljelo to što nema reakcije s 
ove strane. Ne znam jeste li ga primili, odgovorili niste, ali ja sam ga poslala, to znam.  
 Hoću isto da kažem jednu stvar. Ne kažem da je sve u vašem odnosu bilo loše, ovdje smo 
mi imali jednu korektnu saradnju i što se tiče vašeg načina, vi ste bili jedan dostojan protivnik, 
znači neko ko je na drugoj strani, ali vrlo ste vješto, da upotrijebim i ono maherski vodili skupštinu  
i nekad tumačili kako vi, ali to nadmudrivanje intelektualno je nešto što vrlo cijenim i tako bih 
voljela da se svi ovdje ponašamo. To vrlo cijenim.  
 Ono što je koleginica Draginja rekla, da ste vi br. 2, vi ste trebali da budete br. 2 u ovoj 
državi, ali nažalost, onog momenta kada ste dozvolili da se ovdje usvoji Poslovnik gdje je 



premijerova riječ zadnja na Premijerskom satu, a ne naša, kada on na kraju svega ima završnu 
riječ, mislim da ste tu pali u ovom, da više nijeste br. 2, nego vi br. 3 a on br. 2. Tu je SDP u 
jednom momentu posustajao. Mislim da ste trebali da odreagujete i da ste ranije odreagovali sve 
bi bilo bolje.  
 Ovaj 17. mi je vrlo važan i 18. kada se nije dozvolilo jedinoj, znači sama je tada koleginica 
Jelisava Kalezić pokušala da uđe u Parlament, čisto možda i da testira da li ćete pustiti, a nije 
dozvoljeno. Nije nas neko pustio, ali vi kao prvi među nama morate da znate ko je to zabranio. 
Mogu da shvatim da mi prođemo svu kontrolu, proceduru, da vidite da se nešto ne znam šta ne 
nosi, da nismo nešto pokušali da unesemo u ovu zgradu, ali da neko zabrani nama da uđemo u 
ovaj dom, a znam, a i vi bolje znate od mene, ali ne znam zašto je ćutanje izgleda najbolja 
odbrana u ova tri dana, ko je sve bio u ovom domu ono veče. To je ponizilo ovaj dom. Zato mi je 
stvarno bilo iritantno onog dana kada se desio, meni to nije djelovalo kao neki strašni incident, ali 
ovi svilenci, toboš ih je to toliko zaboljelo, iritiralo, ova skupština degradirana, to je bilo degutantno. 
Posle toga, najgore je bilo kada ste dozvolili da vam hapse poslanike, prebijaju i truju na onakav 
način. Posebno je iritantan 17. ujutro iz razloga što je to bilo smišljeno. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 17:44:37) 
 
 Vidim to po vašoj reakciji, izvinjavam se, ali shvatite, predsjednik Parlamenta ko god bio 
prije i posle mene, kada god to bilo, je s ograničenim stvarima i mogućnostima. Vidim vašu 
emociju za 17.  i poštujem je. Bio sam na ulici i opet ću biti, vjerovatno, na ulici, u raznim oblicima, 
i porodičnim i partijskim. Znam taj problem i cijenim vašu emociju. Gospodin Đukanović je br. 1, 
nije ni br. 2 ni br. 3, on je br. 1 i nažalost je br. 1. Nažalost je broj 1. Ali ste vidjeli dokle ide taj 
besmisao harange, da sam ja sa vama režirao onaj događaj tu. Ko god upali bilo koju televiziju 
viđeće što sam radio, režirao ili spašavao. Ali dotle je stiglo stanje političke svijesti u Crnoj Gori da 
je svaka laž koja se ruga svakom zdravom razumu, i to je stanje političkog života u Crnoj Gori. To 
samo pokazuje, dozvolite mi sad kao neko ko je iz društva i nauka, dubinu krize. Više riječ ne 
vrijedi ništa u našem političkom životu, ništa ne vrijedi riječ. Što je stvar paradoksalnija, što je viši 
nivo sa kog se pošalje riječ, veća je šansa da je neistina i došli smo u to stanje i zato je kriza tako 
duboka, i ekonomski i socijalno i politički.  
 Završiću tu, molim vas, kolege. Kolega Nimanbegu, sad ćete dobiti riječ.   
 Zato ja vidim kao neizbježan proces, ozdravljenje Crne Gore poslije ovakvog perioda neće 
moći ići lako. Znači, čeka nas taj mučni period, mutni period, teški period. Moja muka je veća jer 
znam više opasnosti od vas, znam mnogo više ponora duše i prostora u našem političkom životu 
nego vi, ali je to nešto što se nakupilo. Nakupilo se, kao što vidite SDP ne bježi od toga, nije ostao 
u vlasti, izašao je, rekao je, bori se da nekako otvori neki prostor mira i saradnje. Ne razumijete 
nas ni vi, oni nas razumiju zato smo im prijetnja, oni nas razumiju zato nas ovako i napadaju.  
 Molim vas, kolega Medojeviću, molim vas. Plediram a plediraću đe god da sam da 
pokušamo mudrije ovo rješavati. A ovo će se riješiti, ovo je neizbježno. Niko nije prevario pravdu, 
niko, ni ja koji će doći na glasanje i otići u opoziciju, ni neko drugi. Predugo problemi traju i sve su 
dublji. Kad pogledate naše bilanse, kad pogledate naše ekonomsko-socijalne bilanse, ništa vam 
drugo ne treba, ama ništa vam drugo ne treba. Ne postoje ni mi, ni vi, ni oni, ni vlast, ni opozicija, 
postoji ivica na kojoj se nalazimo, a to ćete viđeti, to je ono što slijedi i što nas sve zajedno čeka. 
 Kolega Nimanbegu. Da ga ispoštujemo, poslije svega. Ja bih molio da skratimo ako može 
na po pet minuta pa da idemo. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (18.05.16 17:47:56) 
 
 Ja ću pokušati dati moj doprinos da skratim na pet minuta, ako kolega Bulatovć sasluša. 
 Poštovane kolege, dame poslanice, gospodo poslanici, poštovana javnosti,  
 Na predlog odluke o razrješenju predsjednika Skupštine Crne Gore Ranka Krivokapića bih 
imao mnogo toga reći i to nije vezano samo zbog Ranka Krivokapića kao takvoga. Moraću malo 
da krenem u istoriju, da skrenem pažnju auditoriju da to nema veze sa aktuelnim političkim 



igračima.  
 Naime, dolazim iz mjesta i upotrebiću neke istorijske fakte ili činjenice ili mudre riječi koje 
pišu ili se govore tamo. Šabataj Cvi, velika ličnost u istoriji evropskog naroda, izazvao je sultana i 
tražio od njega da pređe u judeizam, inače će on doći iz Izmira u Istanbul da to uradi. Šabataj Cvi  
je dao veliku nadu jevrejskom narodu u cijeloj Evropi da je došao kao mesija.  
 Ali, šta se zbiva sa Šabatajem Cvijem? On biva od sultana preobraćen i završava u Ulcinju. 
Tamo živi svoje zadnje dane u istoriji, u životu, vjerovatno kao pseudomusliman, vjerovatno 
nastavlja da koristi da upražnjava svoju vjeru, ali javnost još jednom upozoravam, ovo nema veze 
sa aktuelnom političkom scenom u Crnoj Gori.  
 Pričam je, kolega Kneževiću, da bih dao pouku koju jevrejski narod ima. On za njih nije 
izdajnik, on za njih nije neko ko je izdao svoju ideju, on je, jednostavno, jedna od ličnosti njihove 
istorije. Paralela je ovakva, gospodo - ako razmišljamo koje ćemo mjesto mi imati u istoriji, sigurno 
nas to koči u nekim pojedinim odlukama, u pojedinim mjerama i aktivnostima.  
 Kolega Krivokapić, po meni je pogriješio u momentu kad je poslovnički data inicijativa o 
njegovom razarješenju, previše je odugovlačio. Ali to je vaš politički osjećaj i sentiment. To nema 
veze sa ovim. Ali ne mogu da ne koristim drug poslovice, možda vam mogu pomoći. Kolega 
Krivokapiću, vi ste sigurno doprinijeli razvoju ove države u onom dijelu gdje i mi Albanci nalazimo 
da smo ovdje prihvaćeni, u evrointegracijama, u NATO integracijama, u samostalnosti, u čuvanju 
ljjdskih i manjinskih prava. "Niko nije prorok u svom mjestu", to stoji na zidu moje obiteljske kuće, 
na latinskom. Nemojte ovo lično shvatiti,  znači glas za ili protiv vas nije protiv Ranka Krivokapića, 
to je glas političkih predstavnika koji odlučuju u skladu sa svojim interesima. Ne prihvatam ja lično 
niti manjinske partije da smo mi bilo čiji sateliti, da nas bilo ko ucjenjuje, drži, nagovara da radimo 
ono što mi mislimo da je suprotno našim interesima. Kao što nema vječne ljubavi, tako nema 
vječnih puteva. Put koji je SDP izabrao je put koji je legitiman, ali je on glasao protiv sastava 
aktuelne Vlade. I to je ono ... (Upadica) 
 Da bih možda i vama dao šansu, kolega Radunoviću, ima još jedna, sad je albanska 
poslovica, nije više latinska: "Faji eshte jetim" - krivica je uvijek siroče. Ako je nešto krivo pošlo, 
niko neće da preuzme odgovornost. Tako ni politički subjekti koji učestvuju u političkoj sceni Crne 
Gore sigurno će upirati prstima jedni na druge da su oni odgovorni ili nisu odgovorni. Ne može 
Socijaldemokratska partija Crne Gore skidati odgovornost sa onoga što je radila. Poštujući 
zasluge, mislim da nije uvijek dovoljno reći "upozoravali smo", "rekli smo".  
 Ja vam moram izraziti zahvalnost za ono što smo zajedno radili u ovom parlamentu i  
nadam se da ćemo nastaviti na pozicijama koje će biti ili partnerske ili u drugim taborima, ali ne 
kao neprijatelji nego kao politički protivnici, a često i kao istomišljenici. Albanski narod u Crnoj Gori 
traži saveznike. Saveznici koji će prihvatiti naše realne demokratske želje, tražnje i potrebe. 
Negirajući jedan veliki dio našeg naroda, ima jedna velika politička grupacija koja negira naš 
identitet.  
 Priča oko Kosova, priča oko NATO-a je ono što nas nikako ne može natjerati da sjednemo 
za sto sa političkim aktivistima koji toliko negativno pričaju svoju političku priču. Oni siguran sam 
da u biti znaju da mi imamo pravo, ali nije lako se odreći  glasova. Ja ne smatram da, ako je danas 
Crnogorska akademija nauka i umjetnosti napisla da albanizacija znači nešto nasilno, da je to 
krivica svih vas. Tu je pojedinačna krivica i tu se mora naći uzrok zaštao se do toga došlo. Mi 
dolazimo iz jedne tradicije gdje nije bila crnogorizacija ako su sva naša prezimena bila na "ić" i 
"vić". Ali ono što je dobro, sada slobodno možemo naša prezimena uskladiti sa našim nacionalnim 
jezikom i našim nacionalnim osjećanjima. Naše političko djelovanje nije djelovanje zbog 
nedostatka hrabrosti, već djelovanje sa osjećajem odgovornosti. U politici je opasno demagoški 
nastupati i dovoditi sve u sumnju, bilo moral, integritet svih i svačiji. Vas, gospodine Krivokapiću, u 
Crnoj Gori ili previše mrze ili vole. To je možda odraz kulture i tradicije. Vi ste u svom  političkom 
djelovanju stvorili dosta  prijatelja, vjerovatno i neprijatelja, ali smatrajte da glas za vaše 
razrješenje nije glas protiv tog Ranka Krivokapića i istorije i onoga što ste radili i kao 
Socijaldemokratska partija, nego politička realnost suočena sa onim što se zbiva oko većine u 
ovom domu. 
 Hvala. 
 
 



 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 17:56:38) 
 
 Samo trenutak. Pošto se meni obraćao sve vrijeme, valjda mogu dvije riječi da kažem 
Nimanbeguu, a nastavićemo da sarađujemo svakako. Mi iz SDP-a nemamo nikakav problem sa 
tim, mi smo dva puta donosili ovakvu odluku, 90-te godine birali smo između Anta Markovića i 
Sloba Miloševića, na jednoj strani bio je gospodin Đukanović a na drugoj mi. Vrijeme je pokazalo 
ko je bio u pravu, on je otišao sa Miloševićem, mi sa Antom Markovićem. Razjasnilo se, vrijeme je 
pokazalo ko je bio u pravu. Sad isto tako, biramo između slobodnih i fer izbora i naravno 
gospodina Đukanovića i, rekli smo, protiv njegove Vlade koja je političkom korupcijom napravljena 
očigledno itd. Ne vidimo ga više kao partnera da popravlja stvari u Crnoj Gori, vidimo ga kao  
problem a ne kao rješenje problema. To smo javno rekli, ista odluka koja je donešena. Mi ne 
moramo ni za šta da se izvinjavamo u prošlosti, osim objektivne odgovornosti, to priznajem ... ali 
kao politički koncept nemamo za što da se izvinjavamo. Kao pojedinci, kao djelatnici imamo 
grešaka i tu dileme nema. Kao politički koncept nemamo na čemu da se izvinjavamo. Mi smo 
uvjereni isto tako, samo što će to koštati nekog vremena, da je i sada naš put ispravan, a da je 
ovo put koji nema budućnosti, i to je politika. Vi ste tako odlučili između nas i njih, vi snosite tu 
odgovornost, nikakve ljutnje nema. Vi vjerujete da je to na bolji put, mi vjerujemo da je ovo bolji 
put. Logičnije bi bilo da ste sa nama nego sa njima, ali vrijeme će dati vama za pravo i naravno, 
što je mnogo važnije, vaš narod koji predstavljate, što je mnogo važnije nego što ja mislim o tome. 
Vi bolje poznajete, moguće, vaš narod, sigurno ga bolje poznajete nego što ga ja poznajem, nego 
u političkom smislu, nema nikakve zamjerke. Ovo je politika, mi vjerujemo da su ovo naše 
dužnosti, vi vjerujete da su to vaše dužnosti. Kao što vidite, nijednu ružnu riječ nijesam rekao 
nikome, a dobio sam danas svakakvih epiteta. Ja to doživljavam kao politiku i kao što rekoh juče, 
na grubu riječ pokušavam  odgovoriti ovako kako čujete - pristojnošću i parlamentarizmom i ništa 
više od toga. Ljutnje nema. Vi znate, tri godine otvorim novine ili pogledam televiziju i znam što 
lažu, ali ništa nijesam povukao na ličnoj osnovi, kao što vidite. Ništa na ličnoj osnovi, nego na 
konceptualnoj političkoj osnovi i to je dužnost nekog ko misli da je zreo u politici. Ništa više, samo 
da je zreo. Ne mora biti pametan, samo da je zreo u politici, ništa više. Svi imamo pravo na 
grešku. Bio je citat albanske izreke da krivica je siroče, ništa drugo nije rekao.  
 Izvolite komentar. (Govor iz klupe) 

Ali nije u negativnom kontekstu. Šta je rekao u negativnom? Pomozite mi, ja nijesam čuo. 
 
SLAVEN RADUNOVIĆ: 
 
Pomenut sam, i to mi je rečeno direktno - evo, gospodine Radunoviću, pa iskoristite ako 

hoćete. Mislim da je baš tako bilo. 
 
 
PREDSJEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 
To "iskoristite" je bilo, ali nije negativno. 
 
 
SLAVEN RADUNOVIĆ: 
 
Dozvolite da ja procijenim je li. 
 
 
PREDSJEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 
Nemate pravo. Krivica je siroče... (Govor iz klupe) 
Izvolite. 

 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (18.05.16 18:00:10) 



 
 Znate kako, nešto mi je glupo da vam danas premnogo zamjeram, toliko uzimate  danas 
sebi za pravo da komentarišete svaku stvar po četiri - pet minuta, a da nama ne dozvoljavate ni 
komentar ni repliku, ali nema veze. Kratko će to da traje.  
 Gospodine Nimanbegu, rekli ste kao jednu od stvari zbog koje se opredjeljujete da glasate 
danas za smjenu Ranka Krivokapića, shvatio sam, pravdajući se, to da nije glasao za Vladu. Jeste 
li vi zaboravili da će on da glasa za Vladu večeras? On se ponovo vraća u vašu vladu. Evo, 
gospodin Konjević će da se vrati u Vladu, SDP se vraća u Vladu. Nije to razlog. Razlog je drugi, 
gospodine Nimanbegu, razlog je taj što ste vi izabrali, vaša partija, da uđete u tu orbitu 
Demokratske partije  socijalista. U početku ste se borili a onda ste potpuno digli ruke i sad ste 
stvarno ta satelit partija. Klasična satelit partija. Da nije tako, ne biste prešli pored onoliko prevara 
prema vašem narodu i prema vašoj partiji koje su došle iz Demokratske partije socijalista. Treba li 
da podsjećamo građane Crne Gore koliko puta su vas prevarili za punopravnu opštinu Malesija tj. 
Tuzi. Ja ne mogu da zamislim da sam politički predstavnik neke grupe ljudi ili čitavog naroda ili 
dijela naroda i da bih dozvolio da me tako neko obruka. S druge strane imali ste od nas jasnu 
ponudu da ćemo svi dići ruku za punopravnu opštinu Tuzi, kad su bili Podgorički izbori, da 
podržite opoziciju iz prostog razloga što mi ne želimo ni od Albanaca ni od koga u Crnoj Gori da 
pravimo sluge, nego da budete ravnopravni građani.  

To što mi imamo različita mišljenja o, ja bih rekao takozvanoj a vi stvarnoj državi Kosovo, to 
je druga priča, ta priča nema veze sa odlukama u Parlamentu. Ali vi ste prihvatili da budete servis 
Mila Đukanovića, ne znam iz kojih razloga, a imali ste poštenu ponudu s druge strane. Potpuno 
poštenu ponudu. Vi vidite kako ćete da to branite pred vašim građanima, ali nemojte da plašite ni 
vaše građane ni ikog drugog u Crnoj Gori nama, jer mi imamo vrlo jasnu i čistu politiku. Spoljna 
politika - gledamo potpuno različito. U Crnoj Gori, prioritet svih prioriteta je da se Milo Đukanović 
ukloni sa mjesta premijera i ako može ikako iz političkog života Crne Gore. To je preduslov svih 
mogućih promjena na bolje. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 18:03:03) 
 Hvala. 
 Imate više komentara, pa da sačekamo komentare, pa to saberite. Imate komentar Koče 
Pavlovića...(Govor iz klupe)  

Na mene možete. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (18.05.16 18:03:28) 
 
 Ja sam dao priliku gospodinu Radunoviću i Kneževiću da se jave, što su oni uradili. Ali, on 
se nije pozvao na šta je bila replika. Ovo je komentar. Slažete se? (Govor iz klupe)  

Možete svi redom. Zovite Kneževića, koga god hoćete, i Medojevića. Da se skoncentriram 
prvo na Krivokapića. Priznajte da je on visok čovjek, moram se skoncentrisati malo. I dalekovid je. 
 Gospodine Krivokapiću, u političkim pričama često dolazimo na isti fon, s tim da ja smatram 
da niste vi onaj koji mrzi  Srbe, ali imate malo izraženu dozu crnogorskog nacionalizma. Malo 
izraženiju dozu crnogorskog nacionalizma. Niste srbomrzac, ali imate malo izraženiju i oni što vas 
optužuju, lažno vas optužuju. Zaboga, vama je kćerka ili supruga, to svi znamo. Tako da vas 
moram braniti. Ali što ću vam reći, što smo mi izabrali. Nismo mi izabrali njih, a ne vas. Gospodine 
Krivokapiću, kad je bilo da se sklopi savez sa manjinskim strankama 2012.godine, vi niste 
učestvovali u tome. Zašto? Pa imali ste SDP-ov kolač. Pozitivna bi rekla 2 400 funcija, razbijajući 
po opštinama po 60-tak, 70-tak, da li su imenovani ili su birani, da li su po konkursima ili nisu. 
 Poštovani građani, posebno oni iz manjinskih partija, građani Albanci, i na vašim glasovima 
dobijali su funkcije, a nisu predstavljeni toliko. Imali ste iskoraka, slažem se, imali ste iskoraka u 
liku predsjednika Skupštine opštine Bar, značajan iskorak. Ali u Baru i dan-danas zvanični 
službeni jezik nije albanski. To je slika demokratije u Crnoj Gori zbog čega i vi imate odgovornost. 
Ovo govorim ne samo da vi čujete, da čuju i iz DPS-a i iz Fronta, da je to jedno autohtono naše 



pravo.  
 Ako govorite o političkoj korupciji, za 27.januar, molim vas, odredite se. Ja smatram, iako 
nisu ovdje predstavnici Pozitivne Crne Gore oni su shodno svojim političkim principima, 
razmišljanjima, interesima, donijeli takvu odluku. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 18:06:52) 
 
 Kolega Radunović je imao komentar. Ne može dvojica u ime kluba. Vidite da me ubjeđujete 
da se miješam u opoziciju, nećete valjda da se opet miješam u opoziciju. Pa ne miješam se. 
 Izvolite, u ime kluba DF-a. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (18.05.16 18:07:13) 
 
 Imam namjeru da iznesem istinu. 
 Javio sam se, gospodine Krivokapiću, zato što mio mi je Genci, ali mi je milija istina. Ovdje 
se radi o iznošenju jedne kafanske verzije priče o Šabataju Ceviju ili Cviju. Priču o Šabataju Cviju 
sam ja donio u Crnu Goru i ti koji su vam je saopštili u Ulcinju su je saopštili iz druge ruke. Ja sam 
prva ruka. Vi ste ovdje izrekli puno neistina. Šabataj Cvij je jedan od reformatora, čovjek se bio 
proglasio za mesiju, 1666. godine počeo da propovijeda, imao je svoga ideologa koji se zvao 
Natan iz Gaze, ali čovjek je reformator. Htio je da reformiše Kabalu koja je do tada postojala, tu 
verziju lurijanske Kabale koja je bila dominantna, ta verzija je i danas dominantna. On je 
proskribovana ličnost u Izraelu. On se ne pominje u Izraelu, proskribovana je ličnost u Izraelu, 
gospodine Genci.  
 Prema tome, nemojte tako. Postoje ljudi koji znaju ponešto o tome, evo ja, recimo. Oko 
ovoga znam.  
 Ali nisam se javio zbog toga, mada i to zaslužuje. Ova javnost ne zaslužuje da bude 
obmanjivana pogrešnim informacijama. Ovdje se radi o drugome, gospodine Genci. Nadogradili 
ste priču dolje u Ulcinju na to da je Šabataj Cvij sahranjen u Ulcinju. Nije tačno. On je sahranjen 
uzvodno uz Bojanu, postojao je tamo jedan grad u to vrijeme. Znači, on je prvo u Carigradu bio 
kapidži-baša, pa zbog razvratnog života uklonjen bio sa te pozicije i poslan na periferiju carstva. 
To je bio Ulcinj i tamo je bio kapidži-baša. Postoje materijalni tragovi, navodno, na petom spratu ili 
četvrtom kule Balšića, na trećem spratu postoji Davidova zvijezda koja je navodno trag da je on 
tamo ispovijedao tajno judeizam iako je bio prešao u islam. Koncept kriptojudeizma od njega 
počinje.  
 Zašto sve ovo govorim? Zato što je on bio reformator. Vi ovdje koristite njega, 
zloupotrebljavate ga kao ličnost na osnovu koje izražavate svoje potpuno iracionalne stavove. 
Gospodine Genci, ja znam da je vama jezički, kulturološki, nacionalno bliži Albanac iz Albanije i s 
Kosova, ali je iracionalno na osnovu toga određivati politiku. Znači, politiku Albanaca u Crnoj Gori 
koju vi pokušavate da nametnete Albancima u Crnoj Gori po kojima treba da ... na Kosovu se 
dešava bliže od onoga što zastupamo mi Crnogorci ovdje iz nahije, sa moga Žabljaka ili Srbi sa 
Žabljaka, iz nahije, treba da im bude bliže. To je sumanuto. Protiv toga se borio Šabataj Cvij, 
protiv iracionalne percepcije. On je pokušavao da racionalizuje to.  
 Gospodine Genci, vama ne smeta suzavac u Parlamentu Kosova, a smeta vam kad 
skandiramo ovome ono što treba da skandiramo, a on se odazove. Razumijete? To nije put ka 
pravljenju demokratske evropske Crne Gore. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 18:11:02) 
 
 Izvolite, odgovor. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (18.05.16 18:11:13) 



 
 Gospodine Krivokapiću, u svom oduglovačenju legitimne tačke oko vašeg razrešenja doveli 
ste nas u situaciju da ja čujem ovakvu epopeju i meni milog kolege Pavlovića, a on je stvarno 
čovjek kome su puno ljudi bili mili. Gospodine Pavloviću, vama su puno ljudi bili mili, mili su vam 
bili, puno njih, ali nemojte reći, jer ljudi i mene poznaju, nemoguće je da sam ja to čuo u kafanskim 
pričama. Ja sam to pročitao u Istoriji Jevrejskog naroda od jevrejskog autora koju sam dobio na 
poklon od gospodina kojeg zajedno znamo. Ja vam to parafraziram, ali čovjek je, ono što je 
najbitnije, oni ga prihvataju u svojoj istoriji. Oni ga ne smatraju za izdajnika, a vi ste došli na tu tezu 
da ničemu ne vjerujete, sve mislite da su zavjere, sve mislite da su ambasade, sve mislite da vam 
neko nešto iza leđa radi, a ono što je najbitnije - trebate poruku građanima poslati. Poslati poruku 
građanima. Ono što vi mislite da je poruka koju šaljete građanima, odgovaram i kolegi 
Krivokapiću, oni vide dobro šta vi govorite. Oni dobro govore i to slušaju sa koje strane. U politici 
je potrebna principijelnost, čovjek koji radi može da izgriješi i griješi.  
 Priča u ovom Parlamentu je dovedena do tačke gdje dobro narod prepoznaje ko štiti 
njihove interese. Mi iz manjinskih partija moramo stalno upozoravati na to. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 18:13:38) 
 
 Hvala. 
 Idemo dalje, sledeći diskutant je Millutin Đukanović, a da se pripremi Veljko Vasiljević. 
Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (18.05.16 18:14:10) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Ova tačka dnevnog reda je idealna priilika da se osvrnemo na dosadašnju politiku kako 
Socijaldemokratske partije tako i njenog predsjednika, gospodina Ranka Krivokapića.  
 Danas kada je svima jasno da je DPS obezbijedio glasove Pozitivne Crne Gore i da će 
gospodin Krivokapić biti smijenjen, moja diskusija će biti nešto mekša, jer poštujem onu narodnu 
maksimu da nad poraženim političkim protivnikom ne treba likovati ni slaviti. Gospodin Krivokapić 
je dužan da da neke odgovore.  
 Kolega Emilo Labudović vrlo je detaljno pričao o antisrpskoj politici Socijaldemokratske 
partije i njenog predsjednika Ranka Krivokapića. Kad je gospodin Krivokapić toliki demokrata kako 
nije elementarno barem saopštio da srpski jezik mora da bude službeni jezik, jer po popisu koji je 
DPS ponovo pokrao, srpski jezik je većinski jezik u Crnoj Gori.  
 Gospodin Krivokapić je u svojoj antisrpskoj politici otišao toliko daleko da je mislio da u 
stvari čini dobro Crnoj Gori, a on je u suštini rušio hrišćansku pravoslavnu Crnu Goru. Voditi 
politiku koja je usmjerena protiv 1/3 građana, odnosno Srba, u suštini znači rušiti temelje Crne 
Gore hrišćanske i pravoslavne. Mora da znamo da u Crnoj Gori ima oko 500.000 hrišćana 
pravoslavaca i da smo okruženi sa oko 15.000.000 stanovnika pripadnika druge vjeroispovijesti. 
Gospodin Krivokapić je u svojoj politici sve radio da raskinemo sve veze sa hrišćanima 
pravoslavcima kako u najbiližem okruženju tako i sa hrišćanima pravoslavcima koji su najbrojniji u 
hrišćanskom pravoslavnom svijetu, a to je Rusija.  
 Voditi takvu politiku znači direktno rušenje Crne Gore. Kod SDP-a je preovladavala politika 
- bolje je biti sa kriminalcima nego sa poštenim Srbima, a to ću vrlo lako i dokazati.  

Vidite kako danas pojedine političke partije, a jedna od tih partija je i SDP, snažno 
saopštavaju da žele jedino da imaju koaliciju sa onim strankama koje su za učanjenje Crne Gore u 
NATO. Koliko je to prizemna politika, dovoljno govori, na primjer, Vlada danas Velike Britanije, 
koja je sastavljena od jedne političke partije u kojoj je polovina ministara za izlazak Velike Britanije 
iz Evropske unije, a polovina ministara je za ostanak Velike Britanije u Evropskoj uniji i nemaju 
nikakvih problema da prave demokratsko društvo i da se normalno razvijaju. Ali u Crnoj Gori je 
jeres biti protiv NATO pakta, jeres je biti Srbin.  
 Da dokažem ovu teoriju ili tvrdnju da će SDP, a i neke druge političke partije prije otići u 



koaliciju sa kriminalcima nego sa poštenim Srbima, koristiću neke argumente.  
 Kako može predstavnik SDP-a da opstruira donošenje izvještaja Anketnog odbora u aferi 
"Telekom" kada je sve bilo kristalno jasno i kada su svi putevi vodili do šefa režima i njegove 
najuže porodice? Koji to može nacionalni interes da bude ako nije jedino taj o kome pričam, da 
neće da ruši koalicionog partnera jer je on za NATO,  da neće da ruši koalicionog partnera jer i 
njegov koalicioni partner DPS vodi u suštini antisrpsku politiku? 
 Koji  to razlozi mogu da preovladaju kod SDP-a takođe kad se radilo o Anketnom odboru  
za ispitivanja afere "snimak"? Kada je svakome sve bilo jasno, SDP nije želio da osudi aktere 
afere "snimak". Mada ova priča gospodina Krivokapića danas djeluje mnogo, mnogo mekša nego 
prije pet godina, mislimo da vuk dlaku mijenja a ćud nikako, a to se vidi i po poslednjem primjeru 
Kotora. Opozicione stranke na čelu sa Demokratskim frontom predložile su da se izglasa 
nepovjerenje aktuelnom predsjedniku Opštine Kotor, i SDP, iako ga DPS u svim gradovima 
smjenjuje, smjenjuje njegove funkcionere, SDP nije bio spreman da zajedno sa opozicijom u kojoj 
su Srbi većina izglasa nepovjerenje gradonačelniku Kotora. Poslednja velika pomoć SDP-a DPS-u 
je bila prilikom kupovine već čuvenih uređaja za elektronsku identifikaciju birača a što je u korist 
DPS-a odradio bivši ministar unutrašnjih poslova gospodin Raško Konjević a budući ministar 
finansija. Pa ima li ko normalan u ovoj zemlji koji može da vjeruje onim uređajima gdje obični papir 
prolazi kroz one uređaje? Zakonom je predviđeno da kroz one uređaje prolaze lične karte i pasoši, 
a ne sličice i razni papirići. Takođe, gospodin Krivokapić, odnosno njegov potpredsjednik a budući 
ministar finansija u vladi Mila Đukanovića mora da nam saopšti sljedeće: tiče se 24. oktobra - da li 
su gospodin Krivokapić i Konjević imali saznanje da je neposredno prije 24. oktobra u prostorijama 
Policije Crne Gore dijeljeno naoružanje i oprema ljudima koji su bliski kriminalnim strukturama i 
ljudima koji nemaju veze sa policijom. Samo treba da kaže: da, imam saznanja ili ne, nemam 
saznanja.  
 Takođe,suštinski odgovor koji ovdje treba saopštiti, svima je jasno da Andrija Mandić i 
Slaven Radunović nijesu uhapšeni po naredbi nekog policijskog oficira i činovnika, oni su 
uhapšeni po naredbi nekog političara iz vrha vlasti. Tražimo od gospodina Konjevića i gospodina 
Krivokapića da saopšte ko je to naredio. Po našoj procjeni mogu samo dva čovjeka, ili Milo 
Đukanović ili Duško Marković. Treći bi jedino mogao biti Raško Konjević, mada gospodin 
Krivokapić kaže da Raško sa tim nema nikakve veze. 
 Takođe želim da saopštim, jer je ostalo svega dva minuta, nema veze sa temom, ali 
koristim javnu scenu, danas smo u Beranama dobili od predsjednika Opštine Berane ujedno i 
potpredsjednika Socijalističke narodne partije Dada Šćekića poziv za proslavu 21. maja u kući 
Miljana Vukova Vešovića, da podsjetim, borca za oslobođenje i ujedinjenje Crne Gore. 
Saopštavam ovim putem da je Opštinski odbor Nove srpske demokratije iz Berana odbio da ode 
na tu proslavu, jer za nas to je proslava i slavljenje dana kad je napravljena jedna od najvećih 
krađa u istoriji Crne Gore, kada je pokraden referendum. 
 I na kraju, da iskoristim ovo, da postavim pitanje koje sam i juče postavio gospodinu 
Krivokapiću - kako to da za 20 godina sa tri, četiri, nekad i pet ministara i sa mjesta predsjednika 
Parlamenta i sa dvije hiljade zaposlenih, što kažu po dubini, nije mogao da iskontroliše izbornu 
krađu, a sad će sa četiri ministra za četiri mjeseca, sa 200 ljudi po dubini iskontrolisati izbornu 
krađu? Gospodinu Krivokapiću trebaće dosta vremena da bi iskrene opozicionare i istinske 
ubijedio u svoju iskrenost. Ovi argumenti dokazuju da nije baš sve tako kao što sad pokušava da 
priča, a mi mislimo da gospodin Krivokapić bježi sa broda koji tone, a taj brod se zove DPS. 
Zahvaljujem. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 18:24:16) 
 
 Hvala vam, kolega Đukanoviću. 
 Vjerovatno je gospodin Krivokapić čuo vaše pitanje pa će na njega odgovoriti, 
pretpostavljam kasnije. 
 Dajem riječ poslaniku Veljku Vasiljeviću, a neka se pripremi poslanik Radunović. Izvolite, 
poslaniče Vasiljeviću. 
 Proceduralno uvijek može. 



 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.05.16 18:24:30) 
 
 Potpredsjedniče Mustafiću, 
 Samo me interesuje spisak govornika do kraja rasprave. Ko je još prijavljen osim poslanika 
Demokratskog fronta? 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 18:24:52) 
 
 Prema onome što ja ovdje imam kao evidenciju, prijavljeni su poslanik Konjević, poslanik 
Rastoder, mimo poslanika Fronta. Izvinjavam se, i poslanik Milić, to je završna riječ. Možda je još 
neko uzeo završnu riječ. (Govor iz klupe) 
 Ne znam u ovom trenutku. 
 

 
MILAN KNEŽEVIĆ: 

  
Ovog trenutka znači definitivno, do kraja nema izmjene spiska diskutanata, ali očekujem od 

vas da ovdje slijedimo pravilo jedan iz vlasti - jedan iz opozicije. SDP je dio vlasti, molim vas da 
sada dođe na red neko iz Socijaldemokratske partije, pa će onda na red da dođu poslanici 
Demokratskog fronta. Znam da smo mi ovdje macom tukli dva dana po glavama sve, ali mislim da 
je vrijeme da dođe do promjene i da ostavimo sa strane kalkulacije kada će ko da tempira i kada 
će ko da pravi kombinatoriku. Mi ni sa kim ne pravimo bilo kakve kalkulacije, ne pravimo nikakve 
kompromise i smatramo da je ovdje postojalo jedno pravilo i praksa da se ređaju naizjmenično 
poslanici opozicije i poslanici vlasti. Samo to tražim, ništa drugo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 18:26:09) 
 
 Kolega Kneževiću, vi znate da je moj posao trenutno da najavim sljedećeg govornika i da 
vodim računa o redu u sali, da se ponašamo shodno Poslovniku. Ne mogu učiniti vidljivim 
poslanike koji su nevidljivi trenutno. Dajem riječ kolegi Vasiljeviću, koji je vidljiv, a nakon njega 
kolegi Radunoviću.  
 Izvolite, kolega Vasiljeviću. 
 
 
 VELJKO VASILJEVIĆ (18.05.16 18:26:41) 
 
 Govorim u ime Kluba poslanika Demokratskog fronta. S obzirom na konstelaciju odnosa u 
parlamentu, ne možete da ređate pet, šest poslanika Demokratskog fronta, a onda u završnici 
rasprave da dajete pet, šest samostalno ovih koji su sa iste strane. Onda mi ne možemo da 
reagujemo na njihove navode. Taj spisak se pravi tendenciozno. Ako možete da uskladimo to, a 
ako ne možemo da uskladimo, da nađemo neki drugi način. Moramo znati. Sada nas četvoro priča 
jedno za drugim. 
 

 
PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ: 

  
Mogu da najavim kolegu Konjevića pošto je on sljedeći. Ukoliko želite. 

 Izvolite, kolega Vasiljeviću. 
 
  
 VELJKO VASILJEVIĆ: 



 
Taman mi odgovara da dođe ministar Konjević, imam nešto da ga pitam.  

 Potpredsjedniče, zamolio bih vas kada se vrati predsjednik Parlamenta da mu kažete da je 
on dosta korektno vodio ovaj parlament, nije to sporno što se tiče njegove funkcije i odlaska s te 
stolice. Ubrzo će izbori, mnogi će otići s ovih stolica, i iznad stolica takođe, ali nije to glavni 
problem u Crnoj Gori. Glavni atribut demokratije i Crne Gore, ovaj parlament je prava slika i prilika 
svih institucija tzv. sistema. Nažalost, nema poslanika Demokratske partije socijalista. Samo ste vi 
tu, izvinjavam se. To je zato što je sve ovo montirani perfidno smišljeni sistem za manipulaciju i 
pljačku Crne Gore i njenih građana. To je jedna politička spirala i taj sistem nije osmišljen u Crnoj 
Gori, nego je osmišljen od strane savjetnika i sa vrlo malom pomoći odavde, ali je ovđe perfektno 
realizovan u čemu je učestvovao, nažalost, SDP čiji je lider a ne obični član Ranko Krivokapić. 
Svojom saradnjom s Demokratskom partijom socijalista napravljen je sindrom krivotvorenog 
parlamentarizma. Glavna krivica je ne koalicija DPS-a i SDP-a, nego kohabitacija. To su dvije 
različite strukture. SDP je izvorno državotvorna, crnogorska, građanska partija, partija poštenih 
ljudi, intelektualaca od kojih sam neke ovdje upoznao, Džavida, profesoricu i još neke koje veoma 
cijenim. DPS je autoritarna, podanička partija koja slijepo slijedi zadate ideje koje se čak 
dijametralno mijenjaju u jednoj godini. To je kohabitacija.  
 Lažnim paranoidnim strahom od Crnogoraca koji nijesu Dukljani, od Srba, od slobodnih 
neizmanipulisanih Bošnjaka, Muslimana, Hrvata, dakle od svih građana Crne Gore koji se ne 
mogu upregnuti u podaničku zapregu, SDP je te građane upregao u kola DPS-a. To se i sada radi. 
To je politička spirala. Sada se patriote pakuju u Pozitivnu Crnu Goru, u URA, u DEMOS, a sve 
pod barjak DPS-a. To je ta ista situacija samo u prenesenom značenju. Dio iskrenih crnogorskih 
patriota upravo je preko SDP-a upregnut u kola kojima se Crna Gora pljačka. Dobar dio vaše 
stranke, odnosno dobar dio stranke predsjednika Parlamenta nije bio ni patriotski, već je tu bio iz 
čistog interesa, ali su opljačkali Crnu Goru na mojim, vašim, na leđima svih građana. Tu su sada 
socijaldemokrate koji su svoje neznanje i poslušnost upakovali u crvenu kutiju sa žutim grbom, u 
kutiju lažnog patriotizma.  
 Nažalost, SDP je bio građanski zaklon političkom krilu mafije u Crnoj Gori i političkom krilu 
paradržave. Siguran sam da neće doći bolji na ovo mjesto, isto kao što ni ministri koji dolaze 
nijesu bolji. Neće predstavnik Podravke biti bolji nego što je Ranko Krivokapić. Rekao sam već da 
je imao korektno predsjedavanje. Najviše mu zamjeram zakašnjelu reakciju na ekonomsku i svaku 
drugu pljačku Crne Gore i na njegovo zakašnjelo reagovanje na moralno i finansijsko propadanje 
Crne Gore i na aktivnom učestvovanju u medijskoj i svakoj drugoj harangi protiv građana koji 
nijesu Dukljani. Ja sam kao Crnogorac osjećao veliki otpor i u SDP-u i u ljudima koje on predvodi 
zato što nijesam Dukljanin. Demokratski front je koalicija crnogorskih građana koji očekuju više jer 
znaju da Crna Gora može bolje i žao mi je što smo zajedno sa svim ljudima koji su ovdje i s 
predsjednikom Parlamenta dio izgubljenog vremena i dio sramotnog perioda u trajanju Crne Gore.  
 Želim da dezavuišem ponovo kao što sam i juče uradio kada sam pomenuo jednu osobu 
koja je paradigma tužilaštva, neću je ponovo pominjati, nije toliko bitno, ali želim da dezavuišem 
još tri institucije tzv. sistema. Žao mi je što sledeći govornik gospodin Konjević još nije stigao, ali 
čuje vjerovatno odnekle. Vidim da stalno izlazi i ulazi, pa da li broji reverse jesu li vratili kriminalci  
levore ili gleda kakav je dnevni priliv u budžet, pošto će sada biti ministar finansija. Jedno od to 
dvoje, tako da ga razumijem.  
 Ministar unutrašnjih poslova, Ministarstvo unutrašnjih poslova i pravosuđa, inspektor, znači 
lice sa inicijalima Đ.G. koji ima službena ovlašćenja koja ga dižu iznad ostalih građana je napravio 
službenu zabilješku i odgovarajući službeni izvještaj koji ministra R.K. stavlja u određeni aranžman 
sa seksualnom radnicom i namještenicom M.N. Svi su od toga rehabilitovani. Inspektora Đ.G. je 
sud oslobodio, ministar R.K. ništa nije odgovarao, svi su na slobodi, sve je završeno i sve je to dio 
ove spirale, ministar prelazi na drugo mjesto. Interesuje me o čemu se tu radi.  
 Upotrijebio sam termin, da objasnim, seksualni radnici i namještenici. Novim zakonom o 
legalizaciji prostitucije neće više biti prostitutke, biće seksualni radnici i namještenici. U tome je 
jedan dio novozaposlenih koji će biti u Crnoj Gori. Službenice i službenici, znači tu rodna 
ravnopravnost apsolutno važi. Pošto je R.K. došao, predlažem da odgovori na ova pitanja, a ja ću 
se dalje uključiti po potrebi. Hvala vam. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 18:33:36) 
 
 Zahvaljujem.  
 Kao što sam najavio, dajem riječ kolegi Konjeviću i hvala što je stigao. Diskusija kolege 
Konjevića, a neka se pripremi poslanik Radunović. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (18.05.16 18:33:49) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče Mustafiću.  
 Uvaženi građani, neće se ništa posebno desiti i ako Skupština večeras razriješi gospodina 
Krivokapića. Socijaldemokratska partija je na glasanju 27. januara iskazala svoj politički stav 
prema Vladi koju konstituišu DPS i manjinske partije.  Važno je, naravno, kod ove rasprave se 
podsjetiti zašto smo tog 27. januara uskratili povjerenje toj Vladi. Stoji, nemoguće je ne 
konstatovati nešto što je apsolutna činjenica, da je Socijaldemokratska partija dugo, neko bi rekao 
predugo bila u koaliciji s Demokratskom partijom socijalista. Naravno, kao i u braku, može da to 
budete duže ili kraće i da nakon određenog vremena shvatite da je taj brak propao ili da iz tog 
braka imate nešto što može čuvati dobru relaciju kada više u tom braku nijeste. Mislim da taj brak 
od 18 godina može da čuva elementarnu relaciju koja postoji u politici na nivou ophođenja, a to je 
činjenica da je Socijaldemokratska partija u tih 18 godina ostvarila svoje ključne programske 
ciljeve zbog kojih je formirana. Svaka politička partija se formira sa svojim programskim ciljevima. 
Neko tim ciljevima vjeruje, nekoj političkoj partiji, u ovom slučaju Socijaldemokratskoj partiji, DF-u, 
SNP-u ili drugim partijama, ali je u politici vrlo važno da li ste u svojoj političkoj djelatnosti, bila ona 
duža ili kraća, ostvarili svoje programske ciljeve. Mi smo ih ostvarili, može se s njima neko slagati 
ili ne slagati, mi smo ih finalno ostvarili 1. decembra dobijanjem pozivnice za NATO, dakle dobili 
smo satisfakciju koja SDP-u daje pravo da je 25 godina bio na pravoj strani istorije.  
 Iz naše perspektive 90-ih, kolega Rastoder, kolega Šabović, kolega Bralić, koji su stariji od 
mene, promovisati ideje evropskih i NATO integracija u vremenu koje je bilo u Crnoj Gori i bivšoj 
Jugoslaviji, s početka 90-tih je bila i vrlina i hrabrost. Da nakon 20 i nešto godina, u ovom slučaju 
25, doživite u političkom smislu da sve ono što ste kao viziju definisali 90-ih, završno sa 1. 
decembrom bude ostvarno, morate imati političku satisfakciju. 
 Naravno, sada će neko da postavi pitanje zašto smo onda nakon te političke satisfakcije 
dobijanja pozivnice za NATO uskratili podršku toj vladi.  
 Sada bi mogli da podsjećamo da li je od 2006. do 2016. godine bilo političkih momenata 
zbog kojih nas neko kritikuje, da li je bio trenutak za povlačenje nekog političkog poteza. Znate, 
trenutak u politici i vremenu je vrlo varljiva kategorija. Pokret za promjene je 2007. glasajući za 
Ustav i dajući dvotrećinsku većinu mislio da radi pravu stvar. Ja mislim da je tada radio pravu 
stvar. Kao što možda Pokret za promjene 2010, 2011. ili 2012. nije mislio da mi radimo dobre 
stvari, ili što možda mi mislimo da 2015. ili 2016. Pokret za promjene ne radi dobre stvari. To su 
različiti uglovi. Ne kažu džaba - lako je biti general nakon bitke, ali stvar je u jednom određenom 
vremenskom toku, lakše je komentarisati ono što se desilo sa neke vremenske distance i gledati 
da li su to bili ispravni potezi, nego pokušati u svom političkom djelovanju da ostvarite viziju, kada 
ste se formirali. Mi smo je ostvarili. Nijesmo ostvarili jednu, i ona je sada nama najvažnija, to su 
naši prioriteti. Neko se s njima može složiti ili ne mora.  

Danas sam čuo da su se gospodin Krivokapić i Socijaldemokratska partija suprotstavljali 
onome što jesu razvojni projekti Crne Gore. Jedan takav razvojni projekat je danas onako klecnuo, 
to je Institut "Dr Simo Milošević". I dobro je što je klecnuo, dobro je što je klecnuo, jer ne daj bože 
da je realizovan, 200.000 metara kvadratnih i 70.000 metara korisnog prostora na pjeni od mora 
prodati za 10 miliona eura. Znate u avgustu kada smo to kritikovali kakva je salva napada bila da 
se ti investitori, kako se to popularno kaže, ćeraju. Danas takav investitor samo nakon šest 
mjeseci nije uspio da ispuni uslov zatvaranje transakcije. Tolilko o tom investitoru. 
 Danas se priča o razvoju koji podrazumijeva da metar kvadratni na pjeni od mora u Buljarici 
prodajete jeftinije nego metar kvadratni u Farmacima ili u Dajbabama. To nije razvoj, to je 
rasprodaja. Dozvolite, ovo su pojave koje kao poslanici treba zajednički da komentarišemo. Sa 



ovim pojavama Socijaldemokratska partija nije bila zadovoljna ne 2012, 2013, 2014, 2015. i  2016. 
nego i 2010. ali je imala poslagane prioritete na malo drugačiji način u odnosu na to kada nas vi 
kritikujete.  
 Sjetite se 2010. godine, nije kritika prema bilo kome. Kada smo govorili o KAP-u i o 
garancijama za KAP, sjedio je moj prijatelj bivši premijer i bivši ministar finansija Igor Lukšić, tada 
sam mu, ja mislim sa ovoga mjesta gdje sjedi Džavid danas, rekao - ja bih volio da vi koji 
predlažete izdavanje garancija budete u pravu jer bi to značilo da će tih hiljadu i po ili dvije hiljade 
radnika da radi. Ako ja budem u pravu, ti radnici neće raditi i platićemo 130.000 garancije. 
Nažalost,  bio sam u pravu. 
 Najveći problem kod svih političkih partija, uključujući i SDP, govorim sa svoje perspektive, 
govorim o partiji kojoj pripadam, dakle najveći problem je što iako je prošlo 25 godina višepartizma 
ili 10 godina od obnove nezavisnosti, i dalje se bojim da jedan dio crnogorskog parlamenta, pri 
tome mislim ukupno, dakle ne dijelim na lijevu i desnu stranu nego ukupno, mislim da želi da 
koristi tu crnogorsku podvojenost koja je istorijska, ali je, bojim se, ključni teret za njen ekonomski 
razvoj. U svakom društvu, posebno u malom, vrlo je važno da oko ključnih ekonomskih i političkih 
stvari imate konsenzus, tamo gdje može. Ne mislim ja da mi ovdje možemo imati konsenzus o 
tome da li Crna Gora treba da uđe u NATO. Neko je rekao od kolega, da ne dajem pravo na 
repliku, da ta razlika je bogatstvo. Da, slažem se, ako umijemo da ih artikulišemo. Znači ako 
umijemo da artikulišemo svoje razlike, one su bogatastvo, jer nemojmo se zamajavati međusobno, 
ne postoji nijedna politička zajednica u kojoj svi politički subjekti misle isto.  
 Posljednja austrijska vlada se razišla iz razloga što su ključni koalicioni partneri, pazite, u 
Austriji, imali različite koncepte poreske politike. To znači da je ta država demokratski sazrela pa 
se njene vlade razbijaju na takvim stvarima. Ali, ključna stvar koju svi zajednički treba da 
afirmišemo je princip odgovornosti. Princip odgovornosti. Mi ne bježimo od nje, dakle ne bježimo 
od principa odgovornosti, bila ona politička, bila ona neka druga. Za sve ono što je bilo ko od nas 
pojedinačno radio treba da bude odgovoran i politički i ako ima osnova i na drugi način. Niko neće 
pobjeći od tog suda, što pokazuje jučerašnji dan.  
 Kad je predsjednik parlamenta 2010. godine u slučaju Zavala rekao da se radi o stvarima 
koje mirišu na korupciju, tada smo napadnuti da se zaustavlja razvoj. Život je nevjerovatan režiser, 
na dan kada se razrješava predsjednik Parlamenta, kojeg optužuju i njegovu partiju da zaustavlja 
razvoj, na taj dan oni koji su tvrdili da se Budva razvija, priznaje da je bio šef, ako je tačan navod u 
medijima, priznaje da je bio šef organizovane kriminalne grupe, samim tim priznaje da nije radio 
na razvoju, nego da je radio krivična djela. Kod tih stvari dođe trenutak kada ih morate reći i 
ozbiljno se razlikovati.  
 Mi nijesmo ćutali ćutali 2010. godine, možete pogledati intervjue mnogih od nas. Tada smo, 
kao samo prije pet ili šest mjeseci oko Instituta "Dr Simo Milošević", znači nije razvoj rasprodaja 
ove države i nije razvoj život na dug, Ako može bilo koje domaćinstvo da opstane na rasprodaji 
svega onoga što su generacije prije njega stvorile i ako može da opstane samo na principu 
zaduživanja kod banaka, ja mislim da ne može. 
 Završavam, samo još dvije rečenice. Kad govorimo o odgovornosti, imate dva slučaja koja 
su najsvježija, namjerno ih spominjem i spominjaću ih do izbora i poslije izbora, zato što mislim da 
su eklatantan primjer potrebne snage ovoga društva i ove političke elite da utvrdi elementarnu 
službeničku, da ne kažem političku odgovornost. Dakle, to je slučaj izdavanja garancije za hotel 
As u Perazića Dolu. Dođemo u Parlament gdje nam se objašnjava da je garancija provjerena 
vizuelno. Ili drugi slučaj, gdje nevršenjem službenih radnji, neažurnošću da se nešto uradi, država 
u sudskom postupku plati štetu od 10 miliona eura, i sada se niko ne spominje, niko nije kriv, kao 
u slučaju Budve. Ujedno vam odgovaram, kolege iz Fronta, na ono što pokušavate  da 
aktuelizujete pitanja koja su politički i  na svaki drugi način neprijatna, u politici se dešavaju takve 
stvari. Moj apel je bio, nakon tih događanja, da pokušamo da svi iz njih izvučemo pouku. Sada 
vam kažem, a to sam već nekoliko puta rekao, za sve što smatrate da je moja malenkost u funkciji 
ministra unutrašnjih poslova uradila nezakonito, ja vam stojim na raspolaganju bilo kada,  
podnesete krivičnu prijavu izvučete bilo koji papir i na to ukažete. Pogledajte malo bolje određene 
stvari, pogledajte malo bolje određene stvari. Još jedna stvar. To su događaji koji su se, nažalost,  
u Crnoj Gori desili. Bolje bi bilo da smo kroz politički dijalog bilo koje vrste, ne mislim na ovaj koji je 
počet 1.decembra 2015.godine, nego ukupno pričajući, smanjujući tenzije, pokazali se kao 



odgovorni pojedinci. Ali, pravo je svake političke partije da izabere kako će politički djelovati.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 18:47:23) 
 
 Skoro 15 minuta, poslaniče Konjeviću, mislim da bi trebalo da vodite računa o vremenu, 
bez obzira na širinu teme koju ste obuhvatili.   
 Poslanik Knežević, prvi komentar. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.05.16 18:47:33) 
 
 Slobodna Crna Goro,  
 Ovo na čemu je Raško Konjević treba legalizovati. Imali ste priliku da slušate krvavog 
ministra unutrašnjih poslova, dželata slobodne Crne Gore, kako proslavlja 18-godišnjicu braka 
istovremeno i razvoda sa Demokratskom partijom socijalista u kojoj ga je glavni partner zarazio pa 
su oni  kolege iz opozicije zarazili  i sada se u tom trouglu raspadaju i međusobno optužuju 
zabrinuti za  budućnost Crne Gore. 
 Raško Konjeviću, ne mogu ti reći ni gospodine ni kolega jer niti si gospodin niti si kolega, ti 
si krvavi ministar Vlade Mila Đukanovića. I ti dok lamentiraš  ovdje nad poreskom politikom 
Austrije i Švajcarske, pogledaj me u oči i kaži ko nas je tukao 17.oktobra, ko je 24.oktobra hapsio 
Andriju Mandića, Slavena Radunovića, ko je 17.oktobra hapsio Vladislava Bojovića. Ko je tukao 
Dušana Kneževića, Velimira Erakovića, Nikolu Bajčetića? Ko je pucao na Peđu Mitrovića? Ko je 
polomio kosti Miju Martinoviću? Ko je potrovao Crnu Goru i Podgoricu 24.oktobra? Daj nam spisak 
koji su kriminalci uzimali heklere po tvojem nalogu i po tvojim saznanjima da pucaju u narod. Koji 
su kriminalci bacali hektolitre suzavca na hram Hristovog vaskrsenja. To ti nama odgovori, ako ti 
nisi. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 18:49:30) 
 
 Kolega Kneževiću, ovdje ste dužni da poštujete ljude, da se persirate. Čekajte, vi ste dužni 
da se persirate. Molim vas, saslušajte vi mene, pa ako pogriješim vi recite. Saslušajte me, uhvatite 
vazduh. (Milan Knežević: Nemam ja šta da hvatam vazduh, naučio sam od suzavca da hvatam 
vazduh bez opterećenja.) Dobro, živjeli ste prije i poslije suzavca. Slušajte me, molim vas da 
persirate poslanike. Nije on za vas Raško Konjević ni "ti", ni vi za njega nijeste "ti". Prema tome, 
molim vas, dužni smo da držimo nivo. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.05.16 18:50:10) 
 
 Gospodine Krivokapiću, sad se vama obraćam. Pošto ste zabrinuti za ovaj hram 
demokratije, trebalo je da budete zabrinuti 17.oktobra ujutro, kada je mene napao uniformisani 
MMA borac... 

 
 
PREDSJEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 
Zabrinut sam, odmah da vam kažem.  
 
 
MILAN KNEŽEVIĆ: 
 
Baš vidim kako ste zabrinuti. 



Trebalo je da budete zabrinuti 24.oktobra, kada su uhapšeni Andrija Mandić i Slaven 
Radunović od strane vašeg ministra. Vidim, zalisci su vam opali koliko ste zabrinuti bili. Da vam 
kažem nešto, gospodine Krivokapiću, pravo da vam kažem. Poslije 17. oktobra  u Crnoj Gori sve 
je lično i ništa više nije isto. Evo ja vam sad kažem, tako je, ja sam se zakleo onim građanima koji 
su trovani  24.oktobra da je ovo ništa, što će biti saopšteno Rašku Konjeviću, Dušku Markoviću, 
Milu Đukanoviću i svim kriminalcima koji su učestvovali u prebijanju građana Crne Gore.  
 Ja da vam kažem nešto, ne znam da li ću riješiti probleme, ali nakon 17.oktobra niti tražim 
zaštitu tužilaštva, niti tražim zaštitu policije, od sada ću se braniti na način za koji ja smatram 
adekvatnim. Evo, ja vam to sada kažem, ja sad saopštavam pred  građanima Crne Gore i pred 
vaskolikom crnogorskom javnošću. Ja vam sada kažem to. 
 

 
PREDSJEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 
Stalo je vrijeme, neću vam ja uzeti to što imate. 
 
 
MILAN KNEŽEVIĆ:  

  
Mene više nije briga za vrijeme, meni je važno da ono za šta su ljudi imali da poginu 

24.oktobra ovdje bude razjašnjeno. Ako nemate vi veze sa tim, kažite ko ima veze sa tim. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 18:51:59) 
 
 Evo, pored vas je kolega Medojević, nismo se osjećali mnogo ljepše u nekim drugim 
okolnostima. vjerujte mi. Pored vas je kolega Medojević, vaš politički saborac, pitajte ga. Isto smo 
mi osjećali kao vi, ali kao što vidite, istrajali smo. Bavimo se problemom, moramo ga rješavati u 
Parlamentu. Došli ste, ovo je vaš dom isto koliko i moj, nemam namjeru da uzmem riječ, kao što 
znate nikad vam nisam uzeo riječ. Vjerujete u moju dobronamjernost, ako ne vjerujete u moju 
politiku to imate  pravo, imate duel, obavite politički duel, ali nemojte lično, obavite ga politički. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.05.16 18:52:30) 
 
 Ja ponavljam, sve je lično, sve je lično. Od 17.oktobra u Crnoj Gori sve je lično i prema 
Rašku Konjeviću, i prema ljudima iz Demokratske partije socijalista, i prema kriminalcima koji su 
imali da nas ubiju 24.oktobra. Sve je lično. To treba da znate, gospodo iz buduće vlade, sve je 
lično... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 18:52:54) 
 
 Kolega Kneževiću, možda će nas nekoga i ubiti, a opet nemamo pravo na lično. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.05.16 18:53:01) 
 
 Ja vas opet uvjeravam da je lično. Ja saopštavam da je sve lično.  
 Dakle, ja očekujem, ako vas dvojica ne želite da saopštite ko je odgovoran, ako vas dvojica 
nemate te informacije, nek dođe ovdje Milutin Simović, neka dođe Milutin Simović, da se suočite 
sa njim i da ono što ste pričali na kolegijumu ovdje razjasnite.  
 Ja vam poručujem, neće se Raško Konjević spasiti prelaskom sa mjesta ministra policije... 
 
 



PREDSJEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 
Kolega Raško Konjević, poslanik. 
 
 
MILAN KNEŽEVIĆ: 
 
On ne može da bude kolega. On nas je tukao, on je potpisao nalog da nas prebijaju, da nas 

ubijaju, da nas hapse, on meni ne može biti kolega. On meni ne može biti kolega. Ostavite,  
gospodine Krivokapiću, vaše paralele sa strane. 

 
 
PREDSJEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 
Ja vas pokušavam sačuvati, ništa više. 
 
  

 MILAN KNEŽEVIĆ: 
 

Nemate od čega da me vi čuvate. Vi ste trebali da pokažete dignitet ovog Parlamenta 
17.oktobra ujutru, kada je 500 policajaca pod maskama napalo 50 golorukih demostranata, 
asistiralo je Komunalnoj policiji. Tada ste trebali da pokažete dignitet u ovom parlamentu. Znate li 
šta, gospodine Krivokapuću, pošto su vam nabrajali  đerdane izdaja, sljedeći koji će vas izdati je 
upravo Konjević. Ide vam za ministra finansija da ostane tamo, poslušajte me, on je sljedeći koji 
će da vas izda, to vam ja tvrdim. I ponavljam ovdje, ja nemam namjeru da pokrećem bilo kakve 
krivične prijave lično protiv Raška Konjevića. Kome da ih pokrećemo, onome koji je sklopio 
nagodbu sa Svetozarom Marovićem koji je pokrao 450 miliona da vrati 50 hiljada evra? Pred njim 
da pokrenem kviričnu prijavu, ne pada mi napamet.  
 Gospodin Konjević, gospodin Duško Marković i gospodin Milo Đukanović će kad-tad 
odgovarati pred organima države Crne Gore zato što su imali da poubijaju narod 24. oktobra. To 
vam ja garantujem, gospodine Krivokapiću, i ne postoji mišija rupa na ovom bijelom svijetu gdje će 
oni moći da se skriju i da pobjegnu od 24.oktobra. To vam ja garantujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 18:55:28) 
 
 Izvolite, poslaniče Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (18.05.16 18:55:31) 
 
 Ja sam rekao u svom izlaganju, rekao sam više puta, da parafraziram jednog drugog 
kolegu iz Demokratskog fronta - ako umijete da artikulišete, razlike su bogatstva. Razlike su 
očigledne, svake vrste, i ja iih primam k znanju. Ne znam šta bih drugo odgovorio. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 18:56:03) 
 
 Čuli smo. 
 Komentar ima koleginica Kalezić i kolega u ime kluba SNP-a i kolega Gojković u ime kluba 
posebnih.  
 Koleginice Kalezić, izvolite. 
 (Govor iz klupa) 
 Kolega Medojeviću, dozvolite, koleginica Kalezić je gospođa koja zaslužuje posebnu 
pažnju. Bila je upravo pod suzavcem. Kolega Medojeviću, koleginica Kalezić čeka.  



 Izvolite, koleginice Kalezić. Izvinite, mlađe kolege, vrelija krv. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (18.05.16 18:57:15) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče Skupštine. 
 Ja neću ni pominjati suzavac, očekujem da ću kad-tad dobiti odgovor i od gospodina 
Konjevića, bez obzira što nije više ministar unutrašnjih poslova, i od gospodina Šegrta, jer ja 
nijesam dobila odgovore na ta pitanja. Ako je mogla koleginica Đurašković da ima precizne 
podatke, naravno ne do kraja, oni su bili obavezni da to imaju. Neću o tome. Ja ću samo o jednom 
mom zapažanju koje je dosta neprijatno. Gospodin Konjević je mlad političar i ja mu želim zaista 
da napravi dobru karijeru kao političar, ali to treba raditi smotrenije. U najamanju ruku, ko nije malo 
produbljenije upoznat shvatio bi da je SDP dobio vrlo važnu satisfakciju za ovih 18 nepunih ili 
punih godina učešća u vlasti time što je na taj način ostvario svoje programske ciljeve pri čemu ja 
ne čuh da je među programskim ciljevima zapravo bilo razvoj institucija, vladavina prava i 
ekonomski razvoj. To nije rečeno, apostrofira se ulazak u NATO, kao kruna toga. To može 
eventualno da bude instrument, ali niti ću da ocjenjujem niti da se miješam u to, samo kažem da    
treba biti smotreniji.  
 Međutim, juče smo dobili, svi poslanici, jednu vrlo zanimljivu publikaciju Deset godina 
nezavisnosti - pogled iznutra. Ovo je rađeno na osnovu podataka, vidim navode se podaci 
Monstata i tako dalje. Sticajem okolnosti ja sam prethodnog dana upotrebila jednu metaforu šta 
vidim u tom paketu koji se nudi kao poklon za deset godina nezavisnosti, vidjela sam sve same 
prazne stvari. Dakle, nijesu ostvareni rezultati. Ovo je stiglo nakon toga. Treba pažljivo pogledati, 
ali ono što se vezuje za trogodišnji boravak gospodina Konjevića ili rad, pretpostavljam, na mjestu 
ministra unutrašnjih poslova ima šta da se pročita, ali pošto je on razgovarao sa nama svima i sa 
građanima o tome kakva je politika SDP-a, u šta se ja ne miješam, ne može da se odvoji 
odgovornost od ovoga što je tu saopšteno. Pa recimo, tranzicija ugasila desetine hiljada radnih 
mjesta, pa onda vrlo konkretno vaš vlo visoko pozicionirani čovjek, potpredsjednik Vlade Lazović, 
bio je predsjednik Savjeta za privatizaciju 2007, 2008, 2009. i 2010.godine. Taj Savjet za 
privatizaciju je isprivatizovao štošta. Ovdje kažu da je 85% privatizovano, što ne mora da znači 
samo po sebi ništa loše, ali su poražavajući rezultati te privatizacije. Evo i sam gospodin Konjević 
je pomenuo Institut Igalo. Ja se na svoj vrlo slabačak način borim, i neću se ja izboriti, ali hoće 
mnogi koji upućuju svoje misli i nastojanja da se makar to spriječi. Mnogo šta nije uspješno 
završeno. Ovdje treba pažljivo pogledati i vidjeti ima li zbilja razloga da se kaže da je neko ko je 
bio bitan član vladajuće koalicije, odlučujući član vladajuće koalicije, ima razloga za satisfakciju.  
 Ja ovo ne spočitavam, ovo čak nema veze sa temom, gospodine Krivokapiću, jer sam 
mislila da se ne javljam, šta ima ja tu da pričam, ali ovo me je isprovociralo zato što među mojim 
prijateljima, bliskim prijateljima na sjeveru Crne Gore ima izvanrednih, časnih ljudi koji su od prvih 
dana članovi SDP-a. Neki su odustali u poslednjih nekoliko godina, ali nećemo o tome. Ako vas 
interesuju detalji mogu vam reći mimo govornice. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:02:55) 
 
 Interesuju, svakako.  
 Samo jedna činjenica. Ja ću vam pomoći, naći ćete dosta stvari za koje nas možete - 
objektivna odgovornost. Nemoguće je kad ste u vlasti da nemate objektivnu odgovornost, neka je 
veća tamo gdje smo zaduženi, neka je manja gdje nismo mogli uticati, ali ima i onaj dobar dio za 
koji nas možete i pohvaliti. Sad je pitanje dobrog balansa, to je pitanje dobrog balansa. Uvjek 
kažem samo jednu činjenicu, kolegincie Kalezić - tamo gdje smo ćutali a znali, krivi smo, tamo đe 
nismo ćutali, đe smo se bunili a nismo mogli spriječiti, objektivno smo krivi, ali nijesmo krivi 
subjektivno.  
 Kolega Konjeviću, izvolite. 
 
 



 RAŠKO KONJEVIĆ (18.05.16 19:03:30) 
 
 Profesorice Kalezić, svakako da ću vama da odgovorim, jednom sam rekao da ne 
ponavljam, zato što ću svaki put dok sam u ovom parlamentu vama da odgovorim.  
 Odgovoriću vam sad na jedno od vaših pitanja: Da li je Crna Gora 1995.  i 2016. ista Crna 
Gora? 1995. je bila ovdje nekakva malo čudna vlast. Ne želim sada da otvaram nove polemike. 
Uzeo sam tu godinu vrlo svjesno i vrlo namjerno, zato što 1995. godine se završava hiperinflacija 
u Saveznoj Republici Jugoslaviji. Ja je pamtim kao gimnazijalac, mogu pogriješiti godinu, 1995.  
se dešava jedan od najvećih zločina na prostoru bivše Jugoslavije, jedan od najvećih zločina. SDP 
nije u toj vlasti, profesorice Kalezić, SDP nije u toj vlasti, SDP ulazi u vlast 1998. Kad kažem da 
imamo partijsku, političku satisfakciju, imamo, i rekao sam u kojim stvarima.  
 Vi ste me pitali šta je sa razvojem institucija, vladavinom prava i ekonomskim razvojem. 
Nezamislivo je da ako uđete u Evropsku uniju, nećete prethodno razviti institucije. Nemoguće. Ili 
nećemo tamo ulaziti, ili ćemo ih razviti, ili tamo nećemo ulaziti. Dakle, nemoguće je da ne 
funkcioniše vladavina prava na zadovoljavajućem nivou, a da ste u Evropskoj uniji. To se moglo 
jednom desiti 2007. kada su ušle Rumunija i Bugarska, ali su se pozabavile stare države članice 
sa tim i taj problem je u međuvremenu riješen. Iz tog iskustva smo mi prvo otvorili poglavlja 23 i 
24.  
 Oko vaše treće teme koja je važna - ekonomski razvoj, ja sam o njoj govorio na indirektan 
način. Možda smo tu grešni, krivi, odgovorni. Dugo je bila dilema u Crnoj Gori da li država pa 
demokratija ili demokratija pa država. To vam negdje dođe ono šta je starije, kokoška ili jaje. 
Teško da neko može da da ogovor na to demokratija-država, država-demokratija koji će imati tako 
ubjedljive argumente da nekoga drugog ubijedi koji misli suprotno. To je proces, stvaranje 
institucija je proces. Znate, kad govorimo o zaustavljanju razvoja vi ste imali prije dva mjeseca, 
valjda on nije u SDP-u, specijalnog državnog tužioca koji kaže ovdje da ozbiljni investitori nijesu 
dolazili zato što su reketirani. Ne kažem ovo ja kao političar, poslanik, to kaže specijalni tužilac. 
Možda ne zna, možda ne zna. Prema tome, ja apelujem zajednički, mislim da to kod vas i 
personalno ima apsolutno razumijevanje. Završili smo jednu fazu političkog i svakog drugog 
razvoja Crne Gore. Mala zajednica, vi to znate bolje nego ja, ako ne kroz iskustvo i kroz znanje 
kojeg imate više od mene, mala zajednica ne može opstati ukoliko njena politička i društvena elita 
nema elementarni konsenzus o svojim važnim pitanjima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:08:09) 
 
 Hvala.  
 On je imao diskusiju, vi možete svoju diskusiju uzeti ako hoćete. Ako hoćete, imate svojih 
10 minuta. 
 Ima još jedan komentar. 
 Gojković, pa poslanik Stanišić. 
 Kolega Gojković je najavljen, kolega Stanišić čeka, izvinite. 
 
 
 OBRAD GOJKOVIĆ (18.05.16 19:08:31) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Poštovane kolege, gospodine Konjeviću, 
 U toku vašeg mandata ministra policije više puta sam se obraćao Ministarstvu i vama lično 
na najjednostavniji mogući način, putem mejla, i ja moram ovdje pred licem javnosti da kažem da 
na svako od tih obraćanja odgovor smo dobili u roku od 24 sata i da je Ministarstvo reagovalo i za 
vrijeme vašeg mandata dobili smo stvarno neke rezultate koji su, makar u Herceg Novom, puno 
značili građanima Herceg Novog. Ta saradnja sa vama je bila izuzetna, ja mislim za primjer. 
Međutim, to je trajalo sve do 24. oktobra.  
  U prethodnim nekim pitanjima koje smo vam postavljali Ministarstvo je odgovaralo najduže 
u roku od tri dana. Međutim, 28. 10. 2015. godine kolege: Mladen Bojanić, Dritan Abazović, 



Velizar Kaluđerović, Neven Gošović i ja i Novica Stanić smo vam postavili poslaničko pitanje - Ko 
su policijski službenici imenom i prezimenom koji su 24. oktobra 2015. godine, nakon razbijanja 
protesta učestvovali u prebijanju Milorada Mija Martinovića, Gojka Raičevića, dva građanina u 
takozvanoj Zlatarskoj ulici i drugih lica za čije prebijanje postoje dokumentovani dokazi? Koji ste 
rok postavili da se ta imena otkriju i objelodane? Ko će pored neposrednih izvršilacaa snositi 
komandnu odgovornost? Da li će ta odgovornost sezati do prvih ljudi Uprave policije i MUP-a?  
 Evo, prošlo je šest mjeseci skoro, odgovora nema.  
 Znači, imamo dvije prakse. Imamo nešto gdje smo vam se obraćali za vrlo važne stvari, 
odgovarali ste u roku od tri dana. Imamo ovo, odgovora nema šest mjeseci. 
 Ja mislim da javnost zna o čemu se ovdje radi. Ovo je ključni momenat za budućnost, 
daljnju budućnost Crne Gore. Ukoliko se ovo ne razjasni, Crna Gora kao država nema budućnosti. 
Jasno vam je da, biće bruke, normalno. Jasno nam je da postoje pritisci nad ljudima koji sigurno 
imaju ove informacije i smatram da je od najveće moguće državne važnosti da se dobiju odgovori 
na ova pitanja, mada javnost ja mislim zna da je ovo splet i policije i kriminalaca. Treba da se 
odgovori da li su angažovani kriminalci iz crnogorskih gradova, da li su dobili palice itd. Ne od 
policije nego od određenih partija, direktno od Demokratske partije socijalista, da oni učestvuju u 
tim neredima. To je jedno pitanje. 
 Druga stvar zbog koje sam se javio, mislim da idemo u pogrešnom pravcu, danas su me 
zvali novinari, a vidim i vi ste to pomenuli, rekli ste da je klecnuo Institut "Dr Simo Milošević". Da, 
da, isto kao i ja. Zbog čega kažem da je opasna stvar? Opasna je stvar što svi mi mislimo da je ta 
stvar završena, da od te privatizacije nema ništa, nisu ispunjeni uslovi. Međutim, moram da vas 
upozorim, a upozorio sam predsjednika Skupštine još prije dva dana ovdje baš na ovaj problem,   
to je tajni ugovor o kojem mi ne znamo šta piše u njemu. A evo, ja ću da vam pretpostavim šta 
piše u njemu: Znači, ja pretpostavljam da nije 50 miliona ulaganje, molim vas da me samo čujete, 
sa punom odgovornošću, ne piše 50 miliona kako je saopšteno javnosti, nego u jednoj tački piše 
50 miliona. Odmah u sljedećoj kaže da ugovor važi ako se uloži 35. Onda u jednoj od tih tačaka 
piše da mora da imaju iskustva u zdravstvenim uslugama itd, odmah u sljedećoj tački piše da ne 
moraju da imaju. A za ovu tačku gdje oni nisu platili 10 miliiona, ja mislim da u prvoj sljedećoj tački 
piše da Vlada može da im produži rok za tih 10 miliona  aneksom ugovora. 
 O čemu se ovdje radi? Znači radi se o izgradnji 700 stanova i 150 vila. Neko iz vladajućih 
struktura je obećao da će napraviti studiju lokacije i da će ucrtati te objekte, ali je problem što je taj 
neko još na vlasti četiri mjeseca i investitor neće da uloži pare dok taj ko je to obećao ne ponovi 
mandat. E sad, šta će se tu desiti, da li će Vlada gurati i dalje da se produži ovo aneksom ugovora 
ili će se možda ovaj ugovor poništiti, pa će pokušati ponovo sa istim investitorima, poslije izbora, 
koji će imati vjerovatno drugo ime, to je već pitanje. Znači ovo je sve posao za tužioca. 
 Još ću vam reći da postoje svi zapisnici sa sastanaka sa investitorima, osim zapisnika u 
kojem su učestvovali crnogorski državljani. Toga zapisnika nema, tako da mi ne znamo, a znamo 
da su učestvovali crnogorski državljani i po našim informacijama to je bliska rodbina najvećih 
političara ove države. Šta su oni radili na tim sastancima? Ja mislim da tužilac može da ispita i da 
se to ispita.  
 Znači, priča o Institutu, ne treba se uljuljkivati da je završena. Institut je 230 hiljada 
kvadrata, vrijednost 200 miliona eura, ne treba vjerovati Savjetu za privatizaciju, tamo sjede ljudi 
koji su organizovani u svemu ovome i to treba do kraja gurati. 
 Još samo jedna rečenica, izvinjavam se predsjedniče. Vrlo često se ovdje spominju 
slučajevi visoke korupcije po crnogorskim gradovima itd. Međutim, ja moram da iznesem svoje 
mišljenje. Svi ti slučajevi visoke korupcije su procesuirani, Tužilaštva, Policije itd. Međutim, to 
pokazuje da sistem ne funkcioniše. Zašto? Nije Policija i Tužilaštvo taj prvi stepen koji treba da 
reaguje. Prvi stepen su nadzorni odbori, upravni odbori, lokalne skupštine, predsjednik opštine. Ni 
u jednom od slučajeva, niko iz lokalnih skupština od organa vlasti, unutrašnje revizije, Državne 
revizorske institucije, Zaštitnik, niko od državnih organa nije reagovao i podnio prijavu. Prijave su 
podnesene iz Policije, Tužilaštva itd. Na svim ovim funkcijama su bili ljudi iz Demokratske partije 
socijalista, ne ovi koji su optuženi, nego još desetine njih okolo koji su sve to znali, i niko ne 
prijavljuje. Isto kao što u Kotoru niko nije prijavio, a svi su vidjeli, znači od 20-30 hiljada građana 
Kotora, koliko tu ima državnih funkcionera, niko nije prijavio da postoje kamere. Tako da je ovdje 
cijeli sistem u problemu i cijeli sistem u opasnosti. Hvala. 



 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (18.05.16 19:14:52) 
 
 Zahvaljujem, kolega Gojkoviću. 
 Najprije hvala na jednom barem malom dijelu korektnih komentara. U tom dijelu ja sam juče 
na kolegijumu porazgovarao sa gospodinom Bojanićem i očigledno je, iako je nažalost prošlo šest 
- sedam mjeseci, došlo je do zabune između skupštinske službe i službe u Ministarstvu. Nije bilo 
poslaničko pitanje, objasnio je kolega Bojanić, pa je napravljen kompromis da se pošalje, ali znam 
da sam slične podatke, to je potvrdila koleginica Jonica ovdje, dostavio koleginici Jonici na slične 
podatke koji su bili u vašem pitanju. 
 Oko instituta Igalo, ja sam to pročitao u medijima pripremajući se za ovu diskusiju. Ne znam 
za ugovor, ja nijesam bio na vladi koja je odlučivala o tome.  
 Dakle, Vlada je odlučivala 20. avgusta prošle godine na ovu temu. Nijesam čan Savjeta za 
privatizaciju. Ima poslanika ovdje koji su članovi Savjeta za privatizaciju pa mogu da kažu, ali šta 
god da je i šta god piše u tom ugovoru, ne može vam niko uzeti zdravu logiku, ne mislim meni, 
vama, govorim na nivou principa, da 200 hiljada metara kvadratnih zemljišta i 70 hiljada metara 
kvadratnih prostora na pjeni od mora prodate za 10 miliona ili da mi neko govori o razvoju gdje 
ćete metar kvadratni u Buljarici na pjeni od mora da prodate jeftinije nego što je plac u Dajbabama 
ili u Farmacima. Znate, za ovo vam ne treba ekonomski fakultet, pravni, elektro, to je zdrava 
logika. I naravno, ponekad je potrebno vrijeme, znate.  

Kada smo govorili o Kombinatu aluminijuma 2010. godine, znate ja držim da u politici onaj 
koji ima više glasova ima veće pravo da predlaže i ima pravo da vodi ... pripada mu, građani su 
mu ga dali. Kao u familiji, ako je neko stariji, obrazovaniji, negdje uvijek on vuče druge. Nije mi 
možda dobar primjer, ali prvi mi je pao na pamet. Dakle, mora se negdje utvrditi neka elementarna 
odgovornost na tu temu. Znate, mi smo prosuli 130 miliona za Kombinat aluminijuma. U ovom 
parlamentu 2013. godine je bio prijedlog da se Rusima isplati 40 miliona eura po rebalansu 
budžeta. Četrdeset. (Upadica) Nemojte mi vi objašnjavati, kolega Jeliću, ja toliko znam, bi li pala ili 
ne bi pala.  
 Znate, imate zaista jedan primjer koji ... Evo ovdje ima ljudi iz ekonomske branše koji su 
iskusniji od mene, ako mogu tako da kažem. Ja nijesam srijetao da se kroz stečajni postupak - 
ovo što sada kažem govorio sam na vladi - dakle da se kroz stečajni postupak kupi imovina, u 
slučaju Kombinata aluminijuma, počnete da upravljate tom imovinom i koristite blagodeti te 
imovine a da je nijeste isplatili.  
 Ako ovo negdje u pravu ima, ovdje ima pravnika, ja bih volio da ustane i da mi  to objasni i 
da nađu jedan jedini primjer gdje možete raspolagati tuđom imovinom, jer je nijeste kupili, znate. 
Ovdje ima samo jedna jedina stvar, veći je efekat. Ja mu ovim putem odajem priznanje kao 
jednom mladom novinaru, kao činjenici da na javnom servisu ima mladih obrazovanih ljudi, dobrih 
novinara koji su pokazali da mogu da naprave ozbiljne emisije. Ovo o čemu ja pričam ili bilo ko 
ovdje je sitnica u odnosu na ono što je prikazano u "Mehanizmu". 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:19:20) 
 
 Hvala. 
 Kolega Gojković je to imao.(Govor iz klupa)  
 Nijeste pomenuti. 
 Onda replika, nije pojašnjenje. Replika, izvolite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (18.05.16 19:19:39) 
 
 Da budem jasan, ne radi se ni o kakvoj kaznenoj replici, pomenut jesam, ali ne u 
negativnom kontekstu. 
 Samo da bih pojasnio vezano oko ovog poslaničkog pitanja koje smo još 28.10.2015.  



postavili nas nekolicina  poslanika Kluba samostalnih poslanika. 
 Jeste bilo proceduralnih problema, da se ne vraćam u vezi toga, tu je i pomoćnik 
generalnog sekretara, dobro se sjećamo, ali je na kraju dogovoreno da na ovo pitanje dobijemo 
pismeni odgovor od gospodina tadašnjeg ministra Konjevića. Bila su dva pitanja, jedno ministru 
pravde Pažinu i jedno ministru Konjeviću. Radi se o gotovo istoj stvari s tim što smo tamo tražili 
koji će novčani iznos država isplatiti za prebijanje građana. Taj odgovor smo dobili, kakav god da 
je, nijesmo zadovoljni ali smo dobili odogovor od gospodina Pažina.  
 Od gospodina Konjevića nijesmo nikad dobili taj odgovor i mene ne interesuje gdje je 
zapelo između službe Skupštine i Vlade Crne Gore, to nije moje. Ja čime ću se zadovoljiti, da 
imam pitanje sa prijemne kancelarije Skupštine, da je ono predato Skupštini 28. 10. 2015. Zašto 
odgovora nema, nije stvar dogovora našega, nego je stvar ili volje ili nesporazume između službe 
skupštine i službe Vlade. Tako da ne vratimo to, da je to bio dogovor da ni vi ne odgovorite. Nije 
bio dogovor, bila je naša tražnja i dan-danas stojimo iza toga da nam se odgovori.  
 Ne bih ovo dalje komentarisao, znam da ste vrlo vješto pobjegli u priču oko ekonomskih 
tema i finansija, to ćete nam odgovarati kad budete ministar finansija, ako budete. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:21:36) 
 
 Hvala.  
 Ajmo, ali kratko. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (18.05.16 19:21:40) 
 
 ... moglo tačno tako shvatiti. Hvala vam na pojašnjenju, ja vam dugujem izvinjenje, nije bio 
nikakav moj i vaš dogovor da se na to ne odgovori.  
 Ne, nije bilo, nego smo pričali, jer ste me upoznali sa tim juče, ja to nijesam dobio, a ja sam 
vam samo rekao da sam na slična pitanja odgovorio poslanici Jonici. Dakle, nikakvog dogovora, 
da ne bi ispalo ... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:22:09) 
 
 Kolega Stanišiću, izvolite. Komentar u ime Kluba DPS-a. 
 
 
 OBRAD STANIŠIĆ (18.05.16 19:22:12) 
 
 Hvala vam, predsjedniče.  
 U ime Kluba poslanika Demokratske partije socijalista, kako god vi to tumačili, tražim ili 
kaznenu repliku, ili repliku, ili odgovor na pojedne komentare koji su se čuli od kolege poslanika 
koji je govorio, Konjevića, i na neke opservacije koje su dolazile posebno iz Kluba 
Socijaldemokratske partije.  
 Neću vrijeme prekoračiti, ali u ime Kluba dozvolite mi ta dva-tri minuta da kažem nešto. 
 Prije svega, kolega Konjeviću, mislim da ste rekli ovdje jednu tešku kvalifikaciju. Osudili ste 
Demokratsku partiju socijalista za teški zločin koji se desio 1995. godine vjerovatno misleći na 
Srebrenicu.  
 Gospodine Konjeviću, da vam kažem, u tom vremenu zvaničnoj Crnoj Gori, a kad to kažem 
mislim i na vlast i na opoziciju, odato je veliko priznanje cijelog svijeta, jer Crna Gora je jedina 
republika iz bivše Jugoslavije u kojoj nije bilo ratnih dejstava i Crna Gora je u tom vremenu imala 
skoro 20% izbjeglica iz okruženja koje su našle utočište u Crnoj Gori u odnosu na broj stanovnika. 
Među njima je i vaša čestita porodica koja ima duboke korijene u Crnoj Gori, ali od ratnih strahota 
pobjegla i našla utočište u svojoj matičnoj državi. Toliko. 
 Ovdje smo zajedno, čini mi se, 2009. godine izglasali Rezoluciju o Srebrenici, zajedno, mi 



koji smo glasali za nju, i to je imputiranje, što bi se reklo u sportskom žargonu, ispod pojasa.  
 Dalje, ovdje su se čule priče od prvog čovjeka našeg parlamenta, vjerovatno praveći 
dodvoravanje prema opoziciji hoće li ga glasati danas ili neće, da je nažalost prvi čovjek i dalje u 
Crnoj Gori gospodin Đukanović. Mislim da su i to udarci ispod pojasa.  
 Gospodine Krivokapiću, nešto ću vam reći. Vi se u prsi udarate, vaša ideja, mi vam je uzeli.  
Samo da vam kažem, za ideju treba, da bi se realizovala, vrijeme, način itd. Ako se ta ideja ne 
može realizovati ona postaje utopija. E, vi ste bili u utopiji. 
 Demokratska partija socijalista kad je osjetila da može da dođe do nezavisnosti bez 
prolivanja krvi, to je uradila. A znate li na čijem čelu? Na čelu jednog bastadura koji je poveo 
građane sa sobom i koji su izašli na referendum i glasali za nezavisnu državu Crnu Goru.  
 Dalje ću vam reći, gospodine Krivokapiću, mislim da je krajnje nekorektno da vi kažete za 
čovjeka da je nažalost prvi čovjek, a zahvaljujći tom čovjeku vi ste još uvijek drugi čovjek u Crnoj 
Gori. Zahvaljujući njegovoj harizmi, zahvaljujući listama koje je on vodio  i zahvaljujući tome što ste 
od 6% imali preko 30% u vlasti. Ja vjerujem ... više vi nećete imati predstavnika u ovom 
parlamentu kao što ste imali sa Demokratskom partijom socijalista na čelu sa Milom 
Đukanovićem. I dalje ću vam reći još nešto, jedan pametan čovjek je rekao, koji je sa ovih prostora 
- nemojte misliti da ste danas pogodili cilj, jer može da se desi kad pogodite cilj da ste promašili 
sve ostalo. Hvala. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (18.05.16 19:25:51) 
 
 Pravo da vam kažem, mislio sam da ste vi  posljednji čovjek koji ćete se javiti za komentar 
meni. Prvo zato što ne mogu da vjerujem da mislite da ovih 25 ili 30 ljudi ovdje nije čulo šta sam ja 
rekao. Vi meni sada imputirate da sam ja za Srebrenicu optužio tadašnju vlast u Crnoj Gori. Ja 
nijesam, ja sam rekao sljedeće, dozvolite, ja sam rekao sljedeće: Crna Gora 1995. godine i 2016. 
godine nije ista Crna Gora. Tada je na vlasti u Crnoj Gori, pogledao sam neke ljude ovdje, rekao 
sam da je bila neka druga vlast, da SDP nije bio u toj vlasti. Ali već kada me sada podsjećate... 
(Upadica). Srebrenica. Rekao sam precizno, na prostorima bivše Jugoslavije. Mislim da sam bio 
vrlo precizan. Pošto je kolega Stanišić vrlo vješt, ja mu to cijenim, ja bih više volio, kolega 
Stanišiću, pošto ste vi iz Odbora za bezbjednost, da ste vi meni malo tumačili ovo priznanje 
gospodina šefa političkog savjeta vaše partije. Da je on na čelu organizovane kriminalne grupe. 
Vjerujte mi da bi to i za birače i za građane Crne Gore bilo mnogo značajnije. Evo, ja sam 
napravio grešku, vratio sam se u 1995. godinu, a 2016. je.  
 Vi ste mi jednom rekli: "Vi ste bili sa nama". Tačno. Jeste li vi bili, ne vi lično, da nemate bilo 
kakvu dilemu u tom dijelu, jeste li vi bili sa gospodinom potpredsjednikom partije i šefom vašeg 
političkog savjeta kad je radio ove stvari za koje je priznao sad? Nemate pravo. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:28:01) 
 
 Nemate pravo, ali daću vam riječ. Ne javljate se, pa da vam dam malo riječ. 
 
 
 OBRAD STANIŠIĆ (18.05.16 19:28:09) 
 
 Odgovoriću Vam, kolega Konjeviću. Vi imate ekskluzivu, vi ste za koji sat ministar, ali imate 
ekskluzivu da napadate  i Vladu i premijera u čijoj ćete vladi biti, ali dobro. Samo da vam kažem, 
za mene niko nije kriv dok se ne dokaže. Jesu li neki vaši direktori Morskog dobra priznavali 
krivicu pa plaćali po 10 000 eura? Da nijesu iz Demokratske partije socijalista? Ono što sam vazda 
govorio i uvjek ću govoriti -  ko se god se ogriješi o zakone ove države ima da odgovara pred ovim 
zakonima, pa bilo da je iz moje kuće ili iz bilo čije druge. Prema tome, gospodine Konjeviću ne 
možete imati duple aršine, i neki vaši su priznavali krivicu, pa plaćali po 10.000 eura. Izvini, molim 
te. 
 



 
 RAŠKO KONJEVIĆ (18.05.16 19:28:56) 
 
 Gospodine Stanišiću, nijeste na terenu. Nijeste na terenu argumenata. 
 Pomogli ste nam. Osoba na koju mislite je u partiji koju ste vi stvorili. Ja sam vas pažljivo 
slušao. Dakle, pomogli ste nam. Znate što je razlika? Taj i bilo koji drugi slučaj, taj slučaj o kojem 
vi pričate, pođite u arhivu Ministarstva unutrašnjih poslova pa pogledajte dopis koji sam ja napisao 
direktoru policije.  
 Gospodine Stanišiću, ja u politici umijem da razlikujem lični odnos i političku razliku. Mene 
su mnogi ljudi kritikovali kada sam povodom lišenja slobode gospodina Marovića dao izjavu koju 
sam dao, i sad ću da je ponovim. Žao mi je što se našao u takvoj situaciji, lično mi je žao. Ne volim 
da  ljudi koje znam, makar sa javne scene, upadnu u takvu vrstu problema. Ali ovdje se ne radi, 
gospodine Stanišiću o prezumpciji nevinosti, zato niste na terenu argumenata. Ovdje se radi o 
potpisanom priznanju, ukoliko je, dozvolite ja proceduru znam, navod medija tačan da se radi o 
šefu organizovane... (Govor iz klupa). Ja sam ozbiljan čovjek, ja se ograđujem, to pišu mediji koje 
vi direktno kontrolišete. (Poslanik Stanišić: "Vijesti" vi kontrolišete.) Ne, pročitajte. Zamislite, drugi 
to pišu. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:30:58) 
 
 Kolega Stanišiću, čitavam vam, datum je 25.03.2008. godine. Nije današnji datum nego 
25.03. osam godina unazad, zbog kolege iz opozicije. "Država treba da pokaže snagu na primjeru 
divlje gradnje na Zavali kod Budve u koju je umiješan potpredsjednik Demokratske partije 
socijalista Svetozar Marović", rekao je predsjednik crnogorskog parlamenta i Socijaldemokratske 
partije Crne Gore Ranko Krivokapić 25.03.2008. godine.  
 Molim vas, nastavljam. 
 "Krivokapić se osvrnuo i na Marovićevu izjavu da će DPS, nakon izbora u Herceg Novom", 
ovo je za vas interesantno, "praviti koaliciiju sa svim partijama". To je sve 2008., već tada nudite 
svim partijama, jasno je zbog čega. "Ta Marovićeva politička ponuda može ličiti na koncept po 
kojem se ukida višepartizam, a novac postaje jedini politčki motiv". Priča u 2008. godini, kao što 
vidite nisam ćutao, pričam 2008. i tako dalje.  
 Molim vas, da završim, ovo je oko gospodina Marovića 2008. godine. "Vijesti" 25.03. 
intervju. Oko Srebrenice i oko vašeg patriotizma, a naše utopije. Nijedna velika ideja nije rođena 
tako što je djelovala realno, ni građanska revolucija u Francuskoj, ni američka revolucija prije toga. 
Sve velike ideje su djelovale kao utopija i počeo ih je mali broj ljudi, prvo u spisima pa onda u 
djelima. Čak i Oktobaraska revolucija u Rusiji. Vjerovatno nas čeka tranzicija u Crnoj Gori, 
oktobarska, nijesu počeli ... kao utopisti i kao idealisti, i ova antifašistička. Vaš predsjednik je 
januara ´93. godine u sred Republike Srpske, na Skupštini Republike Srpske rekao da treba da 
smo zadovoljni sa teritorijama koje smo osvojili. Molim vas, znači u sred Republike Srpske, u sred 
Skupštine Republike Srpske o vašem vizionarstvu i o našoj utopiji. Ne, to je za mene bilo nešto 
drugo i ponoviću što sam rekao. Nekim ljudima države služe kao sredstvo za neke druge ciljeve, a 
nama je država bila cilj. Platili smo taj cilj nekim greškama i nekim drugim stvarima. Neke partije 
su trošile tri države za isti cilj, vrijeme pokazuje koji je to cilj. Koji se cilj nije mijenjao u 25 godina 
DPS-a? Može se zvati Zavala. Ne vi nego pojedini ljudi iz vaše partije. Jasno sam ga 
okarakterisao 2008. godine, evo kao danas pričam, ne moram danas ništa reći. Može se zvati 
Intstitut, može se zvati Buljarica, može se zvati KAP, može se zvati redom Kraljičina plaža, 
Miločer, Sveti Stefan, Mamula, možete kako hoćete. Opet to nije čitav DPS, uvijek ću ponoviti, nije 
to čitav DPS. Kolega Šabović u najvećem naponu žestine rekao je: "Pošteni ljudi ođe u ovom 
parlamentu žive od plate kao i ja", iz DPS-a. Rekao je u najvećem naponu žestine danas kad vi 
napadate SDP, mene  najmanje bitno. Mi to nećemo nikad zaboraviti. Znamo mi da razdvojimo 
časne ljude u DPS-u od onih koje smo na vrijeme rekli. Nismo ćutali, upozorili smo ih. Ima tu još 
jedna rečenica, zbog vas, kolega Stanišiću, koji imate jak osjećaj za državu. Tada sam rekao, to 
što se dešava u Budvi, 8 godina ranije, mora dobiti adekvatan zakonski odgovor, ali nastavak je za 
nas bitan, država mora pokazati snagu ili će proći kao ona kralja Nikole, koji je postao kralj, a 



izgubio državu. Znači, osam godina prije desetogodišnjice nezavisnosti, u drugoj godini 
nezavisnosti, ukazao sam đe nam prijete  opasnosti. Nikakva to utopija nije, nego je ovo politika 
SDP-a, odgovorna politika da priča na vrijeme što se može desiti. Nijesmo uspjeli, krivi smo, tu 
nas opravdano kritikuju. Ali da smo htjeli, možete da pročitate, da smo ćutali, nijesmo. 
 Izvolite, kolega Stanišiću, iako ne biste imali pravo, ali ja sam demokrata. 
 
 
 OBRAD STANIŠIĆ (18.05.16 19:35:47) 
 
 Da vam kažem, i vi i vaš potpredsjednik partije vješto ste pobjegli od one teze koju sam ja 
ovdje rekao. Vješto ste pobjegli, prebacili ste na teren gospodina Marovića i tu ste počeli da se 
malo izvlačite. Ja sam samo rekao da nije politički korektno da vi kažete danas da je prvi čovjek u 
državi gospodin Đukanović i nažalost što je prvi, na čijoj ste harizmi vi više od deceniju bili drugi 
čovjek u ovoj državi i da nije bilo gospodina Đukanovića vi biste vjerovatno danas bili politički 
anonimus. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:36:25) 
 
 Kolega Stanišiću, da je mene bilo da ... na gospodinu Đukanoviću, ja bih kao drugi sagnuo 
glavu i glasao štošta kao i onaj dio partije koji ste nam otcijepili, kupili i odnijeli. Ali ja sam 
gospodinu Đukanoviću govorio i 90-te i 95-te i 2008.godine, kao što vidite. Ovo je valjda njemu 
bila poruka, ovo je njegov potpredsjednik bio i još uvijek predsjednik vašeg političkog savjeta. 
Znači, čovjek koji prizna kviricu je još uvijek na drugoj političkoj funkciji kod vas. Ja bih mogao da 
pitam vrlo neprijatno pitanje, da pitam vrlo neprijatno pitanje, ostaviću ga bar dava dana da 
sačeka. Imate zahtjev i u evropskom izvještaju, partija koja politički ne kažnjava ljude koji sami 
priznaju da vode organizovanu kriminalnu grupu. Može biti osumnjičen samo da je pokrovitelj toga 
i ništa više. Očekujem da vi pokrenete u partiji tu inicijativu. Očekujem da pokretene u partiji tu 
inicijativu. Ako ne, onda vas smatram saučesnikom svega ovoga. Izvolite. Čovjek je priznao, ako 
je priznao, ako je vjerovati, jer nijesam čuo, pušten je, znači priznao je. Izvolite. Inače je to vaša 
stvar.  

Oko terena koji hoćete, oko toga prvi čovjek. Izvinjavam se, prvi čovjek, zaboravio sam. 
Nažalost i on i ja smo prvi  ljudi, jer rezultat koji imamo sada nije dobar. Nažalost i ja i on. A da se 
ja šlepam, izvinite, da se ja šlepam na njegovim leđima. Pretrpjeli smo štetočine, štetočine smo 
pretrpjeli. Onda i sve ostale uvrede od premijera, zato što ne razgovaramo tako. Čekali smo NATO 
pakt. Ppročitaću vam još nešto, još jednu rečenicu ću vam samo pročitati. Neka prođe Dnevnik, 
pročitaću vam bar još jednu rečenicu londonskog Ekonomista. Znači, neko ko je dovoljno 
kredibilan, nijesam ga mogao doštampavati niti mijenjati, londonski Ekonomist je najčitaniji 
nedjeljnik u svijetu. Analiza je bila o meni i o gospodinu Đukanoviću, avgust 2013. godine, 16. 
avgust, ima prevod na crnogorskom: "Ranko Krivokapić kaže da želi da obezbijedi pozivnicu za 
Crnu Goru u NATO sljedeće godine", a desilo se godinu poslije, "prije nego li razmisli da napusti 
Vladu". Znači, prije nego što razmisli da napusti Vladu. Molim vas, čitam vam. Znači, dvije godine 
ranije su znali što će SDP da uradi, objavljeno je u najčitanijem nedjeljniku u svijetu. Dobili smo tu 
malenkost. Znate li kako citiraju predsjednika Đukanovića o nama - diktatura nesposobnih. U 
tekstu se ... Đukanović ponašanje parlamentaraca nazvao diktaturom nesposobnih. O sposobnosti 
njegovoj ću pričati kasnije. Glavni problem je Socijaldemokratska partija i "Kraj Đukanovićeve ere" 
se inače zove tekst. Ja sam, među nama rečeno, rekao - e sad nam je pukla pogibija kad ovo butu 
pročitali, sad će sve da ostrve na nas. Kad uporedite ovaj tekst i kampanju koja je krenula protiv 
SDP-a, vidjećete potpunu usklađenost aktivnosti. 

(Govor iz klupa)  
 Ovo je londonski Ekonomist. Mogu sve ponoviti đe hoćete. Ja pokušavam da pričam samo 
ono što ima tragove, ono što nema tragove nećete mi vjerovati na riječ. Ovo su tragovi, čitajte ih i 
vjerujte mi onda, čitajte i vjerujte mi.  
 Znači, vrlo smo planski istrpjeli ove dvije godine zbog nekih stvari, vrlo planski, kao što 
vidite, bez ikakvih ustručavanja i ovo nije nikakav eksces, nikakva sujeta, nikakva želja da se  



bude prvi, nego je ovo želja da Crne Gora ne bude zadnja. Ovo je želja da Crna Gora ne bude 
zadnja i ništa više. Mi sa 10% ne možemo voditi, biti prvi, to znamo, ali nam je želja da Crna Gora 
ne bude zadnja i to nam vjerujte.  
 Izvolite. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (18.05.16 19:41:27) 
 
 Ne bih išao ni u neku bližu niti dalju prošlost i iščitavao citate kao što ih je danas pročitao 
jedan od kolega i nemam namjeru da se zahvaljujem na tim citatima. Normalno je da se zahvali 
onaj koji biva citiran. To ostavljam onom koji je citiran, da se zahvali ili ne. Želim ovdje pred 
crnogorskom javnošću da se upitam što mi danas ovdje činimo ako smo još, ne ni u bližoj ni u 
daljoj prošlosti, nego 19.februara ove godine kao ukupna crnogorska javnost čuli izjavu, čuli 
obećanje predsjednika Parlamenta gospodina Krivokapića, kada je kazao neka premijer prihvati 
sve ostalo i istog trena imamo moju ostavku. U međuvremenu je dogovoren, pripremljen je 
sporazum, svi elementi sporazuma su usaglašeni, ostavke još nema, nego se grčevito bori i to 
koristeći ustavne i neustavne mehanizme, potrošili smo danas par sati oko toga, oko potrebnih 
većina i slično. 
 Za sada samo podsjećanje na ovu javnu izjavu gospodina Krivokapića od 19.februara, ne ni 
2010, ni 2008.godine, niti neke davne godine, nego 19. februara ove godine - imate moju ostavku 
ako se za  ostalo sve dogovorimo. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:43:49) 
 
 Kolega Simović mora dobiti istinu, kao i obično, za nešto što nije istina, vrlo precizno. To je 
19. februar, a kad je premijer prihvatio sedam uslova i kad je gospođa Rutović podnijela ostavku -  
prije toga je podnijeta inijacijativa za moje razrešenje. Kako sam mogao podnijeti ostavku kad ste 
vi podnijeli zahtjev za razrešenje, 22. ste već podnijeli, znači tri dana ste podnijeli, a premijer je 
poslije mjesec dana ispunio, ne nego poslije dva mjeseca otežući, bježeći, tvrdeći da su samo dva 
uslova a završio je na svih šest, osim Tivta. Znači, vi ste pokrenuli razrešenje tri dana kasnije i 
rekli da hoćete da me razriješite - što ću podnositi ostavku kad tražite moje razrešenje? - a 
premijer je potrošio dva mjeseca bježeći od sporazuma. I danas bi on pobjegao da ja nisam 
istrajan da ovo završavamo, i mi to svi znamo. Ispuniću obećanje, znate kada - kad bude glasanje, 
jer ste tražili moje razrešenje. Bilo bi da bježim, tražili ste razrešenje i izvolite. A da je premijer 
ispunio taj dan,  nije tu kolega Milić, ali se moram pozvati na njega. Molim vas, kolega Simoviću, ja 
sad pričam. Kolega Milić je posvjedočio na press konferenciji da sam dva puta na parlamentarnom 
dijalogu nudio ostavku ako prihvati uslove. Odmah da podnesem ostavku, ne da čekam, pa nije 
prihvatio, nego je premijer bježao, bježao, pa je izmislio glasanje o povjerenju Vladi. Ponavljam, 
bježao. Ponavljam, bježao, u političkom smislu bježao, a već ste poslije tri dana podnijeli zahtjev 
za moje razrješenje. Znači, da je on prihvatio, ja bih rado podnio ostavku isti dan, i ponudio sam 
je. Ali pošto je pokrenuo inicijativa izvolite, raspravite je i odlučite o toj inicijativi, da smo zdravo 
svi. Prema tome, nemojte s nama na dokumentima i na riječima, možete na kampanji, možete na 
"Minut dva", možete na "Informeru", možete na "Pobjedi", možete na svemu onome što će se 
pokazati ko stoji iza toga, čiji je to novac, čija su to imena, ali na dokaze nemojte. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (18.05.16 19:45:52) 
 
 Ja ne znam zašto tolika sada nervoza, ja sam samo podsjetio na vaše javno dato obećanje, 
i to ne obećanje od prije godinu, dvije, tri, nego od prije mjesec - dva. Dakle, kazali ste - ispunjeni 
uslovi, postignut sporazum, imate moju ostavku. Evo danas koji je datum,  maj mjesec, polovina 
maja mjeseca, vi se i dalje grčevito borite se za svoju fotelju, a ja vas podsjećam na ovo, ne da bi 
neko došao iz Demokratske partije socijalista da sjede na tu, kako rekoše, impozantnu visoku 
stolicu, naprotiv, samo da riješimo jedan problem u potličkom sistemu Crne Gore. Ništa više od 



toga. Ništa više od toga, to ponavljam i danas, to smo više puta saopštili i hajte da završimo ovu  
priču što prije kako bismo došli do konačnog suočavanja sa voljom predstavnika naroda vezano i 
za prvu, i drugu i treću tačku. Mi i danas na takav način želimo da damo doprinos ubrzavanju 
procesa. Zašto usporavanje, zašto usporavanje, zašto procedure? Evo ja sam ih danas prvi put 
iskoristio a prozivan sam 20 puta. Ne što sam se bojao od bilo koje prozivke, ne, naprotiv. Tu sam 
i danas, biću i narednih dana spreman da odgovorim sve što me lično pitate i sve što pitate partiju 
u ime koje ja danas ovdje sjedim, ne bježeći ni od jednog odgovora, ali danas želimo, kao i ovih 
dana, da ubrzamo proces. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:47:47) 
 
 Kolega Simoviću, mi smo mogli završiti pregovore prvi dan da vama nije bilo do funkcije, da 
je premijer podnio ostavku, to su mnogi lijepo rekli. Ja sam kriv, tačno, prihvatam krivicu, nisam 
bio za taj uslov. Ni danas nisam za taj uslov, jer sam to smatrao elementom kompromisa i ja držim 
riječ. Uprkos svemu, to je moglo biti završeno prvi dan, ja sam računao da treba premijer da 
ostane, tu sam kriv, da bi se situacija držala u nekom okviru realnosti, ništa više od toga. 
 A ovo vidite, tri dana poslije toga, a sporazum je potpisan 26. aprila. Izračunajte koliko je od 
19. februara do 26. aprila. Izračunajte koliko je, pa ćete znati kao i obično ko drži riječ. Ovdje se 
bar zna. 
 Kolega Konjeviću, izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (18.05.16 19:48:35) 
 
 Predsjedniče Parlamenta, razumio sam da je jedini način da kolega Simović dobije riječ da 
bude komentar na moje izlaganje, jedini proceduralan način. 
 Što se tiče glasanja o vašem razrješenju ono će biti večeras. Znači biće večeras, to smo se 
dogovorili. Neko danas reče - ne znam ko, hvala mu, nešto sam naučio odatle - lako ti je otići sa 
političke pozicije ako nemaš čega da se plašiš. Vrlo jednostavna stvar. Ali, kolega Simoviću, pošto 
sam shvatio to kao komentar, pustite gospodina Krivokapića, smijenićemo ga ili ga nećemo 
smijeniti, odgovorite nam kao odgovoran čovjek u Demokratskoj partiji socijalista i kao 
potpredsjednik Parlamenta šta vi lično mislite o priznanju ... Svetozara Marovića. Odgovorite, 
ustanite i recite. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:49:40) 
 
 Želite li riječ? Oko gospodina Svetozara Marovića? 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (18.05.16 19:49:46) 
 
 Ne, ne, biće prilike da dam i svoj komentar u odnosu na to interesovanje i to neću sad 
upravo kad vi insistirate, jer ja sam imao komunikaciju proceduralnu sa predsjednikom 
Parlamenta. Ja nijesam želio da komentarišem vašu diskusiju, da sam želio došao bih ovdje, 
komentarisao bih je, imao bih šta da kažem, ali prosto nijesam želio. Politički sam procijenio da 
postoje neke diskusije na koje ne treba davati nikakve komentare, da diskusije same dosta 
govore, kao sadržaj diskusija, a često i o onima koji saopštavaju i određeni sadržaj diskusija. 
 Htio sam samo da završim ovo pitanje - zašto nijesmo ubrzali proces sporazumijevanja. Tu 
nema nikakve tajne pred crnogorskom a i širom javnošću. Ukupno usporavanje procesa dolaska 
do sporazuma bilo je u onoj ključnoj rečenici koja je bila u prvoj verziji ponuđenog sporazuma, a to 
je verzijia koja je bila i 19. februara i prvoga dana kad je počeo dijalog i kad je ponuđen sporazum, 
a ta rečenica je glasila: "Sporazum potvrđuje očuvanje postojeće rukovodne strukture Skupštine i 
svih njenih oblika rada". To je bio kamen spoticanja, to je usporavalo sporazumijevanje, jer da nije 



bilo, kažem, tog kamena spoticanja davno bi bio postignut sporazum. I ta borba još traje, ali kao 
što vidite, sada u novoj formi, u formi neispunjavanja javno date riječi, nego inisistiranja da se 
sprovede inicijativa i to po neustavnoj proceduri. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:52:07) 
 
 Kolega Simoviću, 
 Ja mogu da slušam razne stvari, ali ako ne čujete, da vidite papir od 22-og i da takvo 
ponavljanje neistine, to može biti "Minut dva", to može biti "Informer", to može biti "Pobjeda", to 
mogu biti "Dnevne novine". Vi ste potpredsjednik Skupštine Crne Gore, lideri partija su bili tamo, 
uslov da ja budem predsjednik parlamenta ne postoji od 19. februara, i to svi znaju koji su 
pregovarali. Evo ga, kolega Milić je od lidera tu, i ja sam tu, kolega Konjević. Znači to je živa istina, 
to je 12 svjedoka. 
 Kolega Milić je, zahvaljujem mu na toj časnosti, odmah poslije na pressu rekao sam dva 
puta nudim ostavku ... ako prihvati kolega Đukanović. A nađite to što je kolega Đukanović rekao, 
postoji  citat šta je rekao na press konferenciji, ako niste izibrisali sve jutjub stranice. Rekao je -  
dva pitanja oko kojih se temeljno razlikujemo i oko kojih nema saglasnosti. Odnose se na javni 
servis i dalje rukovođenje Parlamentom, a ostalo je još pet pitanja koje je on poslije prihvatio u dva 
mjeseca. Ja sam danas govorio, ovdje je postalo ruganje sa zdravim razumom tvrditi neke stvari. 
Pokazujem, 22. ste pokrenuli inicijativu, a 25. je sklopljen sporazum. Znači prošlo je od 22. do 25. 
puna dva mjeseca, puna dva mjeseca od 22. februara, dok je predsjednik Đukanović stavio potpis 
na sporazum. Možemo da vodimo raspravu koliko hoćete, to su dokumenti. Nemojte sebe, mene 
nećete jer govorim o papirima, nemojte sebe da dovodite u tu situaciju, vi ste potpredsjednik 
Skupštine Crne Gore. Znači dva papira postoje, postoje svjedoci, postoje izjave. Ako ćemo oko 
toga da vodimo raspravu, ne da nemam povjerenja, nego je to za ovaj narod vrlo, vrlo 
zabrinjavajuće. Zaustavio sam se ovđe. Pokazao sam vam dva dokumenta, pokazao sam vam 
citat i ne znam što čovjek ovđe više može da radi. 
 Ja vidim da je pogubnost te politike velika i to me vrlo brine. Ako je najjača partija u Crnoj 
Gori u tolikoj pogubljenosti, to mene brine, to mene brine, jer SDP može biti ne znam kakav 
genijalan, ako je najjača partija pogubljena to je briga za Crnu Goru. I tu opet gledam državni 
interes a ne partijski interes.  
 Procedura. Imate riječ. 
 
 
 ZORAN JELIĆ (18.05.16 19:54:57) 
 
 Gospodine predsjedniče, želim da ukažem na kršenje procedure Poslovnika. 
 Uradili ste sljedeću stvar, dakle, na intervenciju uvaženog kolege Konjevića dopustili ste, da 
kažem, bočno prozivanje uvaženog potpredsjednika Simovića, a niste reagovali. Molim vas, ovo 
nije prvi put da u par ovih dana kad se vodi rasprava o leks specjialisu, sporazumu, izboru Vlade, 
kršite Poslovnik. Više puta nijeste reagovali kad se prekršio Ustav, gdje se vrijeđala država Crna 
Gora, gdje su se vrijeđali njeni simboli ispod kojih tako ponosno sjedite. Dakle, nijeste reagovali. 
Ovdje se više puta željelo da se na neki način minimizira deset godina nezavisnosti i hiljadu 
godina državnosti Crne Gore, niste reagovali.  

Drugo, gospodine Krivokapiću, bio sam svjedok 2012.godine i prisustvovao sam jednom 
sastanku na imanju Knjaz gdje ste vi bili i premijer Đukanović i gdje su bili i članovi vaše partije i 
sadašnji članovi vaše partije, gdje ste decidno i jasno rekli u predvečerje parlamentarnih izbora -  
ovaj čovjek ovdje, misleći na gospodina Đukanovića, piše istoriju, a ja je sprovodim. Zato ste dobili 
aplauz.  
 Kad govorite o gospodinu Đukanoviću da bježi, to nije tačno. Ovdje se tačno vidi i građani 
Crne Gore vide ko bježi od odgovornosti i ko bježi od rasprave u ovom parlamentu. To vam je i 
gospodin Simović rekao, koliko razvlačite sve ovo, i onaj dan kad ste napisali pismo poslanicima 
da otkazujete onu sjednicu ovdje nijeste imali pravo za to.  
 Nemojte vi da brinete brigu o Demoktratskoj partiji socijalista, vi to pokušavate onako od  



šponde. Ima ko će da brine o Demokratskoj partiji socijalista, a to su građani koji će dati svoj glas 
na sljedećim izborima i ono što vam mogu saopštiti jeste da će Demokratska partija socijalista biti 
okosnica te buduće vlasti na izborima u oktobru 2016.godine. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:57:22) 
 
 Hvala.  
 Samo da dobijemo slobodne i fer izbore, ništa više, nemam drugi zahtjev, ko god bude vlast 
nek mu je sa srećom posle toga.  
 Kolega Konjeviću, izvolite. 
  
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (18.05.16 19:57:33) 
 
 Evo, kolega Jeliću, drugačije ću formulisati, zato što ste me spomenuli. Ja ću vas pozitivno. 
Drugačije ću formulisati, neću biti ovako direktan kao prema gospodinu Simoviću. Da je kojim 
slučajem neko od visokih funkcionera Socijaldemokratske partije na jučerašnji dan potpisao 
sporazum o priznanju krivice da je po navodima medija šef organizovane kriminalne grupe, ja sam 
siguran, a vjerujem i građani Crne Gore, da biste vi uredno cijeli radni dan sjedjeli u toj klupi i ne 
biste progovorili ni jednu jedinu riječ. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:58:29) 
 
 Ništa, molim vas, vi ste njega spomenuli.  
 Rekli ste da ubrzamo, hajmo, kolega Radunović čeka. 
 
 
 ZORAN JELIĆ (18.05.16 19:58:38) 
 
 Dakle, ja sam rekao "uvaženi kolega Konjeviću". Tako sam saopštio. Ne vidim šta ste se tu 
prepoznali u negativnom kontekstu i šta vas je to povrijedilo što sam rekao "uvaženi poslaniče 
Konjeviću", ne vidim.  
 Gospodine predsjedniče, opet kršite Poslovnik. Dali ste mu navodno repliku. Ja ću samo 
pročitati jednu rečenicu. Kaže, postoje ljudi koji ne mogu da odrastu, politički naravno. Postoje 
ptice koje nikad ne mogu da polete, trude se. Postoje i oni koji gmižu, htjeli su da polete, ali ne 
mogu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 19:59:26) 
 
 Dobro je kad svi budemo tu negdje počeli tražiti sebe, a ne nekog drugoga.  
 Kolega Radunoviću, izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (18.05.16 19:59:34) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Čuli smo vrlo čudnu argumentaciju sa jedne i sa druge strane. (Govor iz klupa) Gospodine 
Šaboviću, imali ste, evo neću za vas reći 18, ali barem 16 godina vremena da se ispričate sa 
njima. Mogli ste u svoje ime da odlučite, ako vas već nisu pitali.  
 Poštovani građani Crne Gore, zadnjih pola sata ste gledali replike i primjedbe i sugestije i 
prijateljsku raspravu ljudi koji će od večeras da čine Vladu, takozvanu vladu izbornog povjerenja. 
Čuli ste prvo ministra Konjevića, doskorašnjeg ministra policije, a od večeras vjerovatno i ministra 



finansija, koji neće da saopšti podatke elementarne koje zna a koji se tiču 24.oktobra kad je bio 
ministar policije, a on, isti taj čovjek će navodno večeras ipsred opozicije, ispred građana koji su 
glasali opoziciju, da postane ministar takozvane vlade izbornog povjerenja koji treba da otkrije 
malverzacije u Ministarstvu finansija. Ovo što sad govorim uopšte ne pogađa, siguran sam, nikoga 
iz SDP-a i nikog iz DPS-a, ali treba da pogađa one koji su sa nama bili na listi koja se borila protiv 
DPS-a i SDP-a na prošlim izborima.  
 Očekuju li da će Raško Konjević sa ovakvim nastupom kao večeras zaista da zastupa 
interese opozicije i da se bori za istinu o tome šta se radi u Ministarstvu finansija, a nije spreman 
da kaže istinu? Ne kažem ovdje večeras, ja sam jedan od ljudi, ne brojeći one građane koji su 
prošli što se tiče fizičkih povreda gore od mene, koji možda imam najviše razloga na njega da se 
ljutim, ali ja ću sve da mu oprostim ako stisne petlju, da stisne petlju i da rizikuje da ne bude 
izabran za ministra finansija, ali da kaže - Slavene Radunoviću, Andrija Mandiću, Milane 
Kneževiću, svi građani Crne Gore, ja vam se izvinjavam, ništa se nisam pitao, Slavko Stojanović 
je poslušao Duška Markovića i Mila Đukanovića, nebitno koga, naredio da uradimo to i to, ja sam 
ćutao. Biće mu oprošteno, ali da ovakav ministar koji je doskora bio ministar ispred vladajuće 
koalicije danas bude predstavnik građana koji su glasali opoziciju i da se od njega očekuje da će 
da brani interese glasača koji hoće da se njihov glas vrednuje isto kao glasača vlasti, pa to je 
stvarno bruka. 
 Drugo, kolegama iz Demokratske partije socijalista. Nema vas ovdje tri dana. Niste vi ovdje 
da bi se ovo brže završilo, dan ništa ne znači. Vi ste ovdje da se stidite, jer treba da vas pitamo šta 
je sa vašim trećim sa liste i sa trećim sa liste gospodina Krivokapića. Treći sa liste 2012., 
gospodine Krivokapiću. Vi ste 2008., sad ste nam čitali i postavljali ta pitanja, a onda ste i 2009. i 
2012. stali na listu iza njega. Uz sve zavale, sve lopovluke, uz sve priče stali ste na listu iza njega i 
vi i svi ovi koji ovdje sjede. Svi imate sumnjive mandate i vi nikoga ne predstavljate. Ne možete da 
dokažete da predstavljate slobodne građane, jer između ostalog mislite li da je Svetozar Marović 
sve to radio da bi kući ponio? Svetozar Marović nije ni Ani Četiri Pištolja, ni Vajat Erp, nije on 
nikakav brzi momak ili jaki momak pa da je zbog toga organizovao kriminalnu grupu i mogao da 
sprovodi sve ono što je sprovodio u Budvi. On je sve crpio iz svoje političke moći kao, prvo, 
potpredsjednik Demokratske partije socijalista, a onda predsjednik političkog savjeta. I vi ste mu 
aplaudirali kad je čitao one pjesmice na propagadnim i na promotivnim skupovima, svi vi ovdje.  
 Sad treba da odgovarate i da nas pogledate u oči, da pogledate građanima Crne Gore u oči 
i da kažete kako ste došli do mandata u Budvi. Parama od ove korupcije o kojoj se danas priča, 
ucjenama, obećavanjima. Ne samo u Budvi, tako je u čitavoj Crnoj Gori. Pao je Svetozar Marović 
jer je bio najmekši, znalo se da se na njega moglo najlakše. Prvo ste mu probali sa ćerkom, pa sa 
sinom, pa sa strinom, pa sa tetkom, pa sa babom, na kraju ste i njega uhapsili. Sve ste ih 
isprobali. Znate da je on meko tkivo bio, ali je on bio na ovoj listi. Vi sad ovdje sjedite na bazi 
rezultata te liste, treći na toj listi, isped Ranka Krivokapića, ispred  Milutina Simovića, ispred svih 
ovih. Samo je bio ispred njega Milo Đukanović i Igor Lukšić, a Igor Lukšić je završio karijeru, ostaje 
samo Milo Đukanović. Sad će ovi naši vrli opoziconari, ovi naši drugovi, da uđu u Vladu i sa 
ovakvim Raškom Konjevićem i SDP-om i sa ovakvim DPS-om i  čudo će da naprave. Spremili su 
ljudi marketing, misle da mi to ne znamo. Da se slikaju svaki dan. Ne bih se čudio da bude kao sa 
Vučićem, da se spašavaju djeca helikopterima i slično da se radi. Imali iko da vjeruje u ovo? Vi ste 
ovdje više puta danas iz SDP- a rekli da ste ostvarili ključne programske ciljeve. Trebalo bi da 
pomislimo kako ste vi preveslali DPS. Ne, vi ste iskorišćeni kao što ćete biti ponovo, i vi i oni. Vi 
ste iskorišćeni, vi ste mislili da radite nešto, vi ste ostvarivali svoje fantazije. Izmišljali ste zastave, 
koje će da budu usvojene, himne. Oni su vam sve to aminovali, sve, to njih nije zanimalo. Njih je 
zanimala kesa koju ste im držali, kesa. Prvo je bila kesa, pa je bila vreća, pa je bio vagon, pa je 
bila kompozicija. Sve je to bilo, i sve je to prolazilo pored vas. Znali ste vi, evo vidimo i 2008, 2009. 
i 2012. i svake ste znali, ali se niste mrdali iz te vlasti. Stalna je priča bila samo viši interesi, koje 
ste samo proglasili. Sjutra, građani Crne Gore, 19. maja, Crna Gora potpisuje protokol o 
pristupanju  NATO-u. Da niko građane Crne Gore nije pitao, nego ova vlast koja je na takvim 
izborima sa Svetozarom Marovićem, skoro pa na čelu, dobila mandat, gura Crnu Goru u nešto što 
je interes drugih zemalja, onih zemalja kojima trebaju marionete i poslušnici u Crnoj Gori. Ljudi koji 
su dobili mandate na krađi, sjutra potpisuju protokol.  
 Ponavljam, naše kolege iz opozicije, njih šest, njih samo šest koji nisu u opoziciji, oni su 



djelić opozicije, istina bilo je nekih koji su željeli ali im nije moglo biti, ali ipak pretpostavljam da 
neće glasati za Vladu. Njih šest preuzimaju na sebe da verifikuju sve ove odluke. Mislim da je to 
jedna velika sramota za sve nas. Kažem za sve nas, jer smo zajedno u ovom parlamentu i vjerujte 
mi da se vrlo često stidim što sam dio svega ovoga, pravo da vam kažem, iako naravno ničim 
nisam zaslužio takvo nešto, ali jednostavno sam svjedok svega ovoga što se dešava. Pitali ste šta 
se drugo može uraditi, kako bismo mogli drugačije da se izvučemo. Pa danas imamo šansu još. 
Danas izađite svi iz Parlamenta, i vi iz SDP-a koji ste već fokusirali ovu jednu ministarsku fotelju i 
svi ovi ostali, izađite, ljudi, na ullicu sa nama, svi protiv ovakve vlasti, protiv ovakvog mafiokratskog 
režima nema odbrane. Nema ni po dubini ni po širini. Moraju da se  obrišu metlom.  
 Danas je Evropska unija rekla da neće priznati izbore u Makedoniji jer ih bojkotuje 
opozicija.  Nakon takve izjave, ni oni ne mogu da budu tako licjemjerni pa da kažu hoćemo u Crnoj 
Gori. Samo to podrazumijeva da nema bojkot brehera, da nema onih koji će da izađu da ugrabe 
koji mandat jer drugi ne izlaze. Dajte da se svi ovdje dogovorimo, dajte da sve stranke 
parlamentarne opozicije kažu - nećemo izaći na izbore koje organizuje Milo Đukanović. Natjerajmo 
diktatora da da prelaznu vladu, kao što smo mi tražili, bez njega, bez ijednog predsjednika bilo 
koje stranke, paritetno da kontrolišemo sve, a ne mrvice. Ne da se neko igra ministara i kaže kroz 
tri-četri mjeseca - mi smo stvarno imali najbolju namjeru, ali evo nije nam uspjelo, a mi još četri 
godine da slušamo i Milutina Simovića, i Zorana Jelića, i Obrada Miša Stanišića, i Ranka 
Krivokapića, koji će da se izvinjava, da govori da je imao najbolju namjeru, da je  želio sve najbolje 
Crnoj Gori, ali eto tako se desilo. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 20:10:03) 
 
 Hvala, kolega Radunoviću. 
 Kolega Peđa Bulatović.Izvolite. 
 Neka se pripemi kolega Branko Radulović, i svi mi.  
  
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (18.05.16 20:10:18) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, ja ću nastojati da dam doprinos racionalizaciji, jer kada 
ste vi u pitanju vala smo se ispričali i imali dijalog mnogo puta. 

Vi ste dobar političar, inteligentan čovjek, obrazovan čovjek, znate vi šta radite. Mislim da 
sve ove godine ste znali što ste radili, i griješili ste nekada svjesno, a ja ću da nastavim 
tamo gdje je maloprije kolega Slaven Radunović završio. On je pomenuo da Evropska unija 
neće priznati izbore i ne prihvata izbore u Makedoniji, sada se vidjelo u međuvremenu da 
su izbori u Makedoniji odloženi. Znači, 05. juna ove godine izbora u Makedoniji nema, i 
slobodan sam da iznesem svoj stav, neće zamjeriti kolege iz kluba poslanika  
Demokratskog fronta, ni lideri našeg političkog saveza. Vidim da vi nećete da napustite ovu 
vladu, ali ja želim da kažem sledeću stvar.  
Ima ovdje onih koji su vješti na riječima, koji su rekli da će oni, ako ne daju rezultate, 
podnijeti ostavku. Podnijeti ostavku, napustiti Vladu i učestvovati nakon toga na izborima, to 
je još gore nego ući u Vladu, još gore. Mislim da ako do tog čina se dođe, onda svi na ulice, 
nema veze gdje se ko nalazi, delegitimizacija vlasti Mila Đukanovića, nema izbora, Crna 
Gora u vanrednom stanju i svi mi, jer mimo nas ne postoji nijedan politički subjekat. Onaj ko 
bude prirepak DPS-u ne znači ništa, onaj koga oni hoće da promovišu ne znači ništa, izbori 
se mogu i po specijalnom zakonu u vanrednoj situaciji i odložiti, da oni budu fer i 
demokratski, jer na izborima gdje ćete vi reći da niste mogli da kontrolišete, a ubjeđivali ste 
da može da se kontroliše, nema demokratije, nema mira, nema stabilnosti, gospodine 
Krivokapiću.  

 To je moj lični stav. Ja ću se boriti unutar Demokratskog fronta da to zaoštrimo još više, jer 
se zna da mi imamo plan uvijek, naš plan je i za ovakvu situaciju. Mi nijesmo ljudi i političari koji 
smo zatvoreni sami u sebe, mi znamo i ruku da pružimo, mi smo bili spremni da se formira i 



prelazna vlada bez ijednog od nas.  
 Vi znate, gospodine Krivokapiću, da sam ja na zahtjev da se podrži manjinska vlada neke 
marginalne političke partije, iako sam tada  predvodio 33 poslanika, rekao - da, može, samo da se 
smijeni Milo Đukanović, jer nema promjena u Crnoj Gori bez smjene Mila Đukanovića i to je 
suština čitave priče koja se ovdje vodi. Šta ja vama sada da kažem? 2010. godine slušao sam i 
gledao svojim očima, koalicija opoziciona je zvala socijaldemokrate da pravimo u Podgorici vlast, 
da ne bude na vlasti Miomir Mugoša. Pa je bilo lijevo, pa je bilo desno, pa tante pa ovante, nijeste 
nas prihvatili. Mi ovog trenutka u Kolašinu, Demokratski front, zato što su nam rekli da su 
socijaldemokrate u Kolašinu pošteni, ušli smo u koaliciju iako se ideološki razlikujemo. Uzmimo 
makar samo jedno pitanje, proslavu Svetoga Save, tu se razlikujemo samo tako, ali smo u 
kaoaliiciji tu. Nudili smo vama mnogo puta. Moram da vam pozdravim odluku koju ste imali 27. 
januara, 27. januara ste otkazali na Svetoga Savu, eto tu smo našli nešto što je zajedničko, glasali 
ste protiv vlade Mila Đukanovića i to je za pozdravaljanje, ali gospodine Krivokapiću, mnogo 
kasno. Neću da se pozivam na one razgovore o kojima sam govorio ranije, ali ja imam potrebu da 
kažem sledeću stvar. Bio sam u partiji koja se zvala jedinstveni DPS. Tada je čovjek koji je bio prvi 
čovjek države, prvi čovjek te partije Momir Bulatović, sa kojim smo se u određenom trenutku i 
politički u razišli u drugim političkim pitanjima, smogao snage da zarad najveće funkcije u državi i 
najvećeg ugleda koji je imao otpočne borbu unutar te partije na pitanju organizovanog kriminala i 
pravne države. Na tom pitanju, ne za Sloba Miloševića i protiv Sloba Miloševića. Ja ću odmah  da 
kažem sledeću stvar - kada je kandidovan Slobodan Milošević za predsjednika Jugoslavije svi 
lojalni poslanici Milu Đukanoviću u saveznom Parlamentu digli su ruku da Slobodan Milošević 
bude predsjednik savezne države. To je istina i vi to znate. Ali je pitanje našeg razlaza bilo posle 
sedam godina vlasti, a i ja sam bio u velikoj vlasti tada. Bio sam šef kluba poslanika koji je imao 
ovdje apsolutnu većinu. Kada je iko poslije toga bio šef kluba koji je imao apsolutnu većinu? 
Nikada, niti će. Razišli smo se zbog kriminala, zbog duvana, zbog raznoraznoga šverca koji je bio i 
sada sve to isplivava na površinu. Zato ste vi mogli da uradite to mnogo prije, jer mnogo veći 
kriminal se desio od 1997. i 1998. godine do današnjeg dana. E, ali ja moram da budem veoma 
iskren u jednoj stvari, iskren prema vama, iako ste vi veliki politički protivnik, ja moram da vam 
cijenim to.  
 Vi ste iskreno vjerovali u ideju nezavisne Crne Gore, ne zbog novca, vi ste iskreno vjerovali 
u NATO i vi ste zbog onoga država, pa demokratija, pa i pod cijenu da se krade referendum, 
NATO, pa država i demokratija, došli u situaciju da ćete da budete vjerovatno i vi proglašeni za 
neprijatelja.  
 Ja znam dva čovjeka, neću da im pominjem imena, koji su imali šansu da naprave većinu i 
tražili da se napravi većina od koalicije Zajedno za Jugoslaviju 2001. godine, a imali smo većinu, 
ubjedljivu većinu. Tražili su, dobili su to i opredijelili su se, pošto nijesu ovdje, a to smo raspravili, 
opredijelili su se da manjinski podržavaju vladu Mila Đukanovića u kojoj ste i vi bili.  
 Bilo je raznoraznih ponuda. Neki čovjek, da mu se vratiti sada, čije ime neću da pominjem, 
koji je imao  ponudu da napusti te redove tamo i da bude u redovima demokratije, ne, bio je u 
redovima Demokratske partije socijalista i dobio je to što je zaslužio.  
 Šta ja imam sada od toga što govorim da sam bio u pravu? Ništa. Crna Gora ima problem i 
ono gdje ste vi veliki grešnik jeste što ste Sporazum, ovaj koji je potpisan, pretvorili u sporazum 
pružanju ruke Milu Đukanoviću. Što je ova vlada koaliciona vlada, a nije vlada kontrole izbora. 
Vama se obratio Milan Knežević sa jednog od naših mitinga prije nego što je bilo izglasavanje 
Vlade i prije nego što su bile ove zavrzlame s ovim pečatima, datumima. To su detalji, što bi rekao 
jedan naš prijatelj, to su detalji, nebitne stvari, kad je ko kome zaveo hoće li podnijeti ostavku. Mi 
smo vas zvali na istorijsku stvar, da vi nas predvodite kao predsjednik Skupštine da držimo 
Skupštinu van i da oborimo Mila Đukanovića i da formiramo prelaznu vladu, ne na neustavan 
način. Mi nijesmo željeli da je oborimo puškama i bajonetima. Izvinite, molim vas, da u Crnoj Gori 
postoji takva svijest, vi znate da je dovoljno nekoliko stotina hrabrih momaka i ljudi kojima je preko 
vrh glave da s oružjem mogu da započnu belaj. Crna Gora nije takva, Demokratski front nije takav. 
Mi smo željeli da oborimo vladu, da je natjeramo da podnese ostavku da bismo izabrali prelaznu 
vladu bez Mila Đukanovića.  
 Gospodine Krivokapiću, znate li vi šta je centralno pitanje svega ovoga? Nije koliko će 
ministara da ima i ko će da sačinjava Vladu, nego Crnogorci su takvi, kada neko ko im je gospodar 



pokaže znake slabosti ili prvi put malo klizne, oni mu okreću leđa. Đukanović dobro taj narod 
poznaje i njemu je bilo najvažnije da ostane na funkciji premijera da pokaže da je on snažan i da 
je on na nogama. Vi ste njega pridržali i stvorio se utisak da je on očvrsnuo.  
 Danas on, mislim da se više i ne sjeća Radojke Rutović. On će zaboraviti svakog ministra. 
Ovdje je savršeno jasno rečeno koga je on sve pustio. Proces u Budvi nije počeo sa vašom 
izjavom 2008. godine. Gospodin Đukanović veoma dobro zna, tom procesu je on vješto dirigovao i 
dan-danas diriguje njima. Ali, više nije bitno šta se u Budvi dešava. Taj je proces otpočeo pred 
kongres kada je trebalo da eliminiše sve moguće svoje političke protivkandidate i to je suština 
čitave priče.  
 Demokratski front nastavlja svoju borbu da izbori budu fer, demokratski, da vrši pritisak na 
vas. Mi ćemo da uvijek govorimo da ovaj sporazum i ulazak bivših opozicionara u Vladu jeste 
izdaja naših opozicionih interesa. I ja moram da kažem radi građana Crne Gore, radi samoga 
sebe, jer ovdje ima različitih gledanja o 90-im godinama. Kao čovjek koji je bio za mir, čovjek koji 
nikada nikome nažao ništa nije učinio osim ako je mogao da pomogne da do sukoba ne dođe. 
Milo Đukanović, kada je riječ o državnoj politici, imao je samo jedan ispravan period a to je nakon 
razbijanja Savezne Republike Jugoslavije. To je moj stav, to je moja dužnost, ja sam bio u toj 
partiji, podržavao tu vladu, mi smo se zalagali za očuvanje Socijalističke Federativne Republike 
Jugoslavije, za zajednicu sa Srbijom. Svaki zločin koji se desio je individualni zločin. Gospodine 
Stankoviću i gospodine Katniću, ako je bio bilo koji ratni zločin ovdje počinjen, on nijedan ne 
zastarijeva. Izvolite, riješite to i napravite to individualnim, ali ja govorim o političkom smislu jer 
mislim da je i 1992. godine odluka da nastavimo da živimo u Saveznoj Republici Jugoslaviji bila 
ispravna odluka, 260.000 ljudi glasalo je za to. Vi veoma dobro znate.  
 Ja sam, gospodine Krivokapiću, imao prilike da budem kritikovan zato što sam sa Vama 
pregovarao oko određenih stvari. Znali ste da u određenom trenutku povučete i dobar potez, 
znate da smo kritikovani i jedan i drugi oko toga, ali nikada o ideološkim matricama vašim neću da 
promijenim mišljenje, ja danas neću da ih uopšte apostrofiram. Prema tome, ključno za mene u 
ovom trenutku jeste, u Makedoniji su izbori odloženi po drugi put, tamo se radi o prevari, gora je 
Crna Gora od Makedonije. Gora je više puta. Mi mislimo da činite uslugu Milu Đukanoviću, mi 
mislimo da nećete da kontrolišete.  
 Ako bih bio, a gospodine Krivokapiću, biću kao neki iz DPS-a koji vam je gledao grimasu 
kad smo mi skandirali onaj dan, pa su ocjenjivali psihoanalitički šta je bilo itd. Kada vam je neko 
rekao ovdje da od tih 200 koji će otići po dubini i širini, što bi rekao Milan Knežević, prostranstva 
DPS-a, koliko će da vas izda, klimnuli ste glavom. Vi veoma dobro znate da te mnoge ljude vi 
nećete moći da kontrolišete i sve da su najbolji, a veoma ih je malo. A  s druge strane i ono što vi 
dobro znate, kao što i mi dobro znamo, za ovaj sporazum pored Američke ambasade, Sjedinjenih 
Američkih Država, govorim o njima, zainteresovani su i neki bivši partneri Mila Đukanovića, 
finansijski i neki drugi, mi smo o njima govorili ovdje. Njima je najvažnije da se ova vlada formira, 
vlada navodno velikog nacionalnog pomirenja itd. To nije ta Vlada.  
 Dakle, djela mogu da pokažu sledeću stvar - ako ne možete da vršite kontrolu pa 
podnesete ostavku i budete se samo žalili, napravili ste još goru stvar. Solucija odlaganja izbora i 
pada Mila Đukanovića je uvijek aktuelna i do trenutka kada se predaju liste. Zašto da ne? Crna 
Gora je iznad njega i svih nas. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 20:24:48) 
 
 Hvala, kolega Bulatoviću. 
 Kolega Radulović pa kolega Gjeloshaj. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (18.05.16 20:24:54) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, prije nego što ću da postavim dva suštinska pitanja, 
retorička, gospodinu Krivokapiću, danas sam nešto zaključio, a to je da ću u jednom vremenu...  
Neka bježe đe hoće, utekoše, uteče im i diktator, pa nikome ništa. Znači nešto što sam odlučio, 



definitivno odlučio. Imao sam sreću što sam sačuvao neke lijepe uspomene i mislio sam to da 
ostavim potomstvu, da kažu evo đed, prađed nije bio neđen sa strane nego je bio tu. Nadao sam 
se bio na pravoj strani. Ali danas slušajući priču, preživljavajući ono što sam preživio, posebno od 
šatora na ovamo, definitivno sam, građani Crne Gore, odlučio da napišem doba anticrnogorskog 
djelovanja u Crnoj Gori u stotinu slika.  
 Jedna od tih slika biće slika KAP, crveni salon, gospodine Krivokapiću, predsjedava Jusuf 
Kalamperović. Da li je bio potpredsjednik ili ministar u Vladi ne znam. Crveni salon, sa jedne 
strane Nebojša i ja, vazda zajedno smo bili, s druge strane imaju ti ljudi epitete. Bio je hotel Crna 
Gora. Tada je počela velika pljačka, velika istina. Na žalost, Nebojša i ja smo bili u pravu, ja sam 
htio jednoga, kad sam takaav živac, da ga gađam preko strane pošto me uvrijediio. Da sam ga 
potrefio bilo bi srećnije i za njegov obraz, a posebno za Crnu Goru, možda KAP bi bio ucijelo.  
 Jedanput mi je Ranko Krivokapić, moram to da kažem - Ranko, što radi ovaj Vujica? Prije 
nekoliko godina, tada je bio jedan od glavnih u privatizaciji. Tada sam čuo prvi naziv, epitet - 
Vujica Milov. Bojim se, Ranko, da će ti neki drugi biti Vujica, Vujičinim stopama. Jer znam i onome 
kome si dao doktorat, pa te napuštio, ali takva je Crna Gora. Jedna slika, za to ću sad i oko 
gospodina Konjevića i Krivokapića da kažem,  možda ih i razumijem. Ne mora čovjek biti ... kao ja, 
i kao moji drugari, možda treba biti pragmatičan. Ta slika 17. ujutru ostaće mi vječito. Ti zlikovci 
kad su nas koji smo bili u onim šatorima, iznemogli, bez ičega, s kompjuterima, kada mi je 
ukraden kompjuter, ta slika će mi ostati do kraja života, kao što će mi ostati slika 24-og. Slušajte 
ljudi, tog 24-og, ja mrzim kad sam zatvoren okolo, volim da imam čvrst zid otpozadi i onda znam 
neprijatelj kad je ili prijatelj, ali otpozadi ne volim da imam bez sigurne ljude. Ljudi, sjećam se toga, 
SAJ-ovci, ubice, zlikovci su skočili odavde, gospodine Krivokapiću, znači iz Skupštine Crne Gore i 
znam, rekli su mi ljudi, čuo sam i na kolegijumu i ostale stvari, to je bio pripremljen krvavi pir i 
razumijem i gospodina Konjevića, i Krivokapića i opraštam im, čak i gospodina Simovića. Siguran 
sam, kad bi rekli nešto noćas da ne bi bili bezbjedni noćas i njihove porodice. Zbog njihovih 
porodica i njih ne tražim nikakve detalje, sve znam. 
 Peđa, i ti znaš, bio si zajedno s nama, bili smo onamo kad su zatvorili Andriju, kad smo išli 
ondje, oni psi kad su nam psovali i majku, kad su nam čudo radili, kad smo bili goloruki, tada je bio 
i brat mi, Petar, s druge strane u kolima. To je ta istina. Građani Crne Gore, sačuvaću svoje 
diplome, a imam fenomenalne diplome, o tome ću kad ova sramna inicijativa dođe na dnevni red, 
jedva je čekam, sačuvaću diplome, sačuvaću nagrade koje sam sve dobio van Crne Gore, a od 
Crne Gore samo crno iza nokata, to sam dobio iza Crne Gore. I napisaću istinu, ne zbog mog 
potomstva, ne zbog mene, nego zbog istine za Crnu Goru. Jer, Crnu Goru volim više od ičega na 
svijetu. Imao sam zeleni karton da idem u Kanadu - Sorelmetal, da idem u ... Prevario sam, 
razbucao sam to, Knez Mihailova se zove ulica kosa dolje, vratio sam se ovođen. 
 A sada ću da vam postavim, gospodine Krivokapiću, dva pitanja retorička. Drugari, 
retoričko pitanje znači ono koje je normalni odgovor, očekuješ normalni odgovor. Prvo pitanje. Vi i 
ja smo, gospodine Krivokapiću, bili devedesete godine na jednu bandu, na jednu stranu, u dvijema 
partijama. Ja više emotivan, pa u Liberalnom savezu i bio sam jedan od prepoznatljivih ljudi, više 
emotivan, možda jedan od rijetkih na Univerzitetu, kada je crni Univerzitet bio, crn kao danas što 
je, bez obraza, bez ičega, bezličan. Gospodin Krivokapiću, je li ovo Crna Gora naša za koju smo 
se vi i ja borili, tukli, zalagali? A mi smo se borili za Crnu Goru multietničku, multikonfesionalnu, 
građansku, ljudsku, poštenu, istorijsku, evropsku, Crnu Goru održivu, Crnu Goru kojoj ćemo 
ostaviti naše potomstvo. Znam što ćete mi reći - ne, ovo nije naša Crna Gora. Ovo je Crna Gora 
crnog obraza. To je moja tragedija lična, gospodo, što moram o svojoj državi, jer ja nemam drugu 
državu.  

Milo mi je to što priča Peđa i drugari za Makedoniju, tamo sam proveo možda najljepše 
dane života, ali nisam Makedonac. Nisam tamo htio da ostanem, ni u Kanadu, niđe, ovdje kod vas 
i kod Ljubice. Stidim se ove Crne Gore, stidim se, gospodine Krivokapiću, što imamo da izvezemo, 
90-te godine što smo mogli. Ništa nemamo, ni vodu nemamo da izvezemo. Stidim se  Crne Gore 
kad mi ti veliki Crnogorci, boje se istine, boje se svog ogledala, kada mi kažu - profa ili Banja, ne 
znam kako me zovu, što ćeš sa onim Srbima? Sram ve bilo, pripejd Crnogorci koji to kažete. Ko je 
Srbin, ko je Crnogorac, ko je Bošnjak. Danas u Crnoj Gori jedino znam, mislim da moji drugari, 
prijatelji, kumovi, Albanci, Malisori su možda drugog genetskog koda. Ko je ovođen sa čistom 
krvlju, sa čistim, ono što ti nose geni?  



 Jedanput sam bio praktičan ali surov pa sam rekao - ne smijemo ovođe da ispitujemo 
genetski kod. Zašto? Zato što bi viđeli da naše babe, prababe i nešto drugo, nisu bile toliko 
čestite, no su poklekle. Mi smo na vjetrometini, mi smo jedno - građani ovog prostora. I tragedija je 
naša što mi ne stavimo srce kada je naša himna, naša zastava, svi pod jedno, i plačemo za njom 
kao što plaču svi ljudi, jer smo mi na ovom prostoru, nas je stvorilo vrijeme, istorija. Mi smo 
drugačiji, zvali se ovako ili onako.  
 Ja da kažem što mi je bio Pavić, đed, brigadir čuveni i đed drugi brigadir čuveni, kako su se 
zvali, što su bili. Kako ja mogu da promijenim te stvari? 
 Gospodine Krivokapiću, ovo vrijeme ću posebno pamtiti. Vrijeme velike izdaje ili za malo 
izdaje, vidjećemo što će se desiti. Zato ću pamtiti do kraja i zabilježiti tu.  

Ima alternative kakva drugačija Crna Gora da bude, to je naš kod, to je naš put, možemo 
svi zajednički. A Milo Đukanović, gospodine Krivokapiću ovo sam ... ovo je test za pravnu Crnu 
Goru, kada on bude odgovatao zbog ovoga što je unakazio Crnu Goru. Stidim se, gospodine 
Krivokapiću, kad prođem pokraj Kombinata aluminijuma. Stid me, ja sam profesor univerziteta, stid 
me za 50 hiljada omladine koja ne radi, stid me za svu vašu đecu koja ne radi, a sve njihove babe 
i prababe rade. Jeste li vi i ja sa vama budale i naše potomstvo budale, a oni su genijalci, a Crna 
Gora ide sve ovako? Stid me zbog takve Crne Gore.  
 Gospodine Krivokapiću, śedio sam onođen danas ... i bio sam presrećan, kao nekad što se 
onođen śedi. Stid me od ove Skupštine. Znam da ste sve moguće pokušali, a da ne pomjerite 
neke stvari, da dignete gore. Ova skupština, iako je najbolja institucija, nije institucija slobodne 
Crne Gore. To je ono što je naša tragedija, ali o tome ću ja pričati kad bude ova sramna inicijativa.  
 Zato, građani Crne Gore, u se, u svoju pamet. Vjerujte u istinu, ne vjerujte lažovima, jer 
danas u Crnoj Gori caruje laž, caruje neistina. Vjerujte u nešto što je ljudski, pošteno, što je 
normalno za Crnu Goru. Vjerujte u poštenje, vjerujte u rad, vjerujte u dobrosusjedske odnose. Ja 
stalno ponavljam moju Staru Varoš, ja najviše volim Staru Varoš, zato što nikad niko nije znao 
koje vjere je susjed. Ja sam znao da su moji susjedi islamske vjeroispovijesti samo po baklavama, 
kada su dolazili, i po jajima su oni znali. Imali smo jedan prozorčić između Tuzovića i nas, nana je 
tulumbe i baklave davala, a mi smo davali za usrks šarena jaja, i to je ljubav Crne Gore i takva je 
Crna Gora. Kad mi neko priča za četnike i partizane, koja je istina za četnike i partizane, je li 1941. 
ili 1945.godina, ko su bili na pravoj strani, neka mi neko kaže 1918. je ovakva ili onakva. Danas  
ko je Srbin a ko je Crnogorac, pa to je mizerija ljudska da nekoga pitate koje je nacionalnosti, koje 
vjere. Dok ima nade, ima i Crne Gore, kad nemadne nade, biće ovo prokleta država.  
 Završiću sa tim, gospodine Krivokapiću, ima politika filozofije koja kaže i ođe sam je 
zaokružio. Mi, drugari, ne ispunjavamo nijedan uslov za normalnu državu, osim teritorije. Ne 
znam, hoće li se pobuniti naša braća Albanci, daleko bilo da to učine, ne znam što će biti od naše 
Prevlake, to je nenormalno da ne bude naša cijela, čak i taj u slov. Ali kada je u pitanju moderna 
demokratska država ima 12 uslova, nijedan ne ispunjavamo. Je li to dobro ili nije dobro? Iako sam 
se borio za te 12 uslova, ja sam najveći gubitnik kao otac, kao đed, kao profesor univerziteta, kao 
Crnogorac, što je takva Crna Gora, stidim se od toga. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 20:39:05) 
 
 Hvala, kolega Raduloviću. 
 Kolega Gjeloshaj, pa kolega Strahinja Bulajić, pa kolega Medojević, završna kolega 
Mandić, još će biti nekolika govornika za završnu riječ. Završna će biti SDP kolega Rastoder,  
kolega Srđan Milić, Goran Danilović. To je to. Da, po veličini, od manjeg ka većem. Principi se 
znaju, bar to ste sa mnom sigurni. 
 
 
 NIK GJELOSHAJ (18.05.16 20:40:01) 
 
 Poštovani predsjedniče, koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  
 Početak svoje diskusije neću posvetiti ovoj tački dnevnog reda, nego ću posvetiti nečemu 
što je meni ovih dana skrenulo veliku pažnju i svim mojim sunarodnicima, a radi se o objavljenom 



Rječniku Crnogorske akademije nauka i umjetnosti. Pošto vidim da većini medija u Crnoj Gori ovo 
nije interesantno, niti većini političkih partija, ja ću danas pokušati da odgovorim na nešto što sam 
danas vidio kao reagovanje predsedništva Crnogorske akademija nauka i umjetnosti i osvrnuću se 
na naslov koji kažu da pažljivo pročitam sporne odrednice i to ću zbog građana Crne Gore da 
uradim sada. U Rječniku Albanac po njima znači stanovnik Albanije, onaj koji je porijeklom iz 
Albanije.  
 Poštovani građani Crne Gore, ja jesam Albanac, nisam stanovnik Albanije, nisam ni 
porijeklom iz Albanije, rođen sam i živim u Crnoj Gori kao autohtoni Albanac. Ovo je jedna od 
pažljivo pročitanih iz Rječnika o kojem ste se pozvali. Poštovani, ukoliko vi smatrate drugačije, 
ukoliko vi smatrate da mi Albanci koji živimo u Crnoj Gori, živimo i u Albaniji, to je nešto što je za 
analizu državnih organa. 

Albanizacija znači nametanje albanskog jezika, kulture i običaja drugim narodima. Kad 
govorimo o drugim procesima, ne definišete kao nametanje, jedino u ovom procesu. Dalje, još 
spornije, kažete šta znači albanizirati i obrazlažete. Naime, i ako su Malisori albanizirani, ja sam 
Malisor, nisam albaniziran, jer po tome što vi ovdje pišete bilo bi da je meni nametnuto, jer ... da je 
albanizacija nametnuta, znači ja sam Malisor, nisam albaniziran, jer kaže njihov govor se znatno 
razlikuje od standardnog albanskog itd.  
 Dalje, još jedna spornija, za mene dodatno, kad definišete amernikanizaciju, za naše 
najznačajnije partnere, između ostalog kažete - u novije vrijeme upotrebljava se termin 
globalizacija, koja je u stvari amerikanizacija, grubo miješanje u unutrašnje pitanje. Ovako definišu 
amerikanizaciju, na ovakav način ja mislim da ni Putin ne definiše.  
 Poštovane kolege, dok god Crnogorska akademija nauka i umjetnosti misli ovako za mene, 
moj narod, ne treba nikoga da čudi postojanje etničke distance koja postoji u Crnoj Gori prema 
Albancima. Ja ću dati svoj doprinos da se ova distanca prema mom naraodu smanji i veoma 
energično ću se političkim sredstviama boriti protiv takvih usijanih glava iz CANU. 
 U svom životnom putu dao sam doprinos da se predrasude prema Albancima ublaže. 
Albanci su državotvorni narod u Crnoj Gori, nismo došli na ove prostore, nismo nametali nikome 
ništa, nismo kopirali nikad nikoga, mi smo autohton narod u ovim prostorima.  
 Ova Skupština, predstavnici građana Crne Gore, predstavnici svih naroda Crne Gore treba 
da osude ovakvu histeriju i neistinu prema najstarijem narodu koji živi na ovim prostorima. Koliko 
god bilo važno današnje zasijedanje, meni lično i mojoj partiji je najvažnije da branimo naš narod 
od ovakvih brutalnih napada i na ovakav način pokažemo i našem narodu da ima i imaće ko da ih 
zaštiti kod ovako nisko i podmuklo budemo napadani.  
 Zahvaljujem se Socijaldemokratskoj partiji, jer je jedina politička partija koja je osim mene 
reagovala i pozvala da se ispravi Rječnik. Takođe, zahvaljujem se Jeleni Šušanj koja je otkrila ovu 
antialbansku radnju. Meni je žao kad sam vidio slike sa promocije ovog rječnika, među 
govornicima tamo primijetio sam Jevrema Brkovića, kojem sam čitao jednu od knjiga, bio je čini mi 
se Dnevnik, koji je tamo pisao da kad je njemu bilo najteže otišao je da ga zaštite Malisori Albanci 
i čudno mi je da se nije oglasio, odnosno da nije malo više obratio pažnju na ovo šta promoviše.  
Pogotovo ne znam kako da kažem za bivšeg Albanca kojeg sam tamo vidio, Zuvdiju Hodžića, da 
nisu primijetili ove stvari koje su ovdje zapisane. Još jednom pozivam državne organe da reaguju 
kako ove stvari sjutra, za pet godina, za 10 godina na ovakav način ne bi učila djeca, ljudi koji 
studiraju, koji se školuju, kako ne bi na pogrešan način razumjeli ove stvari.  
 Da se vratim ovome što je danas. Za nas, Albansku alternativu, mi smo skoro evo 
mjesecima dali naš stav povodom ovog pitanja. Nijesmo potpisali inicijativu za smjenu gospodina 
Krivokapića i od tada je bio definisan naš stav i prije nekolika dana sam iznio stav. Mislili smo i 
tada i sada da smo kao albanska partija dali naš doprinos ovim godinama da se realizuju 
najvažniji spoljnopolitički prioriteti Crne Gore i po tome smo imali slične odnosno identične 
političke programe sa svim koji danas čine Vladu Crne Gore i na osnovu toga smo u januaru,  
zbog ovih stvari spoljnopolitičkih, dali podršku toj vladi. Mislili smo i smatrali da treba nastaviti, jer 
nije ostalo još puno do izbora, da na čelu Skupštine nastavi zbog ovih spoljnopolitičkih prioriteta 
gospodin Krivokapić. Taj naš stav je  poznat, nema potrebe da ga ponovimo i mislio sam danas da 
li da uopšte učestvujem poslije ovoga  u današnjoj raspravi, odnosno ovdje da budem. Ali, zbog 
javnosti, zbog onoga što smo rekli javno, da ne bude nedoumica, da ne bude da bježimo od onoga 
što je najznačajnije za moj narod, za riječ i besu, ostaćemo ovdje i odnosićemo se prema onome 



što smo rekli onako kako smo rekli i održaćemo ono što smo rekli zadnjih mjeseci povodom ovog 
pitanja.  
 Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 20:47:36) 
 
 Hvala vam. 
 Bio sam prisutan na promociji Crnogorskog rječnika kao neko ko je mislio kad su svi 
slovenski narodi vratili ime svog jezika, da vrate i Crnogorci. Inače mislim da je to južnoslovenski 
jezik, jedan jezik. Čak sam predlagao da piše to u Ustavu, ali mi nije niko prihvatio, ni jedna ni 
druga strana. 

Mnogo važnije, po meni, tu je bila definicija demokratije, odnos prema manjini, svim 
vrstama manjina, pogotovo na Balkanu prema nacionalnim manjinama. Mislim da se radi o grešci, 
prije svega moram reći za Jevrema Brkovića, koji nije tu ali koji dijeli potpuno sa mnom ista 
uvjerenja na toj političkoj temi i na mnogim drugim, a na toj posebno. Radi se o grešci ...  
neumješnosti da u rječniku koji je leksički iskaz se stavljaju politički termini "nametanje" itd. Jer, to 
ne važi za engleski, to ne važi za neke druge jezike. Jezik je živa kategorija, uzima se iz sviih 
jezika, ne na silu, ako se uzme neka riječ iz albanskog jezika niko je na silu nije uzeo u Crnoj Gori, 
a dobro bi bilo da svi poznajemo jezike koji se govore na ovom prostoru, a pogotovo jedini 
albanski koji nije južnoslovenski. Tako mislim da je greška, nije namjera, nadam se, vrijeme će to 
pokazati. Imao sam odgovornost dodatno da se oko toga oglasim, ali bih molio Albance u Crnoj 
Gori, prije svega, da to dožive kao prvo izdanje prvog crnogorskog rječnika u kom mora biti i 
grešaka i svega ostaloga. Biće ispravki. Tačno je, prvi tom od više koji će izaći. Hvala vam na 
strpljenju i na razumijevanju da pratite i da to zajedno ispravljamo. Uvijek u prvim izdanjima ima  
takvih grešaka, ne želim da vjerujem da su namjerne, mislim da su stvar neumješnosti ili  
jednostavno netačnosti u upotrebi riječi, iako je to rječnik. 
 Hvala na razumijevanju i zajedničkom naporu da to mijenjamo.  
 Kolega Labudović ima komentar i koleginica Kalezić ima komentar, Posebni klub poslanika 
i Demokratski front.  
 Izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (18.05.16 20:49:56) 
 
 Zahvaljujem, gospodine Krivokapiću. 
 Kolega Gjeloshaj, prije nego što se osvrnem na ovo o čemu ste govorili, želim samo da vas 
podsjetim da je ta vaša tvrdnja kako su Albanci najstariji narod na ovom prostoru rezultat 
kvazinaučnog dostignuća jedne slične akademije na koju vi upirete prstom, a koja je u Tirani. 
Toliko o utemeljenosti i istinitosti te tvrdnje.  
 Želim prije svega da vas relaksiram, žao mi je što imate taj problem, ali imate nesreću ili 
sreću, svejedno, da vam ime naroda počinje slovom A, pa ste se morali naći u prvom tomu jednog 
falsifikata koji je napravljen na brzinu, da bi se Crnogorska akademija nauka i umjetnosti, koja to 
odavno nije, dodvorila aktuelnom režimu i time ispravila nesporazum koji ima sa njime i zbog čega 
ona zgrada tamo još uvijek ne mrda dalje od nivoa do koga je došla, zbog koga nijesu čak ni 
apanaže jedno vrijeme imali jer nijesu htjeli da se pomire da jedna kvazinaučna institucija  kakva 
je DANU bude izjednačena u statusu i na kraju pripojena. Budite ubijeđeni, kad jednog dana bude, 
a ja se iskreno nadam što je rekao kolega Knežević da se to neće desiti, i ako bude izdat  tom u 
kome će se nalaziti slovo S, istu ćemo sudbinu imati i mi Srbi u Crnoj Gori, jer od tih proizvođača 
mitova, od tih kvazinaučnih istina drugo se ne može ni očekivati. Umjesto da se zahvaljujete 
gospodinu Krivokapiću, trebalo bi da uprete prst u njega i u njegovu stranku, jer su oni bili najveći 
zagovornici izjednačavanja statusa između DANU i CANU i srozavanja nivoa jedne od 
najozbiljnijih naučnih ustanova u Crnoj Gori na nivo organizacije u kojoj jednaka prava, jednak 
status i sve jedanko uživaju dojučerašnji frizeri i ozbiljni naučnici sa doktorskim titulama koje su 
stekli na prestižnim univerzitetima širom Evrope.  



 Gospodine Gjeloshaj, ja se zahvaljujem što ste mi dali priliku, jer sam u svom izlaganju to 
propustio, to je još jedan od doprinosa Socijaldemokratske partije i njenog predsjednika 
unižavanju Crne Gore po svim mogućim i nemogućim parametrima.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 20:52:56) 
 
 Nijesam čuo imena i to je dobro. Molim vas. Kad čujete da sam ja uvrijedio nekog pojedinca 
ovdje, onda mi recite. Zvali su me svakakvim imenom. 
 Izvolite, kolega Gjeloshaj. 
 
 
 NIK GJELOSHAJ (18.05.16 20:53:21) 
 
 Hvala, gospodine Krivokapiću, ja ću kratko. 
 Ja se nijesam zahvalio gospodinu Krivokapiću na Rječniku, nego sam se zahvalio kao 
predsjedniku Socijaldemokratske partije, koja je jedina osim mene reagovala na ovo. 
 Drugi dio, oko terminologije "najstariji narod".  Albanci korijene vuku od Ilira, to smo učili, to 
znamo, na osnovu toga sam rekao. Ja mogu reći, da izjednačimo i da se pomalo približimo, jedan 
od najstarijih, možemo i tako. Ali, to ništa neće promijeniti u ovom rječniku. Nadam se da će 
shvatiti ovu poruku odavde da ove stvari ne treba više na ovakav način da se rade, jer ipak ovo je 
Crnogorska akademija nauka i umjetnosti. Da je objavio neki rječnik neki profesor crnogorsko-
srpskog jezika, vjerovatno ne bih toliko reagovao, ali pošto ste radi o takvoj instituciji koja se 
finansira iz Budžeta Crne Gore, sredstvima svih građana Crne Gore, i Alabanaca i svih drugih,  ne 
smiju na ovakav način da definišu ovakve pojmove i da oni daju sebi za pravo da kažu na kraju 
krajeva i šta je Albanac i da definišu ove stvari.  
 Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 20:55:06) 
 
 Hvala, kolega Gjeloshaj.  
 Koleginica Kalezić u ime Kluba SNP-a. Izvinjavam se, vi ste posebni, ali niste u klubu 
posebnih poslanika. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (18.05.16 20:55:17) 
 
 To je prosto zov starog profesora koji ne može da odoli.  
 Smatram da ako neko od nas ocijeni da treba da reaguje, u redu je, ali ovo nije mjesto da 
se improvizuje navođenjem nekih činjenica koje su ili neprovjerene, ili osporene, ili ako ništa drugo 
na nivou hipoteza koje treba dokazati. Samo hoću jednu stvar da kažem, puna je istorija koja nam 
je dosta bliska različitih vidova asimilacije. Nijedan narod nije od toga imun i niko na to ne mora da 
se vrijeđa. Recimo Prusi, koji važe za udarnu pesnicu Germana u cijelom XVIII i XIX i XX vijeku, 
nijesu uopšte Germani, izgubili su svoj jezik. Oni su baltički narod i čak u nekim elementima 
nekada kao i ostali baltički bili su sličniji Slovenima. Germanizovani su, i to od strane teftonskog 
reda, vrlo oštro i bolno, izgubili su i jezik. Niko na to nije imun i niko ne treba na to da se vrijeđa. 
Cincari su nestali sa mnogih područja Balkana. Što se tiče albanizacije, imamo vrlo živ primjer 
Goranaca, slovenske etničke grupe koja je očuvala jezik, očuvali su usmenu književnost. kolega 
Mustafić je profesor književnosti, ja ne znam da li je Goranac, ovo je Milan ubacio šalu ali ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 20:57:27) 
 



 Kolegenice Kalezić, ja nijesam Goranac, a Goranci jesu Bošnjaci. A ja jesam Bošnjak, 
takođe. Nastavite. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (18.05.16 20:57:31) 
 
 Za poštovanje, oni su sačuvali jezik, naravno primanjem islama nametnut im je i kao 
zvaničan dobrim dijelom jezik albanski, ali nije stvar u tome. Stvar je u tome da ovdje treba 
reagovati politički, ali se ne služiti kao argumentima nečim što je veoma upitno i reći ću, sa 
stanovišta nekoga ko poznaje istoriju umjetnosti, teza o ilirskom porijeklu Albanaca je prosto nešto 
što se dobro primilo, a nije istinito, uopšte neću da se upuštam. Kao što, recimo, Etrurska knjiga 
nije bila rastumačena do kraja XX vijeka, Etrurci koji su živjeli na Apeninskom poluostrvu itd. Samo 
pretendujem da se bude dovoljno precizan ako imamo argumente, ako ne, da nas ne ponesu 
nacionalna osjećanja, a ako se neko osjeća ugrožen zbog ovoga onda mogu da razumijem i mogu 
čak i da nastojim da držim stranu ako treba. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 20:59:00) 
 
 Zahvaljujem koleginici Kalezić. 

Želite li komentar? Izvolite, poslaniče Gjeloshaj. 
 
 
 NIK GJELOSHAJ (18.05.16 20:59:06) 
 
 Poslanice Kalezić, ja nisam pričao o istoriji niti sam iznosio neke moje sudove, jer ste rekli  
je li to provjereno, hipoteze, argumentima. Ja sam ovdje pažljivo pred crnogorskim građanima 
čitao, nisam iznosio ništa iz svoje glave, niti zaključke, nego sam čitao ono što piše u Rječniku koji 
je izdala Crnogorska akademija nauka i umjetnosti. Ništa drugo ja nisam, ni zaključke, zaključci su 
njihovi. Kažu - Albanac je stanovnik Albanije, onaj koji je porijeklom iz Albanije i tačka. Oni definišu 
šta je Albanac i sad neko ko ovo čita i definiše poslije 10 - 15 godina će ostati u zabuni kako i na 
koji način.  
  Kažu - albanizirati, uzimaju primjer Malisora. Kažu da su Malisori albanizirani, ja sam 
albaniziran, a po prethodnim definicijama albanizacija je nametanje, znači meni je nametnuto da 
sam Albanac. Ja sam samo čitao da bih upoznao crnogorsku javnost šta piše u ovom rječniku koji 
je objavljen, koga osuđujem, uporno ću tražiti, neću stati da tražim da se isti povuče, uništi jer nije 
za upotrebu ukoliko imamo ovakve definicije u njemu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:00:38) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poslanik Bulajić ima riječ, a neka se pripremi poslanik Nebojša Medojević. Izvolite, 
poslaniče Bulajiću. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (18.05.16 21:00:55) 
 
 Kolega Gjeloshaj, pratićemo i mi kad se dođe do slova S hoće li pisati Srbi porijeklom iz 
Srbije, pa ćemo da vidimo šta piše tamo.  
  Poštovani građani, danas se vodi diskusija po inijacijativi za razrješenje predsjednika 
Skupštine Crne Gore. Samo po sebi to jeste svojevrstan politički događaj. Razloge za podnošenje 
ove inijacijative čuli smo od njenih podnosilaca Demokratske partije socijalista. Takođe, čuli smo, 
ali tek tu i tamo, nadam se da ćemo čuti i svodnu riječ predsjednika Skupštine ujedno i 
predsjednika Socijaldemokratske partije.  



  Kao poslanik najjačeg opozicionog subjekta Demokratskog fronta koji je direktni 
politički oponent crnogorskoj vlasti, kao član Nove srpske demokratije koja stoji na dijametralno 
suprotnim pozicijama od SDP-a i DPS-a razmišljao sam i da ne uzmem učešće u ovoj raspravi. 
Više je razloga, a ima jedan prosti, najprostiji razlog, što smatram da prilikom urušavanja, kako je 
to neko već rekao, nekog braka nije potrebno učešće treće strane.  
  Međutim, taj dvodecenijski savez ostavio je ogromne posljedice u političkom, 
ekonomskom, socijalnom, međunarodnom, duhovnom, tradicionalnom, istorijskom i svakom 
mogućem smislu, ne samo po ovu zemlju i sve njene građane već i na region u cjelini. Istina, lično 
imam ne malu sumnju da je ovo konačan kraj tog saveza, no vrijeme će pokazati. Da sad ne 
ulazim u diskusiju o tome kako i na koji način je tada došlo do toga dogovora, da li je i ko sa strane 
to tražio, zbog kojih razloga je to traženo itd. Šta god bilo i kako god bilo, rezultat angažovanja 
koalicije Demokratske partije socijalista i Socijaldemokratske partije posebno je osjetio narod 
kome ja pripadam. Prije svega, skoro za dvije decenije koaliranja ove dvije partije svjedoci smo i 
svojevrsnom paradoksu. Šta imamo na političkoj sceni - ključne pozicije u vlasti činile su ili još 
uvijek čine, bar još koji sat, partije ljevice. Te dvije partije, bar na papiru, ispravite me ako griješim, 
počivaju na matrici socijaldemokratije, koliko znam ideja socijaldemokratije odnosno 
socijaldemokratija zasniva se na socijalnoj pravdi za sve, društvenoj jednakosti za sve bez obzira 
na pol, vjeru ili naciju, humanosti prema svima itd. 
  Rezultati vladanja ove dvije partije u Crnoj Gori nikako ne odražavaju, bar to je moje 
mišljenje koje niko nije dužan da prihvati, nikako ne odražavaju karakteristike te i takve 
socijaldemokratije. Ja bih rakao - naprotiv. Da li je u pitanju bezuspješno traganje za tim 
identitetom, ili želja da se to bude pa možda fali ideja, ili prosto tek samo maska za nešto drugo, 
ali ove partije ljevice na vlasti pretežno su se bavile i bave, bez ljutnje, nacionalističkom, bolje reći 
u dobroj mjeri nacionalšovinističkom politikom. Na taj način potrle su izvornu ideju na kojoj bi 
trebalo da se temelje, govorim o idejama socijaldemokratije. To je paradoks i, rekao bih, određeni 
doprinos političkoj teoriji, ali bogme i praksi.  
 Naime, poštovani građani, nadam se da neće zvučati previše patetično ako se saglasim sa 
tvrdnjom da narodi kao i ljudi imaju svoje subine. Narod kojem pripadam, Srpski narod, istorijski je 
narod. Pod različitim istorijskim okolnostima iz tog naroda su nastajali i neki drugi narodi, a iz 
srpskog jezika je čisto političkim agensima nastajao niz novih takozvanih jezika. Tokom istorije, 
nešto slično se pokušavalo i pokušava sa jedinom kanonskom pravoslanom crkvom. Od 
referenduma kojim je srušena zajednička država, moj narod koji je do tada u Crnoj Gori od njenog 
postanka bio konstitutivan, više to nije. Diskriminacija nad srpskom jezičkom zajednicom 
apsolutno je brutalna. Za pritiske nad pripadnicima Srpske pravoslavne crkve nije baš lako naći 
primjer u savremenoj istoriji ovih prostora, kao i na Srpsku pravoslavnu crkvu kao instituciju, osim 
u jednom slučaju. Statistički podaci govore da je procenat pripadnika Srpskog naroda u državnim 
institucijama u prosto nevjerovatnoj nesrazmjeri sa procentom Srba u ukupnoj populaciji. Ne 
vjerujem da ćete na teritoriji Crne Gore pronaći direktora vrtića, osnovne ili srednje škole ili 
predsjednika nekog suda, direktora doma zdravlja, bolnice, klinike, koji se izjašnjava kao Srbin, ne 
vjerujem u to a može biti, ali ja nijesam čuo. Tako je i u mnogim drugim segmentima poput    
bezbjednosnih struktura, vojske, diplomatsko-konzularnih predstavništava, nema srpskih institucija 
kulture itd. Imajući ovo u vidu Srpski narod u Crnoj Gori nije ugrožen samo u kulturološkom već i u 
egzistencijalnom smislu, a ja ću samo da  napomenem da se svaki treći stanovnik Crne Gore 
izjašnjava kao Srbin.  
 Poštovani građani, nominalno Crna Gora jeste zapisala u najvišem pravnom aktu da je 
građanska država. Defakto, Crna Gora je država jednog naroda, crnogorskog, i gdje su tu načela 
socijaldemokratije partija na vlasti?  Prihvatam stav mnogih analitičara crnogorske zbilje, da je 
Srpski narod u Crnoj Gori na granici aparthejda. Čak i u mom Nikšiću, centru Stare Hercegovine, 
pored ostalog table sa ćiliričnim natpisima ulica ekspresno se zamjenjuju latiničnim pismom. Ako 
je Ustavom zagarantovana ustavnost ćirilice i latinice, zašto se ne stave table na jednom i na 
drugom pismu, ne znam u čemu je problem? Zašto nema ćirilice u medijima, hajde da ne širimo 
dalje priču. Opet nešto nije u redu sa idejama socijaldemokratije, ili ja naivan, pa ne vidim šta 
svako vidi. Ili je sve možda toliko jednostavno, da je to samo puko priklanjanje, dobrovoljno ali 
možda i prinuđeno, ideji američkog geopolitičara Zbignjeva Bžežinskog koji je poslije pada  
Berlinskog zida egzaltirano urliknuo - komunizam je gotov, na redu je pravoslavlje. 



 Poštovani građani, ako iko ima dilemu, naš korijen, korijen svih Srba ma gdje živjeli, ma 
koliko bili izloženi asimilaciji, nalazi se u svetoslavlju i kosovskoj legendi, svetoslavlje kao spoj 
vizantijskog bogoslovlja i ličnog odnosa prema svome narodu, a kosovski mit kao vječna i 
nepresušna želja za slobodom. Naš identitet je u srpskom jeziku i ćirilici, bez toga mi ne postojimo, 
nikad to ne smijemo da zaboravimo. Na to se udara iz sve snage, sa svih strana i po svim 
pravoslavnim slovenskim prostorima. Juče sam ovdje rekao i danas ponavljam, riječ Petra Prvog i 
Petra Drugog življa je danas nego ikad i kao tužbalica i kao kletva.  
 Poštovani građani, današnja rasprava je pokazala svu dubinu i razlike u Crnoj Gori, to je 
posljedica vladavine ove koalicije. Živimo jedni pored drugih, ali su apsolutno različita ta dva 
svijeta, ta dva pola pod velikim su naponom. U ovoj zemlji jaz je sve dublji, a konfliktni potencijal 
sve izraženiji. Krivica nije naša, već onih kkoji su sa pozicija vlasti iskreirali takvu politiku koja nas 
dovela do ovakvog stanja. Biće potrebne decenije da se Crna Gora koliko-toliko vrati sebi i u 
ekonomskom i u političkom, socijalnom, moralnom, duhovnom i svakom drugom smislu. Ali, to će 
morati, sve mi se čini, da urade neki drugi ljudi, nadam se već od oktobra.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:11:18) 
 
 Hvala, poslaniče Bulajiću. 
 Imate prijavljeni komentar, kolega Stanišiću. Izvolite. 
 
 
 OBRAD MIŠO STANIŠIĆ (18.05.16 21:11:24) 
 
 Hvala vam, gospodine potpredsjedniče. 

Uvaženi kolega Bulajiću, 
 Prvo da se razjasnimo oko crkve  u Crnoj Gori. Samo da vam kažem nešto, vi dobro znate, 
kolega Bulajiću, da je Crna Gora jedina država sa većinskim pravoslavnim življem na svijetu koja 
nema svoju nacionalnu crkvu. Vi takođe dobro znate da je Crnoj Gori crkva ukinuta 20-te godine 
dekretom, a takođe vjerujem da znate da je 1885. godine u katalogu pravoslavnih crkava na 
svijetu Crnogorska pravoslavna crkva  upisana pod rednim brojem 9. Takođe dobro znate šta piše 
u članu 40 Ustava knjaza Nikole iz 1905.godine.  
 Dalje, pričate kolega Bulajiću, kako Srba niđe nema, sad ću vam ja reći. U Plužinama, u 
jednom lijepom mjestu prema Bosni i Hercegovini, postoji vlast koju drži  opozicija, gdje je na čelu 
Doma zdravlja do skoro bio čovjek Srbin, gdje je direktor Distribucije Srbin, gdje je direktor 
Odjeljenja za nekretnine Srbin, gdje je direktor Odjeljenja za zapošljavanje Srbin. Znate li ko jedino 
vrši vlast u Plužinama a da je iz crnogorske populacije - samo direktor Obrazovnog centra, gdje su 
i vrtić i osnovna škola i srednja škola ujedno. Da vas još pitam nešto, koliko je bilo Crnogoraca u 
Herceg Novom dok ste vi bili u lokalnoj vlasti, samo to recite.  
 O jeziku ste nešto rekli, ja sam ovdje ponavljao diskutujući sa nekim mojim kolegama iz 
vaših klupa, vi dobro znate šta je Sima Milutinović Sarajlija rekao za crnogorski i srpski jezik -  
ukoliko nastave u Crnoj Gori da se drže crnogorskog jezika, za 100 godina razlika između 
crnogorskog i srpskog jezika biće ista kao između španskog i portugalskog. Dobro ste vi to oko 
crkve, u Crnoj Gori do 20-te godine bila je crnogorska autokefalna crkva gdje je u Ustavu te 
države Crne Gore, knjaževine, pisalo da je jedino vezana za istočnu pravoslavnu crkvu. To je 
nama oteto na sramnoj Podgoričkoj skupštini 1918. godine. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:14:09) 
 
 Zahvaljujem. 
 Želite li odgovor, poslaniče Bulajiću? Izvolite. 
 
 



 STRAHINJA BULAJIĆ (18.05.16 21:14:15) 
 
 Gospodine Stanišiću, očigledno vi ne znate šta znači pravoslavna crkva. Ne postoji 
nacionalna crkva. Pravoslavna crkva je vaseljenska, pravoslavna crkva je univerzalna. Znate na 
šta me to podsjeća? Visokoprosvećeni mitropolit Amfilohije jednom prilikom je rekao kako ga je 
jedan aktivista Demokratske partije socijalista nagovarao da se učlani u DPS, a on mu kaže -  
pobogu, meni je mala vasiljena a ne tamo neki DPS. Znate, to odražava vaš stav, stav 
Demokratske partije socijalista prema tim pitanjima. Nemojte se vi sa pozicija socijaldemokratije, i 
to ovakve kakvu sam ja opisao, kakva je na djelu u Crnoj Gori, uplitati u vaseljenske stvari.  
 Govorite da je u Plužinama bilo direktora, 80% Plužina su Srbi. Kažete bio direktor 
Distribucije Plužine Srbin. Nije tačno, Plužine nemaju distribuciju, ne postoji distribucija u 
Plužinama.  

Oko crkve još malo. Hoćete li mi samo reći jednu stvar, kojoj crkvi je pripadao sveti Vasilije? 
Kojoj? Ne možete mi odgovoriti, jer ne znate. Nek mi Bog oprosti što ja nedostojan spominjem 
njegovo ime. O čemu pričate, Mišo? Nemojte u te stvari. Bio je jedan... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:16:19) 
 
 Kolega Bulajiću, molim vas. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (18.05.16 21:16:31) 
 
 Samo još fali da kažete da su sveti Petar Prvi i Drugi bili ateisti. Nemojte, molim vas, o tim 
stvarima. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:16:37) 
 
 Nemate pravo, kolega Stanišiću.Prvi je tražio kolega Gojković, prije vas. 
 Izvolite, kolega Gojkoviću. 
 Molim vas da čujemo kolegu Gojkovića. 
 
 
 OBRAD GOJKOVIĆ (18.05.16 21:17:08) 
 
 Molim vas, potpredsjedniče, zamjerka vama. 
 Zamjerka se odnosi na sledeće: Ovdje ste imali pozive od poslanika DPS-a za nacionalno 
prebrojavanje u Herceg Novom. Herceg Novi je kulturan, civilizovan grad. Mi se ne prebrojavamo 
po nacionalnosti i, molim vas, trebali ste da upozorite. Ono što je problem u Herceg Novom, što se 
dovode ljudi iz drugih sredina i zapošljavaju pokraj pet - šest hiljada nezaposlenih Novljana. To se 
dovodi po partijskoj liniji iz DPS-a. Znači, ne smijemo dozvoliti ovdje ovakve pozive na 
prebrojavanje. Ovo je početak izborne kampanje gdje se zlooupotrebljava nacionalna pripadnost i 
to od onih koji stalno to rade i stalno potenciraju. Morate reagovati i na taj način zaštititi građane 
Crne Gore i Herceg Novog, jer ovakvi pozivi nisu dobronamjerni. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:17:55) 
 
 Slažem se, kolega Gojkoviću, da treba svi da se prazimo i klonimo toga, ali ako neko 
upotrijebi statistiku koja je i u istraživanjima Ministarstava za manjine prisutna, onda ne možemo 
ništa, to je jezik statistike, nauke i popisnih rezultata. 
 Molim vas, kolega Stanišiću. 
 Procedura, kako da ne. Izvolite. 



 
 
 OBRAD MIŠO STANIŠIĆ (18.05.16 21:18:18) 
 
 Gospodine potpredsjedniče, ispravka navoda. Da li ima distribucije ili odjeljenje distribucije, 
samo da pitam kolegu Bulajića. Ko je gospodin Cicmil koji je brat predsjednika SNP-a u 
Plužinama, čega je šef? Samo toliko. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:18:36) 
 
 Kolega Stanišiću, to nije procedura. 
 
 
 OBRAD MIŠO STANIŠIĆ (18.05.16 21:18:42) 
 
 Kolega Mustafiću, i vi ste imali na fakultetu, kao i ja, staroslovenski jezik. Prema tome, o 
pravoslavlju i pravoslanim crkvama, nađite mi jednu državu u svijetu osim Crne Gore da nema 
svoju crkvu, a mi smo u Crnoj Gori okupirani od te vaše crkve. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:19:02) 
 
 Kolega Stanišiću, ja vas molim. 
 Izvolite, kolega Bulajiću. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (18.05.16 21:19:09) 
 
 Molim vas, vi danas predsjedavate, trenutno predsjedavate, vodite sjednicu. Nemojte, 
molim vas, da govorimo u ovim kategorijama. Srpska pravoslavna crkva ne okupira nikad nikoga. 
O čemu pričamo danas? Šta ovo znači, Suljo Mustafiću? Ko koga okupira? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:19:42) 
 
 Kolega Bulajiću, vi ste imali diskusiju, onda ste u svojoj diskusiji počeli dijalog sa kolegom 
koji nije govorio. Molim vas da primijenimo Poslovnik. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (18.05.16 21:19:52) 
 
 Ja na vas apelujem da vi, pošto sada vodite sjednicu, opomenete na ovakve nebuloze. 
Osim toga, ima li Bosna i Hercegovina svoju crkvu? Kakve su to gluposti? Hrvatska? O čemu mi 
pričamo? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:20:05) 
 
 Kolega, ja vas molim da primjerimo diskusiju Poslovniku. Kolega Stanišiću, molim vas, 
prekinuću sjednicu.  
 Molim vas, zaista, da nastavimo diskusije. 

Imali ste proceduru. Izvolite. 
 
 



 OBRAD GOJKOVIĆ (18.05.16 21:20:48) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Vi ste u komentaru na moju proceduru ovdje govorili o statistici i tako dalje. Ja vas nijesam 
upozorio zbog statistike. Ovdje ste imali direktan poziv predstavnika DPS-a na nacionalna 
prebrojavanja, što se ne smije dozvoliti u ovom momentu u Crnoj Gori, jer je to manipulacija pred 
izbore. Građani ne smiju da nasjednu na te stvari. Ovo su opasne stvari od strane predstavnika 
DPS-a koji traže nacionalno prebrojavanje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:21:18) 
 
 Kolega Gojkoviću, ja to nijesam tako shvatio. Shvatio sam ovo kao statistiku.  
 Želite li proceduru, kolega? Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.05.16 21:21:27) 
 
 Gospodine Mustafiću, s obzirom da vi predsjedavate, da je kojim slučajem tu gospodin 
Krivokapić i njemu bih se obratio. Do mene stižu alarmantne vijesti da je prije 10-15 minuta ili pola 
sata spriječen žestoki obračun u Nacionalnom savjetu Crnogoraca u Srbiji u Vrbasu, ljudi su se 
potukli zbog nekog polovnog namještaja od 600.000 dinara. Ja vas molim da kao hram 
demokratije našim Crnogorcima, gdje god da su, o kojima brinemo, pošaljemo poruku, apel da se 
ne tuku, da se ne svađaju, da treba da razgovaraju, da nije demokratski i da moramo da brinemo 
o svakom Crnogorcu na ovoj kugli zemaljskoj. Nije fino da se zbog nekog polovnog namještaja 
šalje ružna slika u svijet o Crnoj Gori. Oni tamo svađajući se oko polovnog namještaja u Vrbasu 
šalju sliku o nama ovdje i molim vas da vi sa ovog mjesta uputite apel da se više ne tuku u 
Vrbasu, jer ovo su zbilja zabrinjavajuće vijesti i da nije ovako kasno ja bih i zatražio pauzu i da 
obavimo konsultacije na kolegijumu vezano za to. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 21:22:55) 
 
 Hvala vam. 
 Pridružujemo se apelu da naša dijaspora na svakom mjestu pokazuje lojalnost našoj državi 
i naravno da pokazuje jedinstvo. 
 Kolega Medojeviću, izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (18.05.16 21:23:06) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Danas ste imali priliku da vidite koliko su argumenti i pozivi Demokratskog fronta na 
alarmantnost političke krize u Crnoj Gori bili utemeljeni i kao što vidite, ne postoji u Crnoj Gori 
nijedna institucija političkog sistema koja funkcioniše normalno. Vidjeli smo danas iz izjava 
predstavnika DPS-a, iz SDP-a, da su oni u principu, koliko sam ja shvatio, svih ovih 18 godina bili 
u vlasti zbog Crne Gore, a Crna Gora opljačkana. Sad se raspravljaju ko je opljačkao Crnu Goru, 
ko je držao kesu, ko je bio u pravu, ko nije bio u pravu. Činjenice su sledeće, vi ste, građani Crne 
Gore, opljačkani zbog toga što ste imali jednu lošu vlast. Čitava priča odgovornosti SDP-a, rekao 
sam juče, počinje 1998.godine. Prihvatili ste ideološki koncept, magistralu neoliberalnog 
kapitalizma, znali ste kako će to da završi. Prihvatili ste špekulativni kapital bjelosvjetskih 
bankarskih fašista, znali ste kako će to da završi. Prema tome, nema naknadne pameti, mi smo to 
zbog Crne Gore.  

Ono što bih ja želio da vidim u crnogorskom parlamentu i što demonstrira Demokratski front 
to je da je naša dužnost da budemo patriote i da volimo Crnu Goru, a ne da volimo da pljačkamo 



Crnu Goru. Ministar unutrašnjih poslova je dobio od mene zvanični zahtjev prije dvije godine za 
zabranu rada Demokratske partije socijalista. On je po Ustavu taj koji može da predloži zabranu 
rada Ustavnom sudu, ja ne mogu ni kao poslanik, ni kao građanin, nije se udostojio ni da mi 
odgovori, a danas priča ovdje, naknadno se prisjeća svih afera, svih garancija. Pa ko je pričao o 
tome? O tome su pričali poslanici Demokratskog fronta, davali argumente, dokaze. Od strane 
SDP-a imali smo uvijek jednu stvar - država Crna Gora je u pitanju. A šta je, gospodo, država 
Crna Gora? To su građani. Građani, vi ste država Crna Gora. Po Ustavu piše da vi vršite vlast 
neposredno, dakle neposredno na referendumu ili preko posrednika koji moraju biti izabrani na 
slobodnim i fer izborima. Ako nisu izabrani na slobodnim i fer izborima, država Crna Gora kao 
politička zajednica ne postoji. Ovo je pretpolitičko vrijeme, gospodo, i mi se iz Demokratskog 
fronta borimo kao naše kolege u Poljskoj, Češkoj, Mađarskoj 1979. godine, da imamo fer i 
slobodne izbore, da imamo demokratiju, bez demokratije nema političkog sistema. 
 Prema tome, poštovani građani, vidjeli ste da je Demokratski front u pravu, vidjeli ste da 
ova institucija, Skupština, ne funkcioniše po Ustavu, da se izbori kradu i vidjeli ste da oni za 18 
godina nisu uspjeli da iskontrolišu ništa od toga što Demokratska partija socijalista radi, mogli su 
samo da postanu dio toga sistema. Dakle, poštovani građani, sistem je truo ili što bi rekli 
buntovnici iz Beograda, pošto nažalost mi u Crnoj Gori u main stream kulturi nemamo buntovnika, 
svi su plaćenici i poslušnici ovoga režima i trče da se što je moguće više u dubinu uvuku ovome 
režimu ne bi li dobili neki honorar, snimili ploču, ali pozivam se na "Beogradski sindikat" - 
građanine Crne Gore, sistem te laže, ne vjeruj što ti kaže. Protiv ovakvih sistema nema odgovora 
u skupštini, protiv ovakvog sistema svi slobodni narodi imaju odgovor na ulici. I mi ne možemo da 
preskočimo lekcije u istoriji, kad predsjednik Parlamenta kaže mirna tranzicija. Barem je od mene 
mogao da nauči šta znači mirna tranzicija. Mirna tranzicija znači ono što je predložio Demokratski 
front - kada imate vlast koja krade izbore, kada imate pravni sistem koji je blokiran od strane 
partije na vlasti, nema drugog modela osim pobune, narode.  
 Ja ovaj put želim da se izvinim mlađim generacijama, izgleda da naša generacija političara 
od 1989. do danas nije uspjela. Da se takođe složim sa gospodinom Slavkom Perovićem, bez 
obzira na kritike koje je meni uputio - Omladino, pobuni se, ustani na noge i dođi ispred ovoga 
parlamenta, jer ako ova vlast ostane bićete svi robovi jednog bolesnog sistema. Ja sam davno 
savjetovao mlađe kolege i sam radim to, suočen sa krizama ekonomskim, globalnim, kada su se 
mnogi najveći svjetski umovi pitali šta se desilo, kako je kapitalizam došao u te krize, šta treba da 
se riješi. Jedna stvar samo postoji, dakle mora se pronaći odgovor u interesu građana Crne Gore, 
došlo je vrijeme da se pročita malo Kapital Karla Marksa i da vidite šta tamo piše.  
 Ovaj vaš sistem koji pokušavate da održite krađama, izdajom, trgovinama, političkom 
korupcijom, plaćanjima, ovaj sistem će samo krizu produbiti ili što bi Marks rekao - proizvesti 
suprotnosti, antagonizme koje će same dovesti protivrečnosti, kako tamo kaže, same dovesti do 
vašeg urušavanja.   
 Znači, građani Crne Gore, zadatak Demokratskog fronta je bio istorijski, patriotski - ne 
može se sa DPS-om, ulaskom u njihove strukture, ništa promijeniti, zato što to nije DPS, to je 
jedan bolesni sistem koji ne kontroliše čak ni DPS. Đukanović ne kontroliše taj sistem, sistem 
kontroliše sve nas. I zato moramo da se pobunimo, na ulicu svi zajedno, zato je 24. oktobar 
istorijski događaj. Mi smo to uradili. Demokratski front sa narodom Crne Gore izveo je to. To je bio 
trenutak mirne tranzicije. I onda se pojavio gospodin Krivokapić, da li svojom voljom, da li uz 
konsultacije i instrukcije te ambasade, i umjesto da izabere između mafijaša i kriminalca Mila 
Đukanovića za kojeg sam sad tvrdi da je to, i dokazanih demokrata, patriota sa različitim političkim 
stavovima iz Demokratskog fronta, gospodin Krivokapić je organizovao parlamentarni dijalog i 
samim tim spasio Mila Đukanovića od smjene. Otvorio mogućnost lakomoj opoziciji koja je mislila 
da je to trenutak da se postane ministar, da se nešto ušićari na muci i nesreći naroda Crne Gore i 
na žrtvi koju su ovdje podnijele kolege iz Demokratskog fronta.  
 Dakle, zbog toga gospodin Krivokapić će snositi istorijsku odgovornost. Ne govorim ni 
političku niti ikakvu drugu. Da li je bila dobra namjera, da li je bila dobra namjera? Ja sam to rekao 
i1998. godine, ako krenete ovom ideološkom magistralom, Crna Gora će završiti kao porobljeno 
društvo, spržena zemlja. Ja sam 98. godine govorio o dužničkom ropstvu, o socijalnim razlikama, 
o korupciji, o kriminalu. Ne zato što sam ja bio vidovit, nego što je već tada, ljudi, osam godina je 
već prošlo od tranzicije, 98. godine su već postojali egzaktni naučni radovi koji ukazuju da ako 



idete ovim putem završićete ovako kako smo završili. Znači nije to bilo moje mišljenje, ja sam 
samo čitao više od drugih  i bio u pravo vrijeme na pravom mjestu i upozoravao moju Crnu Goru 
da ne idu tim putem. Gospodin Krivokapić i kolege iz SDP-a su više vjerovale da se može sa 
Đukanovićem i evo gdje je dovedena Crna Gora. Crna Gora je bačena na koljena. 
 Međutim, zaboravili ste, gospodo, da se Crna Gora pobunila i Crna Gora se prije toga 
ujedinila i vjerujte, gospodine Krivokapiću, mnogo je časnije raspraviti političke razlike sa 
kolegama iz Nove srpske demokratije i draži mi je svaki pošteni srpski nacionalista od 
korumpiranog mafijaškog crnogorskog lažnog patriote.  
 Znači, ono što je uradio Demokratski front je istorijski temelj Crne Gore. To zna Đukanović, 
on zna da je Crna Gora podijeljena duboko, ne samo oko identiteta, to je jedna vrsta podjele. 
Podijeljena je oko osnovnih, fundamentalnih pitanja, oko ljudskih prava, oko ustavnosti, 
državnosti, oko funkcionisanja političkog sisstema, oko pravne države. Ne radi se ujedinjenje, 
gospodo, oko NATO saveza. To je jedan spoljnopolitički prioritet, odluka o tome donijeće se na 
referendumu ili ako uspijete da prevarite ove ljude donijećete sa manjom većinom nego što treba 
za smjenu predsjednika Parlamenta. Ujedinjenja se vrše oko vrijednosti. Jesmo li rekli o 
socijalnom konsenzusu da se svi dogovorimo, ljudi. Pa ne može da kradete izbore i da mislite da 
ćemo mi da stojimo sa strane godinama i da kažemo bravo, pobijedili ste na tim izborima. Pa vi 
znate koliko fantom birača ima. Nabavili ste uređaj gdje se može glasati više puta preko tog 
uređaja. Zato ste u Tivtu pobijedili. I šta vi mislite, da ćemo mi da sjedimo i gledamo vas kako nas 
vučete za nos svih ovih godina, pljačkate, kradete? I još, gospodo, i još gospodo, da nas prebijate. 
Znate li kako je prošao neko ko je digao ruku na narod? Nemojte misliti da se ljudi iz 
Demokratskog fronta plaše. I zato nije u redu, nije pošteno od ministra unutrašnjih poslova, nije 
crnogorski, nije istorijski, nije reformski, nije demokratski, nije NATO-vski, da ne kažete ko je  
zadužio oružje od kriminalaca, ko su bili kriminalci u hotelu Podgorica. Šta visoki operativci službe 
državne bezbjednosti rade s njima? Koji je njihov bio zadatak? Znači, zadatak je bio, građani Crne 
Gore, da se tu noć izazove krvoproliće.  
 Naše službe bezbjednosti koje ne funkcionišu, znate zašto ne funkcionišu? Zato što su 
naše službe bezbjednosti, nažalost, za vrijeme jednog šefa državne bezbjednosti sve informacije u 
Crnoj Gori, državne tajne, predale jednoj drugoj službi bezbjednosti jedne strane zemlje. Znači, mi 
nemamo patriote u crnogorskoj politici izuzev Demokratskog fronta.  
 Dakle, ako su vama interesi Sjedinjenih Američkih Država važniji od interesa Crne Gore 
onda se mi duboko ne slažemo, onda dajte da raspišemo da se Crna Gora prisajedini Sjedinjenim 
Američkim Državama i da idemo tamo, fino da glasamo za Trampa, vi glasajte za Klintonku ili ko 
vam je bliži tamo, da završimo tu priču.  
 Poštovani građani Crne Gore, ovdje se radi o budućnosti i sudbini ove države. Kao što 
vidite, dogovora sa DPS-om, pregovora, pregovaračkih stolova, mirne takozvane tranzicije, ja kao 
neko ko se bavi time, upozoravam da se ne pričaju gluposti. Kakva mirna tranzicija, 2016. godine, 
aman ljudi, komunizam pao 1979. godine, vi poslije 30 godina govorite o mirnoj tranziciji. Nema 
ovdje mirne tranzicije, ovdje ima pobune od siromašnih, opljačkanih građana koje predvodi 
Demokratski front. I da znate kolege iz DSP-a, nema dogovora bez DF-a. Možete vi da radite što 
god hoćete, možete vi da kupujete koga god hoćete, bez DF-a neće biti izbora.  
 Ono što je vrlo važno da znate, kolege u Makedoniji su nam očitale lekciju. Posebno su 
očitale lekciju ovom takozvanom ostatku opozicije koji vjeruje da se kroz Đukanovićeve 
korumpirane institucije sistema može nešto promijeniti. Nema. Znači postoji bojkot, jedinstvo, 
hrabrost, ulica, farbanje institucija, njihovihi zgrada. I evo šta se desilo - desilo se da su dobili 
odlaganje izbora. Znači dobili su odlaganje izbora.  

Na kraju želim nešto da kažem. Naravno da je ovdje problem malo teži zato što mi u Crnoj 
Gori imamo političku elitu kojoj su draži interesi i Brisela i Vašingtona nego da se s braćom 
dogovaraju u Crnoj Gori šta su interesi Crne Gore. Nema interesa Crne Gore bez dogovora sa 
Srbijom. Pa to, ljudi, nije normalno, da vi mislite da možete da kupite sve Srbe u Crnoj Gori i da 
oni budu antisrbi. Zar nije lakše da se dogovorimo o fer izborima. Mi nećemo vlast sa ulice, ko je 
rekao da mi hoćemo vlast sa ulice? Mi hoćemo poštene izbore, a pošteni izbori se nijesu niđe 
dobili osim ulicom. Nema. Dajte mi jednu zemlju iz komunističkog lagera koja je dobila, da je 
komunistički diktator rekao evo vam fer izbori. Svi su radili šta radi Demokratski front i zato mi vas 
pozivamo sve još jednom. Valjda ste shvatili da su vam Nebojša Medojević i Andrija Mandić bolji 



partner od Mila Đukanovića. Jeste li shvatili to? Šta još treba da se desi da shvatite da ovdje sjede 
patriote, ovdje sjede demokrate, ovdje sjede ljudi koji su pokazali spremnost da svoje razlike 
rješavaju mirnim, demokratskim putem i da djeluju zajedno politički u interesu Crne Gore i da 
Crnoj Gori ponude ne samo političku alternativu nego i ekonomsku alternativu i bezbjednosnu 
alternativu i da Crna Gora krene naprijed.  
 Vjerujte, prevarama, političkim korupcijama, trgovinama nećemo doći do mira i stabilnosti u 
Crnoj Gori, nego će se samo problem povećavati i zato molim sve da imaju vrlo visok stepen 
odgovornosti, ovo su istorijske odluke. Ako vi mislite da ćete uz pomoć Sjedinjenih Američkih 
Država, uz pomoć ambasada, uz pomoć ljudi koji misle da je važnije šta misli treći oficir u 
ambasadi, zbog toga što misle lideri opozicije i da kažu - nema veze, mi ćemo medijskom 
kampanjom, medjiskom izolacijom napraviti od vas neprijatelje u Crnoj Gore, mi ćemo u odijelima 
doći i postati ministri u nekoj vladi, grdno se varate. Problem je mnogo dubok, problem je dubok, 
on je istorijski i dajte da se ponašamo državnički. Ne možete prevariti Demokratski front. 
Upozoramo vas, dogovor, konsenzus jedini je put. Ono što je Đukanović rekao, a ja mu apsolutno 
vjerujem, u "Živoj istini", da se prelazna vlada formira protiv Demokratskog fronta da bi se suzio 
prostor za političko djelovanje Demokratskog fronta, da će posle izbora ovi koji ulaze u prelaznu 
vladu, izuzev Socijaldemokratske partije jer tu se radi o ličnim i političkim i drugim razlikama, da će  
ostali potpisnici ući ponovo u Vladu, mislite tako da riješite pitanje u Crnoj Gori, pa vi se grdno 
varate.  
 Građani Crne Gore, omladino Crne Gore, pobuni se. Znači, ulica, borba za slobodu, borba 
za demokratiju. Ako mi to ne uradimo, ostavićemo našoj đeci to u amanet. Dokle god postoji bilo 
ko iz Demokratskog fronta koji predstavlja slobodnu Crnu Goru, borićemo se za slobodnu Crnu 
Goru i naša đeca će nastaviti da se bore za slobodnu Crnu Goru. Nećete nas jahati i pretvarati u 
robove i pretvarati ovdje u građane drugog reda, pobuniće se Crna Gora. Džaba vam specijalci, 
kriminalci, džaba vam mafija, odradiće Demokratski front svoj posao do kraja jer Crna Gora nije 
Milo Đukanović. Crna Gora su građani Crne Gore i iza nas stoje istina i pravda. 
  Poštovani gospodine presjedniče, zahvaljujem se na prekoračenju. Još jednom poziv, 
posebno DPS-u, ne igrajte se stabilnošću Crne Gore, ona se ne može obezbijediti sa kriminalcima 
i specijalcima, ona se može obezbijediti poštenim i političkim dogovorom, ne može krađom izbora. 
Vjerujte mi, te izbore vam nećemo priznati. Džaba ste potpisivali ... mi vam te izbore nećemo 
priznati, a pitanje je da li će se i održati. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 21:39:26) 
 
 Imate više komentara. Koleginica Kalezić je prva, već kad sam ja ušao stojala je na ekranu, 
kolega Rastoder, pa vi posle njega.  
  Izvolite, koleginice Kalezić. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (18.05.16 21:39:39) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, ovo je komentar zbog vremena, htjela sam samo da 
dodam na preporuku kolege Medojevića građanima da ponovo pročitaju Marksov kapital, 
preporuku onim poslanicima koji nijesu pročitali, a mnogi jesu, da pročitaju izvanrednu knjigu kod 
nas prevedenu 2008. godine, kad kažem kod nas mislim na područje Jugoslavije jer je jezik isti.  
Knjiga se zove "Doktrina šoka", u podnaslovu "Kapitalizam katastrofe", autorica je Naomi Klajn, 
jedna vrlo poznata kanadska publicistkinja i novinarka. Dakle, u čemu je poenta i kakve veze ima 
sa nama? Ima i te kako, jer je ona na brojnim primjerima, uz brojnu dokumentaciju pokazala kako 
se radi pljačka resursa čitavih država. Metodologija postoji i ona se uglavnom zasniva na šoku, 
šokantnim stvarima koje izazivaju vlasti za račun sopstveni ili za račun velikih koorporacija i 
dezorijentisanosti, zbunjenosti ljudi, koji prosto ne mogu da se snađu. Ali znate šta je opasno, 
opasno je što se po pravilu situacija završava vojnim diktaturama, jer na kraju ljudi će da pristaju 
više. Ono što smo gledali 24. oktobra nažalost je bio prvi znak spremnosti režima da zaista ide sa 
takvim metodama da bi završio započeti posao, po mom mišljenju, a i po mišljenju mnogih ovdje 



prisutnih i poslanika iz SDP-a, da bi završio posao pljačke resursa države Crne Gore i njenih 
građana.  
 Ovo su teške riječi, ali mi imamo toliko činjenica u prilog ovome, pa samo preporučujem 
kolegama poslanicima koji ovo nijesu pročitali, bez obzira da li bili iz još uvijek vladajuće 
parlamentarne većine, da zaista pogledaju. Nas ne može zaobići taj scenario ako idemo tim 
putem, a ako se zaustavimo, što kažu dovedemo nekoga poznaniju prava, onda imamo neke 
šanse. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 21:42:48) 
 
 Hvala.  
 Kolega Medojeviću, nije bilo oponiranje, ali izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (18.05.16 21:42:58) 
 
 Još jednom se izvinjavam na prekoračenju, ali zaista cijenim da je istorijski trenutak, jer nije 
dobra nijedna politička odluka koju donosite protiv ovolike većine opozicije, a onda zovete to 
vladom izbornog povjerenja. Evo, danas smo viđeli kako vlada vaše povjerenje i kako ste vršili 
vlast. Na okupu vas nije držala ideja Crne Gore nego ideja vlasti.  
 Prema tome, prošli ste tu katarzu, osvijestili ste se posle 18 godina, a izvinite, kad ste 18 
godina politički slijepi, pa zar nije malo pretenciozno da posle 18 godina sljepila izađete i vi nas da 
vodite? Biće vam jako sunce, treba naočare da stavite, pa malo da se naviknete na sunce 
slobode, na sunce demokratije. Ne može baš odmah da se izađe i odmah barjak uzmete, vi ste 
lideri opozicije na pravom putu i preskačete iz fotelje u fotelju. To nije dobar put i zato je 
odgovornost istorijska gospodina Krivokapića. Umjesto da zaštiti poslanike, da kaže ono što zna i 
što ovdje prećutkuje ministar unutrašnjih poslova, da je ono bio državni udar, pokušaj 
organizovanog državnog udara, učešće kriminalaca, nelegitimno vođeno, neovlašćena lica vodila, 
Haos u čitavoj situaciji, prekomjerna upotreba sile, da ne pričam šta je tu. Tu bi jedna ozbiljna 
analiza govorila da je to bio pokušaj državnog udara. (Upadica) Ne, ne, mi tvrdimo da je bio 
pokušaj državnog udara od strane vas iz DPS-a i pokušaj likvidacije određenih političkih 
oponenata.  
 Koleginice Kalezić, pošto ste bili sa nama tu noć, ja samo koristim ovaj trenutak. Šta još 
treba da se desi, šta još  Đukanović treba da uradi Crnoj Gori da bi vi rekli ok, mi želimo sa 
opozicijom, sa onim koji su protiv politike Mila Đukanovića da napravimo, ljudi, jednu prelaznu 
vladu, da napravimo jedne fer i poštene izbore. Hajde, probajte i to, pa valjda vas nije vas strah od 
mene i od Branka i od Koče. Evo, ako imate neke animozitete prema srpskim strankama, ja vas 
ubjeđujem, to su pošteni naši ljudi iz Crne Gore, naša braća, naše komšije, niko njih nije ubacio u 
Crnu Goru helikopterima, avionima, kao terorističke organizacije. To su naši ljudi kojih ima trećina  
u Crnoj Gori. Pod pritiskom. Kad bi se slobodno pustilo, ne znam koliko bi bilo. Pod pritiskom 
trećina. Šta neko misli u sebi? Ja znam da je premijer Đukanović početkom 90-ih bio takav 
zagovornik velikosrpskog nacionalizma da ovo što sad rade kolege iz Nove srpske demokratije to 
je evropska politika najboljeg, najljepšeg ranga, vjerujte. Ne, ne, samo vam govorim o poređenju 
sa Milom Đukanovićem, koga ste vi prihvatili da vam je garant stabilnosti Crne Gore. Garant 
stabilnosti Crne Gore, kolege i koleginice Kalezić, je društveni dogovor, opšti dogovor o 
fundamentalnim vrijednostima države Crne Gore. Prva vrijednost je u fer izborima.  
 Izvinjavam se, gospodine predsjedniče, samo da završim. 
 Da li može neko ko je predsjednik šefu kriminalne organizacije u Budvi, koji je priznao da je 
šef kriminalne organizacije, i sad želim da vam ovo kažem. Mi za državnog tužioca sljedeći put  
treba da izaberemo onoga Mujovića, on je od Marovića uzeo 800 hiljada, a Katnić 50 hiljada eura.  
Mujović je za Katnića šampion. Znači, Mujović je uzeo 800 hiljada eura od Marovića, a državni 
tužilac za pljačku od  400 miliona uzeo je 50 hiljada. Mujovića za tužioca. 
 
 



 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 21:46:53) 
 
 Kolega Rastoder, komentar. 
 
 
 RIFAT RASTODER (18.05.16 21:46:59) 
 
 Kolega Medojeviću, vjerujem da ćemo se složiti oko toga da je suviše pozivanja samih sebe 
na svoje zasluge i ponekad se prosto pitam u ovom domu đe sam ja bio, s kim sam to bio. 
Naravno, ne mislim ništa loše o vašem tadašnjem političkom djelovanju. Naprotiv, smatrao sam 
vas najperspektivnijim mladim političarem, to znate i vi, ali bojim se da sam pogriješio. Bojim se da 
sam pogriješio, ali to ne mora da bude tačno, a uistinu sam vas smatrao da najperspektivnijim 
mladim političarem. Nego da se vratim ovome drugome.  

Javio sam se zbog toga što ste ponovo insistirali, ne može se odreći odgovornosti itd. i 
prozivali ponovo. Naravno, slažem se, niti će se SDP odricati odgovornosti, niti se može odreći 
odgovornosti od svega onoga što je učinio. Ali, moram vam reći i vi to znate da se SDP može 
ponositi većinom onoga što je učinio, uostalom sigurno će vrijeme suditi na svoj način i pravi 
način. Čak mislim da se i vi možete ponositi što smo ostvarili i vaše neke, kako da kažem,  
strateške ciljeve u tom periodu i sad nema potrebe za tolikim etiketiranjem, prozivanjem itd. Bojim 
se da ste se vi u nekom trenutku zbunili oko Crne Gore, šta se desilo ne znam, ali kada je trebalo 
na krajnje demokratski način, na najbolji mogući način odlučiti o Crnoj Gori vi ste bili nešto 
neodlučni.  
 Dakle, nemojte nama, mi smo učinili to što smo učinili, odnosno sačuvali Crnu Goru i 
učvrstili Crnu Goru. Sada Crna Gora postoji, dakle nemojmo ne postoji, Crna Gora postoji. Da li 
treba drugačija biti, da li drugačije urediti, to je već drugo pitanje. Da nemamo Crnu Goru ne bi je 
ni mogli uređivati, nego bi nešto drugo radili, sad imamo, možemo je uređivati. Ali, tvrdim vam, to 
ne možemo sa ulice. Vi znate, ne možemo protestima. Pozivali ste na ulicu, ne možemo sa ulice, 
moramo na izborima, ali hajde oko izbora da se dogovorimo. Ne ulicom, nego da napravimo 
kontrolu koja će spriječiti bilo kakvu krađu, ali svi. Dakle, ne na ulice, nego na izbore, ali da te 
izbore maksimalno iskontrolišemo i da te izbore dobijemo. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 21:50:00) 
 
 Izvolite, kolega Medojeviću. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (18.05.16 21:50:01) 
 
 Gospodine Rastoder, ja se ponosim na svaki svoj politički izbor. Kao što znate, naša razlika 
1998.godine bila je duboko ideološka. Ja sam 1998. godine bio već dokazan, mogu slobodno reći, 
autor mnogih radova koji govore o tranziciji. Pogriiješiti 1998. godine u izboru modela tranzicije, 
kad je već osam godina iskustva drugih zemalja, izabrati najgori model, izvinite, to više nije 
neznanje, to je politička odluka. Tada kada smo imali te diskusije u Socijaldemokratskoj partiji, 
nadam se da vjerujete  i da ste vjerovali koliko sam ja tada  poznavao tu problematiku, koliko sam 
objavljivao, koliko sam radio, koliko su mi argumenti bili snažni, posebno Socijaldemokratska 
partija da prihvati neoliberalni model kapitalizma, da prihvati Savjet za privatizaciju, Zakon o 
privatizaciji, liberalizaciju bankarskog sektora, sniženje carina, umanjenje prava radnika. Ja ovo 
sad govorim kao profesionalac, neću da kažem ni stručnjak, jer sam živio od toga dok se nijesam 
bacio u politiku. Znači, to je bio politički izbor. Ja tada pitam Jusufa Kalamperovića i pozdravljam 
ga ovog puta, jednog mudrog, iskusnog čovjeka koji mi je rekao pravu istinu. Medo, kaže on, oni 
hoće da naprave novu aristrokratiju u Crnoj Gori, novu kapitalističku klasu, oni su odlučili da 
postanu kapitalisti i njih ne interesuje ni Crna Gora, ni to što ti pričaš. Ne idi glavom kroz zid, dao 
mi je očinski savjet. Ja sam nastavio glavom kroz zid, ja sam nastavio glavom kroz zid jer sam 
znao gdje će doći taj model, kao profesionalac, gospodine Rastoder. Nijedna zemlja nije uspjela 



da se izbori protiv toga, svi su završili u ovo što mi imamo sad. Izabrali ste pogrešno, nastavili ste 
to da radite. Ne ulazim u ove sitne političke priče, namjerno sam otvorio krupne, istorijske političke 
priče. Definisali smo šta je problem, problem je nedemokratska partija socijalista, ona nema više ni 
jedno obilježje demokratske političke partije. To je jedna interesna grupacija, sistem odvojen sam 
od sebe. Mi kao Demokratski front, kao i svaku totalitarnu partiju koja postaje neprijatelj 
demokratije, kad dođemo na vlast i kad budemo imali većinu pokrenućemo proceduru za zabranu 
rada Demokratske partije socijalista, pazite, čiji je glavni idelog priznao da je šef kriminalne grupe. 
Ljudi, nema jedne zemlje demokratske đe ta partija ne bi bila zabranjena kao opasnost za  
društvo, kao subverzivna politička organizacija koja ugrožava temelje ovoga društva i vi sa takvom 
organizacijom ponovo idete u Vladu, a kažete da smo mi državni neprijatelji. Ne, gospodine 
Rastoder, mi smo patriote Crne Gore, patriote koji smo se dogovorili oko temeljnih principa i 
pozivam, hajde da se dogovorimo. Nisu ni sve političke partije Bošnjaka, časti mi da je Bošnjačka 
demokratska zajednica učestvovala na protestima, da se ratna zastava Alije Izetbegovića vila 
zajedno sa... (Upadica). Izvinjavam se, bošnjačka zastava se vila zajedno sa srpskom zastavom i 
crnogorskom državnom zastavom. Molim lijepo, ja samo govorim šta je bilo. Znači, postoje i  
Bošnjaci u Crnoj Gori... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 21:53:30) 
 
 Hajmo, nećemo zastavama riješiti problem. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (18.05.16 21:53:36) 
 
 Izvinjavam se. 
 Postoje Bošnjaci u Crnoj Gori koji misle drugačije.  

Da vam kažem što je suština. Šta da radimo, gospodine Rastoder, ako vaše procjene 
ponovo budu pogrešne, ako oni pokradu izbore, a poslije toga stigne ceduljica daj da se pravi 
neka simulirana vlada? Đukanović nije naivan agent, on je ozbiljan agent sa iskustvom. On zna da 
će poslije izbora opet ceduljice doći iz ambasade, simulirajte neku vladu đe ima i ovih i onih i Srba 
nekih, ali to suštinski ne mijenja problem. Najdublji problemi crnogorskog društva ostaju 
nedodirnuti i nama treba duboka reformska vlada, ozbiljna, koja će preorati Crnu Goru. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 21:54:06) 
 
 Kolega Simović ima komentar i onda koleginica Marković pa idemo na završna izlaganja.  

Ne morate vi, samo da se završe njihovi komentari, stići ćemo, ponoć je daleko. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (18.05.16 21:54:23) 
 
 Prosto sam bio u dilemi, ali javljam se za komentar da bih dao neki komentar ozbiljni na 
neozbiljnu političku diskusiju.  
 Primijetio bih samo nekoliko akcenata iz te neozbiljne diskusije. Kazali ste da nijedna 
institucija nije normalna, kazali ste da je patriotsko ponašanje u Parlamentu Crne Gore jednako 
Demokratski front, pozivali ste i noćas na ulicu i kao uvijek na početku svake  svoje diskusije i 
večeras i juče i svih ovih dana. Kažete: "Ja uvijek govorim istinu", citiram vas. 

Pođimo od ove posljednje teze. Ko ima potrebu da stalno ponavlja da govori istinu? Čini mi 
se upravo onaj ko govori neistinu, želi da time pokrije sve ono što je kasnije saopštio u svojoj 
diskusiji.  

U odnosu na ovu konstataciju da nijedna institucija nije normalna, samo jedno pitanje, ne 
insistiram na odgovoru. Na osnovu čega i na osnovu koga zaključiste to da ova institucija nije 
normalna? Znate kako, mnogi kad daju neke svoje vrednosne sudove obično kažu čovjek polazi 



od sebe od svojih i slično. Ali, evo, pokušajmo da prepoznamo odgovor, na koga ste mogli 
pomisliti.  
 Kazali ste da patriotsko ponašanje u Parlamentu je jednako Demokratski front, pa ja prosto 
pitam, kad kažete patriotsko ponašanje mislite li na ono ponašanje od prije neki dan, od 13. maja 
od petka. To je sve, a ne patriotsko ponašanje. Mogao bih bezbroj epiteta da dam za ono 
ponašanje, ali najmanje bi to zasluživalo taj epitet, taj pridjev, mnogo toga bi se moglo reći za 
ponašanje 13. maja.  
 Na kraju, stalno zovete na ulicu, što glasnije to je manje podržavalaca na ulici. Često u 
deficitu i najbiližih članova svoje familije, pa se zove na ulicu, pa naprave pauze od onog koji 
najglasnije zove, pa se trkne na neku egzotičnu destinaciju, pa se dođe preplanulog tena, pa se 
ovdje drže neki govori i slično. To je moj komentar za ove sitne sate. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 21:57:26) 
 
 Hvala vama, kolega Simoviću.  
 Izvolite, kolega Medojeviću. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (18.05.16 21:57:31) 
 
 Ja se zahvaljujem što pratite moj ten, nadam se da to nije rezultat isto neke nenormalnosti, 
nego potpune normalnosti o kojoj vi govorite ... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 21:57:38) 
 
 Nema više nenormalnosti. Slobodno se vi opredijelite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (18.05.16 22:01:21) 
 
 Šta znam, stara škola. 
 Gospodine Simoviću, možda vi ne razumijete o čemu ja govorim, možda ne razumijete. 
Ovdje se zaista radi o dubokom promišljanju jednog teškog političkog, socijalnog, društvenog 
trenutka u kojem se Crna Gora nalazi.  Shvatate li vi koliko je ovaj narod ozlojađen, koliko je 
osiromašen? Shvatate li vi kako na narod djeluje priča Sveta Marovića koji je kupio privatni avion, 
koji je imao jahtu od nekoliko miliona, koji je 400 miliona opljačkao državu Crnu Goru? Šta vi 
mislite kako gledaju to siromašni ljudi po Crnoj Gori? Šta će da kažu - bravo? Može strahom to da 
se kontroliše. Zato sam pomenuo Marksa, pomenuo Kapital, mogu vam pomenuti Pola Krugmana, 
Štiglica, da li vama to nešto znači? To nisu članovi Glavnog odbora DPS-a, to su neki ljudi koji se 
bave nekim ozbiljnim poslovima, koji upozoravaju - socijalne razlike nepravda, korupcija, pljačka 
izaziva destabilizaciju svakog društva. Shvatite to. Pa ne možete vi da imate milione i da se 
smješkate, razumijete li? Da kažete ja sam milioner, mi svi imamo milione, a 90% građana Crne 
Gore nema za hljeb danas. I vi mislite da je to normalno. Ja vas upozoravam kao neko ko se time 
bavi godinama, stanje u Crnoj Gori je socijalna bomba i umjesto da sjednete kao odgovorni ljudi, 
umjesto da Đukanović konačno kaže - idem, dajem ostavku, ako sam ja problem države Crne 
Gore podnosim ostavku, izvolite dogovorite se oko izbora, napravite fer i poštene izbore, neka 
Crna Gora ide dalje. Ne, on ne želi i ne smije da da ostavku, gospodine Simoviću. Šta vi mislite, 
afera "Telekom", pa šta vi mislite, pa tu piše, tu je sve dokazano. Zašto tužilac ne pokreće, je li to 
normalna situacija, da dobije svu dokumentaciju iz Amerike, da se tačno zna ko je visoki državni 
funkcioner koji je uzeo 7,3 miliona eura da proda Telekom za 100 milion eura, sve dokazano, 
priznato i sad tužilac ne reaguje, a reaguje na priznanje Svetozara Marovića?  
 Znači, gospodine Simoviću, socijalna situacija u Crnoj Gori, politička situacija u Crnoj Gori 
đe vi mislite da je sva opozicija ista, da ćete nas kupiti funkcijama i foteljama i da ćete nas uvući u 



vašu vlast da mi klimamo glavom svih ovih godina, to ne ide. Demokratski front se pobunio ne 
zbog fotelja, nego zbog budućnosti Crne Gore i zato smo pozivali prij dvije godine - dajte, ljudi, da 
riješimo ovu duboku krizu, nemojte je ignorisati, ljudi su toliko nezadovoljni, toliko ogorčeni. 
 Evo, samo da se obratim radnicama u hipermarketima režimskim u Crnoj Gori. Šta vi 
mislite, bre, 12 sati dnevno bez ... za 200 eura. Za 20 godina šta je zaradila ta radnica u Crnoj 
Gori i treba da bude srećna ako joj dijete nastavi taj strašno plaćeni posao od 200 eura, a vi ćete 
da pravite bahanalije i kupujete jahte i da vaša đeca budu milioneri u Crnoj Gori. To je opasnost za 
Crnu Goru, vjerujte, ljudi. Sirotinja, siromaštvo, nepravda izaziva socijalne i političke tenzije.  
 Molim vas, gospodine Krivokapiću, ako već imate komunikaciju s njima i s predsjednikom 
Đukanovićem, da ga upozorite da je to izvor svih nestabilnoti i može dovesti do kraha države Crne 
Gore. To može dovesti do kraha države Crne Gore, a ne politička, patriotska aktivnost 
Demokratskog fronta koja ukazuje na problem, nudi rješenje, ajmo na izborima poštenim, brate, 
da se izmjerimo. Ajde na poštenim izborima da se izmjerimo, a ne na izborima đe vi imate 60 - 70 
hiljada ... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 22:01:38) 
 
 Kolega Medojeviću, to što ste u pravu ne znači da svi mogu da vas isprate. 
 Koleginice Mrković, imate riječ i onda ćemo preći na završne riječi.  
 Posljednji diskutant u raspravi pa završne riječi. 
 
 
 DANIJELA MARKOVIĆ (18.05.16 22:01:57) 
 
 Hvala vam, predsjedniče.  
 Kolega Medojeviću, rekli ste jednu istinu što se tiče 90-tih godina, 1998. godine, procesa 
tranzicije, neoliberalizma i svega što je slijedilo tih godina gdje se gubi radnička klasa, gdje se 
nasilno stara. Znači, elita i sirotinja, to vam je tačno. O tome smo pričali svih ovih godina. Ali, kad 
ste znali 1998. i 2000. i ostalih godina i učestvovali  i pisali, i ja i vi, ja tada ostala kao radnik bez 
posla i najbolje znam sve te probleme, kako se krnjila radnička klasa da bi sad na ovaj dan 
izumrla, ostali su samo bivši radnici, bivši radnici svih fabrika, kako se harala Crna Gora i  
poharala. To je gospodin Krivokapić mnogo puta u ovoj skupštini pomenuo. Doduše, Socijalistička 
narodna partija nije učestvovala u svemu tome, niti je stvorila Crnu Goru ovakvu kakva jeste, niti je 
bila na vlasti 18 godina, niti je na referendumu nijedan član Socijalističke narodne partije glasao za 
ovakvu Crnu Goru. To vama kažem jer ste upravo vi svojim potpisom na referendumu dali legalitet 
ovakve Crne Gore, ovakve kakva jeste. Ne da smo mi bili protiv Crne Gore, nijesmo bili, niti smo 
danas protiv Crne Gore. Gospodin Đukanović je rekao da je predsjednik Opštine Berane uputio 
pozivnice za jedan koktel, prijem u kući Gavra Vukovića na 21. maj. I to je zamjerka Fronta našem 
predsjedniku opštine. Zašto? Pa vi ste iz vaših redova glasali za Crnu Goru i stvorili je. Mi smo 
osvojili vlast i u koaliciji smo sa Frontom u Beranama. Mi moramo da poštujemo zakone Crne 
Gore, da li se nama sviđaju zakoni ili nam se ne svđaju. Postoje građani Berana, jedna dobra 
polovina, koji slave 21. maj, a predsjednik Opštine mora po zakonu svaki državni praznik da 
obelježi. Šta intimno misli Danka Marković, Dragoslav Šćekić i svi ostali iz SNP-a to je naša lična 
stvar. Ali, u svim opštinama gdje bude SNP na vlasti zajedno sa ostalim partijama već koje su, 
svaki državni praznik se mora obeležiti. Danima ovdje slušamo  da ste vi, Front, jedina opozicija. 
Ne ide u korist opoziciji to što pričate. Socijalistička narodna partija pojedinačno je najjača partija i 
najjača opozicija i sama bira svoj put politički i ne možete vi nama nametati ni rješenja, niti nam 
možete umanjiti ugled, niti nam oteti naše birače sa takvim vašim ponašanjem.  
 Šta je ovdje prioritet? Prioritet je kako ovu vlast maći poslilje 25 godina diktature. To je 
bitno, a nebitna su međusobna prepucavanja, što je jedan govorio - čija buva više skače, što je 
meni bilo simpatično od jednog prostog čovjeka na jednom sastanku. Znači, bespotrebno nešto, 
jalova priča koja ničemu ne doprinosi. 
 Šta možemo da kažemo? Bilo kakav sporazum da se napravi, mi nikad ne možemo da 
umanjimo snagu nijedne političke partije u ovom parlamentu. Izbori će biti, kakvi će biti vidjećemo. 



Mislite, mi ćemo pristati da nas neko pokrade pa ćemo da priznamo taj rezultat. Ne. Ali zamjeram 
da ovdje prozivate pogrešne ljude na pogrešnom mjestu. Znači, članovi Socijalističke narodne 
partije su, bez obzira na velike razlike koje su postojale, izašli, činio je vama jezgro na protestima. 
I ja sam prva podržavala i podržaću uvijek sve proteste opozicije. Dvadeset četvrtog oktobra, 
gospodin Raško Konjević je ostao dužan na mnoga moja pitanja koja sam uputila njemu kao 
ministru unutrašnjih poslova. Poslije sam shvatila da u stvari tu funkciju koju je obavljao i nije 
obavljao, jer sve što je obavljao obavljao je direktor Uprave policije. Pitala sam, i dan danas nijeste 
odgovorili - ko su ljudi sa kapuljačama koji su te večeri izazvali incident? Niste mi nikada odgovorili 
i niko iz vlasti nije odgovorio, a trebalo je. Ključ svega su bili oni, ne narod koji je bio goloruk, među 
njima i ja i ostali članovi SNP-a koji su došli da podrže proteste, ne samo SNP-a nego i ostalih 
partija, iz vaših, čak i iz DPS-a znam prijatelja koji su bili zajedno  sa mnom. Jer, to nisu bili 
protesti partije, to su bili protesti građana, građana koji su nezadovoljni svojim socijalnim 
položajem, svojom nemaštinom i ostalo. 
 Ali, gospodin Đukanović iskorišćava ovu govornicu da bi ponizio nekoga. Suprotan je 
efekat, svaki član Socijalističke narodne partije uvijek će poštovati zakon, pa voljeli mi te zakone ili 
ne, oni su izglasani. I svaki put će se obilježiti svaki državni praznik. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 22:08:21) 
 
 Hvala, koleginice Marković. 
 Kolege, nema više prijavljenih. 
 A komentar, izvinit,e nisam vidio. Milutin Đukanović, komentar, računao sam da tu nemate 
protivljenja. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (18.05.16 22:08:26) 
 
 Gospođo Marković, 
 Ja mislim da nema nikakave potrebe za nervozom. Ja ništa netačno ovdje nijesam rekao, 
to je suština. Vama hvala veliko što ste došli na proteste i pogotovo što smo bili zajedno 24. 
oktobra, ali mi i dalje mislimo da bi mnogo bolje bilo da su organi SNP-a, Glavni odbor ili 
rukovodstvo, zvanično pozvali građane da dođu na proteste. To nijesmo vidjeli, to nije urađeno. 
Vama u svakom slučaju hvala što ste bili 24. oktobra sa nama. 
 Zbog čega vam smeta kad smo saopštili da Nova srpska demokratija neće doći na proslavu 
21. maja Dana nezavisnosti? Nova srpska demokratija dokle je ovo rukovodstvo, budite sigurni, 
neće doći ni na jednu proslavu 21. maja, kako ga vi zovete - Dana nezavisnosti i kako piše u 
pozivnici.  
 Vi se ljutite što sad to saznaje Crna Gora da SNP u Beranama slavi dan nezavisnosti. To 
je, gospođo Marković, činjenica, od nje ne možete pobjeći, bila prijatna, bila neprijatna, ali kad se 
uruče pozivnice, kad imamo mi neke naše slave, kad uručujemo pozivnice, mi smo prezadovoljni s 
tim, mi smo srećni, mi zovemo ljude, nema potrebe to da krijemo. Jedina nervoza vaša može da 
bude ako ste pozvali a intimno vas je sramota što se to slavi. Mi nikad to slaviti nećemo, to da 
znate, mogu hiljadu zakona da uvedu, 21. maj slaviti nećemo. 
 Dalje, što se tiče toga da napadamo opoziciju i mi smo jedina opozicija. Ne može za nas da 
bude opozicija ona politička organizacija koja je potpisala sporazum sa Demokratskom partijom 
socijalista, za nas je Demokratska partija socijalista organizovana kriminalna grupa. Takođe, nema 
razloga za nervozu, vi ste htjeli da uđete u Vladu i uzmete ministarska mjesta, ali nijeste dobili dva 
nego jedno i sad zbog tog jednog ministarskog mjesta nijeste ušli, ali suština je ista. Vi ste od srca 
željeli da uđete tamo, nije vas zapalo, bili ste spremni da budete članovi Vlade Mila Đukanovića i 
to nije ništa strašno, to je istina. A sad vas to nešto boli, e to je vaš problem. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 22:11:28) 
 



 Imate pravo. 
 
 
 DANIJELA MARKOVIĆ (18.05.16 22:11:34) 
 
 ...Đukanovića moram biti vesela da bi on dobio utisak da mene ne boli.Vjerujte, vas treba 
da boli jer ovih dana su vas građani slušali šta pričate za ono tijelo, koje smo ja i moji drugovi iz 
SNP-a vama, kad mi više nismo dolazili na vaše proteste, vi nemate ni 100 ljudi. Vas boli ta 
činjenica. Svako bira svoj politički put. 
 Šta je bolje za Crnu Goru? Bili su i protesti i to je način i učestvovali smo i u tome, ali 
mijenjate teze. Berane je jedina opoziciona opština, baš pored Plužin,a da ne računam Plav i 
ostalo, i sada vi predstavljate, za neuke građane vrlo opasno stavljate nešto, vi više mrzite SNP 
nego što ispoljavate svoju netrpeljivost prema DPS-u. Ili je to možda neki vaš politički ... Sad ćemo 
malo i o tome. 
 Gospodine Đukanoviću, znači da objasnim građanima da je Berane jedina opoziciona i da 
predsjednik opštine nije predsjednik samo članovima SNP-a i Fronta nego svih građana Berana i 
da je dužan po zakonu da obeleži svaki državni praznik. Da li se nama sviđa taj državni praznik ili 
ne sviđa, jesmo li hiljadu puta u ovom parlamentu razgovarali i o zastavi i o himni i o svemu. Pa i 
vi sad sjedite i pod ovim zastavama i slušate himnu i sve ostalo. Sviđalo se nama ne sviđalo, Crna 
Gora, kome sam ja replicirala, gospodinu Medojeviću i gospodinu Raduloviću i ostalim iz Pokreta 
za promene, znači oni su zaokružili, vaši partneri, nije Danijela Marković, nije Dado Šćekić stvorio 
Crnu Goru, nego vi, zajedno. Pa tako, razmislite malo. Kako se stvorila - stvorila se, dužni smo da 
poštujemo i Ustav  i zakon. Nervoze nemam, vjerujte više je vi imate jer ste ovim činom ova tri 
dana pokazali nešto što građani do sad nisu vidjeli. Da vi nazivate sve partije ostatkom opozicije. 
Vi niste svjesni da svoje mjesto u istoriji na taj način nikada nećete naći, vjerujte, niti možete naći 
više ni jednog partnera u ovoj skupštini koji će vama vjerovati kad se tako ponašate sa opozicijom. 
Ja nikada ne bih ponizila nikog opozicionara, kao što sam i uradila, iako ste vi nemušto nas zvali 
na proteste u vašoj organizaciji, uvijek ću doći da ispoštujem bilo koga kad znam da se bori za 
prava građana, za poboljšavanje života, za smicanje vlasti koja već godinama stvara elitu i 10% 
elite i 90% naroda koji je na rubu egzistencije. 
 Onu veče, opet sebe stavljate u prvi plan, bili su iz svih partija, ja opet ponavljam, bili su iz 
svih partija ljudi, ne politički da podrže ni vas ni mene, nego im je dosta ove vlasti.   
 Zašto je došlo do stvaranja sporazuma. Do stvaranja sporazuma iz jedne velike nužde, da 
se pokuša na taj način da se makar dođe do kontrole nekih ministarstava, do kakve-takve 
kontrole.  

Vi ste pričali o ambasadama, nisam upoznata niti me taj dio priče zanima. Niti sam đe išla, 
niti me to zanima, niti je ko dolazio kod mene, niti sam ja išla đe. To da imputirate samo da ste vi 
opozicija, pa šta sam onda ja i ovi ljudi ovdje koji smo sedeli u opoziciji? Vi ste pojedini bili 
poslanici od stvaranja ovog parlamenta. Kada pogledam one slike vidjećemo ljude da se nijesu 
mijenjali. Samo malo starosti se pridalo. Šta ste učinjeli? Ništa opoziciono. Mislite da će opozicija 
biti uvijek s lijeve strane jedni, s desne drugi. Ne, uvijek je politika nešto što ide korak naprijed i 
mora se mijenjati i metoda i način na koji opozicionari moraju da djeluju, ali ne niskim udarcima na 
drugi politički subjekt. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 22:16:39) 
 
 Koleginice Ćatović, ako budete na izlaganje kolege Milutina, on će vam morati odgovoriti, a 
vi nećete imati pravo. 
 
 
 MARIJA ĆATOVIĆ (18.05.16 22:16:49) 
 
 Komentar na račun priče koju je imala gospođa. Ovdje se pominje da je DPS organizovana 
kriminalna grupa. Molim vas, u ime članova, simpatizera i glasača DPS-a ne dozvoljavam da se  



ovako priča. Ne dozvoljavam, predsjedniče, da se ovako govori zato što smo mi ljudi svi za sebe 
odgovorni. Prema tome, onaj ko prekrši zakon taj će da odgovara. Pa i u jednoj kući kad neko 
napravi nešto on će da odgovara, a neće mu odgovarati otac i majka ako dijete napravi. Prema 
tome, zaista vas molim da ne dozvoljavate da neko jednu partiju kompletnu naziva organizovanom 
kriminalnom grupom. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 22:17:48) 
 
 Hvala.  
 Ovdje se nazivamo izdajnicima, nepatriotama, nacionalistima, fašistima i to neđe obrnuto 
proporcionalno, što ste manji nešto više nas nazivaju. Hajde da završimo ovdje. Nije bilo na vas, 
uopšte je bilo. Nema pojašnjenja. Slažem se sa vama, ali dozvolite da je već deset i po.  
 Izvolite, trideset sekundi. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (18.05.16 22:18:25) 
 
 Gospođo Ćatović, rekao sam za DPS da je to organizovana kriminalna grupa i mislim da je 
to malo što sam im rekao. Vrijeme će pokazati da sve što smo pričali za njih se pokazalo tačno. 
Nijesu još počele da se raspliću stvari oko ubistava. Preko 40 ubistava je neriješeno u Crnoj Gori. 
Znate li zbog čega kažem da je organizovana kriminalna grupa? Je li moguće da predsjednik 
DPS-a nije znao šta mu radi politički savjetnik? Je li moguće da potpredsjednik DPS-a, odnosno 
zamjenik predsjednika DPS-a Duško Marković, ministar pravde i čovjek koji upravlja tajnim 
službama 20 godina, nije znao šta mu radi Svetozar Marović, šta mu radi Kuljača, šta radi 
Rađenović? Mislite da je u drugim oblastima bolje? Jednog dana, pazite dobro šta vam kažem, 
stidjećete se toga što sada pričate i koje ljude branite. Nema potrebe to da radite. Svetozar 
Marović, zapamtite i ovo, nije najveći kriminalac u DPS-u. Ima većih od njega. Sada da ih ne 
nabrajam. Sav organizovani kriminal od Svetog Stefana, Šarića i ostalih uz DPS, gospođo 
Ćatović. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 22:19:44) 
 
 Nije to na dnevnom redu.  
 Vi ste njega prozvali, ne možete. 
 
 
 MARIJA ĆATOVIĆ (18.05.16 22:20:09) 
 
 Konkretno partiju. Ne dozvoljavam, svako je kriv. i nemojte tako da pričate jer vi to  
upotrebljavate u političke svrhe, a ono što ste vi radili je protiv države i to su viđeli građani ove 
Crne Gore.  
 Prema tome, ne branim nikoga, gospodine Đukanoviću, nikoga ne branim samo ne 
dozvoljavam da govorite da je cijela partija jedna kriminalna grupa. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 22:20:44) 
 
 Hvala.  
 Ne može biti čitava partija. Danas sam više puta rekao i za naše kolege. Hvala vam.  
 Idemo na završnu riječ. Ostali smo tu pri kraju, nemamo više od pola sata, završićemo do 
ponoći.  
 Završna riječ. Kolega Radunoviću, predsjedavam dugo danas o temi đe sam radosna vijest 
za sve vas. Kolega Dritan Abazović, kolega Rifat Rastoder, kolega Srđan Milić, kolega Goran 



Danilović, kolega Andrija Mandić i na kraju sam ja. Izvolite po deset minuta. Kad može srpska 
Skupština, možemo i mi.  
 Izvolite, kolega Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (18.05.16 22:21:50) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore, vjerujem da budno pratite 
zbivanja u Skupštini. Došli smo do finala. Mislim da je bilo zanimljivo, možda je u nekim navratima 
bilo dosadno, ali to je sastavni dio posla. Potrudiću se da ne iskoristim sve minute, ali saglasan 
sam da to uvijek kažem, a ne ispoštujem. Samo da se kratko oosvrnem još jednom na jednu 
retrospektivu dešavanja, odnosno tri tačke koje smo ovih dana imali na dnevnom redu zajedno sa 
ovom tačkom koja se tiče glasanja o povjerenju predsjednika Skupštine.  
 Poštovani građani Crne Gore, iako sam juče rekao, a mnoge kolege su to potvrdile, da je 
malo neuobičajena situacija da novi kandidati ne budu predloženi od strane Vlade, da Vlada neće 
da se pojavi u sopstveni parlament, da je to urušavanje Ustava, da je to urušavanje i Parlamenta 
kao najviše političke institucije u ovoj zemlji. Kada malo bolje razmislim, mislim da je to dobro. 
Zašto ja ne mislim da gospodin Đukanović ima bilo kakvu niti moralnu niti političku potrebu da 
predstavi pet kandidata opozicije koji će sa opozicione liste biti u Vladi Crne Gore da bi kontrolisali 
izborni proces? Mislim da on to ne zaslužuje ni po čemu i na neki način sam mu zahvalan što nije 
došao i što će ti ljudi bez tog nekog uvoda, nepotrebnog, formalnog, biti predloženi kao kandidati, 
a nadam se da će biti izabrani.  
 Želim da kažem sledeće. Najveći politički izazov Crne Gore jeste demokratska smjena 
vlasti. Čitav ovaj sporazum smo uradili da bi imali slobodne i fer izbore, da bi imali kontrolu 
izbornog procesa i da bi dostigli zajednički sa ostalim opozicionim strankama taj istorijski cilj.  
 Građani Crne Gore, DPS je i 2012. godine izgubio izbore iako su ti izboiri bili pokradeni. 
Tada su zajedno sa Socijaldemokratskom partijom i ostalim partijama koje su bile u njihovog 
koaliciji osvojili 39 mandata, nisu imali 41 mandat. Poštovani građani Crne Gore, nemojmo od 
DPS-a da pravimo osjećaj da je to nepobediva stranka. Oni su i te kako ranjivi i pobjedivi. 
Ubijeđen sam da će uz kontrolu izbornog procesa dodatno oslabiti njihov rezultat i da ćemo na 
kraju 9. oktobra zajednički slaviti istorijske promjene u Crnoj Gori koje bi bile najveći iskorak u 
istoriji ove zemlje nakon sticanja nezavisnosti. To je obaveza svih onih koji su se upustili u ovaj 
sporazum.  
 Što se Demokratske partije socijalista tiče, oni nisu potpisali samo sporazum o slobodnim i 
fer izborima. Bili su zaokupljeni, zbog toga su nas i maltretirali dva, tri mjeseca političkim 
odugovlačenjem, drugim sporazumima. Sporazumima sa tužilaštvom u kojima su najveći njihovi 
funkcioneri, dugogodišnji drugi ljudi partije, ljudi koji su vodili njihove kampanje, ljudi koji su 
pregovarali, ugovarali koalicije u njihovo ime, priznali da su vođe organizovanih kriminalnih grupa. 
To je samo početak otpetljavanja velikog klupka, kada se Gordijev čvor u jednom trenutku  
presiječe ko zna do kojih će svih ljudi koji su obavljali značajne državne funkcije stići. To je naša 
obaveza, zbog toga smo ušli u sporazum, vjerujemo da zajedno i sa onim rezidentnim 
ambasadorima, sa Evropskom komisijom, koji su pomogli da se do sporazuma dođe, zaista 
možemo imati situaciju da nakon 09.oktobra slavimo veliku pobjedu, odnosno kraj tranzicije i 
demokratsku smjenu vlasti.  
 Šta je važno da se kaže a možda se propustilo prethodnih dana? Nova Vlada neće imati 
100 dana, niti ona može da traži 100 dana, jer za 100 dana su izbori. Nova Vlada, odnosno pet 
ministara iz opozicije moraće da radi odmah od četvrtka, od sjutra, pa svaki dan, i praznikom i 
vikendima, pokušati da koliko je toliko moguće suzbije zloupotrebe koje su svakodnevne i koje se 
manifestuju i kroz koje čitamo i kroz medije, a ko zna šta se dešava iza scene za zašta javnost nije 
upuznata.  
 Poštovnai građani, priče da ovo nije makedonski scenario, jeste, ovo je makedonski 
scenario. Samo da budemo jasni, i u Makedoniji je opozicija ušla u Vladu, pokušala da iskontroliše 
izborni proces. Nije uspjela, nije učestvovala na izborima. Ja želim odavde da uputim poruku, ako 
ne usijemo, a otkrijemo zloupotrebe, niko neće garantovati da ćemo učestvovati na tim izborima i 



moguće je da se 09. oktobra svi nađemo na ulici ako zaista budu postojali relevantni dokazi da se 
zaista čine manipulacije, a da vlast većinska njihova zarobljena 26-togodišnja ne želi da se otpusti 
tih poluga i ne želi da institucionalno procesuira to. Apsolutno je ista situacija, tamo se promijenio 
premijer, ovdje se premijer nije promijenio. To je veliki minus, ali je dobro da je taj premijer danas 
simbolično van Parlamenta, smibolično je i van zemlje. Želim da on ostane van Parlamenta nakon 
narednih izbora, može ostati u zemlji, apsolutno ništa tu nema   lično. Politički je dobro i 
simbolično da on večeras nije ovdje, da nije predstavio opozicione ministre, jer mu to ne pripada, i 
da će opozicioni ministri večeras ovdje biti sami, a nadam se da će nakon 09.oktobra biti sa svim 
ostalim članovima iz ostalih opozicionih subjekata koji u ovom momentu su odlučili iz svojih 
legitimnih razloga da u tome ne učestvuju.  
 Jeste, pominjao se Karl Marks, jedan od, kao je proglašeno, svjetskog udruženja filozofa, 
možda i najveći mislilac milenijuma i pričalo se o njegovom kapitalnom djelu u kojem između 
ostalog kaže, parafraziram, da je došlo do otuđenja, raznoraznih otuđenja, otuđenja čovjeka od 
čovjeka, otuđenja čovjeka od mašine. U Crnoj Gori je došlo do otuđenja vlasti od građana, vlast je 
bliža kriminalcima negoli što je građanima. Vlast nema osjećaj za ono što su potrebe građana. Mi 
moramo raditi da se takvo otuđenje suzbije. Kad smo već kod filozofa, evo da pomenem mog 
omiljenog Hegela i najkapitalnije njegovo djelo Fenomenologiju duha, koje kaže, između ostalog, 
da se samo često krhka samosvijest traži u priznanju drugih. Možda mi, odnosno možda kolege 
nijesu priznale ovaj naš, govorim opozicione kolege, nijesu priznale ovaj naš potez, niti ga priznaju 
kao nešto što je dobro, ali to ne znači da sam po sebi on nije dobar. Mislim da će ga testirati 
vrijeme. Testiraće ga kratko vrijeme od tri - četri mjeseca, testiraće ga period u kome će opozicioni 
ministri morati da pokažu šta znaju, morati da pokažu da znaju da vladaju na drugačiji način, ako 
to znaju i moraćemo po dubini u institucijama sistema, u lokalnoj samoupravi i u onome što je 
vezano za tužilaštvo, a što se manje pominjalo, a izuzetno je važno, da će zloupotrebe izbornog 
prava biti tretirane ako bude trebalo i od specijalnog tužilaštva na neki način pomoći naš krhki 
demokratski duh, ojačati naše demokratsko tijelo i učiniti da zajednički slavimo jednu demokratsku 
smjenu vlasti, ali na miran, dostojanstven način kakav dolikuje ozbiljnim evropskim državama. 
 Ne, ja ne mislim da je dobro da se smijeni predsjednik Parlamenta, koliko god to možda i 
politički loše zvučalo. Ne želim kaznenu repliku u afirmativnom smislu, želim da kažem da mi se 
svidjela diskusija gospodina Radunovića danas. Najviše od ovih koje sam čuo u zadnja tri dana, 
kad je riječ o tom dijelu opozicije. Jeste, gospodin Krivokapić jeste bio na toj listi koja je krala i za 
sebe i za one koji su bili isped broja tri i iza broja tri i iza broja jedan, da tako budemo jasni, ali 
mislim da nije dobro da u ovoj situaciji u kojoj nam se toliko poremetio reljef Parlamenta, da su se 
raspale sve stranke koje su ušle u Parlament, izuzev DPS-a koji će se, nadam se, raspasti  zadnji, 
ali čini mi se ko se zadnji smije najslađe se smije, da će to da bude nešto najdobrotvornije za Crnu 
Goru. Ne mislim da se u ovom predvečerju izbora, jer je jasno da će ovaj parlament funkcionisati 
do 31.jula, treba mijenjati struktura Parlamenta, to važi i za potpredsjednike. Ali eto, DPS je 
odlučio drugačije, ne znam da li imaju većinu za to i to će se ispostaviti. Nije kraj svijeta, niti ovdje 
treba da držimo govore kao da je ne daj Bože neko umro ili kao da abdicira iz neke bog zna 
kakave pozicije. Na kraju svi ćemo se mi nekako sresti.  
 Želim da zahvalim svima koji su učestvovali u raspravi, bilo je i teških riječi, ali bilo je i 
korisnih sugestija, savjeta i argumenata. Ipak smo nakon onoga što je bilo u petak 13-tog, taj 
nesretni datum i sam po sebi, pokazali u ponedelja i utorak i večeras, danas, tokom dana u 
srijedu, da ovaj parlament ima dostojanstvo, da se rasprava može voditi na jedan kvalitetan način i 
da smo svi sa različitih političkih pozicija, ali čini mi se sa sličnih građanskih, ljudskih pozicija, 
spremni da zaista nešto radimo da ova zemlja bude bolja, učinkovitija, organizovanija nego što je 
do sada bila.  
 Poštovani građani Crne Gore, oni ljudi koji su uzeli na sebe odgovornost da potpišu 
sporazum znaju da je ovo jedan vrlo težak momenat, da situacija nije lagana, ali vjerujte, po 
našem nekom osjećaju u ovom trenutku nije postojala nikakva kvalitetnija alternativa. Da li će se 
ona u međuvremenu pojaviti i da li će ona biti dovoljna, ne znam. Ono što iskreno vjerujem jeste 
da DPS-ove tvrdnje, tvrdnje predsjednika DPS-a da bi ovaj model mogao da funkcioniše i nakon 
izbora samo pokazuju nesigurnost kod tog čovjeka i kod te partije od izolacije. U jednom momentu 
čak i da dobijete ne znam koliku većinu ili da pokradete izbore na način da stvorite neki privid da 
imate više do 41 poslanika, vjerujte, kad vas neko izoluje u potpunosti to je definitivno vaš kraj. 



Tako je bilo i sa Slobodanom Miloševićem. Nema potrebe da na isti način bude sa Đukanovićem 
kada je u pitanju njegova smjena. 
 Mislim da ga možemo smijeniti na slobodnim i fer izborima, naše je da do tih izbora 
stignemo, a čini mi se obaveza svih političkih subjekata, političara pojedinačno i građana je da 
takav proces pomognu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 22:34:20) 
 
 Hvala, kolega Abazoviću. 
 Kolega Rastoder u ime Socijaldemokratske partije. 
 
 
 RIFAT RASTODER (18.05.16 22:34:35) 
 
 Poštovana gospodo, koleginice i kolege poslanici, poštovani građani,  
 Moram reći kao prvo da uprkos ne samo ovoj našoj današnjoj razmjeni gledišta, ne kažem  
slučajno gledišta, jer bojim se da smo na argumente zaboravili i bojim se da smo u nekim 
djelovima zaboravili čak i na cilj rasprave, ali čak i uprkos dobroj volji da sve razumijem moram 
reći da prosto je nemoguće oteti se utisku da je sav taj ceremonijal oko januarskog povjerenja, 
prije svega provjere povjerenja Vladi i s tim u vezi kojekakvih tadašnjih kasnih političkih 
prestrojavanja zaključno s ovim grozničavim insistiranjem na razrješenju predsjednika Skupštine, 
u suštini samo još jedan manevar, odnosno pokušaj skretanja pažnje sa sve brojnijih problema i 
afera i istovremeno pokušaj potpune instrumentalizacije svih relevantnih državnih institucija u 
predizborne svrhe. Nažalost, dijelom rasprave čini se kao da smo davali za pravo ovim akterima, a 
kreatori ovog prepoznatljivog političkog koncepta, očigledno jedino nijesu pretpostavili toliku 
vitalnost dvije važne institucije Skupštine Crne Gore i Vrhovnog državnog tužilaštva, nadasve 
Specijalnog tužilaštva i sve se mjesecima već nastavlja. Evo, raznovrsni pokušaji da se i ove dvije 
instuticije ukrote ili bar što je moguće više dezavuišu. No, u žiži je rasprava o Predlogu za 
razrješenje predsjednika Skupštine i vratiću se tom pitanju i samo još jednom prosto ponoviti, 
apostrofirati neke činjenice u vezi s ovim zahtjevom.  
 Kao prvo, nakon svega što se izdešavalo, pogotovo da nije bilo svih tih nervoznih pokušaja 
prenabregavanja svih mogućih procedura, moglo bi se reći da je ovo i sasvim logičan slijed 
januarskih dešavanja čiji smo akteri i svjedoci bili. Ostaće, međutim, upamćeno i zapisano - traži 
se razrješenje predsjednika Skupštine koji je bio jedan od političkih predvodnika u obnovi pune 
državnosti Crne Gore, koji je koordinirao i njeno ustavnopravno oblikovanje i, konačno, 
predsjedavao ustavotvornom, kao i svim dosadašnjim redovnim i vanrednim zasijedanjima 
Skupštine nezavisne Crne Gore.  
 Nadalje, traži se razrješenje predsjednika koji je Skupštinu uzdigao maltene od 
bespogovorne vladine većine i Vladinog svojevrsnog servisa u najstrožeg kontrolora Vlade i 
otvorenu instituciju svih građana. Konačno, traži se razrješenje političara koji je, koliko znam, do 
sada jedini iz Crne Gore zavrijedio da bude i predsjednik Skupštine jedne od najvećih 
međunarodnih asocijacija - Organizacije za evropsku bezbjednost i saradnju. Svakako još 
indikativnije je, i to će ostati za anale i upamćeno, da se traži razrješenje zbog glasanja oko 
povjerenja Vladi ili uopšte zbog glasanja, kao i zbog toga što je upravo ovaj predsjednik Skupštine 
smogao snage da među prvima, bar iz doskorašnje parlamentarne većine, ukaže da je Crna Gora 
umjesto realno samoodrživog prosperitetnog sistema dovedena do ogromne budžetske, naročito 
dužničke zavisnosti, kao i do političke krize koja uz sve brojne korupcionaške afere prijeti da 
zasjeni i nesporne rezultate u ostvarivanju strateških ciljeva, te shodno tome prvi pokrenuo 
parlamentarni dijalog za razrješavanje iste. Nažalost, umjesto razumijevanja i rješavanja 
problema, pribjeglo se njihovom klasičnom zamagljivanju prestrojavanjem na prepoznatljivi sistem 
samoodržanja na vlasti po svaku cijenu. Zbog toga je predsjednik Skupštine smetao i zbog toga je 
Socijaldemokratska partija Crne Gore smetala kao jedan od najozbiljnijih konkurenata na 
predstojećim izborima i morala je biti eliminisana iz svih institucija vlasti. Upravo zbog toga se 
posredstvom raznoraznih instrumentalizovanih medija i kojekakvih eksperata i poslušnika protiv 



SDP-a nastavlja i najprljavija moguća kampanja. Između ostalog, podmeće se, da ne upotrijebim 
grublju riječ, da su predsjednik i SDP o navodnim pogrešnim potezima progovorili tek nakon punih 
18 godina učešća u vlasti, a ne preza se čak ni od najgrubljih pojedinačnih ataka.  Uvažena 
gospodo, već mjesecima se gnušam od najprimitivnijih mogućih pokušaja kompromitovanja i mog 
imena, samo zbog toga što sam u redovnoj proceduri dobio stambenu kreditnu pomoć, zasigurno 
najmanje dva puta manju od gotovo svakog lokalnog funkcionera i pogotovo onih koji ovu 
kampanju iniciraju i protažiraju ne računajući čak ništa od onoga što su eventualno sami uzeli od 
države.  
 U suštini, kao što rekoh, ključni problem i meta je Socijaldemokratska partija zbog toga što 
je najpostojaniji i najrevnosniji antiratni proevropski i demokratski akter i svjedok raznoraznih djela 
i nedjela o kojima nikada nijesmo ćutali niti ih zanemarivali. Istina pomagali smo mnogima da se 
izbore sa sopstvenim zabludama i grijesima, nažalost sve u mogućoj mjeri i realnim okvirima. U 
svakom slučaju, neosporivo je da je nakon što je bezmalo punih sedam godina bila jedna od prvih 
meta tzv. ratnika za mir, upravo Socijaldemokratska partija zaista i bila inicijator, kreator i akter 
nove stranice istorije Crne Gore tj. otklona od dotadašnje ratnohuškačke i ekspanzionističke  
politike ondašnjeg beogradskog režima i okretanja obnovi nezavisne Crne Gore na evropskim 
principima i kursu. Upravo SDP je u tom periodu predvodio i u zaštiti vojnih regruta i rezervista od 
prisilnog slanja na otvorena ratišta, kao i u prihvatu i zaštiti izbjeglica s tih područja. Sve vrijeme u 
kontinuitetu SDP se borio i izborio za dostojanstveno sjećanje na žrtve ratova i nadasve 
procesuiranje svih zločina počinjenih u Crnoj Gori, kao i bilo gdje drugdje u ime Crne Gore.  
 SDP se jednako odvažno već nakon prve godine drugog koalicionog mandata suprotstavio 
kolebanju ili, kako naši ondašnji partneri žele reći, faktičkom odlaganju suverenističke ideje i 
napuštanjem Vlade doveo do novih parlamentarnih izbora, ali uz garancije da će biti ostvaren cilj 
zbog kojeg jesmo bili i ostali u koaliciji.  

Treba li uopšte i dokle ponavljati ko se borio i izborio za zaštitu kanjona Tare od tajkunske 
devastacije, prodaje Elektroprivrede Crne Gore, Termoelektrane Pljevlja, Aerodroma Crne Gore,  
tzv. Kraljičine plaže, odnosno Dubovice između Petrovca i Bara itd.  

Naravno, mnoge od šteta nijesu se uspjele spriječiti i zbog toga je SDP poodavno započeo 
distanciranje od te i takve politike i zbog toga je danas tu gdje jeste, na svom izvornom putu za 
demokratskiju i ekonomski prosperitetniju, nadasve pravnu i pravedniju Crnu Goru. Na tom putu 
je, uostalom, sve veći broj političkih i drugih javnih poslenika, kao i institucija poput već pomenutog 
Državnog tužilaštva, tako da i ne čude na sreću zaludne klasične opstrukcije  njihovog rada.  
 No, čini se bar da je obruč pravde ipak sve uži, a javni spisak već otvorenih afera je sve 
duži, tako da bi i svi koji na bilo na koji način i dalje srljaju u kršenje demokratskih pravila i zakona 
imali razloga dodatno razmisliti prije nego se i sami upišu na taj spisak. Dobro je da su to uprkos 
početnom kategoričnom odbijanju demokratskog dijaloga o mogućim rješenjima aktuelne krize 
shvatili i najviši Vladini predstavnici i što je došlo do kakvog-takvog sporazuma. Nijesam mu 
poklonik, ali mislim da je ipak dobar čin i neki znak nade da ima mogućnosti da se tu nešto uradi. 
Ako zbog toga iko uopšte i može imati razloga za zadovoljstvo i pobjedničko likovanje, onda bi to 
zaista mogao biti upravo predsjednik Skupštine koji je bio inicijator i akter svega.  
 Što se samog čina glasanja tiče, mi smatramo da je to naprosto u ovakvim okolnostima i uz 
ovakve činjenice puka formalnost i još jedna samo legitimizacija pojedinačne i kolektivne političke 
savjesti, tako da nemamo razloga učestvovati u tome i ne zamjerite što nećemo ni uzeti glasačke 
listiće da obavimo tu demokratsku dužnost, a drugi nek izvole. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 22:44:35) 
 
 Hvala, kolega Rastoder.  
 Kolega Srđan Milić, u ime Socijalističke narodne partije. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (18.05.16 22:44:44) 
 
 Hvala vam.  



 Poštovani građani Crne Gore, evo tri dana rasprave o mnogo čemu, sa različitim 
argumentima. Ali, znate, stalno ponavljam svako nosi svoj krst za života. U knjizi koju uporno 
citiram "Kako plivati s ajkulama", da vas živog ne pojedu, kažu da onaj ko spaljuje mostove za 
sobom mora da bude vraški dobar plivač. Neki su možda pokušali u ovim danima, ovim 
mjesecima, ovim godinama, da spaljuju mostove za sobom. Crna Gora ne zaslužuje one koji ne 
misle jednako o svim njenim građanima. Priznajem da od 2003.godine, valjda, kada ste prvi put 
birani za predsjednika Parlamenta, pa do današnjeg dana, nikad nijesam podržao vaš izbor. Te 
2012.godine, toga 8.novembra, upravo je kolega Rastoder imao uvodno slovo vezano za vas, 
ovdje u ovom sazivu glasao sam samo za gospodina Sulja Mustafića i gospodina Branka 
Radulovića, nijesam glasao za gospodina Milutina Simovića. Što se tiče glasova za koga sam 
glasao, kod tih glasova i ostajem. Naravno, postoji trag u vremenu, bilo je i inicijativa za vašu 
smjenu, jedna od tih inicijativa je iz 2010.godine, kada je bio osnov za vašu smjenu između 
ostaloga govor mržnje koji ste u svojstvu predsjednika Parlamenta saopštili na svečanoj akadmiji 
na Cetinju organizovanoj u čast Svetog Petra Cetinjskoga, kad ste rekli: "Petar prvi hodi Crnom 
Gorom i širi slovo zakona, miri zavađene i nudi pravdu. Nasuprot njemu, neki ovdašnji sveštenici 
su vjeru upregli u kolo mržnje i razaranja. Zato je Petar Prvi svetac, a on i bruka naša, jer mu ni 
zemni ostaci nijesu slobodni, kao ni njegova Crna Gora. I kako je on stao pred Univerzitet Crne 
Gore sa knjigom, mi moramo stati pred Cetinjskim manastirom zakonom i pravdom".  
 Bio je razlog zašto smo pokrenuli inicijativu za vašu smjenu. Imam ovđe sačuvane diskusije 
vaših dugogodišnjih koalicionih partnera iz Demokratske partije socijalista. Žao mi je što ne 
dopušta vrijeme da neke od tih idolopoklonskih diskusija citiram ovdje, da se vidi na koji način se u 
vremenu mijenjaju i ljudi i misli, a vi nijeste jedan od onih koji se mijenjaju. Tragajući malo za 
elementima za ovu diskusiju, negdje sam tražio i vaš govor toga 8.novembra 2012.godine. 
Ponavljam, to je nakon tih četrnaestooktobarskih izbora gdje ste vi rekli  da uprokos svemu od   
izbora do izbora,  od  jednog saziva do drugog, demokratija neumitno jača. Vidite, ti izbori te 
2012.godine su osnov za političku krizu koju imamo danas ovdje u Parlamentu, pojačani sa 
predsjedničkim izborima aprilskim 2013.godine. Te 2012.godine sam pozivao kao predsjednik 
SNP-a, da svi razmisle da li trebamo izlaziti na  parlamentarne izbore, jer se sprema izborna 
krađa, i o tome ima pisani trag. Ne, tada se jurilo ka tome da se postigne što bolji rezultat u 
opoziciji, ne da se smijeni ova vlast, i to je ostalo zapisano. Valjda neki koji su tada to odbijali 
danas ili sjutra ili za četiri mjeseca te greške neće ponoviti. Da, bio sam na protestima, i nijesam 
bio samo 24.oktobra. Da, progovorio sam one jeretičke misli o tome, toga 17. ujutro, da su 
kriminalci obučeni u policijske uniforme izvršili prepad i demonstrirali, da ovdje ne postoji država, 
da ne postoji vladavina prava. Tada sam bio brutalno napadnut i od ljudi iz vašeg okruženja, da se 
traži od mene da ja dokažem da se radi o kriminalcima obučenim u policijske uniforme, i za to 
postoji trag, a i to je manje bitno. Rekli ste da je Parlament upravo zato dom koji mora  otvoriti 
prostore neprijatnih istina i uzeti odgovornost bolnih promjena. Birani smo prvenstveno, za mene 
je ovo bitna teza, da gradimo puteve sigurne budućnosti, a ne trenutne voljenosti. Previše dugo 
trajemo u političkom životu Crne Gore da bismo mogli na osnovu tri mjeseca, šest mjeseci ili 
nekog dužeg perioda, odlučiti o tome šta nam se sviđa ili šta nam se ne sviđa. Znamo da država 
bez snage da sprovodi zakone vodi u nestabilnost, ali da snaga države stalno raste kroz 
posvećenost vladavini prava. To je suština. Ali, vi ste dio te države i nijesu samo radnici KAP-a u 
pitanju, nego su i radnici Boksita u pitanju. Svi oni koji su kroz zakone koje je usvojio ovaj dom 
ostali bez svojih prava i kako god da se završi ova priča o novoj vladi, rekonstruisanoj vladi, vladi 
izbornog povjerenja, ko god da bude ministar finansija, prvi mu je zadatak da završi obaveze koje 
su stvorene od ovog Parlamenta prema svim tim radnicima. Naravno, ne slažemo se oko mnogih 
stvari, imali smo mogućnosti da zajedno završavamo na lokalnom nivou i nije samo Podgorica 
2010.godine, nego je to i Podgorica 2014.godine, nego su to i Pljevlja 2014.godine, nego je to i 
Nikšić. Da, razumijem, ali u trenutku samo ste izašli samostalno kao Socijaldemokratska partija, 
dobili mandat i nijeste ga dali onima koji su se borili i bore za vladavinu prava. Mi smo pravili 
zajednički dogovor, kao i u Kotoru, ali u Kotoru imate olakšavajuću okolnost. Nijeste samo vi 
nedostajali onoga dana kada se razgovaralo i postavilo pitanje povjerenja predsjedniku Opštine 
Kotor. Nedostajali su i neki vrli opozicionari i to je istina. Naravno, 2012.godine dobili i dva glasa iz 
opozicije i niko ne kaže da ste dobili ta dva glasa iz opozicije, zato što vam ti ljudi vjeruju da ste 
drugačiji nego što ste bili prije 2012.godine, ali ono što je u toj priči bitno je da u ovom predlogu 



odluke da se glasa o vašem nepovjerenju stoji ocjena da nijeste glasali za povjerenje Vladi. Da je 
bilo više diskusija iz DPS-a, sigurno bi se mnogo lakše mogli mnogi ovdje odlučiti, jer mislim da 
niko ne radi u vašu korist nego kad se dignu ljudi iz DPS-a da vam oponiraju u onome što ste 
zajedno radili sve ove godine.  
 Oko referenduma potpuno je jasno, gospođa Marković je objasnila za što su se zalagali 
članovi i simpatizeri SNP-a. Šta smo dobili referendumom - dobili smo da je ova država nezavisna 
od pravde, da su kriminalci nezavisni od zatvora, da su radnici nezavisni od svoga posla i od 
svojih fabrika, da je Crna Gora nezavisna od svojih prirodnih bogatstava, ali je to period, 
gospodine Krivokapiću, od 10 godina i meni lično će biti interesantno da odgovorite na jedno 
pitanje - da li se vi osjećate prevarenim. Ako se osjećate prevarenim, da vam pomognem. Nakon 
svih ovih godina zajedno sa DPS-om, onda ispada da ste imali visoki prag tolerancije u odnosu na 
prevaru. Tačno je, šta imam ja od toga da pričam vama da je priznanjem krivice da je neko šef 
organizovane kriminalne grupe poslata slika u odnosu na sve. Svako, ponavljam,  nosi krst  za 
svog života. Te 2009.godine u Budvi je taj DPS, ali s vama, gospodine Krivokapiću, napravio 
rezultat od 70% ... novine od svega toga, da je postignut fantastičan uspjeh, da je demokratija 
ojačala, a šta stoji iza te demokratije - pa nekoliko stotina miliona evra. Naravno, kada predsjednik 
države, predsjednik Vlade ili predsjednik Skupštine se ne ponašaju kao predsjednic svim 
građanima u Crnoj Gori, ja podsjećam i tražim da se predsjednici opština gdje je na vlasti SNP 
ponašaju kao predsjednici svih građana u Crnoj Gori.  
 Što se Plužina tiče, ponosan na Pivljane, ponosan na apsolutnu vlast Socijalističke narodne 
partije Crne Gore, da ponovim, Rusija će prije ući u NATO nego što će DPS ikada pobijediti u 
Plužinama. Ali, nadam se da će tako, ako bude pameti i hrabrosti kao što je u Plužinama, biti i u 
cijeloj Crnoj Gori. 
 Na kraju, poslije svih ovih riječi koje su izgovorene za ovom govornicom, poslije svega 
onoga što smo čuli vezano za vašu poziciju i vaše ponašanje, ja možda ne mogu oprostiti taj 20. 
decembar 2015. godine. Tada smo se dogovorili bili da se definiše na taj dan pravno-politički 
model za tehničku vladu, prelaznu vladu, vladu izbornog povjerenja, i bilo čega drugog. Ne mogu 
vam oprostiti da ste glasali za Zakon o budžetu, da ste glasali za Zakon o energetici, ajde o 
budžetu možemo da pričamo kao političari da li bi stao život u jednoj zemlji, ali o Zakonu o 
energetici ne mogu da vam oprostim, a to je nakon toga. Ali, ono što je najvažnije, toga 20. 
decembra niko nije pokretao pitanje povjerenja Vladi, tada smo mogli da riješimo sve probleme. 
Do toga datuma se čekalo da uspije parlamentarni dijalog i da imamo rješenje za situaciju u koju 
smo svi dovedeni.  
 Da li smo jurili za foteljama mi iz SNP-a? Znate kako, gospodine Krivokapiću, ostaće 
zapamćeno makar u ovom parlamentu Crne Gore, da sam jedini predsjednik partije koji toliko trči 
za foteljama, za svim, niste to vi rekli ali ima ovih koji to pričaju, koji je podnio ostavku na mjesto 
poslanika upravo zbog toga što imam toliku želju da zauzmem bilo koju fotelju u Crnoj Gori. 
Predložili smo ljude sa imenom i prezimenom, predložili smo ljude koji su za ponos Crnoj Gori i 
šire, radili smo sve ono što treba da se radi da ne bi ova zemlja ušla u haos. Smatramo da je 
licemjerno da nas neko optužuje da priznajemo rezultate, a evo koji su ovo već parlamentarni 
izbori koji se spremaju od 2006. godine i da se na svim tim izborima učestvuje, i da se na svim tim 
izborima počinje ista priča i da se ne pruži šansa da se kontroliše taj izborni proces. Ne treba 
kontrolisati izborni proces.  
 Da li sam ljut, da li sam nervozan, da li imam potrebe da se na bilo koga ljutim - ne. Da li 
smatram da smo bilo šta pogriješili - ne. Da li smatram da ćemo uraditi sve da ovi izbori budu 
pošteni i slobodni - hoćemo. Da li zavisi od nas u onom dijelu u kome nam pripada kao 
Socijalističkoj narodnoj partiji Crne Gore, odgovornost u onoj mjeri u kojoj učestvujemo? Vidio sam 
danas jedan članak u novinama, da me podsjete, ja se ne sjećam kad sam to izjavio vezano za 
moj odnos prema glasanju, ali sam rekao da ne pravim razliku između vas i Mila Đukanovića. 
Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 22:59:48) 
 
 Hvala.  



 Sljedeći je Goran Danilović pa onda Andrija Mandić. Izvolite. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (18.05.16 23:00:04) 
 
 Uvaženi građani, 
 U Crnoj Gori je lako biti u pravu, to mi je govorio jedan čovjek kojeg sam volio, ali mi je 
uvijek dodavao - muka je biti u žaru. DEMOS bez nužde i potrebe, bez ikakvog savjeta i dociranja 
stranih ambasada, pa kroz DEMOS i ja lično biram da budem u žaru. Petnaest godina sam u 
pravu, mislim da sam cijelog života u pravu. I kad sam već u žaru, onda, gospodine Krivokapiću,  
dobro došli i vi u taj žar, iako ćete reći - znam to da ste bili prije 15 godina, ali bilo je davno, znam 
da ćete reći kako ste vi bili progonjeni, ali ja vas nijesam progonio a vi se zamislite jeste li vi 
pomagali da ko bude progonjen. Pravedno je, gospodine Krivokapiću, mada bi bilo pravednije 
vlastitom voljom, kad ste već tako birali, 27. januara da ne budete više predsjednik Parlamenta, a 
mi nećemo za to glasati, nećemo sigurno podržati zbog toga što svako ima pravo da se pokaje.  
 Mila Đukanovića u Crnoj Gori ne može pobijediti savez pravednika, a bilo bi najpravednije 
da može tako, jer nas je malo. Savez pravednika je malo i za crkvu, ona ima smisla samo ako ima 
u njoj grešnih. Jedno je sasvim izvjesno - teška je, skupa ona biblijska da je jedan pokajnik bolji od 
hiljadu pravednika, ali neka bude tako i ovoga puta.  
 Ja nijesam birao vas za saveznike, odabralo je vrijeme. Ja sam spreman da sa 
saveznicima koje je dalo vrijeme, iz ovoga žara pokušam da ne bukne plamen, jer nije mi namjera 
da spasim sobu, nego da spasimo kuću. Nadam se da i vi mislite da će izbora biti ako budu 
pošteni, ili ih neće biti. 
 Uvaženi građani, kao i juče, ja se vama obraćam, vama punoljetnim biračima, s namjerom 
da još jednom apostrofiram činjenicu da je u Crnoj Gori sve poznato i da je u Crnoj Gori uvijek 
pogađao onaj koji je zlo slutio, kako reče veliki pjesnik Matija Bećković. Daj bože jednom da ne 
pogode oni koji zlo slute, volio bih da bude tako. Volio bih da može nekako u ovom izboru da se 
bude izabran bez glasova DPS-a, ali ni na jednu funkciju u ovom domu nije se moglo izabrati bez 
glasova DPS-a, to ne znači da nijesmo birali časne ljude. Volio bih da to može bez vas i ja vas još 
jednom pozivam da razmislite prije nego budete glasali, znam kakva sila stoji preko puta, 
naslijeđena 25-godišnja, znam da je malo ruka malena i snaga, ali uvažena gospodo, vidjećemo, 
vama dani, nama dani, pa ko šta makne. Vjerovatno prednost je na vašoj strani, ja vas poznajem, 
vidjećemo poznajete li vi nas. 
 Gospodine Krivokapiću, da se ne ponavljam, predsjednik Lekić je u komentarima saopštio 
naš stav. Rekao sam vam, kad bih prešao na nivo ličnog i kad ne bih gledao malo dalje, ne bi 
postojao vjerovatno nijedan razlog da ne kažem kasno je, trpio sam previše, hoću i ja da vidim  
drugog predsjednika Parlamenta. Zašto nećemo glasati za vašu smjenu? Neka se pokaže 
parlamentarna većina, nova parlamentarna većina uspostavljena  27. januara, neka smijene, mi 
vas nijesmo ni izabrali, neka vas smijene oni koji su vas izabrali. Ja bih volio makar da i mene 
zapadne u narednih pet mjeseci da ovi koji me budu večeras birali dominantno predlože da budem 
smijenjen.  
 Uvažena gospodo, uvaženi gospodine Krivokapiću, 
 Vrijeme je majstorsko rešeto, ja neću trošiti mnogo riječi da objasnim zašto je naš stav 
takav da nećemo podržati vašu smjenu, ali naravno ne obećavamo da ćemo glasati ni za vaš 
opstanak, vi odlično znate kao iskusan političar šta to znači. Jedno je sasvim izvjesno, ono što nas 
obavezuje da malo saslušamo sebe i oslušnemo tišinu je to što će nakon vas na to mjesto 
izvjesno doći onaj koji će umjeti manje, bar ja tako misllim, na trenutak. Ja se nadam da će od 
oktobra biti bolji i od vas i od onoga koji vas sad zamijeni, na tom mjestu.  
 Gospodine Krivokapiću, svako od nas u životu jednom dobije šansu da bude drugačiji. 
Možda neki od nas koristimo poslednju priliku i potpuno svjesno koristimo šansu da budemo 
drugačiji. Meni je bilo lijepo u ovoj klupi, nijesam morao da rizikujem, i kažem još jedanput - ne 
znam da li je američka ambasadorka, bilo koji drugi amabasador, s dužnim poštovanjem, mislim 
da će nam trebati za budućnost, uticao na gospodina Đukanovića prilikom ovog sporazuma. Što 
se tiče DEMOS-a, neka oni kažu. Imao sam ranije u svojim političkim angažmanima, 
pretpostavljam kao i predsjednik stranke, više diplomatskih kontakata nego ovog puta. Naš izbor, 



naša volja, naša sloboda. Da sam bio umjesto vas, možda bih postupao i drugačije, možda se ne 
bi vodila rasprava, ali ne zamjeravam vam, očigledno imate potrebu da kažete još jedanput nešto 
što smo svi dobro čuli. Ja dobro pamtim i dužan sam da oprostim ako tražim da se i  meni oprosti, 
ali neću zaboraviti. Spreman, gospodine Krivokapiću, da u ovome što je možda najnezahvalnija 
stvar, ne mislim istorijska, istorijska može biti u oktobru ili  kad se steknu uslovi, da radimo 
zajedno, ali to ne znači da ću ni tada zaboraviti da smo se ovdje progonili i tjerali zbog toga što 
neko govori ili vjeruje drugačije od vas. Nije mi bilo žao nikad što vi to nijeste spriječili, nijeste ni 
mogli, tako sam i tada mislio, ali riječ ponekad umije da bude ljekovita. I vi dobijate novu šansu, 
izvolite pa je koristite. Jedno je sasvim sigurno, da ja mislim da ni vama nije žao što više nećete 
biti predsjednik Parlamenta, ako je ova većina do kraja utvrđena. Ne bi trebalo da vam bude žao. 
Treba da se izborimo za jednu potpuno novu većinu. Nadam se da to možemo.  
 Rekoh, pravili su saveze kroz istoriju i veći neprijatelji i veći neznanci. I u Crnoj Gori. 
Između onih primjera čojstva i junaštva, kad smo dosezali nevjerovatne vrhove, bilo je i u davnim 
vremenim razgovora između dostojnog i nedostojnog, onoga koji je htio sve i onoga koji je želio da 
spasi nešto. Nije nam prvi put da pokušamo.  

Rekoh, a time ću i da završim, lako je biti u pravu, teško je biti u žaru. Dobrovoljno, ne 
tražeći od vas nikakvo razumijevanje, jer ga nijesam tražio nijednom za 15 godina, uglavnom sam 
vas nešto molio ili pozivao na ovo ili ono, dobrovoljno, zbog toga što to dobrovoljno  radi stranka 
koja me je kandidovala, pristajem na sve ovo, a vi, gospodine Krivokapiću, samjerite nakon svega 
ovoga jeste li u minulih 15, 16, 17 ili 18 godina uradili sve što ste mogli. Možda i nikad nije kasno. 
Po onoj narodnoj - broji se potonja, a ne prva, možda nam se svima bude brojala upravo ova 
potonja. Ali, hoću da vjerujem da se Ranko Krivokapić promijenio u onoj mjeri u kojoj je meni 
užasno smetalo što mu nikad nije smetalo ono što je bilo nedopustivo. Najviše što mi možemo da 
uradimo, zbog toga što i vi kažete da hoćete da gasite požar u Crnoj Gori, je da vam ne dolivamo 
ulje na vatru. Postoji ekipa, uz dužno izvinjenje onima koje bi možda taj sportski termin uvrijedio, 
zbog toga što mislite da ste dovoljno personalizovani, koja će taj posao da završi, pa završite. U 
svakom slučaju, za ono čemu smo naredni i za što se pripremamo, spremni smo da pričamo 
ozbiljnu priču. I na kraju, neka bude narod poslednji sudija, a mi da ga na vrijeme informišemo  
treba li da sudi ili da ne sudimo.  
 Uvaženi građani, još jedanput u ova tri dana, bez ikakve uvredljivosti i zamjerljivosti, 
spremni da podnesemo odgovornost za svaki vlastiti potez, znajući da mnogi neće biti zadovoljni 
ako ne bude po njihovoj mjeri, ja u pozorovam samo na jedno - i meni je bilo mnogo nepravde u 
minulih 15 godina. Žao mi je što nijesmo napravili ni jedan protest kad smo izgubili zajedničku 
državu. Žao mi je što nijesmo uradili mnogo čega. Možda je to bilo i dobro. Ali to ne znači, kao što 
sam rekao, gospodine Krivokapiću, da vama neću zaboraviti da će predstati da mi bude žao. Žao 
mi je i neću zaboraviti, a dužan sam da oprostim, jer malo nas je pravednika da pobijedimo Mila 
Đukanovića. Ajmo da probamo svi koji su bilo kad, na početku ili na kraju, osjetili nepravdu. Hvala 
lijepo. 
 
 
 PREDŚEDNIK  RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 23:13:16) 
 
 Hvala kolega Daniloviću. 
 Dva minuta je tražio kolega Bojanić, da mu damo ta dva minuta u ovim satima iza nas, da 
ne kažem 12 sati. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (18.05.16 23:13:29) 
 
 Zahvaljujem. 
 Izvinjavam se, uzeću vam par minuta, neću više. Radi se o jednoj tehničkoj sugestiji 
odnosno predlogu vezano za glasanje. Više se nećemo  moći javljati, htio sam to da iskoristim 
sada. 
 Dakle, mi imamo još uvjek spornost u tome koja je potrebna većina za razrješenje 
predsjednika, da li je to prosta ili apsolutna većina, odnosno da li je to 41 ili od prisutnih. Pored 



toga, smatram da ne treba ni ovdje nešto mnogo tajiti. Samo sam htio da predložim svim 
kolegama, naravno onima koji prihvate, nikakva sugestija, samo neka razmisle o tome da na kraju 
ovo ipak učinimo javnim time što oni koji neće da glasaju za smjenu jednostavno ne uzmu listice, i 
ako bude većina od 41 poslanika, nesporan je kvorum, nesporna je smjena. Da ne uđemo u 
situaciju, da opet izađemo... (Upadica). Nikakav problem, ne tražim nikome ništa, dao sam 
predlog, potpuno svi imaju pravo da usvoje ili ne usvoje ovo što govorim. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK  RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 23:14:47) 
 
 Samo bez nervoze. 
 Hvala, kolega Bojaniću. 
 Kolega Mandić. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (18.05.16 23:15:08) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore, 
 Ovo je velika noć za Crnu Goru, velika noć za crnogorsku opoziciju, ovo je velika noć za 
Srpski narod u Crnoj Gori, jer jedan od naših najopasnijih političkih protivnika, čovjek koji je 
prepoznat kao čovjek koji je podijelio pravoslavno biće Crne Gore, od večeras neće biti više 
predsjednik Parlamenta. To je veoma važno  za naš narod, to je veoma važno za opoziciju, to je 
veoma važno za sve one ljude koji su bili ispred ove skupštine 24. oktobra, jer smo mi pozivali ne 
samo gospodina Krivokapića, pozivali smo sve iz opozicije da zajedno sa nama obore prvog 
čovjeka režima, a evo se stvar završava tako što će pasti drugi čovjek režima. Treći čovjek režima 
je upravo izašao iz zatvora i ne bih ga posebno komentarisao, ali hoću jednu stvar da naglasim.  
 Prije par godina pokušavao sam i sa tim trećim čovjekom režima da ostvarim komunikaciju 
da ga pozovem da bude dio jedne velike koalicije koja bi oborila prvog čovjeka režima. Nije bio 
spreman za takvu operaciju, nije bio spreman za takav poduhvat i danas, vjerujte, pretpostavljam,  
kad bi mogao da se vrati u to vrijeme kada je trebalo da donese odluku, da bi možda donio i 
drugačiju odluku. Pretpostavljam da i gospodin Krivokapić, kada smo ga pozivali da zajedno sa 
nama smijenimo Mila Đukanovića, da bi vjerovatno i on danas donio drugačiju odluku. 
 Naučio sam jednu važnu stvar od Momira Bulatovića koji je bio šef Milu Đukanoviću - 
najopasniji je onda kad se sažališ na njega. Najopasniji je onda kad misliš da je najslabiji. 
Vjerujem da su svi ovi njegovi partneri i ta dva važna stuba od kojih je jedan Ranko Krivokapić a 
drugi Svetozar Marović, upravo poklekli na istom onom pitanju na kojem je u jednom trenutku 
poklekao i Momir Bulatović. Ali mi kao opozicija i neko ko nije potpisao sporazum o novoj koaliciji, 
a jedini smo politički subjekt ovdje opozicioni koji nije dio novog sporazuma i nije dio nove vlade 
koju ćete ovdje nakon ove tačke dnevnog reda svi zajedno izglasati, mi imamo pravo da kažemo 
da je ovo velika noć, jer je važno, ako već nijesmo uspjeli večeras da oborimo Mila Đukanovića, 
da oborimo njegovog najbližeg saradnika i to da oborimo onog njegovog saradnika koji je 
učestvovao u teškim stvarima kada se dijelila Crna Gora.  
 Dakle, u bližem dodiru, ko je god ostvario taj bliži dodir sa Rankom Krivokapićem u 
političkom smislu, Ranko je uspio da mu nametne svoju ideologiju. I Demokratskoj partiji 
socijalista, koja je zajedno sa nama nosila trobojke, klela se u zajedničku državu, dijelila iste 
vrijednosti koje je dijelila Nova srpska demokratija, Socijalistička narodna partija, Demokratska 
narodna partija i druge stranke koje su bile za zajedničku državu, taj bliži dodir je bio fatalan  
ideloški za Demokratsku partiju socijalista gdje je Ranko Krivokapić, kao vješt, nesumnjivo vješt 
političar, preveo većinu članstva Demokratske partije socijalista na lažan položaj. Da je to lažan 
položaj najbolje se vidi kada pođete na neko slavlje i kada iscrpite onaj muzički repertoar koji traje 
jedno 15 minuta onih nacionalnih pjesama, onda se razgale srca i svi se vrate onom pravom 
položaju kojem pripadaju i glasači Demokratske partije socijalista. Onaj pravi položaj, koji je pravi 
položaj gospodina Krivokapića, izvorni crnogorski suverenista, na koji je preveo Demokratsku 
partiju socijalista, gospodin Krivokapić je pokazao nesumnjivo da je vješt političar. I što bi rekao 
grof Mirabo, jedan od ljudi koji su bili vođe Francuske revolucije - vještina je velika stvar. Vještinom 



možete da simulirate, ali će doći trenutak kada morate da pokažete snagu. I večeras se upravo 
dešava to, večeras sva vještina i sva simulacija vještine i sve uspješne političke akrobacije kojim je 
Demokratska partija socijalista prevedena na lažni položaj koji joj nije pripadao, večeras se 
gospodin Krivokapić suočava sa onim što se zove snaga.  
 Demokratska partija socijalista je partija koja je samo zainteresovana da očuva vlast. 
Ideologije je mnogo ne zanimaju, države za koje se zalaže je ne zanimaju, zanima je isključivo 
novac, zanima je moć, zanima je pljačka vlastitih građana i zanima je kako da se obezbijede 
pozicije za one ljude koji čine vrh te stranke. 
 Dakle, gospodin Krivokapić kao vješt političar na početku ove čitave priče saopštio nam je 
da su bilansi takvi da ćemo se uskoro suočiti sa onim, a neko je ovdje citirao Marksa, kada će 
prifaliti crnogorskim porodicama ona kokoška u loncu i kada će ti ljudi izaći ovdje na ove ulice i 
rastjerati sve one koji su ih pljačkali prethodnih godina. Mi smo pozivali sve iz ove skupštine, 
posebno naše kolege iz opozicije, da budu zajedno sa nama i da tu stvar završimo što je moguće 
prije. Velika opstrukcija je uslijedila od predsjednika Parlamenta, to je njegova posljednja zaštita i 
to, vjerujte, ključna zaštita predsjednika DPS-a. Mnogo ga je puta zaštitio Svetozar Marović, 
takođe jedan vješt političar koji je znao kako da manipuliše sa jednim dijelom opozicionih glasača, 
mnogo vremena ga je štitio i predsjednik SDP-a Ranko Krivokapić, takođe vješti političar, a sada 
je predsjednik DPS-a na jednoj vjetrometini.  Mi se radujemo toj situaciji što je on ostao sam, što 
možemo da ga ovdje prozovemo, što možemo da ga prozivamo sa podgoričkih i drugih trgova 
crnogorskih gradova i što znamo da ćemo uskoro da ga oborimo.  
 Ova predstava u kojoj su gotovo svi poslančki klubovi, izuzev kluba Demokratskog fronta, 
potpisali rekonstrukciju nove vlade i što ćete sada biti zajedno novi koalicioni partneri i što ćete 
zajedno raditi na takozvanoj vladi izbornog povjerenja u kojoj će, naravno, učestvovati i 
Socijaldemokratska partija, vidjećemo kolike će domete imati. Naša ponuda i dalje stoji, evo ovog 
trenutka ta ponuda stoji. Formirajmo, kao opozicija, pozovimo kolege koji su bili ovdje iz Pozitivne 
Crne Gore, formirajmo vladu bez Demokratske partije socijalista. Ako neće kolege iz Pozitivne 
Crne Gore, prekinite sada sjednicu i da pozovemo narod da dođe ovdje i da otpočnemo sa 
protestima. To je ponuda koja stoji. Sve ove druge vještine, ova kalkulisanja da mi podržimo 
jednog, drugog, trećeg, mi imamo veoma veliko iskustvo u tim takozvanim političkim trgovinama, 
imamo veoma neprijatne posljedice od tih razgovora sa pojedinim ljudima. Podsjetiću vas, vi znate 
da je nekadašnja novina Vijesti osnovana kao medijsko krilo Demokratske partije socijalista i da je 
vaš jedan najvažniji funkcioner Milan Roćen bio zadužen čak i da daje naslove u tim novinama 
kada je osnovana. Vi takođe znate da je u sudaru DPS-a i SNP-a nekadašnjeg koga je predvodio 
Momir Bulatović, da su novinari iz te novine uzimali izjave od SNP-ovih lidera pa onda trčali prvo u 
izborni štab DPS-a da bi se sljedeći dan u novinama pojavio i odgovor DPS-a na izjavu koju je da 
SNP. Kao što je mafija bila vojno krilo Demokratske partije socijalista, ovo je bilo medijsko krilo. 
 I kad je došlo do mimoilaženja unutar te iste grupe, oko biznisa ili ne znam oko kojih drugih 
stvari, došli smo do toga da oni koji su napustili Demokratsku partiju socijalista željeli su da 
preuređuju opoziciju, da je podešavaju po vlastitoj mjeri i da nama onda određuju ko je, navodno, 
protiv Đukanovića i DPS-a jer oni su, eto bože moj, prosto pozvani i bogom dati da vode borbu i 
da druge nauče kako bi trebalo smijeniti DPS. I da nije bilo tih ljudi, da nije bilo nasilnog osnivanja 
Pozitivne Crne Gore, sav posao sa Demokratskom partijom socijalista bi, vjerujte, bio završen, da 
nije bilo ljudi koji su vještački stvoreni. Nije bilo kancelarije koja se otvarala da nije bio specijalni 
prilog pomorandže koje se dijele. Na silu ugurana partija u parlament, da bi izgubili poslije toga 
zbog te partije Nikšić, da bi izgubili zbog te partije Podgoricu. Ne želimo da sada dođemo u 
poziciju da nas nakon oktobra, pogotovo nas iz Nove srpske demokratije, bilo ko ucjenjuje. 
Mislimo i čvrsto vjerujemo da bi Socijaldemokratska partija i Ranko Krivokapić koji su uspjeli jedan 
veliki DPS da prevedu sa pozicija zajedničke države na projekat nezavisne Crne Gore, postupili 
slično sa Novom srpskom demokratijom. 
 Naš nacionalni interes, naš opozicioni interes je da Socijaldemokratska partija ne uđe u 
Parlament na narednim izborima i što se tiče nas uradićemo sve da oni ostanu izvan Parlamenta. 
Jer, ucjenjivanje od strane partija koje su bile do juče ... ili od medija, ili od tajkuna koji su se 
obogatili od režima, ucjenjivanje opozicionih partija i navodno podešavanje kako bi želio 
međunarodni faktor, za Demokratski front, a pogoto za konstituente Demokratskog fronta koji se 
protive učlanjenju Crne Gore u NATO savez, neprihvatljivo je. Evo, sjutra će se potpisati jedan 



dokument gdje će se na prevaran način Crna Gora gurati prema NATO savezu, a da građane niko 
nije pitao.  
 Ono što morate da znate, građani Crne Gore, da je za taj put prema NATO-u najodgovorniji 
ovaj čovjek. To je taj čovjek i među nama su velike razlike. Ako nijesmo spremni da podržimo one 
koji su do juče bili s nama da uđu u Vladu Crne Gore i budu sastavni dio 40. vlade Mila 
Đukanovića, mislim zadnje što može da uradi Demokratski front i što mogu da urade ljudi koji 
pripadaju Demokratskom frontu to je da ne podrže onog protiv koga smo bili svih ovih godina.  
 Radujemo se činjenici što jedan tako veliki politički protivnik, jedan opasni politički protivnik 
naše političke ideje večeras više neće biti druga ličnost u Crnoj Gori. Sigurni smo da pad Ranka 
Krivokapića večeras je najveći udarac Milu Đukanoviću i da ćemo sada biti u prilici da možemo da 
povedemo otvorenu borbu protiv Mila Đukanovića, da znamo da neće imati tako čvrst oslonac kao 
što je imao u Ranku Krivokapiću kao političaru ili u Svetozaru Maroviću, svom bliskom partijskom 
kolegi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 23:26:49) 
 
 Hvala poslaniku Mandiću. Bila je to završna riječ.  
 Sada predsjednik Krivokapić, završna riječ. Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 23:27:02) 
 
 Poštovane kolege, 110 godina parlamentarizma u Crnoj Gori, rekli bi Latini - o tempora, o 
mores, nije se mnogo promijenilo. Iste su podjele, iste su kratkovidosti, iste su zarobljenosti, a 
samim tim prekraćenosti. Naravno, imam sreću da pripadam partiji koja vrijeme mjeri decenijama i 
koju decenije potvrđuju, partija koja traje i koja je opstala. Neki to kritikuju, neki to hvale, neki vide 
kao vještinu, ja vidim kao principijelnost. Neki vide kao neke druge osobine, ja vidim kao pravi put 
koji smo izabrali, ostvarila je svoje ključne i strateške interese, interese koji mislim da su najbolji za 
ovaj narod. Za te ciljeve smo bili spremni da platimo svaku žrtvu, da 1990. odemo u opoziciju s 
Antom Markovićem, tada smo bili mlado rukovodstvo, da budemo opozicija osam godina, da kada 
se stvori šansa, tačno, pružimo ruku onima koji su nas proganjali, to sam rekao i kod rasprave o 
Vladi.  Računao sam do večeras, večeras sam počeo da sumnjam, da su neki zreliji, spremniji za 
demokratiju Narodne stranke 1998. godine. Bilo bi logično, Narodna stranka je tada izašla iz rata, 
puna vojnika, puna ratnih dostignuća, DPS zajedno s njom, računao bih neđe da je ovih punih 18 
godina sazreo neko, ne samo SDP. Mi smo građanska partija, da vas podsjetim. To što smo 
građanska partija nekome smeta. Ne smije biti kod nas Srba da bi neko bio veliki Srbin. Ne smije 
kod nas biti Bošnjaka da bi neko bio veliki Bošnjak. Od nekih od nas pravite velike Crnogorce da 
biste vi mogli biti veći svoji. Ništa od toga. Kada je trebalo braniti Srbe, ja sam bio Srbin, reći ću 
vam i kada. Kada su dolazili s Kosova nevoljnici branili smo i njih 1990. godine, imate dokaze za 
to. Kada je trebalo braniti Bošnjake, ja sam bio Bošnjak. Crnogorac sam postao kada ste rekli da 
nas nema. Do tada sam bio Jugosloven. Zato naša politika može izdržati provjeru vremena. Uvijek 
je na strani ugroženih. Nacionalno, a sada su to socijalno svi na istom, i Srbi, i Crnogorci, i 
Bošnjaci, i koji god hoćete u ovoj zemlji koji žive. Ta superiornost nam daje pravo da možemo da 
vjerujemo u demokratiju.  
 Nema što da se iskazujem u politici posle 28 godina u parlamentarizmu, na kraju izmjerili su 
me na malo većoj sceni, i uzduž i poprijeko, i mislim da to nije bilo loše za ovu državu, ali mi je žao 
ako ne vidite koliko je blizu oktobar. Žao mi je ako mislite da možete ostvariti isto što je ostvarila 
Socijaldemokratska partija, da u 21. vijeku ostvarujete neke nacionalne ciljeve iz 19. vijeka. 
Sudbina Crne Gore je građanska, mora biti nacionalnih partija, ali nijedan nacion neće moći 
preovladati ovdje, ni crnogorski, pa onda svi redom koji su manji neće moći, ni silom brojeva, ni 
silom logike prostora. Jedini zajednički cilj koji svi ovdje možemo uspostaviti je ono što smo 
proklamovali ako vjerujemo iza toga što pričamo. Građanska, to piše u Ustavu, evropska, ono 
atlantska da ne ostavljamo svima nego samo nekima. E, tu priča o vještini, o prevođenju DPS-a, 
nije DPS prešao u našu ideologiju jer smo mi vješti i ne znam što. Prešao je zato što je izgubio rat, 



prešao je zato što je došla međunarodna zajednica, prešao je zato što je došla prvobitna 
akumulacija i što je tražio novu državu da ostvari isti cilj, prvobitnu akumulaciju ili sekundarnu 
akumulaciju ili poharu na kraju koja je završila. Nemojte da se zanosite. To je dijagnoza stanja. Ne 
zato što je SDP bio vješt. Mi smo uhvatili samo vjetar koji je i DPS morao uhvatiti. Rekao sam više 
puta da je to bilo savezništvo. Niti su Čerčil i Staljin imali druge alternative, niti je postao jedan 
jedan, niti je postao drugi drugi. Pri tom nikad nisam rekao ko je Čerčil, ko je Staljin, oni su se sami 
prepoznali, to da znamo. SDP je bio u toj poziciji da ostvaruje svoje strateške ciljeve jer je bila  
veća opasnost. Nezavisna Crna Gora kod nas je bio cilj, kod njih je bio sredstvo i to je pokazalo 
vrijeme posle. I tu nije bilo nikakve iluzije ... je  tako pokazivalo. Mi smo gurali političke ciljeve, a 
oni znate koje. Mi smo s vama spasili Taru, nismo s DPS-om. Mi smo s vama spašavali 
Elektroprivredu i Termoelektranu. Mi smo s vama spašavali mnoge druge ekonomske stvari. 
Molim vas, ja sam vas slušao, nisam ništa ružno rekao. Hvalio sam vas, nisam vas kudio. Zajedno 
smo to ostvarivali i to je bio put do te nove Crne Gore. Ako svako misli da će u ovoj nestabilnosti 
koja slijedi pokušati da vrati stvar na početak, izgubili smo svi zajedno. Dobiće onaj ko je najjači, to 
ste sami rekli, a to je DPS, ali izgubiće i oni jer ide dublja nestabilnost.  
 Glavna vijest u Crnoj Gori nije ni tzv. prelazna vlada niti predsjednik Parlamenta. Glavna 
vijest je da nam je kreditni rejting pao na pet od šest mogućih grupa, da je Mudis rekao da smo iz 
stabilnog prešli u negativno, da nećemo moći da vraćamo kredite.  To je glavna vijest u Crnoj Gori, 
ne ni Ranko, ni Milo, ni treći, čak ni Sveto. Sveto je neumitnost koja slijedi sve one koji su kršili 
zakon. Hoće li za godinu, za dvije, doći će, neumitnost je. Glavna vijest za nas je sve to. Treba li 
da shvatimo da se to desi do dna, a na ivici smo, ili možemo sada početi da razmišljamo.  
 Zato ne razumijem, ali SDP je strpljiv, sačekaće. Kao što ste viđeli, mi znamo sačekati i 
dobiti. Nismo mi partija koja je plaha. Kao što vidite, ovdje se drže moralne pridike, svako od nas 
ima krivicu, svako priča o onome čime se ponosi, a krivi one druge za nešto drugo. Mi 
funkcionišemo drugačije. Tražim ljude tamo đe su najbolji ako imamo zajednički cilj i zaboravljam 
sve loše što je urađeno. Niko od vas mi nije lično uradio negativno koliko iz DPS-a, niko, niti će, ali 
je DPS bio saveznik s kojim je trebalo ostvarivati. I dok smo bili u savezu, negativne stvari.          
Znam ja tu prirodu vladanja, ali  je cilj državni i nemate prava na lično. Ne zato što se plašim, kao 
što vidite, nego zato što se cilj mora ostvarivati. Ako svi zajedno iz opozicije budemo se busali ko 
je kriv a ko je prav, svi ćemo izgubiti. Izgubiće država, to što ćemo mi izgubiti najmanje je važno, 
doći će drugi. Ovaj narod je zreliji od nas. Ovaj narod je bio na vašem mitingu, i oni koji su za 
nezavisnost, imam prijatelje, ima Hravata koji su htjeli doći na vaš miting jer hoće da se bore protiv 
nepravde.  
 O našim svađama, izvini, Andrija, bez prozivanja, pravi li Ranko, ili Ćaki pravi, ili Srđa pravi, 
sve dovodi u krivu, na krivi put Crnu Goru.  
 DPS je uradio svoj dio poslova za Crnu Goru, nešto loše, nešto dobro. Dobro će oni reći, 
loše mi znamo. Ali, jedan model vođenja Crne Gore je istrošen i mora se ući u sledeću fazu 
razvoja demokratije, i to je dijagnoza. To je dijagnoza, ne sve ostale, ko je više bio prav i detalji. 
Nemamo pravo na detalje. Moramo povući poteze koji su otvaranje novih prostora. SDP je to 
uradio. Da nam je do stolica, glasali bi vladu,  śedali bi još četiri mjeseca, trgovali kao što kažete, 
vješti smo kao što ste viđeli, možemo i to istrgovati, znamo slabosti DPS-a, imamo međunarodni 
ugled. Nije nam to cilj. Znamo da to vodi na ovu ivicu i u ponor. Odgovorni ljudi smo, pred ivicom 
smo rekli ne, ovo se mora proširiti. Tu nemamo pomoći i bojim se da nećemo imati. Ne zato što 
nam treba vlasti. Čuo sam sada da smo mi glavni cilj da nas nema u Parlamentu. Ja moram reći 
da ste u velikoj zabludi. SDP će biti jači nego ikad na izborima, ali isti cilj imate kao i DPS. Sad se 
vi zamislite iz Demokratskog fronta, zašto su vam ciljevi oko SDP-a isti kao DPS-u. Nije isti motiv, 
ali je isti rezultat.  
 Pokušajte da se svetite SDP-u, pomogli ste DPS-u, pomogli ste DPS-u. Ne optužujem vas, 
ja samo konstatujem. Ostaćete to što ste do sada bili - opozicija koja se bori za prevlast da bude 
opozicija. Ko će biti jači u opoziciji, po meni pubertetska politika. Ne zato što sam stariji od vas 
mnogo, no zato što mislim da sam proveo u tome malo duže. Možete pobijediti i SDP, ali nijeste 
dobili DPS, nijeste promijenili Crnu Goru. Nije SDP problem Crne Gore. Nije problem SDP Crne 
Gore, SDP je dio rješenja Crne Gore, i vi to znate, i kao sad. Ovo nijesam sve mislio reći na 
početku, ali sam rekao poslije vašeg izlaganja, završiću sa par rečenica. 
 Mi smo pokrenuli parlamentarni dijalog da bismo smirili Crnu Goru. Ima dva puta, vaš je put 



protesti, bio sam pošten i do kraja rekao, da nije bilo protesta ne bi bilo ni paralamentarnog 
dijaloga. Nema nikakvih grabljenja tuđih rezultata.  
 Vi mislite direktno, vi mislite rušenje sa ulice, protesti, pritisci. To nije isključeno, rekao sam 
i juče, ako propadne ovo doći će to na dnevni red, voljeli mi to ili ne, jer ovakva ekonomsko-
socijalna situacija zakonomjerno vodi do toga. Nije to stvar ni Fronta, ni SDP-a ni DPS-a, to je 
stvar stanja ovog naroda. Svijet funkcioniše mimo nas iz ovog parlamenta. Narod funkcioniše 
mimo nas iz ovog parlamenta. Ali, mora se poći redom u čuvanju demokratije. Ja ne mislim da 
sam najpamentniji ovđe, ali mislim da odgovornost imamo zajednički. Ne radimo ovo zato što nam 
treba više vlasti, no što nam više treba perspektive Crne Gore.  
 Politička korupcija, zadnja faza razvoja korupcije u jednoj državi, kad počinje kupovina u 
parlamentu. Trebaju nam glasovi, ne trebaju nam glasovi. Možemo mi sada doživjeti to što se 
dešava, vi nas glasate zato što smo Crnogorci ili što smo bili za NATO, manjinski narodi će 
objasniti zašto nas glasaju, njihovo pravo da objasne svom narodu, ne želim čak ni da ih pitam. Mi 
smo bili, rekao sam, Bošnjaci kad je to bilo opasno. Hrvati kad je to bilo opasno. Sad kad nije 
opasno neka svi budu ono što hoće, nacionalno i svakako drugo.  
 Državni interes, možemo li doći do toga što je državni interes Crne Gore, a ne partijski 
interes jer svaka partija kaže - branimo državni interes. Imamo li ga, imamo li ga u bilo čemu? Ako 
mislite da je NATO problem, glavni problem Crne Gore, vaše pravo, vaše pravo, ali to je završeno, 
to je završeno. Ako uspijete to da zaustavite možete samo sa DPS-om. Izvolite, budite dovoljno 
vješti da možete to da završite sa DPS-om, ali vam tvrdim da vam to neće uspjeti.  
 Problem Crne Gore je demokratija. Možemo li ... u sljedećoj fazi demokratije, funkcionalne 
demokratije. Sad imamo samodršca, sve je u rukama takoreći jednog čovjeka, sad imamo 
problem da su institucije zarobljene. Imamo dijagnozu Makedonije, samo što je tamo 10 godina 
jedna vlast, a ovdje je 30. Tito je vladao 35, i izgubili smo sve. Zaduženi smo 170% inostranog 
duga, sa privatnim, dva puta više od Srbije, na primjer. Dva puta više od Srbije. Spoljni dug Crne 
Gore sa građanskim dugom je dva puta veći od duga Srbije. Jedna naša opština, najbogatija 
opština koja ima pola turističkog prometa, Budva, ima veći dug nego sve albanske opštine 
zajedno. To je naše stanje. Koliko hoćete možemo da nabrajamo. 
 Ono što sam večeras čuo nije priča o jednom peredsjedniku Parlamenta, predsjednici 
dolaze i odlaze, ja sam imao privilegiju da sam duže od ikoga, dva put duže od ikoga na toj 
poziciji. Ostvario svoje, bio miljenik istorije, što bi rekli, bio čašćen nečim što ne zaslužujem u svim 
tim stvarima, ali sam gradio mostove. Zaboravite, 1999. rekao je kolega Bulatović, pošteno, 
Rezolucija o miru, davno bilo. Rezolucija o evropskim integraicjama 2005, 2006. Zakon o 
referendumu, poslije toga Ustav, osam mjeseci smo pisali zajedno, napisali ga. Bolji, gori, napisali 
smo ga zajedno. I tako redom tako redom. 
 Žao mi je što ćemo otići korak nazad, to mi je večeras potpuno jasno, samim tim izgubiti 
vrijeme za ove građane i u cjelini izgubiti priliku da budemo ono što jesmo, prvi u nekim razvojnim 
konceptima. Dijalog nam treba oko razvoja i čekaće nas to, ne oko nacija, vjere, crkve i svega 
ostaloga, a to će čekati neke decenije pred nama. 
 Završavam sa tim - ono što se desilo u Parlamentu od kad sam bio, našao sam ga u 
bojkotu 2003. godine, oko predsjedničkih izbora. Ostavljam nešto što je mnogo važnije od toga, 
ostavljam da je kroz ovaj parlament prošlo 18.726 đece do danas, svakog dana, da oni ovdje 
očekuju da vide kuću budućnosti a ne kuću prošlosti. Ono što vidim, da se mi još uvijek ... oko 
prošlosti i da zajedno nemamo spremnost i kuraži za budućnost. U prošlosti se lako korača, svako 
se vrati u ono što mu se sviđa. Za budućnost treba hrabrosti. Nemamo mi  tu hrabrost, nemamo tu 
viziju, cijena će biti velika. Devedesetih je bio rat, žrtve, sad će biti socijalni nemiri, nestabilnost, 
pitanje socijale, plata, svega ostaloga, ali to je stanje političke elite u Crnoj Gori. SDP će biti tu da 
razumije, ne tražimo ni od kog oprost, ali ga nikome nećemo ni davati. Ne mislimo da smo tu oni 
koji imaju pravo da budu sudije, žal naša je da nema zrelosti i spremnosti za korak više. U mnogo 
čemu smo se vratili korak nazad. 
 Zahvaljujem se na onim lijepim riječima koje ste rekli oko vođenja Parlamenta, mislim da će 
biti prilike da dalje sarađujemo. Ja sam u opozicionim klupama stalno, nikad nisam pristao da 
uđem u Vladu, znate i zašto. Čitao sam što sam govorio za jednog bivšeg predsjednika 
Parlamenta 2008. godine, dovoljno rano, ali tu ćemo zajedno raditi ovako ili onako. 
 Bojim se, sa tim strahom završavam, da se vraćamo unazad. Ako nešto mogu zamoliti, 



probajte da vjerujete jedni drugima da zajedno moramo napraviti nešto naprijed.  Hrabrosti svi 
imate i to znam, hajde da vidimo imamo li mudrosti, to ne znam. Hrabrost vam poštujem, a 
mudrost bih volio da vidim. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (18.05.16 23:45:10)  ?????????? Izmjena imena 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Krivokapiću. 

Pošto smo završili diskusije, dajem pauzu pola sata, dakle do 12.30h, da se pripremimo za 
glasanje. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (18.05.16 23:45:52) 
 
 Kad bude spremno glasanje zvonićemo. 
 
 
 

- Pauza - 
            PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
            Poštovane kolege, nastavljamo rad. 
 Idemo na tajno glasanje, članovi 118 do 123 Poslovnika. Ova petorica, plus onaj šesti tamo 
rukovode glasanjem i čine Komisiju za glasanje po Poslovniku. Molim vas da se čujemo. Pošto 
smo u postupku pripreme slobodnih i fer izbora, da damo primjer. Da imamo nesporne izbore 
barem o predśedniku Skupštine.  
 Uzimate listić ovdje po prozivci, Vlatko će prozivati, potpisujete se prije ulaska u kabinu, 
glasate u kabini ubacujete u kutiju. Time je završeno glasanje. Molim vas, kolege, pomognite mi. 
Predsjedavam već 12 sati, pomognite mi, ja pokušavam vama pomoći.  
 Na listiću je za i protiv razrješenja. Ko je za razrješenje, taj je za, ko je protiv, glasa protiv 
razrješenja. Pomognete kolegama koji su kod kutije i ovdje Vlatku. Komisija je prebrojala listiće, 
ima 81 listić. Kolega Mustafić je brojao i nas dvojica još. Pečatirani su, ništa nije sporno za 
početak. Mislim da nema ni razloga da bude sporno, svi ste se deklarisali otprilike kako ćete 
glasati. Stvar je van spornosti, tako da damo primjer mirnih i slobodnih izbora.  
 Ima li nešto nejasno? 
 
 
             AZRA JASAVIĆ (19.05.16 00:32:57) 
 
 /Upadica iz sale/ Nemojte se vi mučiti meni da pomažete. Meni će pomoći onaj kome se 
obraćam. 
           Gospodine Krivokapiću, meni nije jasno  da li mi dolazimo do Vas, uzimamo listicu, idemo 
do kabine, zaokružujemo što želimo i onda negdje u kutiju... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 00:33:05) 
             
            Prije nego što uđete u kabinu potpisujete da ste glasali, idete u kabinu da glasate i vraćate 
se sa papirom. To je jedan elemenat. Je li sve jasno? Hvala, koleginice Jasavić. 
  Ponoviću, nije mi teško. Mogu li da ponovim? Kolege, možemo li se čuti? 
          Znači, Vlatko proziva i daje vam listić. Sa listićem idete do Siniše, potpisujete da glasate, 
ulazite u kabinu, glasate i ubacujete u kutiju. Sve je jasno. 
Možemo li početi? Potreban je 41 za razrješenje, da bi bio predśednik bio razriješen. Je li sve 
jasno? Hvala vam. 
 Počinjemo glasanje. Vlatko, izvoli.  
 Molim vas za tišinu da se čujemo.  



 
 
 VLATKO ŠĆEPANOVIĆ: 
 Ranko Krivokapić, (tu sam ali neću uzeti listić), Mevludin Nuhodžić, mr Milutin Simović, 
Tarzan Milošević, dr Predrag Sekulić.  
...polako, stići ćemo sve, samo polako). 
dr Filip Vuković, Radivoje Lala Nikčević, profesor dr Miodrag Vuković, Šefkija Murić, Slobodan 
Krušo Radović, Saša Pešić, Branko Čavor, Luiđ Ljubo Škrelja, Milorad Vuletić, Obrad Mišo 
Stanišić, Zoran Jelić, Marta Šćepanović, Husnija Šabović, dr Halil Duković, mr Branka Tanasijević, 
Rešid Adrović, Žana Filipović, Željko Aprcović, Radovan Obradović, Nada Drobnjak,  Veljko 
Zarubica, Nikola Gegaj, dr Jasmin Sutović, Marija Maja Ćatović, Maida Bešlić, Vuk Roćen, dr 
Ljiljana Đurašković, doc. dr Branka Bošnjak, Milan Knežević, Janko Vučinić, Andrija Mandić, 
Nebojša Medojević, Predrag Bulatović, prof. dr Branko Radulović, dr Strahinja Bulajić, Slaven 
Radunović, Koča Pavlović, Vladislav Bojović, Emilo Labudović, Veljko Vasiljević, Milutin 
Đukanović, Mladen Bojanić /predśednik Ranko Krivokapić: Konstatuj da nije uzeo listić/, dr Novica 
Stanić /odsutan/, Velizar Kaluđerović /odsutan/, Neven Gošović /odsutan/, Obrad Gojković nije 
uzeo listić, Miodrag Lekić nije uzeo listić, Goran Danilović nije uzeo listić, Zoran Miljanić nije uzeo 
listić, dr Radovan Asanović nije uzeo listić, Mićo Orlandić, Damir Šehović, Srđan Milić, Snežana 
Jonica odsutna, mr Aleksandar Damjanović, dr Radosav Nišavić, mr Danko Šarančić, Danijela 
Danka Marković, Jelisava Kalezić, Darko Pajović, Azra Jasavić, Goran Tuponja, Suljo Mustafić, 
Almer Kalač, Rešad Sijarić, Andrija Popović, Ljerka Dragičević, Genci Nimanbegu, Nik Gjeloshaj 
nije uzeo listić, Dritan Abazović nije uzeo listić, Miloš Konatar nije uzeo listić, Rifat Rastoder nije 
uzeo listić, Draginja Vuksanović nije uzela listić, Džavid Šabović nije uzeo listić, Izet Bralić nije 
uzeo listić, Raško Konjević nije uzeo listić.  
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:03:56) 
 
 Jesu li glasali svi koji su dobili priliku da glasaju? Komisija utvrđuje koliko je ostalo listića. 
Dogovor je da ne brojimo sada nego da idemo na glasanje o Vladi, stavićemo kutiju ovdje. Molim 
vas, kutija je tu. Sačekaćemo da bismo ubrzali jer će se čekati da glasamo Vladu i zakon. Dogovor 
je takav. Kutija će stajati pred vama, nema nikakvih problema. Izvolite, stavite tu kutiju i da 
ubrzamo.   
 Idemo na Predlog zakona o primjeni Sporazuma o stvaranju uslova za slobodne i fer 
izbore. Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu. Glasamo elektronski.  
 Hvala vam. Glasala su 74 poslanika - 50 za, 19 protiv, pet uzdržanih. Zakon je utvrđen u 
načelu.  
 Zakonodavni odbor je podnio tri amandmana koji su postali sastavni dio Predloga zakona, 
drugih amandmana nije bilo. Glasamo ga u cjelini. Predlog zakona o primjeni Sporazuma o 
stvaranju uslova za slobodne i fer izbore.  
            Hvala vam.  
 Je li sada u redu? 
 Hvala Vam. Glasalo je 75 poslanika, 49 za, 20 protiv i šest uzdržanih. Konstatujem da smo 
zakon usvojili. 
 Idemo dalje. Predlog za razrješenje i izbor članova 40. Vlade Crne Gore.  
 Glasamo o razrešenju Radoja Žugića, da se razriješi funkcije ministra finansija u 40. Vladi 
Crne Gore. Za, protiv i uzdržani? Potrebna je apsolutna većina. Izvolite. Pojedinačno se glasa. 
Mora biti 41 za razrješenje. 
 Hvala vam. Glasala su 42 poslanika - 41 za, 1 protiv, nije bilo uzdržanih. Konstatujem da je 
ministar Radoje Žugić razriješen funkcije ministra finansija. Zahvaljujem mu na saradnji sa 
Skupštinom i želim mu dalje, prvo, puno zdravlja, a i uspjeha u radu.  
 Zorica Kovačević, da se razriješi funkcije ministra rada i socijalnog staranja u 40. Vladi Crne 
Gore.  
 Hvala vam. Glasalo je 47 poslanika - 44 za, 2 protiv i jedan uzdržani. Konstatujem da je 
koleginica Zorica Kovačević razriješena funkcije ministra rada i socijalnog staranja. Nama je 



koleginica kao poslanik, zahvaljujem joj na saradnji, imala je i dodatni resantiman za saradnju sa 
Parlamentom iako nije bio dug mandat. Zahvaljujem joj.  
 Da se funkcije ministra poljoprivrede i ruralnog razvoja razriješi Petar Ivanović. Izvolite - za, 
protiv i uzdržani? 
 Hvala vam. Glasalo je 42 poslanika - svi su bili za. Konstatujem da je Petar Ivanović 
razriješen funcije ministra poljoprivrede i ruralnog razvoja u 40. Vladi Crne Gore. 
 Idemo na sljedeći predlog predśednika Vlade, a to je izbor potpredśednika i ministara. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (19.05.16 01:10:05) 
 
 Gospodine predsjedniče, u skladu sa Poslovnikom, tražimo da se o ovim predlozima 
izjasnimo javno prozivkom. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:10:18) 
 
 Hvala. 
 Ne hvala na muci koja nas čeka, ali hvala na vašem pravu. Idemo redom. Molim vas. 
Glasamo poimenično. /Upadica Milutina Simovića/ Ne možemo unazad jer smo svaki put radili 
ovako. Dozvolite mi da predśedavam dok predśedavam. 
            Izvolite, prozivajte. 
 
 
 SINIŠA STANKOVIĆ (19.05.16 01:10:53) 
 
 Ranko Krivokapić, ... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:11:02) 
 
 Molim vas. Kolege iz Fronta, tražili se da se glasa prozivkom i ne dozvoljavate mi da to 
uradim. Nemojte stvarno. 
 Glasamo prozivkom, reći ću o čemu. Prvo glasamo Milorada Vujovića, da se izabere za 
potpredsjednika u 40. Vladi Crne Gore. Izvolite. 
 
 
 SINIŠA STANKOVIĆ (19.05.16 01:11:23) 
 
 Ranko Krivokapić - za, Mevludin Nuhodžić - za, Milutin Simović - za, Rifat Rastoder - za, 
Andrija Popović - uzdržan, Tarzan Milošević - za, Predrag Sekulić - za, Filip Vuković - za, Radivoje 
Nikčević - za, Miodrag Vuković - za, Šefkija Murić - za, Slobodan Krušo Radović - za, Saša Pešić - 
za, Branko Čavor - za, Luiđ Ljubo Škrelja - za, Milorad Vuletić - za, Obrad Mišo Stanišić - za, 
Zoran Jelić - za, Marta Šćepanović - za, Draginja Vuksanović - za, Džavid Šabović - za, Husnija 
Šabović - za, Izet Bralić - za, Halil Duković - za, Branka Tanasijević - za, Rešid Adrović - za, Žana 
Filipović - za, Željko Aprcović - za, Radovan Obradović - za, Nada Drobnjak - za, Veljko Zarubica - 
za, Nikola Gegaj - za, Jasmin Sutović - za, Marija Maja Ćatović - uzdržana, Maida Bešlić - za, Vuk 
Roćen - za, Raško Konjević - za, Ljiljana Đurašković - protiv Vlade Mila Đukanovića, Branka 
Bošnjak - protiv Vlade Mila Đukanovića, Milan Knežević - protiv Vlade Mila Đukanovića, Janko 
Vučinić - protiv Vlade Mila Đukanovića, Andrija Mandić - protiv Vlade Mila Đukanovića, Nebojša 
Medojević - protiv Vlade Mila Đukanovića, Predrag Bulatović - protiv Vlade Mila Đukanovića, 
profesor Branko Radulović - protiv Vlade N.N. lica, Strahinja Bulajić - protiv Vlade Mila 
Đukanovića, Slaven Radunović - protiv Vlade Mila Đukanovića, Koča Pavlović - protiv Vlade 
lopova /Upadica predśednika/, Vladislav Bojović - protiv Vlade Mila Đukanovića, Emilo Labudović - 
protiv Vlade Mila Đukanovića, Veljko Vasiljević - protiv Vlade Mila Đukanovića, Milutin Đukanović - 



protiv Vlade Mila Đukanovića, Srđan Milić - uzdržan, Snežana Jonica - odsutna, Aleksandar 
Damjanović - uzdržan, Radosav Nišavić - uzdržan, Danko Šarančić - uzdržan, Danijela Marković - 
uzdržana, Jelisava Kalezić - uzdržana, Darko Pajović - uzdržan, Azra Jasavić - uzdržana, Goran 
Tuponja - uzdržan, Suljo Mustafić - za, Almer Kalač - za, Rešad Sijarić - za, Ljerka Dragičević - za, 
Nik Gjeloshaj, Genci Nimanbegu - za, Mladen Bojanić - uzdržan, Novica Stanić - odsutan, Dritan 
Abazović - za, Velizar Kaluđerović - odsutan, Neven Gošović - odsutan, Obrad Gojković protiv, 
Miodrag Lekić - za, Goran Danilović - za, Zoran Miljanić - za, Radovan Asanović - za, Mićo 
Orlandić - za, Damir Šehović - za, Miloš Konatar - za. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:17:58) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, glasalo je 78 poslanika - 49 za, 17 protiv, 12 uzdržanih. 
Konstatujem da je Milorad Mišo Vujović izabran za potpredśednika 40. Vlade Crne Gore i čestitam 
mu.  
 Možemo li sada elektronski? 
 /Upadice/ 
 Samo onda molim za tišinu da biste čuli.  
 Da se čujemo ako može.  
 Izvolite. 
 
 
  
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:18:57) 
 
 Glasamo za Gorana Danilovića, za ministra unutrašnjih poslova.  
            Izvolite. 
 
 
 SINIŠA STANKOVIĆ (19.05.16 01:19:10) 
 
 Ranko Krivokapić - za, Mevludin Nuhodžić - za, Milutin Simović - za, Rifat Rastoder - za, 
Andrija Popović - uzdržan, Tarzan Milošević - za, Predrag Sekulić - za, Filip Vuković - za, Radivoje 
Nikčević - za, Miodrag Vuković - za, Šefkija Murić - za, Slobodan-Krušo Radović - za, Saša Pešić - 
za, Branko Čavor - za, Luiđ Ljubo Škrelja - za, Milorad Vuletić - za, Obrad-Mišo Stanišić - za, 
Zoran Jelić - protiv ministra policije Gorana Danilovića,  Marta Šćepanović - za, ... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:20:26) 
 
 Samo, molim vas, da stanemo ovdje. 
 Glasa se za i protiv, molim vas bez političkih iskaza.  
 /Upadice iz sale/ 
 Nemate pravo i molim vas da me razumijete, da ne pravimo tenzije. Već je prekasno.  
 Hvala. 
 Važi za sve, naravno. 
 
 
 SINIŠA STANKOVIĆ (19.05.16 01:20:43) 
 
 Draginja Vuksanović - za, Džavid Šabović - za, Husnija Šabović - za, Izet Bralić - za, Halil 
Duković - za, Branka Tanasijević - za, Rešid Adrović - za, Žana Filipović - za, Željko Aprcović - za, 
Radovan Obradović - za, Nada Drobnjak - za, Veljko Zarubica - za, Nikola Gegaj - za, Jasmin 
Sutović - za, Maja Ćatović - za, Maida Bešlić - za, Vuk Roćen - za, Raško Konjević - za, Ljiljana 
Đurašković - protiv Vlade Mila Đukanovića /Upadica predśednika/, Milan Knežević - protiv Vlade 



Mila Đukanovića, Janko Vučinić - protiv Vlade Mila Đukanovića... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:24:06) 
 
 Molim vas.  
 Samo trenutak, zastanite tu. 
 Jedan način će roditi drugi način. Napravićemo opet kakofoniju ovdje. Čuli smo da ste 
protiv Vlade. 
 Molim vas, molim vas.  
 Izvolite. 
 
 
 
 
 SINIŠA STANKOVIĆ (19.05.16 01:24:27) 
 
 Andrija Mandić - protiv Vlade Mila Đukanovića, Nebojša Medojević - protiv Vlade Mila 
Đukanovića, Predrag Bulatović - protiv Vlade Mila Đukanovića, Branko Radulović - protiv Vlade 
N.N. lica, Strahinja Bulajić - protiv Vlade Mila Đukanovića, Slaven Radunović - protiv Vlade Mila 
Đukanovića, Koča Pavlović - protiv Vlade Mila Đukanovića, Vladislav Bojović - protiv Vlade Mila 
Đukanovića, Emilo Labudović - protiv Vlade /Prekid/ Đukanović, Krivokapić, Lekić, Veljko 
Vasiljević - protiv Vlade Mila Đukanovića, Milutin Đukanović - protiv Vlade Mila Đukanovića, Srđan 
Milić - uzdržan, Snežana Jonica - odsutna, Aleksandar Damjanović - uzdržan, Radosav Nišavić - 
uzdržan, Danko Šarančić - uzdržan, Danijela Marković - /Prekid/, Jelisava Kalezić - uzdržana, 
Darko Pajović - uzdržan, Azra Jasavić - uzdržana, Goran Tuponja - uzdržan, Suljo Mustafić - za, 
Almer Kalač - za, Rešad Sijarić - za, Ljerka Dragičević - za, Nik Gjeloshaj - za, Genci Nimanbegu - 
za, Mladen Bojanić - uzdržan, Novica Stanić - odsutan, Dritan Abazović - za, Velizar Kaluđerović - 
odsutan, Neven Gošović - odsutan, Obrad Gojković - protiv, Miodrag Lekić - za, Goran Danilović - 
/Prekid/, Zoran Miljanić - za, Radovan Asanović - za, Mićo Oralndić - za, Damir Šehović - za, Miloš 
Konatar - za. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 
 Hvala Vam. 
 Poštovane koleginice i kolege, glasalo je 77 poslanika - 49 za, 17 protiv, 11 uzdržanih. 
Konstatujem da je za ministra unutrašnjih poslova izabran Goran Danilović. Čestitam mu na 
izboru.  
 Idemo na glasanje za ministra finansija. Predlog je Raško Konjević. Izvolite.  
 
 
 SINIŠA STANKOVIĆ: 
 Ranko Krivokapić - za, Mevludin Nuhodžić - za, Milutin Simović - za, Rifat Rastoder - za, 
Andrija Popović - uzdržan, Tarzan Milošević - za, Predrag Sekulić - za, Filip Vuković - za, Radivoje 
Nikčević - za, Miodrag Vuković - za, Šefkija Murić - za, Slobodan Krušo Radović - za, Saša Pešić - 
za, Branko Čavor - za, Luiđ Ljubo Škrelja - za, Milorad Vuletić - za, Obrad Mišo Stanišić - za, 
Zoran Jelić - za, Marta Šćepanović - za, Draginja Vuksanović - za, Džavid Šabović - za, Husnija 
Šabović - za, Izet Bralić - za, Halil Duković - za, Branka Tanasijević - za, Rešid Adrović - za, Žana 
Filipović - za, Željko Aprcović - za, Radovan Obradović - za, Nada Drobnjak - za, Veljko Zarubica - 
za, Nikola Gegaj - za, Jasmin Sutović - za, Marija Maja Ćatović - za, Maida Bešlić - za, Vuk Roćen 
- za, Raško Konjević - za, Liljana Đurašković - protiv Vlade Mila Đukanovića, Branka Bošnjak - 
protiv Vlade Mila Đukanovića, Milan Knežević - protiv Vlade Mila Đukanovića, Janko Vučinić - 
protiv Vlade Mila Đukanovića, Andrija Mandić - protiv Vlade Mila Đukanovića, Nebojša Medojević - 
protiv Vlade Mila Đukanovića, Predrag Bulatović - protiv Vlade Mila Đukanovića, Branko Radulović 
- protiv Vlade N.N. lica, Strahinja Bulajić - protiv Vlade Mila Đukanovića, Slaven Radunović - protiv 



Vlade Mila Đukanovića, Koča Pavlović - protiv Vlade Mila Đukanovića, Vladislav Bojović - protiv 
Vlade Mila Đukanovića, Emilo Labudović - protiv Vlade Mila Đukanovića, Veljko Vasiljević - protiv 
Vlade Mila Đukanovića, Milutin Đukanović - protiv Vlade Mila Đukanovića, Srđan Milić - protiv, 
Snežana Jonica - odsutna, Aleksandar Damjanović - protiv, Radosav Nišavić - protiv, Danko 
Šarančić - protiv, Danijela Marković - protiv, Jelisava Kalezić - protiv, Darko Pajović - za, Azra 
Jasavić - za, Goran Tuponja - za, Suljo Mustafić - za, Amer Kalač - za, Rešad Sijarić - za, Ljerka 
Dragičević - za, Nik Gjeloshaj - za, Genci Nimanbegu - za, Mladen Bojanić - protiv, Novica Stanić - 
odsutan, Dritan Abazović - za, Velizar Kaluđerović - odsutan, Neven Gošović - odsutan, Obrad 
Gojković - protiv, Miodrag Lekić - za, Goran Danilović - za, Zoran Miljanić - za, Radovan Asanović 
- za, Mićo Orlandić - za, Damir Šehović - za, Miloš Konatar - za. 
 
 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:29:49) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, glasalo je 77 poslanika - 53 za, 23 protiv, jedan uzdržan. 
Konstatujem da je za ministra finansija izabran Raško Konjević. Čestitam i njemu.  
 Kolege iz Fronta su sada prihvatile da nastavimo da glasamo elektronski za sljedeće 
kandidate.  
 Možemo li glasati? Stavljam na glasanje Predlog da se Boris Marić izabere za ministra rada 
i socijalnog staranja. Izvolite. Za, protiv, uzdržani? Nemojte da sporije idemo elektronski nego 
prozivkom.  
 Hvala vam. Glasalo je 70 poslanika - 42 za, 16 protiv, 12 uzdržanih. Konstatujem da je za 
ministra rada i socijalnog staranja izabran Boris Marić. Čestitam mu.  
 Predlog da se za ministra poljoprivrede i ruralnog razvoja izabere Milenko Popović. Za, 
protiv, uzdržani? Možemo li, kolege, malo brže da glasamo?  
 Hvala vam. Glasalo je 69 poslanika - 41 za, 17 protiv, 11 uzdržanih. Konstatujem da je za 
ministra poljoprivrede i ruralnog razvoja izabran Milenko Popović. I njemu čestitam na izboru.  
 Ostao je još jedan predlog.  
            Nijesam vas čuo, kolega. Moramo da imamo u stenogramu. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (19.05.16 01:32:29) 
 
 U ime Kluba SNP-a tražim glasanje prozivkom za ovog kandidata. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:32:38) 
 
 Hvala, kolega Damjanoviću.  
 Idemo na prozivku. 
 
 
 SINIŠA STANKOVIĆ (19.05.16 01:32:43) 
 
 Ranko Krivokapić - protiv, Mevludin Nuhodžić - za, Milutin Simović - za, Rifat Rastoder - 
uzdržan, Andrija Popović ... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:33:05) 
 
 Izvinite. Da ponovim, Petar Ivanović da se izabere za potpredśednika Vlade. Ponovićemo 
glasanje, nije problem. Rekao sam, ali neki nijesu čuli. Razumijem, umor je. 
 



 
 SINIŠA STANKOVIĆ (19.05.16 01:33:18) 
 
 Ranko Krivokapić - protiv, Mevludin Nuhodžić - za, Milutin Simović - za, Rifat Rastoder - 
uzdržan, Andrija Popović - za, Tarzan Milošević - za, Predrag Sekulić - za, Filip Vuković - za, 
Radivoje Nikčević - za, Miodrag Vuković - za, Šefkija Murić - za, Slobodan Krušo Radović - za, 
Saša Pešić - za, Branko Čavor - za, Luiđ Ljubo Škrelja - za, Milorad Vuletić - za, Obrad Mišo 
Stanišić - za, Zoran Jelić - za, Marta Šćepanović - za, Draginja Vuksanović - protiv, Džavid 
Šabović - protiv, Husnija Šabović - za, Izet Bralić - protiv, Halil Duković - za, Branka Tanasijević - 
za, Rešid Adrović - za, Žana Filipović - za, Željko Aprcović - za, Radovan Obradović - za, Nada 
Drobnjak - za, Veljko Zarubica - za, Nikola Gegaj - za, Jasmin Sutović - za, Marija Maja Ćatović - 
za, Maida Bešlić - za, Vuk Roćen - za, Raško Konjević - protiv, Ljiljana Đurašković - protiv Vlade 
Mila Đukanovića, Branka Bošnjak - protiv Vlade Mila Đukanovića, Milan Knežević - protiv Vlade 
Mila Đukanovića, Janko Vučinić - protiv Vlade Mila Đukanovića, Andrija Mandić - protiv Vlade Mila 
Đukanovića, Nebojša Medojević - protiv Vlade Mila Đukanovića, Predrag Bulatović - protiv Vlade 
Mila Đukanovića, Branko Radulović - protiv Vlade kontinuiteta, Strahinja Bulajić - protiv Vlade Mila 
Đukanovića, Slaven Radunović - protiv Vlade Mila Đukanovića, Koča Pavlović - protiv Vlade Mila 
Đukanovića, Vladislav Bojović - protiv Vlade Mila Đukanovića, Emilo Labudović - protiv Vlade Mila 
Đukanovića, Veljko Vasiljević - protiv Vlade Mila Đukanovića, Milutin Đukanović - protiv Vlade Mila 
Đukanovića, Srđan Milić - protiv,  Snežana Jonica - odsutna, Aleksandar Damjanović - protiv, 
Radosav Nišavić - protiv, Danko Šarančić - protiv, Danijela Marković - protiv, Jelisava Kalezić - 
protiv, Darko Pajović - za, Azra Jasavić - za, Goran Tuponja - za, Suljo Mustafić - za, Almer Kalač 
- za, Rešad Sijarić - za, Ljerka Dragičević - za, Nik Gjeloshaj - uzdržan, Genci Nimanbegu - za, 
Mladen Bojanić - protiv, Novica Stanić - odsutan, Dritan Abazović - protiv, Velizar Kaluđerović - 
odsutan, Neven Gošović - odsutan, Obrad Gojković - protiv, Miodrag Lekić - protiv, Goran 
Danilović - protiv, Zoran Miljanić - protiv, Radovan Asanović - protiv, Mićo Orlandić - za, Damir 
Šehović - za, Miloš Konatar - protiv. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:38:36) 
 
 Hvala vam.  
 Glasalo je 77 poslanika - 34 protiv, dva uzdržana, 41 za. 
 Konstatujem da je za potpredśednika Vlade izabran Petar Ivanović.  
 Molim vas. Sada treba da se zakunu ministri da bi mogli stupiti na funkciju.  
 Molim vas, zakletva će trajati samo par minuta.  
 Pozivam ministre da se zakunu. 
 Izvolite, dobrodošli.  
 Stupate na dužnost od trenutka potpisivanja zakletve.  
 Izvolite, potpredśedniče Vujoviću, da se zakunete u ime svih ostalih. 
 Pojedinačno? U redu. Idemo redom. 
 
 
 MILORAD VUJOVIĆ (19.05.16 01:41:07) 
 
 Zaklinjem se da ću dužnost vršiti po Ustavu i zakonu, čestito, odgovorno i savjesno. 
/Aplauz/ 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:41:18) 
 
 Neka je sa srećom. 
 Pozivam Petra Ivanovića, potpredśednika Vlade, da se zakune. 
 
 



 PETAR IVANOVIĆ (19.05.16 01:41:28) 
 
 Zaklinjem se da ću dužnost vršiti po Ustavu i zakonu, čestito, odgovorno i savjesno. 
/Aplauz/ 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:41:38) 
 
 Čestitam. 
 Pozivam Gorana Danilovića da se zakune. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (19.05.16 01:41:59) 
 
 Zaklinjem se da ću dužnost vršiti po Ustavu i zakonu, čestito, odgovorno i savjesno. 
/Aplauz/ 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:42:16) 
 
 Čestitam, ministre. 
 Pozivam Raška Konjevića da se zakune. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (19.05.16 01:42:34) 
 
 Zaklinjem se da ću dužnost vršiti po Ustavu i zakonu, čestito, odgovorno i savjesno. 
/Aplauz/ 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:42:52) 
 
 Čestitam, ministre. 
 Pozivam Borisa Marića da se zakune. 
 
 
 BORIS MARIĆ (19.05.16 01:43:02) 
 
 Zaklinjem se da ću dužnost vršiti po Ustavu i zakonu, čestito, odgovorno i savjesno. 
/Aplauz/ 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:43:17) 
 
 Čestitam, ministre Mariću.  
 Pozivam Milenka Popovića da se zakune. 
 
 
 MILENKO POPOVIĆ (19.05.16 01:43:34) 
 
 Zaklinjem se da ću dužnost vršiti po Ustavu i zakonu, čestito, odgovorno i savjesno. 
/Aplauz/ 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:43:49) 



 
 Čestitam, ministre. 
 Čestitam novim članovima Vlade. Nije uobičajena Vlada u ovom modelu, tako da im želim 
puno uspjeha u radu, istrajnosti i upornosti.  
 Hvala. Nama je ostalo još da izbrojimo glasove o razrješenju predśednika Skupštine. 
Komisija smo nas petorica. Možete biti tu, a mi ćemo to uraditi ovdje. 
 Pauzu dajem 10 minuta, a možete prisustvovati.  
                                                                         /Pauza/ 
 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:54:08) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, dvije ure je tačno, da završimo i treću tačku.  
 Odlučila su 62 listića. Važećih glasačkih listića je bilo 44, nevažećih 18. Za razrješenje je 
glasalo 43, protiv jedan. Konstatujem da je predlog usvojen. Hvala vam.  
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (19.05.16 01:56:44) 
 
 Poštovani građani, Demokratski front je veoma ozbiljna politička organizacija i mi smo znali 
kako će se, u suštini, ponašati oni koji su potpisali sporazum. Ono što želim da vas obavijestim da 
nijedan poslanik Demokratskog fronta nije glasao protiv gospodina Krivokapića. Mi smo naše 
listiće učinili nevažećim i znamo da su neki drugi ljudi koji su sa gospodinom Krivokapićem gradili 
Vladu izbornog povjerenja upravo to povjerenje, evo pokazalo se i na ovom primjeru glasanja, 
izigrali.  
 Poštovani građani, narednog četvrtka Demokratski front vas poziva na proteste protiv Vlade 
Mila Đukanovića, bićete blagovremeno obaviješteni. Naš posao je da oborimo Vladu Mila 
Đukanovića i mi ćemo taj posao uraditi. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.16 01:56:48) 
 
 Poštovane kolege, po Poslovniku, Skupštinom predśedava do sljedeće śednice, a sljedeća 
sjednica treba da bude izbor novog predśednika, v.d. potpredśednika iz Kluba poslanika najveće 
političke partije. To je u našem slučaju DPS i potpredśednik Milutin Simović. Zahvaljujem vam, a 
njemu predajem predśedavanje. Izvolite. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (19.05.16 01:57:24) 
 
 Koleginice i kolege, dozvolite da se, u ime svih vas, zahvalim gospodinu Krivokapiću koji je 
funkciju predsjednika crnogorskog Parlamenta obavljao od 2003. godine, u 22, 23, 24. i 25. 
sazivu. Crna Gora je u tom periodu bila suočena sa brojnim izazovima i ostvarila je brojne 
istorijske iskorake, a gospodin Krivokapić je, u ime koalicionog tima, obavljao značajnu ulogu 
predsjednika Parlamenta.  
 Ovom prilikom želim da izrazim zahvalnost gospodinu Krivokapiću na doprinosu koji je dao 
u pravcu ostvarivanja značajnih državnih ciljeva u tom periodu. Crnogorski parlament je bio i 
ostaće dom sučeljavanja različitih mišljenja i različitih vizija. Poslanici, predstavnici građana, davali 
su svoj doprinos u skladu sa svojim kapacitetima, svojim razumijevanjem i sopstvenim doživljajem 
demokratije. Vrijeme daje i davaće najobjektivniji sud o pojedinačnim učincima i doprinosima 
izgradnji demokratskih standarda kojima teži naše društvo.  
 Svi znamo da postoje i veći, i stariji, i brojniji parlamenti od ovog našeg. Ključno obilježje 
svih njih su poslanici sa svojim kapacitetima i ciljevima. Za nas, siguran sam, da je najveći i 



najljepši naš parlament, naš dom i zbog toga se od svih nas očekuje da svojim odnosom damo 
svoj lični doprinos da ova kuća, zaista, bude dom. Dom demokratske riječi, dobrih običaja, dom 
tolerancije i dom napretka za sve građane koji su nam povjerili ovu odgovornu dužnost. To je 
obaveza svih nas, prvog među jednakima i svakog drugog poslanika. Svako bira svoj put.  
 Poštovane kolege, vjerujem da ćemo svi zajedno dati doprinos da u narednim danima, 
siguran sam i što brže, započnemo postupak izbora predsjednika Skupštine, u skladu sa 
odredbama našeg Poslovnika. Hvala vam. Još jednom, u ime svih vas, zahvaljujem gospodinu 
Krivokapiću na obavljanju dužnosti predsjednika Parlamenta.  
 Ovim zaključujem našu sjednicu. U narednim danima bićemo svi obaviješteni o daljim 
našim zajedničkim planovima kako bi već sjutra obavili jednu važnu obavezu kakav je sastanak 
POSP-a. Nakon toga svi zajedno proslavili naš veliki i zajednički jubilej, a nakon toga, siguran 
sam, radno proveli što više u ovom domu kako bi sustigli sve naše zajedničke obaveze.  
 Hvala vam svima. Zaključujem sjednicu. 
 


